
 
 
 
 
 
 
 
 
 

هشتم خرداد 1400



°۲۵تهران

تغ�رقیمتعنوان

0 (%0)63,280درهم امارات

0 (%0)27,500لير ترکيه

0 (%0)36,600يوان چين

0 (%0)218,900ين ژاپن

0 (%0)193,850دلار کانادا

0 (%0)263,500فرانک سوئيس

0 (%0)3,300افغاني

0 (%0)3,750روبل روسيه

0 (%0)182,600دلار استراليا

0 (%0)226,470دلار

0 (%0)277,210يورو

0 (%0)332,290پوند انگليس

 
شنبه ۸ خرداد ۱۴۰۰
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شانزدهم شوال ۱۴۴۲

مناسبت ها

۱۴ خرداد رحلت حضرت امام خمینی

اوقات شرعی به افق تهران

طلوع خورشید: ۰۵:۵۱ اذان صبح: ۰۴:۰۶

غروب خورشید: ۲۰:۱۳ اذان ظهر: ۱۳:۰۲

اذان مغرب: ۲۰:۳۱



تغ�رقیمتعنوان

0 (%0)103,170,000سکه امامي

0 (%0)101,019,000سکه بهار آزادي

0 (%0)58,800,000نيم سکه

0 (%0)38,500,000ربع سکه

0 (%0)22,980,000سکه گرمي



 

1- محور سخنان ائمه جمعه مهریز، ابرکوه و بهاباد - قم پرس

2- انتقاد سخنگوي دولت از وعده هاي برخی کاندیدا ها - برترین ها

3- حمله ي اتاق ایران به دستمزد و حقوق بازنشستگی/ پیشنهادي براي رئیس جمهور بعدي که کارگران و بازنشستگان را فقیرتر

می سازد! - کارگر آنلاین

4- اجراي طرح هاي عدالت آموزشی در مناطق محروم - خبرگزاري دفاع مقدس

5- بت شکن عدلیه در راه ریشه کنی فساد - روزنامه رسالت

6- قانونی جدید براي مهار فرار مالیاتی - روزنامه رسالت

7- دولت در شرایط بد اقتصادي، تحریم و فشارهاي ظالمانه کاملا کارآمد عمل کرده است/ دلخوري مردم جبران نشود آینده

خطرناکی در پیش خواهیم داشت/ مردم دلخور هستند - برنا نیوز

8- سخنگوي دولت: بعضی کاندیداها از پخش پولهایی بین مردم حرف می زنند که موهوم است - خبر آنلاین

9- بازدید معاون وزیر کشور از معبر کوهستانی دره هرات نوسود - کرد پرس

10- 1.7 میلیارد دلار از تعهدات ارزي پیله وران و مرزنشینان پرداخت نشده است - کرد پرس

11- صنایع وابسته به انرژي نیاز به سرمایه گذاري دارند + فیلم - باشگاه خبرنگاران جوان

12- سرمقاله کیهان/ نامزدهاي انتخابات ریاست جمهوري بخوانند - سپاهان نیوز

13- سرمقاله ایران/ پیرامون شعارهاي انتخاباتی این روزها - سپاهان نیوز

14- سرمقاله آرمان ملّی/ مسئله ما اقتصاد است ؛نه عوارض اقتصاد - سپاهان نیوز

15- مهمترین محورهاي گفتگوي وزراي کشاورزي ایران و روسیه - پایگاه دولت

16- پیرامون شعارهاي انتخاباتی این روزها - پایگاه دولت

17- دیدار کمیسیون انرژي با نماینده ولی فقیه در هرمزگان - تابناك

18- آخر هفته خوب بورس هاي جهانی - فصل اقتصاد

19- صفحه هاي غیرمجاز روانشناسی به دادگاه معرفی شدند - آنا

20- دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج | رشته گرایش ها و امکانات - آنا

21- قاضی زاده هاشمی: تورم را به زیر 5 درصد می رسانیم - روزنامه کیهان

22- اگر طرح اقتصاد مقاومتی در تمام کشور توسعه یابد مردم توانمند خواهند شد/ فرهنگ سرمایه گذاري باید گسترش پیدا

کند/ اصحاب رسانه افتخارات حوزه تولید را به مردم منعکس کنند - وزارت صنعت معدن و تجارت

23- آیین پانزدهمین دوره جایزه افضلی پور برگزار شد - اخبار علمی

24- مسجدي که یک روستا را دوست دار کتاب کرد/ اشتغال زایی براي 78 نفر - روزنامه تجارت

25- دعوت 1400 نفر از فعالان دانشجویی از آیت االله رئیسی براي حضور در انتخابات1400 - آنا

26- منتخبین پانزدهمین دوره جایزه علمی افضلی پور معرفی شدند - وزارت علوم تحقیقات و فناوري

27- زنان سرپرست خانوار از برنامه ها حذف شدنی نیستند - روزنامه همدلی

28- مسجدي که یک روستا را دوست دار کتاب کرد/ اشتغال زایی براي 78 نفر - خبرگزاري فارس



29- آموزش در سازمان؛ گام نخست توسعه - روزنامه دنیاي اقتصاد

30- اخبار استانی - روزنامه آواي خراسان جنوبی

31- اختیارات وزارت صمت در حوزه مرزنشینی به استانداران واگذار میشود - درآمد نیوز

32- قانونی جدید براي مهار فرار مالیاتی - روزنامه رسالت

33- بت شکن عدلیه در راه ریشه کنی فساد - روزنامه رسالت

34- قانونی جدید براي مهار فرار مالیاتی - روزنامه رسالت

35- بت شکن عدلیه در راه ریشه کنی فساد - روزنامه رسالت

36- توانمندسازي مردم با توسعه طرح اقتصاد مقاومتی در تمام کشور - درآمد نیوز

37- مساعدت هاي آستان قدس رضوي براي مستأجران اراضی وقفی مسکونی و کشاورزي - روزنامه رسالت

38- بررسی مشکلات واحدهاي تولیدي و صنعتی سمنان با حضور عضو هیات عامل بانک ملی - فراسو

39- لزوم تلاش دوچندان مجلس یازدهم براي جبران فرصت هاي ازدست رفته - خانه ملت

40- ترسیم 3 رویکرد مهم رهبرمعظم انقلاب در آغاز فعالیت سال دوم مجلس - خانه ملت

41- نقدینگی کشور صرف دلالی و سوداگري می شود - روزنامه نوآوران

42- معرفی کتاب/ نقشه راه میلیونر هاي جهان چیست؟ - شبکه روابط عمومی

43- تخریب شوراي نگهبان پذیرفته نیست / با حضور در انتخابات دین خود را به انقلاب ادا کنیم - خبرگزاري قرآن

44- اجراي 27طرح اشتغال زایی براي مددجویان بهزیستی + فیلم - خبرگزاري صدا و سیما

45- بررسی موانع اشتغال و تجارت مرزي، صادرات و واردات در سردشت - خبرگزاري صدا و سیما

46- انتخابات، میدان رقابت براي خدمت به مردم - خبرگزاري صدا و سیما

47- قاضی زاده هاشمی: وقت جراحی هاي بزرگ رسیده است - عصر ایران

48- اجراي آزمایشی طرح تولید علوفه هیدرو پونیک در بشاگرد - خبرگزاري صدا و سیما

49- رضایی: اهانت به اقوام ایرانی جرم است - ایرنا

50- ارزش ذخایر معادن اکتشافی در کشور به 500 میلیارد دلار می رسد - روزنامه روزگار معدن

51- واگذاري 6 هزار معدن راکد در کشور نقش مهمی در اشتغالزایی دارد - روزنامه روزگار معدن

52- بررسی بهترین مسیر انتقال آب از خلیج فارس به خراسان جنوبی - روزنامه روزگار معدن

53- افتتاح 526طرح وزارت میراث فرهنگی - روزنامه حمایت

54- رد پا برگزیدگان خود را شناخت - روزنامه اقتصاد ملی

55- حمایت همه جانبه قوه قضاییه از کارخانجات هلدینگ عظام و تلاش در رفع موانع تولید - تجارت گردان

56- از انتخابات - جوان آنلاین

57- منتخبین پانزدهمین دوره جایزه علمی افضلی پور معرفی شدند - بازار کار

58- کارخانه قند مینو فسا رسما افتتاح شد - برنا نیوز

59- تدبیر براي کاهش آسیب هاي زندان/20 هزار پابند الکترونیکی براي زندانیان - فراز

60- رئیس جمهور باید کتابخوان باشد - ایسنا

61- تاثیر بیکاري و گرانی مسکن روي آمار ازدواج ایرانیان - شعار سال



62- قاضی زاده هاشمی: وقت جراحی هاي بزرگ رسیده است - آفتاب

63- سیاست وزارت صمت حرکت معادن در توسعه متوازن منطقه اي است - بیرونیت

64- از بوي کوچه هاي کاه گلی تا سرمایه گذاري براي جوانان ملایري - بولتن نیوز

65- پاسخ عزت اللهی به استوري جنجالی با دو ستاره - فرتاك نیوز

66- شناسایی 60 میلیارد تن ذخیره معدنی در کشور - تدبیر و امید

67- اختیارات وزارت صمت در حوزه مرزنشینی به استانداران واگذار میشود - تدبیر و امید

68- درآمد ایران از پارس جنوبی چقدر است؟ - تدبیر و امید

69- روند نزولی اشتغال ناقص در 5 سال گذشته - تدبیر و امید

70- مشکل کولبري با ساماندهی مبادله در بازارچه هاي مرزي حل می شود - روزنامه جام جم

71- «گنج» براي حل مشکلات کم آبی اصفهان وارد عمل شد - جوان آنلاین

72- «گنج» براي حل مشکلات کم آبی اصفهان وارد عمل شد - جوان آنلاین

73- نانوازاده و سیاستمداري جوان هستم/ براي برنامه هاي اعلامی زمانبندي مشخص کردم/ وقت جراحی هاي بزرگ

اقتصادي رسیده است - ایلنا

74- پایان بازیگوشی سرمایه - جوان آنلاین

75- وزیر صمت: تولید طلا در "زرشوران" تکاب 20 درصد افزایش می یابد - ماین نیوز

76- تخصیص 50 میلیارد ریال تسهیلات به آسیب دیدگان کرونا در میبد - یزدي نیوز

77- وزیر صمت: اختیارات وزارت صمت در حوزه مرزنشینی به استانداران واگذار می شود - عصر ایران

78- بی توجهی بانک توسعه تعاون به ظرفیت هاي بخش تعاون ! - اکو نیوز

79- 5 پرسش نخبگان اقتصادي از 7 نامزد ریاست جمهوري/ برنامه شفاف براي تقویت پول ملی ارائه شود - بلاغ

80- هدایت دوباره نقدینگی به سمت بورس با کمک مالیات بر عایدي سرمایه - خوزنا

81- محسن رضایی: براي ازدواج جوانان برنامه هاي تشویقی و تهییجی دارم - پارسینه

82- انقلاب اسلامی ایران ، الگویی براي تمام انقلاب هاي جهان - خبرگزاري صدا و سیما

83- نامزدهاي انتخابات فاصله زیادي از هم ندارند|تک قطبی در انتخابات به نفع منافع ملی نیست - گیلان بهتر نوین

84- وزیر صمت: اختیارات وزارت صمت در حوزه مرزنشینی به استانداران واگذار می شود - روزنامه قدس

85- حضور مردم در انتخابات دشمنان را ناامید می کند - خبرگزاري صدا و سیما

86- پُر بازدید هاي هفتم خرداد خبرگزاري صدا و سیماي فارس - خبرگزاري صدا و سیما

87- آینده روشنی پیش روي روابط عمومی ها است - معدن نیوز

88- رئیسی: دولت ما، دولت مردمی خواهد بود | تورم یک رقمی امکان پذیر است - قرن نو

89- چرا انتقادات شهبازي را سازنده نمی دانم - خبرنامه دانشجویان ایران

90- ظرفیت تولید فرش صنعتی در کشور بیش از 2.5 برابر شد - کیوسک خبر

91- محسن رضایی: در دولت خود به پارتی بازي پایان می دهم - فردا نیوز

92- قاضی زاده هاشمی: به هر زوج 500 میلیون تومان پرداخت می کنم - فردا نیوز

93- هلیلان الگوي صرفه جویی در مصرف آب کشاورزي می شود - موج



94- سرمایه گذاري و حمایت هاي لازم در پایانه مرزي تمرچین انجام شود - ایسنا

95- حمایت قوه قضاییه از کارخانجات و تلاش در رفع موانع تولید - موج

96- افضلی پور پایه گذار یک جریان اصیل فرهنگی است - وزارت علوم تحقیقات و فناوري

97- نماینده میاندوآب: بیکاري جوانان در توجه به حوزه صنعت قابل حل است - ایرنا

98- رضایی: برنامه ام کنترل تورم و گرانی هاست - ایرنا

99- کلید اصلی حل مشکلات کولبران اجراي صحیح آیین نامه ساماندهی مبادله در بازارچه هاي مرزي است/ توزیع عادلانه

مشوق هاي حمایتی براي ایجاد اشتغال پایدار و بهبود وضعیت مرزنشنیان - کیوسک خبر

100- اداره کشور منهاي سیاست رفاهی ممکن نیست - کیوسک خبر

101- ارسال یک نظر در: ''سیاست وزارت صمت حرکت معادن در توسعه متوازن منطقه اي است/ معادن براي توانمندسازي

مردم مدل اقتصاد مقاومتی را گسترش  دهند'' - معدن 24

102- کابوس قیمت گزاف مسکن جایگزین رویاي خرید خانه - هفته نامه همدان نامه

103- نقدینگی کشور صرف دلالی و سوداگري می شود - عصر تبریز

104- هدایت دوباره نقدینگی به سمت بورس با کمک مالیات بر عایدي سرمایه - اعتبار نیوز

105- اقتصاد؛ اولویت اول دولت آینده - اعتبار نیوز

106- تفاهم نامه سه جانبه سپاه فجر فارس، کمیته امداد استان و سازمان بسیج سازندگی فارس امضا شد - بسیج نیوز

107- استاندارد هاي نوین مهارتی لازمه پیشرفت صاحبان مشاغل - بازار کار

108- آمادگی وزارت صمت براي گسترش شهرکهاي صنعتی آذربایجان غربی - ایسنا

109- با فعال کردن اقتصاد کشور می توانیم سالی یک میلیون شغل ایجاد کنیم - بازار کار

110- مشارکت مردم در انتخابات به معناي حمایت از نظام اسلامی است - خبرگزاري فارس

111- خنثی سازي تحریم ها باید گفتمان عمومی جامعه شود/اولویت با حل مشکلات اقتصادي و معیشتی است - خبرگزاري فارس

112- نیمی از معادن خراسان رضوي فعال است - روزنامه قدس

113- مسی در بارسلونا ماندنی است - فرتاك نیوز

114- رونمایی از خرید جدید لیورپول - فرتاك نیوز

115- رونمایی از چهار هدف نقل و انتقالاتی یونایتد در تابستان - فرتاك نیوز

116- پیروزي نساجی مقابل بادران در دیداري دوستانه - فرتاك نیوز

117- توسعه خانه خلاقیت و کارآفرینی و اشتغال پایدار در شهرستان لنجان - آنا

118- اخبار خراسان جنوبی/ اطلس سرمایه گذاري در شهرستان نهبندان تهیه شد - روزنامه بیرجند امروز

119- گردشگري می تواند پیشران لرستان باشد - پایگاه دولت

120- کاندیداي ریاست جمهوري باید برنامه محور باشد / ضرورت توجه به اخلاق در انتخابات - خبرگزاري قرآن

121- قانون بالاترین مصلحت است - خبرگزاري قرآن

122- کاندیداها شعارهاي غیر واقعی نداده و هنجارشکنی نکنند - خبرگزاري قرآن

123- مردم فارغ از نگاه جناحی به کاندیداي اصلح رأي دهند - خبرگزاري قرآن

124- بافت تاریخی خوسف ارزش ثبت جهانی دارد - پایگاه دولت



125- بازدید وزیر صمت از طرح تولید فرش ماشینی با مشارکت بانک صنعت و معدن در شهرك صنعتی میاندوآب - پایگاه دولت

126- برندسازي طلا در کارخانه "زرشوران" تکاب در اولویت قرار گیرد - پایگاه دولت

127- دولت ما دولت تحول خواهد بود و محوري ترین آن تحول اقتصادي است - رسا

128- امام جمعه اصفهان: دشمنان در تمام مراحل انتخابات سعی در ایجاد فساد دارند/ باید همه پاي صندوق هاي راي برویم -
تسنیم

129- زاکانی: به دنبال جهش تولید و رفع موانع پیش روي تولید هستیم / دولت به هیچ وجه وظیفه نظارتی خود را انجام نمی

دهد - باشگاه خبرنگاران جوان

130- درآمد ایران از پارس جنوبی چقدر است؟ - اقتصاد آنلاین

131- از داس تا ساطور؛ نقص قانون یا فقر فرهنگی - سلامت نیوز

132- 16هزار معلم خریدخدماتی؛ نگران آینده شغلی - سلامت نیوز

133- سهرابیان: اشتغال به کار حداقل پاداش نصیري است - خوزنا

134- آلگري قراردادش را با یوونتوس امضا کرد - فرتاك نیوز

135- مربی سایپا:تیم ما سقوط نمی کند - فرتاك نیوز

136- شکایت پیکان روي میز کمیته استیناف - فرتاك نیوز

137- 5 سال زندان در انتظار اسطوره منچستریونایتد - فرتاك نیوز

138- راموس کهکشانی ها را شوکه خواهد کرد؟ - فرتاك نیوز

139- پژوهشی که با شناخت نیاز صنعت در حوزه ساخت و تولید به ثمر نشست - آنا

140- توسعه معدن طلا و ایجاد صنایع پایین دستی در تکاب - خبرگزاري صدا و سیما

141- مافیاي واردات کمر تولید داخل را شکسته است - بسیج نیوز

142- آینده روشنی پیش روي روابط عمومی ها است - درآمد نیوز

143- بازدید وزیر صمت از طرح تولید فرش ماشینی با مشارکت بانک صنعت و معدن در شهرك صنعتی میاندوآب - درآمد نیوز

144- سیاست وزارت صمت حرکت معادن در توسعه متوازن منطقه اي است - درآمد نیوز

145- اقتصاد؛ اولویت اول دولت آینده/ سرمایه گذاري منفی باید احیا شود - درآمد نیوز

146- حل مشکلات کولبران اجراي صحیح آیین نامه ساماندهی مبادله در بازارچه هاي مرزي - ایسنا

147- رئیسی: دولت ما، دولت مردمی خواهد بود/تورم یک رقمی امکان پذیر است - روزنامه رسالت

148- صادرات 60 درصدي محصولات کارخانه فرش افشاریه به 22 کشور دنیا/توسعه 50 هکتاري شهرك صنعتی میاندوآب در

دستور کار است - ایلنا

149- برگزاري جلسه انتخابات هیات رییسه کمیسیون اجتماعی - خانه ملت

150- رویداد ''رد پا '' برگزیدگان خود را شناخت - موج

151- آلمان به نسل کشی در نامیبیا در دوران استعمار اذعان کرد/ کمک یک میلیارد و 100 میلیون یورویی - خبر فوري

152- مدیریت شهري و توسعه پایدار گردشگري؛ ظرفیت هاي مغفول مانده گردشگري در رشت - خط قرمز

153- تاکید وزیر صمت بر برندسازي طلاي زرشوران تکاب - تابناك

154- بارش هاي بهاره کمبود سال آبی را جبران کرد؟ - تابناك

155- تقاضاي سرمایه گذاري 20 میلیارد دلاري در هرمزگان - تابناك



156- طرح دو موضوع بسیار مهم در هشتمین جلسه ستاد توسعه خاوران - برنا نیوز

157- مافیاي واردات کمر تولید داخل را شکسته است - خبرگزاري فارس

158- طرح هاي انتقال آب فاجعه است؛ اما این یکی، مادر فاجعه هاست! - جماران

159- جنگ تبلیغاتی دشمنان در آستانه انتخابات براي ناامید کردن مردم است - خبرگزاري فارس

160- برگزاري 2 وبینار آموزش کارآفرینی در سمنان - خبرگزاري فارس

161- رئیسی: در تمام حوزه ها شفاف سازي می کنیم / دولت ما دولت تحول خواهد بود و محوري ترین آن تحول اقتصادي

است - کبنا نیوز

162- عدم اجراي مشوق هاي سرمایه گذاري و توسعه بخش تعاون/ ضرورت اجراي قانون تعاون - فصل اقتصاد

163- منابع درآمدي پایدار خانواده زندانیان با اجراي طرح هاي خوداشتغالی ایجاد شود - خبرگزاري قرآن

164- رئیسی: تورم یک رقمی امکان پذیر است - خلیج فارس نیوز

165- فرصتها و تهدیدهاي گردشگري دریایی - خلیج فارس نیوز

166- اقتصاد؛ اولویت اول دولت آینده - آریا نیوز

167- امیدواریم در سال هاي آینده شاهد ورود فعالان صنعت گردشگري به بازار سرمایه باشیم - آریا نیوز

168- وزیر صمت از طرح توسعه اي فرش افشار زرینه میاندوآب بازدید کرد - ایرنا

169- امام جمعه همدان: حمایت از تولید باید علمی و عملی باشد - ایرنا

170- رییس جمهور آینده باید براي رونق اقتصادي کشور برنامه داشته باشد - ایرنا

171- مهمترین برنامه هاي اقتصادي مهرعلیزاده - فردا نیوز

172- دولت با اختصاص 42هزار میلیارد ریال تخفیف سود از کولبران حمایت کرده است - ایرنا

173- برگزاري کنفرانس بین المللی تجارت آنلاین "ولادي قفقاز اکسپو-2021" - ایرنا

174- درآمد ایران از پارس جنوبی چقدر است؟ - گسترش صنعت معدن تجارت

175- توسعه خانه خلاقیت و کارآفرینی و اشتغال پایدار در شهرستان لنجان - اخبار علمی

176- اصفهانی ها براي رئیس جمهور سیزدهم نامه می نویسند/ نگارش نامه ایرانیان 1400 برگزیده دارد - خبرگزاري علم و
فناوري

177- مهمترین برنامه هاي اقتصادي مهرعلیزاده - خبرخودرو

178- حضور در انتخابات پشتیبانی از راه شهداست - باشگاه خبرنگاران جوان

179- درآمد 335 میلیارد دلاري ایران از پارس جنوبی - ایران اکونومیست

180- بارش هاي بهاري کمبود سال آبی را جبران کرد؟ - ایران اکونومیست

181- ساماندهی بازار مسکن؛ پیشران ترمیم اقتصاد زخم خورده دولت دوازدهم/ حضور نخبگان جامعه شناس در کنار

اقتصاددانان الزامی است - مرصاد نیوز

182- 70درصد ظرفیت هاي اقتصادي کشور غیر فعال است/تورم یک رقمی امکان پذیر است - مرصاد نیوز

183- قطعی برق و اینترنت، گریبانگیر مردم اردستان/ چرا مسئولان پاسخگو نیستند؟ - باشگاه خبرنگاران جوان

184- استان لرستان در حال عبور از موج چهارم کرونا/ 254 نفر دیگر مبتلا شدند - تسنیم

185- بازدید وزیر صمت از طرح توسعه فرش افشار تکاب - پرسون

186- عدم اجراي مشوق هاي سرمایه گذاري و توسعه بخش تعاون/ ضرورت اجراي قانون تعاون - تسنیم



187- هیچ کمکی به بخش تولید نشده است! - گسترش صنعت معدن تجارت

188- چگونه مسیر براي دولت توسعه گرا باز می شود؟ - شعار سال

189- آن 11 نفر و 90 هزار میلیارد معوقه بانکی! - شعار سال

190- اکنون 187 کشور قانون مالیات بر عایدي سرمایه را اجرا می کنند - شعار سال

191- وعده رئیسی در خصوص تورم یک رقمی - روزنامه تجارت

192- 101 واحد راکد در آذربایجان غربی به چرخه تولید باز میگردند/ پیش بینی اشتغال 2700 نفري با تکمیل و راه اندازي

طرحهاي نیمه تمام صنعتی - شاتا

193- برندسازي طلا در کارخانه "زرشوران" تکاب در اولویت قرار گیرد/ اجراي طرح توسعه معدن زرشوران ضروري است -
شاتا

194- سیاست وزارت صمت حرکت معادن در توسعه متوازن منطقه اي است/ معادن براي توانمندسازي مردم مدل اقتصاد

مقاومتی را گسترش دهند - شاتا

195- صدور 160 هزار پروانه کسب در استان فارس - شاتا

196- بازدید وزیر صمت از طرح تولید فرش ماشینی با مشارکت بانک صنعت و معدن در شهرك صنعتی میاندوآب/ صادرات 60

درصدي محصولات کارخانه به 22 کشور دنیا - شاتا

197- قطعی برق باعث فاسد شدن مواد غذایی کارخانه جات می شود - اقتصاد آنلاین

198- اخذ اقامت کانادا - برنا نیوز

199- وزارتخانه منابع طبیعی در 120 کشور فعال است - خبرگزاري مهر

200- چرا تولید رونق کمی و کیفی نمی گیرد؟ - روزنامه گسترش صمت

201- اقتصاد؛ اولویت اول دولت آینده/ سرمایه گذاري منفی باید احیا شود - ایبنا

202- ایجاد38 هزار شغل در طرح هر بنگاه اقتصادي یک اشتغال در فارس - خبرگزاري صدا و سیما

203- رئیسی: تحول اصلی دولت ما اقتصادي است - خبرنامه دانشجویان ایران

204- رزم حسینی: معادن براي توانمندسازي مردم مدل اقتصاد مقاومتی را گسترش دهند - خبرنامه دانشجویان ایران

205- گزارشتداوم احداث ساختمانهاي بی کیفیت - سازه خبر

206- رئیسی: می توانیم سالی یک میلیون شغل ایجاد کنیم - کرج رسا

207- 5 درصد فرار مالیاتی طبیعی است - روزنامه جهان صنعت

208- لزوم ایجاد بازارچه محصولات صنایع دستی/ روستاي قاسم آباد ظرفیت هاي بالایی دارد - شبستان

209- برگزاري مراسم تودیع و معارفه مدیر جامعۀالزهراء(س) و راه اندازي رشته کلام اسلامی در مدرسه کریمه اهل بیت(ع)
- خبرگزاري قرآن

210- بیانیه شریعتمداري پس از اعلام اسامی نامزد هاي ریاست جمهوري؛ از آنچه برایم پیش آمد، راضی ام - آریا نیوز

211- اساس رونق و توسعه قشم با توجه به ظرفیت هاي جامعه محلی برنامه ریزي شده / همگرایی و وحدت در قشم باعث توسعه

امنیت در سطح جزیره شده است / رونق واقعی و توسعه پایدار، نیازمند مشارکت و همدلی تمامی ... - برنا نیوز

212- دولت ما دولت مردمی خواهد بود/عدالت اقتصادي محور دولت ماست/تورم یک رقمی امکان پذیر است - برنا نیوز

213- پیش بینی ربیعی از دولت آینده: به سیاست رفاهی صدقه اي بازمی گردیم - انصاف نیوز

214- جلیلی: 90 هزار میلیارد معوقات بانکی در دست 11 نفر است - بولتن نیوز



215- با توکل به خدا آمده ام نه به پشتوانه «پول» / باید فرصت را به زنان یاسوج داد / نگران می شوم مردم به دلیل نبود

پارکینگ براي خرید یک کالاي 25 هزار تومانی باید چند برابر جریمه پرداخت کنند - کبنا نیوز

216- پیگیري تولید و بکارگیري 20 هزار پابند الکترونیکی تا پایان سال - قلم پرس

217- تحقق حداکثري حرفه آموزي براي اشتغال زندانیان در دستور کار است/به دنبال استفاده حداکثري از ظرفیت کمیسیون

عفو در استان ها هستیم - قلم پرس

218- مافیاي واردات سد مقابل اشتغالزایی - سلامت

219- رشد چشمگیر طلاق همسران و ترك تحصیل فرزندان زندانیان - ایسنا

220- توسعه گردشگري کرمانشاه نیازمند تربیت نیروي انسانی ماهر است - ایسنا

221- رئیسی: دولت ما، دولت مردمی خواهد بود/تورم یک رقمی امکان پذیر است - ایسنا

222- مدیر روابط عمومی شرکت ورق خودرو چهار محال و بختیاري: روابط عمومی حافظ منافع سازمان و ذي نفعان است -
آواي صنعت

223- قاضی زاده هاشمی: به هر زوج 500 میلیون تومان می دهم! - خبرنامه دانشجویان ایران

224- افزایش 3 برابري صفحات مجازي غیر مجاز روانشناسی در دوران همه گیري کووید 19 - خبر فوري

225- هزینه 150میلیارد تومانی براي توسعه زیرساخت هاي هلیلان - تابناك

226- شاخص دلار مجددا به زیر 90 واحد برگشت - بهار نیوز

227- بیشترشاخص هاي مهم بورسی جهان ریزش کردند - بهار نیوز

228- چرا دولت در اعلام نرخ مصوب گرانی نان پنهان کاري می کند؟ - بهار نیوز

229- تولید و فرآوري گیاهان دارویی سرمایه گذاري پرسود در دل کویر یزد - خبرگزاري فارس

230- نقدینگی کشور صرف دلالی و سوداگري می شود - خبرگزاري مهر

231- نرخ فرزندآوري در ایران نزدیک به دایره تله - پارسینه

232- ربیعی: در 4 سال آینده به سیاست رفاهی صدقه اي بازمی گردیم - پارسینه

233- طرح رشته هاي جدید از سوي 5 دانشگاه برتر ایران - خوزنا

234- انتظار از رئیس جمهور آینده بهبود وضعیت اقتصاد ملی است/ انتخابات پیچیده با چالش هاي جدید - اتحاد خبر

235-  پیگیري تولید و بکارگیري 20 هزار پابند الکترونیکی تا پایان سال - ایلنا

236- بازدید حاج محمدي از زندان مرکزي بوشهر - ایلنا

237- نیمی از معادن خراسان رضوي فعال است - ایرنا

238- مشکل واحدهاي تولیدي خلخال برطرف شد - ایرنا

239- اطلس سرمایه گذاري در شهرستان نهبندان تهیه شد - ایرنا

240- نرخ بالاي بهره بانکی به معناي تعطیلی اقتصاد مولد است - تسنیم

241- قانون مالیات بر عایدي سرمایه شامل چه چیزهایی می شود؟ - تسنیم

242- راه اندازي مجدد کارخانه قند فسا - خبر فوري

243- پیام سفر «معاون وزیر خارجه» آمریکا به ترکیه چیست؟ - الف

244- افت قیمت طلا با رشد شاخص دلار | افت قیمت بیت کوین - 55 آنلاین

245- روند پیشرفت شهرك گلخانه اي دیسام سیاهکل بررسی شد - شعار سال



246- معدن مرمریت آباده با اعطاي تسهیلات 80 میلیارد ریالی به چرخه تولید بازگشت - شعار سال

247- تولید فرا استانی عسل اصفهان/ محصولی با کیفیت، اما فاقد نشان تجاري - سپاهان نیوز

248- افت قیمت دلار جهانی - آفتاب

249- راه اندازي بازارچه فروش تولیدات خانگی در راستاي تحقق شعار سال - شبستان

250- افزایش صفحات مجازي غیرمجازِ روانشناسی - برترین ها

251- حمله ي اتاق ایران به دستمزد و حقوق بازنشستگی/ پیشنهادي براي رئیس جمهور بعدي که کارگران و بازنشستگان را

فقیرتر می سازد! - ایلنا

252- سهرابیان: اشتغال به کار حداقل پاداش نصیري است - پارس فوتبال

253- مرمت آثار تاریخی خراسان جنوبی با کمک دولت و بخش خصوصی - ایرنا

254- علامه قزوینی، پدر تصحیح و علم کتابشناسی نوین در ایران - ایرنا

255- صبحانه خبري / اول صبح این خبر ها را از دست ندهید / روحانی: نمی خواهم یکسري مسائل را بگویم / وعده 500

میلیونی یک کاندیدا / پیش بینی بازگشت به سیاست رفاهی صدقه اي - انتخاب

256- نسخه تمام دغدغه هاي مردم در اقتصاد مقاومتی است - قم پرس

257- رویداد گنج اینبار با محوریت کم آبی در اصفهان برگزار شد - خبرگزاري مهر

258- فراهم کردن بستر مناسب کارآفرینی توسط پست - قم پرس

259- آینده روشنی پیش روي روابط عمومی ها است - دنیاي معدن

260- روابط عمومی حافظ منافع سازمان و ذي نفعان است - دنیاي معدن

261- بهره برد اري از 14 طرح ثبت شد ه سرمایه گذاري خارجی فارس د ر د ولت تد بیر و امید - روزنامه خبر جنوب

262- افتتاحیه شبانه ستاد انتخاباتی با رمز یا فاطمه الزهرا (س) + فیلم/ بزرگواري : اولین شلیک از ما نخواهد بود اما ... /

دنبال رقایت سالم هستیم - تابناك

263- افزایش 3 برابري صفحات مجازي غیر مجاز روانشناسی در دوران پاندمی کووید 19 - ایسنا

264- نسخه تمام دغدغه هاي مردم در اقتصاد مقاومتی است - همراز

265- اختصاص 1500 میلیارد تومان به کشت و فرآوري گیاهان دارویی - صندوق کارآفرینی امید

266- جلیلی: 90 هزار میلیارد معوقات بانکی در دست 11 نفر است - روزنامه تجارت

267- 5 درصد فرار مالیاتی طبیعی است - حلقه وصل

268- روز بد بورس هاي جهان - فصل اقتصاد

269- اختصاص 50 میلیارد تومان اعتبار به طرح 550 هزار هکتاري خوزستان - فصل اقتصاد

270- زمان پرداخت وام 70 میلیونی بچه دار شدن در سال 1400 - تیتر برتر

271- فراهم کردن بستر مناسب کارآفرینی توسط پست - باشگاه خبرنگاران جوان

272- رویداد گنج با محوریت کم آبی در اصفهان برگزار شد - سپاهان نیوز

273- معاونان بین الملل و آموزشی کنسرسیوم پنج دانشگاه برتر ایرانی گردهم آمدند - دانشگاه علوم پزشکی تهران

274- مردم 90 میلیارد تومان از فعالیت هاي کانون هاي مساجد حمایت کردند/ رویش لشکر هنرمندان جوان در مسجد -
خبرگزاري فارس

275- روابط عمومی حافظ منافع سازمان و ذي نفعان است - دنیاي معدن



276- جلیلی: باید تورم به گونه اي حل شود که موجب رکود نشده و اشتغال هم ایجاد شود - پارسینه

277- خانواده یک زندانی نیازمند با همت خیرین یزدي خانه دار شدند - خبرگزاري فارس

278- پشتیبانی و مانع زدایی از تولید تا آخرین روز فعالیت دولت پیگیري شود/40 هزار و 420 نفر رأي اولی در گیلان -
خبرگزاري فارس

279- فرصتهاي شغلی طرح "هر بنگاه اقتصادي یک اشتغال" تداوم یابد - خبرگزاري فارس

280- اخبار داغ انتخابات/ وعده نجومی آقاي نامزد! - آخرین خبر

281- چهار مدرسه خیر ساز در سلسله بهره برداري شد - ایرنا

282- شریعتمداري: از آنچه برایم پیش آمد، راضی ام - شبکه ایران

283- گزارش قالیباف در محضر رهبر انقلاب درباره عملکرد مجلس - شعار سال

284- خبر خوب درباره زندانی ها - افکارنیوز

285- چرا دکتر محسن رضایی ؟ - تابناك

286- شاهین بال عقاب را چید!/امید مهابادي زنده شد - فرتاك نیوز

287- رویداد گنج با محوریت کم آبی در اصفهان برگزار شد - خبرگزاري مهر

288- پیش بینی تلخ علی ربیعی: به سیاست رفاهی صدقه اي بازگشت خواهیم کرد - قرن نو

289- تولیدفناوانه و ایجاد اشتغال اولویت رئیس جمهور آینده - اکو نیوز

290- باید اهرم فشار دشمن را براي همیشه بی اثر کنیم - خبرگزاري مهر

291- به سیاست رفاهی صدقه اي باز می گردیم | جامعه به شدت لایکی و هورایی شده است - دیار میرزا

292- موافقت بانک ملت با تامین تسهیلات ارزي نیروگاه سیکل ترکیبی دهدشت به میزان 227 میلیون یورو - ایسنا

293- افتتاح 33 پروژه میراث فرهنگی و گردشگري در لرستان - ایسنا

294- تعداد شعب اخذ رأي در استان خوزستان 12 درصد افزایش می یابد - دیار کارون

295- رئیس جمهور بشوم به هر زوج 500 میلیون تومان می دهم! - روزنامه اعتماد

296- انتشار مقالات اولین کنفرانس بین المللی مهندسی صنایع، مدیریت، اقتصاد و حسابداري - اخبار علمی

297- بهزیستی سازمانی تخصصی در رسیدگی به آسیب هاي اجتماعی است - ایده آل خبر

298- 500 نفر اشتغال مستقیم و غیرمستقیم با بهره مندي از کارگاه رنگرزي سنتی در مرودشت - میراث آریا

299- تکمیل فاز اول محوطه گردشگري سایت مینی گلف اردبیل با 30 میلیارد ریال سرمایه گذاري - میراث آریا

300- قالیباف: در گوشه گوشه کشور به سراغ مسائل و مشکلات رفتیم - خوز 24



 

محور سخنان ائمه جمعه مهریز، ابرکوه و بهاباد

منبع: قم پرسشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1400/03/08

 امام جمعه مهریز گفت: مردم با بصیرت و ولایتمدار فارغ از نگاه جناحی به نامزدهاي اصلح راي دهند تا نسبت به رفع
مشکلات اقتصادي و معیشتی در کنار امور فرهنگی وظایف خود را با روحیه انقلابی و مدیریت جهادي انجام دهند. به

گزارش...

امام جمعه مهریز گفت: مردم با بصیرت و ولایتمدار فارغ از نگاه جناحی به نامزدهاي اصلح راي دهند تا نسبت به رفع مشکلات

 
اقتصادي و معیشتی در کنار امور فرهنگی وظایف خود را با روحیه انقلابی و مدیریت جهادي انجام دهند. 

به گزارش ایرنا، حجت الاسلام عبدالرضا محی الدینی در خطبه هاي مجازي نمازجمعه این هفته به اهمیت انتخابات و نقش تعیین
کننده مردم در گزینش فرد اصلح اشاره کرد و افزود: فردي باید در صدر قوه مجریه قرار گیرد که با تکیه به ظرفیت هاي کشور، در

 
کنار رسیدگی به امور اقتصادي با همکاري دیگران نسبت به ایجاد اشتغال مولد و مفید براي جوانان اقدام کند. 

وي ادامه داد: براي مردم مومن و فداکاري که در 42 سال گذشته همواره و همیشه در کنار نظام، انقلاب اسلامی، مسوولان صادق و
دلسوز و همراه و پشتیبان ولایت فقیه و رهبري نظام الهی بودند به هیچ وجه این جناج و آن جناح فرقی ندارد و مهم نیست و به

 
دنبال فردي هستند که همه هم و غم خود را صادقانه و عالمانه صرف کار و حل و فصل امور کند. 

رییس شوراي فرهنگ عمومی مهریز با اشاره به اینکه حضور گسترده و آگاهانه اقشار مختلف مردم در انتخابات ماه جاري یک رسالت
دینی، ملی و انقلابی و پشتوانه نظام و موجب همبستگی و تقویت نظام است، یادآور شد: شرکت حماسی در این میدان مهم اجتماعی

 
و سیاسی تاثیرگذار، موجب اقتدار نظام و شکست توطئه دشمنان قسم خورده ایران مقتدر اسلامی است . 

محی الدینی بیان کرد: همانطوریکه رهبر فرزانه انقلاب اسلامی بیان کردند این انتخابات و برگزاري باشکوه آن با همراهی و مشارکت
بالاي مردم با وجود تمامی توطئه ها و رواج شایعه و ایجاد شبهه موجب آبرو و عزت کشور است و نقش اساسی در موفقیت نظام در

 
برنامه هاي مختلف و خدمت به مردم و برون رفت از مشکلات دارد. 

امام جمعه مهریز تصریح کرد: دشمنان از مدت ها قبل از تمامی اهرم ها و برنامه هاي فرهنگی و رسانه اي خود براي تضعیف انتخابات
و جلوگیري از حضور پرشور مردم و جوانان در این عرصه استفاده کردند ولی به حول و قوه الهی ملت قهرمان، گوش به فرمان مقام

 
معظم رهبري بار دیگر بلوغ سیاسی خود را به منصه بروز و ظهور می رسانند . 

محی الدینی همچنین به اهمیت و نقش برگزاري باشکوه، سالم و قانونمند انتخابات شوراهاي اسلامی شهر و روستا همراه با انتخابات
ریاست جمهوري در اواخر ماه جاري( 28 خرداد) اشاره کرد و گفت: این انتخابات نقش اصلی در مدیریت شهري دارد و باید مردم افراد

 
متعهد، متخصص ، دلسوز، مجرب و توانمند را در انجام درست وظایف انتخاب کنند. 

وي یادآور شد: اگر در انتخابات شوراها شهر و روستاها، مردم با درایت و بررسی کامل، افراد صالح، مومن، برنامه محور همراه با روحیه
انقلابی و جهادي را اتتخاب کنند بسیاري از مشکلاتی که بعضا در شهرها و روستاها وجود دارد رفع و شاهد شکوفایی و آبادانی مناطق



 
خواهیم بود. 

امام جمعه مهریز در ادامه به دیدار اخیر تصویري نمایندگان محلس شوراي اسلامی با مقام معظم رهبري از طریق فضاي مجازي اشاره
کرد و گفت: باید نمایندگان براي تحقق اهداف و انجام بهتر وظایف بر اساس نقشه راه معظم له و توصیه هاي مقام معظم رهبري بیش

 
از گذشته براي حل مشکلات و خدمت به مردم بکوشند. 

محی الدینی گفت: داشتن روحیه انقلابی، مدیریت جهادي، توجه به ظرفیت هاي داخلی، تلاش براي برون رفت از مشکلات اقتصادي
و معیشتی، افزایش تولید و اشتغال و بالا بردن سطح کیفی قوانین و انجام همه امور بر اساس طرح و برنامه و کار علمی جزو اهم

 
توصیه هاي مقام معظم رهبري خطاب به نمایندگان است امیدواریم در این خصوص اقدام کنند. 

وي به کارکرد و نقش مهم شوراي نگهبان در جامعه اسلامی اشاره کرد و گفت: این شورا نبض نظام اسلامی براي حفظ اسلامیت و
جمهوریت و دفاع از ارزش هاي دینی و انقلابی بر اساس قانون اساسی است که تضعیف آن از هیچ فردي و گروهی پذیرفته نیست و

 
همه باید در چارچوب مقررات وظایف شرعی و قانونی خود را انجام دهند. 

رییس شوراي فرهنگ عمومی مهریز در ادامه به هفته ترویج ورزش پهلوانی و باستانی اشاره کرد و با قدردانی از فعالان این رشته مهم
ورزشی که ملی است و با آموزه هاي دینی عجین و مروج ارزش هاي اسلامی و روحیه جوانمردي در جامعه و بین جوانان و ورزشکاران

 
است پرداخت و گفت: توجه به ورزش با رعایت موازین قانونی و شرعی و پیوست فرهنگی ضروري است . 

محی الدینی به توطئه هاي دشمنان در بخش هاي مختلف فرهنگی، اقتصادي، روانی و تبلبغاتی اشاره کرد و از مردم و جوانان
خواست همچنان با درایت و بصیرت و هوشیاري و دشمن شناسی تحت زعامت مقام معظم رهبري براي شکست استکبارجهانی که

 
چشم دیدن اقتدار، عظمت و سربلندي این مردم و کشور را ندارند در صحنه هاي مهم حضوري جدي داشته باشند. 

همچنین مسوول رسانه و اطلاع رسانی دفتر شوراي سیاستگذاري ائمه جمعه استان یزد دیروز ( پنجشنبه ) به ایرنا گفته بود: با توجه
به تداوم شیوع ویروس کرونا، براي پیشگیري از ابتلاي افراد به کووید 19 براي حفظ سلامت همگانی مردم، نمازجمعه فردا ( هفتم

 
خردادماه جاري ) در شهرستان هاي مهریز و خاتم لغو شد. 

حجت الاسلام عباس حمیدي فر افزود: این آیین عبادي سیاسی با رعایت شیوه نامه هاي بهداشتی در 26 محل دیگر در شهرستان

 
هاي یزد، بافق، اشکذر، ابرکو، تفت، بهاباد، اردکان و میبد اقامه می شود. 

قبل از شیوع کرونا در اسفند ماه سال 98 نمازجمعه در 21 شهر و هفت روستاي پرجمعیت استان یزد اقامه می شد و با شیوع این
ویروس براي مدتی وقفه اي براي اقامه نمازجمعه در برخی شهرها و روستاها پیش آمد در مناطقی که نمازجمعه اقامه نمی شود، ائمه

 
جمعه از طریق فضاي مجازي به ایراد خطبه می پردازند. 

در شبانه روز گذشته از 440 نمونه گرفته شده از افراد مراجعه کننده به مراکز بهداشتی و درمانی استان یزد بر اساس معیارهاي قطعی

 
تشخیصی، 113 بیمار جدید مبتلا به کووید-19 شناسایی شدند. 

 
مرکز شهرستان 55 هزار نفري مهریز در 30 کیلومتري جنوب شهر یزد قرار دارد. 



 
ابرکوه 

امام جمعه ابرکوه گفت: مردم باید بدانند به فرموده مقام معظم رهبري، شرکت در انتخابات تنها به معنی حفظ حق شخصی نیست

 
بلکه حمایت از حقوق جامعه و عموم مردم و حفظ اقتدار ایران اسلامی است . 

به گزارش ایرنا ، حجت الاسلام سید ابراهیم حسینی در خطبه هاي نماز جمعه امروز شهر ابرکوه افزود: با شرکت در انتخابات باید
سعی شود هر خانه ، هر محله ، هر مسجد ، هر بازار ، هر جوان و هر ایرانی و هر صنف ، ستاد انتخابات براي نامزد اصلحی باشد که

 
نسخه علاج مشکلات اقتصادي کشور را در دست داشته باشد. 

وي با اشاره به اعلام شوراي نگهبان در معرفی نامزدهاي ریاست جمهوري اظهارکرد: آنها با رعایت اخلاق اسلامی از سوي خود و

 
ستادهاي تبلیغاتشان توصیه هاي دیروز مقام معظم رهبري را مد نظر قرار دهند. 

حسینی ادامه داد : نامزدها کارآمدي خود را در ارایه برنامه هایشان براي رفع بیکاري ، مشکلات اقتصادي با خدمت بی منّت به مردم

 
نشان دهند. 

رییس شوراي فرهنگ عمومی ابرکوه اظهارکرد: به هواداران نامزدها توصیه مهم رهبري را یادآور می شوم که رعایت تقواي سیاسی

 
داشته باشند و علیه دیگر نامزدها تخریب و نفرت پراکنی و اتّهام زنی و حرکت هاي مشمئز کننده انجام ندهند. 

امام جمعه ابرکوه ادامه داد: گزینه نامزد اصلح این اثر را دارد که انتخابات یک روز است امّا پس از آن سرنوشت کشور به مدت چهار

 
سال به دست کسی که لایق و کارآمد با مدیریّت جهادي و انقلابی و شجاع و مؤمن باشد ، بیفتد . 

وي خاطرنشان کرد: به نیروهاي انقلابی و بسیجی و دغدغه داران نظام و همه مردم توصیه می کنم ، تنور انتخابات را داغ کنند تا

 
دیگر بدخواهان و نااهلان و نامحرمان فرصت جولان در کشور امام زمان (عج) را نیابند . 

حسینی همچنین تصریح کرد: انتخابات ریاست جمهوري سوریه چهارشنبه این هفته با شرکت گسترده مردم جنگ زده و رنج کشیده

 
این کشور از دسیسه هاي غربی ، عربی و عبري برگزار شد . 

وي یاد آورشد : به لطف خدا خروجی این انتخابات باز هم شکست جبهه صهیونیستی و پیروزي جبهه مقاومت شد و بشار اسد که

 
محبوبیت تام مردمی دارد با بیش از 95 درصد آرا به ریاست جمهوري انتخاب شد. 

وي افزود: سوریه براي ایران موقعیّت برجسته و سوق الجیشی دارد و عمق راهبردي ایران محسوب می شود و لذا همواره مورد توجّه و

 
حمایت ایران انقلابی است. 

رییس شوراي فرهنگ عمومی ابرکوه تاکید کرد: این پیروزي که متعاقب پیروزي جنگ 12 روزه غزه و مردم فلسطین و نیروهاي حزب

 
االله و مقاومت است ، دشمن آمریکایی و اسراییلی را سرشکسته کرد. 

 
وي اضافه کرد: به لطف خدا می رود تا با ارشاد مقام معظم رهبري ستاره بخت سیاه بدبختان اسراییلی به زودي افول کند . 



حسینی همچنین تاکید کرد: وزیر خارجه آمریکا ( بلینکن ) به منطقه سفر کرد و براي حفظ عوامل خودشان وعده کمک هاي مالی

 
داد، اما خودشان هم می دانند این حرکت ها مثل گذشته بی سرانجام است . 

وي اظهارکرد: اشتباه محاسباتی اسراییل در طرح یهودي کردن محله الشیخ جراح هم تیري بود که کمانه کرد و به خودشان برگشت

 
به هر حال جا دارد پیروزي جبهه مقاومت در سوریه که محور منطقه است به جهان اسلام تبریک گفته شود . 

 
مرکز شهرستان 55 هزار نفري ابرکوه در 140 کیلومتري جنوب غربی شهر یزد قرار دارد. 

 
بهاباد 

امام جمعه بهاباد با بیان اینکه حضور مردم در پاي صندوق هاي راي، شوکت و قدرت نظام را در دنیا به نمایش می گذارد، گفت: امروز

 
دوست و دشمن چشم به ایران دوخته اند که در این میدان چه اتفاقی می افتد. 

حجت الاسلام علی اکبر ابراهیمی بشکانی در خطبه هاي این هفته نماز جمعه افزود: با توجه به زمان برگزاري انتخابات، دشمن تلاش

 
دارد که حضور مردم در صحنه انتخابات به حداقل برسد. 

وي تصریح کرد: در این شرایط مسوولان وظیفه سنگینی به عهده دارند و مقابله با تحقق این هدف شوم دشمن هوشیاري مردم و

 
مسوولان را می طلبد. 

امام جمعه بهاباد تأکید کرد: انتخابات یک وظیفه است و نباید جناح ها و رنگ ها در این عرصه مدنظر باشد و اگر می بینیم که فردي

 
اصلح است باید به او رأي دهیم و به فکر جواب روز قیامت باشیم نه به فکر جناح و جریان خاصی. 

رییس شوراي فرهنگ عمومی بهاباد ضمن حمایت قاطع از شوراي نگهبان و با بیان اینکه این نهاد به مثابه بنیان مرصوص و چشم
بیناي نظام است و میراث شهید آیت االله شیخ فضل االله نوري و با تدبیر حکیمانه حضرت امام هم ایجاد شد، افزود : شوراي نگهبان در

 
طول عمر با برکت خود سد محکمی در برابر انحراف ها و نفوذي ها بود. 

ابراهیمی بشکانی با تاکید براینکه شوراي نگهبان با حراست و حفاظت از نظام و قوانین اسلامی، در خدمت ملت ایران است و با وجود
فقها و حقوقدانان عادل، متخصص و کارشناس در مسیر مردم سالاري و قانون مداري حرکت می کند، گفت: شوراي نگهبان چون

 
خاري در چشم دشمنان اسلام است . 

امام جمعه بهاباد با اشاره به اینکه امروز دشمنان هجمه هاي وسیعی را به شوراي نگهبان آغاز کرده اند، خاطرنشان کرد : دشمنان

 
هرگز موفق به این امر نمی شود چرا که شوراي نگهبان در قلب مردم جاي دارد. 

ابراهیمی بشکانی با بیان اینکه شوراي نگهبان نهادي قانونی و نگهبان قانون اساسی است، مصلحت نیست و باید از قانون اساسی دفاع

 
کند، اظهار کرد : این شورا پشتیبان واقعی مردم و نظام است. 

امام جمعه بهاباد در ادامه به سخنان اخیر مقام معظم رهبري در باره مجلس و شوراي نگهبان و انتخابات ریاست جمهوري که به
صورت ارتباط تصویري برگزار شد، اشاره کرد و افزود : توصیه رهبر انقلاب به نمایندگان مجلس، «اهتمام جدي به کار کارشناسی در



آپلود عکس

بررسی طرح ها و لوایح و بالا بردن سطح کیفی قوانین» بود.که حضرت آیت االله خامنه اي فرمودند، بالا بودن سطح کیفی قوانین به
قوت و عملی بودن، صریح و روشن و بدون ابهام بودن، و تأویل ناپذیر بودن قوانین است و نمایندگان باید در مورد طرح ها و لوایح با

 
صاحب نظران مشورت کنند تا سطح کارشناسی ارتقا یابد. 

ابراهیمی بشکانی ادامه داد: نکته دیگري که معظم له در خصوص لوایح مجلس فرمودند این بود که در مسایل حساس و مهم، ترجیح
این است که در مجلس به جاي طرح، لایحه ارایه شود زیرا موافقت دولت به عنوان مجري را به همراه دارد و همچنین از پشتوانه کار

 
کارشناسی بدنه دولت نیز برخوردار است. 

وي با بیان اینکه دشمنان از همه امکانات خود استفاده می کنند تا انتخابات مایه سرشکستگی ملت شود و برخی هم در داخل دانسته
یا ندانسته حرف هاي بدخواهان را ادامه می دهند افزود : من بسیار امیدوارم که به لطف خداوند و با همت ملت، این انتخابات مایه

 
آبرو و عزت کشور شود. 

امام جمعه بهاباد درخصوص رد صلاحیت عده اي از داوطلبان بیان کرد : نبود احراز صلاحیت برخی افراد به معنی بی صلاحیتی آنان
نیست بلکه به این معناست که شوراي نگهبان با توجه به گزارش ها، امکانات و آشنایی هاي خود نتوانست صلاحیت آن فرد را

 
تشخیص دهد، اگرچه ممکن است آن فرد صلاحیت بالایی هم داشته باشد. 

وي از آحاد مردم ولایت مدار بهاباد دعوت کرد تا همچون انتخابات گذشته با حضوري پرشور در پاي صندوق هاي راي حاضر شوند و

 
توطئه هاي دشمنان نظام را خنثی کنند زیرا هربرگ راي تیري است بر قلب دشمنان و بد خواهان نظام اسلامی . 

 
انتخابات ریاست جمهوري و شوراهاي شهر و روستا 28 خردادماه جاري همزمان با سراسر کشور در استان یزد نیز برگزار می شود. 

 
مرکز شهرستان 20 هزارنفري بهاباد در فاصله 200کیلومتري جنوب شرقی شهر یزد قرار دارد. 

 
منبع : ایرنا 

 
قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد. 



انتقاد سخنگوي دولت از وعده هاي برخی کاندیدا ها

منبع: برترین هاشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1400/03/08

علی ربیعی سخنگوي دولت در روزنامه ایران نوشت: بنا بر وظیفه شغلی و اداري خودم ناچارم هر روز مطالب بی ربط و باربط
زیادي را بخوانم. با نزدیک شدن به موعد بـــرگــــزاري انتخابات، فعلاً مباحث انتخاباتی و شعارهاي نامزدها در صدر اخبار

قرار گرفته اند و همچنین مسائل حول و حوش تأیید صلاحیت ها نیز محل گفت ...

علی ربیعی سخنگوي دولت در روزنامه ایران نوشت: بنا بر وظیفه شغلی و اداري خودم ناچارم هر روز مطالب بی ربط و باربط
زیادي را بخوانم. با نزدیک شدن به موعد بـــرگــــزاري انتخابات، فعلاً مباحث انتخاباتی و شعارهاي نامزدها در صدر اخبار قرار گرفته

 
اند و همچنین مسائل حول و حوش تأیید صلاحیت ها نیز محل گفت وگو و نقدها شده است. 

من در این مقاله فارغ از آثار سیاسی - اجتماعی فرایند تأیید صلاحیت ها، قصد پرداختن به شعارها و برنامه هایی را دارم که این

 
روزها از افراد کنشگر در انتخابات بخصوص نامزدهاي مورد تأیید شوراي محترم نگهبان می شنویم. 

1. کانون مواضع برخی افرادي که در این زمینه به اظهارنظر می پردازند و حتی برخی کاندیداها بر بنیان بدانگاري و انکار گذشته

 
بخصوص نفی دولت وقت قرار گرفته و هیچ برنامه ایجابی در میان حرف هایشان مشاهده نمی شود و ... 

از قضا تکرار نقدهاي مخالفان دولت در هشت سال گذشته از تریبون هاي مختلف و حتی رسانه هاي خارجی است. با توجه به اینکه
انتخابات ریاست جمهوري در ایران برآمده از سابقه و تجارب و دیدگاه هاي احزاب نیست و جامعه قادر به ارزیابی اهداف کاندیداها و
سرنوشت آینده شان نیستند، اظهارات انتخاباتی می باید این نقیصه سامان سیاسی نارس را جبران کرده و مهمترین برنامه ها و
چگونگی دست یافتن به آن را براي جامعه تبیین کنند. ایران امروز با تحمل جنگ عظیم اقتصادي و بی نظیر تاریخی و فشارهایی که
هیچ ملتی آن را تجربه نکرده، نیازمند فهم چگونگی به عقب رانده شدن تحریم ها و درك سیاست هاي اجتماعی، فرهنگی و نیز پولی،
مالی، تولیدي، اشتغال و تجاري است که به تعبیر مقام معظم رهبري «باید با توجه به واقعیات و امکانات کشور وعده و شعار داد.»

 
متأسفانه من تاکنون چنین مانیفستی را مشاهده نکرده ام و محتواي اکثر مطالب بیان شده را سلبی و نفی انگارانه می دانم. 

2. اگر کسی به برنامه هاي سختگیرانه براي اصلاحات ساختاري بیماري هاي دیرین و مزمن اقتصاد ایران اشاره نکند و نیز براي خروج
از مشکلات ناشی از تحریم برنامه اي ارائه ندهد، حرفی براي گفتن ندارد. سخنگویان جناح ها و کارشناسان مختلفی که این روزها
براي دفاع از اینان پیدا شده اند و از همه مهمتر خود نامزدهاي محترم باید بگویند که با تحریم و آثار آن و با اقتصاد نفت زده شصت
ساله که این روزها به کمترین میزان فروش آن هم با هزار راه پرپیچ و خم رسیده است، چه خواهند کرد؟ (مشاهده کردم نماینده اي
صاحب تریبون آنچنان با درك ضعیف از روابط بین الملل و جهان پیرامون از تولید عظیم و صادرات به همسایگان سخن می گفت
گویا نمی دانست این کشورها جزئی از ایران نیستند و در ساختار اقتصاد بین الملل فعالیت می کنند. به نحوي که با بهترین دوستان
همسایه ما حتی براي اداي وجه کالاي خریداري شده خود و براي خرید واکسن توسط ایران، بعد از چند ماه چانه زنی هنوز نتیجه

 
مطلوبی به دست نیامده است.) 

آنانی که فقط وعده شیرین از وام، مسکن، یارانه و حتی حل 4 ماهه ریشه هاي تورم می دهند ( یکی از این کارشناسان حامی
کاندیداها، آنچنان تقلیل گرایانه و ساده انگارانه نسبت به حل مسائل اقتصادي، مالی و پولی و بخصوص ایجاد اشتغال سخن می گفت



که صد رحمت به طرح اول انقلاب موسوم به ساماندهی دیپلمه هاي بیکار) و از تلخی تصمیم هاي سخت براي تداوم اصلاح اقتصاد و

 
جامعه تحریم و کرونازده چیزي نمی گویند، از سخنان شان تلقی بیان صادقانه و راهگشا نخواهد شد. 

3. تحلیل محتواي شعارها و برنامه هاي ارائه شده تاکنون نشان می دهد بیش از 80درصد اظهارات صورت گرفته درباره معیشت و
جبران هاي معیشتی و سیاست هاي رفاهی است. سیاست هاي رفاهی در اوایل انقلاب بیشتر آرمان گرایانه و مبتنی بر شعار حقوق
مستضعفان بوده است و هیچ گونه نظریه یا برنامه اي در این دوران مشاهده نمی شود یعنی آرمان رفاه جامعه، بدون سیاست و برنامه
اجرایی بوده است. از همین رو نگارنده معتقد است با توجه به اینکه رسیدگی به اقشار پایین اقتصادي از آرمان هاي اصیل انقلاب

 
اسلامی و رهبران آن بوده، چون فاقد نظریه پردازي و قرار نگرفتن در الگوهاي توسعه بوده، به نتیجه مطلوب نرسیده است. 

در دوران دفاع مقدس، هژمونی جنگ همه چیز را تحت الشعاع خود قرار داده بود و جامعه ایران نه به فکر سیاست رفاهی بلکه به
جامعه اي فداکار و ازخودگذشته تبدیل شد که حتی به بخشیدن دارایی شخصی خود براي پیروزي در دفاع مقدس دست می زد. در
دوران بعد از جنگ، با فروکاستن از هژمونی جنگ، جامعه مطالبه گر و نوعی سیاست رفاهی موسوم به «تور» به گفتمان رفاهی دولت
تبدیل می شود. این تعبیر را از رئیس سازمان برنامه وقت وام گرفته ام به این معنا که وقتی بیان می شد در توسعه شتابان طبقه
هایی زیر چرخ دهنده ها قرار خواهند گرفت یا از کشتی توسعه به بیرون پرتاب می شوند، بیان شد که ما سیاست پهن کردن تور را
اتخاذ خواهیم کرد. پس از آن شاهد یک دوران گذار هستیم و وزارت رفاه پدید می آید. در دوره بعد، به سیاست رفاهی موسوم به
«اعانه اي» می رسیم. در این دوره هدف رفاه، ارتقاي منزلت اجتماعی نیست بلکه بیش از آنکه طبقات اقتصادي پایین توانمند به
کسب معیشت شوند، نظریه تقویت سفره مردم غلبه یافت که متأسفانه این دیدگاه هنوز هم کاربرد داشته و در اظهارات برخی نامزدها
می توان مشاهده کرد. تصور من این است که سیاست هاي رفاهی توانمندساز نیازمند دانشی عمیق بوده و نتایج آن نیز در درازمدت

 
مشاهده خواهد شد. 

از این رو فقدان دانش، کسب رضایت کوتاه مدت، شنیدن هورا از جامعه و کنش سیاسی در سامان سیاسی نارس، ناگزیر سیاستگذاران
را به سیاست هاي رفاهی اعانه اي توده ستایانه سوق داده است. با مطالعه نظریه هاي رفاهی و سابقه تاریخی آن در شرایط امروز به
مصلحت ملی ایرانیان است که این سیاست ها منجر به توانمند کردن همه مردم شود. اساساً حکمرانی در کشورهاي جهان سوم براي
ایجاد ثبات و امنیت خود از یک وجه نیازمند نظریه رفاهی است؛ و معمولاً سیاست هاي رفاهی متأثر از کنش هاي سیاسی اجرا می
شود. یعنی بخشی از نظریه هاي رفاهی در کشورهاي در حال گذار از جمله در کشور ما مبتنی بر رقابت در سامان سیاسی نارس و
وعده ها شکل می گیرد. این نوع سیاست رفاهی باید بیشتر یک کنش سیاسی در نظر گرفته شود. یک سیاست رفاهی درست و
کارآمد این است که این سیاست ها، بخشی از برنامه هاي توسعه همه جانبه و موزون انگاشته شده و در کنار سیاست هاي رشد به

 
عنوان دیدگاهی عدالت گونه از الگوي توسعه مطرح شود. 

چون سیاست هاي رفاهی توانمندساز درازمدت هستند دولت ها ناچار می شوند به سیاست هاي رفاهی ثبات ساز برگردند. الزامات

 
سیاست رفاهی که مدنظر من است مبتنی بر سیاست هاي رشد فراگیر، اشتغال فراگیر و توانمندسازي و مهارت افزایی جامعه است. 

آسیب شناسی از سیاستگذاري در ایران نشان می دهد که سیاست هاي رفاهی سازوکاري دشوار بوده و از این رو در این فضاي
انتخاباتی سیاست هاي رفاهی رضایت بخش ساخت وساز می شوند. اساساً میان ساخت وساز و سازوکار تفاوت وجود دارد. سیاست
رفاهی یک پروژه اجتماعی است که به تعبیر من با پروژه هاي «فنسی» ساخت وسازي متفاوت است. به عنوان مثال در میدان انقلاب
فنس کشیده شده و یک تندیس بالا می آید، در بیابان فنسی کشیده شده و آسمانخراشی به بالا می رود اما سیاست هاي اجتماعی
سیاست فنسی نیستند، با اجراي دشوار و سخت مواجهند زیرا ذینفعان متعدد دارند که همه آنها باید رشد کنند و منتفع شوند. اتفاقاً
سیاست رفاهی اعانه اي، از جنس سیاستگذاري فنسی است. هیچ سیاست رفاهی را بدون درگیر کردن نخبگان سیاستگذاري و جامعه



 
ذینفع نمی توانیم به جلو ببریم. 

رویه اي که اکنون برخی تریبون ها و نامزدها در پیش گرفته اند، فریاد قوي سیاست رفاهی مبتنی بر توزیع ثروت هاي موهومی و
بدون خلق پایدار ثروت است. اکثر کاندیداها و واضعان نظریه هاي آنها مدت هاست از دولت مردمی سخن می گویند. من هم با این
واژه موافقم اما باید بدانیم، اگر منظور از دولت مردمی دولتی است که بدون کمک به خلق ثروت، صرفاً سیاست هاي توزیعی و
بازتوزیعی بدون درآمد و مبتنی بر ایجاد کسر بودجه ساختاري را مد نظر قرار دهد، این چیزي جز مردم ستیزي نخواهد بود. کشور
دیگر ظرفیت این گونه اقدامات را ندارد. اگر چنین نکته اي مدنظر قرار نگیرد، آن وقت پیش بینی می کنم که در آینده سیاسی ایران
و به طور غلیظی در چهار سال آینده به سیاست رفاهی اعانه اي بازگشت خواهیم کرد و نه تنها شاهد توسعه و پیشرفت به طور

ساختاري نخواهیم بود بلکه نوعی بازگشت به عقب (دوران سیاست هاي رفاهی اعانه اي) خواهد بود.



حمله ي اتاق ایران به دستمزد و حقوق بازنشستگی/ پیشنهادي براي رئیس

جمهور بعدي که کارگران و بازنشستگان را فقیرتر می سازد!

منبع: کارگر آنلاینشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1400/03/08

 
نقدي بر دیدگاه هاي رنج آفرین و گنج آفرینِ لیبرال ها؛ 

حمله ي اتاق ایران به دستمزد و حقوق بازنشستگی/ پیشنهادي براي رئیس جمهور بعدي که کارگران و بازنشستگان را فقیرتر می

 
سازد! 

به نظر می رسد قصد دارند در دولت بعدي، همه حقوق کار را به تاراج ببرند و پروژه ي فقیرترسازي طبقه ي کارگر را با تمام قوا

 
دنبال کنند؛ به همین دلیل است که لباس جنگ پوشیده و تا دندان مسلح به مسلخ کارگرانِ بی حقوق آمده اند! 

هجوم به حقوق کار همه جانبه است و در سطوح مختلف جریان
دارد؛ به نظر می رسد همه نئولیبرال ها و جناح هاي مختلفِ
بورژوازي و حامیان آن ها در میان فرادستان، باهم به یکبارگی
متحد شده اند تا «مقررا ت زدایی» و کاستن از حقوق کار را با
قدرتِ تمام پیش ببرند؛ نمایندگان مجلس یازدهم از یکسو و خط
دهندگان به تیم اقتصادي دولت بعدي از سوي دیگر، در حال
ارائه طرح و پیش نویس و متن راهبردي هستند؛ این در
حالیست که دشمنان قانون کار سال هاست در حال لابیگري با
دولتی ها و نمایندگان مجالس هستند و امروز به نظر می رسد

 
تلاش هاي این گروه ها و لابی گري هاي آن ها، ثمر داده و به میوه نشسته است! 

 
دشمنی لیبرال ها با حقوق کار/ تلاش براي مقررات زدایی در سطوح مختلف! 

دشمنی لیبرال ها با قانون کار و قانون تامین اجتماعی، سابقه ي بس طولانی دارد؛ هم با ماده 41 قانون کار و بحث الزام به پرداخت
دستمزد، دشمنیِ مدام دارند و هم بر طبلِ افزایش سن و سابقه بازنشستگی و تغییر مبناي محاسبه ي بازنشستگی و کاستن از سطح

 
مستمري ها می کوبند تا از همه طریق، کارگران را مورد هجمه قرار دهند و بر سود سرشارِ صاحبان سرمایه بیفزایند. 

زمستان سال گذشته، طرحِ «توانمندسازي و پایداري سازمان تامین اجتماعی» با امضاي 34 نماینده مجلس یازدهم اعلام وصول شد؛
این طرح، از یک طرف مبناي محاسبه مستمري ها را از اساس تغییر داده و سنوات محاسبه را از دو سال به 20 سال افزایش می دهد
و از طرف دیگر، مزایاي بازنشستگی سخت و زیان آور را کاهش می دهد به گونه اي که دیگر هر سال سابقه ي کار سخت، یکسال و
نیم به حساب نیاید! این طرح که چراغ خاموش نوشته شده و امضاهایش جمع آوري شده و همچنان چراغ خاموش و آهسته در حال
پیشروي است تا به مرحله ي تصویب نهایی برسد، اولین طرح از نقشه راهِ نئولیبرال ها براي کاستن از حقوق کارگران است و به نظر
می رسد طرح پیشنهادي اتاق ایران براي ارائه به رئیس جمهور آینده، دومین طرح زیرپوستی و چراغ خاموشِ این نقشه راه است که
تمامی بنیان هاي حقوق کار را به خطر می اندازد؛ از بین بردن حداقل دستمزد به بهانه ي ترویج و تهییج اشتغال، بالا بردن سن



بازنشستگی به بهانه ي خروج صندوق ها از رکود و ورشکستگی، بیگاري کشیدن با 30 درصد حداقل مزد از جوانان و نوجوانان بیکار
به بهانه ي ایجاد اشتغال براي جوانان! و همچنین تعریف و تمجید بسیار از خصوصی سازي و واگذاري به بخش به اصطلاح خصوصی!
اینها همگی مولفه هاي اساسی این طرح هستند؛ طرحی که در روزهاي گذشته توسط مرکز پژوهش هاي اتاق ایران تهیه شده و قرار

 
است به رئیس جمهور منتخب در دولت بعدي، تقدیم شود! 

 
طرح اتاق ایران چه می گوید؟ 

نام این متن پیشنهادي که در اردیبهشت 1400 تدوین شده، خیلی شیک و مجلسی است و خواننده را گول می زند که «چه خوب،
مرکز پژوهش هاي اتاق ایران، راهکارهاي مثبت و اجرایی براي حل معضلات اقتصادي دارد و قرار است این راهکارهاي علمی و

 
کارشناسانه و البته راهبردي را به تیم اقتصادي دولت بعد، هبه کند تا مشکلات اقتصاد به طرفه العینی برطرف شود!» 

نام طرح این است: «درباره انتخابات ریاست جمهوري، دیدگاه هاي رنج آفرین و دیدگاه هاي گنج آفرین در حوزه اقتصاد (بایدها و
نبایدها در مطالبات اقتصادي)». این طرح که مشتمل بر هشت بخش و در 44 صفحه تدوین شده، به معضلات اقتصادي مانند تورم،
فقر، رفاه، نرخ ارز و البته اشتغال می پردازد؛ و اگرچه در همه ي فصول این متن، روحیه ي کارگر ستیزي، محروم ستیزي و سرمایه
دارانه حاکم است، اما در فصل چهارم آن که به اشتغال مربوط می شود، همه ي بنیان هاي روابط کار مورد حمله قرار گرفته؛ در این

 
فصل، هم قانون تامین اجتماعی هدفِ حمله است و هم قانون کار. 

در هر فصل از این نوشتار، دیدگاه هاي رنج آفرین که به عقیده نویسندگان همان دیدگاه هاي پوپولیستی و عوام گرایانه است و می
تواند در کوتاه مدت، مخاطبان را خرسند سازد، از دیدگاه هاي گنج آفرین که به زعم نویسندگان، کلیدي و راهگشا و علمی است،
تفکیک شده؛ در بحث اشتغال نیز (در فصل چهارم نوشتار) بالا بردن دستمزد و پایین آمدن سن بازنشستگی، رنج آفرین و از میان

 
برداشتن الزام به پرداخت دستمزد و تغییر محاسبه ي بازنشستگی، گنج آفرین عنوان شده است! 

در فصل چهارم ابتدا به بحران صندوق هاي بازنشستگی اشاره شده و در ارائه راه حل، بدون توجه به دلایل اصلی این بحران که همانا
رواج قراردادهاي موقت، بی ثبات کاري و عدم پایبندي دولت به تعهدات بیمه اي است، فقط به گرته برداري از سایر نظام هاي
بازنشستگی اکتفا شده (بازهم بدون توجه به اینکه سطح مستمري و خدمات درمانی ارائه شده در آن نظام ها تا چه میزان بالاست و

 
چقدر مستمري بگیران آن ها در رفاه هستند) و آمده است: 

 
«راه حل بحران، بالا رفتن سن بازنشستگی است تا دوره پرداخت حق بیمه بیشتر و دوره دریافت مستمري کمتر شود!» 

 
قانون کار را قرن بیست و یکمی کنیم: 

 
حداقل دستمزد را برداریم، قراردادهاي موقت را قانونی کنیم! 

اما مهم ترین حمله ي صورت گرفته، به دستمزد و قدرت خرید کارگران است؛ در ارتباط با دستمزد آمده چون هزینه هاي بخش
خصوصی بالاست و درآمدزایی پایین، نمی توان دستمزدهاي بالا طلب کرد که اگر دستمزدها افزایش یابد، پیامد آن، ریزش اشتغال و

 
بیکاري نیروهاي جویاي کار است! 

دیدگاه هاي گنج آفرین این نوشته براي حل معضلات اشتغال، اعجاب انگیز است! می خواهند با بازگشت به عقب و حمایت از دیدگاه



 
هاي منسوخ و قرون وسطایی، اشتغال را نجات دهند! مثلاً از طرح منسوخ و استثماريِ «استاد-شاگردي» دفاع شده و آمده است: 

«در گذشته فرهنگ استاد-شاگردي برقرار بود به این معنا که افراد بدون اینکه هزینه زیادي به کارفرمایان تحمیل کنند، وارد کسب و
کارها می شدند و تجربه و مهارت کسب می کردند و اگر عملکرد خوبی داشتند در همانجا جذب می شدند. امروزه نیز نیازمند آن
هستیم که جذب افراد جوان اما بیکار را تسهیل کنیم. اگر کارفرمایان احساس کنند که جذب هر نیروي جدید پرهزینه است نسبت به
انجام آن اکراه خواهند داشت اما اگر جوانان را معاف از سختگیري هاي قانون کار و قانون تامین اجتماعی جذب کنیم جذب آن ها
آسان خواهد شد. اگر دولت به لحاظ مالی در وضع مناسبی می بود می شد انتظار داشت که بخشی از هزینه بیمه یا حتی دستمزد را

 
بپردازد اما در شرایط فعلی که بدهی دولت به تامین اجتماعی سرسام آور شده نمی توان چنین انتظاراتی را مطرح کرد.» 

در ادامه پیشنهاد داده قانون کار بنا بر مقتضیات قرن بیست و یکم که ویژگی هاي ممتاز آن قراردادهاي موقت یکماهه و سه ماهه و
به زعم نویسندگان «سیالیت بازار کار» است، اصلاح شود! معنی این جمله ساده است: الزام به پرداخت بیمه و حداقل دستمزد را

 
بردارید تا اشتغال و کارآفرینی تسهیل شود و قانون کار به روز شده و قرن بیست و یکمی شود! 

 
بیکاري کشیدن از کودکان و نوجوانان فقط با 30 درصد حداقل دستمزد! 

در ادامه، نویسندگان وارد ژانر به شدت خطرناك تري شده اند: بیگاري کشیدن از کودکان و نوجوانان با این استدلال که بازار کار رونق

 
بگیرد؛ ببینیم چه پیشنهادي نویسندگان اتاق ایران ارائه داده اند: 

« همچنین دولت می تواند مشاغل عمومی تعریف کند یعنی کارهاي ساده اي را تعریف کند که در ازاي آن دستمزدي مثلاً معادل 30
درصد حداقل حقوق به جوانان کمتر از یک سن خاص پرداخت شود. این قبیل فعالیت ها موجب می شود تا جوانان احساس بیکاري

 
کمتري کنند و در عین حال بیمه بیکاري پرداخت شود بدون اینکه حس گداپروري تقویت شود.» 

این راه حل، به شدت خطرناك و حتی خطرناك تر از راهکارهاي به اصطلاح گنج آفرینِ قبلی است! به جوانان زیر 18 سال که می
شوند همان کودکان کار و نوجوانان، 30 درصد حداقل مزد را بپردازید و آن ها را به کارهاي یدي و ساده بگمارید تا کمتر احساس
بیکاري کنند! تا به حس منفیِ وازدگی اجتماعی دچار نشوند! این یعنی به افراد مثلا 14 یا 15 ساله، 30 درصدِ حقوق 3 میلیون

 
تومانی یعنی یک میلیون تومان پرداخت شود تا اشتغال رونق بگیرد و کسی بیکار نماند و بیمه بیکاري هم پرداخت نشود! 

این هجومِ بی محاباي جدید به حقوق کار و قوانین اشتغال، پروژه ي از پیش نوشته شده ي «فقیرترسازي بیش از پیش کارگران و
بازنشستگان» و حذف تمام مقررات حمایتی روابط کار را دنبال می کند؛ براساس طرح گنج آفرینِ اعضاي اتاق ایران، کارگران باید از
15 سالگی تا 70 سالگی با دستمزد توافقی و بسیار کمتر از حداقل مزد فعلی کار کنند، یک سوم خط فقر مستمري بازنشستگی
بگیرند و بگذارند دولتی ها اندوخته ي تاریخی آن ها در سازمان تامین اجتماعی را هرطور که می خواهند، به یغما ببرند و غارت کنند؛
هیچ کس هم بازخواستی به عمل نیاورد! به عبارت ساده تر، چون اشتغال و صندوق هاي بیمه اي هر دو بحرانی هستند، بیایید طبقه

 
ي کارگر را قربانی کنیم تا خون جدیدي در رگ هاي سرمایه داران و صندوق ها تزریق شود، به همین سادگی! 

 
محورهاي خطرناكِ متنِ اتاق ایران: 

 
گرته برداري صوري و یکجانبه از نظام هاي مترقی/ همه چیز به نفع سرمایه داران! 



فرامرز توفیقی (رئیس کمیته دستمزد کانون عالی شوراها) با تاکید بر اینکه عموماً وزراي اقتصادي و تیم کارشناسان اقتصادي دولت
ها برآمده از همین اتاق ها و اتاق ایران هستند و رویکردهایشان از همین تفکران دست راستی نشات می گیرد، نسبت به در دستور
کار قرار گرفتن چنین طرح هایی به شدت هشدار می دهد و می گوید: به نظر می رسد قصد دارند در دولت بعدي، همه حقوق کار را
به تاراج ببرند و پروژه ي فقیرترسازي طبقه ي کارگر را با تمام قوا دنبال کنند؛ به همین دلیل است که لباس جنگ پوشیده و تا

 
دندان مسلح به مسلخ کارگرانِ بی حقوق آمده اند! 

او ادامه می دهد: این متن سه حوزه ي خطرناك دارد: ترویج خصوصی سازي و تبلیغ براي آن، خدشه دار کردن حقوق کار و حمله به
حقوق بازنشستگی. البته این طرح در سایر حوزه هاي اقتصادي نیز راهکارهاي نئولیبرالیستی و ضد کارگري دارد؛ اما در همین سه
حوزه، تیر خلاص را بر پیکر نحیف طبقه ي کارگر زده. آمده اند یکسري بحث هاي آکادمیک و تئوري را مطرح کرده اند بدون بومی
سازي و ایرانیزه کردن آن ها! فقط گرته برداري یکجانبه از سایر نظام هاي مترقی البته فقط از بخش هایی از نظام اشتغال و
بازنشستگی آن کشورها گرته برداري صوري شده که به نفع دولت و سرمایه داران است؛ نکته اینجاست که این طرح، بسیار بطئی و
شیک کار کودکان را قانونی سازي می کند و به آن جامه ي زیبا و پسندیده می پوشاند که این بسیار خطرناك است. نرخ 30 درصد
حداقل حقوق را براي کار کودکان مطرح می کنند و این سوال مطرح می شود که این عدد را از کجا آورده اند و چگونه قرار است کار

 
کودکان منجر به بهبود پایدار فضاي اشتغال شود؟! 

توفیقی دفاع این سند از مزد منطقه اي را شاخص دیگري براي نگرانی می داند و می گوید: رویکرد این سند به مقوله ي دستمزد در

 
بخش خصوصی، دفاع از مولفه ي «بهره وري» است؛ یعنی دستمزد کارگران باید به نسبت بهره وري آن ها پرداخت شود! 

یادمان نرفته که در لوایح اصلاح قانون کار که در دولت احمدي نژاد و دولت اول روحانی به مجلس ارائه شد و خوشبختانه به جایی
نرسید، به ماده 41 قانون کار بندي افزوده شده بود که در آن دستمزد کارگران براساس بهره وري آن ها تعیین می شد؛ شاخص بهره
وري، شاخصی است که می تواند مزد کارگران را بیش از امروز به زیر خط فقر سوق دهد و اراده ي کارفرمایان را در تعیین دستمزد،
فعال مایشاء قرار دهد: کارفرما می تواند خیلی ساده به کارگر انگ بزند که بهره ور نیستی یا آنقدر که من می خواهم بهره وري نداري!

 
پس دستمزدت نصف می شود! 

 
خدا کند از این «لیبرال تر» نشویم! 

توفیقی، افزایش سن بازنشستگی و کاستن از مستمري بازنشستگی را یک راهبرد اساسی دیگر در این سند می داند و می گوید: فقط
یک بعُد از نظام بازنشستگی کشورهاي دیگر را دیده اند اما نخواسته اند مستمري شایسته، خدمات درمانی مکفی و خدمات رفاهی
باکیفیت آن ها را ببینند و اقرار کنند که حداقل مستمري بازنشستگی، امروز در ایران، حتی نصف خط فقر نیست و بازنشستگان

 
کارگري عموماً با بیماري هاي قلبی، تنفسی و عضلانی دست و پنجه نرم می کنند. 

او به دفاع این سند از خصوصی سازي اشاره کرده و می گوید: فقط می گویند مدیریت دولتی بد است و ناکارآمد است؛ اما نمی
خواهند اشتباهات و خطاهاي خصوصی سازي در بیش از دو دهه ي گذشته را ببینند و بپذیرند؛ واقعاً چطور می شود از خصوصی

 
سازي دفاع کرد وقتی نتیجه ي آن ورشکستگی بنگاه ها، خانه خرابی کارگران و زمین خوردن تولید ملی بوده است؟! 

متن پیشنهادي اتاق ایران، به شدت «ضد کارگري» است؛ همانطور که طرح توانمندسازي تامین اجتماعیِ نمایندگان مجلس یازدهم،
ضد کارگري و سراپا تعدیلی و نئولیبرالیستی است؛ توفیقی در انتها طنزي تلخ به کار می بندند: «امیدوارم لیبرال تر از این دیگر
نشویم؛ باید بگوییم یادش بخیر قانون اساسی و الزامات آن؛ اینها قانون اساسی را از اساس منکرند و اگر بتوانند، این سند قانونی را که



 
ثمره ي مجاهدت و انقلابی گري طبقه ي کارگر است، زیر پا می گذارند و لهِ می کنند!» 

 
گزارش: نسرین هزاره مقدم 

منبع : ایلنا



اجراي طرح هاي عدالت آموزشی در مناطق محروم

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1400/03/08

علی عسگري معاون اجتماعی ستاد اجرایی فرمان امام
خمینی (ره) در گفت وگو با خبرنگار اجتماعی دفاع پرس،
با اشاره به اینکه هدف اصلی ستاد اجرایی فرمان امام کمک
به گسترش و شکل گیري عدالت در سطح کشور است،
اظهار داشت: این ستاد به دنبال گسترش عدالت اجتماعی
در زمینه هاي سلامت، مسکن، اشتغال و به ویژه عدالت

 
آموزشی است. 

وي در خصوص بخشی از اقدامات ستاد اجرایی فرمان امام
گفت: کمک در ساخت 160 هزار واحد مسکن ملی، پرداخت هزینه درمان ناباروري و کاشت حلزون گوش براي کودکان، ساخت

 
هزاران مدرسه، بیمارستان،خانه بهداشت و تجهیز خانه هاي ورزش در مناطق محروم کشور نمونه اي از این اقدامات است. 

عسگري افزود: ستاد اجرایی فرمان امام (ره) از طریق اهداي بسته هاي نوشت افزار، تبلت و ساخت پلتفرم هاي آموزشی و مواردي از

 
این دست به دنبال کمک به بازماندگان از تحصیل و گسترش عدالت اجتماعی است. 

انتهاي پیام/ 241



بت شکن عدلیه در راه ریشه کنی فساد

بت شکن عدلیه در راه ریشه کنی فساد

منبع: روزنامه رسالتشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1400/03/08

سعید نوروزي قرار است در کمتر از 30 روز دیگر، یعنی در تاریخ 28 خرداد 1400 سیزدهمین دوره انتخابات ریاست
جمهوري برگزار شود. انتخابات این دوره مهم ترین اتفاق سیاسی سال و یکی از بااهمیت ترین انتخابات ها در تاریخ کشور

است. طی ماه هاي اخیر خصوصا بعد از آغاز سال جدید که فضاي سیاسی و انتخاباتی کشور سرد ...

قرار است در کمتر از 30 روز دیگر، یعنی در تاریخ 28 خرداد 1400 سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري برگزار شود.
انتخابات این دوره مهم ترین اتفاق سیاسی سال و یکی از بااهمیت ترین انتخابات ها در تاریخ کشور است. طی ماه هاي اخیر خصوصا
بعد از آغاز سال جدید که فضاي سیاسی و انتخاباتی کشور سرد و بی روح بود حالا کم کم کارزار انتخاباتی در حال گرم شدن است و

 
هرچه به روز انتخابات نزدیک تر می شویم هیجان آن نیز افزایش پیدا می کند.  

 
سعید نوروزي 

قرار است در کمتر از 30 روز دیگر، یعنی در تاریخ 28 خرداد 1400 سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري برگزار شود. انتخابات
این دوره مهم ترین اتفاق سیاسی سال و یکی از بااهمیت ترین انتخابات ها در تاریخ کشور است. طی ماه هاي اخیر خصوصا بعد از
آغاز سال جدید که فضاي سیاسی و انتخاباتی کشور سرد و بی روح بود حالا کم کم کارزار انتخاباتی در حال گرم شدن است و هرچه

 
به روز انتخابات نزدیک تر می شویم هیجان آن نیز افزایش پیدا می کند.  

روز 25 اردیبهشت ماه ثبت نام نامزدهاي انتخاباتی پایان یافت و پس از چند روز گمانه زنی درباره تأیید صلاحیت هاي نامزدهاي
انتخابات ریاست جمهوري، سرانجام شوراي نگهبان در روز سه شنبه 4 خردادماه لیست نهایی نامزدهاي تأیید شده را منتشر کرد. بر
این اساس آقایان سعید جلیلی، محسن رضایی میرقائد، سید ابراهیم رئیسی، علیرضا زاکانی، سید امیرحسین قاضی  زاده هاشمی،

 
محسن مهرعلیزاده و عبدالناصر همتی به عنوان نامزدهاي انتخابات سیزدهمین دوره ریاست جمهوري معرفی شدند.  

هرکدام از این چهره ها سوابق سیاسی و اجرایی متفاوتی دارند که در هر شماره روزنامه سابقه یک نفر از آن ها موردبررسی قرارگرفته

 
و مرور می شود.  

 
 سید ابراهیم رئیسی 

حجت الاسلام ابراهیم رئیسی، داراي مدرك عالی ترین سطح حوزه یعنی سطح چهار است. وي همچنین دکتراي خود را در رشته فقه
و حقوق خصوصی، در مدرسه عالی شهید مطهري گذرانده است. ورود به عرصه مدیریتی رئیسی به سال 1359 برمی گردد. او با
حضور در جایگاه دادیاري کرج فعالیت خود را آغاز کرد و پس از مدتی به عنوان دادستان کرج منصوب شد و همزمان با حفظ سِمت
مسئولیت دادستانی همدان را نیز عهده دار شد. رئیسی در سال 1364 به عنوان جانشین دادستان انقلاب تهران منصوب و به این
ترتیب، دوره مدیریت قضائی او در تهران آغاز شد. پس از مدتی حضرت امام خمینی (ره) در حکمی وي را مسئول رسیدگی به
مشکلات اجتماعی در برخی استان ها کرد. پس ازآن رئیسی به عنوان دادستان تهران منصوب شد و از 1368 تا 1373 این مسئولیت
را بر عهده داشت. او در 1373 به ریاست سازمان بازرسی کل کشور منصوب شد که خدمت وي در این سمت تا 1383 ادامه یافت.
ایشان همچنین از 1383 تا سال 1393، به مدت 10 سال معاون اول قوه قضائیه بود. وي پس ازآن در مدت یک سال یعنی از 1393

 
تا اسفند 1394 دادستان کل کشور بود.  

در 17 اسفند 1394 بود که رئیسی با حکم رهبر معظم انقلاب به عنوان تولیت آستان قدس رضوي منصوب شد. در متن حکم حضرت
آیت االله خامنه اي آمده بود: «اکنون که جناب حجت الاسلام طبسی رحمۀاالله علیه پس از سال ها تلاش مخلصانه و موفق در خدمت
گزاري به بارگاه مبارك و منور حضرت علی بن موسی الرضا به سراي باقی شتافته، جنابعالی را که خود نشئت یافته آن دیار پربرکت، و

برخوردار از صلاح و امانت  و کارآزموده در مدیریت هاي کلان می باشید، به تولیت آن آستان نورانی و مقدس منصوب می کنم.»  



پس ازآن و در سال 1396 سید ابراهیم رئیسی براي حضور در انتخابات اعلام کاندیداتوري کرد و در تاریخ 24 فروردین در انتخابات
ریاست جمهوري ثبت نام کرد. در تاریخ 31 فروردین، صلاحیت وي به همراه پنج نامزد دیگر توسط شوراي نگهبان تأیید شد. شعار
رئیسی در دوازدهمین دوره انتخابات تغییر به نفع مردم بود و نام دولت وي، دولت کار و کرامت انتخاب شده بود. درنهایت انتخابات
ریاست جمهوري در تاریخ 29 اردیبهشت ماه برگزار شد و سید ابراهیم رئیسی با کسب 15/786/449 رأي نفر دوم شد و حسن
روحانی با کسب 23/549/616 رأي پیروز انتخابات شد و مجددا براي چهار سال اداره کشور را در دست گرفت. همچنین آراي رئیسی،

 
بالاترین رأي براي رقیب رئیس جمهور مستقر در تاریخ انتخابات ریاست جمهوري کشور بود.   

یک سال پس از انتخابات، رئیسی با حکم مقام معظم رهبري به عنوان رئیس قوه قضائیه انتخاب شد. رهبر انقلاب در این حکم با
تأکید بر لزوم تحول در قوه قضائیه و آغاز پرقدرت دوران جدیدي که زیبنده گام دوم انقلاب باشد، از فقاهت، دانش، تجربه، سلامت،
امانت و کارآمدي حجت الاسلام والمسلمین رئیسی در مقاطع گوناگون خدمت و سوابق طولانی ایشان در قوه قضائیه و آشنایی کامل

 
با همه زوایاي آن، به عنوان دلایل این انتخاب یادکردند.  

ابلاغ سند تحول قضائی، آغاز اصلاح ساختار قوه قضائیه، برخورد با فساد درون دستگاه قضا، انفصال ده ها قاضی متخلف از خدمت،
پیگیري پرونده هاي فساد اقتصادي کلان و... ازجمله اقداماتی بوده که رئیسی در قوه قضائیه انجام داده است. همچنین عزل و دادگاه
اکبر طبري، آغاز گزارش دهی فساد یا همان سوت زنی، تقلیل 63 حساب قوه قضائیه به 5 حساب نیز از دیگر اقدامات رئیسی در

 
دستگاه قضا می باشد که با بازخورد مثبت در جامعه روبه رو شده است.  

از دیگر سوابق مدیریتی و مسئولیت هاي رئیسی می توان به ریاست شوراي نظارت بر صداوسیما، عضویت در شوراي عالی فضاي
مجازي، عضویت در ستاد مبارزه با مفاسد اقتصادي، عضویت در ستاد مبارزه با مواد مخدر، نخستین دبیر ستاد احیاي امربه معروف و
نهی از منکر کشور و... اشاره کرد. همچنین رئیس فعلی قوه قضائیه، عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام، نایب رئیس مجلس خبرگان

 
رهبري، عضو شوراي عالی امنیت ملی و عضو شوراي عالی انقلاب فرهنگی می باشد.  

حالا در سال 1400 سید ابراهیم رئیسی جزء نامزدهاي اصلی کسب ریاست قوه مجریه است و در بیانیه انتخاباتی خود اعلام کرده
است: «آمده ام تا با کمک همه مردم ایران  و در طلیعه گام دوم، «دولتی مردمی براي ایرانی قوي» تشکیل دهم. دولتی که ارکان و
مسئولیت هاي اصلی آن بر دوش جوانان شجاع، تحول خواه، متخصص، پاك و ضد فساد خواهد بود که هرکجا به آن ها اعتماد شد،
قدرت و افتخار براي ایران آفریده اند. دولتی که توجه به محرومان و مستضعفان و طبقات پایین جامعه از مهم ترین اولویت هایش
خواهد بود و اجازه نخواهد داد که عزت و شرافت و کرامت آن ها خدشه دار شود. دولتی که با اجماع ملی و دیپلماسی هوشمند و
مبتکر، حتی یک لحظه را براي رفع تحریم هاي ظالمانه از دست نخواهد داد. با دیپلماسی برآمده از قدرت و توانایی هاي داخلی،
تعامل و رابطه دوستانه و مقتدرانه با دنیا، مخصوصا با همسایگان را، با سرعت پیگیري می کند. دولتی که دیوارهاي برافراشته در
مقابل شفافیت عملکرد و قراردادهاي پرحاشیه را فرو خواهد ریخت و خود را در اتاق شیشه اي در منظر ارزیابی و قضاوت مردم قرار

 
خواهد داد. دولتی که تأمین اشتغال پایدار را تکلیف قطعی خود می داند و اجازه بیکاري و اخراج ظالمانه کارگران را نخواهد داد.»  

نویسنده : سعید نوروزي |



قانونی جدید براي مهار فرار مالیاتی

قانونی جدید براي مهار فرار مالیاتی

منبع: روزنامه رسالتشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1400/03/08

نفیسه امامی  نمایندگان مجلس هفته گذشته بعد از ارائه  گزارش کمیسیون اقتصادي درباره طرح «مالیات بر عایدي
سرمایه»، کلیات این طرح را به تصویب رساندند. جزئیات آن نیز تا 2 ماه آینده در صحن علنی مجلس براي تصویب مطرح

خواهد شد.  براساس این طرح خریداران طلا، ارز، مسکن و خودرو در هنگام فروش طبق مدت تملک، ...

نمایندگان مجلس هفته گذشته بعد از ارائه  گزارش کمیسیون اقتصادي درباره طرح «مالیات بر عایدي سرمایه»، کلیات این

 
طرح را به تصویب رساندند. جزئیات آن نیز تا 2 ماه آینده در صحن علنی مجلس براي تصویب مطرح خواهد شد. 

 
نفیسه امامی  

نمایندگان مجلس هفته گذشته بعد از ارائه  گزارش کمیسیون اقتصادي درباره طرح «مالیات بر عایدي سرمایه»، کلیات این طرح را به

 
تصویب رساندند. جزئیات آن نیز تا 2 ماه آینده در صحن علنی مجلس براي تصویب مطرح خواهد شد. 

 براساس این طرح خریداران طلا، ارز، مسکن و خودرو در هنگام فروش طبق مدت تملک، باید از محل سود این معامله، بخشی را به
عنوان مالیات پرداخت کنند. مجلس در طرح مالیات بر عایدي سرمایه به دنبال آن است که  سرمایه و نقدینگی به جاي خروج از

 
مسیر تولید وارد عرصه تولید و اشتغال شود.  

اجراي این قانون می تواند به عنوان عاملی بازدارنده براي نوسانات قیمتی در حوزه هاي مسکن، خودرو، ارز و طلا عمل کند و راهکاري

 
در جهت افزایش فعالیت هاي تولید محور باهدف جلوگیري از واسطه گري و دلالی باشد. 

سیداحسان خاندوزي، نایب رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس درباره طرح مالیات بر عایدي سرمایه گفته است: «این طرح به 99
درصد جامعه که نیاز مصرفی دارند کمک می کند و صرفا شامل افرادي می شود که بیش ازحد نیاز خود، کالا جمع آوري کرده اند و

 
تنها ناراضیان آن سوداگران و دلالان هستند.» 

براساس مصوبه مجلس هر نوع نقل وانتقال املاك با انواع کاربري و حق واگذاري محل، انواع وسایل نقلیه موتوري زمینی، طلا، شمش
طلا، طلاي آب شده، زیورآلات از جنس طلا، پلاتین و جواهرآلات و انواع ارز خارجی در زمان انتقال در تمامی مناطق کشور ازجمله

 
مناطق آزاد تجاري اقتصادي و ویژه اقتصادي مشمول مالیات می شوند. 

ازسوي دیگر اولین انتقال املاك نوساز و نیمه ساخت، انتقال باغ ها و زمین هاي زراعی بیرون از حریم شهري، انتقال بلاعوض به
والدین، همسر دائم و فرزندان بالاي 18 سال و اعطاي وکالت به آن ها، انتقال ترکه به صورت ارث یا وصیت، انتقال به منظور وقف با

 
تأیید سازمان اوقاف امور خیریه و انتقال قهري املاك مسکونی مشمول پرداخت مالیات مذکور نمی شوند. 

علاوه براین، هرگونه ارز انتقال یافته از خارج از کشور که منشأ آن به تأیید بانک مرکزي رسیده باشد، به خصوص ناشی از صادرات،

 
درصورتی که عرضه آن در مهلت قانونی مقرر به تأیید بانک مرکزي رسیده باشد، از این مالیات معاف است. 

 
نحوه محاسبه مالیات بر عایدي سرمایه 

طبق طرح جدید مجلس املاك در صورت نگهداري کمتر از یک سال مشمول 40 درصد مالیات بر عایدي سرمایه می شوند و با
نگهداري بیش از یک سال، سالانه سه واحد درصد از نرخ مالیات بر عایدي سرمایه کسر می شود و از سال دوازدهم به بعد با نرخ

 
ثابت4درصد مشمول مالیات می شوند و اراضی بایر نیز ملزم هستند معادل 40 درصد مالیات بر عایدي سرمایه را پرداخت کنند. 

انواع خودرو در کمتر از یک سال معادل 30 درصد مشمول مالیات می شوند و در صورت نگهداري بیش از یک سال، سالانه 10 واحد

 
درصد از نرخ کم و مالیات مربوطه از سال چهارم به بعد با نرخ ثابت صفر درصد محاسبه خواهند شد. 

دارایی هایی مانند طلا، ارز و جواهرآلات با نگهداري کمتر از یک سال معادل 30 درصد، با نگهداري بیش از یک تا دو سال سالانه 20
درصد و بیش از دو سال معادل 10 درصد مشمول مالیات بر عایدي سرمایه می شوند. 



 
ضرورت تعریف پایه هاي مالیاتی جدید در ایران 

اقتصاد ما به طور سنتی از سال هاي گذشته با مشکل کسري بودجه روبه رو بوده است. از سه سال قبل و با کاهش درآمدهاي ارزي
در پی تحریم فروش نفت کشور توسط آمریکا، ایجاد راه هاي جدید درآمدزایی براي دولت مطرح شد که یکی از آن ها استفاده از

 
پتانسیل مالیات و تعریف پایه هاي جدید مالیاتی بود.   

مالیات بر عایدي سرمایه یکی از تعاریف جدید مالیاتی است که می تواند با تضعیف فعالیت هاي غیر مولد و سوداگرانه، نقش مؤثري
در تنظیم بازارهاي مختلف ازجمله مسکن، خودرو، طلا و ارز بگذارد و از اشتهاي سیري ناپذیر دریافت سودهاي کلان در کوتاه مدت

 
بکاهد. 

این قانون مالیات به عنوان ابزار کنترل کننده از مصرف کننده غیرواقعی ارز، طلا، مسکن و خودرو بیشترین نرخ مالیات را دریافت می
کند. این مالیات بر سود ناشی از انتقال اموال غیر مولد اعمال می شود و افراد از سود ناشی از فروش سرمایه و مایملک خود مالیات
پرداخت می کنند. بر همین اساس دلالانی که با خریدوفروش ارز یا خودرو سود زیادي کسب می کنند مجبور به پرداخت مالیات آن

 
می شوند و همین مسئله از جذابیت چنین معاملاتی می کاهد. 

قانون مالیات بر عایدي سرمایه در ایران در سال هاي گذشته براي اولین بار مطرح شده بود، اما به دلیل اجراي نادرست لغو گردید.
بعد از شکست این قانون مجددا از سال هاي قبل طرح آن کلید زده شد که با کش وقوس هاي فراوان کلیات آن به تازگی در مجلس

 
به تصویب رسید. 

اجراي موفقیت آمیز قانون مالیات بر عایدي مسکن مستلزم وجود شفافیت در سیستم اداري و تصمیم جدي براي مقابله با فسادهاي
ناشی از فعالیت هاي سوداگرانه و دلالی است. باید توجه داشت در صورت عدم در نظر گرفتن این موارد شاید دولت نتواند به اهداف

 
مهمی که براي آن پیش بینی شده است، دست پیدا کند. 

 
ممانعت از احتکار با مالیات بر عایدي مسکن 

سیدغنی نظري، عضو کمیسیون اقتصادي مجلس در گفت وگو با «رسالت»، با ارائه توضیحاتی پیرامون تصویب طرح مالیات بر عایدي
سرمایه گفت: این مالیات شامل کسانی می شود که داراي درآمد زیادي هستند و باید مالیات بر درآمد خود را پرداخت کنند. اگر
کارمندان قبل از دریافت حقوق، مالیات آن را پرداخت می کنند، چرا صرافان، فعالان بازار ارز، مسکن و خودرو مالیات نمی دهند تا
فشار آن بر طبقات ضعیف جامعه وارد نشود.  وي با اشاره به رد دلایل مخالفت بعضی از نمایندگان مجلس با این طرح مالیاتی افزود:
نمایندگان مخالف با این طرح اجراي این مالیات را باعث افزایش قیمت ها و تورم عنوان می کنند که این مسئله از اساس اشتباه است،
زیرا چنین مالیاتی در کشورهاي دیگري مانند ترکیه هم اجرایی می شود، درحالی که در کشور ما درآمد مالیات بر عایدي سرمایه

 
صفر است.  

 
نظري ادامه داد: مالیات بر عایدي سرمایه شامل 

 2 یا 3 ماشین نمی شود، بلکه موضوع خریدوفروش هزاران ماشین و یا کسانی است که در طی شبانه روز چند خانه معامله می کنند،
ولی هیچ مالیاتی پرداخت نمی کنند و این موضوع پذیرفته نیست. پرداخت مالیات بر عایدي سرمایه باعث شفاف شدن اطلاعات

 
اقتصادي افراد می شود و به ساماندهی آن کمک می کند.  

این عضو کمیسیون اقتصادي با اشاره به این که این طرح می تواند مانع احتکار شود، افزود: مالیات بر عایدي سرمایه انگیزه تبدیل
سرمایه به موارد مولد به جاي غیرم ولد را افزایش می دهد و ضمن افزایش جذابیت سرمایه گذاري، سهم مهمی در اصلاح منابع مالی

 
خواهد داشت که در راستاي اصلاح ساختار بودجه خواهد بود. 

نظري با اشاره به این که طرح مالیات بر عایدي مسکن باعث ایجاد مشکل براي تولیدکنندگان نخواهد شد، ادامه داد: هر تولیدکننده و
یا کارگاه تولیدي به میزان مشخص و ثابتی کالا تولید می کند، بنابراین مالیات بر عایدي نمی تواند تولیدکننده را متضرر کند، اما

 
افراد دلال و واسطه گر معلوم نیست چقدر کار غیرتولیدي انجام می دهند که مالیات آن را پرداخت کنند. 

 نماینده مردم خلخال و کوثر با تأکید بر اهمیت تعریف پایه هاي جدید مالیاتی در کشور گفت: دولت نباید در زمان کسري بودجه
اقدام به چاپ پول کند تا تبعات منفی همچون تورم و بی ارزش شدن پول ملی رقم بخورد. یکی از بزرگ ترین الزامات اقتصادي
کشور، اصلاح ساختار بودجه است که شامل مباحث مالیاتی می شود. طبق برآوردهاي انجام گرفته در حدود 140 هزار میلیارد تومان



 
فرار مالیاتی در کشور داریم که در کشورهاي دیگر چنین فرارهاي مالیاتی دیده نمی شود. 

نظري تصریح کرد: کمیسیون اقتصادي با اقناع مجلس به مطلوب بودن این طرح باعث شد تا به تصویب آن رأي مثبت داده شود.
درصورتی که این طرح اجرایی شود دیگر براي جبران کسري بودجه پول چاپ نمی شود و این راهکاري است که می توان از آن براي
کمک به اقتصاد کشور کمک گرفت. وي در پایان اجراي طرح مالیات بر عایدي سرمایه را عاملی در جهت گرانی کالاهاي عمومی و
مورداستفاده مردم جامعه ندانست و افزود: این مالیات ورود به مباحث دلالی می کند که پول هاي زیادي در آن جابه جا می شود.
افرادي که مبالغ زیادي را در خریدوفروش ارز، خودرو و مسکن ردوبدل می کنند باید از طریق هوشمندسازي مالیاتی ملزم به پرداخت

 
مالیات شوند. 

|



دولت در شرایط بد اقتصادي، تحریم و فشارهاي ظالمانه کاملا کارآمد عمل

کرده است/ دلخوري مردم جبران نشود آینده خطرناکی در پیش خواهیم

داشت/ مردم دلخور هستند
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نماینده پیشین مجلس گفت: اگر دولت الان را بررسی کنیم شاهد خواهیم بود که کاملا در شرایط بد اقتصادي، تحریم و
فشارهاي ظالمانه کاملا کارآمد عمل کرده است.

نماینده پیشین مجلس: دولت در شرایط بد اقتصادي،
تحریم و فشارهاي ظالمانه کاملا کارآمد عمل کرده است/
دلخوري مردم جبران نشود آینده خطرناکی در پیش
خواهیم داشت/ مردم دلخور هستند نماینده پیشین مجلس
گفت: اگر دولت الان را بررسی کنیم شاهد خواهیم بود که
کاملا در شرایط بد اقتصادي، تحریم و فشارهاي ظالمانه

 
کاملا کارآمد عمل کرده است. 

مسعود گودرزي، نماینده پیشین مجلس، درباره فضاي
انتخاباتی کشور در گفت و گو با خبرنگار سیاسی برنا اظهار کرد: در خصوص مقوله انتخابات همیشه تاکید شده که این مسئله میراث
ارزشمندي است که بعد از انقلاب به مردم داده شده است. پیش از آن انتخابات و احترام به راي مردم در کشور به این صورت هرگز
وجود نداشته، البته که بعد از انقلاب هم در همه سطوح می توان به انتخابات برگزار شده ایراد وارد کرد ولی همیشه چه امام راحل و

 
چه تاکیدات رهبري بر این بوده که انتخابات در فضایی سالم و با مشارکت حداکثري مردم باشد. 

او ادامه داد: اما متاسفانه چه در انتخابات دوره یازدهم مجلس شوراي اسلامی و چه حالا که انتخابات ریاست جمهوري است، شاهد بی
رغبتی مردم نسبت به انتخابات هستیم. هر چند که اگر این شاخص رفتاري را در مردم تحلیل کنیم به وضوع متوجه می شویم که
این بی رغبتی براي اصل انتخابات نیست بلکه مردم از تصمیمات و وعده هاي عملی نشده بعد از انتخابات ناراحت هستند و کاملا هم

 
حق دارند. مردم این روزها با مشکلات معیشتی و کمبود اشتغال مواجه هستند و باید این مسئله را پذیرفت و براي آن کاري کرد. 

این نماینده مجلس خاطر نشان کرد: مطمئن باشید مردم هیچ مشکلی با نظام ندارند ولی به هر جهت از مشکلاتی که دارند دلخورند و
این دلخوري هم حق طبیعی آنهاست. باید مردم را از دشمن جدا کنیم و همه این ها را در یک صف قرار ندهیم. ما یک سري دشمن
داریم که در تلاش هستند دولت و نظام ایران را ناکارامد جلوه دهند این درحالی است که هیچ وقت چنین چیزي در نظام ما وجود
نداشته است. حتی اگر دولت الان را بررسی کنیم شاهد خواهیم بود که کاملا در شرایط بد اقتصادي، تحریم و فشارهاي ظالمانه کاملا
کارآمد عمل کرده است. مردمی که راي می دهند از ما هستند، مردمی که دلخورند و می خواهند در انتخابات شرکت نکنند هم از ما
هستند، تفکیک قائل نشویم. تلاش کنیم به وعده هایمان عمل کنیم تا این دلخوري ها هر چه سریعتر جبران شود در غیر این صورت

شاید آینده خطرناکی در پیش داشته باشیم. 6



سخنگوي دولت: بعضی کاندیداها از پخش پولهایی بین مردم حرف می زنند که

موهوم است

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1400/03/08

علی ربیعی سخنگوي دولت در روزنامه ایران نوشت:بنا بر وظیفه شغلی و اداري خودم ناچارم هر روز مطالب بی ربط و باربط
زیادي را بخوانم. با نزدیک شدن به موعد بـــرگــــزاري انتخابات، فعلاً مباحث انتخاباتی و شعارهاي نامزدها در صدر اخبار

قرار گرفته اند و همچنین مسائل حول و حوش تأیید صلاحیت ها نیز محل گفت ...

علی ربیعی سخنگوي دولت در روزنامه ایران نوشت:بنا بر
وظیفه شغلی و اداري خودم ناچارم هر روز مطالب بی ربط
و باربط زیادي را بخوانم. با نزدیک شدن به موعد
بـــرگــــزاري انتخابات، فعلاً مباحث انتخاباتی و شعارهاي
نامزدها در صدر اخبار قرار گرفته اند و همچنین مسائل
حول و حوش تأیید صلاحیت ها نیز محل گفت وگو و

 
نقدها شده است. 

من در این مقاله فارغ از آثار سیاسی - اجتماعی فرایند
تأیید صلاحیت ها، قصد پرداختن به شعارها و برنامه هایی

 
را دارم که این روزها از افراد کنشگر در انتخابات بخصوص نامزدهاي مورد تأیید شوراي محترم نگهبان می شنویم. 

1. کانون مواضع برخی افرادي که در این زمینه به اظهارنظر می پردازند و حتی برخی کاندیداها بر بنیان بدانگاري و انکار گذشته

 
بخصوص نفی دولت وقت قرار گرفته و هیچ برنامه ایجابی در میان حرف هایشان مشاهده نمی شود و ... 

از قضا تکرار نقدهاي مخالفان دولت در هشت سال گذشته از تریبون هاي مختلف و حتی رسانه هاي خارجی است. با توجه به اینکه
انتخابات ریاست جمهوري در ایران برآمده از سابقه و تجارب و دیدگاه هاي احزاب نیست و جامعه قادر به ارزیابی اهداف کاندیداها و
سرنوشت آینده شان نیستند، اظهارات انتخاباتی می باید این نقیصه سامان سیاسی نارس را جبران کرده و مهمترین برنامه ها و
چگونگی دست یافتن به آن را براي جامعه تبیین کنند. ایران امروز با تحمل جنگ عظیم اقتصادي و بی نظیر تاریخی و فشارهایی که
هیچ ملتی آن را تجربه نکرده، نیازمند فهم چگونگی به عقب رانده شدن تحریم ها و درك سیاست هاي اجتماعی، فرهنگی و نیز پولی،
مالی، تولیدي، اشتغال و تجاري است که به تعبیر مقام معظم رهبري «باید با توجه به واقعیات و امکانات کشور وعده و شعار داد.»

 
متأسفانه من تاکنون چنین مانیفستی را مشاهده نکرده ام و محتواي اکثر مطالب بیان شده را سلبی و نفی انگارانه می دانم. 

2. اگر کسی به برنامه هاي سختگیرانه براي اصلاحات ساختاري بیماري هاي دیرین و مزمن اقتصاد ایران اشاره نکند و نیز براي خروج
از مشکلات ناشی از تحریم برنامه اي ارائه ندهد، حرفی براي گفتن ندارد. سخنگویان جناح ها و کارشناسان مختلفی که این روزها
براي دفاع از اینان پیدا شده اند و از همه مهمتر خود نامزدهاي محترم باید بگویند که با تحریم و آثار آن و با اقتصاد نفت زده شصت
ساله که این روزها به کمترین میزان فروش آن هم با هزار راه پرپیچ و خم رسیده است، چه خواهند کرد؟ (مشاهده کردم نماینده اي
صاحب تریبون آنچنان با درك ضعیف از روابط بین الملل و جهان پیرامون از تولید عظیم و صادرات به همسایگان سخن می گفت
گویا نمی دانست این کشورها جزئی از ایران نیستند و در ساختار اقتصاد بین الملل فعالیت می کنند. به نحوي که با بهترین دوستان
همسایه ما حتی براي اداي وجه کالاي خریداري شده خود و براي خرید واکسن توسط ایران، بعد از چند ماه چانه زنی هنوز نتیجه

 
مطلوبی به دست نیامده است.) 



آنانی که فقط وعده شیرین از وام، مسکن، یارانه و حتی حل 4 ماهه ریشه هاي تورم می دهند ( یکی از این کارشناسان حامی
کاندیداها، آنچنان تقلیل گرایانه و ساده انگارانه نسبت به حل مسائل اقتصادي، مالی و پولی و بخصوص ایجاد اشتغال سخن می گفت
که صد رحمت به طرح اول انقلاب موسوم به ساماندهی دیپلمه هاي بیکار) و از تلخی تصمیم هاي سخت براي تداوم اصلاح اقتصاد و

 
جامعه تحریم و کرونازده چیزي نمی گویند، از سخنان شان تلقی بیان صادقانه و راهگشا نخواهد شد. 

3. تحلیل محتواي شعارها و برنامه هاي ارائه شده تاکنون نشان می دهد بیش از 80درصد اظهارات صورت گرفته درباره معیشت و
جبران هاي معیشتی و سیاست هاي رفاهی است. سیاست هاي رفاهی در اوایل انقلاب بیشتر آرمان گرایانه و مبتنی بر شعار حقوق
مستضعفان بوده است و هیچ گونه نظریه یا برنامه اي در این دوران مشاهده نمی شود یعنی آرمان رفاه جامعه، بدون سیاست و برنامه
اجرایی بوده است. از همین رو نگارنده معتقد است با توجه به اینکه رسیدگی به اقشار پایین اقتصادي از آرمان هاي اصیل انقلاب

 
اسلامی و رهبران آن بوده، چون فاقد نظریه پردازي و قرار نگرفتن در الگوهاي توسعه بوده، به نتیجه مطلوب نرسیده است. 

در دوران دفاع مقدس، هژمونی جنگ همه چیز را تحت الشعاع خود قرار داده بود و جامعه ایران نه به فکر سیاست رفاهی بلکه به
جامعه اي فداکار و ازخودگذشته تبدیل شد که حتی به بخشیدن دارایی شخصی خود براي پیروزي در دفاع مقدس دست می زد. در
دوران بعد از جنگ، با فروکاستن از هژمونی جنگ، جامعه مطالبه گر و نوعی سیاست رفاهی موسوم به «تور» به گفتمان رفاهی دولت
تبدیل می شود. این تعبیر را از رئیس سازمان برنامه وقت وام گرفته ام به این معنا که وقتی بیان می شد در توسعه شتابان طبقه
هایی زیر چرخ دهنده ها قرار خواهند گرفت یا از کشتی توسعه به بیرون پرتاب می شوند، بیان شد که ما سیاست پهن کردن تور را
اتخاذ خواهیم کرد. پس از آن شاهد یک دوران گذار هستیم و وزارت رفاه پدید می آید. در دوره بعد، به سیاست رفاهی موسوم به
«اعانه اي» می رسیم. در این دوره هدف رفاه، ارتقاي منزلت اجتماعی نیست بلکه بیش از آنکه طبقات اقتصادي پایین توانمند به
کسب معیشت شوند، نظریه تقویت سفره مردم غلبه یافت که متأسفانه این دیدگاه هنوز هم کاربرد داشته و در اظهارات برخی نامزدها
می توان مشاهده کرد. تصور من این است که سیاست هاي رفاهی توانمندساز نیازمند دانشی عمیق بوده و نتایج آن نیز در درازمدت

 
مشاهده خواهد شد. 

از این رو فقدان دانش، کسب رضایت کوتاه مدت، شنیدن هورا از جامعه و کنش سیاسی در سامان سیاسی نارس، ناگزیر سیاستگذاران
را به سیاست هاي رفاهی اعانه اي توده ستایانه سوق داده است. با مطالعه نظریه هاي رفاهی و سابقه تاریخی آن در شرایط امروز به
مصلحت ملی ایرانیان است که این سیاست ها منجر به توانمند کردن همه مردم شود. اساساً حکمرانی در کشورهاي جهان سوم براي
ایجاد ثبات و امنیت خود از یک وجه نیازمند نظریه رفاهی است؛ و معمولاً سیاست هاي رفاهی متأثر از کنش هاي سیاسی اجرا می
شود. یعنی بخشی از نظریه هاي رفاهی در کشورهاي در حال گذار از جمله در کشور ما مبتنی بر رقابت در سامان سیاسی نارس و
وعده ها شکل می گیرد. این نوع سیاست رفاهی باید بیشتر یک کنش سیاسی در نظر گرفته شود. یک سیاست رفاهی درست و
کارآمد این است که این سیاست ها، بخشی از برنامه هاي توسعه همه جانبه و موزون انگاشته شده و در کنار سیاست هاي رشد به

 
عنوان دیدگاهی عدالت گونه از الگوي توسعه مطرح شود. 

چون سیاست هاي رفاهی توانمندساز درازمدت هستند دولت ها ناچار می شوند به سیاست هاي رفاهی ثبات ساز برگردند. الزامات

 
سیاست رفاهی که مدنظر من است مبتنی بر سیاست هاي رشد فراگیر، اشتغال فراگیر و توانمندسازي و مهارت افزایی جامعه است. 

آسیب شناسی از سیاستگذاري در ایران نشان می دهد که سیاست هاي رفاهی سازوکاري دشوار بوده و از این رو در این فضاي
انتخاباتی سیاست هاي رفاهی رضایت بخش ساخت وساز می شوند. اساساً میان ساخت وساز و سازوکار تفاوت وجود دارد. سیاست
رفاهی یک پروژه اجتماعی است که به تعبیر من با پروژه هاي «فنسی» ساخت وسازي متفاوت است. به عنوان مثال در میدان انقلاب
فنس کشیده شده و یک تندیس بالا می آید، در بیابان فنسی کشیده شده و آسمانخراشی به بالا می رود اما سیاست هاي اجتماعی
سیاست فنسی نیستند، با اجراي دشوار و سخت مواجهند زیرا ذینفعان متعدد دارند که همه آنها باید رشد کنند و منتفع شوند. اتفاقاً
سیاست رفاهی اعانه اي، از جنس سیاستگذاري فنسی است. هیچ سیاست رفاهی را بدون درگیر کردن نخبگان سیاستگذاري و جامعه



 
ذینفع نمی توانیم به جلو ببریم. 

رویه اي که اکنون برخی تریبون ها و نامزدها در پیش گرفته اند، فریاد قوي سیاست رفاهی مبتنی بر توزیع ثروت هاي موهومی و
بدون خلق پایدار ثروت است. اکثر کاندیداها و واضعان نظریه هاي آنها مدت هاست از دولت مردمی سخن می گویند. من هم با این
واژه موافقم اما باید بدانیم، اگر منظور از دولت مردمی دولتی است که بدون کمک به خلق ثروت، صرفاً سیاست هاي توزیعی و
بازتوزیعی بدون درآمد و مبتنی بر ایجاد کسر بودجه ساختاري را مد نظر قرار دهد، این چیزي جز مردم ستیزي نخواهد بود. کشور
دیگر ظرفیت این گونه اقدامات را ندارد. اگر چنین نکته اي مدنظر قرار نگیرد، آن وقت پیش بینی می کنم که در آینده سیاسی ایران
و به طور غلیظی در چهار سال آینده به سیاست رفاهی اعانه اي بازگشت خواهیم کرد و نه تنها شاهد توسعه و پیشرفت به طور

 
ساختاري نخواهیم بود بلکه نوعی بازگشت به عقب (دوران سیاست هاي رفاهی اعانه اي) خواهد بود. 
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بازدید معاون وزیر کشور از معبر کوهستانی دره هرات نوسود

منبع: کرد پرسشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1400/03/08

سرویس کرمانشاه _ '' نیمه شب گذشته در حالیکه ساعت به 2 بامداد نزدیک می شد، بازدید معاون اقتصادي وزیر کشور به
پایان رسید اما سوسوي چراغ هاي کولبران همچنان در ارتفاعات دره هرات نوسود همچنان دیده می شد و تلاش براي کسب

معاش ادامه داشت''

سرویس کرمانشاه _ "" نیمه شب گذشته در حالیکه
ساعت به 2 بامداد نزدیک می شد، بازدید معاون اقتصادي
وزیر کشور به پایان رسید اما سوسوي چراغ هاي کولبران
همچنان در ارتفاعات دره هرات نوسود همچنان دیده می

 
شد و تلاش براي کسب معاش ادامه داشت"" 

به گزارش خبرنگار کردپرس؛ معاون هماهنگی امور
اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور و دبیر شوراي
توسعه و امنیت پایدار شرق و غرب و کشور شب گذشته با
حضور در شهر نوسود از معبر کوهستانی «دره هرات» و

 
وضعیت کولبران در نوار مرزي بازدید کرد و مشکلات مرزنشینان به صورت میدانی پیگیري کرد. 

بابک دین پرست ساعت 19 و 30 دقیقه غروب روز ششم خرداد ماه با استقبال معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري و جمعی از
مدیران استان وارد فرودگاه کرمانشاه شد و بدون هیچ توقفی عازم نوار مرزي مشترك نوسود با اقلیم کردستان و استان حلبچه شد تا
به صورت میدانی و از نماي نزدیک از معابر کولبري بازدید کند و به بررسی آخرین وضعیت اجراي ضوابط و مقررات ساماندهی فعالیت

 
هاي کولبران و شناسایی موانع موجود بپردازد. 

 
کولبران نوسود مشکلات را در میان گذاشتند 

با اینکه ساعت به 23 شب نزدیک می شد ولی تعداد از کولبران و دیگر اقشار مردم درب محوطه بخشداري نوسود منتظر معاون وزیر
کشور بودند تا مشکلات خود را بی واسطه با نماینده دولت مطرح کنند. دین پرست در جمع کولبران نوسود عنوان کرد: مردم منطقه
به دلیل وجود مشکلات معیشتی به کولبري روي آورده اند ولی این شکل از کولبري در این ارتفاعات صعب العبور و با این وضعیت

 
دشوار در شان مردم عزیز ما جوانان منطقه نیست. 

معاون وزیر کشور افزود: دو سال پیش از تمامی مرزها و بازارچه هاي استان هاي کردستان، کرمانشاه و آذربایجان غربی به شکل
میدانی بازدید کردم و مشکلات موجود را از زبان خود مردم شنیدم. با پیگیري اي صورت گرفته از طریق دولت این مشکلات مرتفع
شده بود ولی متاسفانه امروز می بینیم از امتیازاتی و مشوق ها و معافیت هاي گمرکی که براي مرزنشینان براي ورود کالا از طریق

 
بازارچه هاي مرزي قایل شده ایم به شکل مناسبی استفاده نمی شود و هنوز عده اي مجبورند کولبري کنند. 



 
به اینجا آمده ام تا مشکلات را از زبان کولبرها بشنوم 

دبیر شوراي توسعه و امنیت پایدار شرق و غرب و کشور خطاب به کولبرها عنوان کرد: امشب آمده ام تا مستقیم به همان جایی بروم
که کولبري در حال انجام است و از نزدیک با شما صحبت کنم و بپرسم که چرا با وجود قرار دادن چهار هزار و 200 میلیارد تومان

 
معافیت بازرگانی - آن هم در این شرایط سخت تحریمی - هنوز جوانان در این ارتفاعات صعب العبور مجبور به کولبري هستند. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور ادامه داد: در سال گذشته در استان کرمانشاه حدود 3 میلیارد 200
تومان از این معافیت ها استفاده شده و در دوماه ابتدایی امسال به خاطر اجازه ورود به برخی کالاها این مقدار به حدود 8 میلیارد و

 
200 میلیون تومان رسیده است که این رقم ها بسیار ناچیز می باشد. 

وي با اشاره به اینکه مصوبه هیئت وزیران که در طول این چهار سال بارها اصلاح شده است در ادامه افزود: از نظر ما مانعی براي
تحقق این برنامه ها وجود ندارد ولی حال امشب آمده ام از زبان شما بشنوم که چرا از این معافیت ها استفاده نمی کنیم و دوباره

 
مشکلات هست. آیا واسطه ها نمی گذارند مرزنشینان از این معافیت ها استفاده کنند و یا مشکلات دیگري وجود دارد. 

در این دیدار کولبران از مشکلاتی مانند برقرارنشدن تردد مسافري از مرز شوشمی، بی نصیب ماندن منطقه ازآب سیروان براي اشتغال
جوانان و بلااستفاده ماندن برخی کارت هاي کولبري، غیرفعال بودن برخی کارت ها، مشکلات تجمیعی بودن واردات کالا و ممنوعیت
واردات انفرادي و کولبري در مسیرهاي غیرقانونی را به شکل صریحی با معاون وزیر کشور در میان گذاشتند و خواستار حل آن ها

 
شدند. 

 
بازید از معبر کولبري «دره هرات» 

دکتر دین پرست در ادامه با همراهی معاون اقتصادي استاندار، فرماندار پاوه و مقامات نظامی و انتظامی منطقه به سمت نوار مرزي
نوسود حرکت کرد و در حالی که ساعت به نیمه شب نزدیک شده بود از ارتفاعات دره هرات نوسود بازدید کرد. معبري که طی این

 
سال ها کولبران متعددي در آن دچار سانحه شده اند و در رسانه ها خبرساز بوده است. 

این بازدید در شرایطی صورت گرفت که نور چراغ هاي ستون هاي کولبران در حال حرکت در ارتفاعات دره هرات به خوبی پیدا بود.
معاون اقتصادي وزیر کشور خطاب به مدیران عنوان کرد: در صورت فعال شدن ظرفیت هاي مرزهاي رسمی و بازارچه اي و بهبود
وضعیت معیشت مردم منطقه بی گمان کسی در این مسیرهاي دشوار، صعب العبور و خطرناك به کولبري نمی پردازد و جان خود را

 
به خطر نمی اندازد. 

دبیر شوراي توسعه و امنیت پایدار شرق و غرب و کشور با تاکید بر اینکه اراده دولت بر حل مشکل کولبري است؛ خاطرنشان کرد: طی
این مدت هر پیشنهادي که از سوي استان هاي مرزي در مورد مانند مشکلات منشاء ارز و ورود کالا از بازارچه ها ارسال شده است را

 
تصویب کرده ایم ولی با این حال نتوانسته ایم به خوبی از این معافیت ها استفاده کنیم. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور عنوان کرد: امشب آمدم تا بی واسطه مشکلات و موانع را از زبان خود
این افرادي که دشواري و خطرات عبور از این مسیر کوهستانی را به جان می خرند؛ جویا شوم. و اینکه چرا آنها نتوانسته اند از مزایاي
کارت ها استفاده کنند و مجبور شده اند به این شکل- که در شان جوانان ما نیست _ به امرار معاش بپردازند. آیا رقمی که براي



معافیت هاي بازرگانی قرار داده ایم کم است و با افزایش آن مشکل حل می شود و یا باید گستره پوشش این قانون را افزایش دهیم و

 
مشوق هایی تازه اي را تعریف کنیم. 

وي تاکید کرد: البته موضوع قاچاق از طریق کولبري با افرادي که از طریق کارت هاي مرزنشینی به شکل قانون وارد می کنند کاملا
مجزاست و باید میان این دو تفکیک قایل شویم و تلاش کنیم مشکلات و موانع بر سر استفاده از این تسهیلات و معافیت هاي
بازرگانی را حل مرتفع کنیم تا این فعالیت ها از طریق مرزهاي قانونی انجام شود چرا که سود کلان ورود کالاهاي ممنوعه به جیب

 
قاچاقچیان می رود. 

در این بازدید تعدادي از جوانان کولبر مشکلات از استفاده از کارت بازرگانی و لزوم حمایت از طرح هاي اشتغال زا در منطقه سخن
گفتند و معاون وزیر کشور به جوان ها وعده داد که مشکلات آن ها را به گوش دولت و رئیس جمهور برساند و زمینه حمایت از طرح

 
هاي اقتصادي و اشتغال زا را فراهم کند. 

در حالیکه ساعت به 2 بامداد نزدیک می شد و سوسوي چراغ هاي کولبران همچنان در ارتفاعات دره هرات دیده می شد این بازدید
به پایان رسید و دین پرست راهی یک نشست کاري با حضور مسئولان براي بررسی مشکلات مبادلات مرزي و فعالیت هاي کولبري

شد.



1.7 میلیارد دلار از تعهدات ارزي پیله وران و مرزنشینان پرداخت نشده است

منبع: کرد پرسشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1400/03/08

سرویس آذربایجان غربی- رییس کل سازمان توسعه تجارت ایران بر رفع مشکلات ارزي و صادراتی پیله وران و مرزنشینان
تاکید کرد و گفت: هنوز یک میلیارد و 700 میلیون دلار تعهدات ارزي پیله وران و مرزنشینان پرداخت نشده و باقیمانده

است.

سرویس آذربایجان غربی- رییس کل سازمان توسعه
تجارت ایران بر رفع مشکلات ارزي و صادراتی پیله وران و
مرزنشینان تاکید کرد و گفت: هنوز یک میلیارد و 700
میلیون دلار تعهدات ارزي پیله وران و مرزنشینان پرداخت

 
نشده و باقیمانده است. 

به گزارش کردپرس، به نقل از ایرنا؛ حمید زادبوم روز جمعه
در جلسه رفع موانع اشتغال و تجارت مرزي، صادرات و واردات شهرستان مرزي سردشت در آذربایجان غربی افزود: چند میلیون نفر در
سراسر کشور از فعالیت هاي تجاري مرزنشینی و پیله وري امرار معاش می کنند و بر همین اساس ضروري است تا با همکاري تمام
دستگاه هاي مسوول از جمله بانک مرکزي، گمرك و سازمان هاي صنعت، معدن و تجارت استان هاي مرزي، ضمن حل مشکلات

 
مرتبط با این حوزه، از فرصت هاي تجاري پیش رو در مرزهاي کشور استفاده بهینه کرد. 

او با بیان اینکه براي حل مسائل و مشکلات این حوزه در 2 سال اخیر تلاش هاي زیادي صورت گرفته است گفت: قبلا پیله وران می

 
توانستند به هر میزانی در سال هاي گذشته صادرات انجام دهند اما اکنون این امر محدود شده است. 

معاون وزیر صنعت ،معدن و تجارت اظهار داشت: این رویه به خاطر اینکه از سال 97 براي صادرات، تعهد مرزي ایجاد شده پیله وران و
مرزنشینان بایستی در یک سقف محدود صادرات انجام دهند زیرا اگر بیشتر از حد تعیین شده باشد بایستی کارت بازرگانی دریافت

 
کنند. 

او افزود: هم اکنون کشور در یک جنگ و دفاع تمام عیار اقتصادي قرار دارد از اینرو تمام تلاش ها براي رفع موانع و توسعه اقتصادي و

 
اشتغالزایی و خنثی سازي دسیسه هاي شوم دشمنان و نیز کوتاه کردن دست آنان در این جنگ اقتصادي انجام می گیرد. 

زادبوم با بیان اینکه براي پیشرفت و رفع موانع اقتصادي و تولیدات نیازمند راهبردي اساسی، برنامه ریزي دقیق و سیاست کلی و
درازمدت هستیم گفت: فقط امر صادرات مهم نیست بلکه صادرات خوب، پول درآوردن و دریافت خوب از کشورهاي خارجی مهم

 
است. 

او با اشاره به اینکه ایران در تولید محصولات کشاورزي حرف هاي زیادي براي گفتن دارد اظهار کرد: محصولات کشاورزي کشور بسیار

 
با کیفیت و زیاد است و با زحمت فراوانی تولید می شود پس بایستی براي صادرات آن با برنامه و راهبردهاي اساسی انجام بگیرد. 



رییس کل سازمان توسعه تجارت ایران با اشاره به پتانسیل هاي خوب شهرستان مرزي سردشت گفت: آینده شهرستان با توجه به
موقعیت استراتژیکش از نظر کشاورزي، مرزي و گردشگري بسیار روشن است بنابراین تصمیمات و برنامه هایی که براي آینده آن طرح

 
ریزي می شود باید تخصصی باشد. 

 
جلسات رفع موانع بازارچه مرزي ""کیله"" سردشت یا نتیجه نداشته است 

فرماندار سردشت نیز در این جلسه با اشاره به ظرفیت هاي این شهرستان در زمینه هاي مختلف گفت: در سال 1398 حدود 325
میلیون دلار و در سال 1399 با وجود شرایط کرونایی 827 میلیون دلار کالا از این شهرستان صادر شده است که افزایش 156

 
درصدي نسبت به سال قبل از ان دارد. 

اقصی نخشی پور، میزان صادرات کالا در سال گذشته را 391 میلیون و 391 هزار تن اعلام کرد و افزود: در پنج ماهه گذشته نیز 2
میلیون و 600 هزار کالا به صورت واردات انجام گرفته و چهار هزار و 334 نفر از عایدات 50 محموله وارداتی عمدتا شامل لاستیک ،

 
کولرگازي، ظرفشویی، لباس شویی و چاي ساز و قهوه ساز برخوردار شده اند. 

وي بیان کرد: وضعیت و موقعیت خوب این شهرستان و تجار و پیله وران فعال با وجود 19 هزار کارت مرزنشینی و می طلبد در این

 
راستا مسوولان قدم هاي خوبی براي کاهش بیکاري بردارند. 

او اظهار کرد: موانعی که بر سر تجارت و صادرات وجود دارد باعث کاهش سرمایه گذاري در شهرستان شده و مهاجرت فعالین

 
اقتصادي و تجاري را در پی داشته که اکنون در شهرستان هاي جلفا و مریوان مشغول به فعالیت هستند. 

نخشی پور بیان کرد: با وجود برگزاري جلسات متعدد و مکرر در این خصوص و بازدید هاي میدانی انجام گرفته براي حل موانع
بازارچه مرزي ""کیله"" این شهرستان اما متاسفانه این جلسات و بازدیدها بازخورد یا نتیجه آنچنانی نداشته و پیله وران و مردم

 
هرروز پیگیر موضوع هستند. 

 
وي عنوان کرد: رویه کولبري نیز براي امر واردات از ابتداي سال تاکنون تعطیل شده است که انتظار است این امر از سر گرفته شود. 

 
مشکلات و موانع تجارت مرزي باید مرتفع شود 

نماینده مردم شهرستان هاي سردشت و پیرانشهر در مجلس شوراي اسلامی نیز با بیان اینکه مشکلات و موانع تجارت مرزي باید
مرتفع شود اظهار داشت: قطعی مکرر سامانه جامع تجارت جهت ثبت آماري کالا، عدم حق خروج کالاهاي وارداتی در شهرستان،
محدودیت بیش از 30 کالاي وارداتی از 826 قلم کالاي مجاز ، محدودیت کالاي وارداتی سلامت و عدم ورود نمایندگی هاي لوازم

 
خانگی و خدمات پس از فروش با وجود مجوزها این مشکلات را در این شهرستان مرزي دوچندان کرده است. 

کمال حسین پور افزود: عدم هماهنگی هاي لازم دستگاه هاي اجرایی در سطح کشوري در امر مشکلات و رفع موانع تجارت مرزي،
مبهم بودن مالیات براي کارت هاي کولبري ، تعریف کارت هاي کولبري براي شعاع 20 کیلومتري از مرز ، کارگزاري هاي و تجمیع

 
کالاهاي وارداتی از دیگر مشکلات مرزي در این شهرستان است که باید مورد توجه مسوولان قرار گیرد. 



او با اشاره به تبدیل بازارچه مرزي کیله به پایانه افزود: بایستی دستگاه هاي ذیربط شهرستان بازارچه را به پایانه واگذار کنند و سند را

 
به نام پایانه و اسم راهداري بزنند که در صورت انجام این کار ظرف کمتر از 2 ماه زیرساخت هاي مربوط به پایانه ایجاد می شود. 

حسین پور با بیان اینکه دفتر استانداري نیز در هفته آینده در مرز کیله سردشت مستقر خواهد شد بیان کرد: با وجود هزینه بالاي

 
ایکس تري اما قول مساعد براي دادن دو ایکس تري به شهرستان هاي پیرانشهر و سردشت داده شده است. 

به گزارش کردپرس، سردشت 100 کیلومتر مرز مشترك با کشور عراق و فاصله 20 کیلومتري با شهر قلادزه این کشور دارد و داراي

 
یک بازارچه مرزي است؛ بازارچه مرزي کیله سردشت در سال 98 با تصویب هیئت وزیران رسمی شد. 

رییس کل سازمان توسعه تجارت ایران در قالب هیاتی به ریاست وزیر صنعت معدن و تجارت در سفري 2 روزه به آذربایجان غربی
سفر کرده است.



صنایع وابسته به انرژي نیاز به سرمایه گذاري دارند + فیلم

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1400/03/08

رئیس کمیسیون انرژي اتاق بازرگانی تهران گفت: در صنایع وابسته به انرژي کمبود سرمایه احساس می شود و نیاز به سرمایه
گذاري در این صنایع داریم.

حمیدرضا صالحی رئیس کمیسیون انرژي اتاق بازرگانی
تهران در گفت وگو با خبرنگار صنعت،تجارت و کشاورزي
گروه اقتصادي باشگاه خبرنگاران جوان، اظهار کرد: سرمایه
گذاري یکی از بزرگ ترین مشکلات این روز هاي صنایع
پتروشیمی، برق و گاز است به طوري که تبدیل به یک

 
معضل شده است. 

او افزود: با سرمایه گذاري در این صنایع می توان ضریب تولید و بهره وري را تا حد بسیار زیادي بالا برد؛ همچنین اشتغال زایی قابل

 
توجهی نیز ایجاد می شود. 

رئیس کمیسیون انرژي اتاق بازرگانی تهران در پایان بیان کرد: تمام زیر مجموعه هاي صنعت انرژي می توانند زیر ساخت هاي

 
محکمی براي مابقی صنایع باشند که به این ترتیب صنایع پایین دستی نیز رشد خواهند کرد. 
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سرمقاله کیهان/ نامزدهاي انتخابات ریاست جمهوري بخوانند

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1400/03/08

پیام سپاهان - کیهان / « نامزدهاي انتخابات ریاست جمهوري بخوانند » عنوان یادداشت روز در روزنامه کیهان به قلم جعفر
بلوري است که می توانید ...

پیام سپاهان - کیهان / « نامزدهاي انتخابات ریاست
جمهوري بخوانند » عنوان یادداشت روز در روزنامه کیهان
به قلم جعفر بلوري است که می توانید آن را در ادامه

 
بخوانید: 

چیزي نزدیک به سه هفته تا برگزاري سیزدهمین دور
انتخابات ریاست جمهوري کشورمان زمان باقی است و 7
نامزد احراز صلاحیت شده، مشغول سخنرانی، ارائه طرح،
برنامه و دادن وعده هاي انتخاباتی هستند. یکی از مهم
ترین مسائل مطرح شده تا این لحظه درباره انتخابات،

«میزان مشارکت» بوده است. مسائل مهم دیگري هم هست که شاید تا این لحظه، آن طور که باید مورد توجه قرار نگرفته اند که در

 
این نوشتار تلاش می کنیم، تا حد توان به آنها بپردازیم. بخوانید: 

1- یکی از مهم ترین مسائلی که به ویژه باید از سوي نامزدهاي انتخابات مورد توجه قرار بگیرد و - احتمالا مورد توجه قرار نگرفته-
«وضعیت»ي است که در صورت پیروزي، از دولت قبل تحویل خواهند گرفت. از وضعیت کسري بودجه، تورم، اشتغال، مسکن، خودرو،
طلا، سکه، ارز و بورس بگیر تا برخی مسائل فرهنگی و اجتماعی که به هیچ وجه قابل دفاع نیستند. قصد نداریم مثل سال هاي
ابتدایی این دولت بگوییم، دولت بعدي قرار است خرابه تحویل بگیرد، اما می توانیم این ادعا را مطرح کنیم که طی 8 سال گذشته،
بدترین عملکرد اقتصادي و حتی سیاسی را، همین جریان اصلاحات و اعتدال داشته اند و دولت سیزدهم به هیچ وجه راه هموار و
ساده اي را پیش رو نخواهد داشت. نگاهی به آمارهاي رسمی که در دوران همین دولت منتشر شده نشان خواهد داد، پیروز انتخابات
28 خرداد، راه سختی پیش رو دارد. این را گفتیم تا نتیجه بگیریم نامزدهاي انتخابات، با توجه به واقعیات موجود «وعده هاي معقول
و شدنی» بدهند. چند روز پیش یکی از نامزدها وعده داد، در عرض 3 روز - بله درست شنیدید در عرض 3روز- می خواهد اوضاع
بورس را راست و ریست کند و به هر زوج ایرانی هم 500 میلیون تومان وام ازدواج بدهد! به عنوان فقط یک نمونه، این وعده را
بگذارید کنار این واقعیت که، بسیاري از جوانانی که سال 97 ازدواج کرده اند، هنوز وام ازدواجشان را دریافت نکرده اند! مبلغ هر یک

 
از زوجین از این وام نیز فقط 15 میلیون تومان است! 

2- «میزان مشارکت»، یکی از مسائل مهمی است که، طی یکی دو روز گذشته زیاد روي آن مانور داده شده است. برخی می گویند، با
احراز نشدن صلاحیت فلان نامزد متعلق به جناح سیاسی شان، میزان مشارکت پایین خواهد آمد. آنها ضمن تاکید درست بر «اهمیت
مشارکت بالاي مردم در انتخابات» نتیجه می گیرند، شوراي نگهبان باید «کوتاه» آمده، صلاحیت آنها را هم، تایید کند. دقت بفرمایید،
این عده ضمن برشمردن خطرات عدم مشارکت مردم در انتخابات براي کشور و مردم، می گویند، در انتخابات شرکت نمی کنند و از
طرفدارانشان هم می خواهند شرکت نکنند! این یعنی، سهم داشتن در قدرت براي این طیف، مهم تر از سرنوشت کشور و مردم است.

 
این طیف که غالبا بانیان وضع موجود هم هستند، یادآور آن ضرب المثل زشتی هستند که می گوید، «دیگی که براي من نجوشه....!» 
این عده بعضا به میزان مشارکت پایین در انتخاباتی که یکسال پیش برگزار شد هم اشاره کرده و نتیجه می گیرند، دلیل مشارکت
43درصدي در انتخابات مجلس شوراي اسلامی، عدم حضور نامزدهایشان در آن انتخابات بود. دو «دروغ بزرگ» در اظهارات این عده



دیده می شود. اول اینکه هم در انتخابات پیش رو و هم در انتخابات سال گذشته مجلس، این طیف نامزد داشته و دارند. دومین دروغ
این است که، برخلاف ادعاي این طیف، دلیل مشارکت 43 درصدي در انتخابات سال گذشته مجلس، عملکرد اقتصادي بد همین طیف
بود که هم مجلس و هم دولت را در اختیار داشتند. ما فکر می کنیم، با فشار اقتصادي که با عملکرد بد این طیف بر مردم تحمیل شد،
مشارکت 43درصدي در انتخابات سال گذشته مجلس شبیه به معجزه بود و مردم لطف بزرگی کردند که پاي صندوق هاي راي آمدند.
در انتخابات پیش روي اما، مردم از عملکرد این طیف پرمدعا طی 8 سال گذشته شناخت بیشتري دارند و می دانند چه بر سر اقتصاد

 
و معیشت مردم آورده اند، از این روي به احتمال زیاد، براي مقابله با تکرار آن، انگیزه فراوانی براي شرکت خواهند داشت. 

3- براساس نتایج آخرین نظرسنجی هایی که صورت گرفته، میزان مشارکت در انتخابات پیش رو، حدود 40 درصد است. اما همانطور
که گفته شد، این میزان نه به دلیل احراز نشدن صلاحیت عاملان وضع موجود که، به دلیل عملکرد بد طیف سیاسی حاکم بر دولت
یعنی اعتدال و اصلاحات است. این میزان مشارکت قطعا تا 3هفته آینده بارها و بارها بالا و پایین خواهد شد و این بالا و پایین شدن
ها، بیش از هر چیز به عملکرد و قدرت اقناع 7 نامزد احراز صلاحیت شده بستگی خواهد داشت. وعده هاي معقول در کنار ارائه برنامه
و کارنامه، می تواند میزان مشارکت را بالا ببرد حتی اگر رفوزه شدگان نزد مردم، با تمام امکانات براي ناامید کردن مردم، به میدان

 
آمده باشند! 

4-تشخیص اولویت ها، اصلی ساده و در عین حال مهم در مبحث «مدیریت» است. اینکه وقتی مدیري روي کار می آید، بتواند با
بررسی شرایط موجود، تشخیص دهد از کدام نقطه باید شروع کرد، مسئله اي بدیهی و بسیار مهم است. قطعا اختلافی در بین
کارشناسان و مردم در اینکه اولویت نخست رئیس جمهور بعدي باید «اقتصاد و معیشت» باشد، وجود ندارد. ما نمی گوییم سیاست
خارجی و فضاي مجازي «مهم» نیست اما می گوییم که این دو، اولویت نخست نیستند. شاید یکی از مهم ترین دلایلی که کشور را در
حوزه اقتصاد به این نقطه فعلی رساند، عدم تشخیص درست اولویت ها از سوي دولت محترم بود. وزارت خارجه تنها یکی از 19
وزارتخانه دولت است اما به دلیل عدم تشخیص اولویت ها شده «تمام دولت». تمام این وزارت خارجه هم شده جناب آقاي ظریف و
کارویژه آقاي ظریف هم چیزي نبود جز «برجام». این یعنی اولویت اول و آخر دولت یازدهم و دوازدهم، «برجام» بود! برجامی که
امروز هیچ کس حاضر به دفاع واقعی(نه سیاسی) از آن نیست حتی دولت! وضعیت برجام بهتر از هرچیزي نشان می دهد، دولت در

 
تشخیص اولویت ها دچار اشتباه شد. 

5- «انتخابات»، یک راهکار سیاسی است، راهکاري براي جلوگیري از بروز برخی مفسده ها مثل دیکتاتوري. درست است که مثل
خیلی از راهکارهاي دیگر «بی اشکال» نیست اما علوم سیاسی خوانده ها می گویند فعلا راهکار بهتري سراغ ندارند. در وجود اشِکال
در آن همین بس که از دل آن نئودیکتاتوري در طراز «دونالد ترامپ» هم خارج می شود! انتخابات با وجود همه نقص هایی که دارد از
سوي بسیاري از نظام هاي سیاسی جهان پذیرفته شده و جمهوري اسلامی ایران نیز از این امر مستثنی نیست. اما راه حل هایی هم
براي کاستن از این نقص ها پیش بینی شده است. مهم ترین و بهترین راه حل، «هوشیاري مردم» و «انتخاب درست» است و بدترین
راه حل نیز «قهر کردن با صندوق هاي راي» است. ما معتقدیم، همان قدر که انتخاب غلط می تواند خسارت زا باشد، عدم مشارکت
در آن نیز، خسارت زاست. مهم ترین دلیل مان براي اهمیت انتخابات و «انتخاب درست» همین صف هاي مرغ و گوشتی است که

 
پس از سال ها، دوباره تشکیل شد. همین خودروي پرایدي است که از حدود 20 میلیون تومان رسیده به حدود 120 میلیون تومان... 
6- مخاطب این بخش بیش از هر کس، نامزدهاي محترم انتخابات هستند. پیش بینی می کنیم، عاملان وضع موجود، نه فقط طی این
سه هفته باقی مانده تا انتخابات که تا 4 سال آینده هم در مسیر دولت بعدي سنگ اندازي خواهند کرد. یکی از این بزرگواران هنوز
انتخابات برگزار نشده به دولت آینده! تاخته و گفته: «در 4 سال آینده به سیاست رفاهی صدقه اي بازگشت خواهیم کرد»! این را هم
گفتیم تا به نامزدهاي انتخابات ریاست جمهوري اعلام کنیم، اینکه گفته می شود در صورت پیروزي در انتخابات، راه سختی پیش رو
خواهید داشت، پر بیراه نیست و کسانی که طی این 8 سال مسیر را سنگلاخ کرده اند، شما را رها نخواهند کرد. آنها همان کسانی
هستند که وقتی آقاي روحانی روي کار آمد گفتند بدون کمک هاي ما روحانی رئیس جمهور نمی شد و وقتی اوضاع اقتصادي اینطور
به هم ریخت گفتند، کارنامه او ربطی به اصلاح طلبان ندارد! وقتی به خودشان رحم نمی کنند، قطعا به شما و مردم هم رحم نخواهند

کرد...



سرمقاله ایران/ پیرامون شعارهاي انتخاباتی این روزها
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پیام سپاهان - ایران / « پیرامون شعارهاي انتخاباتی این روزها » عنوان یادداشت روزنامه ایران به قلم علی ربیعی است که
می توانید آن را در ...

پیام سپاهان - ایران / « پیرامون شعارهاي انتخاباتی این
روزها » عنوان یادداشت روزنامه ایران به قلم علی ربیعی

 
است که می توانید آن را در ادامه بخوانید: 

بنا بر وظیفه شغلی و اداري خودم ناچارم هر روز مطالب بی
ربط و باربط زیادي را بخوانم. با نزدیک شدن به موعد
بـــرگــــزاري انتخابات، فعلاً مباحث انتخاباتی و شعارهاي
نامزدها در صدر اخبار قرار گرفته اند و همچنین مسائل
حول و حوش تأیید صلاحیت ها نیز محل گفت وگو و
نقدها شده است. من در این مقاله فارغ از آثار سیاسی -

اجتماعی فرایند تأیید صلاحیت ها، قصد پرداختن به شعارها و برنامه هایی را دارم که این روزها از افراد کنشگر در انتخابات بخصوص

 
نامزدهاي مورد تأیید شوراي محترم نگهبان می شنویم. 

 1. کانون مواضع برخی افرادي که در این زمینه به اظهارنظر می پردازند و حتی برخی کاندیداها بر بنیان بدانگاري و انکار گذشته

 
بخصوص نفی دولت وقت قرار گرفته و هیچ برنامه ایجابی در میان حرف هایشان مشاهده نمی شود و ... 

از قضا تکرار نقدهاي مخالفان دولت در هشت سال گذشته از تریبون هاي مختلف و حتی رسانه هاي خارجی است. با توجه به اینکه
انتخابات ریاست جمهوري در ایران برآمده از سابقه و تجارب و دیدگاه هاي احزاب نیست و جامعه قادر به ارزیابی اهداف کاندیداها و
سرنوشت آینده شان نیستند، اظهارات انتخاباتی می باید این نقیصه سامان سیاسی نارس را جبران کرده و مهمترین برنامه ها و
چگونگی دست یافتن به آن را براي جامعه تبیین کنند. ایران امروز با تحمل جنگ عظیم اقتصادي و بی نظیر تاریخی و فشارهایی که
هیچ ملتی آن را تجربه نکرده، نیازمند فهم چگونگی به عقب رانده شدن تحریم ها و درك سیاست هاي اجتماعی، فرهنگی و نیز پولی،
مالی، تولیدي، اشتغال و تجاري است که به تعبیر مقام معظم رهبري «باید با توجه به واقعیات و امکانات کشور وعده و شعار داد.»

 
متأسفانه من تاکنون چنین مانیفستی را مشاهده نکرده ام و محتواي اکثر مطالب بیان شده را سلبی و نفی انگارانه می دانم. 

2. اگر کسی به برنامه هاي سختگیرانه براي اصلاحات ساختاري بیماري هاي دیرین و مزمن اقتصاد ایران اشاره نکند و نیز براي خروج
از مشکلات ناشی از تحریم برنامه اي ارائه ندهد، حرفی براي گفتن ندارند. سخنگویان جناح ها و کارشناسان مختلفی که این روزها
براي دفاع از اینان پیدا شده اند و از همه مهمتر خود نامزدهاي محترم باید بگویند که با تحریم و آثار آن و با اقتصاد نفت زده شصت
ساله که این روزها به کمترین میزان فروش آن هم با هزار راه پرپیچ و خم رسیده است، چه خواهند کرد؟ (مشاهده کردم نماینده اي
صاحب تریبون آنچنان با درك ضعیف از روابط بین الملل و جهان پیرامون از تولید عظیم و صادرات به همسایگان سخن می گفت
گویا نمی دانست این کشورها جزئی از ایران نیستند و در ساختار اقتصاد بین الملل فعالیت می کنند. به نحوي که با بهترین دوستان
همسایه ما حتی براي اداي وجه کالاي خریداري شده خود و براي خرید واکسن توسط ایران، بعد از چند ماه چانه زنی هنوز نتیجه
مطلوبی به دست نیامده است.) آنانی که فقط وعده شیرین از وام، مسکن، یارانه و حتی حل 4 ماهه ریشه هاي تورم می دهند (دیدم
یکی از این کارشناسان حامی کاندیداها، آنچنان تقلیل گرایانه و ساده انگارانه نسبت به حل مسائل اقتصادي، مالی و پولی و بخصوص
ایجاد اشتغال سخن می گفت که صد رحمت به طرح اول انقلاب موسوم به ساماندهی دیپلمه هاي بیکار) و از تلخی تصمیم هاي



سخت براي تداوم اصلاح اقتصاد و جامعه تحریم و کرونازده چیزي نمی گویند، از سخنان شان تلقی بیان صادقانه و راهگشا نخواهد

 
شد. 

3. تحلیل محتواي شعارها و برنامه هاي ارائه شده تاکنون نشان می دهد بیش از 80درصد اظهارات صورت گرفته درباره معیشت و
جبران هاي معیشتی و سیاست هاي رفاهی است. بنابراین در این مقاله قصد دارم کنکاشی در سیاست هاي رفاهی صورت داده و
نسبت آن را با این وعده ها مشخص کنم. نگاهی به سیر تطور نظري در سیاست هاي رفاهی چهل ساله ایران نشان می دهد، سیاست
هاي رفاهی در اوایل انقلاب بیشتر آرمان گرایانه و مبتنی بر شعار حقوق مستضعفان بوده است و هیچ گونه نظریه یا برنامه اي در این
دوران مشاهده نمی شود یعنی آرمان رفاه جامعه، بدون سیاست و برنامه اجرایی بوده است. از همین رو نگارنده معتقد است با توجه به
اینکه رسیدگی به اقشار پایین اقتصادي از آرمان هاي اصیل انقلاب اسلامی و رهبران آن بوده، چون فاقد نظریه پردازي و قرار نگرفتن
در الگوهاي توسعه بوده، به نتیجه مطلوب نرسیده است. در دوران دفاع مقدس، هژمونی جنگ همه چیز را تحت الشعاع خود قرار داده
بود و جامعه ایران نه به فکر سیاست رفاهی بلکه به جامعه اي فداکار و ازخودگذشته تبدیل شد که حتی به بخشیدن دارایی شخصی
خود براي پیروزي در دفاع مقدس دست می زد. در دوران بعد از جنگ، با فروکاستن از هژمونی جنگ، جامعه مطالبه گر و نوعی
سیاست رفاهی موسوم به «تور» به گفتمان رفاهی دولت تبدیل می شود. این تعبیر را از رئیس سازمان برنامه وقت وام گرفته ام به این
معنا که وقتی بیان می شد در توسعه شتابان طبقه هایی زیر چرخ دهنده ها قرار خواهند گرفت یا از کشتی توسعه به بیرون پرتاب
می شوند، بیان شد که ما سیاست پهن کردن تور را اتخاذ خواهیم کرد. پس از آن شاهد یک دوران گذار هستیم و وزارت رفاه پدید
می آید. در دوره بعد، به سیاست رفاهی موسوم به «اعانه اي» می رسیم. در این دوره هدف رفاه، ارتقاي منزلت اجتماعی نیست بلکه
بیش از آنکه طبقات اقتصادي پایین توانمند به کسب معیشت شوند، نظریه تقویت سفره مردم غلبه یافت که متأسفانه این دیدگاه
هنوز هم کاربرد داشته و در اظهارات برخی نامزدها می توان مشاهده کرد. تصور من این است که سیاست هاي رفاهی توانمندساز

 
نیازمند دانشی عمیق بوده و نتایج آن نیز در درازمدت مشاهده خواهد شد. 

از این رو فقدان دانش، کسب رضایت کوتاه مدت، شنیدن هورا از جامعه و کنش سیاسی در سامان سیاسی نارس، ناگزیر سیاستگذاران
را به سیاست هاي رفاهی اعانه اي توده ستایانه سوق داده است. با مطالعه نظریه هاي رفاهی و سابقه تاریخی آن در شرایط امروز به
مصلحت ملی ایرانیان است که این سیاست ها منجر به توانمند کردن همه مردم شود. اساساً حکمرانی در کشورهاي جهان سوم براي
ایجاد ثبات و امنیت خود از یک وجه نیازمند نظریه رفاهی است؛ و معمولاً سیاست هاي رفاهی متأثر از کنش هاي سیاسی اجرا می
شود. یعنی بخشی از نظریه هاي رفاهی در کشورهاي در حال گذار از جمله در کشور ما مبتنی بر رقابت در سامان سیاسی نارس و
وعده ها شکل می گیرد. این نوع سیاست رفاهی باید بیشتر یک کنش سیاسی در نظر گرفته شود. یک سیاست رفاهی درست و
کارآمد این است که این سیاست ها، بخشی از برنامه هاي توسعه همه جانبه و موزون انگاشته شده و در کنار سیاست هاي رشد به

 
عنوان دیدگاهی عدالت گونه از الگوي توسعه مطرح شود. 

چون سیاست هاي رفاهی توانمندساز درازمدت هستند دولت ها ناچار می شوند به سیاست هاي رفاهی ثبات ساز برگردند. الزامات

 
سیاست رفاهی که مدنظر من است مبتنی بر سیاست هاي رشد فراگیر، اشتغال فراگیر و توانمندسازي و مهارت افزایی جامعه است. 

آسیب شناسی از سیاستگذاري در ایران نشان می دهد که سیاست هاي رفاهی سازوکاري دشوار بوده و از این رو در این فضاي
انتخاباتی سیاست هاي رفاهی رضایت بخش ساخت و ساز می شوند. اساساً میان ساخت وساز و سازوکار تفاوت وجود دارد. سیاست
رفاهی یک پروژه اجتماعی است که به تعبیر من با پروژه هاي «فنسی» ساخت وسازي متفاوت است. به عنوان مثال در میدان انقلاب
فنس کشیده شده و یک تندیس بالا می آید، در بیابان فنسی کشیده شده و آسمانخراشی به بالا می رود اما سیاست هاي اجتماعی
سیاست فنسی نیستند، با اجراي دشوار و سخت مواجهند زیرا ذینفعان متعدد دارند که همه آنها باید رشد کنند و منتفع شوند. اتفاقاً
سیاست رفاهی اعانه اي، از جنس سیاستگذاري فنسی است. هیچ سیاست رفاهی را بدون درگیر کردن نخبگان سیاستگذاري و جامعه

 
ذینفع نمی توانیم به جلو ببریم. 

رویه اي که اکنون برخی تریبون ها و نامزدها در پیش گرفته اند، فریاد قوي سیاست رفاهی مبتنی بر توزیع ثروت هاي موهومی و
بدون خلق پایدار ثروت است. اکثر کاندیداها و واضعان نظریه هاي آنها مدت هاست از دولت مردمی سخن می گویند. من هم با این
واژه موافقم اما باید بدانیم، اگر منظور از دولت مردمی دولتی است که بدون کمک به خلق ثروت، صرفاً سیاست هاي توزیعی و



بازتوزیعی بدون درآمد و مبتنی بر ایجاد کسر بودجه ساختاري را مد نظر قرار دهد، این چیزي جز مردم ستیزي نخواهد بود. کشور
دیگر ظرفیت این گونه اقدامات را ندارد. اگر چنین نکته اي مدنظر قرار نگیرد، آن وقت پیش بینی می کنم که در آینده سیاسی ایران
و به طور غلیظی در چهار سال آینده به سیاست رفاهی اعانه اي بازگشت خواهیم کرد و نه تنها شاهد توسعه و پیشرفت به طور

ساختاري نخواهیم بود بلکه نوعی بازگشت به عقب (دوران سیاست هاي رفاهی اعانه اي) خواهد بود.



سرمقاله آرمان ملّی/ مسئله ما اقتصاد است ؛نه عوارض اقتصاد
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پیام سپاهان - آرمان ملی / « مسئله ما اقتصاد است ؛نه عوارض اقتصاد » عنوان سخن روز در روزنامه آرمان ملّی به قلم هادي
حق شناس است که ...

پیام سپاهان - آرمان ملی / « مسئله ما اقتصاد است ؛نه
عوارض اقتصاد » عنوان سخن روز در روزنامه آرمان ملّی به
قلم هادي حق شناس است که می توانید آن را در ادامه

 
بخوانید: 

موضوع فعلی جامعه ایرانی به خصوص در آستانه انتخابات
بلاشک معیشت مردم است. مردم درگیر زندگی روزانه
هستند واشتغال جامعه کامل نیست و از طرف دیگر،
درآمدها نه تنها تقویت نشده بلکه تضعیف شده به عبارت
ساده تر؛ قدرت خرید مردم به شدت کاهش پیدا کرده

است. صورت مسئله اقتصاد ایران این است که چگونه شد که اقتصاد کشور به چنین وضعیتی رسید؟ این طبیعی است که وقتی
کشوردچار چالش هاي متننوع و متفاوت در بخش هاي مختلف می شود معلول آن می شود: نرخ بیکاري دورقمی، نرخ تورم دورقمی،
نرخ منفی سرمایه گذاري و انواع شاخص هاي کلان اقتصادي از حداستاندارد خارج می شود. نکته این هست که اگر اقتصاد ایران امروز
به چنین وضعیتی رسیده، معلول کنش و واکنش قوه مجریه است؟ یعنی دولت ها کشوررا به چنین سرانجامی رسانده اند؟ و اساسا
سوال مطلوب تر این است که آیا دولت ها به دنبال خوشنامی نیستند؟ آیا امروز که در آستانه انتخابات هستیم، مجموع این مسائلی
که مطرح می شود، در سال 92 مطرح نشده بود؟ اگر برگردیم به مناظرات سال 92 نوع ادبیاتی که آنجا مطرح شد، همین مسائل
یعنی تضعیف پول ملی، تضعیف سرمایه گذاري، تضعیف اشتغال و رشد کند توسعه اقتصادي بود. امروز ایران در دهه پنجم انقلاب
اسلامی قرار گرفته و 12 دوره انتخابات ریاست جمهوري را تجربه کرده و به طور مشخص، پنج دوره هشت ساله ریاست جمهوري در
ایران طی شده است. براي پیداکردن علل مشکلات کنونی می توان به نوع دیگري هم تحقیق و بررسی کرد و آن اینکه در این پنج
دوره، کدام دوره موفق تر و کدام دوره ناموفق بوده. وقتی پنج دوره هشت ساله گذشته را بررسی می کنیم، همچنان به لحاظ شاخص
هاي اقتصادي سال هاي 76 تا 84 جزو سال هاي موفق عملکرد اقتصادي بوده و سال هاي 84 تا 92 جزو سال هایی بوده که به لحاظ
اقتصادي عملکرد موفقی نداشتیم و این دو مقطع باز از منظر شاخص هاي اقتصادي دو ویژگی ممتاز دارند و آن اینکه در سال هاي
84 تا 92 کشور، بیشترین درآمد ارزي را کسب کرده و عکس مطلب در سال هاي 76 تا 84 تقریبا اگر کمتر از میانگین دوره هاي
قبل نبوده، بیشتر از آن هم نبوده است. پس صرف اینکه یک دولت درآمد ارزي داشته باشد یا اینکه به عنوان مثال یکپارچگی در نظام
سیاسی اتفاق بیفتد، بیانگر حل مشکلات کلیدي کشور نخواهد بود. آنچه امروز کشور به آن نیاز دارد، نه صرفا پرداختن یارانه یا کم و
زیاد کردن حجم یارانه هاست و نه صرفا محکوم کردن همه مدیران و دولت هاي گذشته است و نه اینکه همه مسائل را به خارج یا
برخی از مسائل موازي دیگر ربط دادن است. به عنوان یک نکته کلیدي، وقتی که اصل 44 قانون اساسی تفسیر و ابلاغ شد هم دولت،
هم مجلس به لحاظ سیاسی همسو بودند اما بیشترین انحراف در واگذاري ها انجام گرفت. علت اینکه این موارد ذکر می شود این
هست که به مسائل اقتصاد نمی توان به عنوان یک موضوع مجرد نگاه کرد. ضمنا نمی توان مسائل اقتصاد را با نگاه سیاسی به معنی
جناحی حل کرد بلکه باید مسئله اقتصاد را به عنوان یک مسئله از نگاه چارچوب هاي علمی نگاه کرد. امروز تورم دورقمی هست ولی
نکته اینجاست که در حدود 40 سال فقط الان تورم دورقمی است یا اینکه 90 درصد زمان گذشته نیز تورم دورقمی بوده است؟ پس



اشکال ساختاري است، اشکال این است که هنوز اقتصاد براي ما به معنی واقعی مسئله نبوده است. گرچه عوارض اقتصاد براي ما
مسئله بوده یعنی ضعف معیشت مردم، بیکاري مردم، بی خانمانی مردم براي ما مسئله بوده؛ نرخ هاي بیکاري دورقمی، بیکاري فارغ
التحصیلان دانشگاهی، بیکاري دختران تحصیلکرده براي ما مسئله بوده اما این مسائل معلول است. اصل مسئله اقتصاد این است که
چرا در ایران سرمایه گذاري انجام نمی گیرد. اصل مسئله این است که چرا ایرانی ها علاقه مند به سرمایه گذاري در بخش تولید
نیستند. حالا به سرمایه گذاري بخش خارجی نمی پردازیم. وقتی که سازوکار موجود از سوداگري یا از تجارت یا اقتصاد زیرزمینی
حمایت می کند، طبیعی است که تولید در حاشیه قرار می گیرد. ممکن است هر روز هزاران مقاله یا سخنرانی را بخوانیم و بشنویم یا
تلویزیون هزاران برنامه در اهمیت تولید بسازد و پخش کند اما سازوکار چنین نباشد. بنابراین تا زمانی که به ریشه نپردازیم و اقتصاد
را به معنی واقعی اقتصاد نبینیم و سایر عواملی که در اقتصاد دخیل هست را آسیب شناسی نکنیم به عنوان یک مثال در انتهاي این
نوشتار همه کشور حتی سفارتخانه هاي ما در خارج کشور در خدمت اقتصاد نباشند، طبیعی است هر نسخه اي حداکثر می تواند

مُسکن کوتاه مدت باشد.



مهمترین محورهاي گفتگوي وزراي کشاورزي ایران و روسیه

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1400/03/08

کاظم خاوازي، وزیر جهاد کشاورزي جمهوري اسلامی ایران در گفت و گوي اختصاصی با خبرگزاري اسپوتنیک به طیف
وسیعی از موارد همکاري دو جانبه که در دیدار با دیم...

کاظم خاوازي، وزیر جهاد کشاورزي جمهوري اسلامی ایران در گفت و گوي اختصاصی با خبرگزاري اسپوتنیک به طیف وسیعی از
موارد همکاري دو جانبه که در دیدار با دیمیتري پاتروشف، وزیر کشاورزي فدراسیون روسیه مطرح شده است، اشاره کرد. وزیر جهاد
کشاورزي ایران در این گفت و گو همچنین به تشریح موضوعات مختلف از قبیل ادعاهاي مطرح شده توسط رسانه هاي غربی در
خصوص رشد برنج اصلاح شده ژنتیکی در ایران، گرانی برخی محصولات کشاورزي، توافق نامه 25 ساله با چین، حمله ملخ ها به

 
ایران، حضور ضعیف ایران در بازار میوه روسیه و ... پرداخت. 

 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از وزارت جهاد کشاورزي، مشروح این مصاحبه در ذیل تقدیمتان می شود: 

 
1. مهمترین بحث و گفتگوهاي وزراي کشاورزي ایران و روسیه 

نشست بسیار خوبی برگزار شد و در خصوص مسائل مختلفی بحث شد. یکی از مهم ترین بحث ها، سهم تجاري طرفین در حجم
کالاهایی که مبادله می شود. همانطور که مستحضر هستید، سهم ما از تجارت و از این حجم تجارت به لحاظ ارزشی کمتر است، ولی
پتانسیل هاي تجاري برد - برد بسیار خوبی وجود دارد. به این دلیل که روسیه یکی از کشورهایی است که غلات بسیار زیادي دارد و
می شود آنرا در یک چرخه برد - برد طراحی کرد و ما این موضوع را پیشنهاد دادیم. ایران می تواند یک هاب منطقه اي خوب براي
غلات روسیه باشد، چون ظرفیت هاي بسیار خوبی در بحث آرد، فرآورده هاي جانبی از گندم دارد. در بحث ظرفیت هاي خوراك دام
دارد و ما در حدود 27 میلیون تن ظرفیت کارنجات خوراك دام ما است که بخش زیادي از آن خالی می باشد به نظر می آید اگر این
همکاري در بخش خصوصی روسیه و ایران شکل بگیرد و دولت ها نقش حاکمیتی خود را خوب بازي کنند، اتفاق هاي بسیار خوبی
هم براي روسیه و هم براي بخش کشاورزي ایران رخ خواهد داد و حجم مراودات ما به لحاظ ریالی به شدت افزایش پیدا خواهد کرد.
یک موضوع که بحث شد، موضوع غلات بود توقع بر این است که قیمت ها، قیمت هاي مناسبی و قابل رقابت با سایر کشورها باشد،
همچنین خط اعتباري که پیش از این قول آن داده شده بود در اختیار تجار ما قرار بگیرد، به نظر من اگر وزیر محترم کشاورزي

 
روسیه با دعوتی که از ایشان صورت گرفته به ایران سفر کنند، این ظرفیت ها را خواهند دید و زمینه براي اینکار فراهم خواهد شد. 

بخش دیگري که در خصوص آن گفتگو شد، استحضار دارید که لازمه واردات و صادرات یک کالا، پروتکل هاي بهداشتی است که بین
دو کشور رد و بدل می شود و کشورها بایستی این پروتکل را قبول داشته باشند و امروز بحث هاي بسیاري شد. همانطور که مطلع
هستید براي سه کارخانه بزرگ ما مشکلاتی بوجود آمده است، به عنوان کیس به آنها ورود کردیم، توضیحاتی و ادله هایی را رئیس
محترم سازمان دامپزشکی ارائه دادند و طرف روسی نیز ادله هاي خود را بیان کردند و قرار بر این شد که این بحث ادامه پیدا کند و
در خصوص جزئیات آن بیشتر بحث شود، به این دلیل که ما معتقد هستیم هم در این استانداردي که مطرح شده، جاي مباحث علمی
بسیار زیاد است و کشورهاي شاهد، همانند اتحادیه اروپا، کانادا و خیلی از کشورهایی که در این بخش صاحب نظر هستند و ما با آنها
مراودات داریم، پروتکل هاي ما را در این زمینه با این کشورها و استاندارهاي جهانی را به عنوان ملاك قرار بدهیم و بخشی از آنها را



ما معتقد هستیم که اصلا مربوط به کارخانه تولید کننده نبوده و در حمل اتفاق افتاده است و اشکالی بوده که در تفاهم نامه بین دو
بخش خصوصی وجود دارد. در این خصوص نیز بحث هاي بسیاري صورت گرفت. متقاضی یک نمایشگاه بزرگ محصولات کشاورزي
در روسیه، بخصوص در شهر مسکو بودیم که با استقبال وزیر محترم روبرو شد و تمام مباحثی که ما در خصوص سرمایه گذاري مطرح
کردیم، قرار بر این شد که در یک پکیج سرمایه گذاري مشترك دیده شود و گروهی را پیشنهاد دادند که بر روي بخش روسی کار
کنند و این پکیج بخته تر شود و قرار بر این شد که ما نیز فهرستی از سرمایه گذاران خود را در خصوص پیشنهادهایی که عرض

 
کردم، انها را به وزیر محترم کشاورزي روسیه ارائه بدهیم. 

 
2. پروژهاي مورد بحث ایران و روسیه (دامداري یا کشاورزي) و موضوع صادرات و واردات 

البته ما تمام این موارد را کشاورزي می دانیم، دامپروي، شیلات و همه این ترم ها را تحت یک ترم عمومی کشاورزي می دانیم.
قسمتی از اینها بخش هایی هست که ما ذاتا مجبور به واردات هستیم، به این دلیل که در یک کشور خشک و نیمه خشک واقع شدیم
و مجبور هستیم یک دانه همچون دانه ذرت که یک گیاه کشت تابستانی و آب بر هست را براي گردش صنایع تولید پروتئین وارد
کنیم. در اینجا ما مجبور به واردات هستیم، خوب می توانیم واردات خود را جهت دار با روسیه ببندیم و در مقابل آن بحث هاي
مربوط به خودمان را داشته باشیم، به این دلیل که ما ظرفیت هاي خیلی خوبی در تولید سبزي و صیفی و گیاهان دارویی، ظرفیت
عظیمی در خصوص پرورش آبزیان داریم و می توانیم آنها را با یکدیگر در قالب یک پکیج سرمایه گذاري مشترك روي آنها بحث کنیم
و این بالانس را تعدیل کنیم، ولی چون عملا ذات حجم واردات دانه ها بسیار بالاست، قطعا این حجم از نظر ارزشی به سمت روسیه
است ولی من معتقد هستم که با وجود اینکه روسیه مقدار بسیار زیادي سبزي و صیفی و محصولات کشاورزي مصرف می کند، اگر
نقاطی که ما امروز به آن اشاره کردیم، همچون حمل و نقل و مباحث مرتبط بتوانیم وضعیت آنها را بهتر بکنیم و همچنین پروتکل

 
هاي بهداشتی، این به شدت افزایش پیدا می کند، چون این ظرفیت در ایران بسیار بسیار زیاد است. 

 
3. پروژه کشت فراسرزمینی و پرورش زنبور عسل 

در خصوص کشت فراسرزمینی بحث ویژه اي با وزیر محترم روسیه نداشتیم ولی یکی از اولویت هاي ما در پکیج غلات هست. الان نیز
در دستورالعمل هایی که براي واردات انواع دانه ها داریم، اولین اولویت ما، کشت فراسرزمینی است. یعنی اگر وارد کننده اي باشد،
ایرانی و یا مستقلا با یک سرمایه گذار خارجی در خصوص کشت فراسرزمینی قراردادي داشته باشد، مستندات مربوط به اجاره و
کشت و کار را نشان می دهد، از نظر ما براي واردات دانه و ارزي که باید به آن تخصیص داده شود در اولویت هست و بعد از آن

 
تجاري هستند که به صورت اعتباري وارد می کنند. 

در خصوص زنبور عسل صحبتی نشد، به این دلیل که یکی از به اصطلاح موانعی که امروزه در خصوص بحث زنبور عسل وجود دارد،
موضوع پروتکل هاي بهداشتی آن است که ما در این خصوص با روس ها گفتگوهاي خود را آغاز نکردیم ولی با اتحادیه اروپا تقریبا
روبه اتمام است و فکر می کنم که یک بستري بشود براي ایران و ما تقریبا 115 هزار تن عسل در داخل ایران تولید می کنیم و عسلی
که در داخل ایران تولید می شود، عسلی است که به دلیل تنوع آب و هوایی که داریم از ارزش بسیار زیادي برخوردار است و بسیار

 
متوع است. 

به طور مثال عسلی که در کهکیلویه و بویر احمد تولید می شود، ویژگی هاي خاص خودش را دارد و عسلی که در دل کویر تولید می

 
کنیم، ویژگی هاي خاص دیگري دارد. 

من فکر می کنم آن پروتکل ما که زودتر شروع شده و کارهاي نهایی آن در حال انجام است، زمینه بسیار مناسبی خواهد بود که ما



 
پروتکل هاي بهداشتی را نیز با طرف هاي روس ببندیم. 

 
4. واردات گوشت حلال از روسیه 

نکته اي که دوستان سازمان دامپزشکی روسیه مطرح کردند در خصوص واردات گوشت به ایران بود که بیشتر بحث هاي حاکمیتی و
بحث هاي پروتکلی حاکم بر سازمان دامپزشکی را مطرح کردند، ولی با اطلاعاتی که من دارم، این موضوع مرتبط با سازمان دامپزشکی
نیست. چون سازمان دامپزشکی، پروتکل ها را خیلی خوب دیده که این اتفاق بیقته. ولی عملا با توجه به اینکه با ارز نیمایی وارد می
شود، اون کشش قیمتی براي مصرف وجود ندارد و ایرانی ها بیشتر ترجیح می دهند گوشت یخ زده گوساله را مصرف کنند تا گوشت

 
گوسفند و علاقه دارند که گوشت گوسفند را تازه مصرف کنند. این انفاقات مربوط به بازار است و مربوط به سازمان دامپزشکی نیست. 

 
5. خشکسالی و کمک هایی که روسیه می تواند داشته باشد 

امسال اتفاقات تلخی رخ داد و بارندگی به شدت کاهش یافت و تقریبا حدود 50 درصد به طور متوسط بارندگی در سطح مزارع ما
کمتر بود و میزان تولید علوفه در سطح مراتع خیلی کاهش پیدا کرد، جو نیز کاهش پیدا می کند و کمکی که روس ها می توانند
داشته باشند، این مراوداتی که ما در خصوص واردات جو داریم و اگر اینها وارد بشوند، من امروز نیز پیشنهادي را به وزیر کشاورزي

 
روسیه ارائه دادم که کشاورزي قراردادي بود. 

آنها منابع عظیمی از جو و غلات دارند که جو براي ما بسیار مهم است و ما ظرفیت عظیمی از دامدارهاي خیلی خوب داریم که می
توانند دامداري کرده و پرورش دام داشته باشند و سپس محصول آنرا می توانند سرمایه گذاري مشترك داشته باشند و هم روسیه می
تواند به کشورهاي عربی صادر کند و هم ایران می تواند به کشورهاي عربی و سایر کشورها صادر کند. فکر می کنم این نکته مهمی
باشد، در سطح خیلی پائین تر و ضعیف تر. یکی دیگر از بحث هایی که داشتیم، ورود فناوري و تکنولوژي در حوزه بخش کشاورزي
بود. روسیه تکنولوژي هاي بسیار خوبی دارد که در این زمینه بحث خشکسالی می تواند به ما کمک کند. در این راستا نیز رئیس مرکز
همکاري هاي علمی ریاست جمهوري و هم معاون تحقیقاتی ما حضور دارند که طی دو روز آینده با همتا هاي خود در روسیه دیدار و

 
گفتگو خواهند داشت. 

 
6. موضوع حمله ملخ ها 

امسال خداروشکر تمامی این بلایا با هم نیامد، چون وقتی بارندگی زیاد می شود، علف هاي هرز نیز زیاد می شود و کشورهایی مثل
عربستان و یا کشورهایی در آفریقا که مبارزه نمی کنند، ما مجبور می شویم که میزبان هجوم سیل عظیم ملخ ها باشیم که الحمدالله
مقداري نبود که بخواهیم در مورد آن صحبت کنیم، به این دلیل که خشکسالی بود. البته سال گذشته فشار زیادي به بخش کشاورزي
وارد شد ولی اجازه ندادیم به مزارع برسد و تنها با ذات خود ملخ مبارزه می کردیم که مبارزه بسیار گسترده اي بود و بیش از یک
میلیون هکتار با ملخ ها مبارزه کردیم، هر چند پیش بینی ها می گفتند که دچار صدماتی می شویم، خوشبختانه در لکه هاي بسیاري

 
کوچکی بود که به خوبی کنترل شد. 

 
7. برنج تراریخت 

در اینجا ما باید دو بحث را از یکدیگر جدا کنیم، یکی موضوع بذر است. ما اجازه ندادیم که هیچ بذر تراریختی وارد عرصه کشاورزي
بشود، ولی این به این معنا نیست که ما بذر تراریخت در سیستم هاي پژوهشی نداشته باشیم. ولی اجازه رلیزه آنرا به داخل مزارع



 
کشاورزي ندادیم. 

تنها بذري که ما متقاضی داشتیم به کشاورزي ایران ورود کند، بذر پنبه تراریخت بود که شاید سه سال پرونده این بذر در وزارت
جهاد کشاورزي بود و بحث هاي علمی زیادي صورت گرفت و در نهایت مورد تایید ما قرار نگرفت و برگشت خورد. بنابراین از نظر بذر
هیچ اجازه اي به بذرهاي داخلی و خارجی تراریخت براي ورود به کشور ندادیم و کشوري پاك در زمینه بذر هستیم و براي ما خیلی
اهمیت دارد که گیاهانی که به ویژه خوراکی هستند و مستقیما مورد مصرف قرار می گیرند، به هیچ وجه تراریخت نباشند. اما در
خصوص تحقیقات، تقریبا می توان گفت که ما تحقیقات را تقریبا باز گذاشته ایم و تمام پژوهشگرها می توانند پژوهش کنند و آماد

 
گیاهان تراریخت داشته باشند ولی به جز پنبه به نتیجه اي نرسیده بودند که پنبه نیز در مرکز صدور مجوز هاي تراریخت رد شد. 

 
در خصوص واردات ما تنها کالایی را که وارد می کنیم و در آن تراریخت وجود دارد، ذرت و دانه سویا است. 

دانه سویا به دلیلی که از آن روغن گرفته می شود و حدود 20 درصد آن روغن هست، توسط وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی
از نظر ترا ریخت مورد بررسی قرار می گیرد. در مورد ذرت حدود 230 رخداد در دنیا داریم که ایران 23 مورد آنرا پذیرفته است و یک
اتاقی را ما طراحی کردیم که در این اتاق وزارت علوم، وزارت کشاورزي، وزارت بهداشت، انجمن ایمنی زیستی، سایر انجمن ها و
دانشمندان مربوط به این موضوع حضور دارند و هنگامی که وارد کننده قصد وارد کردن این ذرت را دارد، باید اظهار کند که تراریخت
هست یا خیر. سپس رخدادهاي آن را اعلام کند. پیش از توقف کشتی، قایق هایی روانه می شوند، نمونه برداري می کنند و در
پژوهشگاه بیوتکنولوژي کشاورزي ایران و پژوهشگاه مهندسی زیستی وزارت علوم مورد آزمایش قرار می گیرند و اگر خارج از 23
رخداد تعیین شده باشد، به طور کلی رد می شود، ضمن اینکه براساس پروتکل هاي ما بایستی حداقل در 3 کشور توسعه یافته و
کشور صادر کننده، مصرف شده باشد. بنابراین پروتکل بسیار سنگینی است و اینکه مصرف خوراکی ندارد و مستقیم براي مصرف دام

 
وارد شده و داراي برچسب است. 

 
8. گرانی محصولات دامی 

در مجموع محصولات پروتئینی در ایران محصولات ارزان÷ قیمتی هستند. اگر ارز 4200 تومانی را برداریم، قیمت مرغ از 35 هزار
تومان افزایش پیدا نخواهد کرد و قیمت مرغی که در ایران تولید می شود با مرغی که در روسیه، اروپا و یا ترکیه تولید می شود، هم
قیمت است و نشان می دهد که ظرفیت هاي تولیدي یکسان است. اما مشکل ما این است که ایران تحریم است. ایران در سال 1399
بیشترین فشارها را تحمل کرده وقتی بانک ها تحریم هستند و مراودات پولی و ارري به سختی صورت می گیرد و ما از پول هاي خود
در بانک هاي جهانی نمی توانیم استفاده کنیم، بنابراین تدارك یک عدد سنگین 17 میلیون تن کالا براي تولید مرغ و گوشت و تخم
مرغ و غیره کار بسیار سختی است. بخشی از این مشکلات مربوط به این موضوع است و بخش دیگر مربوط به این است که اگر شما از
اسفند ماه سال 99 تا به امروز قیمت ها را مقایسه کنید، برخی کالا ها 20 تا 30 گران شده اند. قیمت دانه سویا را اگر نگاه کنید،
100 الی 110 دلار افزایش قیمت داشته و مربوط به افزایش قیمت غلات در دنیا است، بویژه که الان خشکسالی نیز در برزیل و خیلی

 
از جاهاي دیگر هم نسبت به سال هاي دیگر رخ داده است. 

نکته بعدي که خیلی مهم است این زنجیره است که ایران در شرایط خوبی بوده است. نفت می فروخته، پول در اختیار داشته و کالا
وارد می کرده و بخشی از این گره هاي زنجیره در پوشش این فراوانی دیده نمی شده و پس از تحریم، یکی از اتفاقاتی که براي مرغ
در سال 98 رخ داد، تحریم گله اجداد بود و این تحریم ضربه زد به اصطلاح به مادر گوشتی و بعد از آن جوجه ریزي و بعد از آن تولید
مرغ، اما حالا به لطف خدا این موضوع کنترل شد ولی نکات بسیار ریزي دارد که در حال برنامه ریزي هستیم که بتوانیم نوسانات این
موضوع را بگیریم و من فکر می کنم اگر ارز 4200 تومانی در یک شرایط مناسبی، پس از اینکه دولت ها تغییر و تحول آنها اتفاق



 
افتاد، انجام شود، به نظر من بازار، مصرف کننده و تولید کننده یکدیگر را پیدا می کنند. 

به هر حال دهک هاي مختلف جامعه از نظر در آمدي تحت تاثییر تحریم ها قرار گرفته و ما باید یشتر از پیش کار بکنیم تا این
پروتئین را با قیمت ارزان تر در اختیار مردم قرار دهیم. اگر پیشنهادي که به وزیر محترم کشاورزي روسیه داده ام، عملیاتی شود،
قیمت گوشت در ایران بسیار پایین می آید چون جو فراوان می شود و واحدهاي دامپروري خوب بسیار شکل می گیرد، اشتغال رشد

 
پیدا می کند و در نهایت قیمت گوشت پائین تر می آید. 

 
9. ماهیگیري چینی ها در ایران 

تفاهم نامه 25 ساله همکاري ایران و چین بر خلاف تصوري که در جامعه ما وجود دارد و مردم روي آن حساس شدند، در واقع یک
تفاهم نامه یسیار ساده است نه یک قرارداد است. ما با همتایان چینی بر اساس این سند قدم هاي جدي تري را بر داشته باشیم و به
کارهاي مشخصی را تیدیل نماییم. در این صورت حتی در بخش کشاورزي یک بازي برد - برد خواهد بود. شخصا من هیچ نگرانی در

 
بخش کشاورزي در این تفاهم نامه بلند مدت با چین نمی بینم. 

 
10. آیا ایران برنامه اي براي مدرن سازي بخش کشاورزي خود دارد؟ 

ما با کشاورزي مدرن فاصله زیادي داریم و سرمایه گذاري هاي انجام شده در بخش کشاورزي (حدود 3-4 درصد) بسیار کم است و
بخش قابل توجهی از این موضوع به عوامل دولتی باز می گردد. مقام معظم رهبري امسال را سال پیشتیبانی از تولید نامیدند و بحث
مانع زدایی ها مطرح شدند که شاید یکی از نمونه هاي بارز آن در بخش کشاورزي باشد. یکی از غصه هاي بنده در بخش کشاورزي
اینست که وقتی یک سرمایه گذار می خواهد آغاز کار کند چقدر با بروکراسی اداري مواجه می شود تا کاري را انجام دهد. الگوهاي
بسیار خوبی در بخش کشاورزي داریم که به صورت لکه کوچک کشاورزي پیشرفته دارند و حتی آبیاري با سیستم هاي نوین اتفاق

 
می افتد، اما این موضوع در سطح بزرگتري توسعه نیافته است و باید طرح و نگاه دیگري آماده شود. 

از سوي دیگر زمین هاي کشاورزي ما در اختیار بهره برداران خرد است و این تعداد زیاد بهره برداران و یکپارچه سازي اراضی خرد

 
نیازمند مشوق هاي دولتی و حاکمیتی سنگین است ولی ما از این نگاه خیلی عقب هستیم. 

روسیه وضعیت کشاورزي خوبی دارد که بخشی از آن نعمت هاي خداوندي است که مشابه آن نیز در جاهایی خداوند به ما نعمت هاي
خیلی بیشتري داده است که بهره برداري خوبی از آن نکردیم. روسیه می تواند با دانش، تکنولوژي و ماشین آلاتی که دارد در قالب

 
سرمایه گذاري مشترك به ایران کمک کند اما باید مشکل خرده مالکی در ایران حل شود. 

 
11. مشکل اصلی ایران براي صادرات میوه با روسیه در کدام بخش است؟ 

مارکتینگ یک دانشی است که ما در مراودات با روسیه نمی بینیم؛ گاهی یک نفر تولید کننده خود می خواهد یک بازرگان و توزیع
کننده نیز باشد. خیلی از افراد به اشتباه به این موضوع ورود پیدا می کنند و به تولید و صادرات ضربه می زنند. این موضوع نیاز به یک

 
سري زیر ساخت ها دارد که با وزیر کشاورزي روسیه نیز در مورد آن بحث شد. 

یکی از بحث هاي مهمی که در خصوص صادرات محصولات کشاورزي وجود دارد، بحث حمل و نقل است و در صورتی که ما بتوانیم
حمل و نقل را از طریق دریاي خزر طراحی کنیم و اگر مراوداتی که ما پیش بینی می کنیم با ورود کشتی هاي سنگینی که بتوانند



غلات را از روسیه وارد ایران کنند و هم بتوانند کانتینرهاي بسیار بزرگ را جابجا کنند، انجام شود، در آن صورت محصولات کشاورزي
در یک فاصله کوتاه و بدون واسطه و ماندگاري به سرعت به روسیه می رسند و بازار خود را پیدا می کنند.



پیرامون شعارهاي انتخاباتی این روزها

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1400/03/08

بنا بر وظیفه شغلی و اداري خودم ناچارم هر روز مطالب بی ربط و باربط زیادي را بخوانم. با نزدیک شدن به موعد برگزاري انتخابات،
فعلا مباحث انتخاباتی و شعارهاي نامزدها در صدر اخبار قرار گرفته اند و همچنین مسائل حول و حوش تایید صلاحیت ها نیز محل
گفت وگو و نقدها شده است. من در این مقاله فارغ از آثار سیاسی - اجتماعی فرایند تایید صلاحیت ها، قصد پرداختن به شعارها و

 
برنامه هایی را دارم که این روزها از افراد کنشگر در انتخابات به خصوص نامزدهاي مورد تایید شوراي محترم نگهبان می شنویم. 

1. کانون مواضع برخی افرادي که در این زمینه به اظهارنظر می پردازند و حتی برخی کاندیداها بر بنیان بدانگاري و انکار گذشته
بخصوص نفی دولت وقت قرار گرفته و هیچ برنامه ایجابی در میان حرف هایشان مشاهده نمی شود و از قضا تکرار نقدهاي مخالفان
دولت در هشت سال گذشته از تریبون هاي مختلف و حتی رسانه هاي خارجی است. با توجه به اینکه انتخابات ریاست جمهوري در
ایران برآمده از سابقه و تجارب و دیدگاه هاي احزاب نیست، و جامعه قادر به ارزیابی اهداف کاندیداها و سرنوشت آینده شان نیستند،
اظهارات انتخاباتی می باید این نقیصه سامان سیاسی نارس را جبران کرده و مهمترین برنامه ها و چگونگی دست یافتن به آن را براي
جامعه تبیین کنند. ایران امروز با تحمل جنگ عظیم اقتصادي و بی نظیر تاریخی و فشارهایی که هیچ ملتی آن را تجربه نکرده،
نیازمند فهم چگونگی به عقب رانده شدن تحریم ها و درك سیاست هاي اجتماعی، فرهنگی و نیز پولی، مالی، تولیدي، اشتغال و
تجاري است که به تعبیر مقام معظم رهبري «بایستی با توجه به واقعیات و امکانات کشور وعده و شعار داد.» متاسفانه من تاکنون

 
چنین مانیفستی را مشاهده نکرده ام و محتواي اکثر مطالب بیان شده را سلبی و نفی انگارانه می دانم. 

2. اگر کسی به برنامه هاي سختگیرانه براي اصلاحات ساختاري بیماري هاي دیرین و مزمن اقتصاد ایران اشاره نکند و نیز براي خروج
از مشکلات ناشی از تحریم برنامه اي ارائه ندهد، حرفی براي گفتن ندارند. سخنگویان جناح ها و کارشناسان مختلفی که این روزها
براي دفاع از اینان پیدا شده اند و از همه مهمتر خود نامزدهاي محترم باید بگویند که با تحریم و آثار آن و با اقتصاد نفت زده شصت
ساله که این روزها به کمترین میزان فروش آن هم با هزار راه پرپیچ و خم رسیده است، چه خواهند کرد؟ (مشاهده کردم نماینده اي
صاحب تریبون آنچنان با درك ضعیف از روابط بین الملل و جهان پیرامون از تولید عظیم و صادرات به همسایگان سخن می گفت
گویا نمی دانست این کشورها جزئی از ایران نیستند و در ساختار اقتصاد بین الملل فعالیت می کنند. به نحوي که با بهترین دوستان
همسایه ما حتی براي اداي وجه کالاي خریداري شده خود و براي خرید واکسن توسط ایران، بعد از چند ماه چانه زنی هنوز نتیجه
مطلوبی به دست نیامده است.) آنانی که فقط وعده شیرین از وام، مسکن، یارانه و حتی حل 4 ماهه ریشه هاي تورم می دهند (دیدم
یکی از این کارشناسان حامی کاندیداها، آنچنان تقلیل گرایانه و ساده انگارانه نسبت به حل مسائل اقتصادي، مالی و پولی و بخصوص
ایجاد اشتغال سخن می گفت که صد رحمت به طرح اول انقلاب موسوم به ساماندهی دیپلمه هاي بیکار) و از تلخی تصمیم هاي

 
سخت براي تداوم اصلاح اقتصاد و جامعه تحریم و کرونازده چیزي نمی گویند، از سخنانشان تلقی بیان صادقانه و راهگشا نخواهد شد. 

3. تحلیل محتواي شعارها و برنامه هاي ارائه شده تاکنون نشان می دهد بیش از 80 درصد اظهارات صورت گرفته درباره معیشت و
جبران هاي معیشتی و سیاست هاي رفاهی است. بنابراین در این مقاله قصد دارم کنکاشی در سیاست هاي رفاهی صورت داده و



نسبت آن را با این وعده ها مشخص کنم. نگاهی به سیر تطور نظري در سیاست هاي رفاهی چهل ساله ایران نشان می دهد، سیاست
هاي رفاهی در اوایل انقلاب بیشتر آرمان گرایانه و مبتنی بر شعار حقوق مستضعفان بوده است و هیچ گونه نظریه یا برنامه اي در این
دوران مشاهده نمی شود یعنی آرمان رفاه جامعه، بدون سیاست و برنامه اجرایی بوده است. از همین رو نگارنده معتقد است با توجه به
اینکه رسیدگی به اقشار پایین اقتصادي از آرمان هاي اصیل انقلاب اسلامی و رهبران آن بوده، چون فاقد نظریه پردازي و قرار نگرفتن
در الگوهاي توسعه بوده، به نتیجه مطلوب نرسیده است. در دوران دفاع مقدس، هژمونی جنگ همه چیز را تحت الشعاع خود قرار داده
بود و جامعه ایران نه به فکر سیاست رفاهی بلکه به جامعه اي فداکار و از خودگذشته تبدیل شد که حتی به بخشیدن دارایی شخصی
خود براي پیروزي در دفاع مقدس دست می زد. در دوران بعد از جنگ، با فروکاستن از هژمونی جنگ، جامعه مطالبه گر می شود و

 
نوعی سیاست رفاهی موسوم به «تور» به گفتمان رفاهی دولت تبدیل می شود. 

این تعبیر را از رئیس سازمان برنامه وقت وام گرفته ام به این معنا که وقتی بیان می شد در توسعه شتابان طبقه هایی زیر چرخ
دهنده ها قرار خواهند گرفت و یا از کشتی توسعه به بیرون پرتاب می شوند، بیان شد که ما سیاست پهن کردن تور را اتخاذ خواهیم
کرد. پس از آن شاهد یک دوران گذار هستیم و وزارت رفاه پدید می آید. در دوره بعد، به سیاست رفاهی موسوم به «اعانه اي» می
رسیم. در این دوره هدف رفاه، ارتقاي منزلت اجتماعی نیست بلکه بیش از آنکه طبقات اقتصادي پایین توانمند به کسب معیشت
شوند، نظریه تقویت سفره مردم غلبه یافت که متاسفانه این دیدگاه هنوز هم کاربرد داشته و در اظهارات برخی از نامزدها می توان
مشاهده کرد. تصور من این است که سیاست هاي رفاهی توانمندساز نیازمند دانشی عمیق بوده و نتایج آن نیز در درازمدت مشاهده

 
خواهد شد. 

از این رو فقدان دانش، کسب رضایت کوتاه مدت، شنیدن هورا از جامعه و کنش سیاسی در سامان سیاسی نارس، ناگزیر سیاست
گذاران را به سیاست هاي رفاهی اعانه اي توده ستایانه سوق داده است. با مطالعه نظریه هاي رفاهی و سابقه تاریخی آن در شرایط
امروز به مصلحت ملی ایرانیان است که این سیاست ها منجر به توانمند کردن همه مردم شود. اساسا حکمرانی در کشورهاي جهان
سوم براي ایجاد ثبات و امنیت خود از یک وجه نیازمند نظریه رفاهی است؛ و معمولا سیاست هاي رفاهی متاثر از کنش هاي سیاسی
اجرا می شود. یعنی بخشی از نظریه هاي رفاهی در کشورهاي در حال گذار از جمله در کشور ما مبتنی بر رقابت در سامان سیاسی
نارس و وعده ها شکل می گیرد. این نوع سیاست رفاهی باید بیشتر یک کنش سیاسی در نظر گرفته شود. یک سیاست رفاهی درست
و کارآمد این است که این سیاست ها، بخشی از برنامه هاي توسعه همه جانبه و موزون انگاشته شده و در کنار سیاست هاي رشد به

 
عنوان دیدگاهی عدالت گونه از الگوي توسعه مطرح شود. 

چون سیاست هاي رفاهی توانمندساز درازمدت هستند دولت ها ناچار می شوند به سیاست هاي رفاهی ثبات ساز برگردند. الزامات

 
سیاست رفاهی که مد نظر من است مبتنی بر سیاست هاي رشد فراگیر، اشتغال فراگیر و توانمندسازي و مهارت افزایی جامعه است. 

آسیب شناسی از سیاستگذاري در ایران نشان می دهد که سیاست هاي رفاهی سازوکاري دشوار بوده و از این رو در این فضاي
انتخاباتی سیاست هاي رفاهی رضایت بخش ساخت و ساز می شوند. اساسا میان ساخت وساز و سازوکار تفاوت وجود دارد. سیاست
رفاهی یک پروژه اجتماعی است که به تعبیر من با پروژه هاي «فنسی» ساخت وسازي متفاوت است.به عنوان مثال در میدان انقلاب
فنس کشیده شده و یک تندیس بالا می آید، در بیابان فنسی کشیده شده و آسمانخراشی به بالا می رود اما سیاست هاي اجتماعی
سیاست فنسی نیستند، با اجراي دشوار و سخت مواجه اند زیرا ذینفعان متعدد دارند که همه آنها باید رشد کنند و منتفع شوند. اتفاقا
سیاست رفاهی اعانه اي، از جنس سیاستگذاري فنسی است. هیچ سیاست رفاهی را بدون درگیر کردن نخبگان سیاست گذاري و

 
جامعه ذینفع نمی توانیم به جلو ببریم. 

رویه اي که اکنون برخی تریبون ها و نامزدها در پیش گرفته اند، فریاد قوي سیاست رفاهی مبتنی بر توزیع ثروت هاي موهومی و



بدون خلق پایدار ثروت است. اکثر کاندیداها و واضحان نظریه هاي آنها مدت هاست از دولت مردمی سخن می گویند. من هم با این
واژه موافقم اما باید بدانیم، اگر منظور از دولت مردمی دولتی است که بدون کمک به خلق ثروت، صرفاً سیاست هاي توزیعی و
بازتوزیعی بدون درآمد و مبتنی بر ایجاد کسر بودجه ساختاري را مد نظر قرار دهد، این چیزي جز مردم ستیزي نخواهد بود. کشور
دیگر ظرفیت این گونه اقدامات را ندارد. اگر چنین نکته اي مد نظر قرار نگیرد، آن وقت پیش بینی می کنم که در آینده سیاسی ایران
و به طور غلیظی در چهار سال آینده به سیاست رفاهی اعانه اي بازگشت خواهیم کرد و نه تنها شاهد توسعه و پیشرفت به طور

ساختاري نخواهیم بود بلکه نوعی بازگشت به عقب (دوران سیاست هاي رفاهی اعانه اي) خواهد بود.



دیدار کمیسیون انرژي با نماینده ولی فقیه در هرمزگان

منبع: تابناكشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1400/03/08

حجت الاسلام عبادي زاده در دیدار با اعضاي کمیسیون انرژي مجلس گفت: مشکل برق صنایع استان باید رفع شود.

به گزارش تابناك به نقل از فارس از بندرعباس، محمد
عبادي زاده عصر امروز در دیدار با اعضاي کمیسیون انرژي
مجلس شوراي اسلامی که براي بررسی وضعیت فعالیت
هاي استان در حوزه پالایشگاهی و برق به هرمزگان سفر
کرده اند بیان داشت: استان هرمزگان از جایگاه ویژه اي در
بخش اقتصاد کشور برخوردار است، اما متناسب با این

 
جایگاه توسعه نیافته است. 

 
وي افزود: در عمده کشور هاي جهان، شهر هاي ساحلی آبادترین شهر ها هستند، اما این معادله در کشور ما حالت معکوس دارد. 

نماینده، ولی فقیه در استان هرمزگان و امام جمعه بندرعباس در این خصوص ادامه داد: بخشی از این مساله به نوع نگاه تصمیم سازان

 
و تصمیم گیران کشور به مناطق ساحلی خصوصا در جنوب کشور بر می گردد که امیدواریم این رویکرد تغییر کند. 

حجت الاسلام عبادي زاده با بیان اینکه همیشه نوعی گریز از مناطق ساحلی در سیاست گذاران کشور وجود دارد، گفت: در گذشته و
تاریخ قبل از اسلام بسیاري از مناطق هرمزگان داراي گمرك و منشا تحول اقتصادي براي کشور بوده است که اکنون می توان نام این

 
مناطق را به زور پیدا کرد. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود بیان داشت: طبق گزارش مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی در سال 96، استان هرمزگان
به لحاظ فقر رتبه 4 کشور و به لحاظ بیکاري نیز تنها 3 تا 4 استان از هرمزگان در جایگاه پایین تري قرار دارند که همانطور می دانید

 
رابطه معنا داري بین فقر و بیکاري است. 

 
مردم هرمزگان وضعیت خوبی ندارند، اما 65 درصد واردات و صادرات کشور از بندر رجایی است 

حجت الاسلام عبادي زاده تاکید کرد: استان هرمزگان از وضعیت خوبی برخوردار نیست و مردم مناطق مختلف آن با فقر و بیکاري
دست و پنجه نرم می کنند و این در حالی است که 65 درصد واردات و صادرات کشور از بندرشهید رجایی استان هرمزگان انجام می

 
شود. 

نماینده، ولی فقیه در استان هرمزگان ادامه داد: متاسفانه مناطق مختلف استان هرمزگان به لحاظ توسعه تحت الشعاع شهر بندرعباس

 
قرار گرفته اند و این در حالی است که فقر از چهره آن ها پیداست و در برنامه ها و طرح هاي توسعه اي دیده نمی شوند. 



حجت الاسلام عبادي زاده گفت: اگر صنعت توسعه یابد و در کنار آن مسائل اجتماعی و فرهنگی دیده نشوند مشکلات زیادي براي

 
جوامع محلی به وجود خواهد آمد. 

وي بیان داشت: سهم مردم هرمزگان در برخورداري از ظرفیت هاي بخش هاي مختلف خصوصا در بخش اشتغال نادیده گرفته شده

 
است که نیاز به کمک شما و سایر نمایندگان در مجلس براي احقاق این حق داریم. 

 
دیدن مردمی گرسنه در کنار صنایع پیشرفته پسندیده نیست 

امام جمعه بندرعباس افزود: باید سهم استان هرمزگان از صنایع و نفت مشخص شود همچنین باید دید توسعه سواحل مکران تا چه
میزان در عمران آبادانی، کاهش فقر و بیکاري مردم منطقه نقش خواهد داشت؟ بودن مردمی گرسنه، فقیر و بیکار در کنار صنایع

 
پیشرفته پسندیده نیست. 

حجت الاسلام عبادي زاده تاکید کرد: امیدوارم توسعه نیروگاه هاي کوچک در کنار نیروگاه هاي بزرگ در دستور کار شما قرار گیرد و

 
تنها تمرکز بر نیروگاه هاي بزرگ نداشته باشید. 

وي ادامه داد: توسعه نیرو گاه هاي کوچک نقش مهمی در حوزه امنیت و پدافند غیر عامل دارند و از طرفی نیز بخشی از بار سنگین

 
تامین انرژي از دوش نیروگاه ها ي بزرگ برداشته خواهد شد. 

وي در ادامه با اشاره به وضعیت آب شرب برخی از مناطق استان گفت: شهرستان بشاگرد یکی از شهر هاي نادر در زمینه بارندگی

 
خصوصا در تابستان و 4 فصل و داراي رودخانه هاي فصلی است که بدون مهار به دریا می ریزند و مردم آن تشنه باقی می مانند. 

حجت الاسلام عبادي زاده از شهرستان سیریک و بیابان نیز به عنوان دو منطقه که با بی آبی جدي مواجه هستند یاد کرد و افزود:
مردم این مناطق حتی به لحاظ تامین آب شرب مشکل دارند که با احداث سد هاي آبخیز داري و ذخیره آب رود خانه هاي فصلی،

 
مشکل بسیاري از این مناطق برطرف خواهد شد. 

نماینده، ولی فقیه در استان هرمزگان در بخش دیگري از سخنان خود به مشکل تامین برق صنایع اشاره کرد و گفت: یکی از مشکلات
اصلی صنایع استان تامین برق آنهاست که امیدواریم در سال رفع موانع تولید بتوان با دادن مشوق هایی به این صنایع، خودشان برق

خود را جدا از شبکه برق سراسري تامین نمایند.



آخر هفته خوب بورس هاي جهانی

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1400/03/08

فصل اقتصاد - بیشتر شاخص هاي مهم بورسی جهان صعودي بسته شدند.

فصل اقتصاد - بیشتر شاخص هاي مهم بورسی جهان

 
صعودي بسته شدند. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از بلومبرگ، اخبار مربوط
به ویروس کرونا کماکان هم مربوط به اخبار خوب و هم
مربوط به اخبار بد است و این مساله باعث می شود ریسک
کرونا کماکان یک عامل مهم در محاسبات معامله گران

باشد. شرکت مدرنا که پیشتر نیز کارایی واکسنش به میزان بسیار بالایی اثبات شده بود از کارایی نزدیک به 100 درصد واکسن خود
در جلوگیري از مرگ و میر افراد 12 تا 18 ساله خبر داده است. از طرف دیگر اما افزایش ابتلا به کرونا در استرالیا دولت را مجبور به

 
قرنطینه مجدد شهر ملبورن کرد. 

چین که نخستین اقتصاد بزرگ جهان لقب گرفت که از شرایط ویژه کرونایی خارج می شود، در حال افزایش نقش خود از زنجیره
تجارت جهانی است و با افزایش تقاضا براي کالاهاي چینی در سطح جهان، اکنون داده هاي منتشرشده نشان می دهد میزان
سودآوري شرکت هاي چینی در چهار ماه نخست امسال به 2.59 تریلیون یوان رسیده که این رقم نسبت به بازه مشابه سال قبل
افزایش قابل توجه 106.1 درصدي را نشان می دهد. چین اکنون بزرگ ترین شریک اقتصادي آمریکا، اتحادیه اروپا، ژاپن و استرالیا

 
محسوب می شود. 

شیوع کرونا کماکان تاثیر زیادي در وضعیت کسب و کارها در سطح اتحادیه اروپا داشته تا جایی که در سه ماهه نخست امسال رشد
کسب و کارهاي جدید تنها 0.3 درصد بوده است. از طرف دیگر کاهش مخارج مصرف کنندگان باعث شده تا طی همین مدت میزان
ورشکستگی در بین کسب و کارها اروپایی به نسبت سه ماهه قبل آن 5.8 درصد بیشتر شود که این رقم طی یک سال اخیر بی سابقه

 
بوده است. رکورد رشد ورشکستگی در اروپا مربوط به بهار سال 2015 بوده است. 

با وجود افزایش سطح فعالیت هاي اقتصادي، میزان فروش خانه هاي جدید آمریکا در ماه آوریل به 863 هزار واحد رسید که این رقم
نسبت به ماه قبل آن 5.9 درصد کاهش یافته است. این رقم که 127 هزار واحد کمتر از پیش بینی هاي قبلی است، بیش از همه
متاثر از کاهش 13.7 درصدي فروش خانه در مناطق شمال شرقی رقم خورده است. نواحی غرب میانه با کاهش 8.3 درصدي و جنوبی

 
با کاهش 7.9 درصدي در رده هاي بعدي قرار دارند. میانگین قیمت مسکن هم 374 هزار دلار بود. 

بسیاري از اقتصادهاي بزرگ هنوز فاصله زیادي تا بازگشت به سطوح قبل از کرونا دارند: همان گونه که پیشتر نیز انتظار می رفت،
روند رو به رشد اقتصاد ژاپن متوقف شد و پس از دو رشد فصلی متوالی مثبت، در سه ماهه نخست امسال به منفی 5.1 درصدرسید.
این رشد فصلی که 7.4 درصد کمتر از رشد دوره مشابه قبل است، بیش از همه به دلیل رشد منفی 6.9 درصدي مخارج دولتی رقم

 
خورد. رشد مخارج مصرف کنندگان 5.6 درصد کاهش یافته و مخارج سرمایه اي نیز 0.7 درصد کمتر شده است. 

مدت زمان لازم براي احیاي اقتصادي، زمان مناسب براي پایان دادن به سیاست هاي حمایتی فعلی بانک هاي مرکزي در جهان و
همچنین چشم انداز تورم و مدیریت نقدینگی اصلی ترین عواملی هستند که در حال حاضر روي رفتار معامله گران بورسی تاثیر می



گذارند. در نتیجه بهبود کلی تقاضا، میزان صادرات بسیاري از کشورها در سه ماهه نخست امسال به نسبت سه ماهه پایانی سال قبل

 
بهبود قابل توجهی داشته و این مساله براي شرکت هاي بورسی بزرگ مطلوب بوده است. 

در نشست اخیر اعضاي کمیته بازار باز بانک مرکزي آمریکا بر ادامه سیاست هاي محرك فعلی تا زمان مشاهده بهبود قابل توجه
شرایط اقتصادي تاکید شد. آن طور که منابع خبري از مفاد این جلسه گزارش داده اند، امکان تغییر در رویه فعلی و اتخاذ یک رویکرد
انقباضی وجود دارد اما با توجه به تمایل اعضا براي رشد بیشتر اقتصادي انتظار نمی رود این اتفاق در آینده نزدیک رخ دهد و احتمالا

 
افزایش نرخ بهره در انتهاي سال جاري میلادي یا ابتداي سال آینده اعمال خواهد شد. 

رابرت کاپلان- مدیر دفتر منطقه اي بانک مرکزي آمریکا در دالاس- گفته است به شخصه انتظار ندارد زودتر از سال آینده نرخ بهره
فعلی تغییر پیدا کند و تصمیم بر حفظ رویکرد فعلی است. به عقیده بسیاري از فعالان بازارهاي مالی، فدرال رزرو می خواهد پیش از
مقابله با افزایش قیمت ها، مساله رشد اقتصادي و اشتغال زایی را حل کند و به همین دلیل هم تصمیم گرفته است به طور موقت

 
میدان را براي تاخت و تاز تورم باز گذارد. 

تاکنون بیش از 169 میلیون و 718 هزار و 194 مورد ابتلا به کرونا گزارش شده است که در این بین سه میلیون و 527 هزار و 135
نفر جان خود را از دست داده اند. در بین کشورهاي مختلف، بالاترین تلفات مربوط به آمریکا با 607 هزار و 726 نفر، برزیل با 456

 
هزار و 753 نفر، هند با 318 هزار و 895 نفر، مکزیک با 222 هزار و 657 نفر و انگلیس با 127 هزار و 758 نفر بوده است. 

جوزف اشتلوتسفوتز - کارشناس ارشد سرمایه گذاري در موسسه اوپنهایمر اینوستمنتز - گفت: کم کم در حال بازگشت به سطح
اقتصادي قبل از آغاز کرونا هستیم و این یک پیشرفت بزرگ و نشانه اي دلگرم کننده در غلبه بر یکی از جدي ترین بحران هاي مالی
معاصر است. در نیمه دوم امسال مطمئنا اخبار بهتر بیشتري خواهیم داشت اما قطعا روزهاي پرنوسان بازارهاي مالی تکرار خواهد شد

 
چرا که هنوز هیچ کس نسبت به اینکه بحران به طور کامل پشت سر گذاشته شده است اطمینان ندارد. 

 
بورس آمریکا 

در وال استریت همه شاخص ها صعودي بودند؛ تا جایی که هر سه شاخص اصلی بورسی در سطح بالا تري از روز قبل خود بسته

 
شدند. 

شاخص «داوجونز ایدانستریال اوریج» با 0.29 درصد افزایش نسبت به روز قبل و در سطح 34 هزار و 565.03 واحد بسته شد. شاخص
«اس اند پی 500» با 0.32 درصد افزایش تا سطح 4214.13 واحدي بالا رفت و دیگر شاخص مهم بورسی آمریکا یعنی «نزدك

 
کامپوزیت» با 0.49 درصد صعود در سطح 13 هزار و 803.55 واحدي بسته شد. 

 
بورس هاي اروپایی 

در معاملات بازارهاي بورس در اروپا، شاخص "فوتسی 100" بورس لندن با 0.45 درصد افزایش نسبت به روز قبل و در سطح
7047.16 واحد بسته شد. شاخص "دکس 30" بورس فرانکفورت در آلمان با جهش 0.84 درصدي و ایستادن در سطح 15 هزار و
536.29 واحدي به کار خود خاتمه داد و شاخص "کک 40" بورس پاریس با پیشروي 0.81 درصدي در سطح 6487.92 واحد بسته

 
شد. در مادرید شاخص "ایبکس 35" 0.34 درصد بالا رفت و به 9217.60 واحد رسید. 

 
بورس هاي آسیایی 

در معاملات بورس هاي آسیا، شاخص ها عملکرد خوبی داشتند؛ تا جایی که شاخص "نیک کی 225" بورس توکیو ژاپن با صعود
2.10 درصدي تا سطح 29 هزار و 149.41 واحدي بالا رفت. شاخص "هانگ سنگ" بورس هنگ کنگ 0.04 درصد بالا رفت و در
سطح 29 هزار و 124.41 واحد بسته شد. در چین شاخص "شانگهاي کامپوزیت" افت 0.32 درصدي را تجربه کرد و در سطح
5321.09 واحد بسته شد. در استرالیا شاخص "اس اند پی اس اند ایکس 200" بورس سیدنی با 1.19 درصد افزایش و ایستادن در
سطح 7179.51 واحدي به کار خود خاتمه داد. در بین دیگر شاخص هاي مهم آسیایی، شاخص " تاپیکس" ژاپن صعودي بود. (معیار

 
محاسبه تغییرات قیمتی، ساعت پایانی معاملات روزانه بورس نیویورك بوده است.) 

 
نفت 

در بازار طلاي سیاه روند قیمت ها صعودي بود. هر بشکه نفت "وست تگزاس اینتر مدیت" با 0.28 درصد افزایش به 67.10 دلار

 
رسید و نفت خام برنت دریاي شمال با صعود 0.36 درصدي به ازاي 69.73 دلار در هر بشکه مبادله شد. 



 
طلا و نقره 

همچنین در بازار فلزات گران بها، بهاي هر اونس طلا با افزایش 0.08 درصدي نسبت به روز قبل در سطح 1898.10 دلار معامله شد.

 
هر اونس نقره با افت 0.05 درصدي به ازاي 27.92 دلار مبادله شد. 

انتهاي پیام



صفحه هاي غیرمجاز روانشناسی به دادگاه معرفی شدند

منبع: آناشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1400/03/08

محمد حاتمی گفت: حدود 3500 صفحه غیر مجاز توسط روانشناس نماها که در فضاي مجازي اقدام به ارائه خدمات
روانشناسی و مشاوره می کردند توسط این سازمان شناسایی شدند. برخی نیز که تخلف محرزي داشتند به دادگاه ها معرفی

شدند.

محمد حاتمی گفت: حدود 3500 صفحه غیر مجاز توسط روانشناس نماها که در فضاي مجازي اقدام به ارائه خدمات روانشناسی

 
و مشاوره می کردند توسط این سازمان شناسایی شدند. برخی نیز که تخلف محرزي داشتند به دادگاه ها معرفی شدند. 

به گزارش گروه جامعه خبرگزاري آنا، محمد حاتمی گفت: حدود
3500 صفحه غیر مجاز توسط روانشناس نماها که در فضاي
مجازي اقدام به ارائه خدمات روانشناسی و مشاوره می کردند
توسط این سازمان شناسایی شدند. به برخی از آن ها تذکر و
براي بخشی تشکیل پرونده دادیم. برخی نیز که تخلف محرزي

 
داشتند به دادگاه ها معرفی شدند. 

وي ادامه داد: این افراد تحصیلات روانشناسی و مشاوره ندارند؛
گاها پس از معرفی این افراد به دادگاه ها، منع تعقیب برایشان

صادر می شود. از این رو لازم است هماهنگی میان سازمان نظام روانشناسی و مشاوره کشور، قوه قضاییه، سازمان بهزیستی، صدا و

 
سیما و سایر ارگانهاي مجري شکل گیرد تا بتوان مقابل فعالیت غیر مجاز روانشناسی و مشاوره ایستاد. 

حاتمی با بیان اینکه فعالیت صفحات غیر مجاز روانشناسی و مشاوره در دوران پاندمی کووید 19 نسبت به گذشته حدود سه برابر
افزایش داشته است، تصریح کرد: در این ایام مردم بیشتر از گذشته نیازمند دریافت خدمات روانشناسی و مشاوره بودند و از طرفی
نمی توانستند مانند قبل به راحتی به صورت حضوري به روانشناسان مراجعه کنند، افراد غیر متخصص نیز از این فرصت استفاده و

 
خود را مطرح کردند و آسیب هاي فراوانی به خانواده ها زدند. 

رییس سازمان نظام روانشناسی و مشاوره کشور گفت: مقصر اصلی طبعا مسئولین هستند که مساله خدمات روانشناسی و مشاوره را
مساله اي حاشیه اي و نه اصلی می پندارند و از این رو هماهنگی لازم براي جلوگیري از فعالیت غیر مجاز این سودجویان انجام نمی
دهند. نسبت به این مسائل باید فرهنگسازي شود و به مردم آگاهی داد. ما همواره توصیه کردیم مردم به روانشناسانی که پروانه
اشتغال سازمان نظام ندارند مراجعه نکنند اما صداي ما به تمام مردم نمی رسد. اگر تمامی ارگانها اعم از وزارت بهداشت، قوه قضاییه،

 
هییت دولت، سازمان بهزیستی با ما همکاري کنند وضع موجود به راحتی قابل مدیریت است. 

انتهاي پیام/ 4161



دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج | رشته گرایش ها و امکانات

منبع: آناشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1400/03/08

دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج سال 1361 راه اندازي شده و اکنون حدود 6هزار دانشجو در این دانشگاه مشغول به
تحصیل هستند.

دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج سال 1361 راه اندازي شده و اکنون حدود 6هزار دانشجو در این دانشگاه مشغول به تحصیل

 
هستند. 

 
 

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي خبرگزاري آنا، دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج دانشگاهی غیردولتی در شهرستان بویراحمد
مرکز استان کهگیلویه و بویراحمد است، این دانشگاه بزرگ ترین واحد دانشگاهی استان در یاسوج پایتخت طبیعت ایران در دامنه

 
رشته کوه هاي دنا، در سایه سارقله هاي سربه فلک کشیده دنا قرار دارد. 

 
مشخصات و تاریخچه واحد یاسوج 

دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج سال 1361 راه اندازي و با درجه ویژه بزرگ ترین واحد دانشگاهی استان کهگیلویه و بویراحمد است
و اکنون حدود 6 هزار دانشجو در مقاطع تحصیلی کاردانی تا دکتري تخصصی در رشته هاي علوم انسانی، علوم پایه، فنی مهندسی و

 
علوم پزشکی در این دانشگاه مشغول به تحصیل هستند. 

 
دانشکده ها 

دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج با درجه ویژه داراي سه دانشکده فعال(علوم انسانی،مهندسی و پرستاري) و 90 عضو هیئت علمی
تمام وقت و قریب به 6 هزار دانشجو است که در مقاطع تحصیلی مختلف و در 58 رشته کارشناسی و کاردانی 36 رشته کارشناسی

 
ارشد و 21 رشته دکتري دانشجو تحصیلات تکمیلی می پذیرد. 

 
رشته ها، گرایش ها و مقاطع تحصیلی در دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج به ترتیب در جداول زیر به تصویر کشیده شده است. 



 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 

امکانات آموزشی، کارگاه ها و آزمایشگاه ها 



مجتمع آزمایشگاهی دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج با چهار طبقه در ساختمان شهداي هسته اي و یک طبقه در ساختمان ولایت
جمعاً 62 سالن آزمایشگاهی و 11 سالن کارگاه آموزشی پژوهشی با تجهیزات بسیار خوب و به روز علاوه بر سرویس دهی به
دانشجویان و استادان دانشگاه در زمینه عمران ژئوتکنیک نیز با دریافت رتبه همکار استاندارد سرویس دهی به سایر مراجعه کنندگان
در سطح کشور را قادر است و درباره آزمایشگاه هاي صنایع غذایی مکاتبات اداري براي دریافت رتبه آزمایشگاه همکار استاندارد صورت

 
گرفته است. 

 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
کتابخانه ها 

دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج داراي یک کتابخانه مرکزي بزرگ در مجتمع دانشگاه و یک کتابخانه در دانشکده پرستاري و
کتابخانه مجهز در آموزشکده فنی وحرفه اي سما بوده و مجموع کتاب هاي آن افزون بر 76 هزار نسخه کتاب در کتابخانه مرکزي و

 
12 هزار نسخه کتاب در کتابخانه آموزشکده فنی و حرفه اي سماست. 

 
فعالیت هاي فوق برنامه 

از امور فوق برنامه دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج می توان برگزاري مراسم جشن ازدواج دانشجویی، برگزاري مسابقات قرآن و
عترت، احکام، نهج البلاغه، کتاب خوانی، برگزاري مراسم ملی و مذهبی و برپایی نمایشگاه هاي هنري و ... را نام برد که نهاد نمایندگی

 
رهبري، معاونت فرهنگی و دانشجویی، روابط عمومی، بسیج دانشجویی و بسیج اساتید در برگزاري آنها همکاري دارند. 

 
فعالیت هاي پژوهشی و انجمن هاي علمی، فرهنگی، هنري 

دانشجویان برتر علمی و علاقه مند به پژوهش یا هنرمند می توانند اساسنامه انجمن هاي علمی، فرهنگی، هنري که از سوي
کمیسیون مرکزي انجمن هاي علمی سازمان مرکزي تدوین و ابلاغ شده را از مسئول امور دانشجویی دانشکده دریافت کنند. اکنون

 
14 انجمن علمی، هشت کانون فرهنگی و دو تشکل سیاسی دانشجویی در دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج فعال هستند. 



 
نشریات دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج 

 
 

دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج یک مجله علمی پژوهشی با رتبه A+95(ISC) با عنوان مجله زبان و ادبیات محلی ایران زمین با
ضریب تاثیر 3/2و یک مجله علمی با عنوان میوه هاي ریز(اکنون غیر فعال و در شرف فعال سازي مجدد) است، چهار مجله علمی

 
جدید در رشته هاي برق و الکترونیک، صنایع غذایی، روان شناسی و تربیت بدنی در حال راه اندازي و راه اندازي است. 

دانشجویان علاقه مند به انتشار نشریات علمی، فرهنگی و اجتماعی می توانند با دریافت دستورالعمل اجرایی نشریات دانشگاهی از
امور دانشجویی دانشکده و مطالعه آن (فرم شماره 2) تقاضاي انتشار نشریه را تکمیل و در آن مدیر مسئول و صاحب امتیاز را معرفی

 
کنند. 

پس از بررسی هاي لازم درخواست نشریه در شوراي فرهنگی دانشگاه طرح و در صورت تصویب، مجاز به انتشار آن به صورت هفته

 
نامه، ماهنامه یا فصلنامه خواهند بود. 

 
مرکز رشد واحدهاي فناور و باشگاه پژوهشگران جوان و نخبگان 

مرکز رشد و کارآفرینی معاونت پژوهش و فناوري دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج یکی از واحدهاي فعال و پویاست به شکلی که
مدیر مرکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج به عنوان رئیس مرکز رشد منطقه 9 کشور هم مشغول به فعالیت هاي نوآورانه و

 
پژوهشی است. 

دانشجویانی می توانند در باشگاه پژوهشگران جوان و نخبگان عضو شوند که داراي رتبه بالاي کنکور یا میانگین نمره بالا یا مقاله
معتبر باشند. این انجمن در حوزه معاونت پژوهشی فعالیت می کند و اعضاي آن می توانند از تسهیلات کاهش شهریه، شرکت در

 
سمینارهاي علمی، کمک هزینه پایان نامه و انجام طرح هاي پژوهشی با کمک مالی دانشگاه استفاده کنند. 

 
سمینارهاي علمی 

دانشجویان می توانند با هماهنگی انجمن هاي دانشجویی موجود در دانشکده ها یا گروه هاي آموزشی یا ارتباط با باشگاه پژوهشگران
جوان به برگزاري سخنرانی هاي علمی، سمینارهاي منطقه اي و کشوري اقدام و در تعدادي از سخنرانی هایی که گروه هاي آموزشی



 
برگزار می کنند، شرکت کنند. این سمینارها با هماهنگی حوزه معاونت پژوهشی دانشگاه انجام می پذیرد. 

 
تسهیلات رفاهی 

حوزه معاونت فرهنگی دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج یکی از حوزه هاي فعال در زمینه ایجاد تسهیلات رفاهی براي
دانشجویان است. ازجمله این تسهیلات می توان ارائه غذاهاي گرم و متنوع با قیمت مناسب به دانشجویان، ارائه خدمات بیمه حوادث
دانشجویی، بررسی درخواست هاي انتقال دانشجویان شامل تقاضاي میهمان شدن یا انتقال دائم به سایر واحدهاي دانشگاهی،
گسترش ورزش در سطح دانشجویان از راه شناسایی و جذب دانشجویان علاقه مند به فعالیت هاي ورزشی و ایجاد برنامه هاي
گوناگون ورزشی اعم از اردوهاي ورزشی ـ تفریحی و برگزاري مسابقات داخلی، منطقه اي و کشوري، آموزش مهارت هاي زندگی به
دانشجویان داوطلب در قالب کلاس هاي آموزشی و استفاده از کارایی آنان با عنوان کار دانشجویی، نظارت بر اجراي مقررات عمومی و
آموزشی دانشگاه به منظور حفظ امنیت و آرامش لازم با برقراري کمیته انضباطی و برخورد با دانشجویان خاطی و صدور کارت المثنی

 
براي دانشجویانی که به دلایلی کارت آنان مخدوش یا مفقود شده باشد را ذکر کرد. 

 
مرکز مشاوره دانشجویی 

به منظور رسیدگی به مشکلات شخصی، روحی، روانی و تحصیلی دانشجویان مرکز مشاوره دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی واحد
یاسوج با استفاده از استادان واعضاي هیئت علمی و کارشناسان روانشناسی و مددکاران اجتماعی همه روزه آماده سرویس دهی به

 
دانشجویان است. 

 
وام دانشجویی 

به منظور ایجاد تسهیلات براي دانشجویانی که توانایی مالی کمتري دارند به طرق وام هاي نقدي به شکل تأمین شهریه کوتاه مدت و

 
تقسیط شهریه، ازدواج، مسکن، کمک هزینه تحصیلی و ضروري، وام دانشجویی پرداخت می شود. 

 
معاونت آموزش هاي عمومی و مهارتی 

معاونت آموزش هاي عمومی و مهارتی (سما) دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج که سال 1382 با مدارس و در سال 84 با پذیرش
دانشجو در شهر یاسوج آغاز به فعالیت کرد، اکنون داراي هفت مدرسه در مقاطع تحصیلی مختلف ابتدایی، متوسطه دوره اول و
متوسطه دوره دوم (دختران و پسران) و دو پیش دبستانی و یک آموزشکده فنی و حرفه اي (پسران و دختران) در مقطع کاردانی در

 
رشته هاي کامپیوتر، معماري، حسابداري،برق ،تاسیسات و تربیت بدنی است. 

مرکز سماي یاسوج با داشتن امکانات و تجهیزات کارگاهی و آزمایشگاهی مناسب در حال تعامل با آموزش پرورش استان براي ارائه
آموزش هاي لازم براي هنرجویان هنرستان هاي فنی و حرفه اي و کار و دانش شهرستان بویراحمد بوده که خود زمینه ساز تربیت

 
نیروهاي ماهر و توانمند براي صنعت و رونق تولید در استان و کشور است. 

 
مکان هاي فرهنگی، ورزشی و رفاهی 

دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج داراي یک سالن ورزشی با امکانات کافی براي برگزاري مسابقات و فعالیت هاي ورزشی دانشجویان



در محلی نزدیک به کلاس هاي دانشگاه و یک سالن براي تنیس و فعالیت هاي محدود ورزشی در محل برگزاري کلاس هاست و
داراي یک سراي دانشجویی به ظرفیت 30 نفر براي دانشجویان ارشد و دکتري در سایت دانشگاه و در کنار کلاس هاي درسی
دانشجویان و خوابگاه هاي خودگردان در مرکز شهر براي دانشجویان دختر و نیز پسران در صورت متقاضی بودن براي خوابگاه است.
این دانشگاه داراي سلف سرویس مجهز به تمام امکانات پخت و بوفه دانشجویی و انتشارات و خدمات کامپیوتري براي دانشجویان در

 
ایام فعالیت دانشگاه نیز هست. 

 
مسجد امام جعفر صادق(ع) دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج 

 
 

 
فضاي سبز و زیبا 

 
 

دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج داراي فضاي سبز زیبا و آرامش بخش خاصی در محیط دانشگاه است که محل تجمع دانشجویان

 
براي گپ و گفت و وقت گذرانی در اوقات فراغت به ویژه در ماه هاي گرم سال است. 

 
سرویس ایاب و ذهاب دانشجویی 

 
دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج در ایام فعالیت حضوري دانشگاه داراي سرویس ایاب و ذهاب از اکثر نقاط شهر به دانشگاه است. 



 
یادمان شهداي گمنام 

با پیگیري هاي مسئولان دانشگاه، محیط دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج مزین به دو پیکر مطهر از شهداي گمنام و یادگاران دوران

 
دفاع مقدس شده و در محوطه دانشگاه زینت بخش و مأمن عاشقان ولایت ودوستداران خط شهید و شهادت است. 

 
راه هاي تماس 

علاقه مندان به تحصیل به دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج می توانند به یاسوج، کیلومتر 4جاده سی سخت، بلهزار، مجتمع
دانشگاهی و ساختمان مدیریت دانشگاه آزاد اسلامی واحد یاسوج مراجعه کنند و پست الکترونیکی این دانشگاه به آدرس
info@iauyasooj.ac.ir است و یا علاقه مندان می توانند با تلفن: 07433313212-14 و دورنگار: 07433312200-

 
33312529 کد پستی: 7591493686 تماس بگیرند. 

انتهاي پیام/4117/4062/



قاضی زاده هاشمی: تورم را به زیر 5 درصد می رسانیم

منبع: روزنامه کیهانشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1400/03/08

سید امیرحسین قاضی زاده هاشمی نامزد انتخابات ریاست جمهوري سیزدهم در گفت وگویی یکی از مسائل اصلی مردم را
تورم و گرانی ها دانست و گفت: امسال تورم رکوردزنی کرد و به 50 درصد رسید. این تقریباً در 70، 80 سال گذشته بی نظیر

است.

وي با بیان اینکه خیلی از کشورها مسئله تورم را حل کردند گفت: ما یک برنامه ریزي ویژه کردیم که کمتر از 4 سال نرخ تورم

 
را نه تنها تک رقمی کنیم بلکه به زیر 5 درصد برسانیم و آن را ثابت 

 
نگه داریم. 

قاضی زاده هاشمی افزود: اقدام دوم که باید به آن توجه کرد، تأمین مسکن براي مردم است. ما 5/4 میلیون مسکن کمبود داریم و ما

 
یک برنامه ریزي ضربتی براي تأمین این میزان مسکن انجام دادیم. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري سیزدهم گفت: یک عده مردم نمی توانند براي تأمین مسکن مشارکت مالی کنند، به خصوص الان که

 
مسکن گران شده است و متوسط انتظار براي مسکن دار شدن 35 سال شده است. 

قاضی زاده هاشمی گفت: یک زمانی این عدد 10 سال بود یعنی اگر کسی دارایی هاي خود را ذخیره می کرد، بعد از 10 سال می

 
توانست صاحبخانه شود. 

وي با بیان اینکه ما پدیده بدمسکنی و مسکن فرسوده هم داریم، گفت: ما باید مسئله بی سرپناهی را حل کرده و سه دهک پایین را
هم بدون اینکه مشارکت مالی داشته باشند، صاحب مسکن کنیم و به صورت قسطی طی 30 سال از آن پس بگیریم؛ یعنی یک نوع

 
اجاره به شرط تملیک است. 

این نامزد انتخابات ریاست جمهوري همچنین در صفحه شخصی خود در توئیتر نوشت: وقتی رئیس جمهور شدم، با اولویت دستور

 
تشکیل فوري صندوق رفاه جوانان را تا قبل از اسفند 1400 صادر خواهم کرد. 

 
وي همچنین افزود: هر زوج جوان 500 میلیون تومان براي اشتغال، ازدواج و مسکن خود از این صندوق دریافت خواهند کرد. 

قاضی زاده هاشمی عصر دیروز نیز در تشریح برنامه هاي خود، گفت: متاسفانه در شرایط فعلی دو طبقه اشراف و ضعیف داریم که

 
طبقه پایین همواره از طبقه مرفه شکست خورده و از این طریق است که طبقه مرفه پیشرفت می کند. 

وي با بیان اینکه متأسفانه دولت اعتدال کارنامه خوبی در زمینه عدالت ندارد، گفت: در این 8 سال بر اساس گزارش ها بدترین

 
وضعیت را از نظر عدالت اجتماعی و اقتصادي داشته ایم. 

قاضی زاده با بیان اینکه ارز 4200 تومانی نمونه اي از غارت اموال مردم است، گفت: برخی توانستند خود را به این شاه لوله برسانند و
از این رانت استفاده کنند.



اگر طرح اقتصاد مقاومتی در تمام کشور توسعه یابد مردم
توانمند خواهند شد/ فرهنگ سرمایه گذاري باید گسترش پیدا
کند/ اصحاب رسانه افتخارات حوزه تولید را به مردم منعکس کنند

اگر طرح اقتصاد مقاومتی در تمام کشور توسعه یابد مردم توانمند خواهند شد/

فرهنگ سرمایه گذاري باید گسترش پیدا کند/ اصحاب رسانه افتخارات حوزه

تولید را به مردم منعکس کنند

شماره خبر:  22  |  تاریخ: 1400/03/08
منبع: وزارت صنعت معدن و

تجارت

وزیر صمت در بازدید از کارخانه داروگستر ساوا شفا ژن:
اگر طرح اقتصاد مقاومتی در تمام کشور توسعه یابد مردم
توانمند خواهند شد/ فرهنگ سرمایه گذاري باید گسترش

پیدا کند/ اصحاب رسانه افتخارات حوزه تولید را به مردم منعکس کنند وزیر صنعت، معدن و تجارت در کارخانه داروگستر ساوا شفا
ژن( شهرستان نقده) بیان کرد: شرکت هاي بزرگ می توانند مردم را توانمند کنند و اگر طرح اقتصاد مقاومتی در تمام کشور توسعه

 
یابد مردم توانمند خواهد شد. 

به گزارش شاتا، علیرضا رزم حسینی در سخنانی در جمع دست اندرکاران این واحد تولیدي دانش بنیان در ناحیه صنعتی راهدانه
نقده، با بیان این مطلب افزود: در همه جاي دنیا کشورها را شرکت هاي بزرگ، توانمند و توسعه گرا می سازند نه دولت ها و در کشور

 
ما نیز شرکت هاي توسعه گرا را باید مورد حمایت قرار دهیم. 

وي با بیان اینکه شرکت دانش بنیانی که امروز مورد بازدید قرار داده ام نیز یکی از همین شرکت هاي توانمند می باشد، گفت: آدم
هاي موفق محدودند اما گستره فعالیت آنها نامحدود است و این شرکت که سرمایه گذارانش در خارج از کشور بودند، تمام مینهاي

 
مقابل خود ( بروکراسی اداري) را یک به یک برداشته و اکنون در این نقطه ایستاده است. 

 
فرهنگ سرمایه گذاري باید گسترش پیدا کند 

وزیر صمت با تأکید بر اینکه فرهنگ سرمایه گذاري باید گسترش پیدا کند، تصریح کرد: به این نوع کارها اعتقاد دارم و هرگونه

 
همکاري در این زمینه را انجام خواهم داد، کارهاي بزرگ جسارت و ریسک بالا می خواهند که اگر موفق شوند خارق العاده هستند. 

رزم حسینی با بیان اینکه بیشتر سرمایه گذاران دوست دارند که در شهرهاي بزرگ مانند تهران( که بیش از 11 هزار واحد صنعتی
مستقر دارد) فعالیت کنند اما سرمایه گذار این طرح دانش بنیان، شهرستان نقده و منطقه مرزي را انتخاب کرده که این نیز در جاي

 
خود بی نظیر و قابل افتخار است. 

 
کارآفرینی و توانمندسازي کاري مجاهدانه است 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با بیان اینکه شهدا جانفشانی کردند تا امنیت برقرار شود، بیان کرد: ما نیز باید تمام تلاش خود را
براي کارآفرینی و اشتغالزایی و توانمندسازي مردم انجام دهیم که حمایت از این گونه شرکت ها و ورود سرمایه گذاران در همین راستا



 
می باشد. 

 
حدود 500 میلیارد دلار ذخایر معدنی قطعی کشف شده است 

وزیر صمت با اشاره به بازدیدي که از معدن طلاي زرشوران داشت، اضافه کرد: اکتشاف در کل کشور 3 درصد است که همین سه
درصد حدود 500 میلیارد دلار ذخایر معدنی قطعی کشف شده است و اینکه میگوییم معدن می تواند جایگزین نفت و درآمدهاي

 
نفتی شود، سخن دور از دسترسی نیست. 

 
رزم حسینی ادامه داد: 120 تن ظرفیت طلاي ناب در معدن زرشوران است و این معدن فقط سالانه یک تن را برداشت می کند. 

 
سیاست باید در خدمت اقتصاد جامعه باشد 

وي همچنین در بخش دیگري از سخنان خود تاکید کرد: سیاست باید در خدمت اقتصاد باشد و سیاستمدار کسی است که سیاست را

 
در خدمت معاش مردم اداره کند تا دین مردم تضمین گردد. 

 
اصحاب رسانه افتخارات کشور در حوزه تولید را به مردم منعکس کنند 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در بخش دیگري از سخنان خود از اصحاب رسانه خواست تا افتخارات کشور در حوزه تولید را علیرغم

 
همه تنگناها و محدودیت ها رسانه اي نمایند. 

وي بیان کزد: اصحاب رسانه و مردم باید ببینند که چگونه شرکتهاي تولیدي در شهرك هاي صنعتی در شرایط تحریم سه شیفت کار
می کنند و 38 میلیارد دلار واردات مواد اولیه و مورد نیاز کارخانجات براي تولید را انجام دادیم، شهرك ها به دنبال توسعه هستند،

 
ظرفیت ها تکمیل است و نباید فقط روي نقاط منفی مانور داده شود . 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در دومین روز از سفر به استان آذربایجان غربی، کارخانه داروگستر ساوا شفاژن را در شهرستان نقده

 
مورد بازدید قرار داد. 

رزم حسینی از بخش هاي مختلف این واحد بازدید به عمل آورد و در گفت وگو با مسئولان، دست اندرکاران و کارکنان این واحد در
جریان مهمترین ظرفیت هاي آن قرار گرفت و مهمترین مسائل و مشکلات این واحد براي تکمیل و راه اندازي نهایی از جمله تامین

سرمایه و تسهیلات را مورد پیگیري و بررسی قرار داد.



آیین پانزدهمین دوره جایزه افضلی پور برگزار شد

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1400/03/08

دانشگاه شهید باهنر کرمان

 
 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه شهید باهنر کرمان، بر اساس آیین نامه هاي مصوب هیات امناي جایزه افضلی پور آثار برتر این دوره

 
انتخاب و اسامی منتخبین را به شرح زیر اعلام شد. 

دکترعباداالله محمودیان دکتري ریاضیات و عضو هیات علمی دانشگاه صنعتی شریف به عنوان منتخب کشوري و دکتر محمدرضا
مولایی دکتري ریاضیات عضو هیات علمی دانشگاه شهید باهنر کرمان به عنوان منتخب داخلی پانزدهمین دوره جایزه افضلی پور سال

 
1400 شناخته شدند. 

 
 

در بخش منتخبین پنجمین دوره جایزه هنري ادبی صبا سال 1400 لوریس چکناواریان آهنگساز و رهبر ارکستر کشور و بلقیس

 
سلیمانی نویسنده و پژوهشگر استان کرمان، انتخاب شدند. 

همچنین در بخش منتخب سومین دوره کارمند نمونه دانشگاه سال 1400، احمد قریه میرزایی کارمند بازنشسته دانشگاه و در بخش



 
منتخب پنجمین دوره جایزه کارآفرینی سال 1400 زهره مهرابی، معرفی شدند. 

در بخش دانشجویی نیز دکتر محمود بارانی دانش آموخته دوره دکتري رشته نانوشیمی، امیر دهقانیان دانشجوي دوره دکتري رشته
مهندسی مکانیک، حامد سجادي دانشجوي دوره دکتري رشته جامعه شناسی جایزه دکتري جایزه افضلیپور سال 1400را دریافت

 
کردند. 

عباس محمدي دانشجوي رشته علوم دامی کشاورزي، رامتین عسکري دانشجوي رشته مهندسی صنایع، زهرا مهدوي جعفري
دانشجوي رشته علوم قرآن و حدیث، زهرا بدخشان دانشجوي رشته زیست شناسی، سیدامیریوسف حسین گوکی رشته مهندسی
کامپیوترو عباس ترابی موسوي رشته جغرافیا وبرنامه ریزي شهري به عنوان دانشجویان برتر مقطع کارشناسی جایزه افضلی پور سال

 
1400 اعلام شدند. 

جوایز نهمین دوره جایزه دکترعلی افضلی پور سال 1400 به نیره نخعی نسب زرندي دانشجوي رشته آمار، هانیه ایرانمنش دانشجوي

 
رشته شیمی، آریا صبوري املشی دانشجوي رشته شیمی و علیرضا محمودي پاقلعه دانشجوي رشته آمار اهدا شد. 

 
 

گفتنی است، جایزه شادروان افضلی پور هر سال به یک نفر برگزیده کشوري و یک نفر برگزیده داخلی(عضو هیات علمی دانشگاه
شهیدباهنر و علوم پزشکی) اهدا می شود که برگزیده کشوري باید حداقل پنج مورد و برگزیده داخلی حداقل دو مورد از ویژگی هاي
(استاد تمام-استاد نمونه کشوري-پژوهشگر نمونه کشوري-چهره ماندگار-عضو پیوسته یکی از فرهنگستان ها یا یکی از آکادمی  هاي
معتبر بین  المللی-برنده جایزه تحقیقات جشنواره خوارزمی-داراي نشان لیاقت ریاست جمهوري) را دارا باشد و نیز افراد و آثاري در
حوزه بررسی و انتخاب هیات علمی جایزه صبا قرار خواهند گرفت که شخصیتی در هنر ایرانی و اسلامی و یا شعر و نثر ادبی فارسی

 
داشته باشند. 



 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 



 
 

 
 



مسجدي که یک روستا را دوست دار کتاب کرد/ اشتغال زایی براي 78 نفر

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1400/03/08

کانون فرهنگی معراج السعاده مسجد امام حسن مجتبی(ع) در روستاي «بزنج» خراسان شمالی در دو حوزه کتاب و
کارآفرینی فعال است و توانسته در هر دو نیز روستا را صاحب رتبه هاي کشوري کند. آن ها نام روستایشان را «کتاب دوست»

کرده اند.

خبرگزاري فارس ـ گروه مسجد و هیأت ـ امیرحسین کسائی: یکی از بال هاي فعالیت و تلاش مساجد، کانون هاي فرهنگی
هنري هستند که امروز 25 هزار و 993 کانون در سطح کشور فعال اند و در عرصه هاي مختلف مشغول به کار و فعالیت براي 2/5
میلیون نفر عضو خود هستند. ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی ـ هنري مساجد، دو سالی است براي خط دهی به فعالیت کانون ها
و هم افزایی تلاش هاي آنان، رویداد ملی فهما را برگزار می کند تا کانون ها در قالب رواق هاي تعیین شده، کار و خدمات خود را

 
تجمیع کنند. در پایان هرسال نیز از کانون هاي برتر تقدیر می شود. 

 
 

 
مسجد امام حسن مجتبی(ع) روستاي بزنج 

 
مسجدي که روستا را کتاب دوست کرد 

یکی از کانون هایی که امسال توانست در دو حوزه شایسته تقدیر شناخته شود، کانون فرهنگی معراج السعاده مسجد امام حسن
مجتبی(ع) در روستاي «بزنج» از شهرستان اسفراین استان خراسان شمالی است که در دو رواق کتاب و کارآفرینی شایسته تقدیر شد.
روستاي بزنج در سایه فعالیت هاي این کانون مسجدي دوسالی است که به عنوان دوست دار کتاب شناخته می شود. این رویکرد
جدید با زحمات «هاجر قادري»، مدیر این کانون که حال سمت هاي دیگري همچون دهیار، مسئول هیأت مذهبی خواهران،  مدیر

 
کانون خادمیاري و خادمیار افتخاري بارگاه رضوي و مدیرعاملی صندوق خرد زنان روستایی را هم داراست، حاصل شده است. 

قادري متولد سال70 و ساکن روستاست. او می گوید: «کانون ما از سال 90 فعالیت خود را آغاز کرد و در حال حاضر 20 نفر اعضاي
شوراي آن و 300 نفر عضو اصلی آن هستند. کانون ما در حوزه هاي مختلف فعال است، اما در زمینه کتاب و کارآفرینی توانستیم

 
موفقیت هاي زیادي به دست آوریم.» 



 
 

 
هاجر قادري، مدیر کانون فرهنگی معراج السعاده مسجد امام حسن مجتبی(ع) 

 
کاري که با برپایی غرفه در نمایشگاه کتاب آغاز شد 

این بانوي جوان که تمام تلاش ها از روي ذوق و ایده هاي اوست، نویسنده هم است و 26 عنوان کتابچه به زبان هاي کرمانجی، ترکی
و فارسی در خصوص روستا با موضوعات مختلف از بوم گردي، کرونا و کودك و نوجوان گرفته تا حاج قاسم سلیمانی و همگی را یا با
هزینه شخصی و یا با کمک کانون چاپ کرده است. او می گوید: «از سال 96 در تمام نمایشگاه هاي بین المللی کتاب تهران و مشهد
و نمایشگاه هاي کتاب استان هاي مختلف حضور پیدا کردیم و با نام کانون معراج السعاده غرفه اي برپا کردیم و با عنوان پویش کتاب
فعالیت کردیم. در سال هاي 96 و 97 در جشنواره روستاها و عشایر دوست دار کتاب، روستاي ما برگزیده شد که الحمدالله هدایاي
نقدي و غیرنقدي خوبی هم دریافت کردیم که در زمینه فعالیت هاي مرتبط با کتاب روستا هزینه شد. در دوسال رویداد ملی فهما نیز

 
توانستیم در بخش کتاب رتبه هاي برگزیده را کسب کنیم.» 



 
 

 
غرفه کانون معراج السعاده در ادوار مختلف نمایشگاه کتاب 

 
زنان روستا کتابخوان تر از مردان 

این کانون براي کتابخوان کردن زنان روستا نیز تلاش هاي بسیاري داشته است. قادري می گوید: «بسیاري از زنان روستایی را تشویق
کردم که در جشنواره مروجان کتاب شرکت کنند تا فعالیت هاي آنها دیده شود؛ چون در این جشنواره فعالیت ها به صورت فردي یا
گروهی دیده می شود و امتیاز براي خودشان است، نه فقط براي روستا یا شهري که ساکن هستند. حتی در نمایشگاه هاي کتاب نیز

 
تعدادي از بانوان روستا را هم با خودم می بردم تا از این طریق براي آن ها انگیزه ایجاد شود و براي چاپ کتاب اقدام کنند.» 

 
 

 
کتابخانه روستا با کمک خیرین ساخته شد 



 
ماجراي ساخت کتابخانه براي روستا 

کمک هاي خیرین نیز نیروي محرکه فعالیت هاي حوزه کتاب این روستا بوده است. قادري می گوید: «بعد از انتخاب اولیه به عنوان
روستاي دوست دار کتاب، نامه نگاري به خیرین سطح کشور را آغاز کردم تا کمک هایی را به فعالیت ها داشته باشند. همراه با نامه
ها، بروشور شرح فعالیت هاي کانون را نیز براي خیرین ارسال می کردم. یکی از خیرین به نام دکتر هادي قوامی که هم اکنون معاون
امور حقوقی و مجلس وزیر اقتصاد است، از اهالی روستاي ما بود که به فراخوان ما لبیک گفت که در گام اول زمینی براي احداث
کتابخانه روستا اهدا کردند. کتابخانه روستا با کمک خیرین ساخته شد و با هدایاي دریافت شده از جشنواره نیز تجهیز شد. از سوي
موسی محمدي، مسئول انتشارات چاپار تهران نیز که از اهالی روستا بود، کتاب و تجهیزات دیگري اهدا شد. در نهایت به دلیل اینکه
کتابخانه به نهاد کتابخانه هاي کشور اهدا شد، تکمیل نهایی نیز از سوي آنان انجام شد تا امروز به صورت صد درصدي پذیراي اهالی
کتابخوان روستا باشد. در کتابخانه ما بیش از 20 هزار عنوان کتاب وجود دارد که بسیاري از آنها از نهادهاي مختلف به این کتابخانه
هدیه داده شده است. بیشتر زنان و کودکان به این کتابخانه مراجعه می کنند، اما قرار است شیفت دوم براي این کتابخانه تعریف شود

 
تا مردان نیز در شیفت عصر بتوانند از این مکان فرهنگی استفاده کنند.» 

 
 

 
برگزاري دوره هاي آموزشی ویژه کودکان براي ترویج و تشویق به کتابخوانی 

 
ساخت مجتمع فرهنگی براي روستا 

ساخت کتابخانه تنها خدمت عمرانی این کانون مسجدي براي روستا نبوده است و آنان توانستند با کمک خیرین احداث یک مجتمع
فرهنگی و هنري چندمنظوره را نیز آغاز کنند. قادري می گوید: «زمینی براي احداث این مجتمع در 3 طبقه اختصاص یافته که طبقه
نخست آن که مرتبط با خدمات اجتماعی مانند آشپزخانه، نانوایی و ... است، آماده شده است. طبقه دوم و سوم نیز که آمفی تئاتر و
فضاهاي آموزشی است، به زودي احداث خواهد شد. مبلغ برآورد شده براي تکمیل این مجتمع، 400 میلیون تومان است که تاکنون

 
بخشی از آن فراهم شده و امیدواریم با کمک خیرین بتوانیم مابقی را هم فراهم کنیم.» 



 
 

 
افتتاح کارگاه پرورش قارچ که 28 نفر در آن مستقیم و غیرمستقیم شاغل شده اند 

 
مسجدي که 78 نفر را شاغل کرده است 

کانون فرهنگی معراج السعاده شهرستان اسفراین در زمینه کارآفرینی نیز عنوان دار است و توانسته زنان و مردان روستا را شاغل کند.
قادري می گوید: «در حوزه کارآفرینی ابتدا دوره هاي آموزش خیاطی مقدماتی و تکمیلی را براي زنان و مردان روستا برگزار کردیم که
50 فارغ التحصیل این دوره ها هم اکنون در کارگاه تولیدي کانون مشغول به کار شده اند و به درآمد مناسبی براي خود دست پیدا
کردند. با ارتباط با نهادها و سازمان هاي مختلف براي این کارگاه سفارش می گیرم تا بازار خوبی داشته باشند. دوره هاي آموزشی ما

 
همچنان ادامه دارد و جداي از کارگاه بسیاري از زنان و مردان کسب و کارهایی براي خود ایجاد کرده اند.» 

 
 



 
غرفه فروش محصولات خانگی روستاي بزنج در نمایشگاه هاي مختلف 

 
اشتغال 28 نفر در کارگاه پرورش قارچ 

قادري صندوق خرد زنان روستایی را براي اشتغال آنان ایجاد کرده است و با کمک جهادکشاورزي، فرمانداري و بخشداري فعالیت هاي
خوبی نیز ذیل این صندوق براي اشتغال زایی و کسب و کار زنان داشته است. او می گوید: «کارگاه پرورش قارچ را براي زنان ایجاد
کردیم که 25 خانم نفر غیرمستقیم و 3 خانم مستقیم در آن مشغول به کار شده اند. این کارگاه در هر دوره که سه ماه می شود،

 
حدود 25 میلیون تومان درآمد از محل فروش قارچ ها دارد.» 

 
 

 
نمونه اي از محصولات تولیدي خانگی زنان روستا 

 
کمک به بازار فروش محصولات خانگی زنان روستا 

او همچنین براي فروش محصولات خانگی روستاییان برنامه هایی داشته است. هر سال که در نمایشگاه هاي بین المللی کتاب حضور
پیدا می کرد، در کنار غرفه کتاب، غرفه فرهنگی نیز راه می انداخت تا محصولات زنان روستا را به فروش برساند. او می گوید: «با
همت جمعی از اعضاي کانون مسجد، تولیدات زنان روستا را رایگان به نمایشگاه ها می بردیم و در بخش محصولات روستاها، تولیدات
آنان مثل محصولات لبنی، صنایع دستی و ... را به فروش می رساندیم. همچنین بناست طرح کسب و کار فرهنگی روستاي ما نیز به
صورت آزمایشی اجرایی شود. طبق این طرح، به روستا مجوز خانه فرهنگ داده می شود و روستاییان می توانند از این خانه فرهنگ،
وام هایی با سود کم براي راه اندازي کسب و کار فرهنگی بگیرند که امیدوارم این طرح اجرایی شود. کسب و کارهاي فرهنگی شامل

 
تولید صنایع دستی، داروهاي گیاهی، بومگردي و گردشگري و دیگر فعالیت هاي مربوط به کارآفرینی می شود.» 



 
 

 
تغییر عنوان تابلوي خیرمقدم ورودیه به روستاي دوست دار کتاب بزنج 

تلاش هاي این کانون روستایی با محوریت مسئول جوان آن نشان می دهد، می توان در روستاها از ظرفیت مساجد و هیأت ها براي

 
کارهاي کارآفرینی و خدمات فرهنگی استفاده کرد و نتایج شیرینی گرفت. 

انتهاي پیام/



دعوت 1400 نفر از فعالان دانشجویی از آیت االله رئیسی براي حضور در

انتخابات1400

منبع: آناشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1400/03/08

1400 نفر از فعالان دانشجویی از آیت االله رئیسی دعوت کردند تا در انتخابات ریاست جمهوري کاندیدا شود.

 
1400 نفر از فعالان دانشجویی از آیت االله رئیسی دعوت کردند تا در انتخابات ریاست جمهوري کاندیدا شود. 

به گزارش گروه سیاسی خبرگزاري آنا، 1400 نفر از فعالان
دانشجویی از آیت االله رئیسی دعوت کردند تا در انتخابات ریاست

 
جمهوري کاندیدا شود. 

 
متن این نامه به این شرح است: 

 
جناب آیت االله سید ابراهیم رئیسی 

 
سلام علیکم 

مستحضرید که نظام مقدس جمهوري اسلامی وارد فصل جدیدي شده است. اکنون بیش از چهل سال از عمر انقلاب عزیزمان میگذرد.
انقلابی که به فرموده پیر خمین، انقلاب پابرهنه ها بود. با توجه به عملکرد کارگزاران نظام در دهه هاي اخیر معتقدیم چالش امروز

 
کشور ارتجاع نسبت به آرمان ها و ارزش هاي اساسی انقلاب اسلامی، خصوصا «عدالت» است. 

عدالتی که به تعبیر رهبري معظم در بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی در صدر اهداف اولیه همه بعثتهاي الهی است و در جمهوري

 
اسلامی نیز داراي همین شان و جایگاه است. اما آنچه تاکنون شده با آنچه باید، داراي فاصله ژرفی است. 

متأسفانه در دولت هاي یازدهم و دوازدهم، دل هاي مسئولان کشور براي رفع محرومیت ها تپنده نبود و نسبت به گسترش شکاف
هاي عمیق طبقاتی دغدغه اي وجود نداشت. در این سال ها تبعیض در توزیع منابع عمومی، میدان دادن به ویژه خواري، مدارا با
مفسدان اقتصادي و بی توجهی به قشر نیازمند گسترش پیدا کرده و ظرفیت اجتماعی نظام را تحت تأثیر قرار داده است. در صورتی
که سیاست هاي کلی، قوانین و اسناد بالادستی در کشور همگی خلاف این رویکردهاست. این همان چیزي است که به فرموده آیت

 
االله خامنه اي "مدظله العالی" همواره وجدان هاي آرمان خواه را عذاب داده و می دهد. 

دولت اعتدال 8 سال عمر مملکت و حل مشکلات را به لبخند شیطان دوخت. شیطانی که صریحاً دشمنی خود با خاك ایران اسلامی
را اعلام می کرد اما رئیس دولت ایران حاضر بود هر قراردادي که آنها بگویند را بدون حتی مطالعه و بررسی امضا کند. جوانی جوانان
این مرزوبوم در این دولت تباه شد و آینده آنها در هاله اي از ابهام قرار گرفته است. در چنین موقعیتی که اعتماد عمومی در این حد
خدشه دار شده براي اداره امور اجرایی مملکت به شخصیتی نیاز است که بتواند در کوتاه مدت با عملکردي مناسب اعتماد ازدست



 
رفته را برگرداند و با تیمی متخصص و متعهد، محقق کننده دولت اسلامی باشد. 

دشمنان خارجی و داخلی انقلاب، این روزها در تلاش اند تا با ایجاد دوقطبی کاذب جنگ و صلح بتوانند افکار عمومی را طوري هدایت
کنند که ماحصل انتخابات پیش رو، امتداد ناکارآمدي، ناامیدي و خواب آلودگی حاکم بر دولت روحانی باشد. راه غلبه جریان انقلابی
در این انتخابات اما تکیه گفتمانی بر مبارزه با فساد و مدیریت جهادي اقتصاد است. رویکردي که به نظر ما بهترین نماینده آن ابراهیم

 
رئیسی است. 

معیشت مردم عزیز ایران در وضعیتی نابسامان است و تبعیض میان مردم و دیوان سالاران نمکی شده بر روي زخم این مردم. فقر و
فساد و تبعیض موجود در جامعه به دستان کسی رفع می شود که از دید مردم بتواند گفتمان عدالت طلبی را به خوبی نمایندگی کند

 
و در این حوزه داراي سابقه درخشان مدیریتی باشد. 

ما معتقدیم در این برهه حساس جایی براي آزمون وخطا وجود ندارد و همه دلسوزان انقلاب اهمیت و ضرورت شکل گیري کابینه اي
قوي و کارآمد که مورد اجماع اکثریت باشد را درك کرده اند. دولت آینده علاوه بر مقبولیت بالا باید با اعتماد به جوانان حزب اللهی،
متعهد و متخصص تشکیل شود که حضرت عالی این روحیه را در اعتماد خود به جوانان در مدیریت قوه قضاییه و مجموعه هاي تحت

 
امرتان ثابت کرده اید. 

آقاي رئیسی، جبهه انقلاب بیش از هر موقعیتی امروزه به وحدت و اجماع گفتمانی نیازمند است. هیچ شخصیتی مثل حضرت عالی
توان این اجماع بین نیروهاي انقلاب را ندارد. مضافاً اینکه شما از سرمایه روي 16 میلیونی در انتخابات گذشته برخوردارید و در این
چند سال محبوبیت و مقبولیتتان بین آحاد جامعه افزایش یافته است. براي پیشبرد اهداف و آرمانه اي انقلاب به یک دولت مردمی با
مقبولیت بالا نیاز است. فلذا ما جمعی از دلسوزان و دغدغه مندان نظام اسلامی و فعالین فعلی و سابق دانشجویی از حضرت عالی
خواهشمندیم با استعانت از شهدا و امام شهدا درعرصه انتخابات ریاست جمهوري 1400 حضور به هم رسانید. فرمود هرچه وسع شما
بیشتر باشد تکلیفتان هم بیشتر است. خلاصه صحبت ما همین است: چون وسعتان زیاد است، تواناییتان زیاد است، تکلیفتان هم زیاد

 
است. 

 
والسلام علی عباداالله الصالحین 

 
محمدرضا محمدي، کارشناسی حقوق دانشگاه شاهد، نماینده نشریات در وزارت علوم 

 
وحید شورابی، دبیر مرکز هماهنگی بسیج دانشگاه آزاد اسلامی 

 
علیرضا احمدي، کارشناسی ارشد فلسفه دانشگاه خوارزمی، دبیر تشکیلات اتحادیه ي انجمن هاي اسلامی دانشجویان مستقل 

 
پیام مرادي دبیر تشکیلات اتحادیه ي انجمن هاي اسلامی دانشجویان مستقل 

 
محمدرضا گلرو، دبیر تشکیلات اتحادیه ي انجمن هاي اسلامی دانشجویان مستقل 

 
حسین زینلیان بروجنی، دانشجوي دکتري روابط بین الملل، دبیرکل اسبق اتحادیه جامعه اسلامی دانشجویان 



 
متین منتظمی، دکتري علوم سیاسی دانشگاه آزاد اسلامی تهران جنوب، دبیرکل اسبق اتحادیه جامعه اسلامی دانشجویان 

 
حسین اخگرپور، کارشناسی ارشد مدیریت شهري دانشگاه علوم تحقیقات، دبیرکل اسبق اتحادیه جامعه اسلامی دانشجویان 

 
محمد امین مهدي پور، دبیرکل اسبق اتحادیه جامعه اسلامی دانشجویان 

 
محمدحسین قائد شرف، دبیر اسبق اتحادیه انجمن اسلامی دانشجویان دفتر تحکیم وحدت 

 
علی دهقان، فیزیک دانشگاه صنعتی امیرکبیر، دبیر سابق اتحادیه انجمن اسلامی دانشجویان دفتر تحکیم وحدت 

 
ابراهیم کمالی، عضو اسبق شوراي مرکزي اتحادیه جامعه اسلامی دانشجویان 

ابوالفضل محرمی، عضو اسبق شوراي مرکزي اتحادیه انجمن هاي اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه هاي سراسر کشور، طلبه حوزه

 
معصومیه 

ایمان سرگزي، کارشناسی پرستاري دانشگاه علوم پزشکی زاهدان، قائم مقام اسبق اتحادیه انجمن اسلامی دانشجویان مستقل سراسر

 
کشور 

حامد کاشانی، کارشناسی ارشد مدیریت دولتی، جانشین بسیج دانشجویی ، معاونت اجتماعی دفتر هماهنگی بسیج دانشجویی دانشگاه

 
آزاد اسلامی دانشگاه شهید بهشتی تهران 

حسین حسنلی، کارشناسی ارشد مهندسی عمران ، قائم مقام واحد سیاسی اتحادیه جامعه اسلامی دانشجویان دبیر اسبق جامعه

 
اسلامی دانشجویان دانشگاه خواجه نصیر 

حسین عزیزي، کارشناسی ارشد معارف اسلامی و مدیریت دولتی دانشگاه امام صادق علیه السلام، مسئول واحد سیاسی دانشگاه امام

 
صادق علیه السلام 

 
دانشور خدابنده لو، 

 
رضا پیوندي، کارشناسی اتاق عمل دانشگاه ع پ مراغه، عضو اسبق شوراي ناظر بر نشریات وزارت بهداشت دانشگاه ع پ مراغه 

 
رضا علی پور، دبیر اسبق انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه تهران 

 
رضا نجابت، دبیر سیاسی اسبق اتحادیه انجمن هاي اسلامی دانشجویان مستقل 

 
زینب سخائی، کارشناسی ارشد نانو مهندسی شیمی دانشگاه کاشان ، عضو اسبق اتحادیه انجمن هاي اسلامی دانشجویان مستقل 

زینب شریفی، کارشناسی مهندسی کامپیوتر ، مسئول سابق بسیج دانشجویی دانشگاه دکتر شریعتی، مدیر مسیول سابق نشریه



 
دانشجویی خط کش دانشگاه دکتر شریعتی 

 
سعید توانا راد، کارشناسی ارشد علوم سیاسی دانشگاه اصفهان، دبیر سیاسی اسبق اتحادیه انجمن هاي اسلامی دانشجویان مستقل 

سید علی صالح پور، کارشناسی ارشد مهندسی برق دانشگاه تربیت دبیر شهید رجایی، دبیر اسبق سیاسی اتحادیه جامعه اسلامی

 
دانشجویان 

 
سیدسجاد موسوي، کارشناسی ارشد ارتباطات دانشگاه باقرالعلوم، واحد تشکیلات اتحادیه جامعه اسلامی دانشجویان 

سیدمرتضی موسوي نژاد، کارشناسی ارشد حقوق عمومی دانشگاه قم، عضو سابق شوراي مرکزي اتحادیه انجمن هاي اسلامی

 
دانشجویان مستقل 

عرفان رفیع زاده، کارشناسی ارشد فقه و حقوق دانشگاه علوم اسلامی رضوي مشهد، فعال دانشجویی دانشگاه علوم اسلامی رضوي

 
مشهد 

 
علی عرب ، دکتري پزشکی دانشگاه علوم پزشکی مشهد ، واحد تشکیلات اتحادیه جامعه اسلامی دانشجویان 

 
علیرضا اسدي، کارشناسی حسابداري دانشگاه آزاد شهریار و صباشهر، دبیر تبیین مواضع بسیج دانشجویی استان تهران 

 
علیرضا جاویدعربشاهی، معاون علمی اسبق بسیج دانشجویی دانشگاه فردوسی 

 
علی چنارانی، کارشناسی پرستاري دانشگاه علوم پزشکی نیشابور، مسئول گروه جهادي دانشگاه علوم پزشکی نیشابور 

 
علیرضا فیروزي، کارشناسی علوم سیاسی دانشگاه تهران، دبیرسیاسی اتحادیه انجمن هاي اسلامی دانشجویان مستقل 

 
علیرضا کریمی، کارشناسی مهندسی صنایع دانشگاه صنعتی شریف، عضو شوراي مرکزي بسیج دانشگاه صنعتی شریف 

فاطمه صحرانشین، کارشناسی پرستاري دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان، عضو دانشجویی شوراي ناظربرنشریات وزارت بهداشت

 
دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان 

فرهاد بوربور، کارشناسی پرستاري دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، دبیر تشکیلات انجمن اسلامی دانشجویان دانشگاه علوم

 
پزشکی شهید بهشتی 

 
کمیل یزدانی، دکتري مهندسی برق دانشگاه شهید بهشتی، رییس اسبق سازمان علمی دانشجویی مهندسی برق کشور 

 
محمد میلادي ، دکتري جامعه شناسی دانشگاه آزاد اسلامی تبریز ، مسئول سابق بسیج دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی تبریز 

 
محمدصادق جعفري، کارشناسی ارشد حقوق دانشگاه ازاد لاهیجان، مسئول بسیج دانشجویی دانشگاه ازاد لاهیجان 



محمدمهدي رمضان زاده، دانشگاه شهیدبهشتی، مسئول اسبق بسیج دانشجویی دانشگاه شهیدبهشتی و دبیر سابق شوراي تبیین

 
مواضع بسیج دانشجویی دانشگاه هاي تهران بزرگ 

 
مسعود رشید، روابط عمومی اتحادیه جامعه اسلامی دانشجویان 

مهدي خطیب دماوندي ، کارشناسی ارشد حقوق عمومی ، مسئول سیاسی بسیج دانشجویی دانشگاه شهید بهشتی، عضو کمیته ناظر

 
بر نشریات دانشجویی دانشگاه شهید بهشتی، عضو هیات موسس و دبیر سابق دفتر انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه دماوند 

 
مهدي سلمانی زاده، دبیر اسبق جامعه اسلامی سبزوار و معاون مالی اسبق اتحادیه جامعه اسلامی کشور 

 
مهران گلزاري، کارشناسی ارشد روانشناسی دانشگاه تبریز، عضو کمیته ناظر بر نشریات دانشگاه تبریز 

 
وحید عبداالله زاده، 

 
ابراهیم توسلی ، فعال دانشجویی 

 
ابراهیم حسینی 

 
ابراهیم خزاعی، فعال دانشجویی 

 
ابراهیم خورشیدي، کارشناسی پرستاري عضو انجمن اسلامی وبسیج دانشجویی دانشگاه علوم پزشکی استان آذربایجان غربی 

 
ابراهیم دیالمه، فعال دانشجویی 

 
ابراهیم مرتضوي ، فعال دانشجویی 

 
ابراهیم هادي، فعال دانشجویی 

 
ابوالفضل سلیمانی، فعال دانشجویی 

 
ابوالفضل سماوات کارشناسی حسابداري دبیر کانون مهدویت 

 
ابوالفضل صالحی، کارشناسی مدیریت صنعتی دانشگاه آزاد اسلامی مبارکه اصفهان 

 
ابوالفضل قانعی، جانشین سابق بسیج دانشجویی دانشگاه فیروزآباد 

 
ابوالفضل محمدي ، کارشناسی ارشد مدیریت دولتی دانشگاه تهران، دبیر اسبق جامعه اسلامی دانشجویان دانشگاه زنجان 



 
ابوالفضل محمودنژاد آتش بیگ، دکتري حرفه اي پزشکی، دبیرانجمن اسلامی دانشگاه علوم پزشکی البرز 

 
ابوالفضل نبوي، کارشناسی ارشد، حوزه علوم اسلامی دانشگاهیان دانشگاه پردیس کشاورزي و منابع طبیعی کرج 

 
ابوالقاسم محمدي ، مدیریت بازرگانی دانشگاه ملی هرمزگان 

 
احسان بستان، کارشناسی اقتصاد دانشگاه علوم و فنون خرمشهر، عضو کانون مهدویت دانشگاه علوم و فنون خرمشهر 

 
احسان حسین نفري، کارشناسی ارشد فلسفه دانشگاه بین الملل امام خمینی 

 
احسان حق نظري، دکتري تخصصی فلسفه تعلیم و تربیت دانشگاه شاهد تهران، مسئول دفتر بسیج دانشجویی شهید باهنر اصفهان 

 
احسان روزبه، کارشناسی ارشد انقلاب اسلامی دانشگاه معارف اسلامی 

 
احسان ریشهري، دکتري پزشکی دانشگاه علوم پزشکی جندي شاپور اهواز 

 
احسان زمیري، کارشناسی مکانیک دانشگاه شهید چمران اهواز، مسیول کانون عترت دانشگاه شهید چمران اهواز 

 
احسان عابدي دبیر جامعه اسلامی دانشجویان دانشگاه یزد 

 
احسان غریب رضا، لیسانس عمران، دبیر انجمن اسلامی مستقل دانشگاه آزاد اهواز 

 
احسان قریشی، فعال دانشجویی 

 
احسان مرتضوي 

 
احسان یوسف زاده 

 
احمد بیات 

 
احمد جلیزاوي، دکتراي عمومی پزشکی دانشگاه جندي شاپور اهواز، فعال بسیج دانشگاه جندي شاپور اهواز 

 
احمد خالدي، کارشناسی پرستاري دانشگاه علوم پزشکی شهرکرد، مسئول سابق گروه جهادي دانشگاه علوم پزشکی شهرکرد 

 
احمد راسخ، کارشناسی فقه و حقوق دانشگاه شهید چمران اهواز، دبیر هیئت دانشجویی دانشگاه شهید چمران اهواز 

 
احمد رامزي ، ارشد آموزش زبان دانشگاه تهران 



 
احمد زارعی، کارشناسی ارشدعلوم جزایی و جرم شناسی ، طلبه سطح سه حوزه. مبلغ دانشگاه علوم اسلامی رضوي 

 
احمد سبزیان، لیسانس علوم تربیتی دانشگاه فرهنگیان لرستان، عضویت بسیج دانشگاه فرهنگیان لرستان 

 
احمد فرهنگی، فعال دانشجویی 

 
احمد موسی پور، کارشناسی علوم سیاسی دانشگاه شهیدبهشتی 

 
احمد نقابی، کارشناسی حسابداري، فعال دانشجویی 

 
احمد نیگوئی، کارشناسی زیست فناوري دانشگاه یزد 

 
احمد یوسف پور، دانشگاه ازاد تهران شمال 

 
احمدرضا اسکندري، کارشناسی علوم تربیتی دانشگاه ارومیه، مسئول دفتر بسیج دانشکده ادبیات دانشگاه ارومیه 

 
احمدرضا سلطانی ، ترم 2 پزشکی دانشگاه جندي شاپور اهواز 

 
احمدرضا سلیمانی 

 
احمدرضا عمرانی طلبه قم 

 
احمدرضا غفّاري، فعال دانشجویی 

 
احمدرضا محمودي 

 
احمدرضا ملک حسینی، کارشناسی مهندسی عمران ، عضو شوراي مرکزي انجمن اسلامی دانشگاه چابهار 

 
احمدرضاعبداللهی، لیسانس حقوق دانشگاه تهران 

 
احمدي نژاد ، دکتري الهیات 

 
اردکانی، دانشجوي دانشگاه علم و صنعت 

 
اردلان کردزنگنه، کارشناسی ارشد حقوق جزاء و جرم شناسی دانشگاه آزاد اهواز 

 
آرزو آقائی، کارشناسی علوم تربیتی دانشگاه تهران، دبیر فرهنگی انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه تهران 



 
ارسلان اشرافی، دکتري حقوق بین الملل دانشگاه علمی کاربردي فارس 

 
آرمان محمدعلی نژاد ثانی، کارشناسی مهندسی برق دانشگاه سمنان، عضو انجمن اسلامی دانشگاه سمنان 

 
آرمین طاهري، دکتري داروساز ، فرمانده بسیج دانشگاه علوم پزشکی تبریز 

 
ارمین فریدونی، کارشناسی ارشد دانشگاه شیراز، عضو بسیج دانشجویی دانشگاه شیراز 

 
آرمین هاشم زاده،عضو جامعه اسلامی دانشجویان 

 
اسداله باقري، فعال دانشجویی 

 
اسلام کاظم زاده 

 
اسماعیل جهانشاهی 

 
اسماعیل سیفی، کارشناسی حسابداري دانشگاه آزاد تهران شمال، دانشجو پیرو خط امام دانشگاه آزاد تهران شمال 

 
اسماعیل عسکري راد، ارشد فقه و مبانی حقوق دانشگاه علوم اسلامی رضوي 

 
اسیه فضیلی، کارشناسی علوم ورزشی دانشگاه پیام نور شادگان، مسؤل رسانه بسیج دانشجویی دانشگاه پیام نور شادگان 

 
آسیه کرمی 

 
اصغر احمدي، کارشناسی ارشد عمران دانشگاه نوشیروانی بابل، عضو انجمن اسلامی دانشگاه نوشیروانی بابل 

 
اصغر علیزاده، فعال دانشجویی 

 
اصغر محمدیان، ارشد حسابداري دانشگاه شهریار 

 
اعظم زینلی نژاد، دانشجوي کارشناسی امور بیمه .طلبه سطح دو حوزه علمیه الزهرا بندرعباس 

 
اعظم علیدادي، کارشناسی مامایی ، دبیر فرهنگی و روابط عمومی انجمن اسلامی مستقل دانشگاه علوم پزشکی شهرکرد 

 
اعظم علیدادي، کارشناسی مامایی دانشگاه علوم پزشکی شهرکرد، دبیر فرهنگی و واحد خواهران دانشگاه علوم پزشکی شهرکرد 

 
افشین حاجیانی 



 
افشین شهبازي، فعال دانشجویی 

 
افشین غلامی، کارشناسی عمران دانشگاه آزاد اهواز، ادوار انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه آزاد اهواز 

 
اکبر زکی زاده ، کارشناس ارشد علوم قرآن و حدیث دانشگاه پردیس شهید چمران تهران فرهنگیان 

 
اکرم قربانی فعال دانشجویی خراسان جنوبی 

 
اکرم گراوندي ، کارشناسی ارشد علوم قرآنی، فعال دربسیج دانشجویی و امورفرهنگی دانشگاه قم 

 
اکرم معماري، ارشد فلسفه دانشگاه قم 

 
امید آب انباري، عضو بسیج دانشجویی 

 
امید ایزانلو، ارشد مدیریت دانشگاه فرهنگیان، استاد حق التدریس دانشگاه فرهنگیان 

 
امید رضوانی، دانشجوي لیسانس حقوق دانشگاه یاسوج، سطح عالی حوزه علمیه یاسوج 

 
امید نظام زاده، کارشناسی بهداشت عمومی دانشگاه آزاد واحد نجف آباد، جانشین مسئول حوزه بسیج دانشگاه آزاد واحد نجف آباد 

 
امید نیکو، دبیر اسبق انجمن اسلامی دانشجویان مستقل علوم پزشکی شیراز 

امیر ارسلان احمدي مقدم، دکترا دامپزشکی دانشگاه آزاد کرج، مسئول بسیج دانشکده دامپزشکی بهداشت و پرستاري دانشگاه آزاد

 
کرج 

 
امیر اصلانی بسیجی فعال اسبق 

 
امیر حسام الدین بقرااط، کاردانی کامپیوتر دانشگاه آزاد واحد سبزوار، عضو بسیج دانشجویی دانشگاه آزاد واحد سبزوار 

امیر حسنوند، کارشناسی رادیولوژي دانشگاه علوم پزشکی جندي شاپور اهواز، عضو سابق شوراي صنفی دانشجویان دانشگاه علوم

 
پزشکی جندي شاپور اهواز 

 
امیر حسین رحیمی، کارشناسی هوشبري ، دبیر انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه علوم پزشکی فسا 

 
امیر حسین طائریان، عضو بسیج دانشجویی 

 
امیر حسین کلاته ، کارشناسی فقه و حقوق دانشگاه قم ، دبیر اسبق جامعه اسلامی دانشجویان دانشگاه قم 



 
امیر حسین مهرابی، فعال دانشجویی 

 
امیر حسینیان، فعال دانشجویی 

 
امیر خندان پور، فعال دانشجویی 

 
امیر ریاحی، کارشناسی مدیریت دولتی دانشگاه آزاد کرمان، مسئول بسیج دانشجویی دانشگاه آزاد کرمان 

 
امیر سالار سبحانی مسئول واحد انسانی تهران 

 
امیر صالحی 

امیر عامري، کارشناسی ارشد علوم سیاسی، معاون فرهنگی مرکز هماهنگی بسیج آزاد کشور / مسئول سابق بسیج دانشجویی دانشگاه

 
آزاد مشهد 

 
امیر عباس زاده، کارشناسی مهندسی عمران دانشگاه آزاد اسلامی واحد بناب، انجمن علمی دانشگاه آزاد اسلامی واحد بناب 

 
امیر عبداله انصاریان، کارشناسی ارشد فیزیک دریا دانشگاه شهید چمران اهواز 

 
امیر محسنی 

امیر نوذري، کارشناسی ارشد معارف اسلامی و مدیریت دولتی دانشگاه امام صادق علیه السلام ، مسئول کمیته تشیکلات بسیج

 
دانشجویی دانشگاه امام صادق علیه السلام 

 
امیر یوسفی، فعال دانشجویی 

 
امیرحسام سلیم زاده آبادانی کارشناسی برق قدرت بسیجی سابق 

 
امیرحسین احسانی ، دکتري پزشکی، دبیر انجمن اسلامی علوم پزشکی ایران 

 
امیرحسین اصلانمردي، کارشناسی زمین شناسی ، نیروي انسانی بسیج دانشگاه خوارزمی 

 
امیرحسین اکبریان، کارشناس مهندسی عمران ، مسئول بسیج دانشجویی دانشگاه دولتی گرمسار 

 
امیرحسین براري دهکی، کارشناسی فقه و مبانی حقوق اسلامی، عضو نشریه بسیج دانشجویی دانشگاه علوم اسلامی رضوي 

 
امیرحسین پرقیمت، فعال دانشجویی 



 
امیرحسین ترابی، کارشناسی شیمی، دبیر انجمن اسلامی دانشگاه رازي کرمانشاه 

 
امیرحسین جراره، کارشناسی مهندسی برق ، مدیر مسئول نشریه در دانشگاه علم و صنعت ایران 

 
امیرحسین چنگلوایی، دکتر پیوسته پزشکی ، عضو شوراي اخلاق حرفه اي پزشکی دانشگاه علوم پزشکی جندي شاپور اهواز 

 
امیرحسین حاجی آقا معمار، کارشناسی شیمی، عضو تشکل جامعه اسلامی دانشگاه صنعتی اصفهان 

 
امیرحسین حقیقی، کارشناسی حسابداري دانشگاه ازاد اسلامی واحد تهران جنوب 

 
امیرحسین حقیقی، کارشناسی حسابداري دانشگاه ازاد واحد تهران جنوب 

 
امیرحسین خیبري، ارشد مدیریت دانشگاه فرهنگیان 

 
امیرحسین دارابی، کارشناسی مهندسی برق مخابرات، عضو شوراي مرکزي انجمن اسلامی دانشجویان دانشگاه شاهد 

 
امیرحسین روزبهانی، کارشناسی آموزش علوم اجتماعی ، معاونت علمی پژوهشی بسیج دانشجویی دانشگاه فرهنگیان 

 
امیرحسین عباسپور، کارشناسی مهندسی عمران، انجمن اسلامی مستقل دانشگاه سراسري یزد 

 
امیرحسین عبداللهی عدلی انصار، فیزیک ، عضو شوراي بسیج دانشگاه سما 

 
امیرحسین عبداله زاده، بسیجی دانشگاه 

 
امیرحسین قامتی، کارشناسی زیست فناوري، دبیر سابق رسانه انجمن اسلامی دانشگاه شاهد 

 
امیرحسین قلی عبدالهی، کارشناسی آموزش ابتدایی، مسئول دفتر بسیج دانشجویی دانشگاه فرهنگیان الیگودرز 

 
امیرحسین محمودیان، کارشناسی ارشد مهندسی برق ، بسیج دانشجویی دانشگاه علم و صنعت ایران 

 
امیرحسین همتی، بسیجی دانشگاه 

 
امیررضا تاجر، کارشناسی مهندسی آب ، معاونت بسیج دانشجویی دانشگاه بین المللی امام خمینی قزوین 

 
امیررضا جباري، بسیجی دانشگاه 

 
امیررضا لامعی، دبیر انجمن اسلامی دانشجویان مستقل کاشان دانشگاه کاشان 



 
امیرعباس دردانه، کارشناسی رادیولوژي ، شورا مرکزي انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه ع.پ یاسوج 

 
امیرعباس سلمانی، کارشناسی حقوق دانشگاه آزاد واحد دماوند 

 
امیرعلی یگانه، ارشد علوم سیاسی، روابط عمومی انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه تهران 

امیرکارگر، کارشناسی اتاق عمل ، دبیر واحد سیاسی بسیج دانشگاه و مسول بسیج دانشکده پرستاري و مامایی دانشگاه جندي شاپور

 
اهواز 

امیرمحمد کاویانی، کارشناسی ارشد حقوق دادرسی اداري دانشگاه علوم قضایی و خدمات اداري، دبیر تشکیلات انجمن اسلامی

 
دانشجویان دانشگاه علوم قضایی و خدمات اداري 

 
امیرمحمد کردي، مهندسی مکانیک، عضو شوراي مرکزي جامعه اسلامی دانشگاه صنعتی قم 

 
امیرهادي سِرجوئی، کارشناسی پیوسته فقه و مبانی حقوق اسلامی دانشگاه علوم اسلامی رضوي، 

 
امین بدوي ، مسئول بسیج دانشکده کشاورزي دانشگاه شهید چمران اهواز 

 
امین بهروزي زاده، ارشد فیزیک ، فعال دانشگاه علم و صنعت 

 
امین پورآهنگریان، سطح 2 حوزوي دانشگاه قم 

 
امین ترابی فر ، کارشناسی علوم سیاسی، عضو شوراي علمی علوم سیاسی و انجمن اسلامی دانشگاه یزد 

 
امین جان نثاري، دکتري داروسازي، دبیر سابق جامعه اسلامی دانشگاه اصفهان 

 
امین رجبی، کارشناسی حسابداري دانشگاه پیام نور 

 
امین عبدالهی، عضو بسیج دانشجویی 

 
امین قدیمی، بسیجی دانشگاه 

 
امین ناظم مدیر مسئول نشریه 

 
امین نصوحی سراي، معاون سیاسی بسیج دانشجویی دانشگاه 

 
امین نوروزي مصیر، دکتري مکانیک دانشگاه گیلان 



 
امین نوریان، کارشناسی مدیریت دولتی ، دبیر سابق جامعه اسلامی دانشجویان دانشگاه تهران 

 
امین نیکوراي، کارشناسی جغرافیاي محیطی ، تدارکات بسیج دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی 

 
ایلیا جعفري 

 
ایمان سلمانی 

 
ایوب فرامرزي طلبه سطح چهار حوزه 

 
بابک قانعی، کارشناسی ارشد مدیریت تحول، بسیج دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی 

 
برهان اسمعیل زاده، بسیجی دانشگاه 

 
بنیامین داودي، کارشناسی مهندسی نفت، عضو بسیج دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی واحد بهبهان 

 
بهار یوسفیان، کارشناسی علوم سیاسی، رصد اخبار بسیج دانشجویی دانشگاه اصفهان 

 
بهاره روزبهانی، کاردانی تربیت بدنی، فرمانده بسیج خواهران دانشگاه آزاد خوراسگان واحد سما 

 
بهرام فرخی نژاد ، کارشناسی ارشد تاریخ دانشگاه علوم و تحقیقات تهران 

 
بهرام گل احمدي، بسیجی دانشگاه 

 
بهروز افشار بسیجی تنکابن 

 
بهروز ایرانی، بسیجی دانشگاه 

 
بهزاد جهانی، کارشناسی ارشد آموزش بهداشت، معاون بسیج دانشکده بهداشت دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی 

 
بهزاد رحیمی، فوق لیسانس مدیریت دولتی، منتخب مسابقات فرهنگی دانشگاه آزاد 

 
بهزاد زارع محمودي، بسیجی دانشگاه 

 
بهزاد عمران زاده، مسئول اسبق بسیج دانشجویی دانشکده جغرافیاي دانشگاه تهران 

 
بهزاد فضل خواه، لیسانس حقوق 



 
بهنیا احمدي هلیلی، پزشکی دانشگاه علوم پزشکی جندي شاپور اهواز 

 
بیتا مدبر، کارشناسی فیزیک دانشگاه تبریز 

 
پارسا رنجبر، لیسانس فقه و مبانی حقوق اسلامی ، شوراي بسیج دانشگاه آزاد اسلامی 

پدرام جدي چروده، کارشناسی ارشد محیط زیست دانشگاه شهید بهشتی، مسول اسبق بسیج دانشجویی پردیس کشاورزي و منابع

 
طبیعی دانشگاه تهران 

پوریا بیگدلی، کارشناسی حقوق ، دبیر سابق انجمن حقوق، معاون اسبق پژوهش و فناوري حوزه بسیج دانشجویی پیام نور-

 
مدیرمسئول نشریه دانشجویی حق نوشت دانشگاه پیام نور همدان 

 
پوریا حنانی، ارشد حقوق بین الملل دانشگاه رضوي، فعال دانشجویی دانشگاه رضوي 

 
پیمان ابراهیمی، کارشناسی فقه حقوق، انجمن اسلامی دانشگاه مازندران 

 
پیمان معینی، حقوق، مدرس دانشگاه آزاد 

 
تورج ابراهیمی کارشناسی ارشد حقوق خصوصی بسیج مرکزي 

 
تیمور بهرامی، ارشد حقوق دانشگاه خرم آباد، مدیردبیرستان دانشگاه خرم آباد 

 
ثریا قاشمی، فعال دانشجویی 

 
جاوید عربی 

 
جعفر جباري، بسیجی دانشگاه 

 
جعفر جعفري، دکتري مدیریت ، عضو شورا و دبیر هیات اجرایی جامعه اسلامی دانشجویان دانشگاه لرستان 

 
جعفر شعبانی 

 
جعفر یوسفی 

 
جلیل رحیمی 

 
جواد دریانوش، فعال دانشجویی 



 
جواد روحی 

جواد عباسی، کارشناسی حقوق دانشگاه آزاد اسلامی، دبیر سابق شوراي تبیین مواضع بسیج دانشجویی استان همدان دانشگاه آزاد

 
اسلامی 

 
جواد غلامی پور، کارشناسی مهندسی مکانیک دانشگاه یاسوج، خادم دانشگاه یاسوج 

 
جواد محمدي، دکتري مدیریت رسانه دانشگاه آزاد اسلامی یزد، فعال سیاسی ، فرهنگی،هنري، رسانه اي 

 
جوادفتحی، ارشد فلسفه دین دانشگاه موسسه امام خمینی ره 

 
جیران قربانی، کارشناسی ارشد زبان انگلیسی دانشگاه آزاد گیلان، دبیر کانون شعر و ادب دانشگاه آزاد گیلان 

 
حاتم ظهریه، فعال دانشجویی 

 
حاج مدد، لیسانس فناوري اطلاعات و ارتباطات دانشگاه امام حسین ع 

 
حامد ایرانی اصل، فارغ التحصیل کارشناسی حقوق ، دبیر جامعه اسلامی دانشجویان دانشگاه آزاد اسلامی واحد اردبیل 

حامد پهلوانی، کارشناسی برق مخابرات ، دبیر هییت موسس و تشکیلات انجمن اسلامی دانشجویان مستقل صنعتی شیراز/ دبیر

 
سیاسی انجمن پردیس فارابی دانشگاه تهران 

 
حامد حاج محمدي، کارشناس ارشد عمران سازه دانشگاه شهید باهنر کرمان 

 
حامد درگهی شیمی آلی دانشگاه آزاد 

 
حامد رجب زاده 

 
حامد رضایی، کارشناسی ارشد دبیري فیزیک، دبیر انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه رازي کرمانشاه، آزاد اردبیل 

 
حامد شاد، دکترا مبانی نظري اسلام دانشگاه معارف اسلامی قم 

 
حامد شمس، کارشناسی ارشد بیوتکنولوژي کشاورزي ، معاون علمی بسیج دانشگاه شهید مدنی آذربایجان دانشگاه تبریز 

 
حامد صوفی، کارشناسی حقوق دانشگاه ازاد همدان 

 
حامد محمودنیا، ارشد فلسفه، بسیج دانشگاه شیخ مفید 



 
حامد مکوندي، کارشناسی هوشبري ، دبیر سیاسی انجمن اسلامی دانشجویان علوم پزشکی دزفول دانشگاه علوم پزشکی دزفول 

 
حامد میکائیل زاده، بسیجی دانشگاه 

 
حامد نجاتی راد، کارشناسی ارشد مطالعات منطقه اي، مسئول سابق حوزه بسیج دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی رشت 

 
حامد یاري ، ارشد روابط عمومی ، دبیر انجمن اسلامی و مسئول بسیج دانشجویی دانشگاه 

 
حانیه دي جور، کازشناسی مهندسی کامپیوتر دانشگاه قم، دبیرآموزش انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه قم 

 
حبیب اکبري دخت، کارشناسی ارشد مهندسی مکانیک، انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه محقق اردبیلی 

 
حجت االله صناعتی، ارشد فقه و حقوق دانشگاه امام صادق، هیئت دانشگاه امام صادق 

 
حدیث مظفري، لیسانس علوم تربیتی دانشگاه فرهنگیان، عضو کادر بسیج دانشگاه فرهنگیان 

 
حسام الدین کفعمی، کارشناسی مواد و متالورژي دانشگاه یزد، مسئول هیئت دانشجویی فاطمیون دانشگاه یزد 

حسام درشمالی، کارشناسی ارشد علوم سیاسی دانشگاه آزاد اسلامی مشهد، دبیر اسبق و عضو هیئت نظارت جامعه اسلامی

 
دانشجویان دانشگاه آزاد اسلامی مشهد 

 
حسام زرگر 

 
حسن ابراهیم بیگی، سطح چهار عمران دانشگاه آزاد 

 
حسن اسداغلی، بسیجی دانشگاه 

 
حسن آقابیگی 

 
حسن بادوام، حقوق، عضو سابق انجمن اسلامی دانشجویان مستقل 

 
حسن بلوردي، ارشد علوم سیاسی، بسیج دانشگاه آزاد بافت 

 
حسن ده خیري، فعال دانشجویی 

 
حسن رضا بشیري، دکترا دامپزشکی دانشگاه شهید چمران اهواز، بسیج دانشجویی دانشگاه شهید چمران اهواز 



 
حسن غفاري فر، استادیار جامعه شناسی دانشگاه باقرالعلوم عج 

 
حسن فتحی، سطح 2 فقه واصول حوزه علمیه 

 
حسن کاظمی 

 
حسن محمدمیرزائی، دکتري علوم سیاسی، جوان برتر کشور در حوزه تشکیلات دانشجویی/ بسیج دانشجویی دانشگاه شاهد 

 
حسن مهدوي، سطح 2 طلبه حوزه علمیه، فرمانده پایگاه 

 
حسن میرزایی، سطح یک حوزوي حوزه علمیه امام خامنه اي 

 
حسن نیازي ، مهندسی مکانیک ، مسئول تبلیغات و فضاسازي اردوي انجمن اسلامی دانشجویان دانشگاه یزد 

 
حسن هاشمی 

 
حسن یزدانی پرایی، فوق لیسانس مدیریت استراتژیک دانشگاه آزاد اسلامی علوم و تحقیقات ساري 

 
حسین احمدي، فعال دانشجویی 

 
حسین اروجی، بسیجی دانشگاه 

 
حسین باصواي، کاردانی دانشگاه علوم پزشکی بوشهر 

 
حسین براتی، لیسانس عمران دانشگاه شهید رجایی کاشان 

 
حسین بعیدي، کارشناسی مدیریت بازرگانی، دبیر تشکل انجمن اسلامی دانشجویان دانشگاه یزد 

 
حسین بیگدلو 

 
حسین بیگیان 

 
حسین پناهی، دانشجوي رشته زبان انگلیسی دانشگاه آزاد اسلامی بهبهان 

 
حسین ترك پور، مسئول فضاي مجازي بسیج دانشگاه علوم و فنون دریایی خرمشهر 

حسین جاوید ، کارشناسی مهندسی معدن دانشگاه سیستان و بلوچستان ، دبیرسیاسی انجمن اسلامی دانشجویان دانشگاه سیستان و

 
بلوچستان 



 
حسین جبارزاده، لیسانس فقه و حقوق دانشگاه پیام نور 

 
حسین جهانگیري، کارشناسی رادیولوژي ، عضویت انجمن اسلامی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی 

حسین حسنی ، کارشناسی تاریخ و تمدن ملل اسلامی ، مسئول سیاسی بسیج دانشکده الهیات و معارف اسلامی _ مسئول جامعه

 
اسلامی دانشکده الهیات و معارف اسلامی 

 
حسین حسنی، دکترا مدیریت آموزشی دانشگاه ازادکرمانشاه، رئیس اردوگاه دانش آموزي استان خراسان شمالی 

 
حسین حسین زاده، کارشناسی ارشد مدیریت بازرگانی دانشگاه آذرآبادگان ارومیه 

 
حسین حسینی 

 
حسین خاوندي،بسیجی دانشگاه 

 
حسین رضایی، لیسانس الکترونیک دانشگاه آزاد ، بسیج دانشجویی دانشگاه آزاد شهرري 

 
حسین شریفی، عضو اسبق انجمن اسلامی مستقل دانشگاه خوارزمی تهران 

 
حسین شعبانی، کارشناسی اقتصاد دانشگاه موسسه امام خمینی قم 

 
حسین شفیعی زاده، کارشناسی حسابداري، مسئول واحد سیاسی بسیج دانشکده اقتصاد دانشگاه شهید چمران اهواز 

 
حسین عابدینی، فوق لیسانس حقوق جزا ، بسیج دانشجویی دانشگاه شهیدباهنرکرمان 

 
حسین عبدي، فوق لیسانس برق و الکترونیک دانشگاه شریف 

 
حسین عزیزي، ارشد علوم تربیتی دانشگاه آزاد 

 
حسین علائی تبار، کارشناسی مکانیک دانشگاه صنعتی اراك 

 
حسین علی پور 

 
حسین فتحی 

 
حسین فربد، علوم ورزشی ، معاونت بسیج دانشکده و عضو جامعه اسلامی دانشجویان دانشگاه تهران 



حسین فکور یکتا، کارشناسی ارشد مهندسی برق گرایش مدار، عضو سابق کمیته ناظر دانشجویی، فرماندهی سابق پایگاه مهندسی

 
دانشگاه فردوسی 

 
حسین قنواتی، کارشناسی روانشناسی ، دبیر تشکیلات انجمن اسلامی دانشگاه خوارزمی 

 
حسین کارآموز کارشناسی ژنتیک اردبیل جهادگر 

 
حسین کریمی ، مسئول اسبق بسیج دانشجویی پردیس کشاورزي و منابع طبیعی دانشگاه تهران 

 
حسین کریمی، کارشناسی متالورژي دانشگاه فنی و حرفه اي چمران اهواز، مدرس دانشگاه فنی و حرفه اي چمران اهواز 

 
حسین کلانتري، دکتري مدیریت دولتی دانشگاه آزاد اسلامی، عضو اسبق شوراي مرکزي بسیج دانشگاه شریف 

 
حسین کمالی، کارشناسی حقوق دانشگاه علمی کاربردي 

 
حسین گلی 

 
حسین مظاهري، کارشناسی ارشد علوم سیاسی دانشگاه آزاد تبریز، فرمانده پایگاه دانشجویی دانشگاه آزاد تبریز 

 
حسین ممبینی، مهندسی مکانیک بیوسیستم شوراي مرکزي حوزه بسیج دانشجویی دانشگاه شهید چمران اهواز 

 
حسین مومن ابادي، جامعه اسلامی دانشجویان دانشگاه شریف 

 
حسین نظري، کارشناسی مهندسی صنایع دانشگاه قم، مسول بسیج دانشگاه قم 

حسین هدایتی فر، دکتري الهیات و معارف اسلامی گرایش فقه و مبانی حقوق اسلامی ، بسیج دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی واحد

 
مشهد 

 
حسینعلی رحمتی 

 
حمزه خسروي، کارشناسی ارشد حقوقی عمومی، دبیر سابق انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه علامه طباطبایی 

 
حمید جوادي، کارشناسی مکانیک دانشگاه چابهار، دبیر انجمن دانشگاه چابهار 

 
حمید حسنی، کارشناس ارشد فلسفه آموزش و پرورش دانشگاه ملایر، عدالت خواهی دانشگاه ملایر 

حمید دولت مرادي، کارشناس ارشد فیزیولوژي گیاهان زراعی دانشگاه تهران، معاون فرهنگی بسیج دانشجویی پردیس کشاورزي

 
دانشگاه تهران 



 
حمید فعلی، دکتري حقوق ، بسیج دانشگاه امام صادق 

 
حمیدرضا آزاد، کارشناسی ریاضی دانشگاه شهید چمران، فرمانده بسیج دانشکده دانشگاه شهید چمران 

 
حمیدرضا صداقتی نیا، حوزه علمیه یزد 

 
حمیدرضا کاظم زاده 

 
حمیدرضا کوهخواهی ، کارشناسی تاریخ دانشگاه اراك، بسیج دانشجویی دانشگاه اراك 

حمیدرضا مزارعی نژاد، کارشناسی شیمی کاربردي دانشگاه جیرفت، دبیر شوراي صنفی، مدیر مسئول نشریه صداي دانشجو، دبیر

 
انجمن شیمی دانشگاه جیرفت 

 
حمیدرضا موسوي، فارغ التحصیل علوم سیاسی دانشگاه تهران 

حمیدرضاکرد، کارشناسی مدیریت دولتی دانشگاه ازاد واحد تهران شمال ، مسئول مطالبه گري و گفتمان سازي دانشگاه ازاد واحد

 
تهران شمال 

حمیده زمان پور، کارشناسی علوم معارف حوزوي دانشگاه حضرت معصومه علیهاالسلام، مربی صالحین دانشگاه حضرت معصومه

 
علیهاالسلام 

 
حنانه پوراصغر، کاردانی زبان و ادبیات عربی دانشگاه شهید مدنی آذربایجان، عضو بسیج دانشجویی دانشگاه شهید مدنی آذربایجان 

 
حوري آسمان، کارشناسی ارشد مدیریت و برنامه ریزي در ورزش ، فعال اجتماعی دانشگاه ازاد 

 
حوریه تختایی نژاد، فوق لیسانس مدیریت و برنامه ریزي، فیزیولوژي ورزشی دانشگاه ازاد 

حیدر رئیسیان، دکتراي پزشکی ، دبیر انجمن اسلامی دانشجویان رفسنجان و عضو اسبق شوراي مرکزي کمیته ي ناظر بر نشریات

 
وزارت بهداشت 

 
خانم احمدي، مهندسی پزشکی دانشگاه آزاد قم، نظارت تشکل جامعه اسلامی دانشجویان دانشگاه آزاد قم 

 
خدیجه گلعلی زاده کارشناسی علوم تربیتی بسیجی فعال یزد 

 
خشایار علی کرمی، دکتراي حرفه اي پزشکی دانشگاه جندي شاپور اهواز، شوراي صنفی دانشجویان دانشگاه جندي شاپور اهواز 

 
خلیل عامري نیا، عضو اتحادیه جامعه اسلامی دانشجویان 



خیرالنسا زیب ارزانی، دکتري حرفه اي پزشکی دانشگاه علوم پزشکی ارومیه، عضو دانشجویی شوراي انضباطی دانشگاه علوم پزشکی

 
ارومیه 

 
دانش بهادر ، سطح 2 طلبه حوزه علمیه صاحب الزمان 

دانیال منصورنژاد، کارشناسی ارشد مهندسی مکانیک دانشگاه آزاد اسلامی واحد کرمانشاه، فعال بسیج دانشگاه آزاد اسلامی واحد

 
کرمانشاه 

 
داود روحانی، طلبه 

 
داوود بهرامی، کارشناسی مهندسی مکانیک دانشگاه شهید چمران اهواز، فعالیت در بسیج دانشجویی دانشگاه شهید چمران اهواز 

 
ذبیح االله رزمی ، کارشاسی فقه و حقوق دانشگاه شیراز، مسول بسیج اندیشکده علوم انسانی دانشگاه شیراز 

 
ذبیح االله رزمی فرد، کارشناسی فقه و حقوق، مسئول بسیج دانشکده علوم انسانی دانشگاه شیراز 

 
راحله نژادشجاعی، کارشناسی ارشد مشاوره خانواده دانشگاه پیام نور اصفهان، بسیجی 

راضیه سادات کسائیان زاده مهابادي، کارشناسی رادیولوژي دانشگاه علوم پزشکی اصفهان، مسئول واحد آموزش جامعه اسلامی

 
دانشجویان دانشگاه علوم پزشکی اصفهان 

 
راضیه موسویان 

 
رامین اصانلو 

 
رباب خلجی 

 
رباب موسوي، کارشناسی مشاوره دانشگاه پیام نور 

 
رجبی، عضو انجمن علمی دانشگاه شیراز 

 
رحمان محمودي، فعال دانشجویی 

 
رحمان نظري ، ارشد علوم سیاسی دانشگاه تهران شمال ، مسئول حوزه بسیج دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی واحد دزفول 

 
رحیم اوحدي 



 
رحیم بلادرنگ، کارشناسی مدیریت برنامه ریزي دانشگاه ارومیه 

 
رحیم محقق، بسیج دانشجویی دانشگاه 

 
رسام، لیسانس علوم تربیتی ، مسئول نیرو انسانی بسیج دانشگاه لرستان 

 
رستم اشرف پور بیرگانی، دکتري علوم سیاسی دانشگاه آزاد اهواز، مسئول بسیج دانشجویی دانشگاه آزاد اهواز 

 
رسول حاجیان، دکتري مهندسی عمران دانشگاه آزاد اراك، بسیج دانشجویی 

 
رسول دستبندچی، فعال دانشجویی 

 
رسول شاکرین، عضو انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه قم 

 
رسول شمس الدین زاده، کارشناسی عمران ، بسیج دانشگاه آزاد کرمان 

 
رسول صفري، کارشناسی حقوق قضایی دانشگاه پیام نور 

 
رسول فرهمندیان، مسئول فضاي مجازي کانون فرهنگی 

 
رسول ولی، هنر دانشگاه سمنان 

 
رصا محمدحسنی، ارشد مدیریت اجرائی دانشگاه علوم و تحقیقات 

 
رضا آقابیگی، دکتري نانوفناوري پزشکی ، مسئول رسانه حوزه بسیج دانشجویی علوم پزشکی تبریز 

 
رضا ایزدي، سطح سه معارف دانشگاه قم 

 
رضا باغجري، لیسانس مخابرات دریایی ، دبیر انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه علوم و فنون دریایی خرمشهر 

 
رضا بداغی ، کارشناسی اپتومتري ، دبیر سیاسی اسبق انجمن اسلامی دانشجویان دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی 

 
رضا پروز، لیسانس حقوق 

 
رضا تدین،بسیجی دانشگاه 

 
رضا جامعیان، بسیج دانشگاه 



 
رضا جلالی، کاردانی الکترونیک ابزاردقیق دانشگاه فنی حرفه اي شهیو چمران 

 
رضا حسنوند، سطح2 حوزوي 

 
رضا حیدري، کارشناسی ارتوز و پروتز ، مسئول بسیج دانشجویی دانشگاه علوم پزشکی همدان 

 
رضا حیدري، کارشناسی ارشد پروتر دانشگاه علوم پزشکی همدان، مسئول بسیج دانشجویی دانشگاه علوم پزشکی همدان 

 
رضا دماوند، دکتري علوم سیاسی 

 
رضا رخسایی، ارشد فیزیک هسته اي دانشگاه شاهد، فعال سابق دانشجویی دانشگاه شاهد 

 
رضا روشنی، کارشناسی برق قدرت دانشگاه دزفول، شوراي بسیج دانشگاه دزفول 

 
رضا سلطانی، فعال دانشجویی 

 
رضا شهرابی فراهانی، مهندسی برق دانشگاه شاهد، مسئول رسانه بسیج دانشجویی دانشگاه شاهد 

 
رضا صالحی 

 
رضا عباسی ، ارشد رسانه و مطالعات فرهنگی ، عضویت در جنبش عدالت خواه دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی شاهین شهر 

 
رضا عزیزآبادي، کارشناسی پرستاري دانشگاه علوم پزشکی تربت جام، مسئول سابق بسیج دانشجویی دانشگاه علوم پزشکی تربت جام 

 
رضا علیزاده، فعال سابق دانشجویی 

 
رضا قائم مقامی 

 
رضا قربانی 

 
رضا قلی زاده 

 
رضا کاظمی، کارشناسی اقتصاد کشاورزي دانشگاه سید جمال الدین اسد آبادي، دانشجو برتر دانشگاه سید جمال الدین اسد آبادي 

 
رضا کریم نژاد ملکی، کارشناسی پرستاري ، بسیجی فعال-عضو کانون مهر مهدوي دانشگاه علوم پزشکی مراغه 

رضا کمالی پور، کارشناسی ارشد پیوسته معارف و حقوق اسلامی ، دبیر انجمن علمی حقوق وسردبیر نشریه دادگستر دانشگاه شهید

 
باهنر کرمان 



 
رضا کوشکی، کارشناسی معدن دانشگاه لرستان، جانشین بسیج دانشجویی دانشگاه لرستان 

رضا ملاکی ، لیسانس بهداشت محیط دانشگاه علوم پزشکی بوشهر ، جانشین سابق حوزه بسیج دانشجویی و دبیر سابق مفدا دانشگاه

 
علوم پزشکی بوشهر 

 
رضا نظري امامی، دکتري عمومی داروسازي ، نائب دبیر هلال احمر دانشگاه علوم پزشکی تهران 

 
رضاسبزي، فعال دانشجویی 

 
رضوان اسلامی، کارشناسی گیاه پزشکی دانشگاه ازاد اردبیل، بسیجی فعال دانشگاه ازاد اردبیل 

 
رعنا خدابخشی لاگورکان، لیسانس زیست شناسی دانشگاه شهیدچمران اهواز 

رفیعه السادات مرتضوي ، کارشناسی زبان ایتالیایی/ حوزه علمیه دانشگاه تهران/ هشتگرد، مسئول بسیج دانشجویی واحد خواهران

 
دانشگاه تهران/ هشتگرد 

 
رقیه محمدحسینی حاجیور، کارشناسی مهندسی عمران دانشگاه آزاد اسلامی اهواز ، عضو فعال دانشگاه آزاد اسلامی اهواز 

 
روح االله ارجمندي 

 
روح االله زندي، کارشناسی دانشگاه آزاد 

 
روح االله فاریابی، کارشناسی مهندسی مکانیک دانشگاه آزاد کهنوج 

 
روح اله حسنی، کارشناسی علوم آزمایشگاهی دانشگاه علوم پزشکی اهواز، مسیول پایگاه بسیج دانشگاه علوم پزشکی اهواز 

 
روح اله روزبهانی، دکتري فقه سیاسی دانشگاه جامعه المصطفی العالیمه، استاد حوزه دانشگاه جامعه المصطفی العالیمه 

 
روح اله شاهی، مسئول بسیج دانشگاه فرهنگیان 

 
ریحانه گل دست ، کارشناسی مدیریت بازرگانی دانشگاه شهید چمران اهواز ، دبیر دانشکده اقتصاد دانشگاه شهید چمران اهواز 

 
زبیده حسینی، کارشناسی حسابداري ، بسیجی دانشگاه باهنر کرمان 

 
زمانی زاده، دکترا فقه و اصول ، استاد دانشگاه 

 
زهرا آجرلو، کارشناسی الهیات دانشگاه خوارزمی، تحلیل و بررسی دانشگاه خوارزمی 



زهرا احمدي دهر، دکتري ریاضی دانشگاه تحصیلات تکمیلی در علوم پایه زنجان، مسئول فرهنگی اسبق بسیج دانشجویی دانشگاه

 
فرهنگیان (پردیس فاطمه الزهرا) تبریز 

 
زهرا اسدي 

 
زهرا اسدي، لیسانس الهیات دانشگاه شاهد، بسیج دانشگاه شاهد 

 
زهرا افشاري ، لیسانس مکانیک دانشگاه ملایر، رییس هیئت دانشجویی منتظران ظهور دانشگاه ملایر 

 
زهرا امیري، کارشناسی علوم قرآن و حدیث دانشگاه تهران، بسیج دانشجویی دانشگاه تهران 

 
زهرا امینی، کارشناسی ارشد حسابداري دانشگاه 

 
زهرا پهلوان، کارشناسی فقه و حقوق دانشگاه ازاد مشهد، مسئول سیاسی خواهران حوزه بسیج دانشجویی دانشگاه ازاد مشهد 

 
زهرا پیکانی، کارشناسی ارشد الهیات ، مسول تربیت و آموزش دانشگاه شهید چمران اهواز 

 
زهرا توکیه، فارق التحصیل حسابداري دانشگاه ازاد اسلامی شوش، مسئول خواهران بسیج دانشجویی دانشگاه ازاد اسلامی شوش 

 
زهرا حردانیان، ریاضی دانشگاه شهید چمران اهواز، بسیج دانشجویی دانشگاه شهید چمران اهواز 

 
زهرا خونساري، کارشناسی کامپیوتر دانشگاه آزاد کاشان، فعال فرهنگی، علمی و نشریاتی دانشگاه آزاد کاشان 

 
زهرا داداشی 

زهرا رحمن زاده کرمانی، کارشناسی ارشد پژوهش علوم اجتماعی دانشگاه فردوسی مشهد ، دبیر واحد خواهران جامعه اسلامی

 
دانشجویان دانشگاه فردوسی مشهد 

 
زهرا ریاضیات، جامعه شناسی دانشگاه شاهد، مسئول واحد خواهران انجمن اسلامی مستقل دانشگاه اصفهان 

 
زهرا زارعی، کارشناسی امورگمرکی دانشگاه علمی کاربردي ، فرهنگی دانشگاه علمی کاربردي 

زهرا زال، کارشناسی علوم سیاسی دانشگاه آزاد همدان، مسئول خواهران جامعه اسلامی دانشجویان دانشگاه آزاد همدان، مسئول

 
نیروانسانی حوزه دانشجویی دانشگاه آزاد همدان 

 
زهرا سادات امجدي بسیجی سابق کارشناسی ارشد دانشگاه الزهرا 



 
زهرا شماعی، کارشناسی علوم قرآن و حدیث دانشگاه تهران، عضو شوراي مرکزي جامعه اسلامی دانشجویان دانشگاه تهران 

 
زهرا ظهرابی، کارشناسی ارشد فیزیک دانشگاه بوعلی سینا همدان، مدیر مسئول نشریه دانشگاه بوعلی سینا همدان 

 
زهرا عشقی، کارشناسی فلسفه دانشگاه تهران، معاون علمی بسیج دانشکده ادبیات و علوم انسانی دانشگاه تهران 

 
زهرا علی نژاد، کارشناسی مدیریت صنعتی دانشگاه خلیج فارس، مسیول پایگاه خواهران دانشگاه خلیج فارس 

 
زهرا قارایی، کارشناسی فلسفه دانشگاه پردیس فارابی تهران، ولایت رهبري دانشگاه پردیس فارابی تهران 

 
زهرا کوهی، عضو شوراي مرکزي انجمن اسلامی دانشجویان مستقل 

 
زهرا لطفیان نیشابوري، فعال فرهنگی.مسئول کانون فرهنگی رحمۀ للعالمین دانشگاه 

 
زهرا محمدي، کارشناسی حسابداري ، بسیج دانشگاه آزاد اسلامی شهریار 

 
زهرا مشایخی، فارغ التحصیل کارشناسی آموزش علوم تجربی دانشگاه تربیت معلم شهیدرجایی 

 
زهرا مظهري ، کاردانی نرم افزار ، دبیر انجمن اسلامی دانشگاه دانشکده شریعتی 

 
زهرا مقدم منش، کارشناسی مهندسی نرم افزار دانشگاه قم، دبیر روابط عمومی انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه قم 

زهرا ملکوتی خواه، کارشناسی روانشناسی دانشگاه پیام نور خوراسگان، دبیر تشکل انجمن اسلامی دانشجویان مستقل اسلامی دانشگاه

 
پیام نور خوراسگان 

 
زهرا ملکی کارشناس تربیت معلم قرآن کریم 7 سال بسیج فعال یزد 

 
زهرا نائب، ارشد علوم قرآن و حدیث دانشگاه شهید مدنی تبریز، دبیر خواهران جامعه اسلامی دانشجویان دانشگاه شهید مدنی تبریز 

 
زهرا نیک سیرت، لیسانس حقوق ، نیروي انسانی بسیج دانشگاه آزاد تهران مرکز 

 
زهرا وفامند، دبیرسیاسی اسبق انجمن اسلامی دانشجویان دانشگاه شیراز 

 
زهره برهمن ، طلبه 

 
زهره بیاتی، فارغ التحصیل مترجمی زبان انگلیسی 

 
زهره تشکري نیا، لیسانس مترجمی زبان دانشگاه آزاد اسلامی، شرکت در بسیج دانشگاه آزاد اسلامی 



 
زهره حسینی ، کارشناسی ریاضی و کاربردها دانشگاه تهران 

 
زهره محسنی طلبه قم 

 
زینب احسانی 

 
زینب اصلانی، دانشجو انسانی دانشگاه جامعه الزهرا، فرمانده واحد دانشگاه جامعه الزهرا 

 
زینب افراسیابی ، کارشناسی حقوق دانشگاه آزاد شیراز، دانشجو فعال دانشگاه آزاد شیراز 

زینب امیري، ارشد علوم ومهندسی محیط زیست/آلودگی دانشگاه اراك، فعال دانشجویی نهادرهبري وانجمن اسلامی دانشجویان

 
مستقل دانشگاه اراك 

 
زینب براتی، کارشناسی علوم تربیتی دانشگاه پیام نور شیروان، دانشگاه پیام نور شیروان 

 
زینب بشیري، کارشناسی روانشناسی دانشگاه معارف قرآن و عترت، فعال فرهنگی دانشگاه معارف قرآن و عترت 

زینب تأملی، کارشناسی زیست شناسی علوم گیاهی دانشگاه محقق اردبیلی، مسئول واحد سیاسی و واحد خواهران انجمن اسلامی

 
دانشجویان مستقل دانشگاه محقق اردبیلی 

 
زینب تقوایی، کارشناسی بیوتکنولوژي دانشگاه شهید بهشتی، جانشین واحد سیاسی دانشگاه شهید بهشتی 

 
زینب حمیدي فارس 

 
زینب خانی 

 
زینب دهقانی ، ارشد، سطح 3 فلسفه و کلام اسلامی دانشگاه قم، فعال فرهنگی، معاونت حوزه 

زینب رضوانی زاده ، کارشناسی علوم قرآن و حدیث، عضو واحد زنان جامعه اسلامی دانشجویان دانشگاه تهران و عضو بسیج دانشکده

 
الهیات دانشگاه تهران 

 
زینب زارع زاده ، کارشناسی مهندسی ژنتیک دانشگاه بوعلی سینا ، دبیر فرهنگی دانشگاه بوعلی سینا 

 
زینب زیادي کارشناس روانشناسی اصفهان 

زینب شریفی، کارشناسی مهندسی کامپیوتر ، مسئول سابق بسیج دانشجویی دانشگاه دکتر شریعتی، مدیر مسیول سابق نشریه

 
دانشجویی خط کش دانشگاه دکتر شریعتی 



 
زینب عباسی، کارشناس علوم قرآن و حدیث دانشگاه تهران، معاونت رسانه خوابگاه دانشجویی دانشگاه تهران 

 
زینب غلامی، فعالیت در انجمن اسلامی دانشجویان مستقل 

 
زینب ناموران بسیج دانشگاه فرهنگیان رشته آموزش زبان و ادبیات فارسی 

 
ساجده روستازاده مسئول هییت دانشگاه آزاد اسلامی 

 
سارا لرکی، کارشناسی حقوق دانشگاه پیام نور، فعال بسیج دانشجویی 

 
ساسان جشان، ارشد زبان و ادبیات عرب ، انجمن اسلامی -بسیج دانشگاه رامهرمز اهواز 

 
سامان حمیدپور 

 
سامان رئیسی، مدیریت صنعتی دانشگاه هرمزگان، دبیرسابق تشکیلات انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه هرمزگان 

 
سامان میسی چگنی، دکتراي حرفه اي پزشکی ، جانشین فرماندهی حوزه دانشگاه علوم پزشکی تهران 

سبحان اعظمی، کارشناسی حقوق دانشگاه رازي کرمانشاه، دبیر سابق انجمن اسلامی دانشجویان مستقل و دبیر شوراي صنفی دانشگاه

 
رازي 

 
سبحان پیرزاده، کارشناسی پرستاري دانشگاه آزاد اسلامی واحد کرج 

 
سپهر قاسمی، کارشناسی فرش دانشگاه دولتی شیراز، مسئول بسیج دانشکده هنر و معماري دانشگاه دولتی شیراز 

 
ستار احمدي، لیسانس مهندسی برق ، دبیر سیاسی انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه اراك 

 
سجاد اکبري، کارشناسی شیمی محض دانشگاه شیراز، بسیج دانشجویی دانشگاه شیراز 

 
سجاد بقایی، ارشد فلسفه، مسئول بسیج دانشگاه 

 
سجاد ترك، برق دانشگاه شهید چمران اهواز، دبیر کل شوراي صنفی دانشگاه شهید چمران اهواز 

 
سجاد جعفري ، دکتري داروسازي ، مسئول بسیج دانشگاه دانشگاه علوم پزشکی کرمان 

 
سجاد حاتمی، کارشناسی آموزش ابتدایی، عضو شوراي صنفی مرکز رجایی دانشگاه فرهنگیان پردیس بحرالعلوم شهرکرد 



 
سجاد داودي ، کارشناسی ارشد مکانیک دانشگاه خوارزمی ، دبیر شوراي نظارت انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه خوارزمی 

 
سجاد درویشی، لیسانس کامپیوتر نرم افزار ، دبیر اسبق انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه آزاد شهرکرد 

 
سجاد رضایی ، ارشد معارف دانشگاه قم 

سجاد رضایی، دانشجوي پزشکی ، دبیر کل سابق انجمن اسلامی مستقل، دبیر سابق منابع انسانی انجمن اسلامی مستقل و دبیر سابق

 
شوراي نظارت بر تشکل انجمن اسلامی مستقل دانشگاه 

 
سجاد رئوفی، لیسانس علوم مهندسی، دبیر اسبق جامعه اسلامی دانشجویان دانشگاه تهران 

 
سجاد سهرابی، کارشناسی ارشد برق دانشگاه اراك، نیروي انسانی دانشگاه اراك 

 
سجاد عسکري، کارشناسی ارشد علوم سیاسی دانشگاه اصفهان، مسئول سابق رسانه اي بسیج دانشگاه شیراز 

 
سجاد فربد کارشناس ارشد تربیت بدنی گرایش فیزیولوژي ورزشی بسیجی عادي تهران 

 
سجاد فیلی، کارشناسی ارشد فقه و مبانی حقوق اسلامی دانشگاه حضرت امیرالمؤمنین (ع) – اهواز 

سجاد کرمی، کارشناسی مهندسی مکانیک دانشگاه ازاد اسلامی واحد اهواز، مسئول رسانه و سیاسی حوزه بسیج دانشجویی شهید علم

 
الهدي دانشگاه ازاد اسلامی واحد اهواز 

سجاد گلی، کارشناسی علوم تربیتی دانشگاه فرهنگیان اردبیل، دبیر قرارگاه شهید احمدي روشن بسیج دانشجویی استان اردبیل

 
دانشگاه فرهنگیان اردبیل 

 
سجاد لطفی جزن آبادي، کارشناسی مهندسی برق دانشگاه صنعتی اراك، بسیج دانشجویی دانشگاه صنعتی اراك 

 
سجاد مشاوري نیا، کارشناسی گیاه پزشکی دانشگاه زابل، دبیر تشکل جامعه اسلامی دانشگاه زابل 

سجاد مشهدي حسن، کارشناسی مهندسی مکانیک دانشگاه سمنان، قائم مقام واحد عقیدتی سیاسی شوراي انجمن اسلامی

 
دانشجویان دانشگاه سمنان 

 
سجاد مطهري، دیپلم علوم تجربی دانشگاه مراغه، مسئول فرهنگی دانشگاه مراغه 

 
سجاد میرزائی، کارشناسی حقوق دانشگاه علامه طباطبایی، فعال انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه علامه طباطبایی 

 
سجاد نوادر، کارشناسی ارشد مهندسی نرم افزار دانشگاه آزاد دزفول، بسیجیِ طرح ولایتی دانشگاه آزاد دزفول 



 
سجاد هژبري، بسیجی دانشگاه 

 
سردار محمدي، کارشناسی ارشد علوم اطلاع رسانی دانشگاه شیراز 

 
سردار ملکشاهی، کارشناسی پرستاري دانشگاه علوم پزشکی رفسنجان، فعال سابق اتحادیه انجمن هاي اسلامی مستقل 

 
سروش بستان پیرا، دکتري نانو فوتونیک دانشگاه مالک اشتر، دبیرکل اسبق انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه مالک اشتر 

 
سعید اسفندیاري 

 
سعید جمالپور، دکتري مهندسی عمران دانشگاه ازاد اسلامی قزوین، مسئول تحلیل و بررسی دانشگاه ازاد اسلامی قزوین 

 
سعید حردان عضو فعال بسیج خوزستان 

 
سعید حسن کاویار، کارشناسی برق الکترونیک، بسیج دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی واحد کرج 

 
سعید رزم، ارشد مدیریت MBA دانشگاه تبریز ، سردبیر نشریه دانشجویی دانشگاه تبریز 

سعید رضاییان ، کارشناسی علوم ارتباطات اجتماعی دانشگاه تهران، مسئول بسیج دانشجویی اسبق دانشکده علوم اجتماعی دانشگاه

 
تهران 

 
سعید سحاب امیرخانی، کارشناسی علوم قرآن و حدیث ، دبیر ستاد مقابله با جنگ نرم دانشگاه پیام نور 

 
سعید شعیب، کارشناسی حقوق، بسیج دانشجویی 

 
سعید قاسم پور 

 
سعید قاضی پور، کارشناسی ارشد مدیریت دانشگاه تهران، دبیر جامعه اسلامی دانشجویان دانشگاه یزد 

 
سعید قلندري کارشناسی ارشد 

 
سعید کاردان 

 
سعید معین رودبالی، مدیریت کانون فرهنگی هنري شهداي روستاي رودبال بخش همایجان شهرستان سپیدان فارس 

سعید واهب ، کارشناسی علوم آزمایشگاهی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان ، مسئول مطالبه گري حوزه بسیج دانشجویی دانشگاه علوم

 
پزشکی اصفهان 



 
سعیدرضا ابوذري 

 
سعیدرضا جعفري 

 
سعیده البرز، کارشناسی علوم تربیتی دانشگاه آزاد 

 
سلمان یادگاري ، کارشناسی ارشد جامعه شناسی ، فرمانده پایگاه بسیج دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی واحد کهنوج 

 
سمانه چشک، لیسانس علوم و تفسیر قران کریم ، گروه فرهنگی دانشگاه علوم و قران شیراز 

 
سمیرا رحیمی 

 
سمیرا مدد نجف آباد، کارشناسی زیست شناسی دانشگاه پیام نور ارومیه، مسئول علمی دانشگاه پیام نور ارومیه 

 
سمیرا مرودشتی کارشناس علوم اجتماعی فعال دانشجویی تهران 

 
سمیه احمدي، کارشناسی علوم دامی دانشگاه بوعلی سینا همدان 

سمیه حسنی نژاد، کارشناسی پژوهشگري اجتماعی دانشگاه شهید چمران اهواز، مسول واحد خواهران هیئت دانشجویی دانشگاه

 
شهید چمران اهواز 

 
سمیه دور، کارشناسی ارشد مهندسی منابع طبیعی دانشگاه خاتم الأنبیاء بهبهان، جانشین خواهران دانشگاه خاتم الأنبیاء بهبهان 

 
سمیه سرکاري ، ارشد الهیات دانشگاه کاشان 

 
سمیه علوي بسیج دانشگاه فرهنگیان رشته آموزش کودکان استثنایی 

 
سمیه ملکی نژاد، کارشناسی ارشد اموزگاري ابتدایی دانشگاه فرهنگیان شهیدصدوقی کرمانشاه 

 
سهراب جعفري، درس خارج فقه واصول حوزه علمیه قم 

 
سهراب عالی قدر مهندسی مواد تهران بسیجیوعادي 

 
سهند طالب زاده کارشناس بیهوشی فعال هلال احمر تهران 

 
سهیل مرادي کارشناس ارشد حقوق خصوصی بسیج عادي میبد 

سهیلا سادات پارسیان پور، کارشناسی پژوهشگري علوم اجتماعی ، فرمانده پایگاه بسیج دانشجویی دانشگاه،مسئول خواهران بسیج



 
دانشجویی 

 
سهیلا محصولی کارشناس زبان و ادبیات فرانسه 3 سال بسیج عادي همدان 

 
سوسن بیات، کارشناسی ارشد شیمی معدنی دانشگاه قم، دبیر شوراي هماهنگی دانشگاه قم 

 
سوسن رضایی جم بسیجی آذربایجان شرقی 

 
سید ابوالفضل مقدم، کارشناسی ارشد مهندسی کامپیوتر دانشگاه پیام نور بندگز، پیام نور بهشهر، آزاد بهشهر 

 
سید امیرحسین طباطبایی نیا، کارشناسی مهندسی مکانیک دانشگاه آزاد، بسیجی دانشگاه آزاد 

 
سید امیررضا موسوي، بسیجی دانشگاه 

 
سید ایمان موسوي، دبیر اسبق انجمن اسلامی دانشجویان 

 
سید ایمان موسوي، کارشناسی الهیات دانشگاه قم 

 
سید بهروز محمدي چشمه گل، کاردانی معماري دانشگاه کاشان، تعلیم و تربیت بسیج نفت و گاز گچساران 

 
سید توحید صابري مسئول اسبق هییت دانشجویی دانشگاه یزد 

 
سید حامد احمدي جهادگر کارشناسی ارشد حقوق خصوصی دانشگاه آزاد 

 
سید حسام مطلق حسینی دبیر کانون محیط زیست تهران 

 
سید حمیدرضا مجتبوي، کارشناسی مهندسی صنایع دانشگاه امیرکبیر، دبیر سابق انجمن اسلامی دانشجویان دانشگاه امیرکبیر 

سید رسول حسینی، کارشناسی زبان و ادبیات فارسی دانشگاه خوارزمی کرج، مسئول سابق بسیج دانشجویی دانشگاه خوارزمی و دبیر

 
تبیین مواضع سابق استان البرز دانشگاه خوارزمی کرج 

سید رضا میرمحمدي میبدي، کارشناسی مهندسی صنایع و سیستم ها دانشگاه صنعتی اصفهان ، فعال فرهنگی دانشگاه صنعتی

 
اصفهان 

سید صادق موسوي گل چشمه، کارشناسی ارشد فراوري محصولات شیلاتی، سرپرست پایگاه بسیج، دبیر انجمن علمی، عضو کمیته

 
ناظر بر نشریات دانشگاهی دانشگاه علوم کشاورزي و منابع طبیعی ساري 

سید صادق یوسفی، کارشناسی علوم آزمایشگاهی دانشگاه علوم پزشکی تهران، عضو کمیته علوم آزمایشگاهی دانشگاه علوم پزشکی



 
تهران 

 
سید علی اکبر صانعی، پزشک عمومی دانشگاه علوم پزشکی، کمک بسیجیان دانشگاه علوم پزشکی 

 
سید علی علوي، کارشناسی مدیریت بازرگانی دانشگاه اصفهان، سابقه اجرایی و کمیته پذیرش دانشگاه اصفهان 

 
سید علی اصغر فخرالدینی،بسیج دانشگاه 

 
سید علیرضا مرتضوي، کارشناسی حسابداري دانشگاه دانشکده نفت تهران، دانشجوي عادي دانشگاه دانشکده نفت تهران 

 
سید کاظم موسوي 

 
سید مجتبی حسینی طلبه سطح 4 حوزه علمیه 

 
سید مجید رضوي بسیج خراسان رضوي 

 
سید محمد حسن صافی، کارشناسی ارشد مدیریت خدمات بهداشتی و درمانی، عضو شوراي مرکزي قرار گاه جوانان گام دوم 

 
سید محمد مهدي حسینی حوزه علمیه روحیه بابل 

 
سید محمدامین مولایی، بسیجی دانشگاه 

سید محمدمهدي جهانشاهی تبریزي ، کارشناسی حقوق دانشگاه آزاد اسلامی دماوند ، عضو شوراي مرکزي انجمن اسلامی دانشجویان

 
مستقل دانشگاه دماوند 

 
سید مرتضی محمودي، کارشناسی برق دانشگاه شریف، اعضاي بسیج دانشجویی دانشگاه شریف 

 
سید مرتضی مصطفوي سطح عالی حوزه علمیه 

 
سید مصطفی ابوالقاسمی، جانشین اسبق بسیج دانشجویی دانشگاه شیراز 

 
سید معین مرتضوي، فعال دانشجویی 

 
سید مهدي رجائی نسب، کارشناس حقوق دانشگاه شیراز، دییر فرهنگی انجمن اسلامی مستقل شیراز 

 
سید مهدي لطیفی، کارشناسی فیزیک دانشگاه ارومیه ، فعالیت در نهاد رهبري دانشگاه ارومیه 

سید مهدي موسوي، کارشناسی پرستاري دانشگاه آزاد اسلامی واحد کرج ، دبیر کل انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه آزاد



 
اسلامی واحد کرج 

 
سید میثم، لیسانس الهیات دانشگاه بوعلی 

 
سید میلاد احدي، بسیجی دانشگاه 

 
سید نیما معینی، کارشناسی حسابرسی ، بسیج دانشجویی دانشگاه شهید شمسی پور 

سید یعقوب حسینی، کارشناسی ارشد مدیرت دولتی دانشگاه پیام نور یزد، مسئول بسیج دانشجویی در دوره کارشناسی دانشگاه پیام

 
نور یزد 

سیدامیرحسین هاشمی، کارشناسی ارشد فقه و مبانی حقوق ، مسئول روابط عمومی و فضاي مجازي بسیج دانشگاه علوم اسلامی

 
رضوي دانشگاه علوم و تحقیقات تهران 

 
سیدباقرعلوي، کارشناسی حقوق، عضو بسیج دانشجویی 

 
سیدحامد تحقیقی، کارشناسی عمران دانشگاه شاهد، معاونت بسیج دانشگاه شاهد 

 
سیدحمیدحسینی، سطح2 

 
سیدسجاد صنیع خانی، کارشناسی مهندسی کامپیوتر دانشگاه تهران 

 
سیدسجاد میروزاده ، دانشگاه حقوق دانشگاه پیام نور طبس، انجمن اسلامی مستقل ونهاد مقام معظم رهبري دانشگاه پیام نور طبس 

 
سیدصفا حسینی، ارشد مکانیک بیوسیستم دانشگاه تهران، فعالیت در انجمن اسلامی دانشجویان دانشگاه تهران 

 
سیدعلی سیدمومنی، لیسانس مهندسی کامپیوتر دانشگاه صنعتی قم، دبیر اسبق کانون مهدي یاوران دانشگاه صنعتی قم 

 
سیدمحمداسایش مقدم ، علوم قرآن و حدیث دانشگاه رضوي، بسیجی دانشگاه رضوي 

 
سیدمحمدباقر اروین اصل، دکترا علوم سیاسی دانشگاه ازاد شیراز جاده صدرا، عضو بسیج دانشگاه ازاد شیراز جاده صدرا 

سیدمحمدحسن مرتضوي، کارشناسی مهندسی عمران دانشگاه آزاد اسلامی بجنورد، مسول بسیج دانشجویی دانشگاه ازاد اسلامی

 
بجنورد 

سیدمحمدرضا موسوي، کارشناسی مدیریت دولتی - جامعه شناسی دانشگاه اصفهان، مسئول آموزش تشکل جامعه اسلامی

 
دانشجویان دانشگاه اصفهان 



 
سیدمحمدهادي مرتضوي، مسئول واحد تحلیل و بررسی حوزه بسیج دانشجویی دانشگاه 

 
سیدمهدي موسوي موگوئی، کارشناسی حقوق دانشگاه پیام نور شاهین شهر، مطالبه گري دانشگاه پیام نور شاهین شهر 

 
سیدمهدي پناهی مقدم، کارشناسی عکاسی دانشگاه سمنان، مسئول رسانه در انجمن اسلامی و هیئت دانشجویی دانشگاه سمنان 

 
سیدمهدي حاجی آبادي، کارشناسی الکترونیک دانشگاه ملی بیرجند، انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه ملی بیرجند 

 
سیده پریا سعیدي، کارشناسی پرستاري دانشگاه علوم پزشکی یاسوج 

 
سیده صدیقه موسوي، کاردانی حسابداري دانشگاه آزاد آبادان 

 
سیده طوبی موسوي، کارشناسی ارشد مهندسی مواد ، مسئول خواهران بسیج دانشجویی دانشگاه خواجه نصیر 

 
سیده فاطمه صادقی، لیسانس شیمی کاربردي دانشگاه قم، عضو فعال تشکل انجمن اسلامی مستقل دانشگاه قم 

سیده فاطمه موسوي، کارشناسی زیست شناسی دریا دانشگاه علوم و فنون دریایی خرمشهر، دبیر تشکل انجمن اسلامی دانشجویان

 
مستقل دانشگاه علوم و فنون دریایی خرمشهر 

 
سیده فاطمه هاشمی پور، کارشناسی مهندسی بهداشت محیط دانشگاه علوم پزشکی یاسوج، عضو بسیج دانشگاه علوم پزشکی یاسوج 

 
سیده کوثر شریفی، کاردانی اموزش و پرورش ابتدایی دانشگاه آزاد اهواز 

 
سیده لیلا خلیلی، کارشناسی ادبیات فارسی 

 
سیده مرضیه صداقت، کارشناسی روانشناسی ، مسول گفتمان سازي بسیج دانشجویی دانشگاه یاسوج 

 
سیده مریم آریغ، کارشناسی آموزش ابتدایی ، جانشین حوزه بسیج دانشجویی واحد دانشگاه آزاد بهبهان 

 
سیما ذبیحی، کارشناسی مدیریت بازرگانی دانشگاه ارومیه، فعالیت در انجمن اسلامی دانشجویان دانشگاه ارومیه 

 
سیما شرفی، کارشناسی آموزش زبان دانشگاه ملی زابل 

 
سیمین شاهمرادي عضو اسبق انجمن اسلامی 

 
سینا ارگنجی، دبیر اسبق جامعه اسلامی دانشجویان دانشگاه فرهنگیان مشهد 

 
سینا پور معادي کارشناس زبان و ادبیات عرب مسئول فرهنگی میبد 



 
سینا حسنی 

 
سینا مظاهري، کاردانی برق صنعتی دانشگاه علمی کاربردي، بسیجی دانشگاه علمی کاربردي 

سینا میسی چگنی، کارشناسی پرستاري دانشگاه علوم پزشکی جندي شاپور اهواز، عضوي از کانون مهدویت و هیئت محبان اهل بیت

 
دانشگاه علوم پزشکی جندي شاپور اهواز 

 
سینا نصیري، کارشناسی علوم سیاسی ، سردبیر فصلنامه ایرانشناسی و پژوهش هاي مسایل ایران سیمرغ دانشگاه فردوسی مشهد 

 
شاهین انقلاب فعال دانشجویی 

 
شبنم مرادي بسیج فلسفه تهران 

 
شهاب افخمی نیا کارشناس ارشد فقه و حقوق بسیجی 

 
شهاب عبدي، کارشناس مهندس شیمی دانشگاه ارومیه، دبیر کل انجمن اسلامی دانشجویان دانشگاه ارومیه 

 
شهاب عزیزي زاده، کارشناسی مهندسی مکانیک ، مسئول امور صنفی دانشگاه اروندان خرمشهر 

 
شهاب، کارشناسی مهندسی شیمی دانشگاه ارومیه، روابط عمومی و دبیر کل و نائب دبیر انجمن اسلامی دانشجویان دانشگاه ارومیه 

 
شهربانو عاشوري، کارشناسی حقوق ، فعال بسیج دانشجویی دانشگاه پیام نور نودان 

شهریار جانبازي، دکتري تخصصی سیاستگزاري دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، جانشین معاونت برنامه ریزي ستاد مبارزه با کرونا

 
تهران دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی 

 
شهریار سلیم زاده، بسیجی دانشگاه 

 
شهریار نادري جهادگر کارشناسی مترجمی زبان انگلیسی دانشگاه آزاد 

شهلا شریفی ، کارشناسی مکانیک دانشگاه صنعتی جندي شاپور دزفول ، مسئول جهادي واحد خواهران بسیج دانشجویی دانشگاه

 
صنعتی جندي شاپور دزفول 

شیما نري موسی ، کارشناسی آموزش ابتدایی ، مسئول دفترنشریات، مسئول سراي دانشجویی،مسئول کانون فیلم و عکس،فعال

 
فرهنگی و اجتماعی و... دانشگاه ازاد بهبهان 

 
صابر یوسفی بسیجی دانشگاه فرهنگیان 



 
صادق زارعی،مسئول واحد عقیدتی سیاسی انجمن اسلامی دانشجویان دانشگاه یزد د 

 
صالح جمالی خراسان رضوي 

 
صدرا درویش نژاد، کارشناسی ارشد زیست شناسی دریا دانشگاه هرمزگان، عضو کانون دانشگاهیان دانشگاه هرمزگان 

 
صدرا سلطانی، کارشناسی مهندسی برق دانشگاه شهید چمران اهواز، بسیج دانشجویی دانشگاه شهید چمران اهواز 

 
صغري بزمی، کارشناسی هوشبري دانشگاه علوم پزشکی یاسوج، دبیر هیئت محبان اهل بیت دانشگاه علوم پزشکی یاسوج 

 
صغري خادمی، فوق لیسانس علوم سیاسی دانشگاه آزاد شیراز 

 
صفر جسارتی، کاردانی پرستاري دانشگاه بقیه االله 

 
ضیاء، کارشناسی علوم اجتماعی دانشگاه آزاد 

 
طاهر بفراجردي ،کارشناسی ارشد حقوق دانشگاه مؤسسه آموزشی و پژوهشی امام خمینی ره قم 

 
طاهره زارعی 

 
طاهره قائدي، کارشناسی ارشد فلسفه وکلام اسلامی ، فعال فرهنگی نهادرهبري دانشگاه قم 

 
طه تفضلی یزدي ، کارشناسی حسابداري دانشگاه پیام نور ، مسئول حوزه دانشگاه پیام نور 

طهورا سادات حسینی، کارشناسی زبان و ادبیات فارسی دانشگاه پیام نور مرکز اصفهان، عضو گروه فرهنگی انجمن اسلامی دانشگاه

 
پیام نور مرکز اصفهان 

 
طهورا میرزایی زاده، کارشناسی علوم اقتصادي دانشگاه شهید بهشتی، معاونت فرهنگی بسیج دانشجویی دانشگاه شهید بهشتی 

 
طیبه ولیپور، ارشد تاریخ تشیع دانشگاه موسسه امام، سابقه فرهنگی در دانشگاه موسسه امام 

 
عارف شکري، کارشناسی کامپیوتر، مسئول سابق هیئت دانشگاه بناب 

 
عارف یاوري، کارشناسی مهندسی معماري ، دبیر پذیرش انجمن اسلامی دانشکده فنی کرمانشاه دانشگاه فتی همدان(شهید مفتح) 

 
عارفه رفیع زاده، کارشناسی روانشناسی دانشگاه معارف قرآن و عترت، فعال فرهنگی دانشگاه معارف قرآن و عترت 



عاطفه سادات تیموري منفرد، فوق لیسانس روانشناسی اسلامی، فعال دانشجویی و جانشین فرمانده بسیج دانشجویی دانشگاه پیام نور

 
اهواز 

 
عاطفه قتحی، کارشناسی نقاشی دانشگاه تهران، بسیجی و عضو هیات علمی دانشگاه تهران 

 
عاطفه گچپز زاده، کارشناسی حقوق دانشگاه آزاد دزفول، عضو بسیج و هلال احمر دانشگاه آزاد دزفول 

 
عاطفه محسنی، ارشد علوم سیاسی دانشگاه آیت االله بروجردي، مسئول بسیج دانشجویی خواهران دانشگاه آیت االله بروجردي 

 
عالیه افضل القوم، دکتري مهندسی مواد ، مسئول عقیدتی و سیاسی واحد خواهران بسیج دانشجویی دانشگاه 

 
عباس حمزه، لیسانس پرستاري ، مسئول پایگاه دانشگاه جندي شاپور اهواز 

 
عباس خواجه ، کارشناسی فلسفه دانشگاه میبد، فعال فرهنگی و جهادي و عضو شوراي بسیج دانشگاه میبد 

 
عباس رجبی 

عباس عباس زاده، کارشناسی مدیریت صنعتی دانشگاه آزاد اسلامی واحد بناب، عضو نهاد نمایندگی مقام معظم رهبري در دانشگاه

 
ارومیه 

عباس عباسی ، کارشناسی حقوق دانشگاه آزاد اسلامی واحد شیراز ، مسول آماد و پشتیبانی دانشکده دانشگاه آزاد اسلامی واحد شیراز

 
عباس غوابشی، کارشناسی تربیت بدنی دانشگاه شهید چمران، مسول فرهنگی بسیج دانشجویی دانشگاه شهید چمران 

 
عباس کاشی، ارشد حقوق مالی اقتصادي ، انجمن اسلامی دانشگاه رجا 

 
عباس یزدان پناه،دکترا دانشگاه امام حسین علیه السلام 

 
عباسی، عضو شوراي حوزه بسیج دانشجویی امیرکبیر 

 
عبدالرضا فخري، ارشد مدیریت ،بسیج دانشجویی دانشگاه 

عبدالغفار حقیقی مقدم، کارشناسی ارشد مدیریت دولتی دانشگاه صنعتی قم، جانشین فرمانده بسیج کارمندي و مسئول کارگروه

 
بسیج استان دانشگاه صنعتی قم 

 
عبداالله شریفی ، کارشناسی ارشد مهندسی صنایع دانشگاه خوارزمی ، جانشین حوزه بسیج دانشجویی دانشگاه خوارزمی 

 
عبداالله میري، بسیجی دانشگاه 



 
عبداله عابدین زاده 

 
عذرا سفیددوز 

 
عرب، کارشناسی فقه و حقوق اسلامی دانشگاه تهران مرکز، عضو شوراي مرکزي اتحادیه دانشگاه تهران مرکز 

 
عرفان افشاري پور ، کارشناسی حقوق دانشگاه شاهد تهران ، فعال فرهنگی 

 
عرفان دلداري، کارشناسی برق قدرت دانشگاه آفاق، دانشجو دانشگاه آفاق 

 
عرفان سرهنگی، دانشگاه شاهد 

 
عرفان فخاري، کارشناسی ارشد علوم سیاسی دانشگاه پیام نور گیلان، دبیر دبیران کانون هاي فرهنگی هنري پیام نور گیلان 

 
عرفان قاسمی، کارشناسی مدیریت بازرگانی دانشگاه تهران شمال، سرپرست و دبیر انجمن اسلامی مستقل دماوند 

 
عرفان میرزااحمدي، کارشناسی مهندسی کامپیوتر دانشگاه بناب 

 
عزت االله رحیمی، ارشد زبان و ادبیات فارسی دانشگاه پیام نور 

 
عطیه نجارچی، کارشناسی روانشناسی ، دبیرانجمن علمی و عضوشوراي بسیج دانشگاه پیام نور اراك 

علی محمودي، کارشناسی ارشد مدیریت دولتی دانشگاه آزاد اسلامی تهران جنوب، قائم مقام بنیاد فرهیختگان ایران و مسئول قرارگاه

 
جهادي امام حسین(ع) کشور 

 
علی اتحاد 

 
علی احسانی 

 
علی احمدي 

 
علی ادیبان ، ارشد جامعه شناسی دانشگاه کرمان، دانشجو فرهنگی دانشگاه کرمان 

 
علی اسدي، کارشناسی مهندسی مواد و متاورژي دانشگاه علم وصنعت، فعال دانشجویی دانشگاه علم وصنعت 

 
علی اسلامی، دکتري مدیریت دانشگاه تهران، معاون بسیج دانشگاه تهران 



 
علی اصغر خلیلی ، دکتري علوم دامی دانشگاه علوم کشاورزي ساري ، انجمن هاي علمی دانشجویی دانشگاه علوم کشاورزي ساري 

 
علی اصغر قنبري 

 
علی اعرابی، کارشناسی مهندسی برق دانشگاه قم، مسئول اجرایی هسته هاي مسئله محور دانشگاه قم 

 
علی آقابالازاده ، کارشناسی مهندسی پلیمر دانشگاه تهران، دبیر اسبق جامعه اسلامی دانشجویان دانشگاه تهران 

 
علی اکبر احسانی 

 
علی اکبر امیریان 

 
علی اکبر جلالی بسیجی دانشگاه 

 
علی الهی راد، کارشناسی فلسفه دانشگاه موسسه امام خمینی 

 
علی الهی، کارشناسی معارف اسلامی و مدیریت دانشگاه امام صادق (ع)، فعال بسیج دانشجویی دانشگاه امام صادق (ع) 

 
علی امیدي، کارشناسی حقوق دانشگاه شهید بهشتی، بسیج دانشگاه شهید بهشتی 

 
علی امیري، ارشد مهندسی مالی دانشگاه تهران 

 
علی امیري، دانشگاه فرهنگیان خرم آباد، دبیر انجمن علمی علوم اجتماعی دانشگاه فرهنگیان خرم آباد 

 
علی آمیغی، کارشناسی مهندسی مکانیک دانشگاه قم 

علی اوجاقی، کارشناسی مهندسی معدن دانشگاه ارومیه، دبیر اسبق جامعه اسلامی و مسئول اسبق بررسی و تحلیل بسیج دانشجویی

 
دانشگاه ارومیه 

 
علی بابایی مهر، بسیجی دانشگاه 

 
علی باغدار، کارشناسی برق قدرت دانشگاه آزاد واحد بهبهان 

 
علی باکودزفواي، برق دانشگاه خاتم الانبیا بهبهان 

 
علی باویه حسینی، مهندسی برق دانشگاه شهید چمران اهواز، مسئول فرهنگی پایگاه مهندسی دانشگاه شهید چمران اهواز 

 
علی بهبودي، کارشناسی ارشد ارتباطات اجتماعی دانشگاه باقر العلوم قم 



 
علی بیدسرخی، دکتري علوم قرآن و حدیث دانشگاه فردوسی مشهد، بررسی و تحلیل دانشگاه فردوسی مشهد 

 
علی پاك فطرت، کارشناسی مهندسی عمران دانشگاه استهبان، مسئول رسانه بسیج دانشجویی دانشگاه استهبان 

 
علی پالیز ، کارشناسی ارشد مطالعات خاورمیانه دانشگاه تهران ، جانشین هیات فاطمیون دانشگاه شهید بهشتی تهران 

 
علی پیروزوند، کارشناسی مهندسی کامپیوتر دانشگاه شاهد، عضو سابق شوراي مرکزي انجمن اسلامی (مستقل) دانشگاه شاهد 

 
علی ترك زاده، ارشد فلسفه دانشگاه آزاد 

 
علی توکلی، کارشناسی مهندسی کامپیوتر ، عضو کارگروه سیاسی دانشگاه خواجه نصیر الدین طوسی 

 
علی جهانبخش، ارشد مدیریت دولتی دانشگاه آزاد ارومیه، دبیر سابق انجمن اسلامی دفتر تحکیم وحدت دانشگاه آزاد ارومیه 

علی جهرمی علی آباد، دکتري پزشکی دانشگاه علوم پزشکی کرمان، دبیر تشکل جامعه اسلامی دانشجویان دانشگاه علوم پزشکی

 
کرمان 

علی جهرمی علی آباد، دکتري پزشکی دانشگاه علوم پزشکی کرمان، دبیر تشکل جامعه اسلامی دانشجویان دانشگاه علوم پزشکی

 
کرمان 

علی جودت وند، کارشناسی معارف اسلامی و اقتصاد دانشگاه امام صادق علیه السلام، مسئول کمیته صنعت خودرو دفتر مطالعات

 
راهبردي رونق تولید دانشگاه امام صادق علیه السلام 

علی جودت وند، لیسانس معارف اسلامی و اقتصاد دانشگاه امام صادق(ع)، مسئول کمیته صنعت خودرو دفنر مطالعات راهبردي رونق

 
تولید دانشگاه امام صادق (ع) 

 
علی حاجی زاده، کارشناسی فلسفه دانشگاه خوارزمی تهران، دبیر انجمن فلسفه دانشگاه خوارزمی تهران 

 
علی حدادي ، کارشناسی پرستاري دانشگاه علوم پزشکی لارستان ، دبیر جامعه اسلامی دانشجویان علوم پزشکی لارستان 

علی حسین زبرجد، کارشناسی ارشد جزا و جرم شناسی دانشگاه آزاد اسلامی شیراز، مسئول حوزه بسیج دانشجویی دانشگاه آزاد

 
اسلامی شیراز 

 
علی حسینی، دانشجو مکانیک 

 
علی خدادادي آرپناهی، مواد و متالورژي دانشگاه یزد، دبیر جامعه اسلامی دانشجویان یزد 



 
علی خدایی، کارشناسی اموزش ابتدایی دانشگاه علامه طباطبایی 

 
علی خسرویان 

 
علی داودي 

 
علی دهقانی، کارشناسی مهندسی نفت دانشگاه تهران، عضو شوراي مرکزي انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه تهران 

 
علی دوبرادري، کارشناسی امار وکاربردها دانشگاه شهید چمران اهواز، فعال بسیج دانشجویی دانشگاه شهید چمران اهواز 

علی راست خدیو، کارشناسی مهندسی عمران دانشگاه دولتی یاسوج، در انجمن اسلامی دانشجویان مستقل و بسیج دانشجویی

 
دانشگاه دولتی یاسوج 

 
علی رجب زاده مطلق، فارغ التحصیل ارشد الهیات دانشگاه فردوسی مشهد، بسیج دانشجویی دانشگاه فردوسی مشهد 

علی رجبی مقدم ، کارشناسی تربیت معلم قرآن کریم دانشگاه علوم قرآنی میبد ، مسول اسبق بسیج دانشجویی دانشکده علوم قرآنی

 
میبد 

 
علی رجبیان 

 
علی رحیمی فر، کارشناسی ارشد مدیریت مالی دانشگاه آزاد اسلامی واحد دماوند، عضو بسیج دانشگاه آزاد اسلامی واحد دماوند 

 
علی رضا احمدزاده، دبیر جمعیت اسلامی آزاد اندیشان و دبیر کانون مهدویت 

 
علی رضا، کارشناسی بیهوشی دانشگاه علوم پزشکی اهواز، مسول بسیج دانشگاه علوم پزشکی اهواز 

علی رضائی، دکتري عمومی داروسازي دانشگاه علوم پزشکی جندي شاپور اهواز، مسئول بسیج دانشکده داروسازي دانشگاه علوم

 
پزشکی جندي شاپور اهواز 

 
علی روستائی، کارشناسی مهندسی مکانیک ، عضو شوراي پایگاه بسیج شهید همت دانشگاه صنعتی اراك 

 
علی سبزي پوریان 

 
علی ستوده نیا، دانشگاه علم و صنعت، فعال دانشجویی 

 
علی سردابب، کارشناسی زیست شناسی دانشگاه شهید چمران اهواز، مسول سیاسی و بازرسی حوزه دانشگاه شهید چمران اهواز 

 
علی شادکام، شوراي فرهنگی بسیج دانشگاه 



 
علی شاهواروقی فراهانی، کارشناسی ارشد مهندسی برق دانشگاه صنعتی قم، دبیر شوراي صنفی دانشگاه صنعتی قم 

 
علی شاهی مقدم، کارشناسی مهندسی شیمی دانشگاه محقق اردبیلی، محقق اردبیلی دانشگاه محقق اردبیلی 

 
علی شوشتري پور، کارشناسی برق 

 
علی صادقی حسنونو، کارشناسی مهندسی مواد و متالورژي دانشگاه یزد 

علی طوبایی، دکتراي حرفه اي پزشکی دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی آبادان، مسئول بسیج دانشجویی علوم پزشکی

 
آبادان دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی آبادان 

 
علی عباسی، آموزش زبان عربی ، مسوول امر به معروف و نهی از منکر بسیج دانشگاه 

 
علی عباسی، کارشناسی ارشد دیتا ساینس ، دبیر انجمن کامپیوتر دانشگاه اراك 

علی عباسی، کارشناسی علوم ورزشی دانشگاه تربیت دبیر شهید رجایی، دبیر انجمن علمی دانشکده تربیت بدنی تربیت دبیر دانشگاه

 
تربیت دبیر شهید رجایی 

 
علی عباسیان، ارشد راه و ترابري دانشگاه خوارزمی، فعال انجمن اسلامی دانشگاه خوارزمی 

 
علی عسگري، کارشناسی حقوق دانشگاه علوم قضایی 

 
علی علیاري 

 
علی فتحی، استاد حوزه 

 
علی فخرایی، کارشناسی مهندسی مکانیک دانشگاه فردوسی مشهد، فعال در بسیج و هیئات دانشجویی دانشگاه فردوسی مشهد 

 
علی فرحانی، کارشناسی ناپیوسته معماري ، نیروي انسانی در مقطع کاردانی دانشگاه جهاد دانشگاهی خوزستان 

 
علی فقیهی، دانشگاه قم، مسئول بسیج دانشگاه قم 

 
علی فلاحتکار، ارشد آموزش و بهسازي منابع انسانی دانشگاه فرهنگیان، مسئول بسیج دانشجویی دانشگاه فرهنگیان البرز 

 
علی قنبري طلبه پایه چهار حوزه علمیه سمنان 

 
علی کرمی پور، ارشد مهندسی شیمی دانشگاه شیراز، دبیر تشکل مجمع یادواره شهداي دانشجویان دانشگاه شیراز 



 
علی کریمی، عضویت در بسیج دانشجویی دانشگاه علامه طباطبایی 

 
علی کلوانی جهرمی، کارشناسی مدیریت امور گمرکی ، دبیر سیاسی انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه جامع هرمزگان 

علی کیاحیرتی، کارشناسی آموزش ابتدایی دانشگاه فرهنگیان پردیس حکیم فردوسی، فعال دانشجویی دانشگاه فرهنگیان پردیس

 
حکیم فردوسی 

 
علی گرامی دوست، کارشناسی فیزیک دانشگاه دولتی استهبان، دبیرقرارگاه احمدي روشن استان فارس 

 
علی مجیدي ، کارشناسی ارشد علوم سیاسی دانشگاه آزاد واحد کرج ، مسئول سابق بسیج دانشجویی دانشگاه آزاد کرج 

 
علی محمودي، اصول فقه دانشگاه حوزه علمیه أمام صادق دماوند 

 
علی مرادي مطلق، کارشناسی مهندسی شیمی دانشگاه صنعت نفت، دبیر اسبق جامعه اسلامی دانشجویان دانشگاه صنعت نفت 

 
علی مسعودي، ارشد روانشناسی دانشگاه فرهنگیان اصفهان، فرماندهی بسیج دانشگاه فرهنگیان اصفهان 

 
علی مطهري، دکتري شیمی گرایش تجزیه دانشگاه شهید مدنی آذربایجان 

 
علی ملانوري، ارشد عمران دانشگاه یزد، بسیج دانشگاه یزد 

 
علی مودت ، لیسانس روانشناسی دانشگاه یزد ، دبیر آموزش انجمن اسلامی دانشگاه یزد 

 
علی موسوي 

 
علی مولوي ، کارشناسی فیزیک دانشگاه قم، عضو شوراي هیئت دانشجویی دانشگاه قم 

علی میرزایی عارفی، کارشناسی فقه و مبانی حقوق دانشگاه علوم اسلامی رضوي، مسئول عمرانی جهادي وارثین دانشگاه علوم اسلامی

 
رضوي 

 
علی نجف پور ، کارشناسی مهندسی صنایع دانشگاه اردکان، 

 
علی نگهبان کارشناس علوم سیاسی فعال دانشجویی 

 
علی نورعلی زاده، پزشکی، فعال دانشجویی 

 
علی نوري، کارشناسی کامپیوتر دانشگاه پیام نور، فرهنگی بسیج دانشگاه پیام نور 



 
علی هژبري بسیجی دانشگاه 

 
علی هوایی سرپرست اسبق بسیج دانشجوئی دانشگاه شیراز 

 
علی وثوقی فرد ، حقوق دانشگاه شهید بهشتی ، دبیر سیاسی بسیج دانشگاه شهید بهشتی 

 
علی یعقوبی اعظم ،دانشکده رسانه خبرگزاري فارس 

 
علی، پزشکی پزشکی دانشگاه تهران 

 
علیرضا احمدي 

 
علیرضا احمدي، کارشناسی مهندسی مکانیک دانشگاه کاشان، عضو انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه کاشان 

علیرضا ایزدي، کارشناسی علوم تربیتی دانشگاه فرهنگیان، مسئول بسیج دانشجویی دانشگاه فرهنگیان کرمانشاه/دبیرسابق شوراي

 
تبیین مواضع بسیج دانشجویی کرمانشاه 

 
علیرضا باخدا 

علیرضا باوفا، کاردانی مهندسی نرم افراز دانشگاه فنی و حرفه اي استان گیلان، دبیر کانون قرآن و عترت دانشگاه فنی و حرفه اي

 
استان گیلان 

 
علیرضا بریحی، دینی دانشگاه امام خمینی، مسول فرهنگی 

 
علیرضا بصیري، فعال سابق دانشجویی شریف 

 
علیرضا بهبود، دکتري عمومی پزشکی دانشگاه جندي شاپور اهواز، بسیج دانشجویی دانشگاه جندي شاپور اهواز 

 
علیرضا پناهی آزاد ، دوازدهم تجربی دانشگاه شهید دهقانی 

 
علیرضا تقی پور ، کارشناسی ارشد شیمی فیزیک دانشگاه دولتی قم، فرمانده پایگاه دانشگاه دولتی قم 

 
علیرضا ج، کارشناسی گمرك دانشگاه هرمزگان 

 
علیرضا جعفري 

 
علیرضا جوانمردي، کارشناسی ارشد فلسفه و کلام اسلامی دانشگاه امام صادق(ع) 



 
علیرضا حسنوند، کاردانی کامپیوتر دانشگاه آزاد، دانشجو دانشگاه آزاد 

 
علیرضا حسینی، سطح 4 فقه 

 
علیرضا حیدري، کارشناسی هنر دانشگاه شیراز، مشاور مجمع نمایندگان استان فارس در امور جوانان و دانشجویان دانشگاه شیراز 

 
علیرضا خانچی، لیسانس میکانیک 

 
علیرضا درگاهی، کارشناسی مهندسی شیمی دانشگاه شهید چمران اهواز، عضو بسیج دانشگاه شهید چمران اهواز 

 
علیرضا درویش غلامی، کارشناسی مهندسی کامپیوتر دانشگاه ارشاد دماوند، بسیج، انجمن اسلامی دانشگاه ارشاد دماوند 

 
علیرضا ربیعی ، کارشناسی عمران دانشگاه شهید باهنر شیراز 

 
علیرضا رحیمی، دکترا پزشکی دانشگاه جهرم ، دبیر انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه جهرم 

 
علیرضا رستمی نیا، کارشناسی حسابداري دانشگاه صنعت نفت (تهران)، مسول بسیج دانشگاه صنعت نفت تهران 

علیرضا زمانی گندمانی، کارشناسی_لیسانس کارشناسی معماري دانشگاه فنی شهید باهنر شیراز، بسیج دانشجویی دانشگاه فنی شهید

 
باهنر شیراز 

 
علیرضا زمیاد ، کارشناسی حقوق دانشگاه آزاد کرج ، انجمن علمی دانشگاه آزاد کرج 

 
علیرضا سلیمانی، لیسانس معماري ، عضو شوراي حوزه دانشگاه آزاد اسلامی کرمانشاه 

علیرضا سلیمی، کارشناسی علوم آزمایشگاهی ، دبیر واحد تشکیلات جامعه اسلامی و مسئول امورمالی بسیج دانسجویی دانشگاه علوم

 
پزشکی کرمان 

 
علیرضا شاهی سوندي، کارشناسی کامپیوتر دانشگاه شیراز، رسانه دانشگاه شیراز 

 
علیرضا شکرزاده، مسئول بسیج دانشجویی دانشکده صنعت هواپیمایی کشوري 

 
علیرضا شهبازي، ارشد کارآفرینی دانشگاه آزاد تهران مرکز، شوراي مرکز جامعه اسلامی دانشجویان دانشگاه آزاد تهران مرکز 

 
علیرضا شیرمردي ، کارشناسی متالورژي دانشگاه یزد 

 
علیرضا صبوري 



 
علیرضا صیدآبادي، مهندسی مخابرات دانشگاه شاهد، مسئول سیاسی دانشگاه شاهد 

 
علیرضا علیزاده، کارشناسی حقوق دانشگاه دماوند، مسئول مطالبه گري و صنفی انجمن دانشجویان مستقل دماوند دانشگاه دماوند 

 
علیرضا غریبی ، مسئول حوزه بسیج دانشجویی دانشگاه 

علیرضا فتاحی الکوهی ، کارشناسی مهندسی کامپیوتر _it دانشگاه دولتی شهرکرد ، فضاي مجازي بسیج دانشجویی، نیروي انسانی

 
بسیج دانشگاه دولتی شهرکرد 

 
علیرضا فتوح یگانه ، کارشناسی علوم سیاسی دانشگاه بوعلی سینا همدان، دبیر انجمن اسلامی دانشگاه بوعلی سینا همدان 

 
علیرضا فرهمندنیا، کارشناسی مهندسی پزشکی دانشگاه شاهد، مسئول حوزه بسیج سابق دانشگاه شاهد 

 
علیرضا فلاحی، کارشناسی علوم سیاسی دانشگاه آزاد واحد کرج، دبیر قرارگاه احمدي روشن البرز 

 
علیرضا قاسمی برون، کارشناسی مکانیک دانشگاه آزاداهواز، انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه ازاد اهواز 

 
علیرضا قائد امینی، دکتراي تخصصی پزشکی دانشگاه علوم پزشکی کرمان 

 
علیرضا قربانی دزلی ، کارشناسی روانشناسی دانشگاه امام حسین علیه السلام 

علیرضا کردلو، کارشناسی مهندسی مکانیک دانشگاه علم وصنعت ایران، عضو سابق شورا مرکزي کانون قرآن و عترت (ع) دانشگاه علم

 
وصنعت ایران 

 
علیرضا کریمی ، کارشناسی حقوق دانشگاه آزاد واحد میمه، جانشین فرمانده بسیج دانشجویی دانشگاه آزاد واحد میمه 

 
علیرضا مجدآبادي فراهانی، کارشناسی مهندسی برق دانشگاه سمنان، دبیر سیاسی دانشگاه سمنان 

 
علیرضا محمدي 

 
علیرضا محمدي، بسیج دانشگاه 

 
علیرضا محمدي، کارشناسی مدیریت دولتی دانشگاه تهران، معاونت سیاسی بسیج دانشجویی دانشگاه تهران 

 
علیرضا مهدي، کارشناسی ارشد مهندسی مواد دانشگاه صنعتی اصفهان، عضویت در شوراي مرکزي بسیج دانشجویی دانشگاه اراك 

 
علیرضا مهرابی ، کارشناسی مهندسی مکانیک دانشگاه یزد، دبیر جامعه اسلامی دانشجویان دانشگاه یزد 



 
علیرضا میرزائی بسیج دانشجویی دانشگاه 

علیرضا نعمتی، کارشناسی ارشد مهندسی شیمی دانشگاه محقق اردبیلی، دبیر سابق انجمن اسلامی دانشجویان دانشگاه محقق اردبیلی

 
علیرضا نعمتی، کارشناسی کامپیوتر دانشگاه امیرکبیر 

 
عماد پناهی بنه سردار، دکتري پزشکی دانشگاه جندي شاپور اهواز، مسئول بسیج دانشجویی دانشگاه جندي شاپور اهواز 

عماد خدابنده لو، کارشناسی مدیریت بازرگانی دانشگاه شهید بهشتی، مسئول بسیج دانشکده مدیریت و حسابداري دانشگاه شهید

 
بهشتی 

عماد فرزانه، دانشجوي کارشناسی پرستاري ، دبیر انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشکده پرستاري مامایی دانشگاه علوم پزشکی

 
شهید بهشتی 

 
غفار شفیعی 

 
غلامعلی خلیلیان، دکتري مدرسی معارف دانشگاه تهران 

 
فاضل ظهیري، کارشناسی علوم اجتماعی دانشگاه آزاد خرمشهر 

 
فاطمه احمدي، ارشد علوم قران و حدیث ، بسیج دانشجویی دانشگاه قم 

 
فاطمه احمدي، کارشناسی شیمی محض ، دبیر فرهنگی کانون مهدویت دانشگاه صنعتی اصفهان 

 
فاطمه آزاد، کارشناسی مترجمی زبان انگلیسی، مسئول کانون منتظران ظهور دانشگاه رفسنجان 

 
فاطمه امیري ، کارشناسی مهندسی برق دانشگاه اصفهان، شوراي مرکزي انجمن اسلامی دانشجویان دانشگاه اصفهان 

 
فاطمه امینی نژاد، لیسانس فقه و مبانی حقوق اسلامی دانشگاه اصول الدین دزفول 

 
فاطمه ایمانی ، عضو بسیج دانشجویی دانشگاه 

فاطمه پرورش، کاردانی حقوق دانشگاه علمی کاربردي دادگستري استان خراسان رضوي، بسیج دانشگاه علمی کاربردي دادگستري

 
استان خراسان رضوي 

 
فاطمه پناباد، دکتري پزشکی دانشگاه علوم پزشکی دزفول، عضو انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه علوم پزشکی دزفول 



 
فاطمه تاج الدین، کارشناسی مهندسی شیمی دانشگاه سمنان، مسئول واحد خواهران انجمن اسلامی دانشگاه سمنان 

 
فاطمه جعفري، فعال فرهنگی دانشگاه 

 
فاطمه حوري، کارشناسی علوم تربیتی دانشگاه چمران، مسول قرار گاه دفاع مقدس دانشگاه چمران 

 
فاطمه خاکساري ، کارشناسی تربیت بدنی دانشگاه پیام نور 

 
فاطمه خزعلی، کارشناسی حقوق دانشگاه ایلام، مسئول فرهنگی هیت دانشگاه ایلام 

فاطمه خلاصی اهوازي ، کارشناسی علوم قرآن و حدیث دانشگاه شهید چمران اهواز ، مسئول فرهنگی انجمن اسلامی دانشجویان .

 
فعال بسیج دانشگاه شهید چمران اهواز 

 
فاطمه رمضانی، کارشناسی مدیریت بازرگانی،سطح دو حوزه علمیه حضرت زینب سلام االله علیه 

فاطمه زرگر، کارشناسی روانشناسی عمومی دانشگاه آزاد اسلامی واحد اهواز، جانشین خواهر حوزه شهید علم الهدي دانشگاه آزاد

 
اسلامی واحد اهواز 

 
فاطمه سادات حسینی 

 
فاطمه سادات رجا، دانشجوي کارشناسی بیوتکنولوژي دانشگاه ازاد واحد یادگار امام، عضو بسیج فعال دانشگاه ازاد واحد یادگار امام 

 
فاطمه سادات کاظمی منش، انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه 

فاطمه سادات میراحمدي، کارشناسی اتاق عمل ، دبیر کانون معرفت رضوي،عضو فعال بسیج،مدیرمسئول نشریه راه روشن،دانشجوي

 
برگزیده کل دانشگاه آزاد سال98 دانشگاه نجف آبار 

فاطمه سادات هوشمند میرحسینی ، کارشناسی مهندسی هوافضا دانشگاه صنعتی امیرکبیر ، مسئول واحد عقیدتی فرهنگی انجمن

 
اسلامی دانشجویان دانشگاه صنعتی امیرکبیر 

 
فاطمه سلمانی ، کارشناسی روانشناسی دانشگاه آزاد اسلامی واحد بندر عباس ، فرمانده بسیج دانشگاه آزاد اسلامی واحد بندر عباس 

 
فاطمه شکوه نیا، مسئول فرهنگی بسیج دانشجویی دانشگاه 

 
فاطمه عبادي، ترم چهارم شیلات دانشگاه علوم فنون 

فاطمه علی محمدي ، کارشناسی معماري دانشگاه علم و صنعت، عضور انجمن اسلامی دانشجویان دانشگاه علم و صنعت(دفتر تحکیم

 
وحدت) 



فاطمه علیزاده ، کارشناسی مهندسی مکانیزاسیون دانشگاه محقق اردبیلی ، دبیرکل انجمن اسلامی دانشجویان دانشگاه محقق اردبیلی

 
فاطمه غلامی، کارشناسی مشاوره دانشگاه شهرگرد، مسئول خواهران جامعه اسلامی شهرکرد 

 
فاطمه فنیش، شنوایی شناسی دانشگاه اصفهان علوم پزشکی 

 
فاطمه قربانی 

 
فاطمه قنوات پور ، کارشناسی ارشد مدیریت دولتی بسیجی دانشگاه آزاد شوشتر 

 
فاطمه قنواتی ، کاردانی مربی بهداشت مدارس دانشگاه سما اهواز، دانشجو دانشگاه سما اهواز 

 
فاطمه قوه عود، کارشناسی مهندسی پزشکی دانشگاه اصفهان، عضو تشکل جامعه اسلامی دانشگاه اصفهان 

 
فاطمه کول ، کارشناسی مامایی ، انجمن اسلامی مستقل/ واحد خواهران دانشگاه علوم پزشکی رفسنجان 

 
فاطمه گل افشانی، ترم8کارشناسی مهندسی معماري دانشگاه یزد، قائم مقام فرهنگی دانشگاه یزد 

 
فاطمه محمدي 

فاطمه محمودي، ارشد نانو شیمی دانشگاه مراغه، شوراي تعامل.واحد خواهران جامعه اسلامی.مدیر مسئول نشریه و سر وبیر نشریه

 
میثاق دانشگاه مراغه 

 
فاطمه معتمدي زاده، لیسانس فقه و حقوق اسلامی دانشگاه امیرالمومنین، مسئول هسته بین الملل دانشگاه امیرالمومنین 

 
فاطمه ناصري، کارشناسی مترجمی زبان انگلیسی دانشگاه پیام نور اهواز، مسئول امور فرهنگی بسیج خواهران پیام نور اهواز 

 
فاطمه هاشملو، کارشناسی آموزش عربی دانشگاه مرکز شهید مطهري خوي، بسیج دانشگاه مرکز شهید مطهري خوي 

 
فاطمه وکیلی، مدیر مسوول نشریه دانشجویی دانشگاه 

 
فائزه آقامرادي 

 
فائزه حق شناس ، کارشناسی الهیات دانشگاه آزاد کرج ، مسئول حوزه خواهران بسیج دانشجویی دانشگاه آزاد کرج 

 
فائزه ملک محمدیان، ترم چهارم روانشناسی دانشگاه پیامنور مرکز اصفهان، عضو عادي دانشگاه پیام نور مرکز اصفهان 



 
فرانک آرامی ، کارشناسی الهیات دانشگاه فرهنگیان ، مدیر مسئول نشریه دانشگاه فرهنگیان 

 
فردین طهماسبی، لیسانس علوم ازمایشگاهی ، بسیج دانشگاه بوعلی سینا 

 
فرزاد جوادي، دکتراي تخصصی مهندسی مکانیک _تبدیل انرژي دانشگاه آزاد بناب 

فرزانه تشتري، ارشد مهندسی منابع طبیعی دانشگاه تهران، دبیرشوراي هماهنگی انجمن هاي علمی دانشگاه قم. عضو کمیته ناظر

 
برنشریات دانشگاه قم 

فرزانه عقیل پناه، کارشناسی ریاضیات وکاربردها دانشگاه هرمزگان، مسئول کانون مهدویت بسیج دانشگاه؛ عضو هسته انجمن علمی

 
ریاضی دانشگاه هرمزگان 

 
فرزانه هاشمی، دانشگاه محقق اردبیلی، دبیر روابط عمومی انجمن اسلامی مستقل دانشگاه محقق اردبیلی 

 
فرشاد حسنی فر، کارشناسی دانشگاه آزاد بهبهان، سرپرست بسیج دانشجویی دانشگاه آزاد بهبهان 

 
فرشاد موفق، بسیجی دانشگاه 

 
فرشادعباسی، لیسانس امار دانشگاه شهیدچمران اهواز، مسیول بسیج دانشگاه شهیدچمران اهواز 

 
فرشته فیروزیان نژاد، عضو بسیج دانشجویی دانشگاه 

 
فرهاد ایمانی، فارغ التحصیل لیسانس برق قدرت دانشگاه شهید مدنی آذربایجان، عضو بسیج و جامعه دانشگاه شهید مدنی آذربایجان 

 
فرهاد گل محمدي بسیجی دانشگاه 

 
فروغ زینلی عضو اسبق انجمن اسلامی همدان 

فریده ایمان فر، کارشناسی زیست شناسی دانشگاه علوم وفنون دریایی خرمشهر، دبیرسابق واحد خواهران انجمن اسلامی دانشجویان

 
مستقل دانشگاه خرمشهر 

 
فضل االله گل کار، کارشناسی روانشناسی دانشگاه پیام نور بهبهان 

 
فضیله کمالی، لیسانس زمین شناسی دانشگاه پیام نور، عضو بسیج دانشجویی دانشگاه پیام نور 

 
فهیمه شریفیان، لیسانس علوم قرآن و حدیث دانشگاه تهران، مسئول اسبق واحد خواهران جامعه اسلامی دانشجویان دانشگاه تهران 

قاسم امینی، دکتراي تخصصی پزشکی دانشگاه علوم پزشکی مشهد، دبیر جامعه اسلامی دانشجویان مشهد دانشگاه علوم پزشکی



 
مشهد 

 
قاسم خوشوقت دانشگاه آزاد مرکز عضو هیئت دانشجویی 

 
کاظم افشاري اقدم، کارشناسی ارشد علوم و صنایع غذآیی دانشگاه تهران، عضو فعال دانشگاه تهران 

 
کاظم عرب برق مسئول اسبق هیئت دانشجویی رامسر 

 
کامبیزسهرابی، ارشد مدیریت بازرگانی فعال رسانه دانشگاه 

 
کامران حسینی 

 
کبري پورشیخی، کارشناسی تاریخ دانشگاه الشتر، دانشجوي پیام نور الشتر دانشگاه الشتر 

کرامت اله فهندژ سعدي، کارشناسی مدیریت بازرگانی دانشگاه آزاد شیراز، مسئول پایگاه بسیج دانشجویی دانشکده اقتصاد دانشگاه

 
آزاد شیراز 

 
کرد فیروزجایی، کارشناسی فلسفه و معارف اسلامی دانشگاه موسسه آموزشی پژوهشی امام خمینی 

 
کریم دلیر، ارشد حسابرسی دانشگاه غیر انتفاعی ناصر خسرو 

 
کریم شجاعی، ارشد جغرافیاي سیاسی دانشگاه خوارزمی، جانشین پایگاه دوره کارشناسی دانشگاه خوارزمی 

 
کریم عباسی، فعال دانشجویی دانشگاه 

 
کریم، ارشد صنایع دانشگاه کاشان، دبیر بسیج دانشگاه کاشان 

 
کمیل سرمدي، دکتراي حرفه اي پزشکی ، دبیر سابق اعتلاي بسیج استان دانشگاه علوم پزشکی همدان 

 
کمیل، ترم 6 مهندسی صنایع دانشگاه تهران 

 
کنعان زین العابدینی، لیسانس خاکشناسی دانشگاه شهید چمران اهواز ، فعال فرهنگی دانشگاه شهید چمران اهواز 

کوثر سالمی، کارشناسی ارشد بهداشت محیط،گرایش مدیریت پسماند دانشگاه علوم پزشکی یزد، مسوول واحد آموزشی دانشجویان

 
مستقل دانشگاه علوم و فنون دریایی خرمشهر دانشگاه علوم پزشکی یزد 

 
کوثر غلامی ، کارشناسی علوم قرآن و حدیث دانشگاه تهران، دبیر جامعه اسلامی فارابی دانشگاه تهران 



کیانوش بدنکی، کارشناسی نقشه برداري دانشگاه فنی و حرفه اي کرمانشاه، دبیر اسبق انجمن اسلامی دانشجویان دانشگاه فنی و

 
حرفه اي کرمانشاه 

 
کیومرث کیخا، ارشد حقوق ، عضو بسیج دانشگاه 

 
گلباد جمشیدي بسیجی چهارمحال و بختیاري 

لاله دهقانی ، کارشناسی روانشناسی دانشگاه آزاد اسلامی اهواز، سر تیم بین الملل خواهران ناحیه بسیج دانشجویی خوزستان دانشگاه

 
آزاد اسلامی اهواز 

 
لطف االله بستانی ، ارشد شیمی الی دانشگاه سیستان و بلوچستان ، دبیر انجمن اسلامی دانشجویان دانشگاه سیستان و بلوچستان 

 
لیلا جباري 

 
لیلا رجبی 

 
لیلا سعادت 

 
لیلا مجدي نسب، ارشد الهیات دانشگاه چمران، 6 سال دانشجو بودم دانشگاه چمران 

 
لیلا یزدانی، کارشناسی فلسفه و حکمت اسلامی دانشگاه الزهرا، عضو انجمن فلسفه و حکمت دانشگاه الزهرا 

 
م حمیدي ، دکتراي عمومی پزشکی دانشگاه علوم پزشکی زاهدان ، مسیول جهادي دانشگاه علوم پزشکی زاهدان 

 
م.خسروبیگی، کارشناسی مهندسی کشاورزي دانشگاه اراك، شوراي بسیج دانشگاه اراك 

مازیار کوچکی، کارشناسی ارشد مدیریت آموزشی دانشگاه آزاد واحد تهران شمال، مسئول بسیج دانشجویی دانشگاه فرهنگیان البرز

 
دانشگاه آزاد واحد تهران شمال 

 
مالک سلیمانی ، کارشناسی کشاورزي دانشگاه شهرکرد ، دبیر انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه شهرکرد دانشگاه شهرکرد 

مائده رشید، کارشناسی روان شناسی دانشگاه آزاد اسلامی واحد کرج، معاون رسانه خواهران ناحیه بسیج دانشجویی استان البرز

 
دانشگاه آزاد اسلامی واحد کرج 

 
مائده صباغان، دکترا داروسازي دانشگاه جندي شاپور اهواز 

 
مائده فتحی، کارشناسی حقوق دانشگاه آزاد اراك، حوزه بسیج خواهران دانشگاه آزاد اراك 



 
مائده کریمی 

 
مبین وثوقی مطلق، کارشناسی اقتصاد دانشگاه دولتی بجنورد، ترم دوم دانشگاه دولتی بجنورد 

 
متین سیدنا، کارشناسی عمران دانشگاه یزد، کار در تشکلها دانشگاه یزد 

 
متین عباسی، شوراي صنفی دانشگاه 

 
مجتبی توحیدي، کارشناسی حسابداري دانشگاه آزاد اسلامی خرم اباد، بسیج دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی خرم اباد 

 
مجتبی حسینی 

 
مجتبی درویشی، لیسانس پرستاري دانشگاه علوم پزشکی یاسوج، دبیر تشکل جامعه اسلامی دانشگاه علوم پزشکی یاسوج 

 
مجتبی ذوالقدر 

 
مجتبی رمضان نژاد، کارشناسی پرستاري ، فرمانده پایگاه بسیج دانشجویی دانشگاه علوم پزشکی تربت حیدریه 

 
مجتبی ساهري ، کارشناسی ارشد مدیریت اطلاعات دانشگاه تهران، معاونت رسانه بسیج دانشجویی دانشگاه شاهد 

 
مجتبی فرهادي 

 
مجتبی فلاح پور، دانشگاه حکیم فردوسی البرز، دبیر کمیته جمع آوري دانشگاه حکیم فردوسی البرز 

 
مجتبی گزمه، فوق لیسانس مدیریت دولتی دانشگاه ازاد کرمان، رئیس بانک دانشگاه ازاد کرمان 

 
مجتبی گل محمدي، ارشد حقوق 

 
مجتبی مرادي، لیسانس روانشناسی عمومی دانشگاه بوعلی سینا همدان، فعال اسبق دانشجویی دانشگاه بوعلی سینا همدان 

 
مجید آزادنژاد، ارشد فقه دانشگاه حقانی ، حوزوي دانشگاه حقانی 

 
مجید پوستین دوز، کارشناسی ارشد مدیریت آموزشی دانشگاه اصفهان، دبیر سیاسی جامعه اسلامی دانشجویان دانشگاه اصفهان 

 
مجید خدایاري، دکتراي حرفه اي دندانپزشکی دانشگاه آزاد بروجرد 

 
مجید درگی، دکتري دامپزشکی دانشگاه محیط زیست کرج، مدرس 



 
مجید رستگار 

 
مجید سلیمانی 

 
مجید سودانی، اقتصاد دانشگاه چمران، بسیج دانشجویی دانشگاه چمران 

 
مجید شهماروند، کارشناسی حقوق دانشگاه قم، دبیر تشکل جامعه اسلامی دانشجویان دانشگاه قم 

 
مجید فائد، کارشناسی ارشد مهندسی مکانیک دانشگاه آزاد اسلامی ، بسیج دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی 

 
مجید قادري، لیسانس معماري ، بسیج دانشگاه 

 
مجید مرادي دالینی، کارشناسی مهندسی صنایع دانشگاه هرمزگان، مسئول بسیج دانشجوبی دانشگاه هرمزگان 

 
مجید مرادي، کارشناسی مهندسی عمران دانشگاه آزاد اسلامی ملایر، مسئول حوزه بسیج دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی ملایر 

 
مجید ممتاز، کارشناسی مهندسی برق دانشگاه شهرضا، عضو شوراي بسیج دانشجویی دانشگاه شهرضا 

 
محبوبه سرخیلی، کارشناسی ارشد شیمی تجزیه دانشگاه شهید چمران اهواز، فعال بسیج دانشجویی دانشگاه شهید چمران اهواز 

 
محبوبه محمدي زاده، کارشناسی ارشد ادبیات عرب دانشگاه تهران، دانشجو ممتاز رشته ادبیات عرب دانشگاه تهران 

 
محدثه بامري، کارشناسی مهندسی شیمی ، فعال دانشجویی در بسیج و انجمن اسلامی مستقل دانشگاه سیستان و بلوچستان 

 
محدثه حسن نصیري، کارشناسی فلسفه دانشگاه خوارزمی ، دبیر اسبق سیاسی انجمن اسلامی دانشگاه خوارزمی 

 
محدثه قلی نژاد ، کارشناسی روانشناسی دانشگاه ازاد ارومیه، دبیر اسبق تحکیم وحدت دانشگاه ازاد ارومیه 

 
محدثه محرابی، کارشناسی نرم افزار دانشگاه جویندگان علم، بسیجی دانشگاه جویندگان علم 

 
محدثه معینی قوژدي ، کارشناسی ارشد آموزش زبان انگلیسی دانشگاه حکیم سبزواري، استعداد درخشان دانشگاه حکیم سبزواري 

 
محدجواد طاهري سودجانی، کارشناسی مهندسی برق دانشگاه یزد، مسئول بسیج دانشجویی دانشگاه یزد 

 
محراب نجعی نژاد، کارشناسی ارشد مهندسی صنایع دانشگاه خوارزمی، دبیر اسبق کرسی هاي آزاداندیشی استان البرز 

محسن احمدي، دکتراي حرفه اي پزشکی دانشگاه علوم پزشکی تهران، معاونت سیاسی بسیج دانشکده پزشکی دانشگاه علوم پزشکی

 
تهران 



محسن بشارتی، کارشناسی پرستاري دانشگاه آزاد واحد فردوس، نماینده دانشجویی نظام پرستاري خراسان جنوبی دانشگاه آزاد واحد

 
فردوس 

 
محسن بهاري ، کارشناسی مهندس it دانشگاه پیام نور، بسیجی دانشگاه پیام نور 

 
محسن بیگی، لیسانس حقوق دانشگاه قم، انجمن علمی حقوق دانشگاه قم 

 
محسن پیربالائی، دکترا فقه و اصول 

 
محسن حقی، کارشناسی حقوق دانشگاه آزاد اسلامی اردبیل، دبیرکل انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه آزاد اسلامی اردبیل 

 
محسن خزاعی 

 
محسن دشتی ، کارشناسی ناپیوسته برق گرایش قدرت دانشگاه دانشکده فنی پسرانه شهید چمران اهواز 

 
محسن رجبی، کارشناسی حقوق دانشگاه پیام نور، مدیر عقیدتی نظارت حوزه بسیج دانشجویی دانشگاه پیام نور 

محسن رحیمی، کارشناسی ارشد جامعه شناسی دانشگاه آزاداسلامی شوشتر ، سیاسی آموزشی بررسی و تحلیل استان دانشگاه

 
آزاداسلامی شوشتر 

 
محسن رضایی، کارشناسی علوم سیاسی دانشگاه شهید بهشتی( ره)، جهاد سازندگی دانشگاه شهید بهشتی( ره) 

محسن زراعت کار شوشتري، کارشناسی ارشد مهندسی سیستم هاي انرژي دانشگاه شهید چمران اهواز، عضو شوراي بسیج دانشگاه

 
شهید چمران اهواز 

 
محسن صادقی 

محسن فاریابی، کارشناسی آموزش ابتدایی دانشگاه فرهنگیان کرمان، عضو تشکل جامعه اسلامی دانشجویان دانشگاه فرهنگیان کرمان

محسن فرزین، کارشناسی مهندسی بهداشت محیط دانشگاه علوم پزشکی آبادان ، دبیر انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشکده

 
علوم پزشکی آبادان 

 
محسن قادري، کارشناسی دبیري هنر دانشگاه فرهنگیان شهیدباهنر، حوزه بسیج دانشگاه فرهنگیان شهیدباهنر 

 
محسن قاضی زاده 

محسن نصرحق، کارشناسی حقوق دانشگاه آزاد اسلامی بهبهان ، فرمانده حوزه بسیج دانشجویی دانشگاه آزاد بهبهان _ مسول قرارگاه



 
فرهنگی دفتر بسیج دانشجویی بهبهان 

 
محسن یاوري گلپایگانی بسیجی دانشگاه فرهنگیان 

 
محمد ابراهیم کارگشا، لیسانس پرستاري دانشگاه آزاد داراب، مسؤول امور فرهنگی دانشگاه آزاد داراب 

 
محمد ابراهیمی آشوري، کارشناسی اقتصاد دانشگاه یزد، دو دوره شوراي مرکزي سابق جامعه اسلامی دانشجویان یزد 

 
محمد آبشاري، ارشد نانو شیمی دانشگاه تهران، عضو شوراي مرکزي جامعه اسلامی دانشگاه تهران 

 
محمد ادیب، کارشناسی ارشد فقه و مبانی حقوق دانشگاه علامه طباطبایی، مسئولیت هاي مختلف در بسیج دانشگاه علامه طباطبایی 

 
محمد آریان، کاردانی برق قدرت دانشگاه دانشکده ي فنی شماره یک تبریز 

 
محمد آزادي، کارشناسی ارشد زیست شناسی دانشگاه اراك، دبیر کانون خیریه دانشگاه قم دانشگاه اراك 

 
محمد اسدي، کارشناسی مهندسی مواد دانشگاه بناب، معاونت علمی دانشگاه بناب 

محمد افخمی نژاد، کارشناسی مهندسی مواد دانشگاه شهید چمران اهواز، نایب دبیر انجمن علمی دانشجویی مهندسی مواد دانشگاه

 
شهید چمران اهواز 

محمد اقدسی مقدم ، ترم اخر کارشناسی حسابداري دانشگاه ازاد اسلامی واحد همدان، همکاري با بسیج دانشگاه ازاد اسلامی واحد

 
همدان 

 
محمد امین امینی خانیمنی، لیسانس حقوق 

 
محمد امین بخشی زاده، کارشناسی برق دانشگاه شاهد، تعلیم تربیت دانشکده فنی دانشگاه شاهد 

 
محمد امین رنجبر، کارشناسی مهندسی مکانیک دانشگاه قم، مسئول چهادي بسیج دانشجویی دانشگاه قم دانشگاه قم 

 
محمد باوي حسینی، کارشناسی مهندسی مکانیک دانشگاه شهید چمران، گروه جهادي دانشگاه شهید چمران 

 
محمد بخشی عبدلی، کارشناسی حقوق دانشگاه آزاد اسلامی واحد خرم آباد 

 
محمد پناهی پاکیزه ، ارشد فقه و مبانی حقوق اسلامی دانشگاه فرهنگیان ، سرپرست شبانه روزي 25 سال دانشگاه فرهنگیان 

 
محمد پورغلامعلی ، کارشناسی الکترونیک دانشگاه آزاد کرمان، دبیر کانون مهدویت دانشگاه آزاد کرمان 



 
محمد ترابی میرزائی، کارشناسی حقوق دانشگاه شهیدبهشتی تهران، مدیررسانه اي هیئت فاطمیون دانشگاه شهیدبهشتی 

 
محمد ترابی، کشتی سازي دانشگاه دریانوردي چابهار، قائم مقام تشکل.سردبیر و مدیر مسئول نشریه دانشگاه دریانوردي چابهار 

 
محمد جعفري، کارشناسی علوم سیاسی دانشگاه یزد، فعال نشریات دانشگاه یزد 

محمد جواد اکبري، کارشناسی حقوق دانشگاه آزاد اسلامی واحد اهواز، مسئول حوزه بسیج دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی واحد اهواز

محمد جواد جرستانی پور، کارشناسی ارشد سیاستگذاري عمومی دانشگاه تهران، دبیر سابق جامعه اسلامی دانشجویان دانشگاه

 
اصفهان 

 
محمد جواد حاجی پور، بسیج دانشجویی دانشگاه 

 
محمد جواد راهنورد رونیزي ، کارشناسی مهندسی عمران دانشگاه مرکز آموزش عالی استهبان 

 
محمد جواد ساجدي، سطح 1 حوزوي حوزه علمیه امیرالمومنین 

محمد جواد سرکار فینی، کارشناسی فقه و مبانی حقوق اسلامی دانشگاه بوعلی سینا همدان، سابقه حضور در انجمن اسلامی

 
دانشجویان مستقل دانشگاه بوعلی سینا همدان 

 
محمد جواد سمیعی، کارشناسی ارشد فقه و حقوق اسلامی دانشگاه تهران مرکز، فرمانده بسیج دانشجویی دانشگاه تهران مرکز 

 
محمد جواد عالی نژاد، لیسانس جغرافیا دانشگاه هرمزگان، سابقه مسوولیت فرهنگی بسیج دانشگاه هرمزگان 

محمد جواد عمرانی ، کارشناسی ارشد مهندسی مکانیک دانشگاه سیستان و بلوچستان، دبیر سابق قرارگاه شهید احمدي روشن استان

 
سیستان و بلوچستان، مدیرمسئول و سردبیر سابق نشریه فراسو و سبابه دانشگاه سیستان و بلوچستان 

 
محمد جواد فتحی، لیسانس مهندسی مکانیک دانشگاه شهرکرد، مسئول سابق بسیج دانشجویی دانشگاه شهرکرد 

 
محمد حسن پور، فوق لیسانس فلسفه تعلیم و تربیت دانشگاه فرهنگیان، بسیج دانشجویی دانشگاه فرهنگیان 

 
محمد حسن پیروي نژاد ، ترم 2 حقوق دانشگاه آزاد اسلامی واحد شیراز 

 
محمد حسین اسفندیاري، کارشناسی هوشبري دانشگاه علوم پزشکی شیراز، مسئول بسیج دانشجویی علوم پزشکی شیراز 

 
محمد حسین امینی، کارشناسی مدیریت دانشگاه اصفهان، دبیر انجمن اسلامی دانشجویان دانشگاه اصفهان 

 
محمد حسین انوري، ارشد حقوق دانشگاه امام صادق ، بسیج دانشجویی دانشگاه امام صادق 



 
محمد حسین برهمه، ارشد حقوق دانشگاه علامه طباطبایی، مسئول بسیج دانشکده حقوق و علوم سیاسی دانشگاه علامه طباطبایی 

 
محمد حسین پاس بین، کارشناسی مهندسی صنایع ، جانشین گروه جهادي دانشگاه صنعتی شریف 

 
محمد حسین جاوید 

 
محمد حسین جنتی ، کارشناسی روانشناسی دانشگاه آزاد اسلامی واحد شیراز ، فرمانده پایگاه دانشگاه آزاد اسلامی واحد شیراز 

 
محمد حسین حافظی 

 
محمد حسین شکري، ارشد پیوسته علوم قضایی ، عضو بسیج دانشجویی دانشگاه علوم قضایی و خدمات اداري 

 
محمد حسین قاسمی علی آبادي ، کارشناسی برق قدرت دانشگاه دولتی شهرکرد، بسیج دانشجویی دانشگاه دولتی شهرکرد 

 
محمد حسین همتیان پور فرد، کارشناسی حقوق دانشگاه پیام نور شیراز، مسئول بسیج دانشجویی دانشگاه پیام نور شیراز 

 
محمد حفیظی، ارشد دبیري عربی دانشگاه فرهنگیان، فرمانده بسیج دانشگاه فرهنگیان 

محمد حهانی، کارشناسی مهندسی مکانیک دانشگاه صنعتی جندي شاپور دزفول، انجمن اسلامی دانشگاه صنعتی جندي شاپور

 
دزفول 

 
محمد حیدري ، سطح عالی حوزوي قم 

 
محمد ذوالقدر، بسیج دانشجویی دانشگاه شریف 

محمد رجبی علویه ، کارشناسی شیمی دانشگاه شهید بهشتی تهران ، شوراي مرکزي بسیج، عضو کمیته ناظر بر نشریات دانشجویی

 
دانشگاه شهید بهشتی تهران 

 
محمد رحمتی، دکتري تخصصی میکروبیولوژي، مسئول سابق بسیج دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی واحد کرج دانشگاه آزاد اسلامی 

 
محمد رحمتی، کارشناسی ارشد اقتصاد دانشگاه قم، بسیج، هلال احمر دانشگاه قم 

 
محمد رسول حلاجی، کارشناسی مهندسی برق دانشگاه دولتی نیشابور، بسیج دانشجویی دانشگاه دولتی نیشابور 

 
محمد رسول صباغ ، 12 تجربی دانشگاه دبیرستان ، . دانشگاه دبیرستان 

 
محمد رضا جلالی پندري ، دارو سازي دانشگاه علوم پزشکی اصفهان ، بررسی تحلیل دانشگاه علوم پزشکی اصفهان 



محمد رضا رستمیان ، ارشد شیلات دانشگاه آزاد اسلامی واحد بندرعباس ، مسول بسیج دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی واحد

 
بندرعباس 

محمد رضا رهبري، کاردانی حسابداري دانشگاه آزاد اسلامی واحد دماوند، مسئول رسانه انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه

 
آزاد اسلامی واحد دماوند 

 
محمد رضا کارگر، لیسانس جامعه شناسی دانشگاه نیشابور 

 
محمد رضا وجدان حقیقی ، کارشناسی ارشد مدیریت بازرگانی دانشگاه آزاد بندرعباس 

 
محمد رضائیان، کارشناسی ارشد مهندسی داروسازي دانشگاه تهران، مسئول سابق بسیج خوابگاه هاي سطح شهر دانشگاه تهران 

 
محمد زارعی محمدي، پایه دوم حوزوي 

 
محمد سالخورده، کارشناسی الکترونیک دانشگاه شهید منتظري مشهد، نشریات و فضاي مجازي بسیج دانشگاه شهید منتظري مشهد 

 
محمد سامانی 

 
محمد سبک رو، عضویت در انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه 

 
محمد سخاوتی راد، دانشگاه پردیس فارابی دانشگاه تهران، دبیر کل سابق انجمن اسلامی دانشجویان پردیس فارابی دانشگاه تهران 

 
محمد سعادت، کارشناسی آمار دانشگاه یزد، دبیر سیاسی دانشگاه یزد 

 
محمد سلیمی 

 
محمد سلیمی 

 
محمد سنجري، منابع طبیعی دانشگاه بیرجند، مسئول پایگاه دانشگاه بیرجند 

محمد شجاعی، کارشناسی فیزیک دانشگاه حکیم سبزواري، عضو کمیته ناظر بر نشریات دانشگاه و عضو شورا بسیج دانشجویی

 
دانشگاه حکیم سبزواري 

 
محمد شفیعی، سطح 3 حوزه 

 
محمد شمس الهدي، سطح1 حوزوي یزد 



 
محمد صادق دهقان، ارشد تربیت دانشگاه موسسه اخلاق و تربیت 

 
محمد صالح یاوري بسیج دانشگاه فرهنگیان 

 
محمد صالحی، لیسانس صنایع دانشگاه صنعتی اصفهان 

محمد طاهري ، کارشناسی الهیات و معارف اسلامی دانشگاه شهید مدنی آذربایجان ، مسئول بسیج دانشجویی دانشگاه شهید مدنی

 
آذربایجان 

 
محمد عادل لامعی 

 
محمد عارف، دکتري پزشکی دانشگاه جندي شاپور اهواز، هیئت محبان دانشگاه جندي شاپور اهواز 

 
محمد عرفان کریمی، کارشناسی پرستاري ، دبیر کانوه فیلم و عکس دانشگاه علوم پزشکی مراغه 

محمد علی بیگ زاده، دکتري مدیریت انرژي دانشگاه موسسه مطالعات انرژي تهران، انجمن اسلامی دانشکده علوم دانشگاه شهید

 
چمران اهواز 

 
محمد علی محمدي سنجانی، کارشناسی مهندسی مکانیک ، عضو اسبق شوراي مرکزي بسیج دانشجویی دانشگاه خواجه نصیر 

 
محمد علی نژاد،بسیچ دانشجویی دانشگاه 

 
محمد علیپور 

 
محمد فارابی، مسئول برررسی و تحلیل حوزه بسیج دانشجویی دانشگاه آزاد اهواز 

 
محمد فامیلیان سورکی، دکتراي حرفه اي داروسازي دانشگاه علوم پزشکی مازندران، عضو شوراي ناظر بر نشریات وزارت بهداشت 

 
محمد قاسمی 

 
محمد قانع، فرمانده بسیج دانشگاه 

 
محمد کاظم دهقان بسیجی هرمزگان 

 
محمد کاظمی، دکتري مهندسی عمران دانشگاه تربیت مدرس، دبیر اسبق جامعه اسلامی دانشجویان دانشگاه تهران 

 
محمد لیاقتی، کاردانی مترجمی زبان انگلیسی دانشگاه آزاد اسلامی 



محمد محکم، کارشناسی مهندسی دریا-کشتی سازي دانشگاه دریانوردي و علوم دریایی چابهار، خادم الحسین دانشگاه دریانوردي و

 
علوم دریایی چابهار 

 
محمد محمدمیرزائی، ارشد مدیریت آموزشی دانشگاه تبریز، فرمانده پایگاه دانشجویی دانشگاه تبریز 

محمد محمدي، کارشناسی مهندسی مکانیک دانشگاه شیراز، مسئول گفتمان سازي و مطالبه گري حوزه بسیج دانشجویی دانشگاه

 
شیراز 

 
محمد محمودي، دکتري دامپزشکی دانشگاه آزاد 

محمد مسافري، کارشناسی آموزش ابتدایی دانشگاه فرهنگیان پردیس شهیدباهنر اصفهان، . دانشگاه فرهنگیان پردیس شهیدباهنر

 
اصفهان 

 
محمد مسعود، کارشناسی کامپیوتر دانشگاه پیشتازان شیراز 

 
محمد مشکاتی، جامعه اسلامی 

 
محمد معصومی مفرد ، حقوق ، جذب نیروي انسانی دانشگاه 

 
محمد مهدي اقدمی دانشگاه فرهنگیان 

محمد مهدي امیري اردکانی، کارشناسی حقوق دانشگاه آزاد اسلامی واحد شیراز، مسئول نیروي انسانی دانشکده حقوق و علوم انسانی

 
دانشگاه آزاد اسلامی واحد شیراز 

محمد مهدي ایلخانی، کارشناسی ارشد فلسفه و کلام اسلامی دانشگاه تهران، رتبه 6 کنکور ارشد سال 1399 رشته فلسفه و کلام

 
اسلامی دانشگاه تهران 

 
محمد مهدي حسنی، کارشناسی اقتصاد دانشگاه تهران، عضو شوراي مرکزي جامعه اسلامی دانشجویان دانشگاه تهران 

 
محمد مهدي زهرتی، کارشناسی ارشد مهندس نفت دانشگاه صنعتی اصفهان، بسیج دانشجویی دانشگاه صنعتی اصفهان 

 
محمد مهدي عباسی بسیجی خوزستان 

 
محمد مهدي قربانی، کارشناسی حقوق دانشگاه آزاد قم، مطالبه گري و گفتمان سازي دانشگاه آزاد قم 

 
محمد مهدي کاظمی نژاد، کارشناسی فیزیک مهندسی ، دانشجوي کارشناسی دانشگاه بوئین زهرا 

 
محمد مهدي ورزدار، کارشناسی علوم سیاسی ، فرمانده بسیج دانشگاه آزاد کرج 



 
محمد مهدیان راشد، سطح 4 فقه حوزه قم 

 
محمد مهري، کارشناسی پیوسته صنایع دانشگاه قم، بسیجی دانشگاه قم 

 
محمد موسوي پور بسیجی قم 

محمد میثمی، کارشناسی ارشد حقوق عمومی دانشگاه ادیان و مذاهب، دبیر قرارگاه مبارزه با مفاسد اقتصادي دزفول دانشگاه ادیان و

 
مذاهب 

محمد میرغفاري، کارشناسی ارشد مهندسی شیمی دانشگاه علوم و فنون مازندران، عضو بسیج و عضو باشگاه پژوهشگران جوان

 
دانشگاه علوم و فنون مازندران 

 
محمد نکویی، بسیج دانشگاه 

 
محمد نوادر، لیسانس معماري دانشگاه آزاد دزفول 

 
محمد نوري، کارشناسی پرستاري دانشگاه علوم پزشکی اردبیل، مشئول حوزه بسیج دانشجویی علوم پزشکی اردبیل 

 
محمد هادي زارع زاده ابرقویی، ارشد آب و هواشناسی دانشگاه پیام نور ابرکوه، زیاد دانشگاه پیام نور ابرکوه 

 
محمد هاشمی، کارشناسی ارشد حسابرسی دانشگاه خوارزمی تهران، دبیر اسبق انجمن اسلامی دانشجویان دانشگاه بوعلی 

 
محمد هدایتخواه، کاردانی حقوق قضائی دانشگاه علمی کاربردي، دانشجوي حقوق دانشگاه علمی کاربردي 

 
محمد وحدت پور، کاردانی الکتروتکنیک دانشگاه آزاد واحد بهبهان، فرمانده بسیج دانشجویی دانشگاه آزاد واحد بهبهان 

 
محمد یاوري، ارشد حقوق بشر دانشگاه مفید، عضو بنیاد ملی نخبگان دانشگاه مفید 

محمدامیر زمانی، کارشناسی مهندسی مواد و متالوژي دانشگاه علم و صنعت ایران، عضو سابق کمیته ناظر بر نشریات دانشگاه علم و

 
صنعت ایران 

 
محمدامین اسکندري، مسئول سیاسی بسیج دانشجویی دانشگاه خوارزمی 

 
محمدامین خشت زر، دکتري پزشکی دانشگاه ع پ اهواز، دبیر انجمن اسلامی دانشگاه ع پ اهواز 

 
محمدامین خشت زر، دکتري عمومی پزشکی دانشگاه ع پ اهواز، دبیر انجمن اسلامی دانشگاه ع پ اهواز 



محمدامین فضیلت پور، دکتري عمومی پزشکی دانشگاه علوم پزشکی لرستان، مسئول حوزه بسیج دانشجویی و دبیر شوراي صنفی

 
بالین دانشگاه علوم پزشکی لرستان 

 
محمدباقر نریمانی، لیسانس ریاضیات و کاربرد ها دانشگاه ملایر، مسئول هیئت دانشجویی منتظران ظهور دانشگاه ملایر 

 
محمدتقی امیرپور، فوق لیسانس روابط بین المللی دانشگاه بین المللی امام خمینی ره، فعال دانشجویی 

 
محمدتقی منصوري ، ترم 2 مهندسی عمران دانشگاه شهید چمران اهواز ، عضو بسیج دانشجویی دانشگاه شهید چمران اهواز 

 
محمدجعفري، ارشد فقه واصول 

 
محمدجواد احمدي 

 
محمدجواد بابایی 

 
محمدجواد درباغی، کارشناسی ارشد مهندسی عمران-سازه دانشگاه اصفهان، جانشین حوزه بسیج دانشگاه اصفهان 

 
محمدجواد طاهري سودجانی، کارشناسی مهندسی برق دانشگاه یزد، مسئول بسیج دانشجویی دانشگاه سراسري یزد 

 
محمدجواد گودرزي ، دانشگاه شاهد، دبیر کانون دانش آموختگان طرح ولایت تهران بزرگ دانشگاه شاهد 

 
محمدجواد محمدي مجد، دکتري الهیات دانشگاه اصفهان، فعال دانشجویی دانشگاه اصفهان 

 
محمدجواد محمودي، کارشناسی مهندسی معماري دانشگاه غیرانتفاعی آبا آبیک، بسیج دانشگاه غیرانتفاعی آبا آبیک 

 
محمدجواد ولدي، کارشناسی آموزش ابتدایی دانشگاه فرهنگیان خرم آباد، کانون تحقیق و پژوهش دانشگاه فرهنگیان خرم آباد 

 
محمدحسن حسینی، دکتري روانشناسی دانشگاه نطنز، مشاور بسیج دانشگاه نطنز 

 
محمدحسن سهرابی 

 
محمدحسین اسدي، کارشناسی فقه و حقوق اسلامی دانشگاه شاهد تهران 

 
محمدحسین حاجی، دانشگاه ادیان 

 
محمدحسین داووي طلبه 

محمدحسین زاده جلیل، کارشناسی پیوسته فقه و مبانی حقوق اسلامی دانشگاه علوم اسلامی رضوي ، فعال آموزشی _ فرهنگی



 
دانشگاه علوم اسلامی رضوي 

 
محمدحسین کرمی 

 
محمدرسول دهقانی، دکتري پزشکی دانشگاه علوم پزشکی رفسنجان، فعال داتشجویی مستقل دانشگاه علوم پزشکی رفسنجان 

 
محمدرضا اکبریان 

محمدرضا الهوردي کشتیبان، کارشناسی مدیریت بازرگانی دانشگاه آزاد اسلامی شعبه مرکزي اورمیه، بسیج دانشگاه آزاد اسلامی

 
شعبه مرکزي اورمیه 

 
محمدرضا بابایی 

 
محمدرضا برومند بسیج عادي دانشگاه آزاد کاشان 

 
محمدرضا دهقان، کارشناسی ارشد علوم ورزشی دانشگاه شهید چمران اهواز، هیات علمی دانشگاه شهید چمران اهواز 

 
محمدرضا ذوالفقاري، کارشناسی مهندسی صنایع دانشگاه علم و صنعت، مسئول هیئت شهداي گمنام دانشگاه علم و صنعت 

 
محمدرضا زارع خورمیزي بسیج فعال دانشجویی دانشگاه 

محمدرضا زارعی، کارشناسی ارشد الهیات علوم قرآنی دانشگاه شهید مدنی آذربایجان، مسئول بسیج دانشجویی دانشگاه شهید مدنی

 
آذربایجان 

 
محمدرضا زمانیان، کارشناسی برق ، عضو انجمن اسلامی دانشگاه یزد 

محمدرضا سبحانی، کارشناسی ارشد مهندسی عمران دانشگاه صنعتی امیرکبیر، مدیرمسوول نشریه دانشجویی راه روشن دانشگاه

 
شاهد تهران 

 
محمدرضا سویزي، کارشناسی ارشد مدیریت آموزشی دانشگاه شهید باهنر کرمان 

 
محمدرضا شیخ الاسلامی، کارشناسی فیزیک دانشگاه کاشان، عضو دفتر انجمن اسلامی مستقل دانشگاه کاشان 

 
محمدرضا صبائی، کارشناسی حقوق دانشگاه شاهد، معاونت فرهنگی و اجتماعی بسیج دانشجویی دانشگاه شاهد 

 
محمدرضا فاتحی، کارشناس ارشد مدیریت دانشگاه آزاد اصفهان، دبیر تشکل سیاسی دانشگاه آزاد اصفهان 

محمدرضا فلاحی، کارشناسی شیمی کاربردي دانشگاه آزاد اسلامی، واحد کرج، دبیر تبیین مواضع بسیج دانشجویی استان البرز،



 
مسئول بسیج دانشگاه آزاد اسلامی، واحد کرج 

 
محمدرضا قنبري، کارشناسی ارشد کلام شیعه دانشگاه ادیان 

 
محمدرضا محمدي، کارشناسی مدیریت دانشگاه آموزش عالی الوند ، فارغ اتحصیل کارشتاسی دانشگاه آموزش عالی الوند 

 
محمدرضا نسیمی، کارشناسی حقوق دانشگاه علوم اسلامی رضوي، بسیجی دانشگاه علوم اسلامی رضوي 

محمدرضا یوسف زاده جوبجارکلی، کارشناسی ارشد حقوق دانشگاه تهران پردیس فارابی ، معاون اسبق طرح و برنامه ریزي و مالی

 
بسیج دانشجویی دانشگاه شاهد 

 
محمدرضا، کارشناسی مدیریت صنعتی دانشگاه یزد، دبیر انجمن اسلامی دانشجویان دانشگاه یزد 

 
محمدرضاجوانمردي، ترم2 کارشناسی مهندسی کامپیوتر دانشگاه شیراز، یکسال عضویت در بسیج دانشجویی دانشگاه شیراز 

 
محمدرضاشیرمحمدي، دکترا دامپزشکی، نیروي انسانی پایگاه دامپزشکی دانشگاه آزاداسلامی کرج 

محمدرضامرادي، کارشناسی مهندسی صنایع دانشگاه اراك، دبیر انجمن علمی مهندسی صنایع و نایب دبیر شوراي صنفی دانشگاه

 
اراك 

محمدصادق اکبري نوقابی، دانشجوي دکترا مدیریت دولتی گرایش رفتار سازمانی دانشگاه شهید بهشتی، مسئول دانشگاه شهید

 
بهشتی 

محمدصادق ترکی زاده، کارشناسی آموزش ابتدایی دانشگاه فرهنگیان، مسئول مطالبه گري دانشگاه فرهنیگان خوزستان دانشگاه

 
فرهنگیان 

محمّدصادق عبدلی، دانش آموختهٔ زبان و ادبیّات فارسی ، نمایندهٔ دانشکدهٔ زبان و ادبیّات، بخش زبان و ادبیّات فارسی، دبیر و عضو

 
انجمن علمی-دانش جویی زبان و ادبیّات فارسی 

محمدصادق کرمی، کارشناسی حقوق دانشگاه ازاد اسلامی اصفهان، ریاست هیات موسس انجمن اسلامی مستقل ازاد اصفهانمسئول

 
تشکیلات انجمن اسلامی دانشجویان مستقل ازاد اصفهان دانشگاه ازاد اسلامی اصفهان 

 
محمدصادق ملکی تبار، کارشناسی حسابداري دانشگاه شهید بهشتی، فرمانده ي پایگاه دانشگاه شهید بهشتی 

 
محمدصالح سوري ، کارشناسی مکانیک دانشگاه آزاد 

 
محمدصالح غلامعلی نژاد، کارشناسی مدیریت دانشگاه علمی کاربردي، وزارت کشور / مرکز حراست 



 
محمدعلی آقالاري، ارشد برق دانشگاه ارومیه 

محمدعلی بنی سعید، کارشناسی مدیریت بازرگانی دانشگاه آزاد اسلامی آبادان، دبیرکل انجمن اسلامی دانشجویان مستقل واحد

 
آبادان و مسئول اسبق بسیج دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی آبادان 

محمدعلی بنی سعید، کارشناسی مدیریت بازرگانی دانشگاه آزاد اسلامی آبادان، مسئول بسیج دانشجویی و دبیرکل انجمن اسلامی

 
مستقل دانشگاه آبادان 

محمدعلی حسن نیا، کارشناسی ارشد علوم سیاسی دانشگاه آزاد اسلامی کرج، عضو شوراي مرکزي بسیج دانشجویی دانشگاه آزاد کرج

 
محمدعلی رشیدیان 

 
محمدعلی سودمند بیلندي 

 
محمدعلی شریفی، دانشگاه موسسه آموزشی و پژوهشی امام خمینی(ره)، 13 دانشگاه موسسه آموزشی و پژوهشی امام خمینی(ره) 

 
محمدعلی مرادیان، کارشناسی ارشد روانشناسی صنعتی و سازمانی دانشگاه بوعلی سینا، دبیر جامعه اسلامی دانشگاه بوعلی سینا 

 
محمدمجیدي، کارشناسی حسابداري دانشگاه شهید بهشتی، شواري بسیج دانشکده دانشگاه شهید بهشتی 

 
محمدمحسن توحیدي نیا 

 
محمدمحمدي، کارشناسی برق دانشگاه صنعتی قم 

 
محمدمهدي احمدي، کارشناسی زیست جانوري دانشگاه ارومیه، دبیر جامعه اسلامی دانشجویان دانشگاه ارومیه 

 
محمدمهدي جعفریان، طلبه 

 
محمدمهدي حسین آقایی، ارشد نرم افزار دانشگاه علم و صنعت، سابقه 5 سال فعالیت دانشجویی و تشکلی دانشگاه علم و صنعت 

محمدمهدي داودپور دهکردي، دکتري دامپزشکی دانشگاه دولتی شهرکرد، سرپرست حوزه بسیج دانشجویی علم الهدي دانشگاه

 
شهرکرد 

 
محمدمهدي ذبیح، کارشناسی علوم کامپیوتر دانشگاه قم، مسئول سیاسی سابق حوزه شهید علم الهدي (دانشگاه قم) 

محمدمهدي شاقلیان، کارشناسی مهندسی هوانوردي دانشگاه دانشکده صنعت هواپیمایی کشوري، مسئول واحد سیاسی بسیج

 
دانشجویی دانشگاه دانشکده صنعت هواپیمایی کشوري 



 
محمدمهدي فرضی نژاد، تخصص ارتوپدي پزشک دانشگاه جندي شاپور 

 
محمدمهدي محبی، کارشناسی روانشناسی دانشگاه فردوسی مشهد، مسئول فرهنگی حوزه بسیج دانشگاه فردوسی مشهد 

 
محمدي پور مسوول آموزش بسیج دانشجویی دانشگاه صنعت نفت دانشگاه 

 
محمدیاسین نوشاد، دانشگاه ، مسئول فرهنگی دانشگاه 

محمود آصفی ، دکتري حقوق عمومی دانشگاه علوم تحقیقات آزاد اسلامی اراك ، عضو کمیسیون فرهنگی دانشکده علوم انسانی

 
دانشگاه آزاد اسلامی همدان 

 
محمود تباشیر فعال دانشجویی دانشگاه فرهنگیان 

 
محمود صادقی، فوق لیسانس مهندسی علوم کشاورزي ، رئیس بسیج دانشجویی دانشگاه بوعلی سینا 

محمود فیضی پور، کارشناسی ارشد علوم زیستی (بیوفیزیک) دانشگاه صنعتی مالک اشتر تهران، مدیریت فرهنگ سازي و مطالعات

 
فکري و فرهنگی مرکز هماهنگی بسیج دانشجویی آزاد کشور 

 
محمود کیوان، لیسانس فلسفه وکلام اسلامی دانشگاه بیرجند، نائب دبیر انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه بیرجند 

 
محمود نوحی، کارشناسی تئاتر دانشگاه آزاد، کارمند 

 
محمود نیکودل بسیج دانشگاه پیام نور 

 
مدینه دهقان، ارشد علوم قرآنی دانشگاه علوم و معارف قرآن کریم، مسئول هیأت دانشگاه علوم و معارف قرآن کریم 

مرتضی بابایی فتلکی، ارشد بازرسی دانشگاه علوم قضایی تهران(قوه قضاییه)، دبیر نشریه خط بهشتی(بسیج دانشگاه علوم

 
قضایی)_فعال سیاسی 

 
مرتضی پورسلطانی، کارشناسی ارشد حقوق عمومی دانشگاه علامه طباطبایی، فعال دانشجویی دانشگاه علامه طباطبایی 

 
مرتضی خانلو مهندس برق بسیجی تهران 

مرتضی خسروي، لیسانس کارشناسی اتاق عمل دانشگاه علوم پزشکی جندي شاپور اهواز، دبیر اسبق انجمن اسلامی

 
دانشجویان(مستقل) دانشگاه علوم پزشکی جندي شاپور اهواز 

 
مرتضی داودي، ارشد علوم سیاسی دانشگاه آزاد خرم اباد، مسئول بسیج دانشکده دانشگاه آزاد خرم اباد 



 
مرتضی ذوالقدریان 

 
مرتضی سلیمانی ، دکترا حقوق بین الملل دانشگاه آزاداسلامی ، فعال فرهنگی دانشجویی دانشگاه آزاداسلامی 

 
مرتضی صادقی، دکتري عمران دانشگاه قزوین، عضو بسیج اساتید گیلان 

 
مرتضی طاهریان ، کارشناسی مهندسی برق دانشگاه حکیم سبزواري ، فرمانده ي پایگاه شهید احمدي روشن دانشگاه حکیم سبزواري 

 
مرتضی عباس زاده، کارشناسی مهندسی برق دانشگاه آزاد اسلامی واحد بناب، انجمن علمی دانشگاه آزاد اسلامی واحد بناب 

 
مرتضی کامرانی 

 
مرتضی محبی 

 
مرتضی معافی، دکتري علوم قران و حدیث دانشگاه رضوي، سردبیر مجله زلال وحی دانشگاه رضوي 

 
مرتضی هنرداران، کارشناسی ارشد زبان و ادبیات فارسی دانشگاه بین المللی امام خمینی 

 
مرتضی ولی پور،فعال فرهنگی دانشگاه 

 
مرجان بااحمدي، لیسانس علوم تربیتی دانشگاه شهید چمران اهواز ، فعالیت در بسیج دانشجویی دانشگاه شهید چمران اهواز 

 
مرساد شفیعی فعال دانشجویی فسا 

مرضیه آقاجانی، کارشناسی علوم تربیتی(آموزش ابتدائی) دانشگاه پیام نور مرکز اصفهان، عصو شوراي مرکزي انجمن اسلامی مستقل

 
دانشگاه پیام نور اصفهان 

 
مرضیه امجدي مسئول خواهران هیئت دانشگاه آزاد 

 
مرضیه پورکریم، کارشتاسی ارشد فقه و حقوق دانشگاه ارومیه، بسیج نهاد دانشگاه ارومیه 

 
مرضیه رزاق طلبه قم 

 
مرضیه زاهدزاده، دکتري دامپزشکی ، بسیجی دانشگاه 

 
مرضیه سادات لطفی بسیجی همدان 

 
مریم بختیاري بسیجی دانشگاه فرهنگیان 



 
مریم دانشور بسیجی همدان 

 
مریم داودي کرتلایی، لیسانس حقوق دانشگاه پیام نور، بسیج دانشجویی دانشگاه پیام نور 

مریم سادات فامیلی، کارشناسی ریاضیات و کاربردها دانشگاه تهران، مسئول واحد تشکیلات خواهران جامعه اسلامی دانشجویان تهران

 
مریم عرفانی کارشناسی حسابداري پیام نور عضو کانون مهدویت 

 
مریم کنعانی 

 
مریم محمدي، کارشناسی حسابداري دانشگاه پیام نور شیراز، بسیجی دانشگاه 

 
مسعود حسنوند، کارشناسی ارشد حقوق بین الملل دانشگاه پیام نور 

 
مسعود یوسفی ، کارشناسی مهندسی شیمی ، معاونت علمی و معاونت فضاي مجازي اسبق بسیج دانشجویی دانشگاه ایلام 

 
مسگر، سرپست سابق بسیج دانشجویی دانشگاه 

 
مسلم خلخال، کارشناسی ارشد مدیریت اطلاعات پیشرفته ، دبیرسیاسی انجن اسلامی مستقل دانشگاه شهید چمران اهواز 

 
مسلم زندي لک 

 
مسلم غلامی، دکتري مدیریت دانشگاه ازاد 

 
مسلم نیک نفس، لیسانس روانشناسی، بسیج دانشگاه 

مصطفی بابایی بارکلائی، کارشناسی مهندسی مکانیک دانشگاه صنعتی خاتم الانبیاء (ص) بهبهان ، فرمانده بسیج دانشجویی، فعال

 
سیاسی دانشگاه صنعتی خاتم الانبیاء (ص) بهبهان 

 
مصطفی پناهی طلب، دانشگاه ، بسیج دانشجویی دانشگاه 

 
مصطفی حسن زاده، دکتري علوم سیاسی دانشگاه علامه طباطبایی 

 
مصطفی حیدري، کارشناسی علوم کامپیوتر دانشگاه شهید چمران، مسول حوزه بسیج دانشجویی دانشگاه شهید چمران 

 
مصطفی روشنی، کارشناسی مهندسی هوافضا دانشگاه شریف، فعالیت در بسیج دانشجویی دانشگاه شریف 



 
مصطفی سلیمانی نسب ، دانشگاه فردوسی مشهد، قائم مقام دبیر اسبق جامعه اسلامی دانشجویان دانشگاه فردوسی 

 
مصطفی شفیعی، لیسانس حقوق دانشگاه ازاد واحد مرودشت 

 
مصطفی صادقی 

مصطفی عبدالهی، تخصص پزشک_رزیدنت رادیولوژي دانشگاه علوم پزشکی ، مسئول اسبق هیات دانشجویی ثاراالله دانشگاه علوم

 
پزشکی ایران 

 
مصطفی قربانی، دانشگاه صدا و سیما، دبیر جامعه اسلامی دانشجویان دانشگاه صدا و سیما 

مصطفی محمدحسین عبدلی، لیسانس الکترونیک دانشگاه فنی شهید کرانی بندرعباس، جانشین بسیج دانشجویی دانشگاه فنی شهید

 
کرانی بندرعباس 

 
مصطفی مومنی مرام، کاردانی ایمنی و آتش نشانی دانشگاه علمی و کاربردي کنگان، دانشجو دانشگاه علمی و کاربردي کنگان 

 
مصطفی ناصري ، بسیجی دانشگاه 

مصعب جمالی، کارشناسی بیولوژي دانشگاه علوم پزشکی اهواز، عضور شوراي مرکزي انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه علوم

 
پزشکی اهواز 

 
مطهره خراسانی علیایی، ارشد فقه و حقوق دانشگاه یزد، بسیج دانشجویی دانشگاه یزد 

 
مطهره محمدي ، لیسانس حسابداري دانشگاه ازاد ، فعالیت در بسیج دانشجویی دانشگاه ازاد 

 
معصومه آزاد ، کارشناسی ارشد مدیریت بازرگانی دانشگاه قم، فرمانده بسیج دانشجویی دانشگاه قم 

 
معصومه سنجري بسیجی آموزش ابتدایی دانشگاه فرهنگیان 

 
معصومه محمدپور، کارشناسی ارشد دانشجوي ارشد روانشناسی عمومی دانشگاه آزاداسلامی واحد بجنورد 

 
معصومه مروت جو، سطح سه تفسیر دانشگاه الزهرا، فرهنگی دانشگاه الزهرا 

 
معصومه مسرور عضو کانون مهدویت تهران 

 
معصونه دشتی، ارشد علوم حدیث دانشگاه آزاد اسلامی مرکز 

 
معین دوزنده کاکرودي، کارشناس ارشد مدیریت صنعتی دانشگاه راهبرد شمال، فعالیت در بسیج هاي دانشجویی 



 
معین شادرو، فارغ التحصیل کارشناسی ریاضیات نظري دانشگاه شریف، عضو شوراي مرکزي بسیج دانشگاه شریف 

 
معین نجمی، کارشناسی مکانیک دانشگاه صنعتی اراك، معاونت نیروي انسانی پایگاه دانشگاه صنعتی اراك 

 
منصور نوري، کارشناسی متالوژي دانشگاه ارومیه، فعال فرهنگی دانشگاه ارومیه 

 
منصوره پورکریمی، ادوار انجمن اسلامی مستقل 

 
منیره عابدي، کارشناسی ارشد شیعه شناسی_تاریخ دانشگاه تهران، مسئول واحد خواهران جامعه اسلامی دانشجویان دانشگاه تهران 

 
مهتاب قمرلو ، کارشناسی شیمی محض دانشگاه شهید مدنی آذربایجان، بسیج دانشگاه شهید مدنی آذربایجان 

مهدي صباحی مقدم، کاردانی بهداشت عمومی دانشگاه علوم پزشکی آبادان، عضو شوراي مرکزي بسیج و کانون مهدویت و هیئت

 
الرضا دانشگاه علوم پزشکی آبادان 

 
مهدي اسم حسینی، کارشناسی اقتصاد دانشگاه شهید بهشتی، مسئول دفتر بسیج دانشگاه شهید بهشتی 

 
مهدي اسماعیلی، فیزیوپات پزشکی دانشگاه آزاد اسلامی واحد تهران، عضویت در بسیج دانشگاه آزاد اسلامی واحد تهران 

 
مهدي افشاري، کارشناسی مهندسی مکانیک دانشگاه شهید چمران اهواز، دبیرانجمن اسلامی - عضو شوراي دانشگاه 

 
مهدي ایمانی فعال سابق دانشجویی دانشگاه بوعلی همدان 

 
مهدي باوي عرب، کاردانی حسابداري بازرگانی دانشگاه شهید چمران اهواز، بسیج دانشجویی دانشگاه شهید چمران اهواز 

 
مهدي بهزادیان، کارشناسی حقوق 

 
مهدي پورشیخی، کارشناسی آموزش ابتدایی دانشگاه فرهنگیان خرم آباد 

 
مهدي جدي، ارشد مدیریت دانشگاه آزاد اسلامی اردبیل، زیاده دانشگاه آزاد اسلامی اردبیل 

مهدي جنگی پور، کارشناسی مشاوره و راهنمایی دانشگاه علامه طباطبایی بوشهر، عضو بسیج دانشجویی_شاخه جهادي دانشگاه

 
علامه طباطبایی بوشهر 

 
مهدي جهدي 

 
مهدي چراغ زاده، کارشناسی ارشد دانشگاه شاهد، انجمن اسلامی، بسیج دانشگاه شاهد 



مهدي حسنوندي، کارشناسی علوم قرآن و حدیث دانشگاه علوم و معارف قرآن کریم قم، رسانه و فضاي مجازي دانشگاه علوم و معارف

 
قرآن کریم قم 

 
مهدي حسین زاده 

 
مهدي دادفر 

 
مهدي رضا برنا، دکتري مهندسی فناوري اطلاعات دانشگاه تربیت مدرس، دبیر انجمن اسلامی دانشجویان دانشگاه تربیت مدرس 

 
مهدي روزگار ، بسیج دانشگاه شاهد 

 
مهدي ساربان، کارشناسی ارشد علوم قرآن و حدیث دانشگاه تهران، فرمانده بسیج پایگاه محلات دانشگاه تهران 

مهدي سرحدي، کارشناسی حسابداري دانشگاه آزاد شیراز ، مسئول پایگاه بسیج دانشجویی دانشکده مدیریت و اقتصاد دانشگاه آزاد

 
شیراز 

 
مهدي سماواتی، کارشناسی علوم سیاسی دانشگاه شاهد، دبیر انجمن علمی علوم سیاسی دانشگاه شاهد 

 
مهدي شکري، کارشناسی مدیریت بازرگانی دانشگاه قم، دبیر تشکل دانشگاه قم 

 
مهدي صادقی، کارشناسی مهندسی شیمی دانشگاه تفرش، عضو شوراي مرکزي انجمن اسلامی دانشجویان دانشگاه تفرش 

مهدي طرفی، کارشناسی ارشد مهندسی متالورژي دانشگاه شهید چمران اهواز ، مسئول سابق بسیج دانشجویی دانشگاه شهید چمران

 
اهواز 

 
مهدي طهماسبی 

مهدي عابدي، کارشناسی ناپیوسته بهداشت عمومی ، مسئول ارتباطات بسیج دانشجویی علوم پزشکی مراغه_دبیر سیاسی جامعه

 
اسلامی علوم پزشکی اردبیل _ فعال نشریات 

 
مهدي عباس زاده، کارشناسی مهندسی عمران دانشگاه آزاد اسلامی واحد بناب، بسیج دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی واحد بناب 

 
مهدي عباس نژاد، کارشناسی حقوق دانشگاه لرستان، دبیر شوراي انضباطی دانشجویان دانشگاه لرستان 

 
مهدي عزیزوند، کادشناسب مدیریت دانشگاه زنجان ، دبیر سابق تبیین مواضع بسیج دانشجویی استان زنجان 

 
مهدي عظیمی فر، فوق لیسانس کامپیوتر دانشگاه آزاد دزفول، مسیول بسیج دانشگاه آزاد دزفول 



 
مهدي علی کرمی، انجمن اسلامی دانشگاه 

 
مهدي عمادیان ، علوم اجتماعی دانشگاه حکیم فردوسی البرز، مسئول هیئت دانشگاه حکیم فردوسی البرز 

 
مهدي غلامی، کارشناسی پرستاري دانشگاه علوم پزشکی تبریز، مسول هیئت عاشقان ثاراالله دانشگاه علوم پزشکی تبریز 

 
مهدي فخاري، کارشناسب علوم سیاسی دانشگاه پیام نور گیلان، دبیر کانون شهید آوینی پیام نور گیلان 

 
مهدي فرهمند، کارشناسی ارشد حقوق عمومی دانشگاه علوم قضایی و خدمات اداري دادگستري 

 
مهدي فقیري، مسئول سابق بسیج دانشجویی دانشگاه 

 
مهدي قریبی ، کارشناسی حسابداري دانشگاه آزاد اسلامی شیراز، معاونت سرمایه و نیروي انسانی حوزه دانشگاههاي آزاد شیراز 

مهدي قنواتی، لیسانس ریاضی دانشگاه شهیدچمران اهواز، مسئول تشکیلات انجمن اسلامی دانشکده علوم دانشگاه شهیدچمران اهواز

 
مهدي کاظمی، فعال فرهنگی دانشگاه 

 
مهدي کرمپوري، کارشناسی علوم قضایی دانشگاه کمالوند 

مهدي کرمی، کارشناسی ارشد مهندسی شیمی دانشگاه فردوسی مشهد، دبیر تشکیلات انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه

 
اراك 

 
مهدي گلستانی، کارشناسی حقوق دانشگاه تهران 

 
مهدي محمدي ، کارشناسی مهندسی برق دانشگاه اراك ، دبیر سیاسی انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه اراك 

 
مهدي مشایخ سنگتجن، کارشناسی ارشد حقوق عمومی دانشگاه مازندران ، دبیر اسبق انجمن اسلامی دانشجویان دانشگاه مازندران 

 
مهدي مظاهري پور، کارشناسی حقوق دانشگاه کازرون، ده سال حوزوي دانشگاه کازرون 

 
مهدي منصورکیائی، کارشناسی نقشه برداري دانشگاه آزاد رامسر، دانشجو دانشگاه آزاد رامسر 

 
مهدي موسوي فر، سطح 1 حوزه علمیه گیلان 

 
مهدي همتیان، کارشناسی روان شناسی دانشگاه یزد 



 
مهدیه افروغ، کارشناسی حقوق دانشگاه پیام نور، بسیجی دانشگاه پیام نور 

 
مهدیه کیدشتی، کارشناسی بهداشت محیط دانشگاه علوم پزشکی 

 
مهران فاطمی، دکترا جغرافیا دانشگاه یزد و میبد، عضو هیات علمی دانشگاه میبد و مسوول بسیج دانشجویی اسبق دانشگاه یزد 

 
مهران مسعود سینکی، ارشد حقوق خانواده ، دبیر فرهنگی هئیت دانشگاه بوعلی دانشگاه علوم قضایی و خدمات اداري 

 
مهران ولی پور بسیج تهران 

 
مهرداد پیش باز، سطح یک حوزوي حوزه علمیه امام خمینی ره 

 
مهرداد دادفر 

 
مهرداد شاکرزاده ، کارشناسی حقوق دانشگاه پیام نور آبادان 

 
مهرداد یوسفی کارشناس حقوق دانشگاه آزاد مرکز بسیجی عادي 

 
مهرزاد فریدي، دکتري شیمی الی دانشگاه سمنان، مسئول بسیج دانشگاه سمنان 

 
مهسا صادقی بخی ، کارشناسی علوم سیاسی دانشگاه یزد، مسئول حوزه علوم اسلامی خواهران دانشگاه یزد 

 
مهلا غلامپور بسیج دانشجویی 

 
مهنا باباجانپور دانشگاه آزاد رودهن فعالیت دانشجویی داشتم 

 
موسوي، سطح 3 حوزوي ، مسئول کانون فرهنگی دانشگاه 

موسی الرضا برجسته مایوان ، ارشد فیزیولوژي ورزشی دانشگاه بجنورد ، کاندیداي انتخابات ششمین دوره شوراي اسلامی شهرستان

 
شیروان دانشگاه بجنورد 

موسی خنافره ، کارشناسی ارشد علوم سیاسی دانشگاه آزاد اسلامی واحد اندیمشک ، بسیج دانشجوي دانشگاه آزاد اسلامی واحد

 
اندیمشک 

 
میثاق سنجري بسیجی سابق دانشگاه آزاد جنوب 

 
میثم اشتري، دکتري دانشگاه تهران 



 
میثم الهویی نظري، کارشناسی مهندسی صنایع دانشگاه آزاد کرج، بسیج دانشجویی دانشگاه آزاد کرج 

 
میثم دادفر 

میثم فرهادي، کارشناسی ارشد مدیریتmba دانشگاه سمنان، رئیس کارگروه جوانان و دانشجویان استان فارس وحدت ملی دانشگاه

 
سمنان 

 
میثم کریمی ملک آبادي، کارشناسی ارشد مهندسی عمران دانشگاه آزاد شهرکرد، فعال فرهنگی دانشگاه آزاد شهرکرد 

میثم گلدوست، دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، عضو شوراي مرکزي انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه علوم پزشکی

 
شهید بهشتی 

 
میثم محمدي بسیجی دانشگاه 

میثم نوروزي، کارشناسی ارشد مدیریت دولتی دانشگاه آزاد ، شوراي بسیج دانشجویی و مسئول قرآن و عترت ناحیه دانشجویی

 
دانشگاه آزاد 

 
میرزا حسامی پرستار بسیجی زنجان 

میرمحمد سیداکبري، کارشناسی مهندسی نفت دانشگاه آزاد اسلامی واحد شیراز ، مسئول بسیج دانشکده دانشگاه آزاد اسلامی واحد

 
شیراز 

 
میلاد دیواندري، کارشناسی ارشد مدیریت ساخت دانشگاه آزاد دماوند 

میلاد صالحی، کارشناسی مهندسی کشتی سازي دانشگاه دریانوردي و علوم دریایی چابهار، دبیر سیاسی انجمن اسلامی دانشجویان

 
مستقل دانشگاه دریانوردي و علوم دریایی چابهار 

 
میلاد عبدي 

 
میلاد عسکري، دکتري پزشکی دانشگاه تهران، فعال بسیج دانشجویی دانشگاه تهران 

 
میلاد فخرایی، دکتري مدیریت دانشگاه آزاد اسلامی استان کردستان، مسئول حوزه دانشگاه آزاد اسلامی استان کردستان 

میلاد قلی زاده لاطران، کارشناسی علوم ورزشی دانشگاه آزاد اسلامی واحد کرج، مسئول آماد و پشتیبانی بسیج دانشجویی دانشگاه

 
آزاد دانشگاه آزاد اسلامی واحد کرج 

 
میلاد محمدي دبیر کانون عکس تهران 



 
میلاد مرادي، کارشناسی معارف اسلامی دانشگاه تهران ، فعال دانشجویی سابق دانشگاه تهران 

میلاد نجفی نیگجه ، کارشناسی ارشد پیوسته معارف اسلامی و حقوق دانشگاه امام صادق (علیه السلام) ، دانشجوي سال دوم دانشگاه

 
امام صادق (علیه السلام) 

 
مینا شیرمردانی کارشناسی حقوق دانشگاه بوعلی بسیجی اسبق 

 
مینا عبداللهی، کارشناسی فیزیک هواشناسی دانشگاه هرمزگان، دبیر تحلیل و بررسی بسیج دانشجویی دانشگاه هرمزگان 

 
مینا نیکوخوي عضو انجمن اسلامی دانشجویان فیزیک 

 
نادرقبیتی، کارشناسی حسابداري دانشگاه شهیدچمران اهواز 

 
نادیا صدقی، کارشناسی مهندسی پزشکی دانشگاه شاهد، عضو سابق انجمن اسلامی دانشجویان دانشگاه شاهد 

 
الناز بختیاري 

 
الناز فلاح پور بسیج دانشگاه فرهنگیان رشته آموزش و پرورش کودکان استثنایی 

 
نازنین شاهرضایی، کارشناسی فقه و مبانی حقوق دانشگاه پیام نور ارومیه 

ناصر آقامحمدي، دکتري تخصصی حقوق کیفري و جرم شناسی دانشگاه آزاد اسلامی واحد مراغه آذربایجان شرقی، عضو بسیج

 
دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی واحد مراغه آذربایجان شرقی 

 
ناصر عبدیان 

 
ناصرابراهیمی فرد، ارشد فلسفه وکلام اسلامی دانشگاه ملایر، تشکل دانشگاه ملایر 

 
ناهیدمیرعالی، لیسانس علوم تربیتی دانشگاه پیام نوراندیمشک، مسئول فرهنگی بسیج دانشگاه پیام نوراندیمشک 

 
نجف کاکولوند، ارشد ارشد ترویج کشاورزي نواوري وکارافرینی دانشگاه کردستان 

 
نجفی، کارشناسی اقتصاد دانشگاه بوشهر، متوجه سوال نمیشم دانشگاه بوشهر 

 
نجمه رایگان ، کارشناسی علم اطلاعات و دانش شناسی ، عضو کانون بررسی تحلیل بسیج دانشجویی 

 
نجمه ویسی فعال دانشجویی همدان 



 
ندا علی محمدي ثانی، کارشناسی پرستاري دانشگاه علوم پزشکی آزاد تبریز، بسیجی دانشگاه علوم پزشکی آزاد تبریز 

نرجس گلشن، کارشناسی ارشد مدیریت منابع انسانی دانشگاه اصفهان، کارشناس بودجه و مشاور امور بانوان مدیرکل فرهنگ و ارشاد

 
اسلامی استان اصفهان 

 
نرجس مصطفوي فعال سابق دانشگاه آزاد مرکزي 

 
نرجس موسوي 

 
نرگس بهشتی فر ، کارشناسی علوم قرآن و حدیث دانشگاه تهران، عضو عادي بسیج. دانشگاه تهران 

نرگس دهخدائی، کارشناسی روابط عمومی دانشگاه پیام نور مرکز اصفهان، عضو انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه پیام نور

 
مرکز اصفهان 

نرگس محمدي عراقی ، کارشناسی روانشناسی عمومی دانشگاه قرآن و علوم حدیث قم ، از ادوار انجمن هاي اسلامی دانشجویان ایرانی

 
در لندن 

 
نرگس نوروزي اصفهانی، کارشناسی روانشناسی دانشگاه آزاد خمینی شهر، مسئول کانون معرفت رضوي دانشگاه آزاد خمینی شهر 

 
نسا یونسی دانشگاه فرهنگیان رشته دبیري شیمی دانشگاه فرهنگیان 

 
نظري، لیسانس حقوق دانشگاه دولتی شهرکرد، بسیج دانشگاه دولتی شهرکرد 

 
نعمت االله معززیان، مدرس حوزه دانشگاه 

 
نعیمه بختیاري، کارشناسی حقوق دانشگاه بوعلی سینا ، عضو شوراي مرکزي انجمن اسلامی دانشجویان دانشگاه بوعلی سینا 

 
نفیسه رحیمی بسیجی دانشگاه فرهنگیان رشته دبیري علوم اجتماعی 

 
نگین فولادي ، کارشناسی علوم قران وحدیث دانشگاه تهران ، عضو بسیج دانشگاه تهران 

نورالدین سبزیان ، دکتري ریاضی کاربردي دانشگاه آزاد آیت االله کمالوند خرم آباد، دبیر مجمع نخبگان دانشگاهی و حوزوي لرستان

 
دانشگاه آزاد آیت االله کمالوند خرم آباد 

 
نورالدین قدیمی، بسیجی دانشگاه 

نوید پویان، کارشناسی روان شناسی دانشگاه واحد اندیمشک، دبیر کانون مشاوران جوان... مدیر مسئول نشریه دانشجویی جادوي قلم

 
دانشگاه واحد اندیمشک 



 
نوید عویدي، فقه و اصول مدرسه علمیه فاطمیون 

 
نیلوفر صادقی منش، دکتري داروسازي دانشگاه علوم پزشکی شیراز، مسئول فنی داروخانه دانشگاه علوم پزشکی شیراز 

 
نیما آذري، دانشگاه خوارزمی، جانشین مسئول بسیج دانشجویی دانشگاه خوارزمی 

 
هاجر شکوه نیا، کارشناسی مهندسی زمین دانشگاه پیام نور اهواز، مسئول فرهنگی دانشگاه پیام نور اهواز 

 
هادي اسدپور، کاردانی برق دانشگاه آزاد ، شوراي بسیج دانشجویی دانشگاه آزاد 

 
هادي بنوان، ارشد اقتصاد کشاورزي دانشگاه شهید باهنر کرمان، جانشین بسیج دانشجویی دانشگاه شهید باهنر کرمان 

هادي خوایات، کارشناسی حقوق دانشگاه آزاد آبادان، رئیس جمعیت سران،معتمدین ونخبگان عشایر اصلاح ذات البین دانشگاه آزاد

 
آبادان 

هادي زارع، دکتري پزشکی دانشگاه علوم پزشکی شهید صدوقی یزد، دبیر سیاسی انجمن اسلامی مستقل دانشگاه علوم پزشکی شهید

 
صدوقی یزد 

 
هادي سالاري ، کارشناسی ارشد ایمنی بهداشت و محیط زیست دانشگاه آموزش عالی کرمان 

 
هادي شاسوندي الاصل، ارشد حقوق دانشگاه شیراز، دانشکده علوم قضایی دانشگاه شیراز 

 
هادي شفیعی 

 
هادي موحدیان بیرق ، کارشناسی فقه و مبانی حقوق ، شوراي حوزه بسیج دانشگاه پیام نور تبریز 

 
هادي نجف زاده، کارشناسی ارشد علوم و فناوري نانو گرایش نانوفیزیک دانشگاه کاشان 

 
الهام اکبري 

 
الهام سرخی ، کارشناسی کارشناسی مترجمی زبان دانشگاه پیام نور خرمشهر ، مسول واحد انسانی دانشگاه پیام نور خرمشهر 

 
الهام موسوي، کارشناسی مهندس شیمی دانشگاه ازاد ابادان، عضوانجمن دانشگاه ازاد ابادان 

 
هدیه مولایاري ، کارشناسی جغرافیا دانشگاه خوارزمی ، نویسنده و سردبیر دانشگاه خوارزمی 

 
هنگامه حسن پور، عضو انجمن اسلامی مستقل 



 
هومان خدابخشی، دکتري علوم سیاسی دانشگاه شهید چمران اهواز و دولتی یاسوج، دبیر تشکل دانشگاه شهید چمران اهواز 

 
وجیه اله بیگدلی، اتمام کلام دانشگاه ادیان مذاهب قم، نماینده دانشگاه ادیان ومذاهب در استان زنجان دانشگاه ادیان مذاهب قم 

 
وحید اکبري، کارشناسی معماري دانشگاه آزاد همدان 

وحید زارع، کارشناسی مهندسی برق صنعتی ، بسیج محله اي پایگاه مقاومت میثم مرودشت بسیج عشایري واحد قادر آباد، جمعیت

 
هلال احمر مرودشت، دانشگاه آزاد واحد قادر آباد 

وحید زرگر، حسابداري دانشگاه بین المللی امام خمینی ره قزوین، دبیر اسبق انجمن اسلامی دانشجویان دانشگاه بین المللی امام

 
خمینی ره قزوین 

 
وحید زینالی، بسیجی دانشگاه 

وحید کیانی فر، کارشناسی پرستاري دانشگاه علوم پزشکی نیشابور، مدیرمسئول نشریه،عضو کمیته ناظر بر نشریات دانشکده،عضو سه

 
نفره خانه نشریات شمال شرق کشور دانشگاه علوم پزشکی نیشابور 

 
وحید نجفی زمان ، کارشناسی روانشناسی دانشگاه خوارزمی 

وحید نوروزي زاده ، فارغ التحصیل زیست شناسی دانشگاه علوم و فنون دریایی خرمشهر ، دبیر اسبق تشکیلات ، انجمن اسلامی

 
دانشجویان مستقل دانشگاه علوم و فنون دریایی خرمشهر 

 
ولید مغیناوي حویزاوي ، بسیج دانشجویی دانشگاه 

 
ویدا طهماسبی، کارشناسی حقوق ، بسیج دانشگاه پیام نور قیدار 

 
یاسر لطفی، دانشگاه سراسري بناب، معاونت بسیج دانشگاه سراسري بناب 

 
یاسر محبی، ارشد حقوق دانشگاه بهشتی 

 
یاسر نادري، کارشناسی ارشد مدیریت تکنولوژي دانشگاه علم و صنعت 

 
یاسین سرخوش، کارشناسی ارشد علوم سیاسی دانشگاه علوم و تحقیقات، عضو شوراي حوزه بسیج دانشجویی دانشگاه یزد 

یاسین علیمحمد، کارشناسی حقوق دانشگاه آزاد کرج، عضو شوراي مرکزي انجمن اسلامی مستقل دانشگاه آزاد کرج، و عضو موسس

 
انجمن اسلامی مستقل دانشگاه آزاد کرج 



 
یحیی محمدي فر ، کارشناسی مهندسی نفت دانشگاه صنعتی اصفهان ، انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشگاه صنعتی اصفهان 

 
یزدانی، کارشناسی مکانیک دانشگاه یزد، دبیر جامعه اسلامی دانشگاه یزد 

 
یعقوب رزاقی، کارشناسی ارشد حقوق دانشگاه شیراز، رئیس دادگستري دانشگاه شیراز 

 
یوسف بخشی زاده، کارشناسی روانشناسی دانشگاه آزاد اهواز، دانشجو دانشگاه آزاد اهواز 

 
یوسف طرفی 

 
یوسف عباسی، کارشناسی علوم تربیتی ، معاونت فرهنگ سازي بسیج دانشجویی دانشگاه فرهنگیان ابوالقاسم فردوسی استان البرز 

 
یوسف نگهداري جعفربگی، دکتري شیلات دانشگاه هرمزگان، دبیر انجمن اسلامی مستقل دانشگاه هرمزگان 

 
یونس آریامنش، کارشناسی Hse دانشگاه علمی کاربردي ، بسیج دانشگاه علمی کاربردي 

 
یونس مرادي، کارشناسی ارشد تکنولوژي آموزشی دانشگاه پیام نور، عضو فعال بسیج دانشجویی در دوره کارشناسی دانشگاه پیام نور 

انتهاي پیام/4158/



منتخبین پانزدهمین دوره جایزه علمی افضلی پور معرفی شدند

شماره خبر:  26  |  تاریخ: 1400/03/08
منبع: وزارت علوم تحقیقات و

فناوري

آیین پانزدهمین دوره جایزه علمی افضلی پور، پنجمین دوره اهداي جایزه ادبی هنري صبا و پنجمین دوره جایزه کارآفرینی
بصورت حضوري و مجازي عصر امروز جمعه 7 خردادماه 1400 در تالار وحدت دانشگاه شهید باهنر کرمان برگزار و طی آن،

منتخبین این دوره معرفی شدند.

به گزارش اداره کل روابط عمومی وزارت علوم به نقل از دانشگاه شهید
باهنر کرمان، جایزه شادروان افضلی پور هر سال به یک نفر برگزیده
کشوري و یک نفر برگزیده داخلی (عضو هیأت علمی دانشگاه شهید باهنر
و علوم پزشکی) اهدا می شود که برگزیده کشوري باید حداقل پنج مورد
و برگزیده داخلی حداقل دو مورد از ویژگی هاي (استاد تمام - استاد
نمونه کشوري - پژوهشگر نمونه کشوري - چهره ماندگار - عضو پیوسته
یکی از فرهنگستان ها یا یکی از آکادمی هاي معتبر بین المللی- برنده
جایزه تحقیقات جشنواره خوارزمی- نشان لیاقت ریاست جمهوري) را دارا

 
باشد. 

بر همین اساس و بر مبناي آیین نامه هاي مصوب هیأت امناي جایزه افضلی پور آثار برتر این دوره انتخاب و اسامی منتخبین به شرح

 
زیر اعلام شد. 

دکترعباداالله محمودیان دکتري ریاضیات و عضو هیأت علمی دانشگاه صنعتی شریف به عنوان منتخب کشوري و دکتر محمدرضا
مولایی دکتري ریاضیات عضو هیأت علمی دانشگاه شهید باهنر کرمان به عنوان منتخب داخلی پانزدهمین دوره جایزه افضلی پور سال

 
1400 شناخته شدند. 

در بخش منتخبین پنجمین دوره جایزه هنري ادبی صبا سال 1400 لوریس چکناواریان آهنگساز و رهبر ارکستر کشور و بلقیس

 
سلیمانی نویسنده و پژوهشگر استان کرمان، انتخاب شدند. 

همچنین در بخش منتخب سومین دوره کارمند نمونه دانشگاه سال 1400، احمد قریه میرزایی کارمند بازنشسته دانشگاه و در بخش

 
منتخب پنجمین دوره جایزه کارآفرینی سال 1400 زهره مهرابی، معرفی شدند. 

در بخش دانشجویی نیز دکتر محمود بارانی دانش آموخته دوره دکتري رشته نانوشیمی، امیر دهقانیان دانشجوي دوره دکتري رشته
مهندسی مکانیک، حامد سجادي دانشجوي دوره دکتري رشته جامعه شناسی جایزه دکتري جایزه افضلیپور سال 1400 را دریافت

 
کردند. 

عباس محمدي دانشجوي رشته علوم دامی کشاورزي، رامتین عسکري دانشجوي رشته مهندسی صنایع، زهرا مهدوي جعفري



دانشجوي رشته علوم قرآن و حدیث، زهرا بدخشان دانشجوي رشته زیست شناسی، سیدامیریوسف حسین گوکی رشته مهندسی
کامپیوترو عباس ترابی موسوي رشته جغرافیا وبرنامه ریزي شهري به عنوان دانشجویان برتر مقطع کارشناسی جایزه افضلی پور سال

 
1400 اعلام شدند. 

جوایز نهمین دوره جایزه دکترعلی افضلی پور سال 1400 به نیره نخعی نسب زرندي دانشجوي رشته آمار، هانیه ایرانمنش دانشجوي

 
رشته شیمی، آریا صبوري املشی دانشجوي رشته شیمی و علیرضا محمودي پاقلعه دانشجوي رشته آمار اهدا شد. 

س.ر 62/ ر.ب 45



زنان سرپرست خانوار از برنامه ها حذف شدنی نیستند

منبع: روزنامه همدلیشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1400/03/08

معاون بررسی هاي راهبردي معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوري در گفت وگو با «همدلی»: زنان سرپرست خانوار از
برنامه ها حذف شدنی نیستندهمدلی| معاونت زنان و خانواده ریاست جمهوري، برنامه هاي مختلفی را در دولت حاضر اجرایی کرده
است. در این میان، زنان سرپرست خانوار از جمله افرادي بوده اند که در این معاونت موردتوجه ویژه قرار گرفته اند. اقدامات صورت
گرفته در این بخش در دو دسته قابل طبقه بندي است؛ دسته اول اقدامات مبتنی بر اجراي اسناد بالادستی که مهم ترین آن سند
برنامه ششم توسعه و به طور خاص بند ت ماده 80 برنامه بوده و دسته دوم شامل اقدامات اجرایی و عملیاتی که در چهارچوب این
برنامه و با رویکرد توانمندسازي در حوزه هاي مختلف اقتصادي و اجتماعی و از طریق همکاري با دستگاه هاي دولتی و بخش
خصوصی و سمن هاي فعال در عرصه توانمندسازي به انجام رسیده است. معاونت ریاست جمهوري در امور زنان و خانواده حالا در
روزهاي پایانی دولت دوازدهم و با انگیزه گزارش به مردم و در پاسخ به بهانه جویی ها و اخبار کذب برخی رسانه هاي جناحی، دارد به
تبیین اقداماتش در سال هاي گذشته، می پردازد. در روزنامه همدلی با دکتر سوسن باستانی؛ معاون بررسی هی راهبردي معاونت زنان

 
و خانواده ریاست جمهوري گفت وگویی انجام داده ایم تا برایمان درباره بخشی از اقدامات این معاونت سخن بگوید: 

اقدامات معاونت امور زنان و خانواده در راستاي توانمندسازي زنان سرپرست خانوار طی چهار سال گذشته چه بوده است؟ معاونت
ضمن تدوین طرح جامع توانمندسازي منضم به برنامه اقدام و عمل، به انجام اقدامات دیگري در قالب پروژه هاي ملی و استانی با
رویکرد توانمندسازي براي زنان سرپرست خانوار پرداخت. ازجمله می توان به اجراي طرح هاي توانمندسازي اقتصادي / اجتماعی زنان
سرپرست خانوار اشاره کرد که بخش عمده اي از فعالیت معاونت در این خصوص را می توان در دو طرح خلاصه کرد که مجموعاً
حدود 14000 زن سرپرست خانوار را در سطح کشور وارد عرصه اشتغال به ویژه مشاغل خانگی کرده است. حدود نیمی از این افراد
در سکونتگاه هاي غیررسمی سکونت دارند. به این ترتیب که در قالب یک تفاهم نامه سه جانبه با وزارت کشور، سازمان آموزش فنی و
حرفه اي و معاونت امور زنان و خانواده تعداد 7700 نفر از زنان سرپرست خانوار ساکن در سکونتگاه هاي غیررسمی در 15 استان
شناسایی شده و ضمن ارائه آموزش هاي لازم براي ارتقاء مهارت هاي اجتماعی توسط تسهیلگران و تشکیل گروه هاي مشارکت محلی
در هر محله، ظرفیت کارِ گروهی و تیمی برایشان فراهم شده و علاوه بر کسب مهارت هاي مالی لازم براي ایجاد اشتغال، نظیر آشنایی
با قوانین بیمه و مالیات، به سازمان آموزش فنی و حرفه اي معرفی شده و اغلب در رشته هایی که علاقه مند بوده یا بازار فروش
تولیدات مناسبی داشتند، کسب مهارت کردند. بدین ترتیب این زنان توانسته اند بعد از حدود 2 سال که از شروع فاز اول آن می
گذرد توانایی تولید محصولاتی را در رشته هاي گوناگون و متنوع کسب کرده و با دریافت گواهی مهارت از سازمان آموزش فنی و
حرفه اي، زمینه هاي لازم براي ایجاد شغل براي ایشان فراهم شده است. همچنین در طرح دیگر که باز در قالب تفاهم نامه سه جانبه
با معاونت و همراهی وزارت تعاون و سازمان جهاد دانشگاهی انجام شد تعداد 6200 زن سرپرست خانوار ایجاد یک شغل خانگی در
24 استان متقاضی، شناسایی شده و بر اساس الگوي نوین توسعه مشاغل خانگی، به پیشران هایی که درزمینه آموزش مهارت در
حرفه هاي خاص و همچنین شناسایی و اتصال به بازار به این زنان کمک می کردند، معرفی شدند. این زنان با کمک پیشران ها
توانسته اند به بازار فروش محصولات تولیدي خود متصل شده و از طریق بازارچه هاي فیزیکی یا بازارهاي مجازي محصولات خود را
به فروش برسانند. البته معاونت در عرصهٔ توانمندسازي با همکاري سازمان هاي مردم نهاد در کشور موافقت نامه هاي متعددي دارد و
این موضوع پیوسته در دستور کار هر سال معاونت بوده و جزو برنامه هاي ثابت است. همچنین تهیه و تصویب برنامه ارتقاء وضعیت
زنان و خانواده در تمام 31 استان- متناسب با شرایط هر استان- یکی از اقدامات مهم معاونت است که یکی از محورهاي مهم برنامه

هاي مذکور زنان سرپرست خانوار و توان افزایی آنها است 



با توجه به بند «ت» ماده 80 قانون برنامه ششم توسعه، دولت مکلف به تدوین برنامه جامع توانمندسازي زنان سرپرست خانوار بود. در
این راستا معاونت امور زنان چه تلاش هایی انجام داد و با چه چالش هایی مواجه بود؟ ابتدا لازم می دانم در خصوص بندت ماده 80
یک مقدمه را ذکر کرده و چرایی تصویب این بند را روشن کنم. در این بند، معاونت مکلف به تدوین و اجراي طرح جامع توانمندسازي
زنان سرپرست خانوار به همراه سایر دستگاه ها بوده است. البته این که چرا این موضوع بر عهده معاونت گذاشته شد، پیشینه اي دارد
که برمی گردد به اجراي طرح توانمندسازي زنان سرپرست خانوار در سال 94 که به پیشنهاد خانم مهندس جلودارزاده مشاور امور
زنان و خانواده وزارت صنعت، معدن و تجارت و با مدیریت معاونت و همکاري تمام دستگاه هاي مرتبط بالأخص بهزیستی و کمیته
امداد و شهرداري و سازمان فنی حرفه اي و وزارت خانه هاي صنعت، معدن و تجارت و جهاد کشاورزي و سازمان هاي مردم نهاد فعال
در موضوع توانمندسازي و به صورت پایلوت در شهرري تهران انجام شد که در زمان خود تجربه بسیار موفقی محسوب می شد. می
توان گفت شاید براي اولین بار تعامل نزدیک سازمانی بین دستگاه هاي اصلی متولی به وجود آمد و این دستگاه ها که تا قبل از آن به
صورت منفک و جدا از هم اقدامات مختلف حمایتی براي زنان سرپرست خانوار انجام می دادند، در کنار هم و در یک منطقه، زنان
سرپرست خانوار را با یک نگاه شبکه اي و نظام مند موردتوجه قرار دادند. این طرح به یکپارچه سازي خدمات و حمایت ها و حتی
اطلاعات جمعیتی افراد کمک فراوانی کرد. با توجه به نتایج پایلوت، پیشنهاد بندت ماده 80 مبنی بر تهیه طرح جامع توانمندسازي
زنان سرپرست خانوار توسط معاونت امور زنان و خانواده در برنامه ششم توسعه از طرف نمایندگان زن مجلس دهم مطرح شد. بدین
ترتیب بر اساس بندت ماده 80 معاونت مکلف به تدوین و اجراي طرح جامع توانمندسازي زنان سرپرست خانوار به همراه سایر دستگاه

 
ها شد. 

لازم به توضیح است که پیش از تدوین برنامه ششم توسعه، سازمان امور اجتماعی کشور نیز به عنوان نهاد متولی آسیب هاي اجتماعی
در کشور، طرح ملی کنترل و کاهش آسیب هاي اجتماعی را تدوین کرده و زنان سرپرست خانوار را به عنوان یکی از گروه هاي آسیب
پذیر در این طرح موردتوجه قرار داد و سازمان بهزیستی را به عنوان دستگاه دولتی، مسئول تهیه برنامه اختصاصی زنان سرپرست
خانوار کرد. سازمان بهزیستی بنا بر مأموریت تعیین شده، اقدامات خود را در این زمینه آغاز نمود و با تشکیل کارگروهی فرایند تهیه
طرح را آغاز کرد. اما با تصویب برنامه ششم و مأموریت تعیین شده براي معاونت در قالب بند ت ماده 80، این اقدام از بهزیستی به
معاونت منتقل شد و معاونت کار را ادامه داد. یعنی با وجود جابجا شدن دستگاه ها، اقدامات در امتداد هم و بدون دوباره کاري و
نادیده گرفتن اقدامات قبلی انجام شد. رویکرد معاونت براي تهیه طرح جامع توانمندسازي مبتنی بر بند ت ماده 80 مشارکت کلیه
دستگاه هاي ذي مدخل براي تدوین طرح و برنامه اقدام و عمل بود تا طرح تهیه شده به اجرا نزدیک باشد و مانند برخی از طرح هایی
که در مقام تئوریک بسیار خوب تهیه شده اما قابلیت اجراي آنها ضعیف است، نباشد. بنابراین، مقرر شد که طرح در سه فاز و براي سه
گروه از زنان سرپرست خانوار تنظیم شود: گروه اول زنان سرپرست خانوار تحت پوشش نهادهاي حمایتی که مهم ترین آنها کمیته
امداد و بهزیستی بودند. این دو نهاد به عنوان متولیان اصلی موضوع زنان سرپرست خانوارِ نیازمند حمایت، درمجموع تقریباً با نیمی از
کل زنان سرپرست خانوار در کشور مرتبط بودند. به این معنی که یا آنها را تحت پوشش دائم داشته و یا به صورت موردي تک خدمتی
ي یا چند خدمتی، خدماتی را به آنها ارائه می دادند. لذا توسعه و بهبود ارائه خدمات در این دو نهاد حمایتی مهم ترین گام در تدوین
طرح بود که گروه اول را موردتوجه قرار می داد. با این نگاه و با توجه به تجربه پایلوت شهرري، معاونت با مشارکت و همکاري کلیه
دستگاه هاي ذي مدخل نظیر بهزیستی، کمیته امداد (ره) ، وزارت بهداشت، وزارت تعاون، وزارت کشور، وزارت جهاد کشاورزي،
سازمان برنامه وبودجه و سازمان هاي مردم نهاد فعال در امر توانمندسازي زنان سرپرست خانوار اقدام به تهیه طرح جامع
توانمندسازي زنان سرپرست خانوار منضم به برنامه اقدام و عمل نمود و با یک نگاه کاملاً عملیاتی/اجرایی این برنامه تهیه شد. این
برنامه طوري تهیه شد که ضمن تعریف کمیته هایی با مسئولیت یک دستگاه اصلی و عضویت دستگاه هاي ذي مدخل در آن حوزه،
بحث جامع بودن برنامه موردتوجه قرار گرفت. شش کمیته تحت عناوین کمیته فرهنگی/اجتماعی، کمیته سلامت و بهداشت، کمیته
اشتغال و کارآفرینی، کمیته مساعدت ها و بیمه، کمیته حقوقی و کمیته آمار و فناوري تشکیل شد که مسئولیت هر کمیته نیز به یک
دستگاه تخصصی در آن حوزه تفویض شد. گروه دوم زنان سرپرست خانواري که تحت پوشش هیچ نهاد حمایتی نبودند. اما چون
اطلاعات ما در خصوص وضعیت اقتصادي و اجتماعی و سلامت این گروه از زنان کافی نبود فاز دوم این طرح معطوف به تکمیل پنجره



واحد اطلاعات جمعیتی و خدمات حمایتی این گروه از زنان شد تا پس از ایجاد پنجره واحد و تکمیل بانک اطلاعاتی از زنان سرپرست
خانواري که تحت پوشش نهادهاي حمایتی نیستند، اما نیازمند و متقاضی دریافت حمایت هستند براي آنها برنامه ریزي و ارائه خدمت
شود. گروه سوم هم زنان سرپرست خانوار شاغل بودند که عمدهٔ مسائل و مشکلات آنها ناظر بر مسائل حقوقی است که با تشکیل
کمیته حقوقی- که مسئول این کمیته خود معاونت بود- به بررسی و مرتفع نمودن مشکلات حقوقی این گروه از زنان پرداخته می
شد. طرح منضم به برنامه اقدام و عمل- که با همکاري نمایندگان تام الاختیار دستگاه هاي ذي مدخل و طی قریب به 20 جلسه
کارشناسی داخلی و بین دستگاهی تهیه شد، پس از طرح در شوراي اجتماعی کشور، براي بررسی به کمیسیون تخصصی هیئت دولت
ارسال شد و مجدداً طی حدود 9 جلسه در این کمیسیون اصلاح و تکمیل شده و براي تصویب به کمیسیون اصلی هیئت دولت

 
فرستاده شد. و در هیئت دولت طی مصوبه شماره 25070 تصویب و به دستگاه هاي مربوطه ارسال شد. 

چرا تاکنون این برنامه جامع به تصویب مجلس نرسیده؟ مشکل کار کجاست؟ مطابق بند ت ماده 80 قانون برنامه ششم توسعه، فرایند
تصویب طرح بدین گونه تعیین شده بود که طرح می بایست ابتدا به تصویب هیئت دولت رسیده و سپس براي طرح در صحن علنی به
مجلس شوراي اسلامی فرستاده می شد. با توجه به ماهیت طرح که مقرر بود تا به صورت کاملاً عملیاتی و اجرایی تنظیم شود تا از
اطاله زمان مصون مانده و به فرایند اجرا نزدیک تر باشد، و ازآنجاکه وظیفه و مأموریت مجلس شوراي اسلامی همواره در مقیاس
تصویب طرح هاي کلان بوده است، بر مبناي نظرات کارشناسی، لایحه اصلاح بند مذکور از سوي رییس جمهور براي ریاست مجلس
ارسال شد و در مجلس دهم، پس از بررسی در کمیسیون برنامه وبودجه مجلس، موردقبول واقع شد و در نوبت طرح در صحن علنی
مجلس قرار گرفت. تصویب این لایحه می توانست تخصیص بودجه هاي ناظر بر توانمندسازي زنان سرپرست خانوار در بودجه هاي
سالانه دستگاه هاي متولی را تسهیل و تسریع نماید و گام مهمی در جهت تسریع ساماندهی وضعیت زنان سرپرست خانوار باشد؛ اما با
روي کار آمدن مجلس یازدهم مصوبه کمیسیون مجلس دهم ملغی اعلام شد و لایحه اصلاحی مجدداً به کمیسیون تخصصی برگشت
داده شد و در کمیسیون رد شد. البته پس از رد لایحه پیشنهادي، هیچ مکاتبه رسمی مبنی بر رد این لایحه از سوي مجلس با دولت
انجام نشده و موضوع مسکوت باقی مانده است. البته معاونت بر اساس ماموریتی که طبق بند ت ماده 80 عهده دار آن است، طرح
جامع توانمندسازي زنان سرپرست خانوار منضم به برنامه اقدام و عمل و گزارش اقدامات صورت گرفته را براي ریاست محترم مجلس

 
شورا اسلامی ارسال کرده است. 

سخنگوي کمیسیون برنامه وبودجه و محاسبات مجلس پس از حضور خانم دکتر ابتکار در مجلس و ارائه لایحه اصلاح بند «ت» ماده
80 قانون برنامه ششم توسعه، گفته بودند که دولت با ارائه این لایحه خواستار حذف عنوان «به تصویب مجلس برسد» بود. دلیل
معاونت براي ارائه این لایحه و حذف تصویب مجلس چه بود؟ بعد از بررسی طرح جامع و برنامه اقدام و عمل در کمیسیون تخصصی
هیئت دولت، نظر کارشناسی از این قرار شد که بررسی جزئی به این شکل که در این کمیسیون انجام شده نه در هیئت دولت و نه در
مجلس شوراي اسلامی امکان پذیر نیست و بهتر است لایحه اصلاحی به مجلس ارائه شود که طی آن حذف تصویب در هیئت دولت و
مجلس شوراي اسلامی درخواست شود. این که گفته می شود معاونت خواستار حذف عبارت مجلس شوراي اسلامی بوده درست
نیست. این موضوع کاملاً بر اساس نظرات کارشناسی کمیسیون تخصصی هیئت دولت و بر مبناي شناختی که به ماهیت طرح و گروه
هدف زنان سرپرست خانوار داشتند، انجام شده و حتی تصویب طرح در هیئت دولت را وقت گیر و خارج از چهارچوب رویه بررسی و
تصویب طرح هاي اجرایی می دانستند. لذا در اصلاحیه اي که از طرف دولت به مجلس ارائه شد، عبارت «تصویب در هیئت دولت و
مجلس شوراي اسلامی حذف شود» آمده است. متأسفانه عدم تصویب اصلاحیه و مسکوت ماندن آن در مجلس شوراي اسلامی موجب
عقب افتادن فرایند اجرا شده است. ضمن این که یادآور می شوم برنامه اقدام و عمل برنامه اجرایی قابل انعطاف و جاري است و شأن
قانونگذاري ندارد ممکن است هر فصل نیاز به بازنگري و روزآمدسازي پیدا کند که با توجه به ظرفیت ستاد ملی زن و خانواده که

 
جایگاه قانونی بسیار بالایی دارد، این اقدام در ستاد ذکر شده، امکان پذیر می شود. 

گفته شده بود این لایحه ازاین جهت رد شد که در صورت عدم تصویب برنامه جامع در مجلس، با تغییر دولت ها و برنامه هاي توسعه



دچار مشکل می شود. نظر شما دراین باره چیست؟ ماهیت این برنامه طوري بود که عملاً، کار اجراي آن به دستگاه هاي تخصصی
حمایتی یعنی کمیته امداد امام و سازمان بهزیستی سپرده شده بود و این دستگاه ها هم اختیار کافی براي توسعه و تکمیل برنامه
هایشان را به شرط تخصیص و افزایش بودجه سالانه داشتند. مضاف بر اینکه موضوع زنان سرپرست خانوار همواره موردتوجه و وثوق

 
کل دستگاه هاي حاکمیتی بوده و این گروه مخاطب را هیچ تغییري نمی توانست و نمی بایست از برنامه ها حذف کند. 

به نظر شما عدم وجود یک نهاد متولی واحد براي رسیدگی به مشکلات زنان سرپرست خانوار تا چه میزان در تأخیر تصویب برنامه
جامع نقش داشته است؟ مشکل اصلی این مسئله چیست؟ ایفاي نقش مدیریتی و ستادي معاونت امور زنان و خانواده در هماهنگ
سازي دستگاه هاي اجرایی توانست بسیاري از مشکلات حادث از موازي کاري ها و ناهماهنگی ها را مرتفع کند و بر این اساس
دستگاه ها به نوعی هم افزایی دست پیدا کنند. اساساً یکی از اهداف تصویب بند ت ماده 80 هم تعیین یک نهاد ستادي تصمیم گیر و

 
متولی بود که بتواند نقش هماهنگ سازي داشته باشد و در مقام یک نهاد بالادستی ایفاي نقش کند. 

اگر نکته اي به نظرتان می رسد که در پرسش ها نیامده بود، لطفاً به آن اشاره کنید... خوب است از فرصت استفاده کنم و از شما و
خوانندگان این گفت وگو دعوت کنم تا به سایت معاونت زنان و خانواده ریاست جمهوري سري بزنند و کتابچه اي که مربوط به طرح

جامع توانمندسازي زنان سرپرست خانوار که با برنامه اقدام و عمل همراه شده، مطالعه کنند.



مسجدي که یک روستا را دوست دار کتاب کرد/ اشتغال زایی براي 78 نفر

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1400/03/08

 خبرگزاري فارس ـ گروه مسجد و هیأت
ـ امیرحسین کسائی: یکی از بال هاي فعالیت و تلاش مساجد، کانون هاي فرهنگی هنري هستند که امروز 25 هزار و 993 کانون در
سطح کشور فعال اند و در عرصه هاي مختلف مشغول به کار و فعالیت براي 2/5 میلیون نفر عضو خود هستند. ستاد هماهنگی کانون
هاي فرهنگی ـ هنري مساجد، دو سالی است براي خط دهی به فعالیت کانون ها و هم افزایی تلاش هاي آنان، رویداد ملی فهما را
برگزار می کند تا کانون ها در قالب رواق هاي تعیین شده، کار و خدمات خود را تجمیع کنند. در پایان هرسال نیز از کانون هاي برتر

 
تقدیر می شود. 

 
 

 
مسجد امام حسن مجتبی(ع) روستاي بزنج 

 
مسجدي که روستا را کتاب دوست کرد 

یکی از کانون هایی که امسال توانست در دو حوزه شایسته تقدیر شناخته شود، کانون فرهنگی معراج السعاده مسجد امام حسن
مجتبی(ع) در روستاي «بزنج» از شهرستان اسفراین استان خراسان شمالی است که در دو رواق کتاب و کارآفرینی شایسته تقدیر شد.
روستاي بزنج در سایه فعالیت هاي این کانون مسجدي دوسالی است که به عنوان دوست دار کتاب شناخته می شود. این رویکرد
جدید با زحمات «هاجر قادري»، مدیر این کانون که حال سمت هاي دیگري همچون دهیار، مسئول هیأت مذهبی خواهران،  مدیر

 
کانون خادمیاري و خادمیار افتخاري بارگاه رضوي و مدیرعاملی صندوق خرد زنان روستایی را هم داراست، حاصل شده است. 



قادري متولد سال70 و ساکن روستاست. او می گوید: «کانون ما از سال 90 فعالیت خود را آغاز کرد و در حال حاضر 20 نفر اعضاي
شوراي آن و 300 نفر عضو اصلی آن هستند. کانون ما در حوزه هاي مختلف فعال است، اما در زمینه کتاب و کارآفرینی توانستیم

 
موفقیت هاي زیادي به دست آوریم.» 

 
 

 
هاجر قادري، مدیر کانون فرهنگی معراج السعاده مسجد امام حسن مجتبی(ع) 

 
کاري که با برپایی غرفه در نمایشگاه کتاب آغاز شد 

این بانوي جوان که تمام تلاش ها از روي ذوق و ایده هاي اوست، نویسنده هم است و 26 عنوان کتابچه به زبان هاي کرمانجی، ترکی
و فارسی در خصوص روستا با موضوعات مختلف از بوم گردي، کرونا و کودك و نوجوان گرفته تا حاج قاسم سلیمانی و همگی را یا با
هزینه شخصی و یا با کمک کانون چاپ کرده است. او می گوید: «از سال 96 در تمام نمایشگاه هاي بین المللی کتاب تهران و مشهد
و نمایشگاه هاي کتاب استان هاي مختلف حضور پیدا کردیم و با نام کانون معراج السعاده غرفه اي برپا کردیم و با عنوان پویش کتاب
فعالیت کردیم. در سال هاي 96 و 97 در جشنواره روستاها و عشایر دوست دار کتاب، روستاي ما برگزیده شد که الحمدالله هدایاي
نقدي و غیرنقدي خوبی هم دریافت کردیم که در زمینه فعالیت هاي مرتبط با کتاب روستا هزینه شد. در دوسال رویداد ملی فهما نیز

 
توانستیم در بخش کتاب رتبه هاي برگزیده را کسب کنیم.» 



 
 

 
غرفه کانون معراج السعاده در ادوار مختلف نمایشگاه کتاب 

 
زنان روستا کتابخوان تر از مردان 

این کانون براي کتابخوان کردن زنان روستا نیز تلاش هاي بسیاري داشته است. قادري می گوید: «بسیاري از زنان روستایی را تشویق
کردم که در جشنواره مروجان کتاب شرکت کنند تا فعالیت هاي آنها دیده شود؛ چون در این جشنواره فعالیت ها به صورت فردي یا
گروهی دیده می شود و امتیاز براي خودشان است، نه فقط براي روستا یا شهري که ساکن هستند. حتی در نمایشگاه هاي کتاب نیز

 
تعدادي از بانوان روستا را هم با خودم می بردم تا از این طریق براي آن ها انگیزه ایجاد شود و براي چاپ کتاب اقدام کنند.» 

 
 

 
کتابخانه روستا با کمک خیرین ساخته شد 



 
ماجراي ساخت کتابخانه براي روستا 

کمک هاي خیرین نیز نیروي محرکه فعالیت هاي حوزه کتاب این روستا بوده است. قادري می گوید: «بعد از انتخاب اولیه به عنوان
روستاي دوست دار کتاب، نامه نگاري به خیرین سطح کشور را آغاز کردم تا کمک هایی را به فعالیت ها داشته باشند. همراه با نامه
ها، بروشور شرح فعالیت هاي کانون را نیز براي خیرین ارسال می کردم. یکی از خیرین به نام دکتر هادي قوامی که هم اکنون معاون
امور حقوقی و مجلس وزیر اقتصاد است، از اهالی روستاي ما بود که به فراخوان ما لبیک گفت که در گام اول زمینی براي احداث
کتابخانه روستا اهدا کردند. کتابخانه روستا با کمک خیرین ساخته شد و با هدایاي دریافت شده از جشنواره نیز تجهیز شد. از سوي
موسی محمدي، مسئول انتشارات چاپار تهران نیز که از اهالی روستا بود، کتاب و تجهیزات دیگري اهدا شد. در نهایت به دلیل اینکه
کتابخانه به نهاد کتابخانه هاي کشور اهدا شد، تکمیل نهایی نیز از سوي آنان انجام شد تا امروز به صورت صد درصدي پذیراي اهالی
کتابخوان روستا باشد. در کتابخانه ما بیش از 20 هزار عنوان کتاب وجود دارد که بسیاري از آنها از نهادهاي مختلف به این کتابخانه
هدیه داده شده است. بیشتر زنان و کودکان به این کتابخانه مراجعه می کنند، اما قرار است شیفت دوم براي این کتابخانه تعریف شود

 
تا مردان نیز در شیفت عصر بتوانند از این مکان فرهنگی استفاده کنند.» 

 
 

 
برگزاري دوره هاي آموزشی ویژه کودکان براي ترویج و تشویق به کتابخوانی 

 
ساخت مجتمع فرهنگی براي روستا 

ساخت کتابخانه تنها خدمت عمرانی این کانون مسجدي براي روستا نبوده است و آنان توانستند با کمک خیرین احداث یک مجتمع
فرهنگی و هنري چندمنظوره را نیز آغاز کنند. قادري می گوید: «زمینی براي احداث این مجتمع در 3 طبقه اختصاص یافته که طبقه
نخست آن که مرتبط با خدمات اجتماعی مانند آشپزخانه، نانوایی و ... است، آماده شده است. طبقه دوم و سوم نیز که آمفی تئاتر و
فضاهاي آموزشی است، به زودي احداث خواهد شد. مبلغ برآورد شده براي تکمیل این مجتمع، 400 میلیون تومان است که تاکنون

 
بخشی از آن فراهم شده و امیدواریم با کمک خیرین بتوانیم مابقی را هم فراهم کنیم.» 



 
 

 
افتتاح کارگاه پرورش قارچ که 28 نفر در آن مستقیم و غیرمستقیم شاغل شده اند 

 
مسجدي که 78 نفر را شاغل کرده است 

کانون فرهنگی معراج السعاده شهرستان اسفراین در زمینه کارآفرینی نیز عنوان دار است و توانسته زنان و مردان روستا را شاغل کند.
قادري می گوید: «در حوزه کارآفرینی ابتدا دوره هاي آموزش خیاطی مقدماتی و تکمیلی را براي زنان و مردان روستا برگزار کردیم که
50 فارغ التحصیل این دوره ها هم اکنون در کارگاه تولیدي کانون مشغول به کار شده اند و به درآمد مناسبی براي خود دست پیدا
کردند. با ارتباط با نهادها و سازمان هاي مختلف براي این کارگاه سفارش می گیرم تا بازار خوبی داشته باشند. دوره هاي آموزشی ما

 
همچنان ادامه دارد و جداي از کارگاه بسیاري از زنان و مردان کسب و کارهایی براي خود ایجاد کرده اند.» 

 
 



 
غرفه فروش محصولات خانگی روستاي بزنج در نمایشگاه هاي مختلف 

 
اشتغال 28 نفر در کارگاه پرورش قارچ 

قادري صندوق خرد زنان روستایی را براي اشتغال آنان ایجاد کرده است و با کمک جهادکشاورزي، فرمانداري و بخشداري فعالیت هاي
خوبی نیز ذیل این صندوق براي اشتغال زایی و کسب و کار زنان داشته است. او می گوید: «کارگاه پرورش قارچ را براي زنان ایجاد
کردیم که 25 خانم نفر غیرمستقیم و 3 خانم مستقیم در آن مشغول به کار شده اند. این کارگاه در هر دوره که سه ماه می شود،

 
حدود 25 میلیون تومان درآمد از محل فروش قارچ ها دارد.» 

 
 

 
نمونه اي از محصولات تولیدي خانگی زنان روستا 

 
کمک به بازار فروش محصولات خانگی زنان روستا 

او همچنین براي فروش محصولات خانگی روستاییان برنامه هایی داشته است. هر سال که در نمایشگاه هاي بین المللی کتاب حضور
پیدا می کرد، در کنار غرفه کتاب، غرفه فرهنگی نیز راه می انداخت تا محصولات زنان روستا را به فروش برساند. او می گوید: «با
همت جمعی از اعضاي کانون مسجد، تولیدات زنان روستا را رایگان به نمایشگاه ها می بردیم و در بخش محصولات روستاها، تولیدات
آنان مثل محصولات لبنی، صنایع دستی و ... را به فروش می رساندیم. همچنین بناست طرح کسب و کار فرهنگی روستاي ما نیز به
صورت آزمایشی اجرایی شود. طبق این طرح، به روستا مجوز خانه فرهنگ داده می شود و روستاییان می توانند از این خانه فرهنگ،
وام هایی با سود کم براي راه اندازي کسب و کار فرهنگی بگیرند که امیدوارم این طرح اجرایی شود. کسب و کارهاي فرهنگی شامل

 
تولید صنایع دستی، داروهاي گیاهی، بومگردي و گردشگري و دیگر فعالیت هاي مربوط به کارآفرینی می شود.» 



 
 

 
تغییر عنوان تابلوي خیرمقدم ورودیه به روستاي دوست دار کتاب بزنج 

تلاش هاي این کانون روستایی با محوریت مسئول جوان آن نشان می دهد، می توان در روستاها از ظرفیت مساجد و هیأت ها براي

 
کارهاي کارآفرینی و خدمات فرهنگی استفاده کرد و نتایج شیرینی گرفت. 

انتهاي پیام/



آموزش در سازمان؛ گام نخست توسعه

منبع: روزنامه دنیاي اقتصادشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1400/03/08

سروش فولادچی مدیر توسعه دانش گروه رسانه اي «دنیاي اقتصاد» در دنیاي امروز مهم ترین دارایی هر سازمان، نیروي انسانی
آن است و از این رو آموزش در سازمان نه تنها موضوعی حائز اهمیت، بلکه امري ضروري است. در جهان درحال تغییر این روزها،
آموزش و توسعه یک عملکرد ضروري در هر صنعت است.آموزش در نهادها یکی از مهم ترین موارد در ارتقاي اکثر شرکت ها است که
غالبا در اختیار بخش اداري و منابع انسانی است. برگزاري جلسات آموزش و توسعه مناسب براي کارمندان داراي ارزش بسیار زیادي
است و به آنها این امکان را می دهد تا مهارت هاي جدیدي را به دست آورند، مهارت هاي موجود را بهبود بخشند و عملکرد بهتري

 
داشته باشند. 

آموزش فرصتی اساسی براي گسترش دانش منابع انسانی هر سازمان است، اما بسیاري از کارفرمایان در شرایط فعلی، ایجاد فرصت

 
هاي آموزشی براي کارکنان را هزینه اي مضاعف می دانند. 

البته کارکنانی که در دوره هاي آموزشی شرکت می کنند، قطعا بخشی از زمان خود را به جاي پرداختن به امور کاري، به امور
آموزشی اختصاص خواهند داد و ممکن است در گام اول به اتمام رساندن کارهاي محوله به ایشان به تاخیر بیفتد. اما باوجود مشکلات
بالقوه، آموزش و توسعه، هم براي کارکنان و هم براي سازمان مزایایی دارد که هزینه و زمان را به یک سرمایه گذاري ارزشمند تبدیل

 
می کند. 

کارمندي که آموزش هاي لازم را دریافت می کند قادر خواهد بود وظایف محوله خود را با توانایی بیشتري به انجام برساند. آموزش
سبب می شود کارمندان درك بیشتري نسبت به اختیارات و مسوولیت هاي خود داشته باشند و اعتماد به نفس آنها در ارائه
خدماتشان افزایش یابد. افزایش اعتماد به نفس در کارکنان، ارتقاي عملکرد کلی در آنها و به تبع آن افزایش منافع سازمان را به دنبال

 
خواهد داشت. 

کارکنان آموزش دیده توانایی هایی بالاتر از سطح استاندارد خواهند داشت و قطعا در انجام کارهاي محوله به سازمان کمک می کنند

 
تا یک مزیت رقابتی قوي، نسبت به رقبا داشته باشند. 

سازمان ها با سرمایه گذاري براي آموزش به کارکنان ثابت می کنند که براي آنها با ارزش هستند. ایجاد حس ارزشمند بودن در

 
کارکنان نشان دهنده اهمیت نیروي انسانی در شرکت بوده و یک فضاي حمایتی براي آنها ایجاد می کند. 

همچنین ممکن است، کارکنان با استفاده از این آموزش ها به شناخت بهتري از خود برسند و نسبت به کار و سازمان خود احساس

 
قدردانی کرده و رضایت بیشتري نسبت به شغل خود احساس کنند. 

بسیاري از کارمندان ضعف هایی در مهارت هاي شغلی خود دارند. یک برنامه آموزشی کارآمد به سازمان کمک می کند تا مهارت هاي
مورد نیاز کارمندان را بهبود بخشد. اجراي یک برنامه توسعه در سازمان، دانش و عملکرد همه کارمندان را ارتقا خواهد داد و باعث
ایجاد هماهنگی و سطح مهارت و دانش یکسان در کل سازمان خواهد شد. این امر به کاهش هرگونه ارتباط ضعیف در شرکت کمک

 
می کند تا افراد براي انجام کارهاي اصلی به دیگران متکی نباشند. 



ارائه آموزش هاي لازم باعث ایجاد کارکنانی آگاه می شود که می توانند در صورت لزوم وظایف یکدیگر را بر عهده بگیرند، در تیم ها
کار کنند یا مستقل و بدون کمک و نظارت مداوم از دیگران مسائل کاري را به درستی پیش ببرند. همچنین آموزش مداوم و
توانمندسازي نیروي کار می تواند خلاقیت را ترغیب کند. ایده هاي جدید می توانند به عنوان نتیجه مستقیم آموزش و توسعه در

 
سازمان شکل بگیرد. 

از آنجا که برنامه ریزي سازمانی در جهت ارتقا و توسعه دانش و مهارت ها زمان زیادي از سازمان ها گرفته و هزینه هاي عملیاتی و
نیروي انسانی قابل توجهی به سازمان تحمیل می سازد، برون سپاري این دست خدمات به مجموعه اي حرفه اي علاوه بر کاهش

 
هزینه ها موجبات بهره مندي سازمان ها از مشاوره ، نظرات و اطلاعات تخصصی توسعه دانش محور را فراهم می کند. 

واحد توسعه دانش گروه رسانه اي «دنیاي اقتصاد» با بیش از یک دهه فعالیت در حوزه ارائه آموزش هاي تخصصی، با درك این نیاز
سازمان ها اکنون آموزش سازمانی را با نام «آموزشیار سازمانی» در شش حوزه تخصصی شامل مدیریت چابک، مدیریت پروژه،
مدیریت کسب وکار، بازرگانی، بازاریابی و فروش، مهارت هاي کسب وکار و کارآفرینی و مراودات و مهارت هاي بین المللی در پیش

 
گرفته است. 

وجه تمایز هر یک از دوره هاي ارائه شده در این شش مجموعه آن است که با وجود عناوین یکسان این دوره ها، محتواي ارائه شده در

 
آن متناسب با نیازمندي هاي سازمان موردنظر و ملزومات حوزه کاري آن سازمان شخصی سازي خواهد شد. 

واحد توسعه دانش، خدمات شخصی سازي را با هدف مطابقت با محتواي آموزشی با مهارت هاي مورد نیاز سازمان ها ارائه می دهد. به
امید اینکه ارتقاي دانش و مهارت هاي تخصصی نیروهاي انسانی سازمان ها به عنوان ارزشمندترین دارایی آنها موجبات ارتقاي بهره

 
وري، کسب درآمدهاي بیشتر و دانش محور و همچنین توسعه پایدار سازمان ها و شرکت ها را میسر سازد. 

دوره هاي سازمانی قابل ارائه در واحد توسعه دانش این قابلیت را دارند که سازمان ها متناسب با بودجه بندي آموزشی خود در یک یا

 
هر تعداد از دوره ها ثبت نام کنند. 

سازمان ها و کسب وکارها می توانند در صورت تمایل با مشاوره واحد توسعه دانش دوره یا دوره هایی را که متناسب با نوع فعالیتشان

 
براي پیشرفت و ارتقاي آنها اثرگذار است انتخاب کنند. 

محتواي ارائه شده در سرفصل هاي هر یک از دوره ها با توجه به مختصات حوزه فعالیت سازمان ها به صورت شخصی سازي شده ارائه

 
خواهد شد. 

https:/ / علاقه مندان براي کسب اطلاعات بیشتر می توانند به وب سایت آموزش گروه رسانه اي «دنیاي اقتصاد» به آدرس

 
lms.donya-e-eqtesad.com مراجعه یا با شماره هاي 42710178 و 42710175 تماس حاصل کنند. 

 
این مطلب برایم مفید است بلی 0 نفر این پست را پسندیده اند 

کپی شد



اخبار استانی

شماره خبر:  30  |  تاریخ: 1400/03/07
منبع: روزنامه آواي خراسان

جنوبی

 
خسارت طوفان به درختان و تیرهاي برق در خراسان جنوبی 

مدیرکل مدیریت بحران استانداري خراسان جنوبی از شکسته شدن درختان و تیرهاي برق در استان بر اثر طوفان خبر داد. میرجلیلی
گفت: بر اثر طوفان در هفته گذشته، 18 اصله درخت و 3 تیر برق در استان شکسته شد که شکستگی تیر هاي برق در طی چند

 
ساعت برطرف شد. 

 
70 درصد جمعیت استان واجد شرایط راي دادن 

خوش خبر رئیس ستاد انتخابات استان گفت: 68 تا 70 درصد جمعیت خراسان جنوبی براي انتخابات سیزدهمین دوره ریاست
جمهوري و ششمین دوره شوراهاي شهر و روستا، واجد شرایط راي دادن هستند خوش خبر اظهار داشت: براي انتخابات 28 خرداد
569 هزار و 627 نفر در خراسان جنوبی واجد شرایط راي دادن هستند که از این تعداد 288 هزار و 648 نفر آقا و 280 هزار و 979
نفر خانم هستند. خوش خبر درخصوص راي اولی ها نیز افزود: 16 هزار و 348 نفر در استان با رسیدن به سن قانونی، براي اولین بار
می توانند راي بدهند که 8 هزار و 311 نفر پسر و 8 هزار و 803 نفر دخترند. وي گفت: متولدان 28 خرداد 1382 به قبل می توانند
در انتخابات پیشرو شرکت کنند. خوش خبر بیان داشت: تکلیف همه ما این است که حول محور قانون مداري و رعایت اصل بی طرفی

 
گام برداریم. 

 
حضور متکدیان در سطح شهر؛ معلول برخی از آسیب هاي اجتماعی 

مدیر کل دفتر امور اجتماعی و فرهنگی استانداري خراسان جنوبی گفت: حضور متکدیان در سطح شهر، معلول برخی از آسیب هاي
اجتماعی است. بهاري در جلسه گروه کاري فرهنگی و اجتماعی استان که با موضوع ساماندهی متکدیان و کودکان کار و خیابانی
برگزار شد، خاطرنشان کرد: تکدي گري یکی از آسیب هاي اجتماعی است که معلول عوامل بیشماري است. وي یادآور شد: حضور
متکدیان علاوه بر ارائه جلوه اي نامناسب در شهر، آسیب هاي اجتماعی دیگري را نیز به دنبال خواهد داشت. مدیر کل دفتر امور
اجتماعی و فرهنگی استانداري خراسان جنوبی اظهار کرد: برنامه ریزي براي ساماندهی و کاهش متکدیان و زمینه هاي تکدي گري،
باید از مهمترین اقداماتی باشد که در دستور کار مدیران و مسئولان مرتبط قرار گیرد . بهاري ضمن اظهار نگرانی از مشاهده چهره
کودکان کار در سطح شهر، پیشنهاداتی در زمینه مهارت آموزي این قشر مطرح کرد. وي با بیان اینکه مهارت آموزي می تواند
جایگزین مناسبی براي کسب درآمد باشد، خاطرنشان کرد: شهرداري باید پس از امکان سنجی مهارتی این افراد، با همکاري ادارات
کل فنی و حرفه اي و نیز تعاون ،کار و رفاه اجتماعی نسبت به مهارت آموزي و سپس اشتغال این افراد از طریق بنگاه هاي کارآفرینی

 
اقدام کند. 

مدیر کل دفتر امور اجتماعی و فرهنگی استانداري خراسان جنوبی گفت: حضور متکدیان در سطح شهر، معلول برخی از آسیب هاي
اجتماعی است. بهاري در جلسه گروه کاري فرهنگی و اجتماعی استان که با موضوع ساماندهی متکدیان و کودکان کار و خیابانی



برگزار شد، خاطرنشان کرد: تکدي گري یکی از آسیب هاي اجتماعی است که معلول عوامل بیشماري است. وي یادآور شد: حضور
متکدیان علاوه بر ارائه جلوه اي نامناسب در شهر، آسیب هاي اجتماعی دیگري را نیز به دنبال خواهد داشت. مدیر کل دفتر امور
اجتماعی و فرهنگی استانداري خراسان جنوبی اظهار کرد: برنامه ریزي براي ساماندهی و کاهش متکدیان و زمینه هاي تکدي گري،
باید از مهمترین اقداماتی باشد که در دستور کار مدیران و مسئولان مرتبط قرار گیرد . بهاري ضمن اظهار نگرانی از مشاهده چهره
کودکان کار در سطح شهر، پیشنهاداتی در زمینه مهارت آموزي این قشر مطرح کرد. وي با بیان اینکه مهارت آموزي می تواند
جایگزین مناسبی براي کسب درآمد باشد، خاطرنشان کرد: شهرداري باید پس از امکان سنجی مهارتی این افراد، با همکاري ادارات
کل فنی و حرفه اي و نیز تعاون ،کار و رفاه اجتماعی نسبت به مهارت آموزي و سپس اشتغال این افراد از طریق بنگاه هاي کارآفرینی

 
اقدام کند. 

 
کشف 322 دستگاه استخراج رمز ارز در خراسان جنوبی 

322 دستگاه رمز ارز غیرمجاز از دي 99 تاکنون در خراسان جنوبی کشف و ضبط شده است. مدیر عامل شرکت توزیع نیروي برق
استان گفت: از این تعداد، 168 دستگاه از 29 مرکز رمز ارز توسط شرکت برق استان و 154 دستگاه توسط دستگاه هاي متولی
پیشگیري و مبارزه با قاچاق کالا در خراسان جنوبی کشف شد. دادگر افزود: صاحبان رمز ارز هاي غیر مجاز علاوه بر جریمه از سوي
دستگاه قضا، به پرداخت مابه التفاوت تعرفه برق خانگی و صنعتی نیز محکوم می شوند که باید به شرکت برق پرداخت کنند. وي با
بیان اینکه بخش قابل توجهی از خاموشی هاي اعمال شده در همه استان ها مربوط به فعالیت دستگاه ها و مزارع غیرمجاز رمز ارز
است گفت: به مشترکانی که رمز ارز هاي غیرمجاز را شناسایی و به شرکت توزیع برق استان معرفی کنند، تا سقف 10 میلیون تومان
پاداش پرداخت می شود. مدیرعامل شرکت توزیع نیروي برق استان افزود: مردم می توانند براي معرفی رمز ارز هاي غیرمجاز با شماره

 
121 یا مراکز برق شهرستان ها تماس بگیرند و اطمینان داشته باشند که ارائه اطلاعات از سوي آنان محرمانه خواهد ماند. 

 
آغاز به کار ستاد انتخاباتی آیت ا… رئیسی در استان 

میرکلانی- ستاد انتخاباتی آیت ا… سید ابراهیم رئیسی نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري روز پنجشنبه در خراسان
جنوبی آغاز به کار کرد. رئیس ستاد مرکزي این نامزد انتخابات ریاست جمهوري در خراسان جنوبی در آیین افتتاح این ستاد در
بیرجند گفت: آیت ا… رئیسی گفت من مستقل به میدان آمدم نه اینکه از انقلاب مستقل هستم بلکه هویت ایشان با اسلام و انقلاب
تعریف می شود اما از باند و باندبازي و جناح و جناح بازي و اسم هاي بی مسما مستقل است که یکی اسمش را اصلاح طلب و دیگري
اصولگرا می گذارد که گاهی نه او اصلاح طلب به دنبال اصلاح واقعی است نه اصولگرا چندان پایند به اصول است؛ البته به همه مربوط
نمی شود ولی در بین آنها افراد متقلب هم هستند. وي گفت: آیت ا… رئیسی مستقل آمد تا در کشور تحول به معناي واقعی کلمه را
ایجاد کند همانطور که در قوه قضاییه تحول ایجاد کرد اما در قوه قضاییه یعنی درمان بیمار اما ریاست جمهوري یعنی پیشگیري و
بهداشت؛ اینکه نگذارند این همه بیماري هاي مختلف اجتماعی ایجاد شود. وي افزود: ستاد آقاي رئیسی امسال با سال 96 متفاوت
است و بیشتر هماهنگ کننده خواهد بود لذا نیروهاي انقلاب با هر اسمی که دغدغه انقلاب و ایران را دارند می توانند به میدان بیایند

 
زیرا درب ستاد به روي همه باز است و می خواهیم تفکر انقلابی در کشور حاکم شود. 

 
6 محور خراسان جنوبی نیازمند سامانه نظارت تصویري 

مدیرکل راهداري و حمل و نقل جاده اي خراسان جنوبی از نیاز 6 محور استان به سامانه نظارت تصویري خبر داد. جلال زاده با بیان
اینکه براي نصب این سامانه ها به 15 میلیارد ریال اعتبار نیاز داریم، افزود: در حال حاضر تعداد 60 ایستگاه ثبت تخلف سرعت در

 
محور هاي استان به صورت فعال وجود دارد. وي بیان کرد: تعداد 22 سامانه نظارت تصویري نیز در محور هاي استان فعال هستند. 



 
891بیمار در خراسان جنوبی قربانی کرونا 

با ثبت یک مورد جدید فوت ناشی از کرونا در شبانه روز گذشته تعداد فوتی هاي ناشی از این بیماري در خراسان جنوبی به 891نفر
رسید. معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی بیرجند گفت: در 24ساعت گذشته 149آزمایش تشخیص کرونا در خراسان جنوبی انجام
شد که مجموعا 40بیمار جدید شامل 7بستري و 33سرپایی شناسایی شدند. دکتر مهدي زاده گفت: در حال حاضر 216بیمار با علائم

 
تنفسی در بیمارستان هاي خراسان جنوبی بستري هستند که 91 نفر کرونا مثبتند. 

 
مسیر انتقال آب به استان روي میز ستاد خاوران 

استاندار در نشست ستاد خاوران با موضوع بررسی نحوه اجراي طرح انتقال آب از خلیج فارس به خراسان جنوبی که با حضور
مدیرعامل شرکت تامین آب صنایع و معادن کشور همراه بود، اظهار داشت: هدف از این حضور، بحث و بررسی روند اجراي پروژه است
تا با خرد جمعی در زمینه بهترین، سهل الوصول و ارزان ترین مسیر براي اجراي کار تصمیم گیري شود. ملانوري گفت: تاکنون 450
کیلومتر خط انتقال آب تا خروجی استان یزد آماده سازي و اجرا شده است و ما در این جلسه به این جمع بندي می رسیم که پروژه
از ورودي استان به چه شیوه و از چه مسیري اجرا شود تا بهترین بازدهی را داشته باشد. وي افزود: این طرح براي توسعه در حوزه
هاي تولیدي، معادن و صنایع به کار برده می شود و حتی در جاهایی که نیاز است بهره مندي از آب شرب هم در دستور کار قرا می
گیرد. استاندار خراسان جنوبی با اشاره به وضعیت کم آبی استان گفت: طرح انتقال آب خلیج فارس به خراسان جنوبی، کار بزرگ و
ارزشمندي است که از آن می توان به عنوان یک انقلاب در توسعه استان یاد کرد زیرا آب پیش نیاز همه طرح هاي توسعه اي است.
وي بیان کرد: با اجراي طرح انتقال آب از خلیج فارس به خراسان جنوبی که 20 سال با خشکسالی مواجه است، یکی از مهمترین
شاخص هاي توسعه استان عملیاتی می شود. وي سهمیه استان خراسان جنوبی از خط انتقال آب خلیج فارس را 60 میلیون متر
مکعب عنوان کرد و گفت: با این سهمیه آب مورد نیاز صنایع و بخش صنعتی کشاورزي استان تامین خواهد شد تا زمینه ساز توسعه

 
سرمایه گذاري و اشتغال در استان شود. 

 
موافقت ایمیدرو با رفع 14 مانع تولید صنایع معدنی خراسان جنوبی 

همچنین در این جلسه سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران (ایمیدرو) با پیشنهادهاي استان براي رفع 14 مانع
تولید از مسیر صنایع معدنی خراسان جنوبی موافقت کرد. رئیس هیئت عامل سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران
(ایمیدرو) در ارتباط تصویري با ستاد توسعه خاوران گفت: تلاش ما این است که بخش احیاي کارخانه فولاد قاینات در تیر ماه امسال
افتتاح شود. جعفري درباره درخواست استان مبنی بر انتشار اطلاعات ژئوفیزیک هوایی براي کمک به فعالیت هاي معدنی در خراسان
جنوبی گفت: با وزارتخانه هماهنگ می کنیم که اطلاعات زمین شناسی درخصوص ژئوفیزیک هوایی هم گرفته شود و همه را یکجا در

 
اختیار استان قرار خواهیم داد. 

 
توسعه فرهنگی و اجتماعی ضروري است 

ملانوري همچنین روز پنجشنبه در نشست شوراي اقامه نماز استان که با حضور سید احمد زرهانی قائم مقام ستاد اقامه نماز کشور
برگزار شد، گفت: در سال هاي گذشته به برکت خدمات نظام اسلامی، دسترسی مردم به امکانات افزایش یافته و لازم است در کنار
توسعه امکانات و تجهیزات، مسائل روانی، اجتماعی و فرهنگی افراد نیز رشد پیدا کند. استاندار ادامه داد: از آنجایی که فرهنگ ما
مرکب از فرهنگ اسلامی و ایرانی است، بهترین چیزي که می تواند آرامش را در جامعه ایجاد کند، نماز است. ملانوري اظهار داشت: با



توجه به اهمیت نماز و در راستاي اهداف و وظایف سازمانی، استانداران و فرمانداران در سراسر کشور باید با همکاري مدیران دستگاه
هاي اجرایی به موضوع نماز توجه ویژه داشته باشند. لازم به ذکر است ساختمان اداري آموزشی ستاد اقامه نماز استان خراسان جنوبی

 
چهارشنبه با حضور قائم مقام ستاد اقامه نماز کشور، استاندار خراسان جنوبی و رئیس سازمان بسیج سازندگی در بیرجند افتتاح شد. 

 
انتخابات محل ظهور اراده ي ملت است 

علاوه بر این ملانوري استاندار خراسان جنوبی در گردهمایی هیئت هاي نظارت استان، شهرستان ها و بخش هاي خراسان جنوبی،
انتخابات را منشأ تحولات بزرگ در کشور و جهان دانست و گفت: انتخابات محل ظهور اراده ي ملت است که براي برگزاري انتخابات
خرداد امسال نیز تمامی اقدامات لازم پیش بینی شده است. وي افزود: 569 هزار واجد شرایط رأي دادن در خراسان جنوبی داریم که

 
بیش از 700 هزار تعرفه رأي براي شرکت آن ها در انتخابات آماده شده است. 

 
بهره برداري از طرح هاي عمرانی بسیج در زیرکوه 

طی مراسمی با حضور رئیس سازمان بسیج مستضعفین کشور 73 پروژه عمرانی و محرومیت زدایی و 285 کارگاه کمک اشتغال خرد
و خانگی توسط بسیج سازندگی در شهرستان زیرکوه به بهره برداري رسید. رئیس سازمان بسیج سازندگی خراسان جنوبی گفت:
اعتبار 73 پروژه عمرانی و محرومیت زدایی 125 میلیارد ریال که سهم بسیج سازندگی 45 میلیارد ریال است. هنري با بیان اینکه
اعتبار 285 پروژه کمک اشتغال خرد خانگی 25 میلیارد ریال است،افزود:73 پروژه عمرانی و محرومیت زدایی به تفکیک 42 پروژه در
حوزه آب کشاورزي، چهار پروژه دستگاه دیجیتال، آب شرب چهار پروژه، بهسازي و مرمت منزل محرومان 12 پروژه، فرهنگی ورزشی
دو پروژه، یک پروژه کارگاه تجمیعی اشتغال، تانکر ثابت آب عشایري 6 پروژه و آبشخور دام دو پروژه است. هنري عنوان کرد:از 285
پروژه کارگاه کمک اشتغال خرد و خانگی 34 مورد تفاهم نامه با کمیته امداد، تسهیلات بانک ها 126 مورد و اعتبار صندوق هاي

 
قرض الحسنه 125 مورد است. 

 
ایجاد 200 هزار فرصت شغلی به همت بسیج سازندگی 

سردار سلیمانی رئیس سازمان بسیج مستضعفین کشور در حاشیه مراسم بهره برداري از طرح آبرسانی به روستاي گزخت شهرستان
زیرکوه در گفتگو با خبرنگار خبرگزاري صداو سیما گفت: امسال برنامه ما ایجاد 200 هزار فرصت شغلی جدید است که عمدتا در
مناطق روستایی و قطب هاي زنجیره تولید و عمدتا هم اشتغال مولد است. وي مشارکت در برنامه هاي محرومیت زدایی و سازندگی
در کشور را از دیگر برنامه هاي بسیج سازندگی عنوان کرد و گفت: این طرح ها به ویژه در مناطق محروم و در موضوعات زیرساختی

 
مانند آب رسانی آموزش بهداشتی جاده و راه هاي روستایی و ساخت محرومان اجرا می شود. 

 
وضعیت مطلوب پوشش واکسیناسیون کرونا در خراسان جنوبی 

دبیر ستاد دانشگاهی پیشگیري و کنترل کرونا در خراسان جنوبی گفت: پوشش واکسیناسیون کرونا در خراسان جنوبی در مقایسه با
کل کشور وضعیت بهتري دارد. شریف زاده اضافه کرد: جمعیت بالاي 18 سال واجد شرایط واکسیناسیون در استان 554 هزار و 32
نفر است که تا ظهر دیروز 31 هزار و 203 نفر اولین نوبت واکسن کرونا را دریافت کرده اند. وي افزود: پوشش واکسن جمعیت هدف
در استان 5/6 درصد است در حالی که در کل کشور از 61 میلیون جمعیت پوشش هدف واکسیناسیون، 2 میلیون 422 هزار نفر
واکسینه شده اند. شریف زاده با اشاره به این که پوشش واکسیناسیون در کل کشور 4 درصد است اظهار کرد: خراسان جنوبی در
مقایسه با شاخص کشوري 1/6 درصد وضعیت بهتري از نظر پوشش واکسیناسیون دارد. دبیر ستاد دانشگاهی پیشگیري و کنترل کرونا



در خراسان جنوبی با اشاره به این که 51 درصد از جمعیت بالاي 70 سال استان واکسینه شده اند تصریح کرد: جمعیت سالمندان
بالاي 70 سال واجد شرایط دریافت واکسن کرونا در استان 41 هزار و 101 نفر است که از این تعداد تا ظهر دیروز 21 هزار و 28 نفر
واکسن کرونا را دریافت کرده اند. وي بیان کرد: از صبح دیروز 754 سالمند واکسینه شده اند که 100 نفر از این سالمندان در مرکز
واکسیناسیون خودرویی واکسن خود را دریافت کرده اند. شریف زاده گفت: پوشش واکسیناسیون سالمندان و همچنین پوشش

 
جمعیت بالاي 18 سال استان نسبت به شاخص کشوري وضعیت مطلوب تري دارد. 

 
ضرورت انتقال منش و شیوه پهلوانی 

نماینده ولی فقیه در خراسان جنوبی در دیدار جمعی از مسئولان و ورزشکاران ورزش پهلوانی بر ضرورت انتقال شیوه و منش پهلوانی
به جوانان تاکید کرد. حجت الاسلام عبادي در جمع مسئولان، مربیان و ورزشکاران به مناسبت 17 شوال که به نام هفته فرهنگ
پهلوانی و ورزش زورخانه اي نام گذاري شده است، گفت: ورزشکاران رشته هاي باستانی که همواره از بعد معنوي و بعد جسمی در راه
این ورزش تلاش می کنند خیلی مسئله ارزشمندي است و باید نسل جوان همواره آنرا حفظ کنند و این شیوه و منش پهوانی را

 
انتقال دهند. 

 
14 دستگاه اجرایی براي توسعه دُرح سربیشه مشارکت کردند 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) خراسان جنوبی گفت: در زمینه توسعه بخش دُرح شهرستان مرزي سربیشه تاکنون 30 قرارداد
با 14 دستگاه اجرایی منعقد شده که سهم کمیته امداد در این قراردادها 28 میلیارد و 608 میلیون تومان است. سلم آبادي افزود: این
نهاد در سال مالی جاري براي اجراي تعهدات خود در تفاهم نامه محرومیت زدایی بخش دُرح هفت میلیارد و 500 میلیون تومان
هزینه کرده است.وي گفت: تعهدات کمیته امداد درخصوص اجراي پروژه هاي صدا و سیما، چمن مصنوعی روستاي گلوباغ، آبرسانی

 
به روستاي تیغاب و خودروي حمل زباله شهرداري درح به مبلغ یک میلیارد و 320 میلیون تومان به طور کامل اجرایی شده است. 

 
اطلس سرمایه گذاري در شهرستان نهبندان تهیه شد 

فرماندار نهبندان گفت: اطلس سرمایه گذاري شهرستان نهبندان تهیه شده و پیگیري هاي ویژه اي براي سرمایه گذاري در این
شهرستان در حال انجام است. مجید بیکی افزود: اطلس سرمایه گذاري نهبندان براساس حوزه فعالان و نقاط مورد نظر تهیه و به
عنوان الگویی مطرح شده است که روند اجرایی آن ادامه دارد. وي تصریح کرد: اطلس سرمایه گذاري شهرستان نهبندان با توجه به
برنامه ها و موقعیت شهرستان تهیه شده و این اطلس آغاز سرمایه گذاري در نهبندان است که در زمینه ایجاد اشتغال نقش مهمی در

 
حل مسائل اجتماعی، فرهنگی و آسیب هاي اجتماعی دارد. 

 
معاون وزیر ورزش و جوانان به خراسان جنوبی سفر می کند 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان، به همراه مدیران کل ستادي شنبه و یکشنبه هشتم و نهم خرداد ماه مهمان خراسان
جنوبی است. در سفر کاري تندگویان و مدیران کل ستادي به خراسان جنوبی، دیدار با استاندار، جلسه ستاد ساماندهی امور جوانان
استان، جلسه شوراي حمایت و توسعه سازمان هاي مردم نهاد استان، جلسه کمیته موضوعی ازدواج ستاد، دیدار با دبیران سازمان
هاي مردم نهاد جوانان استان، نشست با اعضاي مجمع جوانان استان، بازدید از طرح هاي حمایتی، مراکز مشاوره و نشست خبري با

 
اصحاب رسانه نیز برگزار خواهد شد. 

 
برگزاري استارت آپ نوآوري در بسته بندي عناب در استان 



رئیس جهاددانشگاهی خراسان جنوبی گفت: اولین رویداد شتاب (استارت آپی) مرکز نوآوري عناب موسسه علمی کاربردي جهاد
دانشگاهی استان با موضوع «نوآوري در بسته بندي عناب و فرآورده هاي عناب» 26 خردادماه جاري، به صورت مجازي برگزار می
شود. صادقی، هدف از برگزاري این رویداد را دریافت ایده هاي خلاقانه و نوآورانه براي ایجاد ارزش افزوده از طریق بسته بندي عناب،
توجه به موضوع بسته بندي عناب به عنوان یکی از چالش هاي اصلی در ارائه این محصول به بازارهاي داخلی و خارجی با هدف

 
تجاري سازي ایده هاي واصله به این رویداد عنوان کرد. 

 
فعالیت 700 گروه جهادي در استان 

رئیس سازمان بسیج سازندگی استان از فعالیت 700 گروه جهادي در خراسان جنوبی خبر داد و اظهار داشت : هماهنگی خوبی بین
گروه هاي جهادي وجود دارد و تلاش می شود امسال بتوانیم 10 درصد از گروه هاي جهادي را در رشته هاي مختلف تخصصی کنیم .
هنري افزود: با هماهنگی هاي مختلفی که داریم تجهیز گروه هاي جهادي در برنامه است تا با ظرفیت بیشتر از خدمات بهتر در استان

فعالیت کنند و این گروه جهادي در سال گذشته 43 اردو را برگزار کردند.



اختیارات وزارت صمت در حوزه مرزنشینی به استانداران واگذار میشود

منبع: درآمد نیوزشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1400/03/07

وزیر صمت در شوراي ساماندهی مبادلات مرزي پیرانشهر از آمادگی وزارت صمت براي واگذاري تمام اختیارات خود در حوزه
مرزنشینی به استانداران خبر داد و گفت: آذربایجان غربی پایلوت براي شروع و اجراي این تصمیم است. نوشته اختیارات

وزارت صمت در حوزه مرزنشینی به استانداران واگذار میشود اولین بار در درآمد نیوز. ...

وزیر صمت در شوراي ساماندهی مبادلات مرزي پیرانشهر
از آمادگی وزارت صمت براي واگذاري تمام اختیارات خود
در حوزه مرزنشینی به استانداران خبر داد و گفت:
آذربایجان غربی پایلوت براي شروع و اجراي این تصمیم

 
است. 

به گزارش درآمد نیوز و به نقل از شاتا، علیرضا رزم حسینی در این جلسه که با موضوع بررسی مشکلات کولبران در محل فرمانداري
شهرستان مرزي پیرانشهر با حضور استاندار، نماینده مجلس، معاونین وزیر و مسئولین شهرستانی برگزار شد، با بیان این مطلب، افزود:

 
استان آذربایجان غربی به عنوان پایلوت در این تصمیم تمامی اختیارات وزارتخانه را براي ساماندهی مرزنشینان به کار گیرد. 

 
نقش روان سازي و تسهیل گري وزارت صمت در مدیریت یکپارچه پایانه هاي مرزي 

وي با بیان اینکه مدیریت یکپارچه پایانه هاي مرزي در وزارت راه و شهرسازي می باشد، ادامه داد: وزارت صنعت، معدن و تجارت به

 
عنوان مجموعه همکار در این راستا تمام تلاش خود را در جهت روان سازي و تسهیل امور انجام خواهد داد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت اضافه کرد: آن بخشی از امورات مربوطه که مرتبط به وزارت صمت است استاندار با جدیت تمام پیگیري

 
نماید. 

 
ظرفیت گسترده مرز پیرانشهر و سردشت در توسعه صادرات به همسایه هاي غربی 

رزم حسینی مرزهاي پیرانشهر و سردشت را از مرزهاي اقتصادي کشور دانست و گفت: می خواهیم با کشورهاي همسایه غربی
صادرات گسترده تري داشته باشیم، کالاهاي ایرانی براي این کشورها جذاب است و این مرزها در این راستا ظرفیت هاي بسیار

 
گسترده اي دارند. 

 
ظرفیت بالاي خلق پول در پیرانشهر و سردشت به علت مبادلات مرزي 

وي با اشاره به اینکه خلق پول در سردشت و پیرانشهر به علت همین مبادلات مرزي بسیار بالاست، تصریح کرد: از این ظرفیت باید

 
استفاده بهینه گردد و خلق پول تبدیل به تولید و اشتغال شود. 



 
آمادگی وزارت صمت براي تامین زیرساخت هاي لازم در قالب شهرك ها و نواحی صنعتی 

وزیر صنعت، معدن و تجارت از آمادگی این وزارتخانه براي تامین زیرساخت هاي لازم در قالب شهرك ها و نواحی صنعتی در این

 
منطقه خبر داد. 

رزم حسینی همچنین با اشاره به راه اندازي سامانه با ظرفیت جامع تجارت گفت: یکپارچگی امور در این سامانه باید محقق شود و

 
دستگاهها موازي کاري نداشته باشند. 

 
امنیت مرزها مرهون پایمردي مرزنشینان است 

وي با بیان اینکه شهرهاي مرزي در تامین امنیت ملی خدمات ارزنده اي داشته اند، گفت: امنیت مرزها مرهون پایمردي مردمان

 
مرزنشین از جمله پیرانشهر و سردشت است. 

وزیر صمت در پایان تاکید کرد: شهداي گرانقدرمان براي حفظ و تمامیت ارضی کشور جانفشانی نمودند و ما نیز باید در کنار این

 
فداکاریها اقتصاد مردم منطقه را تقویت و تامین نماییم. 

شوراي ساماندهی مبادلات مرزي با موضوع بررسی مشکلات کولبران در محل فرمانداري شهرستان مرزي پیرانشهر با حضور وزیر

 
صمت، استاندار، نماینده مجلس، معاونین وزیر و مسئولین شهرستانی برگزار شد. 

همچنین پیش از این جلسه وزیر صمت نمایندگانی را به پایانه هاي مرزي استان فرستاد و مهمترین مسائل مرتبط با حوزه تجارت،
ترانزیت و مبادلات احصا شد که در جلسه شوراي ساماندهی تصمیمات لازم در خصوص آنها اتخاذ گردید.



قانونی جدید براي مهار فرار مالیاتی

منبع: روزنامه رسالتشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1400/03/07

قانونی جدید براي مهار فرار مالیاتی

 
مجلس کلیات طرح مالیات بر عایدي مسکن را به تصویب رساند 

 
قانونی جدید براي مهار فرار مالیاتی 

 
نفیسه امامی 

نمایندگان مجلس هفته گذشته بعد از ارائه گزارش کمیسیون اقتصادي درباره طرح «مالیات بر عایدي سرمایه»، کلیات این طرح را به

 
تصویب رساندند. جزئیات آن نیز تا 2 ماه آینده در صحن علنی مجلس براي تصویب مطرح خواهد شد. 

براساس این طرح خریداران طلا، ارز، مسکن و خودرو در هنگام فروش طبق مدت تملک، باید از محل سود این معامله، بخشی را به
عنوان مالیات پرداخت کنند. مجلس در طرح مالیات بر عایدي سرمایه به دنبال آن است که سرمایه و نقدینگی به جاي خروج از مسیر

 
تولید وارد عرصه تولید و اشتغال شود. 

اجراي این قانون می تواند به عنوان عاملی بازدارنده براي نوسانات قیمتی در حوزه هاي مسکن، خودرو، ارز و طلا عمل کند و راهکاري

 
در جهت افزایش فعالیت هاي تولید محور باهدف جلوگیري از واسطه گري و دلالی باشد. 

سیداحسان خاندوزي، نایب رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس درباره طرح مالیات بر عایدي سرمایه گفته است: «این طرح به 99
درصد جامعه که نیاز مصرفی دارند کمک می کند و صرفا شامل افرادي می شود که بیش ازحد نیاز خود، کالا جمع آوري کرده اند و

 
تنها ناراضیان آن سوداگران و دلالان هستند.» 

براساس مصوبه مجلس هر نوع نقل وانتقال املاك با انواع کاربري و حق واگذاري محل، انواع وسایل نقلیه موتوري زمینی، طلا، شمش
طلا، طلاي آب شده، زیورآلات از جنس طلا، پلاتین و جواهرآلات و انواع ارز خارجی در زمان انتقال در تمامی مناطق کشور ازجمله

 
مناطق آزاد تجاري اقتصادي و ویژه اقتصادي مشمول مالیات می شوند. 

ازسوي دیگر اولین انتقال املاك نوساز و نیمه ساخت، انتقال باغ ها و زمین هاي زراعی بیرون از حریم شهري، انتقال بلاعوض به
والدین، همسر دائم و فرزندان بالاي 18 سال و اعطاي وکالت به آن ها، انتقال ترکه به صورت ارث یا وصیت، انتقال به منظور وقف با

 
تأیید سازمان اوقاف امور خیریه و انتقال قهري املاك مسکونی مشمول پرداخت مالیات مذکور نمی شوند. 

علاوه براین، هرگونه ارز انتقال یافته از خارج از کشور که منشأ آن به تأیید بانک مرکزي رسیده باشد، به خصوص ناشی از صادرات،

 
درصورتی که عرضه آن در مهلت قانونی مقرر به تأیید بانک مرکزي رسیده باشد، از این مالیات معاف است. 

 
نحوه محاسبه مالیات بر عایدي سرمایه 

طبق طرح جدید مجلس املاك در صورت نگهداري کمتر از یک سال مشمول 40 درصد مالیات بر عایدي سرمایه می شوند و با
نگهداري بیش از یک سال، سالانه سه واحد درصد از نرخ مالیات بر عایدي سرمایه کسر می شود و از سال دوازدهم به بعد با نرخ

 
ثابت4درصد مشمول مالیات می شوند و اراضی بایر نیز ملزم هستند معادل 40 درصد مالیات بر عایدي سرمایه را پرداخت کنند. 

انواع خودرو در کمتر از یک سال معادل 30 درصد مشمول مالیات می شوند و در صورت نگهداري بیش از یک سال، سالانه 10 واحد

 
درصد از نرخ کم و مالیات مربوطه از سال چهارم به بعد با نرخ ثابت صفر درصد محاسبه خواهند شد. 

دارایی هایی مانند طلا، ارز و جواهرآلات با نگهداري کمتر از یک سال معادل 30 درصد، با نگهداري بیش از یک تا دو سال سالانه 20

 
درصد و بیش از دو سال معادل 10 درصد مشمول مالیات بر عایدي سرمایه می شوند. 

 
ضرورت تعریف پایه هاي مالیاتی جدید در ایران 



اقتصاد ما به طور سنتی از سال هاي گذشته با مشکل کسري بودجه روبه رو بوده است. از سه سال قبل و با کاهش درآمدهاي ارزي
در پی تحریم فروش نفت کشور توسط آمریکا، ایجاد راه هاي جدید درآمدزایی براي دولت مطرح شد که یکی از آن ها استفاده از

 
پتانسیل مالیات و تعریف پایه هاي جدید مالیاتی بود. 

مالیات بر عایدي سرمایه یکی از تعاریف جدید مالیاتی است که می تواند با تضعیف فعالیت هاي غیر مولد و سوداگرانه، نقش مؤثري
در تنظیم بازارهاي مختلف ازجمله مسکن، خودرو، طلا و ارز بگذارد و از اشتهاي سیري ناپذیر دریافت سودهاي کلان در کوتاه مدت

 
بکاهد. 

این قانون مالیات به عنوان ابزار کنترل کننده از مصرف کننده غیرواقعی ارز، طلا، مسکن و خودرو بیشترین نرخ مالیات را دریافت می
کند. این مالیات بر سود ناشی از انتقال اموال غیر مولد اعمال می شود و افراد از سود ناشی از فروش سرمایه و مایملک خود مالیات
پرداخت می کنند. بر همین اساس دلالانی که با خریدوفروش ارز یا خودرو سود زیادي کسب می کنند مجبور به پرداخت مالیات آن

 
می شوند و همین مسئله از جذابیت چنین معاملاتی می کاهد. 

قانون مالیات بر عایدي سرمایه در ایران در سال هاي گذشته براي اولین بار مطرح شده بود، اما به دلیل اجراي نادرست لغو گردید.
بعد از شکست این قانون مجددا از سال هاي قبل طرح آن کلید زده شد که با کش وقوس هاي فراوان کلیات آن به تازگی در مجلس

 
به تصویب رسید. 

اجراي موفقیت آمیز قانون مالیات بر عایدي مسکن مستلزم وجود شفافیت در سیستم اداري و تصمیم جدي براي مقابله با فسادهاي
ناشی از فعالیت هاي سوداگرانه و دلالی است. باید توجه داشت در صورت عدم در نظر گرفتن این موارد شاید دولت نتواند به اهداف

 
مهمی که براي آن پیش بینی شده است، دست پیدا کند. 

 
ممانعت از احتکار با مالیات بر عایدي مسکن 

سیدغنی نظري، عضو کمیسیون اقتصادي مجلس در گفت وگو با «رسالت»، با ارائه توضیحاتی پیرامون تصویب طرح مالیات بر عایدي
سرمایه گفت: این مالیات شامل کسانی می شود که داراي درآمد زیادي هستند و باید مالیات بر درآمد خود را پرداخت کنند. اگر
کارمندان قبل از دریافت حقوق، مالیات آن را پرداخت می کنند، چرا صرافان، فعالان بازار ارز، مسکن و خودرو مالیات نمی دهند تا
فشار آن بر طبقات ضعیف جامعه وارد نشود. وي با اشاره به رد دلایل مخالفت بعضی از نمایندگان مجلس با این طرح مالیاتی افزود:
نمایندگان مخالف با این طرح اجراي این مالیات را باعث افزایش قیمت ها و تورم عنوان می کنند که این مسئله از اساس اشتباه است،
زیرا چنین مالیاتی در کشورهاي دیگري مانند ترکیه هم اجرایی می شود، درحالی که در کشور ما درآمد مالیات بر عایدي سرمایه

 
صفر است. 

 
نظري ادامه داد: مالیات بر عایدي سرمایه شامل 

2 یا 3 ماشین نمی شود، بلکه موضوع خریدوفروش هزاران ماشین و یا کسانی است که در طی شبانه روز چند خانه معامله می کنند،
ولی هیچ مالیاتی پرداخت نمی کنند و این موضوع پذیرفته نیست. پرداخت مالیات بر عایدي سرمایه باعث شفاف شدن اطلاعات

 
اقتصادي افراد می شود و به ساماندهی آن کمک می کند. 

این عضو کمیسیون اقتصادي با اشاره به این که این طرح می تواند مانع احتکار شود، افزود: مالیات بر عایدي سرمایه انگیزه تبدیل
سرمایه به موارد مولد به جاي غیرم ولد را افزایش می دهد و ضمن افزایش جذابیت سرمایه گذاري، سهم مهمی در اصلاح منابع مالی

 
خواهد داشت که در راستاي اصلاح ساختار بودجه خواهد بود. 

نظري با اشاره به این که طرح مالیات بر عایدي مسکن باعث ایجاد مشکل براي تولیدکنندگان نخواهد شد، ادامه داد: هر تولیدکننده و
یا کارگاه تولیدي به میزان مشخص و ثابتی کالا تولید می کند، بنابراین مالیات بر عایدي نمی تواند تولیدکننده را متضرر کند، اما

 
افراد دلال و واسطه گر معلوم نیست چقدر کار غیرتولیدي انجام می دهند که مالیات آن را پرداخت کنند. 

نماینده مردم خلخال و کوثر با تأکید بر اهمیت تعریف پایه هاي جدید مالیاتی در کشور گفت: دولت نباید در زمان کسري بودجه
اقدام به چاپ پول کند تا تبعات منفی همچون تورم و بی ارزش شدن پول ملی رقم بخورد. یکی از بزرگ ترین الزامات اقتصادي
کشور، اصلاح ساختار بودجه است که شامل مباحث مالیاتی می شود. طبق برآوردهاي انجام گرفته در حدود 140 هزار میلیارد تومان

 
فرار مالیاتی در کشور داریم که در کشورهاي دیگر چنین فرارهاي مالیاتی دیده نمی شود. 



نظري تصریح کرد: کمیسیون اقتصادي با اقناع مجلس به مطلوب بودن این طرح باعث شد تا به تصویب آن رأي مثبت داده شود.
درصورتی که این طرح اجرایی شود دیگر براي جبران کسري بودجه پول چاپ نمی شود و این راهکاري است که می توان از آن براي
کمک به اقتصاد کشور کمک گرفت. وي در پایان اجراي طرح مالیات بر عایدي سرمایه را عاملی در جهت گرانی کالاهاي عمومی و
مورداستفاده مردم جامعه ندانست و افزود: این مالیات ورود به مباحث دلالی می کند که پول هاي زیادي در آن جابه جا می شود.
افرادي که مبالغ زیادي را در خریدوفروش ارز، خودرو و مسکن ردوبدل می کنند باید از طریق هوشمندسازي مالیاتی ملزم به پرداخت

 
مالیات شوند. 



بت شکن عدلیه در راه ریشه کنی فساد
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بت شکن عدلیه در راه ریشه کنی فساد

 
"رسالت" سوابق نامزدهاي انتخابات ریاست جمهوري را بررسی می کند 

 
بت شکن عدلیه در راه ریشه کنی فساد 

 
سعید نوروزي 

قرار است در کمتر از 30 روز دیگر، یعنی در تاریخ 28 خرداد 1400 سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري برگزار شود. انتخابات
این دوره مهم ترین اتفاق سیاسی سال و یکی از بااهمیت ترین انتخابات ها در تاریخ کشور است. طی ماه هاي اخیر خصوصا بعد از
آغاز سال جدید که فضاي سیاسی و انتخاباتی کشور سرد و بی روح بود حالا کم کم کارزار انتخاباتی در حال گرم شدن است و هرچه

 
به روز انتخابات نزدیک تر می شویم هیجان آن نیز افزایش پیدا می کند. 

روز 25 اردیبهشت ماه ثبت نام نامزدهاي انتخاباتی پایان یافت و پس از چند روز گمانه زنی درباره تأیید صلاحیت هاي نامزدهاي
انتخابات ریاست جمهوري، سرانجام شوراي نگهبان در روز سه شنبه 4 خردادماه لیست نهایی نامزدهاي تأیید شده را منتشر کرد. بر
این اساس آقایان سعید جلیلی، محسن رضایی میرقائد، سید ابراهیم رئیسی، علیرضا زاکانی، سید امیرحسین قاضی  زاده هاشمی،

 
محسن مهرعلیزاده و عبدالناصر همتی به عنوان نامزدهاي انتخابات سیزدهمین دوره ریاست جمهوري معرفی شدند. 

هرکدام از این چهره ها سوابق سیاسی و اجرایی متفاوتی دارند که در هر شماره روزنامه سابقه یک نفر از آن ها موردبررسی قرارگرفته

 
و مرور می شود. 

 
سید ابراهیم رئیسی 

حجت الاسلام ابراهیم رئیسی، داراي مدرك عالی ترین سطح حوزه یعنی سطح چهار است. وي همچنین دکتراي خود را در رشته فقه
و حقوق خصوصی، در مدرسه عالی شهید مطهري گذرانده است. ورود به عرصه مدیریتی رئیسی به سال 1359 برمی گردد. او با
حضور در جایگاه دادیاري کرج فعالیت خود را آغاز کرد و پس از مدتی به عنوان دادستان کرج منصوب شد و همزمان با حفظ سِمت
مسئولیت دادستانی همدان را نیز عهده دار شد. رئیسی در سال 1364 به عنوان جانشین دادستان انقلاب تهران منصوب و به این
ترتیب، دوره مدیریت قضائی او در تهران آغاز شد. پس از مدتی حضرت امام خمینی (ره) در حکمی وي را مسئول رسیدگی به
مشکلات اجتماعی در برخی استان ها کرد. پس ازآن رئیسی به عنوان دادستان تهران منصوب شد و از 1368 تا 1373 این مسئولیت
را بر عهده داشت. او در 1373 به ریاست سازمان بازرسی کل کشور منصوب شد که خدمت وي در این سمت تا 1383 ادامه یافت.
ایشان همچنین از 1383 تا سال 1393، به مدت 10 سال معاون اول قوه قضائیه بود. وي پس ازآن در مدت یک سال یعنی از 1393

 
تا اسفند 1394 دادستان کل کشور بود. 

در 17 اسفند 1394 بود که رئیسی با حکم رهبر معظم انقلاب به عنوان تولیت آستان قدس رضوي منصوب شد. در متن حکم حضرت
آیت االله خامنه اي آمده بود: «اکنون که جناب حجت الاسلام طبسی رحمۀاالله علیه پس از سال ها تلاش مخلصانه و موفق در خدمت
گزاري به بارگاه مبارك و منور حضرت علی بن موسی الرضا به سراي باقی شتافته، جنابعالی را که خود نشئت یافته آن دیار پربرکت، و

 
برخوردار از صلاح و امانت و کارآزموده در مدیریت هاي کلان می باشید، به تولیت آن آستان نورانی و مقدس منصوب می کنم.» 

پس ازآن و در سال 1396 سید ابراهیم رئیسی براي حضور در انتخابات اعلام کاندیداتوري کرد و در تاریخ 24 فروردین در انتخابات
ریاست جمهوري ثبت نام کرد. در تاریخ 31 فروردین، صلاحیت وي به همراه پنج نامزد دیگر توسط شوراي نگهبان تأیید شد. شعار
رئیسی در دوازدهمین دوره انتخابات تغییر به نفع مردم بود و نام دولت وي، دولت کار و کرامت انتخاب شده بود. درنهایت انتخابات



ریاست جمهوري در تاریخ 29 اردیبهشت ماه برگزار شد و سید ابراهیم رئیسی با کسب 15/786/449 رأي نفر دوم شد و حسن
روحانی با کسب 23/549/616 رأي پیروز انتخابات شد و مجددا براي چهار سال اداره کشور را در دست گرفت. همچنین آراي رئیسی،

 
بالاترین رأي براي رقیب رئیس جمهور مستقر در تاریخ انتخابات ریاست جمهوري کشور بود. 

یک سال پس از انتخابات، رئیسی با حکم مقام معظم رهبري به عنوان رئیس قوه قضائیه انتخاب شد. رهبر انقلاب در این حکم با
تأکید بر لزوم تحول در قوه قضائیه و آغاز پرقدرت دوران جدیدي که زیبنده گام دوم انقلاب باشد، از فقاهت، دانش، تجربه، سلامت،
امانت و کارآمدي حجت الاسلام والمسلمین رئیسی در مقاطع گوناگون خدمت و سوابق طولانی ایشان در قوه قضائیه و آشنایی کامل

 
با همه زوایاي آن، به عنوان دلایل این انتخاب یادکردند. 

ابلاغ سند تحول قضائی، آغاز اصلاح ساختار قوه قضائیه، برخورد با فساد درون دستگاه قضا، انفصال ده ها قاضی متخلف از خدمت،
پیگیري پرونده هاي فساد اقتصادي کلان و... ازجمله اقداماتی بوده که رئیسی در قوه قضائیه انجام داده است. همچنین عزل و دادگاه
اکبر طبري، آغاز گزارش دهی فساد یا همان سوت زنی، تقلیل 63 حساب قوه قضائیه به 5 حساب نیز از دیگر اقدامات رئیسی در

 
دستگاه قضا می باشد که با بازخورد مثبت در جامعه روبه رو شده است. 

از دیگر سوابق مدیریتی و مسئولیت هاي رئیسی می توان به ریاست شوراي نظارت بر صداوسیما، عضویت در شوراي عالی فضاي
مجازي، عضویت در ستاد مبارزه با مفاسد اقتصادي، عضویت در ستاد مبارزه با مواد مخدر، نخستین دبیر ستاد احیاي امربه معروف و
نهی از منکر کشور و... اشاره کرد. همچنین رئیس فعلی قوه قضائیه، عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام، نایب رئیس مجلس خبرگان

 
رهبري، عضو شوراي عالی امنیت ملی و عضو شوراي عالی انقلاب فرهنگی می باشد. 

حالا در سال 1400 سید ابراهیم رئیسی جزء نامزدهاي اصلی کسب ریاست قوه مجریه است و در بیانیه انتخاباتی خود اعلام کرده
است: «آمده ام تا با کمک همه مردم ایران و در طلیعه گام دوم، «دولتی مردمی براي ایرانی قوي» تشکیل دهم. دولتی که ارکان و
مسئولیت هاي اصلی آن بر دوش جوانان شجاع، تحول خواه، متخصص، پاك و ضد فساد خواهد بود که هرکجا به آن ها اعتماد شد،
قدرت و افتخار براي ایران آفریده اند. دولتی که توجه به محرومان و مستضعفان و طبقات پایین جامعه از مهم ترین اولویت هایش
خواهد بود و اجازه نخواهد داد که عزت و شرافت و کرامت آن ها خدشه دار شود. دولتی که با اجماع ملی و دیپلماسی هوشمند و
مبتکر، حتی یک لحظه را براي رفع تحریم هاي ظالمانه از دست نخواهد داد. با دیپلماسی برآمده از قدرت و توانایی هاي داخلی،
تعامل و رابطه دوستانه و مقتدرانه با دنیا، مخصوصا با همسایگان را، با سرعت پیگیري می کند. دولتی که دیوارهاي برافراشته در
مقابل شفافیت عملکرد و قراردادهاي پرحاشیه را فرو خواهد ریخت و خود را در اتاق شیشه اي در منظر ارزیابی و قضاوت مردم قرار

 
خواهد داد. دولتی که تأمین اشتغال پایدار را تکلیف قطعی خود می داند و اجازه بیکاري و اخراج ظالمانه کارگران را نخواهد داد.» 



قانونی جدید براي مهار فرار مالیاتی
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قانونی جدید براي مهار فرار مالیاتی

 
مجلس کلیات طرح مالیات بر عایدي مسکن را به تصویب رساند 

 
قانونی جدید براي مهار فرار مالیاتی 

 
نفیسه امامی 

نمایندگان مجلس هفته گذشته بعد از ارائه گزارش کمیسیون اقتصادي درباره طرح «مالیات بر عایدي سرمایه»، کلیات این طرح را به

 
تصویب رساندند. جزئیات آن نیز تا 2 ماه آینده در صحن علنی مجلس براي تصویب مطرح خواهد شد. 

براساس این طرح خریداران طلا، ارز، مسکن و خودرو در هنگام فروش طبق مدت تملک، باید از محل سود این معامله، بخشی را به
عنوان مالیات پرداخت کنند. مجلس در طرح مالیات بر عایدي سرمایه به دنبال آن است که سرمایه و نقدینگی به جاي خروج از مسیر

 
تولید وارد عرصه تولید و اشتغال شود. 

اجراي این قانون می تواند به عنوان عاملی بازدارنده براي نوسانات قیمتی در حوزه هاي مسکن، خودرو، ارز و طلا عمل کند و راهکاري

 
در جهت افزایش فعالیت هاي تولید محور باهدف جلوگیري از واسطه گري و دلالی باشد. 

سیداحسان خاندوزي، نایب رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس درباره طرح مالیات بر عایدي سرمایه گفته است: «این طرح به 99
درصد جامعه که نیاز مصرفی دارند کمک می کند و صرفا شامل افرادي می شود که بیش ازحد نیاز خود، کالا جمع آوري کرده اند و

 
تنها ناراضیان آن سوداگران و دلالان هستند.» 

براساس مصوبه مجلس هر نوع نقل وانتقال املاك با انواع کاربري و حق واگذاري محل، انواع وسایل نقلیه موتوري زمینی، طلا، شمش
طلا، طلاي آب شده، زیورآلات از جنس طلا، پلاتین و جواهرآلات و انواع ارز خارجی در زمان انتقال در تمامی مناطق کشور ازجمله

 
مناطق آزاد تجاري اقتصادي و ویژه اقتصادي مشمول مالیات می شوند. 

ازسوي دیگر اولین انتقال املاك نوساز و نیمه ساخت، انتقال باغ ها و زمین هاي زراعی بیرون از حریم شهري، انتقال بلاعوض به
والدین، همسر دائم و فرزندان بالاي 18 سال و اعطاي وکالت به آن ها، انتقال ترکه به صورت ارث یا وصیت، انتقال به منظور وقف با

 
تأیید سازمان اوقاف امور خیریه و انتقال قهري املاك مسکونی مشمول پرداخت مالیات مذکور نمی شوند. 

علاوه براین، هرگونه ارز انتقال یافته از خارج از کشور که منشأ آن به تأیید بانک مرکزي رسیده باشد، به خصوص ناشی از صادرات،

 
درصورتی که عرضه آن در مهلت قانونی مقرر به تأیید بانک مرکزي رسیده باشد، از این مالیات معاف است. 

 
نحوه محاسبه مالیات بر عایدي سرمایه 

طبق طرح جدید مجلس املاك در صورت نگهداري کمتر از یک سال مشمول 40 درصد مالیات بر عایدي سرمایه می شوند و با
نگهداري بیش از یک سال، سالانه سه واحد درصد از نرخ مالیات بر عایدي سرمایه کسر می شود و از سال دوازدهم به بعد با نرخ

 
ثابت4درصد مشمول مالیات می شوند و اراضی بایر نیز ملزم هستند معادل 40 درصد مالیات بر عایدي سرمایه را پرداخت کنند. 

انواع خودرو در کمتر از یک سال معادل 30 درصد مشمول مالیات می شوند و در صورت نگهداري بیش از یک سال، سالانه 10 واحد

 
درصد از نرخ کم و مالیات مربوطه از سال چهارم به بعد با نرخ ثابت صفر درصد محاسبه خواهند شد. 

دارایی هایی مانند طلا، ارز و جواهرآلات با نگهداري کمتر از یک سال معادل 30 درصد، با نگهداري بیش از یک تا دو سال سالانه 20

 
درصد و بیش از دو سال معادل 10 درصد مشمول مالیات بر عایدي سرمایه می شوند. 

 
ضرورت تعریف پایه هاي مالیاتی جدید در ایران 



اقتصاد ما به طور سنتی از سال هاي گذشته با مشکل کسري بودجه روبه رو بوده است. از سه سال قبل و با کاهش درآمدهاي ارزي
در پی تحریم فروش نفت کشور توسط آمریکا، ایجاد راه هاي جدید درآمدزایی براي دولت مطرح شد که یکی از آن ها استفاده از

 
پتانسیل مالیات و تعریف پایه هاي جدید مالیاتی بود. 

مالیات بر عایدي سرمایه یکی از تعاریف جدید مالیاتی است که می تواند با تضعیف فعالیت هاي غیر مولد و سوداگرانه، نقش مؤثري
در تنظیم بازارهاي مختلف ازجمله مسکن، خودرو، طلا و ارز بگذارد و از اشتهاي سیري ناپذیر دریافت سودهاي کلان در کوتاه مدت

 
بکاهد. 

این قانون مالیات به عنوان ابزار کنترل کننده از مصرف کننده غیرواقعی ارز، طلا، مسکن و خودرو بیشترین نرخ مالیات را دریافت می
کند. این مالیات بر سود ناشی از انتقال اموال غیر مولد اعمال می شود و افراد از سود ناشی از فروش سرمایه و مایملک خود مالیات
پرداخت می کنند. بر همین اساس دلالانی که با خریدوفروش ارز یا خودرو سود زیادي کسب می کنند مجبور به پرداخت مالیات آن

 
می شوند و همین مسئله از جذابیت چنین معاملاتی می کاهد. 

قانون مالیات بر عایدي سرمایه در ایران در سال هاي گذشته براي اولین بار مطرح شده بود، اما به دلیل اجراي نادرست لغو گردید.
بعد از شکست این قانون مجددا از سال هاي قبل طرح آن کلید زده شد که با کش وقوس هاي فراوان کلیات آن به تازگی در مجلس

 
به تصویب رسید. 

اجراي موفقیت آمیز قانون مالیات بر عایدي مسکن مستلزم وجود شفافیت در سیستم اداري و تصمیم جدي براي مقابله با فسادهاي
ناشی از فعالیت هاي سوداگرانه و دلالی است. باید توجه داشت در صورت عدم در نظر گرفتن این موارد شاید دولت نتواند به اهداف

 
مهمی که براي آن پیش بینی شده است، دست پیدا کند. 

 
ممانعت از احتکار با مالیات بر عایدي مسکن 

سیدغنی نظري، عضو کمیسیون اقتصادي مجلس در گفت وگو با «رسالت»، با ارائه توضیحاتی پیرامون تصویب طرح مالیات بر عایدي
سرمایه گفت: این مالیات شامل کسانی می شود که داراي درآمد زیادي هستند و باید مالیات بر درآمد خود را پرداخت کنند. اگر
کارمندان قبل از دریافت حقوق، مالیات آن را پرداخت می کنند، چرا صرافان، فعالان بازار ارز، مسکن و خودرو مالیات نمی دهند تا
فشار آن بر طبقات ضعیف جامعه وارد نشود. وي با اشاره به رد دلایل مخالفت بعضی از نمایندگان مجلس با این طرح مالیاتی افزود:
نمایندگان مخالف با این طرح اجراي این مالیات را باعث افزایش قیمت ها و تورم عنوان می کنند که این مسئله از اساس اشتباه است،
زیرا چنین مالیاتی در کشورهاي دیگري مانند ترکیه هم اجرایی می شود، درحالی که در کشور ما درآمد مالیات بر عایدي سرمایه

 
صفر است. 

 
نظري ادامه داد: مالیات بر عایدي سرمایه شامل 

2 یا 3 ماشین نمی شود، بلکه موضوع خریدوفروش هزاران ماشین و یا کسانی است که در طی شبانه روز چند خانه معامله می کنند،
ولی هیچ مالیاتی پرداخت نمی کنند و این موضوع پذیرفته نیست. پرداخت مالیات بر عایدي سرمایه باعث شفاف شدن اطلاعات

 
اقتصادي افراد می شود و به ساماندهی آن کمک می کند. 

این عضو کمیسیون اقتصادي با اشاره به این که این طرح می تواند مانع احتکار شود، افزود: مالیات بر عایدي سرمایه انگیزه تبدیل
سرمایه به موارد مولد به جاي غیرم ولد را افزایش می دهد و ضمن افزایش جذابیت سرمایه گذاري، سهم مهمی در اصلاح منابع مالی

 
خواهد داشت که در راستاي اصلاح ساختار بودجه خواهد بود. 

نظري با اشاره به این که طرح مالیات بر عایدي مسکن باعث ایجاد مشکل براي تولیدکنندگان نخواهد شد، ادامه داد: هر تولیدکننده و
یا کارگاه تولیدي به میزان مشخص و ثابتی کالا تولید می کند، بنابراین مالیات بر عایدي نمی تواند تولیدکننده را متضرر کند، اما

 
افراد دلال و واسطه گر معلوم نیست چقدر کار غیرتولیدي انجام می دهند که مالیات آن را پرداخت کنند. 

نماینده مردم خلخال و کوثر با تأکید بر اهمیت تعریف پایه هاي جدید مالیاتی در کشور گفت: دولت نباید در زمان کسري بودجه
اقدام به چاپ پول کند تا تبعات منفی همچون تورم و بی ارزش شدن پول ملی رقم بخورد. یکی از بزرگ ترین الزامات اقتصادي
کشور، اصلاح ساختار بودجه است که شامل مباحث مالیاتی می شود. طبق برآوردهاي انجام گرفته در حدود 140 هزار میلیارد تومان

 
فرار مالیاتی در کشور داریم که در کشورهاي دیگر چنین فرارهاي مالیاتی دیده نمی شود. 



نظري تصریح کرد: کمیسیون اقتصادي با اقناع مجلس به مطلوب بودن این طرح باعث شد تا به تصویب آن رأي مثبت داده شود.
درصورتی که این طرح اجرایی شود دیگر براي جبران کسري بودجه پول چاپ نمی شود و این راهکاري است که می توان از آن براي
کمک به اقتصاد کشور کمک گرفت. وي در پایان اجراي طرح مالیات بر عایدي سرمایه را عاملی در جهت گرانی کالاهاي عمومی و
مورداستفاده مردم جامعه ندانست و افزود: این مالیات ورود به مباحث دلالی می کند که پول هاي زیادي در آن جابه جا می شود.
افرادي که مبالغ زیادي را در خریدوفروش ارز، خودرو و مسکن ردوبدل می کنند باید از طریق هوشمندسازي مالیاتی ملزم به پرداخت

 
مالیات شوند. 



بت شکن عدلیه در راه ریشه کنی فساد
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بت شکن عدلیه در راه ریشه کنی فساد

 
"رسالت" سوابق نامزدهاي انتخابات ریاست جمهوري را بررسی می کند 

 
بت شکن عدلیه در راه ریشه کنی فساد 

 
سعید نوروزي 

قرار است در کمتر از 30 روز دیگر، یعنی در تاریخ 28 خرداد 1400 سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري برگزار شود. انتخابات
این دوره مهم ترین اتفاق سیاسی سال و یکی از بااهمیت ترین انتخابات ها در تاریخ کشور است. طی ماه هاي اخیر خصوصا بعد از
آغاز سال جدید که فضاي سیاسی و انتخاباتی کشور سرد و بی روح بود حالا کم کم کارزار انتخاباتی در حال گرم شدن است و هرچه

 
به روز انتخابات نزدیک تر می شویم هیجان آن نیز افزایش پیدا می کند. 

روز 25 اردیبهشت ماه ثبت نام نامزدهاي انتخاباتی پایان یافت و پس از چند روز گمانه زنی درباره تأیید صلاحیت هاي نامزدهاي
انتخابات ریاست جمهوري، سرانجام شوراي نگهبان در روز سه شنبه 4 خردادماه لیست نهایی نامزدهاي تأیید شده را منتشر کرد. بر
این اساس آقایان سعید جلیلی، محسن رضایی میرقائد، سید ابراهیم رئیسی، علیرضا زاکانی، سید امیرحسین قاضی  زاده هاشمی،

 
محسن مهرعلیزاده و عبدالناصر همتی به عنوان نامزدهاي انتخابات سیزدهمین دوره ریاست جمهوري معرفی شدند. 

هرکدام از این چهره ها سوابق سیاسی و اجرایی متفاوتی دارند که در هر شماره روزنامه سابقه یک نفر از آن ها موردبررسی قرارگرفته

 
و مرور می شود. 

 
سید ابراهیم رئیسی 

حجت الاسلام ابراهیم رئیسی، داراي مدرك عالی ترین سطح حوزه یعنی سطح چهار است. وي همچنین دکتراي خود را در رشته فقه
و حقوق خصوصی، در مدرسه عالی شهید مطهري گذرانده است. ورود به عرصه مدیریتی رئیسی به سال 1359 برمی گردد. او با
حضور در جایگاه دادیاري کرج فعالیت خود را آغاز کرد و پس از مدتی به عنوان دادستان کرج منصوب شد و همزمان با حفظ سِمت
مسئولیت دادستانی همدان را نیز عهده دار شد. رئیسی در سال 1364 به عنوان جانشین دادستان انقلاب تهران منصوب و به این
ترتیب، دوره مدیریت قضائی او در تهران آغاز شد. پس از مدتی حضرت امام خمینی (ره) در حکمی وي را مسئول رسیدگی به
مشکلات اجتماعی در برخی استان ها کرد. پس ازآن رئیسی به عنوان دادستان تهران منصوب شد و از 1368 تا 1373 این مسئولیت
را بر عهده داشت. او در 1373 به ریاست سازمان بازرسی کل کشور منصوب شد که خدمت وي در این سمت تا 1383 ادامه یافت.
ایشان همچنین از 1383 تا سال 1393، به مدت 10 سال معاون اول قوه قضائیه بود. وي پس ازآن در مدت یک سال یعنی از 1393

 
تا اسفند 1394 دادستان کل کشور بود. 

در 17 اسفند 1394 بود که رئیسی با حکم رهبر معظم انقلاب به عنوان تولیت آستان قدس رضوي منصوب شد. در متن حکم حضرت
آیت االله خامنه اي آمده بود: «اکنون که جناب حجت الاسلام طبسی رحمۀاالله علیه پس از سال ها تلاش مخلصانه و موفق در خدمت
گزاري به بارگاه مبارك و منور حضرت علی بن موسی الرضا به سراي باقی شتافته، جنابعالی را که خود نشئت یافته آن دیار پربرکت، و

 
برخوردار از صلاح و امانت و کارآزموده در مدیریت هاي کلان می باشید، به تولیت آن آستان نورانی و مقدس منصوب می کنم.» 

پس ازآن و در سال 1396 سید ابراهیم رئیسی براي حضور در انتخابات اعلام کاندیداتوري کرد و در تاریخ 24 فروردین در انتخابات
ریاست جمهوري ثبت نام کرد. در تاریخ 31 فروردین، صلاحیت وي به همراه پنج نامزد دیگر توسط شوراي نگهبان تأیید شد. شعار
رئیسی در دوازدهمین دوره انتخابات تغییر به نفع مردم بود و نام دولت وي، دولت کار و کرامت انتخاب شده بود. درنهایت انتخابات



ریاست جمهوري در تاریخ 29 اردیبهشت ماه برگزار شد و سید ابراهیم رئیسی با کسب 15/786/449 رأي نفر دوم شد و حسن
روحانی با کسب 23/549/616 رأي پیروز انتخابات شد و مجددا براي چهار سال اداره کشور را در دست گرفت. همچنین آراي رئیسی،

 
بالاترین رأي براي رقیب رئیس جمهور مستقر در تاریخ انتخابات ریاست جمهوري کشور بود. 

یک سال پس از انتخابات، رئیسی با حکم مقام معظم رهبري به عنوان رئیس قوه قضائیه انتخاب شد. رهبر انقلاب در این حکم با
تأکید بر لزوم تحول در قوه قضائیه و آغاز پرقدرت دوران جدیدي که زیبنده گام دوم انقلاب باشد، از فقاهت، دانش، تجربه، سلامت،
امانت و کارآمدي حجت الاسلام والمسلمین رئیسی در مقاطع گوناگون خدمت و سوابق طولانی ایشان در قوه قضائیه و آشنایی کامل

 
با همه زوایاي آن، به عنوان دلایل این انتخاب یادکردند. 

ابلاغ سند تحول قضائی، آغاز اصلاح ساختار قوه قضائیه، برخورد با فساد درون دستگاه قضا، انفصال ده ها قاضی متخلف از خدمت،
پیگیري پرونده هاي فساد اقتصادي کلان و... ازجمله اقداماتی بوده که رئیسی در قوه قضائیه انجام داده است. همچنین عزل و دادگاه
اکبر طبري، آغاز گزارش دهی فساد یا همان سوت زنی، تقلیل 63 حساب قوه قضائیه به 5 حساب نیز از دیگر اقدامات رئیسی در

 
دستگاه قضا می باشد که با بازخورد مثبت در جامعه روبه رو شده است. 

از دیگر سوابق مدیریتی و مسئولیت هاي رئیسی می توان به ریاست شوراي نظارت بر صداوسیما، عضویت در شوراي عالی فضاي
مجازي، عضویت در ستاد مبارزه با مفاسد اقتصادي، عضویت در ستاد مبارزه با مواد مخدر، نخستین دبیر ستاد احیاي امربه معروف و
نهی از منکر کشور و... اشاره کرد. همچنین رئیس فعلی قوه قضائیه، عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام، نایب رئیس مجلس خبرگان

 
رهبري، عضو شوراي عالی امنیت ملی و عضو شوراي عالی انقلاب فرهنگی می باشد. 

حالا در سال 1400 سید ابراهیم رئیسی جزء نامزدهاي اصلی کسب ریاست قوه مجریه است و در بیانیه انتخاباتی خود اعلام کرده
است: «آمده ام تا با کمک همه مردم ایران و در طلیعه گام دوم، «دولتی مردمی براي ایرانی قوي» تشکیل دهم. دولتی که ارکان و
مسئولیت هاي اصلی آن بر دوش جوانان شجاع، تحول خواه، متخصص، پاك و ضد فساد خواهد بود که هرکجا به آن ها اعتماد شد،
قدرت و افتخار براي ایران آفریده اند. دولتی که توجه به محرومان و مستضعفان و طبقات پایین جامعه از مهم ترین اولویت هایش
خواهد بود و اجازه نخواهد داد که عزت و شرافت و کرامت آن ها خدشه دار شود. دولتی که با اجماع ملی و دیپلماسی هوشمند و
مبتکر، حتی یک لحظه را براي رفع تحریم هاي ظالمانه از دست نخواهد داد. با دیپلماسی برآمده از قدرت و توانایی هاي داخلی،
تعامل و رابطه دوستانه و مقتدرانه با دنیا، مخصوصا با همسایگان را، با سرعت پیگیري می کند. دولتی که دیوارهاي برافراشته در
مقابل شفافیت عملکرد و قراردادهاي پرحاشیه را فرو خواهد ریخت و خود را در اتاق شیشه اي در منظر ارزیابی و قضاوت مردم قرار

 
خواهد داد. دولتی که تأمین اشتغال پایدار را تکلیف قطعی خود می داند و اجازه بیکاري و اخراج ظالمانه کارگران را نخواهد داد.» 



توانمندسازي مردم با توسعه طرح اقتصاد مقاومتی در تمام کشور
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وزیر صنعت، معدن و تجارت در کارخانه داروگستر ساوا شفا ژن( شهرستان نقده) بیان کرد: شرکت هاي بزرگ می توانند
مردم را توانمند کنند و اگر طرح اقتصاد مقاومتی در تمام کشور توسعه یابد مردم توانمند خواهد شد. نوشته توانمندسازي

مردم با توسعه طرح اقتصاد مقاومتی در تمام کشور اولین بار در درآمد نیوز. پدیدار شد.

وزیر صنعت، معدن و تجارت در کارخانه داروگستر ساوا
شفا ژن( شهرستان نقده) بیان کرد: شرکت هاي بزرگ می
توانند مردم را توانمند کنند و اگر طرح اقتصاد مقاومتی در

 
تمام کشور توسعه یابد مردم توانمند خواهد شد. 

به گزارش درآمد نیوز و به نقل از شاتا، علیرضا رزم حسینی
در سخنانی در جمع دست اندرکاران این واحد تولیدي
دانش بنیان در ناحیه صنعتی راهدانه نقده، با بیان این
مطلب افزود: در همه جاي دنیا کشورها را شرکت هاي
بزرگ، توانمند و توسعه گرا می سازند نه دولت ها و در
کشور ما نیز شرکت هاي توسعه گرا را باید مورد حمایت

 
قرار دهیم. 

وي با بیان اینکه شرکت دانش بنیانی که امروز مورد بازدید قرار داده ام نیز یکی از همین شرکت هاي توانمند می باشد، گفت: آدم
هاي موفق محدودند اما گستره فعالیت آنها نامحدود است و این شرکت که سرمایه گذارانش در خارج از کشور بودند، تمام مینهاي

 
مقابل خود ( بروکراسی اداري) را یک به یک برداشته و اکنون در این نقطه ایستاده است. 

 
فرهنگ سرمایه گذاري باید گسترش پیدا کند 

وزیر صمت با تأکید بر اینکه فرهنگ سرمایه گذاري باید گسترش پیدا کند، تصریح کرد: به این نوع کارها اعتقاد دارم و هرگونه

 
همکاري در این زمینه را انجام خواهم داد، کارهاي بزرگ جسارت و ریسک بالا می خواهند که اگر موفق شوند خارق العاده هستند. 

رزم حسینی با بیان اینکه بیشتر سرمایه گذاران دوست دارند که در شهرهاي بزرگ مانند تهران( که بیش از 11 هزار واحد صنعتی
مستقر دارد) فعالیت کنند اما سرمایه گذار این طرح دانش بنیان، شهرستان نقده و منطقه مرزي را انتخاب کرده که این نیز در جاي

 
خود بی نظیر و قابل افتخار است. 

 
کارآفرینی و توانمندسازي کاري مجاهدانه است 



وي در بخش دیگري از سخنان خود با بیان اینکه شهدا جانفشانی کردند تا امنیت برقرار شود، بیان کرد: ما نیز باید تمام تلاش خود را
براي کارآفرینی و اشتغالزایی و توانمندسازي مردم انجام دهیم که حمایت از این گونه شرکت ها و ورود سرمایه گذاران در همین راستا

 
می باشد. 

 
حدود 500 میلیارد دلار ذخایر معدنی قطعی کشف شده است 

وزیر صمت با اشاره به بازدیدي که از معدن طلاي زرشوران داشت، اضافه کرد: اکتشاف در کل کشور 3 درصد است که همین سه
درصد حدود 500 میلیارد دلار ذخایر معدنی قطعی کشف شده است و اینکه میگوییم معدن می تواند جایگزین نفت و درآمدهاي

 
نفتی شود، سخن دور از دسترسی نیست. 

 
رزم حسینی ادامه داد: 120 تن ظرفیت طلاي ناب در معدن زرشوران است و این معدن فقط سالانه یک تن را برداشت می کند. 

 
سیاست باید در خدمت اقتصاد جامعه باشد 

وي همچنین در بخش دیگري از سخنان خود تاکید کرد: سیاست باید در خدمت اقتصاد باشد و سیاستمدار کسی است که سیاست را

 
در خدمت معاش مردم اداره کند تا دین مردم تضمین گردد. 

 
اصحاب رسانه افتخارات کشور در حوزه تولید را به مردم منعکس کنند 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در بخش دیگري از سخنان خود از اصحاب رسانه خواست تا افتخارات کشور در حوزه تولید را علیرغم

 
همه تنگناها و محدودیت ها رسانه اي نمایند. 

وي بیان کزد: اصحاب رسانه و مردم باید ببینند که چگونه شرکتهاي تولیدي در شهرك هاي صنعتی در شرایط تحریم سه شیفت کار
می کنند و 38 میلیارد دلار واردات مواد اولیه و مورد نیاز کارخانجات براي تولید را انجام دادیم، شهرك ها به دنبال توسعه هستند،

 
ظرفیت ها تکمیل است و نباید فقط روي نقاط منفی مانور داده شود . 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در دومین روز از سفر به استان آذربایجان غربی، کارخانه داروگستر ساوا شفاژن را در شهرستان نقده

 
مورد بازدید قرار داد. 

رزم حسینی از بخش هاي مختلف این واحد بازدید به عمل آورد و در گفت وگو با مسئولان، دست اندرکاران و کارکنان این واحد در
جریان مهمترین ظرفیت هاي آن قرار گرفت و مهمترین مسائل و مشکلات این واحد براي تکمیل و راه اندازي نهایی از جمله تامین

سرمایه و تسهیلات را مورد پیگیري و بررسی قرار داد.



مساعدت هاي آستان قدس رضوي براي مستأجران اراضی وقفی مسکونی و

کشاورزي

منبع: روزنامه رسالتشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1400/03/07

مساعدت هاي آستان قدس رضوي براي مستأجران اراضی وقفی مسکونی و کشاورزي

 
معاون آستان قدس رضوي خبر داد: 

 
مساعدت هاي آستان قدس رضوي براي مستأجران اراضی وقفی مسکونی و کشاورزي 

 
تهران-خبرنگاررسالت: 

معاون بهره وري املاك و اراضی بنیاد بهره وري موقوفات آستان قدس رضوي از پیش بینی و ارائه مساعدت هاي ویژه آستان قدس
براي مستأجران در اراضی وقفی مسکونی و کشاورزي خبر داد.مرتضی حقیقی در نشست خبري با حضور اصحاب رسانه گفت: یکی از
وظایف اصلی معاونت بهره وري املاك و اراضی، حفظ و صیانت از موقوفات آستان قدس رضوي است و در کنار آن، ارائه خدمات به
مستأجرین اراضی موقوفه همواره مورد توجه قرار داشته است.وي افزود: در چند سال گذشته توسعه شهر مشهد به صورت متوازن
صورت نگرفته است و نتیجه اش شکل گیري نقاط کمتر برخوردار بوده که نیازمند توجه بیشتر مدیریت شهري است، اما آستان قدس
رضوي نیز در راستاي خدمت رسانی و ایفاي مسئولیت اجتماعی خود، در کنار سایر ارگان هاي مدیریت شهري تلاش کرده است بستر
توسعه متوازن شهر و ارائه خدمات مطلوب به ساکنان این مناطق را فراهم آورد.حقیقی به مصداق هاي این همکاري نیز اشاره کرد و
گفت: اختصاص 23 هکتار زمین جهت احداث 6 هزار واحد مسکونی براي افراد کمتر برخوردار در شهرك شهید رجایی از جمله این
مساعدت ها بوده است. همچنین آستان قدس رضوي با در اختیار دادن اراضی موقوفه منطقه بلوار حر و شهرك شهید رجایی به
شهرداري، بستر احداث پارك هاي شهري، خیابان هاي دسترسی مناسب و دیگر خدمات در حاشیه شهر را فراهم کرده است.وي در
ادامه به دیگر اقداماتی که در منطقه شهید رجایی انجام شده است اشاره کرد و گفت: یکی از آسیب هاي موجود این است که ساکنان
در اراضی موقوفه، عمدتا فاقد سند اجاره هستند و این موضوع سبب می شود سرمایه و دارایی مردم در این اراضی قابلیت بهره وري
مناسب و استفاده از خدمات و تسهیلات قانونی نداشته باشد اما آستان قدس رضوي براي حل این مشکل مردم، مساعدت هاي ویژه
اي ارائه کرده است تا مستأجران با استفاده از تخفیف هاي قابل توجه، بتوانند سند اجاره دریافت و سرمایه خود را تثبیت کنند.حقیقی
تصریح کرد: بر این اساس در شهرك هاي شهید رجایی ،باهنر، مصطفی خمینی، شیرین و دیگر نقاط حاشیه شهر، بدهی مربوط به
اراضی تصرفی را تا 70 درصد بخشیدیم و 30 درصد باقیمانده نیز در اقساط 10 ساله توسط مستأجران پرداخت می شود. همچنین
طی تفاهم نامه اي با شهرداري مقرر شد متناسب با میزان بخشودگی آستان قدس رضوي در این اراضی، شهرداري نیز حقوقات خود
را تخفیف دهد.معاون بهره وري املاك و اراضی بنیاد بهره وري موقوفات افزود: با این مساعدت ها، بهترین شرایط ایجاد شده است تا
افرادي که سال هاي سال فاقد سند مالکیت قانونی بوده اند بتوانند پس از عقد قرارداد اجاره اراضی موقوفه، سند مالکیت رسمی ثبتی
هم دریافت کنند و از تسهیلاتی همچون وام مسکن بهره مند شوند.وي ادامه داد: به مناسبت دهه کرامت سال جاري نیز مساعدتی
براي حمایت از کسب و کارها و فعالیت هاي تولیدي در نظر گرفته شده و کسانی که حقوقات موقوفه را پرداخت می کنند از تخفیف
10 درصدي برخوردار شوند.حقیقی به مساعدت ویژه براي کشاورزان فعال در اراضی موقوفه هم اشاره کرد و گفت: متأسفانه امسال به
دلیل خشکسالی و کاهش بارندگی، بخشی از اراضی دیم شرایط مناسبی ندارد و به همین دلیل با بررسی هاي کارشناسی شرایطی
فراهم شده تا کشاورزان از پرداخت مال الاجاره نگرانی نداشته باشند و معاف از اجاره شوند.وي ادامه داد: در دو ماه نخست سال جاري
نیز در راستاي حمایت از محصولات کشاورزي، با وجود اینکه دولت مبناي پرداخت اجاره بر اساس گندم را نرخ 5 هزار تومان اعلام
کرده بود، اما آستان قدس رضوي با 20 درصد تخفیف، نرخ را 4 هزار تومان تعیین کرد.حقیقی در ادامه با اشاره به خدمات این



 
معاونت در روستاهاي وقفی گفت: براي روستاهاي وقفی نیز برنامه هاي 

 
جامعی در دستور کار قرار گرفته است، روستاهاي 6 دانگ 

وقفی براي بحث اشتغال و سکونت جوانان اختصاص یافته است. براي نمونه 20 هزار متر مربع از اراضی روستاي حسین آباد جنگل با

 
شرایط اقساطی مناسب براي سکونت جوانان اختصاص یافته 

تا از مهاجرت به شهرها جلوگیري شود.وي همچنین از موافقت تولیت آستان قدس رضوي با واگذاري یک قطعه زمین به متراژ 10
هزار متر مربع براي احداث مدرسه در منطقه سیدي مشهد خبر داد و گفت: این زمین در اختیار خیرین مدرسه ساز یا وزارت آموزش
و پرورش قرار می گیرد تا براي ساخت مدرسه مورد استفاده قرار بگیرد. حقیقی به تلاش هاي صورت گرفته براي بهره وري مناسب از
اراضی بزرگ مقیاس در نقاط مختلف شهري نیز اشاره کرد و گفت: سال گذشته براي 23 قطعه بزرگ مقیاس در مناطق مختلف شهر
به مساحت 64 متر مربع که فاقد بهره وري بود، پروانه ساختمانی اخذ شد که در برنامه سه ساله نسبت به واگذاري آن اقدام خواهد
شد.حقیقی به الکترونیکی شدن بسیاري از خدمات معاونت بهره وري املاك و اراضی براي تسهیل کار مردم هم اشاره کرد و گفت: با
توجه به اینکه یک سوم عرصه شهر مشهد جزء اراضی موقوفه امام رضا(ع) است و هر سال تعداد زیادي از مستأجران آستان قدس
رضوي باید براي پرداخت اجاره خود به صورت حضوري به ادارات املاك و اراضی مراجعه می کردند، ترتیبی اتخاذ شده تا مردم بدون
مراجعه حضوري و از طریق سایت معاونت بهره وري املاك و اراضی به نشانی amlak.razavi.ir درخواست تجدید اجاره خود را
ثبت کنند. وي همچنین گفت: به دلیل اینکه باید وضعیت برخی اراضی موقوفه تعیین تکلیف و حقوق موقوفاتی استیفا شود، گاهی
این نگرانی در مردم ایجاد می شود که وضعیت مالکیت آن ها به لحاظ حقوقی چه خواهد شد، اما این نوید را می دهیم که مردم می

 
توانند بدون هیچ نگرانی و با پرداخت حق تقدیمی، روند قانونی دریافت سند اجاره و سند ثبتی رسمی را دنبال کنند. 





بررسی مشکلات واحدهاي تولیدي و صنعتی سمنان با حضور عضو هیات عامل

بانک ملی

منبع: فراسوشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1400/03/07

حسن مونسان عضو هیات عامل و معاون شعب بانک ملی ایران در سفر به استان سمنان ضمن بررسی عملکرد داره امور
شعب  این بانک، مشکلات تعدادي از واحدهاي تولیدي و صنعتی استان را نیز مورد بررسی قرار داد.

بررسی مشکلات واحدهاي تولیدي و صنعتی سمنان با
حضور عضو هیات عامل بانک ملیحسن مونسان عضو هیات
عامل و معاون شعب بانک ملی ایران در سفر به استان
سمنان ضمن بررسی عملکرد داره امور شعب  این بانک،
مشکلات تعدادي از واحدهاي تولیدي و صنعتی استان را

 
نیز مورد بررسی قرار داد. 

به گزارش فراسو به نقل از روابط عمومی بانک ملی ایران حسن مونسان در جلسه بررسی عملکرد اداره امور شعب که به صورت وبینار
و با حضور بیژن مقدم بیرانوند مدیر امور شعب منطقه 2 کشور ، سید محمد شادمهر رئیس اداره امور شعب و دیگر مسئولان برگزار

 
شد؛ سیاست هاي اعتباري بانک ملی ایران در راستاي رونق تولید ، پشتیبانی و مانع زدایی را به همه واحدها ابلاغ  کرد. 

عضو هیات عامل و معاون شعب بانک  ملی ایران در نشست تخصصی بررسی مشکلات تعدادي از واحدهاي تولیدي و صنعتی استان،
که با حضور علیرضا شریفی نژاد معاون اقتصادي استاندار برگزار شد اولویت بانک ملی ایران در سال 1400 را تحقق منویات مقام
معظم رهبري در راستاي حمایت از تولید ، پشتیبانی و مانع زدایی دانسته و افزایش حدود اختیارات استانی روساي ادارات امور سراسر

 
کشور را موجب تسریع در حمایت از تولید کنندگان عنوان کرد. 

معاون شعب بانک ملی ایران تحقق دو هدف اصلی بانک ملی ایران در دو بخش ملی و سازمانی را با اجراي فرامین رهبري و تحقق
اهداف ملی و توانمندسازي سازمانی، امکان پذیر دانست و بر ضرورت تجهیز منابع با رویکرد منابع ارزان قیمت، مدیریت صحیح هزینه
ها ، ادغام شعب بانک ، جانشین پروري ، ارتقاء دانش و آگاهی ، کارآمدسازي ، چابک سازي نیروي انسانی ، بهره مندي حداکثري از

 
خدمات نوین بانکی و معرفی خدمات مذکور به مشتریان تاکید کرد. 

در ادامه مقدم بیرانوند مدیر امور شعب منطقه 2 کشور در وبینار کشوري بررسی اهداف استراتژیک و تبیین سیاست هاي اعتباري، 
نگاه همه جانبه به  تمامی شاخص هاي بانکی ، توجه به ورودي منابع و نحوه تخصیص آن در بخش هاي مختلف اقتصادي را لازم و

 
ضروري خواند. 

سیدمحمد شادمهر رئیس اداره امور شعب استان سمنان استفاده حداکثري از اختیارات تفویضی و رقابت سالم در بازار ، جذب منابع و
وصول مطالبات و مدیریت هزینه ها را اولویت هاي استان در سال 1400 اعلام  و ابراز امیدواري کرد که با اجراي بسته سیاستی جدید

 
و تصمیمات متخذه شاهد کاهش نرخ بیکاري و افزایش اشتغال پایدار در استان باشیم . 



شایان ذکر است در بازدیدي که معاون شعب و دیگر مسئولان  از شرکت هاي تولیدي و صنعتی کلران ، خودروسازي فردا ، زرین
ریس و گروه صنعتی خودروسازي  عقاب افشان و نشست با مدیران شرکت هاي مذکور انجام شد دستور پیگیري مشکلات کارخانه ها

 
و شرکت ها در راستاي حمایت از تولید و اشتغال صادر شد. 

در ادامه این سفر مونسان و مقدم بیرانوند و  تیم همراه با آیت االله شاهچراغی نماینده ولی فقیه و امام جمعه سمنان دیدار و گفت و

 
گو کردند . 

آیت االله شاهچراغی با ابراز خرسندي از حضور مسئولان بانک ملی ایران در استان ، بر استفاده حداکثري از فرصت خدمتگذاري به

 
محرومین  به ارائه رهنمود هاي لازم در این خصوص پرداخت. 

در پایان این سفر به منظور جذب سرمایه گذاران جدید در استان و تبیین بسته هاي جدید حمایتی بانک ملی ایران به فعالان

 
اقتصادي، نشستی با حضور روساي اتاق بازرگانی ، صنایع ، معادن و کشاورزي استان در اتاق بازرگانی برگزار شد. 

بازدید از شعب ممتاز سمنان ،7تیر سمنان، دکترچمران و غدیر سمنان با همراهی مقدم بیرانوند مدیر امور شعب منطقه دو کشور از
دیگر برنامه هاي مونسان در سفر به استان سمنان بود .



لزوم تلاش دوچندان مجلس یازدهم براي جبران فرصت هاي ازدست رفته

منبع: خانه ملتشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1400/03/07

عضو کمیسیون اصل 90 مجلس شوراي اسلامی در توئیتی به بیانات راهگشاي رهبرمعظم انقلاب درباره مجلس یازدهم اشاره
کرد.

به گزارش خبرگزاري خانه ملت،سیدمصطفی آقامیرسلیم نماینده مردم تهران،ري، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس و عضو

 
کمیسیون اصل 90 مجلس شوراي اسلامی، در توئیتی نوشت: 

""بیانات مشفقانه مقام معظم رهبري نسبت به مجلس انقلابی و توقعات برحق معظم له از نمایندگان، تکالیف و وظائف ما نمایندگان
مردم بویژه هیئت رئیسه را در افزایش کارآمدي مجلس براي چاره جویی مشکلات اقتصادي کشور و اشتغال مولد جوانان و جبران

فرصت هاي ازدست رفته دوچندان می کند.



ترسیم 3 رویکرد مهم رهبرمعظم انقلاب در آغاز فعالیت سال دوم مجلس

منبع: خانه ملتشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1400/03/07

  رئیس کمیته امنیت در کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس در توئیتی به بیانات رهبرمعظم انقلاب درباره
عملکرد یک ساله مجلس انقلابی وانتخابات پیش رو اشاره کرد.

به گزارش خبرگزاري خانه ملت؛ ابراهیم عزیزي نماینده مردم شیراز و زرقان در مجلس و رئیس کمیته امنیت در کمیسیون

 
امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شوراي اسلامی در توئیتی نوشت: 

 
رهبرمعظم انقلاب در آغاز فعالیت سال دوم مجلس، 3 رویکرد مهم ترسیم کردند: 

 
1- توجه به معیشت اقشار ضعیف 

 
2- حل مشکل اشتغال 

 
3- مبارزه با وارداتچی ها 

 
به فضل خدا با تشکیل دولت پاکدست،وفادار و انقلابی درکنار مجلس، این خواسته هاي به حق به نتیجه خواهد رسید. 

ان شاءاالله



نقدینگی کشور صرف دلالی و سوداگري می شود

منبع: روزنامه نوآورانشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1400/03/07

رئیسی: نقدینگی کشور صرف دلالی و سوداگري می شود نامزد
انتخابات ریاست جمهوري سیزدهم با بیان اینکه نقدینگی موجود در
کشور صرف دلالی و سوداگري می شود نه تولید، گفت: اگر نقدینگی

 
به سمت تولید هدایت نشود، تبدیل به سیل بنیان کن خواهد شد. 

نوآوران آنلاین- حجت الاسلام سید ابراهیم رئیسی نامزد سیزدهمین
دوره انتخابات ریاست جمهوري پس از ضبط برنامه رادیویی در جمع

خبرنگاران با بیان اینکه دولت ما دولت تحول و دولت مردمی خواهد بود، گفت: دولت ما براي تحقق این تحول، به مردم نقش خواهد

 
داد. 

رئیسی گفت: این تحول به گونه اي نیست که دولتمردان در اتاق دربسته بنشینند و براي بخش هاي مختلف برنامه بریزند. مردم باید

 
در این دولت نقش آفرینی کنند. 

وي محور تحول در دولت خود را عدالت اقتصادي عنوان کرد و گفت: محور تحول ما در حوزه اقتصاد، عدالت اقتصادي است. به عنوان
مثال در زمینه تخصیص تسهیلات باید عدالت وجود داشته باشد. آنچه همه نگران آن هستند، اینکه چرا تسهیلات به تولیدکننده نمی

 
رسد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري سیزدهم گفت: مگر ما نمی گوئیم افزایش نقدینگی؟ این نقدینگی کجاست که اغلب تولیدکنندگان و

 
کارخانجات فریاد می زنند که ما کمبود نقدینگی داریم. معلوم است که این نقدینگی جاي دیگري غیر از تولیدکننده می رود. 

رئیسی گفت: نقدینگی موجود در کشور صرف دلالی و سوداگري می شود نه تولید. اگر نقدینگی به سمت تولید هدایت نشود، تبدیل

 
به سیل بنیان کن خواهد شد. 

وي با تاکید بر اینکه برنامه ریزي ما این است که نقدینگی به سمت تولید بیاید، گفت: در این شرایط دیگر افزایش نقدینگی نگران

 
کننده نیست و موجب رونق تولید می شود و فعال شدن تولید نیز می تواند به افزایش اشتغال کمک کند. 

رئیسی با بیان اینکه کاهش تورم با افزایش تولید در کشور امکانپذیر است، گفت: من مساله تیم اقتصادي هماهنگ را در دولت خود

 
پیگیري خواهم کرد. 

 
وي افزود: یکی از مشکلات امروز کشور، تیم اقتصادي ناهماهنگی است که از هر بخش آن یک صدایی بلند می شود. 



نامزد انتخابات ریاست جمهوري سیزدهم گفت: تیم اقتصادي هماهنگ، می تواند اقتصاد کشور را براي مردم و بازار اطمینان بخش

 
کند. 

رئیسی تاکید کرد: کاهش تورم را می توان با اقدامات جدي، به یک رقمی رساند اما این مهم نیاز به کار دارد.



معرفی کتاب/ نقشه راه میلیونر هاي جهان چیست؟

منبع: شبکه روابط عمومیشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1400/03/07

نویسنده کتاب «عادت هاي ثروتمندان» تصریح می کند که این دسته از مدیران اجرایی مدام در حال توسعه ارتباطات
اجتماعی خود در محیط شرکت و صنعت مورد فعالیتشان هستند. او اشاره می کند که مثلا اکثر آن ها حتما روز تولد

همکاران خود و افراد تاثیرگذار صنعت را با تماس تلفنی تبریک می گویند و نسبت به وقوع رویدادي ...

شبکه اطلاع رسانی روابط عمومی یران (شارا)-|| مسیر ثروتمند شدن فارغ از کارآفرینی و انباشت طولانی مدت سرمایه براي
برخی افراد شاغل در حرفه ها و صنایع مختلف نیز وجود دارد اما مطابق بررسی توماس کورلی، محقق آمریکایی، میلیونر شدن این

 
افراد چگونه ممکن است؟ و نقشه راه میلیونرهاي جهان چیست؟ 

 
توماس کورلی با هدف شناسایی عادت هاي ثروتمندان، زندگی 233 میلیونر را طی 5 سال بررسی کرده است. 

 
بر پایه نتایج بررسی او نقشه راه میلیونر هاي جهان را می شود به سه دسته کلی تقسیم کرد. 

گروه نخست که افرادي هستند که با پس انداز مداوم و انباشت سرمایه میلیونر شده اند. متوسط دوره مورد انتظار براي میلیونر شدن
از این طریق، حدود 32 سال است. اما در مقابل، کارآفرینان موفق شده اند تا کوتاه ترین زمان ممکن را براي میلیونر شدن طی کنند.
کورلی دسته سومی از میلیونر ها را شناسایی کرده که به اعتقاد او افرادي هستند که در هر حرفه اي و صنعتی، با کار و تلاش مداوم،

 
خود را به سطح مدیران اجرایی شرکت هاي بزرگ می رسانند. 

از نظر کورلی این دسته از مدیران با خرید سهام شرکتی که در آن شاغل هستند، موقعیت خود را نسبت به بقیه تغییر می دهند؛ در
عین حالی که در سود سهام شرکت سهیم می شوند، با دانش افزایی مستمر، خود را به عنوان یک متخصص بلامنازع صنعتی خاص

 
مطرح می کنند. 

نویسنده کتاب «عادت هاي ثروتمندان» تصریح می کند که این دسته از مدیران اجرایی مدام در حال توسعه ارتباطات اجتماعی خود
در محیط شرکت و صنعت مورد فعالیتشان هستند. او اشاره می کند که مثلا اکثر آن ها حتما روز تولد همکاران خود و افراد تاثیرگذار
صنعت را با تماس تلفنی تبریک می گویند و نسبت به وقوع رویدادي ناگوار براي افرادي که نیاز به حفظ ارتباط با آن ها را دارند،
واکنش نشان می دهند و ابراز همدردي می کنند. در واقع آن ها از این طریق شبکه اي از افراد تاثیرگذار یک صنعت تشکیل می

 
دهند. 

کورلی خاطرنشان می کند که این دسته از مدیران اجرایی موفق می شوند تا موقعیتی تزلزل نا پذیر در یک صنعت براي خود فراهم
کنند؛ موقعیتی که حفظ و دوام آن مسیر میلیونر شدن آنها را هر چند در زمانی طولانی تر نسبت به کارآفرینان ولی زودتر از پس

 
اندازکنندگان هموار می کند. 

https://hodhod.ca :منبع



تخریب شوراي نگهبان پذیرفته نیست / با حضور در انتخابات دین خود را به

انقلاب ادا کنیم

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1400/03/07

حجت الاسلام والمسلمین ابراهیم گزمه گفت: بسیاري انتظار داشتند که شوراي نگهبان با توجه به تأیید صلاحیت ها
مصلحت اندیشی کند. امروز هجمه ها به شوراي نگهبان شروع شده است، باید گفت تخریب شوراي نگهبان پذیرفته نیست،

آنها وظیفه خود را انجام می دهند.

حجت الاسلام والمسلمین ابراهیم گزمه گفت: بسیاري انتظار داشتند که شوراي نگهبان با توجه به تأیید صلاحیت ها مصلحت
اندیشی کند. امروز هجمه ها به شوراي نگهبان شروع شده است، باید گفت تخریب شوراي نگهبان پذیرفته نیست، آنها وظیفه خود را

 
انجام می دهند. 

به گزارش خبرنگار افتخاري ایکنا، حجت الاسلام والمسلمین
ابراهیم گزمه، امام جمعه هامون، هفتم خردادماه در خطبه هاي
نماز جمعه این شهرستان که در مسجد جامع حضرت
امیرالمؤمنین(ع) برگزار شد، با اشاره به آسیب هاي فضاي
مجازي، گفت: دستگاه هاي فرهنگی باید هرچه سریعتر در
خصوص مدیریت فضاي مجازي تدابیر لازم را بیندیشند. چه
کسی جوابگوي گرفتاري جوانان و نوجوانان و خانواده ها در ورطه

 
هاي نابودکننده و منجلاب لجام گسیخته فضاي مجازي است؟ 

وي در ادامه با اشاره به سخنرانی و فرمایشات مقام معظم رهبري در جمع نمایندگان مجلس شوراي، بیان کرد: مقام معظم رهبري در
سخنرانی اخیر خود که به صورت ویدئوکنفرانس برگزار شد، رضایت ضمنی خویش را از نمایندگان انقلابی اعلام کردند، اما نه صد در

 
صد کامل؛ مجلس نباید تصمیمات احساسی بگیرد. 

امام جمعه هامون با اشاره به معرفی هفت نامزد نهایی انتخابات ریاست جمهوري 1400 از سوي شوراي نگهبان، اظهار کرد: بسیاري
انتظار داشتند که شوراي نگهبان با توجه به تأیید صلاحیت ها مصلحت اندیشی کند. امروز هجمه ها به شوراي نگهبان شروع شده

 
است، باید گفت تخریب شوراي نگهبان پذیرفته نیست، آنها وظیفه خود را انجام می دهند. 

حجت الاسلام گزمه در ادامه گفت: عملکرد غیر اصولی دولت ها موجب نارضایتی مردم و عدم حضور آنها پاي صندوق هاي رأي می
شود، اینکه می گویند شوراي نگهبان مشارکت را کم کرده است، هیچ ارتباطی به انتخابات ندارد. باید مجریان و دولتمردان مردم را

 
تشویق به حضور در انتخابات کنند. 

وي با تأکید بر ضرورت حضور حداکثري در انتخابات ریاست جمهوري، بیان کرد: همه ما باید امروز مردم را به حضور پاي صندوق



هاي رأي تشویق کنیم. اگر رأي ما درست باشد مشکلات نیز حل می شود، دو مشکل بزرگ کشور که اقتصاد و اشتغال افراد است می

 
تواند با یک انتخاب صحیح رفع شود. 

امام جمعه هامون یادآور شد: همه کاندیدهاي ریاست جمهوري کارنامه اي دارند و مردم باید مطالعه کنند و ببینند کدام یک موفق تر
بوده است. دشمن امروز تمام تلاش خود را انجام می دهد که مردم پاي صندوق هاي رأي قرار نگیرند، لذا به جهت کوري چشم
دشمنان وظیفه داریم، در ساعت هاي اولیه صبح روز انتخابات به اتفاق خانواده در محل صندوق هاي اخذ رأي حضور پیدا کنیم. ما

 
باید با حضور پاي صندوق هاي رأي، بخش کوچکی از دین خودمان را به انقلاب ادا کنیم. 

 
حسین قدس نیا 

انتهاي پیام



اجراي 27طرح اشتغال زایی براي مددجویان بهزیستی + فیلم

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1400/03/07

با پرداخت 9میلیارد ریال تسهیلات، 27طرح اشتغال زایی براي مددجویان بهزیستی چالدران اجرا می شود.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز آذربایجان غربی، این طرحها از محل اعتبارات
بهزیستی استان با هدف ایجاد اشتغال پایدار براي مددجویان تحت پوشش بهزیستی این

 
شهرستان اجرا شده است. 

قالی بافی، دامداري، خدماتی، صنفی و مشاغل خانگی از جمله طرحهاي اشتغال زایی

 
اجرا شده در بین مددجویان تحت پوشش بهزیستی این شهرستان است. 

سلماسی رئیس اداره بهزیستی چالدران گفت: اداره بهزیستی چالدران در راستاي ایجاد اشتغال پایدار بین معلولین و مددجویان تحت
پوشش توانسته 27طرح اشتغال زایی در زمینه هاي مختلف را اجرا کند که با پرداخت 9میلیارد ریال تسهیلات زمینه اشتغال 43نفر

 
فراهم شده است. 

 
طرحهاي اشتغال زایی به اجرا در آمده همواره مورد نظارت و ارزیابی کارشناسان بهزیستی قرار می گیرد. 

احمدي کارشناس اشتغال بهزیستی چالدران گفت: تمامی متقاضیان خود اشتغالی بهزیستی قبل از دریافت تسهیلات خود اشتغالی در

 
دوره هاي آموزشی مهارتهاي کسب و کار و مهارت آفرینی و مهارت زندگی آموزشهاي لازم را فرا می گیرند. 

سلماسی رئیس اداره بهزیستی چالدران افزود:در ادامه پرداخت تسهیلات اشتغال زایی براي مددجویان تحت پوشش بهزیستی چالدران
25میلیارد ریال دیگر نیز پیش بینی شده است که با این میزان اعتبار بیش از 50طرح اشتغال زایی دیگر در این شهرستان اجرا

 
خواهد شد 

 
امسال اعتبارات بخش اشتغال زایی اداره بهزیستی چالدران در مقایسه با سال گذشته 2/5برابر افزایش یافته است. 

{sepehr_media_6501169_400_300$}



بررسی موانع اشتغال و تجارت مرزي، صادرات و واردات در سردشت

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1400/03/07

با حضور معاون وزیر صمت و رئیس سازمان توسعه و تجارت، موانع اشتغال و تجارت مرزي، صادرات و واردات در سردشت
بررسی شد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز آذربایجان غربی، معاون وزیرصمت و رئیس
سازمان توسعه و تجارت در این جلسه گفت: از تعهدات ارزي مربوط به پیله وران و

 
مرزنشینان هنوز 1.7میلیارد دلار پرداخت نشده و جامانده است. 

زاد بوم با بیان اینکه براي حل مسایل و مشکلات در دو سال اخیر تلاش هاي زیادي
صورت گرفته گفت:قبلا پیله وران می توانستند به هر میزانی در سال هاي گذشته صادرات انجام دهند اما اکنون این امر محدود شده

 
است، 

وي افزود: این رویه به خاطر اینکه از سال97 براي صادرات تعهد مرزي ایجاد شده پیله وران و مرزنشینان بایستی در یک سقف

 
محدود صادرات انجام بدهند اگر بیشتر از حد تعیین شده باشد بایستی کارت بازرگانی دریافت کنند. 

زادبوم با اشاره به ظرفیتهاي شهرستان نیز گفت: آینده شهرستان با توجه به موقعیت استراتژیکش از نظر کشاورزي، مرزي و

 
گردشگري تصمیمات و برنامه هایی براي آینده آن طرح ریزي شودکه جا دارد اقدامات تخصصی و ویژه در این خصوص انجام بگیرد. 

اقصی نخشی پور فرماندار و کمال حسین پور نماینده مردم شهرستانهاي سردشت و پیرانشهر نیز در این جلسه به تشریح ظرفیتها و
مشکلات شهرستان سردشت در حوزه اشتغال و تجارت مرزي، صادرات و واردات پرداختند..



انتخابات، میدان رقابت براي خدمت به مردم

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1400/03/07

کاندیداها براي خدمت به مردم و مردم براي کسب رضایت خدا در انتخابات شرکت کنند.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما؛ مرکز آذربایجان غربی،
نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه ارومیه در آیین
عبادي سیاسی نماز جمعه امروز ضمن تشریح اهمیت
انتخابات 28خرداد به رهنمودهاي رهب رمعظم انقلاب در
این خصوص اشاره کرد و گفت: افرادي که به عنوان کاندیدا
انتخاب شده اند میدان انتخابات را میدان قدرت طلبی و
میدان مسابقه ندانند وفقط میدان رقابت براي خدمت براي

 
مردم و کسب رضاي خداوند باشد. 

حجت الاسلام والمسلمین سید مهدي قریشی افزود: ملت
ما نیز باید براي رضاي خدا در انتخابات شرکت کنند و

 
افرادي که در این رقابت راي نیاورند با متانت قبول کرده و کنار بکشند . 

وي در ادامه بااشاره به اینکه مقام معظم رهبري در مجلس شوراي اسلامی مطالب مهمی را فرمودند گفت:انقلابی بودن را حفظ کنیم

 
و در این راه باید تلاش بی وقفه داشته باشیم. 

حجت الاسلام والمسلمین سید مهدي قریشی افزود: دنیا و دنیا پرستی ,قدرت وقدرت پرستی انسان را از مسیر انقلاب خارج می کند،

 
در مجلس باید متطق حکمفرما باشد و مجلس باید درست تصمیم بگیرد. 

خطیب جمعه ارومیه بااشاره به اینکه افرادي که داوطلب انتخابات ریاست جمهوري هستند باید مشکلات اشتغال , اقتصاد و
بوروکراسی اداري وقاچاق را برطرف کنند گفت: افرادي که براي شوراهاي شهر و روستا نامزد شده اند باید انقلابی باشند وبا اتحاد

 
وانسجام ، مسائل مربوط به شهر و روستا را به خوبی مدیریت کنند. 

حجت الاسلام والمسلمین سید مهدي قریشی بااشاره به اینکه اعمالی که در زندگی روزمره انجام میدهیم باید به نیت قرب الهی باشد
گفت: انسان با انجام کارهاي معمولی, مانند کسب رزق و روزي به بهشت می رود در صورتی که تمام کارهاي او براي رضاي خداوند

 
باشد وبه تعبیر قرآن کریم عبادت حساب می شود. 

وي افزود: انسان زمانی گناه و معصیت نمی کند و عمل صالح انجام می دهد و زندگی پربرکت نورانی خواهد داشت که همه اعمال او
براي رضاي خداوند باشد.



قاضی زاده هاشمی: وقت جراحی هاي بزرگ رسیده است

منبع: عصر ایرانشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1400/03/07

یک کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري 1400 با بیان این که وقت جراحی هاي بزرگ رسیده است، گفت: هر دولتی که روي
کار می آید باید برنامه ضربتی براي مسائلی مثل تورم، بیکاري و بهبود وضع مسکن داشته باشد اما اقدامات اصلاحی میان مدت و

 
بلندمدت نیز باید طراحی شود. 

به گزارش ایسنا، سیدامیرحسین قاضی زاده هاشمی در اولیه برنامه تبلیغی نامزدهاي ریاست جمهوري که بعد از ظهر امروز از شبکه
یک سیما پخش شد خود را نانوازاده اي از شهرستان فریمان و یک سیاستمدار نسبتا جوان توصیف کرد و گفت: امام خمینی (ره) در
زمانی که جهان به شرق و غرب تقسیم شده بود در چهارچوب احکام اسلام و انگیزه هاي اعتقادي اسلام را به میدان آورد تا روش

 
جدیدي در اداره زندگی مردم ایجاد کند. گفتمان ایشان نفی انحصار دین در عبادات فردي و اجتماعی کردن جریان اسلام بود. 

وي افزود: نگاه امام حاکمیت اسلام از طریق حاکم سازي مردم
بود همچنان که در مقدمه قانون اساسی نیز حاکمیت االله و مردم
در کنار هم پیش بینی شده است. معناي حاکمیت اسلام این
است که ساز و کارها، سیستم ها، رفتارها و کارکردهاي دستگاه
هاي مختلف و روش و منش مدیران رنگ و بوي اسلامی بگیرد.
مقام معظم رهبري نیز در طلیعه گام دوم ایجاد تمدن نوین

 
اسلامی را مورد تاکید قرار دادند. 

این نامزد انتخابات ریاست جمهوري با بیان این که در فصل اول زندگی جمهوري اسلامی، نظام تثبیت شد، ادامه داد: در عین حال
بیانیه گام دوم توسط رهبري صادر شد زیرا به خیلی از آرمان ها نرسیده بودیم. فصل دوم زندگی انقلاب برخاسته از تجارب فوق العاده
40 سال قبل است که باید رویکرد نوینی داشته باشیم زیرا با پوست اندازي درست نمی شود و نیاز به دگردیسی است. البته آرمان
ثابت است ولی در مسیر موانعی به وجود آمده است. البته ما توفیقات زیادي داشتیم ولی امروز باید غلط ها را بگیریم و دوباره شروع

 
کنیم لذا جوانان پیشتازان این حرکت جدید خواهند بود. 

قاضی زاده هاشمی با بیان این که در صورت عدم شناخت درست گذشته محکوم به تکرار تاریخ خواهیم بود گفت: ما باید نکات قوت و
ضعف مان را بدانیم و بر اساس آن طراحی درست کنیم. باید ببینیم آرمان هاي سال 57 چه بود. هدف انقلاب و قیام همه پیامبران
عدالت است اما متاسفانه امروز ما شاهد وجود دو طبقه در کشور هستیم. یک طبقه اشراف مرفه و ضد مردم که زندگی شان از محل
تورمی رشد پیدا کرده که جیب مردم فقیر را زده اند و سایر مردم که مالیات پردازان این طبقه اشرافی هستند. اساس این طبقه بر

 
مبناي تفکر نظام سرمایه داري است و نگاهش این است که فقر تولید کن تا حرکت ایجاد شود. 



وي با بیان این که دولت اعتدال در این زمینه کارنامه خوبی ندارد اضافه کرد: در این هشت سال ما بدترین وضعیت شکاف طبقاتی را

 
به لحاظ عدالت اجتماعی و اقتصادي شاهدیم. 

این نماینده مجلس آرمان دیگر انقلاب را آزادي عنوان و خاطرنشان کرد: البته با مفهوم آزادي بازي شده، تفکر لیبرال آن را به
ولنگاري تفسیر کرده و در مقابل عده اي فکر می کنند دفاع از دین محدود کردن آزادي هاي فردي است. در حالی که هر گونه توسل
به زور در هر حوزه اي چه برداشتن خواسته هاي زنان ایرانی و چه امروز بخواهد اتفاق بیفتد نادرست است. جامعه باید عرف اجتماعی

 
و فرهنگی خود را بطلبد و جامعه ما شاخص هاي ارزنده اسلامی را می طلبد. 

قاضی زاده هاشمی آزادي بیان را از آرمان هاي دیگر انقلاب دانست و گفت: با این مفهوم هم بازي شده. این که اسم آزادي بیان را
بیاوریم ولی در عمل اجازه حرف زدن به منتقدین را ندهیم لوث کردن این مفهوم است. این رویه باید تغییر کند. آرمان دیگر رفاه
است. البته زحمات زیادي کشیده شده و ما بعد از انقلاب میزان زیادي سد، جاده، مدرسه و دانشگاه ساختیم و در شاخص هاي بخشی
رشد زیادي کردیم ولی چون نتوانستیم عدالت را برقرار کنیم و روند پایدار در توسعه اقتصادي ایجاد کنیم سفره مردم نه تنها در
کمیت و کیفیت بهتر نشد بلکه مردم به سختی هاي جدي گرفتار شدند. امروز بچه هاي جوان جهادي گزارش هایی از گوشه و کنار
کشور از جازموریان، سیستان و بلوچستان می فرستند و ما باید خجالت زده باشیم که 42 سال بعد از انقلاب هنوز چنین نقاطی

 
داریم. 

وي استقلال سیاسی را آرمان دیگر انقلاب 57 عنوان کرد و گفت: امروز ما گرفتار چه شدیم؟ تمام امور داخلی را به خواست بیگانگان
پیوند زده اند. ما به لحاظ سیاسی استقلال داریم ولی تصمیم گیري هاي ما را به دیگران منوط کرده اند. البته ما با بداخلاقی در
جامعه بین الملل و قهر و انزوا مخالفیم ولی با مطلوب الاختیار شدن هم مخالفیم. سه اصل عزت، حکمت و مصلحت فراموش شده و
دوگانه عزت و معیشت ایجاد کردند که به بهانه معیشت نیز عزت فروشی کردند. اینکه با تصمیم رئیس جمهور کشوري نرخ ارز در
کشور ما به هم بریزد کجاي استقلال است. ما باید تعیین کننده شرایط اقتصاد بین الملل باشیم زیرا یک درصد جمعیت جهان و 10

 
درصد منابع طبیعی جهان را در اختیار داریم. 

وي حاکمیت مردم را آرمان دیگر انقلاب دانست و گفت: الان دولت ها در بالادست و پاي پلومرغ نشسته اند و مردم را پایین دست و
پاي نان خشک و آب اندك نشانده اند. وقتی صحبت از مردم می کنیم می گوییم اگر گرفتار شدیم به ما کمک کنند ولی آنها در
منافع غریبه اند و نمی توانند تصمیم بگیرند. متاسفانه مسائل مردم در این 40 سال به صورت جدي توسط دولت ها حل نشده و در
موضوع تورم، قدرت خرید، خانه دار شدن، ازدواج آسان و شغل در هر انتخابات صحبت شد که نشان می دهد کار اساسی نشده و

 
مسائل باقی است. 

قاضی زاده هاشمی ادامه داد: من یک جراح سر و گردن هستم. به این نتیجه رسیدم که با مسکن نمی شود بیمار را درمان کرد و
تومورهاي سرطانی باید برداشته شود. وقتی از جراحی صحبت می کنیم حرف از یک عمل غیر عاقلانه نیست. امروز وقت جراحی هاي
بزرگ رسیده است. چرا مشکلات باقی مانده؟ آیا گذشتگان زحمت نکشیده اند. البته کارهایی کردند، اما بعضا هم با خطاهاي بزرگ
هم به لحاظ شخصی و هم در تصمیمات روبرو بودند اما مهمتر از آن حکمرانی و روش اداره کشور غلط بوده است. چرا دولت هاي ما
تقریبا همه دوره شان را ناموفق به اتمام رساندند؟ ما باید به این سمت برویم که مسائل کشور را به صورت پایدار حل کنیم. البته
مسائل اضطراري مثل تورم، بیکاري و وضع مسکن وجود دارد که دولت ها باید برنامه ضربتی براي آن داشته باشند ولی اقدامات

 
اصلاحی میان مدت و بلندمدت هم باید طراحی شود. 

وي با بیان این که دولت هاي ما سکولار هستند، افزود: با این که امام مکتب سیاسی ولایت فقیه را آورد، نظام اداري ما باقیمانده از



گذشته است. بانک، کنکور، تامین اجتماعی و همین ها که گلوي مردم را می فشارند نظام هاي کهنه هستند. صاحبان این تکنولوژي
که غرب است از آن عبور کرده اند ولی ما تلاش می کنیم آن را حفظ کنیم. انقلاب نتوانست معماري سازمانی متناسب با خود را

 
ایجاد کند. دولت مطلوب دولت اسلامی است که با حاکم کردن روابط اسلامی در نظام اداري این مشکل را حل کند. 

وي در ادامه یادآور شد: دولت هاي ریاستی دولت هایی هستند که خود را صاحب کشور می دانند و مردم را فقیر و ناتوان می دانند.

بنابراین قیم مردم هستند و هیات دولت فکر می کند باید دستور دهد و مردم عمل کنند. اینها به خواست مردم توجه نمی کنند.
گرانی بنزین یک نمونه از آن است و شاخص این تصمیم گیري همین است که کار پنهانی انجام شود. این دولت ها شفاف نیستند،

 
ضد آزادي بیان و به شدت تمرکز گرا هستند. یعنی 10 - 12 نفر در تهران براي کل کشور تصمیم می گیرند. 

قاضی زاده هاشمی دولت مطلوب را دولت مشارکت جو عنوان کرد و گفت: مردم آن قدر رشید شده اند که خودشان تصمیم بگیرند.
در چنین سیستمی کارگزاران وکلاي مردم هستند. در دوره هایی حلقه هاي مختلف مثل حلقه علم و صنعت، جماران و ... آمده اند و
رانت هایی ایجاد شده و دولت هاي رانتی غارتی درست شده که ارز 4200 تومانی نمونه واضح آن است. عده اي خود را به شاه لوله
منابع ارزي وصل کرده و براي خود ثروت چشمگیر به هم زده اند یا در خصوصی سازي اموالی به قیمت ارزان فروخته شد و حالا باید
با 1000 بدبختی پس گرفته شود. اینها مردمی سازي را نابود کردند و اعتماد به بخش خصوصی را نیز از بین بردند. یا فقره بورس که

 
غصه بزرگ ماست اما دولت مردم دولت قانون گرا است که در آن قانون بر اشخاص مسلط است و قوانین باید مهم تر از آدم ها باشند. 

وي یادآور شد: دولت هاي لاکچري و اشرافی بی اعتنا به مردم هستند، آنها وقتی مردم در سختی هستند قهقه می زنند و مردم را از
پشت شیشه اسکورت نگاه می کنند آن هم با حقوق هاي نجومی و تشریفات فوق العاده، در حالی که دولت مردم، دولتی مردمی است.
دولت هاي نفتی عرضه ندارند، پاسخگو نیستند، وابسته به شیرهاي نفت هستند و کارآفرین نیستند اما دولت مردم دولت کارآفرین

 
است. 

وي یادآور شد: دولت هاي پیر دولت هایی هستند که انرژي ندارند. اینها تا سه نسل آینده شان را در داخل و خارج تامین کرده و
تغییر و تحول نمی پذیرند. سراغ هر اصلاحی می روي چه در بورس چه سربازي، کنکور، آموزش و پرورش و بانک می گویند اجازه
بدهید همین طور بماند. امنیتی می شود و مردم را می ترسانند. در حالی که دولت باید جوان و تحول ساز باشد و بتواند ثبات و
آرامش را به مردم برگرداند. همچنین دولت هاي جزیره اي دولت هایی هستند که هر بخش براي خود کار می کند و به جاي این که
هم را کمک کنند باعث تخریب می شوند. اینها باید به یک سیستم واحد تبدیل شوند. متاسفانه دولت ها معلول محورند و با پیامدها
کار دارند، مثلا اجازه می دهند هوا آلوده شود و بعد تعطیل می کنند. در حالی که راهکار مقابله با آلودگی هوا مشخص است. دولت
مطلوب دولت علت محور است. این که نیازهاي مردم همیشه جلوتر از دولت ها بوده علت اصلی ناکارآمدي دولت هاست. اگر ما امروز
پدیده رمز ارز را داریم دولت باید از 15 سال پیش براي آن برنامه می ریخت. دولت مردم دولت آینده نگر است. ما غیر از این که باید

 
برنامه منسجم براي اشتغال و معیشت داشته باشیم براي ساخت ایران جدید به نظریه جدید نیاز داریم. 

وي اضافه کرد: ما در دهه 60 دولت هاي سوسیالیست و در 30 سال بعد دولت هاي سرمایه داري را تجربه کردیم. باید اتفاق عمیق
تري بیفتد. ما نیازمند انقلاب در ساز و کارها هستیم. این نظام اداري باید تغییر کند و بعد انقلاب در مدیریت رخ دهد. دولت مردم

 
دولت کاملا ادغام یافته در مردم است و جدایی بین دولت و مردم نیست. لذا وقتی مردم به میدان بیایند کارگشا خواهند بود. 

قاضی زاده هاشمی در پایان اضافه کرد: دولت سلام پنج کار خواهد کرد که دولت مردم حاکم شود. اولینش شفافیت است، ما نظام
جامع شفافیت را برقرار می کنیم. دوم این که باید گفت وگوي دولت، مردم و خبگان براي رسیدن به تصمیمات اجماعی شکل بگیرد
و پایه تفکر دولت افکار عمومی باشد. سوم وجود رقابت و عدم انحصار و رانت است و چهارم عدالت در رشد و نهایتا پاسخگویی دولت



به تصمیماتش است. براي این کار فرزندان شما در موسسه بسامد و گام دوم که من نماینده آنها هستم دو سال کار کردند. ما دو

 
برنامه با عنوان فصل پروانگی و گفتمان دولت مردم منتشر کردیم و برنامه هاي جدي در حوزه هاي مختلف داریم. 
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اجراي آزمایشی طرح تولید علوفه هیدرو پونیک در بشاگرد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1400/03/07

طرح هیدرو پونیک براي نخستین بار در کشور با همکاري مؤسسه خیریه امام علی (ع) شهر ري در روستاي ایرر شهرستان
بشاگرد به صورت آزمایشی اجرا شد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیماي مرکز خلیج فارس؛ مدیر این
مؤسسه گفت: در این طرح علوفه بدون خاك در یک سالن سی متري

 
تولید می شود. 

سید اکبر کساء افزود: در اجراي این طرح با تولید روزانه 500 کیلو

 
علوفه، غذاي 150 راس دام تامین می شود. 

بیشتر بخوانید؛ آغاز پرورش آزمایشی علوفه با روش هیدروپونیک در

 
قشم 

وي گفت: درصورت استقبال از طرح تولید علوفه هیدرو پونیک، با کمک کمیته امداد و صندوق کارآفرینی امید این طرح در شهرستان
بشاگرد گسترش می یابد.



رضایی: اهانت به اقوام ایرانی جرم است

منبع: ایرناشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1400/03/07

تهران-ایرنا- محسن رضایی نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري درگفتگوي خود در رسانه ملی به تبیین نگاه
فرهنگی دولت «اقدام و تحول» پرداخت و گفت: اهانت به اقوام ایرانی را به عنوان یک جرم تلقی می کنم و لایحه آن را به

مجلس خواهم فرستاد. زبان مادري اقوام ایرانی را در مدارس جاري و ساري خواهم کرد.

تهران-ایرنا- محسن رضایی نامزد سیزدهمین دوره
انتخابات ریاست جمهوري درگفتگوي خود در رسانه ملی
به تبیین نگاه فرهنگی دولت «اقدام و تحول» پرداخت و
گفت: اهانت به اقوام ایرانی را به عنوان یک جرم تلقی می
کنم و لایحه آن را به مجلس خواهم فرستاد. زبان مادري

 
اقوام ایرانی را در مدارس جاري و ساري خواهم کرد. 

به گزارش ایرنا از سایت محسن رضایی، عصر روز جمعه
هفتم خردادماه 1400 در ویژه برنامه «انتخاب و فرهنگ» در رادیو فرهنگ گفت: من محسن رضایی میرقائد هستم، فعلا دبیر مجمع
تشخیص مصلحت نظام هستم. در بیست سال گذشته عمده سیاست هاي کلی اقتصاد ملی را به رهبر معظم انقلاب پیشنهاد دادم و
متاسفانه این سیاست ها در دولت هاي گوناگون دنبال نشد و امروز می خواهم در خصوص دیدگاه هاي خودم در حوزه فرهنگی با

 
مردم صحبت کنم. 

وي با تاکید بر ضرورت تحول فرهنگی گفت: شرایط امروز کشور ما نیازمند تحول و جهش است. در امر اقتصاد و فرهنگ یا متوقف
شده ایم یا به سوي عقب در حرکتیم. این وضعیت نامطلوب است و من و بسیاري از مردم از این وضع حال خوشی ندارند. ورود
نااهلان و ناکارآمدان این وضعیت را ساخته و با این اوضاع نباید از مردم انتظار داشته باشیم که علی وار و فاطمی زندگی کنند. ما نیاز
به تحولی داریم که از مسئولین شروع شود. تحول فرهنگی و ارزشی هم باید از دولت شروع شود. ما نیاز به یک قیام فرهنگی و
اقتصادي داریم. بدون یک قیام فرهنگی و اقتصادي قادر به سامان دادن پیشرفت در کشور نخواهیم بود. دولت من به فرهنگ توجه

 
جدي می کند نه به عنوان کالاي لوکسی که در اختیار همه مردم نباشد. 

رضایی در خصوص موضوع «جمعیت و ازدواج جوانان» گفت: ده سال است که با این پدیده آشنا هستم و از پنج شش سال پیش
سیاست هاي کلی جمعیت را تقدیم رهبر انقلاب کرده ایم ولی دولت ها و مجالس توجهی به این نداشته اند. ما به سرعت قانون این
سیاست ها را تنظیم می کنیم. از تصمیم گیري هاي اشتباه در وزارتخانه هاي بهداشت و ... جلوگیري می کنیم و مقررات جدیدي را
براي ساماندهی سالخوردگان تنظیم می کنیم. استفاده از پنجره جمعیتی را بیشتر خواهیم کرد و سن بازنشستگی را از 50 تا 70 سال

 
خواهیم داشت. برنامه هاي ترویجی و تشویقی براي ازدواج جوانان را دنبال خواهیم کرد. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: یکی از کارهایی که دنبال خواهم کرد نظام آموزشی کشور را به یک سبد
ذهنی حرفه اي تبدیل خواهم کرد. درصد آموزش هاي حرفه اي را افزایش خواهیم داد و از مهدکودك روحیه کار و خلاقیت را با



 
زندگی دانش آموزان آشتی خواهیم داد و حرفه اي گري و تخصص گرایی را ترویج خواهیم کرد. 

رضایی در خصوص موضوع «آموزش و پژوهش» گفت: مساله اساسی این است که از هدفی که شوراي عالی انقلاب فرهنگی بر آن
اساس تشکیل شده دور شده ایم. مدارس، دانشگاه ها، وزارت ارشاد و هنرمندان شاهد مشکلاتی هستند که از گسست تصمیم سازي و
تصمیم گیري ناشی است. شوراي عالی آموزش و پرورش، مدارس خصوصی و غیردولتی هر کدام مشکلاتی را پدید آورده اند که
نظارت بیشتري را طلب می کند. ارتباط بین پژوهش، آموزش و صنعت را باید تقویت کنیم. به همین دلیل است که اکثر پژوهش هاي

 
دانشگاهی ما به خارج از کشور می رود و به عنوان کالا به داخل کشور بر می شود. 

وي افزود: در دهه اخیر تلاش هاي خوبی در زمینه ارتباط دادن مقالات با نیازهاي جامعه و کاربردي شدن علم و پژوهش انجام شده
است. معاونت علم و فناوري ریاست جمهوري حرکت خوبی داشته، پارك ها علم و فناوري و مراکز رشد باید تقاضاي جامعه را دریافت
کنند و رسالات دانشجویان ما براي بهبود پیشرفت کشور مورد استفاده قرار گیرند. نیازهاي اجتماعی، صنعتی و کشاورزي باید به

 
مقالات و پژوهش ها متصل شوند. 

رضایی درباره «هنر طراز انقلاب اسلامی» گفت: اگر بین هنر و انقلاب پیوند برقرار می کردیم شاهد نوآوري هایی براي جهانیان می
بودیم. صیقل یافتن روح انسانی مهمترین کارکرد هنر است و مبنا تحول هنري می تواند باشد. پژوهش هایی مستند به قرآن و
پژوهش هاي علمی می تواند هنر را تقویت کند. من مخالف دوگانه سازي هستم. دولت من دولت همه ایرانیان است. سابقه من هم
همین را نشان می دهد که از همه نیروهاي مفید و شایسته باید استفاده کنیم. هنرمندان انقلابی می توانند پیشران و پیشگام در

 
تحول در گسترش هنر کشور باشند. 

رضایی در خصوص «فرهنگ کار و آسیب هاي اجتماعی» گفت: نفرت از کار در ایران ذاتی نیست. راحت طلبی به جنبه تربیتی
ایرانیان ربط دارد. مبناي نظام آموزشی را باید به تربیت و ساماندهی رفتاري بگردانیم. کار را باید از مدارس آغاز کنیم و سازگاري با
کار را باید از مدارس آموزش داد. من زمانی که دبیرستان بودم، تابستان ها کار می کردم. وقتی دانشجو بودم هم در کارخانه ارج کار
می کردم. ما باید به مساله تربیت و روحیه خلاقیت و فعالیت و مهارت آموزي توجه کنیم. دانشکده هاي ما باید به مهارتکده تبدیل

 
شوند. در کنار اندیشکده به مهارتکده نیاز داریم. 

وي در بخش دیگري از این برنامه در خصوص نظرش درباره «شوراي عالی انقلاب فرهنگی» و «شوراي فرهنگ عمومی» گفت:
متولیان فرهنگی همه در دولت نیستند. حوزه هاي علمیه و دستگاه هاي فرهنگی مرتبط به نهاد رهبري هم کارهاي خوبی را دارند. با
مشورت مقام معظم رهبري اختیاراتی را براي شوراي عالی انقلاب فرهنگی خواهم گرفت و شوراي انقلاب فرهنگی را به این سمت

 
خواهم برد که تاثیر گذار باشد وگر نه بهتر است وظیفه این شورا را به نهادهاي دیگر بسپاریم. 

این نامزد انتخاباتی درباره «فرهنگ مطالعه» گفت: شاخص کتابخوانی و گرایش به کتاب بسیار پایین آمده و متاسفانه متون مجازي با
حداقل تامل و تعمق خطر جدي براي فرهنگ کتابخوانی ایجاد کرده. دولت من یک یارانه فرهنگی از خرید کتاب تا تشویق نقد و
مناظره درباره کتب را دنبال خواهد کرد. نظریه پردازي بدون ترویج فرهنگ مطالعه در کشور ممکن نیست. سعی می کنیم جوایز بین

 
المللی و ملی براي کتابخوانی به وجود بیاوریم. 

وي درباره «حاکمیت نگاه تجاري در محصولات فرهنگی» گفت: دولت ما فرهنگ را به دو گروه فرهنگ زیربنایی و محصولات فرهنگی
تقسیم خواهد کرد و سرمایه گذاري و حمایت مالی از این بخش ها صورت خواهد گرفت. محصولات فرهنگی از صنایع دستی تا
گردشگري و میراث فرهنگی و سایر محصولات را با بازاریابی ترویج خواهیم کرد. گردشگري طبیعی و هنري و درمانی می تواند درآمد



ملی ما را افزایش بدهد. نمایشگاه هاي فرهنگی آنلاین و سه بعدي را به صورت دائمی برگزار خواهیم کرد. متاسفانه در این دولت

 
فرش و صنایع دستی ما 60 درصد کاهش فروش را تجربه کرد و این را علاج خواهیم کرد. 

رضایی در ادامه بیان دیدگاه هایش درباره «فرهنگ و آموزش» گفت: در دولت من روحیه کار تیمی را در نظام آموزشی تقویت
خواهیم کرد. هیچ دولتمردي در دولت من بدون پژوهش و کار جمعی، تصمیمی نخواهد گرفت. مدارس کادرسازي و تربیت زمامداران

 
را تاسیس می کنم. 

نویسنده کتاب ایران آینده افزود: تلاش خواهم کرد جوانان را در تمامی امورات کشور دخالت بدهم و سطوح آنها را ارتقا می دهم.
اهانت به اقوام ایرانی را به عنوان یک جرم تلقی می کنم و لایحه آن را به مجلس خواهم فرستاد. زبان مادري اقوام ایرانی را در مدارس

 
جاري و ساري خواهم ساخت. 

دکتر رضایی در پایان صحبت هاي خود گفت: «حاج قاسم، قهرمان شکست ناپذیر ما بود و کاش امروز در کنار ما بود.» به امید یک

 
قیام فرهنگی و اقتصادي براي ایجاد تحول در زندگی ایرانیان. 

 
برچسب ها 

 
- انتخابات 1400 

 
- اشتغال زایی 

 
- انتخابات ریاست جمهوري 

- محسن رضایی میرقائد



ارزش ذخایر معادن اکتشافی در کشور به 500 میلیارد دلار می
رسد

ارزش ذخایر معادن اکتشافی در کشور به 500 میلیارد دلار می رسد

منبع: روزنامه روزگار معدنشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1400/03/07

علیرضا رزم حسینی روز جمعه در آیین بازدید از کارخانه قند مروارید مهاباد که محمدمهدي شهریاري استاندار آذربایجان
غربی، نماینده مردم مهاباد در مجلس و تنی چند از مدیران کل استان نیز حضور داشتند اظهار داشت: تداوم عملیات اکتشاف

معادن در کشور نشان می دهد که ارزش ذخایر آن تا هزار میلیارد دلار نیز خواهد ...

ارزش ذخایر معادن اکتشافی در کشور به 500 میلیارد دلار
می رسد وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: ارزش معادن
اکتشاف شده در نقاط مختلف سطح کشور به بیش از 500

 
میلیارد دلار می رسد. 

علیرضا رزم حسینی روز جمعه در آیین بازدید از کارخانه قند مروارید مهاباد که محمدمهدي شهریاري استاندار آذربایجان غربی،
نماینده مردم مهاباد در مجلس و تنی چند از مدیران کل استان نیز حضور داشتند اظهار داشت: تداوم عملیات اکتشاف معادن در

 
کشور نشان می دهد که ارزش ذخایر آن تا هزار میلیارد دلار نیز خواهد رسید. 

وي افزود: بخش معدن و صنایع معدنی امروزه از اهمیت زیادي برخوردار بوده و قابلیت همپایی با نفت را براي تحصیل ارز و ایجاد

 
اشتغال در کشور داشته و بستري ارزشمند براي سرمایه گذاري جدید محسوب می شود. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت اضافه کرد: هم اینک بالغ بر 60 میلیارد تن ذخیره معدنی در سطح کشور شناسایی شده که از این رقم

 
حدود 37 میلیارد تن ذخیره قطعی و بقیه احتمالی است. 

رزم حسینی تاکید کرد: جلوگیري از خام فروشی مواد معدنی را به صورت جدي دنبال می کنیم و بر این باوریم که معدنی را استخراج

 
نکنیم مگر اینکه امکان فرآوري داخل براي ایجاد ارزش افزوده داشته باشد و این مسیر را با جدیت ادامه می دهیم. 

وي معادن را فرصت مهمی براي توسعه متوازن و پایدار در کشور دانست و اضافه کرد: یکی از سیاست هاي این وزارتخانه حرکت به
سوي فراوري مواد معدنی است و برهمین اساس تصمیم گرفته شده است تا هر واحدي که مواد معدنی آن به اندازه کافی باشد ملزم

 
به فرآوري مواد معدنی تولیدي خود شود تا بدین وسیله به سوي اشتغالزایی بیشتر حرکت کرد. 

کارخانه قند مروارید مهاباد با ظرفیت سالانه 2 میلیون تن چغندر قند یکی از بزرگترین کارخانه هاي قند آذربایجان غربی به شمار می

 
رود، که با بیش از 100 میلیارد ریال سرمایه گذاري در حال احداث بوده و تا پایان امسال به بهره برداري خواهد رسید. 

با تکمیل و بهره برداري از پروژه کارخانه قند و 2 واحد تولیدي الکل و خمیرمایه در کنار آن براي 470 نفر به صورت مستقیم و 2

 
هزار نفر به صورت غیرمستقیم فرصت اشتغالزایی فراهم خواهد شد. 

 
علیرضا رزم حسینی، وزیر صنعت، معدن و تجارت شامگاه پنجشنبه در آغاز سفري 2 روزه وارد آذربایجان غربی شد. 



بازدید از پایانه مرزي تمرچین، جلسه با کولبران، بازدید از معدن زرشوران تکاب و افتتاح چندین واحد صنعتی در شهرستان هاي

 
نقده، مهاباد، میاندوآب، پیرانشهر و بوکان از برنامه هاي روز نخست سفر وزیر صنعت به آذربایجان غربی است. 

در ادامه سفر و در روز دوم، وزیر صنعت در جلسه گفت و گوي دولت و بخش خصوصی شرکت خواهد کرد و مشکلات فعالان

 
اقتصادي این استان را خواهد شنید. 

انتهاي پیام/



واگذاري 6 هزار معدن راکد در کشور نقش مهمی در اشتغالزایی
دارد

واگذاري 6 هزار معدن راکد در کشور نقش مهمی در اشتغالزایی دارد

منبع: روزنامه روزگار معدنشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1400/03/07

علیرضا رزم حسینی روز جمعه در حاشیه بازدید از کارخانه قند مروارید مهاباد در گفت گو با خبرنگاران افزود: از سال گذشته
معادنی که راکد بوده و یا اقدام به مجوز فروشی می کردند شناسایی و براي فعال سازي و تولید از طریق فرآیند مزایده

عمومی همزمان در سراسر کشور به افراد حقیقی و حقوقی (...) نوشته واگذاري 6 ...

واگذاري 6 هزار معدن راکد در کشور نقش مهمی در
اشتغالزایی دارد وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: طرح
واگذاري 6 هزار معدن راکد و نیمه فعال در کشور از طریق

 
مزایده عمومی نقش مهمی در اشتغالزایی در کشور و جذب سرمایه گذاري هاي جدید خواهد شد. 

علیرضا رزم حسینی روز جمعه در حاشیه بازدید از کارخانه قند مروارید مهاباد در گفت گو با خبرنگاران افزود: از سال گذشته معادنی
که راکد بوده و یا اقدام به مجوز فروشی می کردند شناسایی و براي فعال سازي و تولید از طریق فرآیند مزایده عمومی همزمان در

 
سراسر کشور به افراد حقیقی و حقوقی داراي صلاحیت جهت سرمایه گذاري جدید واگذار خواهد شد. 

وي بیان کرد: واگذاري این معادن غیرفعال فرصت خوبی براي سرمایه گذاران ایجاد خواهد کرد و زمینه اشغالزایی و درآمد پایدار را

 
براي مردم فراهم خواهد کرد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه فعال سازي معادن علاوه بر ایجاد اشتغال، موجب رونق اقتصادي مناطق نیز می شود
افزود: با احیاي یک معدن متروکه و غیرفعال اولین اتفاق، ایجاد شغل براي اهالی روستا است و معتقدیم باید به دنبال ایجاد کسب و

 
کار در روستاها و شهرهاي دورافتاده باشیم تا مهاجرت شکل معکوس پیدا کند. 

رزم حسینی اضافه کرد: فرآیند واگذاري به صورت قانونی در سامانه ستاد (مزایده ها و مناقصات دولت) انجام خواهد شد و اعضاي
تشکل ها و نمایندگان وزارت صمت برامر مزایده نظارت کامل خواهند داشت از اینرو امک هیچگونه رانت و یا تخلف قانونی میسر

 
نیست. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه این مزایده براي اولین بار در کشور انجام می شود، ادامه داد: متقاضیانی که در این مزایده
برنده شوند اما کار اکتشاف، بهره برداري و فعال سازي معدن را انجام ندهند مجدداً معادن از آنها گرفته و باز از طریق مزایده به افراد

 
داراي صلاحیت واگذار می شود. 

وي در بخش دیگر از سخنان خود با بیان اینکه آذربایجان غربی از لحاظ تولید از شرایط قابل قبولی برخوردار است، ادامه داد: بسیاري
از شهرك هاي صنعتی سطح این استان نیاز به توسعه و اهداي زمین دارد که با هماهنگی انجام شده با استانداري هر شهرك صنعتی

 
که زمین در اختیار وزارت صنعت، معدن و تجارت قرار دهد این وزارتخانه نسبت به زیرساخت هاي آن اقدام خواهد کرد. 

رزم حسینی اضافه کرد: امسال به لطف سرمایه گذاري انجام شده و در راستاي تحقق شعار سال مبنی بر رفع مانع زدایی در حوزه

 
صادرات، عملکردي بهتري نسبت به سال گذشته داریم و با برنامه ریزي انجام شده سعی داریم این روند به رشد را ادامه دهیم. 



 
علیرضا رزم حسینی، وزیر صنعت، معدن و تجارت شامگاه پنجشنبه در آغاز سفري 2 روزه وارد آذربایجان غربی شد. 

بازدید از پایانه مرزي تمرچین، جلسه با کولبران، بازدید از معدن زرشوران تکاب و افتتاح چندین واحد صنعتی در شهرستان هاي

 
نقده، مهاباد، میاندوآب و بوکان از برنامه هاي روز نخست ( امروز جمعه) سفر وزیر صنعت به آذربایجان غربی است. 

در ادامه سفر و در روز دوم، وزیر صنعت در جلسه گفت و گوي دولت و بخش خصوصی شرکت خواهد کرد و مشکلات فعالان

 
اقتصادي این استان را خواهد شنید. 

انتهاي پیام/



بررسی بهترین مسیر انتقال آب از خلیج فارس به خراسان جنوبی

منبع: روزنامه روزگار معدنشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1400/03/07

هشتمین نشست ستاد توسعه خاوران روز پنجشنبه 2 دستور کار شامل "رفع موانع تولید از مسیر صنایع معدنی استان با
مشارکت سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران" و "آخرین نتایج طرح انتقال آب خلیج فارس به خراسان

جنوبی" داشت که با حضور تصویري مسوولان کشوري مورد بحث و بررسی قرار گرفت. استاندار ...

بررسی بهترین مسیر انتقال آب از خلیج فارس به خراسان
جنوبی مسیر و نحوه اجراي طرح انتقال آب از خلیج فارس
به خراسان جنوبی در ستاد توسعه خاوران بررسی شد تا به
گفته استاندار با خرد جمعی در زمینه بهترین، سهل
الوصول و ارزان ترین مسیر براي اجراي کار تصمیم گیري

 
شود. 

هشتمین نشست ستاد توسعه خاوران روز پنجشنبه 2
دستور کار شامل "رفع موانع تولید از مسیر صنایع معدنی
استان با مشارکت سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع
معدنی ایران" و "آخرین نتایج طرح انتقال آب خلیج فارس

 
به خراسان جنوبی" داشت که با حضور تصویري مسوولان کشوري مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 

استاندار خراسان جنوبی در این نشست با موضوع بررسی نحوه اجراي طرح انتقال آب از خلیج فارس به خراسان جنوبی که با حضور
مدیرعامل شرکت تامین آب صنایع و معادن کشور به عنوان مجري طرح انتقال آب خلیج فارس به استان همراه بود، اظهار
داشت: هدف از این حضور، بحث و بررسی روند اجراي پروژه است تا با خرد جمعی در زمینه بهترین، سهل الوصول و ارزان ترین مسیر

 
براي اجراي کار تصمیم گیري شود. 

حمید ملانوري گفت: تاکنون 450 کیلومتر خط انتقال آب تا خروجی استان یزد آماده سازي و اجرا شده است و ما در این جلسه به

 
این جمع بندي می رسیم که پروژه از ورودي استان به چه شیوه و از چه مسیري اجرا شود تا بهترین بازدهی را داشته باشد. 

وي افزود: این طرح براي توسعه در حوزه هاي تولیدي، معادن و صنایع به کار برده می شود و حتی در جاهایی که نیاز است بهره

 
مندي از آب شرب هم در دستور کار قرا می گیرد. 

استاندار خراسان جنوبی با اشاره به وضعیت کم آبی استان گفت: طرح انتقال آب خلیج فارس به خراسان جنوبی، کار بزرگ و

 
ارزشمندي است که از آن می توان به عنوان یک انقلاب در توسعه استان یاد کرد زیرا آب پیش نیاز همه طرح هاي توسعه اي است. 

وي بیان کرد: با اجراي طرح انتقال آب از خلیج فارس به خراسان جنوبی که 20 سال با خشکسالی مواجه است، یکی از مهمترین

 
شاخص هاي توسعه استان عملیاتی می شود. 



ملانوري گفت: در حال حاضر یکی از برنامه هاي دولت بهره برداري بیشتر از معادن استان و ایجاد واحدهاي تولیدي و صنعتی

 
است لذا به آب براي اجراي برنامه هاي توسعه اي استان نیاز داریم و بدون تامین آب اجراي برنامه هاي توسعه اي امکانپذیر نیست. 

وي اظهار داشت: با مصوبه دولت، خط دوم انتقال آب از خلیج فارس به استان هاي یزد، کرمان، خراسان جنوبی و خراسان رضوي در

 
سال گذشته آغاز شد و با اجراي این طرح آب مورد نیاز ما در بخش صنایع و معادن و کشاورزي صنعتی تامین خواهد شد. 

استاندار خراسان جنوبی عنوان کرد: در ستاد توسعه خاوران نحوه اجراي طرح و اینکه طراحی و اجراي خط انتقال در استان به چه
شکل انجام شود، مورد بررسی قرار گرفت تا با این اقدامی که توسط دولت انجام می شود، بیشترین بهره برداري را از سهم استان

 
داشته باشیم. 

وي گفت: نیازهاي آبی براساس ظرفیت هاي معدنی و پیش بینی ها براي استقرار واحدهاي معدنی و صنعتی استان در این

 
نشست مورد بررسی قرار گرفت و مجري طرح آبرسانی هم نحوه اجرا و کمیت و کیفیت آن را تشریح کرد. 

ملانوري افزود: در نشست هاي بعدي تلاش می کنیم که این پروژه واقعی تر و تخصصی تر در استان دنبال شود و در مدت زمان

 
معقولی اجرایی شود. 

وي سهمیه استان خراسان جنوبی از خط انتقال آب خلیج فارس را 60 میلیون متر مکعب عنوان کرد و گفت: با این سهمیه آب مورد

 
نیاز صنایع و بخش صنعتی کشاورزي استان تامین خواهد شد تا زمینه ساز توسعه سرمایه گذاري و اشتغال در استان شود. 

استاندار خراسان جنوبی از رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان خواست سهمیه آب مورد نیاز صنایع و معادن شهرستان ها را

 
با هماهنگی فرمانداران به صورت مجدد مورد بررسی قرار دهد تا در جلسه بعدي ستاد توسعه خاوران موضوع مورد بررسی قرار گیرد. 

وي ادامه داد: همچنین سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی اطلاعات مورد نیاز براي تامین آب مورد نیاز کشاورزي صنعتی استان

 
را به ستاد توسعه خاوران ارسال کند. 

ملانوري گفت: موضوع انتقال آب دریاي عمان به سیستان و بلوچستان و سپس خراسان جنوبی و خراسان رضوي نیز همچنان در

 
دست پیگیري است و دنبال می شود. 

وي اظهار داشت: ستاد توسعه خاوران طرح ابتکاري خراسان جنوبی است و این ستاد به دلیل اهمیت موضوع توسعه اقتصادي،

 
فرهنگی و اجتماعی و شناسایی ظرفیت هاي سرمایه گذاري استان و جذب سرمایه گذاران راه اندازي شده است. 

 
وي گفت تاکنون ستاد توسعه خاوران هشت جلسه در استان داشته است و این جلسات در شهرستان ها نیز تشکیل می شود. 

مدیرعامل شرکت تامین آب صنایع و معادن کشور هم گفت: دستیابی به منابع آبی پایدار و ایجاد تحول اقتصادي در فلات مرکزي و
شرق کشور، رشد صنایع معدنی، اشتغالزایی و بهره گیري از ظرفیت هاي بومی از مهمترین دستاوردهاي طرح انتقال آب از خلیج

 
فارس و دریاي عمان است. 

محمدحسن اسدي افزود: افق اجرایی طرح انتقال آب از خلیج فارس به سمت کرمان، خراسان جنوبی و خراسان رضوي تا سال 1404



 
برنامه ریزي شده و افق نهایی طرح براي تامین آب 1425 است. 

وي گفت: سهم خراسان جنوبی از محل اجراي این طرح 60 میلیون متر مکعب بوده و مجموع آب انتقالی به سه استان شرقی 230

 
میلیون متر مکعب در سال است. 

اسدي بیان کرد: 47 هزار میلیارد تومان برآورد اولیه اجراي این طرح است که شرکت هاي بزرگ صنایع و معادن تابعه و وابسته به

 
وزارت صمت سرمایه گذاري آن را برعهده گرفتند. 

وي گفت: در این طرح شرکت فولاد مبارکه 20 درصد، گل گهر 20 درصد، گوهر زمین 15 درصد، شرکت ملی مس 15 درصد،
شرکت چادرملو 15 درصد، فولاد خراسان 10 درصد و آپال پارسیان سنگان پنج درصد و در مجموع همه با هم 100 درصد سهام را

 
برعهده دارند. 

مدیرعامل شرکت تامین آب صنایع و معادن افزود: بررسی هاي لازم براي نهایی کردن تامین آب صنعت استان خراسان جنوبی تا افق

 
1425 انجام شد و با اطلاعاتی که استان در اختیار ما خواهد گذاشت، مسیر نهایی پروژه را طراحی خواهیم کرد. 

وي گفت: چون مسیرسازي ما در مشهد مشخص شده، مسیرسازي را از سمت مشهد به سمت جنوب استان شروع خواهیم کرد تا

 
سرعت کار به صورت موازي در همه استان ها افزایش یابد. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی هم در این نشست گفت: نیاز آبی صنایع استان در سال گذشته، 22 میلیون
متر مکعب یعنی 2 درصد آب مصرفی استان بوده که از این مقدار 15 میلیون متر مکعب در بخش صنعت و هفت میلیون مترمکعب

 
در بخش معدن مصرف شد. 

 
عباس جرجانی افزود: مجموع آب مورد نیاز براي صنایع و معادن استان تا افق 1420، 138 میلیون متر مکعب در سال است. 

عملیات اجرایی انتقال آب خلیج فارس به خراسان جنوبی 24 اسفند 99 همزمان با بهره برداري و آغاز عملیات اجرایی طرح هاي ملی

 
وزارت صنعت، معدن و تجارت به صورت ویدئوکنفرانس با حضور رییس جمهوري آغاز شد. 

در این آیین قطعه 2 خط یک انتقال آب خلیج فارس به سرچشمه و قطعه سه خط یک انتقال آب خلیج فارس به اردکان با دستور
رییس جمهوري به بهره برداري رسید همچنین عملیات اجرایی خط 2 انتقال آب خلیج فارس به استان هاي خراسان جنوبی و
خراسان رضوي، عملیات اجرایی خط سه انتقال آب خلیج فارس به استان اصفهان و عملیات اجرایی انتقال آب دریاي عمان از چابهار

 
به زاهدان آغاز شد. 

رییس جمهوري ضمن ابراز خرسندي از تحقق طرح بسیار عظیم انتقال آب به استان هاي شرقی و مرکزي کشور در دولت دوازدهم
گفت: در ابتداي دولت زمانی که درباره این طرح، تحقیق و گفتگو می کردیم، برخی ها معتقد بودند که قابلیت اجرا ندارد اما

 
خوشبختانه امروز شاهد اجرا و افتتاح آن هستیم. 

حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی افزود: از سه فاز این خط، یک فاز در آبان ماه و دو فاز امروز افتتاح شد و آب به منطقه
سیرجان، سرچشمه همچنین به منطقه اردکان یزد خواهد رسید، این خط از خلیج فارس و دریاي عمان به سمت خراسان جنوبی،



مشهدالرضا و استان اصفهان و خط چهارم نیز از دریاي عمان به سمت منطقه زاهدان و زابل در سیستان و بلوچستان را در بر می

 
گیرد که یک تحول بسیار عظیم است. 

وي اظهار داشت: این طرح از طرح هاي بسیار بزرگ و جزو آرزوهاي همه مردم و مسئولان از ابتداي انقلاب تاکنون بوده و امروز شاهد

 
آن هستیم که ابتدا هر سه فاز آن افتتاح شد و در این مرحله عملیات اجرایی خط دوم و سوم و چهارم نیز آغاز شد. 

 
رییس جمهوري گفت: در دولت یازدهم و دوازدهم در اجراي طرح هاي آب و خاك نه جهش بلکه انقلابی بزرگ رخ داده است. 

با سرمایه گذاري 128 هزار میلیارد تومان، بخش هایی از طرح بزرگ انتقال آب خلیج فارس و دریاي عمان به هفت استان واقع در
فلات مرکزي و شرق کشور شامل هرمزگان، کرمان، خراسان جنوبی، خراسان رضوي، یزد، اصفهان و سیستان و بلوچستان محقق می

 
شود. 

انتهاي پیام/



افتتاح 526طرح وزارت میراث فرهنگی

منبع: روزنامه حمایتشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1400/03/07

افتتاح 526طرح وزارت میراث فرهنگی

 
افتتاح 526طرح وزارت میراث فرهنگی 

بهره برداري از 526پروژه خدماتی و تفریحی در حوزه فعالیت وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی پنجشنبه گذشته با
فرمان حجت الاسلام حسن روحانی رییس جمهوري و از طریق ویدئوکنفرانس برگزار شد. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست
جمهوري، براي اجراي این طرح ها در مجموع 2هزار و 537میلیارد تومان سرمایه گذاري شده و با بهره برداري از آنها براي 2هزار و
697نفر اشتغال پایدار و مستقیم ایجاد می شود. روحانی هم قبل از صدور فرمان افتتاح طرح هاي گردشگري، با اشاره به اقدامات
بسیار خوب انجام شده در دولت در حوزه میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی، گفت: وقتی تعداد تخت هاي هتلی و اقامتگاهی
ما در سراسر کشور از 219 هزار به 465 هزار افزایش پیدا می کند، معنایش این است که ما رونق را در گردشگري داخلی و خارجی

مشاهده می کنیم.



رد پا برگزیدگان خود را شناخت

منبع: روزنامه اقتصاد ملیشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1400/03/07

آموزش هاي موثر یکی از راههاي مناسبی است براي افزایش دانش مهارت زندگی و شکوفایی نوجوانان. در این برهه حساس
زندگی، نوجوان سرشار از ایده است، سرشار از انرژي روزگاري که گذار از کودکی را طی کرده و بر دیاي تازه اي پا گذاشته

است . خانه جوان وابسته به سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداري

 
 

 
رد پا برگزیدگان خود را شناخت 

آموزش هاي موثر یکی از راههاي مناسبی است براي افزایش دانش مهارت زندگی و شکوفایی نوجوانان. در این برهه حساس زندگی،

 
نوجوان سرشار از ایده است، سرشار از انرژي روزگاري که گذار از کودکی را طی کرده و بر دیاي تازه اي پا گذاشته است . 

 

 
 



خانه جوان وابسته به سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداري اصفهان با همکاري سازمان پسماند، اداره آموزش و پرورش ناحیه 1
و ناحیه 5 و دبیرخانه شهر دوست دار کودك و نوجوان رویدادي تحت عنوان "رد پا" ویژه نوجوانان را با هدف نگاهی نو با رویکرد

 
کارآفرینی اجتماعی به منظور طرح مسائل اجتماعی و راه حل یابی براي آنها برگزار نمود . 

این رویداد نو آورانه، یک پروژه آموزشی است که می تواند زمینه ساز تحول بزرگی در طراحی شیوه هاي آموزش مبتنی بر نیاز جامعه

 
و آینده گردد. 

مدیر خانه جوان می گوید: پروژه ردپا با حضور بیش از 400 دانش آموز مقطع متوسطه دوم و طی 4 ماه گذشته و با رویکردي از
جنس کارآفرینی اجتماعی اجرا شد و تلاش نمود الگوي جدیدي براي حفظ منابع اجتماعی ، اقتصادي و زیست محیطی ارائه نموده و

 
زمینه ساز توسعه پایدار گردد. 

فاطمه اکبر زاده ادامه می دهد: طی این پروژه هر دانش آموز خانه جوان در راستاي بهبود اکوسیستم کارآفرینی در بین کودکان و

 
نوجوانان در تابستان نیز چنین رویدادهایی را برگزار خواهد کرد. 

مدیر خانه جوان می گوید: پروژه ردپا با حضور بیش از 400 دانش آموز دختر و پسر مقطع متوسطه از دو هنرستان نوایی و ابوذر و

 
دبیرستان 22 بهمن برگزار شد. 

طی 4 ماه گذشته براي اجراي پروژه 65 تیم نوجوان تشکیل شد و حدود 60 ساعت آموزش و حدود 200 ساعت منتورینگ انجام شد

 
و پس از چهار مرحله داوري، 12 تیم به مرحله ي نهایی راه یافتند. 

در مراسم اختتامیه اي که شب گذاشته با حضور شهر دار اصفهان، رییس شوراي شهر اصفهان و جمعی از معاونین و مدیران شهرداري
و آموزش پرورش برگزار شد تیم هاي "آینده سازان محیط زیست در حوزه محیط زیست "، "پیشتازان مد در حوزه طراحی لباس" به
شکل مدرن، گروه " مدیا شناس" در حوزه سواد رسانه اي و گروه "صلح سبز" در حوزه محیط زیست و گروه "رسا" از پویش زنان و

 
توسعه منتخب منتورها به عنوان گروه هاي برگزیده با راي داوران معرفی شدند. 

 
شهردار اصفهان طی سخنانی در این مراسم گفت: برگزاري چنین برنامه هاي نوآورانه اي، خلاقانه و بزرگ است. 

شما دانش آموزان امیدان آینده هستید و اثبات کردید که می توانید نوآوري وخلاقیت داشته باشید ودر حوزه هاي خوب و تازه اي

 
طرح هاي خود را ارائه دادید. 

قدرت االله نوروزي ضمن تبریک به دانش آموزان شرکت کننده در این مراسم به خاطرخلاقیت ها و سخت کوشی آنان افزود: به شما
اطمینان می دهم شهرداري اصفهان با همه وجود از شما حمایت خواهد کرد و اینکه شما اینگونه توانستید بیان کنید که شهرداري
فقط یک نهاد خدماتی نیست، شهرداري بر محور مهارت آموزي حرکت می کند، شهرداري زمینه اي را فراهم می کند تا شما به
مسائل مهمی اندیشه کنید و خلاقانه طرح بدهید. همه ي ایده هایی که در این برنامه بیان شد خوب بودند و یقین داشته باشید

 
دغدغه مدیریت شهري هم بوده است و طرح این ایده ها از سوي شما نشان داد که ما چقدر توانستیم به اهدافمان نزدیک شویم. 

وي در ادامه تصریح کرد:حضور شما در صحنه شهري که دوست دار کودك و نوجوان است و قرار است کودکان و نوجوانان آن در
سرنوشت خویش مداخله کنند و تا این سطح خوب مسائل شهري را مطرح می کنند مایه افتخار است، احسنت و دورد بر شما که
اینگونه درخشیدید و البته این شهر در حوزه کارآفرینی اجتماعی، نوجوانان بسیار زیادي را می تواند پرورش دهد. نوروزي معتقد است
اجراي این برنامه ظرفیتی است که خانه جوان و ارگان هاي دیگري از شهرداري ایجاد کردند. وي افزود از همه دست اندر کاران برنامه

 
و افرادي که در اجراي این طرح همکاري کردند تشکر و قدردانی می کنم. 

 
شهردار اصفهان در ادامه گفت: اینها کارهاي اساسی است و می تواند مسیر حرکت کشور را به راه درستی هدایت کند. 

وقتی نوجونان دغدغه مند باشند و دغدغه هاي خویش را در قالب طرح ها به زیبایی ارایه بدهند و به سوالات داوران پاسخ بدهند

 
جاي بسیار خرسندي است. 

نوروزي اظهار داشت: نوجوانان عزیز، شما می توانید با قدرت این مسیر را ادامه دهید. هم خوب درس بخوانید هم به این مهارت ها
عمل کنید و یقین داشته باشید مورد حمایت کسانی که کشور را دوست دارند و می خواهند کشور در شرایط بهتري باشد قرار بگیرد

 
هستید. 

خانه جوان سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداري اصفهان، از سال 97 به عنوان مجري طرح توان هفت انتخاب شد. چشم انداز



توان هفت آموزش یکصد هزار شهروند در زمینه ي توسعه کسب و کار و کارآفرینی تعریف شد و در همین راستا سایت tavan7.ir با
بیش از 400 ساعت آموزش دربیش از 80 عنوان آموزشی در خدمت شهروندان قرار گرفته است. در ادامه ي این طرح گروه هاي سنی
مختلف و مخاطبان متفاوتی مدنظر قرار گرفتند تا چرخه ي آموزشی توان هفت تکمیل گردد. پکیج هاي آموزشی کارآفرین پروري
کودك و نوجوان، کارآفرین پروري والدین، کارآفرینی پروري معلمان و کارآفرین پروري مدیران از جمله تولیدات جدید خانه جوان می

 
باشد و این برنامه نیز از دستاوردهاي این مرکز خلاق می باشد. 

 
اصفهان 

فاطمه شفیعی



حمایت همه جانبه قوه قضاییه از کارخانجات هلدینگ عظام و تلاش در رفع

موانع تولید

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1400/03/07

ابراهیم رییسی رییس قوه قضائیه:هیچ کارخانه و هیچ کارگاه تولیدي نباید تعطیل بشود و هیچ بانکی حق تعطیل کردن یک
کارخانه را ندارد نوشته حمایت همه جانبه قوه قضاییه از کارخانجات هلدینگ عظام و تلاش در رفع موانع تولید اولین بار در

تجارت گردان. پدیدار شد.

 
 

ابراهیم رییسی رییس قوه قضائیه:هیچ کارخانه و هیچ کارگاه تولیدي نباید تعطیل بشود و هیچ بانکی حق تعطیل کردن یک کارخانه

 
را ندارد 

به گزارش تجارت گردان ، حجت الاسلام خلیلی رییس کل دادگستري گیلان و دادستان عمومی و انقلاب رشت به همراه جمعی از

 
مقامات قضایی با هدف رفع موانع تولید کارخانجات قطعه سازي گروه عظام از شرکت فراوري و ساخت و پایا کلاچ دیدن کردند. 

  فلاح میري دادستان عمومی و انقلاب رشت با اشاره به اشتغال بیش از 1000 کارگر در این دو کارخانه گفت: رفع مشکل تامین

 
قطعات فولادي و مشکلات بانکی از جمله دستور کارهاي ماست. 

  این مقام قضایی تاکید کرد: موضوعات در سطح ملی را هم بنده و رییس محترم کل دادگستري استان پیگیري می کنیم. این

 
اطمینان را می دهم تا آخر ایستاده ایم و حمایت می کنیم و حمایت ما وظیفه قانونی ماست. 

 
 

وي هدف از بازدید رئیس کل دادگستري گیلان از این دو واحد تولیدي را دیدار با مدیران و کارگران و بررسی مشکلات و نیازهاي آنها
در عرصه تولید ذکر کرد و اظهار داشت: عدم تخصیص و کمبود مواد اولیه و گشایش اعتبارات اسنادي داخلی از مشکلات این دو

 
کارخانه است. 

دادستان مرکز استان گیلان با تحسین انگیزه و دانش مهندسان و کارگران این دو شرکت، تصریح نمود: قطعات فولادي تخصیص داده

 
شده به این دو کارخانه یک چهارم نیاز آنان است و دستگاه قضایی رفع این مشکل را از طریق مراجع ذیربط در دستور کار خود دارد. 
وي همچنین در پایان از عزم مدیران بانک هاي استان براي رفع مشکلات واحدهاي تولیدي خبر داد و افزود: دستگاه قضایی در

 
چارچوب قانون از تولیدکنندگان حمایت خواهد کرد تا شاهد تعطیلی کارخانه هاي فعال استان نباشیم. 



  شرکت «فراوري و ساخت» و «شرکت پایاکلاچ» بزرگترین تولیدکنندگان کمک فنر و کلاچ در خاورمیانه و از مجموعه کارخانجات

 
12گانه گروه قطعات خودرو عظام می باشد. 

مجموعه عظام با نزدیک به سه دهه سابقه داراي 12 کارخانه تولید قطعات اصلی خودرو در نقاط مختلف کشور از جمله در تهران و
دیگر استان هاي آذربایجان شرقی، گیلان، البرز و اصفهان است که حدود 4 هزار نفر نیروي انسانی در این کارخانه ها مشغول تولید
قطعات خودرو با نزدیک به یک میلیارد شماره فنی درسال هستند، که علاوه بر تأمین داخل خطوط تولید خودرو و نیز بازار مصرف
قطعات یدکی، توانمندي صادرات این قطعات را نیز داراست. در این مجموعه بزرگ صنعتی، انواع سیستم هاي برق و الکترونیک،
ایمنی و امنیتی و مکاترونیک، قطعات تزئینی و پلاستیکی، انواع کیت کلاچ و کمک فنر، فرمان هیدرولیک، انواع دینام و استارت،
موتور فن، قفل هاي سوئیچی و مکانیکی، انواع پوسته هاي آلومینیومی، ریخته گري قطعات چدنی نظیر میل لنگ، دیسک و کاسه

 
چرخ، بوش سیلندر، انواع پیستون هاي بنزینی، دیزلی و دیگر قطعات را براي خودروهاي داخلی تولید و تامین می کنیم. 

اشتغالزایی جهت 26 هزار نفر مستقیم و غیر مستقیم در هلدینگ عظام و پیمانکاران وابسته و نیز انبوه ماشین آلات مدرن، تجهیزات
تولیدي پیشرفته و منحصر بفرد و آزمایشگاه هاي مجهز در بیش از 100 هزار مربع فضاي تولیدي حاصل سرمایه گذاري بالغ بر 10

 
هزار میلیارد تومان در این صنعت توسط گروه عظام می باشد 

لازم به ذکر است حداقل 540 شرکت تامین کننده مواد اولیه و قطعات داخلی با بیش از 22هزار نفر نیروي انسانی با گروه عظام
همکاري دارند، که این نشان از همت و حمیّت این گروه عظیم در بومی سازي فن آوري تولید به مساعدت سایر تولیدکنندگان و

بکارگیري پتانسیل سایر بنگاه هاي صنعتی متوسط وکوچک در جهت خودکفایی است. است.



از انتخابات

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1400/03/07

 
مسیر سخت، اما با کمک جوانان هموار می شود 

سید ابراهیم رئیسی، نامزد انتخابات ریاست جمهوري با بیان اینکه دولت ما دولت تحول و دولت مردمی خواهد بود و به مردم نقش
خواهد داد، گفت: این تحول تحولی نیست که دولتمردان بنشینند و در اتاقی دربسته برنامه ریزي براي بخش هاي دیگر کنند بلکه
مردم باید در این دولت نقش آفرینی کنند و محوریت این تحول عدالت اقتصادي است. رئیسی افزود: محوري ترین نکته اي که من در
تحول اقتصادي می خواهم به مردم عزیزمان و دلسوزان و دغدغه مندان عرض کنم این است که محور ما در حوزه اقتصادي عدالت

 
اقتصادي هم در حوزه تخصیص عدالت و هم در حوزه نقدینگی خواهد بود. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري همچنین صبح دیروز با حضور در کهف الشهداي تهران، با جمعی از مردم دیدار و
گفت وگو کرد. رئیسی در حاشیه این دیدار گفت: مردم از مشکلات امروز ناراحتی دارند و دغدغه آنها را دارند و برخی ناامید هستند و
برخی احساس می کنند شاید نتوان کاري کرد. وي افزود: هم می شود کاري کرد و هم ما در این مسیر می دانیم و می خواهیم و می
توانیم. این مسیر به ظاهر سخت است و به ما هم خیلی گفته اند که مسیر و راه آسانی نیست، اما به نظر ما با حضور این جوانان خوب

 
و با نشاط و با حضور مردم، قله فتح خواهد شد و مشکلات کاهش پیدا خواهد کرد. 

 
رئیس جمهور شوم، امریکایی ها التماس می کنند! 

دکتر علیرضا زاکانی نامزد انتخابات در یک گفت وگوي اینترنتی با بیان اینکه موضوعاتی به نام صنعت هسته اي، منطقه، توان موشکی
و حقوق بشر داریم و غربی ها با بازکردن پرونده هاي بی اساس به دنبال کاسبی کردن و استعمار نوین هستند، گفت: غربی ها فهم
مادي دارند و میان این موضوعات، توان هسته اي توانایی معامله دارد. سود این معامله می تواند حداقلی یا حداکثري باشد. ایران
تحریم پذیر نیست و این ابزار استراتژیک امریکا است و هیچ وقت از آن دست برنخواهد داشت. روحانی به دنبال یک تعهد کلامی
است. من رئیس جمهور شوم، امریکایی ها التماس می کنند و مجبور می شوند که تمام تحریم ها را بردارند. من به فضاي دیپلماسی

 
به عنوان یک فرصت نگاه می کنم و با یک منطق درست باید آنها را منزوي کرد. 

 
ریشه هاي تورم را 4 ماهه خشک می کنم! 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري با بیان اینکه باید راه را براي فعالیت هاي اقتصادي رقابتی باز کنیم، گفت: اقتصادي

 
اجتماعی اجازه له شدن اقشار ضعیف زیر چرخ هاي توسعه را نمی دهد. 

محسن مهرعلیزاده پس از ضبط برنامه رادیویی در جمع خبرنگاران، اظهار داشت: ما باید راه را براي فعالیت هاي اقتصادي رقابتی باز
کنیم. مهرعلیزاده بیان کرد: از برنامه هایی که دارم و ان شاءاالله از روز اول دولت و در عرض حداکثر سه تا چهار ماه انجام خواهم داد
این است که ریشه هاي اصلی ایجاد تورم را از بین می بریم. مهرعلیزاده گفت: ما یک رانت تحت عنوان ارز 4200 تومانی داشتیم و
داریم. در سال گذشته نزدیک به 18 میلیارد دلار در این زمینه به بازار تزریق شد با قصد اینکه کالاهاي اساسی ارزان به دست مردم

 
برسد ولی در این جهت کمک موثري نکرد، بلکه به عکس آن تبدیل شد. 

 
براي حل مشکلات راهکار دارم 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري با اشاره به برنامه تدوین شده خود براي دولت آینده گفت: با اراده اي که عزم شده، براي اجراي این



 
برنامه نیازمند یک جهاد همگانی هستیم تا جهش بزرگ اتفاق بیفتد. 

سعید جلیلی ، در یک پیام ویدئویی خطاب به مردم به تشریح دلایل حضور خود در انتخابات این دوره پرداخت و گفت: در آستانه یک
انتخاب بزرگ قرار داریم؛ انتخابی که می تواند نه تنها کشور را از برخی نارسایی ها عبور بدهد بلکه می تواند یک جهش بزرگ را رقم
بزند. لازمه تحقق این جهش بزرگ، اراده و برنامه است؛ هشت سال است که در دولت سایه، همراه با جوانان شما سعی کرده ایم سایه
به سایه موضوعات کشور را دنبال و پاسخ مسائل را جست وجو کنیم و از تمام فرصت هاي ممکن براي آنکه چگونه می توان کشور را

 
بهتر اداره کرد، استفاده کنیم. 

 
یارانه 450 هزارتومانی می دهم! 

محسن رضایی، روز گذشته در صفحه اینستاگرام خود نوشت: « به ملت عزیز ایران می گویم که با رأي قاطع شما ملت ایران و تشکیل
دولت اقدام و تحول، سریعاً با تعیین نرخ و قیمت ترجیحی، معادل چهار میلیارد دلار از محل فروش محصولات نفتی به ثروتمندان و
معادل همین مقدار از خرید نهاده هاي دامی، صرفه جویی خواهیم کرد و با جلوگیري از اتلاف ثروت عمومی و قطع دست ویژه
خواران، یارانه را به مبلغ چهارصد و پنجاه هزار تومان ماهانه براي هر فرد، به 40 میلیون نفر از ملت ایران (که درآمد کمتري دارند)

 
واریز خواهیم کرد. » 

 
من بخشی از تغییر وضعیت موجودم نه بانی آن! 

کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري گفت: من از دو سال و نیم پیش تا به حال بخشی از تغییر وضعیت موجودم نه بانی وضعیت

 
موجود. 

عبدالناصر همتی در صفحه شخصی خود در توئیتر نوشت:« برخی افرادي که خود از بانیان این وضعیت هستند می گویند عملکرد
همتی بخشی از وضعیت فعلی است. من از دو سال و نیم پیش تا به حال بخشی از تغییر وضعیت موجودم نه بانی وضعیت موجود. اگر

 
روند قبلی سیاست هاي ارزي و پولی ادامه می یافت با شوك اقتصادي ناشی از کرونا چیزي براي رقابت باقی نمی ماند.» 

 
تسهیلات 500 میلیونی براي زوج هاي جوان! 

قاضی زاده هاشمی از کاندیدا هاي انتخابات ریاست جمهوري در دور سیزدهم از ارائه تسهیلات تا سقف 500 میلیون تومان به زوجین
در دولت خود خبر داده است. او در توئیتی نوشته است: « وقتی رئیس جمهور شدم، با اولویت دستور تشکیل فوري صندوق رفاه
جوانان را تا قبل از اسفند 1400 صادر خواهم کرد. هر زوج جوان 500 میلیون تومان براي اشتغال، ازدواج و مسکن خود از این
صندوق دریافت خواهند کرد. » وعده اي که از سوي کاربران فضاي مجازي و همچنین کارشناسان اقتصادي با واکنش هاي مختلفی

مواجه شد و تحقق آن را با توجه به ظرفیت هاي موجود ، تقریباً غیر ممکن عنوان کردند.



منتخبین پانزدهمین دوره جایزه علمی افضلی پور معرفی شدند

منبع: بازار کارشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1400/03/07

آیین پانزدهمین دوره جایزه علمی افضلی پور، پنجمین دوره اهداي جایزه ادبی هنري صبا و پنجمین دوره جایزه کارآفرینی
بصورت حضوري و مجازي عصر امروز جمعه 7 خردادماه 1400 در تالار وحدت دانشگاه شهید باهنر کرمان برگزار و طی آن،

منتخبین این دوره معرفی شدند.

آیین پانزدهمین دوره جایزه علمی افضلی پور، پنجمین دوره اهداي جایزه ادبی هنري صبا و پنجمین دوره جایزه کارآفرینی
بصورت حضوري و مجازي عصر امروز جمعه 7 خردادماه 1400 در تالار وحدت دانشگاه شهید باهنر کرمان برگزار و طی آن، منتخبین

 
این دوره معرفی شدند. 

به گزارش بازارکار به نقل از دانشگاه شهید باهنر کرمان، جایزه شادروان افضلی پور هر سال به یک نفر برگزیده کشوري و یک نفر
برگزیده داخلی (عضو هیأت علمی دانشگاه شهید باهنر و علوم پزشکی) اهدا می شود که برگزیده کشوري باید حداقل پنج مورد و
برگزیده داخلی حداقل دو مورد از ویژگی هاي (استاد تمام - استاد نمونه کشوري - پژوهشگر نمونه کشوري - چهره ماندگار - عضو
پیوسته یکی از فرهنگستان ها یا یکی از آکادمی هاي معتبر بین المللی- برنده جایزه تحقیقات جشنواره خوارزمی- نشان لیاقت

 
ریاست جمهوري) را دارا باشد. 

بر همین اساس و بر مبناي آیین نامه هاي مصوب هیأت امناي جایزه افضلی پور آثار برتر این دوره انتخاب و اسامی منتخبین به شرح

 
زیر اعلام شد. 

دکترعباداالله محمودیان دکتري ریاضیات و عضو هیأت علمی دانشگاه صنعتی شریف به عنوان منتخب کشوري و دکتر محمدرضا
مولایی دکتري ریاضیات عضو هیأت علمی دانشگاه شهید باهنر کرمان به عنوان منتخب داخلی پانزدهمین دوره جایزه افضلی پور سال

 
1400 شناخته شدند. 

در بخش منتخبین پنجمین دوره جایزه هنري ادبی صبا سال 1400 لوریس چکناواریان آهنگساز و رهبر ارکستر کشور و بلقیس

 
سلیمانی نویسنده و پژوهشگر استان کرمان، انتخاب شدند. 

همچنین در بخش منتخب سومین دوره کارمند نمونه دانشگاه سال 1400، احمد قریه میرزایی کارمند بازنشسته دانشگاه و در بخش

 
منتخب پنجمین دوره جایزه کارآفرینی سال 1400 زهره مهرابی، معرفی شدند. 

در بخش دانشجویی نیز دکتر محمود بارانی دانش آموخته دوره دکتري رشته نانوشیمی، امیر دهقانیان دانشجوي دوره دکتري رشته
مهندسی مکانیک، حامد سجادي دانشجوي دوره دکتري رشته جامعه شناسی جایزه دکتري جایزه افضلیپور سال 1400 را دریافت

 
کردند. 

عباس محمدي دانشجوي رشته علوم دامی کشاورزي، رامتین عسکري دانشجوي رشته مهندسی صنایع، زهرا مهدوي جعفري
دانشجوي رشته علوم قرآن و حدیث، زهرا بدخشان دانشجوي رشته زیست شناسی، سیدامیریوسف حسین گوکی رشته مهندسی
کامپیوترو عباس ترابی موسوي رشته جغرافیا وبرنامه ریزي شهري به عنوان دانشجویان برتر مقطع کارشناسی جایزه افضلی پور سال

 
1400 اعلام شدند. 



جوایز نهمین دوره جایزه دکترعلی افضلی پور سال 1400 به نیره نخعی نسب زرندي دانشجوي رشته آمار، هانیه ایرانمنش دانشجوي
رشته شیمی، آریا صبوري املشی دانشجوي رشته شیمی و علیرضا محمودي پاقلعه دانشجوي رشته آمار اهدا شد.



کارخانه قند مینو فسا رسما افتتاح شد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1400/03/07

در آئینی با حضور حجت الاسلام ابوترابی فرد امام جمعه موقت تهران و مدیران هلدینگ اقتصادي و خودکفایی آزادگان در
شهرستان فسا، کارخانه قند مینو فسا رسما افتتاح شد.

به همت هلدینگ اقتصادي و خودکفایی آزادگان؛ کارخانه
قند مینو فسا رسما افتتاح شد در آئینی با حضور حجت
الاسلام ابوترابی فرد امام جمعه موقت تهران و مدیران
هلدینگ اقتصادي و خودکفایی آزادگان در شهرستان فسا،

 
کارخانه قند مینو فسا رسما افتتاح شد. 

به گزارش خبرپزاري برنا از فارس، در آیینی با حضور
حجت الاسلام و المسلین محمد حسن ابوترابی فرد امام
جمعه موقت تهران، فرج االله فصیحی رامندي رئیس هیات

مدیره هلدینگ اقتصادي وخود کفایی آزادگان، عباسیان اردکانی مدیر عامل هلدینگ اقتصادي و خودکفایی آزادگان، برخی از مدیران

 
و مسوولان این هلدینگ و مدیران شهرستان، کارخانه قند مینو فسا پس از پایان تعمیرات و بازسازي رسما افتتاح شد. 

بر اساس برنامه ریزي انجام شده قرار است کارخانه قند مینو فسا به زودي شکر را در اوزان مختلف و بسته بندي هاي متنوع وارد بازار

 
مصرف کند. 

همچنین در حاشیه افتتاح رسمی کارخانه قند مینو فسا حجت الاسلام و المسلین محمد حسن ابوترابی فرد امام جمعه موقت تهران و
هیئت همراه از مجموعه باغ 213 هکتاري صغاد که از مجموعه املاك این کارخانه محسوب می شود بازدید و با کاشت دو اصله نخل
نخلستان 20 هکتاري با هدف تهیه و تامین نیاز غذایی شرکت مینو، رسما کاشته شد و پیش بینی می شود تا سال 1403 این

 
نخلستان به 80 هکتار افرایش پیدا کند. 

 
هدف مدیران هلدینگ آزادگان از کار اقتصادي، حفظ منافع ملی است 

در آئین افتتاح کارخانه قند مینو فسا حجت الاسلام ابوترابی فرد امام جمعه موقت تهران در سخنانی اظهار داشت: حرکت براي خرید
کارخانه قند فسا و توسعه آن توسط هلدینگ اقتصادي و خودکفایی آزادگان بسیار امیدوار کننده بود و باید اعتراف کرد که اقدام براي

 
خرید کارخانه قبل از آنکه یک اقدام اقتصادي باشد، به سبب برکات بسیاري که براي منطقه دارد، یک اقدام فرهنگی است. 

 
او افزود: تصمیمات مدیران هلدینگ در راستاي منافع ملی است و نگاه بخشی و صرف اقتصادي به مسائل ندارند. 

ابوترابی فرد تصریح کرد: یکی از دلایل موفقیت هلدینگ آزادگان همین نگاه ملی است که بتوانند خدمتی به مردم کنند و این نهاد

 
متعلق به افراد خاصی نیست چراکه سهامداران این شرکت از آزادگان عزیز هستند. 

رییس هیات حل اختلاف سران سه قوه، با اشاره به اقدامات انجام شده براي خرید کارخانه قند فسا خاطرنشان کرد: در ابتدا پرداخت
بدهی هاي کارخانه در دستور کار قرار گرفت و این کار بزرگ سامان یافت و در قدم دوم احیاي کارخانه پس از دو سال بود که

 
60میلیارد تومان براي آن هزینه شده است. 

ابوترابی فرد افزود: در قدم سوم نوسازي در دستور کار است و ما در شرکت مینو که زیر مجموعه هلدینگ اقتصادي و خودکفایی
آزادگان است، با مدرن ترین ماشین آلات به تولید می پردازیم و قدم هاي بلندي در این راستا برداشته خواهد شد. 



او ادامه داد: قدم بعدي توسعه و جذب سرمایه گذار و نیروهاي کارآمد است چراکه جهش تولید با این نگاه امکان پذیر است تا منویات

 
رهبري را در سال تولید، پشتیبانی و مانع زدایی به سرانجام برسانیم. 

 
ابوترابی فرد خاطرنشان کرد: در این راستا و در بخش کشاورزي نیز 20هکتار کشت نخل در دستور کار است. 

او ادامه داد: ما با تولید شکر و مدیریت قیمت شکر در تلاشیم به ثبات قیمت به نفع ملت ایران کار کنیم و آزادگان عزیز به این مقوله

 
توجه جدي دارند. 

ابوترابی فرد افزود: توجه به مباحث زیست محیطی و تصفیه فاضلاب نیز براي ما بسیار مهم است تا بتوان در بخش کشاورزي نیز از آن

 
استفاده کنیم. 

 
او همچنین گفت: فناوري به کار رفته در کارخانه بسیار با ارزش است که امیدواریم به نحو شایسته اي توسعه یابد. 

ابوترابی فردخاطرنشان کرد: در استان فارس کارخانه قند خرما را نیز با مدرن ترین دستگاهها دنبال کردیم و امیدواریم آزادگان عزیز

 
در ادامه نیز قدم هاي بزرگی براي استان بردارند. 

امام جمعه موقت تهران در پایان نیز گفت: آزادگان امروز همچون دوران دفاع مقدس که مایه عزت و شرف کشور بودند، امروز نیز در

 
عرصه تولید و خلق ثروت براي ملت بزرگ ایران می درخشند. 

 
توسعه درونی و برونی شرکت ها با مدرن ترین تجهیزات را دنبال می کنیم 

فرج االله فصیحی رامندي رئیس هیآت مدیره هلدینگ اقتصادي وخود کفایی آزادگان نیز در حاشیه این مراسم به خبرنگار ما گفت:
شرکت اقتصادي و خودکفایی آزادگان به منظور حمایت اقتصادي و مالی از آزادگان عزیز بنا شد و امروز در جهت حفظ منافع ملی و

 
توانمند کردن اقتصاد کشور فعالیت می کند. 

او افزود: ما امروز در حوزه هاي مختلف غذایی، شیرینی و شکلات فعالیت کرده و توسعه درونی و برونی شرکت به عنوان یک هدف مد

 
نظر قرار گرفته است که ایجاد خط هاي جدید و تقویت و نوسازي خط هاي قدیمی در این راستا مد نظر است. 

فصیحی رامندي ادامه داد: خرید کارخانجات مرتبط با صنایع غذایی همچون کارخانه قند فسا نیز براي تامین رنجیره تولید بود و از

 
طرف دیگر خرید کارخانه براي مردم فسا نیز مهم بود چراکه پس از سالها تعطیلی با ظرفیت بالا مشغول به فعالیت شد. 

او خاطرنشان کرد: امروز شاهد اشتغال حدود 250 نفر در این کارخانه هستیم و این اشتغالزایی ما را امیدوار می کند که با تلاش

 
بیشتري به توسعه کارخانه بپردازیم. 

 
فصیحی رامندي ادامه داد: با کارخانه قند مینو فسا، نیاز ما نیز به شکر فراهم می شود و زنجیره تولیدمان را تکمیل می کنیم. 

او همچنین گفت: هلدینگ اقتصادي و خودکفایی آزادگان در عرصه هاي مختلف صنایع غذایی ورود کرده و قریب به 8هزار نفر به

 
صورت مستقیم در استان هاي مختلف مشغول به کار هستند. 

رئیس هیات مدیره هلدینگ اقتصادي وخود کفایی آزادگان همچنین گفت: شرکت هلدینگ اقتصادي آزادگان 3سال است جز
100شرکت بزرگ و برتر اقتصادي ایران به انتخاب سازمان مدیریت صنعتی است و برند مینو نیز در سازمان توسعه تجارت کشور جزو

 
برندهاي ملی ثبت شده است. 

فصیحی رامندي در مورد علت افتتاح کارخانه قند مینو فسا پس از چند ماه تاخیر نیز گفت: شکر دو فصل کاري دارد یکی استحصال
شکر از چغندر و دیگري تصفیه شکر که در فصل کشت چغندر کارخانه طبیعتاً تعطیل است چراکه قراردادها با کشاورزان باید بسته
شده تا موقع برداشت از چغندر استفاده کنیم اما ما بازهم بیکار ننشستیم و در 8ماه گذشته 5هزار تن شکر تصفیه کردیم لذا علت این

 
تاخیر همین بود. 

 
هدف ما ویلاسازي و برج سازي نیست بلکه کارخانه می خریم تا تولید را توسعه دهیم 

حمیدرضا رضایی نایب رئیس هیات مدیره هلدینگ خودکفایی آزادگان نیز در گفت و گو با خبرنگار ما اظهار داشت: شرکت هلدینگ

 
خودکفایی آزادگان متعلق به آزادگان سراسر کشور بوده و در بورس است و زیر نظر هیچ نهاد خاصی نیست. 

او افزود: این شرکت داراي چندین شرکت زیرمجموعه در تمام حوزه ها همچون شرکت پارس گستر، مینو، رهاورد سازندگی آزادگان



و... هست و از سال 1396مجموعه به سمت تکمیل زنجیره تولید و تامین مواد رفت تا مواد مورد نیاز براي تولید محصولات خود را نیز

 
تامین کند که خریداري کارخانه قند فسا نیز براي استفاده از قند و شکر آن به همین منظور بوده است. 

 
رضایی خاطرنشان کرد: زمانی که کارخانه قند فسا خریداري شد تقریبا تعطیل بود و امروز به فضل خدا کاملا فعال شده است. 

او در مورد فعالیت هاي دیگر هلدینگ متبوع در کشور نیز گفت: خرید شرکت پرتو دانه خزر در بهشهر، کارخانه آب معدنی بیشه نیز
در لرستان و سایر کارخانه هاي مشابه نیز در این راستا انجام شده است تا دوباره این مجموعه ها را فعال کرده و به عرصه تولید

 
برگردانیم. 

رضایی تصریح کرد: شرکت هاي زیرمجموعه مینو داراي شرکت هاي متعددي است که آنها نیز فعال شده است ضمن اینکه توسعه

 
بخش فروش آنلاین نیز دنبال شده است. 

نایب رئیس هیات مدیره هلدینگ خودکفایی آزادگان همچنین گفت: تبدیل و جایگزینی خط هاي بیسکویت و شکلات در شرایط

 
تحریمی را نیز دنبال کردیم چراکه نگاه ما به بیرون نبوده است و کارخانه کارتن سازي مینو را نیز در حال ساخت هستیم. 

او ادامه داد: کیفیت در شرکت ما حرف اول و آخر را می زند و سهامداران ما ایثارگران و آزادگان هستند و بیشتر دوست داریم خدمت

 
گذاري شود چراکه نگاه ما منفعت طلبانه نیست. 

رضایی افزود: امروز بالاي 7هزار نفر در کارخانجات ما مشغول هستند و یک ریال فرار مالیاتی نداریم چراکه شفافیت کامل برقرار است.
او خاطرنشان کرد: هدف ما ویلاسازي و برج سازي نیست بلکه کارخانه می خریم تا تولید را توسعه دهیم و همه قراردادهاي ما شفاف

 
است و در بورس هستیم. 

 
از برنامه هاي ما افزایش ظرفیت چغندر از 800تن به 1000تن در روز 

مهندس عباسیان اردکانی مدیر عامل کارخانه قند مینو فسا نیز در سخنانی با اشاره به سابقه 70ساله کارخانه قند فسا از سال 1330

 
اظهار داشت: از سال 1399 این کارخانه پس از وو سال تعطیلی، توسط هلدینگ اقتصادي و خودکفایی آزادگان خریداري شد. 

او با اشاره به اقدامات انجام شده در طول ماههاي اخیر گفت: برنامه آتی ما این است که حداقل 11ماه کارخانه فعال باشد و یک ماه

 
نیز براي سرویس دستگاهها اختصاص یابد. 

 
عباسیان اردکانی افزود: یکی دیگر از برنامه هاي ما افزایش ظرفیت چغندر از 800تن به 1000تن در روز است. 

او بیان کرد: برنامه دیگر ما افزایش تولید شکر خام از 250تن به 400تن در روز خواهد بود و چغندر قند را نیز از استان فارس تامین

 
کنیم. 

عباسیان اردکانی میزان اشتغالزایی کارخانه قند مینو فسا را 250نفر به صورت مستقیم عنوان کرد و گفت: برنامه سال 1400کارخانه
نیز تدوین شده است به طوري که تا پایان خردادماه چغندرها مصرف و از شهریور شکر خام تولید می شود و در پاییز نیز چغندر بهاره

 
استفاده خواهد شد. 

فرماندار فسا نیز در این آیین با تقدیر از مجموعه هلدینگ آزادگان، گفت: براي کمک به این کارخانه تمام تلاش خود را انجام خواهیم

 
داد. 

فیروزي تاکید کرد: امروز اشتغالزایی کارخانه براي شهرستان بسیار مهم است و با نوسازي دستگاهها و افزایش تولید، این اشتغال نیز

 
افزایش خواهد یافت. 

حجت الاسلام خورشیدي رییس دادگستري فسا نیز در سخنانی گفت: 80میلیارد تومان بدهی کارخانه قند به کارگران توسط

 
دادگستري پیگیري و پرداخت شد که کار بسیار بزرگی بود. 

او افزود: امروز امکان توسعه کارخانه وجود دارد چراکه چندین کارگاه و شرکت تولیدي هست که می توان از آن در این راستا استفاده

 
کرد. 

خورشیدي تصریح کرد: بدهی کارخانه حدود 155میلیارد تومان بوده که از سوي شرکت مینو 105میلیارد تومان آن پرداخت شده و

 
انتظار داریم بقیه مبلغ بدهی نیز پرداخت شود. 

بازدید از نقاط مختلف کارخانه قند فسا توسط حجت الاسلام ابوترابی فرد و هیات همراه از دیگر بخش هاي این آئین افتتاحیه بود.





تدبیر براي کاهش آسیب هاي زندان/20 هزار پابند الکترونیکی براي زندانیان

منبع: فرازشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1400/03/07

به گزارش فراز، محمد مهدي حاج محمدي درباره استفاده مجرمان از پابند الکترونیکی مجرمان گفت: با استفاده از پابند
الکترونیکی به دنبال کاهش مدت حضور زندانیان در محیط زندان و کاهش آسیب هاي مرتبط با خانواده زندانیان و مراقبت از

آن ها هستیم. وي افزود: به دنبال تغییر نوع رفتار زندانیان به منظور اصلاح آن ...

به گزارش فراز، محمد مهدي حاج محمدي درباره استفاده مجرمان از پابند الکترونیکی مجرمان گفت: با استفاده از پابند
الکترونیکی به دنبال کاهش مدت حضور زندانیان در محیط زندان و کاهش آسیب هاي مرتبط با خانواده زندانیان و مراقبت از آن ها

 
هستیم. 

وي افزود: به دنبال تغییر نوع رفتار زندانیان به منظور اصلاح آن ها هستیم و در این راه سعی می کنیم با جلب اعتماد زندانیان از این

 
مسیر کم هزینه براي دستیابی به این اهداف عالیه استفاده کنیم. 

حاج محمدي ادامه داد: صرفا به دنبال نگهداري زندانیان در زندان نیستیم و سعی ما این است که احیاء، نجات، توانمندي و بازسازي

 
زندانیان در کنار توجه جدي به خانواده هاي ان ها را دنبال کنیم. 

وي بیان کرد: البته همیاري و کمک مردم در بخش مسئولیت هاي اجتماعی، براي احیاء و مراقبت از زندانی و خانواده هاي آن ها

 
ضروري است. 

رئیس سازمان زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی با اشاره به راه اندازي پویش پنجره فولاد در کشور گفت: در قالب این پویش و با

 
عشق به امام رضا (ع)، همه آحاد جامعه می توانند ماهانه مبلغ هشت هزار تومان به قصد حمایت از خانواده زندانیان پرداخت کنند. 

حاج محمدي در بخشی دیگر از سخنانش با اشاره به موضوع اشتغال زندانیان گفت: یکی از مهمترین نگرش و تفکر ها در سازمان
زندان ها و اقدامات تربیتی موضوع حرفه آموزي و ایجاد استغال است که اکنون، 54 درصد از زندانیان واجد شرایط مشغول به کار و

 
اشتغال هستند. 

 
وي ادامه داد: امسال بنا داریم آمار اشتغال زندانیان کشور را با کمک بخش خصوصی، به 80 درصد ارتقاء دهیم. 

رئیس سازمان زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی با اشاره به راه اندازي سامانه حمایت از زندانیان گفت: در راستاي خدمت به
زندانیان و حمایت از خانواده آنان، این سامانه راه اندازي شده که تاکنون 25 هزار خانواده زندانی در آن نام نویسی کرده اند.



رئیس جمهور باید کتابخوان باشد

منبع: ایسناشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1400/03/07

مدیرکل نهاد کتابخانه هاي عمومی خراسان رضوي در یادداشتی تحت عنوان «رئیس جمهور باید کتابخوان باشد» به چند
توصیه انتخاباتی براي کاندیداهاي ریاست جمهوري پرداخته و معتقد است که رئیس جمهور آینده کشورمان باید یک

کتابخوان حرفه اي و دغدغه مند در حوزه ترویج فرهنگ کتابخوانی باشد.

علی اکبر سبزیان در یادداشتی که در اختیار ایسنا قرار

 
داده، آورده است: 

امیدوارم این یادداشت تا حدودي بتواند باعث لطیف شدن
فضاي رقابت انتخاباتی امروز کشورمان باشد، پس حرف
آخر را اول می زنم؛ به عنوان یک کنشگر فرهنگی معتقدم
رئیس جمهور آینده باید یک کتابخوان حرفه اي و دغدغه
مند در حوزه ترویج فرهنگ کتابخوانی باشد. از این رو این
مطالبه را با همه فعالان رسانه اي و فرهنگی کشور به
اشتراك می گذارم که از کاندیداهاي انتخابات ریاست

جمهوري بخواهند در کنار برنامه هاي انتخاباتی شان در حوزه سیاسی اقتصادي و معیشتی، برنامه هایشان در حوزه فرهنگی خصوصا

 
کتاب و کتابخوانی را به صورت شفاف ارائه نمایند. 

در گام اول انقلاب و در 12 دوره انتخابات ریاست جمهوري گذشته معمولا کاندیداها به موضوعات فرهنگی مخصوصا بحث کتاب و
کتابخوانی نه تنها توجهی نداشتند بلکه هیچ برنامه اي در خصوص توسعه فرهنگ کتابخوانی ارائه نکردند و این در حالی است که مقام
معظم رهبري به صراحت فرمودند، «من فکر می کنم اگر بتوانیم فرهنگ کتابخوانی را در کشور رایج کنیم و در کنار آن تولید کتاب را
هم خوب گسترش دهیم بخش عمده اي از وظایف فرهنگی دولت جمهوري اسلامی بدین وسیله انجام خواهد گرفت»، این بیان یعنی

 
یکی از مهم ترین وظایف فرهنگی دولت جمهوري اسلامی باید کتاب و ترویج فرهنگ کتابخوانی در کشور باشد. 

مردم کشوري که رئیس جمهورش در کنار دغدغه آب و نانشان دغدغه فکر و فرهنگ و کتابشان (که آب و نان روح مردم محسوب می
شود) را داشته باشد، قطعا در همه عرصه ها توانا خواهند بود چون روي دیگر دانایی توانایی است. این گزاره ثابت شده است که کتاب
و کتابخوانی به بالا رفتن فهم فرهنگی،سیاسی، اجتماعی و اقتصادي جامعه کمک شایانی خواهد کرد، چون کتاب عنصر تمدن ساز و
پیشران توسعه است و می تواند باعث اصلاح نوع نگرش و بینش، سبک زندگی و الگوهاي رفتاري و اجتماعی شده و در نتیجه جامعه
را خلاق، پویا، با نشاط ،امیدوار و رضایتمند می کند.این عنصر تمدن ساز، پیشران توسعه و فرهنگ سازي و ترویج آن باید محور برنامه

 
هاي بالاترین مقام اجرایی کشور(رئیس جمهور) قرارگیرد. 

جریان کتاب در ایران آرام است و رئیس جمهور می تواند با استفاده از جایگاهش مثل یک رسانه فراگیر و پرنفوذ شوق خواندن و موج
کتاب خوانی را در مردم ایجاد کرده و هواي فرهنگ جامعه را تازه نماید. براي تحقق این مهم رییس جمهور خود باید یک کتابخوان



حرفه اي باشد و در دوران ریاست جمهوري تمام تلاش خود را در جهت توسعه فرهنگ کتابخوانی و ارتقاء فرهنگ عمومی مطالعه و

 
توجه مردم به کتاب به عنوان یک کالاي مهم و حیاتی فرهنگی مصروف سازد. 

معتقدم گام دوم انقلاب اسلامی گام کتاب و کتابخوانی است و براي تحقق اهداف بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی، کتاب و کتابخوانی
می تواند محور باشد و رئیس جمهور آینده نیز می تواند گام دوم انقلاب را با کتاب بردارد. اکنون که رقابت نامزدهاي ریاست جمهوري
سیزدهم آغاز شده، فرصت مناسبی است که کاندیداها ضمن اعلام نسبت خود با بحث کتاب و میزان کتابخوانی شان برنامه هاي خود
در حوزه کتاب و ترویج کتابخوانی را مانند برنامه هایشان براي بهبود معیشت، اشتغال، ازدواج، مسکن، بورس و افزایش یارانه معیشتی

 
به صورت شفاف به جامعه اعلام نمایند. 

این که چه برنامه اي براي تولید کتاب، و ترویج فرهنگ کتابخوانی دارند. به نظرم حتی یکی از سوالات مهم و داغ مناظرات انتخاباتی
نیز می تواند همین موضوع باشد. فراموش نکنیم اگر حال کتاب و کتابخوانی خوب شود حال مردم و جامعه از هر حیث خوب خوب

 
خوب می شود. 

انتهاي پیام



تاثیر بیکاري و گرانی مسکن روي آمار ازدواج ایرانیان

منبع: شعار سالشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1400/03/07

شعار سال: نرخ ازدواج و تغییرات آن ممکن است متاثر از عوامل کلان اقتصادي در ایران باشد. دربین این متغیر ها سهم
هزینه مسکن از کل هزینه خانوار رکورد هایی بی سابقه را ثبت کرده که می تواند بر کاهش نرخ ازدواج اثر بگذارد. در گزارش

اخیر مرکز آمار از عدالت اجتماعی به موضوعات گوناگون اجتماعی، فرهنگی و ...

شعار سال: نرخ ازدواج و تغییرات آن ممکن است متاثر از عوامل کلان اقتصادي در ایران باشد. دربین این متغیر ها سهم هزینه

 
مسکن از کل هزینه خانوار رکورد هایی بی سابقه را ثبت کرده که می تواند بر کاهش نرخ ازدواج اثر بگذارد. 

در گزارش اخیر مرکز آمار از عدالت اجتماعی به موضوعات گوناگون اجتماعی، فرهنگی و اقتصادي پرداخته شده است. در بخشی از
این گزارش مشاهده می شود نرخ ازدواج در هر هزار نفر در سال هاي دهه 90 روندي نزولی را ثبت کرده است. بررسی رابطه این

 
موضوع با متغیر هاي کلان اقتصادي می تواند به ریشه هاي روند نزولی ازدواج از منظر اقتصادي بپردازد. 

 
نرخ ازدواج در کف دهه 90 

مرکز آمار در آخرین گزارش از عدالت اجتماعی در بخش فرهنگی و ازدواج جدولی را ارائه داده که درآن به روند نرخ ازدواج و طلاق
در ایران پرداخته است. بر اساس داده هاي این گزارش در سال 1390، از هر هزار نفر 11.4 ازدواج صورت گرفته که در سال هاي بعد
این رقم به مرور کاهش پیدا کرده است. مسیر نزولی نرخ ازدواج در این دهه سبب شد تا سرانجام در سال 98 این متغیر به 6.5 از هر

 
هزار نفر تنزل یابد. 

از سوي دیگر بررسی سن ازدواج نیز در این سال ها نشان می دهد این رقم اندکی افزایش پیداکرده و از 27 سال به 28 سال رسیده

 
است. 

در این میان نرخ طلاق، اما در مدت مورد بررسی روندي تقریبا بدون تغییر داشته و تقریبا 2 مورد در هر هزار نفر ثبت شده است. به
عبارت دیگر در بین داده هاي این بخش نرخ ازدواج تغییرات محسوس تري را به ثبت رسانده و دو نرخ دیگر تقریبا ساکن و بدون

 
تغییر مانده اند. اکنون سوال نجاست که کدام متغیر کلان اقتصادي می تواند نرخ نزولی ازدواج در کشور را توضیح دهد؟ 



 
 

 
تاثیر ضعیف نرخ بیکاري بر ازدواج 

نخستین عاملی که در خصوص این دورابطه به ذهن خطور می کند نرخ بیکاري است. اما باتوجه به آنکه سن ازدواج غالبا حول 27 و

 
28 سال در نوسان بوده بررسی رابطه نرخ ازدواج و بیکاري جوانان در این مقطع دقیقترخواهد بود. 

درهمین راستا روند نرخ بیکاري جوانان در سال هاي دهه 90 نشان از مسیر نزولی این متغیر داشته است. به عبارت دیگر طبق گفته
هاي مرکز آمار مسیر نرخ بیکاري در جوانان درسال هاي دهه 90 کاهشی بوده و طی 8 سال (از سال 90 تا سال 98) این نرخ از 26.5

 
درصد به 17.9 درصد تنزل پیدا کرده است. 

به عبارت دیگر از منظر مرکز آمار جوانان در این مدت بیشتر از ابتداي دهه صاحب شغل در جامعه شده اند و تنها در دو سال ابتدایی

 
در این دهه نرخ بیکاري روندي افزایشی را ثبت کرده و واین دوسال می تواند در پایین آمدن نرخ ازدواج کمی موثر باشد. 

در نتیجه بررسی رابطه نرخ بیکاري و ازدواج نشان می دهد افزایش اشتغال در ایران وکاهش نرخ بیکاري آنچنان نتوانسته است موجب
شود تا ازدواج در کشور رشد کند و در حقیقت در این مدت بین این دو متغیر رابطه قوي اي یافت نمی شود؛ بنابراین مسئله کاهش

 
نرخ ازدواج را می توان از دو منظر دیگر نیز مورد بررسی قرار داد. 

 
 

 
مقایسه نرخ تورم و ازدواج دردهه 90 

گرانی کالا ها و خدمات عامل دیگري است که می تواند ازدواج را تحت الشعاع خود قرار دهد. از سال 1395 که تورم در کشور روندي
افزایشی پیدا کرد نرخ ازدواج نیز شدت بیشتري گرفت. بالارفتن گرانی ها در این دوره به شکلی بود که از 8.7 درصد در سال 95 به



مرور افزایش پیدا کرده و در سال 99 به 36.4 درصد رسید. این روند صعودي از سال 95 به بعد در نرخ تورم هماهنگ با کاهش نرخ

 
ازدواج از این سال به بعد بوده، اما توضیحی براي کاهش نرخ ازدواج تا قبل از 95 ارائه نمی دهد. 

 
اثر قوي سهم هزینه مسکن بر نرخ ازدواج در کشور 

متغیر دیگري که در این مدت مسیري صعودي را طی کرده است نسبت هزینه هاي مسکن به کل هزینه هاي خانوار در سال هاي
اخیر بوده است. گزارش مرکز آمار از وضعیت سهم هزینه مسکن ازهزینه ها در خانوار هاي کل کشور در سال هاي اخیر نشان از روند
افزایشی این متغیر از سال 93 تاکنون داشته است. این نسبت در سال 93 تقریبا 26 درصد بوده که با سپري شدن سال ها مدام بر

 
این متغیر افزوده شده و تا سطح 29.2 درصد افزایش پیدا کرده است. 

درصورتی که این نسبت را در بین خانوار هاي شهري محاسبه کنیم در بازه 32 تا 35 درصدي خواهد بود. به عبارت دیگر در سال
قبل، 35 درصد هزینه هاي خانوار هاي شهري دربخش مسکن خرج شده که رکورد سهم مسکن در این دهه است. در بین متغیر هاي
کلان می توان این عامل را در کاهش نرخ ازدواج مهمتر از سایر عوامل دانست. چرا که قدرت توضیح دهندگی این متغیر در دهه مورد

 
بررسی از نرخ تورم و نرخ بیکاري بیشتر است. 

در نهایت با توجه به آنکه شرایط اقتصادي از عوامل مهم ازدواج در هر جامعه اي است براي رسیدن به نرخ ازدواج بهینه در هر
مجموعه اي نیازمند اصلاح ساختار هاي اقتصادي هستیم. مطالعه داد ها در دهه 90 نشان میدهد هر سه متغیر کلان اقتصادي

 
(بیکاري، تورم وسهم مسکن) به نوعی برنرخ ازدواج اثرگذار بوده که مهمترین تاثیر را در این بین سهم هزینه مسکن داشته است. 

 
 

شعار سال، با اندکی تلخیص واضافات برگرفته از اقتصاد نیوز، تاریخ انتشار: 7 خرداد 1400، کد
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قاضی زاده هاشمی: وقت جراحی هاي بزرگ رسیده است

منبع: آفتابشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1400/03/07

یک کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري 1400 با بیان این که وقت جراحی هاي بزرگ رسیده است، گفت: هر دولتی که
روي کار می آید باید برنامه ضربتی براي مسائلی مثل تورم، بیکاري و بهبود وضع مسکن داشته باشد اما اقدامات اصلاحی

میان مدت و بلندمدت نیز باید طراحی شود.

یک کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري 1400 با بیان این که وقت جراحی هاي بزرگ رسیده است، گفت: هر دولتی که روي
کار می آید باید برنامه ضربتی براي مسائلی مثل تورم، بیکاري و بهبود وضع مسکن داشته باشد اما اقدامات اصلاحی میان مدت و

 
بلندمدت نیز باید طراحی شود. 

آفتاب نیوز : سیدامیرحسین قاضی زاده هاشمی در اولیه برنامه
تبلیغی نامزدهاي ریاست جمهوري که بعد از ظهر امروز از شبکه
یک سیما پخش شد خود را نانوازاده اي از شهرستان فریمان و
یک سیاستمدار نسبتا جوان توصیف کرد و گفت: امام خمینی
(ره) در زمانی که جهان به شرق و غرب تقسیم شده بود در
چهارچوب احکام اسلام و انگیزه هاي اعتقادي اسلام را به میدان

آورد تا روش جدیدي در اداره زندگی مردم ایجاد کند. گفتمان ایشان نفی انحصار دین در عبادات فردي و اجتماعی کردن جریان

 
اسلام بود. 

 
قاضی زاده هاشمی 

وي افزود: نگاه امام حاکمیت اسلام از طریق حاکم سازي مردم بود همچنان که در مقدمه قانون اساسی نیز حاکمیت االله و مردم در
کنار هم پیش بینی شده است. معناي حاکمیت اسلام این است که ساز و کارها، سیستم ها، رفتارها و کارکردهاي دستگاه هاي
مختلف و روش و منش مدیران رنگ و بوي اسلامی بگیرد. مقام معظم رهبري نیز در طلیعه گام دوم ایجاد تمدن نوین اسلامی را مورد

 
تاکید قرار دادند. 

این نامزد انتخابات ریاست جمهوري با بیان این که در فصل اول زندگی جمهوري اسلامی، نظام تثبیت شد، ادامه داد: در عین حال
بیانیه گام دوم توسط رهبري صادر شد زیرا به خیلی از آرمان ها نرسیده بودیم. فصل دوم زندگی انقلاب برخاسته از تجارب فوق العاده
40 سال قبل است که باید رویکرد نوینی داشته باشیم زیرا با پوست اندازي درست نمی شود و نیاز به دگردیسی است. البته آرمان
ثابت است ولی در مسیر موانعی به وجود آمده است. البته ما توفیقات زیادي داشتیم ولی امروز باید غلط ها را بگیریم و دوباره شروع

 
کنیم لذا جوانان پیشتازان این حرکت جدید خواهند بود. 

قاضی زاده هاشمی با بیان این که در صورت عدم شناخت درست گذشته محکوم به تکرار تاریخ خواهیم بود گفت: ما باید نکات قوت و
ضعف مان را بدانیم و بر اساس آن طراحی درست کنیم. باید ببینیم آرمان هاي سال 57 چه بود. هدف انقلاب و قیام همه پیامبران



عدالت است اما متاسفانه امروز ما شاهد وجود دو طبقه در کشور هستیم. یک طبقه اشراف مرفه و ضد مردم که زندگی شان از محل
تورمی رشد پیدا کرده که جیب مردم فقیر را زده اند و سایر مردم که مالیات پردازان این طبقه اشرافی هستند. اساس این طبقه بر

 
مبناي تفکر نظام سرمایه داري است و نگاهش این است که فقر تولید کن تا حرکت ایجاد شود. 

وي با بیان این که دولت اعتدال در این زمینه کارنامه خوبی ندارد اضافه کرد: در این هشت سال ما بدترین وضعیت شکاف طبقاتی را

 
به لحاظ عدالت اجتماعی و اقتصادي شاهدیم. 

این نماینده مجلس آرمان دیگر انقلاب را آزادي عنوان و خاطرنشان کرد: البته با مفهوم آزادي بازي شده، تفکر لیبرال آن را به
ولنگاري تفسیر کرده و در مقابل عده اي فکر می کنند دفاع از دین محدود کردن آزادي هاي فردي است. در حالی که هر گونه توسل
به زور در هر حوزه اي چه برداشتن خواسته هاي زنان ایرانی و چه امروز بخواهد اتفاق بیفتد نادرست است. جامعه باید عرف اجتماعی

 
و فرهنگی خود را بطلبد و جامعه ما شاخص هاي ارزنده اسلامی را می طلبد. 

قاضی زاده هاشمی آزادي بیان را از آرمان هاي دیگر انقلاب دانست و گفت: با این مفهوم هم بازي شده. این که اسم آزادي بیان را
بیاوریم ولی در عمل اجازه حرف زدن به منتقدین را ندهیم لوث کردن این مفهوم است. این رویه باید تغییر کند. آرمان دیگر رفاه
است. البته زحمات زیادي کشیده شده و ما بعد از انقلاب میزان زیادي سد، جاده، مدرسه و دانشگاه ساختیم و در شاخص هاي بخشی
رشد زیادي کردیم ولی چون نتوانستیم عدالت را برقرار کنیم و روند پایدار در توسعه اقتصادي ایجاد کنیم سفره مردم نه تنها در
کمیت و کیفیت بهتر نشد بلکه مردم به سختی هاي جدي گرفتار شدند. امروز بچه هاي جوان جهادي گزارش هایی از گوشه و کنار
کشور از جازموریان، سیستان و بلوچستان می فرستند و ما باید خجالت زده باشیم که 42 سال بعد از انقلاب هنوز چنین نقاطی

 
داریم. 

وي استقلال سیاسی را آرمان دیگر انقلاب 57 عنوان کرد و گفت: امروز ما گرفتار چه شدیم؟ تمام امور داخلی را به خواست بیگانگان
پیوند زده اند. ما به لحاظ سیاسی استقلال داریم ولی تصمیم گیري هاي ما را به دیگران منوط کرده اند. البته ما با بداخلاقی در
جامعه بین الملل و قهر و انزوا مخالفیم ولی با مطلوب الاختیار شدن هم مخالفیم. سه اصل عزت، حکمت و مصلحت فراموش شده و
دوگانه عزت و معیشت ایجاد کردند که به بهانه معیشت نیز عزت فروشی کردند. اینکه با تصمیم رئیس جمهور کشوري نرخ ارز در
کشور ما به هم بریزد کجاي استقلال است. ما باید تعیین کننده شرایط اقتصاد بین الملل باشیم زیرا یک درصد جمعیت جهان و 10

 
درصد منابع طبیعی جهان را در اختیار داریم. 

وي حاکمیت مردم را آرمان دیگر انقلاب دانست و گفت: الان دولت ها در بالادست و پاي پلومرغ نشسته اند و مردم را پایین دست و
پاي نان خشک و آب اندك نشانده اند. وقتی صحبت از مردم می کنیم می گوییم اگر گرفتار شدیم به ما کمک کنند ولی آنها در
منافع غریبه اند و نمی توانند تصمیم بگیرند. متاسفانه مسائل مردم در این 40 سال به صورت جدي توسط دولت ها حل نشده و در
موضوع تورم، قدرت خرید، خانه دار شدن، ازدواج آسان و شغل در هر انتخابات صحبت شد که نشان می دهد کار اساسی نشده و

 
مسائل باقی است. 

قاضی زاده هاشمی ادامه داد: من یک جراح سر و گردن هستم. به این نتیجه رسیدم که با مسکن نمی شود بیمار را درمان کرد و
تومورهاي سرطانی باید برداشته شود. وقتی از جراحی صحبت می کنیم حرف از یک عمل غیر عاقلانه نیست. امروز وقت جراحی هاي
بزرگ رسیده است. چرا مشکلات باقی مانده؟ آیا گذشتگان زحمت نکشیده اند. البته کارهایی کردند، اما بعضا هم با خطاهاي بزرگ
هم به لحاظ شخصی و هم در تصمیمات روبرو بودند اما مهمتر از آن حکمرانی و روش اداره کشور غلط بوده است. چرا دولت هاي ما
تقریبا همه دوره شان را ناموفق به اتمام رساندند؟ ما باید به این سمت برویم که مسائل کشور را به صورت پایدار حل کنیم. البته



مسائل اضطراري مثل تورم، بیکاري و وضع مسکن وجود دارد که دولت ها باید برنامه ضربتی براي آن داشته باشند ولی اقدامات

 
اصلاحی میان مدت و بلندمدت هم باید طراحی شود. 

وي با بیان این که دولت هاي ما سکولار هستند، افزود: با این که امام مکتب سیاسی ولایت فقیه را آورد، نظام اداري ما باقیمانده از
گذشته است. بانک، کنکور، تامین اجتماعی و همین ها که گلوي مردم را می فشارند نظام هاي کهنه هستند. صاحبان این تکنولوژي
که غرب است از آن عبور کرده اند ولی ما تلاش می کنیم آن را حفظ کنیم. انقلاب نتوانست معماري سازمانی متناسب با خود را

 
ایجاد کند. دولت مطلوب دولت اسلامی است که با حاکم کردن روابط اسلامی در نظام اداري این مشکل را حل کند. 

وي در ادامه یادآور شد: دولت هاي ریاستی دولت هایی هستند که خود را صاحب کشور می دانند و مردم را فقیر و ناتوان می دانند.

بنابراین قیم مردم هستند و هیات دولت فکر می کند باید دستور دهد و مردم عمل کنند. اینها به خواست مردم توجه نمی کنند.
گرانی بنزین یک نمونه از آن است و شاخص این تصمیم گیري همین است که کار پنهانی انجام شود. این دولت ها شفاف نیستند،

 
ضد آزادي بیان و به شدت تمرکز گرا هستند. یعنی 10 - 12 نفر در تهران براي کل کشور تصمیم می گیرند. 

قاضی زاده هاشمی دولت مطلوب را دولت مشارکت جو عنوان کرد و گفت: مردم آن قدر رشید شده اند که خودشان تصمیم بگیرند.
در چنین سیستمی کارگزاران وکلاي مردم هستند. در دوره هایی حلقه هاي مختلف مثل حلقه علم و صنعت، جماران و ... آمده اند و
رانت هایی ایجاد شده و دولت هاي رانتی غارتی درست شده که ارز 4200 تومانی نمونه واضح آن است. عده اي خود را به شاه لوله
منابع ارزي وصل کرده و براي خود ثروت چشمگیر به هم زده اند یا در خصوصی سازي اموالی به قیمت ارزان فروخته شد و حالا باید
با 1000 بدبختی پس گرفته شود. اینها مردمی سازي را نابود کردند و اعتماد به بخش خصوصی را نیز از بین بردند. یا فقره بورس که

 
غصه بزرگ ماست اما دولت مردم دولت قانون گرا است که در آن قانون بر اشخاص مسلط است و قوانین باید مهم تر از آدم ها باشند. 

وي یادآور شد: دولت هاي لاکچري و اشرافی بی اعتنا به مردم هستند، آنها وقتی مردم در سختی هستند قهقه می زنند و مردم را از
پشت شیشه اسکورت نگاه می کنند آن هم با حقوق هاي نجومی و تشریفات فوق العاده، در حالی که دولت مردم، دولتی مردمی است.
دولت هاي نفتی عرضه ندارند، پاسخگو نیستند، وابسته به شیرهاي نفت هستند و کارآفرین نیستند اما دولت مردم دولت کارآفرین

 
است. 

وي یادآور شد: دولت هاي پیر دولت هایی هستند که انرژي ندارند. اینها تا سه نسل آینده شان را در داخل و خارج تامین کرده و
تغییر و تحول نمی پذیرند. سراغ هر اصلاحی می روي چه در بورس چه سربازي، کنکور، آموزش و پرورش و بانک می گویند اجازه
بدهید همین طور بماند. امنیتی می شود و مردم را می ترسانند. در حالی که دولت باید جوان و تحول ساز باشد و بتواند ثبات و
آرامش را به مردم برگرداند. همچنین دولت هاي جزیره اي دولت هایی هستند که هر بخش براي خود کار می کند و به جاي این که
هم را کمک کنند باعث تخریب می شوند. اینها باید به یک سیستم واحد تبدیل شوند. متاسفانه دولت ها معلول محورند و با پیامدها
کار دارند، مثلا اجازه می دهند هوا آلوده شود و بعد تعطیل می کنند. در حالی که راهکار مقابله با آلودگی هوا مشخص است. دولت
مطلوب دولت علت محور است. این که نیازهاي مردم همیشه جلوتر از دولت ها بوده علت اصلی ناکارآمدي دولت هاست. اگر ما امروز
پدیده رمز ارز را داریم دولت باید از 15 سال پیش براي آن برنامه می ریخت. دولت مردم دولت آینده نگر است. ما غیر از این که باید

 
برنامه منسجم براي اشتغال و معیشت داشته باشیم براي ساخت ایران جدید به نظریه جدید نیاز داریم. 

وي اضافه کرد: ما در دهه 60 دولت هاي سوسیالیست و در 30 سال بعد دولت هاي سرمایه داري را تجربه کردیم. باید اتفاق عمیق
تري بیفتد. ما نیازمند انقلاب در ساز و کارها هستیم. این نظام اداري باید تغییر کند و بعد انقلاب در مدیریت رخ دهد. دولت مردم

 
دولت کاملا ادغام یافته در مردم است و جدایی بین دولت و مردم نیست. لذا وقتی مردم به میدان بیایند کارگشا خواهند بود. 



قاضی زاده هاشمی در پایان اضافه کرد: دولت سلام پنج کار خواهد کرد که دولت مردم حاکم شود. اولینش شفافیت است، ما نظام
جامع شفافیت را برقرار می کنیم. دوم این که باید گفت وگوي دولت، مردم و خبگان براي رسیدن به تصمیمات اجماعی شکل بگیرد
و پایه تفکر دولت افکار عمومی باشد. سوم وجود رقابت و عدم انحصار و رانت است و چهارم عدالت در رشد و نهایتا پاسخگویی دولت
به تصمیماتش است. براي این کار فرزندان شما در موسسه بسامد و گام دوم که من نماینده آنها هستم دو سال کار کردند. ما دو

برنامه با عنوان فصل پروانگی و گفتمان دولت مردم منتشر کردیم و برنامه هاي جدي در حوزه هاي مختلف داریم.



سیاست وزارت صمت حرکت معادن در توسعه متوازن منطقه اي است

منبع: بیرونیتشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1400/03/07

وزیر صنعت، معدن و تجارت پس از بازدید از معدن طلاي زرشوران در مصاحبه با خبرنگاران با بیان اینکه سیاست وزارت
صمت حرکت معادن در راستا...

 
وزیر صمت در معدن طلاي زرشوران ؛ 

 
سیاست وزارت صمت حرکت معادن در توسعه متوازن منطقه اي است 

وزیر صنعت، معدن و تجارت پس از بازدید از معدن طلاي زرشوران در مصاحبه با خبرنگاران با بیان اینکه سیاست وزارت صمت
حرکت معادن در راستاي توسعه متوازن منطقه اي می باشد، یکی از رسالت هاي معادن را توسعه پیرامونی منطقه محل استقرار

 
دانست. 

به گزارش بیرونیت به نقل از شاتا، علیرضا رزم حسینی با بیان این
مطلب افزود: یکی از معادن بسیار مهم کشور معدن طلاي زرشوران است

 
که مراحل مختلفی در آن در حال انجام می باشد. 

 
ظرفیت هاي حائز اهمیت معدن زرشوران در توسعه پیرامونی منطقه 

وي با بیان اینکه این معدن پتانسیلها و ظرفیت هاي بسیار گسترده اي
دارد، تصریح کرد: پتانسیل هاي این معدن در توسعه پیرامونی منطقه

 
که یکی از رسالت هاي آن نیز میباشد حائز اهمیت است. 

 
یکی از رسالت هاي معادن توسعه پیرامونی منطقه محل استقرار است 

وزیر صنعت، معدن و تجارت یکی از رسالت هاي معادن را توسعه پیرامونی در منطقه محل استقرار دانست و بیان کرد: سیاست وزارت

 
صمت حرکت معادن در راستاي توسعه متوازن منطقه اي می باشد. 

 
رزم حسینی تصریح کرد: نباید معادن توسعه یابند اما اطراف آنها مناطق کمتر برخوردار و محروم بمانند. 

 
معادن براي توانمندسازي مردم مدل اقتصاد مقاومتی را گسترش دهند 

 
وي گفت: معادن با کمک مردم مدل اقتصاد مقاومتی را براي توانمندسازي پیرامون خود گسترش دهند. 

 
هدف گذاري براي افزایش تولید 20 درصدي در معدن طلاي زرشوران 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در بخش دیگري از سختان خود با اشاره به اشتغال هزار نفر از اهالی منطقه در معدن طلاي زرشوران
تصریح کرد: این معدن ذخایر بسیار مناسبی دارد، سال گذشته تولید بسیار خوبی داشته است و امسال هدفگذاري براي افزایش تولید

 
20 درصدي دارد. 

 
تدوین و تصویب طرح توسعه منطقه تکاب با حضور استاندار آذربایجان غربی و نمایندگان مجلس 

رزم حسینی از تدوین برنامه توسعه منطقه خبر داد و افزود: هفته آینده جلسه اي براي نهایی شدن این طرح توسعه اي با حضور

 
استاندار ، فعالان بخش خصوصی و نمایندگان مردم در مجلس شوراي اسلامی خواهیم داشت. 

 
ظرفیت مناسب منطقه تکاب براي مشارکت و سرمایه گذاري بخش خصوصی 



وي ادامه داد: منطقه تکاب و پیرامون آن ظرفیت بسیار خوبی براي سرمایه گذاري و مشارکت فعالان بخش خصوصی می باشد که در

 
این طرح توسعه به آن اشاره شده است. 

 
حمایت از صنایع پیرامونی و وابسته به معدن طلا در منطقه تکاب 

وزیر صنعت، معدن و تجارت همچنین بر ضرورت حمایت از صنایع پیرامونی و وابسته به معدن طلا در این منطقه تاکید کرد و گفت:
ارائه تسهیلات لازم و آموزش افراد و جوانان منطقه باعث ایجاد اشتغال زایی به کمک همین صنایع وابسته در همین منطقه و

 
جلوگیري از مهاجرت خواهد شد. 

شایان ذکرست که وزیر صنعت، معدن و تجارت در اولین برنامه از دومین روز سفر به استان آذربایجان غربی از مجموعه معدن طلاي

 
زرشوران در شهرستان تکاب بازدید به عمل آورد. 

جمعی از معاونان و مدیران وزارت صمت، نمایندگان مجلس و مسئولان استانی و شهرستانی در این بازدید وزیر صنعت، معدن و
تجارت را همراهی نمودند.



از بوي کوچه هاي کاه گلی تا سرمایه گذاري براي جوانان ملایري

منبع: بولتن نیوزشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1400/03/07

حاج علی اکبري، نوشت: تمام توان موجود و حمایت هاي مردم و شهروندان ملایري در سراسر جهان باید براي کاهش
مشکلات به کار گرفته شود و همان فرهنگ خیرخواهی و گذشت و فداکاري و بخشش به دیگران که در فرهنگ وقف و

عملکرد نیاکان و بزرگان شهر وجود داشته، اکنون از طریق نسل امروز به نسل هاي بعدي منتقل شود.

گروه سیاسی: مجید حاج علی اکبري با تأکید بر اینکه
مشارکت ملایري ها سراسر جهان باید از طریق شبکه هاي
مجازي جلب شود، در یادداشت پیش رو آورده است: باید
در شوراي شهر ملایر و سایر شوراهاي روستاها، برنامه
هایی براي افزایش مشارکت همشهري ها و علاقه مندان به
ملایر ارائه شود تا خواسته هاي مردم از حفظ میراث
فرهنگی و تاریخی گرفته تا حفظ زیبایی ها و فضاي سبز
شهر و ایجاد فرصت هاي سرمایه گذاري و اشتغال و تولید
و کاهش بیکاري جوانان در دستور کار قرار گیرد و از تمام
توان موجود و حمایت هاي مردم در سراسر جهان براي
کاهش مشکلات به کار گرفته شود و همان فرهنگ
خیرخواهی و گذشت و فداکاري و بخشش به دیگران که در
فرهنگ وقف و عملکرد نیاکان و بزرگان شهر وجود داشته،

 
اکنون از طریق نسل امروز به نسل هاي بعدي منتقل شود. 

به گزارش بولتن نیوز، مشروح این یادداشت که به صورت
اختصاصی در اختیار خبرنگار ما قرارگرفته به شرح زیر

 
است: 

بسیاري از همشهري هاي ملایري که به خاطر مهاجرت یا
کسب وکار، از ملایر به شهرهاي دیگر ایران و یا خارج

کشور مهاجرت کرده اند، می گویند که در کنار کم و زیاد زندگی، برخورداري ها و نداشتن ها، غم و درد، شادي و نشاط دوران
کودکی تا میانسالی، در عین حال که اندوه از دست دادن عزیزان و دوستان و مشکلات سخت زندگی را دارند، اما خاطرات شیرین،
عطر گل ها و گیاهان، بوي کوچه و بازار را فراموش نمی کنند. حتی آنهایی که به آمریکا، کانادا و کشورهاي مختلف رفته اند و در
سال هاي اخیر از طریق شبکه هاي مجازي با مردم، دوستان و آشنایان ارتباط برقرار کرده اند به اولین خاطراتی که اشاره می کنند،

 
در آن حس دلتنگی براي عطر و بوي کوچه ها و خیابان ها و باغ هاي شهر و روستا موج می زند. 



 
 

جالب این است که همه آنها به بوي نم و باران در کوچه هاي کاه گلی شهر و محله هاي قدیمی اشاره دارند و اکثر آنها معتقدند که
خاطرات دوران 10 تا 20 ساله زندگی در ملایر به مراتب پر رنگ تر و اثرگذارتر بر تربیت و پرورش روح وروان ما بوده و 40 سال
زندگی در سایر مناطق جهان، به اندازه ملایر خاطره ساز و اثرگذار نبوده است و عطر گل ها و سنجد و توت، قدم زدن در خیابان هاي
شهر و خاطرات کوچه ها و دورهمی و شب نشینی ها به مراتب خاطره سازتر از دیگر شهرها بوده است. گاهی دلتنگ یک رفیق و

 
همسایه اي می شویم و آرزو می کنیم که اي کاش خبري از او بیابیم و اطلاع پیدا کنیم که چگونه زندگی می کند؟ 

به عبارت دیگر، مردم ملایر خاطرات خوب دوران زندگی با مردم و طبیعت و کوچه و بازار شهر را فراموش نمی کنند و این پیوند و
ارتباط عاطفی و مهربانی و خیرخواهی می تواند در ساختن شهر و کاهش مشکلات، افزایش سرمایه گذاري ها و کاهش بیکاري
جوانان، موثر باشد. باید از همه سرمایه هاي انسانی ملایر در تمام شهرها و کشورهاي جهان استفاده کنیم و از آنها دعوت کنیم که در

 
ساختن شهر مشارکت کنند. 

 
 

وقتی براي خاطرات و تصاویر و دیدن شهر و روستا و آشنایان دلتنگ می شویم و براي دیدن مناظر زیباي شهر و حس عطر و بوي آن
در بهار و تابستان لحظه شماري می کنیم، به همان اندازه می توان احساس مسوولیت کرد و به شکل هاي مختلف از آموزش و تربیت
کودکان و نوجوانان گرفته تا تربیت نیروي انسانی در رشته هاي مختلف، سرمایه گذاري در تولید و کاهش بیکاري جوانان، رشد
صادرات محصولات ملایر، عمران و آبادانی شهر، ساختن کارخانه و کارگاه، حفظ آثار باستانی به جاي مانده از نیاکان ما در نوشیجان،
قنات ها و روستاها و... مشارکت فعال داشت. براین اساس لازم است که شبکه هاي اجتماعی و مجازي ملایر به سمت ارتباط موثر با
سرمایه گذاران، متخصصان و صاحبان فکر و اندیشه برود و حتی اگر همشهري ها ما به هر دلیلی فرصت حضور در ملایر را ندارند ایده



هاي خود را به سایر مسوولان در شوراي شهر و شهرداري ارائه دهند. باید پیوند و ارتباط موثري بین دلبستگان به ملایر در سراسر

 
جهان برقرار شود. 

 
 

از این رو، باید در شوراي شهر ملایر و سایر شوراهاي روستاها، برنامه هایی براي افزایش مشارکت همشهري ها و علاقه مندان به ملایر
ارائه شود تا خواسته هاي مردم از حفظ میراث فرهنگی و تاریخی گرفته تا حفظ زیبایی ها و فضاي سبز شهر و ایجاد فرصت هاي
سرمایه گذاري و اشتغال و تولید و کاهش بیکاري جوانان در دستور کار قرار گیرد و از تمام توان موجود و حمایت هاي مردم در
سراسر جهان براي کاهش مشکلات به کار گرفته شود و همان فرهنگ خیرخواهی و گذشت و فداکاري و بخشش به دیگران که در

 
فرهنگ وقف و عملکرد نیاکان و بزرگان شهر وجود داشته، اکنون از طریق نسل امروز به نسل هاي بعدي منتقل شود. 

فرزندان آب و خاك شهرستان ملایر و روستاهاي پر برکت آن، نه تنها وارث ظرفیت هاي طبیعی، جغرافیایی، آب و هوا و عطر خاص
پوشش گیاهی خاص این منطقه هستند، بلکه از سرمایه هاي انسانی ارزشمند بسیاري نیز برخوردار بوده اند که در طول تاریخ علاوه
بر نصیحت و سفارش جوانان به مرام و معرفت و انسان دوستی و ارزشمند دانستن کار و تلاش و کسب روزي و معاش و پس انداز و
سرمایه گذاري، تأکید کرده اند که ببخشید زیرا که دنیا محل عبور است و عمر فانی است و لذا به نیکوکاري، خیرخواهی، گذشتن از

 
مال و دارایی و بخشیدن به دیگران و شرکت در خیر و شر مردم توصیه کرده اند. 

نتیجه چنین نگاه ارزشمندي به زندگی، موجب شده که صدها قنات پر آب با همت والاي زحمت کشان این دیار در نقاط مختلف شهر
و روستا، به مدت هزاران سال بجوشد و مایه حیات را به مردم و زمین هاي تشنه برساند و درختان کهن با ریشه هاي صد ساله در
عمق خاك، انواع محصولات کشاورزي و میوه هاي مختلف در دامنه هاي زیباي رشته کوه هاي زاگرس، علاوه بر نعمت و روزي و
تامین معاش و کمک به اقتصاد ایران زمین، زیبایی هاي خدادادي بسیاري نیز در کوچه و خیابان ها شاهد باشیم و از عطر گل ها و
درختان در دامنه کوه سرده، کوه گرمه و لشگر در تا روستاهاي دور و نزدیک ومیوه هاي خوش طعم منطقه، انسان ها را به وجد و

 
نشاط می آورد و هر مسافري براي تهیه سوغاتی از ملایر به بازار و دکان هاي شهر دعوت می شود. 

اما مردمان صبور، وفادار، زحمت کش و انسان دوست این منطقه نه تنها آموخته اند که بکارند و برداشت کنند و از زیبایی هاي
طبیعی لذت ببرند بلکه یاد گرفته اند که به ضرورت ببخشند و از دارایی، زمین، آب، قنات و دارایی خود وقف کنند و این موضوع باعث

 
شده که لقب شهر واقفین خیراندیش برازنده مردمان و بزرگان این شهر باشد. 

نتیجه این بوده که حتی در دوران خان ها و رعیت در روستاها، بسیاري از افراد کارآفرین که زمین و آب نداشتند، با کشت دیم و
ابتکار عمل و خلاقیت خود، محصول و درآمد و ثروت قابل توجهی کسب کردند. فرزندان بسیاري از این افراد و بزرگان و ثروتمندان



که القاب سیف الدوله و فخرالدوله و... داشته اند نیز از قنات تا
زمین، مدرسه، بیمارستان و کل زمین هاي شهر را به مردم
بخشیده اند و همین خیراندیشی ها بوده که اکنون فارغ از نام و
نسب و ارتباط با مراکز قدرت در طول تاریخ، نام نیک افرادي
چون آقاي امیر سیف الدوله در کلام فرزندان ملایر گوارا و نشاط
آور و امید بخش است و به همه یادآوري می کند که زندگی
آسان و سخت می گذرد، امید داشته باشد زیرا که تمام مردم این
شهر، در طول تاریخ با بخشش و کار و تلاش، درکنار هم مانده

 
اند و زندگی را در دوران سخت نیز ممکن کرده اند. 

 

 
 

وقتی در مراسم ختم و سه شب جمعه، بزرگ و کوچک، کارگر و بازاري، کارمند وخانه دار و بازنشسته، به دیدار دیگران می روند و
تأکید می کنند که ما هستیم، یادآور آن است که در این دیار، آموخته ایم که هر کس هستیم در کنار هم حاضریم به هم کمک کنیم
تا زندگی به پیش رود، روستا و شهر ساخته شود. مشکلات کاهش یابد و کسب وکار، معیشت و سرمایه گذاري ها بهتر شود. یکی از
همشهري ها که هم در جبهه جنگ حضور داشت و در جریان شهادت بیش از 1100 شهید اهل ملایر بوده و هم در روزهاي بمباران
سال 65، شاهد حضور مردم در کنار هم براي خاکسپاري حدود 1100 شهید در آن روزهاي سخت، بوده با ذکر خاطره اي می گفت:
وقتی بمباران میشد، مردم بلافاصله در محل حاضر می شدند و به زخمی ها و شهدا رسیدگی می کردند، حضور مردم آنقدر گسترده،

 
شجاعانه و باگذشت بود که پزشک پاکستانی در درمانگاه روستاي مهرآباد نیز اعلام کرد که من هم خون می دهم! 



ما نیز بسیار شاهد بوده ایم که گاهی قبل از حضور خانواده افراد فوت شده، آشنایان و همسایه ها در بهشت حاجر و بیمارستان حاضر
شده اند. در امورات روزمره و مراسم جشن و شادي و یا تشکیل زندگی، ساخت خانه و کار باغ و مزرعه نیز مردم در کنار هم هستند و

 
همه این ها نشانه پیوند عمیق مردم این دیار در طول تاریخ براي زندگی بهتر بوده است. 

 
 

مردم ملایر، شهر جهانی انگور و شهر جهانی مبل منبت، در طول تاریخ چند هزار ساله خود، وارث معرفت و آموزه هاي تاریخی
بسیاري بوده اند که نسل به نسل و سینه به سینه از نیاکان ما به یادگار مانده و مهمترین آن در کنار هم بودن است که هیچ کس
احساس تنهایی نکند و در کار و معاش و زندگی و سختی ها، یار و یاور یکدیگر باشند و به خاطر حضور این شیر زنان و شیرمردان در
گذر تاریخ، مرام و معرفت و انسان دوستی و خیرخواهی ریشه دوانده و شهر واقفین خیراندیش و خیرخواه، شهري زیبا، خوش آب و

هوا و سرشار از نعمت هاي خدادي و طبیعی است که انسان ها براي رشد آن زحمت بسیار کشیده اند.



پاسخ عزت اللهی به استوري جنجالی با دو ستاره

منبع: فرتاك نیوزشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1400/03/07
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هافبک دفاعی تیم ملی ایران از انگیزه بالایش براي گلزنی با شوت از راه دور در حضور کریم باقري می گوید. 

به گزارش فرتاك نیوز، سعید عزت اللهی پس از وقفه اي کوتاه به تیم ملی دعوت شد تا پاسخ نمایش هاي درخشانی خود در لیگ

 
دانمارك را به این شکل از دراگان اسکوچیچ دریافت کند. 

عزت اللهی در حالی به ایران آمد که در بدو ورود یکی از دوستانش عکسی به همراه او را استوري کرد که قلب آبی و دو ستاره روي

 
آن خودنمایی می کرد و همین موضوع شایعاتی درباره پیشنهاد استقلال به این هافبک دفاعی لژیونر را به وجود آورد. 

او علاوه بر اظهارنظر درباره این استوري، به حضور کریم باقري در تیم ملی نیز پرداخته و در گفتگو با خبرنگار ما به انگیزه بازیکنان

 
تیم ملی براي کسب چهار پیروزي متوالی صحبت می کند: 

 
خوشحالیم که واکسن زدیم 

خداراشکر همه بچه ها چه لژیونر و چه از تیم هاي داخلی آمدیم و تمرینات را آغاز کردیم. خوشبختانه مسئولان هم کار واکسن را
انجام دادند و یک دوز واکسن را بازیکنان لژیونر را زدیم. در تهران تمرینات خوبی داشتیم و دیروز هم اولین تمرین را انجام دادیم و

 
شرایط خیلی خوب است. امیدوارم همین روند را ادامه دهیم و از نظر روحی روانی با بهترین شرایط به بحرین برویم. 



 
تلاش میکنیم خواسته هاي کادرفنی را انجام دهیم 

همه بچه ها آمادگی لازم و کامل را دارند و قطعا باتوجه به خواسته هاي کادرفنی پیش خواهند رفت. باید تمرینات را به نحو احسن
پیگیري کنیم و نقطه نظرات کادرفنی را انجام دهیم. تمام بازیکنان انگیزه بالایی دارند و از نظر فنی در آمادگی مطلوبی هستیم چون

 
همگی در طول فصل تعداد بازي بالایی داشتیم و از نظر جسمانی در موقعیت خوبی هستیم. 

 
تنها هدف ما صعود به جام جهانی است 

اول این را بگویم که واقعا خوشحالم دوباره به تیم ملی برگشنم. من همیشه هم گفتم که بازي کردن براي تیم ملی کشورم افتخار
است و براي تیم ملی با تمام وجود بازي می کنم. تنها هدفم این است که تیم ملی به مرحله بعدي برود و بعد هم به جام جهانی

 
صعود کند. اصلا تفاوتی ندارد که چه کسی بازي می کند و فقط موفقیت تیم ملی مهم است. 

 
آقا کریم اسطوره زندگی ام است 

درباره حضور آقا کریم باید بگویم که قطعا حس فوق العاده اي براي من است و من قبلاً هم گفته بودم که آقا کریم الگوي من است.
ایشان از لحاظ شخصیتی و فنی جزو بهترین بازیکنان تاریخ کشورمان است و براي من حس خوبی است که الگوي فوتبالی ام در
کادرفنی تیم ملی حضور دارد. امیدوارم وجود ایشان به من و تیم کمک کند البته علاوه بر ایشان آقاي هاشمیان و همچنین آقاي

 
اسکوچیچ و باقی اعضاي کادرفنی هم تمام تلاششان را در این زمینه می کنند. 

 
 

 
براي برد به زمین می رویم 

تیمی که می خواهد به جام جهانی صعود کند، باید تمام بازي ها را ببرد. ما نباید فکر و خیال کنیم و باید بازي به بازي پیش برویم و
پس از پیروزي در بازي نخست به استقلال بازي بعد برویم. ایران یکی از قدرتمندترین تیم هاي آسیاست و مطمئن باشید ما به چیزي

 
جز پیروزي و صدرنشینی فکر نمی کنیم. امیدوارم هواداران و مردم ایران هم انرژي مثبت خود را برایمان بفرستند. 

 
دوست دارم یک گل جلوي آقا کریم بزنم 

قطعا اگر موقعیتش باشد، دوست دارم یک گل مثل آن گلی که در لیگ دانمارك با شوت از راه دور زدم بزنم و آقاي باقري و دیگر



اعضاي کادرفنی را خوشحال کنم. براي من افتخار است شماره اي را می پوشم که روزي بر تن آقا کریم بود و امیدوارم که بتوانم
نمایش هاي خوبی را ارائه کنم. آقاي باقري از نظر اخلاقی جزو بهترین ها هستند و حضورشان در تیم ملی هم بسیار اتفاق خوبی

 
است. ایشان با همه اعضاي تیم و بازیکنان ارتباط خوبی دارند. 

 
آن استوري ربطی به استقلال نداشت 

این استوري که گفتید را دوستم گذاشت و من نگذاشتم، من فقط از صفحه او برداشتم. این هیچ ربطی به استقلال یا دیگر تیمها
نداشت. در این مدت هواداران استقلال، پرسپولیس، سپاهان و... در دایرکت من پیامهایی دادند و خواستند که به تیمشان بروم. اول
بگویم که این باعث افتخار من است و دوم این که خیلی ناراحتم نمیتوانم به همه این پیام ها پاسخ بدهم و تشکر کنم. امیدوارم
عملکردم طوري باشد که مایه افتخار تمام مردم ایران باشم. این را باید بگویم که سه سال دیگر با وایله قرارداد دارم و الان تمام

 
تمرکزم روي تیم ملی است. 

 
براي ورود به کانال تلگرام فرتاك نیوز کلیک کنید. 

 
آنچه دیگران میخوانند نجات قاتل کرجی از اعدام بدون قید و شرط / مادر مقتول مهربانانه بخشید 

 
جلیلی: براي چهار موضوع مهم، اشتغال، گرانی، مسکن و مبارزه با تحریم ها برنامه دارم 

 
دختر سرطانی افغان همه را در کنکور شوکه کرد/ انگیزه او چه بود؟ 

 
لیلا اوتادي از تجاوز کثیف پدر بابک خرمدین پرده برداشت! / او به دختران دانشجوي بابک تجاوز کرده است + سند 

 
اصلی ترین دلیل کاهش میل جنسی در آقایان 

 
صحنه دلخراش وقوع قتل شهرك پردیس/ توضیحات بازپرس در حضور قاتل/ فیلم+18 

 
مهدي قائدي درآغوش یک دختر زیبا + عکس لورفته 

 
افت 64هزار واحدي شاخص بورس در اردیبهشت 1400 

 
حتما بخوانید لیلا اوتادي از تجاوز کثیف پدر بابک خرمدین پرده برداشت! / او به دختران دانشجوي بابک تجاوز کرده است + سند 

 
دومین محموله واکسن کروناي کوواکس وارد ایران شد 

 
قتل بابک خرمدین کارگردان سینما در اکباتان / جسد را پدر و مادرش به سطل زباله انداختند + عکس 

 
همخوابی شیطانی دختر تهرانی با مرد متاهل / آرمیتا سقط جنین کرد+ عکس 

 
مجید ملک زاده بر اثر کرونا درگذشت + عکس 

 
لینک کوتاه 

تیم ملی ایران سعید عزت اللهی



شناسایی 60 میلیارد تن ذخیره معدنی در کشور

منبع: تدبیر و امیدشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1400/03/07

علیرضا رزم حسینی روز جمعه 7 خرداد در آیین بازدید از کارخانه قند مروارید مهاباد که محمدمهدي شهریاري استاندار
آذربایجان غربی، نماینده مردم مهاباد در مجلس و تنی چند از مدیران کل استان نیز حضور داشتند، اظهارکرد: تداوم عملیات

اکتشاف معادن در کشور نشان می دهد که ارزش ذخایر آن تا 1000میلیارد دلار نیز ...

شناسایی 60 میلیارد تن ذخیره معدنی در کشور علیرضا رزم حسینی روز جمعه 7 خرداد در آیین بازدید از کارخانه قند مروارید
مهاباد که محمدمهدي شهریاري استاندار آذربایجان غربی، نماینده مردم مهاباد در مجلس و تنی چند از مدیران کل استان نیز حضور

 
داشتند، اظهارکرد: تداوم عملیات اکتشاف معادن در کشور نشان می دهد که ارزش ذخایر آن تا 1000میلیارد دلار نیز خواهد رسید. 

 
وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: ارزش معادن اکتشاف شده در نقاط مختلف سطح کشور به بیش از 500 میلیارد دلار می رسد. 

علیرضا رزم حسینی روز جمعه 7 خرداد در آیین بازدید از کارخانه قند مروارید مهاباد که محمدمهدي شهریاري استاندار آذربایجان
غربی، نماینده مردم مهاباد در مجلس و تنی چند از مدیران کل استان نیز حضور داشتند، اظهارکرد: تداوم عملیات اکتشاف معادن در

 
کشور نشان می دهد که ارزش ذخایر آن تا 1000میلیارد دلار نیز خواهد رسید. 

وي افزود: بخش معدن و صنایع معدنی امروزه از اهمیت زیادي برخوردار بوده و قابلیت همپایی با نفت را براي تحصیل ارز و ایجاد

 
اشتغال در کشور داشته و بستري ارزشمند براي سرمایه گذاري جدید محسوب می شود. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت اضافه کرد: هم اینک بالغ بر 60 میلیارد تن ذخیره معدنی در سطح کشور شناسایی شده که از این رقم

 
حدود 37 میلیارد تن ذخیره قطعی و بقیه احتمالی است. 

رزم حسینی تاکید کرد: جلوگیري از خام فروشی مواد معدنی را به صورت جدي دنبال می کنیم و بر این باوریم که معدنی را استخراج

 
نکنیم مگر اینکه امکان فرآوري داخل براي ایجاد ارزش افزوده داشته باشد و این مسیر را با جدیت ادامه می دهیم. 

وي معادن را فرصت مهمی براي توسعه متوازن و پایدار در کشور دانست و اضافه کرد: یکی از سیاست هاي این وزارتخانه حرکت به
سوي فراوري مواد معدنی است و برهمین اساس تصمیم گرفته شده است تا هر واحدي که مواد معدنی آن به اندازه کافی باشد ملزم

 
به فرآوري مواد معدنی تولیدي خود شود تا بدین وسیله به سوي اشتغالزایی بیشتر حرکت کرد. 

به گزارش ایسنا؛ کارخانه قند مروارید مهاباد با ظرفیت سالانه 2 میلیون تن چغندر قند یکی از بزرگترین کارخانه هاي قند آذربایجان
غربی به شمار می رود، که با بیش از 100 میلیارد ریال سرمایه گذاري در حال احداث است.



اختیارات وزارت صمت در حوزه مرزنشینی به استانداران واگذار میشود

منبع: تدبیر و امیدشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1400/03/07

 
اختیارات وزارت صمت در حوزه مرزنشینی به استانداران واگذار میشود 

وزیر صمت از آمادگی وزارت صمت براي واگذاري تمام اختیارات
خود در حوزه مرزنشینی به استانداران خبر داد و گفت:

 
آذربایجان غربی پایلوت براي شروع و اجراي این تصمیم است. 

علیرضا رزم حسینی امروز 7 خرداد در جلسهدر شوراي
ساماندهی مبادلات مرزي پیرانشهر که با موضوع بررسی
مشکلات کولبران در محل فرمانداري شهرستان مرزي پیرانشهر
با حضور استاندار، نماینده مجلس، معاونین وزیر و مسئولین
شهرستانی برگزار شد، افزود: آذربایجان غربی به عنوان پایلوت در

 
این تصمیم تمامی اختیارات وزارتخانه را براي ساماندهی مرزنشینان به کار گیرد. 

وي با بیان اینکه مدیریت یکپارچه پایانه هاي مرزي در وزارت راه و شهرسازي می باشد، ادامه داد: وزارت صنعت، معدن و تجارت به

 
عنوان مجموعه همکار در این راستا تمام تلاش خود را در جهت روان سازي و تسهیل امور انجام خواهد داد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت اضافه کرد: آن بخشی از امورات مربوطه که مرتبط به وزارت صمت است استاندار با جدیت تمام پیگیري

 
نماید. 

رزم حسینی مرزهاي پیرانشهر و سردشت را از مرزهاي اقتصادي کشور دانست و گفت: می خواهیم با کشورهاي همسایه غربی
صادرات گسترده تري داشته باشیم، کالاهاي ایرانی براي این کشورها جذاب است و این مرزها در این راستا ظرفیت هاي بسیار

 
گسترده اي دارند. 

وي با اشاره به اینکه خلق پول در سردشت و پیرانشهر به علت همین مبادلات مرزي بسیار بالاست، تصریح کرد: از این ظرفیت باید

 
استفاده بهینه گردد و خلق پول تبدیل به تولید و اشتغال شود. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت از آمادگی این وزارتخانه براي تامین زیرساخت هاي لازم در قالب شهرك ها و نواحی صنعتی در این

 
منطقه خبر داد. 

رزم حسینی همچنین با اشاره به راه اندازي سامانه با ظرفیت جامع تجارت گفت: یکپارچگی امور در این سامانه باید محقق شود و

 
دستگاهها موازي کاري نداشته باشند. 



وي با بیان اینکه شهرهاي مرزي در تامین امنیت ملی خدمات ارزنده اي داشته اند، گفت: امنیت مرزها مرهون پایمردي مردمان

 
مرزنشین از جمله پیرانشهر و سردشت است. 

وزیر صمت در پایان تاکید کرد: شهداي گرانقدرمان براي حفظ و تمامیت ارضی کشور جانفشانی نمودند و ما نیز باید در کنار این
فداکاریها اقتصاد مردم منطقه را تقویت و تامین نماییم.



درآمد ایران از پارس جنوبی چقدر است؟

منبع: تدبیر و امیدشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1400/03/07

 
درآمد ایران از پارس جنوبی چقدر است؟ 

توسعه میدان مشترك پارس جنوبی و افزایش 2.5 برابري
برداشت از این میدان مشترك در دولت تدبیر و امید،
افزایش درآمد ایران از آن را به همراه داشته، تا آنجا که به
گفته مدیرعامل شرکت نفت و گاز پارس، ایران در مجموع
درآمدي 335 میلیارد دلاري (ارزش محصولات تولیدي) از

 
این میدان مشترك داشته است. 

به گزارش ایرنا، حدود 20 سال است که ایران برداشت گاز از میدان مشترك پارس جنوبی را آغاز کرده و در این مدت همواره تولید

 
ایران از این مخزن مشترك افزایش داشته با این حال تا چند سال پیش این برداشت همواره کمتر از قطر بوده است. 

قطر تولید گاز خود از پارس جنوبی را پیش از ایران آغاز کرده بود. ایران اما در سال 81 با بهره برداري از فاز هاي 2 و 3 اولین تولید

 
گاز را از این میدان انجام داد و با سرعتی منطقی، رشد تولید ادامه داشت. 

هر چند که در آن زمان نیز تولید قطر بیشتر از ایران بود اما فاصله تولید با بهره برداري از فازهاي مختلف از سوي ایران، حفظ می

 
شد. 

با توجه به اینکه حدود 60 درصد از مساحت میدان مشترك پارس جنوبی و 60 درصد از حجم گاز درجاي آن در سمت قطر قرار

 
دارد، این فاصله تولید منطقی بود و قطر حدود 20 درصد بیشتر از ایران از این میدان برداشت می کرد. 

از سال 84 اما این فاصله تولید بیشتر شد و در حالی که قطر با تکیه بر سرمایه و توان فنی شرکت هاي بین المللی هر روز بر تولید
گاز خود اضافه می کرد، ایران اما به دلیل تحریم ها و همچنین پراکندگی منابع مالی، از رقیب خود در برداشت گاز جا ماند تا آنجا که

 
تولید گاز قطر از پارس جنوبی در مقایسه با ایران در سال 88 حدود دو برابر شد. 

با اینکه در آن سال ها ایران فازهاي 35 ماهه را تعریف کرده بود اما در عمل نتوانست چیزي به تولید گاز ایران اضافه کند. این فاصله

 
تولید تا سال 92 ادامه داشت. 

 
قطر هم البته در آن سال ها سطح تولید خود را ثابت نگه داشت و همین امر باعث شد تا برداشت بیشتري از ایران داشته باشد. 

با روي کار آمدن دولت تدبیر و امید و برنامه ریزي براي بهره برداري از فازهاي باقیمانده پارس جنوبی، شتاب توسعه در این میدان
مشترك از سوي ایران بیشتر شد و همین امر کمک کرد تا سال 96، با بهره برداري از فازهاي 12، 15 و 16، 17 و 18، 19 و 20 و



 
21، تولید گاز ایران از پارس جنوبی با قطر برابر شود. 

 
این اولین بار بود که ایران توانست سهمی برابر با کشورهمسایه در تولید گاز از این میدان مشترك داشته باشد. 

 
درآمد ایران از پارس جنوبی چقدر است؟ 

با بهره برداري تدریجی از فازهاي 13، 14، 22، 23 و 24 تولید گاز در سمت ایران از قطر پیشی گرفت و ایران در حال حاضر از

 
میدان مشترك پارس جنوبی، 15 درصد بیشتر از قطر گاز تولید می کند. 

این امر باعث شد تا ایران تولید تجمعی خود را از این میدان افزایش دهد و به گفته مدیرعامل نفت و گاز پارس، در حالی که در سال
81، در مجموع 12 میلیارد متر مکعب گاز از این میدان در سمت ایران تولید شده بود، این رقم در حال حاضر به 220 میلیارد متر

 
مکعب افزایش یافته است. 

«محمد مشکین فام» اواخر سال گذشته در نخستین پنل از ششمین کنگره راهبردي و نمایشگاه نفت و نیرو همچنین میزان برداشت
تجمعی از این میدان مشترك را هزار و 861 میلیارد مترمکعب گاز غنی عنوان کرد و گفت: ارزش این میزان از گاز برداشت شده از

 
پارس جنوبی در مجموع 335 میلیارد دلار برآورد شده است. 

مدیرعامل شرکت نفت و گاز پارس در ادامه به وضعیت تولید گاز پارس جنوبی در مقایسه با تولید گاز کشور اشاره کرد و گفت: پارس
جنوبی در سال 81 و همزمان با آغاز برداشت گاز، سهمی 10 درصدي از تولید گاز کل کشور را در اختیار داشت، در حالی که با

 
توسعه فازهاي این میدان، هم اکنون نزدیک به 70درصد از تولید گاز کشور از پارس جنوبی تأمین می شود. 

به گزارش ایرنا، با توجه به اقدامات انجام شده در 8 سال گذشته، تولید گاز از میدان مشترك پارس جنوبی از سوي ایران از 282
میلیون متر مکعب در روز به بالاي 700 میلیون متر مکعب رسیده که نشان دهنده رشد 2.5 برابري ایران در برداشت گاز از این

 
میدان است. 

از سوي دیگر، با توسعه میدان مشترك گازي پارس جنوبی علاوه بر تامین 75 درصد از گاز کشور از این میدان، همچنین توسعه
صنعت پتروشیمی نیز در کشور انجام شد. همچنین جایگاه ایران در میان تولیدکنندگان گاز در دنیا نیز ارتقا داشته و سبد صادراتی

 
کشور با توجه به جایگزینی سوخت مایع با گاز متنوع تر شده است. 

خودکفایی در تولید بنزین با تکیه بر میعانات گازي تولیدي از پارس جنوبی با بهره برداري از پالایشگاه ستاره خلیج فارس از دیگر

 
دستاوردهاي توسعه این میدان گازي مشترك به شمار می رود. 

در مجموع با توجه به اینکه سهم ساخت داخل در توسعه این میدان 60 درصد برآورد می شود، این امر باعث بهبود زیرساخت هاي

 
توسعه صنعتی و اشتغال زایی در کشور شده است. 

میدان مشترك پارس جنوبی که در بستر خلیج فارس و مرز مشترك ایران و قطر قرار دارد، بزرگترین میدان گازي جهان است.

 
مجموع ذخایر گازي این میدان 39 تریلیون متر مکعب و ذخایر میعانات گازي آن نیز 56 میلیارد بشکه است. 



از این میزان سهم ایران در بخش گاز آن 14 تریلیون متر مکعب و در میعانات گازي 18 میلیارد بشکه برآورد می شود که معادل 8
درصد از کل گاز جهان است.



روند نزولی اشتغال ناقص در 5 سال گذشته
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طبق تعاریف بین المللی، فردي شاغل محسوب می شود که در طول هفته مرجع، حداقل یک ساعت کار کرده یا غایب موقت
از کار بوده است. از طرفی برخی از افراد به دلیل شرایط زندگی نمی توانند مدت طولانی بیکار بمانند و در نتیجه کاري را می

پذیرند که مناسب آن ها نیست.

روند نزولی اشتغال ناقص در 5 سال گذشته طبق تعاریف بین المللی، فردي شاغل محسوب می شود که در طول هفته مرجع،
حداقل یک ساعت کار کرده یا غایب موقت از کار بوده است. از طرفی برخی از افراد به دلیل شرایط زندگی نمی توانند مدت طولانی

 
بیکار بمانند و در نتیجه کاري را می پذیرند که مناسب آن ها نیست. 

اشتغال ناقص در پنج سال گذشته روند نزولی داشته است، یعنی شمار افرادي که به دلیل محدودیت فرصت هاي شغلی کمتر از

 
میزان استاندارد در هفته فعالیت می کنند در حال کاهش است. 

به گزارش روز جمعه ایرنا، با توجه به تحولات بازار کار کشور در سال هاي اخیر، بررسی برخی شاخص هاي آن می تواند حاوي

 
اطلاعات مهم براي کارشناسان و فعالان این عرصه داشته باشد. اشتغال ناقص یکی از این شاخص هاست. 

طبق تعاریف بین المللی، فردي شاغل محسوب می شود که در طول هفته مرجع، حداقل یک ساعت کار کرده یا غایب موقت از کار
بوده است. از طرفی برخی از افراد به دلیل شرایط زندگی نمی توانند مدت طولانی بیکار بمانند و در نتیجه کاري را می پذیرند که

 
مناسب آن ها نیست. 

اگر چه این افراد با توجه به معیار حداقل یک ساعت کار، در زمره بیکاران قرار نمی گیرند، اما به طور همزمان در جستجوي کار
مناسب تر نیز هستند. به این افراد که به دلایل اقتصادي نظیر رکود کاري، پیدا نکردن شغل با ساعت کار بیشتر، قرار داشتن در فصل

 
غیرکاري و غیره، کمتر از 44 ساعت در هفته کار می کند و خواهان انجام کار اضافی هستند اشتغال ناقص می گویند. 

اشتغال ناقص به سه رده زمانی، درآمدي و مهارتی تقسیم می شود و تحت تاثیر سطح توید، مناسبات، سرمایه داري و نیروي کار

 
فصلی است. 

همچنین برخی از بنگاه هاي تولیدي کشور به دلیل تحریم هاي ظالمانه آمریکا و شرایط اقتصادي حاکم بر کشور تعطیل و تعدادي نیز
تولید خود را کاهش داده اند و کارفرماها براي اینکه به تعهدات خود عمل نکنند از نیروي کار نیمه وقت و ساعت کار محدود استفاده

 
می کنند و این امر موجب کاهش ساعت کار و اشتغال ناقص شده است. 

 
وضعیت اشتغال ناقص در 5 سال گذشته 

در سال 95 نرخ بیکاري به 12.4 درصد رسید که 10.3 درصد از جمعیت شاغل کشور اشتغال ناقص داشتند. این رقم در سال بعد

 
رشد نامحسوس 0.1 درصدي داشت. 

سال 97 همزمان با خروج آمریکا از برجام (18 اردیبهشت 97) و اعمال تحریم هاي ظالمانه بر کشور اشتغال ناقص 0.5 درصد افزایش



 
یافت. 

اگرچه در سال 98 شیوع بیماري کرونا نیز علاوه بر تحریم ها فشار مضاعفی را به کشور وارد کرد اما اشتغال ناقص روند نزولی را در

 
پیش گرفت و در پایان سال این رقم 9.9 درصد رسید یعنی کاهشی بیش از 1.4 درصد در کشور تجربه شد. 

روند نزولی اشتغال ناقص افراد در کشور ادامه داشت به طوري که از میان 23 میلیون و 263 هزار نفر جمعیت شاغل کشور 9.5 درصد

 
اشتغال ناقص داشتند. 

البته باید توجه داشته باشیم که شاخص اشتغال ناقص همواره در بین مردان بیشتر از زنان و در نقاط روستایی بیشتر از نقاط شهري

 
بوده است. 

نکته قابل توجه دیگر این است که این نوع اشتغال همیشه بد نیست و برخی افراد همچون دانشجویان و یا برخی افراد بنا به دلیل
شرایطی که با آن مواجه هستند خواهان اشتغال به صورت موقت هستند. اما چنانچه اشتغال ناقص به دلیل رکود بازار کار باشد و افراد
از مزایاي قانون کار همچون بیمه تامین اجتماعی محروم شوند و مدت بیشتري این روند ادامه یابد یک نقطه ضعف براي بازار کار

است.



مشکل کولبري با ساماندهی مبادله در بازارچه هاي مرزي حل می شود
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معاون اقتصادي وزیر کشور گفت: تسهیل امور براي اجراي صحیح آیین نامه ساماندهی مبادلات در بازارچه هاي غیررسمی
موقت مرزي کلید اصلی حل مشکلات کولبران است.

به گزارش جام جم آنلاین، بابک دین پرست، معاون
اقتصادي وزیر کشور و دبیر شوراي توسعه و امنیت پایدار
شرق و غرب و کشور که با هدف آخرین وضعیت اجراي
آئین نامه ساماندهی مبادله در بازارچه هاي غیررسمی
موقت مرزي (موسوم به کوله بري) در جمع کولبران
شهرستان پاوه در نوار مرزي شهر نوسود حضور یافته بود؛
در جلسه اي که ساعت 2 بامداد پس از دیدار صمیمی با
مرزنشینان برگزار شد، اظهار داشت: اجراي آئین نامه و رفع
مشکلات کولبران مورد تأکید وزیر محترم کشور براي ایجاد
اشتغال پایدار و بهبود وضعیت معیشت مرزنشینان است و

 
بر همین اساس شبانه به صورت میدانی مشکلات را پیگیري کردیم. 

وي افزود: بر اساس تصمیمات اتحاذ شده و دستور وزیر کشور تکلیف و وظیفه داریم علاوه بر تجمیع امکانات و ظرفیت ها و ایجاد
هماهنگی در بین دستگاه هاي اجرایی ذي ربط براي اجراي تکالیف مشخص شده به منظور ساماندهی فعالیت هاي کولبران؛ همه
پرونده هاي مهم مربوط به مأموریت هاي وزارت کشور را به سرانجام برسانیم و ریل گذاري مشخصی انجام دهیم تا در دولت بعدي

 
این مهم تداوم یابد. 

معاون اقتصادي وزیر کشور با بیان اینکه دولت در سال هاي اخیر براي بهبود معیشت مرزنشینان و ایجاد اشتغال پایدار تصمیمات
مهمی را در قالب تصویب نامه ها ابلاغ کرده و اختصاص 42 هزار میلیارد ریال تخفیف سود بازرگانی براي ساماندهی فعالیت هاي
موسوم به کولبري گامی مهمی است که باید دلایل عدم بهره مندي مطلوب از این شرایط بر اساس وضعیت کنونی فعالیت کولبران در
مرزها بررسی و مشخص شود چرا از ظرفیت ایجاد شده براساس موضوع ماده 9 تصویب نامه و تبصره آن براي استفاده هر خانوار

 
مرزنشین از حداکثر 28 میلیون ریال ماهیانه تخفیف سود بازرگانی به صورت کامل استفاده نشده است. 

دبیر شوراي توسعه و امنیت پایدار شرق و غرب و کشور با بیان اینکه بی شک آموزش می تواند راهکاري مناسب براي تسهیل اجراي
آئین نامه ساماندهی مبادله در بازارچه هاي غیررسمی موقت مرزي (موسوم به کوله بري) و بهره مندي خانوارهاي مرزنشین از حمایت
هاي دولت باشد؛ خاطرنشان ساخت: اجراي صحیح آئین نامه کلید اصلی حل مشکلات کولبران است که با ارائه مشوق هاي مناسب
براي رفع مشکلات مردم و همکاري سایر نهادها می توانیم فعالیت هاي غیرقانونی را محدود و زمینه فعالیت قانونی کولبران را با

 
برخورداري از حمایت هاي صورت گرفته از جمله تخفیف هاي سود بازرگانی بیشتر از گذشته فراهم کنیم. 

دین پرست در این جلسه ضمن تأکید بر ارائه گزارش هاي مورد نیاز ظرف مدت یک هفته توسط دستگاه هاي اجراي متولی با رویکرد



دریافت اطلاعات دقیق و موثق با هدف فراهم شدن زمینه اتخاذ تمهیدات مناسب در راستاي ارتقاي سطح معیشت مرزنشینان گفت:
یکی از اهداف مهم دولت حل مشکلات کولبران با اجراي آئین نامه است و به همین منظور شبانه به صورت میدانی در منطقه مرزي
بخش نوسود حضور یافته و از نزدیک و بدون واسطه، در جریان مشکلات کولبران قرار گرفتیم تا این موضوع را بررسی کنیم که چرا
علیرغم ابلاغ آئین نامه مصوب هیأت دولت طی چهار سال گذشته و تعیین تسهیلات و معافیت هاي قابل توجه، کماکان خارج از

 
چارچوب هاي ابلاغی و مصوب، اقدام به واردات کالا در قالب کولبري می نمایند. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور در ادامه این نشست بامدادي در نوار مرزي نوسود تأکید کرد: اداره
صمت براساس تکالیف قانونی موظف است گزارشی از روند اجراي آئین نامه به صورت دقیق تهیه کند و با همکاري دیگر نهاد بررسی

 
شود که آیا همه خانوارهاي مرزنشین امکان برخورداري از عادلانه از مشوق هاي و طرح هاي حمایتی را دارند. 

دین پرست افزود: بر اساس مصوبات نشست شبانه گزارش هاي آخرین وضعیت انبارها بازارچه ها، دلایل عدم ترخیص و مشکلات
موجود به انضمام روند همکاري بهداشت و شرایط قرنطینه در مرزهاي استان تهیه و براي حل این موانع در اسرع وقت با بررسی

 
کارشناسی اقدام می شود. 

دبیر شوراي توسعه و امنیت پایدار شرق و غرب و کشور با یادآوري این مهم که توسعه اقتصاد در مرزها، بهبود وضعیت معیشت
مرزنشینان و اشتغال پایدار از اهداف دولت براي استان هاي مرزي است؛ گفت: ظرفیت هاي اقتصادي شهرستانهاي پاوه و ثلاث
باباجانی را نیز بررسی و احصاء کرده ایم و در فرصت باقیمانده طرحی با امکان سنجی مناسب براي ایجاد مشوق هاي سرمایه گذاري با

 
هدف گسترش اشتغال پایدار در حوزه ظرفیت هاي اقتصادي و به ویژه طرح هاي گلخانه اي مصوب و انجام خواهیم داد. 

استان کرمانشاه با جمعیت 2 میلیون نفري حدود 21 هزار خانواده مرزنشین دارد. این استان داراي 5 مرز رسمی و یک بازارچه و 371

 
کیلومتر مرز مشترك با کشور عراق است. 

منبع: مهر



«گنج» براي حل مشکلات کم آبی اصفهان وارد عمل شد
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وقتی «گروه هاي ناب جهادي» گرد هم آمدند تا در مناطق محروم کشور، فعالیت هایشان را در عرصه هاي مختلف عملیاتی
کنند نام «گنج» (گروه هاي ناب جهادي) را انتخاب کردند تا بتوانند با حمایت بنیاد علوي در کمترین زمان، بیشترین کارآیی را
داشته باشند. چند وقت پیش رویداد اول گنج در خراسان رضوي و شهر مشهد برگزار شد و دومین برنامه در اصفهان از روز پنج شنبه
گذشته آغاز شده تا گروه هاي جهادي با ارائه برنامه هایشان براي رفع مشکلات وارد میدان شوند. در این رویداد طرح هاي هفت تیم
در حوزه آموزش، کارآفرینی و توانمند سازي زنان، ایجاد اشتغال و رونق تولید و خدمات رسانی برگزیده شد. اما آنچه بیش از هر چیز
اهمیت داشت طرح هایی بود که در حوزه محرومیت زدایی با موضوع کم آبی مطرح شد و با تمرکز بر منطقه اصفهان و چهارمحال و

 
بختیاري قرار است عملیاتی شوند. 

چندي پیش بنیاد علوي اعلام کرد از مجموعه گروه هاي جهادي فعال که براي محرومیت زدایی در حواشی شهرها و روستاها برنامه
دارند، حمایت می کند. بنابر این از این گروه ها خواسته شد تا برنامه و طرح هاي خود را ارائه کنند تا پس از بررسی عملیات اجرایی

 
آنها شروع شود. 

اولین طرح در مشهد اجرا شد و روز پنج شنبه گذشته بود که دومین رویداد گروه هاي ناب جهادي با نام «گنج» و موضوع کم آبی با

 
حمایت بنیاد علوي و بسیج سازندگی در اصفهان برگزار شد. 

 
حضور بانوان براي ارائه طرح 

کار از زمانی شروع شد که بیش از 200 گروه جهادي طرح هاي محرومیت زدایی در حوزه هاي عمرانی، اشتغال، حاشیه شهر و آسیب
هاي اجتماعی، سلامت، آموزشی و تبلیغی خود را با موضوع کم آبی به دبیرخانه دومین رویداد گنج ارائه کردند. بعد از بررسی هاي

 
صورت گرفته از میان آنها، حدود 90 گروه با کسب امتیاز لازم پذیرفته و در دومین رویداد در اصفهان حضور یافتند. 

در همین رابطه دبیر رویداد گنج منطقه اصفهان با بیان اینکه این رویداد دومین برنامه در سطح کشور است که در منطقه اصفهان و
چهارمحال و بختیاري برگزار می شود، می گوید: «هدف از این حرکت حمایت بنیاد علوي از گروه هاي جهادي کشور است که در
قالب آن مجموعه گروه هاي جهادي فعال که براي محرومیت زدایی در حواشی شهرها و روستاها برنامه دارند، طرح هاي خود را اعلام
می کنند تا بتوانند با یک پشتوانه خوب کارها را پیش برده و به نتیجه برسانند.» محمد رضایی با تأکید بر اینکه تمام طرح هاي
ارسالی مورد بررسی قرار گرفته و بعد از تأیید حمایت ها براي عملیاتی شدنشان آغاز می شود، ادامه می دهد: «از حدود دو هفته قبل
که براي این رویداد فراخوان داده شد بیش از 200 گروه جهادي طرح هاي خود را اعلام کردند که حدود 90 گروه موفق شدند
بصورت حضوري در مراسم شرکت کنند و نکته مهم و حائز اهمیت اینکه حدود 40 درصد این طرح ها از سوي بانوان ارائه شده

 
است.» 

به گفته این مسئول طرح هاي این گروه ها به لحاظ ساختاري و سازمانی آمادگی لازم را داشته و امتیازات لازم را براي حضور در این
رویداد کسب کرده اند. مابقی طرح ها نیز که به این دوره راه نیافتند از دایره برنامه ها و حمایت هاي بنیاد حذف نمی شوند بلکه در

 
هفته هاي آینده مورد بررسی قرار گرفته و با رفع نواقص از سوي این بنیاد حمایت خواهند شد.» 

وي با بیان اینکه بالاي 50 درصد طرح هاي ارائه شده به صورت مالی و تسهیلاتی حمایت می شوند: تأکید کرد: «در رویداد گنج
طرحی هایی که در راستاي محرومیت زدایی و آبادانی کشور در حوزه آموزشی، عمرانی، اشتغالزایی و آسیب شناسی اجتماعی حاشیه



 
شهر هستند پرداخته می شود اما این رویداد به موضوع کم آبی در اصفهان و چهارمحال و بختیاري نگاه ویژه دارد.» 

دبیر رویداد گنج منطقه اصفهان، با تأکید بر اینکه این استان درگیر معضل آب است و این وضوع آنقدر جدي شده که از مشکلات
کشاورزي به تأمین شرب رسید، می گوید: «بخشی از این مشکلات امروز مدیریتی بوده و در دهه هاي اخیر در این باره فکر اساسی
نشده است. بنابراین موضوع آب در رویداد گنج به صورت ویژه بررسی می شود و گروه هاي جهادي در طرح هاي خود به این مسئله و
تبعات آن از جمله اشتغال و مهاجرت می پردازند.» رضایی به طرح هایی که گروه هاي جهادي تاکنون در حوزه آب اجرا کردند، اشاره
کرده و می گوید: «این طرح ها مربوط به مجموعه ها و مشاغلی بوده که با آب فعالیت دارند. براي مثال در حوزه کشاورزي مدل
آبیاري و الگوي کشتشان تغییر کرده که این ها با مشاوره و کارشناسی گروه هاي جهادي بین کشاورزان و طرح هاي عملیاتی مانند
احداث بندهاي خاکی آبخیزداري، کمک هاي یدي، مالی و مشاوره اي انجام شده و حتی برخی طرح ها به سمت و سوي صنعتی

 
شدن حرکت می کند.» 

 
حمایت از گروه هایی که راه کار ارائه می کنند 

«گنج» حرکت بسیار خوبی است که با هماهنگی بنیاد علوي و مجموعه گروه هاي جهادي در کشور در حال انجام است و وفاق و
همدلی که بین این بنیاد علوي کشور، بنیاد مستضعفان و بسیج سازندگی ایجاد شده را باید به فال نیک گرفت و منتظر اتفاقات خوبی
در حوزه هاي مختلف باشیم. رئیس سازمان بسیج سازندگی اصفهان با بیان اینکه رویدادي که در اصفهان برگزار شد اتفاق بسیار
خوبی است زیرا می توان مسائلی که در این استان وجود دارد را به کمک گروه هاي جهادي رفع کرد، می گوید: «حُسن گروه هاي

 
جهادي این است که در مناطق حضور پیدا کرده و مسائل و مشکلات را با رگ و پوستشان درك کرده اند.» 

سرهنگ حسن عجمی ادامه می دهد: «مسائلی که در برخی مناطق وجود دارد و طرح هایی که توسط گروه هاي جهادي ارائه می
شود با حمایت بنیاد علوي و همکاري بسیج سازندگی بررسی و از آنها دفاع می شود تا ان شاءاالله بتوانیم از کمک هاي بنیاد علوي

 
براي حل مسائل استفاده کنیم و کمک ها به افرادي داده خواهد شد که مشکلات را پیدا کرده و براي آنها راه کار دارند.» 

وي با بیان اینکه حضور گروه هاي جهادي در مناطق مختلف براي حل مسائل بسیار اهمیت دارد، تصریح می کند: «این گروه ها با
خدمت خالصانه و ایثارگري و حمایت هایی که از آنها می شود براي حل مشکلات ورود خواهند کرد و با استفاده از ظرفیت بنیاد گام
مؤثري در راستاي خدمت رسانی به مناطق محروم برداشته خواهد شد.» به گفته عجمی، گروه هاي جهادي اصفهان زیر مجموعه
مجمع جهادي استان و شوراي جهادي شهرستان ها فعالیت می کنند و کم آبی یکی از مشکلات این استان است که به واسطه
خشکی زآینده رود و کاهش بارندگی ها به این روز افتاده است. از این رو براي جلوگیري از روند کم آبی باید اصلاح الگوهاي کشت را

 
داشته باشیم و موضوعات آبرسانی را دنبال کنیم. 

رئیس سازمان بسیج سازندگی اصفهان می گوید: «براي مثال اگر به روش هاي سنتی آبرسانی می شود پرت وهدر رفت آب بسیار زیاد
است اما امروزه روش هاي جدیدي در این زمینه وجود دارد که با حمایت و پشتیبانی ها می توان به حل مشکلات آب در سطح استان

کمک کرد.»
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وقتی «گروه هاي ناب جهادي» گرد هم آمدند تا در مناطق محروم کشور، فعالیت هایشان را در عرصه هاي مختلف عملیاتی
کنند نام «گنج» (گروه هاي ناب جهادي) را انتخاب کردند تا بتوانند با حمایت بنیاد علوي در کمترین زمان، بیشترین کارآیی

را داشته باشند

وقتی «گروه هاي ناب جهادي» گرد هم آمدند تا در مناطق محروم کشور، فعالیت هایشان را در عرصه هاي مختلف عملیاتی
کنند نام «گنج» (گروه هاي ناب جهادي) را انتخاب کردند تا بتوانند با حمایت بنیاد علوي در کمترین زمان، بیشترین کارآیی را
داشته باشند. چند وقت پیش رویداد اول گنج در خراسان رضوي و شهر مشهد برگزار شد و دومین برنامه در اصفهان از روز پنج شنبه
گذشته آغاز شده تا گروه هاي جهادي با ارائه برنامه هایشان براي رفع مشکلات وارد میدان شوند. در این رویداد طرح هاي هفت تیم
در حوزه آموزش، کارآفرینی و توانمند سازي زنان، ایجاد اشتغال و رونق تولید و خدمات رسانی برگزیده شد. اما آنچه بیش از هر چیز
اهمیت داشت طرح هایی بود که در حوزه محرومیت زدایی با موضوع کم آبی مطرح شد و با تمرکز بر منطقه اصفهان و چهارمحال و

 
بختیاري قرار است عملیاتی شوند. 

چندي پیش بنیاد علوي اعلام کرد از مجموعه گروه هاي جهادي فعال که براي محرومیت زدایی در حواشی شهرها و روستاها برنامه
دارند، حمایت می کند. بنابر این از این گروه ها خواسته شد تا برنامه و طرح هاي خود را ارائه کنند تا پس از بررسی عملیات اجرایی

 
آنها شروع شود. 

اولین طرح در مشهد اجرا شد و روز پنج شنبه گذشته بود که دومین رویداد گروه هاي ناب جهادي با نام «گنج» و موضوع کم آبی با

 
حمایت بنیاد علوي و بسیج سازندگی در اصفهان برگزار شد. 

 
حضور بانوان براي ارائه طرح 

کار از زمانی شروع شد که بیش از 200 گروه جهادي طرح هاي محرومیت زدایی در حوزه هاي عمرانی، اشتغال، حاشیه شهر و آسیب
هاي اجتماعی، سلامت، آموزشی و تبلیغی خود را با موضوع کم آبی به دبیرخانه دومین رویداد گنج ارائه کردند. بعد از بررسی هاي

 
صورت گرفته از میان آنها، حدود 90 گروه با کسب امتیاز لازم پذیرفته و در دومین رویداد در اصفهان حضور یافتند. 

در همین رابطه دبیر رویداد گنج منطقه اصفهان با بیان اینکه این رویداد دومین برنامه در سطح کشور است که در منطقه اصفهان و
چهارمحال و بختیاري برگزار می شود، می گوید: «هدف از این حرکت حمایت بنیاد علوي از گروه هاي جهادي کشور است که در
قالب آن مجموعه گروه هاي جهادي فعال که براي محرومیت زدایی در حواشی شهرها و روستاها برنامه دارند، طرح هاي خود را اعلام
می کنند تا بتوانند با یک پشتوانه خوب کارها را پیش برده و به نتیجه برسانند.» محمد رضایی با تأکید بر اینکه تمام طرح هاي
ارسالی مورد بررسی قرار گرفته و بعد از تأیید حمایت ها براي عملیاتی شدنشان آغاز می شود، ادامه می دهد: «از حدود دو هفته قبل
که براي این رویداد فراخوان داده شد بیش از 200 گروه جهادي طرح هاي خود را اعلام کردند که حدود 90 گروه موفق شدند
بصورت حضوري در مراسم شرکت کنند و نکته مهم و حائز اهمیت اینکه حدود 40 درصد این طرح ها از سوي بانوان ارائه شده

 
است.» 

به گفته این مسئول طرح هاي این گروه ها به لحاظ ساختاري و سازمانی آمادگی لازم را داشته و امتیازات لازم را براي حضور در این
رویداد کسب کرده اند. مابقی طرح ها نیز که به این دوره راه نیافتند از دایره برنامه ها و حمایت هاي بنیاد حذف نمی شوند بلکه در

هفته هاي آینده مورد بررسی قرار گرفته و با رفع نواقص از سوي این بنیاد حمایت خواهند شد.» 



وي با بیان اینکه بالاي 50 درصد طرح هاي ارائه شده به صورت مالی و تسهیلاتی حمایت می شوند: تأکید کرد: «در رویداد گنج
طرحی هایی که در راستاي محرومیت زدایی و آبادانی کشور در حوزه آموزشی، عمرانی، اشتغالزایی و آسیب شناسی اجتماعی حاشیه

 
شهر هستند پرداخته می شود اما این رویداد به موضوع کم آبی در اصفهان و چهارمحال و بختیاري نگاه ویژه دارد.» 

دبیر رویداد گنج منطقه اصفهان، با تأکید بر اینکه این استان درگیر معضل آب است و این وضوع آنقدر جدي شده که از مشکلات
کشاورزي به تأمین شرب رسید، می گوید: «بخشی از این مشکلات امروز مدیریتی بوده و در دهه هاي اخیر در این باره فکر اساسی
نشده است. بنابراین موضوع آب در رویداد گنج به صورت ویژه بررسی می شود و گروه هاي جهادي در طرح هاي خود به این مسئله و
تبعات آن از جمله اشتغال و مهاجرت می پردازند.» رضایی به طرح هایی که گروه هاي جهادي تاکنون در حوزه آب اجرا کردند، اشاره
کرده و می گوید: «این طرح ها مربوط به مجموعه ها و مشاغلی بوده که با آب فعالیت دارند. براي مثال در حوزه کشاورزي مدل
آبیاري و الگوي کشتشان تغییر کرده که این ها با مشاوره و کارشناسی گروه هاي جهادي بین کشاورزان و طرح هاي عملیاتی مانند
احداث بندهاي خاکی آبخیزداري، کمک هاي یدي، مالی و مشاوره اي انجام شده و حتی برخی طرح ها به سمت و سوي صنعتی

 
شدن حرکت می کند.» 

 
حمایت از گروه هایی که راه کار ارائه می کنند 

«گنج» حرکت بسیار خوبی است که با هماهنگی بنیاد علوي و مجموعه گروه هاي جهادي در کشور در حال انجام است و وفاق و
همدلی که بین این بنیاد علوي کشور، بنیاد مستضعفان و بسیج سازندگی ایجاد شده را باید به فال نیک گرفت و منتظر اتفاقات خوبی
در حوزه هاي مختلف باشیم. رئیس سازمان بسیج سازندگی اصفهان با بیان اینکه رویدادي که در اصفهان برگزار شد اتفاق بسیار
خوبی است زیرا می توان مسائلی که در این استان وجود دارد را به کمک گروه هاي جهادي رفع کرد، می گوید: «حُسن گروه هاي

 
جهادي این است که در مناطق حضور پیدا کرده و مسائل و مشکلات را با رگ و پوستشان درك کرده اند.» 

سرهنگ حسن عجمی ادامه می دهد: «مسائلی که در برخی مناطق وجود دارد و طرح هایی که توسط گروه هاي جهادي ارائه می
شود با حمایت بنیاد علوي و همکاري بسیج سازندگی بررسی و از آنها دفاع می شود تا ان شاءاالله بتوانیم از کمک هاي بنیاد علوي

 
براي حل مسائل استفاده کنیم و کمک ها به افرادي داده خواهد شد که مشکلات را پیدا کرده و براي آنها راه کار دارند.» 

وي با بیان اینکه حضور گروه هاي جهادي در مناطق مختلف براي حل مسائل بسیار اهمیت دارد، تصریح می کند: «این گروه ها با
خدمت خالصانه و ایثارگري و حمایت هایی که از آنها می شود براي حل مشکلات ورود خواهند کرد و با استفاده از ظرفیت بنیاد گام
مؤثري در راستاي خدمت رسانی به مناطق محروم برداشته خواهد شد.» به گفته عجمی، گروه هاي جهادي اصفهان زیر مجموعه
مجمع جهادي استان و شوراي جهادي شهرستان ها فعالیت می کنند و کم آبی یکی از مشکلات این استان است که به واسطه
خشکی زآینده رود و کاهش بارندگی ها به این روز افتاده است. از این رو براي جلوگیري از روند کم آبی باید اصلاح الگوهاي کشت را

 
داشته باشیم و موضوعات آبرسانی را دنبال کنیم. 

رئیس سازمان بسیج سازندگی اصفهان می گوید: «براي مثال اگر به روش هاي سنتی آبرسانی می شود پرت وهدر رفت آب بسیار زیاد
است اما امروزه روش هاي جدیدي در این زمینه وجود دارد که با حمایت و پشتیبانی ها می توان به حل مشکلات آب در سطح استان

کمک کرد.»



نانوازاده و سیاستمداري جوان هستم/ براي برنامه هاي اعلامی زمانبندي

مشخص کردم/ وقت جراحی هاي بزرگ اقتصادي رسیده است

منبع: ایلناشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1400/03/07

نامزد انتخابات ریاست جمهوري گفت: زمان جراحی هاي بزرگ به ویژه در موضوع اقتصادي فرا رسیده است.

نامزد انتخابات ریاست جمهوري گفت: زمان جراحی هاي

 
بزرگ به ویژه در موضوع اقتصادي فرا رسیده است. 

به گزارش ایلنا، سیدامیرحسین قاضی زاده هاشمی در
نخستین برنامه تلویزیونی تبلیغاتی خود که هم اکنون از
شبکه یک سیما در حال پخش است، با اشاره به اینکه همه
دولت ها درباره مسائل گوناگون اقتصادي همچون تورم،
اشتغال، مسکن و ازدواج آسان به اندازه خود تلاش هایی
کردند، اما همچنان این مسائل باقی مانده است، افزود: با

وجود همه تلاش ها این مسائل همچنان باقی مانده و به صورت عمیق و بنیادي حل نشده است و همه دولت ها در هر دوره از

 
انتخابات ریاست جمهوري همین شعار ها را می دهند و دوباره در دوره هاي بعد تکرار می شود. 

وي گفت: باید دولت ها و افرادي که به صحنه می آیند اعلام کنند که در هر دولتی مثلا چند مسئله حل می شود و دوباره تکرار نمی

 
شود. 

قاضی زاده هاشمی افزود: متاسفانه در دوره دولت اعتدال شکاف طبقاتی بیشتر و حتی بدتر از گذشته شد و باید با تلاش هاي گسترده

 
این شکاف ها کاهش یابد و محرومیت هاي همچون جازموریان، سیستان و بلوچستان و دیگر نقاط کشور پایان یابد. 

 
ریشه بی عدالتی در ایجاد طبقه برنده قانونی ضد مردم است 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري تاکید کرد: بدون تردید ریشه بی عدالتی ایجاد طبقه برنده قانونی ضد مردم است که اساس آن از

 
نظام سرمایه داري گرفته شده و معتقد است فقر تولید کن تا حرکت ایجاد شود. 

سید امیرحسین قاضی زاده هاشمی افزود: در این زمینه دولت فعلی اعتدال کارنامه خوبی ندارد و طبق همه گزارش هاي موجود در

 
ضریب جینی عملکرد خوبی نداشته است. 

وي افزود: متاسفانه امروز شاهد دو طبقه مردم و ضد مردم هستیم ، ضد مردم یعنی اشراف مرفهی که از محل تورم درآمدشان از
جیب مردم فقیر رشد کرده و مفهوم آن این است که رشد آنها از شکست طبقات پایین صورت می گیرد که این نشان می دهد ما

 
هنوز با عدالت بعنوان یکی از آرمان هاي امام راحل فاصله داریم. 



سید امیرحسین قاضی زاده هاشمی، آزادي را یکی دیگر از آرمان هاي امام راحل در انقلاب اسلامی عنوان کرد و گفت : متاسفانه
مفهوم آزادي در دوره اي بازي و به ولنگاري ترجمه شد و عده اي هم در این زمینه افراط کردند و دوام دین را در محدود کردن

 
آزادي دانستند که هر دو نگاه مردود است. 

وي گفت : برخی نیز در دوره هایی شعار آزادي دادند، موضوعی که در زبان بعضی نهادهاي بین المللی هم می چرخد اما توجهی به

 
ذات آزادي نمی شود. 

سید امیرحسین قاضی زاده هاشمی، توسعه رفاه براي مردم را یکی دیگر از شعارها و آرمان هاي انقلاب اسلامی دانست و گفت : همه
دولت ها در این زمینه تلاش کردند از ساخت سد و مدرسه گرفته تا دانشگاه و دیگر اقدامات زیربنایی اما چون در این زمینه بخشی
نگري صورت گرفت و نرم افزارهاي هماهنگی بین بخش هاي اقتصادي ایجاد نشد ما همچنان دچار مشکل در رشد بخش هاي مختلف

 
هستیم. 

این نامزد انتخابات ریاست جمهوري خود را یک نانوازاده و سیاستمداري جوان معرفی کرد و گفت : در گام دوم انقلاب باید تجارب
گذشته را ببینیم و از تاریخ عبرت بگیریم مردمی که تاریخ و گذشته خود را ندانند دچار مشکل می شوند بنابراین معتقدیم در گام
دوم انقلاب نیاز به دگردیسی داریم و دیکته خود را دوباره باید بخوانیم و غلط هاي خود را اصلاح کرده و نقاط قوت خود را تقویم

 
بخشیم. 

قاضی زاده هاشمی اشاره اي هم به مفهوم استقلال بعنوان یکی از آرمان هاي انقلاب اسلامی کرد و گفت: در این زمینه رشد بسیار
خوبی کردیم اما به نظر می رسد گاهی اوقات در روابط با دیگر کشورها مسائل داخلی ما مشروط و تحت تاثیر فضاي بیرون می شود
به گونه اي که حتی تصمیم یک رئیس جمهور باعث یک تنش ارزي در داخل است که باید ما اقتصاد خودمان را تاب آور کنیم و بعد

 
از مقاوم سازي، اجازه شرطی شدن آن بر اساس تحولات بیرونی را ندهیم. 

وي افزود : کشور ما یک درصد جمعیت جهان و حدود ده درصد منابع طبیعی دنیا را در اختیار دارد و علاوه بر آن استعدادهاي

 
جوانان این مرز و بوم نشان می دهد که ما بسیاري از مشکلات را می توانیم با نگاه عمیق و بنیادي حل کنیم و پشت سر بگذاریم. 

قاضی زاده هاشمی گفت: انقلاب اسلامی در پیچ تاریخی است که باید با حفظ ارمان ها، رویکردها تغییر کند و امروز وقت نقطه

 
سرخط است باید غلط دیکته گرفته شود و اشتباهات اصلاح شود و در این مسیر جوانان تعیین کننده هستند. 

 
براي برنامه هاي اعلامی زمان بندي مشخص کردیم 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري گفت: نوزده برنامه اجرایی براي اقتصاد کشور داریم و جزئیات آن به گونه اي است که براي هر کدام

 
آغاز و پایان مشخصی در نظر گرفته ایم. 

امیرحسین قاضی زاده هاشمی با اشاره به اعلام برنامه هاي دولت احتمالی آینده اش همچون فصل پروانگی ، گفتمان دولت و مردم و
برنامه دولت اعتماد گفت : در همه این کتاب ها موضوعات مختلف و دغدغه هاي گوناگون کشور و مردم تهیه و تدوین شده است و در

 
این حال راه نقد آن را باز کرده ایم. 



 
وي تاکید کرد: دولتی موفق است که بتواند از همه اندیشه هاي مردم براي موفقیتش بعنوان یک سرمایه استفاده کند. 

قاضی زاده هاشمی گفت: برنامه هاي خود را با پشتوانه فکري و اجرایی نسل جدید جوان با فکر فناوري که امید به آینده دارد و تجربه

 
سیاسی در اختیار دارد ،می توانیم پیش ببریم و مشکلات را با کمک مردم مرتفع کنیم. 

وي با بیان اینکه در نقد اندیشه ها باید به آنچه که می گوییم عمل کنیم، گفت : متاسفانه در دوره اخیر از آزادي بیان سخن زیاد
رانده شد اما منتقدان با فحش و ادبیات نامناسب مخاطب قرار داده شدند که باید از آن پرهیز کنیم.



پایان بازیگوشی سرمایه

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1400/03/07

نشانه هاي زیادي از بازیگوشی سرمایه و ثروت در اقتصاد ایران وجود دارد به طور نمونه اخیراً وزیر صمت از اتمام گارانتی
450 هزار خودرو موجود در پارکینگ ها خبرداد یا با وجودي که بازار اجاره بها تشنه افزایش واحد هاي مسکونی در حوزه

اجاره است، بیش از 2 میلیون و 500 هزار واحد مسکونی خالی از سکنه در کشور ...

نشانه هاي زیادي از بازیگوشی سرمایه و ثروت در اقتصاد ایران وجود دارد به طور نمونه اخیراً وزیر صمت از اتمام گارانتی 450
هزار خودرو موجود در پارکینگ ها خبرداد یا با وجودي که بازار اجاره بها تشنه افزایش واحدهاي مسکونی در حوزه اجاره است، بیش
از 2 میلیون و 500 هزار واحد مسکونی خالی از سکنه در کشور وجود دارد؛ همین آمارها نشان می دهد که تنها با مالیات می توان
اقتصاد را کمی به تعادل رساند، شاید به همین دلیل است که مجلس شوراي اسلامی اواخر هفته گذشته کلیات مالیات بر عایدي

 
سرمایه را به تصویب رساند. 

بررسی آمارهاي بانکی نشان از آن دارد که اغلب سپرده هاي بانکی 2هزارو500 هزار میلیارد تومانی متعلق به جمعیت اندکی از سپرده
گذاران است، بر این اساس دهک ثروتمند جامعه منابع لازم و کافی براي سرمایه گذاري در اختیار دارد، از آنجایی که دولت به عنوان
سیاستگذار در اقتصاد مسیر را براي هدایت منابع به بخش تولید و حوزه هاي مولد آماده سازي نکرده است، شاهد این موضوع هستیم
که سرمایه به بخش هاي غیر مولد هدایت می شود. به طور نمونه در شرایطی که بازار خودرو طی یکسال گذشته با نوسان قابل
ملاحظه قیمتی روبه رو بود و بسیاري از خودروهاي بی کیفیت نیز نرخشان به بیش از 100 میلیون تومان جهش کرد، اخیراً وزیر
صنعت از وجود 450 هزار خودرو متعلق به دلالان در پارکینگ ها خبر داد که گارانتی این خودروها در پارکینگ به اتمام رسیده است.

 
احتکار به وسعت تولید یکسال ایران خودرو 

گفتنی است میزان تولید ایران خودرو در سال 99 معادل 450 هزار خودرو بوده است، به عبارتی حجم خودروهاي احتکار شده و دپو
شده در پارکینگ ها معادل تولید یکسال بزرگ ترین خودروسازي کشور بوده است، بی شک اگر این حجم از خودرو به طور منظم

 
وارد بازار خودرو می شد، اقتصاد ایران با رشد لجام گسیخته قیمت خودرو مواجه نمی شد. 

 
احتکار مسکن به وسعت تهران 

از سوي دیگر آمار خانه هاي خالی بیانگر آن است که از سال 85 تا 95 حجم خانه هاي خالی از محدوده 500 هزار واحد به بیش از
2میلیون و 500 هزار واحد جهش کرده است، اگر این خانه ها به تدریج به بازار معاملات یا اجاره بها عرضه می شد بی شک در نرخ

 
بازار اثر می گذاشت. 

نکته نگران کننده در رابطه با سفته بازي و بر هم زدن تعادل عرضه و تقاضا آن است که ثروتمندان متوجه شوند سفته بازي و دلال
بازي هزینه اي ندارد، در چنین شرایطی به جاي سرمایه گذاري در بخش تولید در حوزه هاي غیر مولد سرمایه گذاري می کنند
شواهد امر حاکی از آن است که با انحراف سرمایه از بخش تولید به بخش غیر مولد روبه رو هستیم. نمایندگان مجلس اخیراً کلیات
طرح مالیات بر عایدي سرمایه را تصویب کردند که از این پس طبق مدت تملک، اگر فردي طلا، ارز، مسکن و خودرو خریداري و

 
سپس اقدام به فروش آن کند، باید از محل سود این معامله، بخشی را به عنوان مالیات پرداخت کند. 

طبق طرح جدید مجلس، املاك در صورت نگهداري کمتر از یکسال مشمول 40 درصد مالیات بر عایدي سرمایه می شوند. خودرو،
طلا، سکه و ارز تا 30 درصد از مبلغ سود حاصل از فروش مشمول مالیات خواهند بود این طرح به 99 درصد جامعه که نیاز مصرفی
دارند کمک می کند و صرفاً براي کسانی است که بیش از حد نیاز خود، کالا جمع آوري کرده اند و تنها ناراضیان آن سوداگران و



دلالان هستند. درکشور امریکا نسبت cgt(مالیات بر افزایش ارزش یا مالیات بر سود سرمایه) به کل مالیات وصولی 8 درصد، در سوئد7
درصد، در کره جنوبی 6 درصد و صفر درصد در ایران لحاظ می شود و این در حالی است که کارمندان مالیات می دهند، اما دلالان
هیچ مالیاتی نمی پردازند،بنابراین این طرح از سوداگري، دلالی و رانت خواري جلوگیري می کند. این طرح می تواند مانع احتکار شود،
مالیات بر عایدي سرمایه انگیزه تبدیل سرمایه به موارد مولد به جاي غیرمولد را افزایش می دهد و ضمن افزایش جذابیت سرمایه
گذاري، سهم مهمی در اصلاح منابع مالی خواهد داشت که در راستاي اصلاح ساختار بودجه خواهد بود. در حال حاضر نظام مالیاتی با
در نظر گرفتن مالیات بر ارزش افزوده و مالیات بر عملکرد در حال تنبیه تولیدکننده است، این در حالی است که سوداگران هیچ
مالیاتی پرداخت نمی کنند که موجب افزایش فاصله طبقاتی و فقر شده است. بر اساس اطلاعاتی که چندي قبل منتشر شد، برخی
افراد 700 خانه دارند یا در جریان ثبت نام خودرو بیش از 6 هزار خودرو ثبت نام و میلیاردها تومان در جریان آن سود کردند، اما یک
ریال نیز مالیات نمی دهند،بنابراین این طرح باعث سوق دادن سرمایه به سمت تولید خواهد شد و ایران را به سمت افزایش تولید می

 
برد. 

 
قانون مالیات بر عایدي سرمایه 

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس با بیان اینکه رونق تولید هدف طرح مالیات بر عایدي سرمایه است، گفت: باغات و زمین هاي

 
خارج از بافت شهر ها مشمول قانون مالیات بر عایدي سرمایه نمی شود. 

مهدي طغیانی در برنامه گفت وگوي ویژه خبري شبکه دو سیما با بیان اینکه در این طرح قرار است سرمایه ها به جاي خروج از مسیر
تولید وارد عرصه تولید و اشتغال شود، افزود: اکنون 187 کشور قانون مالیات بر عایدي سرمایه را اجرا می کنند و براساس تجربیات

 
جهانی این قانون مفید بوده است. 

وي گفت: نبود چنین قوانینی موجب بی ثباتی اقتصادي است و اگر قانون مالیات بر عایدي سرمایه داشتیم، سرمایه ها در بازار سکه،
ارز ، خانه و خودرو نمی چرخید. سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس با اشاره به اینکه تورم در این حوزه ها 30درصد در مقایسه با
دیگر بخش ها بیشتر است، اضافه کرد: قانون مالیات بر عایدي سرمایه درباره املاك با انواع کاربري، وسایل نقلیه موتوري زمینی،
مسکوکات طلا و شمش و ارز خارجی اجرا می شود. طغیانی افزود: براي اجراي مالیات بر عایدي سرمایه به سامانه مؤدیان پایانه هاي

 
فروشگاهی و سامانه املاك و اسکان نیاز داریم. 

طغیانی گفت: با ایجاد زیرساخت هایی که براي قانون مالیات بر عایدي بر سرمایه ایجاد می شود می توان به آسانی و سرعت قانون
مالیات بر مجموع درآمد را نیز اجرا کرد. سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس گفت: نگاه ما به قانون مالیات بر عایدي سرمایه

 
درآمدزایی براي دولت نیست، گرچه در برخی کشور ها از این محل 7 تا 8 درصد درآمد هاي دولت افزایش یافته است. 

طغیانی افزود: جزئیات طرح مالیات بر عایدي سرمایه حدود دو ماه دیگر در صحن علنی مجلس براي تصویب مطرح می شود. وي
گفت: اقتصادي که در آن ره صد ساله را در یک شب طی کنیم، این اقتصاد به نتیجه نمی رسد و این موجب شده است در سال هاي

 
اخیر سرمایه گذاري بخش خصوصی به منفی 6 درصد کاهش یابد. 

محمود علیزاده، معاون حقوقی و فنی مالیاتی سازمان امور مالیاتی نیز گفت: آنچه به عنوان طرح مالیات بر عایدي سرمایه در مجلس

 
شوراي اسلامی مطرح شده بخشی از لایحه اي است که از طرف دولت در سال 98 به مجلس ارائه شد. 

وي افزود: مالیات به عنوان ابزار کنترل کننده و جلوگیري از سوداگري و رسیدن به عرضه و تقاضاي واقعی است که اگر کسی براي
سود وارد بازار مسکن، طلا و ارز و خودرو شود به عنوان مصرف کننده واقعی تلقی نمی شود و باید بالاترین نرخ مالیات را پرداخت

 
کند. 

معاون حقوقی و فنی مالیاتی سازمان امور مالیاتی گفت: سوداگران در این عرصه باید حدود 50 تا 60 درصد درآمدشان را به عنوان
مالیات پرداخت کنند، اما اگر سرمایه آنها تا پنج سال دست نخورده بماند، مالیات آنها به 10 تا 20 درصد کاهش می یابد. علیزاده
افزود: یکسري محدودیت ها براساس قانون در ارائه داده ها براي ایجاد زیرساخت هاي مالیات بر عایدي سرمایه وجود دارد که اگر این

محدودیت ها رفع شود، کار سازمان امور مالیاتی آسان تر می شود.



وزیر صمت: تولید طلا در "زرشوران" تکاب 20 درصد افزایش می یابد

منبع: ماین نیوزشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1400/03/07

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: کارخانه طلاي زرشوران با تولید بیش از یک تُن طلا در سال گذشته فعالیت خوبی در این
عرصه داشته و پیش بینی می شود تولید طلا در این واحد بزرگ صنعتی و معدنی در سال جاري حداقل 20 درصد افزایش

یابد.

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: کارخانه طلاي زرشوران با تولید بیش از یک تُن طلا در سال گذشته فعالیت خوبی در این

 
عرصه داشته و پیش بینی می شود تولید طلا در این واحد بزرگ صنعتی و معدنی در سال جاري حداقل 20 درصد افزایش یابد. 

به گزارش ماین نیوز، علیرضا رزم حسینی در مجتمع معادن و صنایع معدنی طلاي زرشوران تکاب با بیان اینکه این معدن از بزرگترین
ظرفیت هاي معدنی کشور و از معادن بزرگ منطقه خاورمیانه به شمار می رود، افزود: هفته آینده طرح توسعه کارخانه طلاي زرشوران

 
نهایی و مصوب خواهد شد و امیدواریم با اجراي آن تولید طلا در این کارخانه به بیش از 1.5 تُن در سال برسد. 

وي با اشاره به اشتغال حدود هزار نفر در مجتمع معادن و صنایع معدنی طلاي زرشوران بیان کرد: توانمندسازي مناطق پیرامونی

 
معادن از جمله معدن طلاي زرشوران بر اساس مدل اقتصاد مقاومتی با مشارکت مردم و تلاش معادن باید گسترش یابد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت اظهارداشت: هم اینک از محل تولید طلا در کارخانه زرشوران ظرفیت خوبی براي فعالیت بخش خصوصی
در زمینه صنایع کارگاهی و صنایع وابسته و جانبی در شهرهاي تکاب و شاهیندژ فراهم شده که باید اقدام اساسی در این بخش انجام

 
شود. 

رزم حسینی ادامه داد: نباید در حالی که معادن در این مناطق استخراج می شود شاهد بیکاري و مهاجرت در مناطق داراي معادن
غنی باشیم از این رو لازم است تلاش شود تا امکانات و تسهیلات و زمینه اشتغال در منطقه هاي پیرامونی و روستاهاي اطراف معدن

 
طلا ایجاد و فراهم گردد. 

وي با تاکید بر رونق اقتصاد طلا در تکاب اضافه کرد: ایجاد و راه اندازي کارگاه هاي فرآوري و صنایع جانبی در کنار معدن طلاي
زرشوران تکاب از مهمترین سیاست هاي وزارت صنعت، معدن و تجارت است که طرح کلی و اجرایی آن هفته آینده به تصویب

 
خواهدرسید. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در ابتداي سفر 2 روزه خود به استان آذربایجان غربی صبح امروز، جمعه به همراه استاندار، فرماندار و

 
نماینده مجلس از بخش هاي مختلف مجتمع معادن و صنایع معدنی طلاي زرشوران تکاب بازدید کرد. 

کارخانه طلاي زرشوران تکاب با ظرفیت اسمی تولید سالانه 3 تُن شمش طلا در آبان ماه 1393 با حضور معاون اول رئیس جمهور

 
فعالیت خود را آغاز کرد و در سال 1399 پس از هفت سال تولید این مجتمع به هزار و 40 کیلوگرم رسید. 



 
تکاب با داشتن 2 معدن بزرگ طلا در منطقه هاي زرشوران و آقدره یکی از قطب هاي معدنی کشور به شمار می رود. 

بازدید از پایانه مرزي تمرچین، جلسه با کولبران، بازدید از معدن زرشوران تکاب و افتتاح چندین واحد صنعتی در شهرستان هاي

 
نقده، مهاباد، میاندوآب و بوکان از برنامه هاي روز نخست سفر وزیر صنعت به آذربایجان غربی است. 

در ادامه سفر و در روز دوم، وزیر صنعت در جلسه گفت و گوي دولت و بخش خصوصی شرکت خواهد کرد و مشکلات فعالان

 
اقتصادي این استان را خواهد شنید. 

تکاب از شهرهاي جنوبی آذربایجان غربی است که 81 هزار نفر جمعیت دارد.



تخصیص 50 میلیارد ریال تسهیلات به آسیب دیدگان کرونا در میبد

منبع: یزدي نیوزشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1400/03/07

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی فرماندار میبد در جلسه کارگروه وام و اشتغال از اختصاص 50 میلیارد ریال تسهیلات کم
بهره براي حمایت از اقشار آسیب پذیر و متضرر از کرونا خبر داد.

 
تخصیص 50 میلیارد ریال تسهیلات به آسیب دیدگان کرونا در میبد 

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی فرماندار میبد در جلسه کارگروه وام و اشتغال از
اختصاص 50 میلیارد ریال تسهیلات کم بهره براي حمایت از اقشار آسیب پذیر و متضرر

 
از کرونا خبر داد. 

به گزارش یزدي نیوزرسول نصیري با قدردانی از پیگیري هاي امام جمعه و فرماندار میبد
و همچنین همکاري صندوق کارآفرینی امید شهرستان در تحقق این تسهیلات گفت: این

تسهیلات کم بهره به منظور حمایت از اقشار آسیب پذیر و متضرر از کرونا اعم از واحد هاي صنعتی و تولیدي کوچک، کارآفرینان،

 
افراد تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی و تقویت سازمان هاي مردم نهاد و فرهنگی در نظر گرفته شده است. 

وي تصریح کرد: سال گذشته و در مرحله اول نیز مبلغ 50 میلیارد ریال تسهیلات کم بهره به اقشار آسیب پذیر از بحران کرونا

 
پرداخت شد. 

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی فرماندار با اشاره به توزیع مبلغ بیش از یک میلیارد تومان تسهیلات صندوق کار آفرینی امید بین
ادارات بهزیستی، تبلیغات اسلامی، ارشاد، کمیته امداد و شوراي صیانت از خانواده اظهار داشت: اختصاص این تسهیلات به منظور
اشتغال خانگی و فعالیت هاي فرهنگی اجتماعی با هدف کاهش و کنترل آسیب هاي اجتماعی انجام گرفته که پس از راستی آزمایی از

 
سوي مسئولان ادارات و تایید نهایی به افراد اعطا می شود. 

منبع:خبرگزاري صداوسیما



وزیر صمت: اختیارات وزارت صمت در حوزه مرزنشینی به استانداران واگذار

می شود

منبع: عصر ایرانشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1400/03/07

وزیر صمت از آمادگی وزارت صمت براي واگذاري تمام اختیارات خود در حوزه مرزنشینی به استانداران خبر داد و گفت:

 
آذربایجان غربی پایلوت براي شروع و اجراي این تصمیم است. 

به گزارش ایسنا علیرضا رزم حسینی امروز 7 خرداد در جلسه در شوراي ساماندهی مبادلات مرزي پیرانشهر که با موضوع بررسی
مشکلات کولبران در محل فرمانداري شهرستان مرزي پیرانشهر با حضور استاندار، نماینده مجلس، معاونین وزیر و مسئولین
شهرستانی برگزار شد، افزود: آذربایجان غربی به عنوان پایلوت در این تصمیم تمامی اختیارات وزارتخانه را براي ساماندهی مرزنشینان

 
به کار گیرد. 

وي با بیان اینکه مدیریت یکپارچه پایانه هاي مرزي در وزارت راه
و شهرسازي می باشد، ادامه داد: وزارت صنعت، معدن و تجارت
به عنوان مجموعه همکار در این راستا تمام تلاش خود را در

 
جهت روان سازي و تسهیل امور انجام خواهد داد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت اضافه کرد: آن بخشی از امورات
مربوطه که مرتبط به وزارت صمت است استاندار با جدیت تمام

 
پیگیري نماید. 

رزم حسینی مرزهاي پیرانشهر و سردشت را از مرزهاي اقتصادي کشور دانست و گفت: می خواهیم با کشورهاي همسایه غربی
صادرات گسترده تري داشته باشیم، کالاهاي ایرانی براي این کشورها جذاب است و این مرزها در این راستا ظرفیت هاي بسیار

 
گسترده اي دارند. 

وي با اشاره به اینکه خلق پول در سردشت و پیرانشهر به علت همین مبادلات مرزي بسیار بالاست، تصریح کرد: از این ظرفیت باید

 
استفاده بهینه گردد و خلق پول تبدیل به تولید و اشتغال شود. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت از آمادگی این وزارتخانه براي تامین زیرساخت هاي لازم در قالب شهرك ها و نواحی صنعتی در این

 
منطقه خبر داد. 

رزم حسینی همچنین با اشاره به راه اندازي سامانه با ظرفیت جامع تجارت گفت: یکپارچگی امور در این سامانه باید محقق شود و

 
دستگاهها موازي کاري نداشته باشند. 



وي با بیان اینکه شهرهاي مرزي در تامین امنیت ملی خدمات ارزنده اي داشته اند، گفت: امنیت مرزها مرهون پایمردي مردمان

 
مرزنشین از جمله پیرانشهر و سردشت است. 

وزیر صمت در پایان تاکید کرد: شهداي گرانقدرمان براي حفظ و تمامیت ارضی کشور جانفشانی نمودند و ما نیز باید در کنار این

 
فداکاریها اقتصاد مردم منطقه را تقویت و تامین نماییم. 

asriran.com/003IYh :لینک کوتاه



بی توجهی بانک توسعه تعاون به ظرفیت هاي بخش تعاون !

منبع: اکو نیوزشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1400/03/07

فعال بخش تعاون درباره نبود ضمانت اجرا براي برخی مواد قانونی بخش تعاون گفت: ابهام و شفاف سازي براي جلوگیري از
اختلاف سلیقه ها و نیز عدم ارائه خدمات از سوي بانک تخصصی بخش تعاون با توجه به ظرفیت این بخش از موانع حوزه

تعاون است.

بی توجهی بانک توسعه تعاون به ظرفیت هاي بخش تعاون
! اقتصاد ایران: فعال بخش تعاون درباره نبود ضمانت اجرا
براي برخی مواد قانونی بخش تعاون گفت: ابهام و شفاف
سازي براي جلوگیري از اختلاف سلیقه ها و نیز عدم ارائه
خدمات از سوي بانک تخصصی بخش تعاون با توجه به

 
ظرفیت این بخش از موانع حوزه تعاون است. 

 
به گزارش خبرگزاري اقتصادایران 

به گزارش خبرگزاري اقتصادایران ، یکی از شرایط تحقق حماسه اقتصادي وبهبود فضاي کسب و کار و مقابله با تحریم بهینه سازي و

 
ارتقاي کمی و کیفی تولید ملی می باشد. 

 شرکت هاي تعاونی می توانند تاثیر زیادي بر رشد اقتصادي، فقر زدایی و اشتغال مولد و یکپارچگی اجتماعی، تقویب کارآفرینی و

 
مدیریت، تمرکز سرمایه هاي کوچک در قالب سرمایه هاي متوسط داشته باشند. 

 تعاونی ها از نظر فعالیت به سه دسته تولیدي، توزیعی و خدماتی تقسیم شده و این تعاونی ها از لحاظ هدف نیز به سه دسته عمده
اشتغالزایی، تامین نیاز اعضا و بازرگانی با هدف ارتقاي ظرفیت رقابت پذیري بنگاه هاي کوچک و متوسط اقتصادي و تامین نیازهاي

 
رقابتی اعضا تقسیم می شوند.اجراي قانون تعاون می تواند کمک به سزایی به رشد تعاون داشته باشد. 

بهمن عبداللهی , رئیس اتاق تعاون ایران درباره عدم اجراي قانون تعاون  می گوید: در دولت سیزدهم موضوعاتی مانند بیکاري، مشکل
نقدینگی، تورم اصلاح نظام تولید و قاچاق از مشکلات عمده دولت خواهد بود که قطعاً با انتخاب تیم قوي و کارآمد این مشکلات قابل

 
حل خواهد است. با تکیه بر توان داخلی و کارآفرین هاي داخلی طی مسیر ممکن است. 

وي ادامه داد: قطعاً این مشکلات با کمک هم و با تکیه بر نظر کارشناسی و دوري از تصمیمات هیجانی قابل حل است. بر اساس
پایشی که در فضاي کسب وکار انجام می شود مهم ترین مشکل، در بی ثباتی  و تغییر مدام مقررات، بی ثباتی قیمت ها و نوسان نرخ

 
ارز و دخالت هاي دولت است است که قدرت برنامه ریزي را از بخش غیردولتی اقتصاد می گیرد. 

وي خاطر نشان کرد: راه حل بیکاري تکیه بر افزایش تولید است.  براي حوزه تعاون قوانین خوبی در مجلس تصویب شده ولی به دلیل

 
عدم توجه در کشور به مرحله اجرا درنیامد. امیدواریم این سند که 10 سال است مسکوت مانده اجرا شود. 



علی اکبرلبافی,فعال بخش تعاون و اشتغال درباره موضوعات بخش تعاون در رابطه با مانع زدایی ها در حوزه کسب و کار
گفت:موضوعات بخش تعاون در رابطه با مانع زدایی ها در حوزه کسب و کار این بخش، اولین موضوعی درجهت تحقق شعار سال
است. عمده ترین موانع بخش تعاون مربوط به اجرایی نشدن بسیاري از مزیت هاي قانونی این بخش است؛ از جمله اینکه اولویت هاي
واگذاري املاك مازاد به بخش تعاون که مربوط به تکالیف اجرایی سیاست هاي اصل 44 است که اجرا نمی شود و یکی از درخواست

 
هاي بخش تعاون اجراي این مزیت هاست. 

لبافی از نبود ضمانت اجرا براي برخی مواد قانونی بخش تعاون، ابهام و شفاف سازي براي جلوگیري از اختلاف سلیقه ها و نیز عدم

 
ارائه خدمات از سوي بانک تخصصی بخش تعاون با توجه به ظرفیت این بخش به عنوان دیگر موانع حوزه تعاون نام برد. 

لبافی گفت: درباره مزیت هاي قانونی و عدم اجراي قوانین بخش تعاون می توان به ماده 9 قانون سیاست هاي کلی اصل 44 درباره
حق بیمه بخش تعاون و معافیت تعاونی ها از پرداخت حق بیمه اشاره کرد. تأمین اجتماعی تأکید دارد که چون پیش بینی پرداخت

 
در این زمینه از سوي دولت در قانون بودجه صورت نگرفته است، نمی توانیم این مسئله را اجرایی کنیم. 

وي ادامه داد: نکته دوم در بحث قراردادهاي خرید و فروش اجناس توسط تعاونی ها و اخذ حق بیمه از سوي تامین اجتماعی در

 
بسیاري از این قراردادهاست. 

لبافی گفت: بحث استفاده از بیمه اجتماعی کشاورزي براي واحدهاي کشاورزي موضوع دیگري است که در موضوع قوانین بخش تعاون
مطرح است و درخواست براي برداشته شدن هزینه هاي تامین اجتماعی از کارگاه هاي بخش کشاورزي اعلام شده است. در اجراي

این قوانین مشکل خاصی نیست و اگر دستگاه ها مدارا کنند، به مرحله اجرا در می آید.



5 پرسش نخبگان اقتصادي از 7 نامزد ریاست جمهوري/ برنامه شفاف براي

تقویت پول ملی ارائه شود

منبع: بلاغشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1400/03/07

به گزارش بلاغ، تعدادي از اساتید دانشگاه هاي کشور،
خطاب به هفت نامزد نهایی انتخابات ریاست جمهوري
1400، خواسته اند پاسخ هاي برنامه محور براي پنج

 
پرسش کلیدي اقتصادي آنها ارائه دهند. 

از داوطلبان ریاست جمهوري سال 1400 خواسته اند پاسخ

 
برنامه محور به پنج پرسش کلیدي درباره اقتصاد داشته باشند. 

در ابتداي این نامه خطاب به هفت نامزد نهایی آمده است: انتخابات امسال به عنوان اولین انتخابات ریاست جمهوري ایران در گام دوم
انقلاب اسلامی، در حالی برگزار می شود که انقلاب پُرشکوه ملّت ایران، وارد مرحله ي جدیدي از «خودسازي و جامعه پردازي و تمدّن
سازي» با هدف نیل به تمدّن باشکوه اسلامی ایرانی شده است، لزوم جهت گیري درست و دقیق در راستاي این هدف مهم و همچنین
لزوم توجه به تجارب تلخ گذشته در انتخاب افرادي که با خواسته هاي واقعی مردم و آرمان هاي ارزشمند انقلاب زاویه داشتند، این

 
انتخابات را از اهمیت و حساسیت بیشتري برخوردار کرده است. 

در ادامه نامه آمده است: ضرورت انتخاب آگاهانه و هوشمندانه که منجر به انتخاب نامزد اصلح شود، آگاهی و بررسی دقیق برنامه هاي
مبتنی بر شعارهاي انتخاباتی نامزدها است و این حق نخبگان علمی جامعه است که به برنامه هاي نامزدهاي انتخابات دسترسی داشته

 
باشند و آنان را در بوته نقد و محک جدّي قرار دهند، تا از این رهگذر سره از ناسره بازشناخته شود. 

در بخش دیگري از این نامه اساتید دانشگاه آمده است: یکی از مهمترین اهداف جمهوري اسلامی در پرتو رهنمودهاي امام راحل و
بیانیه گام دوم رهبر انقلاب، برقراري عدالت اجتماعی بوده است، گسترش عدالت از طریق ایجاد شفافیت، فسادستیزي، و تحول در
ساختارها و سازوکارهاي مدیریت کشور، همواره جزو آرمان هاي اصیل گفتمان انقلاب بوده و همچنین در شعارهاي انتخاباتی نیز
مطرح شده است؛ بدیهی است جهت دستیابی به اهداف عدالتخواهانه، وجود برنامه هاي عالمانه، دقیق و قابل سنجش، امري اجتناب
ناپذیر است؛ آگاهی آحاد مردم و نخبگان علمی کشور از برنامه هاي مبتنی بر شعارهاي انتخاباتی، حق ملت بزرگ و عزیز ایران، و
زمینه ساز انتخابی آگاهانه خواهد بود، تا با بررسی دقیق و مقایسه برنامه هاي نامزدهاي ریاست جمهوري، مردم بتوانند به انتخابی

 
اصلح و هوشمندانه براي این جایگاه خطیر دست یابند. 

در ادامه این مطالبه اساتید دانشگاه آمده است: بر این مبنا، از شما درخواست داریم پاسخ روشن، واضح و برنامه محور خود را به پنج
پرسش اساسی زیر، که پیرامون برخی از مسائل اولویت دار کشور مطرح شده است، ارائه کنید، پرسش هاي مذکور، اخیراً در نامه 90

 
نفر از اساتید اقتصاد و فنی مهندسی کشور خطاب به نامزدهاي ریاست جمهوري 1400 نیز مطرح شد. (از اینجا بخوانید) 



 
پنج مطالبه اقتصادي از نامزدهاي ریاست جمهوري 

در بخش دیگري از این نامه، پنج پرسش اقتصادي براي نامزدهاي ریاست جمهوري مطرح شده و از آنها خواسته شده است پاسخی

 
شفاف براي آن داشته باشند. 

1) معضل اساسی بی ثباتی اقتصاد کلان و در کنار آن «خلق پول» (سیستم اقتصاد ربوي در بانک هاي دولتی و خصوصی)، به عنوان
امُّ المصائب کشور محسوب می شوند و ریشه اصلی بسیاري از معضلات اقتصادي (همچون رشد نقدینگی و تورّم بنیادي به طور
مستقیم، و چالش هاي بزرگ اقتصادي مانند ضربه به ارزش پول ملی، افول تولید، بی کاري، فاصله طبقاتی، فساد رانت و بی عدالتی
به طور غیرمستقیم) و حتی معضلات فرهنگی و اجتماعی هستند، براي اصلاح سیستم بانکی ربوي، تقویت پول ملی و ثبات اقتصاد

 
کلان، چه راهبرد شفاف و برنامه ي مشخصی طراحی نموده اید؟ 

2) طبق آمارها، یارانه پرداختی دولت ایران در بخش انرژي (در حوزه آب، گاز، برق و سوخت)، از کل یارانه انرژي کشور چین با
جمعیتی بیش از 16 برابر بیشتر است، کاهش اتلاف گسترده انرژي در کشور، مستلزم بهینه سازي مصرف و تعیین تکلیف بنگاه هاي
بزرگ انرژي بر شبه دولتی و شبه خصوصی، که مسئول و مصرف کننده بخش عمده اي از انرژي ارزان در کشور هستند، است؛ براي
رفع معضل یارانه سرسام آور انرژي، که ریشه بسیاري از مشکلات تولید و بی عدالتی هاي صنفی و منطقه اي در کشور محسوب می

 
شود، چه راهکار شفاف و برنامه ي مشخصی طراحی نموده اید؟ 

3) منابع مالی عظیم و اعطاي گسترده ي رانت منابع به شرکت ها و نهادهاي شبه دولتی و دولتی، آن ها را عملاً به «حیاط خلوت»
دولت ها مبدّل نموده است، براي شفاف سازي درآمدها و هزینه هاي واقعی این شرکت ها و نهادها، صندوق هاي بازنشستگی و سایر

 
بنگاه هاي اقتصادي عمومی غیردولتی، چه راهبرد و برنامه ي مشخصی طراحی نموده اید؟ 

4) در حوزه مالیات، فقدان اطلاعات صحیح از دارایی هاي اقتصادي، در کنار نبود تفکر سیستمی، به ریشه ناکارآمدي مالیاتی و
فرارهاي بزرگ مالیاتی شرکت هاي شبه دولتی و شبه خصوصی و برخورداران از ثروت و درآمدهاي کلان مبدّل شده است، در حال
حاضر، شاخص نسبت مالیات به تولید ناخالص داخلی ایران حدود 7 درصد است (میانگین جهانی 26 درصد)، مالیات از ثروت و
مستغلات، مالیات از بنگاه هاي شبه دولتی متکی به انواع رانت (شامل رانت منابع، انرژي، مواد خام، و بازارهاي انحصاري)، مالیات از
فعالیت هاي نامولدّ (مانند سفته بازي و سوداگري)، و افزایش معافیت هاي مالیاتی فعالیت هاي مولدّ، از جمله راهکارهاي مغفول در

 
این حوزه هستند. جهت رفع چالش اساسی مذکور، چه راهبرد شفاف و برنامه ي مشخصی طراحی کرده اید؟ 

5) در حال حاضر، بسیاري از ظرفیت هاي ممتاز داخلی و مزیت هاي نسبی ژئواستراتژیک کشور، معطّل و بدون استفاده مطلوب مانده
اند، از جمله این مزیت هاي نسبی می توان به قابلیت توسعه صنایع پایین دستی با ارزش افزوده و ارزش صادراتی و اشتغال زایی بالا
در ارتباط با صنایع بالادستی همچون معادن و پتروشیمی با رویکرد مقابله با خام فروشی، بازارهاي صادراتی متنوع و گسترده، موقعیت
ویژه ترانزیتی و لجستیک منطقه اي، صنایع تبدیلی کشاورزي، تنوع اقلیم گردش گري و بوم گردي، گردشگري سلامت، و توانمندي
هاي صنایع دانش بنیان اشاره کرد؛ جهت بکارگیري بهینه این ظرفیت ها با بهره گیري از پتانسیل هاي عظیم مردمی و نیروي انسانی

 
تحصیل کرده و نیز تأمین امنیت سرمایه گذاري اقتصادي، چه راهکار و برنامه ي مشخصی طراحی کرده اید؟ 

انتهاي پیام/



هدایت دوباره نقدینگی به سمت بورس با کمک مالیات بر عایدي سرمایه

منبع: خوزناشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1400/03/07

نماینده مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه در راستاي اقدامات مجلس در مسیر هدایت نقدینگی ها به سمت بازارهاي مولد از
جمله بورس، کلیات طرح مالیات بر عایدي سرمایه تصویب شد، افزود: بر اساس این طرح، نگهداري دارایی هاي غیر مولد همچون طلا،

 
خودرو، مسکن و ارز مشمول مالیات خواهد شد. 

ایرنا: یکی از اهداف تصویب طرح مالیات بر عایدي سرمایه، هدایت سرمایه ها به بازارهاي مولد ازجمله بازار سرمایه است که کلیات آن
در مجلس شوراي اسلامی به تصویب رسید و به طور قطع این مصوبه تأثیر بسزایی در توسعه هر چه بیشتر بورس، اقتصاد و بازارهاي
مولد خواهد داشت که در این زمینه یک نماینده مجلس اظهار داشت: پیش از این نمایندگان مجلس طرح مالیات بر خانه هاي خالی

 
را نیز به تصویب رسانده بودند که هدف از آن طرح نیز حمایت از بازارهاي مولد بود، 

جعفر قادري در گفت و گو با خبرنگار اقتصادي ایرنا گفت: بر اساس این طرح دارندگان مسکن یا باید از این خانه ها استفاده کرده و یا
آن را اجاره دهند. در این ساختار، مسکن دیگر یک کالاي سرمایه اي نیست بلکه یک کالاي مصرفی خواهد بود و اگر کسی به عنوان
سرمایه گذاري ملکی را خریداري می کند باید آن را به طور حتم از طریق اجاره واگذار کرده و کسب درآمد کند، بدین ترتیب انگیزه
خرید و نگهداري و فروش ملک با قیمت بالاتر مسکن کاهش می یابد، در نتیجه ملک دیگر کالاي سرمایه اي نخواهد بود و به قالب

 
اصلی خود یعنی کالاي مصرفی تبدیل خواهد شد. 

وي افزود: نباید اجازه داد نقدینگی ها در بازارهاي غیرمولد بکار گرفته شود و خودروي اضافی، طلا، جواهرات، زمین و یا سایر دارایی

 
هاي دیگر با هدف سرمایه گذاري خریداري شوند. 

این نماینده مجلس خاطرنشان کرد: برخی از این طریق سعی دارند قدرت خرید خود را حفظ کنند اما بر اساس اصول علم اقتصاد اگر
کسی قصد دارد قدرت خرید خود را افزایش دهد باید سرمایه خود را به سمت بازار سرمایه برده و منابع خود را در این بازار

 
مورداستفاده قرار دهد. 

وي تاکید کرد: بنابراین با هدف رسیدن به این چارچوب، همان طور که ما باید مقررات و قوانینی را براي تقویت بازار سرمایه تصویب و
تدوین کنیم، هم زمان باید هزینه سرمایه گذاري بازارهاي موازي بازار سرمایه مانند خودرو و مسکن که نقدینگی ها را به سمت

 
خودشان می کشند و بازار سرمایه را با مشکل نقدینگی مواجه می کنند، افزایش دهیم. 

قادري افزود: سرمایه گذاري در بازارهاي غیرمولد باید به شکل هاي مختلف پرهزینه شود تا افراد منابع خود را در بازارهاي مولد

 
همچون بورس و در مسیر رشد و توسعه چرخ تولید و اقتصاد کشور بکار بگیرند. 

این نماینده مجلس ادامه داد: اگر کسی قصد خرید خودرو دارد، این خودرو باید در حد نیازش باشد و اگر بیشتر از آن است و فقط
قصد سرمایه گذاري دارد، باید با محدودیت هایی که تعیین می شود و پرهزینه کردن این نوع سرمایه گذاري، وي را به سرمایه گذاري



 
در بازارهاي مولد ترغیب و هدایت کرد. 

وي با تأکید بر این که سرمایه گذاري در بازارهایی نظیر خودرو و مسکن، قدرت نقدینگی افراد را در جهت سرمایه گذاري در بازار
سرمایه محدود می کند، افزود: این مصوبه کمک می کند افراد منابعشان را به سمت بورس سوق دهند بدین ترتیب هم به اقتصاد

 
کشور کمک شده و هم بورس با محدودیت منابع و نقدینگی مواجه نمی شود. 

قادري با تأکید بر اینکه به نتایج حاصل از اجراي این مصوبه می توان بسیار خوش بین بود، گفت: این ابزارها و قوانین در کشورهاي

 
دیگر نیز مورداستفاده قرار می گیرد و منطق آن هم روشن است. 

این نماینده مجلس گفت: در این کشورها نگهداري مسکن و خودرو، هزینه زیادي دارد و از این طریق بازارهاي مولد همچون بورس،
جذابیت بسیار بالایی پیدا کرده اند، ازاین رو دلیلی ندارد که در کشور ما اتخاذ تصمیماتی که بازارهاي غیرمولد را پرهزینه کند، نتیجه

 
بخش نباشد. 

وي ضمن برشمردن آثار مثبت این طرح تاکید کرد: باید از تجربیات کشورهاي دیگر در این حوزه استفاده کنیم و به جمع کشورهایی

 
که بازارهاي مولد کارا و پر رونقی دارند بپیوندیم. 

در نشست علنی روز چهارشنبه (پنجم خرداد ماه) سال جاري مجلس شوراي اسلامی، گزارش کمیسیون اقتصادي در مورد طرح قانون

 
مالیات بر عایدي سرمایه مورد بررسی قرار گرفت و تصویب شد. 

مهدي طغیانی، سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی با اشاره به تصویب کلیات طرح مالیات بر عایدي سرمایه در این
کمیسیون گفت: هدف نمایندگان از تصویب این طرح استفاده از سرمایه ها در حوزه تولید و اشتغال است.



محسن رضایی: براي ازدواج جوانان برنامه هاي تشویقی و تهییجی دارم

منبع: پارسینهشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1400/03/07

نامزد انتخابات ریاست جمهوري گفت: سعی می کنیم سن بازنشستگی را بین 50 تا 70 سال تعیین کنیم. همچنین برنامه
هاي تشویقی و تهییجی براي ازدواج جوانان خواهیم داشت.

محسن رضایی نامزد انتخابات ریاست جمهوري در گفت وگو با رادیو فرهنگ به تشریح برنامه هاي خود در حوزه فرهنگ
پرداخت و گفت: ما در بخش فرهنگی نیازمند یک تحول و جهش هستیم. باید بگویم مدتی است در بحث اقتصاد و فرهنگ یا متوقف
شده ایم و یا در بسیاري از زمینه ها در حال حرکت رو به عقب هستیم. در حالی که ایران با سابقه تاریخی و فرهنگی خودش می

 
تواند پیشرفت هاي بسیاري در این عرصه ها داشته باشد در حالیکه وضعیت فعلی نامطلوب است. 

وي تصریح کرد: از شرایط اقتصادي و فرهنگی امروز کشور ناراحت هستم و می دانم بسیاري از مردم ناراضی هستند و حال خوشی
ندارند علت این مسائل به کم کاري ها، انحرافات و ورود نااهلان و ناکارآمد ها به اداره کشور برمی گردد، زیرا ظاهر مردم، باطن
مسئولین است، وقتی باطن مسئولین تغییر کرده چگونه انتظار داریم مردم «علی وار» و فاطمی زندگی کنند. وقتی در صداقت مان با
مردم کوتاهی می کنیم چطور انتظار داریم وضعیت اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی رو به بهبود برود بنابراین نیازمند یک تحول هستیم.

نامزد انتخابات ریاست جمهوري افزود: تحول باید از مسئولین کشور آغاز شود. دولت من تحولات فرهنگی را از خود آغاز خواهد کرد،
زیرا فرهنگی که امروز جایگزین فرهنگ انقلاب اسلامی دهه اول انقلاب شده رو به انحرافاتی رفته و موجب آسیب هاي اجتماعی و

 
ناکارآدمی در کشور شده است. ما نیازمند یک قیام فرهنگی- اقتصادي در کشور هستیم. 

رضایی تاکید کرد: با صراحت عرض می کنم در شرایط فرهنگی-اقتصادي امروز کشور بدون یک قیام فرهنگی-اقتصادي نمی توانیم
پیشرفت کشور و زندگی مردم را سامان دهیم به همین دلیل ما کار را از دولت شروع خواهیم کرد. مساله فرهنگ زیربناي همه امورات
کشور است و اگر درست شود کشور درست خواهد شد و اگر تخریب شود کشور تخریب می شود. به همین دلیل برنامه هاي ویژه اي

 
در عرصه فرهنگ داریم که به آن ها عمل خواهیم کرد. 

وي در خصوص چالش جمعیتی و سن جمعیت در ایران، گفت: 10سالی است که با این پدیده آشنا هستم و در مجمع تشخیص
مصلحت نظام سیاست هاي کلی نظام تهیه و خدمت مقام معظم رهبري ارائه کردم که این سیاست ها تصویب و به سران قوا ابلاغ شد،

 
اما متاسفانه دولت و مجلس در تدوین قانون متناسب با این سیاست هاي کلی عقب ماندگی هاي جدي دارند. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري ادامه داد: در اولین اقدام، سیاست هاي کلی جمعیت که مربوط به نرخ باروري و جلوگیري از
سالخوردگی جمعیت است را قانون و آن را اجرایی خواهیم کرد. همچنین از اشتباهاتی که در بدنه وزارت بهداشت و درمان و دیگر
وزارتخانه ها در جریان است جلوگیري خواهیم کرد و سعی می کنیم قوانین و ابلاغیات غلطی که در این حوزه وجود دارد را کنار

 
بگذاریم. 

رضایی گفت: برنامه هاي ویژه اي در خصوص ساماندهی سالخوردگان داریم، همچنین بازنشستگی را پایان کار نمی دانیم و سعی می
کنیم این پنجره جمعیتی که از 10 سال پیش باز شده افزایش دهیم و از دو دهه به سه دهه برسانیم. از سوي دیگر سعی می کنیم



 
سن بازنشستگی را بین 50 تا 70 سال تعیین کنیم. همچنین برنامه هاي تشویقی و تهییجی براي ازدواج جوانان خواهیم داشت. 

وي درباره برنامه هایش در حوزه آموزش و اشتغال، یادآور شد: یکی از کار هاي جدي که ما خواهیم کرد این است که نظام آموزشی

 
کشور را به یک سبد ذهنی حرفه اي تبدیل خواهیم کرد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري با بیان اینکه ما باید درصد آموزش هاي حرفه اي را در سطوح ابتدایی، متوسطه و عالی افزایش دهیم،
افزود ما سعی می کنیم در دوره مهدکودك و دبستان روحیه کار و حرفه اي گري، کار و خلاقیت را با زندگی نوجوانان مان آشتی

دهیم که به جاي تفکرات غیرمفید به سوي خلاقیت حرکت کنند و با تخصص گرایی و حرفه اي گري آشتی دهیم.



انقلاب اسلامی ایران ، الگویی براي تمام انقلاب هاي جهان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1400/03/07

امام جمعه لوشان : انقلاب اسلامی ایران با مقاومت مردم پیروز شد و نمونه و الگویی براي تمام حرکتهاي جهانی است.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز گیلان ؛ امام جمعه
لوشان امروز در خطبه هاي نماز جمعه این شهر گفت :
انقلاب اسلامی در 13 خرداد سال 42 با سخنرانی امام
راحل آغاز شد، با مقاومت مردم و به رغم ناباوریهاي
سیاسیون دنیا پیروز شد و نمونه و الگویی براي تمام

 
حرکت هاي جهانی شد. 

حجت الاسلام والمسلمین علی اکبر بابایی با اشاره به
توصیه هاي رهبر معظم انقلاب به نمایندگان مجلس در
خصوص موضع گیري هاي انقلابی گفت: مجلس عصاره
فضائل ملت است، نمایندگان هر جا توجه ویژه به مردم
داشتند مشکلاتشان حل می شود و هر وقت غفلت کنند

 
مشکلات مردم زیاد می شود. 

وي با اشاره به انتخابات پیش رو گفت: به انتخابات به عنوان حق مسلم نگاه کنیم و به رجزخوانی برخی افراد توجه نکنیم، این افراد به
جاي تمکین به قانون که می خواستند مجري آن باشند قانون را تخریب می کنند، چه طور آن موقع که تایید صلاحیت می شدند

 
جایگاه شوراي نگهبان خوب و محترم بود اما وقتی عملکرد ناصوابشان اجازه نداد تایید شوند اکنون در مقابل قانون می ایستند. 

امام جمعه لوشان با اشاره به مشکلات این شهر گفت: به استاندار و مسئولان گیلان بارها گفته ام لوشان که با داشتن شرکت هایی
همچون آهن و فولاد و ام دي اف روزي اشتغال 5 استان کشور را تامین می کرد اکنون جزو بی کارترین شهرها شده ، قول پیگیري

 
داده اند اما تاکنون انجام نشده است. 

وي گفت : در سیل دو سال قبل پل فلزي لوشان در جاده رشت-قزوین آسیب دید و پایه هاي آن در حال تخریب است در صورت
تخریب ارتباط چند استان فلج می شود.



نامزدهاي انتخابات فاصله زیادي از هم ندارند|تک قطبی در انتخابات به نفع

منافع ملی نیست

منبع: گیلان بهتر نوینشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1400/03/07

نماینده مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه نامزدهاي انتخابات ریاست جمهوري فاصله زیادي از هم ندارند، گفت: آنچه براي
نظام و کشور اهمیت حیاتی دارد، در وهله اول مشارکت حداکثري مردم در انتخابات است.

 
 May 28,2021 | 1400/03/07

 
"دانستن حق مردم است" 

خانه آرشیو پیشخوان اخبار مهم اخبار استانی اخبار شهرستانها اقتصاد اقتصاد ایران اقتصاد جهان انرژي بانک و بیمه و بورس راه و
مسکن بین الملل آسیاي شرقی و اقیانوسیه آسیاي غربی آفریقاي مرکزي و جنوبی اروپا ایران در جهان خاورمیانه و آفریقاي شمالی
دانش و فناوري فناوري اطلاعات و ارتباطات علم و دانش سلامت بهداشت تغذیه درمان سیاست مجلس امنیتی و دفاعی دولت رهبري
و سران قوا سیاست خارجی فرهنگ و هنر فرهنگ عمومی موسیقی و هنرهاي تجسمی میراث فرهنگی و گردشگري ورزش فوتبال

 
ایران فوتبال جهان کشتی و وزنه برداري ورزشهاي رزمی فیلم گالري گزارش نشریه حرف اول 

خانه آرشیو پیشخوان اخبار مهم اخبار استانی اخبار شهرستانها اقتصاد اقتصاد ایران اقتصاد جهان انرژي بانک و بیمه و بورس راه و
مسکن بین الملل آسیاي شرقی و اقیانوسیه آسیاي غربی آفریقاي مرکزي و جنوبی اروپا ایران در جهان خاورمیانه و آفریقاي شمالی
دانش و فناوري فناوري اطلاعات و ارتباطات علم و دانش سلامت بهداشت تغذیه درمان سیاست مجلس امنیتی و دفاعی دولت رهبري
و سران قوا سیاست خارجی فرهنگ و هنر فرهنگ عمومی موسیقی و هنرهاي تجسمی میراث فرهنگی و گردشگري ورزش فوتبال

 
ایران فوتبال جهان کشتی و وزنه برداري ورزشهاي رزمی فیلم گالري گزارش نشریه حرف اول 

 
اخبار ویژه 

 
تبلیغات 

 
        

 
- اخبار / اخبار مهم / پیشخوان 

 
- 07 خرداد 1400 - 17:57 

 
- شناسه خبر : 78203 

دنیامالی بیان کرد: نامزدهاي انتخابات فاصله زیادي از هم ندارند|تک قطبی در انتخابات به نفع منافع ملی نیست



 نماینده مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه نامزدهاي انتخابات
نامزدهاي انتخابات فاصله زیادي از هم ندارند|تک قطبی در

انتخابات به نفع منافع ملی نیست

ریاست جمهوري فاصله زیادي از هم ندارند، گفت: آنچه براي نظام و کشور اهمیت حیاتی دارد، در وهله اول مشارکت حداکثري مردم

 
در انتخابات است. 

 «احمد دنیا مالی» با اشاره به فرایند احراز صلاحیت داوطلبان انتخابات ریاست جمهوري به ایرنا گفت: آنچه براي نظام و کشور

 
اهمیت حیاتی دارد، در وهله اول مشارکت حداکثري مردم در انتخابات است. 

وي اضافه کرد: این در حالی است که نامزدهاي تایید صلاحیت شده فاصله زیادي با یکدیگر ندارند از سوي دیگر فضاي فعلی جامعه

 
هنوز سیاسی نشده است. 

نماینده مردم انزلی خاطرنشان کرد: مشکلاتی مانند معیشت، بیکاري و مبارزه با فساد در جامعه وجود دارد و طبیعی است که مردم به

 
نامزدي راي می دهند که بتواند نظر آن ها را در حوزه اقتصادي، اجتماعی، اشتغال، تولید و مبارزه با فساد تامین کند. 

عضو کمیسیون عمران مجلس شوراي اسلامی افزود: رقابت هاي سیاسی بر حوزه مشارکت عمومی اثرگذار است ولی به نظر می آید
رقابت سیاسی انتخابات ریاست جمهوري به جاي داشتن عمق، بیشتر شکلی است و دعواها و رقابت هاي جناحی و سیاسی به صورت

 
عمقی مطرح نیست. 

وي با بیان اینکه فضاي تک قطبی در انتخابات به نفع منافع ملی نیست، گفت: لاریجانی بعنوان رییس سابق مجلس جایگاه ویژه اي

 
دارد و حضور وي در انتخابات می توانست فضاي رقابتی خوبی را بوجود بیاورد. 

نماینده مردم انزلی در مجلس تاکید کرد: دشمنان کشور با تمام وجود تلاش می کنند مردم را از شرکت در انتخابات دلسرد کنند و

 
در این شرایط آنچه امروز براي کشور مهم است، مشارکت حداکثري مردم پاي صندوق هاي راي است. 

وي خاطرنشان کرد: هرچند که شرایط اقتصادي و شیوع کرونا فضاي سختی را در کشور ایجاد کرده است، ولی معتقدم باید شرایطی

 
ایجاد می شد که مشارکت حداکثري محقق شود در عین حال امیدوارم شاهد اتفاق هاي پرشوري در این دوره انتخابات باشیم. 

به گزارش ایرنا، بر اساس اطلاعیه وزارت کشور «سعید جلیلی»، «محسن رضایی میرقائد»، «سیدابراهیم رییسی»، «علیرضا زاکانی»،
«سیدامیرحسین قاضی زاده هاشمی»، «محسن مهرعلی زاده» و «عبدالناصر همتی» به عنوان نامزدهاي نهایی سیزدهمین دوره

انتخابات ریاست جمهوري اعلام شدند.



وزیر صمت: اختیارات وزارت صمت در حوزه مرزنشینی به استانداران واگذار

می شود

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1400/03/07

وزیر صمت از آمادگی وزارت صمت براي واگذاري تمام اختیارات خود در حوزه مرزنشینی به استانداران خبر داد و گفت:
آذربایجان غربی پایلوت براي شروع و اجراي این تصمیم است.

 وزیر صمت از آمادگی وزارت صمت براي واگذاري تمام

 
اختیارات خود در حوزه مرزنشینی به استانداران خبر داد و گفت: آذربایجان غربی پایلوت براي شروع و اجراي این تصمیم است. 

به گزارش قدس آنلاین، علیرضا رزم حسینی امروز 7 خرداد در جلسه در شوراي ساماندهی مبادلات مرزي پیرانشهر که با موضوع
بررسی مشکلات کولبران در محل فرمانداري شهرستان مرزي پیرانشهر با حضور استاندار، نماینده مجلس، معاونین وزیر و مسئولین
شهرستانی برگزار شد، افزود: آذربایجان غربی به عنوان پایلوت در این تصمیم تمامی اختیارات وزارتخانه را براي ساماندهی مرزنشینان

 
به کار گیرد. 

 
 

وي با بیان اینکه مدیریت یکپارچه پایانه هاي مرزي در وزارت راه و شهرسازي می باشد، ادامه داد: وزارت صنعت، معدن و تجارت به

 
عنوان مجموعه همکار در این راستا تمام تلاش خود را در جهت روان سازي و تسهیل امور انجام خواهد داد. 



وزیر صنعت، معدن و تجارت اضافه کرد: آن بخشی از امورات مربوطه که مرتبط به وزارت صمت است استاندار با جدیت تمام پیگیري

 
نماید. 

رزم حسینی مرزهاي پیرانشهر و سردشت را از مرزهاي اقتصادي کشور دانست و گفت: می خواهیم با کشورهاي همسایه غربی
صادرات گسترده تري داشته باشیم، کالاهاي ایرانی براي این کشورها جذاب است و این مرزها در این راستا ظرفیت هاي بسیار

 
گسترده اي دارند. 

وي با اشاره به اینکه خلق پول در سردشت و پیرانشهر به علت همین مبادلات مرزي بسیار بالاست، تصریح کرد: از این ظرفیت باید

 
استفاده بهینه گردد و خلق پول تبدیل به تولید و اشتغال شود. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت از آمادگی این وزارتخانه براي تامین زیرساخت هاي لازم در قالب شهرك ها و نواحی صنعتی در این

 
منطقه خبر داد. 

رزم حسینی همچنین با اشاره به راه اندازي سامانه با ظرفیت جامع تجارت گفت: یکپارچگی امور در این سامانه باید محقق شود و

 
دستگاهها موازي کاري نداشته باشند. 

وي با بیان اینکه شهرهاي مرزي در تامین امنیت ملی خدمات ارزنده اي داشته اند، گفت: امنیت مرزها مرهون پایمردي مردمان

 
مرزنشین از جمله پیرانشهر و سردشت است. 

وزیر صمت در پایان تاکید کرد: شهداي گرانقدرمان براي حفظ و تمامیت ارضی کشور جانفشانی نمودند و ما نیز باید در کنار این

 
فداکاریها اقتصاد مردم منطقه را تقویت و تامین نماییم. 

منبع: خبرگزاري ایسنا



حضور مردم در انتخابات دشمنان را ناامید می کند

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1400/03/07

خطیب جمعه دهدشت: حضور پرشور مردم در انتخابات 1400 دشمنان اسلام را نا امید می کند.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز کهگیلویه و
بویراحمد، امام جمعه دهدشت در خطبه هاي نماز جمعه با
اشاره به اینکه برخی در انتخابات 88 دشمن را امیدوار
کردند، اما امروز از میزان مشارکت ابراز نگرانی می کنند،
گفت: به لطف خداي رحمان و با همت مردم بار دیگر

 
دشمن پشیمان می شود. 

حجت الاسلام علی وحدانی فر فرمایشات رهبر معظم
انقلاب در خصوص انتخابات را راهبردي و به عنوان چراغ

روشن در شب ظلماتی دانست و گفت: رهبر معظم انقلاب ارزیابی کلی از فضاي یک ساله مجلس را نشاندهنده تلاش، همت بلند و

 
کارآمدي توصیف کردند. 

حجت الاسلام وحدانی فر با انتقاد از تصویرسازي منفی از مجلس یازدهم در اوایل تشکیل گفت: برخی از روز هاي اول بنا را بر تخریب

 
گذاشتند با این حال با تدبیر خوب نمایندگان کار هاي ارزشمندي انجام گرفت. 

 
وي از اصلاح بودجه به یکی از اقدامات خوب مجلس نام برد و گفت: در بحث معیشت مردم نیز کار هایی صورت گرفته است. 

خطیب نماز جمعه دهدشت با اشاره به در پیش بودن رویداد مهم انتخابات 28 خرداد گفت: دشمن از همه امکانات بهره می گیرد که

 
انتخابات مایه سرشکستگی ملت ایران شود، اما رهبر انقلاب به صراحت فرمودند که به لطف خدا و همت مردم مایه افتخار خواهد بود. 
وي اضافه کرد: این ملت در سختی هاي فراوان پاي کار آمدند به لطف خداي متعال بار دیگر لبیک خواهیم گفت و دشمن را پشیمان

 
می کنیم. 

وي واکنش ها به تصمیم شوراي نگهبان در رسیدگی به صلاحیت نامزد ها را مورد اشاره قرار داد و گفت: عده اي از روي دلسوزي و

 
عده اي به خاطر رد شدن نامزد خود واکنش هایی داشتند برخی با اصل شوراي نگهبان مخالف اند. 

امام جمعه دهدشت گفت: کسانی که نگران جمهوریت نظام هستند بدانند باید وقتی ابراز نگرانی می کردند که به جاي بررسی اشتغال

 
جوانان فضاي مجازي را دغدغه قرار دادند و به جاي ازدواج خانم ها حضور در ورزشگاه را فریاد می زدند. 

وحدانی فر با بیان اینکه جامعه به برنامه رأي می دهد، افزود: برخی به جاي ابراز تاسف و ابراز نگرانی حوادث تاریخی را یادآوري کنند
چرا در فتنه انگیزي سال 88 که دشمن را امیدوار کردید آن موقع نگران جمهوریت نبودید.



پُر بازدید هاي هفتم خرداد خبرگزاري صدا و سیماي فارس

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1400/03/07

پُر بازدیدترین خبر ها و گزارش هاي سایت خبرگزاري صدا و سیماي فارس را ببینید.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما، مرکز فارس، پُر
بازدیدترین خبر هاي هفتم خرداد خبرگزاري صدا و سیما

 
فارس، به شرح زیر است: 

 
محدودیت تردد جاده اي از 11 تا 17 خرداد 

 
اقامه نماز جمعه 7 خرداد درشیراز و شهر هاي زرد فارس 

تبیین جایگاه بازرگانان و توزیع کنندگان مواد غذایی در

 
حوزه تولید 

 
ریزش دیوار ، جان دو جوان را در قائمیه گرفت 

 
اجرا ي بیش از 100 میلیارد تومان طرح اشتغال در فارس 

 
وضعیت وخیم 218 بیمار مبتلا به کروناویروس در فارس 

 
مهار آتش سوزي در منطقه حفاظت شده مله گاله 

 
شرایط کرونایی فارس نارنجی، اما شکننده 

 
هفت مصدوم در تصادف زنجیره اي 

 
پیروزي نمایندگان فارس و لنگرود در رقابت هاي والیبال نشسته لیگ یک کشور 

 
راه اندازي پایگاه جامع سند تحول بنیادین آموزش و پرورش کشور در فارس 

 
چشمان بازیکنان قشقایی و فجر به نتیجه بازي قشقایی 

مشاهده سه قلاده خرس قهوه اي در ارتفاعات پاسارگاد



آینده روشنی پیش روي روابط عمومی ها است

منبع: معدن نیوزشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1400/03/07

پایگاه خبري معدن نیوز -مدیر روابط عمومی شرکت صنایع معدنی فولاد سنگان خراسان گفت: با توجه به تغییر در نوع
فعالیت در حوزه روابط عمومی و ارتباطات سازمانی که امروزه در کشور دیده می شود، می توان گفت آینده روشنی در انتظار

روابط عمومی است.

نوشته شده توسط: جمعه 7 خرداد 1400 - 15:58:46 23 بازدید چاپ پایگاه خبري معدن نیوز -مدیر روابط عمومی شرکت
صنایع معدنی فولاد سنگان خراسان گفت: با توجه به تغییر در
نوع فعالیت در حوزه روابط عمومی و ارتباطات سازمانی که امروزه
در کشور دیده می شود، می توان گفت آینده روشنی در انتظار

 
روابط عمومی است. 

 
بزرگنمایی: 

به گزارش معدن نیوز -مدیر روابط عمومی شرکت صنایع معدنی
فولاد سنگان خراسان گفت: با توجه به تغییر در نوع فعالیت در
حوزه روابط عمومی و ارتباطات سازمانی که امروزه در کشور دیده
می شود، می توان گفت آینده روشنی در انتظار روابط عمومی
است. علیرضا عرب در خصوص جایگاه روابط عمومی و اهمیت
آن در سازمان گفت: به دلیل اهمیت و جایگاه روابط عمومی در
سازمان ها، 27 اردیبهشت هر سال به عنوان روز روابط عمومی
نام گذاري شده و از این تاریخ به مدت یک هفته نیز به نام روابط
عمومی و ارتباطات است تا در خصوص جایگاه و نقش آن در
سازمان بیش از پیش براي بخش هاي مختلف جامعه مورد

 
بررسی قرار گیرد. 

به گفته وي، در کشورهاي توسعه یافته و سازمان هاي آنها یکی از مهم ترین سرمایه ها و دارایی ها میزان دانش و تخصص همراه با
تعهد افراد فعال در حوزه روابط عمومی است. خوشبختانه در چند سال اخیر که در روابط عمومی روند رو به رشد و جهت داري ایجاد

 
شده، نویدبخش حضور موثر واحد روابط عمومی در لایه لایه قشر هر سازمانی است. 

عرب افزود: صداقت، اطلاع رسانی و تلاش مضاعفی که روابط عمومی ها دارند، می تواند در ایجاد یک رابطه برد-برد با در نظر گرفتن
اهداف سازمانی در تعامل با ذي نفعان داخلی و بیرونی همراه شود.در واقع روابط عمومی باید بتواند در لحظه تصمیم گیري کرده و

 
واکنش و عملکرد مناسبی داشته باشد. 

وي ادامه داد: مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه نیز در خصوص حوزه ارتباطات و روابط عمومی گفته اند که قویترین، سریعترین است و



ما امیدواریم با توجه به هدف گذاري که در فولاد سنگان انجام شده با حمایت مدیرعامل فولاد سنگان از این واحد، بتوانیم به عنوان

 
یک روابط عمومی هوشمند و قوي در کنار دوستان و مجموعه روابط عمومی گروه فولاد مبارکه اقدامات موثري انجام دهیم. 

 
پشتیبانی از تولید با اطلاع رسانی از عملکرد سازمان 

مدیر روابط عمومی شرکت صنایع معدنی فولاد سنگان خراسان افزود: همچنین شعار مدیریت روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه نیز
که روابط عمومی پشتیبان تولید است، نشان می دهد که در راستاي منویات مقام معظم رهبري در خصوص شعار سال 1400 است.
عرب افزود: فولاد سنگان اولین حلقه از زنجیره تامین مواد اولیه است؛ همچنین شعار معروف شرکت فولاد مبارکه از سنگ تا رنگ
است که اولین مرحله آن یعنی استخراج سنگ و تولید کنسانتره و گندله در فولاد سنگان به عنوان یکی از زیر مجموعه هاي مجموعه

 
فولاد مبارکه در شرق کشور و منطقه خراسان رضوي به خوبی انجام می شود. 

وي ادامه داد: همچنین با توجه به هدف گذاري هایی که فولاد سنگان انجام داده، می تواند تولید مستمر و پایداري داشته باشد. ما
هم در تلاشیم تا با اطلاع رسانی از فعالیت ها و کارکردهاي خطوط تولید و رکوردهاي تولید، پشتیبان تولید باشیم و نقش موثري در

 
تولید و پشتیبانی از تمامی عرصه کار را نشان دهیم. 

 
ایجاد برندینگ براي فولاد سنگان 

عرب همچنین در خصوص اقدامات انجام شده توسط روابط عمومی فولاد سنگان نیز گفت: اقدامات بسیاري در واحد روابط عمومی
فولاد سنگان انجام شده است که یکی از آن ها برندینگ سازمان بوده و تلاش کردیم در یک سال اخیر تصویري که از فولادسنگان در
منطقه، استان و کشور بوده را از قبل بهبود بخشیده و به نمایش بگذاریم. هماهنگی با مسئولان استان، هماهنگی با خانواده شهداي
منطقه و خانواده ایثارگران و کارکنان، جلسه با مسئولان شهرستان و حضور موثر در نمایشگاه هاي استانی و کشوري، برگزاري یادواره
110 شهید شهرستان خواف براي اولین بار، تدوین دستورالعمل هاي تشریفات و برنامه هاي استراتژیک روابط عمومی، دریافت نشان
عالی مدیریت سال، مصاحبه با کارکنان مسئولان استانی، جلسه با مسئولان شهرستان خواف، دیدارهاي مرتب و دوره اي با اصحاب
رسانه، دیدار عمومی و خصوصی همکاران و روابط عمومی با مدیرعامل از جمله اقدامات روابط عمومی فولاد سنگان بوده است.
همچنین به مناسب هفته روابط عمومی برنامه اي با عنوان اهداي کتاب اهداي دانایی و بن خرید کتاب را براي مجموعه در نظر

 
گرفتیم. 

وي ادامه داد: براي اولین بار نظرسنجی از جامعه در قالب مسئولین و منطقه نیز با بعد مسئولیت اجتماعی، اشتغال، توسعه کیفی
آموزش و برندینگ... انجام شده است. در واقع نظام جامع مسئولیت اجتماعی فولاد سنگان در دست تهیه است تا حرکتی هدفمند و

 
بر اساس نیاز منطقه داشته باشیم. 

به گفته عرب، در حال حاضر روابط عمومی از حالت سنتی خود خارج شده و به نوعی به رهبري سازمان می پردازد؛ به این شکل که
افکار و استراتژي هاي سازمان را هدایت می کند؛ بنابراین می توان گفت با تحلیل ها و تعیین شاخص براي سازمان آینده روابط

 
عمومی در ایران روشن است. 

وي افزود: اگر قرار است در حوزه روابط عمومی پیشرفت کنیم، باید بحث هوشمندسازي را در نظر بگیریم.



رئیسی: دولت ما، دولت مردمی خواهد بود | تورم یک رقمی امکان پذیر است

منبع: قرن نوشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1400/03/07

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري
گفت: دولت ما دولت تحول و دولت مردمی خواهد بود و

 
مردم باید در این تحول نقش آفرینی کنند. 

حجت الاسلام والمسلمین سید ابراهیم رئیسی صبح امروز
بعد از حضور در صداوسیما به منظور ضبط گفتگوي
رادیویی در جمع خبرنگاران گفت: هم اکنون 70 درصد

 
ظرفیت هاي اقتصادي کشور غیر فعال است. با فعال شدن این ظرفیت ها می توانیم سالی یک میلیون شغل ایجاد کنیم. 

 
وي افزود: دولت ما دولت تحول و دولت مردمی خواهد بود و مردم باید در این تحول نقش آفرینی کنند. 

 
رئیسی تاکید کرد: عدالت اقتصادي محور تحول ما در حوزه اقتصاد خواهد بود. 

رئیسی افزود: امروز و در وضعیت فعلی کرونایی، مهم ترین نقش رسانه ملی، رساندن پیام نامزدهاي انتخابات ریاست جمهوري به مردم

 
و رساندن خواست مردم به نامزدهاست. 

رییسی افزود: این تحول، تحولی نیست که دولتمردان بنشینند در اتاق دربسته و براي بخش هاي مختلف برنامه ریزي کنند بلکه باید

 
مردم در این تحول نقش آفرینی کنند. 

وي ادامه داد: آنچه که الان همه نگرانش هستند این است که چرا تسهیلات به تولید کننده نمی رسد؟ مگر ما نمی گوییم افزایش
نقدینگی. این نقدینگی کجاست که تعداد قابل توجهی از کارخانه ها فریادشان بلند است که ما کمبود نقدینگی داریم. افزایش
نقدینگی که اینگونه در کشور نگران کننده می شود، کجا می رود؟ اگر تولیدکننده فریادش بلند است معلوم است که جاي دیگر می
رود. در دلالی و سوداگري می رود. باید در تولید بیاید. اگر نقدینگی وارد تولید نشود سیل بنیان کن می شود؛ لذا حتما باید به طرف

 
تولید بیاید. 

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري تاکید کرد: برنامه ریزي ما این است که نقدینگی به طرف تولید بیاید، در این
صورت افزایش نقدینگی نگران کننده نیست لذا یکی از کارهاي مهم آوردن نقدینگی به سمت تولید هست. فعال شدن تولید می تواند

 
به افزایش اشتغال کمک کند. 

وي تصریح کرد: در وضعیت کرونایی، ارتباطات استانی و جمعیت هاي آنچنانی نداریم لذا رسانه ملی در این زمینه نقش دارد و باید
هم سخنان کاندیداها را به مردم و هم خواست مردم را منعکس کند. نقش رسانه ملی و دیگر رسانه ها و فضاي مجازي مهم است و



عمل رسانه ملی و تمام رسانه ها در آگاهی بخشی مسولانه و سرعت و صدق و راستی در این آگاهی بخشی است که می تواند به مردم

 
اعتماد دهد. 

ربیسی گفت: شفافیت که بعضی شعارش را می دهند را ما بنا داریم در حوزه تصمیم گیري و اجرا بوجود آوریم تا مردم احساس
آرامش کنند و با اقداماتی که انجام می شود بتوانیم وضعیت تورمی و گرانی را کنترل کنیم و سطح تولید را به سطح قابل قبول

 
برسانیم و ظرفیت خالی اقتصادي کشور را که 70 درصدش خالی است فعال و یک میلیون شغل ایجاد کنیم. 

وي افزود: مسکن سازي مثل لوکوموتیو است که بخش هاي اقتصادي دیگر را به حرکت در می آورد ما اگر بتوانیم مسکن سازي را که

 
نیاز مردم و زوج هاي جوان هست فعال کنیم می توانیم به فعال کردن بسیاري از تولیدها کمک کنیم. 

رییسی تاکید کرد: کاهش تورم با افزایش تولید و برنامه ریزي امکان پذیر است و یکی از مسائلی که مدنظر دارم، تیم اقتصادي
هماهنگ است. زیرا یکی از مشکلاتی که الان کشور با آن مواجه است، تیم اقتصادي ناهماهنگ است که هر بخش آن یک صدایی
دارد. تیم اقتصادي هماهنگ در کشور می تواند بخش اقتصادي را در کشور اطمینان بخش براي بازار و مردم و مصرف کننده و تولید

 
کننده کند. 

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري تاکید کرد: با اقدامات جدي کاهش تورم به یک رقمی امکان پذیر است ولی نیاز

 
به کار دارد. 

به گزارش ایسنا، حجت الاسلام رییسی امروز پس از زیارت قبور شهدا در کهف الشهدا تهران گفت: از صاحب روز جمعه امام عصر(عج)
و ارواح مطهر شهدا براي پیمودن این مسیر که به ظاهر سخت است کمک می گیریم. ما از شهدا استمداد می طلبیم که مسیر را براي

 
ما هموار کنند. 

وي افزود: با حضور جوان هاي عزیز و با نشاط و مردم خوب کشورمان ان شاءاالله قله فتح خواهد شد و مشکلات کاهش پیدا خواهد

 
کرد. 

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري ادامه داد: برخی مردم ناامید هستند و احساس می کنند که نمی شود کاري

 
کرد؛ اما ما می دانیم که می شود کار کرد و هم می خواهیم و می توانیم که این کارها را انجام دهیم. 

رئیسی در پایان گفت: مردم با امید در انتخابات شرکت کنند؛ هیچکس غایب نباشد و بداند که وضعیت و شرایط ان شاءاالله متحول

 
خواهد شد. 

منبع: خبرگزاري ایسنا



چرا انتقادات شهبازي را سازنده نمی دانم

منبع: خبرنامه دانشجویان ایرانشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1400/03/07

 
انتقادات انتخاباتی؛ 

 
چرا انتقادات شهبازي را سازنده نمی دانم 

همه میدانیم چه در 96 و چه در 400 سید ابراهیم رئیسی از حب قدرت به صحنه نیامد و انچه که ایشان را ترغیب به حضور کرد

 
درخواست عمومی مردم بود 

به گزارش «خبرنامه دانشجویان ایران»مهدي مزارعی دبیر قرارگاه دانشجویی شهید رجایی(قدر) در یادداشتی اینستاگرامی نسبت به

 
وحدت نیروهاي انقلاب، تشکیل دولت انقلابی و انتقادات به بنیه برخی سیاستمداران واکنش نشان داد؛ 

 
مطلب منتشرشده این فعال دانشجویی به شرح زیر است: 

1. رئیسی در اسفندماه 97 حکم ریاست بر قوه ي عدلیه را اخذ کرد ؛ در این مدت با توجه ویژه به مبحث اشتغال و تولید ده ها واحد
تولیدي کوچک و بزرگ همچون ایران ترانسفو ، رشت الکتریک ، هفت تپه ، ماشین سازي تبریز و ... طرح پایش هم یکی دیگر از

 
ابتکارات رئیسی در حمایت از تولید است که مجالی براي تشریح این طرح نیست 

2. در همین یک ماه گذشته رئیسی یک دیدار با صنعتگران و فعالین بخش تولید داشته و از طرفی در دیدار شوراي عالی قوه قضاییه

 
طرح پایش که ابتکاري براي راه اندازي مجدد واحد هاي تولید بود را ابلاغ کرد 

3. اتاق بازرگانی یکی از بخش هاي تاثیرگذاري بر اقتصاد کشور هست ایا نیاز نیست رئیسی براي شناخت ظرفیت ها و شناسایی افراد
معتمد و جایگذاري انان با مفسدین و ارز خواران جهانگیري با انان بنشیند ؟ مگر ما بازاریان و صادر کنندگان معتمد و انقلابی کم

 
داریم ؟ مگر یکی از مهمترین اقشار تاثیر گذار در انقلاب اسلامی همین بازاریان معتمد نبودند ؟ 

4. نتیجه گیري افراطی و احساسی جناب شهبازي از این نشست هم دور از انصاف است به گونه اي که خروجی این نشست را "گره

 
زدن همه چیز به خارج و معطل شدن ظرفیت کشور " مینامند 

5. طبق کدام فکت ایشان برنامه اقتصادي سید ابراهیم رئیسی را با برنامه کذایی نیلی و اقتصاد بی در و پیکر خاتمی مقایسه میکند ؟

 
ایا این منطقی است که از یک نشست ساده ، به چنین تحلیل کلان و دقیقی رسید ؟ 

6. چرا شهبازي علاقه مند نیست که به برنامه عصر همان روز یعنی "بازدید میدانی از بازار تهران و شناسایی قدرت رقابت کالاي

 
ایرانی و کالاي خارجی "بپردازد ؟ 



 
7. این "انتقادات انتخاباتی" را در این برهه زمانی نه سازنده میدانم و نه دلسوزانه 

8. همه میدانیم چه در 96 و چه در 400 سید ابراهیم رئیسی از حب قدرت به صحنه نیامد و انچه که ایشان را ترغیب به حضور کرد

 
درخواست عمومی مردم بود ؛ ایا چنین تخریب هایی در اغاز کار صحیح است ؟ 

9. این اولین موضع خلاف وحدت و افراطی اطرافیان دکتر جلیلی نیست ؛ اخرینش هم نخواهد بود ؛ رویه اي که بی شک از دیدگاه
دکتر جلیلی مذموم و نکوهیده است ؛ حال که حزب االله بیش از هر زمان دیگري به تشکیل دولت انقلابی نزدیک شده اینگونه رفتارها

 
پیروزي را به کاممان تلخ میکند 

کد خبرنگار : 86



ظرفیت تولید فرش صنعتی در کشور بیش از 2.5 برابر شد

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1400/03/07

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: تولید فرش صنعتی در کشور طی 10 سال گذشته با 2.5 برابر افزایش از 52 میلیون
مترمربع به 142 میلیون مترمربع رسیده است.

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: تولید فرش صنعتی در کشور طی 10 سال گذشته با 2.5 برابر افزایش از 52 میلیون مترمربع

 
به 142 میلیون مترمربع رسیده است. 

به گزارش کیوسک خبر، علیرضا رزم حسینی روز جمعه در بازدید از شرکت تولیدي فرش صنعتی افشار زرینه و ستاره افشار میاندوآب
با بیان اینکه فرش ماشینی یک کالاي کاملا صادرات محور و بومی است، اظهار داشت: حدود هزار واحد صنعتی در این زمینه در

 
کشور وجود دارد که در سه شیفت کاري هم اکنون فعالیت کرده و زمینه اشتغال خوبی را در کشور فراهم کرده اند. 

وي با بیان اینکه همه این واحدها تولیدات خود را صادر هم می کنند، افزود: صادرات فرش در سال گذشته نسبت به سال ماقبل آن

 
26 درصد افزایش داشت. 

وي با اشاره به دغدغه هاي کارآفرینان و فعالان فرش صنعتی در رابطه با رفع تعهدات ارزي نیز گفت: پس از آبان ماه سال گذشته در
راستاي مصوبات وزارت صنعت، معدن و تجارت و همچنین ستاد اقتصادي، کلیه صادر کنندگان که تعهد ارزي و یا پرونده قضایی تا

 
سال 1397 داشتند، مقرر شد از محل واردات و صادرات خود، واردات انجام دهند و یا به دیگران واگذار کنند. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه اگر مشکلی هم وجود داشت باید حل شود، گفت: در طول 6 ماهی که در وزارت صمت

 
هستم بخشنامه اي صادر نشده که مانعی در این زمینه ایجاد کند و اگر هم صادر شده در جهت رفع موانع تولید بوده است. 

رزم حسینی با بیان اینکه با حل شدن مشکل قضایی، اکنون صادر کنندگان به وارد کننده مواد اولیه تبدیل شده و صادرات آنان
افزایش یافته است، اظهار داشت: وزارت صنعت، معدن و تجارت مدافع صادر کنندگان است و مسوولیت تجارت خارجی برعهده این

 
وزارتخانه است. 

وي تاکید کرد: در گذشته به علت تحریم ها و فشارهاي وارده، بانک مرکزي به تشخیص خود بخشنامه هایی را صادر کرده ولی از

 
زمانی که این مسوولیت را پذیرفتم این روند با همکاري متقابل متوقف شده و به امر صادرات کمک زیادي شده است. 

وي با اشاره به فعالیت شهرك صنعتی شهید باکري میاندوآب ، گفت: این شهرك به عنوان یکی از شهرك هاي آباد کشور محسوب
می شود که همه واحدها در آن فعال بوده و با توجه به اینکه ظرفیت توسعه اي آن تکمیل شده، مقرر شد توسعه آن به مساحت 50

 
هکتار آغاز شود. 

وي بیان کرد: از سوي وزارت صمت این آمادگی وجود دارد تا در هر شهري که درصدد راه اندازي شهرك صنعتی است، مساحت آن

 
بیش از هزار هکتار با فراهم کردن زیرساخت هاي آن در دستور کار قرار گیرد تا در آینده گرفتار مشکل تامین زمین نباشند. 



 
رزم حسینی افزود: صادرات فرش در ایران به عنوان هنر و نقاشی دیرینه ایرانیان روز به روز در حال گسترش و افزایش است. 

وي با اشاره به اینکه آذربایجان غربی در حوزه صنایع و معادن پیشرفت قابل توجهی دارد، اظهار داشت: میاندوآب نیز در عرصه تولید

 
صنعت فرش فعال و حرف هاي زیادي براي گفتن دارد. 

 
وزیر صنعت، معدن و تجارت در سفري 2 روزه میهمان فعالان اقتصادي و تولیدي آذربایجان غربی است. 

بازدید از پایانه مرزي تمرچین، جلسه با کولبران، بازدید از معدن زرشوران تکاب و چندین واحد صنعتی در شهرستان هاي نقده،

 
مهاباد، میاندوآب و بوکان از برنامه هاي روز نخست سفر وزیر صنعت به آذربایجان غربی است. 

در ادامه سفر و در روز دوم، وزیر صنعت در جلسه گفت و گوي دولت و بخش خصوصی شرکت خواهد کرد و مشکلات فعالان

 
اقتصادي این استان را خواهد شنید. 

در میاندوآب چهار واحد تولیدي فرش صنعتی با اشتغال زایی 124 نفر وجود دارد که میزان ظرفیت اسمی تولید سالانه آنها 540 هزار
متر مربع در سال است.



محسن رضایی: در دولت خود به پارتی بازي پایان می دهم

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1400/03/07

نامزد انتخابات ریاست جمهوري با بیان اینکه بازنشستگی را پایان کار نمی دانیم، گفت: سعی می کنیم سن بازنشستگی را
بین 50 تا 70 سال تعیین کنیم.

نامزد انتخابات ریاست جمهوري با بیان اینکه بازنشستگی را پایان کار نمی دانیم، گفت: سعی می کنیم سن بازنشستگی را بین

 
50 تا 70 سال تعیین کنیم. 

خبرگزاري مهر: محسن رضایی نامزد انتخابات ریاست جمهوري
در گفتگو با رادیو فرهنگ به تشریح برنامه هاي خود در حوزه
فرهنگ پرداخت و اظهار داشت: ما در بخش فرهنگی نیازمند یک
تحول و جهش هستیم. باید بگویم مدتی است در بحث اقتصاد و
فرهنگ یا متوقف شده ایم و یا در بسیاري از زمینه ها در حال
حرکت رو به عقب هستیم. در حالی که ایران با سابقه تاریخی و
فرهنگی خودش می تواند پیشرفت هاي بسیاري در این عرصه ها

 
داشته باشد و وضعیت فعلی نامطلوب است. 

وي تصریح کرد: از شرایط اقتصادي و فرهنگی امروز کشور ناراحت هستم و می دانم بسیاري از مردم ناراضی هستند و حال خوشی
ندارند علت این مسائل به کم کاري ها، انحرافات و ورود نااهلان و ناکارآمدها به اداره کشور برمی گردد زیرا ظاهر مردم، باطن
مسئولین است، وقتی باطن مسئولین تغییر کرده چگونه انتظار داریم مردم «علی وار» و فاطمی زندگی کنند. وقتی در صداقتمان با
مردم کوتاهی می کنیم چطور انتظار داریم وضعیت اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی رو به بهبود برود بنابراین نیازمند یک تحول هستیم.

نامزد انتخابات ریاست جمهوري افزود: تحول باید از مسئولین کشور آغاز شود. دولت من تحولات فرهنگی را از خود آغاز خواهد کرد
زیرا فرهنگی که امروز جایگزین فرهنگ انقلاب اسلامی دهه اول انقلاب شده رو به انحرافاتی رفته و موجب آسیب هاي اجتماعی و

 
ناکارآمدي در کشور شده است. ما نیازمند یک قیام فرهنگی- اقتصادي در کشور هستیم. 

رضایی تاکید کرد: با صراحت عرض می کنم در شرایط فرهنگی-اقتصادي امروز کشور بدون یک قیام فرهنگی-اقتصادي نمی توانیم
پیشرفت کشور و زندگی مردم را سامان دهیم به همین دلیل ما کار را از دولت شروع خواهیم کرد. مساله فرهنگ زیربناي همه امورات
کشور است و اگر درست شود کشور درست خواهد شد و اگر تخریب شود کشور تخریب می شود. به همین دلیل برنامه هاي ویژه اي

 
در عرصه فرهنگ داریم که به آنها عمل خواهیم کرد. 

وي در خصوص چالش جمعیتی و سن جمعیت در ایران، گفت: 10 سالی است که با این پدیده آشنا هستم و در مجمع تشخیص
مصلحت نظام سیاست هاي کلی نظام تهیه و خدمت مقام معظم رهبري ارائه کردم که این سیاست ها تصویب و به سران قوا ابلاغ شد



 
اما متاسفانه دولت و مجلس در تدوین قانون متناسب با این سیاست هاي کلی عقب ماندگی هاي جدي دارند. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري ادامه داد: در اولین اقدام، سیاست هاي کلی جمعیت که مربوط به نرخ باروري و جلوگیري از
سالخوردگی جمعیت است را قانون و آن را اجرایی خواهیم کرد. همچنین از اشتباهاتی که در بدنه وزارت بهداشت و درمان و دیگر
وزارتخانه ها در جریان است جلوگیري خواهیم کرد و سعی می کنیم قوانین و ابلاغات غلطی که در این حوزه وجود دارد را کنار

 
بگذاریم. 

رضایی گفت: برنامه هاي ویژه اي در خصوص ساماندهی سالخوردگان داریم، همچنین بازنشستگی را پایان کار نمی دانیم و سعی می
کنیم این پنجره جمعیتی که از 10 سال پیش باز شده افزایش دهیم و از دو دهه به سه دهه برسانیم. از سوي دیگر سعی می کنیم

 
سن بازنشستگی را بین 50 تا 70 سال تعیین کنیم. همچنین برنامه هاي تشویقی و تهییجی براي ازدواج جوانان خواهیم داشت. 

وي درباره برنامه هایش در حوزه آموزش و اشتغال، یادآور شد: یکی از کارهاي جدي که ما خواهیم کرد این است که نظام آموزشی

 
کشور را به یک سبد ذهنی حرفه اي تبدیل خواهیم کرد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري با بیان اینکه ما باید درصد آموزش هاي حرفه اي را در سطوح ابتدایی، متوسطه و عالی افزایش دهیم،
افزود ما سعی می کنیم در دوره مهدکودك و دبستان روحیه کار و حرفه اي گري، کار و خلاقیت را با زندگی نوجوانانمان آشتی دهیم

 
که به جاي تفکرات غیرمفید به سوي خلاقیت حرکت کنند و با تخصص گرایی و حرفه اي گري آشتی دهیم. 

رضایی گفت: وقتی امروز به مدارس، دانشگاه ها، وضعیت فرهنگی جامعه، وزارت ارشاد و بخش هاي مختلف تعلیم و تربیت نگاه می

 
کنیم می بینیم مشکلات فراوانی دارند. ما سعی داریم این مشکلات را برطرف کنیم. 

وي افزود: در کشور با یکسري گسست هاي تصمیم گیري رو به رو هستیم یعنی جزایر مختلفی در زمینه آموزش و پژوهش وجود
دارد که هر کدام براي خود تصمیماتی می گیرند. این جزایر مختلف، متعدد و بدون یکپارچگی باعث مشکلات جدي شده است. ما

 
سعی خواهیم کرد بدون اینکه وارد اجراییات شویم در سیاستگذاري ها، یکپارچگی ایجاد کنیم. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري تاکید کرد: ارتباط بین پژوهش، آموزش و صنعت را افزایش خواهیم داد. متاسفانه به دلیل عدم ارتباط
بین پژوهش، آموزش و صنعت اکثر پژوهشگران ما به خارج از کشور می روند و صنعت تولید شده با قیمت گزافی به کشور ما بازمی

 
گردد در حالی که مبدا این صنعت یک مقاله ایرانی بوده است. 

رضایی در خصوص غیرکاربردي بودن مقالات و پایان نامه ها و برنامه هاي او براي از بین بردن این نقص، گفت: در دهه اخیر اقدامات
خوبی در خصوص ارتباط دادن فناوري ها، پژوهش ها و مقالات با نیازهاي جامعه و کاربردي شدن علم پژوهش در کشور صورت
گرفت که معاونت علمی فناوري ریاست جمهوري یک بخشی از این موفقیت ها بوده و بخش دیگر مربوط به پارك هاي توسعه فناوري

 
است و حرکت سوم مراکز رشد است. اما متاسفانه اینها به صورت یکپارچه دیده نشده و ارتباط یکپارچه اي ندارند. 

وي اضافه کرد: ما تلاش خواهیم کرد پلی براي ارائه تقاضاي جامعه به این مراکز علمی ایجاد کنیم تا بتوانیم از رساله ها و پایان نامه

 
هاي دانشجویان براي حل مشکلات کشور استفاده کنیم. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري درباره برنامه هایش در حوزه تولید هنر تراز انقلاب اسلامی، گفت: اگر ما می توانستیم بین انقلاب



اسلامی و هنر ایرانی اسلامی پیوند عمیق تري برقرار کنیم امروز شاهد نوآوري هاي خلاقانه اي حتی در سطح سلایق بین المللی
بودیم، در دولت ما توجه جدي به کرامت انسانی که عنصر مشترك فطرت آدمی، انقلاب اسلامی، لطافت هنري براي صیقل یافتن روح

 
آدمی است خواهیم کرد. 

رضایی ادامه داد: مساله جدي دولت من این است که چگونه کرامت انسانی مبناي یک تحول هنري در هنرهاي ایرانی اسلامی ما باشد
و براي این کار سعی می کنیم پژوهش هاي عمیقی را مستند بر قرآن و مبانی فرهنگی و فلسفی مدرن و جدید داشته باشیم تا

 
بتوانیم پایه هاي نوین معرفت هنر را در ایران تقویت کنیم. 

وي درباره برنامه او براي حمایت از هنرمندان انقلابی، گفت: من اصولا مخالف دوگانه سازي هستم، هنرمندان ما همه ایرانی هستند و
دولت من هم دولت همه ایرانیان است و واقعا دولت جناحی نیست. سابقه مدیریتی من این را نشان می دهد، چه زمانی که 18 سال
در سپاه بودم و این 20 سالی که به عنوان مشاور رهبر معظم انقلاب در دبیرخانه مجمع تشخیص مصلحت نظام فعالیت می کنم سعی
کرده ام از همه نیروهاي مفید و موثر و شایسته استفاده کنم اما در عین حال معتقدم هنرمندان انقلابی ما می توانند پیشران تحول در

 
کل کشور باشند. 

 
نامزد انتخابات ریاست جمهوري تصریح کرد: می توانیم با کمک هنرمندن انقلابی کل هنر ایرانی اسلامی را توسعه دهیم. 

رضایی در خصوص برنامه هایش براي گسترش فرهنگ کار در جامعه، گفت: من معتقدم نفرت کار در ایران ذاتی نیست و اگر برخی از
مردم ما به دنبال راحت طلبی می گردند در ذات آنها نیست و یک جنبه تربیتی دارد که متاسفانه این جنبه تربیتی در صد سال اخیر
وارد زندگی ما ایرانی ها شده است. ما ریشه این موضوع را در تربیت می دانیم. بر همین اساس معتقدم مبناي آموزش کشور را از

 
آموزش ذهنی به سمت تربیت و ساماندهی رفتاري تغییر دهیم. 

وي با بیان اینکه کار را باید از مدارس آغاز کنیم تا دانش آموزان آشتی کردن با کار را از مدرسه فرا بگیرند، تاکید کرد: ما باید به
مساله تربیت توجه کنیم به همین دلیل تلاش می کنیم مساله توجه به فردیت در کنار کار ذهنی را تقویت کنیم. از سوي دیگر مساله

 
خلاقیت بسیار مهم است، به همین دلیل دانشکده هاي ما باید به مهارتکده هم تبدیل شوند. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري در خصوص برنامه هایش براي شوراي عالی انقلاب فرهنگی، گفت: اگرچه رئیس جمهور نفر دوم کشور
است اما همه متولیان فرهنگی در دولت نیستند. حوزه هاي علمیه امروز نقش بسیار مهمی در فرهنگ سازي دارند و دستگاه هاي
فرهنگی که در اختیار نهاد رهبري هستند که کارهاي فوق العاده مهمی نیز در داخل و خارج از کشور انجام داده اند وجود دارد. اما

 
حُسن شوراي عالی انقلاب فرهنگی این است که می تواند حتی براي چنین نهادهایی دستورالعمل هایی داشته باشد. 

رضایی افزود: من سعی خواهم کرد با مشورت با مقام معظم رهبري اختیاراتی را براي شوراي عالی انقلاب فرهنگی بگیرم و سعی

 
خواهم کرد یک نوع سیاست یکپارچه فرهنگی را از مدرسه و مسجد تا نهادهاي رهبري و وزارت ارشاد به وجود بیاورم. 

وي تاکید کرد: من ترجیح می دهم اگر نتوانیم کار اساسی انجام بدهیم حداقل دَر شوراي عالی انقلاب فرهنگی را ببندیم و این همه

 
هزینه و وقت و انتظاري که آنجا شکل می گیرد و بی نتیجه می ماند را به نهادهاي دیگر بسپاریم. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري گفت: جایگاه شوراي عالی انقلاب فرهنگی در فرهنگ سازي براي من بسیار مهم و تعیین کننده است.



رضایی در خصوص راهکارهاي دولتش براي افزایش سرانه مطالعه در کشور، گفت: متاسفانه با گسترش فضاي مجازي سرانه مطالعه در

 
کشور ما بسیار کاهش یافته که این یک خطر جدي براي کتابخوانی است. 

وي اظهار داشت: بر همین اساس ما باید ابتدا یارانه فرهنگی را تصویب کنیم، دولت ما یک یارانه فرهنگی از خریدن کتاب تا گرفتن
تشویق کتابخوانی و همچنین نقد و مناظره بر روي کتب را خواهد داشت زیرا نظریه پردازي بدون کتابخوانی و نقد و بررسی کتاب
امکان پذیر نیست به همین دلیل سعی خواهیم کرد از همین طریق یارانه فرهنگی، یک جایزه ملی و بین المللی براي کتابخوانی و

 
تشویق به مطالعه در کشور ایجاد کنیم. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري در خصوص اینکه چه الگویی را براي اقتصاد فرهنگ اختصاص خواهد داد؟، گفت: دولت ما فرهنگ را
به دو گروه به فرهنگ زیربنایی و محصولات فرهنگی تقسیم می کند. در فرهنگ زیربنایی ما باید به سمت سرمایه گذاري برویم و باید
از این عرصه حمایت مالی انجام دهیم زیرا کارهاي پژوهشی و ساخت فیلم و سریال در این عرصه نیاز به سرمایه گذاري دارد و این

 
عرصه درآمدزا نیست و نیاز به سرمایه دارد. 

رضایی ادامه داد: محصولات فرهنگی از صنایع دستی گرفته تا صنایع گردشگري و میراث فرهنگی عظیمی که ما در ایران داریم که
متاسفانه در این خصوص بازاریابی درستی انجام نداده ایم. متاسفانه ما حداکثر سالانه 10 میلیون دلار خرج این صنعت می کنیم در
حالی که در ترکیه بیش از 400 میلیون دلار براي بازاریابی در عرصه گردشگري هزینه می شود. به همین دلیل 30 میلیارد دلار

 
درآمد گردشگري شان است. در حالی که این مبلغ در کشور ما کمتر از دو، سه میلیارد دلار است. 

وي تاکید کرد: ما با سرمایه گذاري در زیرساخت ها و برپایی نمایشگاه هاي فرهنگی به صورت آنلاین و سه بعدي سعی خواهیم کرد
در عرصه گردشگري سرمایه گذاري بیشتري کنیم. متاسفانه در این دولت در صنایع دستی از فرش گرفته تا دیگر صنایع 60 درصد

 
تنزل و رکود داریم که حقیقتا یک فاجعه است. ما در همه این زمینه ها برنامه ریزي داریم و سرمایه گذاري خواهیم کرد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري تصریح کرد: متاسفانه هیچ دولتی در تاریخ دولت هاي ما نگاه جامع، عمیق و کاربردي به فرهنگ و
آموزش نداشته است، من کاري خواهم کرد که هیچ دولتمردي بدون پژوهش و مطالعه عمیق و بدون کار جمعی هیچ تصمیمی را

 
اتخاذ نکند. 

رضایی با بیان اینکه ما در برنامه هاي خود مدارس تربیت زمامداران آینده را تاسیس خواهیم کرد تا آینده مملکت هیچ گاه فاقد
زمامداران برجسته نباشد، افزود: همچنین تلاش خواهم کرد جوانان در تمام امور اداره کشور وارد و در تمام سطوح از آنها استفاده کنم

 
و فرهنگ جهادي را در آنها تقویت کرده و در عمل آنها به سطوح بالاتر ارتقا دهم. 

وي تاکید کرد: در دولت خود به پارتی بازي و تفویض در فرهنگ پایان می دهم و اهانت به اقوام ایرانی را به عنوان یک جرم تلقی

 
خواهم کرد و لایحه آن را براي تصویب به مجلس ارائه خواهم داد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري گفت: یکی از مسائل مورد توجه اقوام ایرانی گسترش زبان مادري است که ما در دولت خود این کار را
انجام خواهیم داد.



قاضی زاده هاشمی: به هر زوج 500 میلیون تومان پرداخت می کنم

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1400/03/07

قاضی زاده هاشمی : رئیس جمهور شدم ، هر زوج جوان
500 میلیون تومان براي اشتغال، ازدواج و مسکن خود از

 
صندوق رفاه جوانان دریافت خواهند کرد. 

حجم ویدیو: 3.84M | مدت زمان ویدیو: 00:00:57 دانلود ویدیو

0:00



هلیلان الگوي صرفه جویی در مصرف آب کشاورزي می شود

منبع: موجشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1400/03/07

 
 

 
به همت جوان کارآفرین، شهرستان تازه تاسیس هلیلان الگوي صرفه جویی در مصرف آب کشاورزي می شود. 

به گزارش خبرگزاري موج ایلام، براي""سجاد رهداري""جوان هلیلانی، زندگی از همین زمین هاي سرسبز شروع می شود؛ میان
گلبرگهاي لطیف و خوشرنگ آفتابگردان و خوشه هاي طلایی گندم. سجاد که کارشناس ارشد ژنتیک است، رکورد بیشترین برداشت
محصول در هکتار را دارد و این یعنی اگر جوانی بخواهد و اراده کند می تواند به مدد دانش و تلاش، راه هاي نرفته را طی کند و براي

 
دیگران هم راه هاي جدیدي باز کند همانطور که او توانسته براي 30 نفر به صورت مستقیم و دائم اشتغالزایی کند. 

10هکتار آفتابگردان، 45 هکتار گندم،15هکتار هندوانه، 5 هکتار گشنیز، 5 هکتار چغندر و5 هکتار باقله، همگی با روش هاي نوین
اصلاح مصرف آب و آبیاري نوین یا همان آبیاري قطره اي، آبیاري می شوند و به این ترتیب صرفه جویی 70 درصدي در مصرف آب

 
تحقق می یابد که حجم قابل توجهی است. 

این جوان هلیلانی توانسته به این روش 120تن هندوانه، 150 تن چغندر، 85 تن ذرت علوفه اي، 9 تن ذرت بذري و 10 تن در هکتار

 
گندم برداشت کند و این موفقیتی بزرگ است. 

سجاد رهداري البته هربار دست به روش هاي ابداعی می زند،امسال هم روش ابداعی اش این بوده که محصولاتش را اول در گلخانه
کشت کرده و بعد به زمین منتقل کرده است که به این ترتیب هم صرفه جویی زیادي در مصرف آب صورت گرفته و هم باعث کاهش

 
طول دوره و جلوگیري از فرسایش خاك شده است. 

او به گفته خودش همیشه پیشرو بوده و پیش ازهرچیزي صرفه جویی در مصرف آب را مدنظر داشته و بعد از آن جلوگیري از
فرسایش خاك را در کشت و کارش لحاظ کرده است و در درجه سوم تلاش کرده تا محصولات بیشتري با مصرف آب کمتر و هکتار

 
زمین پائین تر تولید کند که البته محصولاتی با کیفیت نیز بوده اند. 

این جوان هلیلانی با اشاره به اینکه امسال 10 هکتار آفتابگردان، 15 هکتار هندوانه، 5 هکتار گشنیز، 5هکتار چغندر،5 هکتار باقله و



45 هکتار گندم که همگی با روش هاي نوین اصلاح مصرف آب و آبیاري نوین قطره اي کاشت نموده است،گفت: در این راستا براي

 
بیش از 30 نفر به صورت مستقیم و دائم اشتغالزایی شده است. 

"" سجاد رهداري"" به بیشترین برداشت محصول در هکتار اشاره و افزود: هندوانه با استفاده از روش هاي نوین آبیاري و صرفه جویی
70 درصدي در مصرف آب 120 تن ،چغندر 150 تن،ذرت علوفه اي 85 تن،ذرت بذري 9 تن،گندم 10 تن درهکتار برداشت می شود

 
و با استفاده از روش هاي نوین و صرفه جویی از مصرف بی رویه آب "" کلمه ما می توانیم "" در این منطقه به اثبات رسیده است. 

وي پیش بینی کرد که امسال هندوانه بالاي 100 تن در هکتار، ذرت علوفه بالاي 80 تن و گندم آبی را بالاي 8 الی 9 تن و باقاله را

 
بیشتر از 5 تن و آفتابگردان هم بیش از 5 تن در هکتار برداشت شود. 

 
 

وي با بیان اینکه امسال هم روش ابداعیم این بوده که محصولاتم را اول در گلخانه کشت کردم و بعد به زمین منتقل کردم هم صرفه
جویی زیادي در مصرف آب شده هم باعث کاهش طول دوره و جلوگیري از فرسایش خاك شده است، اظهار داشت:همیشه پیشرو
بودم و اول ازهرچیزي در مصرف آب صرفه جویی و دوم جلوگیري از فرسایش خاك و سوم محصولات بیشتري با آب و زمین کمتري

 
و با کیفیت تري تولید شده است. 

این جوان خوش ذوق هلیلانی تصریح کرد:یکی از برنامه هام این است که یک گلخانه احداث کنم تا با کشت نشا و انتقال آنها به
زمین، در مصرف آب صرفه جویی کنم و هم بتوانم محصولات بهتر و با کیفیت تري تولید کنم، چون وقتی گیاه در فضاي گلخانه

 
کشت می شود، بهتر می توان بهش رسیدگی کرد و با انتقال دادن آنها به زمین، از مصرف بی رویه آب صرفه جویی خواهد شد. 

رهداري با بیان اینکه در نظر دارم بذرهاي اصلاح ژنتیک شده اي که نیاز به آب کمتري دارند را ترویج کنم تا ضمن استفاده خود به
دیگران نیز آموزش دهم،خاظرنشان کرد: قصد دارم محصولات جدیدي از جمله پنبه و محصولاتی همچون دانه هاي روغنی وارد

 
هلیلان کنم و به کشت آنها ادامه دهم ، هر چند که سال هاي قبل اینگونه محصولات کشت کرده ام . 

این جوان خوش ذوق هلیلانی با اشاره به اینکه سالهاست که روش هاي نوین آبیاري از جمله بارانی و قطره اي محصولاتم را کشت می
کنم و از هدر رفت آب جلوگیري شده است،گفت:هلیلان داراي ظرفیت هاي بزرگی در بخش کشاورزي است ولی متاسفانه بخاطر
فاصله زیاد از مرکز استان همیشه مورد کم لطفی برخی مسئولان قرار گرفته و از ظرفیت ها به درستی استفاده نمی شود و مردم

 
بصورت سنتی و4 روش هاي سقلی براي آبیاري استفاده می کنند. 

رهداري افزود:براي روان آب هاي باران و آب هاي فصلی هم اگر جهاد کشاورزي استان همکاري کند در نظر دارم یک سد و سیل بند



کوچک در یکی از مراتع اطراف زمین هام بزنم تا آب هاي باران و فصلی پشت آن سد کوچک جمع شوند و در فصل کم باران مثل

 
اواخر بهار و اوایل تابستان با استفاده از پمپ از آب هاي ذخیره شده براي کشاورزي استفاده کنم . 

وي اظهار داشت:با ایجاد سد و سیلبند کوچک هم باعث جلوگیري از حرکت روان آب ها در فصل پرباران و جلوگیري از فرسایش
خاك مس شود و هم با ذخیره کردن آن آب ها می توان براي مصارف کشاورزي و دامی و همچنین آشامیدن حیوانات وحشی و ایجاد

 
یک اکوسیستم کوچک طبیعی استفاده کرد. 

این جوان خوش ذوق و تحصیلکرده هلیلانی گفت: سال آینده در نظر دارم که از روش آبیاري مه پاش در بخشی از زمین هام استفاده

 
کنم و این روش رو امتحان کنم و در حال حاضر در حال تهیه و تدارك ابزارالات اولیه این طرح هستم. 

وي به تحقق نامگذاري سال جاري توسط مقام معظم رهبري اشاره کرد و ادامه داد:در سالی که به مانع زدایی مزین شده باید
مسئولان با استفاده از روش هاي علمی موانع را از سر راه تولید کنندگان بردارند،بزرگترین مانع براي ما کشاورزان استفاده ازدرمان
هاي مسکنی و موقتی است، زمانی که در خشکسالی به سر می بریم اولین چیزي که به فکر مسئولان ذیربط می رسد اینکه جلوي
کشاورزي را بگیرد تا داغی به داغ هاي کشاورزان اضافه کند، بجاي این کار باید میزان ورودي به سفره هاي زیر زمینی را تقویت

 
کنیند و مصرف آب را از آب هاي زیر زمینی به سمت روان آب ها ببریم. 

رهداري تصریح کرد:هلیلان منطقه ي محرومی است و علت این محرومیت اجازه استفاده ن و فراهم نکردن زیرساخت ها براي استفاده
از رودخانه بزرگ سیمره می باشد، به طوري که میلیون ها متر مکعب سالیانه از هلیلان آب عبور می کند، اما استفاده آنچنانی از این

 
روان آب نشده است. 

وي خاطرنشان کرد:دومین مشکل این است که کشاورزي مدرن و ابزارالات مدرن در بین کشاورزان تبلیغ و ترویج نشده است و هرگاه
کسی قصد این می کند که مجوز گلخانه گاوداري یا هر واحد تولیدي را بگیرد، صدها مشکل و نامه نگاري و در مسیر او قرار می دهند
به طوري که فرد مذکور ناامید شده و دست از مدرنیته برمی دارد، امیدوارم با احداث یک گلخانه کشت نشا را به حدي گسترش دهیم

 
تا همه کشاورزان از نشا استفاده کنند تا ازاآب و خاك محافظت شود. 

رهداري با بیان اینکه بهترین راه براي اشتغالزایی کشاورزي است به طوریکه با کمتر از 40 الی 50 میلیون تومان یک شغل پایدار
ایجادخواهد شد،گفت: در حال حاضر احداث یک گلخانه و خرید یک تراکتور سنگین از نیازهاي اولیه می باشد که به تنهایی و بدون
کمک سازمان جهاد کشاورزي مقدور نیست،افزود: اگر سازمان کشاورزي تسهیلات ارزان قیمت در اختیار ما کشاورزان قرار دهد به

 
یقین می توانیم بیشتر اشتغالزایی کنیم و از افزایش بیکاري در منطقه جلوگیري می شود. 

 
 



مدیر ترویج و آموزش سازمان جهاد کشاورزي استان ایلام گفت:استان ایلام با دارابودن ظرفیت ها و پتانسیل مناسب در بخش هاي
مختلف اقتصادي و بویژه در بخش کشاورزي و منابع طبیعی و وجود تنوع اقلیمی و خاك مناسب و ازهمه مهمتر نیروي انسانی
تحصیلکرده و کارآفرین و داراي ایده هاي نو و خلاقانه از جمله مناطق مستعد کشور براي توسعه ، ایجاد اشتغال و تولید در کشور

 
است. 

حشمت اله سیاهی در گفتگو با خبرنگار خبرگزاري موج ایلام افزود:درسالیان اخیر و بویژه در سال زراعی گذشته استان ایلام با کاهش
نزولات جوي و بحران خشکسالی مواجه بوده که با توجه به بیشتر سطح اراضی کشاورزي استان از نوع دیم بوده و خسارت هاي
جبران ناپذیري بر بخش کشاورزي ، امنیت غذایی و معیشت کشاورزان را با چالش جدي مواجه نموده و لزوم توجه جدي و نگاه

 
حمایتی و توانمند سازي کشاورزان و روستائیان را می طلبد. 

وي با اشاره به اینکه ترویج فرهنگ کار آفرینی و زمینه سازي بستر مناسب براي ظهور کار آفرینان و حمایت از کشاورزان نو آور و
پیشرو است، اظهار داشت: در این بین یکی از راهکارهاي مهم و تاثیر گذار براي کاهش اثرات سوء خشکسالی در بخش کشاورزي و
پایداري تولید و اشتغال در روستاها در استان ایلام، با ارائه برنامه هاي توانمند سازي و توسعه آموزش هاي ترویجی و مهارتی اشتغال

 
محور در بین کشاورزان است. 

مدیر ترویج و آموزش سازمان جهاد کشاورزي استان با بیان اینکه توجه به مناطق محروم و در عین حال مستعد و داراي پتانسیل
تولید در بخش کشاورزي، از جمله سیاست ها و برنامه هاي مدیریت هماهنگی ترویج کشاورزي است، تصریح کرد: ایجاد سایت هاي
جامع الگویی تولیدي ترویجی، مزارع نمایشی، کانون هاي یادگیري، طرح هاي تحقیقی ترویجی با هدف انتقال یافته هاي نوین به
عرصه هاي تولیدي، ایجاد سایت هاي محصول سالم با ترویج فرهنگ تولید و مصرف محصول سالم و گواهی شده و تکمیل و ایجاد
زنجیره ارزش گیاهان دارویی در بین زنان روستایی و طرح استحصال فرآورده هاي جانبی و تولیدات زنبور عسل و آموزش و توانمند
سازي زنان روستایی استان در مناطق محروم همچون زرین آباد و دیگر شهرستانها ي استان، ایجاد صندوق هاي خرد زنان روستایی و
عشایري و تربیت زنان تسهیلگر روستایی و راه اندازي کسب و کار هاي خرد خانگی از دیگر فعالیت هاي حوزه ترویج کشاورزي است

 
که در سالجاري نیز پیگیري و برنامه ریزي شده است . 

سیاهی با اشاره به اینکه حمایت از کشاورزان پیشرو و الگوهاي موفق و نمونه در سطح استان و کشور یکی دیگر از این اقدامات است،
گفت: در استان ایلام کشاورزان نمونه و کارآفرین موفق در شهرستانها و مناطق محروم نظیر هلیلان وجود دارد که در زمینه بکارگیري
سیستم هاي نوین آبیاري و مدیریت خاك و کشاورزي حفاظتی و تنوع کشت و افزایش عملکرد حرفهاي زیادي براي گفتن در عرصه

ملی دارد.



سرمایه گذاري و حمایت هاي لازم در پایانه مرزي تمرچین انجام شود

منبع: ایسناشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1400/03/07

نماینده مردم پیرانشهر و سردشت در مجلس شوراي اسلامی بر ضرورت ساماندهی صدور کارت پیله وري در بازارچه هاي
مرزي تاکید کرد.

کمال حسین پور امروز 7 خرداد در شوراي ساماندهی
مبادلات مرزي با موضوع بررسی مشکلات کولبران در محل
فرمانداري شهرستان مرزي پیرانشهر، افزود: کارت پیله
وري طبق قانون صرفاً جهت اشتغال و درآمدزایی
مرزنشینانی است که از لحاظ معیشتی در دهک هاي پایین

 
قرار دارند. 

وي همچنین تصریح کرد: محل فعالیت پیله وران فقط
بازارچه هاي مرزي است و بازارچه هاي تمرچین پیرانشهر و کیله سردشت واقع در جنوب استان عمدتاً بازارچه هاي صادراتی و

 
بالعکس بازارچه هاي ساریسو ماکو و رازي خوي واقع در شمال استان وارداتی هستند. 

نماینده مردم پیرانشهر و سردشت در مجلس شوراي اسلامی، مرز پیرانشهر و سردشت را دروازه ورود کالا به عراق و سوریه دانست و

 
گفت: باید در پایانه مرزي تمرچین سرمایه گذاري و حمایت هاي لازم انجام شود. 

حسین پور همچنین با اشاره به طرح آزادسازي معادن غیرفعال کشور گفت: طرح آزادسازي معادن غیرفعال نقش بسیار مهمی در

 
توسعه متوازن و اشتغالزایی مناطق مختلف کشور بویژه مناطق مرزي ایفا خواهد کرد. 

انتهاي پیام



حمایت قوه قضاییه از کارخانجات و تلاش در رفع موانع تولید

منبع: موجشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1400/03/07

رییس قوه قضائیه در راستاي حمایت از تولید تاکید کرده
است که «هیچ کارخانه و هیچ کارگاه تولیدي نباید تعطیل
بشود و هیچ بانکی حق تعطیل کردن یک کارخانه را
ندارد» از این رو مقامات قضایی واحدهاي تولید استان

 
گیلان را بازدید و بر حمایت از تولید تاکید کردند. 

به گزارش خبرگزاري موج، ابراهیم رییسی رییس قوه
قضائیه در راستاي حمایت از تولید تاکید کرده است که
«هیچ کارخانه و هیچ کارگاه تولیدي نباید تعطیل بشود و

 
هیچ بانکی حق تعطیل کردن یک کارخانه را ندارد» 

حجت الاسلام خلیلی رییس کل دادگستري گیلان و دادستان عمومی و انقلاب رشت به همراه جمعی از مقامات قضایی با هدف رفع

 
موانع تولید کارخانجات قطعه سازي گروه عظام از شرکت فرآوري و ساخت و پایا کلاچ دیدن کردند. 

فلاح میري دادستان عمومی و انقلاب رشت با اشاره به اشتغال بیش از 1000 کارگر در این دو کارخانه گفت: رفع مشکل تامین

 
قطعات فولادي و مشکلات بانکی از جمله دستور کارهاي ماست. 

این مقام قضایی تاکید کرد: موضوعات در سطح ملی را هم بنده و رییس محترم کل دادگستري استان پیگیري می کنیم. این اطمینان

 
را می دهم تا آخر ایستاده ایم و حمایت می کنیم و حمایت ما وظیفه قانونی ماست. 

وي هدف از بازدید رئیس کل دادگستري گیلان از این دو واحد تولیدي را دیدار با مدیران و کارگران و بررسی مشکلات و نیازهاي آنها
در عرصه تولید ذکر کرد و اظهار داشت: عدم تخصیص و کمبود مواد اولیه و گشایش اعتبارات اسنادي داخلی از مشکلات این دو

 
کارخانه است. 

دادستان مرکز استان گیلان با تحسین انگیزه و دانش مهندسان و کارگران این دو شرکت، تصریح نمود: قطعات فولادي تخصیص داده

 
شده به این دو کارخانه یک چهارم نیاز آنان است و دستگاه قضایی رفع این مشکل را از طریق مراجع ذیربط در دستور کار خود دارد. 

وي همچنین در پایان از عزم مدیران بانک هاي استان براي رفع مشکلات واحدهاي تولیدي خبر داد و افزود: دستگاه قضایی در

 
چارچوب قانون از تولیدکنندگان حمایت خواهد کرد تا شاهد تعطیلی کارخانه هاي فعال استان نباشیم. 



شرکت «فراوري و ساخت» و «شرکت پایاکلاچ» بزرگترین تولیدکنندگان کمک فنر و کلاچ در خاورمیانه و از مجموعه کارخانجات

 
12گانه گروه قطعات خودرو عظام می باشد. 

این مجموعه با نزدیک به سه دهه سابقه داراي 12 کارخانه تولید قطعات اصلی خودرو در نقاط مختلف کشور از جمله در تهران و
دیگر استان هاي آذربایجان شرقی، گیلان، البرز و اصفهان است که حدود 4 هزار نفر نیروي انسانی در این کارخانه ها مشغول تولید
قطعات خودرو با نزدیک به یک میلیارد شماره فنی درسال هستند، که علاوه بر تأمین داخل خطوط تولید خودرو و نیز بازار مصرف
قطعات یدکی، توانمندي صادرات این قطعات را نیز داراست. در این مجموعه بزرگ صنعتی، انواع سیستم هاي برق و الکترونیک،
ایمنی و امنیتی و مکاترونیک، قطعات تزئینی و پلاستیکی، انواع کیت کلاچ و کمک فنر، فرمان هیدرولیک، انواع دینام و استارت،
موتور فن، قفل هاي سوئیچی و مکانیکی، انواع پوسته هاي آلومینیومی، ریخته گري قطعات چدنی نظیر میل لنگ، دیسک و کاسه

 
چرخ، بوش سیلندر، انواع پیستون هاي بنزینی، دیزلی و دیگر قطعات را براي خودروهاي داخلی تولید و تامین می کنیم. 

اشتغالزایی جهت 26 هزار نفر مستقیم و غیر مستقیم در هلدینگ عظام و پیمانکاران وابسته و نیز انبوه ماشین آلات مدرن، تجهیزات
تولیدي پیشرفته و منحصر بفرد و آزمایشگاه هاي مجهز در بیش از 100 هزار مربع فضاي تولیدي حاصل سرمایه گذاري بالغ بر 10

 
هزار میلیارد تومان در این صنعت توسط گروه عظام می باشد 

لازم به ذکر است حداقل 540 شرکت تامین کننده مواد اولیه و قطعات داخلی با بیش از 22هزار نفر نیروي انسانی با گروه عظام
همکاري دارند، که این نشان از همت و حمیّت این گروه عظیم در بومی سازي فن آوري تولید به مساعدت سایر تولیدکنندگان و

بکارگیري پتانسیل سایر بنگاه هاي صنعتی متوسط وکوچک در جهت خودکفایی است.



افضلی پور پایه گذار یک جریان اصیل فرهنگی است

شماره خبر:  96  |  تاریخ: 1400/03/07
منبع: وزارت علوم تحقیقات و

فناوري

رئیس دانشگاه شهید باهنر کرمان، در آیین پانزدهمین دوره جایزه افضلی پور اظهار کرد: یکی از اهداف اهداي جایزه افضلی
پور و سایر جوایز دانشگاه، احیاي یاد و نام و خاطره بنیان گذار دانشگاه و ادامه دهندگان راه و فرزندانِ حقیقی اوست. به

راستی افضلی پور نماینده یک فرهنگ عمیق انسانی و پایه گذار یک جریان ...

به گزارش اداره کل روابط عمومی وزارت علوم به نقل از دانشگاه
شهید باهنر کرمان، دکتر محمد علی طاهر در آیین پانزدهمین
دوره جایزه افضلی پور که عصر امروز (جمعه 7 خرداد) به صورت
مجازي و حضوري برگزار شد، خطاب به حاضران در سالن و
میهمانان مجازي گفت: به نیابت از افضلی پورِ شریف و فاخره صبا،
مَقدمتان را گرامی می دارم و از اینکه به خانه خود، یعنی دانشگاه
شهید باهنر کرمان، این یادگارِ آسمانی افضلی پور تشریف آورده

 
اید، تشکر می کنم. 

رئیس دانشگاه شهید باهنر کرمان افزود: مایه مباهات و افتخار است که دانشگاهِ ما از سال 1382 «جایزه علمی افضلی پور» را بنیان
نهاد تا شادي و لذّت پیوستن به راهِ افضلی پور را با تمام وجود احساس کنیم و خود را قطره اي از دریاي عظیمی بیابیم که گوهرِ

 
گرانبهايِ دانایی و فرهنگ را به جوامعِ بشري اهدا می کند. 

دکتر طاهر ادامه داد: همانگونه که دانشگاه بلافاصله پس از تأسیس، در مسیر رشد و تعالی کَمّی و کیفی قرار گرفت، جوایز ملّی و بی
نظیرِ دانشگاه نیز به سرعت توسعه یافت؛ چنان که «جایزه هنري صبا»، «جایزه کار آفرینی» و «جایزه علی افضلی پور» در کنار جایزه
افضلی پور شکل گرفت و برگ هايِ زرِّین دیگري بر افتخارات دانشگاه افزود. دریافت این جایزه بدون شک، افتخار آفرین ترین بخشِ
زندگی براي دریافت کنندگان آن است؛ زیرا این جوایز با در نظر گرفتن دقیق ترین و سخت ترین شرایط علمی اهدا می شود و از
سوي دیگر، همه آنانی که این جوایز نفیس را دریافت می کنند، جوایز خود را بی واسطه، از دستانِ پر مهر افضلی پور و صبا دریافت

 
می دارند و یاران و دوست داران افضلی پور و صبا، تنها واسطه هایی براي انتقال این جوایز هستند. 

وي گفت: زیبایی زندگی و کار انسان هایی مانند افضلی پور و صبا چنان ژرف و عمیق است که بسیاري از مردم از دریافت و فهم آن
باز می مانند. چه بسیارند کسانی که تصور می کنند دانشگاه از روز اول همین بوده که اکنون هست. آنان بی خبرند از رنج هایی که
کشیده شده و خون دل هایی که خورده شده تا نهال ظریف و آسیب پذیرِ دانشگاه رشد کرده و به درختی تنومند و پر ثمر کنونی
تبدیل شده و میوه هاي گوناگون دانایی و نسیمِ خوشگوارِ آگاهی و معرفت از شاخسارهاي آن دائماً وزیدن گرفته است و مشامِ جان

 
همگان را عطر آگین ساخته است. 

رئیس دانشگاه معین استان کرمان خاطرنشان کرد: یکی از اهداف اهداي جایزه افضلی پور و سایر جوایز دانشگاه، احیاي یاد و نام و



خاطره بنیان گذار دانشگاه و ادامه دهندگان راه و فرزندانِ حقیقی اوست. امروز ما افضلی پور را نه به عنوان یک شخص، بلکه به عنوان
یک شخصیّت می شناسیم. ویژگی هاي جسمانی و شناسنامه اي او، هر چند که به جاي خود مهم و ارزشمندند، اما براي جامعه ایرانی
و انسانی، اهمیّت چندانی ندارند. مهمترین اثر هنرمندانه و جاودانه افضلی پور زندگی اوست که با گذر از سخت کوشی ها و آینده
ل رنج هاي بی شمار، در قالبِ دانشگاه شهید باهنر کرمان تبلور یافته است. افضلی پور را باید در آینه دانشگاه دید. اگر نگري ها و تحمِّ
اینگونه بنگریم، دیگر او را یک فرد نخواهیم دید که مثل بسیاري از افراد انسانی در لحظه اي از تاریخ به دنیا آمده و پس از سپري
کردن ایامی چند در بستر زمان، شادي ها و رنج هایی دیده و سپس به جوار رحمت حق شتافته است. افضلی پور نماینده یک فرهنگِ
عمیقِ انسانی و پایه گذار یک جریانِ اصیلِ فرهنگی است که براي آن به ندرت می توان نظیري یافت. او یک تنه کار صدها نفر را

 
انجام داد و تا پایان هستی، خدمتی بی کرانه به جامعه علمی و فرهنگی بشریّت عرضه کرد. 

دکتر طاهر همچنین اظهار داشت: زندگی بزرگ مردان تاریخ بشریت به خورشید می ماند. آنان افق هايِ اندیشه را روشن می سازند،
تاریکی هاي جهل و نادانی را می زدایند، به زندگی نور و گرما می بخشند، زمینه پرورش استعدادها و جوهرِ ادراكِ دیگران را فراهم
می سازند، هدف و معناي زندگی را نشان می دهند، اندیشه ها را به تکاپو فرامی خوانند، به جوانان امید می دهند و حوزه دانش و

 
عملِ انسان ها را گسترش می بخشند. و افضلی پور یکی از این مردانِ مرد بود. 

وي بیان کرد: افضلی پور بر کرامت و ارزش ذاتی انسان بسیار تأکید داشت. می گفت: «نمی خواهم تعداد زیادي ساختمان در کنار هم
قرار بگیرند بی هیچ برنامه و هدفی. می خواهم محیطی به وجود آید که «انسان» به معناي واقعی کلمه و با همه ابعاد، از دانشگاه

 
بیرون بیاید. دانش بدون اخلاق و اخلاق بدون دانایی کارآمد نیست.» 

دکتر طاهر افزود: به بهانه جایزه افضلی پور می خواهم از همه شما عزیزان تقاضا کنم که بیایید همگی تلاش کنیم تا آرمان هاي
افضلی پور و صبا را تحقّق بخشیم. هر یک از ما می توانیم برخی از جنبه هاي وجودي و اخلاقی افضلی پور را در خود ایجاد یا تقویت
کنیم. بیایید به بهانه جایزه افضلی پور و صبا و کارآفرینی، هر یک از ما به نوبه خود ایثارگري و از خود گذشتگی را در خود تا بی
نهایت تقویت کنیم. فرهنگ و اخلاق والاي آن بزرگان را به میراث بریم. با کار مداوم، سیري ناپذیري در دانش طلبی، آراستگی مداوم
به فضایل اخلاقی و با تخَلُّق به اخلاق خداوند، در همان مسیري گام برداریم که افضلی پور برایمان ترسیم کرده است. می دانم که
نمی توانیم همه ویژگی هاي افضلی پور را در خود ایجاد کنیم، افضلی پور یک تنه صاحب آن همه فضایل بود، اگر هر یک از ما یکی از
فضایل او را در خود برجسته کنیم، مجموع ما یک افضلی پور دیگر خواهد شد و همه ما با کمک هم به انجام کاري توفیق خواهیم

 
یافت که افضلی پور به تنهایی انجام داد. 

س.ر 62/ ر.ب 45



نماینده میاندوآب: بیکاري جوانان در توجه به حوزه صنعت قابل حل است

منبع: ایرناشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1400/03/07

مهاباد- ایرنا- نماینده مردم میاندوآب در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به بیکاري شمار زیادي از جوانان این شهرستان،
گفت: سرمایه گذاري در حوزه صنعت می تواند مشکل بیکاري جوانان این منطقه را حل کند.

مهاباد- ایرنا- نماینده مردم میاندوآب در مجلس شوراي
اسلامی با اشاره به بیکاري شمار زیادي از جوانان این
شهرستان، گفت: سرمایه گذاري در حوزه صنعت می تواند

 
مشکل بیکاري جوانان این منطقه را حل کند. 

مهدي عیسی زاده روز جمعه در بازدید وزیر صنعت، معدن
و تجارت از شرکت فرش افشار زرینه و ستاره افشار
میاندوآب که استاندار آذربایجان غربی نیز حضور داشت
افزود: میاندوآب داراي 90 هزار هکتار زمین کشاورزي است
که باید براي کشت و تولید محصول در این زمین ها، 700

 
میلیون مترمکعب آب اختصاص یابد ولی اکنون آب در دسترس به حدود 166 میلیون مترمکعب رسیده است. 

وي با اشاره به اینکه میاندوآب در شاهرگ ارتباطی 6 محور شامل میانه، همدان، کردستان، کرمانشاه، مهاباد، ارومیه، تمرچین و
آذربایجان شرقی قرار گرفته و این می طلبد که اقتصاد این منطقه مورد توجه قرار گیرد، گفت: فعالان شهرك صنعتی این شهرستان

 
در زمینه صادرات، واردات، مشکل ارز، تولید و وضعیت بازار مطالبه دارند که نیازمند رسیدگی است. 

وي با بیان اینکه از زمانی که تاجران براي مبادلات بازرگانی با تجار عراقی قرارداد منعقد می کنند، تا روز موعد برخی اتفاق هایی در
مرز می افتد که آنان بازار را از دست داده و متضرر می شوند افزود: این مسایل مقطعی و تصمیم گیري هاي ناگهانی به ویژه در حوزه

 
کشاورزي بسیار محسوس بوده و باید پیگیري و بررسی شود. 

نماینده مردم میاندوآب در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه استاندار آذربایجان غربی تیزبینانه این مسایل را رصد می کند، افزود:

 
برخی مشکلات باید در حوزه وزارتخانه و برخی هم بر عهده مجلس است که باید پیگیري و براي حل آنها تسهیلاتی ایجاد شود. 

وي با بیان اینکه اگر مشکلات تولید در میاندوآب حل شود در طول یکسال آینده آثار آن در رونق تولید مشاهده می شود اظهار
داشت: بیش از 50 درصد سرمایه واحدهاي تولیدي در شهرك صنعتی این شهرستان آورده شخصی است و زمانی که مورد حمایت

 
قرار نگیرند این سرمایه از بین می رود. 

عیسی زاده با بیان اینکه مشکلات شهرك صنعتی میاندوآب در رابطه با زیرساخت ها، پسماند، توسعه آن و همچنین راه اندازي هفت
ناحیه صنعتی در خارج از شهرك صنعتی شامل باروق، چهاربرج، ساحل چپ رودخانه تاتائو به اطلاع وزیر صمت رسیده است، افزود: با



توسعه شهرك صنعتی به مساحت 50 هکتار موافقت شده و 80 واحد نیز با اعلام آمادگی براي سرمایه گذاري، پروانه هاي فعالیت
خود را دریافت و 80 متقاضی هم به شهرك صنعتی سایر شهرها رفته اند که اگر واگذاري زمین به آنان صورت گیرد می توانند در

 
شهر خود به سرمایه گذاري و تولید اقدام کنند. 

 
وزیر صنعت، معدن و تجارت در سفري 2 روزه میهمان فعالان اقتصادي و تولیدي آذربایجان غربی است. 

بازدید از پایانه مرزي تمرچین، جلسه با کولبران، بازدید از معدن زرشوران تکاب و چندین واحد صنعتی در شهرستان هاي نقده،

 
مهاباد، میاندوآب، پیرانشهر و بوکان از برنامه هاي روز نخست سفر وزیر صنعت به آذربایجان غربی است. 

در ادامه سفر و در روز دوم، وزیر صنعت در جلسه گفت و گوي دولت و بخش خصوصی شرکت خواهد کرد و مشکلات فعالان

 
اقتصادي این استان را خواهد شنید. 

 
برچسب ها 

 
- مجلس شوراي اسلامی 

 
- بیکاري 

 
- سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران 

 
- اشتغال زایی 

 
- میاندوآب 

- بیمه بیکاري



رضایی: برنامه ام کنترل تورم و گرانی هاست

منبع: ایرناشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1400/03/07

تهران- ایرنا- نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: اولویت اول دولت من این است که مهار قیمت ها را به
دست بگیرد و گرانی ها را کنترل کند. من اقتصاددان هستم و حرف هاي بدون مبنا نه زده ام و نه خواهم زد.

تهران- ایرنا- نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست
جمهوري گفت: اولویت اول دولت من این است که مهار
قیمت ها را به دست بگیرد و گرانی ها را کنترل کند. من
اقتصاددان هستم و حرف هاي بدون مبنا نه زده ام و نه

 
خواهم زد. 

به گزارش ایرنا، محسن رضایی در گفت و گویی با تشریح
برنامه خود در سال اول براي کاهش تورم گفت: اگر
وضعیت کنونی کشور ادامه پیدا کند ما در 6 ماهه دوم

امسال با تورم 50 درصدي مواجه خواهیم بود و در سال هاي آینده با فوق تورم مواجه می شویم.بنابراین اولویت اول دولت من این

 
است که قیمت ها را مهار کرده و گرانی ها را کنترل کند. من اقتصاددان هستم و حرف هاي بدون مبنا نه زده ام و نه خواهم زد. 

وي با بیان اینکه برنامه جامعی براي کنترل نقدینگی، هدایت نقدینگی به سوي تولید ملی خواهم داشت، اظهار کرد: جاذبه تولید را از
هر کار دلالی به گونه اي بالا می بریم که تولید ملی مثل یک آهن ربا با جاذبه بازدهی هایی که به وجود می آورد، نقدینگی را به

 
سمت تولید و اشتغال بکشاند و در همان سال اول ملت ایران شاهد خواهند بود که افق آینده افق امیدبخشی خواهد بود. 

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام ادامه داد: در زمینه محیط کسب و کار برنامه، کاهش نرخ سود بانکی و تجارت و صادرات به 15
کشور همسایه برنامه داریم؛ لذا مثل مهار اژدهایی که چند سر دارد، از چند ناحیه به گرانی حمله می کنیم تا بتوانیم آن را کنترل

 
کنیم وگرنه با هیچ اقدام یک بعُدي، گرانی در ایران تحت کنترل درنخواهد آمد. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري با بیان اینکه پرداخت یارانه 450 هزار تومانی کاملاً مبناي دقیق علمی و عملیاتی
دارد، افزود: دوتا 4 میلیارد دلار را صرفه جویی می کنم که از این دو 4 میلیارد دلار یعنی 8 میلیارد دلار به 40 میلیون فرد ایرانی

 
ماهانه به هر کدام 450 هزار تومان به صورت نقد یارانه خواهم داد. 

رضایی با بیان اینکه یارانه پنهان در سال 1399 بالغ بر 138 میلیارد دلار بوده،گفت: بیشتر از چینی ها ما در ایران یارانه داده ایم. این
پول کجا رفته است؟ اگر ما بیش از چین یارانه داده ایم، یعنی معادل 138 میلیارد دلار یارانه داده ایم که اکثر این مبلغ به جیب

 
ثروتمندان رفته است. 

وي گفت: بنابراین اولین برنامه دولت من این است که یارانه ها را هوشمند و هدفمند کنیم. 10 درصد جامعه ایران که جزو ثروتمندان



 
هستند، 4 میلیارد دلار یارانه را از گاز، بنزین، گازوئیل، برق و آب به خود اختصاص می دهند. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري افزود: خانه هایی هست که برق مصرفی یک لوستر آن خانه به اندازه کوچه هاي

 
جنوب شهر ایران است. 

 
برچسب ها 

 
- انتخابات 1400 

 
- چین 

 
- دولت 

 
- تورم 

 
- سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري 

 
- محسن رضایی میرقائد 

 
- مجمع تشخیص مصلحت نظام 

 
پروندهٔ خبري 

 
- تبلیغات نامزدهاي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري 

- انتخابات 1400



کلید اصلی حل مشکلات کولبران اجراي صحیح آیین نامه ساماندهی مبادله در

بازارچه هاي مرزي است/ توزیع عادلانه مشوق هاي حمایتی براي ایجاد

اشتغال پایدار و بهبود وضعیت مرزنشنیان

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1400/03/07

معاون اقتصادي وزیر کشور با بیان اینکه تسهیل امور براي اجراي صحیح آیین نامه ساماندهی مبادلات در بازارچه هاي
غیررسمی موقت مرزي کلید اصلی حل مشکلات کولبران است؛ گفت: براي توسعه اشتغال پایدار و بهبود معیشت مرزنشینان

علاوه بر ارائه مشوق هاي لازم، از طرح هاي سرمایه گذاري هم حمایت می کنیم.

معاون اقتصادي وزیر کشور با بیان اینکه تسهیل امور براي اجراي صحیح آیین نامه ساماندهی مبادلات در بازارچه هاي
غیررسمی موقت مرزي کلید اصلی حل مشکلات کولبران است؛ گفت: براي توسعه اشتغال پایدار و بهبود معیشت مرزنشینان علاوه بر

 
ارائه مشوق هاي لازم، از طرح هاي سرمایه گذاري هم حمایت می کنیم. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از پایگاه اطلاع رسانی وزارت کشور؛ بابک دین پرست معاون اقتصادي وزیر کشور و دبیر شوراي توسعه
و امنیت پایدار شرق و غرب و کشور که با هدف آخرین وضعیت اجراي آیین نامه ساماندهی مبادله در بازارچه هاي غیررسمی موقت
مرزي (موسوم به کوله بري) در جمع کولبران شهرستان پاوه در نوار مرزي شهر نوسود حضور یافته بود؛ در جلسه اي که ساعت 2
بامداد پس از دیدار صمیمی با مرزنشینان برگزار شد، اظهار داشت: اجراي آیین نامه و رفع مشکلات کولبران مورد تأکید وزیر محترم
کشور براي ایجاد اشتغال پایدار و بهبود وضعیت معیشت مرزنشینان است و برهمین اساس شبانه به صورت میدانی مشکلات را

 
پیگیري کردیم. 

وي افزود: بر اساس تصمیمات اتحاذ شده و دستور وزیر کشور تکلیف و وظیفه داریم علاوه بر تجمیع امکانات و ظرفیت ها و ایجاد
هماهنگی در بین دستگاه¬هاي اجرایی ذي¬ربط براي اجراي تکالیف مشخص شده به منظور ساماندهی فعالیت هاي کولبران؛ همه
پرونده هاي مهم مربوط به ماموریتهاي وزارت کشور را به سرانجام برسانیم و ریل گذاري مشخصی انجام دهیم تا در دولت بعدي این

 
مهم تداوم یابد. 

معاون اقتصادي وزیر کشور با بیان اینکه دولت در سال هاي اخیر براي بهبود معیشت مرزنشینان و ایجاد اشتغال پایدار تصمیمات
مهمی را در قالب تصویب نامه ها ابلاغ کرده و اختصاص 42 هزار میلیارد ریال تخفیف سود بازرگانی براي ساماندهی فعالیت هاي
موسوم به کولبري گامی مهمی است که باید دلایل عدم بهره مندي مطلوب از این شرایط بر اساس وضعیت کنونی فعالیت کولبران در
مرزها بررسی و مشخص شود چرا از ظرفیت ایجاد شده براساس موضوع ماده 9 تصویب نامه و تبصره آن براي استفاده هر خانوار

 
مرزنشین از حداکثر 28 میلیون ریال ماهیانه تخفیف سود بازرگانی به صورت کامل استفاده نشده است. 

دبیر شوراي توسعه و امنیت پایدار شرق و غرب و کشور با بیان اینکه بی شک آموزش می تواند راهکاري مناسب براي تسهیل اجراي
آیین نامه ساماندهی مبادله در بازارچه هاي غیررسمی موقت مرزي (موسوم به کوله بري) و بهره مندي خانوارهاي مرزنشین از حمایت
هاي دولت باشد؛ خاطرنشان ساخت: اجراي صحیح آیین نامه کلید اصلی حل مشکلات کولبران است که با ارائه مشوق هاي مناسب
براي رفع مشکلات مردم و همکاري سایر نهادها می توانیم فعالیت هاي غیرقانونی را محدود و زمینه فعالیت قانونی کولبران را با

 
برخورداري از حمایت هاي صورت گرفته از جمله تخفیف هاي سود بازرگانی بیشتر از گذشته فراهم کنیم. 



دین پرست در این جلسه ضمن تأکید بر ارائه گزارش هاي مورد نیاز ظرف مدت یک هفته توسط دستگاه هاي اجراي متولی با رویکرد
دریافت اطلاعات دقیق و موثق با هدف فراهم شدن زمینه اتخاذ تمهیدات مناسب در راستاي ارتقاي سطح معیشت مرزنشینان گفت:
یکی از اهداف مهم دولت حل مشکلات کولبران با اجراي آیین نامه است و به همین منظور شبانه به صورت میدانی در منطقه مرزي
بخش نوسود حضور یافته و از نزدیک و بدون واسطه، در جریان مشکلات کولبران قرار گرفتیم تا این موضوع را بررسی کنیم که چرا
علیرغم ابلاغ آیین نامه مصوب هیات دولت طی چهار سال گذشته و تعیین تسهیلات و معافیت هاي قابل توجه، کماکان خارج از

 
چارچوب هاي ابلاغی و مصوب، اقدام به واردات کالا در قالب کولبري می نمایند. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور در ادامه این نشست بامدادي در نوار مرزي نوسود تأکید کرد: اداره
صمت براساس تکالیف قانونی موظف است گزارشی از روند اجراي آیین نامه به صورت دقیق تهیه کند و با همکاري دیگر نهاد بررسی

 
شود که آیا همه خانوارهاي مرزنشین امکان برخورداري از عادلانه از مشوق هاي و طرح هاي حمایتی را دارند. 

دین پرست افزود: بر اساس مصوبات نشست شبانه گزارش هاي آخرین وضعیت انبارها بازارچه ها، دلایل عدم ترخیص و مشکلات
موجود به انضمام روند همکاري بهداشت و شرایط قرنطینه در مرزهاي استان تهیه و براي حل این موانع در اسرع وقت با بررسی

 
کارشناسی اقدام می شود. 

دبیر شوراي توسعه و امنیت پایدار شرق و غرب و کشور با یادآوري این مهم که توسعه اقتصاد در مرزها، بهبود وضعیت معیشت
مرزنشینان و اشتغال پایدار از اهداف دولت براي استان هاي مرزي است؛ گفت: ظرفیت هاي اقتصادي شهرستانهاي پاوه و ثلاث
باباجانی را نیز بررسی و احصاء کرده ایم و در فرصت باقیمانده طرحی با امکان سنجی مناسب براي ایجاد مشوق هاي سرمایه گذاري با

 
هدف گسترش اشتغال پایدار در حوزه ظرفیت هاي اقتصادي و به ویژه طرح هاي گلخانه اي مصوب و انجام خواهیم داد. 

استان کرمانشاه با جمعیت 2 میلیون نفري حدود 21 هزار خانواده مرزنشین دارد. این استان داراي 5 مرز رسمی و یک بازارچه و 371
کیلومتر مرز مشترك با کشور عراق است.



اداره کشور منهاي سیاست رفاهی ممکن نیست

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1400/03/07

سخنگوي دولت گفت: باید بپذیریم که منهاي سیاست هاي رفاهی، اداره جوامع ممکن نیست و توسعه ها، توسعه هاي
مصیبت باري خواهند بود.

سخنگوي دولت گفت: باید بپذیریم که منهاي سیاست هاي رفاهی، اداره جوامع ممکن نیست و توسعه ها، توسعه هاي مصیبت

 
باري خواهند بود. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از پایگاه اطلاع رسانی دولت، علی ربیعی در اختتامیه همایش ملی «ایران 1400: رفاه و تأمین
اجتماعی» که به همت موسسه عالی پژوهش تأمین اجتماعی برگزار شد، اظهار کرد: سیاست رفاهی در کشورهاي توسعه یافته و در
کشورهاي در حال گذار از تفاوت هاي بنیادین برخوردار است. سیاست رفاهی در کشورهاي درحال گذار که ایران هم از جمله آن

 
هاست ابعاد مختلفی دارد و داراي پیچیدگی هاي خاصی است. 

وي با بیان اینکه ابتداي شکل گیري نظام رفاهی در کشورهاي توسعه یافته مقابله با سوسیالیسم رو به رشد در اروپا و اولین جرقه
هاي رشد نظریه هاي بیسمارکی است، افزود: در همان دوران به نحوي نظریه اولیه تامین اجتماعی، نه به عنوان یک نظریه انسان

 
دوستانه بلکه بر اساس نظریه ایجاد ثبات شکل می گیرد و نظریه رفاه، بخشی از نظریه ثبات در نظام سرمایه داري است. 

ربیعی گفت: در ادامه کشورهاي توسعه یافته از این مرحله تاریخی عبور می کنند و سیاست رفاهی به منزله بخشی از اداره و حکمرانی
جامعه مورد تنازع گروه هاي فکري مختلف قرار می گیرد و یک سیر تطور سیاست هاي رفاهی را در کشورهاي در حال توسعه می

 
بینیم. 

وي ادامه داد: در کشورهاي در حال گذار از نظر تاریخی هنوز مرحله ثبات طی می شود منتها این بار نه در مقابل یک نظریه
مارکسیستی شالوده شکن، بلکه در کشورهاي در حال گذار نظریه رفاه را از چند جنبه مدنظر قرار می دهیم که یکی بحث ثبات است.

رییس مرکز بررسی هاي استراتژیک ریاست جمهوري گفت: حکمرانی در کشورهاي جهان سوم براي ایجاد ثبات و امنیت خودش
نیازمند نظریه رفاهی است. وجه دیگر وجه کنش هاي سیاسی است یعنی بخشی از نظریه هاي رفاهی در کشورهاي در حال گذار از

 
جمله در کشور ما مبتنی بر بی سامانی سیاسی و رقابت در بی سامانی سیاسی است. 

وي افزود: در کشورهایی که بی سامانی سیاسی وجود دارد و ما هم از این دسته هستیم چالش ها و رقابت هاي سیاسی هم در این

 
حوزه قرار می گیرد. در واقع سیاست رفاهی به عنوان کنش سیاسی درنظر گرفته می شود. 

ربیعی تصریح کرد: مهم است که بدانیم اولا از چه منظري به سیاست رفاهی بنگریم؟ آیا از منظر امنیت می نگریم یا از منظر یک
کنش سیاسی؟ آنچه باید ابتدا در سیاست گذاري رفاهی مشخص شود این است که بدانیم سیاست گذاري رفاهی بخشی از توسعه و

 
رشد جامعه و دیدگاه هاي عدالت گونه در دل نظریه هاي توسعه است. 



ربیعی با بیان اینکه به طور کلی وقتی سیاست رفاهی را به عنوان یک سیاست عدالت نگر می بینید که لازمه سیاست هاي توسعه و
حتی مقوم آن است، زاویه نگاهی است که حقوق و حق جامعه و بخشی از سیاست گذاري توسعه محسوب می شود، گفت: این
جایگاه، جایگاه ورود درست به سیاست هاي رفاهی است. باید بپذیریم که منهاي سیاست هاي رفاهی، اداره جوامع ممکن نیست و

 
توسعه ها، توسعه هاي مصیبت باري خواهند بود. 

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوري در ادامه به تبیین پیشینه سیاست گذاري رفاهی در ایران در سه دوره پرداخت و گفت:
یک دوره، دوره اوایل انقلاب است که نمی توان گفت در آن دوره دیدگاه و نظریه خاصی وجود داشته است ریشه انقلاب، عدالت بوده
است و اساسا همه دیدگاه ها و نظریه ها در دل نظریه انقلاب حل شده بود. یک گرایش عمومی هم وجود داشته که رسیدگی به

 
مستضعفان است ولی حاوي برنامه و سیاست عملی نیست و یک آرمان است. سیاست هاي رفاهی در اوایل انقلاب بیشتر آرمان است. 

ربیعی افزود: در دوران بعد از جنگ، جامعه مطالبه گر می شود و با نوعی سیاست رفاهی تور مواجه هستیم. نمی خواهم اسمش را
سیاست رفاهی جبرانی بگذارم ولی لفظ «تور» را مخصوصا به کار می برم. این تعبیر را از رییس سازمان برنامه وقت، وام گرفته ام به

 
این معنا که عده اي از کشتی توسعه به بیرون پرتاب شده بودند که قرار بود تور پهن کنیم و آنها را بگیریم. 

وي افزود: بعد دوره اصلاحات رفتیم به سمت نظریه پردازي هاي رفاهی و به یک صورت عبور از دیدگاه هاي جبرانی به سمت

 
سیاستگذاري ها حرکت کردیم. اقداماتی نیز انجام دادیم. برچسبی براي این دوره نمی توانم بزنم. 

سخنگوي دولت ادامه داد: در دوره بعد به سمت سیاست هاي رفاهی صدقه اي رفتیم. که این هم یک دوره است که منزلت را نمی
بینیم. پیش بینی می کنم که در آینده سیاسی ایران و به طور غلیظی در چهار سال آینده به سیاست رفاهی صدقه اي بازگشت

 
خواهیم کرد و این سیاست به طور جدي در نیمه دوم 1400 و 1401 دنبال خواهد شد. 

وي با طرح این سوال که چه سیاست رفاهی را مطلوب می دانیم؟ گفت: سیاست رفاهی مبتنی بر دیدگاه ایجاد عدالت اجتماعی و

 
برقراري فرصت برابر براي همه ایرانیان که باید منجر به توانمند کردن همه مردم شود مدنظر است. البته یک جدال نظري بود. 

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوري گفت: آنچه امروز لازم است دنبال کنیم سیاست رفاهی مبتنی بر توانمندسازي است و در
این مسیر باید سیاست گذاري چند بعدي را دنبال کنیم و آن را در کنار سیاست هاي رشد کشور ببینیم. توسعه را باید طوري تعریف
کنیم که رشد و رفاه هر دو در آن دیده شوند. در عین حال ما نمیتوانیم در کشورهاي در حال گذار، ثبات را درنظر نگیریم. تا اندازه

 
اي متاثر از ثبات هستیم. اگر تصمیم درستی براي حامل انرژي بگیریم نمی توانیم ثبات را نبینیم. 

رییس مرکز بررسی هاي استراتژیک ریاست جمهوري افزود: چون سیاست هاي رفاهی توانمندساز دراز مدت هستند دولت ها ناچار
می شوند به سیاست هاي رفاهی ثبات ساز برگردند. اشکالی وجود ندارد اما باید آگاهانه بدانیم که سیاست رفاهی را تا چه اندازه در

 
جهت اصلاحات ساختاري جلو ببریم ولی توانمندسازي را هم فراموش نکنیم. 

وي گفت: از طرفی دیگر چون کشورهاي در حال گذار مدام دچار تلاطم هاي ناامنی هستند خیلی خیال پردازانه است که فکر کنیم

 
ما به سیاست ناب توانمندسازي می رسیم. 

سخنگوي دولت با تاکید بر این که الزامات سیاست رفاهی که مدنظر من است رشد فراگیر، اشتغال فراگیر و توانمندکردن است، اظهار
کرد: رفاه، توسعه و ثبات سه ضلعی هستند که نیاز داریم. رشد و رفاه باید ذیل توسعه تعریف شوند. دادن فرصت برابر اجتماعی و



 
توزیع عدالت در دراز مدت از ناامنی جلوگیري می کند. 

ربیعی افزود: تعدادي معتقد بودند که براي اشتغال باید سرمایه گذاري صورت گیرد تا رشد ایجاد شود اما ما معتقدیم باید به سمت
اشتغال فراگیر رفت؛ رشدي که از همه آحاد باشد. نمونه تعریف اشتباه از اشتغال در تبصره 18 است که نشان می دهد دیدگاه درستی

 
در این زمینه وجود نداشت. 

ربیعی با بیان اینکه سیاست صدقه اي، شیرین است و جامعه به لایک و هورا می رسد، گفت: متاسفانه جامعه ما به شدت جامعه
لایکی و هورایی شده است. هورایی بودیم، لایکی هم شده ایم. ما نیاز داریم که این سه ضلع رفاه، توسعه و ثبات را جلو ببریم. سیاست
رفاهی پیچیده است چون ذینفعان متعدد دارد و سیاست رفاهی نمی تواند بخشنامه اي باشد. سیاست رفاهی صدقه اي که فرق می

 
کند و پول پاشی است. 

وي افزود: دومین مساله ما روش اجراي سیاست است، در حوزه سیاست گذاري رفاهی، تشخیص مساله یک مولفه بسیار بنیادین است.
شناخت مساله شرط اساسی است و اولین گام آن برخورداري از یک پایگاه اطلاعات است. هیچ سیاست رفاهی بدون پایگاه اطلاعاتی
جلو نمی رود. زحمت زیادي براي پایگاه اطلاعات رفاه ایرانیان کشیده شد و هنوز هم مقاومت هایی وجود دارد و نگرانم از مرداد

 
امسال این پایگاه که این همه برایش زحمت کشیدیم دیگر دیده نشود. 

ربیعی افزود: میان ساخت و ساز و سازوکار تفاوت وجود دارد. طرح هاي فنسی و اجتماعی با همدیگر متفاوت هستند. در میدان
انقلاب فنس می کشید و یک تندیس بالا می آید، در بیابان فنس می کشید و یک موشک شلیک می شود اما سیاست هاي اجتماعی
سیاست فنسی نیستند و دشوار و سخت است و ذینفعان متعدد دارد که باید رشد کنند. سیاست رفاهی صدقه اي، سیاست فنسی

 
است. 

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوري تاکید کرد: هیچ سیاست رفاهی را بدون درگیرکردن نخبگان سیاست گذاري و جامعه

 
مخاطب نمی توانیم به جلو ببریم. 

وي افزود: من معتقدم که در بحث اجتماعی گشایش هایی ایجاد خواهد شد و سیاست هاي رفاهی صدقه اي به شدت گسترش خواهد
یافت؛ چون سیاست رفاهی توانمندساز نیازمند سرمایه اجتماعی بالاست و نیازمند اعتماد به این نوع سیاست هاست.



ارسال یک نظر در: ''سیاست وزارت صمت حرکت معادن در توسعه متوازن

منطقه اي است/ معادن براي توانمندسازي مردم مدل اقتصاد مقاومتی را

گسترش  دهند''

منبع: معدن 24شماره خبر:  101  |  تاریخ: 1400/03/07

وزیر صنعت، معدن و تجارت پس از بازدید از معدن طلاي زرشوران در مصاحبه با خبرنگاران با بیان اینکه سیاست وزارت
صمت حرکت معادن در راستاي توسعه متوازن منطقه اي می باشد، یکی از رسالت هاي معادن را توسعه پیرامونی منطقه

محل استقرار دانست.

وزیر صنعت، معدن و تجارت پس از بازدید از معدن طلاي زرشوران در مصاحبه با خبرنگاران با بیان اینکه سیاست وزارت صمت
حرکت معادن در راستاي توسعه متوازن منطقه اي می باشد، یکی از رسالت هاي معادن را توسعه پیرامونی منطقه محل استقرار

 
دانست. 

علیرضا رزم حسینی با بیان این مطلب افزود: یکی از معادن بسیار مهم کشور معدن طلاي زرشوران است که مراحل مختلفی در آن در

 
حال انجام می باشد. 

 
ظرفیت هاي حائز اهمیت معدن زرشوران در توسعه پیرامونی منطقه 

وي با بیان اینکه این معدن پتانسیلها و ظرفیت هاي بسیار گسترده اي دارد، تصریح کرد: پتانسیل هاي این معدن در توسعه پیرامونی

 
منطقه که یکی از رسالت هاي آن نیز میباشد حائز اهمیت است. 

 
یکی از رسالت هاي معادن توسعه پیرامونی منطقه محل استقرار است 

وزیر صنعت، معدن و تجارت یکی از رسالت هاي معادن را توسعه پیرامونی در منطقه محل استقرار دانست و بیان کرد: سیاست وزارت

 
صمت حرکت معادن در راستاي توسعه متوازن منطقه اي می باشد. 

 
رزم حسینی تصریح کرد: نباید معادن توسعه یابند اما اطراف آنها مناطق کمتر برخوردار و محروم بمانند. 

 
معادن براي توانمندسازي مردم مدل اقتصاد مقاومتی را گسترش دهند 

 
وي گفت: معادن با کمک مردم مدل اقتصاد مقاومتی را براي توانمندسازي پیرامون خود گسترش دهند. 

 
هدف گذاري براي افزایش تولید 20 درصدي در معدن طلاي زرشوران 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در بخش دیگري از سختان خود با اشاره به اشتغال هزار نفر از اهالی منطقه در معدن طلاي زرشوران
تصریح کرد: این معدن ذخایر بسیار مناسبی دارد، سال گذشته تولید بسیار خوبی داشته است و امسال هدفگذاري براي افزایش تولید



 
20 درصدي دارد. 

 
تدوین و تصویب طرح توسعه منطقه تکاب با حضور استاندار آذربایجان غربی و نمایندگان مجلس 

رزم حسینی از تدوین برنامه توسعه منطقه خبر داد و افزود: هفته آینده جلسه اي براي نهایی شدن این طرح توسعه اي با حضور

 
استاندار ، فعالان بخش خصوصی و نمایندگان مردم در مجلس شوراي اسلامی خواهیم داشت. 

 
ظرفیت مناسب منطقه تکاب براي مشارکت و سرمایه گذاري بخش خصوصی 

وي ادامه داد: منطقه تکاب و پیرامون آن ظرفیت بسیار خوبی براي سرمایه گذاري و مشارکت فعالان بخش خصوصی می باشد که در

 
این طرح توسعه به آن اشاره شده است. 

 
حمایت از صنایع پیرامونی و وابسته به معدن طلا در منطقه تکاب 

وزیر صنعت، معدن و تجارت همچنین بر ضرورت حمایت از صنایع پیرامونی و وابسته به معدن طلا در این منطقه تاکید کرد و گفت:
ارائه تسهیلات لازم و آموزش افراد و جوانان منطقه باعث ایجاد اشتغال زایی به کمک همین صنایع وابسته در همین منطقه و

 
جلوگیري از مهاجرت خواهد شد. 

شایان ذکرست که وزیر صنعت، معدن و تجارت در اولین برنامه از دومین روز سفر به استان آذربایجان غربی از مجموعه معدن طلاي

 
زرشوران در شهرستان تکاب بازدید به عمل آورد. 

جمعی از معاونان و مدیران وزارت صمت، نمایندگان مجلس و مسئولان استانی و شهرستانی در این بازدید وزیر صنعت، معدن و
تجارت را همراهی نمودند.



کابوس قیمت گزاف مسکن جایگزین رویاي خرید خانه

منبع: هفته نامه همدان نامهشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1400/03/07

جمالی: بیش از 3 دهه در این صنف مشغول به کار بوده ام و هرگز تصور نمی کردم زمانی نرخ مسکن آن قدر زیاد شود که
ملکی که با قیمت متري 2میلیون تومان به فروش می رسید در مدت کوتاهی به بیش از 20 میلیون تومان به ازاي هر

مترمربع برسد.

 
آیدا شاکر 

 
روزنامه نگار 

موضوع نرخ  نجومی مسکن در همدان متاسفانه مبحث
جدیدي نیست. سال هاست با مقایسه نرخ خرید و فروش و

اجاره بهاي مسکن در همدان با کلان  شهري مانند تهران می توان به این قیمت هاي گزاف پی پرد. موضوعی که شاید به نگاه تجاري
همدانی ها به املاك مرتبط باشد. زیرا اغلب مالکین همدانی، در فقدان صنعتی پویا و اقتصادي رو به رشد در این استان، خرید و فروش
یا اجاره املاك خود را راه نخست و آسانی براي کسب درآمد می پندارند و جاي خالی نهادي براي قیمت گذاري صحیح و اصولی بر
املاك نیز سبب می شود هر شخص براساس انصاف خود نرخی تعیین کند و راهی براي اعتراض به نرخ تعیین شده نیز وجود نداشته

 
باشد. 

طی سال اخیر و به دنبال شیوع ویروس کرونا، بسیاري از کسب  و کارها با مشکل روبه رو شدند و افراد زیادي کار خود را از دست
دادند. در این شرایط نرخ خرید و فروش و اجاره بهاي مسکن نیز در کل کشور با صعودي بی سابقه همراه بود و همدان نیز از این
قاعده مستثنی نشد. در این شرایط افراد بسیاري نه تنها شغل و درآمد خود را از دست داده اند، بلکه با مشکل هزینه هاي مسکن نیز
دست به گریبان شده اند. افزایش نرخی که به گفته کارشناسان و متخصصان این حوزه کاملا بدون چهارچوب رخ داده و سبب افزایش

 
بی قاعده نرخ اجاره بها نیز شده است. 

 
نرخ هاي نجومی 

امیر که در مرکز شهر همدان یک مغازه  اجاره کرده است در آستانه نخستین سال قرارداد اجاره مغازه خود قرار دارد. او ضمن ابراز
تاسف از شرایط و نرخ اجاره بهاي املاك در همدان می گوید: در مجموع قیمت ملک در همدان با شرایط و موقعیت شهر هم خوانی
ندارد. اجاره بهاي مغازه ما در همدان با شهرهاي بزرگ تري که مشتریان بیشتري دارند، برابر یا حتی بیشتر است و این باعث می شود

 
کار در بازار براي مستاجران بسیار دشوارتر شود. 

وي می افزاید: مشکلات ما با شیوع ویروس کرونا خیلی بیشترشد. زیرا به علت اعمال قرنطینه، شغل و صنف ما مدت زیادي تعطیل بود
بدون این که حمایتی از نهادهاي دولتی یا غیردولتی داشته باشیم. صاحب ملک هم اجاره بهایش را طلب می کند در حالی که بیشتر



 
از چندین ماه هیچ گونه درآمدي نداشته ایم. 

این فروشنده خاطرنشان می کند: در حال حاضر با هر دشواري اجاره بهاي مغازه را پرداخت کرده ام اما مالک براي تمدید قرارداد براي
سال آینده بیشتراز دو برابر مبلغ کنونی را درخواست داده است و نه تنها مبلغ اجاره را زیاد کرده، خواسته است که اجاره یکسال آینده
را یک جا پرداخت کنم به همین دلیل مجبورم به دنبال مغازه دیگري باشم اما متاسفانه قیمت ها واقعا باورنکردنی شده اند و به نظرم

 
این کار صاحبان ملک آن هم در شرایطی که کرونا کسب و کارها را با مخاطره روبه رو کرده، به دور از انصاف است. 

 
افزایش سه برابري اجاره 

نازنین و همسرش که به تازگی تشکیل خانواده داده اند با مشکل دیگري مواجه هستند. نازنین در این خصوص می گوید: سال 98
خانه اي 90 متري در شهرك بهشتی اجاره کردیم و زندگی مشترکمان را شروع کردیم اما متاسفانه سال گذشته صاحب خانه مان نرخ
اجاره بها را سه برابر افزایش داد و دلیل این کار را افزایش قیمت مسکن در محله شهرك بهشتی عنوان کرد. تهیه این میزان اجاره بها
برایمان دشوار بود و تصمیم به جابه جایی گرفتیم اما قیمت ها ناگهان آن قدر افزایش داشت که ترجیح دادیم با هر دشواري، اجاره
خانه اي که در آن ساکن بودیم را فراهم کنیم تا حداقل از هزینه هاي اسباب کشی رها شویم اما امسال نیز صاحبخانه ما مبلغ اجاره
را دو برابر کرده است که فراهم کردن آن از توان درآمدمان خارج است و ما مجبور به جابه جایی شده ایم و پیدا کردن خانه با نرخ
هاي کنونی برایمان به کابوس تبدیل شده است و در صورتی که نتوانیم خانه اي پیدا کنیم، مجبوریم با خانواده همسرم زندگی کنیم
تا شرایط اقتصادی مان براي رهن خانه فراهم شود چراکه با قیمت هایی که دائم در حال افزایش هستند و درآمد ثابت بدون افزایشی

 
که ما داریم، هیچ وقت قادر به خرید خانه نخواهیم بود. 

 
می خواستم خانه بخرم، اجاره نشین شدم 

 
مطالب مرتبط 

 
تاثیرات اجتماعی اجاره بهاي مسکن بر شهروندان همدانی 

 
خرداد 7, 1400 

 
خانه هایی که جوان مرگ می شوند... 

 
خرداد 7, 1400 

 
شهر کوچک و قیمت هاي بزرگ 

 
خرداد 7, 1400 

رضا نیز که به دنبال رهن کامل خانه اي براي خانواده سه نفره خود در محله پردیس همدان است بیان می کند: مبلغی که در حال
حاضر براي رهن کامل خانه می خواهم پرداخت کنم، سال گذشته تصمیم داشتم براي خرید خانه اي در شهرك بهشتی بپردازم.
امسال تصور می کردم می توانم بالاخره به آرزوي خانه دار شدن برسم اما با اندکی جست وجو براي خانه متوجه شده ام با این مبلغ



نمی توانم خانه اي خریداري کنم و در حقیقت مبلغ خرید خانه حتی در محله هاي متوسط که در گذشته می شد با قیمت بهتري خانه
خرید، آن قدر زیاد شده است که نمی توان مبلغ درخواستی را پرداخت کرد بنابراین تصمیم گرفتم با پولی که می خواستم خانه بخرم،

 
خانه اي در محله بهتري رهن کامل کنم تا حداقل از پرداخت اجاره خلاص شوم! 

وي می افزاید: متاسفانه مبلغ اجاره بهاي خانه در همدان هیچ گونه هم خوانی با درآمد غالب همدانی ها ندارد. نمی دانم این نرخ ها بر

 
چه اساس تعیین می شود و چرا هیچ نظارتی از سوي نهادهاي متولی بر آن ها نمی شود. 

 
قانون نه، مالک 

«ابراهیم جمالی» رئیس اتحادیه صنف مشاوران املاك شهرستان همدان با اشاره به شرایط نامناسب و افزایش نرخ مسکن در همدان
بیان می کند: متاسفانه قیمت مسکن در همدان بیش از حد زیاد شده است که مهم ترین علت این امر نبود دستگاه متولی تعیین نرخ و

 
نظارت بر قیمت مسکن است و قیمت گذاري در حال حاضر کاملا سلیقه اي بوده و براساس خواست مالک تعیین می شود. 

جمالی در خصوص نقش مشاوران املاك در تعیین قیمت  مسکن، تاکید می کند: بنابر قانون، مشاورین املاك تنها واسطه براي طرفین
قرداد محسوب می شوند و وظیفه آنان پیدا کردن خریدار براي فروشندگان است و براساس این وظیفه نیز حق الزحمه دریافت می-
کنند. مشاوران املاك نه تنها نقشی در قیمت گذاري ملک ندارند بلکه براساس قانون اجازه اي نیز براي این کار نداشته و هر مشاوري
که اقدام به تعیین قیمت کند کار اشتباهی کرده است و باید با وي برخورد قانونی شود بنابراین کار ما تنها واسطه گري است اما
متاسفانه برخی افراد به اشتباه تصور می کنند که مشاورین املاك قیمت ها را تعیین می کنند و ما را باعث این گرانی می دانند در

 
صورتی که این طور نیست و اگر شخصی نیز در این صنف قیمت گذاري کند عملی غیرقانونی مرتکب شده است. 

 
نظارت نیست 

وي می افزاید: متاسفانه ما نهاد یا اتحادیه اي براي قیمت گذاري و نظارت بر قیمت املاك نداریم در واقع یکی از راه هاي برون رفت از
شرایط کنونی و جلوگیري از رشد قیمت ها خصوصا در همدان، وجود ارگان و نهادي است که زیر نظر نهادهاي دولتی و با کمک
کارشناسان مربوطه مانند کارشناسان راه و شهرسازي، مهندسین معمار، مشاوران املاك و مانند این اقدام به تعیین و ثبت قانونی نرخ
املاك کنند و فروشنده موظف باشد براساس این نرخ که تصویب و به ثبت می رسد، ملک خود را به فروش برساند یا اجاره دهد. این
موضوع نه تنها سبب ثبات قیمت مسکن در بازار می شود بلکه اجازه سواستفاده را به سوداگران نمی دهد و در عین حال سبب می شود

 
آمار خرید و فروش و اجاره املاك در هر منطقه ثبت و به شکل بانک اطلاعاتی حفظ شود. 

 
نوسانات شدید نرخ املاك 

جمالی معتقد است: تشکیل این نهاد، بنگاه  داران و مشاوران املاك را نیز مستلزم رعایت نرخ مصوب براي خرید و فروش می کند و در

 
عین حال براي کارشناسان و متخصصین قیمت گذاري نیز اشتغال ایجاد می کند. 

رئیس اتحادیه صنف مشاوران املاك شهرستان همدان ضمن ابراز تاسف از نوسانات شدید نرخ املاك در همدان بیان می کند: بیش از
3 دهه در این صنف مشغول به کار بوده ام و هرگز تصور نمی کردم زمانی نرخ مسکن آن قدر زیاد شود که ملکی که با قیمت متري
2میلیون تومان به فروش می رسید در مدت کوتاهی به بیش از 20 میلیون تومان به ازاي هر مترمربع برسد. در این شرایط نرخ اغلب
خانه ها به بیش از یک میلیارد تومان رسیده است و یک کارمند اگر پیش از این با وام و پس انداز امید به خانه دار شدن داشت، حتی



 
با  گرفتن 10 وام همزمان نیز نمی تواند این مبالغ را براي خرید خانه فراهم کند. 

وي در انتها تاکید می کند: همواره به همشهریان و شهروندان محترم توصیه می کنم براي خرید و فروش املاك خود هرگز شتاب زده و
عجولانه اقدام نکنند و پیش از تصمیم گیري نهایی حتما تحقیقات کافی را به عمل آورند چراکه متاسفانه تصمیم گیري شتاب زده در
این نوسانات بازار سبب شده است بسیاري افراد ملک و دارایی خود را از دست بدهند. همچنین هنگام حضور در دفتر مشاوران املاك

 
حتما پروانه کسب و مباشرت اشخاص را چک کنند و با افراد موردنظر مطابقت دهند و درصورت اطمینان وارد معامله شوند. 

 
مسکن، اجاره بها 

0



نقدینگی کشور صرف دلالی و سوداگري می شود

منبع: عصر تبریزشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1400/03/07

نامزد انتخابات ریاست جمهوري سیزدهم با بیان اینکه نقدینگی موجود در کشور صرف دلالی و سوداگري می شود نه تولید،
گفت: اگر نقدینگی به سمت تولید هدایت نشود، تبدیل به سیل بنیان کن خواهد شد. نوشته نقدینگی کشور صرف دلالی و

سوداگري می شود اولین بار در عصرتبریز پدیدار شد.

نامزد انتخابات ریاست جمهوري سیزدهم با بیان اینکه
نقدینگی موجود در کشور صرف دلالی و سوداگري می شود
نه تولید، گفت: اگر نقدینگی به سمت تولید هدایت نشود،

 
تبدیل به سیل بنیان کن خواهد شد. 

به گزارش عصرتبریز، حجت الاسلام سید ابراهیم رئیسی
نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري پس از
ضبط برنامه رادیویی در جمع خبرنگاران با بیان اینکه دولت

 
ما دولت تحول و دولت مردمی خواهد بود، گفت: دولت ما براي تحقق این تحول، به مردم نقش خواهد داد. 

رئیسی گفت: این تحول به گونه اي نیست که دولتمردان در اتاق دربسته بنشینند و براي بخش هاي مختلف برنامه بریزند. مردم باید

 
در این دولت نقش آفرینی کنند. 

وي محور تحول در دولت خود را عدالت اقتصادي عنوان کرد و گفت: محور تحول ما در حوزه اقتصاد، عدالت اقتصادي است. به عنوان
مثال در زمینه تخصیص تسهیلات باید عدالت وجود داشته باشد. آنچه همه نگران آن هستند، اینکه چرا تسهیلات به تولیدکننده نمی

 
رسد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري سیزدهم گفت: مگر ما نمی گوئیم افزایش نقدینگی؟ این نقدینگی کجاست که اغلب تولیدکنندگان و

 
کارخانجات فریاد می زنند که ما کمبود نقدینگی داریم. معلوم است که این نقدینگی جاي دیگري غیر از تولیدکننده می رود. 

رئیسی گفت: نقدینگی موجود در کشور صرف دلالی و سوداگري می شود نه تولید. اگر نقدینگی به سمت تولید هدایت نشود، تبدیل

 
به سیل بنیان کن خواهد شد. 

وي با تاکید بر اینکه برنامه ریزي ما این است که نقدینگی به سمت تولید بیاید، گفت: در این شرایط دیگر افزایش نقدینگی نگران

 
کننده نیست و موجب رونق تولید می شود و فعال شدن تولید نیز می تواند به افزایش اشتغال کمک کند. 

رئیسی با بیان اینکه کاهش تورم با افزایش تولید در کشور امکان پذیر است، گفت: من مساله تیم اقتصادي هماهنگ را در دولت خود



 
پیگیري خواهم کرد. 

 
وي افزود: یکی از مشکلات امروز کشور، تیم اقتصادي ناهماهنگی است که از هر بخش آن یک صدایی بلند می شود. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري سیزدهم گفت: تیم اقتصادي هماهنگ، می تواند اقتصاد کشور را براي مردم و بازار اطمینان بخش

 
کند. 

رئیسی تاکید کرد: کاهش تورم را می توان با اقدامات جدي، به یک رقمی رساند اما این مهم نیاز به کار دارد.



هدایت دوباره نقدینگی به سمت بورس با کمک مالیات بر عایدي سرمایه

منبع: اعتبار نیوزشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1400/03/07

عصر اعتبار- نماینده مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه در راستاي اقدامات مجلس در مسیر هدایت نقدینگی ها به سمت
بازارهاي مولد از جمله بورس، کلیات طرح مالیات بر عایدي سرمایه تصویب شد، افزود: بر اساس این طرح، نگهداري دارایی

هاي غیر مولد همچون طلا، خودرو، مسکن و ارز مشمول مالیات خواهد شد.

به گزارش پایگاه خبري «عصراعتبار» به نقل از ایرنا، یکی از اهداف تصویب طرح مالیات بر عایدي سرمایه، هدایت سرمایه ها به
بازارهاي مولد ازجمله بازار سرمایه است که کلیات آن در مجلس شوراي اسلامی به تصویب رسید و به طور قطع این مصوبه تأثیر
بسزایی در توسعه هر چه بیشتر بورس، اقتصاد و بازارهاي مولد خواهد داشت که در این زمینه یک نماینده مجلس اظهار داشت: پیش
از این نمایندگان مجلس طرح مالیات بر خانه هاي خالی را نیز به تصویب رسانده بودند که هدف از آن طرح نیز حمایت از بازارهاي

 
مولد بود، 

جعفر قادري گفت: بر اساس این طرح دارندگان مسکن یا باید از این خانه ها استفاده کرده و یا آن را اجاره دهند. در این ساختار،
مسکن دیگر یک کالاي سرمایه اي نیست بلکه یک کالاي مصرفی خواهد بود و اگر کسی به عنوان سرمایه گذاري ملکی را خریداري
می کند باید آن را به طور حتم از طریق اجاره واگذار کرده و کسب درآمد کند، بدین ترتیب انگیزه خرید و نگهداري و فروش ملک با
قیمت بالاتر مسکن کاهش می یابد، در نتیجه ملک دیگر کالاي سرمایه اي نخواهد بود و به قالب اصلی خود یعنی کالاي مصرفی

 
تبدیل خواهد شد. 

وي افزود: نباید اجازه داد نقدینگی ها در بازارهاي غیرمولد بکار گرفته شود و خودروي اضافی، طلا، جواهرات، زمین و یا سایر دارایی

 
هاي دیگر با هدف سرمایه گذاري خریداري شوند. 

این نماینده مجلس خاطرنشان کرد: برخی از این طریق سعی دارند قدرت خرید خود را حفظ کنند اما بر اساس اصول علم اقتصاد اگر
کسی قصد دارد قدرت خرید خود را افزایش دهد باید سرمایه خود را به سمت بازار سرمایه برده و منابع خود را در این بازار

 
مورداستفاده قرار دهد. 

وي تاکید کرد: بنابراین با هدف رسیدن به این چارچوب، همان طور که ما باید مقررات و قوانینی را براي تقویت بازار سرمایه تصویب و
تدوین کنیم، هم زمان باید هزینه سرمایه گذاري بازارهاي موازي بازار سرمایه مانند خودرو و مسکن که نقدینگی ها را به سمت

 
خودشان می کشند و بازار سرمایه را با مشکل نقدینگی مواجه می کنند، افزایش دهیم. 

قادري افزود: سرمایه گذاري در بازارهاي غیرمولد باید به شکل هاي مختلف پرهزینه شود تا افراد منابع خود را در بازارهاي مولد

 
همچون بورس و در مسیر رشد و توسعه چرخ تولید و اقتصاد کشور بکار بگیرند. 

این نماینده مجلس ادامه داد: اگر کسی قصد خرید خودرو دارد، این خودرو باید در حد نیازش باشد و اگر بیشتر از آن است و فقط
قصد سرمایه گذاري دارد، باید با محدودیت هایی که تعیین می شود و پرهزینه کردن این نوع سرمایه گذاري، وي را به سرمایه گذاري

در بازارهاي مولد ترغیب و هدایت کرد. 



وي با تأکید بر این که سرمایه گذاري در بازارهایی نظیر خودرو و مسکن، قدرت نقدینگی افراد را در جهت سرمایه گذاري در بازار
سرمایه محدود می کند، افزود: این مصوبه کمک می کند افراد منابعشان را به سمت بورس سوق دهند بدین ترتیب هم به اقتصاد

 
کشور کمک شده و هم بورس با محدودیت منابع و نقدینگی مواجه نمی شود. 

قادري با تأکید بر اینکه به نتایج حاصل از اجراي این مصوبه می توان بسیار خوش بین بود، گفت: این ابزارها و قوانین در کشورهاي

 
دیگر نیز مورداستفاده قرار می گیرد و منطق آن هم روشن است. 

این نماینده مجلس گفت: در این کشورها نگهداري مسکن و خودرو، هزینه زیادي دارد و از این طریق بازارهاي مولد همچون بورس،
جذابیت بسیار بالایی پیدا کرده اند، ازاین رو دلیلی ندارد که در کشور ما اتخاذ تصمیماتی که بازارهاي غیرمولد را پرهزینه کند، نتیجه

 
بخش نباشد. 

وي ضمن برشمردن آثار مثبت این طرح تاکید کرد: باید از تجربیات کشورهاي دیگر در این حوزه استفاده کنیم و به جمع کشورهایی

 
که بازارهاي مولد کارا و پر رونقی دارند بپیوندیم. 

در نشست علنی روز چهارشنبه (پنجم خرداد ماه) سال جاري مجلس شوراي اسلامی، گزارش کمیسیون اقتصادي در مورد طرح قانون

 
مالیات بر عایدي سرمایه مورد بررسی قرار گرفت و تصویب شد. 

مهدي طغیانی، سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی با اشاره به تصویب کلیات طرح مالیات بر عایدي سرمایه در این
کمیسیون گفت: هدف نمایندگان از تصویب این طرح استفاده از سرمایه ها در حوزه تولید و اشتغال است.



اقتصاد؛ اولویت اول دولت آینده

منبع: اعتبار نیوزشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1400/03/07

عصر اعتبار- یک کارشناس امور اقتصادي با اشاره به اینکه حل مسائل اقتصادي باید در راس امور دولت آینده باشد، گفت:
اولویت اول دولت آینده باید سرمایه گذاري باشد.

به گزارش پایگاه خبري «عصراعتبار» به نقل از ایبنا، ابراهیم بهادرانی، کارشناس اقتصادي درباره اولویت هاي اقتصادي دولت
آینده گفت: شرایط اقتصادي کشور مطلوب نیست، به همین دلیل اولویت کاندیداهاي ریاست جمهوري باید ارائه برنامه براي بهبود آن

 
باشد که به الزاماتی نیاز دارد. 

وي درباره این الزامات چنین بیان کرد: کاندیداها باید شرایط اقتصادي کشور را به درستی درك کنند. به این معنا؛ زمانی که برنامه اي
به نگارش در می آید، ضرورت دارد تا وضعیت کنونی روشن شود و نقطه اي هم که بنا است به آن برسند، آشکار کنند و ابزار یا

 
راهکارهاي دستیابی به آن نیز مورد معرفی قرار گیرد. 

این کارشناس اقتصادي در این خصوص یادآور شد: کاندیداي ریاست جمهوري باید همراه با برنامه وارد میدان شود، بدون آن صرف
بیان شعار و محکوم کردن گذشته راه به جایی نخواهد برُد، زیرا وجود برنامه نشان می دهد، کاندیداها شرایط اقتصادي کشوررا درك

 
کرده اند یاخیر و متغیرهاي موجود در اقتصاد را چگونه تبیین خواهند کرد؟ 

بهادرانی در ادامه تاکید کرد: هدف براي دستیابی به مسائل فوق باید قابل دسترس باشد، بنابراین لازم است تا راهکارها هم کشور را

 
براي دسترسی به هدف تعیین شده مورد راهنمایی قرار دهد. 

وي درباره اولویت ها اظهار داشت: اولویت اول باید سرمایه گذاري باشد. به این معنا؛ ضرورت دارد تا کاري انجام شود که این سرمایه
گذاري رشد منفی 8 یا 9 ساله در این زمینه را به رشد مثبت برساند و موجودي سرمایه کاهش یافته کشور، افزایش پیدا کند. براي
دستیابی به این مهم باید از سرمایه هاي موجود به نحو احسن استفاده شود تا بهره وري بالا رود و سرمایه هاي راکت مانده به کار

 
افتد وبخش هاي تولیدي و خدماتی صرفه بیشتري نسبت به سفته بازي پیدا کند. 

بهادرانی در این خصوص چنین توضیح داد: سفته بازي سبب گرفتاري براي جامعه می شود، در حالی که چنانچه سرمایه گذاري در
تولید و خدمات و بخش هاي اقتصادي به کار گرفته شود هم زمینه تولید اشتغال براي مردم به وجود می آید و هم اینکه مردم رفاه

 
نسبی به دست می آورند و تورم کاهش می یابد. 

وي در این رابطه تصریح کرد: سرمایه مواردي است که به سادگی قابل دیدن است، اما متاسفانه مورد استفاده قرار نمی گیرد. به طور
نمونه عدم استفاده از سالن هایی که در شهرك ها ایجاد کردند، ولی به کار گرفته نشد، یا دانشجویانی که تحصیل کردند و یا جوانانی
که به سن کار رسیدند، اما به دلیل عدم شغل در ایران و خروج این افراد از کشور و مشغول به کار شدن شان درخارج از ایران یا خانه

 
نشینی به دلیل ناامیدي نسبت به یافتن شغل مناسب، از جمله سرمایه هایی به حساب می آید که هدر داده می شود. 



بهادرانی دراین باره بیان کرد: متاسفانه اقتصادي پاشنه آشیل نظام جمهوري اسلامی شده، بنابراین فردي که در راس قوه مجریه قرار
می گیرد، علاوه بردارا بودن قابلیت و موارد مورد اشاره باید صاحب برنامه براي به نتیجه رساندن مواردي که اشاره شد، باشد.



تفاهم نامه سه جانبه سپاه فجر فارس، کمیته امداد استان و سازمان بسیج

سازندگی فارس امضا شد

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1400/03/07

تفاهم نامه سه جانبه سپاه فجر فارس، کمیته امداد استان و سازمان بسیج سازندگی فارس به امضا رسید.

به گزارش خبرگزاري بسیج از فارس، تفاهم نامه سه جانبه
سپاه فجر فارس، کمیته امداد استان و سازمان بسیج

 
سازندگی فارس به امضا رسید. 

سردار یداالله بوعلی در این آیین با گرامیداشت یاد و خاطره
شهداي عملیات بیت المقدس و فتح خرمشهر که الگوي
مقاومت در دنیا شدند، اظهار داشت: امروز شاهد پیروزي
محور مقاومت هستیم، آن هم در شرایطی که دست برتر را

 
دارد و این حاصل خون شهداي مدافع حرم است. 

وي نتیجه این پیروزي ها را اقتدار جهان اسلام دانست و تصریح کرد: یکی از اولویت هاي پرافتخار سپاه، توجه به امور مرتبط با

 
محرومیت زدایی است که سبب خیر و برکت در سپاه شده است. 

بوعلی با تصریح بر اینکه یکی از عرصه هایی که همواره مورد علاقه و هدف سپاه است، کمک به محرومین در حوزه مسئولیتی کمیته

 
امداد است، گفت: در این حوزه، هم افزایی سپاه و کمیته امداد در استان فارس حقیقتا در کشور زبانزد است. 

فرمانده سپاه فجر فارس با اشاره به اینکه زمینه هاي همکاري متعدد است، ادامه داد: از جمله حوزه مسکن محرومین و مددجویان،
سال گذشته تفاهم نامه اي منعقد شد و در این راستا ساخت بیش از 5 هزار مسکن به برنامه تبدیل شده، همچنین تهیه 5هزار
جهیزیه هدفگذاري شده؛ در زمینه کمک به ایتام در استان نیز تفاهم نامه اي امضا و از اول ماه مبارك رمضان اجرایی شد و در نهایت
شناسایی بیش از 100 هزار خیر براي کمک به ایتام براي کمک ماهانه به ایتام در دستور کار است بخشی از این فعالیت ها انجام و در

 
سامانه ثبت شده است. 

وي با بیان اینکه امروز هم یکی از زمینه هاي همکاري که احصا و به برنامه تبدیل شده، امضا می شود که در موضوع اشتغال، تولید،
کاریابی براي مددجویان مستعد، آموزش کسب و کار، توسعه همکاري با جهادگران کارآفرین، توسعه و تشکیل مراکز نیکوکاري جدید

 
و حمایت از طرح هاي نوآورانه و دانش بنیان در جامعه هدف کمیته امداد از اهداف این تفاهم نامه است. 

بوعلی افزود: موضوع مهمی که یکی از دغدغه هاي مددجویان است، اشتغال است که با این تفاهم نامه حل و با برقراي و راه اندازي

 
نمایشگاه و غرفه هاي فروش محصولات تولیدي مددجویان، بحث فروش هم حل خواهد شد. 

در مجموع 160 طرح در موضوع اشتغال و کارآفرینی و حمایت از شرکت هاي دانش بنیان، 2610 طرح آموزش کسب و کار و کاریابی



 
و همکاري با جهادگران کارآفرین، و 42 مرکز نیکوکاري جدید، از برنامه هاي پیش بینی شده در این تفاهم نامه است. 

اسماعیل قزل سفلی، مسئول بسیج سازندگی فارس هم در این آئین با بیان اینکه در ادبیات اقتصادي، معمولا ایجاد اشتغال یک امر
دشوار در برنامه ریزي اجتماعی است و اشتغال ویژه محرومان و نیازمندان، این دشواري را مضاعف می کند، اظهار داشت: در راستاي
تحقق منویات مقام معظم رهبري در سال تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها، مبنی بر بهره گیري حداکثري از منابع در جهت ایجاد
توسعه اشتغال براي افراد محروم و آسیب پذیر، هم افزایی و تشریک مساعی همگانی به منظور نهادینه سازي فرهنگی، و اقتصاد
مقاومتی و ایجاد بستر مناسب براي نقش آفرینی جهادگران کارآفرین در حوزه هاي مختلف، و همچنین توانمندسازي و تقویت منزلت
اجتماعی محرومین، این تفاهم نامه در 9 بند تنظیم شده و به امضاي مدیرکل کمیته امداد فارس، بسیج سازندگی استان و سپاه فجر

 
فارس می رسد. 

وي ایجاد و راه اندازي طرح هاي اشتغال را یکی از بندهاي این تفاهم نامه ذکر و تصریح کرد: در سال 1400 و در چارچوب این تفاهم
نامه، دو هزار طرح به ارزش بیش از یکصد میلیارد تومان در سراسر فارس ویژه اقشار آسیب پذیر، نیازمندان و افراد تحت پوشش

 
کمیته امداد پیگیري و اقدام خواهد شد. 

قزل سفلی آموزش هاي کسب و کار و کارآفرینی ویژه 5 هزار نفر از افراد تحت پوشش و آسیب پذیر در مناطق محروم و تشکیل و راه

 
اندازي 42 مراکز نیکوکاري کارآفرینی را از دیگر بندهاي این تفاهم نامه مشترك اعلام کرد. 

مسئول بسیج سازندگی فارس تصریح کرد: در راستاي حمایت و استفاده از دانش بومی، حمایت از 10 طرح نوآورانه و دانش بنیان

 
براساس این تفاهم نامه مشترك در دستور کار قرار خواهد گرفت. 

وي با بیان اینکه برپایی 100 نمایشگاه و غرفه هاي فروش محصولات تولیدي حاصل از اشتغال، از دیگر بندهاي این تفاهم نامه است،

 
خاطرنشان کرد: مفاد تفاهم نامه مشترك مذکور با حضور 300 نفر از جهادگران اجرایی خواهد شد. 

قزل سفلی گفت: تلاش شده در این تفام نامه، زنجیره اي از آموزش، هماهنگی ها، همکاري و بازاررسانی محصولات حاصل از ایجاد

 
اشتغال افراد محروم برنامه ریزي شود. 

مسئول بسیج سازندگی فارس با بیان اینکه روستاها و حاشیه شهرهاي استان، نقطه کانونی اجراي این تفاهم نامه خواهد بود، تصریح

 
کرد: رویدادهاي کارآفرینی مختلفی در راستاي این تفاهم نامه تا پایان امسال اجرایی خواهد شد. 

در ادامه محمد بذرافشان، مدیرکل کمیته امداد فارس هم اظهار داشت: در حالی این تفاهم نامه منعقد شده که سال گذشته سپاه فجر
فارس یاریگر کمیته امداد در تامین و تهیه جهیزیه فرزندان تحت پوشش، مسکن، تعمیر و مرمت و حمایت از ایتام و نیازمندان تحت

 
عنوان ایران همدل بود. 

 
به گفته وي انعقاد این تفاهم نامه در حوزه اشتغال نیز فصل جدیدي در حوزه محرومیت زدایی خواهد بود. 

بذرافشان گفت: استان فارس در آخرین ارزیابی ها، در 9 ماهه سال 99، در 17 سرفصل کمی و کیفی مقام اول حوزه اشتغال کشور را
با ایجاد بیش از 17 هزار و 500 فرصت شغلی و توزیع بیش از 400 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه را به خود اختصاص داده

 
است. 



انتهاي پیام/



استاندارد هاي نوین مهارتی لازمه پیشرفت صاحبان مشاغل

منبع: بازار کارشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1400/03/07

استاندارد هاي مهارتی سازمان آموزش فنی و حرفه اي سنگ بناي اجراي آموزش هاي مهارتی فنی و حرفه اي است که باید
مطابق با استاندار هاي جهانی باشد و تمامی شاغلان در حرفه هاي مختلف باید با آگاهی از آن و استفاده از شیوه هاي نوین،

گامی رو به جلو در کسب و کار خود بردارند.

استاندارد هاي مهارتی سازمان آموزش فنی و حرفه اي سنگ بناي اجراي آموزش هاي مهارتی فنی و حرفه اي است که باید
مطابق با استاندار هاي جهانی باشد و تمامی شاغلان در حرفه هاي مختلف باید با آگاهی از آن و استفاده از شیوه هاي نوین، گامی رو

 
به جلو در کسب و کار خود بردارند. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري صداوسیما سازمان آموزش فنی و حرفه اي متولی مهارت آموزي در کشورمان است و همین سازمان،

 
کار تدوین و تبیین استاندار هاي شغلی و حرفه اي را به عهده دارد. 

مدتی پیش وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اعلام کرد: در یک سال گذشته بالغ بر 2 هزار استاندارد آموزش مهارتی در سازمان فنی و

 
حرفه اي تدوین شده است. 

 
استاندارد هایی که می تواند نظام آموزشی مهارت هاي شغلی را ارتقا دهد و آینده اي درخشان در تولید را براي کشورمان فراهم کند. 
رامک فرح آبادي معاون برنامه ریزي درسی دفتر پژوهش سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور هم می گوید: بیش از 6 هزار

 
استاندارد تا امروز در سامانه هاي ملی خود بارگذاري کرده ایم و مورد استفاده عموم قرار می گیرد. 

او این استاندارد ها را مورد نیاز اقشار مختلف جامعه می داند و می گوید: کارآفرینان، افراد سرپرست خانوار و جوانان و همه اقشاري

 
که می توانند آموزش مهارتی را اجرا کنند، به این استاندارد ها نیازمندند. 

ناهید مسلمی، معاون پژوهش، برنامه ریزي و سنجش مهارت سازمان، می گوید: امروز یکی از مشکلات مهارت آموزي در جهان
"شکاف مهارتی" است، که براي رفع این موضوع دولت، صنایع و اتحادیه ها با مشارکت یکدیگر و هم افزایی می توانند بر این مشکل

 
فائق آیند. 

او اضافه می کند: گام اصلی در این راستا "استانداردسازي مهارت" است که در واقع رابط بین دنیاي کار و آموزش است و عامل

 
انسجام اجراي آموزش تلقی می شود. 

اما چگونگی تدوین استاندار هاي شغلی و مهارتی سوالی است که براي همه افراد پیش می آید؟ معاون برنامه ریزي درسی دفتر
پژوهش سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور می گوید: روش هاي تدوین این استاندارد ها می تواندمختلف باشد، ولی روشی که
غالباً در سازمان آموزش و فنی و حرفه اي استفاده می شود، روش تجزیه و تحلیل حرفه اي است که یک روش جهانی و مورد استفاده

 
بسیاري از سازمان هاي جهانی است. 

او ضافه می کند: بر مبناي تجزیه و تحلیل حرفه اي، از خبرگان حرفه اي یا افرادي که شاغل در کاري هستند، دعوت و نیاز هاي
آموزشی جامعه را استخراج می کنیم و با استفاده از این افراد نسبت به تدوین استاندارد ها اقدام می کنیم؛ به این صورت که یک سند
بین المللی به نام ایسکو 2008 داریم که بر اساس آن طبقه بندي مشاغل و حرف جهانی در همه کشور ها مورد استفاده قرار می گیرد

 
و براي کشور ما این مبنا قرار گرفته است. 

رامک فرح آبادي می افزاید: سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور بر اساس کد حرفه هایی که در این سند وجود دارد (که غالباً 436
حرفه اصلی است) نیاز سنجی ها را انجام می دهیم و بر اساس آمایش سرزمینی در نقاط مختلف، نیاز هاي آموزش فنی و حرفه اي در
استان ها و ادارات کل فنی و حرفه اي استان ها استخراج و به ما اعلام می شود که در ستاد سازمان برنامه ریزي، این نیازسنجی بر
مبناي کد حرفه هاي شناسایی میشود و به تبع آن از افراد مختلف و از خبرگان در بخش هاي مختلف و استان هاي مختلف دعوت



می کنیم تا استانداردي خاص تدوین شود. مثلاً در استان خراسان رضوي براي صنایع غذایی این کار انجام شده است و خبرگان حرفه
اي جمع شدند و در آن صنعت غذایی تمام موارد کاري که براي تدوین استاندارد ها وجود دارد در جلسات به شور گذاشته شد و در

 
نهایت تدوین استاندارد ها در حوزه صنایع غذایی به راحتی انجام شد. 

دفتر پژوهش، طرح و برنامه ریزي درسی سازمان آموزش فنی و حرفه اي به منظور تدوین و بازنگري استاندارد هاي آموزشی مورد
نیازبازار کار و ممیزي منابع آموزشی، مشارکت کلیه ذینفعان آموزشی را از طریق ایجاد سامانه ملی استاندارد مهارت راستاي دستیابی
به اهداف سازمانی و همگام نمودن استاندارد ها و منابع آموزشی با نیاز هاي آموزشی گروه هاي هدف در دستور کار خود قرار داده

 
است؛ سامانه اي که با مشارکت همه ذینفعان درتصمیم سازي، برنامه ریزي و تربیت نیروي انسانی ماهر مورد نیاز بازار کار فعال است. 
معاون برنامه ریزي درسی دفتر پژوهش سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور می گوید: علاقه مندان و شاغلان در حرفه هاي مختلف
می توانند اگر در سامانه هاي ما استاندارد هاي مهارتی موجود بود به مراکز آموزش فنی و حرفه اي دولتی و خصوصی مراجعه کنند و

 
آموزش ها را فرا بگیرند و صلاحیت فنی و حرفه اي را طی کنند. 

وي اضافه می کند: اگر در سامانه ملی استاندارد مهارت، استاندارد یا مهارت مورد نظر وجود نداشت، علاقه مندان می توانند به ادارات
کل سازمان آموزش فنی و حرفه اي مراجعه کنند و ادارات کل استان ها این نیاز ها را براي ستاد ما ارسال می کنند و ما بر اساس
آموزش هایی که براي افراد در استان ها گذاشته ایم و کارشناسان آموزش فنی و حرفه اي را آشنا کرده ایم، با روش هاي تدوین
استاندارد و تجزیه و تحلیل حرفه اي و با توجه به نیاز استان و نیاز افرادي که مراجعه کردند، استاندارد هاي شغلی مورد نظر را در

 
قالب گروه هاي 5 تا 7 نفره خبره تدوین می کنیم و این استاندارد ها تدوین می شود. 

یکی از اهداف سازمان آموزش فنی و حرفه اي در تدوین استاندار هاي مهارتی کمک به اشتغال جوانان جویاي کار و ارتقاي مهارت
شاغلان است که البته در استاندارد هاي نوین ارزشیابی شغلی و شایستگی حرفه اي نیز لحاظ شده است که انتظار می رود به

 
روزرسانی استاندارد هاي مهارتی به شکل فراگیرتر در کشور عملیاتی شود تا شاهد رونق تولید در کشورمان باشیم. 

گزارش: زهرا شفیعی



آمادگی وزارت صمت براي گسترش شهرکهاي صنعتی آذربایجان غربی

منبع: ایسناشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1400/03/07

وزیر صنعت، معدن و تجارت از اقدامات مهم وزارت صمت در راونسازي فرایند سرمایه گذاري در حوزه تولید خبر داد.

علیرضا رزم حسینی امروز 7 خرداد در بازدید از کارخانه
قند مهاباد با بیان این مطلب، افزود: وزارت صمت براي
سرمایه گذارانی که می توانند با تامین مواد اولیه سرمایه
گذاري در حوزه تولید داشته باشند، اقدام به صدور سریع

 
مجوزات لازم خواهد کرد. 

وي با بیان اینکه وزارت صمت با شناسایی بیش از 6000
معدن غیرفعال در سراسر کشور اقدام به فعال سازي آنها
نموده است، تصریح کرد: برگزاري مزایده عمومی فرصت
بسیار مغتنمی براي فعالان اقتصادي و سرمایه گذران این

بخش است تا بتوانند در بخش ذخایر عظیم معادن کشور که حدود 500میلیارد دلار برآورد می شود سرمایه گذاري کرده و علاوه بر

 
ایجاد اشتغال در این بخش، صادرات مواد معدنی بویژه به کشورهاي همسایه را نیز در دستور کار خود قرار دهند. 

به گزارش ایسنا به نقل از سایت وزارت صمت، وزیر صمت با بیان اینکه، استان آذربایجان غربی از ظرفیت بسیار خوبی براي گسترش
صنعت برخوردار است، بیان کرد: وزات صمت آمادگی دارد که ظرفیت شهرکهاي صنعتی و زیرساختهاي مورد نیاز صنعت را در این

 
استان افزایش و گسترش دهد. 

انتهاي پیام



با فعال کردن اقتصاد کشور می توانیم سالی یک میلیون شغل ایجاد کنیم

منبع: بازار کارشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1400/03/07

شفافیت که بعضی شعارش را می دهند را ما بنا داریم در حوزه تصمیم گیري و اجرا بوجود آوریم تا مردم احساس آرامش
کنند و بتوانیم وضعیت تورم و گرانی را کنترل کنیم

شفافیت که بعضی شعارش را می دهند را ما بنا داریم در حوزه تصمیم گیري و اجرا بوجود آوریم تا مردم احساس آرامش کنند

 
و بتوانیم وضعیت تورم و گرانی را کنترل کنیم 

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: دولت ما دولت تحول و دولت مردمی خواهد بود و مردم باید در این تحول

 
نقش آفرینی کنند. 

به گزارش بازارکار، حجت الاسلام والمسلمین سید ابراهیم رئیسی صبح امروز بعد از حضور در صداوسیما به منظور ضبط گفتگوي
رادیویی در جمع خبرنگاران گفت: هم اکنون 70 درصد ظرفیت هاي اقتصادي کشور غیر فعال است. با فعال شدن این ظرفیت ها می

 
توانیم سالی یک میلیون شغل ایجاد کنیم. 

 
وي افزود: دولت ما دولت تحول و دولت مردمی خواهد بود و مردم باید در این تحول نقش آفرینی کنند. 

 
رئیسی تاکید کرد: عدالت اقتصادي محور تحول ما در حوزه اقتصاد خواهد بود. 

رئیسی افزود: امروز و در وضعیت فعلی کرونایی، مهم ترین نقش رسانه ملی، رساندن پیام نامزدهاي انتخابات ریاست جمهوري به مردم

 
و رساندن خواست مردم به نامزدهاست. 

رییسی افزود: این تحول، تحولی نیست که دولتمردان بنشینند در اتاق دربسته و براي بخش هاي مختلف برنامه ریزي کنند بلکه باید

 
مردم در این تحول نقش آفرینی کنند. 

وي ادامه داد: آنچه که الان همه نگرانش هستند این است که چرا تسهیلات به تولید کننده نمی رسد؟ مگر ما نمی گوییم افزایش
نقدینگی. این نقدینگی کجاست که تعداد قابل توجهی از کارخانه ها فریادشان بلند است که ما کمبود نقدینگی داریم. افزایش
نقدینگی که اینگونه در کشور نگران کننده می شود، کجا می رود؟ اگر تولیدکننده فریادش بلند است معلوم است که جاي دیگر می
رود. در دلالی و سوداگري می رود. باید در تولید بیاید. اگر نقدینگی وارد تولید نشود سیل بنیان کن می شود؛ لذا حتما باید به طرف

 
تولید بیاید. 

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري تاکید کرد: برنامه ریزي ما این است که نقدینگی به طرف تولید بیاید، در این
صورت افزایش نقدینگی نگران کننده نیست لذا یکی از کارهاي مهم آوردن نقدینگی به سمت تولید هست. فعال شدن تولید می تواند

 
به افزایش اشتغال کمک کند. 

وي تصریح کرد: در وضعیت کرونایی، ارتباطات استانی و جمعیت هاي آنچنانی نداریم لذا رسانه ملی در این زمینه نقش دارد و باید
هم سخنان کاندیداها را به مردم و هم خواست مردم را منعکس کند. نقش رسانه ملی و دیگر رسانه ها و فضاي مجازي مهم است و
عمل رسانه ملی و تمام رسانه ها در آگاهی بخشی مسولانه و سرعت و صدق و راستی در این آگاهی بخشی است که می تواند به مردم

 
اعتماد دهد. 



ربیسی گفت: شفافیت که بعضی شعارش را می دهند را ما بنا داریم در حوزه تصمیم گیري و اجرا بوجود آوریم تا مردم احساس
آرامش کنند و با اقداماتی که انجام می شود بتوانیم وضعیت تورمی و گرانی را کنترل کنیم و سطح تولید را به سطح قابل قبول

 
برسانیم و ظرفیت خالی اقتصادي کشور را که 70 درصدش خالی است فعال و یک میلیون شغل ایجاد کنیم. 

وي افزود: مسکن سازي مثل لوکوموتیو است که بخش هاي اقتصادي دیگر را به حرکت در می آورد ما اگر بتوانیم مسکن سازي را که

 
نیاز مردم و زوج هاي جوان هست فعال کنیم می توانیم به فعال کردن بسیاري از تولیدها کمک کنیم. 

رییسی تاکید کرد: کاهش تورم با افزایش تولید و برنامه ریزي امکان پذیر است و یکی از مسائلی که مدنظر دارم، تیم اقتصادي
هماهنگ است. زیرا یکی از مشکلاتی که الان کشور با آن مواجه است، تیم اقتصادي ناهماهنگ است که هر بخش آن یک صدایی
دارد. تیم اقتصادي هماهنگ در کشور می تواند بخش اقتصادي را در کشور اطمینان بخش براي بازار و مردم و مصرف کننده و تولید

 
کننده کند. 

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري تاکید کرد: با اقدامات جدي کاهش تورم به یک رقمی امکان پذیر است ولی نیاز
به کار دارد.



مشارکت مردم در انتخابات به معناي حمایت از نظام اسلامی است

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1400/03/07

به گزارش خبرنگار فارس در مهریز، حجت الاسلام
والمسلمین عبدالرضا محی الدینی در پیام جمعه این هفته
شهرستان با گرامیداشت روز قانون و آغاز هفته مجلس، با
اشاره به توصیه رهبر معظم انقلاب اسلامی به نمایندگان
مجلس در دیدار اخیر، از عملکرد مجلس، همت بلند و
کارآمدي مجلس تقدیر و اظهار کرد: انقلابی ماندن نیازمند
مراقبت دائمی و حساب کشی از خود است. انقلابی گري به
معناي حرف هاي غیرمسئولانه و رفتار هیجانی نیست؛ بلکه

 
انقلابی مثل امام راحل باید عاقلانه و سنجیده تر سخن بگوید. 

وي افزود: اهتمام مجلس به کار هاي کارشناسی و بالا بردن سطح کیفی قوانین، توجه به تولید و اقتصاد کشور ، از جمله مواردي است

 
که باید مدنظر مجلس باشد. 

امام جمعه مهریز با بیان این که مجلس باید عصاره فضایل ملت باشد گفت: مجلس باید عصاره مجاهدت و ایثار، عزت، اعتماد به نفس،

 
امید، توانایی و ایستادگی در برابر مشکلات باشد. 

محی الدینی با اشاره به آیه اول سوره احزاب تصریح کرد: خداوند متعال به پیامبر خود می فرماید: «یاایها النبی اتَّقِ االله» تقوا، لزوم
تقوا، رعایت تقوا. مخاطبش حتی وجود مقدس پیامبر است، خدا را در نظر داشته باشیم. مراقب اعمال خود، رفتار خود، گفتار خود،

 
حتی افکار و تصورات خود باشیم این معناي تقواست. 

امام جمعه مهریز با بیان اینکه اگر تقوا حاصل شد همه راه هاي بسته گشوده خواهد شد، افزود: خداي متعال در همه مراحل ملتی را

 
که داراي تقواست یاري می کند. 

رئیس شوراي فرهنگ عمومی مهریز با اشاره به انتخابات ریاست جمهوري و شورا هاي اسلامی افزود: مشارکت مردم در انتخابات به
معناي حمایت از جمهوري اسلامی و نظام اسلامی است و شرکت گسترده مردم در انتخابات باعث اقتدار نظام اسلامی و کشور می

 
شود. 

مدیر حوزه هاي علمیه مهریز با بیان این که دشمنان از همه امکانات خود استفاده می کنند تا انتخابات مایه سرشکستگی ملت شود،

 
افزود: اما دشمنان کور خوانده اند. رهبر معظم انقلاب اسلامی فرمودند: «این انتخابات مایه آبرو و عزت کشور می شود». 



رئیس شوراي فرهنگ عمومی مهریز با بیان این که مردم ما به دنبال فردي هستند که داراي مدیریت قوي و اراده اي قوي و کارآمد
براي حل مشکلات کشور باشد، اظهار کرد: براي مردم ما این جناح و آن جناح مهم نیست، بلکه مهم آن است که کسی بتواند

 
مشکلات معیشتی و اقتصادي و اشتغال مردم به ویژه جوانان را برطرف کند. 

وي با بیان این که انتخابات شورا ها تأثیر زیادي در مدیریت شهر ها و روستا ها دارد، تصریح کرد: انتخابات شورا ها از این جهت مهم

 
است که کار روزمره مردم و زندگی شهري و روستایی مردم متوقف به این انتخابات است. 

امام جمعه شهرستان مهریز افزود: اگر انسان هاي صالح، کارآمد، بانشاط، مومن، نجیب و امین در انتخابات شورا ها انتخاب شوند،
خیال مردم از لحاظ مسائل جاري زندگی که با آن سر و کار دارند، راحت خواهد شد. اگر آن کسی را که می پسندید و می خواهید

 
انتخاب نکردید، آن فردي که شما نمی پسندید، انتخاب خواهد شد؛ بنابراین راي خود را به میدان بیاورید. 

حجت الاسلام محی الدینی با گرامیداشت روز فرهنگ پهلوانی و ورزش زورخانه اي ادامه داد: شوراي نگهبان، نبض نظام اسلامی براي
اسلامی بودن و ماندن جمهوري اسلامی و مانعی براي خارج نشدن این نظام از خط دین قانون اساسی و اسلام است و تضعیف این

 
نهاد کار صحیحی نیست. 

انتهاي پیام/د



خنثی سازي تحریم ها باید گفتمان عمومی جامعه شود/اولویت با حل مشکلات

اقتصادي و معیشتی است

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1400/03/07

به گزارش خبرگزاري فارس از بجنورد، حجت الاسلام
والمسلمین رضا نوري، امروز در خطبه هاي نماز عبادي
سیاسی جمعه بجنورد که با رعایت شیوه نامه هاي
بهداشتی مقابله با کرونا با حضور نمازگزاران در مصلاي امام
خمینی (ره) بجنورد برگزار شد، با اشاره به فرمایشات رهبر
معظم انقلاب در دیدار تصویري اخیر با نمایندگان مجلس،
اظهار کرد: سرنوشت چهار سال آینده کشور توسط مردم و
انتخابات معین می شود؛ ازاین رو باید با مشارکت

 
حداکثري براي انتخاب رئیس جمهوري شایسته تلاش کنیم. 

وي در ادامه با اشاره به احراز صلاحیت هفت نفر از ثبت نام کنندگان براي رقابت در انتخابات ریاست جمهوري توسط شوراي نگهبان،

 
اقدام این شورا را قانونی و ستودنی دانست و بر قانون مداري و تمکین همگان به قانون تأکید کرد. 

نماینده ولی فقیه در خراسان شمالی با بیان اینکه هیچ مصلحتی بالاتر از قانون نیست و قانون بالاتر از همه مصلحت ها است، تصریح
کرد: براي این که امور سامان یافته و نظم یابد، مشکلات به وجود نیاید و اختلافات از بین برود باید همه ما نسبت به قانون تمکین

 
داشته باشیم و در برابر آن سرکشی نکنیم. 

وي با اشاره به اینکه سرکشی در برابر قانون نوعی دیکتاتوري است و کسی حق ندارد خود را بالاتر از قانون بداند، بیان کرد: در همه
دنیا انتخابات قانون ویژه خود را دارد و این گونه نیست که هر کس ثبت نام کرد جواز ورود به عرصه تبلیغات و رقابت انتخاباتی را

 
داشته باشد؛ بلکه در همه جاي دنیا نهاد ناظري مانند شوراي نگهبان وجود دارد. 

حجت الاسلام والمسلمین نوري ادامه داد: کسی که می خواهد وارد عرصه رقابت انتخابات ریاست جمهوري شود باید صلاحیت هاي

 
علمی، عملی و اعتقادي ویژه اي داشته باشد و شوراي نگهبان نیز وظیفه بررسی و احراز این صلاحیت ها را بر عهده دارد. 

رئیس شوراي استانی حوزه علمیه خراسان شمالی گفت: احراز صلاحیت و توانمندي ثبت نام کنندگان توسط شوراي نگهبان انجام می
شود و اگرچه حرف وحدیث هاي زیادي را علیه اعضاي محترم این شورا در پی دارد؛ اما اعضاي شوراي نگهبان خود را براي نظام و

 
انقلاب هزینه کرده و می کنند و امامین انقلاب نیز همیشه از مجموعه شوراي نگهبان حمایت کرده اند. 

وي ادامه داد: بر این اساس کسی حق ندارد تصمیم شوراي نگهبان را تخطئه کند و اگر هم اعتراضی دارد باید اعتراض خود را به

 
صورت قانونی پیگیري کند. 



نماینده ولی فقیه در خراسان شمالی در ادامه با اشاره به ویژگی هاي نامزد اصلح در انتخابات، اظهار کرد: همان گونه که رهبر معظم
انقلاب نیز در دیدار تصویري اخیر با نمایندگان مجلس فرمودند امروز مشکلات زیادي در عرصه هاي مختلف ازجمله فضاي مجازي،
سیاست خارجی در کشور وجود دارد؛ اما هیچ کدام از این ها اولویت ملت و مردم نیست؛ بلکه اولویت مردم و نظام اقتصاد و معیشت

 
است. 

وي با بیان اینکه وضعیت اقتصادي فشارهاي زیادي را بر مردم وارد کرده است، افزود: شیوع ویروس کرونا، تحریم ها و بی تدبیري ها
از چند سو سبب افزایش مشکلات اقتصادي شده اند؛ ازاین رو براي بهبود وضعیت معیشت و اشتغال جوانان و سایر مسائل مبتلابه،

 
نیاز است کسی در مسند قدرت اجرایی کشور قرار گیرد که برنامه مناسبی براي رشد تولید و بهبود وضعیت اقتصادي داشته باشد. 

حجت الاسلام والمسلمین نوري گفت: اگر رئیس جمهور بتواند همه ظرفیت هاي موجود داخلی را در کنار هم قرار دهد بدون شک در

 
عرصه اقتصادي تحول ایجاد می شود. 

رئیس شوراي فرهنگ عمومی خراسان شمالی افزود: در این راستا نیاز به کسی داریم که به ظرفیت هاي درونی کشور اعتقاد داشته
باشد، تولیدات داخلی را قدر دانسته و اقتصاد را شکوفا کند؛ زیرا اگر به توان و توانمندي داخلی باور داشته باشیم و از تولیدکنندگان

 
در بخش هاي مختلف حمایت کنیم بدون شک ما می توانیم از خارج بی نیاز شویم. 

وي خاطرنشان کرد: در انتخابات پیش رو باید به کسی رأي دهیم که سعی کند منویات مقام معظم رهبري را پیاده کند، در برابر
دشمن بایستد و از منافع مردم تا پاي جان حفاظت کند و درعین حال به دنبال خنثی سازي تحریم ها هم باشد؛ زیرا اگرچه برداشتن
تحریم ها لازم و ضروري است؛ اما خنثی سازي تحریم ها مهم تر است؛ ازاین رو باید موضوع خنثی سازي تحریم ها در جامعه و در

 
بین مردم و مسئولان و تولیدکنندگان به یک گفتمان عمومی تبدیل شود. 

حجت الاسلام والمسلمین نوري با بیان اینکه اگر تحریم ها را خنثی کنیم دشمن هم دیگر به فکر تحریم ما نمی افتد، اظهار کرد: به
عنوان مثال روزي درزمینهٔ موشک نیازمند خارج بودیم و دشمنان هم ما را تحریم کرده بودند؛ اما اکنون خود تولیدکننده موشک

 
هستیم و بیشتر از نیاز داخل هم تولید می کنیم که این مصداق خنثی سازي تحریم است. 

وي افزود: در حوزه اقتصاد هم باید رئیس جمهوري بر سر کار بیاید که با این جوانان و تولیدکنندگان، ظرفیت هاي بزرگی را در درون

 
کشور به وجود آورده و کشور را قوي کند تا نیازمند بیگانه نباشیم. 

امام جمعه بجنورد در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به هم زمانی برگزاري انتخابات شوراهاي اسلامی شهر و روستا با انتخابات
ریاست جمهوري، اظهار کرد: کسانی که به عنوان کاندیدا وارد این عرصه شده اند به دنبال تخریب و غیبت و بدگویی از دیگران

 
نباشند و فضاي انتخابات را تیره وتار نکنند. 

حجت الاسلام والمسلمین نوري گفت: اینکه بخواهیم رقیب خود را با تخریب و بدگویی و عیب جویی از میدان خارج کنیم قطعاً
خداوند فرداي قیامت از ما نمی گذرد؛ ازاین رو اگر نقدي هم داریم باید نقد برنامه هاي رقیب باشد نه اینکه در پی تخریب شخصیت

 
او باشیم. 

نماینده ولی فقیه در خراسان شمالی در خاتمه با گرامیداشت روز فرهنگ پهلوانی و ورزش زورخانه اي، اظهار کرد: یکی از ویژگی هاي



برجسته ورزش پهلوانی فتوت و مردانگی است که همه ورزش ها و ورزشکاران رشته هاي مختلف باید تلاش کرده و این خصوصیت را

 
در خود تقویت کنند. 

وي افزود: شهرت و ماندگاري ورزشکاران به این است که فتوت و مردانگی و توجه به نیازمندان و مردم داشته باشند، همان گونه که
پهلوان تختی این گونه بود و به همین دلیل هم فراموش نمی شود؛ اما اگر ورزشکار برخوردار از این خصلت ها نباشد بعد از مدتی

 
فراموش می شود. 

انتهاي پیام/ج



نیمی از معادن خراسان رضوي فعال است

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1400/03/07

رییس سازمان نظام مهندسی معدن خراسان رضوي گفت: تاکنون 900 پروانه بهره برداري معدن در این استان صادر شده که
از این تعداد 472 معدن با استخراج سالانه بیش از 220 میلیون تن فعال هستند.

رییس سازمان نظام مهندسی معدن خراسان رضوي گفت:
تاکنون 900 پروانه بهره برداري معدن در این استان صادر
شده که از این تعداد 472 معدن با استخراج سالانه بیش از

 
220 میلیون تن فعال هستند. 

به گزارش قدس آنلاین حبیب االله ترشیزیان روز جمعه در
گفتگو با ایرنا با گرامیداشت هفته معدن به تشریح وضعیت
معادن استان پرداخت و افزود: ظرفیت اشتغال مستقیم
معادن و صنایع معدنی خراسان رضوي 163 هزار نفر است.

وي ادامه داد: معدن یکی از بخشهاي اقتصادي و پیشران صنایع میان دستی و پایین دستی است که ایران سه درصد از ذخایر معدنی
جهان را در اختیار دارد و جزو 15 کشور برتر معدنی دنیا است، 21 درصد از صادرات غیرنفتی، 26 میلیارد دلار از سرمایه گذاري

 
زیرساختی و توسعه اي، 660 هزار نفر از اشتغال و 5.3 درصد از تولید ناخالص داخلی کشور متعلق به حوزه معدن است. 

رییس سازمان نظام مهندسی معدن خراسان رضوي گفت: تا پایان سال 1398 ذخایر قطعی شناخته شده معدنی در کشور 57 میلیارد
تن بود که ارزش آن به بیش از 40 هزار میلیارد تومان می رسد و 9 هزار و 541 واحد مربوط به صنایع معدنی کوچک و بزرگ با

 
ظرفیتهاي مختلف تولیدي در کشور فعال هستند. 

وي افزود: معادن خراسان رضوي 2.9 درصد از کل مساحت استان را تشکیل می دهند که شاخص ترین معادن استان، سنگ آهن

 
خواف می باشد که جزو 10 معدن بزرگ سنگ آهن دنیا و بزرگترین معدن سنگ آهن ایران است. 

ترشیزیان ذخایر مس در شهرستان هاي بردسکن و سبزوار، خاکهاي صنعتی در شهرستان هاي گناباد و تربت حیدریه، کرومیت در
شهرستان هاي نیشابور، سبزوار و فریمان و سنگهاي تزئینی به صورت پراکنده در نقاط مختلف استان را از بهترین ذخایر معدنی
خراسان رضوي برشمرد و ادامه داد: مصالح ساختمانی و در راس آن ذخایر عظیم گچ در رباط سفید و سنگهاي لاشه در اطراف مشهد

 
و چناران از دیگر ذخایر معدنی برجسته استان به شمار می روند. 

 
ضعف اکتشافی و موازي کاریها در این عرصه 

وي گفت: برنامه کشور در افق 1404 رسیدن به تولید 55 میلیون تن فولاد است که سهم خراسان رضوي از این میزان اکتشاف 7.5
میلیارد تن سنگ آهن است، اما ذخایر اکتشاف شده سنگ آهن در این استان با آنچه باید در افق 1404 کشف شود، فاصله بسیار



 
دارد. 

رییس سازمان نظام مهندسی معدن خراسان رضوي افزود: ذخایر سنگ آهن شناخته شده در کشور فقط تا 14 سال پاسخگوي نیاز
صنعت فولادسازي است و در صورتی که براي اکتشافات جدید سنگ آهن تلاش نشود 18 سال بعد کشور به واردکننده فولاد تبدیل

 
می شود. 

وي ادامه داد: ایران نمی تواند صرفا کشوري با برخورداري از محصولات کشاورزي باشد زیرا آب کافی در اختیار ندارد، هم اینک نیز
نزدیک به 90 درصد از آب کشور صرف کشاورزي می شود، آن هم کشاورزي که سنتی است و هدررفت آب بسیار می باشد لذا لازم

 
است سهم ناچیز صنعت و معدن از آب افزایش یابد. 

ترشیزیان گفت: در کشورهاي پیشرفته در حوزه معدن مانند کانادا، استرالیا، شیلی و روسیه، اطلاعات پایه زمین شناسی و اکتشاف و
نقشه هاي مرتبط با آن توسط دولت تهیه می شود، همچنین دولت مطالعات دورسنجی را انجام و در اختیار بخش خصوصی قرار می

 
دهد، سپس بخش خصوصی در یک بستر شفاف وارد سایت زمین شناسی مربوطه شده و اطلاعات لازم را در اختیار می گیرد. 

وي افزود: در ایران مسوولیت تهیه اطلاعات پایه زمین شناسی و اکتشاف برعهده سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی است که
در دهه 30 با هدف تهیه نقشه هاي زمین شناسی و داده هاي اکتشافی تشکیل شد و طبق قانون متولی اکتشاف در کشور این سازمان

 
است اما موازي کاریهاي متعدد و پراکنده در حوزه اکتشاف معدنی در کشور انجام می گیرد. 

رییس سازمان نظام مهندسی معدن خراسان رضوي ادامه داد: ایمیدرو یا سازمان توسعه معادن و صنایع معدنی ایران چندین برابر
سازمان زمین شناسی بودجه در اختیار دارد اما از نیروي متخصص کافی براي اکتشاف برخوردار نیست، بنابراین هر نهادي که وارد کار

 
اکتشاف معدنی شده صرفا براي خود فعالیت نموده لذا یکپارچگی لازم در حوزه اکتشاف معدنی در کشور ایجاد نشده است. 

وي گفت: فعالیت هایی نیز که تاکنون سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی در ایران انجام داده آنطور که باید به صورت شفاف در

 
اختیار بخش خصوصی قرار نگرفته است. 

ترشیزیان افزود: در مجموع از آنجا که متولی بخش اکتشاف یعنی سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی چندان قوي نیست،
بودجه مربوط به اکتشاف نیز به بخشهاي دیگر اختصاص یافته است، نهادهایی که فعالیتهاي اکتشافی انجام می دهند باید اطلاعاتی
که به آن دست یافته اند را به صورت شفاف و آنلاین در اختیار بخش خصوصی قرار دهند اما این مهم انجام نمی گیرد و مفسده انگیز

 
شده است. 

وي ادامه داد: از سوي دیگر فناوري و ماشین آلات مربوط به اکتشاف در کشور ضعیف است و در این زمینه 40 سال از فناوریهاي روز
دنیا عقب هستیم، این مهم باعث شده است عمق اکتشافات در سایر کشورهاي جهان بیش از 100 متر در عمق زمین باشد اما در
کشور ما عمق اکتشاف به نیم متر می رسد چه بسا اگر اکتشافات در عمق توسط جوانان کشور انجام شود، ذخایر معدنی کشف شده

 
خیلی بیشتر از ذخایر مکشوفه فعلی باشد. 

رییس سازمان نظام مهندسی معدن خراسان رضوي بوروکراسی اداري و خود تحریمی را از دیگر معضلاتی برشمرد که در زمینه

 
اکتشافات معادن در کشور وجود دارد. 



 
16 نهاد براي گرفتن استعلام معدنی 

وي گفت: اگر یک فعال بخش اکتشاف معدنی بخواهد فعالیت جدید آغاز کند باید از 16 نهاد و سازمان استعلام گرفته شود که هر
کدام به تنهایی یک مانع در مسیر اکتشاف معدنی به شمار می رود زیرا به متقاضی به چشم یک معدن طلا نگاه می کنند و کارها را
بر او سخت می گیرند یا گاهی در مواردي که مربوط به حوزه کاري آنها نیست، مانع تراشی می کنند، در نهایت شاهد بسیاري از

 
سنگ اندازیها در مسیر سرمایه گذاري بخش خصوصی در حوزه اکتشاف معدنی به صورت قانونی و غیرقانونی هستیم. 

ترشیزیان یکی از پرچالش ترین نهادهاي متولی پاسخگویی به استعلامها در حوزه اکتشاف معدن را اداره کل منابع طبیعی دانست و
افزود: پاسخ عمده استعلامها از سوي این اداره منفی است، این در حالی است که معدنکاري با حفاظت از محیط زیست مغایرتی ندارد
و در همه نقاط دنیا معدن کاران در حفاظت از محیط زیست معدن کوشا هستند و منابع طبیعی و محیط زیست را متعلق به نسلهاي

 
آینده می دانند. 

وي ادامه داد: معدنکار حقوق دولتی خود را به صورت سالانه به دولت پرداخت می کند، حقوق دولتی در واقع درصدي از منابع معدنی
کنار معدن است، طبق قانون باید درصدي از حقوق معدنی پرداخت شده توسط معدنکار صرف اصلاح و احیاي محیط زیست مربوط به

 
معدن که محیط پیرامونی آن تخریب شده است، شود. 

رییس سازمان نظام مهندسی معدن خراسان رضوي گفت: معدنکار با پرداخت حقوق دولتی در واقع هزینه تخریب محیط زیست را به
دولت پرداخت می کند اما این پول به خزانه رفته و دیگر براي اداره کل منابع طبیعی که مسوولیت بازسازي عرصه هاي معدنی را

 
دارد، بازنمی گردد یا بخش کمی از آن اختصاص می یابد که صرف موارد دیگري که در اولویت آن اداره کل قرار دارد، می شود. 

وي افزود: معدنکار هزینه و تعهد خود در قبال تخریب محیط زیست را به دولت پرداخت می کند لذا عدم بازگشت حقوق دولتی براي

 
اصلاح تخریب محیط زیست یک ضعف قانونی است که باید اصلاح شود. 

ترشیزیان ادامه داد: 472 معدن فعال خراسان رضوي سه درصد از کل عرصه هاي معدنی این استان را تشکیل می دهند و باقی این

 
عرصه ها آزاد است، پس بزرگنمایی این موضوع که معادن، محیط زیست را از بین می برند، نباید صحیح باشد. 

وي گفت: به نظر می رسد بدبینی هایی نسبت به توسعه بخش معدن وجود دارد، اگر معادن تعطیل شوند مردم نیاز خود به مواد
معدنی مانند سنگ گرانیت را چطور تامین کنند؟ هم اینک سنگ گرانیت مشهد جزو باکیفیت ترین و ارزانترین گرانیتهاي دنیا است،

 
اگر معادن گرانیت تعطیل شوند مردم مصالح ساختمانی خود را چگونه تامین کنند؟ 

 
از پنجره واحد تا مزایده هاي معدنی 

رییس سازمان نظام مهندسی معدن خراسان رضوي افزود: به منظور کاهش استعلامها براي انجام فعالیت معدنی، یک پنجره واحد
معدنی زیر نظر خانه معدن در ساختمان ساپکو مشهد راه اندازي شد که نمایندگان همه دستگاه هاي مسوول در حوزه پاسخگویی به
استعلامها به بخش معدن در یک مکان گردهم آمدند تا در کمترین زمان پاسخ استعلامها براي آغاز فعالیت معدنی داده شود که این

 
اقدام یکی از موفقیتهاي بزرگ خراسان رضوي در عرصه معدنی است. 

وي ادامه داد: اکتشاف معدن پرمخاطره با ریسک زیاد است که در کشور ما کمتر مورد حمایت قرار می گیرد لذا باید تدبیري اتخاذ



 
گردد که حمایت از حوزه اکتشاف بیشتر شود. 

ترشیزیان گفت: ورود بی رویه افراد فاقد صلاحیت در عرصه اکتشاف و معدنکاري باعث حبس برخی معادن در دست افراد شد که نه
خود فعالیتی روي عرصه هاي معدنی داشتند و نه به فرد دیگري اجازه فعالیت روي این عرصه ها می دادند که با تدبیر وزیر صنعت،
معدن و تجارت، داشتن صلاحیت فنی و مالی براي ورود به عرصه اکتشاف و معدنکاري به یک الزام تبدیل شد و هم اینک هر شخص
حقیقی و حقوقی که بخواهد وارد عرصه معدنکاري شود باید صلاحیت مالی و فنی وي طی یک پروسه ابتدا در سازمان نظام مهندسی

 
معدن و سپس در سازمان صنعت، معدن و تجارت تایید شود. 

وي افزود: یکی از بزرگترین دستاوردهاي "رزم حسینی"، وزیر کنونی صنعت، معدن و تجارت را می توان آزادسازي محدوده هاي
اکتشافی یا خروج آنها از حبس افراد دانست، در این راستا امسال برگزاري مزایده و صدور مجوز برداشت و گواهی کشف و پروانه بهره

 
برداري از معدن براي پنج هزار و 866 محدوده اکتشافی در کشور در دستور کار قرار گرفته است. 

رییس سازمان نظام مهندسی معدن خراسان رضوي ادامه داد: هشتم خرداد ماه آگهی مربوط به دریافت اسناد مزایده محدوده هاي
معدنی در کشور و خراسان رضوي منتشر می شود و بخشی از محدوده هاي معدنی به افراد واجد شرایط واگذار خواهد شد که امید

 
است این روند ادامه یافته و همه عرصه هاي محبوس، آزادسازي و به افراد واجد شرایط واگذار شود. 

وي گفت: با این حال در حوزه برگزاري مزایده هاي معدنی یک سري افراد و تشکلهاي بخش خصوصی گلایه هایی دارند از جمله
اینکه ضمانت نامه هاي بانکی افزایش بسیار یافته به نحوي که براي شرکت در مزایده یک محدوده اکتشافی فلزي باید تا 500 میلیون

 
تومان وثیقه بانکی ارایه شود و امتیاز صلاحیت فنی و مالی از 25 به 50 امتیاز افزایش یافته است. 

ترشیزیان افزود: این نحوه برگزاري مزایده براي عرصه هاي معدنی موافقان و مخالفانی دارد که موافقان این سختگیریها براي ورود به
عرصه معدنی را مناسب می دانند تا هر فرد با توان اندك مالی و فنی نتواند محدوده اکتشافی را تحت اختیار گرفته و دیگران را معطل
بهره برداري از آن بگذارد و دیگر اینکه حوزه معدنکاري از حالت عام که همه اجازه ورود به آن را داشته باشند، خارج می شود اما
مخالفان این نحوه برگزاري مزایده استدلال می کنند که سختگیریهاي بیش از حد در این عرصه باعث بوجود آمدن رانت شده و

 
خلاف شرع و قانون است. 

 
رکود اقتصادي و تعطیلی معادن 

وي ادامه داد: دلیل اینکه از حدود 900 معدن موجود در استان، 472 معدن فعال می باشد این است که عمده معادن تعطیل شده،
تولیدکننده مصالح ساختمانی هستند و هم اینک در رکود شدید اقتصادي حاکم بر صنعت ساختمان قرار داریم و این مهم بر بخش

 
معدن تاثیر منفی گذاشته و چون معدنکار قادر به فروش مواد معدنی خود نیست به ناچار آن را تعطیل می کند. 

رییس سازمان نظام مهندسی معدن خراسان رضوي گفت: دلیل دیگر عدم فعالیت این معادن، فرسودگی ماشین آلات معدنی است، در
حالی که سایر نقاط جهان با بهترین ابزار و ماشین آلات، فعالیت معدنی انجام می دهند در ایران در مقطعی واردات ماشین آلات

 
دست دوم خارجی هم به منظور حمایت از بخش تولید داخل ممنوع شد. 

وي افزود: شرکت تولید تجهیزات سنگین هپکو در ایران توان تولید ماشین آلات مورد نیاز کشور در کوتاه مدت را ندارد پس چاره اي
جز جبران کمبود ماشین آلات از خارج از کشور نیست، در چند سال گذشته با شعار حمایت از تولید داخل واردات ماشین آلات دست



دوم خارجی بخش معدن را ممنوع کردند که منجر به تعطیلی برخی معادن شد، مدتی است که دوباره واردات ماشین آلات دست دوم

 
آزاد شده اما شروطی براي آن گذاشته شده که بوروکراسی اداري و پیچیده اي دارد. 

ترشیزیان ادامه داد: اگر سالی 200 میلیون دلار صرف واردات ماشین آلات و تجهیزات معدنی شود، تحول اساسی در بهره برداري از
معادن کشور انجام می گیرد، هم اینک قیمت یک کامیون ویژه حوزه معدن با ظرفیت 120 تن و مستهلک و کهنه براي معدنکار

 
کشور بیش از 25 میلیارد تومان است. 

وي گفت: میانگین استاندارد جهانی این است که یک درصد از ذخایر شناخته شده معدنی در کشور مورد بهره برداري قرار گیرد، اما

 
این عدد در کشور ما نیم درصد است لذا نمی توان براساس میانگین استاندارد جهانی معادن را مورد بهره برداري قرار داد. 

 
580 نفر در نوبت برگزاري آزمون صدور پروانه اشتغال 

رییس سازمان نظام مهندسی معدن خراسان رضوي افزود: این سازمان سه هزار و 500 عضو در رشته هاي مرتبط با معدن از
کارشناسی تا دکتري دارد که از این تعداد هزار نفر از پروانه اشتغال برخوردار هستند و به تجربه کافی براي خدمت رسانی در حوزه

 
معدن دست یافته اند. 

وي ادامه داد: براساس قانون باید افراد واجد شرایط که پروانه اشتغال دارند به عنوان مسئول فنی معادن معرفی شوند، معادن در کشور
از نظر قانون به دو بخش تقسیم می شوند که در بخشی از آنها مسوول فنی تمام وقت و در بخش دیگر مسوول فنی پاره وقت قرار می

 
گیرند، معادن کم اهمیت جزو معادنی هستند که مسوول فنی پاره وقت دارند. 

ترشیزیان گفت: براي معادن پاره وقت از کارورزان به عنوان مسوول فنی بهره گرفته می شود که افراد جوان فاقد پروانه اشتغال
هستند که در دوره هاي آموزشی سازمان نظام مهندسی معدن شرکت می کنند، کل کارورزان رشته معدن در این سازمان 580 نفر

 
هستند که در نوبت برگزاري آزمون وزارت صنعت، معدن و تجارت براي دریافت پروانه اشتغال قرار دارند. 

وي افزود: یکی از مشکلات حوزه معدن کشور این است که وزارت صنعت، معدن و تجارت آزمون دریافت پروانه اشتغال براي کارورزان
را خیلی دیر برگزار می کند به طوري که طی چهار سال گذشته این آزمون فقط در یک نوبت برگزار شده است در حالی که باید سالی
چهار مرتبه آزمون مورد نظر برگزار شود، این مساله باعث شده که نتوان خواسته معدنکار براي استقرار مسوول فنی داراي پروانه

 
اشتغال را برآورده کرد. 

رییس سازمان نظام مهندسی معدن خراسان رضوي ادامه داد: مسوول فنی داراي پروانه اشتغال از استان دیگر نیز طبق قانون فقط 6
ماه می تواند در معادن استانهاي دیگر فعالیت داشته باشد، هم اینک نیز 336 مسوول فنی داراي پروانه اشتغال و 513 مسوول فنی
طرف قرارداد سازمان نظام مهندسی خراسان رضوي وجود دارند و با احتساب معادن فعال استان، نباید معدنی بدون مسوول فنی در

 
خراسان رضوي وجود داشته باشد اما نیمی از مسوولان فنی کارورزانی هستند که نیاز به پروانه اشتغال دارند. 

وي در مورد تاثیر قطع برق بر روي صنایع معدنی خراسان رضوي نیز گفت: اکثر معادن، برق خود را از طریق ژنراتور می توانند تامین

 
کنند اما قطع برق آسیب بسیار به تاسیسات صنایع معدنی مانند فولاد وارد می کند. 

ترشیزیان افزود: سهم معدن و صنایع معدنی از اقتصاد کشور در سال 1398 حدود 5.3 درصد بود که در افق 1408 باید به 11 درصد



و ارزش صادرات مواد معدنی نیز از 9 میلیارد دلار فعلی باید به 18 میلیارد دلار برسد، در صورتی که حمایتهاي لازم و قانونی از بخش
معدن در کشور انجام شود محصولات معدنی به راحتی می توانند جایگزین نفت و درآمدهاي نفتی گردند.



مسی در بارسلونا ماندنی است
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رابرت فرناندز، مدیر ورزشی سابق بارسلونا، معتقد است که لیونل

 
مسی نهایتاً در این تیم می ماند. 

به گزارش فرتاك نیوز، قرارداد لیونل مسی با بارسلونا به اتمام
رسیده و همچنان عدم قطعیت در مورد ماندگار شدن یا جدایی
او از بلوگرانا وجود دارد. فوق ستاره آرژانتینی در طول فصل
گذشته هرگز علاقه اي به افشاي تصمیم خود نشان نداد اما او

 
طی هفته هاي آینده مجبور خواهد بود که در رابطه با آینده خود تصمیم گیري کند. 

اما رابرت فرناندز که بین سال هاي 2015 تا 2018 به عنوان مدیر ورزشی باشگاه بارسلونا فعالیت می کرد، اطمینان دارد که لیونل
مسی نهایتاً در بارسلونا ماندگار خواهد شد. او در این باره گفت: ""من خیلی مطمئن هستم که لیونل مسی در بارسلونا می ماند. با
توجه به شناختی که از او دارم، مسی می ماند. البته من هیچ اطلاعاتی در این زمینه ندارم اما احساس می کنم که او در بارسا خواهد

 
ماند."" 

فرناندز در ادامه پیرامون بارسلونا و فصلی که این تیم با رونالد کومان پشت سر گذاشت نیز گفت: "" مشکل در بارسلونا این است که
پیشرفت در این تیم دشوار است چرا که آنها همیشه خوب هستند. رونالد کومان کار فوق العاده و بسیار خوبی انجام داده است. او

 
باعث شد آنها تقریباً تا روز آخر براي لالیگا بجنگند. تیم قابلیت هاي بالاي خود را نشان داد و ثابت کرد که عالی است."" 

 
براي ورود به کانال تلگرام فرتاك نیوز کلیک کنید. 

 
آنچه دیگران میخوانند نجات قاتل کرجی از اعدام بدون قید و شرط / مادر مقتول مهربانانه بخشید 

 
جلیلی: براي چهار موضوع مهم، اشتغال، گرانی، مسکن و مبارزه با تحریم ها برنامه دارم 

 
دختر سرطانی افغان همه را در کنکور شوکه کرد/ انگیزه او چه بود؟ 

 
لیلا اوتادي از تجاوز کثیف پدر بابک خرمدین پرده برداشت! / او به دختران دانشجوي بابک تجاوز کرده است + سند 

 
اصلی ترین دلیل کاهش میل جنسی در آقایان 

 
صحنه دلخراش وقوع قتل شهرك پردیس/ توضیحات بازپرس در حضور قاتل/ فیلم+18 

 
مهدي قائدي درآغوش یک دختر زیبا + عکس لورفته 



 
افت 64هزار واحدي شاخص بورس در اردیبهشت 1400 

 
حتما بخوانید لیلا اوتادي از تجاوز کثیف پدر بابک خرمدین پرده برداشت! / او به دختران دانشجوي بابک تجاوز کرده است + سند 

 
دومین محموله واکسن کروناي کوواکس وارد ایران شد 

 
قتل بابک خرمدین کارگردان سینما در اکباتان / جسد را پدر و مادرش به سطل زباله انداختند + عکس 

 
همخوابی شیطانی دختر تهرانی با مرد متاهل / آرمیتا سقط جنین کرد+ عکس 

 
مجید ملک زاده بر اثر کرونا درگذشت + عکس 

 
لینک کوتاه 

بارسلونا لیونل مسی فرتاك لیونل



رونمایی از خرید جدید لیورپول
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در انگلیس ادعا می کنند که کار انتقال ابرهیم کوناته به لیورپول

 
تمام شده است. 

به گزارش فرتاك نیوز، لیورپول از چند هفته پیش با لایپزیش بر
سر جذب ابراهیم کوناته مشغول مذاکره بود و امروز اعلام کرد که
حاضر است رقم 36 میلیون پوندي فسخ قرارداد این مدافع جوان

 
را پرداخت کند. 

کوناته 22 ساله فصل گذشته 21 بار براي لایپزیش به میدان رفت( 8 بازي در بوندسلیگا) و در تیم زیر 21 ساله هاي فرانسه نیز سابقه

 
بازي دارد. 

به این ترتیب کوناته به جمه ویرژیل فن دایک، جو گومز و ژوئل ماتیپ دیگر مدافعان میانی قرمزها اضافه خواهد شد. فصل گذشته
لیورپول هر سه مدافع خود را به دلیل مصدومیت براي ماه ها از دست داد و مجبور شد از جورن هندرسون و فابینیو در مقطعی به

 
جاي آنها استفاده کند. 

در انتقالات زمستانی لیورپول بن دیویس را قطعی و اوزان کاباك را قرضی جذب کرد ولی اولی تبدیل به نیمکت نشین شد و دومی که

 
در 13 بازي نیز به میدان رفت، ناامیدکننده ظاهر شد و به شالکه باز خواهد گشت. 

ناتان فیلپیس اما به عنوان بازیکن تیم دوم باشگاه توانست بازي هاي به مراتب بهتري انجام دهد و احتمالا از فصل بعد او را در تیم
اول باشگاه خواهیم دید. با اضافه شدن کوناته، رقابت در خط دفاعی قرمزها بیشتر از گذشته خواهد شد. پیش بینی می شود طی روز

 
هاي آتی انتقال او رسما اعلام شود. 

 
براي ورود به کانال تلگرام فرتاك نیوز کلیک کنید. 

 
آنچه دیگران میخوانند نجات قاتل کرجی از اعدام بدون قید و شرط / مادر مقتول مهربانانه بخشید 

 
جلیلی: براي چهار موضوع مهم، اشتغال، گرانی، مسکن و مبارزه با تحریم ها برنامه دارم 



 
دختر سرطانی افغان همه را در کنکور شوکه کرد/ انگیزه او چه بود؟ 

 
لیلا اوتادي از تجاوز کثیف پدر بابک خرمدین پرده برداشت! / او به دختران دانشجوي بابک تجاوز کرده است + سند 

 
اصلی ترین دلیل کاهش میل جنسی در آقایان 

 
صحنه دلخراش وقوع قتل شهرك پردیس/ توضیحات بازپرس در حضور قاتل/ فیلم+18 

 
مهدي قائدي درآغوش یک دختر زیبا + عکس لورفته 

 
افت 64هزار واحدي شاخص بورس در اردیبهشت 1400 

 
حتما بخوانید لیلا اوتادي از تجاوز کثیف پدر بابک خرمدین پرده برداشت! / او به دختران دانشجوي بابک تجاوز کرده است + سند 

 
دومین محموله واکسن کروناي کوواکس وارد ایران شد 

 
قتل بابک خرمدین کارگردان سینما در اکباتان / جسد را پدر و مادرش به سطل زباله انداختند + عکس 

 
همخوابی شیطانی دختر تهرانی با مرد متاهل / آرمیتا سقط جنین کرد+ عکس 

 
مجید ملک زاده بر اثر کرونا درگذشت + عکس 

 
لینک کوتاه 

لیورپول فرتاك



رونمایی از چهار هدف نقل و انتقالاتی یونایتد در تابستان

منبع: فرتاك نیوزشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1400/03/07

 
شناسه خبر 312015 

 
 16:26:36 1400/03/07

 
 A

 
 

 
گاردین از چهار هدف اصلی منچستر یونایتد در نقل و انتقالات تابستانی پیش رو رونمایی کرده است. 

به گزارش فرتاك نیوز، منچستر یونایتد در تابستان گذشته نتوانست آنطور که باید و شاید تیم خود را تقویت کند و در جذب اهداف

 
نقل و انتقالاتی خود که جیدون سانچو مهم ترین آنها به شمار می آمد، ناکام ماند. 

شیاطین سرخ چهارشنبه شب در فینال لیگ اروپا مقابل ویارئال شکست خوردند تا فصل براي آنها به شکل کابوس وار و بدون کسب

 
هیچ جامی به پایان برسد. 

 
 

بسیاري معتقد هستند که مهم ترین دلیل عدم موفقیت منچستریونایتد در فصلی که گذشت تقویت نشدن این تیم در تابستان
گذشته بوده است بنابراین آنها باید در نقل و انتقالات پیش رو بازیکنان مدنظر اوله گنار سولسشر را به خدمت بگیرد. 



در همین راستا طی روزهاي گذشته شایعاتی در رابطه با لیست خرید تابستانی منچستر یونایتد مطرح شده اما حالا گاردین مدعی
شده که این تیم چهار ستاره شامل جیدون سانچو، دکلن رایس، هري کین و پائو تورس را به عنوان اصلی ترین اهداف نقل و انتقالاتی

 
خود تعیین کرده و قصد دارد آنها را به خدمت بگیرد. 

 
همچنین گاردین مدعی شده جذب این بازیکنان براي یونایتد چیزي بالغ بر 300 میلیون پوند هزینه خواهد داشت. 

 
 

 
براي ورود به کانال تلگرام فرتاك نیوز کلیک کنید. 

 
آنچه دیگران میخوانند نجات قاتل کرجی از اعدام بدون قید و شرط / مادر مقتول مهربانانه بخشید 

 
جلیلی: براي چهار موضوع مهم، اشتغال، گرانی، مسکن و مبارزه با تحریم ها برنامه دارم 

 
دختر سرطانی افغان همه را در کنکور شوکه کرد/ انگیزه او چه بود؟ 

 
لیلا اوتادي از تجاوز کثیف پدر بابک خرمدین پرده برداشت! / او به دختران دانشجوي بابک تجاوز کرده است + سند 

 
اصلی ترین دلیل کاهش میل جنسی در آقایان 

 
صحنه دلخراش وقوع قتل شهرك پردیس/ توضیحات بازپرس در حضور قاتل/ فیلم+18 

 
مهدي قائدي درآغوش یک دختر زیبا + عکس لورفته 

 
افت 64هزار واحدي شاخص بورس در اردیبهشت 1400 

 
حتما بخوانید لیلا اوتادي از تجاوز کثیف پدر بابک خرمدین پرده برداشت! / او به دختران دانشجوي بابک تجاوز کرده است + سند 

 
دومین محموله واکسن کروناي کوواکس وارد ایران شد 

 
قتل بابک خرمدین کارگردان سینما در اکباتان / جسد را پدر و مادرش به سطل زباله انداختند + عکس 

 
همخوابی شیطانی دختر تهرانی با مرد متاهل / آرمیتا سقط جنین کرد+ عکس 

 
مجید ملک زاده بر اثر کرونا درگذشت + عکس 

 
لینک کوتاه 

منچستر یونایتد



پیروزي نساجی مقابل بادران در دیداري دوستانه

منبع: فرتاك نیوزشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1400/03/07

 
شناسه خبر 312014 

 
 16:25:54 1400/03/07

 
 A

نساجی در دیدار تدارکاتی با بادران روند پیروزي هاي خود را

 
ادامه داد. 

به گزارش فرتاك نیوز، تیم فوتبال نساجی که پس از تغییرات
کادر فنی نتایج متفاوتی نسبت به 16 هفته ابتدایی فصل گرفته و
توانسته کمی از منطقه سقوط بالاتر برود، برتري هاي خود در
دیدارهاي رسمی را در مسابقات تدارکاتی هم ادامه داد و از سد

 
بادران تهران گذشت. 

ساکت الهامی که پس از سرمربیگري در نساجی تنها دو باخت مقابل پرسپولیس و سپاهان، دو تیم صدرنشین لیگ برتر داشته و در
چهار مسابقه لیگ برتري و تمام دیدارهاي تدارکاتی به برتري رسیده بود، در آخرین جدال دوستانه نساجی مازندران برابر بادران هم

 
به یک برد پُر گل دست یافت. 

شاگردان الهامی پس از اینکه برد ازشمندي در لیگ برتر مقابل فولاد خوزستان به دست آوردند و چهارمین پیروزي متوالی در 6 هفته
لیگ برتر را جشن گرفتند، در دیداري تدارکاتی به مصاف صدرنشین لیگ یک رفتند و موفق شدند به برتري 3 بر 2 برسند تا شرایط

 
خوب خود را نیز حفظ کنند. 

ساکت در این دیدار تدارکاتی مقابل بادرانی قرار گرفت که هدایت آن به تازگی به امیدرضا روانخواه، شاگرد او سپرده شده است؛
روانخواه در نخستین سال بازي در استقلال سابقه کار کردن زیر نظر الهامی را داشت و حالا در 34 سالگی به عنوان سرمربی مقابل

 
مربی سابق خود قرار گرفته است. 

نساجی مازندران که از راي کمیته انضباطی بخاطر 3 بر صفر کردن دیدار سایپا و پیکان متضرر شده، تمرینات خود را براي ادامه
مسابقات لیگ برتر به صورت جدي سپري می کند و الهامی دیدارهاي تدارکاتی را در وقفه بازي ها در نظر گرفته تا شاگردانش نیز از

 
شرایط مسابقه دور نشوند. 

 
براي ورود به کانال تلگرام فرتاك نیوز کلیک کنید. 



 
آنچه دیگران میخوانند نجات قاتل کرجی از اعدام بدون قید و شرط / مادر مقتول مهربانانه بخشید 

 
جلیلی: براي چهار موضوع مهم، اشتغال، گرانی، مسکن و مبارزه با تحریم ها برنامه دارم 

 
دختر سرطانی افغان همه را در کنکور شوکه کرد/ انگیزه او چه بود؟ 

 
لیلا اوتادي از تجاوز کثیف پدر بابک خرمدین پرده برداشت! / او به دختران دانشجوي بابک تجاوز کرده است + سند 

 
اصلی ترین دلیل کاهش میل جنسی در آقایان 

 
صحنه دلخراش وقوع قتل شهرك پردیس/ توضیحات بازپرس در حضور قاتل/ فیلم+18 

 
مهدي قائدي درآغوش یک دختر زیبا + عکس لورفته 

 
افت 64هزار واحدي شاخص بورس در اردیبهشت 1400 

 
حتما بخوانید لیلا اوتادي از تجاوز کثیف پدر بابک خرمدین پرده برداشت! / او به دختران دانشجوي بابک تجاوز کرده است + سند 

 
دومین محموله واکسن کروناي کوواکس وارد ایران شد 

 
قتل بابک خرمدین کارگردان سینما در اکباتان / جسد را پدر و مادرش به سطل زباله انداختند + عکس 

 
همخوابی شیطانی دختر تهرانی با مرد متاهل / آرمیتا سقط جنین کرد+ عکس 

 
مجید ملک زاده بر اثر کرونا درگذشت + عکس 

 
لینک کوتاه 

نساجی بادران تهران فرتاك دیدار دوستانه



توسعه خانه خلاقیت و کارآفرینی و اشتغال پایدار در شهرستان لنجان

منبع: آناشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1400/03/07

سرپرست دانشگاه آزاد اسلامی واحد لنجان عنوان کرد: این دانشگاه در نظر دارد با استفاده از ظرفیت هاي موجود در منطقه
براي توسعه خانه خلاقیت و کارآفرینی و اشتغال خانگی پایدار و مدارس عالی مهارتی اقدام کند.

سرپرست دانشگاه آزاد اسلامی واحد لنجان عنوان کرد: این دانشگاه در نظر دارد با استفاده از ظرفیت هاي موجود در منطقه

 
براي توسعه خانه خلاقیت و کارآفرینی و اشتغال خانگی پایدار و مدارس عالی مهارتی اقدام کند. 

 
 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري آنا از لنجان، سیدمسعود داودي در نشست تعاملی با شهردار و معاونان شهري فولادشهر در مکان
شهرداري با تأکید بر مستعدبودن شهرستان فولادشهر اظهار کرد: دانشگاه آزاد اسلامی واحد لنجان در نظر دارد با استفاده از ظرفیت

 
هاي موجود در منطقه براي توسعه مدارس سما، دانشکده مهارت و کارآفرینی و و اشتغال پایدار اقدام کند. 

وي بیان کرد: دانشگاه آزاد اسلامی با بررسی و پژوهش در زمینه ظرفیت ها و نیازهاي شهرستان لنجان، برنامه ریزي مستمر و
بلندمدت براي ارتقاي شرایط تحصیلی دانش آموزان انجام داده است و درنتیجه با راه اندازي مجموعه مدارس سما ازجمله پیش
دبستان و دبستان دخترانه در فولادشهر، هنرستان فنی حرفه اي غیردولتی پسرانه در فولادشهر و هنرستان فنی و حرفه اي دخترانه

 
در زرین شهر در طرح توسعه مهر 1400 شرایط تحصیلی دانش آموزان را فراهم کرده است. 

مدیر مرکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی واحد لنجان هم با تأکید بر راه اندازي خانه هاي خلاقیت و مهارت افزایی اظهار کرد: خانه هاي
خلاق مانند حامی آگاه و حرفه اي، تلاش می کنند تا کسب و کارهاي نوین و خلاقانه مبتنی بر صنایع نرم و فرهنگی در شهرستان راه

 
اندازي شده و استارت آپ هاي صنایع فرهنگی و خلاق، زیر چتر حمایت هاي این نهاد، مراحل رشد خود را طی کنند. 



 
 

مجید اصلانی با بیان اینکه براي توسعه و پیاده سازي سراهاي نوآوري و خانه هاي خلاق نیاز به فضا داریم، تأکید کرد: دانشگاه آزاد
اسلامی لنجان بر اساس یک برنامه مدون در راستاي تحقق شعار سال براي مانع زدایی و تخصیص پشتیبانی حداکثري و کمک به

 
فرهنگ شهروندي براي راه اندازي خانه خلاق و سراي نوآوري در شهر فولادشهر به حمایت مدیران شهري شهرستان نیاز دارد. 

حسین ایزدي، شهردار فولادشهر نیز با بیان اینکه تعامل و همکاري دو نهاد علمی و خدماتی تأثیرگذار در توسعه پایدار جامعه در
زمینه هاي اجتماعی، فرهنگی، عمرانی و آموزش شهروندي اثرات مثبتی به جا خواهد گذاشت، گفت: شهر فولادشهر شهري فرهنگی
با اقوام گوناگون و ظرفیت بالااست؛ بنابراین با توجه به گستردگی حوزه خدمات شهري براي ارائه خدمت بهتر و بیشتر به مردم خوب
و فرهنگ دوست فولادشهر از همکاري و مشاوره دانشگاهیان و حوزه هاي علمی استقبال و از هرگونه همکاري در راستاي توسعه

 
مراکز علمی و فرهنگی حمایت می کنیم. 

انتهاي پیام/4062/



اخبار خراسان جنوبی/ اطلس سرمایه گذاري در شهرستان نهبندان تهیه شد

منبع: روزنامه بیرجند امروزشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1400/03/07

891بیمار در خراسان جنوبی قربانی کرونا/2-3 با ثبت یک مورد جدید فوت ناشی از کرونا در شبانه روز گذشته تعداد فوتی
هاي ناشی از این بیماري در خراسان جنوبی به 891نفر رسید. معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی بیرجند گفت: در

24ساعت گذشته 149آزمایش تشخیص کرونا در خراسان جنوبی انجام شد که مجموعا 40بیمار جدید ...

 
891بیمار در خراسان جنوبی قربانی کرونا/3-2 

با ثبت یک مورد جدید فوت ناشی از کرونا در شبانه روز گذشته تعداد فوتی هاي ناشی از این بیماري در خراسان جنوبی به 891نفر

 
رسید. 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی بیرجند گفت: در 24ساعت گذشته 149آزمایش تشخیص کرونا در خراسان جنوبی انجام شد که

 
مجموعا 40بیمار جدید شامل 7بستري و 33سرپایی شناسایی شدند. 

دکتر مهدي زاده گفت: در حال حاضر 216بیمار با علائم تنفسی در بیمارستان هاي خراسان جنوبی بستري هستند که 91 نفر کرونا

 
مثبتند. 

 
دکتر مهدي زاده گفت: از این تعداد 14نفر در بخش مراقبت هاي ویژه بستري هستند که حال 3نفر نامساعد است. 

وي افزود: تا روز گذشته 57هزار و 57685آزمایش مولکولی تشخیص کرونا در خراسان جنوبی گرفته شده که منجر به شناسایی

 
20هزار و 937بیمار شد. 

 
به همت بسیج سازندگی 

 
بهره برداري از 358 کارگاه کمک اشتغال و طرح عمرانی در زیرکوه 

285 کارگاه کمک اشتغال خرد خانگی و 73 طرح عمرانی و محرمیت زدایی، امروز با حضور رئیس سازمان بسیج مستضعفان و رئیس

 
سازمان بسیج سازندگی کشور در شهرستان زیرکوه خراسان جنوبی به بهره برداري رسید. 

طرح آبرسانی به روستاي عشایري گزخت، نمایشگاه صنایع دستی عشایر و صندوق قرض الحسنه روستایی عشایر روستاي گزخت و
طرح مرمت قنات و کانال انتقال آب روستاي هاداب کبودان
زیرکوه از جمله طرح هاي محرومیت زدایی بود که امروز باحضور
سردار سلیمانی و سردار زهرایی در شهرستان زیرکوه به بهره

 
برداري رسید. 

براي اجراي این طرح ها و کارگاه هاي کمک اشتغال خرد
خانگی، 15 میلیارد تومان از سوي بسیح سازندگی هزینه شده

است. 



 
دیدار نماینده ي ولی فقیه در استان با دو جانباز دفاع مقدس/3-2 

 
نماینده ي ولی فقیه در خراسان جنوبی، به مناسبت هفته ایثار و مقاومت، عصر امروز با دو جانباز دفاع مقدس در بیرجند دیدار کرد. 

آیت االله عبادي امروز با محمد علی امیرآبادي زاده جانباز 55 درصد، در سال 62 در عملیات خیبر و همچنین حسین حامی نسب

 
جانباز 60 درصد در منطقه شلمچه در سال 65، دیدار کرد. 

وي در این دیدارها، جانبازان را افتخارات نظام جمهوري اسلامی
دانست و گفت: انقلاب اسلامی درسی بود به آزادگان جهان که

 
بتوانند از فرهنگ، استقلال و ناموس خود دفاع کنند. 

نماینده، ولی فقیه در استان با بیان اینکه انقلاب اسلامی ناباور ها
را به باور تبدیل کرد افزود: امروز هم مردم فلسطین با الگو قرار

دادن انقلاب اسلامی، با یک قضیه شگفت آور روبرو شدند که در 12 روز توانستند دشمن را به زانو درآوردند و ارتش شکست ناپذیر

 
اسرائیل مجبور به تسلیم شد و این یک فتح بود که مسئله فلسطین را به صحنه بین المللی تبدیل کرد. 

آیت االله عبادي همچنین با اشاره به انتخابات خرداد امسال گفت: همه باید به عنوان یک تکلیف شرعی به انتخابات توجه کنند و

 
خدمت گذاران آینده کشور را با تفکر شهید رجایی انتخاب کنند و از این طریق مانع عملی شدن ترفند هاي دشمنان شوند. 

وي افزود: دلسوزان نظام، انتخابات را تجدید حیات کشور می دانند و این در حالیست که دشمنان روي این قضیه مشغول طرح و

 
تدبیر هاي فرهنگی و تبلیغاتی هستند تا باعث دلسردي مردم از شرکت در انتخابات شوند. 

 
در این دیدار ها از جانبازان یاد شده، تجلیل شد. 

 
افتتاح ساختمان ستاد اقامه نماز خراسان جنوبی 

ساختمان ستاد اقامه نماز خراسان جنوبی با حضور زرهانی، قائم مقام ستاد اقامه نماز و بنیاد مهدویت کشور و استاندار به بهره برداري

 
رسید. 

ساختمان اداري آموزشی ستاد اقامه نماز استان با 400مترمربع زیربنا در زمینی به مساحت 730مترمربع در محدوده سایت اداري از

 
سوي اداره کل راه و شهرسازي استان احداث شده است. 

این ساختمان که آبان ماه سال98 با حضور حجت الاسلام والمسلمین قرائتی کلنگ زنی شده بود با هزینه کرد یک میلیارد و

 
500میلیون تومان ساخته شده است. 

 
ستاد اقامه نماز، بنیاد مهدویت، ستاد تفسیر قرآن و همچنین کتابخانه تخصصی نماز و مهدویت در این مجموعه مستقر می شود. 

مسجد این ساختمان به متراژ 100مترمربع براي رفع نیاز مجموعه هاي مستقر در بخش اداري سایت اداري بیرجند احداث شده است.

 
راهیابی تیم فوتسال امید زغالسنگ طبس به فینال لیگ مناطق امید کشور/7 

 
تیم فوتسال امید زغالسنگ طبس در مسابقات لیگ مناطق امید کشور به فینال این مسابقات راه یافت. 



تیم فوتسال امید زغالسنگ طبس نماینده خراسان جنوبی در
مسابقات لیگ مناطق امید کشور با غلبه بر تیم شهداي داراب
شیراز به فینال مسابقات فوتسال لیگ مناطق امید کشور راه

 
یافت. 

در اولین بازي مرحله نیمه نهایی تیم زغالسنگ طبس موفق شد

 
با نتیجه پرگل 5 بر 2 تیم شهداي داراب شیراز را شکست دهد. 

گل هاي تیم زغالسنگ طبس را محمد مهدي سلمانیان (3 گل)،

 
محمد حسن مرادي و وحید محمدي مقدم به ثمر رساندند. 

 
بازي فینال فردا ساعت 16 برگزار خواهد شد. 

 
بازدید مدیرکل امور کودکان و نوجوانان سازمان بهزیستی کشور از مراکز نگهداري فرزندان بهزیستی خراسان جنوبی 

مدیرکل امور کودکان و نوجوانان سازمان بهزیستی کشور در سفر دو روزه خود به خراسان جنوبی، وضعیت فرزندان خانه هاي

 
بهزیستی این استان را بررسی می کند. 

سعید بابایی دیروز به خراسان جنوبی سفر کرد و در روز اول سفر خود از مراکز نگهداري فرزندان بهزیستی در نهبندان، سربیشه،

 
حاجی آباد، قاین و خضري دشت بیاض بازدید کرد. 

وي صبح امروز هم سري به خانه فرزندان حافظ و نرگس طبس
زد و وضع تحصیلی، رفاهی، نقش پذیري، حرفه آموزي و

 
هنرآموزي فرزندان را مورد بررسی قرار داد. 

بابایی در سفر خود به طبس از ساختمان در حال احداث خانه

 
حافظ نیز بازدید به عمل آورد. 

بشرویه، فردوس، آرین شهر و بیرجند، مقاصد بعدي روز دوم سفر
مدیرکل امور کودکان و نوجوانان سازمان بهزیستی کشور به

 
خراسان جنوبی است. 

 
نماینده ولی فقیه در خراسان جنوبی 

 
ضرورت انتقال منش و شیوه پهلوانی/7 

نماینده ولی فقیه در خراسان جنوبی در دیدار جمعی از مسئولان و ورزشکاران ورزش پهلوانی بر ضرورت انتقال شیوه و منش پهلوانی

 
به جوانان تاکید کرد. 

به گزارش خبرگزاري صداوسیماي مرکز خراسان جنوبی، نماینده ولی فقیه در استان صبح امروز در جمع مسئولان، مربیان و



ورزشکاران به مناسبت 17 شوال که به نام هفته فرهنگ پهلوانی
و ورزش زورخانه اي نام گذاري شده است، گفت: این عالمَ ، عالمَ
بقا نیست و استفاده از ظرفیت هاي مادي قابل دوام نیست و دنیا
مانند مزرعه اي است که باید در آن کشت کرد و در پایان نتیجه

 
دید. 

آیت االله عبادي افزود: سمبل و اسوه در ورزش باستانی و زورخانه

 
اي حضرت علی (ع) است که یک حسن انتخاب خوب بوده است. 

وي گفت: جایگاه حضرت علی علیه السلام چه در بعد مادي و چه در بعد معنوي از نظر دوست و دشمن مسلمان و غیر مسلمان همه

 
افراد از آن حضرت در زمینه هاي مختلف یاري می جویند. 

نماینده ولی فقیه در استان با برشمردن ویژگی هاي حضرت علی (ع) و خصوصیات آن حضرت افزود: همه افراد جامعه از اقشار

 
مختلف از آن حضرت یاد می کنند و تاسی می جویند. 

آیت االله عبادي افزود: ورزشکاران رشته هاي باستانی که همواره از بعد معنوي و بعد جسمی در راه این ورزش تلاش می کنند خیلی

 
مسئله ارزشمندي است و باید نسل جوان همواره آنرا حفظ کنند و این شیوه و منش پهوانی را انتقال دهند. 

 
در پایان این مراسم از چندتن از خانواده هاي شاهد ورزشکار، مربیان، اساتید و ورزشکاران برتر باستانی تقدیر و تجلیل شد. 

 
اطلس سرمایه گذاري در شهرستان نهبندان تهیه شد/2 

 فرماندار نهبندان گفت: اطلس سرمایه گذاري شهرستان نهبندان

 
تهیه شده و پیگیري هاي ویژه اي براي سرمایه گذاري در این شهرستان در حال انجام است. 

به گزارش امروز خراسان جنوبی مجید بیکی در نشست ستاد توسعه خاوران شهرستان که امام جمعه نهبندان نیز حضور داشت، افزود:
اطلس سرمایه گذاري نهبندان براساس حوزه فعالان و نقاط مورد نظر تهیه و به عنوان الگویی مطرح شده است که روند اجرایی آن

 
ادامه دارد. 

وي تصریح کرد: اطلس سرمایه گذاري شهرستان نهبندان با توجه به برنامه ها و موقعیت شهرستان تهیه شده و این اطلس آغاز



سرمایه گذاري در نهبندان است که در زمینه ایجاد اشتغال نقش مهمی در حل مسائل اجتماعی، فرهنگی و آسیب هاي اجتماعی

 
دارد. 

فرماندار نهبندان گفت: ستاد توسعه خاوران این شهرستان با ترکیب مدیران شهرستانی در راستاي تسهیل سرمایه گذاري با تدبیر

 
استاندار تشکیل شده است. 

وي افزود: با پیگیري هاي مستمر استاندار خراسان جنوبی و نشست با سرمایه گذاران، به زودي شاهد حضور آنان و سرمایه گذاري

 
هاي مناسب در نهبندان خواهیم بود. 

2 تفاهم نامه همکاري مشترك نیز بین ستاد توسعه خاوران شهرستان نهبندان و بخش خصوصی به ارزش 230 میلیارد ریال سرمایه

 
گذاري و اشتغال 40 نفر امضا شد. 

این تفاهم نامه ها بین رییس ستاد شهرستانی توسعه خاوران و سرمایه گذار بخش خصوصی براي بسته بندي آب آشامیدنی با میزان
سرمایه گذاري 70 میلیارد ریال و اشتغال مستقیم 15 نفر و طرح دیگر فرآوري سنگ هاي معدنی و تولید اسلب (سنگ بري) با

 
سرمایه گذار بخش خصوصی با میزان سرمایه گذاري 150 میلیارد ریال و اشتغال مستقیم 25 نفر امضا و مبادله شد. 

 
موافقت ایمیدرو با رفع 14 مانع تولید صنایع معدنی خراسان جنوبی/3 

 سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران (ایمیدرو)

 
با پیشنهادهاي استان براي رفع 14 مانع تولید از مسیر صنایع معدنی خراسان جنوبی موافقت کرد. 

به گزارش ایرنا در هشتمین نشست ستاد توسعه خاوران که روز پنجشنبه به ریاست استاندار خراسان جنوبی و با حضور
ویدئوکنفرانسی رییس هیات عامل سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران (ایمیدرو) و سازمان هاي وابسته برگزار شد،

 
پیشنهادهاي استان در زمینه رفع موانع از مسیر صنایع معدنی استان مورد موافقت قرار گرفت. 

رییس هیات عامل سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران (ایمیدرو) در ارتباط تصویري با ستاد توسعه خاوران گفت:

 
تلاش ما این است که بخش احیاي کارخانه فولاد قاینات در تیر ماه امسال افتتاح شود. 

وجیه االله جعفري افزود: این طرح قرار بود در پنجشنبه هاي افتتاحی دولت به بهره برداري برسد که به دلیل مشکلات فنی طرح در
مراحل تست به تاخیر افتاد. 



 
وي گفت: تلاش ما این است که در سال 1401 بخش دوم کارخانه فولاد قاینات و واحد فولادسازي را راه اندازي کنیم. 

رییس هیات عامل سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران درباره درخواست استان مبنی بر انتشار اطلاعات ژئوفیزیک
هوایی براي کمک به فعالیت هاي معدنی در خراسان جنوبی گفت: با وزارتخانه هماهنگ می کنیم که اطلاعات زمین شناسی

 
درخصوص ژئوفیزیک هوایی هم گرفته شود و همه را یکجا در اختیار استان قرار خواهیم داد. 

وي ادامه داد: در حال حاضر اگر سرمایه گذاري براي اکتشاف و سرمایه گذاري در زمینه معدن در استان وجود دارد به وزارتخانه

 
ارجاع داده شود تا اطلاعات در اختیارش قرار گیرد. 

جعفري با اشاره به طرح برق رسانی به معادن شاهکوه نهبندان گفت: اواخر خرداد ماه عملیات اجرایی پروژه با اعتبار 100 میلیارد
تومان آغاز خواهد شد و پیمانکار آن مشخص شده است همچنین عملیات اجرایی معادن سرب و روي غنی آباد از ابتداي تیر ماه آغاز

 
خواهد شد. 

وي عنوان کرد: برق رسانی به برخی معادن طبس هم بیش از 90 درصد پیشرفت فیزیکی دارد و در هفته دولت سال جاري به بهره

 
برداري خواهد رسید. 

رییس هیات عامل ایمیدرو افزود: براي برق رسانی به معدن طلاي هیرد نهبندان نیز در فاز اول از دیزل ژنراتور استفاده خواهد شد

 
ولی در فاز بعدي مطالعات برق رسانی به معادن محدوده معدنی هیرد تا پایان تیر ماه آغاز می شود. 

وي با اشاره به اینکه مناقصات تجهیزات پایگاه امداد و نجات زغال سنگ طبس انجام و پیمانکار انتخاب شده است گفت: درخصوص

 
ساختمان و تاسیسات زیربنایی، انتشار اسناد و فراخوان پیمانکار انجام شده و مدت زمان اجراي طرح براساس قرارداد 18 ماه است. 

جعفري درخصوص درخواست استان مبنی بر جذب سرمایه گذار براي معدن طلاي خونیک توسط شرکت تهیه و تولید مواد معدنی

 
گفت: چون عملیات اکتشافی ادامه دارد اسناد فراخوان سرمایه گذار آماده شده و تا اواسط تیر ماه انتشار فراخوان انجام خواهد شد. 

وي ادامه داد: در تسریع تکمیل اکتشافات معادن ازبک کوه (سرب و روي) و احداث کارخانه فرآوري آن نیز همه تلاش خود را به کار

 
خواهیم گرفت. 

رییس هیات عامل سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران درباره استفاده از پساب شهر قاین براي مجتمع فولاد قاینات
گفت: تا پایان خرداد ماه جلسه اي با حضور مدیران فولاد و مدیران آب و فاضلاب شهري در استان برگزار خواهیم کرد و طرح بررسی

 
و تعیین تکلیف خواهد شد. 

وي بیان کرد: براي آسفالت 14 کیلومتر از جاده پروده به پی کوه معادن شهرستان طبس حداکثر طی یک ماه آینده مشاوره طرح را

 
انتخاب خواهیم کرد و استان هم باید اطلاعات مورد نظر را از طریق راه و شهرسازي براي ما ارسال و به مشاوران کمک کند. 

جعفري گفت: تکمیل خط انتقال برق از محل پست 132 کیلوولت براي معادن زغال سنگ طبس را قبل از هفته دولت به بهره

 
برداري خواهیم رساند. 



وي درخصوص آنتن دهی منطقه پروده و مشکلات مخابراتی و ارتباطی هم گفت: این موضوع را بررسی و به زودي به استان اعلام

 
خواهیم کرد. 

وي ادامه داد: تکمیل انبارك مواد ناریه در معادن شهرستان طبس را تا پایان شهریور 1401 به بهره برداري خواهیم رساند و
مدیرعامل شرکت تهیه و تولید مواد معدنی به عنوان نماینده تام اختیار براي بررسی مشکلات معادن زغال سنگ طبس به خراسان

 
جنوبی سفر می کند. 

استاندار خراسان جنوبی هم در این نشست گفت: خراسان جنوبی به بهشت معادن کشور معروف است و تاکنون در این استان در

 
زمینه صنعت و معدن اقدامات خوبی انجام شده است. 

حمید ملانوري افزود: به دنبال این هستیم که سرمایه گذاران ورود جدي به استان داشته باشند و واحدهاي صنعتی و معدنی را بیش

 
از پیش فعال کنیم. 

وي اظهار داشت: باید تلاش ها به خوبی انجام شود تا تیر ماه شاهد افتتاح بخش احیاي کارخانه فولاد قاینات باشیم و روند پروژه به

 
خوبی پیش برود. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار خراسان جنوبی هم گفت: تحولات خوبی در چند هفته اخیر در ستاد توسعه خاوران رخ داده و

 
تاکنون در ستادهاي توسعه شهرستانی نیز هفت تفاهم نامه سرمایه گذاري مبادله شده است. 

مشیرالحق عابدي عنوان کرد: ارتباط مستمر بین کارگروه ها و کمیته هاي ذیل ستاد توسعه خاوران خیلی مهم است و طرح هاي

 
سرمایه گذاري خوبی در بخش کشاورزي و توسط کمیته جذب سرمایه گذاران در استان آماده شده است. 

28 اردیبهشت امسال در نشست استاندار خراسان جنوبی با رییس هیات عامل سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران
در تهران، مواردي از موانع موجود در مسیر صنایع معدنی استان مطرح و مقرر شد بعد از پیگیري موضوعات، پاسخ مدیران سازمان

 
هاي تابعه ایمیدرو به این مشکلات، طی ارتباط ویدئوکنفرانسی در ستاد توسعه خاوران ارائه شود که امروز این برنامه محقق شد. 

دو موضوع مهم به تدبیر استاندار خراسان جنوبی در دستور کار هشتمین جلسه ستاد توسعه خاوران قرار گرفت که گزارش رییس

 
هیات عامل ایمیدرو درباره اجراي پروژه هاي این سازمان در استان دستور کار اول جلسه بود. 

این دستور کار با حضور ویدئوکنفرانسی مدیرعامل ایمیدرو و رؤساي سازمان هاي تابعه این مجموعه مورد بررسی و رایزنی قرار گرفت

 
که به رفع برخی چالش ها و مشکلات حوزه صنایع معدنی استان منجر شد. 

دستور کار دوم جلسه امروز ستاد توسعه خاوران به گزارش مدیرعامل شرکت تأمین آب صنایع و معادن کشور از دستاوردهاي پروژه

 
انتقال آب خلیج فارس به خراسان جنوبی اختصاص داشت که بعد از طرح موضوع، مورد نقد و بررسی قرار گرفت. 

"ستاد توسعه خاوران" طرح ابتکاري است که سال گذشته به منظور شناسایی سرمایه گذاران معتبر، تسریع در روند پاسخگویی به

 
استعلامات و استفاده از توان نخبگان در خراسان جنوبی راه اندازي و اوایل امسال به عنوان الگو به تمامی استان ها ابلاغ شد. 



 
ستاد انتخاباتی حجت الاسلام رییسی در خراسان جنوبی آغاز به کار کرد/ 

 بیرجند &– ایرنا &– ستاد انتخاباتی حجت الاسلام و

 
المسلمین سید ابراهیم رییسی نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري روز پنجشنبه در خراسان جنوبی آغاز به کار کرد. 

رییس ستاد مرکزي این نامزد انتخابات ریاست جمهوري در خراسان جنوبی در آیین افتتاح این ستاد در بیرجند گفت: امروز با رفتن و
آمدن یک فرد و با شعار و حرف کارها درست نمی شود و کشور نیازمند تحول و تغییر است تا فرهنگ مادي غربگرا را کنار بزنیم و

 
فرهنگ ناب انقلابی و اسلامی را حاکم کنیم. 

حجت الاسلام محمد مختاري اظهار داشت: انقلاب اسلامی آمد، طرحی نو درانداخت و یک تفکر جدید که ریشه در فطرت و عقل

 
انسان داشت را به وجود آورد و امام راحل این فرهنگ و مردم سالاري دینی را احیا کرد. 

وي گفت: استکبار جهانی تاب تحمل این فرهنگ ناب را که اخلاص و معاد در آن حاکم است، ندارد و با روش هاي مختلف سعی کرد
انقلاب اسلامی را از بین ببرد لذا فتنه و تحریم را ایجاد کرد که موجب شد حرکت انقلاب اسلامی کُند شود و علت آن جریان

 
غربگراي داخلی و نفوذي هستند که تلاش می کنند فرهنگ دشمن را در کشور تزریق کنند. 

امام جمعه موقت پیشین بیرجند افزود: آیت االله رییسی گفت من مستقل به میدان آمدم نه اینکه از انقلاب مستقل هستم بلکه هویت
ایشان با اسلام و انقلاب تعریف می شود اما از باند و باندبازي و جناح و جناح بازي و اسم هاي بی مسما مستقل است که یکی اسمش
را اصلاح طلب و دیگري اصولگرا می گذارد که گاهی نه او اصلاح طلب به دنبال اصلاح واقعی است نه اصولگرا چندان پایند به اصول

 
است؛ البته به همه مربوط نمی شود ولی در بین آنها افراد متقلب هم هستند. 

وي گفت: آیت االله رییسی مستقل آمد تا در کشور تحول به معناي واقعی کلمه را ایجاد کند همانطور که در قوه قضاییه تحول ایجاد
کرد اما در قوه قضاییه یعنی درمان بیمار اما ریاست جمهوري یعنی پیشگیري و بهداشت؛ اینکه نگذارند این همه بیماري هاي مختلف

 
اجتماعی ایجاد شود. 

حجت الاسلام مختاري افزود: آقاي رییسی در این برهه حساس به میدان آمد و همانطور که در بیانیه خودشان اعلام کرد اگر مصالح

 
شخصی و راحتی خودشان را لحاظ می کرد نباید به میدان می آمد اما او به دنبال مصالح انقلاب و کشور است. 



وي با بیان اینکه امروز پشت مرزهاي کشور استکبار، صهیونیسم و وهابیت کمین کرده اند گفت: همه ما وظیفه داریم اکنون که آیت
االله رییسی اعلام آمادگی کرده و به میدان آمده و دردها را به خوبی می شناسد، توان حل مشکلات را هم دارد به میدان بیاییم مهمتر

 
اینکه مشارکت در انتخابات بالا برود. 

وي گفت: ما قبل از اینکه تایید صلاحیت ها اعلام شود چندان نگران راي آوري آقاي رییسی نبودیم زیرا 16 میلیون راي پایه را دارد و
به طور قطع کسانی که در دوره قبل به ایشان راي دادند پشیمان نیستند و این میزان راي براي کسی که اولین بار وارد عرصه می

 
شود، کم نیست. 

رییس ستاد انتخاباتی حجت الاسلام رییسی در خراسان جنوبی اظهار داشت: آنچه باید در تبلیغات، جلسات فامیلی و چهره به چهره
مورد توجه باشد افزایش مشارکت در انتخابات است زیرا دشمن ما بهانه جو است و هرچه مشارکت بالاتر برود، رییس جمهوري با

 
قدرت بیشتر می تواند وارد میدان شود. 

وي افزود: ستاد آقاي رییسی امسال با سال 96 متفاوت است و بیشتر هماهنگ کننده خواهد بود لذا نیروهاي انقلاب با هر اسمی که
دغدغه انقلاب و ایران را دارند می توانند به میدان بیایند زیرا درب ستاد به روي همه باز است و می خواهیم تفکر انقلابی در کشور

 
حاکم شود. 

حجت الاسلام مختاري گفت: تفکر انقلابی ما را از وضعیتی که باید سیم خاردار وارد می کردیم امروز به قدرت موشکی جهان رسانده
است و اگر در اقتصاد، تفکر انقلابی با صداقت حاکم شود، معجره می کند البته نباید توقعات مردمی را خیلی بالا ببریم که فکر کنند

 
یک روزه و 100 روزه یا یک ماهه مشکلات حل می شود که دشمن مغرضانه ممکن است این کار را بکند تا مردم دلسرد شوند. 

وي افزود: اگر تفکر انقلابی، دولت جوان، حزب اللهی، انقلابی با فرهنگ فاخر اسلامی حاکم شود اوضاع رو به بهبود خواهد رفت لذا

 
دست یاري به سوي همه مردم به ویژه جوانان دراز می کنیم. 

رییس ستاد حجت الاسلام رییسی در خراسان جنوبی گفت: ستاد مرکزي هم اعلام کرده نمی توانیم کمک مالی کنیم لذا با امید و

 
اخلاص باید پاي کار باشیم تا روحیه انقلابی بر کشور حاکم شود. 

وي گفت: اکنون دو مشکل وجود دارد که یگی گرانی است که مردم را آزار می دهد و بدتر از آن بدنام شدن اسلام است؛ وقتی
وضعیت معیشت مردم مناسب نباشد دین و ایمان مردم آسیب می بیند که برخی آدرس غلط می دهند و همه اینها را به گردن دین و

 
اسلام و روحانیت می اندازند لذا ضرورت دارد همه به صحنه بیایند و با یک کار جهادي تحول اساسی ایجاد کنند. 

انتخابات سیزدهمین دوره ریاست جمهوري همزمان با ششمین دوره شوراهاي اسلامی شهر و روستا، دومین میان دوره  اي مجلس

 
خبرگان رهبري و نخستین میان دوره اي مجلس شوراي اسلامی یازدهم، 28 خرداد امسال برگزار می شود. 

سعید جلیلی، محسن رضایی میرقائد، سید ابراهیم رئیس الساداتی مشهور به رییسی، علیرضا زاکانی، سید امیرحسین قاضی زاده

 
هاشمی، محسن مهرعلی زاده و عبدالناصر همتی هفت نامزد انتخابات سیزدهمین دوره ریاست جمهوري هستند. 

انتخابات ریاست جمهوري و شوراهاي اسلامی شهر و روستا همزمان با سراسر کشور در 11 شهرستان استان خراسان جنوبی برگزار



 
خواهد شد. 

 
با حضور رئیس سازمان بسیج مستضعفان؛ 

 
358 طرح محرومیت زدایی در شهرستان زیرکوه به بهره برداري رسید 

طی مراسمی 73 طرح عمرانی و محرمیت زدایی و 285 کارگاه کمک اشتغال خرد خانگی با حضور رئیس سازمان بسیج مستضعفان و
رئیس سازمان بسیج سازندگی کشور در شهرستان زیرکوه خراسان جنوبی به بهره برداري رسید.

 
 

73 پروژه عمرانی و محرومیت زدایی و 285 کارگاه کمک اشتغال خرد و خانگی امروز  با حضور رئیس بسیج مستضعفین، رئیس

 
سازمان بسیج سازندگی، فرمانده سپاه انصارالرضا (ع) خراسان جنوبی و جمعی از مسئولان در شهرستان زیرکوه به بهره برداري رسید. 

«مهدي هنري» مسئول سازمان بسیج سازندگی خراسان جنوبی در این آیین اظهار کرد: براي اجراي 73 پروژه عمرانی و محرومیت

 
زدایی اعتباري بالغ بر 125 میلیارد ریال هزینه شده است که سهم بسیج سازندگی 45 میلیارد ریال است. 

وي در ادامه بیان کرد: این پروژه هاي محرومیت زدایی شامل 42 پروژه در حوزه آب کشاورزي، چهار پروژه دستگاه دیجیتال، چهار
پروژه در حوزه آب شرب، بهسازي و مرمت منزل محرومان 12 پروژه، فرهنگی ورزشی 2 پروژه، یک پروژه کارگاه تجمیعی اشتغال،

 
تانکر ثابت آب عشایري 6 پروژه و آبشخور دام 2پروژه است. 

هنري در پایان اعتبار 285 پروژه کمک اشتغال خرد خانگی را 25 میلیارد ریال اعلام کرد و گفت: در این راستا 34 مورد طی تفاهم

 
نامه با کمیته امداد، 126 مورد با پرداخت تسهیلات بانکی و 125 مورد از محل اعتبار صندوق هاي قرض الحسنه ایجاد شده است. 

 
کشف 322 دستگاه استخراج رمز ارز در خراسان جنوبی/4 

 
322 دستگاه رمز ارز غیرمجاز از دي 99 تاکنون در خراسان جنوبی کشف و ضبط شده است. 

مدیر عامل شرکت توزیع نیروي برق استان گفت: از این تعداد، 168 دستگاه از 29 مرکز رمز ارز توسط شرکت برق استان و 154

 
دستگاه توسط دستگاه هاي متولی پیشگیري و مبارزه با قاچاق کالا در خراسان جنوبی کشف شد. 

دادگر افزود: صاحبان رمز ارز هاي غیر مجاز علاوه بر جریمه از سوي دستگاه قضا، به پرداخت مابه التفاوت تعرفه برق خانگی و صنعتی

 
نیز محکوم می شوند که باید به شرکت برق پرداخت کنند. 



وي با بیان اینکه بخش قابل توجهی از خاموشی هاي اعمال شده در همه استان ها مربوط به فعالیت دستگاه ها و مزارع غیرمجاز رمز
ارز است گفت: به مشترکانی که رمز ارز هاي غیرمجاز را شناسایی و به شرکت توزیع برق استان معرفی کنند، تا سقف 10 میلیون

 
تومان پاداش پرداخت می شود. 

مدیرعامل شرکت توزیع نیروي برق استان افزود: مردم می توانند براي معرفی رمز ارز هاي غیرمجاز با شماره 121 یا مراکز برق

 
شهرستان ها تماس بگیرند و اطمینان داشته باشند که ارائه اطلاعات از سوي آنان محرمانه خواهد ماند. 

دادگر با بیان اینکه در خراسان جنوبی فقط یک واحد رمز ارز مجاز داریم که براي مدیریت مصرف برق، از اول خرداد امسال برق آن
قطع شده است گفت: تیم هاي پایش شرکت برق به صورت مرتب مصرف برق مشترکان استان را رصد می کنند و مردم نیز می توانند

 
درخصوص کشفیات بیشتر رمز ارزها، یاري رسان کارکنان شرکت توزیع نیروي برق استان باشند. 

وي افزود: یکی از مهمترین مضرات این دستگاه ها ایجاد نوسان ولتاژ شدید در شبکه برق است که سبب آسیب جدي به لوازم برقی

 
شهروندان و شبکه برق می شود. 

دستگاه هاي غیرمجاز تولید ارز دیجیتال (بیت کوین) علاوه بر مصرف بالاي برق و استفاده از تعرفه ارزان، خسارت زیادي به شبکه

 
توزیع برق وارد می کند و بخشی از خاموشی ناخواسته را سبب می شوند. 

 
اجراي طرح ارتقاء امنیت اجتماعی در طبس/4 

 
طرح ارتقاء امنیت اجتماعی و پاکسازي نقاط آلوده در شهرستان طبس اجرا شد. 

فرمانده انتظامی طبس گفت: مأموران انتظامی طبس براي ایجاد امنیت پایدار در این شهرستان، طرح ارتقاء امنیت اجتماعی و

 
پاکسازي نقاط آلوده را اجرایی کردند. 

سرهنگ علیپور افزود: مأموران با انجام اقدامات اطلاعاتی، محل خرده فروشان مواد مخدر را در شهرستان طبس شناسایی و با
هماهنگی مقام قضائی در یک عملیات ضربتی 4 خرده فروش مواد مخدر را دستگیر و در بازرسی از آن ها 46 گرم انواع مواد مخدر

 
صنعتی کشف کردند. 

 
وي گفت: مأموران در این رابطه 4 متهم را دستگیر کردند که متهمان دستگیر شده به همراه پرونده به مراجع قضائی معرفی شدند. 

فرمانده انتظامی طبس با اشاره به این که اجراي طرح ارتقاء امنیت اجتماعی موجب رضایت مندي مردم و مسئولان شده است، افزود:
مرکز فوریت هاي پلیسی 110 و سامانه پیامک 11056 آماده دریافت اخبار و اطلاعات شهروندان در خصوص شناسایی و برخورد با

 
مجرمان است. 

 
ایجاد شور و نشاط انتخاباتی در راستاي آگاهی بخشی، تکلیف رسانه هاي استان 

 
70 درصد جمعیت خراسان جنوبی واجد شرایط راي دادن/7-3 

68 تا 70 درصد جمعیت خراسان جنوبی براي انتخابات سیزدهمین دوره ریاست جمهوري و ششمین دوره شوراهاي شهر و روستا،

 
واجد شرایط راي دادن هستند. 



رئیس ستاد انتخابات استان گفت: براي انتخابات 28 خرداد 569 هزار و 627 نفر در خراسان جنوبی واجد شرایط راي دادن هستند

 
که از این تعداد 288 هزار و 648 نفر آقا و 280 هزار و 979 نفر خانم هستند. 

خوش خبر درخصوص راي اولی ها نیز افزود: 16 هزار و 348 نفر در استان با رسیدن به سن قانونی، براي اولین بار می توانند راي

 
بدهند که 8 هزار و 311 نفر پسر و 8 هزار و 803 نفر دخترند. 

 
وي گفت: متولدان 28 خرداد 1382 به قبل می توانند در انتخابات پیشرو شرکت کنند. 

 
   

 
 

رئیس شوراي اطلاع رسانی خراسان جنوبی همچنین گفت: رسانه ها باید براي آگاهی رسانی، ایجاد شور و نشاط انتخاباتی و اطلاع

 
رسانی برنامه هاي انتخابات به مردم، فعال تر از گذشته در سطح استان اقدام کنند. 

به گزارش امروز خراسان جنوبی؛ خوش خبر با بیان این مطلب خاطرنشان کرد: سیاست ما در انتخابات 1400 ایجاد انسجام، تعامل و

 
اتفاق نظر بین عوامل اجرایی و بازرسی و همه افرادي می باشد که در این زمینه فعالیت می کنند. 

 
به گفته وي؛ تکلیف همه ما این است که حول محور قانون مداري و رعایت اصل بیطرفی گام برداریم. 

معاون استاندار با اشاره به این که با تحقق این هدف، امنیت و سلامت انتخابات را ارتقا خواهیم بخشید، تصریح نمود: باید از همه

 
ظرفیت ها در راستاي برگزاري انتخاباتی پرشکوه در استان استفاده کنیم. 

خوش خبر تأکید کرد: در این راستا کلیدي ترین نقش را شوراي اطلاع رسانی استان در زمینه تنویر افکار عمومی و آگاهی بخشی

 
دارد. 

 
به گفته وي؛ ما باید علاوه بر صیانت از آراي مردم ، این باور را نیز ایجاد کنیم که رأي آن ها در آینده کشور تأثیر فروانی دارد. 

رئیس شوراي اطلاع رسانی استان گفت: ما باور داریم انتخابات مظهر مردم سالاري دینی است و استفاده ار توان نخبگان را در جامعه

 
عینیت می بخشد. 



خوش خبر با اشاره به این که برگزاري انتخابات با وجود بیماري کرونا، تجربه جدیدي است، ادامه داد: هر چند انتخابات مجلس
شوراي اسلامی نیز در این شرایط برگزار شد، اما براي این دوره از انتخابات ریاست جمهوري و شوراهاي شهري و روستایی، مجرب تر

 
عمل خواهیم کرد. 

وي افزود: اکنون که مردم و نامزدها تنور انتخاباتی را گرم می کنند، باید نگاه مشترك تبعیت از قانون را در خود تقویت کرده، اخلاق

 
انتخاباتی را رعایت نمایند. 

 
به گفته وي؛ مردم باید با تکیه بر توانمندي ها، از تخریب و سیاه نمایی پرهیز کنند تا سلامت انتخابات تضمین شود. 

معاون استاندار متذکر شد:اگر فردي بخواهد منافع شخصی و جناحی را به گونه اي دنبال کند که موجب تخریب منافع ملی شود،

 
دستگاه هاي قضایی و بازرسی بدون مماشات ورود کرده و فرد خاطی را به مراجع قانونی خواهند سپرد. 

خوش خبر یادآور شد: بر اساس تصمیمات ستاد ملی کرونا، الزاماتی براي تبلیغات انتخاباتی تعیین شده تا علاوه بر کاهش تجمعات،

 
شاهد حضور مردم در فضاهاي باز باشیم. 

وي تصریح نمود: طبق محدودیت هاي اعلام شده، در مناطق قرمز حداکثر 15 نفر، در مناطق نارنجی 20 نفر و در مناطق زرد 30 نفر

 
اجازه حضور در فضاهاي بسته را دارند. 

 
به گفته وي؛ در محیط هاي روباز نیز با رعایت پروتکل هاي بهداشتی استفاده از 30 درصد ظرفیت فضا امکان پذیر می باشد. 

رئیس شوراي اطلاع رسانی استان در بخش دیگري از سخنانش به برگزاري الکترونیکی انتخابات شوراي اسلامی شهر بیرجند اشاره
کرد و گفت: 115 شعبه براي بیرجند پیش بینی شده و الزامات لازم براي برگزاري در حال تهیه می باشد و برگزاري دوره هاي

 
آموزشی مرتبط نیز براي متولیان و مسئولان پیش بینی شده است. 

خوش خبر خاطرنشان کرد: آگاهی رسانی به مردم براي نحوه رأي دادن، از طریق محتواهاي تولیدي در رسانه ملی، خبرگزاري ها و

 
فضاهاي مجازي انجام خواهد گرفت. 

وي اظهار داشت:باید از تمام ظرفیت هاي موجود، براي تشویق مردم به حضور در انتخابات و ایجاد اطمینان خاطر از سلامت شعب

 
اخذ رأي استفاده شود. 

 
به گفته وي؛ با توجه به شرایط کرونایی، ساعت رأي گیري تا 2 بامداد خواهد بود. 

 
خسارت طوفان 

 
شکسته شدن 18 اصله درخت و 3 تیر برق/4 

 
طوفان شبانه روز گذشته در خراسان جنوبی سبب شکسته شدن 18 اصله درخت و 3 تیر برق شد. 

به گزارش خبرگزاري صداوسیماي مرکز خراسان جنوبی، مدیر کل مدیریت بحران استانداري گفت: در اثر طوفان دیروز ، 18 اصله
درخت و 3 تیر برق شکسته شدند که شکستگی تیر هاي برق در

 
چند ساعت برطرف شد. 

میرجلیلی گفت: وزش باد شدید کاهش دید افقی را هم در برخی
شهرستان هاي استان به ویژه فردوس ، سرایان ، بخشی از
بیرجند ، نهبندان و طبس به دنبال داشت که دیروز بعدازظهر

 
باعث اختلال در تردد جاده اي در این شهرستان ها شد. 

وي با اشاره به تداوم وزش باد هاي شدید و خیزش گرد و خاك
تا امشب از آماده باش تیم هاي امداد شهرستان ها خبر داد و از
شهروندان خواست در تردد هاي جاده اي احتیاط و شرایط جوي



 
را مد نظر قرار دهند. 

 
بهره برداري از 42 طرح مرمتی میراث فرهنگی 

42 طرح مرمتی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان جنوبی امروز همزمان با 526 طرح در سطح کشور به

 
بهره برداري رسید. 

 
با بهره برداري از این طرح ها که با هزینه کرد 210 میلیارد ریال اعتبار اجرا شده، براي 228 نفر اشتغالزایی شد. 

احیاي خانه هاي کیانی زاده ، شهابی ، اسدي ، جباري ، غضنفري
، بی بی مرادي (موزه خصوصی تاریخ طبیعی)، پردلی (موزه
خصوصی لباس محلی) و خانه فروتنی (موزه عروسک) همچنین
آسباد هاي طبس مسینا و علی آباد شریف و همچچنین دفتر
پایگاه بیابان لوت و قلعه شاهدژ  از جمله طرح هایی است که در

 
این مراسم به بهره برداري رسید. 

این مراسم با حضور ویدئو کنفرانسی رئیس جمهور و طالبیان معاون میراث فرهنگی وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی

 
که به استان سفر کرد ، برگزار شد. 

 
با فرمان رییس جمهوري؛ 42 طرح میراث فرهنگی خراسان جنوبی به بهره برداري رسید 

 بیرجند &– ایرنا &– 42 طرح حوزه میراث فرهنگی استان
خراسان جنوبی شامل مرمت، احیا و بهره برداري از بناهاي تاریخی روز پنجشنبه با ارتباط تصویري رییس جمهوري در باغ اکبریه

 
بیرجند به طور همزمان افتتاح شد. 

به گزارش ایرنا این طرح ها در شصت و نهمین برنامه افتتاحیه جهش تولید امروز (ششم خرداد) همزمان با افتتاح طرح هاي ملی

 
وزارت میراث فرهنگی، گردشکري و صنایع دستی در سراسر کشور با فرمان رییس جمهوري به بهره برداري رسید. 

معاون میراث فرهنگی وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی، استاندار خراسان جنوبی و جمعی از مسوولان استانی در آیین

 
افتتاح 42 طرح میراث فرهنگی خراسان جنوبی در باغ اکبریه بیرجند که اثر جهانی است، حضور دارند. 



مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان جنوبی گفت: 42 طرح حوزه میراث فرهنگی شامل مرمت و احیا و بهره
برداري از بناهاي تاریخی در شهرستان هاي مختلف استان است که امروز همزمان با بهره برداري از طرح هاي ملی وزارت میراث

 
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی با دستور رییس جمهوري به بهره برداري رسید. 

حسن رمضانی افزود: این طرح ها با 21 میلیارد تومان اعتبار از محل سرمایه گذاري بخش خصوصی و تسهیلات دولتی اجرا شد و با

 
بهره برداري از آنها براي 228 نفر اشتغال ایجاد می شود. 

وي اظهار داشت: سال 99 با وجود شیوع کرونا در حوزه میراث فرهنگی استان خراسان جنوبی فعالیت هاي گسترده اي انجام شد که

 
ثبت 32 اثر از این استان در فهرست آثار ملی کشور و مرمت 58 بناي تاریخی از جمله این اقدامات بوده است. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان جنوبی از جمله آثار شاخص مرمت شده به باغ جهانی اکبریه بیرجند با
اعتبار پنج میلیارد ریال، باغ رحیم آباد بیرجند با اعتبار یک میلیارد ریال، مرمت آسبادهاي (آسیاب بادي) استان با اعتبار سه میلیارد

 
ریال و مرمت قنات بلده با اعتبار سه میلیارد ریال اشاره کرد. 

وي مرمت بافت هاي تاریخی شهري و روستایی را از دیگر فعالیت هاي حوزه میراث فرهنگی عنوان کرد و گفت: مرمت بافت هاي
تاریخی از جمله بافت تاریخی خوسف، بیرجند، تون و بشرویه با اعتبار هشت میلیارد ریال از تلاش هاي ارزشمند میراث فرهنگی در

 
حفاظت از معماري بومی و سنتی خراسان جنوبی است. 

رمضانی از مرمت بافت خوسف با اعتبار 2 میلیارد ریال و بافت بشرویه با اعتبار 2 میلیارد ریال، بافت بیرجند با اعتبار سه میلیارد و
500 میلیون ریال و بافت تاریخی شهر تون فردوس با اعتبار 2 میلیارد ریال خبر داد و افزود: 10 خانه مشارکتی نیز با اعتبار

 
پنج میلیارد ریال مرمت شد و در قالب اقامتگاه هاي بوم گردي و سایر اماکن مورد بهره برداري قرار گرفت. 

وي بیان کرد: یکی از بخش هاي فعال اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان جنوبی آزمایشگاه حفاظت و

 
مرمت اشیا است که در چارچوب وظایف و تعهدات محوله طی سال 99 مطابق اصول فنی، مرمت 50 شی تاریخی را انجام داده است. 

526 طرح میراث فرهنگی و گردشگري با ارزش سرمایه گذاري 2 هزار و 537 میلیارد تومان امروز با دستور رییس جمهوري در استان

 
هاي مختلف کشور افتتاح شد که سهم خراسان جنوبی 42 طرح در حوزه میراث فرهنگی بود. 

بیش از 2 هزار اثر تاریخی، فرهنگی و طبیعی در خراسان جنوبی شناسایی شده و تاکنون 948 اثر از این استان در فهرست میراث

 
ملی به ثبت رسیده است. 

در حال حاضر چهار اثر جهانی شامل باغ و عمارت اکبریه، قنات بلده فردوس، بیابان لوت و روستاي جهانی خراشاد در استان خراسان

 
جنوبی وجود دارد که سه اثر از این تعداد در دولت تدبیر و امید ثبت جهانی شد. 

 
ششمین اقامتگاه بوم گردي شهرستان خوسف به بهره برداري رسید 



 بیرجند &– ایرنا &– ششمین اقامتگاه بوم گردي شهرستان
خوسف و طرح مرمت خانه میرزا جعفر با حضور معاون میراث فرهنگی وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی به بهره برداري

 
رسید. 

به گزارش ایرنا خانه میرزا جعفر از بناهاي اوایل دوره قاجار در بافت تاریخی خوسف است که در تملک میراث فرهنگی، گردشگري و

 
صنایع دستی قرار دارد و مرمت این خانه تاریخی از اعتبارات ملی بافت تاریخی خوسف انجام شده است. 

معاون وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی روز پنجشنبه در حاشیه افتتاح طرح هاي میراث فرهنگی و
گردشگري شهرستان خوسف در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: سعی می کنیم با حمایت هاي ویژه و طرح هاي قابل اجرا در

 
بافت تاریخی خوسف، آن را به عنوان یک شهر جهانی معرفی کنیم. 

محمدحسن طالبیان با ابراز خرسندي از زندگی جاري و به سبک گذشتگان در بافت تاریخی خوسف، آن را پویا و منحصر به فرد
توصیف کرد و گفت: اصالت و فرهنگ این بافت 21 هکتاري که همچنان در گذر زمان دستخوش کمترین تغییرات شده است

 
باید محفوظ بماند. 

وي درخصوص اختصاص اعتبارات ویژه براي بافت خوسف گفت: اجراي برنامه سنگ فرش داخل بافت، راه اندازي 2 موزه در خانه هاي
تاریخی در تملک میراث فرهنگی، اختصاص نیروي انسانی براي پایگاه ملی بافت تاریخی خوسف، احیا و مرمت قلعه قدیمی در قالب

 
بازارچه صنایع دستی از جمله برنامه هاي اولویت دار است. 

وي افزود: علاوه بر اعتبارات ویژه کشوري و استانی براي احیاي بافت خوسف، پیگیر خواهیم بود تا از محل اعتبارات ستاد بازآفرینی

 
بافت هاي تاریخی کشور نیز اعتباراتی به این شهرستان تزریق شود. 

معاون وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گفت: علاوه بر این، طرح هاي مرمتی و بازآفرینی بافت تاریخی خوسف به

 
وزارتخانه ارسال تا پس از بررسی براي تامین اعتبار اقدام شود. 

فرماندار خوسف هم در این بازدید گفت: این شهرستان داراي ظرفیت هاي زیادي در حوزه گردشگري است که توجه به آنها می تواند

 
زمینه هاي توسعه شهرستان را رقم بزند. 

محمدعلی آخوندي هزینه مرمت خانه تاریخی میرزا جعفر را 6 میلیارد ریال و احداث اقامتگاه بوم گردي ابن حسام را چهار میلیارد



ریال اعلام کرد و افزود: بافت تاریخی خوسف یکی از بافت هاي باارزش استان است که نیازمند تامین اعتبار لازم براي احیا و مرمت

 
است. 

فرماندار خوسف اظهار داشت: در بافت تاریخی خوسف 27 اثر تاریخی ثبت شده قرار دارد که قدیمی ترین بناي شهر خوسف مسجد

 
جامع است. 

وي گفت: دریاچه ثبت ملی گواب نیز در مجاورت بافت تاریخی خوسف است که با توجه بیشتر و سرمایه گذاري به یک منطقه بکر و

 
منحصر به فرد تبدیل خواهد شد. 

وي هزینه مرمت بافت تاریخی خوسف را بسیار بالا دانست و گفت: بافت خوسف تقریبا مربوط به دوره قاجاریه است و یک بافت زنده و

 
پویا از جمعیت شهري است که مردم در دل آن زندگی می کنند. 

فرماندار خوسف پیشنهاد کرد: شهر خوسف تبدیل به یک موزه ملی شود تا این شهر با ظرفیت هاي بالقوه اي که دارد تبدیل به قطب

 
گردشگري استان شود. 

وي افزود: مرکز شهرستان به عنوان شهر ملی پارچه بافی مله ثبت ملی شده و این هنر دست هنرمندان شهرستان نیازمند حمایت

 
هاي بیشتر است. 

آخوندي گفت: مردم در این بافت به هنر مله بافی که نسل به نسل چرخیده، مشغول هستند و این هنر هم به یک صنعت گردشگري

 
قابل تبدیل است. 

وي از حمایت همه دستگاه هاي اجرایی شهرستان خوسف براي حفاظت از بافت ارزشمند مرکز شهرستان خبر داد و افزود: با هر گونه

 
ساخت و سازي که به این بافت آسیب بزند، به صورت جد برخورد خواهد شد. 

وي از پیگیري جذب اعتبار در ستاد بازآفرینی شهري براي بافت تاریخی خوسف خبر داد و گفت: امیدواریم در سال جاري با تخصیص

 
اعتبار لازم شاهد مرمت بخش اعظم این بافت باشیم. 

رییس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان خوسف نیز با اشاره به افتتاح پروژه هاي روز جاري گفت: خانه میرزا
جعفر به عنوان اداره میراث فرهنگی شهرستان خوسف و خانه تاجور به زودي به عنوان خانه صنایع دستی، دبیرخانه شهر ملی مله

 
بافی و دبیرخانه سنگ مورد استفاده قرار خواهد گرفت. 

علی صالحی معرفی و ثبت بافت تاریخی خوسف به عنوان موزه زنده و طبیعی تاریخ ایران را از جمله برنامه هاي در دست اجرا اعلام
کرد و گفت: راه اندازي 2 موزه سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی، مشاغل سنتی و راه اندازي بازارچه صنایع دستی در قلعه خوسف از

 
برنامه هاي اولویت دار است. 

بازدید از آرامگاه ابن حسام خوسفی، خانه میرزا جعفر، بافت تاریخی، خانه هاي قدیمی و در دست مرمت شهرستان خوسف از دیگر

 
برنامه هاي معاون میراث فرهنگی وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در خوسف بود. 



 
مرکز شهرستان خوسف در فاصله 36 کیلومتري بیرجند است. 

42 طرح حوزه میراث فرهنگی استان خراسان جنوبی شامل مرمت، احیا و بهره برداري از بناهاي تاریخی امروز (پنجشنبه) با ارتباط

 
تصویري رییس جمهوري در باغ اکبریه بیرجند به طور همزمان افتتاح شد. 

معاون میراث فرهنگی وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی، استاندار خراسان جنوبی و جمعی از مسوولان استانی در آیین

 
افتتاح 42 طرح میراث فرهنگی خراسان جنوبی حضور داشتند. 

 
500 پروژه میراث فرهنگی تا پایان دولت قابل بهره برداري است 

 بیرجند &– ایرنا &– معاون میراث فرهنگی وزیر میراث
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گفت: این ظرفیت وجود دارد که تا پایان دولت دوازدهم به شرط تخصیص اعتبار تعداد 500

 
پروژه دیگر در حوزه میراث فرهنگی به بهره برداري برسد. 

به گزارش ایرنا "محمدحسن طالبیان" روز پنجشنبه در آیین افتتاح 42 طرح میراث فرهنگی استان خراسان جنوبی که با دستور
رییس جمهوري به صورت ویدئوکنفرانسی در باغ اکبریه بیرجند برگزار شد، افزود: در مراسم قبل 320 پروژه میراث فرهنگی با دستور
رییس جمهوري افتتاح شد و امروز علیرغم کمبود اعتبارات 500 پروژه از 526 پروژه اعلام شده از سوي وزیر میراث فرهنگی با اعتبار

 
450 میلیارد تومان در حوزه میراث فرهنگی به بهره برداري رسید. 

وي اظهار داشت: کارگاه هاي مرمت میراث فرهنگی در ایام سخت کرونا تعطیلی نداشته است و اکنون در خراسان جنوبی 42 پروژه

 
مرمت، احیا و بهره برداري از بناهاي تاریخی در شهرستان هاي مختلف استان افتتاح می شود. 

معاون وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گفت: این پروژه ها با مشارکت بخش خصوصی و اعتباري بالغ بر 21 میلیارد

 
تومان و اشتغال مستقیم 228 نفر با دستور رییس جمهوري در خراسان جنوبی به بهره برداري می رسد. 

وي از خراسان جنوبی به عنوان سرزمین کویرها و روستاهاي شگفت انگیز با جاذبه هاي پر رمز و راز یاد کرد و گفت: این استان
مردمان با فرهنگ، خویشتن دار و سختکوش دارد و داراي جاذبه هاي طبیعی کم نظیر چون بیابان لوت و روستاي خراشاد به عنوان

 
دومین روستاي جهانی صنایع دستی است. 

طالبیان افزود: گسترده جغرافیاي تاریخی فرهنگی ایران و سابقه طولانی زیست در ایران ما را میراث دار هزاران اثر ملموس و



 
ناملموس ملی، منطقه اي و جهانی کرده است. 

وي گفت: تهیه پرونده هاي ثبت جهانی مشترك مانند نوروز 12 کشوري، هنر نگارگري ایرانی، کمانچه و دانش پخت نان تخت، آیین
زیارت کلیساي تادئوس و در حال حاضر جشن مهرگان، یلدا، ترکمن دوزي، نوغان داري و ابریشم دوزي باعث نزدیکی کشورها و

 
تقویت صلح شده است. 

معاون میراث فرهنگی وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی بیان کرد: پرونده خوشنویسی، تکریم زوار و فرهنگ زیارت امام

 
رضا (ع) نشان از غناي فرهنگی و معنوي این مرز و بوم دارد. 

وي گفت: رویکرد مردمی کردن مرمت و احیاي بناهاي تاریخی ناشی از تعلق و دلبستگی مردم به عناصر هویت ساز است و سرمایه
گذاري در حوزه میراث فرهنگی به شکوفایی اقتصاد فرهنگی، تداوم دانش فرهنگ و تاریخی ایران، نشاط و شادي براي مردم و به ویژه

 
به توسعه پایدار کمک می کند. 

طالبیان اضافه کرد: انجام 2 هزار و 500 پروژه مرمتی و حدود 2 هزار کارگاه فعال مرمتی که بالغ بر 90 درصد توسط بخش خصوصی
و مردم انجام شده، رشد 400 درصدي موزه هاي خصوصی در کشور، استرداد بیش از 2 هزار و 500 اثر از خارج کشور، شکل
گیري 80 پایگاه ملی و جهانی به عنوان قطب هاي علمی و فنی و ایجاد سامانه هاي جامع و هوشمند میراث فرهنگی گوشه اي از این

 
تلاش ها در دولت تدبیر و امید است. 

وي گفت: خراسان جنوبی اکنون داراي 948 اثر ثبت شده در فهرست میراث ملی است و سه اثر ثبت شده جهانی در حوزه میراث

 
فرهنگی دارد که این آثار از غار خونیک قاین با 25 هزار سال قدمت آغاز و تا دوره معاصر را شامل می شود. 

وي با اشاره به ثبت 212 اثر در فهرست آثار ملی و 2 اثر تاریخی و طبیعی خراسان جنوبی در فهرست میراث جهانی طی هشت سال
گذشته افزود: مرمت 120 بناي تاریخی، راه اندازي پنج موزه، ایجاد هشت هزار شغل، راه اندازي 21 تعاونی، صدور هزار و 645 پروانه
تولید صنایع دستی، اعطاي 600 میلیارد ریال تسهیلات بانکی به بخش گردشگري، راه اندازي 2 هتل سه و چهار ستاره و ایجاد 80
اقامتگاه بومگردي، یک هتل کاروان، 2 بوتیک هتل، یک دهکده گردشگري در بیرجند و سه کمپ بیابان در نهبندان و سرایان تنها

 
بخش کوچکی از اقدامات دولت دوازدهم در این استان است. 

42 طرح حوزه میراث فرهنگی استان خراسان جنوبی شامل مرمت، احیا و بهره برداري از بناهاي تاریخی روز پنجشنبه با ارتباط

 
تصویري رییس جمهوري در باغ اکبریه بیرجند به طور همزمان افتتاح شد. 

526 طرح میراث فرهنگی و گردشگري با 2 هزار و 537 میلیارد تومان سرمایه گذاري و 2 هزار و 697 نفر اشتغالزایی در شصت و
نهمین پویش ملی "تدبیر و امید براي جهش تولید" و ادامه پروژه هاي افتتاحی پنجشنبه ها که دولت از سال گذشته در دستور کار
خود قرار داده است، امروز پنجشنبه 6 خرداد در استان هاي مختلف کشور با دستور رئیس جمهوري و به صورت ویدئو کنفرانس

 
افتتاح شد که سهم خراسان جنوبی 42 پروژه در حوزه میراث فرهنگی بود. 

 
معاون وزیر میراث فرهنگی: بناهاي تاریخی با مشارکت مردم مرمت می شود 



 بیرجند &– ایرنا &– معاون میراث فرهنگی وزیر میراث
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گفت: سیاست اصلی این وزارتخانه مشارکت مردم، بخش خصوصی و دستگاه ها در حفظ و مرمت

 
بناهاي تاریخی همچنین بهره برداري از آنها است. 

محمدحسن طالبیان روز پنجشنبه در حاشیه افتتاح 42 طرح حوزه میراث فرهنگی استان خراسان جنوبی که با حضور ویدئوکنفرانسی
رییس جمهوري در باغ اکبریه بیرجند برگزار شد، در جمع خبرنگاران افزود: بیش از پنج هزار بنا و مجموعه تاریخی در سال هاي

 
اخیر مرمت شده است و سعی می کنیم از مشارکت مردم بهره ببریم. 

وي با اشاره تغییر رویکرد میراث فرهنگی به سمت بهره گیري از مشارکت هاي مردمی گفت: همراهی مردم در این زمینه بی نظیر

 
بوده است. 

معاون وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی اظهار داشت: در گذشته موزه هاي خصوصی بسیار اندك بود که اکنون به 170

 
موزه رسیده و 130 موزه در 6 سال گذشته راه اندازي شده است. 

وي بیان کرد: خراسان جنوبی به دلیل مردمان خوب و آثار بی نظیري که دارد، سرزمین پر رمز و راز و کشف نشده حتی براي

 
هموطنان است که به دلیل فاصله زیاد از نقاط مرکزي خیلی شناخته شده نیست. 

معاون میراث فرهنگی وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گفت: خراسان جنوبی براي ما به عنوان مهد تمدن ایرانی

 
اسلامی همیشه شناخته شده بوده و در حوزه میراث فرهنگی کشور کم نظیر است. 

وي افزود: در این سال ها در حوزه میراث فرهنگی اقدامات زیادي صورت گرفته و خراسان جنوبی هم در پرونده هاي ثبت جهانی

 
نقش ویژه اي داشته است که قنات بلده فردوس پدیده  فوق العاده و جهانی است که باید این ارزش شناخته شود. 

طالبیان بیان کرد: در حوزه ثبت ملی هم خراسان جنوبی 948 اثر در فهرست میراث ملی کشور دارد که 212 اثر در دولت تدبیر و

 
امید ثبت ملی شده است. 

وي گفت: امروز هم با دستور رییس جمهوري همزمان با افتتاح طرح هاي ملی وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی 42
پروژه حوزه میراث فرهنگی شامل مرمت، احیا و بهره برداري از بناهاي تاریخی خراسان جنوبی به بهره برداري رسید و تعداد زیادي

 
دیگر آماده است که به زودي معرفی خواهد شد. 



معاون وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی اضافه کرد: در صورت تامین اعتبار 150 میلیارد تومانی درخواست شده از

 
سوي وزارت میراث فرهنگی 500 پروژه ملی این حوزه تا پایان دولت تدبیر و امید در کشور به بهره برداري می رسد. 

وي اظهار داشت: از این تعداد پروژه 490 مورد بناي تاریخی و 10 موزه بزرگ است که خراسان جنوبی هم سهم قابل ملاحظه اي

 
دارد. 

وي گفت: اعتبارات میراث فرهنگی نسبت به گستردگی آن خیلی فاصله دارد و 180 میلیارد تومان در سال 98 و 300 میلیارد تومان

 
در سال 99 اعتبار داشتیم که امیدواریم در سال جاري به 500 میلیارد تومان برسد اما مقدار زیادي از این اعتبارات هم اوراق است. 

 
طالبیان تصریح کرد: حدود 40 هزار اثر تاریخی در سطح کشور داریم که این میزان اعتبار براي حفظ و مرمت آنها بسیار ناچیز است. 

وي افزود: باید توجه بیشتري به میراث فرهنگی کشور شود زیرا باعث حفظ هویت فرهنگی، ایجاد اشتغال و تداوم دانش تاریخی می

 
شود. 

معاون میراث فرهنگی وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گفت: در خراسان جنوبی پنج میلیارد و 200 میلیارد تومان از

 
محل اعتبارات ملی در سال مالی 99 براي مرمت بناهاي تاریخی هزینه شده است. 

وي با بیان اینکه در حوزه میراث فرهنگی ردیفی براي کمک به دستگاه هاي دولتی نداریم افزود: دستگاه هایی که مالکیت بناهاي
تاریخی را دارند باید خودشان در حوزه مرمت ورود کنند و اعتبارات ما در حوزه حمایتی و بخش هایی که در اختیار میراث فرهنگی

 
قرار دارد، هزینه می شود. 

طالبیان گفت: درخصوص ارگ کلاه فرنگی بیرجند هم استانداري نسبت به ایجاد موزه سیاسی و اجتماعی در این مکان تاریخی اقدام

 
کند و ما هم نسبت به تامین محتوا و تجهیزات کمک خواهیم کرد. 

42 طرح حوزه میراث فرهنگی استان خراسان جنوبی شامل مرمت، احیا و بهره برداري از بناهاي تاریخی روز پنجشنبه با ارتباط

 
تصویري رییس جمهوري در باغ اکبریه بیرجند به طور همزمان افتتاح شد. 

526 طرح میراث فرهنگی و گردشگري با 2 هزار و 537 میلیارد تومان سرمایه گذاري و 2 هزار و 697 نفر اشتغالزایی در شصت و
نهمین پویش ملی "تدبیر و امید براي جهش تولید" و ادامه پروژه هاي افتتاحی پنجشنبه ها که دولت از سال گذشته در دستور کار
خود قرار داده است، امروز پنجشنبه 6 خرداد در استان هاي مختلف کشور با دستور رئیس جمهوري و به صورت ویدئو کنفرانس

 
افتتاح شد که سهم خراسان جنوبی 42 پروژه در حوزه میراث فرهنگی بود. 

همچنین امروز با حضور معاون وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در بیرجند کتاب درختان کهنسال خراسان جنوبی

 
رونمایی شد. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان جنوبی گفت: این کتاب به معرفی تعدادي از درختان کهنسال ثبت شده

 
در فهرست میراث ملی می پردازد. 



 
حسن رمضانی افزود: این درختان مربوط به کل استان بوده و شامل انواع سرو، چنار، بنه، گردو، زیتون، بید و سایر درختان است. 

وي گفت: کتاب حاضر جلد اول معرفی درختان کهنسال استان نوشته زهرا رضایی ملکوتی و محسن پویان است و جلد دوم و سوم آن

 
در سال جاري و سال آینده به چاپ خواهد رسید. 

محمدحسن طالبیان که شامگاه چهارشنبه پنجم خرداد به منظور افتتاح همزمان 42 طرح میراث فرهنگی وارد خراسان جنوبی شد، از

 
بافت تاریخی بیرجند و باغ و عمارت جهانی اکبریه نیز بازدید کرد. 

 
14 دستگاه اجرایی براي توسعه دُرح سربیشه مشارکت کردند/2 

 مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) خراسان جنوبی گفت: در
زمینه توسعه بخش دُرح شهرستان مرزي سربیشه تاکنون 30 قرارداد با 14 دستگاه اجرایی منعقد شده که سهم کمیته امداد در این

 
قراردادها 28 میلیارد و 608 میلیون تومان است. 

رضا سلم آبادي روز پنجشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: کمیته امداد امام خمینی (ره) براساس تفاهم نامه اي که سال

 
1398 با استانداري خراسان جنوبی امضا کرد، معین محرومیت زدایی و توسعه اي بخش درح از توابع شهرستان سربیشه است. 

وي بیان کرد: این نهاد در سال مالی جاري براي اجراي تعهدات خود در تفاهم نامه محرومیت زدایی بخش دُرح هفت میلیارد و 500

 
میلیون تومان هزینه کرده است. 

مدیرکل کمیته امداد خراسان جنوبی گفت: تعهدات کمیته امداد درخصوص اجراي پروژه هاي صدا و سیما، چمن مصنوعی روستاي
گلوباغ، آبرسانی به روستاي تیغاب و خودروي حمل زباله شهرداري درح به مبلغ یک میلیارد و 320 میلیون تومان به طور کامل

 
اجرایی شده است. 

وي عنوان کرد: براي سال جاري نیز 17 میلیارد تومان بابت سهم مشارکت کمیته امداد در سند توسعه درح در راستاي اجراي تفاهم

 
نامه منعقد شده و این مبلغ در صورت تامین اعتبار سهم دستگاه هاي اجرایی در نظر گرفته شده است. 

سلم آبادي با اشاره به اینکه کل اعتبار بلاعوض سند توسعه درح 444 میلیارد تومان است افزود: از این مبلغ 114 میلیارد تومان سهم
کمیته امداد و 320 میلیارد تومان سهم دستگاه هاي اجرایی است. 



وي اظهار داشت: کل تسهیلات اشتغال تفاهم نامه توسعه درح 167 میلیارد تومان است که سهم کمیته امداد 132 میلیارد تومان و

 
سهم دستگاه هاي اجرایی 35 میلیارد تومان است. 

 
شناسایی محل تبدیل نان تازه به خشک در خراسان جنوبی/4 

 معاون بازرسی و حمایت از مصرف کنندگان سازمان صنعت،
معدن و تجارت خراسان جنوبی گفت: با رصد بازار آرد و نان توسط بازرسان این سازمان یک محل نگهداري و تبدیل نان تازه به نان

 
خشک شناسایی شد. 

علی تهوري روز چهارشنبه به رسانه ها اعلام کرد: با رصد و نظارت بازرسان بر حوزه آرد و نان، حدود 60 کیسه نان سالم خریداري

 
شده از واحدهاي صنفی به وزن تقریبی یک هزار و 200 کیلوگرم براي تبدیل به نان خشک توقیف شد. 

 
وي افزود: در این راستا سه فرد که اقدام به جمع آوري و انباشت نان هاي تازه و سالم از سطح نانوایی ها می کردند، شناسایی شدند. 

معاون بازرسی و حمایت از مصرف کنندگان سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی بیان کرد: این پرونده تخلف براي سیر

 
مراحل قانونی به مراجع ذیصلاح ارسال شد. 

 
وي با هشدار به سودجویان تاکید کرد: با هرگونه تخلف در حوزه آرد و نان براساس ضوابط و قانون به شدت برخورد می شود. 

 
ساختمان ستاد اقامه نماز خراسان جنوبی افتتاح شد 



 ساختمان اداري آموزشی ستاد اقامه نماز استان خراسان جنوبی

 
با حضور قائم مقام ستاد اقامه نماز کشور، استاندار خراسان جنوبی و رییس سازمان بسیج سازندگی افتتاح شد. 

رییس ستاد اقامه نماز خراسان جنوبی در آیین افتتاح این طرح عمرانی گفت: ستاد اقامه نماز، مسجد امام خمینی (ره) سایت اداري و

 
بنیاد مهدویت در این مجموعه طراحی شد که با زیربناي 400 متر مربع و اعتبار 15 میلیارد ریال امروز به بهره برداري رسید. 

حجت الاسلام حسین کمیلی افزود: ساختمان اداري آموزشی ستاد اقامه نماز استان در زمینی به مساحت 730 متر مربع در محدوده
سایت اداري از محل اعتبارات تملک دارایی سرمایه اي و با همکاري اداره کل راه و شهرسازي و بسیج سازندگی خراسان جنوبی

 
احداث شد. 

وي اظهار داشت: این ساختمان آبان سال 98 با حضور حجت الاسلام و المسلمین قرائتی و در حاشیه پنجمین اجلاس نماز خراسان
جنوبی کلنگ زنی شد و کتابخانه تخصصی نماز و مهدویت در آن راه اندازي شده است که در آینده نزدیک کتابخانه تخصصی تفسیر

 
قرآن هم راه اندازي خواهد شد. 

فرمانده سپاه انصارالرضا (ع) خراسان جنوبی هم گفت: اجراي طرح هاي محرومیت زدایی و عمرانی با مشارکت بسیج باعث سرعت

 
کارها و صرفه جویی در هزینه ها می شود. 

سردار علی قاسمی افزود: اقدامات محرومیت زدایی خوبی در خراسان جنوبی در حال اجراست که امیدواریم به صورت مستمر ادامه

 
یابد تا شاهد توسعه و ارتقاي شاخص هاي مناطق محروم باشیم. 

 
مسجد این ساختمان به متراژ 100 متر مربع در راستاي رفع نیاز مجموعه هاي مستقر در سایت اداري بیرجند احداث شده است. 

 
سازمان بسیج مستضعفین ایجاد 200 هزار فرصت شغلی را در برنامه دارد 



 بیرجند &– ایرنا &– رییس سازمان بسیج مستضعفین گفت:
امسال برنامه ما ایجاد 200 هزار فرصت شغلی جدید است که بیشتر آنها در مناطق روستایی و قطب هاي زنجیره تولید خواهد بود و

 
اشتغال مولد است. 

سردار سرتیپ پاسدار غلامرضا سلیمانی روز پنجشنبه در آیین بهره برداري از طرح هاي عمرانی و محرومیت زدایی بسیج سازندگی در

 
شهرستان زیرکوه افزود: یکی از اولویت هاي بسیج در رفع محرومیت حل مشکلات آب براي استان خراسان جنوبی است. 

وي بیان کرد: پروژه آبرسانی از دریاي عمان و خلیج فارس در دست اجراست و آب هاي ژرف عملیاتی شده که این پروژه هاي تعریف

 
شده باید در دولت آینده اجرایی شود. 

رییس سازمان بسیج مستضعفین گفت: محرومیت زدایی از مناطق محروم ضروري است و معنا ندارد برخورداري ها در کشور ما

 
آنچنان متفاوت باشد که قشري به همه امکانات دسترسی داشته و عده اي در محرومیت زندگی کنند. 

وي افزود: اگر ریل گذاري اقتصادي و توزیع ثروت غلط باشد، نتیجه آن محرومیت زیاد برخی از مناطق خواهد بود و باید برنامه جامع

 
محرومیت زدایی در کشور به صحنه اجرا درآید. 

سردار سلیمانی اظهار داشت: نظام مقدس جمهوري اسلامی ایران خدمات زیرساختی زیادي را در بیش از چهار دهه انجام داده اما در

 
حال حاضر هنوز شاهد هستیم که محرومیت در برخی مناطق به ویژه خراسان جنوبی و استان هاي دیگر برطرف نشده است. 

وي گفت: مسوولان نظام به دنبال این هستند که در یک بازه زمانی کوتاه مدت محرومیت را از تمامی مناطق محروم ریشه کن کنند
و باید براي مناطق محروم برنامه محرومیت زدایی میان مدت تهیه شود چون بنا است بسیج مستضعفین و سپاه میدان دار این حرکت
در سطح کشور باشد و دستگاه هاي اجرایی به عنوان مسوول راهبردها مشخص شدند تا برنامه هاي میدانی، منطقه اي و استانی تهیه

 
شود. 

رییس سازمان بسیج مستضعفین افزود: پیشنهاد ما این است که سپاه، دستگاه هاي اجرایی و استانداري با استفاده از ظرفیت نخبگان
استان و هیات هاي اندیشه ورزي که در بسیج هستند، یک برنامه تفصیلی مناسب را براي محرومیت زدایی هر شهرستان تدوین کنند.

وي گفت: در پایش محرومیت ها، اولویت بندي انجام شود و براي هر کدام برنامه مشخصی تدوین تا با کمک مردم برنامه ها عملیاتی

 
شود. 



سردار سلیمانی با بیان اینکه حجم برنامه هاي محرومیت زدایی که انجام می دهیم قطعا خیلی وسیع است اضافه کرد: تجربه

 
محرومیت زدایی داریم و با استفاده از ظرفیت ها و با کار جهادي و کاهش هزینه ها می توان کارها را انجام داد. 

وي در بخش دیگري از سخنانش گفت: حضور حداکثري مردم در انتخابات 1400 موجب افزایش اقتدار و امنیت جمهوري اسلامی

 
ایران خواهد شد 

رییس سازمان بسیج مستضعفین اظهار داشت: باید در انتخابات حضور حداکثري داشته باشیم و دولت با راي بالا می تواند در سطح

 
بین المللی و تصمیم هاي داخلی دخیل باشد و ظرفیت ها را به گردش درآورد. 

وي حضور در انتخابات را یک تکلیف شرعی دانست و افزود: وقتی مشارکت حداکثري در انتخابات داشته باشیم در مقابل دنیا

 
مستحکم تر خواهیم شد و ثابت خواهیم کرد که ملت ایران پشتیبان انقلاب و نظام خود هستند. 

سردار سلیمانی با اشاره به انتخابات سال جاري و توطئه هاي دشمنان درخصوص کمرنگ کردن حضور مردم در پاي صندوق هاي راي
گفت: دشمن از ماه هاي گذشته به دنبال مایوس کردن مردم است چرا که در خارج از مرزهاي اسلامی با شکست هاي فاحش روبه رو

 
شده است. 

وي عنوان کرد: ملت ایران پرچمدار انقلاب اسلامی در جهان به رهبري ولی فقیه است و دشمن به دنبال مایوس کردن مردم است و

 
براي القاي این ناامیدي می گوید که شما نمی توانید مشکلات خود را حل کنید. 

رییس سازمان بسیج مستضعفین با تاکید بر اینکه پیشرفت نظام جمهوري اسلامی ایران در 40 سال گذشته در همه عرصه ها بی
نظیر بوده است گفت: درست است الان مشکلات اقتصادي زیادي داریم و کسی نمی تواند منکر مشکلات معیشتی در خانواده ها باشد

 
اما می توانیم یک جبهه شویم و ما ملت براي حل مشکلات اقتصادي کشور نهضتی را برپا کنیم. 

وي تاکید کرد: باید شرایطی را فراهم کنیم که مردم نقش آفرینی کنند و دستگاه هاي خدمتگزار و اجرایی، مجلس شوراي اسلامی،

 
سپاه پاسداران، بسیج مستضعفین، نهادهاي حکومتی و حمایتی همه وظیفه پشتیبانی داشته باشند. 

سردار سلیمانی افزود: باید از مردم حمایت و اقتصاد خودمان را تقویت کنیم و به درجه بالایی از تاب آوري برسیم که تحریم ها و فشار

 
حداکثري دشمن را شکست دهیم. 

وي گفت: سال گذشته اقتصاد کشور تقریبا بدون نفت اداره شد اما این تمام راه نیست و باید مسیر را ادامه دهیم و اقتصادمان را

 
اقتصاد مقاومتی و مردم سالار کنیم. 

73 پروژه عمرانی و محرومیت زدایی همچنین 285 کارگاه کمک اشتغال خرد خانگی امروز با حضور رییس سازمان بسیج مستضعفین

 
و رییس سازمان بسیج سازندگی در شهرستان مرزي زیرکوه افتتاح شد. 

مسوول بسیج سازندگی خراسان جنوبی در آیین افتتاح این طرح ها که فرمانده سپاه انصارالرضا (ع) خراسان جنوبی و قائم مقام
نماینده ولی فقیه در خراسان جنوبی هم حضور داشتند، گفت: این تعداد طرح با اعتبار  125 میلیارد ریال به بهره برداري رسید که

 
سهم بسیج سازندگی 45 میلیارد ریال است. 



مهدي هنري افزود: از مجموع این طرح هاي عمرانی و محرومیت زدایی، 42 طرح در حوزه آب کشاورزي، چهار طرح
فرستنده دیجیتال، چهار طرح آب شرب روستایی، 12 طرح بهسازي و مرمت منزل محرومان، 2 طرح فرهنگی و ورزشی، یک طرح

 
کارگاه تجمیعی اشتغال، 6 عدد تانکر ثابت آب عشایر و 2 طرح آبشخور دام است. 

وي اظهار داشت: همچنین 285 طرح کمک اشتغال خُرد خانگی با اعتبار 25 میلیارد ریال در شهرستان زیرکوه به بهره برداري رسید
که از این تعداد 34 مورد تفاهم نامه با کمیته امداد، 126 کارگاه از محل تسهیلات بانکی و 125 طرح از محل اعتبارات صندوق هاي

 
قرض الحسنه بسیج اجرایی شده است. 

نماینده بنیاد فرهنگی و خیریه ابراهیمی در سه استان خراسان رضوي، خراسان شمالی و خراسان جنوبی هم گفت: فعالیت این خیریه

 
به صورت کشوري در حوزه هاي مسکن، معیشتی، مدرسه سازي و آبرسانی است. 

محمدرضا قربانی جامی عنوان کرد: از نیمه سال گذشته کار آبرسانی به 400 روستا در سراسر کشور با همکاري این خیریه آغاز

 
شد که تاکنون بخش زیادي از آن به بهره برداري رسیده است. 

وي گفت: امیدواریم تا پایان سال جاري این تعداد روستا به هزار و 400 مورد افزایش یابد و در خراسان جنوبی هشت پروژه آبرسانی با

 
اعتبار سه میلیارد تومان در دست اجرا داریم که آبرسانی به روستاي گزخت زیرکوه اولین پروژه اي است که به بهره برداري رسید. 

فرمانده ناحیه مقاومت بسیج سپاه شهرستان زیرکوه هم گفت: در شهرستان زیرکوه 46 صندوق قرض الحسنه مردمی با بیش از 2

 
هزار عضو و یک میلیارد و 200 میلیون تومان سرمایه راه اندازي شده است. 

سرهنگ محسن کاري افزود: بسیج سازندگی به عنوان معین توسعه و پیشرفت شهرستان زیرکوه در نظر گرفته شده که در این راستا

 
93 پروژه تعریف شد و تاکنون 60 پروژه به پایان رسیده است. 

وي عنوان کرد: مجموع اعتباري که براي اجراي این تعداد پروژه در نظر گرفته شده 11 میلیارد و 500 میلیون تومان است که پنج

 
میلیارد و 500 میلیون تومان سهم بسیج سازندگی و سپاه بوده است. 

فرمانده سپاه شهرستان زیرکوه گفت: مهمترین دغدغه مردم این شهرستان آب و تامین علوفه براي دام است و در شهرستان زیرکوه

 
هدررفت روان آب داریم که می توان در این شرایط خشکسالی از آن استفاده بهینه داشته باشیم. 

وي با اشاره به محصولات استراتژیک شهرستان زیرکوه از جمله زرشک و زعفران افزود: روستاي افین زیرکوه قطب تولید زرشک

 
استان و کشور است اما کشاورزان در زمینه فروش و قیمت پایین زرشک با مشکلاتی مواجه اند. 

بازدید از نمایشگاه صندوق هاي قرص الحسنه بسیج و توانمندي هاي عشایر شهرستان زیرکوه و بازدید از گروه هاي جهادي فنی و

 
تخصصی اصناف و اقشار از دیگر برنامه هاي سفر رییس سازمان بسیج مستضعفین به شهرستان زیرکوه بود. 

سند توسعه 157 روستاي استان با همکاري بسیج سازندگی، دانشگاه بیرجند و جهاد دانشگاهی خراسان جنوبی در حال تدوین است

 
که امروز در حاشیه افتتاح طرح خط انتقال آب به روستاي گزخت زیرکوه، از سند توسعه این روستا نیز رونمایی شد. 



 
کشف محموله موبایل قاچاق در فردوس/4 

 
مأموران پلیس در بازرسی از یک سواري سمند، 11 دستگاه گوشی همراه قاچاق در شهرستان فردوس کشف کردند. 

فرمانده انتظامی شهرستان فردوس گفت: مأموران انتظامی شهرستان فردوس هنگام کنترل خودرو هاي عبوري در محور هاي

 
مواصلاتی به یک سواري سمند مظنون شدند و خودرو را براي بررسی بیشتر متوقف کردند. 

سرهنگ فولادي افزود: مأموران در بازرسی از سواري سمند، 11 عدد گوشی همراه قاچاق کشف کردند که ارزش ریالی آن بنا بر نظریه

 
کارشناسان مربوطه بالغ بر یک میلیارد و 300 میلیون ریال برآورد شد. 

وي گفت: مأموران در این رابطه یک خودرو توقیف و یک متهم را بازداشت کردند که متهم بازداشت شده به همراه پرونده براي سیر

 
مراحل قانونی به مراجع قضائی معرفی شد. 

 
بررسی بهترین مسیر انتقال آب از خلیج فارس به خراسان جنوبی 

 
طرح انتقال آب از خلیج فارس تا سال 1404 اجرایی می شود/7-3 

 
طرح انتقال آب از خلیج فارس به کرمان و خراسان هاي رضوي و جنوبی تا 1404 اجرایی می شود. 

مدیرعامل شرکت ایمواسکو در هشتمین جلسه ستاد توسعه خاوران با بیان اینکه طرح انتقال آب از خلیج فارس به کرمان و خراسان
هاي رضوي و جنوبی تا 1404 اجرایی می شود ، گفت: پیش

 
بینی می شود افق نهایی این طرح سال 1425 باشد. 

اسدي افزود: سهم انتقال آب براي سه استان با 230 میلیون
مترمکعب آب در سال 47 هزار میلیارد تومان برآورد شد که

 
سهم خراسان جنوبی از این طرح 60 میلیون متر مکعب است. 

 وي با بیان اینکه شرکت هاي صنایع و معادن در این طرح
سرمایه گذاري کردند، گفت: مطالعات در دست اقدام است و در
خراسان جنوبی تا اواخر خرداد و اوایل تیر مسیرسازي از سمت

 
مشهد به جنوب استان آغاز خواهد شد. 

استاندار هم در این جلسه با بیان اینکه بدون تامین منابع آبی
امکان اجرایی شدن برخی پروژه ها در استان وجود ندارد از

اجرایی شدن خط دوم انتقال از خلیح فارس به استان خبر داد و گفت: با اجرایی شدن این پروژه نیاز آبی استان در بخش صنایع

 
معادن و گلخانه ها تامین خواهد شد. 

 ملانوري افزود: سعی می شود نیاز هاي آبی استان بر اساس ظرفیت هاي استان مشخص شود و در کوتاه مدت این پروژه در استان

 
اجرایی و زمینه اشتغال فراهم شود. 



در این جلسه به صورت ویدئو کنفرانسی با مدیران شرکت هاي وابسته به ایمیدر و مدیرعامل سازمان گسترش و نوسازي ایران

 
مشکلات و مسائل واحد هاي صنعتی و معدنی بررسی شد. 

عابدي معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار در این ارتباط خواستار تسریع در اجرایی شدن پروژه ها همچون فولاد قاینات و رفع
مشکلات برق و آب واحد هاي صنعتی و معدنی استان شد و گفت: با وجود ظرفیت هاي معدنی در خراسان جنوبی باید نگاه ویژه تري

 
در خصوص رفع مشکلات معدنی در استان شود. 

 
رئیس سازمان صمت استان هم گفت: تعمیرات فولاد قاینات تا آخر خردادماه انجام و در نیمه اول تیرماه به بهره برداري خواهد رسید. 

جرجانی افزود: پهنه هاي در اختیار ایمیدرو و شرکت تهیه و تولید براي شناسایی ذخایر معدنی قرار دارد و مقرر شد تا نمایندگان این

 
شرکت با حضور در استان محدوده ها را مشخص کنند تا در اختیار سرمایه گذاران قرار بگیرد. 

 تعیین تکلیف پست امداد و نجات مجدوده زغالی در طبس، رفع مشکلات زیر ساختی محدود هاي طلایی استان به خصوص طلاي
هیرد و برق رسانی به برخی محدوده ها از جمله مواردي بود که در ستاد توسعه خاوران امروز بررسی شد.



گردشگري می تواند پیشران لرستان باشد

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1400/03/07

نشست معاون گردشگري کشور با فعالان گردشگري استان لرستان برگزار شد.

 
نشست معاون گردشگري کشور با فعالان گردشگري استان لرستان برگزار شد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از وزارت میراث فرهنگی، ولی تیموري پنجشنبه ششم خردادماه 1400 در این نشست که
در استانداري لرستان برگزار شد، اظهار کرد: «هیچ گونه محدودیتی در اجراي فعالیت هاي گردشگري در استان ها نداریم مگر اینکه

 
شهر مورد نظر قرمز باشد که در این صورت تا اطلاع ثانویه ستاد ملی کرونا و اعلام رنگ بندي شهرها، تابع ستاد ملی کرونا هستیم.» 

معاون گردشگري وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی تاکید کرد: «از دي ماه سال گذشته مشاغل گردشگري جزو گروه
یک قرار گرفتند و مسلما براي هر شخصی که به قصد سفر یا انجام کاري، راهی لرستان یا هر استانی می شود بهترین و امن ترین

 
مکان اقامت در هتلی است که زیر نظر میراث فرهنگی فعالیت می کند.» 

او تاکید کرد: «مراکز گردشگري ما تحت هر شرایطی کرونایی و قرنطینه اي در همه شهرها فعال هستند و قانون هیچ گونه محدودیتی

 
براي آنان قائل نشده است و مبناي کار رعایت پروتکل هاي بهداشتی است.» 

تیموري تصریح کرد: «استان لرستان داراي مزیت مطلق گردشگري است و این شاخصه می تواند پیشران و محرك تحقق تحولات

 
صنعتی، اقتصادي و اجتماعی در این استان باشد.» 

او مشکلات استان لرستان در حوزه گردشگري را نبود تشکل هاي حرفه اي و رسمی عنوان کرد و گفت: «این تشکل ها باید شکل

 
قانونی داشته باشد و فعالان این رسته توسط نمایندگان حرفه اي خواسته ها و طرح هاي خویش را بیان کنند.» 

معاون گردشگري وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به مشکلات بیمه اي
راهنمایان گردشگري ادامه داد: «خدمت بیمه اي از دغدغه هاي اساسی این عزیزان است که خوشبختانه طبق تلاش هاي به عمل
آمده، راهنمایان گردشگري مشمول بیمه کارفرمایان شدند به نحوي که 20 درصد حق بیمه این صنف توسط دولت پرداخت می

 
شود.» 

تیموري با اشاره به کرونا و رکود صنعت گردشگري افزود: «به منظور کمک به درآمد و معیشت فعالان گردشگري، تخفیف بیمه
کارفرمایی و مالیاتی به فعالان گردشگري براي مدت سه ماه نیز اعمال خواهد شد با این هدف که در شرایطی که درآمد نیست لااقل

 
هزینه کمتري داشته باشند.» 

او در ادامه از اختصاص دو بسته حمایتی براي گروه هاي فعال گردشگري کشور خبر داد و تشریح کرد: «بسته سوم حمایتی نیز روز



شنبه به به این عزیزان اختصاص پیدا خواهد کرد و در حوزه گردشگري حمل و نقل، سینما و سایر سرویس ها و خدمات گردشگري
نیز یک بسته حمایتی در قالب یک بسته تلفیقی اشتغال محور و بنگاه محور ابلاغ خواهد شد که تا پایان شهریورماه امکان اجراي آن

 
وجود دارد.» 

تیموري در پایان تاکید کرد: «به منظور پیشگیري از هر نوع سوءاستفاده ، هیچ دستگاهی جز وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و
صنایع دستی حق صدور کارت براي راهنمایان گردشگري ندارد.»



کاندیداي ریاست جمهوري باید برنامه محور باشد / ضرورت توجه به اخلاق در

انتخابات

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1400/03/07

امام جمعه اراك تأکید کرد: کاندیداي ریاست جمهوري باید برنامه محور باشد، نامزدهاي ریاست جمهوري برنامه هاي خود
براي رفع مشکلات کشور و رونق اقتصاد برنامه ریزي کنند.

امام جمعه اراك تأکید کرد: کاندیداي ریاست جمهوري باید برنامه محور باشد، نامزدهاي ریاست جمهوري برنامه هاي خود براي

 
رفع مشکلات کشور و رونق اقتصاد برنامه ریزي کنند. 

به گزارش ایکنا از استان مرکزي، آیت االله قربانعلی دري نجف
آبادي، امام جمعه اراك، امروز، 7 خرداد در خطبه هاي این هفته
نماز سیاسی - عبادي جمعه که در مصلاي بیت المقدس این
شهرستان برگزار شد، تصریح کرد: تقوا انسان را در برابر مشکلات
و ناملایمات زندگی بیمه و حرکت در مسیر درست را نشان می

 
دهد. 

وي ضرورت توجه به مبانی قرآنی به منظور نهادینه کردن این
مفاهیم در زندگی مورد توجه قرار داد و افزود: قرآن، احیاگر قلب
انسان هاست و قطعاً ما را از آلودگی ها و فساد پاك نگه می دارد.

زندگی دنیوي، میدان آزمون هاي خوب و بد است که همگی انسان را در مسیر ساخته شدن و تکامل هدایت می کند. خداوند متعال

 
تمامی ابزار را جهت پرورشف تربیت و آموزي در اختیار بندگان خود قرار داده است. 

آیت االله دري نجف آبادي در ادامه به سالروز آزادي خرمشهر اشاره و با بیان این مطلب که عملیات بیت المقدس درس هاي بزرگی
براي کشور داشت، اظهار کرد: فتح پیروزمندانه خرمشهر، درس کتمت، عزت و آزادگی و براي همه مردم ایران افتخارست و از این روز

 
به عنوان یوم االله یاد می کنند. 

به گفته وي فتح خرمشهر نشان دهنده این است که اگر ملت هاي مسلمان به قدرت خداوند و توانمندي هاي داخلی اعتماد داشته
باشند، می توانند خرمشهرهاي آینده را فتح کنند. یکی از خرمشهرهاي آینده انتخابات 28 خرداد ماه است که ملت ایران با حضور
خود باید حماسه درخشانی در تاریخ رقم بزند و مشارکت گسترده و باشکوه مردم زمینه فتح خرمشهرهاي سیاسی، اقتصادي و

 
فرهنگی را فراهم می کند. فتح قدس شریف از دیگر فتح هایی است که با تکیه بر قدرت خدا حاصل خواهد شد. 

نماینده ولی فقیه در استان به سالروز رحلت امام راحل نیز اشاره و این روز را یادآور مجاهدت هاي حضرت امام در میدان جهاد اکبر،
تقوا و اتکا به خداوند دانست و افزود: قیام امام(ره) و مکتب ایشان تنها براي خدا و رضایت الهی بود و با این قیام الهی مسیر کرامت و

 
سربلندي بشریت را ترسیم کرد. 



آیت االله دري نجف آبادي ادامه داد: بیانات مقام معظم رهبري در طول این سال ها همواره فصل الخطاب مردم و مسئولان است.
فرمایشات معظم له اهمیت بسیار دارد و انجام منویات ایشان راهگشاي امور مختلف است. کاندیداي تأیید صلاحیت شده از سوي
شوراي نگهبان خود را براي آزمون بزرگ انتخابات و شروع رقابتی سالم و همراه با اخلاقیات آماده کنند. عدم تأیید نیز به معناي بی

 
صلاحیتی نیست. چراکه هریک از آنان داراي توانمندي هایی هستند که در جایگاه خود ارزشمندست. 

وي ضرورت توجه به اخلاق در صحنه انتخابات را متذکر شد و افزود: نامزدهاي انتخاباتی باید اخلاق انتخاباتی را در صحنه رقابت
رعایت مورد توجه قرار دهند. انتخابات، مسابقه خدمت است و کاندیداها براي خدمت صادقانه به مردم مسابقه می دهند. همه کاندیدا
باید از شعارهاي غیر واقعی و ناممکن به جد پرهیز کنند. بسیار ضروري است که نامزدها الگوي رفتاري ائمه اطهار(ع) را سرلوحه قرار

 
دهند. 

آیت االله دري نجف آبادي اظهار کرد: اولویت اصلی کشور رسیدگی به معیشت مردم، ایجاد اشتغال، رفع بیکاري و از بین بردن موانع
تولید است، انتخابات باید زمینه جهش تولید در همه ابعاد را میسر سازد. کاندیدها دقت داشته باشند که مبارزه با فساد بسیاري

 
ضروري است و لازم است مبارزه با قاچاق کالا را در دستور کار قرار دهند. 

وي تأکید کرد: نتیجه انتخاب مردم در 28 خرداد 1400 براي سالیان سال باقی خواهد ماند. از این رو انتخاب درست و همراه با
بصیرت مردم روزهاي خوبی را براي کشور رقم می زند. ملت فهیم ایران در انتخابات 28 خرداد همچون انتخابات گذشته با حضور

 
معنادار و باشکوه خود برگ زرینی در تاریخ انقلاب افزوده و حماسه اي دیگر می آفرینند. 

امام جمعه اراك در پایان تأکید کرد: کاندیداي ریاست جمهوري باید برنامه محور باشد، نامزدهاي ریاست جمهوري برنامه هاي خود
براي رفع مشکلات کشور و رونق اقتصاد برنامه ریزي کنند. مردم دقت کنند براي داشتن کشوري پویا نباید از انتخابات شوراها و

 
نمایندگان مجلس نیز غفلت کرد. چراکه همه در کنار هم قادرند ایرانی آباد بسازند. 

انتهاي پیام



قانون بالاترین مصلحت است

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1400/03/07

نماینده ولی فقیه در خراسان شمالی گفت: هیچ مصلحتی بالاتر از قانون نیست و قانون بالاتر از همه مصلحت ها است.

 
نماینده ولی فقیه در خراسان شمالی گفت: هیچ مصلحتی بالاتر از قانون نیست و قانون بالاتر از همه مصلحت ها است. 

به گزارش ایکنا از خراسان شمالی، به نقل از روابط عمومی دفتر
نماینده ولی فقیه در خراسان شمالی، حجت الاسلام والمسلمین
رضا نوري، نماینده ولی فقیه در خراسان شمالی، 7 خردادماه، در
خطبه هاي نماز عبادي سیاسی جمعه بجنورد که با رعایت شیوه
نامه هاي بهداشتی مقابله با کرونا با حضور نمازگزاران در مصلاي
امام خمینی (ره) بجنورد برگزار شد، با اشاره به فرمایشات رهبر
معظم انقلاب در دیدار تصویري اخیر با نمایندگان مجلس، اظهار
کرد: سرنوشت چهار سال آینده کشور توسط مردم و انتخابات

 
معین می شود؛ از این رو باید با مشارکت حداکثري براي انتخاب رئیس جمهوري شایسته تلاش کنیم. 

وي در ادامه با اشاره به احراز صلاحیت هفت نفر از ثبت نام کنندگان براي رقابت در انتخابات ریاست جمهوري توسط شوراي نگهبان،

 
اقدام این شورا را قانونی و ستودنی دانست و بر قانون مداري و تمکین همگان به قانون تأکید کرد. 

حجت الاسلام نوري با بیان اینکه هیچ مصلحتی بالاتر از قانون نیست و قانون بالاتر از همه مصلحت ها است، افزود: براي این که امور
سامان یافته و نظم یابد، مشکلات به وجود نیاید و اختلافات از بین برود باید همه ما نسبت به قانون تمکین داشته باشیم و در برابر آن

 
سرکشی نکنیم. 

وي با اشاره به اینکه سرکشی در برابر قانون نوعی دیکتاتوري است و کسی حق ندارد خود را بالاتر از قانون بداند، تصریح کرد: در همه
دنیا انتخابات قانون ویژه خود را دارد و این گونه نیست که هر کس ثبت نام کرد جواز ورود به عرصه تبلیغات و رقابت انتخاباتی را

 
داشته باشد؛ بلکه در همه جاي دنیا نهاد ناظري مانند شوراي نگهبان وجود دارد. 

حجت الاسلام نوري ادامه داد: کسی که می خواهد وارد عرصه رقابت انتخابات ریاست جمهوري شود باید صلاحیت هاي علمی، عملی

 
و اعتقادي ویژه اي داشته باشد و شوراي نگهبان نیز وظیفه بررسی و احراز این صلاحیت ها را بر عهده دارد. 

رییس شوراي استانی حوزه علمیه خراسان شمالی گفت: احراز صلاحیت و توانمندي ثبت نام کنندگان توسط شوراي نگهبان انجام می
شود و اگرچه حرف وحدیث هاي زیادي را علیه اعضاي محترم این شورا در پی دارد؛ اما اعضاي شوراي نگهبان خود را براي نظام و

 
انقلاب هزینه کرده و می کنند و امامین انقلاب نیز همیشه از مجموعه شوراي نگهبان حمایت کرده اند. 



وي ادامه داد: بر این اساس کسی حق ندارد تصمیم شوراي نگهبان را تخطئه کند و اگر هم اعتراضی دارد باید اعتراض خود را به

 
صورت قانونی پیگیري کند. 

نماینده ولی فقیه در خراسان شمالی در ادامه با اشاره به ویژگی هاي نامزد اصلح در انتخابات، اظهار کرد: همان گونه که رهبر معظم
انقلاب نیز در دیدار تصویري اخیر با نمایندگان مجلس فرمودند امروز مشکلات زیادي در عرصه هاي مختلف ازجمله فضاي مجازي،
سیاست خارجی و ... در کشور وجود دارد؛ اما هیچ کدام از این ها اولویت ملت و مردم نیست؛ بلکه اولویت مردم و نظام اقتصاد و

 
معیشت است. 

وي با بیان اینکه وضعیت اقتصادي فشارهاي زیادي را بر مردم وارد کرده است، افزود: شیوع ویروس کرونا، تحریم ها و بی تدبیري ها
از چند سو سبب افزایش مشکلات اقتصادي شده اند؛ از این رو براي بهبود وضعیت معیشت و اشتغال جوانان و سایر مسائل مبتلابه،

 
نیاز است کسی در مسند قدرت اجرایی کشور قرار گیرد که برنامه مناسبی براي رشد تولید و بهبود وضعیت اقتصادي داشته باشد. 

حجت الاسلام نوري گفت: اگر رئیس جمهور بتواند همه ظرفیت هاي موجود داخلی را در کنار هم قرار دهد بدون شک در عرصه

 
اقتصادي تحول ایجاد می شود. 

رئیس شوراي فرهنگ عمومی خراسان شمالی افزود: در این راستا نیاز به کسی داریم که به ظرفیت هاي درونی کشور اعتقاد داشته
باشد، تولیدات داخلی را قدر دانسته و اقتصاد را شکوفا کند؛ زیرا اگر به توان و توانمندي داخلی باور داشته باشیم و از تولیدکنندگان

 
در بخش هاي مختلف حمایت کنیم بدون شک ما می توانیم از خارج بی نیاز شویم. 

وي بیان کرد: در انتخابات پیش رو باید به کسی رأي دهیم که سعی کند منویات مقام معظم رهبري را پیاده کند، در برابر دشمن
بایستد و از منافع مردم تا پاي جان حفاظت کند و درعین حال به دنبال خنثی سازي تحریم ها هم باشد؛ زیرا اگرچه برداشتن تحریم
ها لازم و ضروري است؛ اما خنثی سازي تحریم ها مهم تر است؛ ازاین رو باید موضوع خنثی سازي تحریم ها در جامعه و در بین مردم

 
و مسئولان و تولیدکنندگان به یک گفتمان عمومی تبدیل شود. 

حجت الاسلام نوري با بیان اینکه اگر تحریم ها را خنثی کنیم دشمن هم دیگر به فکر تحریم ما نمی افتد، اظهار کرد: به عنوان مثال
روزي درزمینهٔ موشک نیازمند خارج بودیم و دشمنان هم ما را تحریم کرده بودند؛ اما اکنون خود تولیدکننده موشک هستیم و بیشتر

 
از نیاز داخل هم تولید می کنیم که این مصداق خنثی سازي تحریم است. 

وي افزود: در حوزه اقتصاد هم باید رئیس جمهوري بر سر کار بیاید که با این جوانان و تولیدکنندگان، ظرفیت هاي بزرگی را در درون

 
کشور به وجود آورده و کشور را قوي کند تا نیازمند بیگانه نباشیم. 

امام جمعه بجنورد در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به هم زمانی برگزاري انتخابات شوراهاي اسلامی شهر و روستا با انتخابات
ریاست جمهوري، اظهار کرد: کسانی که به عنوان کاندیدا وارد این عرصه شده اند به دنبال تخریب و غیبت و بدگویی از دیگران

 
نباشند و فضاي انتخابات را تیره وتار نکنند. 

حجت الاسلام نوري گفت: اینکه بخواهیم رقیب خود را با تخریب و بدگویی و عیب جویی از میدان خارج کنیم قطعاً خداوند فرداي

 
قیامت از ما نمی گذرد؛ ازاین رو اگر نقدي هم داریم باید نقد برنامه هاي رقیب باشد نه اینکه در پی تخریب شخصیت او باشیم. 



نماینده ولی فقیه در خراسان شمالی در خاتمه با گرامیداشت روز فرهنگ پهلوانی و ورزش زورخانه اي، اظهار کرد: یکی از ویژگی هاي
برجسته ورزش پهلوانی فتوت و مردانگی است که همه ورزش ها و ورزشکاران رشته هاي مختلف باید تلاش کرده و این خصوصیت را

 
در خود تقویت کنند. 

وي افزود: شهرت و ماندگاري ورزشکاران به این است که فتوت و مردانگی و توجه به نیازمندان و مردم داشته باشند، همان گونه که
پهلوان تختی این گونه بود و به همین دلیل هم فراموش نمی شود؛ اما اگر ورزشکار برخوردار از این خصلت ها نباشد بعد از مدتی

 
فراموش می شود. 

انتهاي پیام



کاندیداها شعارهاي غیر واقعی نداده و هنجارشکنی نکنند

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1400/03/07

امام جمعه رشت، از کاندیداها خواست شعارهاي غیر واقعی نداده و هنجارشکنی نکنند و گفت: نتیجه انتخابات تا سال ها
زندگی مردم را تحت تاثیر قرار می دهد و امیدواریم در انتخابات 28 خرداد دشمنان انقلاب و نظام اسلامی را ناامید کنیم.

امام جمعه رشت، از کاندیداها خواست شعارهاي غیر واقعی نداده و هنجارشکنی نکنند و گفت: نتیجه انتخابات تا سال ها زندگی

 
مردم را تحت تاثیر قرار می دهد و امیدواریم در انتخابات 28 خرداد دشمنان انقلاب و نظام اسلامی را ناامید کنیم. 

به گزارش ایکنا از گیلان، آیت االله رسول فلاحتی، امام جمعه
رشت امروز، 7 خرداد در خطبه هاي نماز جمعه این شهر که در
مصلاي امام خمینی(ره) برگزار شد، با بیان اینکه اقتصاد کشور
نیازمند بازسازي است، اظهار کرد: ضعف مدیریت ها، واردات بی 
رویه و قاچاق به اقتصاد آسیب وارد کرده و آثار و تبعات آن

 
بیشتر متوجه قشر ضعیف جامعه است. 

وي وابستگی به نفت و خام فروشی را از نقاط ضعف اقتصادي
دانست و افزود: در حوزه اقتصاد و عدالت خیلی مشکل داریم و با توزیع عادلانه ثروت در جامعه اعتماد و انگیزه به مردم به ویژه جوانان

 
بازمی گردد. 

نماینده ولی فقیه در گیلان، وظیفه دولت را نظارت بر اقتصاد کشور عنوان کرد و گفت: دخالت دولت در عرصه اقتصاد از دیگر

 
مشکلات محسوب می شود که باید با تکیه به جوانان و نیروهاي انقلابی متعهد و متخصص اقتصاد کشور رارونف بخشید. 

امام جمعه رشت، نتیجه انتخابات در سوریه را خلاف میل آمریکا و اسرائیل دانست و عنوان کرد: مردم با انتخاب قاطعانه خود پاسخی

 
معنادار به بدخواهان سوریه دادند و اکنون بشار اسد باید به تقویت جبهه مقاومت بپردازد. 

وي با تاکید بر لزوم حضور حداکثري مردم در انتخابات و راي دادن به فرد اصلح، خاطرنشان کرد: همانگونه که رهبر انقلاب فرمودند

 
مردم باید در انتخابات حاضر شوند و اگر کسی در انتخابات شرکت نکند از واجبی که ولی امر مسلمین دستور داده تخطی کرده است. 

آیت االله فلاحتی، همچنین از کاندیداها خواست شعارهاي غیر واقعی نداده و هنجارشکنی نکنند و گفت: نتیجه انتخابات تا سال ها

 
زندگی مردم را تحت تاثیر قرار می دهد و امیدواریم در انتخابات 28 خرداد دشمنان انقلاب و نظام اسلامی را ناامید کنیم. 

وي با اشاره به رهنمودهاي مقام معظم رهبري در جمع نمایندگان مجلس شوراي اسلامی، اضافه کرد: از مجلس شوراي اسلامی انتظار
داریم روحیه انقلابی خود را حفظ کرده و در این مسیر استقامت داشته باشد و براي تولید و اشتغال تلاش مضاعف کند. 



امام جمعه رشت با اشاره به اینکه مسئول در نظام اسلامی خادم مردم است، خاطرنشان کرد: همیشه حق با مردم است و بر این اساس

 
مردم را در اداره ها اذیت نکنید. همچنین مسئولی که کار مردم را معطل می گذارد، دستگاه قضا باید آن مسئول را توبیخ کند. 

وي با بیان اینکه کمبود بارش ها و افزایش دما کشاورزان را با خطر خشکسالی مواجه کرده است، گفت: مسئولان آب را به کشاورز

 
برسانند و نگذارند غصه بخورد، زیرا سه ماه پیش رو براي کشاورزان بسیار مهم است. 

انتهاي پیام



مردم فارغ از نگاه جناحی به کاندیداي اصلح رأي دهند

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1400/03/07

امام جمعه مهریز گفت: مردم بابصیرت و ولایتمدار فارغ از نگاه جناحی به کاندیداي اصلح رأي دهند تا نسبت به رفع
مشکلات اقتصادي و معیشتی در کنار امور فرهنگی وظایف خود را با روحیه انقلابی و مدیریت جهادي انجام دهند.

امام جمعه مهریز گفت: مردم بابصیرت و ولایتمدار فارغ از نگاه جناحی به کاندیداي اصلح رأي دهند تا نسبت به رفع مشکلات

 
اقتصادي و معیشتی در کنار امور فرهنگی وظایف خود را با روحیه انقلابی و مدیریت جهادي انجام دهند. 

به گزارش ایکنا از یزد، حجت الاسلام والمسلمین عبدالرضا محی
الدینی، امام جمعه مهریز، 7 خرداد در پیام جمعه این هفته
شهرستان با اشاره به اهمیت انتخابات و نقش تعیین کننده مردم
در گزینش فرد اصلح اظهار کرد: فردي باید در رأس قوه مجریه
قرار گیرد که با تکیه به ظرفیت هاي کشور، در کنار رسیدگی به
امور اقتصادي با همکاري دیگران نسبت به ایجاد اشتغال مولد و

 
مفید براي جوانان اقدام کند. 

وي ادامه داد: براي مردم مؤمن و فداکاري که در 42 سال
گذشته همواره و همیشه در کنار نظام، انقلاب اسلامی، مسئولان

صادق و دلسوز و همراه و پشتیبان ولایت فقیه و رهبري نظام الهی بوده اند به هیچ وجه این جناج و آن جناح فرقی ندارد و مهم

 
نیست و به دنبال فردي هستند که همه هم و غم خود را صادقانه و عالمانه صرف کار و حل و فصل امور کند. 

رییس شوراي فرهنگ عمومی مهریز با اشاره به اینکه حضور گسترده و آگاهانه اقشار مختلف مردم در انتخابات یک رسالت دینی، ملی
و انقلابی و پشتوانه نظام و موجب همبستگی و تقویت نظام است یادآور شد: شرکت حماسی در این میدان میدان مهم اجتماعی و

 
سیاسی تأثیرگذار، موجب اقتدار نظام و شکست توطئه دشمنان قسم خورده ایران مقتدر اسلامی است . 

محی الدینی بیان کرد: همانطوري که رهبر فرزانه انقلاب اسلامی بیان کرده اند این انتخابات و برگزاري باشکوه آن با همراهی و
مشارکت بالاي مردم به رغم تمامی توطئه ها و رواج شایعات و شبهات موجب آبرو و عزت کشور است و نقش اساسی در موفقیت نظام

 
در برنامه هاي مختلف و خدمت به مردم و برون رفت از مشکلات دارد. 

امام جمعه مهریز تصریح کرد: دشمنان از مدت ها از تمامی اهرم ها و برنامه هاي فرهنگی و رسانه اي خود براي تضعیف انتخابات و
جلوگیري از حضور پرشور مردم و جوانان در این عرصه استفاده کرده اند ولی به حول و قوه الهی ملت قهرمان، گوش به فرمان مقام

 
معظم رهبري بار دیگر بلوغ سیاسی خود را به منصه بروز و ظهور می رساند . 

محی الدینی همچنین به اهمیت و نقش برگزاري باشکوه، سالم و قانونمند انتخابات شوراهاي اسلامی شهر و روستاها همراه با انتخابات
ریاست جمهوري در اواخر ماه جاري اشاره کرد و گفت: این انتخابات نقش اصلی در مدیریت شهري دارد و باید مردم افراد متعهد،



 
متخصص، دلسوز، مجرب و توانا در انجام درست وظایف را انتخاب کنند. 

وي یادآور شد: اگر در انتخابات شوراهاي اسلامی چه در شهر و روستاها، مردم با درایت و بررسی کامل، افراد صالح، مؤمن، برنامه
محور همراه با روحیه انقلابی و جهادي را اتتخاب کنند بسیاري از مشکلاتی که بعضاً در شهرها و روستاها وجود دارد مرتفع و شاهد

 
شکوفایی و آبادانی مناطق خواهیم بود. 

امام جمعه مهریز به دیدار اخیر تصویري نمایندگان محلس شوراي اسلامی با مقام معظم رهبري از طریق فضاي مجازي اشاره کرد و
گفت: باید نمایندگان براي تحقق اهداف و انجام بهتر وظایف بر اساس نقشه راه معظم له و توصیه هاي مقام معظم رهبري بیش از

 
گذشته براي حل مشکلات و خدمت به مردم بکوشند. 

محی الدینی گفت: داشتن روحیه انقلابی، مدیریت جهادي، توجه به ظرفیت هاي داخل کشور، تلاش براي برون رفت از مشکلات
اقتصادي و معیشتی، افزایش تولید و اشتغال و بالا بردن سطح کیفی قوانین و انجام همه امور بر اساس طرح و برنامه و کار علمی جزو

 
اهم توصیه هاي مقام معظم رهبري خطاب به نمایندگان است که امیدواریم در این خصوص اقدام کنند. 

وي به کارکرد و نقش مهم شوراي نگهبان در جامعه اسلامی اشاره کرد و گفت: این شورا نبض نظام اسلامی براي حفظ اسلامیت و
جمهوریت و دفاع از ارزش هاي دینی و انقلابی بر اساس قانون اساسی است که تضعیف آن از هیچ فردي و گروهی پذیرفته نیست و

 
همه باید در چارچوب مقررات وظایف شرعی و قانونی خود را انجام دهند. 

رییس شوراي فرهنگ عمومی به هفته ترویج ورزش پهلوانی و باستانی اشاره کرد و با قدردانی از فعالان این رشته و بخش مهم ورزشی
که ملی است و با آموزه هاي دینی عجین و مروج ارزش هاي اسلامی و روحیه جوانمردي در جامعه و بین جوانان و ورزشکاران است

 
پرداخت و گفت: توجه به ورزش با رعایت موازین قانونی و شرعی و پیوست فرهنگی ضروري است . 

محی الدینی به توطئه هاي دشمنان در بخش هاي مختلف فرهنگی، اقتصادي، روانی و تبلیغاتی اشاره کرد و از مردم و جوانان
خواست همچنان با درایت و بصیرت و هوشیاري و دشمن شناسی تخت زعامت مقام معظم رهبري براي شکست استکبارجهانی که

 
چشم دیدن اقتدار، عظمت و سربلندي این ملت و کشور را ندارند در صحنه هاي مهم حضوري جدي داشته باشند. 

انتهاي پیام



بافت تاریخی خوسف ارزش ثبت جهانی دارد

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1400/03/07

معاون میراث فرهنگی وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در بازدید از بافت تاریخی خوسف این بافت را داراي
ارزش ثبت جهانی دانست....

معاون میراث فرهنگی وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در بازدید از بافت تاریخی خوسف این بافت را داراي ارزش

 
ثبت جهانی دانست. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از وزارت میراث فرهنگی، محمدحسن طالبیان پنجشنبه 6 خردادماه، خانه میرزا جعفر

 
خوسف و اقامتگاه بوم گردي ابن حسام در خانه تاریخی دهقان را افتتاح کرد. 

معاون میراث فرهنگی وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گفت: «بافت تاریخی خوسف بافت ارزشمندي است که

 
قابلیت ثبت جهانی دارد.» 

طالبیان افزود: «باید کمک کنیم که خانه هاي این بافت ارزشمند احیا شود و این احیا اول براي زندگی مردم و بعد هم با کاربري هاي

 
مختلف فرهنگی و گردشگري باشد.» 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان جنوبی گفت: «مساحت بافت تاریخی خوسف 21 هکتار است و 27 اثر

 
ثبتی در این بافت وجود دارد.» 

 
حسن رمضانی افزود: «بافت خوسف به همراه بافت هاي اطراف آن که شامل باغان، جومیان است که داراي بافت ارزشمندي است.» 

او در مورد خانه میرزا جعفر بیان کرد: «خانه میرزا جعفر از بناهاي اوایل دوره قاجار در بافت تاریخی خوسف است که در تملک اداره

 
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی قرار دارد.» 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان جنوبی ادامه داد: «مرمت خانه میرزا جعفر با اعتبار حدود 4 میلیارد ریال

 
انجام شده است.» 

رمضانی در مورد خانه دهقان گفت: «این خانه تاریخی از محل اعتبارات اشتغال پایدار با مشارکت مالک مرمت شده است و به عنوان
اقامتگاه بوم گردي به بهره برداري رسید.»



بازدید وزیر صمت از طرح تولید فرش ماشینی با مشارکت بانک صنعت و معدن

در شهرك صنعتی میاندوآب

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1400/03/07

وزیر صنعت، معدن و تجارت در جریان سفر به استان آذربایجان غربی با حضور در شهرك صنعتی میاندوآب از طرح تولید
فرش ماشینی متعلق به «شرکت فرش افشار زرینه و ...

وزیر صنعت، معدن و تجارت در جریان سفر به استان آذربایجان غربی با حضور در شهرك صنعتی میاندوآب از طرح تولید فرش

 
ماشینی متعلق به «شرکت فرش افشار زرینه و ستاره افشار» بازدید بعمل آورد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از شاتا، این طرح تولیدي ظرفیت اسمی تولید 150 هزار مترمربع به علاوه پانصد هزار متر

 
مربع فرش با تراکم 4500 و 1500 شانه (ناشی از توسعه فعلی واحد) را دارد. 

این طرح در زمینی به مساحت 50 هزار متر مربع و با زیربناي 10 هزار متر مربع در شهرك صنعتی میاندوآب استان آذربایجان غربی

 
واقع است. 

 
طرحی با سرمایه گذاري بانک صنعت و معدن 

120 میلیارد تومان براي طرح جدید سرمایه گذاري شده است که 18 میلیارد تومان آن را بانک صنعت و معدن تامین و مابقی، آورده

 
شرکت بوده است. 

تعداد اشتغال ایجاد شده در این واحد تولیدي1000 نفر می باشد که 300 نفر بصورت اشتغال مستقیم و 700 نفر بصورت اشتغال

 
غیرمستقیم مشغول به کارند. 

 
صادرات 60 درصدي محصولات کارخانه به 22 کشور دنیا 

 
40 درصد محصولات تولیدي این کارخانه براي مصرف داخل و 60 درصد دیگر نیز به 22 کشور دنیا صادرات می شود. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت از بخش هاي مختلف این واحد بازدید به عمل آورد و در گفت وگو با مسئولان، دست اندرکاران و
کارکنان این واحد در جریان مهمترین ظرفیت ها، مسائل و مشکلات آن قرار گرفت.



برندسازي طلا در کارخانه "زرشوران" تکاب در اولویت قرار گیرد

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1400/03/07

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: برندسازي طلاي استحصال شده از معدن طلاي زرشوران تکاب در جنوب آذربایجان غربی
باید در اولویت برنامه هاي توسعه اي این واحد ب...

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: برندسازي طلاي استحصال شده از معدن طلاي زرشوران تکاب در جنوب آذربایجان غربی باید در

 
اولویت برنامه هاي توسعه اي این واحد بزرگ صنعتی و معدنی قرار گیرد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از شاتا، علیرضا رزم حسینی روز جمعه در بازدید از مجتمع معادن و صنایع معدنی طلاي
زرشوران تکاب گفت: معدن طلاي زرشوران از بزرگترین معادن کشور است و پتانسیل بسیار مناسبی براي توسعه دارد، از این رو

 
مدیران این مجتمع معدنی و صنعتی باید برند سازي طلاي استحصال شده را در دستور کار قرار دهند. 

 
اجراي طرح توسعه معدن زرشوران بسیار ضروري است 

وي افزود: تولید طلا در مجتمع معادن و صنایع معدنی طلاي زرشوران باید با استاندارهاي جهانی و برندسازي انجام شود از این رو

 
اجراي طرح توسعه این معدن بسیار ضروري است. 

 
استفاده از ظرفیت مجتمع معادن و صنایع معدنی طلاي زرشوران براي توسعه منطقه اي پیرامون معدن 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه ظرفیت مجتمع معادن و صنایع معدنی طلاي زرشوران می تواند بسترهاي توسعه منطقه اي
پیرامون معدن طلا را فراهم کند، اظهار داشت: براساس سیاست هاي وزارت صمت، معادن در راستاي توسعه متوازن منطقه اي
فعالبت خواهند کرد و نباید به گونه اي باشد که طلا در معادن مناطق مختلف کشور تولید شود و اقدامات برندسازي و صنایع جانبی

 
آن در سایر شهرها از جمله قم و تهران صورت گیرد. 

 
معادن باید در خدمت توسعه مناطق محروم قرار گیرد 

استاندار آذربایجان غربی نیز در این بازدید با بیان اینکه مجتمع معادن و صنایع معدنی طلاي زرشوران باید با مدیریت جامع و متمرکز
به سودهی بیشتر و ظرفیت تولید بالاتر دست یابد گفت: تکاب با داشتن معادن بزرگ و غنی همچنان از محرومیت و فقر رنج می برد

 
در حالی که معادن باید در خدمت توسعه این مناطق باشد. 

محمد مهدي شهریاري افزود: طلاي تولید شده در این معدن باید در داخل شهرستان فرآوري و در ساخت زیورآلات استفاده شود تا

 
زمینه ساز اشتغال پایدار جوانان منطقه و افزایش ارزش افزوده براي تکاب شود. 

ماهانه 120 کیلوگرم طلا در معدن طلاي زرشوران تولید می شود 



سرپرست مجتمع معادن و صنایع معدنی طلاي زرشوران تکاب نیز در این بازدید گفت: درحال حاضر این کارخانه با ظرفیت 35 هزار
تُن مواد معدنی و تولید ماهانه 120 کیلوگرم شمش طلا فعالیت می کند که با اجراي طرح توسعه این میزان به 60 هزار تن کانسگ

 
طلا و تولید 150 کیلوگرم شمش طلا در ماه افزایش خواهد یافت. 

سالار باوند با بیان اینکه فاز توسعه کارخانه طلاي زرشوران به زودي اجرا خواهد شد افزود: زیرساخت هاي توسعه کارخانه زرشوران از
جمله احداث فیلترپرس و سد باطله اجرا خواهدشد که با بهره برداري از آنها ظرفیت این مجتمع معدنی تا پایان 6 ماهه دوم امسال به

 
ظرفیت اسمی 60 هزار تن مواد معدنی در ماه خواهد رسید. 

کارخانه طلاي زرشوران تکاب در کنار معدنی به همین نام با ظرفیت اسمی تولید سه میلیون تُن شمش طلا در سال 1393 با حضور
معاون اول رئیس جمهور به بهره برداري رسید و هم اکنون 990 نفر در مجموعه معادن و واحدهاي صنعتی این مجتمع مشغول به

 
کار هستند. 

 
دیگر برنامه هاي امروز سفر وزیر 

 
علیرضا رزم حسینی، وزیر صنعت، معدن و تجارت شامگاه پنجشنبه در آغاز سفري 3 روزه وارد آذربایجان غربی شد. 

بازدید از پایانه مرزي تمرچین، جلسه با کولبران، بازدید از معدن زرشوران تکاب و افتتاح چندین واحد صنعتی در شهرستان هاي

 
نقده، مهاباد، میاندوآب و بوکان از دیگر برنامه هاي سفر وزیر صنعت، معدن و تجارت به آذربایجان غربی است. 

تکاب از شهرهاي جنوبی آذربایجان غربی است که 81 هزار نفر جمعیت دارد.



دولت ما دولت تحول خواهد بود و محوري ترین آن تحول اقتصادي است

منبع: رساشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1400/03/07

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: دولت ما دولت تحول خواهد بود و محوري ترین ویژگی آن تحول
اقتصادي و عدالت اقتصادي است.

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: دولت ما دولت تحول

 
خواهد بود و محوري ترین ویژگی آن تحول اقتصادي و عدالت اقتصادي است. 

به گزارش سرویس سیاسی خبرگزاري رسا، آیت االله سیدابراهیم رئیسی نامزد
سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري پس از حضور در صداي جمهوري
اسلامی ایران به منظور ضبط برنامه انتخاباتی، در جمع خبرنگاران با بیان اینکه
امسال در این شرایط کرونایی نقش رسانه ملی براي رساندن پیام کاندیدا ها به

مردم و رساندن خواسته مردم به کاندیدا ها بسیار تعیین کننده است، افزود: در چنین شرایطی ارتباطات استانی نداریم و سخنرانی
هاي در جمع حذف شده است، اما رسانه ملی در این جا نقش بسیار مهمی دارد که هم سخنان کاندیدا ها را براي مردم تبیین کند و

 
هم خواست مردم را منعکس کند. 

وي گفت: دولت ما دولت تحول و دولت مردمی خواهد بود و به مردم نقش خواهد داد و این تحول تحولی نیست که دولتمردان
بنشینند و در اتاقی دربسته برنامه ریزي براي بخش هاي دیگر کنند بلکه مردم باید در این دولت نقش آفرینی کنند و محوریت این

 
تحول عدالت اقتصادي است. 

آیت االله رئیسی افزود: محوري ترین نکته اي که من در تحول اقتصادي می خواهم به مردم عزیزمان و دلسوزان و دغدغه مندان عرض

 
کنم این است که محور ما در حوزه اقتصادي عدالت اقتصادي هم در حوزه تخصیص عدالت و هم در حوزه نقدینگی خواهد بود. 

وي گفت: چیزي که امروز همه نگران آن هستند این است که تسهیلات چرا به تولیدکننده نمی رسد؟ این نقدینگی کجاست؟ که

 
تعداد قابل توجهی از تولیدکنندگان فریاد می زنند که کمبود نقدینگی داریم. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري با اشاره به اینکه افزایش نقدینگی که امروز در کشور نگران کننده شده است به کجا
می رود؟ افزود: اگر تولیدکننده این روز ها فریادش بلند است معلوم است که این نقدینگی به جاي دیگري می رود، به سمت و سوي
دلالی و سوداگري می رود و این نقدینگی حتما باید به طرف تولید هدایت شود و اگر اینگونه نشود ما با سیل بنیان کن روبرو خواهیم

 
بود. 

آیت االله رئیسی با تاکید بر این که نقدینگی باید به طرف تولید بیاید، گفت: برنامه ما نیز همین است چرا که اگر این نقدینگی به طرف
تولید بیاید افزایش نقدینگی نگران کننده نیست و یکی از کار هاي دولت تحول نیز همین خواهد بود و فعال شدن تولید می تواند

 
حتما به افزایش اشتغال و به رونق تولید کمک کند. 



وي افزود: توصیه من این است که هر کس و هر ایرانی عزیز در هر شهر و روستا که زندگی می کند در انتخابات شرکت کند و از هر
کس که ناراحت و گله مند است و از هر جریان بی عدالتی که به شدت او را آزرده خاطر کرده است بیاید و در انتخابات شرکت کند
این دوره به لطف خداوند و با کمک شما مردم عزیز جلوه اي از آنچه که باید در گام دوم انقلاب اتفاق بیافتد هم در حوزه اقتصادي و

 
هم در حوزه هاي اجتماعی و فرهنگی با کمک مردم اتفاق خواهد افتاد. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: می توانیم با اقداماتی که انجام می شود وضعیت تورمی را یعنی هم گرانی و

 
هم تورم را کنترل کنیم و تولید را به سطحی قابل قبول برسانیم. 

وي با اشاره به اینکه قریب به 70 درصد از ظرفیت خالی اقتصادي کشور را می توان فعال کرد، افزود: یک میلیون شغل سالانه در

 
کشور به خوبی قابل ایجاد است و می تواند ظرفیت هاي خالی را پر کند. 

آیت االله رئیسی گفت: ظرفیت هاي بسیاري در کشور داریم که می تواند فعال شود و اگر با این ظرفیت ها نتوانیم یک میلیون شغل در

 
سال ایجاد کنیم عقب خواهیم بود. 

وي با اشاره به مسئله اقتصاد پیشران و رابطه آن با مسکن افزود: مسکن سازي مثل یک لوکوموتیو می ماند که تمام بخش هاي دیگر
اقتصادي را به حرکت در می آورد و ما اگر مسکن سازي که امروز نیاز مردم و زوج هاي جوان است فعال کنیم حتما به فعال کردن

 
بسیاري از شغل ها و تولیدي ها کمک می کند که این موضوع کاملا امکان پذیر است. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري با اشاره به ظرفیت فضاي مجازي در کشور گفت: ما در این حوزه نیز ظرفیت هاي
خالی زیادي داریم و این ظرفیت خالی اگر در کشور فعال شود و در حوزه اشتغال در فضاي مجازي فعال تر عمل کنیم هزاران شغل را

 
می توان در کشور ایجاد کرد و باید از این ظرفیتی که داریم استفاده کنیم. 

وي همچنین به اقتصاد دریا اشاره کرد و افزود: ما سه هزار کیلومتر با دریا ارتباط داریم در حالی که بعضی از کشور هاي اروپایی بسیار
از این کمتر ارتباط دریایی دارند، اما قریب 50 درصد از تولید ناخالص ملی شان مربوط به اقتصاد دریاست ما چه میزان از اقتصاد دریا

 
استفاده کرده ایم؟ 

آیت االله رئیسی گفت: نزدیک به 5 میلیون بیکاري و شبه بیکاري داریم که اگر براي این تعداد سالانه یک میلیون شغل ایجاد نکنیم

 
حتما از برنامه عقب خواهیم بود. 

وي در پایان افزود: نقش رسانه ملی و دیگر رسانه ها و فضاي مجازي در روز هاي انتخابات بسیار مهم است و می توانند در آگاهی

 
بخشی مسئولانه و سرعت در آگاهی بخشی و صدق و راستی در این آگاهی بخشی اعتماد مردم را افزایش دهند. 

 
استفاده از ظرفیت هاي خالی اقتصاد براي رشد و اشتغال 

 
نامزد انتخابات ریاست جمهوري گفت: فعال شدن ظرفیت هاي خالی اقتصاد، به رشد و اشتغال زایی کمک می کند. 

آیت االله رئیسی نامزد ریاست جمهوري در جمع خبرنگاران با اشاره به ظرفیت هاي بالاي اقتصاد کشور در ایران افزود: بنا داریم

 
ظرفیت خالی کشور را فعال کنیم که از این طریق به راحتی یک میلیون شغل در کشور قابل ایجاد است. 



وي اضافه کرد: اقتصاد دریا را داریم که با وجود سه هزار کیلومتر ارتباط ما با دریا، تنها سه تا چهار درصد بهره برداري از این آن، قابل

 
قبول نیست. فعال شدن اقتصاد در حوزه هاي مسکن و فضاي مجازي، می تواند اشتغال ایجاد کند. 

نامزد ریاست جمهوري ایران گفت: فعال شدن اقتصاد در حوزه هایی که می تواند اشتغال ایجاد کند معضل بیکاري را هم کاهش می
دهد. مسئله افزایش تولید حتما می تواند، موضوعی بسیار قابل توجه در ارتباط با نگرانی هاي مردم از تورم و نگرانی باشد که قابل حل

 
است. 

وي در خصوص مسئله تولید و رونق تولید افزود: با توجه به بازدیدي که از مراکز تولیدي همه استان ها به خصوص مراکزي با

 
مشکلات جدي داشتم، دریافتم که با کار مدیریتی می شد، بسیاري از این گره ها را باز کرد. 

آیت االله رئیسی با اشاره به ظرفیت هاي خالی در کشور گفت: این ظرفیت ها معطل فعالیت هستند که به رونق تولید و افزایش اشتغال

 
در کشور کمک می کند و نیز مشکلات تورمی را حل می کند. در واقع این از امور دست یافتنی است. 

وي ادامه داد: براي همه این ها برنامه داریم که اگر دنبال شود، می تواند اقتصاد را فعال کند. کاهش تورم با افزایش تولید در کشور و

 
با برنامه ریزي دقیق اقتصادي امکان پذیر است. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري گفت: یکی از چیز هایی که حتما در دولت پیگیري می کنم و مورد تاکید قرار خواهم داد؛ مسئله تیم
اقتصادي هماهنگ است. یکی از مشکلاتی که کشور با آن روبرو شده، تیم اقتصادي ناهماهنگی است که هر بخش آن یک صدایی

 
دارد. 

وي افزود: تیم اقتصادي هماهنگ و داراي برنامه در دولت، می تواند بخش اقتصادي را در کشور اطمینان بخش براي بازار، مردم،

 
مصرف کننده و تولید کننده ایجاد کند. 

آیت االله رئیسی برنامه خود درباره کاهش تورم گفت: فکر می کنم، کاهش تورم را بتوان با اقدامات جدي کاهش داد، به نحوي که به

 
تورم یک رقمی نزدیک شود و این مورد نیاز به کار جدي دارد. 

وي افزود: یکی از چیز هایی که از آن پرهیز دارم آن است که نکته اي را اعلام کنم که در عمل دچار مشکل شود. این را از نظرسنجی

 
هاي بخش هاي مختلف بخصوص صدا و سیما از مردم شنیده ام. مردم انتظار دارند، که مسئولان با آن ها صادقانه حرف بزنند. 

آیت االله رئیسی در خصوص شفاف سازي گفت: در دولت هم می خواهم، صادقانه با مردم، کارشناسان، کارشناسان ارشد، مدیران عالی

 
و میانی به ویژه نخبگان، اقتصاددان ها و مسئولان در بخش هاي مختلف صحبت کنم، تا بدانند، وضعیت چیست. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري اظهار داشت: شفافیت از نکاتی است که بعضی ها شعار آن را می دهند، اما ما نیاز داریم، هم در حوزه
تصمیم گیري و هم اجرا شفافیت سازي کنیم تا مردم احساس آرامش کنند./998/



امام جمعه اصفهان: دشمنان در تمام مراحل انتخابات سعی در ایجاد فساد

دارند/ باید همه پاي صندوق هاي راي برویم

منبع: تسنیمشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1400/03/07

گروه استان ها- امام جمعه اصفهان گفت: انتخابات یک مسئله بسیار مهم و ارزشمند است و دشمنان اسلام هم در تمام
مراحل انتخاباتی که سپري کردیم سعی داشتند تا فسادي در آن ایجاد کنند و نگذارند تا پاي صندوق راي برویم.

گروه استان ها- امام جمعه اصفهان گفت: انتخابات یک
مسئله بسیار مهم و ارزشمند است و دشمنان اسلام هم در
تمام مراحل انتخاباتی که سپري کردیم سعی داشتند تا
فسادي در آن ایجاد کنند و نگذارند تا پاي صندوق راي

 
برویم. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از اصفهان ، آیت االله سید
یوسف طباطبائی نژاد در خطبه هاي این هفته نمازجمعه
اصفهان با توصیه به خود و همگان به رعایت تقواي الهی
اظهار داشت: همه شما و بنده را به تقواي الهی و ترك

 
معاصی دعوت می کنم. 

وي با اشاره به این موضوع که گناهان تا چه میزان می توانند در زندگی روزمره انسان ها موثر باشند بیان کرد: یک انسان گاهی یک
گناه می کند و اثر آن این می شود که از نماز شب محروم می ماند و توفیق این کار خوب از او گرفته می شود بنابراین باید توجه

 
داشت که همه ما در معرض امتحان الهی قرار داریم. 

امام جمعه اصفهان افزود: خدا همواره انسان ها را امتحان می کند که این امتحان در همه شرایط وجود دارد و فرقی ندارد زندگانی به
چه شکل سَر می شود، خواه غنی باشیم ویا فقیر بازهم متناسب با آن امتحان می شویم پس به یاد نیز داشته باشیم که فقر گاهی

 
انسان را به کفر می کشاند. 

وي گفت: این طور نیست که اگر کسی داراي پول و سرمایه بسیار است خدا به آن عنایت دارد و اگر اینچنین نبود خداوند همراه او

 
نیست. این خود انسان ها هستند که گاهی لیاقت فضیلت را پیدا می کنند و گاهی ظرفیت آن را ندارند. 

آیت االله طباطبائی نژاد با ورود به موضوع انتخابات و دعوت از مردم، به حضور فعال در این عرصه اظهار داشت: انتخابات یک مسئله
بسیار مهم و ارزشمند است و دشمنان اسلام هم در تمام مراحل انتخاباتی که سپري کردیم سعی داشتند تا فسادي در آن ایجاد کنند

 
و نگذارند تا پاي صندوق راي برویم. 

 
امام جمعه اصفهان: اشغال زایی و آموزش براي آینده زندانیان بسیار سازنده است 

 
امام جمعه اصفهان: مساجد پایگاهی براي روشنگري سیاسی و کمک به نیازمندان باشد 



 
امام جمعه اصفهان: کارآفرینی و اشتغال زایی راه برطرف کردن مشکلات خانواده هاي مستضعف است 

وي به مناسبت سالروز آزادسازي خرمشهر نیز ادامه داد و گفت: دشمنان تا قدرت نبینند سر تعظیم و فرود به جا نمی آورند، آزادي
خرمشهر یکی از نقاط عطفی بر کشورما بود تا دشمنان متوجه قدرت ایران شوند و البته دشمنان در مسائل مختلفی در برابر کشور ما

 
شکست خوردند، چرا که شاهد جنگ تحمیلی و شکست دشمن در آن بودیم. 

امام جمعه اثفهان بیان کرد: اگر بخواهیم دربرابر مشتی که می توانیم به دشمن وارد کنیم عقب نشینی نمائیم اتفاق خوشایندي نمی
افتد بنابراین باید همه به پاي صندوق هاي راي برویم و توجه داشته باشیم که یاد خدا به انسان اطمینان می دهد، همانطور که امام

 
خمینی(ره) پس از اسارت فرمودند بنده تاکنون هیچ گاه نترسیدم و بعد از آزادي خرمشهر نیز گفتند خرمشهر را خدا آزاد کرد. 

وي خاطرنشان کرد: مردم سوریه باوجود اقلیت هاي مختلف مذهبی و عقاید متفاوتی که داشتند اما دست به دست یکدیگر دادند، به

 
پاي صندوق راي رفتند و 95.1درصد به شخصی راي دادند که قدرت هاي جهان از وجود آن اعراض می کردند. 

آیت االله طباطبائی نژاد تصریح کرد: اگر میدان جنگ و میدان علم نباشد کسی گوش به حرف دیپلماسی نمی کند ولی وقتی علم و

 
قدرت خود را نشان دهیم کشورهاي دیگر از ما حساب خواهند برد پس همه باید دست به دست هم دهیم و متحد باشیم. 

وي درخصوص نامزدهاي انتخاباتی که تایید صلاحیت شدند نیز عنوان کرد: رئیس جمهور شرایطی دارد تا تایید صلاحیت شود و چه
زیبا برخی نامزدها پس از رد صلاحیت بیانیه اي صادر کردند و فرمودند تاییدیه شوراي نگهبان مهم است پس باید احترام بگذاریم و

 
در عرصه انتخابات شرکت کنیم. 

خطیب نماز جمعه اصفهان گفت: تمام موارد را در کشور کنار بگذاریم و فارغ از مسائل مختلف مانند گرانی و مشکلات دیگر که
باسپري شدن زمان می توانیم درکنار هم برطرف نمائیم همه دوستی و اتحادمان را بگذاریم بر سربلندي کشور و شکست دشمنان

ایران و به پاي صندوق راي حضور به عمل آوریم.



زاکانی: به دنبال جهش تولید و رفع موانع پیش روي تولید هستیم / دولت به

هیچ وجه وظیفه نظارتی خود را انجام نمی دهد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1400/03/07

نامزد انتخابات ریاست جمهوري گفت: اساس حرکت ما بر مبناي جهش تولید و رفع موانع پیش روي تولید است که با کمک
خداوند و همه متخصصان سعی می کنیم مشوق هاي تولیدي داده شود تا تولید حرف اول را بزند.

به گزارش خبرنگار احزاب و تشکل هاي گروه سیاسی باشگاه خبرنگاران جوان، علیرضا زاکانی داوطلب سیزدهمین دوره انتخابات
ریاست جمهوري در ساختمان تولید رادیو حاضر شد. او که سابقه حضور در انتخابات ریاست جمهوري را دارد امروز برنامه تبلیغاتی

 
قانونی خود براي گفت وگو با مردم را در رادیو جوان ضبط کرد. 

علیرضا زاکانی بعد از ضبط برنامه خود در جمع خبرنگاران با اشاره به رویکرد رسانه ملی در انتخابات گفت: بنده حضور و فعالیت
خودم را معطوف به ظرفیت بی نظیر رسانه ملی و فضاي مجازي کرده ام. معتقدم که این ظرفیت ظرفیت بی نظیري است که باید از

 
آن استفاده کرد. 

وي ادامه داد: از دوستان و همکارانم در رسانه و به خصوص رسانه ملی و فضاي مجازي درخواست دارم با ارائه یک برنامه درست به

 
ساختن ایرانی آباد کمک کنند. 

زاکانی در پاسخ به سوالی درباره اینکه آیا برنامه اي براي مهار گرانی هاي افسار گسیخته دارد یا خیر؟، گفت: این موضوع به نظارت
مربوط می شود و ما با گرانی هاي افسار گسیخته اي روبرو بوده ایم که دولت وظیفه خود را در کنترل قیمت اقلام اساسی مردم انجام

 
نداد. 

وي تاکید کرد: امسال 9 میلیارد دلار براي واردات نهاده ها کنار گذاشته شده بود و مقرر شد نهاده در اختیار قرار گیرد، اما نبود
نظارت بر توزیع موجب ایجاد رانت براي عده اي خاص شد و مرغی که باید کمتر از 15 هزار تومان به دست مردم می رسید در

 
مقاطعی به بالاتر از 35 هزار تومان هم رسید یعنی ما پول را دادیم چوب را خوردیم و پیاز را هم نوش جان کردیم. 

 
 {sepehr_media_14040376_600_400$}

کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري افزود: قطعا نظارت بدون حضور مردم و اصناف قابل تحقق نیست و وزارتخانه ها نیز باید به
وظایف نظارتی خود عمل کنند، اما ما دیدیم که وزارتخانه هاي صمت و کشاورزي همدیگر را قبول نداشتند و دولت نباید دعواي

 
خودش را بر سر سفره مردم بیاورد و باید مشکلات مردم را با نوکري حل کنند و مردم را در امور مشارکت دهند. 

 
زاکانی گفت: با نظارت بر بخش تولید و توزیع می توان بسیاري از مسائل را حل کرد. 

وي در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه براي ارتقا معیشت مردم چه برنامه اي دارید؟ افزود: ما در برنامه خود 4 رویکرد تحولی داریم که
رویکرد اول ناظر به حوزه اقتصاد مدیریت است چرا که هم اکنون اقتصاد ما دولتی است. 



این نامزد انتخابات ریاست جمهوري گفت: اساس حرکت ما بر مبناي جهش تولید و رفع موانع پیش روي تولید است که با کمک

 
خداوند و همه متخصصان سعی می کنیم مشوق هاي تولیدي داده شود تا تولید حرف اول را بزند. 

زاکانی افزود: بی شک مقابله با مفاسد اقتصادي و بروکراسی و برداشتن موانع جدي تولید هدف مقدماتی ماست و در بخش تولید
کاري خواهیم کرد که منجر به خلق ثروت و قدرت براي همگان شود و تلاش ما این است که موضوع تورم و اشتغال را به عنوان

 
معضل جدي حل کنیم. 

 
 {sepehr_media_14040426_600_400$}

 
وي گفت: عدالت در تولید و توجه به توزیع مناسب می تواند ریشه فقر را بخشکاند و نشاط و شادابی در جامعه حاکم کند. 

این نامزد انتخابات ریاست جمهوري اظهار کرد: درحال حاضر یک افسار گسیختگی در اقلام موجود در کشور داریم و دولت وظیفه
نظارتی خود را به هیچ وجه انجام نمی دهد. امسال قریب 9 میلیارد دلار براي ورود نهاد ها و اقلام ضرروي کنار گذاشتیم و نهاده ها را
هم وارد کشور کردیم، اما نبود نظارت در توزیع و عدم بهره مندي از فرصت خلق شده، رانت را به جیب برخی وارد کرد. نتیجه این

 
عدم نظارت باعث شد قیمت تمام شده مرغ که باید 12 هزار و 500 تومان یا 14 هزار تومان باشد، به بالاي 30 هزارتومان صعود کرد. 

وي افزود: بنابراین (در قضیه مرغ) ما پول را دادیم، چوب را خوردیم و پیاز هم نوش جان کردیم. باید وزارت خانه ها نیز کمک کنند.
مشکلی که امسال هم وجود داشت درگیري بین وزارت جهاد و صمت بود که وزاي آن هم همدیگر را قبول نداشتند و به هم می

 
پرداختند. 

زاکانی با اشاره به اختلاف وزارت صمت و وزارت کشاورزي نیز خاطرنشان کرد: دولت نباید دعوا و درگیري خود را روي سفره مردم

 
بیاورد و باید درون خودش مشکل را حل و نوکري مردم هم بکند. 

وي ادامه داد: درباره جوانان چند سطح را باید در نظر گرفت؛ اول تولید و زنده نگه داشتن امید و و واردکردن پرنشاط جوان به کار و
زندگی است و جوان را در خدمت جامعه قرار داد. باید دغدغه ها را از روي جوان برداشت تا با فکر آزاد وارد شود و خود را مولد بداند.

 
نکته دوم این است که باید از فرهیختگان جوان براي ستون فقرات تغییر در کشور استفاده کرد. 

این نامزد انتخابات ریاست جمهوري خاطرنشان کرد: ما از ستاد خودمان شروع کردیم و نامش را ستاد دهه شصتی ها گذاشتیم و تمام
اعضاي ستاد جوانان فرهیخته هستند. فعالیت خود را معطوف به استفاده از ظرفیت بی نظیر رسانه ملی قرار دادم و همچنین از فضاي

 
مجازي نیز استفاده خواهم کرد. 

وي در پایان گفت: از همه در رسانه ها و رسانه ملی تشکر می کنم و امیدوارم برنامه ها و کارنامه ام را در این مسیر نشان دهم.



درآمد ایران از پارس جنوبی چقدر است؟

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1400/03/07

توسعه میدان مشترك پارس جنوبی و افزایش 2.5برابري برداشت از این میدان مشترك در دولت تدبیر و امید، افزایش درآمد
ایران از آن را به همراه داشته، تا آنجا که به گفته مدیرعامل شرکت نفت و گاز پارس، ایران در مجموع درآمدي 335میلیارد

دلاري (ارزش محصولات تولیدي) از این میدان مشترك داشته است.

توسعه میدان مشترك پارس جنوبی و افزایش 2.5برابري
برداشت از این میدان مشترك در دولت تدبیر و امید،
افزایش درآمد ایران از آن را به همراه داشته، تا آنجا که به
گفته مدیرعامل شرکت نفت و گاز پارس، ایران در مجموع
درآمدي 335میلیارد دلاري (ارزش محصولات تولیدي) از

 
این میدان مشترك داشته است. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از ایرنا، حدود 20 سال
است که ایران برداشت گاز از میدان مشترك پارس جنوبی را آغاز کرده و در این مدت همواره تولید ایران از این مخزن مشترك

 
افزایش داشته با این حال تا چند سال پیش این برداشت همواره کمتر از قطر بوده است. 

قطر تولید گاز خود از پارس جنوبی را پیش از ایران آغاز کرده بود. ایران اما در سال 81 با بهره برداري از فاز هاي 2 و 3 اولین تولید

 
گاز را از این میدان انجام داد و با سرعتی منطقی، رشد تولید ادامه داشت. 

هر چند که در آن زمان نیز تولید قطر بیشتر از ایران بود اما فاصله تولید با بهره برداري از فازهاي مختلف از سوي ایران، حفظ می

 
شد. 

با توجه به اینکه حدود 60 درصد از مساحت میدان مشترك پارس جنوبی و 60 درصد از حجم گاز درجاي آن در سمت قطر قرار

 
دارد، این فاصله تولید منطقی بود و قطر حدود 20 درصد بیشتر از ایران از این میدان برداشت می کرد. 

از سال 84 اما این فاصله تولید بیشتر شد و در حالی که قطر با تکیه بر سرمایه و توان فنی شرکت هاي بین المللی هر روز بر تولید
گاز خود اضافه می کرد، ایران اما به دلیل تحریم ها و همچنین پراکندگی منابع مالی، از رقیب خود در برداشت گاز جا ماند تا آنجا که

 
تولید گاز قطر از پارس جنوبی در مقایسه با ایران در سال 88 حدود دو برابر شد. 

با اینکه در آن سال ها ایران فازهاي 35 ماهه را تعریف کرده بود اما در عمل نتوانست چیزي به تولید گاز ایران اضافه کند. این فاصله

 
تولید تا سال 92 ادامه داشت. 



 
قطر هم البته در آن سال ها سطح تولید خود را ثابت نگه داشت و همین امر باعث شد تا برداشت بیشتري از ایران داشته باشد. 

با روي کار آمدن دولت تدبیر و امید و برنامه ریزي براي بهره برداري از فازهاي باقیمانده پارس جنوبی، شتاب توسعه در این میدان
مشترك از سوي ایران بیشتر شد و همین امر کمک کرد تا سال 96، با بهره برداري از فازهاي 12، 15 و 16، 17 و 18، 19 و 20 و

 
21، تولید گاز ایران از پارس جنوبی با قطر برابر شود. 

 
این اولین بار بود که ایران توانست سهمی برابر با کشورهمسایه در تولید گاز از این میدان مشترك داشته باشد. 

با بهره برداري تدریجی از فازهاي 13، 14، 22، 23 و 24 تولید گاز در سمت ایران از قطر پیشی گرفت و ایران در حال حاضر از

 
میدان مشترك پارس جنوبی، 15 درصد بیشتر از قطر گاز تولید می کند. 

این امر باعث شد تا ایران تولید تجمعی خود را از این میدان افزایش دهد و به گفته مدیرعامل نفت و گاز پارس، در حالی که در سال
81، در مجموع 12 میلیارد متر مکعب گاز از این میدان در سمت ایران تولید شده بود، این رقم در حال حاضر به 220 میلیارد متر

 
مکعب افزایش یافته است. 

«محمد مشکین فام» اواخر سال گذشته در نخستین پنل از ششمین کنگره راهبردي و نمایشگاه نفت و نیرو همچنین میزان برداشت
تجمعی از این میدان مشترك را هزار و 861 میلیارد مترمکعب گاز غنی عنوان کرد و گفت: ارزش این میزان از گاز برداشت شده از

 
پارس جنوبی در مجموع 335 میلیارد دلار برآورد شده است. 

مدیرعامل شرکت نفت و گاز پارس در ادامه به وضعیت تولید گاز پارس جنوبی در مقایسه با تولید گاز کشور اشاره کرد و گفت: پارس
جنوبی در سال 81 و همزمان با آغاز برداشت گاز، سهمی 10 درصدي از تولید گاز کل کشور را در اختیار داشت، در حالی که با

 
توسعه فازهاي این میدان، هم اکنون نزدیک به 70درصد از تولید گاز کشور از پارس جنوبی تأمین می شود. 

با توجه به اقدامات انجام شده در 8 سال گذشته، تولید گاز از میدان مشترك پارس جنوبی از سوي ایران از 282 میلیون متر مکعب

 
در روز به بالاي 700 میلیون متر مکعب رسیده که نشان دهنده رشد 2.5 برابري ایران در برداشت گاز از این میدان است. 

از سوي دیگر، با توسعه میدان مشترك گازي پارس جنوبی علاوه بر تامین 75 درصد از گاز کشور از این میدان، همچنین توسعه
صنعت پتروشیمی نیز در کشور انجام شد. همچنین جایگاه ایران در میان تولیدکنندگان گاز در دنیا نیز ارتقا داشته و سبد صادراتی

 
کشور با توجه به جایگزینی سوخت مایع با گاز متنوع تر شده است. 

خودکفایی در تولید بنزین با تکیه بر میعانات گازي تولیدي از پارس جنوبی با بهره برداري از پالایشگاه ستاره خلیج فارس از دیگر

 
دستاوردهاي توسعه این میدان گازي مشترك به شمار می رود. 

در مجموع با توجه به اینکه سهم ساخت داخل در توسعه این میدان 60 درصد برآورد می شود، این امر باعث بهبود زیرساخت هاي

 
توسعه صنعتی و اشتغال زایی در کشور شده است. 

میدان مشترك پارس جنوبی که در بستر خلیج فارس و مرز مشترك ایران و قطر قرار دارد، بزرگترین میدان گازي جهان است.

 
مجموع ذخایر گازي این میدان 39 تریلیون متر مکعب و ذخایر میعانات گازي آن نیز 56 میلیارد بشکه است. 



از این میزان سهم ایران در بخش گاز آن 14 تریلیون متر مکعب و در میعانات گازي 18 میلیارد بشکه برآورد می شود که معادل 8

 
درصد از کل گاز جهان است.  

پربیننده ترین گم شدن کارت سوخت را چگونه گزارش کنیم؟ دلیل قطعی هاي برق چیست؟ تولید یک بیت کوین، معادل مصرف
صد سالِ یک خانه جدول خاموشی احتمالی 6 خرداد ماه نفت ایران زودتر از موعد وارد بازار می شود / 69میلیون بشکه نفت آماده

تزریق به بازار است



از داس تا ساطور؛ نقص قانون یا فقر فرهنگی

منبع: سلامت نیوزشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1400/03/07

سلامت نیوز: شوك اواخر اردیبهشت 1400 خبر قتل بابک خرمدین فیلمساز ایرانی بود، وزنه سنگین شگفتی ماجرا در این
مسئله بود که قتل توسط پدر و مادر بابک، آنهم به شکلی فجیع رخ داده بود و عجیب تر آنکه از پشیمانی یا هر احساس بد

دیگري در آن دو اثري نبود. به گزارش سلامت نیوز به نقل از ایسنا، ولی متاسفانه ...

سلامت نیوز: شوك اواخر اردیبهشت 1400 خبر قتل بابک خرمدین فیلمساز ایرانی بود،
وزنه سنگین شگفتی ماجرا در این مسئله بود که قتل توسط پدر و مادر بابک، آنهم به
شکلی فجیع رخ داده بود و عجیب تر آنکه از پشیمانی یا هر احساس بد دیگري در آن دو

 
اثري نبود. 

به گزارش سلامت نیوز به نقل از ایسنا، ولی متاسفانه قصه خرمدین قصه جدیدي نبود،

 
حدود یک سال پیش، در خرداد 1399 نیز ماجراي قتل دختر نوجوان تالشی توسط پدرش کشور را در بهتی عمیق فرو برد. 

این بهت همراه با عصبانیت در واکنش هاي مردم به این دو قتل و قتل هاي مشابه همواره دیده شده و در شبکه هاي اجتماعی می
توان این واکنش ها را به اشکال و زبان هاي مختلف مشاهده کرد. دو نکته اي که بیش از همه چیز اسباب بهت و عصبانیت نسبت به
این وقایع را در مردم فراهم می کند عدم پشیمانی عاملان جنایت از کرده خود و عدم بازدارندگی قانون در قبال اینگونه اقدامات است.
این ناتوانی قانون در بازدارندگی آنجا خودنمایی می کند که پدر رومینا با تکیه بر همین نقیصه دست به جنایت می زند. او پیش از
اقدام به قتل فرزندش بوسیله داس، در زمینه عواقب قضایی اقدامش تحقیق هم کرده بود و مطمئن شده بود که از قصاص خبري

 
نیست و جنبه عمومی جرم نیز خطر چندانی برایش ایجاد نمی کند پس داس را برداشت و آن دختر نوجوان را در خواب کشت! 

تکرار قتل هاي فرزندان توسط پدران بار دیگر افکار عمومی را متوجه این نکته می کند که چرا در منظومه حقوقی و فقهی کشور قتل
فرزند از سوي پدر داراي حداقل مجازات است و به عبارتی قصاص در این پرونده ها منتفی است. به اعتقاد افکار عمومی ضعف قانون

 
در این حوزه خودنمایی می کند. 

پرونده قتل هاي خانوادگی نظیر قتل بابک، رومینا و ... این سوال را در اذهان متبادر می کند که چرا قانونگذار در خصوص قتل فرزند
به دست پدر که در طول سالیان اخیر تکرار شده است مجازات هایی سختگیرانه تر و تکمیلی در نظر نمی گیرد تا قدرت بازدارندگی

 
ایجاد شده و از وقوع چنین فجایع بزرگی پیشگیري شود. 

در همین رابطه یک جامعه شناس به ایسنا گفت: قتل فرزند توسط پدر یا مادر نه تنها موجب کشته شدن یک انسان می شود بلکه
حرمت انسانی را زیر سوال برده و احساس امنیت را از جامعه سلب می کند، چون کسی که به فرزند خود رحم نکند قطعا به دیگران

 
نیز رحم نخواهد کرد و این عمل بسیار قبیح بوده و در نزد افکار عمومی مذموم تلقی می شود. 



الهه شعبانی بیان کرد: در بازجویی هایی که بازپرس پرونده از پدر بابک بعمل آورد مشاهده می کنیم که او نه تنها نادم و پشیمان از
فعلی که مرتکب شده نیست بلکه اعلام کرده اگر حکم قصاص براي او صادر نشود، پس از تحمل حبس فرزند دیگرش را نیز خواهد

 
کشت. 

وي با اشاره به آیه 32 سوره مائده که فرموده است "بدین سبب بر بنی اسرائیل حکم نمودیم که هر کس نفسی را بدون حق و یا بی
آنکه فساد و فتنه اي در زمین کرده، بکشد مثل آن باشد که همه مردم را کشته است" و با اشاره به دیگر آیاتی که در ذم کشتن بی
دلیل دیگران از جمله زنده به گور کردن دختران سخن به میان آورده اند، افزود: براساس ماده 220 قانون مجازات اسلامی "پدر یا جد
پدري که فرزند خود را بکشد قصاص نمی شود و به پرداخت دیه به ورثه مقتول و تعزیر محکوم خواهد شد" که به نظر می رسد این

 
ماده قانونی تناسبی با تاکیدات قرآنی یاد شده ندارد. 

این جامعه شناس تصریح کرد: با اجراي این قانون نه تنها قبح و ترس این عمل ناشایست در جامعه ریخته می شود، بلکه ناامنی و
ترس را به همراه می آورد و عدم بازدارندگی آن می تواند باعث شود که ناهنجاري هاي اجتماعی دیگري متاثر از این عمل شنیع پدید

 
آید. 

وي گفت: براساس آنچه پدر بابک اعلام کرده است به قتل رساندن پسر، دختر و دامادش به دلیل ارتکاب آنها به فساد اخلاقی صورت
گرفته است و توجیه می کند که با این فعل، جامعه را از فساد و ناامنی حفظ کرده است و با همدستی همسرش و بدون توسل به
قانون براي مجازات فسادي که مدعی است این افراد مرتکب شده اند دست به قتل می زند، در حالی که در قبال هر جرمی باید از

 
قانون کمک گرفت بویژه اینکه مجازات بسیاري از این جرایم البته اگر صورت گرفته باشند، مرگ نیست. 

شعبانی با تاکید بر اینکه والدین به هیچ وجه صلاحیت تعیین حکم براي اعضاي خانواده را ندارند، گفت: اگر قرار بود هر فردي در
جامعه شخصا اقدام به کشتن دیگران کند، هرج و مرج و ناامنی اجتماع را در بر می گرفت، در واقع هر کسی صلاحیت لازم براي

 
تصمیم گیري در رابطه با جرایم و مجازات دیگران را ندارد. 

وي با اشاره به نظریه روانپزشک مبنی بر اینکه پدر و مادر بابک مشکل روانی ندارند، گفت: این نظریه روانپزشک به سوژه اي در فضاي
مجازي تبدیل شد. نظر مردم مخالف این نظریه است و پدر و مادر را بیمارانی روانی می دانند که دست به قتل این چنینی با شیوه

 
بسیار فجیع زده اند. 

او ادامه داد: چنانچه والدین بابک بیمار روانی باشند قانون مجازات سبک تري براي آنها در نظر می گیرد و در غیر این صورت راي به

 
اشد مجازات صادر خواهد شد که البته طبق قانون این مجازات قصاص نبوده و حبس از سه تا 10 سال در نظر گرفته می شود. 

این جامعه شناس با اشاره به موضع گیري افکار عمومی نسبت به نظریه روانپزشک پرونده گفت: مردم نسبت به این نظریه انتقاد دارند
و به جامعه روانپزشکی توهین کردند در حالی که باید گفت در این موارد کار کارشناسی و تخصصی انجام می شود و قطعا اظهار نظر

 
در این خصوص نباید متاثر از فشار رسانه ها و افکار عمومی باشد. 

او تصریح کرد: بزهکاري و قتل در کشورهاي دیگر نیز وجود دارد و اینطور نیست که چنین اتفاقاتی در سایر کشورها رخ ندهد،
بنابراین باید فارغ از هرگونه فشار رسانه اي بویژه از سوي شبکه هاي معاند نسبت به صدور راي درست و البته بازدارنده تصمیم گیري

 
شود. 



 
بیمار بودن خانواده تهدیدي براي سلامت روانی و اجتماعی جامعه 

شعبانی در ادامه به تبعات اجتماعی منفی این فعل در جامعه اشاره کرد و گفت: علاوه بر از بین رفتن قبح این جنایت، کانون خانواده
نیز زیر سوال می رود و قداست پدر و مادر نیز خدشه دار می شود. محیط سالم یا ناسالم خانواده تاثیر زیادي در پرورش اخلاقی یا
برعکس رشد رذایل در فرزندان دارد. زیربناي اخلاق انسان در خانواده شکل می گیرد و در قرآن کریم توجه به تربیت انسان بسیار
توصیه شده است، چرا که جامعه بزرگ انسانی از واحدهاي کوچک خانواده تشکیل شده است و تربیت خانواده به منزله تربیت جامعه

 
است. بیمار بودن خانواده تهدیدي براي سلامت روانی و اجتماعی جامعه است. 

وي با انتقاد از برخی اظهارنظرهاي عمومی و رسانه ها در خصوص این قتل گفت: متاسفانه در فضاي رسانه اي و مجازي ترکیباتی
نظیر "اپیدمی والدین کشی یا فرزندکشی" بکار برده می شود که این گونه اظهارات نه تنها زیبنده خانواده ایرانی نیست بلکه موجب
روان شدن سیل مخربی براي از بین بردن کانون خانواده می شود. از طرفی سکوت مسئولان و کارشناسان به عادي انگاري این اپیدمی

 
کمک خواهد کرد. 

 
پخش محتواي فاقد عنصر بازدارندگی، عامل عادي انگاري 

این جامعه شناس انتشار مطالب طنز و قضاوت هاي نادرست را عاملی براي عادي انگاري اینگونه جرایم در جامعه دانست و افزود:
پرداختن بیش از حد رسانه ها به این قبیل جرایم و انتشار مصاحبه هاي شنیداري، تصویري و پخش مستندات جنایات و فیلم هاي
فاقد محتواي بازدارنده از جمله عوامل کمک به عادي انگاري اینگونه جنایات در جامعه است. متاسفانه برخی رسانه هاي کشور براي

 
جذب مخاطب اقدام به انتشار اخبار غیرواقعی یا مطالب طنز و ... کردند که آسیب زاست. 

وي تصریح کرد: برخورد قاطع قانون با این قبیل جنایات موجب جلوگیري از عادي انگاري در جامعه شده و منجر به بازدارندگی
خواهد شد. دین مبین اسلام مجازات قطع انگشتان دست را براي سارق در نظر گرفته و هم اکنون این مجازات در برخی کشورهاي

 
عربی اجرا می شود که نتیجه آن پیشگیري از وقوع سرقت در کشوري نظیر عربستان است. 

 
سقوط خانواده در دره هاي افراط و تفریط 

او در ادامه با بیان اینکه آیا با یک قطره خون می توان پاکی یک دریا را زیر سوال برد، گفت: این قبیل رفتارهاي والدین با فرزندان و
بالعکس نافی ارزش کانون گرم خانواده و فداکاري والدین براي تربیت فرزندان نیست. اگر بخواهیم با چنین رویکردي به این واقعه نگاه
کنیم نه تنها بی انصافی است بلکه باعث از بین رفتن قداست و جایگاه خانواده می شود. بدیهی است که برخی رفتارهاي اجتماعی و
ناهنجاري ها و نیز اختلافات فاحش اعتقادي و اجتماعی باعث وقوع جنایات خانوادگی می شود. به عنوان مثال در مقاطع گوناگون
مباحثی نظیر پدربزرگ سالاري، پدر سالاري و ... وجود داشته و در هر مقطعی رفتارهاي درست یا غلط به ناهنجارهاي اجتماعی
تبدیل شده است. در واقع هرگونه افراط و تفریط موجب بروز دره اي در اجتماع شده و منجر به سقوط برخی افراد در این رفتار

 
خواهد شد. 

شعبانی افزود: بروز اختلافات عقیدتی و اجتماعی موجب پائین آمدن تاب آوري والدین و فرزندان شده و اتفاقات ناخوشایند گوناگونی
را رقم می زند ولی باید با آسیب شناسی و فرهنگ سازي مانع از ایجاد اختلاف شد تا علاوه بر تعدیل اختلافات به اصلاح اصولی

 
خانواده ها پرداخته شود. 



 
شلیک به خانواده 

وي با تاکید بر اینکه نباید منکر مشکلات جامعه در حوزه بروز حوادث تلخ خانوادگی باشیم، گفت: مشکلات معیشتی و رفاهی، کوچک
شدن سفره هاي خانواده ها، از بین رفتن یا کاهش تفریحات سالم متاثر از کاهش درآمدهاي اقتصادي و محرومیت ها، بیکاري، اعتیاد،
معضلات فضاي مجازي و ... مانند دانه هاي باروتی است که در فشنگ به سمت کانون خانواده شلیک می شود و اگر براي هر کدام از

 
این آسیب ها راهکاري اتخاذ می شد و چاره اندیشی صورت می گرفت شاهد وقوع چنین اتفاقاتی در کانون خانواده نبودیم. 

 
مجازات هایی که در برابر کاهش تاب آوري جامعه ناتوانند 

او در ادامه تاکید کرد: ناچیز بودن مجازات براي چنین جرایمی بویژه براي پدر به نوعی عاملی براي ارتکاب به قتل در بین پدرانی
است که بدلیل برخی رفتارهاي فرزندان، تاب آوري خود را از دست داده و جرئت ارتکاب به جرم پیدا می کنند. این خلاء ها ضرورت
بازنگري و اصلاح قانون یا لزوم در نظر گرفته شدن مجازات تکمیلی براي بازدارندگی نظیر محرومیت از امتیازهاي اجتماعی، حصر
خانگی، تبعید و ... را دوچندان می کند. نباید اجازه داد افراد به محض ارتکاب به بزه آزادانه در جامعه حضور یابند بلکه باید این تصور

 
را بوجود آورد که جامعه مانند قبل پذیراي چنین افرادي نیست. 

به گزارش ایسنا، باید جنبه هاي حقوقی و فقهی این موضوع نیز بررسی شود و علاوه بر ارائه تحلیل جامعه شناسی باید دید که چرا

 
شرع و قانون اجازه قصاص پدر را نمی دهد. موضوعی که در گفت وگو با یک حقوقدان و وکیل پایه دادگستري بدان پرداخته ایم. 

"سعید شاهی" وکیل پایه یک دادگستري به مجازات هاي در نظر گرفته شده براي قتل فرزند توسط پدر در قوانین موضوعه و تاثیر
آن در جامعه و نسبت بازدارندگی آن اشاره کرد و گفت: قتل، بویژه قتلی که قاتل آن پدري باشد که فرزندش را می کشد، زشت ترین
پدیده و بزرگ ترین جنایتی است که حق حیات آدمی را هدف قرار می دهد. حقی که زیربناي تمام حقوق انسانی تلقی شده است و

 
بدیل و مانندي براي آن وجود ندارد. 

وي با تاکید بر اینکه برخورد با جرم سلب حیات، از دیرباز مورد اهتمام جوامع انسانی بوده و هر جامعه اي به فراخور حال و متناسب با
شرایط و اوضاع و احوال، علیه آن واکنش نشان داده است، اظهار کرد: در قتل فرزند توسط پدر عوامل گوناگونی دخالت دارند. شرایط
بحرانی روحی و روانی پدر که به خاطر ابتلا به بیماري هاي روانی یا تحریکات ناشی از توهمات شیطانی که در اثر وقوع اختلال در
شخصیت او ایجاد شده یا فشارهاي طاقت فرساي ناشی از معضلات حاد معیشتی و اقتصادي و ناامیدي از تامین حداقل ضروریات
زندگی، او را شرمنده و مایوس می سازد و وي دچار چنان شرایط روحی نامساعدي می شود که با توجیه غیرمنطقی راهی جز قتل

 
فرزند را شایسته نمی داند و به زعم خویش دچار حالت جنون شده و به قتل فرزند دست می زند. 

او ادامه داد: گاهی دیده شده است که پدر در حالت ارتکاب به جرمی دیگر قرار دارد و فرزند وي اتفاقا شاهد ماجراست و او براي
سرپوش گذاشتن بر ارتکاب آن جرم و مخفی گذاشتن آن، فرزند خویش را از بین می برد و در برخی موارد نیز فرزند مرتکب عملی
شده که خانواده معتقد است بواسطه آن عمل آبرویش در اجتماع با خطر مواجه می شود؛ مثلا فرزند درگیر مواد مخدر یا مشکلات
جنسی و باندهاي کثیف تبهکاري شده و اینجاست که پدر یا مادر فرزند را مایه ننگ خانواده خود دانسته و از بین هزاران راه براي

 
رهایی از این مشکل، راه کشتن فرزند را برمی گزینند. 

شاهی افزود: در این حالت ها و پس از شنیدن اخبار چنین قتل هایی آنچه که بسیار تحت تاثیر قرار می گیرد امنیت جامعه و از بین
رفتن شرایط سلامت روانی عموم مردم است و همه منتظرند ببینند پدري که آنقدر وقیح و ناجوانمرد است و بویی از انسانیت نبرده



 
که می تواند جگرگوشه خود را به قتل برساند نهایتا به چه مجازاتی محکوم می شود ؟ 

 
قانون چه می گوید؟ 

او گفت: ماده 301 قانون مجازات اسلامی مصوب سال 1392 مقرر می دارد که "قصاص در صورتی ثابت می شود که مرتکب، پدر یا از
اجداد پدري مجنی علیه نباشد و مجنی علیه، عاقل و در دین با مرتکب مساوي باشد". در تبصره این قانون آمده است چنانچه مجنی
علیه مسلمان باشد، مسلمان نبودن مرتکب، مانع قصاص نیست. همچنین در ماده 17 قانون یاد شده نیز در تعریف دیه مقرر شده
"دیه اعم از مقدر و غیر مقدر، مالی است که در شرع مقدس براي ایراد جنایت غیر عمدي بر نفس، اعضا و منافع یا جنایت عمدي در

 
مواردي که به هر جهتی قصاص ندارد، به موجب قانون مقرر می شود". 

این حقوقدان افزود: لذا با امعان نظر در دو ماده قانونی مذکور نتیجه می گیریم که چنانچه پدري فرزند خود را بکشد قصاص نمی
شود و صرفا دیه آنرا پرداخت می کند و مطابق ماده 612 قانون مجازات اسلامی در مبحث تعزیرات و مجازات هاي بازدارنده مصوب
سال 1375، در صورتی که اقدام پدر موجب اخلال در نظم و صیانت و امنیت جامعه یا بیم تجلی پدر یا سایرین شود پدر به حبس از
3 تا 10 سال محکوم می شود، هرچند ماده 23 قانون مجازات اسلامی مصوب سال 1392 می گوید "دادگاه می تواند فردي را که به
حد، قصاص یا مجازات تعزیري از درجه شش تا درجه یک محکوم کرده است با رعایت شرایط مقرر در این قانون، متناسب با جرم

 
ارتکابی و خصوصیات وي به یک یا چند مجازات از مجازات هاي تکمیلی محکوم کند". 

وي گفت: اقامت اجباري در محل معین، منع اقامت در محل یا محل هاي معین، منع اشتغال به شغل، حرفه یا کار معین، انفصال از
خدمات دولتی و عموم، منع رانندگی با وسایل نقلیه موتوري یا تصدي وسایل موتوري، منع داشتن دسته چک یا اصدار اسناد تجارتی،
منع حمل سلاح، منع خروج اتباع ایران از کشور، اخراج بیگانگان از کشور، الزام به خدمات عمومی، منع عضویت در احزاب، گروه ها و
دستجات سیاسی یا اجتماعی، توقیف وسایل ارتکاب جرم یا رسانه یا موسسه دخیل در ارتکاب جرم، الزام به یادگیري حرفه، شغل یا

 
کار معین، الزام به تحصیل و انتشار حکم محکومیت قطعی از جمله مجازات هاي تکمیلی است. 

وي با اشاره به تبصره هاي این مجازت تکمیلی گفت: مدت مجازات تکمیلی بیش از دو سال نیست مگر در مواردي که قانون به نحو
دیگري مقرر کند. چنانچه مجازات تکمیلی و مجازات اصلی از یک نوع باشد، فقط مجازات اصلی مورد حکم قرار می گیرد. آیین نامه
راجع به کیفیت اجراي مجازات تکمیلی ظرف شش ماه از تاریخ لازم الاجرا شدن این قانون توسط وزیر دادگستري تهیه می شود و به

 
تصویب رئیس قوه قضائیه می رسد. 

 
صرف صدور حکم حبس، بازدارنده نیست 

شاهی اظهار کرد: سوالی که در اینجا مطرح می شود این است که آیا صرف صدور حکم حبس براي پدر قاتل حتی با در نظر گرفتن
مجازات تکمیلی براي او با توجه به اصل لزوم بازدارندگی مجازات ها، امري بازدارنده محسوب می شود و احساسات جریحه دار شده
مردم جامعه را تسکین می دهد؟ که پاسخ کاملا منفی است. سوال دیگري که در اذهان عموم وجود دارد این است که چرا باید پدري
که فرزندش را می کشد قصاص نشود تا عبرت دیگران شود و حداقل بتوان در موارد مشابه در آینده از قتل هاي این چنینی جلوگیري

 
کرد؟ 

وي توضیح داد: پاسخ به این سوال نیاز به بررسی آیات قرآن کریم و روایات متعدد فقهی دارد. سوره مبارکه بقره آیات 178-179 در
بیان قانون قصاص و حکمت تشریع آن نازل شده است. در این آیه به قصاص و حق مقابله به مثل در جنایت هاي عمدي، سرمایه



 
زندگی و امنیت اشاره شده است. 

شاهی بیان کرد: بنا به اظهارات آیت االله مکارم شیرازي از مراجع بزرگ تقلید اهل تشیع و نویسنده تفسیر نمونه، عادت عرب جاهلی
بر این بود که اگر کسی از قبیله آنها کشته می شد تصمیم می گرفتند تا آنجا که قدرت دارند از قبیله قاتل بکشند، و این فکر تا آنجا
پیش رفته بود که حاضر بودند به خاطر کشته شدن یک فرد تمام طایفه قاتل را نابود کنند، پس این آیه نازل شد و حکم عادلانه
قصاص را بیان کرد. این حکم اسلامی، در واقع حد وسطی بود میان دو حکم مختلف که آن زمان وجود داشت که بعضی قصاص را
لازم می دانستند و بعضی تنها دیه را لازم می شمردند و اسلام قصاص را در صورت عدم رضایت اولیاي مقتول و دیه را به هنگام

 
رضایت طرفین قرار داد. 

وي افزود: در قرآن کریم صراحتا در خصوص قتل فرزند توسط پدر آیاتی نازل نشده و مجازاتی که براي پدري که فرزندش را می کشد
بر اساس روایات متعدد در قانون مجازات اسلامی در نظر گرفته شده است. بر اساس فقه شیعه، پدر یا جد پدري در صورت قتل فرزند
قصاص نمی شوند، اما مادر چنین حکمی ندارد. فقهاي اهل سنت با تمسک به استحسان، این حکم را شامل مادر نیز دانسته اند.
بررسی ادله این حکم نشان می دهد که امکان اثبات این حکم براي مادر وجود دارد و نیز از نظر حقوقی نیز باید راهکارهایی را در این

 
زمینه تعیین کرد. 

این وکیل پایه یک دادگستري افزود: بنا بر نظر مشهور فقهاي امامیه یکی از شرایط قصاص این است که قاتل ، پدر یا جد پدري
مقتول نباشد. دلیل ایشان روایات و اجماع است. محقق حلی در کتاب شرایع در مقام بررسی شرائط قصاص می نویسد "أن لایکون
القاتل اباً، فلو قَتل ولده لم یقتل به"، یعنی شرط است در قصاص که قاتل پدر(مقتول) نباشد، بنابراین چنانچه پدري فرزندش را به
قتل رساند، قصاص نخواهد شد. فقهاي قرن حاضر پیرو همین نظریه هستند و قانون مجازات اسلامی 1392 هم بر همین مضمون

 
تنظیم شده است. 

وي گفت: روایات متعددي از ائمه معصومین (س ) نقل شده که به موجب آن پدر به سبب قتل فرزندش قصاص نمی شود و آنچه که
از روایات متعدد و منابع فقهی استنباط می شود این است که به نظر تشیع و فقهاي امامیه پدري که فرزندش را بکشد قصاص نمی
شود لکن این حکم در خصوص مادري که فرزندش را بکشد اجرا نمی شود و مادر قصاص می شود. نکته اینکه فقهاي اهل سنت
برخلاف فقهاي شیعه، مادر را در قتل فرزند، همچون پدر، معاف از مجازات می دانند. کاشانی در این زمینه می گوید "شرط قصاص
آن است که مقتول جزئی از قاتل نباشد. بنابراین اگر پدر، فرزند خود را بکشد قصاص نمی شود و همین طور است اگر پدر پدر یا پدر
مادر و بالاتر، نوه خود را بکشد یا مادر، فرزند خود را بکشد". فرغانی نیز می گوید "جد پدري و مادري و مادر و جده پدري و مادري از

 
این جهت که در صورت قتل فرزند خود قصاص نمی شوند، یکسان هستند، چه درجه ایشان دور باشد چه نزدیک". 

شاهی افزود: در نتیجه عدم قصاص پدري که فرزندش را می کشد برگرفته از منابع فقهی معتبر شیعه و روایات متعدد است و چون
قوانین موضوعه نباید بر خلاف شرع مقدس اسلام تصویب شوند هرگز نمی توان قانونی تصویب کرد که بر اساس آن امکان قصاص

 
پدري که فرزندش را می کشد فراهم شود. 

وي تصریح کرد: هرچند اخیرا دولت لایحه پیشنهادي معاونت زنان و خانواده در مورد اصلاح ماده 612 قانون مجازات اسلامی، مربوط
به تشدید مجازات پدر در صورت قتل فرزند را تصویب کرده و با توجه به اینکه امکان قصاص پدرانی که فرزندشان را می کشند بر
اساس روایات و احکام متعدد فقهی وجود ندارد و هیچ قانونی را نمی توان بر خلاف شرع اسلام و فقه تصویب کرد، به نظر می رسد با
تصویب قوانین سختگیرانه و تشدید هرچه بیشتر مجازات این قبیل افراد و صدور احکام بسیار سنگین براي پدران قاتل، هم امنیت

 
جامعه بیشتر می شود و هم اینکه ممکن است به بازدارندگی هرچه بیشتر در خصوص چنین قتل هایی منجر شود. 



به نظر می رسد نکته اول در خصوص وقایعی از این دست این است که قانونگذار باید برخی قوانین را به روز کند تا جامعه در برابر
ناهنجاري هاي اجتماعی محافظت شود. باید گفت که قانون فعلی در رسیدگی و صدور راي در خصوص چنین پرونده هایی داراي

 
نواقصی است و جوابگوي نیازهاي امروز جامعه نیست و ضرورت دارد دستگاه قانونگذاري کشور نسبت به اصلاح قوانین اقدام کند. 

نکته مهمتر اینکه باید حواس مان باشد که در ماجراي قتل بابک، رومینا و ... گروهی فارغ از ماهیت دردناك ماجرا، هدفی جز تخریب
جایگاه والاي پدر و مادر در جامعه و در بین خانواده ندارند. نمی توان گفت که با عمل یک یا چند جنایتکار، تمام پدران و مادران توان
جنایت دارند. یادمان باشد که پدر و مادر، براي جامعه ایرانی نماد محبت، عشق و فداکاري هستند. موضوعی که در هیاهوي قتل

بابک، رومینا و ... تقریبا بدان پرداخته نشد و مغفول ماند.
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سلامت نیوز:جامعه 16هزار نفري معلمان خریدخدماتی کشور که از سال 1393تاکنون در مدارس نقاط دوردست و محروم
کشور به انجام وظایف معلمی اشتغال دارند، پس از گذشت حدود 8سال خدمت، با نسخه جدید آموزش وپرورش مبنی بر

شرکت اجباري آنها در آزمون معروف به ماده 28ویژه احراز صلاحیت معلمان روبه رو شده اند، این در ...

سلامت نیوز:جامعه 16هزار نفري معلمان خریدخدماتی کشور که از سال 1393تاکنون
در مدارس نقاط دوردست و محروم کشور به انجام وظایف معلمی اشتغال دارند، پس از
گذشت حدود 8سال خدمت، با نسخه جدید آموزش وپرورش مبنی بر شرکت اجباري
آنها در آزمون معروف به ماده 28ویژه احراز صلاحیت معلمان روبه رو شده اند، این در
حالی است که آنها در عین اینکه در طرح مطالبات صنفی شان به بیمه هاي ناقص و
حقوق هاي اندك اشاره می کنند، می گویند اگر صلاحیت مان براي تدریس و معلمی
احراز نشده بود، پس چرا 8سال است که آموزش فرزندان ملت را به دست مان سپرده اند

 
و حالا تازه می خواهند صلاحیت مان را مورد سنجش قرار دهند. 

به گزارش سلامت نیوز به نقل از روزنامه همهشري ،معلمان خریدخدماتی حالا چند روزي است که جلوي مجلس شوراي اسلامی و
وزارت آموزش و پرورش تجمع کرده و خواهان تعیین تکلیف وضعیت شان هستند.زهرا. ف یکی از معلمان خرید خدماتی که در استان
خراسان رضوي شاغل است و در تجمعات این چند روزه حضور داشته به همشهري گفت: «معلمان خریدخدماتی که از سال 88تا
91شروع به کار کرده بودند را بدون هیچ تبصره و ماده اي تعیین تکلیف کردند. آنها در حال گذراندن دوره یکساله در دانشگاه
فرهنگیان هستند و رسمی می شوند. اما مشکلات عدیده بیمه و دستمزد معلمین خریدخدمات که بعد از سال 93در شهرهاي

 
عشایري و راه هاي دور به کار گرفته شده اند، همچنان باقی است». 

 
اجبار براي شرکت در آزمون استخدامی 

پرداخت ناقص حق بیمه از سوي مؤسس یا همان پیمانکار و همچنین پرداخت هر چند ماه یک بار حقوق هاي معلمان خرید خدماتی
آن هم به صورت علی الحساب، انتقاد دیگري است که این معلم در کنار تعیین تکلیف نشدن جامعه 16هزار نفري همکاران خود مورد
اشاره قرار داد و گفت: «دریافتی ما یک چهارم تا یک پنجم حقوق معلمان رسمی است و بیمه مان را هم برخلاف شیوه نامه، کامل

 
پرداخت نمی کنند. به عنوان مثال، مؤسس اصلا براي تعطیلات رسمی و تعطیلات نوروز برایمان بیمه رد نمی کند. 

نکته جالب اینجاست که مؤسس در یکی از شهرها درحالی که حقوق معلمان را پرداخت نکرده، گفته است که اگر می خواهید بیمه
تان به موقع رد شود، حق بیمه را خودتان پرداخت کنید».این معلم خرید خدماتی از حقوق ماهانه کمتر از 2میلیون تومانی براي
امثال خود صحبت می کند و می گوید: «زمانی که وقت پرداخت همان حقوق هر چند ماه یک بارمان هم می رسد، ساز ضرورت

 
شرکت خرید خدماتی ها در آزمون ماده 28را کوك می کنند. 



این در حالی است که ما با هزاران ساعت تدریس و 7سال سابقه، امتحان خود را پس داده ایم و اکثر معلمان خریدخدماتی که
دوشادوش معلمان رسمی کار می کنند، به عنوان نفرات اول اقدام پژوهی و درس پژوهی در مدارس شناخته می شوند».معلم

 
خریدخدماتی دیگري که در قزوین کار می کند به همشهري گفت: «درد دل معلمان خریدخدمات خیلی زیاد است. 

هر 9 ماه تا یک سال یک بار به اندازه یک چهارم همکاران رسمی خود حقوق دریافت می کنیم، این در حالی است که 8سال است
پابه پاي معلمان رسمی در مدارس دولتی کار می کنیم. به ما خرید خدماتی ها عیدي هم ندادند. در سال 1400هم بیمه مان را از

 
14فروردین ماه رد کرده اند ولی طبق شیوه نامه باید 5،8ماه حق بیمه کامل برایمان واریز شود. 

متأسفانه مؤسس، حق بیمه تعطیلات رسمی را از خود معلم می گیرد». آموزش وپرورش اجازه به کارگیري نیروي بدون استخدام را
نداردعضو هیأت رئیسه مجلس شوراي اسلامی در تشریح جزئیات طرح کمیسیون آموزش مجلس براي نحوه استخدام معلمان و
جایگاه معلمان خریدخدماتی در این طرح، به همشهري گفت: «در این طرح گفته شده است که پس از تصویب طرح، آموزش وپرورش

 
اجازه به کارگیري نیروي بدون استخدام را ندارد. 

اگر آموزش وپرورش نیرو نیاز دارد، خب استخدام کند و دیگر کسی را با حقوق هاي کم و به امید استخدام وارد نکند. همچنین
آموزش وپرورش مکلف شده است که براساس نرخ رشد جمعیت و نرخ بازنشستگی معلمان، طرح جامعی براي تامین معلم موردنیاز
خود داشته باشد و در تعامل با سازمان امور استخدامی و سازمان برنامه و بودجه، کدهاي استخدامی مورد نیازشان را دریافت کنند تا
دیگر نیازي نباشد که معلم پاره وقت با حقوق اندك به کار گیرد. در طرح کمیسیون آموزش مجلس آمده است که دانشگاه هاي

 
فرهنگیان و تربیت دبیر شهیدرجایی تنها مرجع تامین معلم موردنیاز کشور باشند». 

 
امتیازات براي خریدخدماتی ها در آزمون استخدامی 

روح االله متفکرآزاد با تأکید بر برگزاري آزمون جامع عادلانه براي استخدام معلم در آموزش وپرورش، گفت: «امتیازاتی براي افرادي که
چندین سال از عمر خود را بدون استخدام سر کلاس رفته و البته آمادگی بیشتري براي معلمی کسب کرده اند، درنظر گرفته ایم. به
هر حال باید بین این افراد با کسانی که تازه فارغ التحصیل شده اند و می خواهند معلم شوند هم فرقی وجود داشته باشد. بر این
اساس، در آزمون استخدامی معلمان براي افرادي که سابقه تدریس در مدارس دولتی دارند به ازاي هر سال تدریس، ضریب یک صدم

 
اعمال می شود. 

کارشناسان اذعان می کنند که این ضریب آنها را در رقابت با افراد بدون سابقه، خیلی جلو می اندازد. حال اگر کارشناسان بگویند این
ضریب کم است، هنوز هم قابلیت بازنگري در آن وجود دارد. سقف سنی داوطلبان شرکت در آزمون 45سال درنظر گرفته شده است و

 
براي خریدخدماتی هاي داراي سابقه تدریس این امتیاز را قائل شده ایم که به تعداد سال هاي تدریس شان از سن شان کم شود». 

 
با فشار زیر بار استخدام بدون آزمون نمی رویم 

عضو هیأت رئیسه مجلس در پایان به معلمان خریدخدماتی معترض اطمینان داد: «در تدوین این طرح پیشنهادهاي همه اعم از مرکز
پژوهش هاي مجلس، سازمان امور استخدامی، سازمان برنامه و بودجه، دانشگاه فرهنگیان و... را گرفته ایم. هفته گذشته کلیات این
طرح در کمیسیون آموزش تصویب شده و در ادامه روي جزئیات آن کار می کنیم، بنابراین هنوز وقت اصلاح آن وجود دارد. اما با فشار

 
هم زیر بار این نمی رویم که به عنوان نمونه معلمان خریدخدماتی به هر قیمتی و بدون آزمون و بی ضابطه استخدام شوند». 



 
به کارگیري معلمان خرید خدماتی دورباطل است 

معاون توسعه مدیریت و پشتیبانی وزارت آموزش و پرورش به عنوان طراح ایده به کارگیري معلمان خریدخدماتی و معاون حقوقی
وزارت آموزش و پرورش به عنوان مسئول رسیدگی به مطالبات این معلمان، حاضر به پاسخگویی درباره وضعیت این معلمان به
همشهري نشدند. اما دغدغه هاي این معلمان را از روح االله متفکرآزاد، عضو هیأت رئیسه مجلس شوراي اسلامی که گفته می شود
طراح اجراي آزمون ماده 28براي معلمان خریدخدماتی است، پیگیري کردیم. متفکرآزاد می گوید: «طرح مجلس درباره تعیین نحوه به

 
کارگیري معلمان فقط براي خریدخدماتی ها نیست. 

آموزش وپرورش در طول سالیان، به اسم هاي مختلف اعم از خریدخدمات، نهضتی، سربازمعلم و... خدمات این افراد را با حقوق هاي
اندك یک میلیونی به کار گرفته است و این افراد حق دارند که مطالبه جذب و تعیین تکلیف داشته باشند. تا قبل از دوره جاري
مجلس، به خاطر اعتراضات و تجمعات این دسته از معلمان و پیامک باران شدن نمایندگان، 10بار درباره جذب معلمان اصلاحیه داده
اند و در نتیجه این اصلاحیه ها، عده اي حدود 220هزار نفر استخدام شده اند. در این دوره مجلس هم داشتند یازدهمین اصلاحیه را

 
می آوردند که اعضاي کمیسیون آموزش با ارائه طرح خود جلوي آن را گرفتند». 

او افزود: «قبول داریم که این معلمان، افراد زحمتکشی هستند که در روستاها و مناطق محروم درس می دهند اما درصورتی که الان
هم این گروه را بدون آزمون و بی ضابطه و فقط براساس سابقه تدریس شان بخواهند استخدام کنند، این اتفاق که آموزش وپرورش
دوباره براي جبران کسري معلم خود برود و معلم جدید خریدخدماتی بگیرد و آنها هم بعد از چند سال با اعتراض و تجمع، مدعی
تعیین تکلیف و استخدام شوند، وجود دارد. بنابراین شیوه هایی مانند به کارگیري معلمان خریدخدمات در آموزش وپرورش، دور

باطلی است که تمام نمی شود».



سهرابیان: اشتغال به کار حداقل پاداش نصیري است

منبع: خوزناشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1400/03/07

ایرنا:رییس فدراسیون قایقرانی با اشاره به حرکت زیباي ملی پوش روئینگ ایران گفت: ما درخواست پاداش یک المپیکی از

 
رییس کمیته ملی المپیک و معاون رییس جمهوري داشتیم و این پاداش می تواند یک شغل خوب براي قهرمان ملی باشد. 

«علیرضا سهرابیان با بیان اینکه در اردیبهشت قایقرانان ایرانی توانستند سه سهمیه توکیو را کسب کردند اظهار داشت: برنامه قایقرانی
بر محور توسعه و موفقیت است. ما در اردیبهشت ماه سه سهمیه در مسابقات گزینشی المپیک و پارالمپیک کسب کردیم. علی
آقامیرزایی در تایلند، نازنین ملایی و بهمن نصیري در ژاپن و اسلام جاهدي در مجارستان به این موفقیت ها دست یافتند. متاسفانه
سیستم گزینشی و قوانین آن به گونه اي بود که اجازه کسب سهمیه بیشتر را نداد چون اگر این سیستم مانند دوره هاي گذشته بود

 
ما اکنون چهار سهمیه براي قایقرانی کسب کرده بودیم. 

او ادامه داد: براساس قوانین مسابقات گزینشی ژاپن تنها یک قایق ایرانی سهمیه کسب کرد و این موجب شد تا ما براي انتخاب
المپیکی با مشکلاتی مواجه باشیم. خانم ملایی و بهمن نصیري موفق به کسب سهمیه توکیو شده بودند اما باید یکی از این قهرمانان
ملی حذف می شد و این سخت ترین کار فدراسیون و کمیته فنی بود. هر 2 این قایقرانان از بهترین هاي ما هستند اما فشاري که بر

 
روي فدراسیون براي انتخاب بود غیر قابل انکار است. 

رییس فدراسیون قایقرانی این را هم گفت: این فشار از سوي افراد ورزشی و غیر ورزشی بود و هر روز تماس هایی با فدراسیون گرفته
می شد اما کاري که بهمن نصیري انجام داد پهلوانانه بود و تمام این فشارها را برداشت. او با انصراف خود فدراسیون را از فشار خارج و
ما قدردان این کار جوانمردانه هستیم. بدون شک حرکت وي بی پاسخ نخواهد ماند بلکه از روز گذشته رایزنی براي پاداش او شروع

 
شده است. 

وي ادامه داد: در جلسه با رییس کمیته ملی المپیک و دکتر نوبخت موضوع حل مشکلات اشتغال این قهرمان در دستور کار قرار
گرفت و در جلسه حضوري نیز بر آن پافشاري خواهم کرد بهترین هدیه به وي در شرایط کنونی اشتغال به کار است تا دغدغه هاي

 
این قهرمان کم شود. 

سهرابیان این را هم افزود: اگر بگویم سیستم تقسیم سهمیه در این برخی از ورزشکاران سرشناس را حذف می کند گزاف نیست.
فدراسیون جهانی به بهانه شرکت دادن ورزشکارا نبرخی از کشورها سهمیه ها را محدود کرد و این کار را براي توسعه قایقرانی انجام
داد اما حضور برخی از ورزشکارانی که نام و نشان زیادي در قایقرانی و رشته هاي مختلف آن ندارند موجب گرفتن شور و هیجان

 
رقابت خواهد شد. 

او در پایان تاکید کرد: تلاش خواهیم کرد تا با یک برنامه مدون زمینه موفقیت هر چه بیشتر قایقرانان در المپیک فراهم کنیم و بعد از
آن نیز برنامه باید برنامه خود را متمرکز کنیم تا شمار بیشتري به بازي هاي آسیایی 2022 هانگژو اعزام شود. قایقرانان ایرانی ظرفیت

زیادي براي موفقیت در آسیا دارند.





آلگري قراردادش را با یوونتوس امضا کرد
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سرمربی پیشین یوونتوس بار دیگر هدایت راه راه پوشان تورین را

 
برعهده گرفت. 

باشگاه یوونتوس بعدازظهر امروز (جمعه) به همکاري اش با آندره
آ پیرلو پایان داد و این مربی ایتالیایی را پس از تنها یک فصل
حضور روي نیمکت بانوي پیر، اخراج کرد. گفته می شود سرمربی
بعدي این تیم ماسیمیلیانو آلگري خواهد بود، کسی که بین سال
هاي 2015 تا 2019 هدایت راه راه پوشان تورین را برعهده

 
داشت. 

فابریتزیو رومانو خبرنگار سرشناس ایتالیایی و کارشناس نقل وانتقالات اروپا خبر داد، آلگري قراردادش را با باشگاه یوونتوس امضا کرده
است و تا سال 2025 هدایت بانوي پیر را برعهده خواهد داشت. طبق ادعاي رومانو، این مربی ایتالیایی قرار است در این تیم سالانه

 
دستمزد 9 میلیون یورویی دریافت کند. 

رومانو مدعی شده آلگري تصمیم گرفته است به یوونتوس بازگردد و دیگر منتظر پیشنهادي از جانب رئال مادرید نباشد. بیانیه رسمی

 
باشگاه یوونتوس درباره استخدام او هم انتظار می رود تا ساعاتی دیگر منتشر شود. 

ماسیمیلیانو آلگري که در تابستان 2019 پس از عدم توافق براي ادامه همکاري با سران باشگاه یوونتوس، به حضور پنج ساله اش روي
نیمکت این تیم ایتالیایی پایان داد، در این مدت این تیم را به پنج قهرمانی در سري A، چهار قهرمانی در جام حذفی ایتالیا و دو

 
قهرمانی در سوپرجام ایتالیا رساند. او همچنین بانوي پیر را دو بار به فینال لیگ قهرمانان اروپا رساند. 

 
آنچه دیگران میخوانند نجات قاتل کرجی از اعدام بدون قید و شرط / مادر مقتول مهربانانه بخشید 

 
جلیلی: براي چهار موضوع مهم، اشتغال، گرانی، مسکن و مبارزه با تحریم ها برنامه دارم 

 
دختر سرطانی افغان همه را در کنکور شوکه کرد/ انگیزه او چه بود؟ 

 
لیلا اوتادي از تجاوز کثیف پدر بابک خرمدین پرده برداشت! / او به دختران دانشجوي بابک تجاوز کرده است + سند 

 
اصلی ترین دلیل کاهش میل جنسی در آقایان 



 
صحنه دلخراش وقوع قتل شهرك پردیس/ توضیحات بازپرس در حضور قاتل/ فیلم+18 

 
مهدي قائدي درآغوش یک دختر زیبا + عکس لورفته 

 
افت 64هزار واحدي شاخص بورس در اردیبهشت 1400 

 
حتما بخوانید لیلا اوتادي از تجاوز کثیف پدر بابک خرمدین پرده برداشت! / او به دختران دانشجوي بابک تجاوز کرده است + سند 

 
دومین محموله واکسن کروناي کوواکس وارد ایران شد 

 
قتل بابک خرمدین کارگردان سینما در اکباتان / جسد را پدر و مادرش به سطل زباله انداختند + عکس 

 
همخوابی شیطانی دختر تهرانی با مرد متاهل / آرمیتا سقط جنین کرد+ عکس 

 
مجید ملک زاده بر اثر کرونا درگذشت + عکس 

 
لینک کوتاه 

آلگري یوونتوس



مربی سایپا:تیم ما سقوط نمی کند
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مربی سایپا تاکید کرد این تیم سقوط نمی کند و با کسب نتایج

 
خوب در ادامه فصل در لیگ برتر می ماند. 

به گزارش فرتاك نیوز، کوروس آقازاده در نشست خبري قبل از
دیدار سایپا و فولاد اظهار کرد: بازي خیلی مهمی با تیم خوب
فولاد پیش رو داریم. آنها نمایش تحسین برانگیزي در آسیا
داشتند و تیمی هستند که فوتبال را با فکر بازي می کنند و از
کادر فنی و بازیکنان خوبی بهره می برد که شناخت نسبتا خوبی

 
از آنها داریم. 

او با بیان اینکه تمام سعی و تلاش ما ارائه فوتبال خوب و کسب نتیجه مطلوب است، ابراز کرد: از زمانی که کادر فنی جدید سایپا و
آقاي کمالوند این تیم را تحویل گرفتند، نمی توانستیم تغییري در لیست بازیکنان ایجاد کنیم و تنها هدف ما در مدت باقی مانده،

 
ارتقاي سطح کیفی بازیکنان است و تمام تلاش خودمان را هم در هفته هاي باقی مانده انجام می دهیم. 

مربی سایپا در خصوص اینکه این تیم طی 10 هفته گذشته به برتري نرسیده، عنوان کرد: قطعا تلاش خودمان را براي برنده شدن
خواهیم کرد. اینکه تیمی در چند هفته متوالی نتوانسته برنده شود، بخشی از آن به ذهنیت در بازیکنان برمی گردد که تلاش خودمان

 
را براي عوض کردن ذهنیت بازیکنان داشتیم، به این موضوع امیدوار هستیم و ان شااالله بتوانیم موفق شویم. 

آقازاده یادآور شد: فولاد تیم بسیار خوبی است و فوتبالی که می خواهد را ارائه می کند. نتایج نسبتا خوبی هم گرفتند. کار فنی و
دانش فنی آنها بالاست و تیم قابل احترامی هستند، اما ما هم دست و پا بسته نیستیم و تلاش می کنیم تا برنده از زمین بیرون بیاییم.

مربی سایپا با اشاره به مشکلاتی که در سیستم تیم دارند، عنوان کرد: نقاط ضعف تیم را می شناسیم و سعی کردیم نقاط ضعف را
بهتر کنیم. تمام تیم ها کار سختی در ادامه فصل دارند ولی اولویت تمرینات ما برطرف کردن نقاط ضعفی است که تیم داشته و هدف

 
کادر فنی جدید تیم نیز ترمیم آنها است. 

او تاکید کرد: قطعا در لیگ برتر می مانیم، اما کار بسیار سختی داریم. باید تمام تلاش خودمان را انجام دهیم و هم دل باشیم تا با



 
موفقیت بازي ها را پشت سر بگذاریم و یقین داشته باشید که سایپا در لیگ برتر می ماند. 

 
براي ورود به کانال تلگرام فرتاك نیوز کلیک کنید. 

 
آنچه دیگران میخوانند نجات قاتل کرجی از اعدام بدون قید و شرط / مادر مقتول مهربانانه بخشید 

 
جلیلی: براي چهار موضوع مهم، اشتغال، گرانی، مسکن و مبارزه با تحریم ها برنامه دارم 

 
دختر سرطانی افغان همه را در کنکور شوکه کرد/ انگیزه او چه بود؟ 

 
لیلا اوتادي از تجاوز کثیف پدر بابک خرمدین پرده برداشت! / او به دختران دانشجوي بابک تجاوز کرده است + سند 

 
اصلی ترین دلیل کاهش میل جنسی در آقایان 

 
صحنه دلخراش وقوع قتل شهرك پردیس/ توضیحات بازپرس در حضور قاتل/ فیلم+18 

 
مهدي قائدي درآغوش یک دختر زیبا + عکس لورفته 

 
افت 64هزار واحدي شاخص بورس در اردیبهشت 1400 

 
حتما بخوانید لیلا اوتادي از تجاوز کثیف پدر بابک خرمدین پرده برداشت! / او به دختران دانشجوي بابک تجاوز کرده است + سند 

 
دومین محموله واکسن کروناي کوواکس وارد ایران شد 

 
قتل بابک خرمدین کارگردان سینما در اکباتان / جسد را پدر و مادرش به سطل زباله انداختند + عکس 

 
همخوابی شیطانی دختر تهرانی با مرد متاهل / آرمیتا سقط جنین کرد+ عکس 

 
مجید ملک زاده بر اثر کرونا درگذشت + عکس 

 
لینک کوتاه 
سایپا فرتاك



شکایت پیکان روي میز کمیته استیناف
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شکایت باشگاه پیکان تهران به کمیته استیناف ارسال شده است.

به گزارش فرتاك نیوز، بعد از صدور حکم کمیته انضباطی درباره
تعویضی ششم پیکان در دیدار با سایپا و 3 بر صفر شدن این
مسابقه به سود نارنجی پوشان باشگاه پیکان اعتراض خود را به

 
این موضوع اعلام کرد. 

پیکانی ها که در بیانیه خود اعلام کرده بودند، به کمیته استیناف
شکایت می کنند، لایحه دفاعی خود را همراه با مستندات قبلی و برخی مدارك جدید و قوانین موجود و البته موارد مشابه به کمیته

 
استیناف ارسال کردند و منتظر پاسخ این کمیته هستند. 

درباره حکم جنجالی دیدار پیکان و سایپا طی روزهاي گذشته موارد زیادي از سوي افراد مختلف مطرح شده و حالا فوتبالی ها منتظر
تشکیل جلسه اعضاي کمیته استیناف براي بررسی مجدد پرونده هستند. از این رو گفته می شود جلسه استیناف روز سه شنبه هفته

 
جاري تشکیل خواهد شد تا در این خصوص تصمیم بگیرند. 

 
باید منتظر ماند و دید طی روزهاي آینده در این خصوص چه تصمیمی گرفته خواهد شد واستیناف چه حکمی را صادر خواهد کرد. 

گفتنی است؛ پیکانی ها در حالی به حکم صادر شده علیه خود معترض شده اند که مهدي تارتار سرمربی این تیم بعد از حکم جنجالی

 
از سمتش کناره گیري کرده و در تمرینات این تیم نیز حاضر نمی شود. 

 
براي ورود به کانال تلگرام فرتاك نیوز کلیک کنید. 

 
آنچه دیگران میخوانند نجات قاتل کرجی از اعدام بدون قید و شرط / مادر مقتول مهربانانه بخشید 

 
جلیلی: براي چهار موضوع مهم، اشتغال، گرانی، مسکن و مبارزه با تحریم ها برنامه دارم 

 
دختر سرطانی افغان همه را در کنکور شوکه کرد/ انگیزه او چه بود؟ 

 
لیلا اوتادي از تجاوز کثیف پدر بابک خرمدین پرده برداشت! / او به دختران دانشجوي بابک تجاوز کرده است + سند 



 
اصلی ترین دلیل کاهش میل جنسی در آقایان 

 
صحنه دلخراش وقوع قتل شهرك پردیس/ توضیحات بازپرس در حضور قاتل/ فیلم+18 

 
مهدي قائدي درآغوش یک دختر زیبا + عکس لورفته 

 
افت 64هزار واحدي شاخص بورس در اردیبهشت 1400 

 
حتما بخوانید لیلا اوتادي از تجاوز کثیف پدر بابک خرمدین پرده برداشت! / او به دختران دانشجوي بابک تجاوز کرده است + سند 

 
دومین محموله واکسن کروناي کوواکس وارد ایران شد 

 
قتل بابک خرمدین کارگردان سینما در اکباتان / جسد را پدر و مادرش به سطل زباله انداختند + عکس 

 
همخوابی شیطانی دختر تهرانی با مرد متاهل / آرمیتا سقط جنین کرد+ عکس 

 
مجید ملک زاده بر اثر کرونا درگذشت + عکس 

 
لینک کوتاه 

پیکان تهران فرتاك



5 سال زندان در انتظار اسطوره منچستریونایتد
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رایان گیگز به دلیل خشونت و تعرض جنسی ژانویه 2022 دادگاهی خواهد شد. 

به گزارش فرتاك نیوز، چندي پیش و در اواخر سال 2020 دو زن با ماموران پلیس منچستر تماس گرفتند و یک حمله عجیب که به
آنها شده بود را گزارش دادند. اوضاع به قدري جدي بود که حتی یکی از آنها به دلیل جراحات وارده تحت درمان قرار گرفت و به

 
بیمارستان منتقل شد. 

بعد از گذشت چند وقت از این ماجرا رایان گیگز اسطوره باشگاه منچستریونایتد و سرمربی ولز، متهم شناخته شد. در بیانیه پلیس
پیرامون این موضوع آمده بود:« رایان گیگز به دلیل توهین و ضرب و جرح خانمی 30 ساله و حمله به یک خانم 20 ساله دیگر متهم
شناخته شده است. هر دو این پرونده ها مربوط به حادثه اي در نوامبر 2020 است. گیگز بین دسامبر 2017 تا نوامبر 2020 نیز به

 
یک رفتار مجرمانه دیگر متهم شده بود که در آن زمان به قید وثیقه آزاد شد.» 



گیگز ماه گذشته در دادگاهی در شهر منچستر حضور پیدا کرد

 
و در پاسخ به سوال قاضی، خود را بی گناه خواند. 

 
او با کت مشکی و ماسکی بر صورت در دادگاه حضور پیدا کرد و با اعلام بی گناهی اکنون باید منتظر چندین جلسه دادگاه باشد. 

طبق ادعاي اسکاي اسپورتس، ژانویه 2022 او در دادگاه حاضر خواهد شد و باید از خود دفاع کند. گفته می شود در صورت

 
محکومیت ممکن است 5 سال زندانی شود. او به همین دلیل از سرمربیگري ولز نیز اخراج شده است. 

 
براي ورود به کانال تلگرام فرتاك نیوز کلیک کنید. 

 
آنچه دیگران میخوانند نجات قاتل کرجی از اعدام بدون قید و شرط / مادر مقتول مهربانانه بخشید 

 
جلیلی: براي چهار موضوع مهم، اشتغال، گرانی، مسکن و مبارزه با تحریم ها برنامه دارم 

 
دختر سرطانی افغان همه را در کنکور شوکه کرد/ انگیزه او چه بود؟ 

 
لیلا اوتادي از تجاوز کثیف پدر بابک خرمدین پرده برداشت! / او به دختران دانشجوي بابک تجاوز کرده است + سند 

 
اصلی ترین دلیل کاهش میل جنسی در آقایان 

 
صحنه دلخراش وقوع قتل شهرك پردیس/ توضیحات بازپرس در حضور قاتل/ فیلم+18 

 
مهدي قائدي درآغوش یک دختر زیبا + عکس لورفته 

 
افت 64هزار واحدي شاخص بورس در اردیبهشت 1400 

 
حتما بخوانید لیلا اوتادي از تجاوز کثیف پدر بابک خرمدین پرده برداشت! / او به دختران دانشجوي بابک تجاوز کرده است + سند 

 
دومین محموله واکسن کروناي کوواکس وارد ایران شد 

 
قتل بابک خرمدین کارگردان سینما در اکباتان / جسد را پدر و مادرش به سطل زباله انداختند + عکس 

 
همخوابی شیطانی دختر تهرانی با مرد متاهل / آرمیتا سقط جنین کرد+ عکس 

 
مجید ملک زاده بر اثر کرونا درگذشت + عکس 

 
لینک کوتاه 

منچستریونایتد رایان گیگز



راموس کهکشانی ها را شوکه خواهد کرد؟
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سرخیو راموس کاپیتان رئال مادرید دقایقی پیش در کمپ

 
والدیباس حاضر شد. 

به گزارش فرتاك نیوز، روز گذشته زین الدین زیدان در کمپ
والدیباس حاضر شد و بعد از مذاکره با سران رئال مادرید به
شکل رسمی از این تیم جدا شد تا یک شوك بزرگ به هواداران

 
لوس بلانکوس وارد شود. 

اما سرخیو راموس، کاپیتان و اسطوره رئال مادرید، یکی دیگر از نگرانی هاي این تیم محسوب می شود. قرارداد مدافع اسپانیایی به
پایان رسیده و طی ماه هاي اخیر گزارش ها حاکی از آن بوده که دو طرف بر سر مسائل مختلف از جمله حقوق سالیانه و مهم تر از آن

 
مدت زمان قرارداد به توافق نرسیده اند و در واقع راموس به جدایی نزدیک است. 

در همین ارتباط دقایقی پیش سرخیو راموس در کمپ والدیباس حاضر شد. بر اساس ادعاي منابع اسپانیایی قرار است کاپیتان رئال
مادرید با مسئولان این باشگاه دیدار داشته تا در رابطه با آینده خود مذاکره کند. همچنین برخی دیگر از شایعات حکایت از آن دارد
که ممکن است تا ساعات آینده وضعیت آینده سرخیو راموس نیز به شکل رسمی مشخص شود و اصلا بعید نیست که بعد از زیدان، او

 
نیز لوس بلانکوس را ترك کند. 

 
براي ورود به کانال تلگرام فرتاك نیوز کلیک کنید. 

 
آنچه دیگران میخوانند نجات قاتل کرجی از اعدام بدون قید و شرط / مادر مقتول مهربانانه بخشید 

 
جلیلی: براي چهار موضوع مهم، اشتغال، گرانی، مسکن و مبارزه با تحریم ها برنامه دارم 

 
دختر سرطانی افغان همه را در کنکور شوکه کرد/ انگیزه او چه بود؟ 

 
لیلا اوتادي از تجاوز کثیف پدر بابک خرمدین پرده برداشت! / او به دختران دانشجوي بابک تجاوز کرده است + سند 

 
اصلی ترین دلیل کاهش میل جنسی در آقایان 

 
صحنه دلخراش وقوع قتل شهرك پردیس/ توضیحات بازپرس در حضور قاتل/ فیلم+18 

 
مهدي قائدي درآغوش یک دختر زیبا + عکس لورفته 



 
افت 64هزار واحدي شاخص بورس در اردیبهشت 1400 

 
حتما بخوانید لیلا اوتادي از تجاوز کثیف پدر بابک خرمدین پرده برداشت! / او به دختران دانشجوي بابک تجاوز کرده است + سند 

 
دومین محموله واکسن کروناي کوواکس وارد ایران شد 

 
قتل بابک خرمدین کارگردان سینما در اکباتان / جسد را پدر و مادرش به سطل زباله انداختند + عکس 

 
همخوابی شیطانی دختر تهرانی با مرد متاهل / آرمیتا سقط جنین کرد+ عکس 

 
مجید ملک زاده بر اثر کرونا درگذشت + عکس 

 
لینک کوتاه 

رئال مادرید سرخیو راموس فرتاك



پژوهشی که با شناخت نیاز صنعت در حوزه ساخت و تولید به ثمر نشست

منبع: آناشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1400/03/07

پژوهشگر برتر جشنواره فرهیختگان دانشگاه آزاد اسلامی در حوزه ثبت اختراع بین المللی گفت: مهم ترین شاخصی که در
مسیر موفقیت این پژوهش قرار گرفت، شناخت نیاز صنعت در حوزه ساخت و تولید بود.

 
حوزه صنعت کشور پژوهش در دانشگاه را باور ندارد 

پژوهشگر برتر جشنواره فرهیختگان دانشگاه آزاد اسلامی در حوزه ثبت اختراع بین المللی گفت: مهم ترین شاخصی که در مسیر

 
موفقیت این پژوهش قرار گرفت، شناخت نیاز صنعت در حوزه ساخت و تولید بود. 

 
 

گروه استان هاي خبرگزاري آنا - جشنواره فرهیختگان دانشگاه آزاد اسلامی در سال 1400 به ایستگاه هشتم خود رسید و از آنجایی
که حوزه علمی، پژوهشی و فناوري براي این دانشگاه از اهمیتی خاص و ویژه برخوردار بوده و تاکنون هفت دوره از این جشنواره به
مناسبت هفته پژوهش و فناوري برگزار شده است، برگزاري هشتمین دوره به دلیل شرایط کرونایی کشور به تعویق افتاد و تصمیم
گرفته شد هفتم اردیبهشت جاري به صورت مجازي و حضوري محدود از برگزیدگان برگزار شود تا تداخلی با دوره نهم هم نداشته

 
باشد. 

در هشتمین جشنواره فرهیختگان 22 استان و 39 واحد دانشگاهی (استان هاي تهران، اصفهان و آذربایجان شرقی با بیشترین
برگزیده) حضور پیدا کردند که پراکندگی خوبی بین برگزیدگان صورت گرفت و 720 اثر به جشنواره ارسال شد؛ البته با حوزه هاي
بررسی شده توسط سازمان مرکزي مانند مراکز تحقیقاتی، مراکز رشد، سراهاي نوآوري، باشگاه پژوهشگران جوان و نخبگان، مدارس
سما و... مجموع آثار و زیرساخت ها به حدود هزار و 900 رسید و از هفت پژوهشگر برتر و یک فناور برتر دعوت شد تا به نمایندگی از

 
طرف دیگر برگزیدگان در مراسم اختتامیه و تجلیل حضور پیدا کنند. 

کمیته داوران سازمان مرکزي دانشگاه آزاد اسلامی با ترکیب بیش از 30 نفر از اعضاي هیئت علمی و با همکاري معاونت هاي مربوط،
مرحله نهایی بررسی منتخبان استان هاي دانشگاه در هشتمین جشنواره فرهیختگان را انجام دادند و افراد برتر در حوزه هاي مختلف

 
(71 برگزیده در 27 محور پژوهشی و 9 تقدیري) انتخاب شدند. 



هشتمین جشنواره علمی، پژوهشی و فناوري فرهیختگان و مراسم تجلیل از برگزیدگان این جشنواره با حضور دکتر محمدمهدي
طهرانچی رئیس دانشگاه آزاد اسلامی، اعضاي هیئت رئیسه و مدیران دانشگاه عصر 7 اردیبهشت جاري به صورت مجازي در سالن

 
شهید مطهري سازمان مرکزي دانشگاه برگزار شد و با معرفی برگزیدگان برتر به کار خود پایان داد. 

علیرضا مردانی و مجید هاشم زاده از برگزیدگان جشنواره هشتم در حوزه اختراع برتر موفق به کسب رتبه برتر به عنوان ثبت اختراع
بین المللی (ساخت بوش هاي دولایه تقویت شده با قالب ترکتریکس) شدند. ساخت بوش هاي دولایه با استفاده از قالب ترکتریکس

 
براي نخستین بار در دنیا توسط تیم تحقیقاتی گروه مکانیک دانشگاه آزاد اسلامی واحد نجف آباد انجام شد. 

 
بیشتر بخوانید: 

 
ساخت بوش هاي دولایه با قالب ترکتریکس چگونه رقم خورد؟ 

قالب هاي ترکتریکس یکی از انواع قالب هاي کشش عمیق است که در آن از ورقگیر استفاده نمی شود. تکنولوژي ساخت قالب هاي
ترکتریکس به دلیل وجود منحنی ترکتریکس (Tractrix) در دهانه ماتریس نسبتاً پیچیده است؛ اما به دلیل ساختار ساده و تعداد

 
قطعات کمتر در مقایسه با قالب هاي کشش عمیق معمول بیشتر مورد توجه طراحان و قالب سازان قرار گرفته است. 

امروزه بوش هاي دولایه در صنایع مختلف کاربرد وسیع پیدا کرده اند که ازجمله آنها می توان صنایع نظامی، ساخت تجهیزات
پزشکی، صنعت خودرو، صنایع هوا و فضا را ذکر کرد. ترکیب دولایه از ورق هاي فلزي با خواص مکانیکی، متالورژیکی و شیمیایی

 
متفاوت می تواند خواص منحصربه فردي به بوش بدهد. 

 
کاربرد بوش هاي دولایه در صنایع نظامی 

بوش با پوسته خارجی مقاوم به سایش و سطوح داخلی با چقرمگی زیاد در صنایع نظامی کاربرد داشته و قابلیت اجرا در ابعاد مختلف
را دارد. این طرح فقط محدود به ساخت بوش ها نیست. سیلندرهاي دولایه گاز CNG (لایه داخلی مقاوم به خوردگی شیمیایی و لایه

 
بیرونی مقاوم به ضربه) نیز از دیگر کاربردهاي این طرح است که قابلیت اجرایی شدن را در صنعت خودروسازي دارد. 

این طرح در سایت اداره ثبت اختراعات آمریکا (USPTO) و سازمان ثبت اختراعات کشور منتشر و ثبت شده و در حال طی مراحل
مورد نیاز براي اخذ گرنت نهایی است. طرح ساخت بوش هاي دولایه با استفاده از قالب ترکتریکس مورد تأیید سازمان پژوهش هاي

 
علمی و صنعتی ایران نیز قرار گرفته است. 

 



نتیجه این تحقیقات در پایان نامه کارشناسی ارشد علیرضا مردانی با راهنمایی مجید هاشم زاده در کتابخانه مرکزي دانشگاه آزاد
اسلامی واحد نجف آباد موجود است. دانش آموخته کارشناسی ارشد دانشکده مهندسی با گرایش ساخت و تولید واحد نجف آباد در
پایان نامه کارشناسی ارشد خود با عنوان «ساخت بوش هاي دولایه با استفاده از قالب ترکتریکس و تحلیل آن با نرم افزار اتوفرم» با

 
تحقیقات فراوان این طرح را کلید زد. 

خبرنگار آنا به همین مناسبت با مجید هاشم زاده از برگزیدگان جشنواره هشتم در حوزه اختراع برتر و عضو هیئت علمی گروه
مکانیک دانشگاه آزاد اسلامی واحد نجف آباد درباره این اختراع و چگونگی جایگاه پژوهش در کشور گفت وگو کرده است که مشروح

 
آن را می خوانید. 

 
آنا: دلایل انتخاب اختراع شما به عنوان اختراع برتر جشنواره فرهیختگان براساس چه شاخص ها و مؤلفه هایی بوده است؟ 

هاشم زاده: از مهم ترین شاخص هایی که می توان ذکر کرد، این است؛ در پژوهشی که منجر به ثبت اختراع شد، توانسته بودیم براي
نخستین بار یک روش جدید براي ساخت و تقویت بوش هاي دولایه معرفی کنیم و تمرکز بیشتر روي معرفی یک متدولوژي جدید
ساخت و تولید بود تا یک محصول جدید. در این روش توانستیم با استفاده از قالب هاي کشش عمیقِ بدون ورقگیر و با بهره گیري از

 
منحنی ترکتریکس (Tractrix) در دهانه ماتریس، بوش هاي دولایه تولید کنیم. 

 
آنا: چه شاخص هایی موجب موفقیت شما در عرصه پژوهش شد؟ 

هاشم زاده: امروزه به نظر می رسد مطالعه و پژوهش روي روش هاي ساخت و تولید، بیشتر از فقط تولید یک محصول جدید اهمیت
پیدا کرده است. شاید یک محصول را (با حفظ تمام خصوصیات آن) بتوان با روش هاي مختلفی تولید کرد؛ اما اینکه با کدام روش می
توان به بیشترین بهره وري دست یافت، موضوع مهمی است. مهم ترین شاخصی که توانست ما را در مسیر پژوهش به این موفقیت

 
برساند، شناخت نیاز صنعت در حوزه ساخت و تولید بود. 

 
اطلاعات بیشتر درباره ساخت بوش هاي دولایه تقویت شده با قالب ترکتریکس را اینجا بخوانید. 

 
آنا: جرقه اولیه اختراع و محصول مورد نظر چه زمانی به ذهن شما رسید و چه چیزي موجب ساخت آن شد؟ 

هاشم زاده: در حین تدریس درس اصول شکل دادن فلزات، این روش جدید که منجر به ثبت اختراع شد به ذهنم رسید و همان موقع
سر کلاس مطرح کردم و کلیات آن را پاي تابلو توضیح دادم و از دانشجویان دعوت کردم که با من همراه شوند تا این طرح را به
سرانجام برسانیم. علیرضا مردانی تنها دانشجویی بود که به طور جدي پیگیر موضوع شد و با همت خودش و راهنمایی هاي بنده، این

 
پژوهش به سرانجام رسید. 

آنا: چه اهدافی را در این تصمیم و اختراع دنبال کردید و نحوه عملکرد اختراع (دستگاه یا ...) چگونه بوده و براي چه مقاصدي سودمند

 
است و کارایی و کاربرد دارد؟ 

هاشم زاده: عنوان این اختراع «ساخت بوش هاي تقویت شده دولایه با قالب هاي ترکتریکس» است. قالب هاي ترکتریکس یکی از
انواع قالب هاي کشش عمیق است که در آن از ورقگیر استفاده نمی شود. تکنولوژي ساخت این نوع قالب ها به دلیل وجود منحنی



ترکتریکس (Tractrix) در دهانه ماتریسِ قالب نسبتاً پیچیده است؛ اما به دلیل ساختار ساده و تعداد قطعات کمتر در مقایسه با
قالب هاي کشش عمیق معمول، امروزه مورد توجه طراحان و قالبسازان قرار گرفته است. ساخت بوش هاي دولایه با استفاده از قالب
ترکتریکس براي نخستین بار در دنیا توسط یک تیم تحقیقاتی از گروه مکانیک دانشگاه آزاد اسلامی واحد نجف آباد انجام شد و قالب

 
متشکل از یک سنبه و یک ماتریس ترکتریکس است. 

در این روش ابتدا قالب روي میز دستگاه پرس نصب می شود. یک عدد بوش داخلی که از قبل تراشکاري شده است، روي سنبه قرار
داده می شود. سپس ورق دایره اي شکل نیز که از یک ورق با جنس متفاوت در مقایسه با بوش از قبل آماده سازي شده است روي
قالب در دهانه ترکتریکس موقعیت دهی می شود. با حرکت پرس، سنبه همراه با بوش بر روي ورق در دهان ماتریس فشار وارد می

 
کند و به تدریج ورق را به درون حفره اي که به فرم منحنی ترکتریکس است، می کشد. 

در این فرآیند، در حالی که سنبه، ورق را به درون حفره قالب می کشد، ورق به شکل یک پوسته خارجی بر روي بوش داخلی شکل
می گیرد. محصول چنین فرآیندي، یک بوش دولایه از جنس هاي متفاوت خواهد بود. میزان نفوذ لایه هاي سطحی دو فلز در یکدیگر
در حد قابل است به علاوه اینکه پوسته بیرونی این بوش به دلیل انجام فرآیند شکل دهی و نیز آیرونیگ (Ironing) روي آن در

 
طول عبور از حفره ترکتریکس، کارسخت شده و داراي استحکام بالایی است. همچنین تیراژ تولید با این روش بالاست. 

امروزه بوش هاي دولایه در صنایع مختلف کاربرد وسیع پیدا کرده اند که ازجمله می توان به صنایع نظامی، ساخت تجهیزات پزشکی،
صنعت خودرو، صنایع هوا و فضا اشاره کرد. ترکیب دولایه از ورق هاي فلزي با خواص مکانیکی، متالورژیکی و شیمیایی متفاوت می
تواند خواص منحصربه فرد به بوش بدهد. به عنوان مثال، بوش با پوسته خارجی مقاوم به سایش و سطوح داخلی با چقرمگی زیاد در
صنایع نظامی کاربرد دارد. این طرح قابلیت اجرا در ابعاد مختلف را دارد. همچنین این طرح فقط محدود به ساخت بوش ها نیست.
سیلندرهاي دولایه گاز CNG (لایه داخلی مقاوم به خوردگی شیمیایی و لایه بیرونی مقاوم به ضربه) نیز از دیگر کاربردهاي این طرح

 
است که قابلیت اجرا در صنعت خودروسازي را دارد. 

 
آنا: آیا نمونه خارجی این محصول و اختراع وجود دارد؟ 

هاشم زاده: بوش هاي دولایه، بوش جدیدي نیست؛ اما روشی که ما براي ساخت و تولید این بوش ها به کار گرفتیم، یک روش جدید

 
و براي نخستین بار در دنیا انجام شده است. 

 
آنا: هزینه ساخت از نمونه اولیه تا محصول چه قدر بوده است؟ 

هاشم زاده: براي ساخت نمونه اولیه، چیزي حدود 15 میلیون تومان هزینه شد که بیشتر این مبلغ براي ساخت قالب هزینه شده

 
است. 

 
آنا: در راه ساخت این دستگاه، محصول یا اختراع آیا کمک یا کمک هایی از نهاد، ارگان یا دانشگاه صورت گرفته است؟ 

هاشم زاده: براي تحقیقات و ساخت، خیر هیچ کمکی به ما نشد؛ اما پس از ثبت اختراع، کمک هزینه اي بابت ثبت اختراع از طرف

 
دانشگاه به ما پرداخت شد. 

آنا: اختراع و محصول مورد نظر اکنون در چه مرحله اي است؟ آیا به تولید انبوه رسیده یا خواهد رسید؟ براي تولید آن از طرف نهاد یا



 
ارگان خاصی استقبال شده است؟ 

هاشم زاده: از این طرح در مرحله آزمایشگاهی نتایجی خوبی گرفته ایم؛ اما هنوز به مرحله تجاري سازي نرسیده است. در مورد تجاري
سازي این طرح باید به این نکته توجه داشت که این طرح به تنهایی نمی تواند به عنوان یک محصول ساخته و روانه بازار شود. شاید
بتوان چنین بوش هاي دولایه اي را با روش هاي دیگري ساخت؛ اما نکته قابل توجه در این اختراع این است که روش ساخت، یک
روش ساخت منحصربه فرد است. این طرح براي تجاري سازي (مانند سایر طرح هاي از این قبیل) نیازمند یک اعلام نیاز از طرف
صنایع مختلفی که بخشی از محصولات شان با استفاده از این روش و یا این محصول می تواند بهینه شود، است. متأسفانه هنوز اعلام

 
نیاز نشده است. 

 
آنا: موانع پیش روي پژوهشگران و در مجموع فعالیت پژوهشی در کشورمان را چه می دانید؟ 

هاشم زاده: موانع پیش روي محققان و پژوهشگران فراتر از یک پاسخ ساده است و می توان راجع به آن کتاب نوشت؛ اما اگر بخواهیم
نخستین مانع را نام ببریم، به جرئت می توان گفت خودِ محقق می تواند نخستین مانع براي خودش باشد. محقق باید ابتدا از سد
خودش عبور کند، به این باور رسیده باشد که باید در مسیر تحقیق، بی وقفه تلاش کند. ایمان داشته باشد و از اشتباه کردن نترسد.
روزي که ما کار روي پژوهش خود را(ساخت بوش هاي دولایه تقویت شده با قالب ترکتریکس) آغاز کردیم هرگز فکر نمی کردیم که
ممکن است نتایج این پژوهش بتواند شاخصه هاي یک پژوهش برتر را داشته باشد. فقط سعی می کردیم کارمان را درست انجام

 
دهیم. 

 
آنا: آیا کشور در حوزه پژوهش به ویژه در حوزه دانشگاه جایگاه مناسبی دارد؟ بایدها و نبایدهاي این حوزه چیست؟ 

هاشم زاده: دانشگاه هاي ما ظرفیت لازم براي پژوهش را دارند. در کنار این ظرفیت ها، کمبودهایی نیز وجود دارد. بودجه و تجهیزات
کم است و حتی گاهی این تجهیزات به روز نیست؛ اما بدتر از همه و آنچه بیشترین ضربه را ممکن است به مقوله پژوهش در دانشگاه
بزند، حوزه صنعت است که پژوهش در دانشگاه را باور ندارد. متأسفانه اگر پروژه هایی را که از صنعت در دانشگاه تعریف می شود،
بررسی کنید، متوجه می شوید که اکثر آنها پروژهایی بوده و هستند که باید زودبازده باشند. پروژه اي تعریف می شود، ظرف چند ماه،

 
یک نتیجه اي (درست و یا غلط) از آن پروژه به دست می آید و پرونده آن پروژه بسته می شود. 

این روش را مقایسه کنید با روشی که شرکت هاي بزرگ در دانشگاه هاي بزرگ دنیا دارند. پروژه ها گاهی به قدري گسترده و براي
درازمدت برنامه ریزي شده اند که ممکن است چند نسل از دانشجوي ارشد و دکتري در کنار آن پروژه فارغ التحصیل بشوند و هر
نسل بخشی از آن پروژه را به جلو برده است. پروژه گاهی به قدري بزرگ است که آن شرکت داراي یک ساختمان یا دفتر در آن

 
دانشگاه است. 

 
آنا: آیا در عرصه پژوهش و کارآفرینی جایگاه خوبی به دست آورده ایم؟ 

هاشم زاده: واقعیت این است که ما (محققان کشور) در دانشگاه به دلیل اینکه در خط مقدم جبهه دانش هستیم، کاستی ها در زمینه
پژوهش را بهتر از هر کس دیگر درك می کنیم. با وجود این کاستی ها، مقالات بسیاري از دانشمندان به چاپ می رسد، اختراعات
بسیاري از همین دانشمندان در مجامع بین الملی دنیا به ثبت می رسد و افتخارآفرین هستند. مسئولان باید به این دانشمندان افتخار

 
کنند. 



 
آنا: توصیه هاي شما براي موفقیت جوانان، دانشجویان و پژوهشگران چیست؟ 

 
هاشم زاده: تلاش و توکل در پژوهش تنها توصیه من براي موفقیت جوانان، دانشجویان و پژوهشگران است. 

انتهاي پیام/4103/4062/



توسعه معدن طلا و ایجاد صنایع پایین دستی در تکاب

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1400/03/07

وزیر صنعت معدن و تجارت از اجراي طرح توسعه و ایجاد صنایع پایین دستی معادن طلا در تکاب خبر داد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما؛ مرکز آذربایجان غربی ،
رزم حسینی وزیر صنعت معدن و تجارت ، درحاشیه بازدید
از معدن طلاي زرشوران گفت : تبلور عینی اقتصاد
مقاومتی در این کارخانه که بزرگترین کارخانه طلاي
خاورمیانه است با حضور و فعالیت 1000 نفر از کارگران
منطقه نمود عینی یافته و امسال 20 در صد افزایش تولید

 
را شاهد بوده است. 

رزم احسینی افزود : طرح توسع این منطقه در دست مطالعه است و هفته آینده با حضور استاندار ، نماینده مردم شهرستانهاي تکاب و
شاهین دژ در مجلس شوراي اسلامی ، مسؤلین وزارت صمت نشستی در تهران برگزار خواهیم کرد که برنامه هاي توسعه اي منطقه را

 
مصوب کنیم. 

وي در ادامه به ایجاد صنایع تبدیلی پایین دست معادن طلا در تکاب اشاره و افزود : با تشویق و آموزش جوانان می توان صنایع

 
تبدیلی طلا را در شهرستان ایجاد و زمینه اشتغال پایدار آنان را فراهم آورد. 

رزم حسینی در ابتداي ورود با حضور در اتاق جلسات معدن طلاي زرشوران و با حضور مدیرعامل و کادر اداري معدن ، شهریاري
استاندار آذربایجان غربی ، همتی نماینده مردم شهرستانهاي تکاب و شاهیندژ در مجلس شوراي اسلامی، ستوده فر فرماندار تکاب

 
جلسه اي تشکیل و در خصوص اهداف سفر خود و توسعه متوازن منطقه اي توسط معدن به جمع بندي هایی رسیدند. 

{sepehr_media_6499880_400_300$}



مافیاي واردات کمر تولید داخل را شکسته است

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1400/03/07

امام جمعه رشت با بیان اینکه مافیاي واردات کمر تولیدکننده را شکسته ، گفت: انتخابات در یک روز انجام می گیرد و اثر آن
چند سال براي مردم بارز است پس بنا به تأکید رهبر معظم انقلاب مردم باید در انتخابات حاضر شوند.

به گزارش خبرگزاري بسیج از رشت، آیت االله رسول فلاحتی در آئین عبادي سیاسی نماز جمعه این هفته شهرستان رشت با
اشاره به ضعف مدیریت ها در اقتصاد آسیب دیده کشور که مشکلات را متوجه قشر ضعیف جامعه کرده است، اظهار کرد: مسئله

 
اقتصاد از موضوعاتی است که رهبر معظم انقلاب همواره به آن تأکید داشتند. 

وي با اشاره به وابستگی اقتصاد به نفت و دخالت بیش ازاندازه دولت در اقتصاد گفت: حقیقتاً در هر دو عرصه نمره خوبی نداریم بنا بود

 
مسئله اقتصاد حل شود تا توزیع عادلانه بین مردم صورت بگیرد و تنها راه این مسئله نیز اعتماد به داخل و جوانان است. 

امام جمعه رشت با اشاره به بایکوت خبري صهیونیست ها براي جلوگیري از اطلاع دنیا از آسیبی که از حماسه اهالی مقاومت غزه
دیده است، افزود: صهیونیست ها آسیب هاي فراوانی از مقاومت دیدند و ناتوان شدند و اکنون خودشان نیز می دانند قدرتی در

 
خاورمیانه و در برابر جبهه مقاومت ندارند. 

فلاحتی با اشاره به اینکه علی رغم میل غربی ها در سوریه انتخابات صورت گرفت و با بیش از 95 درصد بشار اسد دوباره انتخاب شد،

 
گفت: مردم با این انتخاب قاطعانه جواب معناداري به بدخواهان دادند و اکنون بشار باید جبهه مقاومت و جبهه مردمی را تقویت کند. 

وي با بیان اینکه مافیاي واردات کمر تولیدکننده را شکسته و با بی توجهی به جوان آن ها را ناامید می کنند، افزود: انتخابات در یک

 
روز انجام می گیرد و اثر آن چند سال براي مردم بارز است پس بنا به تأکید رهبر معظم انقلاب مردم باید در انتخابات حاضر شوند. 

امام جمعه رشت با انتقاد از هنجارشکنی ها و وعده هاي غیرعقلانی برخی از متقاضیان ریاست جمهوري بیان کرد: اثر نتیجه انتخابات
سال ها بر زندگی مردم و کشور سایه افکن خواهد بود و امیدواریم انتخابات 28 خرداد برخلاف خواسته دشمنان مایه آبرو، عزت و

 
سربلندي ایران شود. 

فلاحتی با اشاره به عملکرد مجلس یازدهم که اگرچه کارنامه مقبول دارند، اما کافی نیست، تصریح کرد: توصیه اصلی رهبر انقلاب،
انقلابی ماندن و حفظ ویژگی هایی نظیر «تحرك و تلاش بی وقفه» نمایندگان است، چراکه در قرآن آمده، ملائک رحمت خود را بر

 
کسانی نازل می فرستند که در صراط مستقیم، استقامت به خرج دهند لذا براي اشتغال و تولید باید تلاش مضاعف کنند. 

وي با اشاره به مراکز واکسن زنی در استان گیلان گفت: متأسفانه مکان مناسبی براي زدن واکسن نیست و مردمی که مراجعه می

 
کنند با سختی مواجه هستند و باید مسؤولان مربوطه به این امر توجه کنند. 

امام جمعه رشت با اشاره به مشکلات کمبود آب براي کشاورزان گفت: کشاورز همین چند ماه کشاورزي نیاز به آب براي زمین هاي
زراعی دارد پس مسؤولان باید در کنار کشاورزان باشند تا شالیزار ها به ثمر برسند. 



فلاحتی با انتقاد از اینکه مردم برخی مناطق براي دریافت نفت با مشکل مواجه هستند، افزود: مسؤول کارش بررسی پیش از حادثه

 
است نه اینکه تا اتفاق بیفتد به یاد چاره اندیشی بیفتد. 

وي با تأکید بر اینکه انتخابات هم حق است هم تکلیف بیان کرد: از خدا بخواهید یک نفر که پابه رکاب بوده و جهادي عمل کند روي

 
کار بیاید نه اینکه دغدغه اصلی آن ها فقط تعامل با دنیا باشد و به داخل و جوانان اهمیت ندهد. 

انتهاي پیام/



آینده روشنی پیش روي روابط عمومی ها است

منبع: درآمد نیوزشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1400/03/07

مدیر روابط عمومی شرکت صنایع معدنی فولاد سنگان خراسان گفت: با توجه به تغییر در نوع فعالیت در حوزه روابط عمومی
و ارتباطات سازمانی که امروزه در کشور دیده می شود، می توان گفت آینده روشنی در انتظار روابط عمومی است. نوشته

آینده روشنی پیش روي روابط عمومی ها است اولین بار در درآمد نیوز. پدیدار شد.

مدیر روابط عمومی شرکت صنایع معدنی فولاد سنگان
خراسان گفت: با توجه به تغییر در نوع فعالیت در حوزه
روابط عمومی و ارتباطات سازمانی که امروزه در کشور
دیده می شود، می توان گفت آینده روشنی در انتظار

 
روابط عمومی است. 

به گزارش درآمد نیوز: علیرضا عرب در خصوص جایگاه روابط عمومی و اهمیت آن در سازمان گفت: به دلیل اهمیت و جایگاه روابط
عمومی در سازمان ها، 27 اردیبهشت هر سال به عنوان روز روابط عمومی نام گذاري شده و از این تاریخ به مدت یک هفته نیز به نام
روابط عمومی و ارتباطات است تا در خصوص جایگاه و نقش آن در سازمان بیش از پیش براي بخش هاي مختلف جامعه مورد بررسی

 
قرار گیرد. 

به گفته وي، در کشورهاي توسعه یافته و سازمان هاي آنها یکی از مهم ترین سرمایه ها و دارایی ها میزان دانش و تخصص همراه با
تعهد افراد فعال در حوزه روابط عمومی است. خوشبختانه در چند سال اخیر که در روابط عمومی روند رو به رشد و جهت داري ایجاد

 
شده، نویدبخش حضور موثر واحد روابط عمومی در لایه لایه قشر هر سازمانی است. 

عرب افزود: صداقت، اطلاع رسانی و تلاش مضاعفی که روابط عمومی ها دارند، می تواند در ایجاد یک رابطه برد-برد با در نظر گرفتن
اهداف سازمانی در تعامل با ذي نفعان داخلی و بیرونی همراه شود. در واقع روابط عمومی باید بتواند در لحظه تصمیم گیري کرده و

 
واکنش و عملکرد مناسبی داشته باشد. 

وي ادامه داد: مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه نیز در خصوص حوزه ارتباطات و روابط عمومی گفته اند که قویترین، سریعترین است و
ما امیدواریم با توجه به هدف گذاري که در فولاد سنگان انجام شده با حمایت مدیرعامل فولاد سنگان از این واحد، بتوانیم به عنوان

 
یک روابط عمومی هوشمند و قوي در کنار دوستان و مجموعه روابط عمومی گروه فولاد مبارکه اقدامات موثري انجام دهیم. 

پشتیبانی از تولید با اطلاع رسانی از عملکرد سازمان مدیر روابط عمومی شرکت صنایع معدنی فولاد سنگان خراسان افزود: همچنین
شعار مدیریت روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه نیز که روابط عمومی پشتیبان تولید است، نشان می دهد که در راستاي منویات

 
مقام معظم رهبري در خصوص شعار سال 1400 است. 

عرب افزود: فولاد سنگان اولین حلقه از زنجیره تامین مواد اولیه است؛ همچنین شعار معروف شرکت فولاد مبارکه از سنگ تا رنگ



است که اولین مرحله آن یعنی استخراج سنگ و تولید کنسانتره و گندله در فولاد سنگان به عنوان یکی از زیر مجموعه هاي مجموعه

 
فولاد مبارکه در شرق کشور و منطقه خراسان رضوي به خوبی انجام می شود. 

وي ادامه داد: همچنین با توجه به هدف گذاري هایی که فولاد سنگان انجام داده، می تواند تولید مستمر و پایداري داشته باشد. ما
هم در تلاشیم تا با اطلاع رسانی از فعالیت ها و کارکردهاي خطوط تولید و رکوردهاي تولید، پشتیبان تولید باشیم و نقش موثري در

 
تولید و پشتیبانی از تمامی عرصه کار را نشان دهیم. 

ایجاد برندینگ براي فولاد سنگان عرب همچنین در خصوص اقدامات انجام شده توسط روابط عمومی فولاد سنگان نیز گفت: اقدامات
بسیاري در واحد روابط عمومی فولاد سنگان انجام شده است که یکی از آن ها برندینگ سازمان بوده و تلاش کردیم در یک سال اخیر
تصویري که از فولادسنگان در منطقه، استان و کشور بوده را از قبل بهبود بخشیده و به نمایش بگذاریم. هماهنگی با مسئولان استان،
هماهنگی با خانواده شهداي منطقه و خانواده ایثارگران و کارکنان، جلسه با مسئولان شهرستان و حضور موثر در نمایشگاه هاي
استانی و کشوري، برگزاري یادواره 110 شهید شهرستان خواف براي اولین بار، تدوین دستورالعمل هاي تشریفات و برنامه هاي
استراتژیک روابط عمومی، دریافت نشان عالی مدیریت سال، مصاحبه با کارکنان مسئولان استانی، جلسه با مسئولان شهرستان خواف،
دیدارهاي مرتب و دوره اي با اصحاب رسانه، دیدار عمومی و خصوصی همکاران و روابط عمومی با مدیرعامل از جمله اقدامات روابط
عمومی فولاد سنگان بوده است. همچنین به مناسب هفته روابط عمومی برنامه اي با عنوان اهداي کتاب اهداي دانایی و بن خرید

 
کتاب را براي مجموعه در نظر گرفتیم. 

وي ادامه داد: براي اولین بار نظرسنجی از جامعه در قالب مسئولین و منطقه نیز با بعد مسئولیت اجتماعی، اشتغال، توسعه کیفی
آموزش و برندینگ... انجام شده است. در واقع نظام جامع مسئولیت اجتماعی فولاد سنگان در دست تهیه است تا حرکتی هدفمند و

 
بر اساس نیاز منطقه داشته باشیم. 

به گفته عرب، در حال حاضر روابط عمومی از حالت سنتی خود خارج شده و به نوعی به رهبري سازمان می پردازد؛ به این شکل که
افکار و استراتژي هاي سازمان را هدایت می کند؛ بنابراین می توان گفت با تحلیل ها و تعیین شاخص براي سازمان آینده روابط

 
عمومی در ایران روشن است. 

وي افزود: اگر قرار است در حوزه روابط عمومی پیشرفت کنیم، باید بحث هوشمندسازي را در نظر بگیریم.



بازدید وزیر صمت از طرح تولید فرش ماشینی با مشارکت بانک صنعت و معدن

در شهرك صنعتی میاندوآب

منبع: درآمد نیوزشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1400/03/07

وزیر صنعت، معدن و تجارت در جریان سفر به استان آذربایجان غربی با حضور در شهرك صنعتی میاندوآب از طرح تولید
فرش ماشینی متعلق به «شرکت فرش افشار زرینه و ستاره افشار» بازدید بعمل آورد. نوشته بازدید وزیر صمت از طرح تولید

فرش ماشینی با مشارکت بانک صنعت و معدن در شهرك صنعتی میاندوآب اولین بار در درآمد ...

وزیر صنعت، معدن و تجارت در جریان سفر به استان
آذربایجان غربی با حضور در شهرك صنعتی میاندوآب از
طرح تولید فرش ماشینی متعلق به «شرکت فرش افشار

 
زرینه و ستاره افشار» بازدید بعمل آورد. 

به گزارش درآمد نیوز و به شاتا، این طرح تولیدي ظرفیت
اسمی تولید 150 هزار مترمربع به علاوه پانصد هزار متر مربع فرش با تراکم 4500 و 1500 شانه (ناشی از توسعه فعلی واحد) را دارد.

این طرح در زمینی به مساحت 50 هزار متر مربع و با زیربناي 10 هزار متر مربع در شهرك صنعتی میاندوآب استان آذربایجان غربی

 
واقع است. 

 
طرحی با سرمایه گذاري بانک صنعت و معدن 

120 میلیارد تومان براي طرح جدید سرمایه گذاري شده است که 18 میلیارد تومان آن را بانک صنعت و معدن تامین و مابقی، آورده

 
شرکت بوده است. 

تعداد اشتغال ایجاد شده در این واحد تولیدي1000 نفر می باشد که 300 نفر بصورت اشتغال مستقیم و 700 نفر بصورت اشتغال

 
غیرمستقیم مشغول به کارند. 

 
صادرات 60 درصدي محصولات کارخانه به 22 کشور دنیا 

 
40 درصد محصولات تولیدي این کارخانه براي مصرف داخل و 60 درصد دیگر نیز به 22 کشور دنیا صادرات می شود. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت از بخش هاي مختلف این واحد بازدید به عمل آورد و در گفت وگو با مسئولان، دست اندرکاران و

 
کارکنان این واحد در جریان مهمترین ظرفیت ها، مسائل و مشکلات آن قرار گرفت. 



جمعی از معاونان و مدیران وزارت صمت، نماینده میاندوآب در مجلس شوراي اسلامی، استاندار و فرماندار میاندوآب و جمعی از
مسئولان استانی و شهرستانی در این بازدید وزیر صنعت، معدن و تجارت را همراهی نمودند.



سیاست وزارت صمت حرکت معادن در توسعه متوازن منطقه اي است
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وزیر صنعت، معدن و تجارت پس از بازدید از معدن طلاي زرشوران در مصاحبه با خبرنگاران با بیان اینکه سیاست وزارت
صمت حرکت معادن در راستاي توسعه متوازن منطقه اي می باشد، یکی از رسالت هاي معادن را توسعه پیرامونی منطقه

محل استقرار دانست. نوشته سیاست وزارت صمت حرکت معادن در توسعه متوازن منطقه اي است ...

وزیر صنعت، معدن و تجارت پس از بازدید از معدن طلاي
زرشوران در مصاحبه با خبرنگاران با بیان اینکه سیاست
وزارت صمت حرکت معادن در راستاي توسعه متوازن
منطقه اي می باشد، یکی از رسالت هاي معادن را توسعه

 
پیرامونی منطقه محل استقرار دانست. 

به گزارش درآمد نیوز و به نقل از شاتا، علیرضا رزم حسینی با بیان این مطلب افزود: یکی از معادن بسیار مهم کشور معدن طلاي

 
زرشوران است که مراحل مختلفی در آن در حال انجام می باشد. 

 
ظرفیت هاي حائز اهمیت معدن زرشوران در توسعه پیرامونی منطقه 

وي با بیان اینکه این معدن پتانسیلها و ظرفیت هاي بسیار گسترده اي دارد، تصریح کرد: پتانسیل هاي این معدن در توسعه پیرامونی

 
منطقه که یکی از رسالت هاي آن نیز میباشد حائز اهمیت است. 

 
یکی از رسالت هاي معادن توسعه پیرامونی منطقه محل استقرار است 

وزیر صنعت، معدن و تجارت یکی از رسالت هاي معادن را توسعه پیرامونی در منطقه محل استقرار دانست و بیان کرد: سیاست وزارت

 
صمت حرکت معادن در راستاي توسعه متوازن منطقه اي می باشد. 

 
رزم حسینی تصریح کرد: نباید معادن توسعه یابند اما اطراف آنها مناطق کمتر برخوردار و محروم بمانند. 

 
معادن براي توانمندسازي مردم مدل اقتصاد مقاومتی را گسترش دهند 

 
وي گفت: معادن با کمک مردم مدل اقتصاد مقاومتی را براي توانمندسازي پیرامون خود گسترش دهند. 

 
هدف گذاري براي افزایش تولید 20 درصدي در معدن طلاي زرشوران 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در بخش دیگري از سختان خود با اشاره به اشتغال هزار نفر از اهالی منطقه در معدن طلاي زرشوران



تصریح کرد: این معدن ذخایر بسیار مناسبی دارد، سال گذشته تولید بسیار خوبی داشته است و امسال هدفگذاري براي افزایش تولید

 
20 درصدي دارد. 

 
تدوین و تصویب طرح توسعه منطقه تکاب با حضور استاندار آذربایجان غربی و نمایندگان مجلس 

رزم حسینی از تدوین برنامه توسعه منطقه خبر داد و افزود: هفته آینده جلسه اي براي نهایی شدن این طرح توسعه اي با حضور

 
استاندار ، فعالان بخش خصوصی و نمایندگان مردم در مجلس شوراي اسلامی خواهیم داشت. 

 
ظرفیت مناسب منطقه تکاب براي مشارکت و سرمایه گذاري بخش خصوصی 

وي ادامه داد: منطقه تکاب و پیرامون آن ظرفیت بسیار خوبی براي سرمایه گذاري و مشارکت فعالان بخش خصوصی می باشد که در

 
این طرح توسعه به آن اشاره شده است. 

 
حمایت از صنایع پیرامونی و وابسته به معدن طلا در منطقه تکاب 

وزیر صنعت، معدن و تجارت همچنین بر ضرورت حمایت از صنایع پیرامونی و وابسته به معدن طلا در این منطقه تاکید کرد و گفت:
ارائه تسهیلات لازم و آموزش افراد و جوانان منطقه باعث ایجاد اشتغال زایی به کمک همین صنایع وابسته در همین منطقه و

 
جلوگیري از مهاجرت خواهد شد. 

شایان ذکرست که وزیر صنعت، معدن و تجارت در اولین برنامه از دومین روز سفر به استان آذربایجان غربی از مجموعه معدن طلاي

 
زرشوران در شهرستان تکاب بازدید به عمل آورد. 

جمعی از معاونان و مدیران وزارت صمت، نمایندگان مجلس و مسئولان استانی و شهرستانی در این بازدید وزیر صنعت، معدن و
تجارت را همراهی نمودند.



اقتصاد؛ اولویت اول دولت آینده/ سرمایه گذاري منفی باید احیا شود
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یک کارشناس امور اقتصادي با اشاره به اینکه حل مسائل اقتصادي باید در راس امور دولت آینده باشد، گفت: اولویت اول
دولت آینده باید سرمایه گذاري باشد. نوشته اقتصاد؛ اولویت اول دولت آینده/ سرمایه گذاري منفی باید احیا شود اولین بار در

درآمد نیوز. پدیدار شد.

یک کارشناس امور اقتصادي با اشاره به اینکه حل مسائل
اقتصادي باید در راس امور دولت آینده باشد، گفت: اولویت

 
اول دولت آینده باید سرمایه گذاري باشد. 

ابراهیم بهادرانی، کارشناس اقتصادي در گفت وگو با
خبرنگار ایبِنا درباره اولویت هاي اقتصادي دولت آینده
گفت: شرایط اقتصادي کشور مطلوب نیست، به همین
دلیل اولویت کاندیداهاي ریاست جمهوري باید ارائه برنامه

 
براي بهبود آن باشد که به الزاماتی نیاز دارد. 

وي درباره این الزامات چنین بیان کرد: کاندیداها باید شرایط اقتصادي کشور را به درستی درك کنند. به این معنا؛ زمانی که برنامه اي
به نگارش در می آید، ضرورت دارد تا وضعیت کنونی روشن شود و نقطه اي هم که بنا است به آن برسند، آشکار کنند و ابزار یا

 
راهکارهاي دستیابی به آن نیز مورد معرفی قرار گیرد.  

این کارشناس اقتصادي در این خصوص یادآور شد: کاندیداي ریاست جمهوري باید همراه با برنامه وارد میدان شود، بدون آن صرف
بیان شعار و محکوم کردن گذشته راه به جایی نخواهد برُد، زیرا وجود برنامه نشان می دهد، کاندیداها شرایط اقتصادي کشوررا درك

 
کرده اند یاخیر و متغیرهاي موجود در اقتصاد را چگونه تبیین خواهند کرد؟  

بهادرانی در ادامه تاکید کرد: هدف براي دستیابی به مسائل فوق باید قابل دسترس باشد، بنابراین لازم است تا راهکارها هم  کشور را

 
براي دسترسی به هدف تعیین شده مورد راهنمایی قرار دهد.  

وي درباره اولویت ها اظهار داشت: اولویت اول باید سرمایه گذاري باشد. به این معنا؛ ضرورت دارد تا کاري انجام شود که این سرمایه
گذاري رشد منفی 8 یا 9 ساله در این زمینه را به رشد مثبت برساند و موجودي سرمایه کاهش یافته کشور، افزایش پیدا کند. براي
دستیابی به این مهم باید از سرمایه هاي موجود به نحو احسن استفاده شود تا بهره وري بالا رود و سرمایه هاي راکت مانده به کار

 
افتد وبخش هاي تولیدي و خدماتی صرفه بیشتري نسبت به سفته بازي پیدا کند.  

بهادرانی در این خصوص چنین توضیح داد: سفته بازي سبب گرفتاري براي جامعه می شود، در حالی که چنانچه سرمایه گذاري در
تولید و خدمات و بخش هاي اقتصادي به کار گرفته شود هم زمینه تولید اشتغال براي مردم به وجود می آید و هم اینکه مردم رفاه



 
نسبی به دست می آورند و تورم کاهش می یابد.  

وي در این رابطه تصریح کرد: سرمایه مواردي است که به سادگی قابل دیدن است، اما متاسفانه مورد استفاده قرار نمی گیرد. به طور
نمونه عدم استفاده از سالن هایی که در شهرك ها ایجاد کردند، ولی به کار گرفته نشد، یا دانشجویانی که تحصیل کردند و یا جوانانی
که به سن کار رسیدند، اما به دلیل عدم شغل در ایران و خروج این افراد از کشور و مشغول به کار شدن شان درخارج از ایران یا خانه

 
نشینی به دلیل ناامیدي نسبت به یافتن شغل مناسب، از جمله سرمایه هایی به حساب می آید که هدر داده می شود.  

بهادرانی دراین باره بیان کرد: متاسفانه اقتصادي پاشنه آشیل نظام جمهوري اسلامی شده، بنابراین فردي که در راس قوه مجریه قرار
می گیرد، علاوه بردارا بودن قابلیت و موارد مورد اشاره باید صاحب برنامه براي به نتیجه رساندن مواردي که اشاره شد، باشد.



حل مشکلات کولبران اجراي صحیح آیین نامه ساماندهی مبادله در بازارچه

هاي مرزي
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معاون اقتصادي وزیر کشور با بیان اینکه تسهیل امور براي اجراي صحیح آیین نامه ساماندهی مبادلات در بازارچه هاي
غیررسمی موقت مرزي کلید اصلی حل مشکلات کولبران است، گفت: براي توسعه اشتغال پایدار و بهبود معیشت مرزنشینان

علاوه بر ارائه مشوق هاي لازم، از طرح هاي سرمایه گذاري هم حمایت می کنیم.

به گزارش ایسنا، بابک دین پرست معاون اقتصادي وزیر
کشور و دبیر شوراي توسعه و امنیت پایدار شرق و غرب و
کشور که با هدف آخرین وضعیت اجراي آیین نامه
ساماندهی مبادله در بازارچه هاي غیررسمی موقت مرزي
(موسوم به کوله بري) در جمع کولبران شهرستان پاوه در
نوار مرزي شهر نوسود حضور یافته بود؛ در جلسه اي که
ساعت 2 بامداد پس از دیدار صمیمی با مرزنشینان برگزار
شد، اظهار داشت: اجراي آیین نامه و رفع مشکلات کولبران
مورد تأکید وزیر کشور براي ایجاد اشتغال پایدار و بهبود
وضعیت معیشت مرزنشینان است و برهمین اساس شبانه

 
به صورت میدانی مشکلات را پیگیري کردیم. 

وي افزود: بر اساس تصمیمات اتحاذ شده و دستور وزیر کشور تکلیف و وظیفه داریم علاوه بر تجمیع امکانات و ظرفیت ها و ایجاد
هماهنگی در بین دستگاه هاي اجرایی ذیربط براي اجراي تکالیف مشخص شده به منظور ساماندهی فعالیت هاي کولبران؛ همه پرونده
هاي مهم مربوط به ماموریتهاي وزارت کشور را به سرانجام برسانیم و ریل گذاري مشخصی انجام دهیم تا در دولت بعدي این مهم

 
تداوم یابد. 

معاون اقتصادي وزیر کشور بیان کرد: دولت در سال هاي اخیر براي بهبود معیشت مرزنشینان و ایجاد اشتغال پایدار تصمیمات مهمی
را در قالب تصویب نامه ها ابلاغ کرده و اختصاص 42 هزار میلیارد ریال تخفیف سود بازرگانی براي ساماندهی فعالیت هاي موسوم به
کولبري گامی مهمی است که باید دلایل عدم بهره مندي مطلوب از این شرایط بر اساس وضعیت کنونی فعالیت کولبران در مرزها
بررسی و مشخص شود چرا از ظرفیت ایجاد شده براساس موضوع ماده 9 تصویب نامه و تبصره آن براي استفاده هر خانوار مرزنشین از

 
حداکثر 28 میلیون ریال ماهیانه تخفیف سود بازرگانی به صورت کامل استفاده نشده است. 

دبیر شوراي توسعه و امنیت پایدار شرق و غرب و کشور با بیان اینکه بی شک آموزش می تواند راهکاري مناسب براي تسهیل اجراي
آیین نامه ساماندهی مبادله در بازارچه هاي غیررسمی موقت مرزي (موسوم به کوله بري) و بهره مندي خانوارهاي مرزنشین از حمایت
هاي دولت باشد؛ خاطرنشان کرد: اجراي صحیح آیین نامه کلید اصلی حل مشکلات کولبران است که با ارائه مشوق هاي مناسب براي
رفع مشکلات مردم و همکاري سایر نهادها می توانیم فعالیت هاي غیرقانونی را محدود و زمینه فعالیت قانونی کولبران را با برخورداري

 
از حمایت هاي صورت گرفته از جمله تخفیف هاي سود بازرگانی بیشتر از گذشته فراهم کنیم. 



دین پرست در این جلسه ضمن تأکید بر ارائه گزارش هاي مورد نیاز ظرف مدت یک هفته توسط دستگاه هاي اجراي متولی با رویکرد
دریافت اطلاعات دقیق و موثق با هدف فراهم شدن زمینه اتخاذ تمهیدات مناسب در راستاي ارتقاي سطح معیشت مرزنشینان گفت:
یکی از اهداف مهم دولت حل مشکلات کولبران با اجراي آیین نامه است و به همین منظور شبانه به صورت میدانی در منطقه مرزي
بخش نوسود حضور یافته و از نزدیک و بدون واسطه، در جریان مشکلات کولبران قرار گرفتیم تا این موضوع را بررسی کنیم که چرا
علیرغم ابلاغ آیین نامه مصوب هیات دولت طی چهار سال گذشته و تعیین تسهیلات و معافیت هاي قابل توجه، کماکان خارج از

 
چارچوب هاي ابلاغی و مصوب، اقدام به واردات کالا در قالب کولبري می نمایند. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور در ادامه این نشست بامدادي در نوار مرزي نوسود تأکید کرد: اداره
صمت براساس تکالیف قانونی موظف است گزارشی از روند اجراي آیین نامه به صورت دقیق تهیه کند و با همکاري دیگر نهاد بررسی

 
شود که آیا همه خانوارهاي مرزنشین امکان برخورداري از عادلانه از مشوق هاي و طرح هاي حمایتی را دارند؟. 

دین پرست افزود: بر اساس مصوبات نشست شبانه گزارش هاي آخرین وضعیت انبارها بازارچه ها، دلایل عدم ترخیص و مشکلات
موجود به انضمام روند همکاري بهداشت و شرایط قرنطینه در مرزهاي استان تهیه و براي حل این موانع در اسرع وقت با بررسی

 
کارشناسی اقدام می شود. 

دبیر شوراي توسعه و امنیت پایدار شرق و غرب و کشور با یادآوري این مهم که توسعه اقتصاد در مرزها، بهبود وضعیت معیشت
مرزنشینان و اشتغال پایدار از اهداف دولت براي استان هاي مرزي است؛ گفت: ظرفیت هاي اقتصادي شهرستانهاي پاوه و ثلاث
باباجانی را نیز بررسی و احصاء کرده ایم و در فرصت باقیمانده طرحی با امکان سنجی مناسب براي ایجاد مشوق هاي سرمایه گذاري با

 
هدف گسترش اشتغال پایدار در حوزه ظرفیت هاي اقتصادي و به ویژه طرح هاي گلخانه اي مصوب و انجام خواهیم داد. 

بر اساس گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت کشور؛ استان کرمانشاه با جمعیت 2 میلیون نفري حدود 21 هزار خانواده مرزنشین دارد.

 
این استان داراي 5 مرز رسمی و یک بازارچه و 371 کیلومتر مرز مشترك با کشور عراق است. 

انتهاي پیام



رئیسی: دولت ما، دولت مردمی خواهد بود/تورم یک رقمی
امکان پذیر است

رئیسی: دولت ما، دولت مردمی خواهد بود/تورم یک رقمی امکان پذیر است

منبع: روزنامه رسالتشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1400/03/07

حجت الاسلام والمسلمین سید ابراهیم رئیسی صبح امروز بعد از حضور در صداوسیما به منظور ضبط گفتگوي رادیویی در
جمع خبرنگاران گفت: هم اکنون 70 درصد ظرفیت هاي اقتصادي کشور غیر فعال است. با فعال شدن این ظرفیت ها می

توانیم سالی یک میلیون شغل ایجاد کنیم. وي افزود: دولت ما دولت تحول و دولت مردمی خواهد (...)

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: دولت ما دولت تحول و دولت مردمی خواهد بود و مردم باید در این

 
تحول نقش آفرینی کنند. 

حجت الاسلام والمسلمین سید ابراهیم رئیسی صبح امروز بعد از
حضور در صداوسیما به منظور ضبط گفتگوي رادیویی در جمع

خبرنگاران گفت: هم اکنون 70 درصد ظرفیت هاي اقتصادي کشور غیر فعال است. با فعال شدن این ظرفیت ها می توانیم سالی یک

 
میلیون شغل ایجاد کنیم. 

 
وي افزود: دولت ما دولت تحول و دولت مردمی خواهد بود و مردم باید در این تحول نقش آفرینی کنند. 

 
رئیسی تاکید کرد: عدالت اقتصادي محور تحول ما در حوزه اقتصاد خواهد بود. 

رئیسی افزود: امروز و در وضعیت فعلی کرونایی، مهم ترین نقش رسانه ملی، رساندن پیام نامزدهاي انتخابات ریاست جمهوري به مردم

 
و رساندن خواست مردم به نامزدهاست. 

رییسی افزود: این تحول، تحولی نیست که دولتمردان بنشینند در اتاق دربسته و براي بخش هاي مختلف برنامه ریزي کنند بلکه باید

 
مردم در این تحول نقش آفرینی کنند. 

وي ادامه داد: آنچه که الان همه نگرانش هستند این است که چرا تسهیلات به تولید کننده نمی رسد؟ مگر ما نمی گوییم افزایش
نقدینگی. این نقدینگی کجاست که تعداد قابل توجهی از کارخانه ها فریادشان بلند است که ما کمبود نقدینگی داریم. افزایش
نقدینگی که اینگونه در کشور نگران کننده می شود، کجا می رود؟ اگر تولیدکننده فریادش بلند است معلوم است که جاي دیگر می
رود. در دلالی و سوداگري می رود. باید در تولید بیاید. اگر نقدینگی وارد تولید نشود سیل بنیان کن می شود؛ لذا حتما باید به طرف

 
تولید بیاید. 

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري تاکید کرد: برنامه ریزي ما این است که نقدینگی به طرف تولید بیاید، در این
صورت افزایش نقدینگی نگران کننده نیست لذا یکی از کارهاي مهم آوردن نقدینگی به سمت تولید هست. فعال شدن تولید می تواند

 
به افزایش اشتغال کمک کند. 

وي تصریح کرد: در وضعیت کرونایی، ارتباطات استانی و جمعیت هاي آنچنانی نداریم لذا رسانه ملی در این زمینه نقش دارد و باید
هم سخنان کاندیداها را به مردم و هم خواست مردم را منعکس کند. نقش رسانه ملی و دیگر رسانه ها و فضاي مجازي مهم است و



عمل رسانه ملی و تمام رسانه ها در آگاهی بخشی مسولانه و سرعت و صدق و راستی در این آگاهی بخشی است که می تواند به مردم

 
اعتماد دهد. 

ربیسی گفت: شفافیت که بعضی شعارش را می دهند را ما بنا داریم در حوزه تصمیم گیري و اجرا بوجود آوریم تا مردم احساس
آرامش کنند و با اقداماتی که انجام می شود بتوانیم وضعیت تورمی و گرانی را کنترل کنیم و سطح تولید را به سطح قابل قبول

 
برسانیم و ظرفیت خالی اقتصادي کشور را که 70 درصدش خالی است فعال و یک میلیون شغل ایجاد کنیم. 

وي افزود: مسکن سازي مثل لوکوموتیو است که بخش هاي اقتصادي دیگر را به حرکت در می آورد ما اگر بتوانیم مسکن سازي را که

 
نیاز مردم و زوج هاي جوان هست فعال کنیم می توانیم به فعال کردن بسیاري از تولیدها کمک کنیم. 

رییسی تاکید کرد: کاهش تورم با افزایش تولید و برنامه ریزي امکان پذیر است و یکی از مسائلی که مدنظر دارم، تیم اقتصادي
هماهنگ است. زیرا یکی از مشکلاتی که الان کشور با آن مواجه است، تیم اقتصادي ناهماهنگ است که هر بخش آن یک صدایی
دارد. تیم اقتصادي هماهنگ در کشور می تواند بخش اقتصادي را در کشور اطمینان بخش براي بازار و مردم و مصرف کننده و تولید

 
کننده کند. 

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري تاکید کرد: با اقدامات جدي کاهش تورم به یک رقمی امکان پذیر است ولی نیاز

 
به کار دارد. 

به گزارش ایسنا، حجت الاسلام رییسی امروز پس از زیارت قبور شهدا در کهف الشهدا تهران گفت: از صاحب روز جمعه امام عصر(عج)
و ارواح مطهر شهدا براي پیمودن این مسیر که به ظاهر سخت است کمک می گیریم. ما از شهدا استمداد می طلبیم که مسیر را براي

 
ما هموار کنند. 

وي افزود: با حضور جوان هاي عزیز و با نشاط و مردم خوب کشورمان ان شاءاالله قله فتح خواهد شد و مشکلات کاهش پیدا خواهد

 
کرد. 

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري ادامه داد: برخی مردم ناامید هستند و احساس می کنند که نمی شود کاري

 
کرد؛ اما ما می دانیم که می شود کار کرد و هم می خواهیم و می توانیم که این کارها را انجام دهیم. 

رئیسی در پایان گفت: مردم با امید در انتخابات شرکت کنند؛ هیچکس غایب نباشد و بداند که وضعیت و شرایط ان شاءاالله متحول

 
خواهد شد. 

|



صادرات 60 درصدي محصولات کارخانه فرش افشاریه به 22 کشور دنیا/توسعه

50 هکتاري شهرك صنعتی میاندوآب در دستور کار است

منبع: ایلناشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1400/03/07

وزیر صنعت، معدن و تجارت در جریان سفر به استان آذربایجان غربی با حضور در شهرك صنعتی میاندوآب از طرح تولید
فرش ماشینی متعلق به «شرکت فرش افشار زرینه و ستاره افشار» بازدید کرد.

وزیر صنعت، معدن و تجارت در جریان سفر به استان
آذربایجان غربی با حضور در شهرك صنعتی میاندوآب از
طرح تولید فرش ماشینی متعلق به «شرکت فرش افشار

 
زرینه و ستاره افشار» بازدید کرد. 

به گزارش ایلنا عزیز بکتاش مدیر عامل شرکت فرش افشار
زرینه و ستاره افشار در این بازدید گفت: این طرح تولیدي
ظرفیت اسمی تولید 150 هزار مترمربع به علاوه پانصد
هزار متر مربع فرش با تراکم 4500 و 1500 شانه (ناشی از

 
توسعه فعلی واحد) را دارد. 

وي افزود:این طرح در زمینی به مساحت 50 هزار متر مربع و با زیربناي 10 هزار متر مربع و با سرمایه گذاري بانک صنعت و معدن در

 
شهرك صنعتی میاندوآب آذربایجان غربی احداث شده است. 

بکتاش اضافه کرد:120 میلیارد تومان براي طرح جدید سرمایه گذاري شده است که 18 میلیارد تومان آن را بانک صنعت و معدن

 
تامین و مابقی، آورده شرکت بوده است. 

وي با بیان اینکه تعداد اشتغال ایجاد شده در این واحد تولیدي1000 نفر می باشد گفت:در این واحد 300 نفر بصورت اشتغال

 
مستقیم و 700 نفر بصورت اشتغال غیرمستقیم مشغول به کار هستند. 

مدیر عامل شرکت فرش زرینه افشار تصریح کرد:40 درصد محصولات تولیدي این کارخانه براي مصرف داخل و 60 درصد دیگر نیز به

 
22 کشور دنیا صادرات می شود. 

 
افزایش 2 برابري ظرفیت تولید فرش ماشینی در 10 سال اخیر 

علیرضا رزم حسینی در بازدید از طرح تولید فرش ماشینی متعلق به «شرکت فرش افشار زرینه و ستاره افشار» با بیان اینکه در 10
سال اخیر تولید فرش ماشینی در کشور با افزایش دوبرابري همراه بوده گفت :تولید فرش ماشینی از 52 میلیون مترمربع در سال به

 
140 میلیون متر مربع در سال رسید که افزایش تقریباً دو برابري داشته است. 



وي با بیان اینکه صنعت فرش ماشینی صادرات محور شده است، تصریح کرد: حدود یک هزار واحد در این حوزه فعال می باشند و در

 
بازدیدي که از صنعت فرش ماشینی در کاشان داشته ایم اغلب واحدها سه شیفته مشغول به کار هستند. 

وزیر صمت با بیان اینکه صادرات فرش ماشینی در سال گذشته 26 درصد افزایش داشته است، بیان کرد: فرش ماشینی کالایی بومی
است و ظرفیت گسترش به کشورهاي خارجی را براي صادرات دارد، هنر و نقاشی پشتوانه مهم و حائز اهمیتی در توسعه این صنعت به

 
شمار می رود. 

 
توسعه 50 هکتاري شهرك صنعتی میاندوآب در دستور کار است 

وزیر صمت در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به این که تقریباً تمامی واحدهاي مستقر در شهرك صنعتی میاندوآب فعال و
ظرفیت این شهرك تکمیل است، گفت: توسعه 50 هکتاري این شهرك صنعتی شروع خواهد شد و با تامین زمین توسط استاندار

 
افزایش مساحت شهرك و تامین زیرساختهاي آن نیز از طرف سازمان صنایع کوچک و شهرکهاي صنعتی دنبال می شود. 

رزم حسینی همچنین تصریح کرد: به دنبال ایجاد مگا شهرکها با بیش از یک هزار هکتار زمین هستیم و در این حوزه نیز با تامین
زمین لازم می توانیم زیرساخت هاي آن را تامین کنیم تا آهنگ توسعه میاندوآب افزایش یابد.



برگزاري جلسه انتخابات هیات رییسه کمیسیون اجتماعی

منبع: خانه ملتشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1400/03/07

اعضاي کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی، این هفته به انتخاب اعضاي هیات رییسه براي دومین سال فعالیت خود
در این دوره از مجلس خواهند پرداخت.

به گزارش خبرگزاري خانه ملت، نشست هاي کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی در روزهاي یکشنبه، دوشنبه، سه شنبه

 
و چهارشنبه(نهم، دهم، یازدهم و دوازدهم خردادماه) برگزار خواهد شد. 

 
دستورکار نشست هاي این هفته کمیسیون اجتماعی به شرح زیر است: 

 
-ادامه بررسی طرح نقل و انتقال سوابق بیمه یا بازنشستگی بین صندوق هاي بازنشستگی 

 
-ادامه بررسی لایحه استخدامی شهرداري ها 

 
-ادامه بررسی لایحه استخدامی شهرداري ها با حضور دستگاه هاي مربوطه 

 
-جلسه هیات رئیسه کمیسیون اجتماعی 

 
-جلسه انتخابات هیات رییسه کمیسیون اجتماعی 

-جلسه کمیته اشتغال، کارآفرینی و روابط کار: بررسی طرح اصلاح قانون بیمه کارگران ساختمانی(بررسی موضوعات ارجاعی از صحن

 
مجلس) 

 
-جلسه کمیته تعاون در خصوص بررسی طرح تاسیس شرکت هاي تعاونی توسعه و عمران شهرستانی و یا استانی 

 
-جلسه کمیته موارد خاص: ادامه بررسی طرح نحوه انتصاب اشخاص در مشاغل حساس با حضور دستگاه هاي مربوطه 

 
-ادامه بررسی طرح ساماندهی استخدام کارکنان دولت 

 
-جلسه کمیته موارد خاص در خصوص ادامه بررسی طرح توانمندسازي و پایداري سازمان تامین اجتماعی./ 

پایان پیام



رویداد ''رد پا '' برگزیدگان خود را شناخت

منبع: موجشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1400/03/07

 
 

خانه جوان وابسته به سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداري اصفهان رویدادي تحت عنوان ""رد پا"" ویژه نوجوانان را با هدف

 
نگاهی نو با رویکرد کارآفرینی اجتماعی به منظور طرح مسائل اجتماعی و راه حل یابی براي آنها برگزار کرد . 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري موج اصفهان، خانه جوان اصفهان با همکاري سازمان پسماند، اداره آموزش و پرورش ناحیه 1 و ناحیه 5
و دبیرخانه شهر دوست دار کودك و نوجوان رویدادي تحت عنوان ""رد پا"" ویژه نوجوانان را با هدف نگاهی نو با رویکرد کارآفرینی

 
اجتماعی به منظور طرح مسائل اجتماعی و راه حل یابی براي آنها برگزار نمود . 

این رویداد نو آورانه، یک پروژه آموزشی است که می تواند زمینه ساز تحول بزرگی در طراحی شیوه هاي آموزش مبتنی بر نیاز جامعه

 
و آینده گردد. 

مدیر خانه جوان گفت: پروژه ردپا با حضور بیش از 400 دانش آموز مقطع متوسطه دوم و طی 4 ماه گذشته و با رویکردي از جنس
کارآفرینی اجتماعی اجرا شد و تلاش نمود الگوي جدیدي براي حفظ منابع اجتماعی ، اقتصادي و زیست محیطی ارائه نموده و زمینه

 
ساز توسعه پایدار گردد. 

فاطمه اکبر زاده اظهار داشت: طی این پروژه هر دانش آموز خانه جوان در راستاي بهبود اکوسیستم کارآفرینی در بین کودکان و

 
نوجوانان در تابستان نیز چنین رویدادهایی را برگزار خواهد کرد. 

وي اضافه کرد: پروژه ردپا با حضور بیش از 400 دانش آموز دختر و پسر مقطع متوسطه از دو هنرستان نوایی و ابوذر و دبیرستان 22

 
بهمن برگزار شد. 

مدیر خانه جوان بیان داشت: طی 4 ماه گذشته براي اجراي پروژه 65 تیم نوجوان تشکیل شد و حدود 60 ساعت آموزش و حدود

 
200 ساعت منتورینگ انجام شد و پس از چهار مرحله داوري، 12 تیم به مرحله ي نهایی راه یافتند. 



به گزارش موج؛ در مراسم اختتامیه اي با حضور شهر دار اصفهان، رییس شوراي شهر اصفهان و جمعی از معاونین و مدیران شهرداري
و آموزش پرورش برگزار شد تیم هاي ""آینده سازان محیط زیست در حوزه محیط زیست ""، ""پیشتازان مد در حوزه طراحی
لباس"" به شکل مدرن، گروه "" مدیا شناس"" در حوزه سواد رسانه اي و گروه ""صلح سبز"" در حوزه محیط زیست و گروه

 
""رسا"" از پویش زنان و توسعه منتخب منتورها به عنوان گروه هاي برگزیده با راي داوران معرفی شدند. 

 
 

شهردار اصفهان طی سخنانی در این مراسم گفت: برگزاري چنین برنامه هاي نوآورانه اي، خلاقانه و بزرگ است.شما دانش آموزان
امیدان آینده هستید و اثبات کردید که می توانید نوآوري وخلاقیت داشته باشید ودر حوزه هاي خوب و تازه اي طرح هاي خود را

 
ارائه دادید. 

قدرت االله نوروزي ضمن تبریک به دانش آموزان شرکت کننده در این مراسم به خاطرخلاقیت ها و سخت کوشی آنان افزود: به شما
اطمینان می دهم شهرداري اصفهان با همه وجود از شما حمایت خواهد کرد و اینکه شما اینگونه توانستید بیان کنید که شهرداري
فقط یک نهاد خدماتی نیست، شهرداري بر محور مهارت آموزي حرکت می کند، شهرداري زمینه اي را فراهم می کند تا شما به
مسائل مهمی اندیشه کنید و خلاقانه طرح بدهید. همه ي ایده هایی که در این برنامه بیان شد خوب بودند و یقین داشته باشید

 
دغدغه مدیریت شهري هم بوده است و طرح این ایده ها از سوي شما نشان داد که ما چقدر توانستیم به اهدافمان نزدیک شویم. 

وي در ادامه تصریح کرد:حضور شما در صحنه شهري که دوست دار کودك و نوجوان است و قرار است کودکان و نوجوانان آن در
سرنوشت خویش مداخله کنند و تا این سطح خوب مسائل شهري را مطرح می کنند مایه افتخار است، احسنت و دورد بر شما که
اینگونه درخشیدید و البته این شهر در حوزه کارآفرینی اجتماعی، نوجوانان بسیار زیادي را می تواند پرورش دهد. نوروزي معتقد است
اجراي این برنامه ظرفیتی است که خانه جوان و ارگان هاي دیگري از شهرداري ایجاد کردند. وي افزود از همه دست اندر کاران برنامه

 
و افرادي که در اجراي این طرح همکاري کردند تشکر و قدردانی می کنم. 

 
شهردار اصفهان در ادامه گفت: اینها کارهاي اساسی است و می تواند مسیر حرکت کشور را به راه درستی هدایت کند. 

وقتی نوجونان دغدغه مند باشند و دغدغه هاي خویش را در قالب طرح ها به زیبایی ارایه بدهند و به سوالات داوران پاسخ بدهند

 
جاي بسیار خرسندي است. 

نوروزي اظهار داشت: نوجوانان عزیز، شما می توانید با قدرت این مسیر را ادامه دهید. هم خوب درس بخوانید هم به این مهارت ها
عمل کنید و یقین داشته باشید مورد حمایت کسانی که کشور را دوست دارند و می خواهند کشور در شرایط بهتري باشد قرار بگیرد

 
هستید. 



خانه جوان سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداري اصفهان، از سال 97 به عنوان مجري طرح توان هفت انتخاب شد. چشم انداز
توان هفت آموزش یکصد هزار شهروند در زمینه ي توسعه کسب و کار و کارآفرینی تعریف شد و در همین راستا سایت tavan7.ir با
بیش از 400 ساعت آموزش دربیش از 80 عنوان آموزشی در خدمت شهروندان قرار گرفته است. در ادامه ي این طرح گروه هاي سنی
مختلف و مخاطبان متفاوتی مدنظر قرار گرفتند تا چرخه ي آموزشی توان هفت تکمیل گردد. پکیج هاي آموزشی کارآفرین پروري
کودك و نوجوان، کارآفرین پروري والدین، کارآفرینی پروري معلمان و کارآفرین پروري مدیران از جمله تولیدات جدید خانه جوان می

باشد و این برنامه نیز از دستاوردهاي این مرکز خلاق می باشد.



آلمان به نسل کشی در نامیبیا در دوران استعمار اذعان کرد/ کمک یک میلیارد

و 100 میلیون یورویی

منبع: خبر فوريشماره خبر:  151  |  تاریخ: 1400/03/07

آلمان و نامیبیا به توافق رسیدند که برلین مبلغ یک میلیارد و یکصد میلیون یورو براي پروژه هاي توسعه به نامیبیا بپردازد.
قتل عام دو قبیله در مستعمره سابق آلمان در جنوب غربی آفریقا در اوایل قرن بیستم نیز نسل کشی شناخته شد.

 آلمان و نامیبیا به توافق رسیدند که برلین مبلغ یک
میلیارد و یکصد میلیون یورو براي پروژه هاي توسعه به نامیبیا بپردازد. قتل عام دو قبیله در مستعمره سابق آلمان در جنوب غربی

 
آفریقا در اوایل قرن بیستم نیز نسل کشی شناخته شد. 

با گذشت بیش از 100 سال از جنایات آلمان در مناطق مستعمره (نامیبیاي کنونی)، دولت آلمان آنچه را که با دو قبیله ناما و هِرِرو

 
انجام داده بود، نسل کشی دانست. 

 
عذرخواهی رسمی را فرانک والتر اشتاین مایر رییس جمهور آلمان در مراسمی اعلام می کند که در پارلمان نامیبیا برگزار خواهد شد. 

پذیرش نسل کشی در نامیبیا حاصل پنج سال مذاکره مقامات آلمان و دولت نامیبیاست. هایکو ماس وزیر خارجه آلمان در این باره

 
گفت: «خرسندیم که توانستیم با نامیبیا درباره برخورد همسان با تاریک ترین بخش تاریخ مشترکمان به توافق برسیم.» 

 
یک میلیارد یورو براي پروژه هاي عمرانی 

بر اساس توافقی که بین آلمان و نامیبیا صورت گرفته، دولت آلمان یک میلیارد و 100 میلیون یورو به پروژه هاي عمرانی در نامیبیا

 
می پردازد. 

 گرد مولر، وزیر کمک هاي عمرانی آلمان و نماینده مذاکره
Namibia Bundesentwicklungsminister Gerd

Müller in Windhoek

 
کنندگان نامیبیا 

هایکو ماس در این باره گفته است: «به نشانه پذیرش رنج بیش از حدي که قربانیان متحمل شدند، از نامیبیا و بازماندگان قربانیان با



 
طرحی به مبلغ یک میلیارد و یکصد میلیون یورو براي بازسازي و توسعه حمایت می کنیم.» 

این پول بایستی ظرف 30 سال و بیش از همه براي پروژه هایی در مناطق محل سکونت دو قبیله هررو و ناما پرداخت شود. بنا بر
خواست دولت نامیبیا این مبلغ به منظور اصلاحات ارضی از جمله خرید و گسترش زمین هاي کشاورزي، زیرساخت هاي روستایی،

 
تامین آب و نیز اشتغال زایی هزینه می شود. 

دولت آلمان تاکید کرده که به رسمیت شناختن نسل کشی و تاسیس یک صندوق کمک فوري به نامیبیا به معناي ادعاي قانونی

 
بازماندگان براي دریافت غرامت نیست، بلکه تنها انجام یک وظیفه اخلاقی و سیاسی است. 

 
Namibia Genozid deutscher Truppen سربازان آلمان در جنوب غربی افریقا، 1904 

دو دولت آلمان و نامیبیا از پنج سال پیش در حال مذاکره براي توافق بر اعلامیه مشترك سیاسی هستند که هردو طرف با آن موافق

 
باشند. 

نامیبیاي کنونی در فاصله سال هاي 1884 تا 1915 مستعمره امپراتوري آلمان بود. کشتار دو قبیله هیررو و ناما در فاصله سال هاي

 
1904 تا 1908 توسط ارتش آلمان با فرماندهی لوتار فون تروتا صورت گرفت. 

تاریخ نگاران تخمین زده اند که در جریان این کشتارها بین 65 تا 80 هزار نفر از قبیله هیررو و 10 تا 20 هزار نفر از قبیله ناما کشته

 
شده باشند. 

وزارت خارجه آلمان تاکید کرده که توافق به دست آمده به هیچ عنوان خط پایانی بر گذشته نیست اما "یک قدم مهم براي جبران
جنایات و ساختن آینده با هم است".



مدیریت شهري و توسعه پایدار گردشگري؛ ظرفیت هاي مغفول مانده

گردشگري در رشت

منبع: خط قرمزشماره خبر:  152  |  تاریخ: 1400/03/07

در کشور ما به نقش مدیریت شهري در توسعه پایدار گردشگري کمتر پرداخته شده که شهر رشت نیز از آن مستثنى نیست،
بطوریکه در حال حاضر با شهري مواجه ایم که روند توسعه آن بدون برنامه ریزي مناسب و نقشه راه دقیق رو به جلو در حال

حرکت است.

یادداشت مسعود عباس نژاد: در کشور ما به نقش مدیریت شهري در
توسعه پایدار گردشگري کمتر پرداخته شده که شهر رشت نیز از آن
مستثنى نیست، بطوریکه در حال حاضر با شهري مواجه ایم که روند
توسعه آن بدون برنامه ریزي مناسب و نقشه راه دقیق رو به جلو در

 
حال حرکت است. 

بسیاري از طرح ها و پروژه ها بدون پیوست گردشگري اجرایی شده
اند درحالیکه بهبود توسعه گردشگري شهري فرصت مناسبی براي توسعه اقتصادي شهر و ایجاد اشتغال جهت رونق اقتصاد محلی و

 
منطقه اي است. 

امروزه توسعه صنعت گردشگري در گرو استفاده مناسب از فناوریهاي اطلاعاتی و ارتباطاتی به روز است که در این زمینه شهر ما در
مقایسه با شهر هاي پیشرو در صنعت گردشگري که از این مزیت به طور شایسته بهره برده اند بسیار فاصله دارد و این در حالی است
که رشت داراي ویژگیهاي بارزي در زمینه گردشگري در سطح منطقه اي و حتی جهانی ست. ویژگی هایى نظیر طبیعتى بکر و زیبا ،
عبور رودخانه هاي پر آب از دل شهر ، صنایع دستی ، تنوع غذایی ، جاذبه هاي تاریخی و سایر جاذبه هاي که وجود یکی از آنها در
کشورهاي دیگر منبع بزرگی از درآمد زایی و جذب گردشگر را به دنبال دارد. حال آنکه شهر رشت با داشتن مجموعه اي از جاذبه ها

 
تنها در زمینه تنوع غذایی توانسته خود را مطرح نماید و به عنوان شهر خلاق خوراك یونسکو به جهان معرفی شود، 

 
که از این امر هم آنگونه که باید استفاده مناسب بعمل نیامده است و بیشتر در سطح ملی 

از آن سود برده شده است و در سطح منطقه اي و بین المللی در جهت جذب گردشگر با تکیه بر همین عنوان جاي بسیار براي کار

 
وجود دارد . 

از سوي دیگر طی سالهاي اخیر شاهد عقد تفاهمنامه هاي خواهرخواندگی میان رشت و 9 شهر جهان بوده ایم که هیچکدام از آنها به

 
دلیل عدم برنامه ریزي مناسب و نگاه روزمره مدیران ما به نتیجه مطلوب نرسیده است. 

تنوع بخشی به جاذبه هاي شهري از دیگر مواردي است که نباید از آن غافل شد؛ اگرچه رشت با دارا بودن مزیت هاي اشاره شده در
بالا ظرفیت بالایی در جذب گردشگر دارد اما صرف وجود این مزیتها کافی نیست براي شهري با این سطح از قابلیتها و جاذبه ها در
زمینه جذب گردشگر وجود معاونت گردشگري در سازمان شهرداري آن ضروري است تا ضمن مدیریت و یکپارچه سازي و حمایت از
کنش گران عرصه گردشگري ،با حضور پر رنگ در مجامع و نمایشگاههاي بین المللی گردشگري در سطح منطقه و جهان با معرفی

 
جاذبه هاي شهر رشت جذب حداکثري گردشگران خارجی را تسهیل نماید . 

ناگفته پیداست تحقق این امر علاوه بر موارد فوق مستلزم ایجاد زیر ساخت هاي شهري مورد نیاز گردشگري نظیر توسعه حمل و نقل



شهري ، ساخت و گسترش هتل ها و مراکز تفریحی در استاندارد هاي بین المللی است تا متناسب با ذائقه گردشگران بتوانیم به آنها

 
خدمات مناسبت و به روزي ارائه کنیم. 

امروزه مدیران شهري در سراسر جهان به خوبی دریافته اند که با استفاده از ظرفیت صنعت توریسم شهري به عنوان یکی از ارکان
توسعه پایدار واعمال مدیریتی پویا و همه جانبه با تقویت زیرساخت ها، حمل و نقل و ارتباطات میتوان شاهد اثرات مثبت اقتصادي،

اجتماعی و فرهنگی براي شهروندان بود .



تاکید وزیر صمت بر برندسازي طلاي زرشوران تکاب

منبع: تابناكشماره خبر:  153  |  تاریخ: 1400/03/07

 
تاکید وزیر صمت بر برندسازي طلاي زرشوران تکاب 

 
وزیر صنعت معدن و تجارت بر لزوم رعایت استانداردهاي جهانی و برند سازي تولید طلا درمعادن زرشوران تکاب تاکید کرد. 

به گزارش تابناك آذربایجان غربی، وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: برندسازي طلاي استحصال شده از معدن طلاي زرشوران تکاب

 
در جنوب آذربایجان غربی باید در اولویت برنامه هاي توسعه اي این واحد بزرگ صنعتی و معدنی قرار گیرد. 

علیرضا رزم حسینی روز جمعه در بازدید از مجتمع معادن و صنایع معدنی طلاي زرشوران تکاب گفت: معدن طلاي زرشوران از
بزرگترین معادن کشور است و پتانسیل بسیار مناسبی براي توسعه دارد از این رو مدیران این مجتمع معدنی و صنعتی باید برند سازي

 
طلاي استحصال شده را در دستور کار قرار دهند. 

وي افزود: تولید طلا در مجتمع معادن و صنایع معدنی طلاي زرشوران باید با استاندارهاي جهانی و برندسازي انجام شود از این رو

 
اجراي طرح توسعه این معدن بسیار ضروري است. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه ظرفیت مجتمع معادن و صنایع معدنی طلاي زرشوران می تواند بسترهاي توسعه منطقه اي
پیرامون معدن طلا را فراهم کند، اظهار داشت: براساس سیاست هاي وزارت صمت، معادن در راستاي توسعه متوازن منطقه اي
فعالیت خواهند کرد و نباید به گونه اي باشد که طلا در معادن مناطق مختلف کشور تولید شود و اقدامات برندسازي و صنایع جانبی

 
آن در سایر شهرها از جمله قم و تهران صورت گیرد. 

 
معادن باید در خدمت توسعه مناطق محروم قرار گیرد 

استاندار آذربایجان غربی نیز در این بازدید با بیان اینکه مجتمع معادن و صنایع معدنی طلاي زرشوران باید با مدیریت جامع و متمرکز
به سودهی بیشتر و ظرفیت تولید بالاتر دست یابد گفت: تکاب با داشتن معادن بزرگ و غنی همچنان از محرومیت و فقر رنج می برد

 
در حالی که معادن باید در خدمت توسعه این مناطق باشد. 

محمد مهدي شهریاري افزود: طلاي تولید شده در این معدن باید در داخل شهرستان فرآوري و در ساخت زیورآلات استفاده شود تا
زمینه ساز اشتغال پایدار جوانان منطقه و افزایش ارزش افزوده براي تکاب شود. خسارت ناشی از فعالیت معادن باید به افراد بومی

 
منطقه پرداخت شود 

نماینده مردم شاهین دژ و تکاب در مجلس شوراي اسلامی نیز در این بازدید با بیان اینکه تکاب داراي 2 معدن بزرگ طلا و ده ها
معدن سنگ است گفت: طبق ماده 43 قانون برنامه ششم توسعه در صورت بروز آسیب از فعالیت هاي معدنی به روستاییان و افراد
بومی باید خسارت واردشده پرداخت گردد و همچنین 15 درصد حقوق دولتی معادن در راستاي توسعه منطقه هزینه شود اما این

 
موارد تاکنون در تکاب با ظرفیت هاي بالاي معادن طلا محقق نشدهاست. 



حسن همتی با اشاره به اینکه عوارض آلایندگی فعالیت هاي معدنی و سهم یک درصد از فروش و درآمدهاي معادن نیز به تکاب

 
پرداخت نمی شود افزود: این درحالی است که به دلیل فعالیت معادن طلا ساختارهاي کشاورزي منطقه نیز تغییر یافته است. 

وي استفاده و بکارگیري از نیروهاي بومی متخصص در کارخانه هاي طلا تکاب را ضروري دانست و اظهار داشت: تکاب با وجود داشتن
معدن بزرگ طلاي زرشوران از حقوق اجتماعی، عواید اقتصادي و سهم 15 درصدي از حقوق دولتی معادن محروم است ولی بیشترین

 
مالیات را به خزانه دولت پرداخت می کند و بر اثر فعالیت هاي معدنی، مردم منطقه مشکلات زیادي متحمل شده اند. 

 
ماهانه 120 کیلوگرم طلا در معدن طلاي زرشوران تولید می شود 

سرپرست مجتمع معادن و صنایع معدنی طلاي زرشوران تکاب نیز در این بازدید گفت: درحال حاضر این کارخانه با ظرفیت 35 هزار
تُن مواد معدنی و تولید ماهانه 120 کیلوگرم شمش طلا فعالیت می کند که با اجراي طرح توسعه این میزان به 60 هزار تن کانسگ

 
طلا و تولید 150 کیلوگرم شمش طلا در ماه افزایش خواهدیافت. 

سالار باوند با بیان اینکه فاز توسعه کارخانه طلاي زرشوران به زودي اجرا خواهد شد افزود: زیرساخت هاي توسعه کارخانه زرشوران از
جمله احداث فیلترپرس و سد باطله اجرا خواهدشد که با بهره برداري از آنها ظرفیت این مجتمع معدنی تا پایان 6 ماهه دوم امسال به

 
ظرفیت اسمی 60 هزار تن مواد معدنی در ماه خواهد رسید. 

کارخانه طلاي زرشوران تکاب در کنار معدنی به همین نام با ظرفیت اسمی تولید سه میلیون تُن شمش طلا در سال 1393 با حضور
معاون اول رئیس جمهور به بهره برداري رسید و هم اکنون 990 نفر در مجموعه معادن و واحدهاي صنعتی این مجتمع مشغول به

 
کار هستند. 

معدن طلاي زرشوران به عنوان بزرگترین معدن طلاي ایران در 35 کیلومتري شهرستان تکاب واقع و براي تولید سالیانه سه تن
شمش طلا طراحی شده است. کارخانه طلاي زرشوران تکاب در جنوب آذربایجان غربی در آبان ماه 1393 افتتاح شد که از نظر میزان

 
تولید به عنوان بزرگترین معدن طلاي کشور محسوب می شود. 

پروانه اکتشاف معدن طلاي زرشوران بالغ بر 27.5 میلیون تن کانسنگ ثبت شده و داراي ذخیره قطعی 110 تن طلاي 24 عیار است

 
که استحصال می شود. 

تکاب از شهرهاي جنوبی آذربایجان غربی است که 81 هزار نفر جمعیت دارد
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بارش هاي بهاره کمبود سال آبی را جبران کرد؟ 

اردیبهشت براي آنهایی که نگاهی توریستی و فانتزي به رگبار و باران دارند، ماه خوبی بود اما دردي از تنش آبی درمان نکرد و به نظر
می رسد فعلاً چاره دیگري جز کنار گذاشتن فوري طرح هاي آب بر در سطح مدیریتی و قناعت بیشتر از سوي شهروندان، نداریم. باید

 
قدر یک لیوان آب را هم دانست. 

به گزارش ایسنا، روزنامه ایران نوشت: «چقدر خوب است زمستان برف ببارد و چکمه بلند بپوشی و یقه ها را بالا بزنی و توي پیاده رو
شانه به شانه دوستت راه بروي و وقتی ها می کنی، ابري سفید از دهانت بزند بیرون. بهار چترت را بالاي سرت بگیري و پیاده راه
بیفتی از آن سر بلوار کشاورز تا دم پارك لاله کیف کنی. به به! راستش را بخواهید نگاه خیلی از ما به برف و باران و چشمه و رود
همین است؛ نگاهی فانتزي و توریستی. از این نظر هر چقدر که زمستان پارسال براي توریست ها فصل دلسرد کننده اي بود، بهار
یکسره غم دل هاشان را شست و برد. اگر کرونا نبود که خیابان ها قیامت می شد. به هرحال باران از توي بالکن و پشت پنجره هم

 
تماشا دارد. 

توریست ها وقتی به اصفهان هم می روند همین حال را دارند؛ منظره سی و سه پل و پل خواجو روي بستر خشکیده زاینده رود واقعاً
جگرخراش است اما این همه آن چیزي نیست که توریست ها می بینند. باید از کنار سی و سه پل راه بیفتید و نه با پیچ و خم رود که
با همان جاده مستقیم، 170 کیلومتر روستاهاي ویران و زمین هاي خشکیده و بیابان پیش رونده را پشت سر بگذارید تا برسید به
کویري که زمانی نامش تالاب گاوخونی بوده و حالا کانون طوفان هاي گرد و غبار و ریزگرد است. به چشم می بینید چگونه باد می
پیچد و رسوب نرم و خشک زمین را برمی دارد و با خود به آسمان می برد. آنجا نقطه اي است که تمام فانتزي هاي یک ذهن
توریستی از سرتان خواهد پرید. بعد جوي کوچکی در انتهاي ورزنه می بینید که راهش را کشیده و به سمت تالاب می رود. اشتباه
نکنید، زاینده رود نیست، فاضلاب شهر است. اگر پرس و جو کنید می شنوید که می خواهند فاضلاب فلان جا و فلان جا را هم بخرند.

 
در مرکز فلات ایران فاضلاب قیمتی دارد بیا و ببین. 

اردیبهشت امسال باران خوبی بارید و همین پهنه فاضلاب ورودي به تالاب را کمی پهن تر کرد؛ جایی که زمانی تفرجگاه اصفهانی ها
بود و آخر هفته براي ماهیگیري و غنودن در ساحل رود و تماشاي تالاب هاي بی شمار کنار جاده و مزارع وسیع و گندمزارهاي بی
پایان، با سی و سه پل وداع می کردند و دل شان براي بازگشت رضا نمی داد. خب خدا را شکر اردیبهشت امسال ویدئوهاي زیادي از
بازگشت فلامینگوها به تالاب دست به دست شد. همین هم براي یک توریست با رؤیاهاي فانتزي خوب است. به هر حال با 75
فلامینگو در پهنه آبی 3 درصدي تالاب هم می شود کادر بسته زیبایی ساخت و دل هاي زیادي را شاد کرد. این وضعیت، نمادي است

 
از منابع آبی کشور در پهنه وسیع فلات ایران. 

اوایل اردیبهشت سازمان هواشناسی اعلام کرد با وجود بارش هاي قابل توجه بهاره، هنوز 37 درصد نسبت به میانگین بلندمدت کمبود
داریم. بنابر آخرین آمار مرکز ملی خشکسالی و مدیریت بحران این سازمان، 97 درصد از کل مساحت ایران تحت تأثیر خشکسالی

 
است که در نواحی مختلف کشور و نیز در حوزه هاي مختلف زیست محیطی، اجتماعی، اقتصادي و... تأثیرات متفاوتی دارد. 



از دکتر محمد کوشافر استاد دانشگاه می پرسم آیا می توان به بارش هاي بهاره دلخوش بود؟ وي می گوید: «بحران آب چنان عمیق و
کسري منابع چنان زیاد و تقاضا براي مصرف بیشتر چنان بالاست که باید گفت با یک گل بهار نمی شود. من مدام تحلیل هاي
متفاوتی از اوضاع اقلیمی می شنوم؛ یکی می گوید وارد ترسالی شده ایم، یکی می گوید در اوج خشکسالی هستیم، ما نباید به این
تحلیل ها اعتماد کنیم. باید تابع قوانین طبیعی سرزمین خودمان باشیم و قبول کنیم که توسعه بر مبناي استفاده حداقلی از آب باشد.

 
چیزي که بر عکس آن اتفاق افتاده، یعنی توسعه آب محور.» 

از وي می پرسم آیا برنامه ریزان و مدیرانی که همچنان بارگذاري هاي جدیدي اعم از طرح هاي توسعه کشاورزي، صنعتی یا
گردشگري، براي منابع آبی تعریف می کنند و از جاده توسعه آب محور برنمی گردند، به چنین بینش و آگاهی نرسیده اند؟ آیا می
توان این را نتیجه مدیریت محلی آب و نبود نگاهی ملی در این زمینه دانست؟ آیا اصلاً بدون آب نمی شود به اشتغال و رشد و توسعه
فکر کرد؟ کوشافر می گوید: «تا 20 یا 30 سال پیش می شد این حرف را زد ولی الان دامنه اطلاعات خیلی گسترده است اما دو عامل
بازدارنده وجود دارد؛ یکی این که آگاهی هنوز تبدیل به رفتار نشده و دوم این که آب در کوتاه مدت می تواند تبدیل به پول شود.
بنابراین شیرینی کوتاه مدت آن باعث می شود به تلخی بلندمدت فکر نکنیم. از طرف دیگر این به یک تعامل دوطرفه بین مردم و
مسئولان نیاز دارد، هرچند باید اول رفتار مسئولان تغییر کند تا مردم انتظار و رفتار خود را تغییر دهند وگرنه بحران همچنان تشدید

 
می شود و روي همه چیز اثر می گذارد؛ از محیط زیست و سلامت افراد تا اقتصاد و اجتماع.» 

از اصفهان و زاینده رود و تالاب گاوخونی به عنوان نمادي از بحران آب و نتیجه سال ها شلختگی در مدیریت آب حرف زدیم. کوشافر
به عنوان یک شهروند اصفهانی که هر روز بحران را برابر چشم می بیند و به مدد تخصصش می سنجد، در توصیف این نماد می گوید:
«روزي تمدن و فرهنگ با زاینده رود به فلات مرکزي ایران جاري شد و ادامه یافت اما حالا این روند دارد معکوس می شود. بعضی
تغییرات محسوس و عینی است و با چشم می شود دید؛ مثل باغ هایی که خشک می شوند و درختانی که به هیزم تبدیل می شوند.
اما تغییرات غیر محسوس وحشتناك تر است چون دیده نمی شود، به آرامی اتفاق می افتد و غیرقابل بازگشت است مثل فرونشست
خاك. حالا بیایید بسنجیم ویران شدن سی و سه پل و پل خواجو و ابنیه تاریخی اصفهان که متعلق به همه ایرانیان و بخش مهمی از

 
تمدن ایرانی است، به چه مقدار توسعه صنعتی می ارزد؟» 

این استاد دانشگاه با اشاره به تازه ترین پژوهش هاي علمی در زمینه آلاینده هاي صنعتی و وجود فلزات سنگین در کانون هاي
ریزگرد تالاب گاوخونی و گرد و غبار بستر خشک زاینده رود و نیز تفاوت این دو می گوید: «در حال حاضر خود اصفهان کانون گرد و
غبار است و ما اردیبهشت ماه امسال با بادهاي تند پیش از بارندگی شاهد این موضوع بودیم که ابري از غبار شهر را پوشاند. البته گرد
و غبار از ریزگرد سنگین تر است و صرفاً خود شهر را تحت تأثیر قرار می دهد اما ریزگردهاي تالاب گاوخونی براي نقاط وسیعی از
کشور می تواند خطرناك باشد. سال ها مواد مضر و فلزات سنگین، از طریق پساب کارخانه ها وارد رودخانه شده و حالا به صورت

 
ریزگرد می تواند سلامت مردم را با خطري جدي رو به رو کند.» 

حسین اردکانی از استادان بنام هواشناسی کشور اواخر بهمن ماه سال گذشته در گفت و گویی عنوان کرد بارش هاي بهاره بویژه در
اردیبهشت ماه کمبود بارش زمستانی را جبران خواهد کرد. البته این اتفاق افتاد اما سیف االله آقا بیگی مدیرعامل سدهاي کشور می
گوید 37 درصد ظرفیت سدهاي کشور خالی است. اوضاع سفره هاي زیرزمینی و کم تأثیر یا بی تأثیر بودن باران و روان آب ها در این
زمینه بحث دیگري است اما در حال حاضر با کمبود منابع آبی سطحی مواجهیم یعنی آب شرب، صنعت و اگر چیزي باقی بماند،
حقابه کشاورزي. این وضعیت در برخی سدها مثل سد زاینده رود اصفهان بحرانی تر است به گونه اي که با آن همه مصرف بالا که

 
براي این سد تعریف شده، هم اکنون یک چهارم مخزن آن پر آب است. 



شرکت آب و فاضلاب کشور در این زمینه هشدار داده است که 225 شهر کشور در تابستان 1400 دچار تنش آبی خواهند شد و 12
کلانشهر اراك، اصفهان، بندرعباس، تهران، شیراز، قزوین، قم، کرج، کرمان، مشهد، همدان و یزد تابستانی داغ و کم آب خواهند داشت.
اردیبهشت براي آنهایی که نگاهی توریستی و فانتزي به رگبار و باران دارند، ماه خوبی بود اما دردي از تنش آبی درمان نکرد و به نظر
می رسد فعلاً چاره دیگري جز کنار گذاشتن فوري طرح هاي آب بر در سطح مدیریتی و قناعت بیشتر از سوي شهروندان، نداریم. باید

قدر یک لیوان آب را هم دانست.»
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تقاضاي سرمایه گذاري 20 میلیارد دلاري در هرمزگان 

تابناك- استاندار هرمزگان گفت: هم اکنون این استان در قالب طرح هاي مختلف، از سوي سرمایه گذاران 20 میلیارد دلار تقاضاي

 
سرمایه گذاري ارزي در استان وجود دارد. 

به گزارش تابناك از هرمزگان، فریدون همتی امروز جمعه در
حاشیه بازدید از مجتمع تولیدي طب و درمان طلایی کیش
اظهار داشت: این درخواست ها در زمینه هاي مختلف صنعتی از
جمله فولاد و پالایشگاه و گردشگري است که متقاضیان آنها
درخواست هاي خود را به دستگاه هاي اجرایی مرتبط ارایه کرده

 
اند. 

وي با اشاره به قرار گیري در سال تولید، پشتیبانی ها و مانع
زدایی ها و لازمه حرکت در این مسیر اضافه کرد: در این زمینه
تیم اقتصادي دولت در استان هرمزگان به صورت مرتب از

واحدها و کارخانه هاي مختلف بازدید و مشکلات آنها در کارگروه هاي پشتیبانی مطرح می شود تا با ارایه راهکار و حرکت تیمی به

 
معناي حقیقی بتوانیم شعار سال را محقق کنیم. 

استاندار هرمزگان افزود: در مناطق آزاد تجاري و ویژه اقتصادي، شرق و غرب و استان طرح هاي بزرگی در حال آماده شدن براي بهره

 
برداري و آغاز عملیات اجرایی است تا بتوانیم گام دیگري در تحقق این شعار برداشته شود. 

وي یادآور شد: از کار آفرینان، مدیران سرمایه گذاري مناطق آزاد تجاري و ویژه اقتصادي نیز در خواست داریم مشکلاتی که در این
مناطق قابل حل نیست را به استان ارجاع بدهند تا در قالب کارگروه هاي قانونی و پشتیبانی هاي کلان کمک کنیم چالش هاي آنها

 
برطرف شود. 

همتی با اشاره به بازدید خود از مجتمع تولیدي طب و درمان طلایی کیش گفت: این مجتمع از واحدهاي متروکه جزیره بوده که

 
سرمایه گذار جدید در حال فعال کردن آن در زمینه تولید تجهیزات پزشکی تخصصی، فوق تخصصی و عمومی است. 

وي اظهار داشت: انتظار می رود با راه اندازي این کارخانه نیاز کشور در تامین برخی از کالاهاي فوق تخصصی برطرف شده و مجموعه

 
دولت در استان نیز از آن براي دریافت تسهیلات و تداوم مسیر تولید حمایت هاي لازم را انجام خواهد داد. 

مدیرعامل مجتمع تولیدي طب و درمان طلایی کیش نیز در این بازدید گفت: این واحد در زمینی به مساحت 6 هزار و 500 متر مربع

 
با یک هزار و 500 متر مربع زیربنا در سه مرحله احداث می شود و براي اتمام تمام مراحل آن 10 هزار میلیارد ریال اعتبار است. 



سجاد خسروي نژاد با بیان اینکه مرحله اول این طرح با 180 میلیارد ریال اعتبار آغاز و در چند ماه گذشته با افق 100 نفر اشتغال به
بهره برداري می رسد یادآور شد: طرح در مرحله اول یک هزار و 500 میلیارد ریال و به صورت کلی (مرحله اول تا سوم) نیازمند پنج

 
هزار میلیارد ریال تسهیلات بانکی است. 

وي افزود: با اتمام هر سه مرحله طرح براي 500 نفر به صورت مستقیم اشتغالزایی خواهد کرد و علاوه بر آن سالانه مانع از خروج10

 
تا 15 میلیون دلار ارز جلوگیري کرده و 20 میلیون دلار نیز به واسطه صادرات ارز آوري خواهد داشت. 

سرمته جراحی مغز، بست هاي جمجمه، پایه نگهدارنده سر، انواع ست هاي تزریقی، انواع لوله هاي تنفسی، دستکش ماینه و جراحی

 
از جلمه محصولات این کارخانه پس از افتتاح خواهد بود. 

هم اکنون علاوه بر مراکز تجاري و خدماتی، حدود 340 واحد صنعتی و خدمات صنعتی با حجم سرمایه گذاري ریالی 10 هزار و 593
میلیارد ریال و 534 میلیون دلاري در زمینه هاي مختلف از جمله تولیدات "مصنوعات پلاستیکی، تجهیزات پزشکی، مصنوعات
چوبی، بسته بندي مواد غذایی و محصولات آرایشی و بهداشتی" در این منطقه فعال است و دراین واحدها پنج هزارو 567 نفر مشغول

به کارهستند.



طرح دو موضوع بسیار مهم در هشتمین جلسه ستاد توسعه خاوران

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  156  |  تاریخ: 1400/03/07

به تدبیر استاندار خراسان جنوبی، دو موضوع بسیار مهم در دستور کار هشتمین جلسه ستاد توسعه خاوران قرار گرفت.

به تدبیر استاندار خراسان جنوبی صورت گرفت: طرح دو
موضوع بسیار مهم در هشتمین جلسه ستاد توسعه خاوران
به تدبیر استاندار خراسان جنوبی، دو موضوع بسیار مهم در
دستور کار هشتمین جلسه ستاد توسعه خاوران قرار گرفت.

به گزارش برنا خراسان جنوبی؛ گزارش مدیرعامل سازمان
توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران پیرامون
اجراي پروژه هاي آن سازمان در استان، دستور کار اول

 
جلسه بود. 

این دستور کار با حضور ویدئو کنفرانسی جعفري مدیرعامل ایمیدرو و رؤساي سازمان هاي تابعه این مجموعه مورد بحث و رایزنی قرار

 
گرفت که به رفع برخی چالش ها و مشکلات حوزه صنایع معدنی استان منجر شد. 

دستور کار دوم گزارش اسدي مدیرعامل شرکت تأمین آب صنایع و معادن کشور از دستاوردهاي پروژه انتقال آب خلیج فارس به

 
استان بود که بعد از طرح موضوع، مورد نقد و بررسی قرار گرفت. 

استاندار در این جلسه که با حضور رؤساي کمیته هاي ذیل ستاد همراه بود، ستاد توسعه خاوران را طرحی ابتکاري خواند که به

 
منظور شناسایی سرمایه گذاران معتبر، تسریع در روند پاسخگویی به استعلامات و استفاده از توان نخبگان راه اندازي شده است. 

 
ملانوري، بالابردن سطح اشتغال ، درآمد و رفاه مردم استان را از مهمترین اهداف ستاد عنوان کرد. 

وي با اشاره به این که ایمیدرو از شرکت هاي بزرگ تابعه وزارت صمت است، گفت: این حوزه در زمینه فعال سازي معادن خراسان

 
جنوبی اقدامات خوبی انجام داده است. 

استاندار با اشاره به وضعیت کم آبی استان، متذکر شد: پروژه انتقال آب خلیج فارس به استان، کار بزرگی است که از آن می توان به

 
عنوان یک انقلاب یاد کرد. 

ملانوري متذکر شد: موضوع انتقال آب دریاي عمان به سیستان و بلوچستان و سپس خراسان جنوبی و رضوي نیز همچنان در دست

 
پیگیري است و ئنبال می شود. 



وي با اشاره به حضور مدیرعامل شرکت تأمین آب صنایع و معادن کشور به عنوان مجري طرح انتقال آب خلیج فارس به استان در این
جلسه، خاطرنشان کرد: هدف از این حضور، بحث و بررسی روند اجراي پروژه است تا با خرد جمعی در زمینه بهترین، سهل الوصول

 
ترین و ارزان ترین مسیر براي اجراي کار تصمیم گیري شود. 

استاندار ضمن تشریح پروژه انتقال آب، گفت: تاکنون 450 کیلومتر خط انتقال آب تا خروجی استان یزد آماده سازي و اجرا شده

 
است. 

ملانوري تصریح نمود: ما در این جلسه به این جمع بندي می رسیم که پروژه از ورودي استان به چه شیوه و از چه مسیري اجرا شود

 
تا بهترین بازدهی را داشته باشد. 

 
وي یادآوري کرد: سهم استان از این آب 60 میلیون مترمکعب در سال است. 

 
به گفته وي؛ این آب نیاز صنایع و معادن، گلخانه ها و شرب استان را تأمین خواهد کرد. 

شایان ذکر است: در این جلسه مقرر شد نیازهاي آبی پیش بینی شده در افق 1425 براي هر شهرستان به فرمانداري ها ابلاغ گردد تا
بعد از بحث و بررسی توسط فرمانداران و ایراد سنجی هاي احتمالی به ستاد توسعه خاوران ارائه شود تا بعد از تصویب به مجري طرح

ابلاغ شود.



مافیاي واردات کمر تولید داخل را شکسته است

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  157  |  تاریخ: 1400/03/07

به گزارش خبرگزاري فارس از رشت، آیت االله رسول
فلاحتی در آئین عبادي سیاسی نماز جمعه این هفته
شهرستان رشت با اشاره به ضعف مدیریت ها در اقتصاد
آسیب دیده کشور که مشکلات را متوجه قشر ضعیف
جامعه کرده است، اظهار کرد: مسئله  اقتصاد از موضوعاتی

 
است که رهبر معظم انقلاب همواره به آن تأکید داشتند. 

وي با اشاره به وابستگی اقتصاد به نفت و دخالت بیش
ازاندازه دولت در اقتصاد گفت: حقیقتاً در هر دو عرصه نمره خوبی نداریم بنا بود مسئله اقتصاد حل شود تا توزیع عادلانه بین مردم

 
صورت بگیرد و تنها راه این مسئله نیز اعتماد به داخل و جوانان است. 

امام جمعه رشت با اشاره به بایکوت خبري صهیونیست ها براي جلوگیري از اطلاع دنیا از آسیبی که از حماسه اهالی مقاومت غزه
دیده است، افزود: صهیونیست ها آسیب هاي فراوانی از مقاومت دیدند و ناتوان شدند و اکنون خودشان نیز می دانند قدرتی در

 
خاورمیانه و در برابر جبهه مقاومت ندارند. 

فلاحتی با اشاره به اینکه علی رغم میل غربی ها در سوریه انتخابات صورت گرفت و با  بیش از 95 درصد بشار اسد دوباره انتخاب شد،

 
گفت: مردم با این انتخاب قاطعانه جواب معناداري به بدخواهان دادند و اکنون بشار باید جبهه مقاومت و جبهه مردمی را تقویت کند. 

وي با بیان اینکه مافیاي واردات کمر تولیدکننده را شکسته و با بی توجهی به جوان آن ها را ناامید می کنند، افزود: انتخابات در یک

 
روز انجام می گیرد و اثر آن چند سال براي مردم بارز است پس بنا به تأکید رهبر معظم انقلاب مردم  باید در انتخابات حاضر شوند. 

امام جمعه رشت با انتقاد از هنجارشکنی ها و وعده هاي غیرعقلانی برخی از متقاضیان ریاست جمهوري بیان کرد: اثر نتیجه انتخابات
سال ها بر زندگی مردم و کشور سایه افکن خواهد بود و امیدواریم انتخابات 28 خرداد برخلاف خواسته دشمنان مایه آبرو، عزت و

 
سربلندي ایران شود. 

فلاحتی با اشاره به عملکرد مجلس یازدهم که اگرچه کارنامه مقبول دارند اما کافی نیست، تصریح کرد: توصیه اصلی رهبر انقلاب،
انقلابی ماندن و حفظ ویژگی هایی نظیر «تحرك و تلاش بی وقفه» نمایندگان است، چراکه در  قرآن آمده، ملائک رحمت خود را بر

 
کسانی نازل می فرستند که در صراط مستقیم، استقامت به خرج دهند لذا براي  اشتغال و تولید باید تلاش مضاعف کنند. 

وي با اشاره به مراکز واکسن زنی در استان گیلان گفت: متأسفانه مکان مناسبی براي زدن واکسن نیست و مردمی که مراجعه می



 
کنند با سختی مواجه هستند و باید مسؤولان مربوطه به این امر توجه کنند. 

امام جمعه رشت با اشاره به مشکلات کمبود آب براي کشاورزان گفت: کشاورز همین چند ماه کشاورزي نیاز به آب براي زمین هاي

 
زراعی دارد پس مسؤولان باید در کنار کشاورزان باشند تا شالیزارها به ثمر برسند. 

فلاحتی با انتقاد از اینکه مردم برخی مناطق براي دریافت نفت با مشکل مواجه هستند، افزود: مسؤول کارش بررسی پیش از حادثه

 
است نه اینکه تا اتفاق بیفتد به یاد چاره اندیشی بیفتد. 

وي با تأکید بر اینکه انتخابات هم حق است هم تکلیف بیان کرد: از خدا بخواهید یک نفر که پابه رکاب بوده و جهادي عمل کند روي

 
کار بیاید نه اینکه دغدغه اصلی آن ها فقط  تعامل با دنیا باشد و به داخل و جوانان اهمیت ندهد. 

انتهاي پیام/84007



طرح هاي انتقال آب فاجعه است؛ اما این یکی، مادر فاجعه هاست!

منبع: جمارانشماره خبر:  158  |  تاریخ: 1400/03/07

بین سی و یک استان کشور، بدترین شرایط از نظر ورشکستگی آبی با فاصله به استان فارس می رسد. حالا در چنین شرایطی
خبر می رسد که می خواهند آورد رودخانه مارگون - از سرشاخه هاي رودخانه کر - را با لوله هایی که می بینید انحراف

مسیر داده تا بتوانند سیصدهکتار از اراضی دیم در روستاهاي اسفیان و تُل زري را به ...

بین سی و یک استان کشور، بدترین شرایط از نظر ورشکستگی آبی با فاصله به استان فارس می رسد. حالا در چنین شرایطی
خبر می رسد که می خواهند آورد رودخانه مارگون - از سرشاخه هاي رودخانه کر - را با لوله هایی که می بینید انحراف مسیر داده تا

بتوانند سیصدهکتار از اراضی دیم در روستاهاي اسفیان و تُل زري را به فاریاب بدل کرده و براي هفتصدنفر اشتغال ایجاد کنند!
<[[



جنگ تبلیغاتی دشمنان در آستانه انتخابات براي ناامید کردن مردم است

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  159  |  تاریخ: 1400/03/07

به گزارش خبرگزاري فارس از زنجان، حجت الاسلام سید
عمران حسینی نسب در خطبه هاي نماز جمعه سلطانیه با
دعوت به تقواي الهی و دوري از گناه و معصیت اظهار کرد:
خداوند در همه جا شاهد اعمال ماست ولی فقط متقین از

 
همراهی با خدا بهره می برند.  

امام جمعه سلطانیه با بیان اینکه چون در جنگ خندق
تمام کفر در برابر تمام اسلام ایستاده بود و لذا ضربت

امیرالمؤمنین حضرت علی علیه السلام به عمر بن عبدود که در واقع شکست کفار بوده، افضل از عبادت جن و انس می شود، گفت:
شرایط امروز ما هم شبیه به جنگ احزاب است و همه دشمنان جمهوري اسلامی با اتحاد هم، یک جنگ همه جانبه  سیاسی و

 
اقتصادي خصوصا فشار و تحریم به راه انداختند. 

حسینی نسب با بیان اینکه عده اي از منافقین داخلی و نفوذي ها هم با ایجاد یأس و ناامیدي به دشمن کمک می کنند، افزود:
همانطور که ثمره ایستادگی مسلمانان در جنگ خندق شکست و سرافکندگی دشمن بود، مقاومت ملت ایران نیز آمریکا را سرافکنده

 
خواهد کرد. 

خطیب جمعه سلطانیه به جنگ تبلیغاتی دشمنان در آستانه انتخابات براي ناامید کردن مردم از دخالت در سرنوشت خود اشاره کرد و

 
افزود: عده اي منافق صفت که دَم از مردم می زنند طوري سخن می گویند که عده اي را فریب دهند تا در انتخابات شرکت نکنند. 

امام جمعه سلطانیه با تاکید بر اینکه مردم در راستاي عمل به تکلیف شرعی و اسلامی و وصیت امام و شهدا و تاکید مقام معظم
رهبري در انتخابات شرکت می کنند، ادامه داد: کاندیداهاي ریاست جمهوري باید به جاي شعار در مناظره ها و تبلیغات انتخاباتی

 
برنامه بدهند و مردم هم به برنامه ها توجه کنند و فریب شعارها، تبلیغات کاذب و حریف هراسی برخی کاندیداها را نخورند. 

حسینی نسب با تاکید بر اینکه مسئله مهم کشور و مردم اقتصاد و معیشت است، افزود: کاندیداهاي ریاست جمهوري باید براي حل
مشکل بیکاري و اشتغال جوانان، وضعیت اقشار کم درآمد که گرانی ها آنها را شرمنده خانواده کرده و براي جوانان مبتکر و با انگیزه

 
که در راستاي تولید و اشتغال فکر و ایده اي دارند، برنامه داشته باشند. 

وي گرانی ها و بی ثباتی بازار را یکی از معضلات مردم و جامعه دانست و با بیان اینکه کاندیداهاي ریاست جمهوري باید اعلام کنند
که براي گرانی و بی ثباتی بازار چه برنامه اي دارند، افزود: با برنامه بودن کاندیداها که بیانگر توجه آنان به مشکلات مردم باشد، به

 
حضور حداکثري هم کمک خواهد کرد.  



امام جمعه سلطانیه انتخابات شوراهاي اسلامی را هم بسیار مهم دانست و با بیان اینکه انتخابات ریاست جمهوري نباید ما را از
انتخابات شوراهاي اسلامی غافل کند، گفت: کاندیداهاي شوراي شهر سلطانیه برنامه هاي خود را براي توسعه و آبادانی شهري زیبا در

 
شأن نام و قِدمت سلطانیه ارائه دهند. 

وي با تشکر از عملکرد مسؤولان و شهرداران و شوراهاي اسلامی سابق و فعلی تصریح کرد: با همه کارهاي انجام شده، کوچه ها و
خیابان هاي شهر سلطانیه حتی هسته مرکزي شهر که میزبان گردشگران نیز هست، در حد شأن و نام سلطانیه نیست و الِمان شهري

 
در این شهر دیده نمی شود. 

حسینی نسب با اشاره به روز قانون اساسی و با بیان اینکه قانون اساسی را کسانی نوشته اند که داراي دو خصوصیت علم و آگاهی از

 
دین و روحیه انقلابی و آگاهی از ایده هاي انقلاب داشتند، افزود: همه باید قانون را محترم بشمارند و به آن پایبند باشند. 

وي با بیان اینکه قانون آن قدر اهمیت دارد که مقام معظم رهبري از کاندیداهایی که احراز صلاحیت نشدند ولی به قانون تمکین

 
کردند تشکر کرد، افزود: فتنه 88 نتیجه عدم تمکین به قانون بود. 

انتهاي پیام/73002/ق



برگزاري 2 وبینار آموزش کارآفرینی در سمنان

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  160  |  تاریخ: 1400/03/07

به گزارش خبرگزاري فارس از سمنان به نقل از روابط
عمومی جهاد دانشگاهی استان سمنان، علی منصفی راد
اظهار کرد: از سلسه رویدادهاي مرکز نوآوري و شتاب دهی
مرکز علمی کاربردي جهاد دانشگاهی سمنان، دو رویداد
«صندلی تجربه» و «تازه شو» در حوزه صنایع دستی و
گردشگري ویژه علاقه مندان و کارآفرینان در این حوزه در

 
استان سمنان برگزار شد. 

وي ادامه داد: در رویداد «تازه شو» با موضوع آشنایی با مفاهیم کارآفرینی در حوزه صنایع دستی و گردشگري بیش از 100 نفر از

 
علاقه مندان کارآفرینی در حوزه صنایع دستی و گردشگري شرکت کردند. 

معاون آموزشی جهاد دانشگاهی استان سمنان اضافه کرد: همچنین در همین راستا، رویداد «صندلی تجربه» در حوزه سرامیک و چاپ
روي پارچه با حضور دو نفر از کارآفرینان برتر استان در این حوزه به صورت مجازي برگزار شد و بیش از 100 نفر از علاقه مندان

 
کارآفرینی در حوزه صنایع دستی و گردشگري در آن شرکت کردند. 

منصفی راد اذعان کرد: این دو رویداد، در راستاي اجراي فاز دوم (نوآوري) طرح شتاب دهی کسب و کارهاي فناورانه جوانان و با
همکاري مرکز نوآوري و شتاب دهی مرکز علمی کاربردي جهاد دانشگاهی سمنان و معاونت جوانان اداره کل ورزش و جوانان استان

 
سمنان برگزار می شود. 

انتهاي پیام/74007/ز/س/



رئیسی: در تمام حوزه ها شفاف سازي می کنیم / دولت ما دولت تحول خواهد

بود و محوري ترین آن تحول اقتصادي است

منبع: کبنا نیوزشماره خبر:  161  |  تاریخ: 1400/03/07

حجت الاسلام و المسلمین رییسی گفت: شفافیت از نکاتی است که بعضی ها شعار آن را می دهند، اما ما نیاز داریم، هم در
حوزه تصمیم گیري و هم اجرا شفافیت سازي کنیم تا مردم احساس آرامش کنند.

 
 

کبنا ؛ نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: دولت ما دولت تحول خواهد بود و محوري ترین ویژگی آن تحول

 
اقتصادي و عدالت اقتصادي است. 

به گزارش کبنا، حجت الاسلام والمسلمین رییسی در جمع خبرنگاران با بیان اینکه امسال در این شرایط کرونایی نقش رسانه ملی
براي رساندن پیام کاندیداها به مردم و رساندن خواسته مردم به کاندیداها بسیار تعیین کننده است، افزود: در چنین شرایطی
ارتباطات استانی نداریم و سخنرانی هاي در جمع حذف شده است، اما رسانه ملی در این جا نقش بسیار مهمی دارد که هم سخنان

 
کاندیداها را براي مردم تبیین کند و هم خواست مردم را منعکس کند. 

وي گفت: دولت ما دولت تحول و دولت مردمی خواهد بود و به مردم نقش خواهد داد و این تحول تحولی نیست که دولتمردان
بنشینند و در اتاقی دربسته برنامه ریزي براي بخش هاي دیگر کنند بلکه مردم باید در این دولت نقش آفرینی کنند و محوریت این

 
تحول عدالت اقتصادي است. 

حجت الاسلام والمسلمین رییسی افزود: محوري ترین نکته اي که من در تحول اقتصادي می خواهم به مردم عزیزمان و دلسوزان و
دغدغه مندان عرض کنم این است که محور ما در حوزه اقتصادي عدالت اقتصادي هم در حوزه تخصیص عدالت و هم در حوزه



 
نقدینگی خواهد بود. 

وي گفت: چیزي که امروز همه نگران آن هستند این است که تسهیلات چرا به تولیدکننده نمی رسد؟ این نقدینگی کجاست؟ که

 
تعداد قابل توجهی از تولیدکنندگان فریاد می زنند که کمبود نقدینگی داریم. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري با اشاره به اینکه افزایش نقدینگی که امروز در کشور نگران کننده شده است به کجا
می رود؟ افزود: اگر تولیدکننده این روزها فریادش بلند است معلوم است که این نقدینگی به جاي دیگري می رود، به سمت و سوي
دلالی و سوداگري می رود و این نقدینگی حتماً باید به طرف تولید هدایت شود و اگر اینگونه نشود ما با سیل بنیان کن روبرو خواهیم

 
بود. 

حجت الاسلام و المسلمین رییسی با تاکید بر این که نقدینگی باید به طرف تولید بیاید، گفت: برنامه ما نیز همین است چرا که اگر
این نقدینگی به طرف تولید بیاید افزایش نقدینگی نگران کننده نیست و یکی از کارهاي دولت تحول نیز همین خواهد بود و فعال

 
شدن تولید می تواند حتماً به افزایش اشتغال و به رونق تولید کمک کند. 

وي افزود: توصیه من این است که هر کس و هر ایرانی عزیز در هر شهر و روستا که زندگی می کند در انتخابات شرکت کند و از هر
کس که ناراحت و گله مند است و از هر جریان بی عدالتی که به شدت او را آزرده خاطر کرده است بیاید و در انتخابات شرکت کند
این دوره به لطف خداوند و با کمک شما مردم عزیز جلوه اي از آنچه که باید در گام دوم انقلاب اتفاق بیافتد هم در حوزه اقتصادي و

 
هم در حوزه هاي اجتماعی و فرهنگی با کمک مردم اتفاق خواهد افتاد. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: می توانیم با اقداماتی که انجام می شود وضعیت تورمی را یعنی هم گرانی و

 
هم تورم را کنترل کنیم و تولید را به سطحی قابل قبول برسانیم. 

وي با اشاره به اینکه قریب به 70 درصد از ظرفیت خالی اقتصادي کشور را می توان فعال کرد، افزود: یک میلیون شغل سالانه در

 
کشور به خوبی قابل ایجاد است و می تواند ظرفیت هاي خالی را پر کند. 

حجت الاسلام والمسلمین رییسی گفت: ظرفیت هاي بسیاري در کشور داریم که می تواند فعال شود و اگر با این ظرفیت ها نتوانیم

 
یک میلیون شغل در سال ایجاد کنیم عقب خواهیم بود. 

وي با اشاره به مسئله اقتصاد پیشران و رابطه آن با مسکن افزود: مسکن سازي مثل یک لوکوموتیو می ماند که تمام بخش هاي دیگر
اقتصادي را به حرکت در می آورد و ما اگر مسکن سازي که امروز نیاز مردم و زوج هاي جوان است فعال کنیم حتماً به فعال کردن

 
بسیاري از شغل ها و تولیدي ها کمک می کند که این موضوع کاملاً امکان پذیر است. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري با اشاره به ظرفیت فضاي مجازي در کشور گفت: ما در این حوزه نیز ظرفیت هاي
خالی زیادي داریم و این ظرفیت خالی اگر در کشور فعال شود و در حوزه اشتغال در فضاي مجازي فعال تر عمل کنیم هزاران شغل را

 
می توان در کشور ایجاد کرد و باید از این ظرفیتی که داریم استفاده کنیم. 

وي همچنین به اقتصاد دریا اشاره کرد و افزود: ما سه هزار کیلومتر با دریا ارتباط داریم در حالی که بعضی از کشورهاي اروپایی بسیار
از این کمتر ارتباط دریایی دارند، اما قریب 50 درصد از تولید ناخالص ملی شان مربوط به اقتصاد دریاست ما چه میزان از اقتصاد دریا

 
استفاده کرده ایم؟ 

حجت الاسلام و المسلمین رییسی گفت: نزدیک به 5 میلیون بیکاري و شبه بیکاري داریم که اگر براي این تعداد سالانه یک میلیون

 
شغل ایجاد نکنیم حتماً از برنامه عقب خواهیم بود. 

وي در پایان افزود: نقش رسانه ملی و دیگر رسانه ها و فضاي مجازي در روزهاي انتخابات بسیار مهم است و می توانند در آگاهی



 
بخشی مسئولانه و سرعت در آگاهی بخشی و صدق و راستی در این آگاهی بخشی اعتماد مردم را افزایش دهند. 

 
 

 
استفاده از ظرفیت هاي خالی اقتصاد براي رشد و اشتغال 

 
نامزد انتخابات ریاست جمهوري گفت: فعال شدن ظرفیت هاي خالی اقتصاد، به رشد و اشتغال زایی کمک می کند. 

سیدابراهیم رئیسی نامزد ریاست جمهوري در جمع خبرنگاران با اشاره به ظرفیت هاي بالاي اقتصاد کشور در ایران افزود: بنا داریم

 
ظرفیت خالی کشور را فعال کنیم که از این طریق به راحتی یک میلیون شغل در کشور قابل ایجاد است. 

وي اضافه کرد: اقتصاد دریا را داریم که با وجود سه هزار کیلومتر ارتباط ما با دریا، تنها سه تا چهار درصد بهره برداري از این آن، قابل

 
قبول نیست. فعال شدن اقتصاد در حوزه هاي مسکن و فضاي مجازي، می تواند اشتغال ایجاد کند. 

نامزد ریاست جمهوري ایران گفت: فعال شدن اقتصاد در حوزه هایی که می تواند اشتغال ایجاد کند معضل بیکاري را هم کاهش می
دهد. مسئله افزایش تولید حتماً می تواند، موضوعی بسیار قابل توجه در ارتباط با نگرانی هاي مردم از تورم و نگرانی باشد که قابل حل

 
است. 

وي در خصوص مسئله تولید و رونق تولید افزود: با توجه به بازدیدي که از مراکز تولیدي همه استان ها به خصوص مراکزي با

 
مشکلات جدي داشتم، دریافتم که با کار مدیریتی می شد، بسیاري از این گره ها را باز کرد. 

رئیسی با اشاره به ظرفیت هاي خالی در کشور گفت: این ظرفیت ها معطل فعالیت هستند که به رونق تولید و افزایش اشتغال در

 
کشور کمک می کند و نیز مشکلات تورمی را حل می کند. در واقع این از امور دست یافتنی است. 

وي ادامه داد: براي همه این ها برنامه داریم که اگر دنبال شود، می تواند اقتصاد را فعال کند. کاهش تورم با افزایش تولید در کشور و

 
با برنامه ریزي دقیق اقتصادي امکان پذیر است. 

نامزد ریاست جمهوري گفت: یکی از چیزهایی که حتماً در دولت پیگیري می کنم و مورد تاکید قرار خواهم داد؛ مسئله تیم اقتصادي

 
هماهنگ است. یکی از مشکلاتی که کشور با آن روبرو شده، تیم اقتصادي ناهماهنگی است که هر بخش آن یک صدایی دارد. 

وي افزود: تیم اقتصادي هماهنگ و داراي برنامه در دولت، می تواند بخش اقتصادي را در کشور اطمینان بخش براي بازار، مردم،

 
مصرف کننده و تولید کننده ایجاد کند. 

رئیسی برنامه خود درباره کاهش تورم گفت: فکر می کنم، کاهش تورم را بتوان با اقدامات جدي کاهش داد، به نحوي که به تورم یک

 
رقمی نزدیک شود و این مورد نیاز به کار جدي دارد. 

وي افزود: یکی از چیزهایی که از آن پرهیز دارم آن است که نکته اي را اعلام کنم که در عمل دچار مشکل شود. این را از نظرسنجی

 
هاي بخش هاي مختلف بخصوص صدا و سیما از مردم شنیده ام. مردم انتظار دارند، که مسئولان با آن ها صادقانه حرف بزنند. 

نامزد ریاست جمهوري در خصوص شفافیت سازي گفت: در دولت هم می خواهم، صادقانه با مردم، کارشناسان، کارشناسان ارشد،

 
مدیران عالی و میانی به ویژه نخبگان، اقتصاددان ها و مسئولان در بخش هاي مختلف صحبت کنم، تا بدانند، وضعیت چیست. 

وي افزود: شفافیت از نکاتی است که بعضی ها شعار آن را می دهند، اما ما نیاز داریم، هم در حوزه تصمیم گیري و هم اجرا شفافیت
سازي کنیم تا مردم احساس آرامش کنند.



عدم اجراي مشوق هاي سرمایه گذاري و توسعه بخش تعاون/ ضرورت اجراي

قانون تعاون

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  162  |  تاریخ: 1400/03/07

فصل اقتصاد - فعال بخش تعاون درباره نبود ضمانت اجرا براي برخی مواد قانونی بخش تعاون گفت: ابهام و شفاف سازي براي
جلوگیري از اختلاف سلیقه ها و نیز عدم ارائه خدمات از سوي بانک تخصصی بخش تعاون با توجه به ظرفیت این بخش از

موانع حوزه تعاون است.

فصل اقتصاد - فعال بخش تعاون درباره نبود ضمانت اجرا
براي برخی مواد قانونی بخش تعاون گفت: ابهام و شفاف
سازي براي جلوگیري از اختلاف سلیقه ها و نیز عدم ارائه
خدمات از سوي بانک تخصصی بخش تعاون با توجه به

 
ظرفیت این بخش از موانع حوزه تعاون است. 

به گزارش فصل اقتصاد، یکی از شرایط تحقق حماسه

 
اقتصادي وبهبود فضاي کسب و کار و مقابله با تحریم بهینه سازي و ارتقاي کمی و کیفی تولید ملی می باشد. 

شرکت هاي تعاونی می توانند تاثیر زیادي بر رشد اقتصادي، فقر زدایی و اشتغال مولد و یکپارچگی اجتماعی، تقویب کارآفرینی و

 
مدیریت، تمرکز سرمایه هاي کوچک در قالب سرمایه هاي متوسط داشته باشند. 

تعاونی ها از نظر فعالیت به سه دسته تولیدي، توزیعی و خدماتی تقسیم شده و این تعاونی ها از لحاظ هدف نیز به سه دسته عمده
اشتغالزایی، تامین نیاز اعضا و بازرگانی با هدف ارتقاي ظرفیت رقابت پذیري بنگاه هاي کوچک و متوسط اقتصادي و تامین نیازهاي

 
رقابتی اعضا تقسیم می شوند.اجراي قانون تعاون می تواند کمک به سزایی به رشد تعاون داشته باشد. 

بهمن عبداللهی , رئیس اتاق تعاون ایران درباره عدم اجراي قانون تعاون می گوید: در دولت سیزدهم موضوعاتی مانند بیکاري، مشکل
نقدینگی، تورم اصلاح نظام تولید و قاچاق از مشکلات عمده دولت خواهد بود که قطعاً با انتخاب تیم قوي و کارآمد این مشکلات قابل

 
حل خواهد است. با تکیه بر توان داخلی و کارآفرین هاي داخلی طی مسیر ممکن است. 

وي ادامه داد: قطعاً این مشکلات با کمک هم و با تکیه بر نظر کارشناسی و دوري از تصمیمات هیجانی قابل حل است. بر اساس
پایشی که در فضاي کسب وکار انجام می شود مهم ترین مشکل، در بی ثباتی و تغییر مدام مقررات، بی ثباتی قیمت ها و نوسان نرخ

 
ارز و دخالت هاي دولت است است که قدرت برنامه ریزي را از بخش غیردولتی اقتصاد می گیرد. 

وي خاطر نشان کرد: راه حل بیکاري تکیه بر افزایش تولید است. براي حوزه تعاون قوانین خوبی در مجلس تصویب شده ولی به دلیل

 
عدم توجه در کشور به مرحله اجرا درنیامد. امیدواریم این سند که 10 سال است مسکوت مانده اجرا شود. 

علی اکبرلبافی,فعال بخش تعاون و اشتغال درباره موضوعات بخش تعاون در رابطه با مانع زدایی ها در حوزه کسب و کار
گفت:موضوعات بخش تعاون در رابطه با مانع زدایی ها در حوزه کسب و کار این بخش، اولین موضوعی درجهت تحقق شعار سال
است. عمده ترین موانع بخش تعاون مربوط به اجرایی نشدن بسیاري از مزیت هاي قانونی این بخش است؛ از جمله اینکه اولویت هاي
واگذاري املاك مازاد به بخش تعاون که مربوط به تکالیف اجرایی سیاست هاي اصل 44 است که اجرا نمی شود و یکی از درخواست

 
هاي بخش تعاون اجراي این مزیت هاست. 



لبافی از نبود ضمانت اجرا براي برخی مواد قانونی بخش تعاون، ابهام و شفاف سازي براي جلوگیري از اختلاف سلیقه ها و نیز عدم

 
ارائه خدمات از سوي بانک تخصصی بخش تعاون با توجه به ظرفیت این بخش به عنوان دیگر موانع حوزه تعاون نام برد. 

لبافی گفت: درباره مزیت هاي قانونی و عدم اجراي قوانین بخش تعاون می توان به ماده 9 قانون سیاست هاي کلی اصل 44 درباره
حق بیمه بخش تعاون و معافیت تعاونی ها از پرداخت حق بیمه اشاره کرد. تأمین اجتماعی تأکید دارد که چون پیش بینی پرداخت

 
در این زمینه از سوي دولت در قانون بودجه صورت نگرفته است، نمی توانیم این مسئله را اجرایی کنیم. 

وي ادامه داد: نکته دوم در بحث قراردادهاي خرید و فروش اجناس توسط تعاونی ها و اخذ حق بیمه از سوي تامین اجتماعی در

 
بسیاري از این قراردادهاست. 

لبافی گفت: بحث استفاده از بیمه اجتماعی کشاورزي براي واحدهاي کشاورزي موضوع دیگري است که در موضوع قوانین بخش تعاون
مطرح است و درخواست براي برداشته شدن هزینه هاي تامین اجتماعی از کارگاه هاي بخش کشاورزي اعلام شده است. در اجراي

 
این قوانین مشکل خاصی نیست و اگر دستگاه ها مدارا کنند، به مرحله اجرا در می آید. 

انتهاي پیام/



منابع درآمدي پایدار خانواده زندانیان با اجراي طرح هاي خوداشتغالی

ایجاد شود

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  163  |  تاریخ: 1400/03/07

دادستان عمومی و انقلاب تبریز گفت: یکی از اساسی ترین موارد براي تامین کمک هاي مادي به زندانیان و خانواده آن ها،
لزوم ایجاد منابع پایدار درآمدي است که باید به آن توجه شود.

دادستان عمومی و انقلاب تبریز گفت: یکی از اساسی ترین موارد براي تامین کمک هاي مادي به زندانیان و خانواده آن ها، لزوم

 
ایجاد منابع پایدار درآمدي است که باید به آن توجه شود. 

به گزارش ایکنا از آذربایجان شرقی، به نقل از روابط عمومی
دادگستري استان، بابک محبوب علیلو، دادستان عمومی و انقلاب
تبریز، روز پنجشنبه، 6 خردادماه، در نشست بررسی مشکلات
مربوط به انجمن حمایت از زندانیان گفت: یکی از اساسی ترین
موارد براي تامین کمک هاي مادي به زندانیان و خانواده آن ها،

 
لزوم ایجاد منابع پایدار درآمدي است که باید به آن توجه شود. 

وي با تاکید بر لزوم حمایت و توانمندسازي خانواده هاي زندانیان
و پیشگیري از آسیب هاي اجتماعی، اظهار کرد: به تبع زندانی شدن فردي، خانواده آن فرد نیز در معرض آسیب هاي اجتماعی قرار

 
می گیرد، براي پیشگیري از بروز آسیب هاي اجتماعی در کانون خانواده زندانیان باید با اقدامات پیشگیرانه به خانواده ها کمک شود. 

علیلو، افزود: در راستاي ایجاد منابع پایدار براي خانواده هاي زندانیان باید به سمت توانمندسازي و بحث هاي خوداشتغالی و

 
کارآفرینی برویم. 

دادستان مرکز آذربایجان شرقی ادامه داد: در حوزه مهارت آموزي و توانمندسازي خانواده هاي زندانیان براي نیل به اشتغال و استقلال
مالی خانواده هاي زندانیان می توان از همه ظرفیت ادارات دولتی و سازمان ها از جمله سازمان آموزش فنی و حرفه اي و اداره کل

 
تعاون کار و رفاه اجتماعی بهره مند شد. 

وي با تاکید بر ضرورت فراهم کردن بسترهاي لازم براي توانمندسازي خانواده زندانیان، افزود: در این راستا باید بانک اطلاعات
توانمندي هاي اشتغال خانواده هاي زندانیان به منظور فراهم کردن ابزار و تجهیزات مورد نیاز اشتغال خانگی و حمایت از فروش

 
محصولات آنها و رفع موانع اشتغال تهیه و آماده شود. 

علیلو با اشاره به موضوع حمایت از فرزندان مددجویان، ادامه داد: به منظور حمایت از فرزندان تحصیل کرده مددجویان، باید به عنوان

 
اولویت اشتغال در ادارات، سازمان ها، کارخانه ها و شرکت هاي کارآفرین بهره مند شد. 



وي در ادامه با بیان این که انجمن حمایت از زندانیان نقش موثري در حمایت از خانواده مددجویان و ایجاد درآمد پایدار می تواند ایفا

 
کند، ادامه داد: در راستاي حمایت از خانواده زندانیان می توان از ظرفیت خیرین استان بهره مند شد. 

دادستان عمومی و انقلاب تبریز، در ادامه در خصوص آمار مربوط به کمک هاي مردمی بیان کرد: با وصف شرایط حاکم بر اقتصاد
جامعه، کمک ها و هدایاي اشخاص در سال 1399 نسبت به سال 1398 با 212 درصد رشد قابل توجهی داشته است و نیز کل درآمد
در همان بازه زمانی 65 درصد افزایش داشته و جایگاه انجمن حمایت از زندانیان تبریز در مقایسه با سایر شهرهاي کشور رتبه قابل

 
ملاحظه است. 

انتهاي پیام



رئیسی: تورم یک رقمی امکان پذیر است

منبع: خلیج فارس نیوزشماره خبر:  164  |  تاریخ: 1400/03/07

خلیج فارس:کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: دولت ما دولت تحول و دولت مردمی خواهد بود و مردم

 
باید در این تحول نقش آفرینی کنند. 

به گزارش«خلیج فارس» به نقل از فرارو؛حجت الاسلام والمسلمین سید ابراهیم رئیسی صبح امروز بعد از حضور در صداوسیما به
منظور ضبط گفتگوي رادیویی در جمع خبرنگاران گفت: هم اکنون 70 درصد ظرفیت هاي اقتصادي کشور غیر فعال است. با فعال

 
شدن این ظرفیت ها می توانیم سالی یک میلیون شغل ایجاد کنیم. 

وي افزود: دولت ما دولت تحول و دولت مردمی خواهد بود و

 
مردم باید در این تحول نقش آفرینی کنند. 

رئیسی تاکید کرد: عدالت اقتصادي محور تحول ما در حوزه

 
اقتصاد خواهد بود. 

رئیسی افزود: امروز و در وضعیت فعلی کرونایی، مهم ترین نقش

 
رسانه ملی، رساندن پیام نامزد هاي انتخابات ریاست جمهوري به مردم و رساندن خواست مردم به نامزدهاست. 

رییسی افزود: این تحول، تحولی نیست که دولتمردان بنشینند در اتاق دربسته و براي بخش هاي مختلف برنامه ریزي کنند بلکه باید

 
مردم در این تحول نقش آفرینی کنند. 

وي ادامه داد: آنچه که الان همه نگرانش هستند این است که چرا تسهیلات به تولید کننده نمی رسد؟ مگر ما نمی گوییم افزایش

 
نقدینگی. این نقدینگی کجاست که تعداد قابل توجهی از کارخانه ها فریادشان بلند است که ما کمبود نقدینگی داریم. 

افزایش نقدینگی که اینگونه در کشور نگران کننده می شود، کجا می رود؟ اگر تولیدکننده فریادش بلند است معلوم است که جاي
دیگر می رود. در دلالی و سوداگري می رود. باید در تولید بیاید. اگر نقدینگی وارد تولید نشود سیل بنیان کن می شود؛ لذا حتما باید

 
به طرف تولید بیاید. 

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري تاکید کرد: برنامه ریزي ما این است که نقدینگی به طرف تولید بیاید، در این
صورت افزایش نقدینگی نگران کننده نیست لذا یکی از کار هاي مهم آوردن نقدینگی به سمت تولید هست. فعال شدن تولید می

 
تواند به افزایش اشتغال کمک کند. 



وي تصریح کرد: در وضعیت کرونایی، ارتباطات استانی و جمعیت هاي آنچنانی نداریم لذا رسانه ملی در این زمینه نقش دارد و باید
هم سخنان کاندیدا ها را به مردم و هم خواست مردم را منعکس کند. نقش رسانه ملی و دیگر رسانه ها و فضاي مجازي مهم است و
عمل رسانه ملی و تمام رسانه ها در آگاهی بخشی مسولانه و سرعت و صدق و راستی در این آگاهی بخشی است که می تواند به مردم

 
اعتماد دهد. 

ربیسی گفت: شفافیت که بعضی شعارش را می دهند را ما بنا داریم در حوزه تصمیم گیري و اجرا بوجود آوریم تا مردم احساس
آرامش کنند و با اقداماتی که انجام می شود بتوانیم وضعیت تورمی و گرانی را کنترل کنیم و سطح تولید را به سطح قابل قبول

 
برسانیم و ظرفیت خالی اقتصادي کشور را که 70 درصدش خالی است فعال و یک میلیون شغل ایجاد کنیم. 

وي افزود: مسکن سازي مثل لوکوموتیو است که بخش هاي اقتصادي دیگر را به حرکت در می آورد ما اگر بتوانیم مسکن سازي را که

 
نیاز مردم و زوج هاي جوان هست فعال کنیم می توانیم به فعال کردن بسیاري از تولید ها کمک کنیم. 

رییسی تاکید کرد: کاهش تورم با افزایش تولید و برنامه ریزي امکان پذیر است و یکی از مسائلی که مدنظر دارم، تیم اقتصادي
هماهنگ است. زیرا یکی از مشکلاتی که الان کشور با آن مواجه است، تیم اقتصادي ناهماهنگ است که هر بخش آن یک صدایی
دارد. تیم اقتصادي هماهنگ در کشور می تواند بخش اقتصادي را در کشور اطمینان بخش براي بازار و مردم و مصرف کننده و تولید

 
کننده کند. 

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري تاکید کرد: با اقدامات جدي کاهش تورم به یک رقمی امکان پذیر است، ولی
نیاز به کار دارد.



فرصتها و تهدیدهاي گردشگري دریایی

منبع: خلیج فارس نیوزشماره خبر:  165  |  تاریخ: 1400/03/07

امروزه گردشگري به یکی از پردرآمدترین فعالیت ها در دنیا تبدیل شده و از آن به عنوان ""صنعت سفید"" یاد می شود چرا
که در مقابل با صنایع دیگر از آلودگی کمتر و بازده بیشتري برخوردار است و در آینده نزدیک به عنوان صنعت نخست جهان شناخته

 
خواهد شد. 

یکی از رایج ترین نوع گردشگري،گردشگري دریایی ساحلی است.در سواحل علاوه بر میراث فرهنگی، تنوع فرهنگی، آداب و رسوم
منطقه و ارائه غذاهاي سالم وجود آیتم هاي دیگري اعم از آب، منظر زیبا، تنوع زیستی دریایی و خشکی سبب جذب گردشگر می

 
شود. خواص درمانی آب دریا و نور خورشید نیز یکی از مهمترین و پرطرفدارترین جاذبه هاي این نوع گردشگري است. 

این ""صنعت سفید"" شامل فعالیت هاي متنوعی در دریا،
ساحل و فرا ساحل است و همین فعالیت ها معمولاً با رشد
ظرفیت هاي گردشگري اعم از هتلها، خانه هاي اجاره اي،
رستورانها، موزه ها، فروشگاههاي صنایع دستی ، تفریحات و
ورزشهاي آبی ، تقویت زیرساخت ها اعم از بنادر، جزایر مصنوعی
و امکانات دیگر همراه می باشد و نیز می تواند توسط بومیان
منطقه ساحلی و حتی جزایر به عنوان یک شغل پنداشته شود و

 
سبب افزایش اشتغال گردد. 

گردشگري دریایی علاوه بر طبیعت (اقلیم، چشم انداز و اکوتوریسم ) به فرهنگ (میراث فرهنگی، هنر، صنایع دستی، سنت ها و ...)
وابسته است و توسعه آن علاوه بر امکانات و شرایط فیزیکی، تا حد زیادي به شرایط اجتماعی و اقتصادي منطقه بستگی دارد. چرا که
ویژگی هاي محلی، وضعیت امنیت و سلامت، بهداشت، فرهنگ عمومی ساحل نشینان قطعاً درساختن خاطره اي خوش در ذهن
گردشگران و ترغیب آنان به سفر مجدد و یا پیشنهاد آن به دیگران موثر است.از این رو شناخت مزیت هاي سواحل براي برنامه ریزي
و رونق گردشگري بسیار ضروریست. عوامل اقتصادي و اجتماعی نیز در توسعه گردشگري ساحلی بسیار موثر است. از آن جمله می
توان به پذیرش گردشگران توسط مردم محلی، امنیت و سطح بهداشت و فاکتورهاي سیاسی همچون عدم وجود بحران هاي سیاسی،

 
نوسانات نرخ ارز و فهم اهمیت و جایگاه اقتصادي گردشگري براي برنامه ریزان محلی اشاره کرد. 

هر چند گردشگري در بهبود اقتصادي مردم نقش بسزایی دارد اما از نظر مفهومی داراي تناقض است. تجربه نشان داده که علی رغم
اینکه گردشگري دریایی از نظر اقتصادي کل جامعه را مغتنم می سازد و یک فرصت است مضررات آن از جمله بارگذاري بیش از حد
در سواحل، اعم از شهرسازي در خط ساحلی و فشار و تنش بر مناطق زیست محیطی، دفع آلودگی و زباله هاي شهري، از بین رفتن
زیستگاههاي جانوران و گیاهان دریایی، تحول در نوع اقتصاد مردم محلی که بعضاً موجب نادیده گرفتن و فراموشی پیشه هاي سنتی



و ریشه دار مناطق تحت تاثیر می شود و نیز از بین رفتن ارزش هاي بومی و سنتی در صورت عدم برنامه ریزي صحیح و لازم، می

 
تواند از تهدیدات قابل پیش بینی این نوع گردشگري باشد. 

فقدان توجه و برنامه ریزي کافی و خردمندانه در بهره گیري از ظرفیت هاي سواحل براي گردشگري که اغلب با تضییع فرصتها،
سرمایه ها و علل جذابیت سواحل رخ نمایی می کند اگر چه در کوتاه مدت احتمال سودآوري گذرا را در پی دارد اما در بلند مدت

 
باعث از بین رفتن مزایاي اقتصادي گردشگري نیز خواهد شد. 

چرا که نابودي چشم اندازها و تنوع گیاهان و جانوران در دریا و خشکی و نیز بازخورد اجتماعی و رفتاري جوامع محلی (و در نتیجه
ناامنی و عدم خاطره اي دل انگیز براي تکرار سفر گردشگران) موجب از میان رفتن و یا کم رنگ شدن مزایاي سفر به مناطق مورد

 
نظر خواهد شد که مصداق توسعه ي ناپایدار گردشگریست. 

مدیرکل میراث فرهنگی گردشگري و صنایع دستی استان بوشهر



اقتصاد؛ اولویت اول دولت آینده

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  166  |  تاریخ: 1400/03/07

خبرگزاري آریا - یک کارشناس امور اقتصادي با اشاره به اینکه حل مسائل اقتصادي باید در راس امور دولت آینده باشد، گفت: اولویت

 
اول دولت آینده باید سرمایه گذاري باشد. 

به گزارش خبرگزاري آریا ، ابراهیم بهادرانی، کارشناس اقتصادي در گفت وگو با خبرنگار ایبِنا درباره اولویت هاي اقتصادي دولت آینده
گفت: شرایط اقتصادي کشور مطلوب نیست، به همین دلیل اولویت کاندیداهاي ریاست جمهوري باید ارائه برنامه براي بهبود آن باشد

 
که به الزاماتی نیاز دارد. 

وي درباره این الزامات چنین بیان کرد: کاندیداها باید شرایط اقتصادي کشور را به درستی درك کنند. به این معنا؛ زمانی که برنامه اي
به نگارش در می آید، ضرورت دارد تا وضعیت کنونی روشن شود و نقطه اي هم که بنا است به آن برسند، آشکار کنند و ابزار یا

 
راهکارهاي دستیابی به آن نیز مورد معرفی قرار گیرد.  

این کارشناس اقتصادي در این خصوص یادآور شد: کاندیداي ریاست جمهوري باید همراه با برنامه وارد میدان شود، بدون آن صرف
بیان شعار و محکوم کردن گذشته راه به جایی نخواهد برُد، زیرا وجود برنامه نشان می دهد، کاندیداها شرایط اقتصادي کشوررا درك

 
کرده اند یاخیر و متغیرهاي موجود در اقتصاد را چگونه تبیین خواهند کرد؟  

بهادرانی در ادامه تاکید کرد: هدف براي دستیابی به مسائل فوق باید قابل دسترس باشد، بنابراین لازم است تا راهکارها هم کشور را

 
براي دسترسی به هدف تعیین شده مورد راهنمایی قرار دهد.  

وي درباره اولویت ها اظهار داشت: اولویت اول باید سرمایه گذاري باشد. به این معنا؛ ضرورت دارد تا کاري انجام شود که این سرمایه
گذاري رشد منفی 8 یا 9 ساله در این زمینه را به رشد مثبت برساند و موجودي سرمایه کاهش یافته کشور، افزایش پیدا کند. براي
دستیابی به این مهم باید از سرمایه هاي موجود به نحو احسن استفاده شود تا بهره وري بالا رود و سرمایه هاي راکت مانده به کار

 
افتد وبخش هاي تولیدي و خدماتی صرفه بیشتري نسبت به سفته بازي پیدا کند.  

بهادرانی در این خصوص چنین توضیح داد: سفته بازي سبب گرفتاري براي جامعه می شود، در حالی که چنانچه سرمایه گذاري در
تولید و خدمات و بخش هاي اقتصادي به کار گرفته شود هم زمینه تولید اشتغال براي مردم به وجود می آید و هم اینکه مردم رفاه

 
نسبی به دست می آورند و تورم کاهش می یابد.  

وي در این رابطه تصریح کرد: سرمایه مواردي است که به سادگی قابل دیدن است، اما متاسفانه مورد استفاده قرار نمی گیرد. به طور
نمونه عدم استفاده از سالن هایی که در شهرك ها ایجاد کردند، ولی به کار گرفته نشد، یا دانشجویانی که تحصیل کردند و یا جوانانی
که به سن کار رسیدند، اما به دلیل عدم شغل در ایران و خروج این افراد از کشور و مشغول به کار شدن شان درخارج از ایران یا خانه

 
نشینی به دلیل ناامیدي نسبت به یافتن شغل مناسب، از جمله سرمایه هایی به حساب می آید که هدر داده می شود.  

بهادرانی دراین باره بیان کرد: متاسفانه اقتصادي پاشنه آشیل نظام جمهوري اسلامی شده، بنابراین فردي که در راس قوه مجریه قرار

 
می گیرد، علاوه بردارا بودن قابلیت و موارد مورد اشاره باید صاحب برنامه براي به نتیجه رساندن مواردي که اشاره شد، باشد. 

<--



امیدواریم در سال هاي آینده شاهد ورود فعالان صنعت گردشگري به بازار

سرمایه باشیم

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  167  |  تاریخ: 1400/03/07

خبرگزاري آریا- وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع
دستی گفت: هم اکنون بازار سرمایه زیرساخت هاي لازم را
براي تأمین مالی طرح هاي این صنعت ندارد، اما امید می
رود با توسعه بازار سرمایه، در سال هاي آینده شاهد ورود

 
فعالان این صنعت به بازار سرمایه باشیم. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از روابط عمومی وزارت
میراث فرهنگی؛ دکتر علی اصغر مونسان در گفتگو با بورس
افزود: از زمان اجراي تحریم هاي ترامپ، دولت تمرکز
جدي خود را بر تامین کالا هاي اساسی و نیاز هاي

 
معیشتی مردم در بودجه گذاشت و بخش گردشگري به اولویت هاي پایین تر دولت منتقل شد. 

او به سهم پایین وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی به نسبت به سایر وزارت خانه ها از کل بودجه کشوري اشاره کرد

 
که این امر، وزارتخانه مزبور را ملزم کرد تا براي اجراي پروژه هاي خود به تامین منابع مالی مورد نیاز بپردازد. 

 
تامین مالی در وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در اشاره به روش هاي مختلف تامین مالی پروژه هاي این وزارتخانه توضیح داد: «در
سال هاي اخیر با توجه به محدودیت هاي بودجه اي ما تلاش کردیم تا با تغییر مسیرها، بتوانیم نیاز هاي این حوزه را رفع و به سمت

 
رشد حرکت کنیم.» 

او تصریح کرد: «در وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی، پروژه هاي نفیس مانند پروژه هاي نگهداري و مرمت بنا هاي
تاریخی مانند تخت جمشید، میدان نقش جهان، مسجد جامع اصفهان و ... قابلیت انتقال به بخش خصوصی را ندارند. در این میان بنا
هاي تاریخی که شامل نفایس نیستند، از امکان انتقال مدیریت به بخش خصوصی برخوردارند؛ بنابراین سرمایه قابل توجهی از بخش

 
خصوصی وارد این حوزه شد و برخی از بنا هاي تاریخی مرمت شده و توسط همین بخش به بهره برداري رسیدند.» 

دکتر مونسان در این خصوص اضافه کرد: «این روش علاوه بر مرمت بنا هاي تاریخی و تامین مالی با ایجاد کسب و کار منجر به

 
افزایش اشتغال در جامعه شد.» 

 
تامین مالی از مصوبه مجلس 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی با تاکید بر تلاش این وزارتخانه در استفاده از همه ظرفیت هاي تامین مالی در کنار
بودجه دولتی، مصوبه مجلس شوراي اسلامی در ارائه تسهیلات 1،5میلیارد دلار به صورت ریالی در «طرح اشتغال روستایی» را مورد
اشاره قرار داد که به موجب آن مقرر شد تا وام هاي ارزان قیمت براي حمایت از مشاغل روستایی به مردم اعطا شود. در همین راستا
نیز بانک هاي کشور نیز 1.5 میلیارد دلار به آن رقم اضافه کردند و در مجموع 3 میلیارد دلار به صورت ریالی تسهیلات به این طرح
اختصاص داده شد. این وزارتخانه توانست دو سهم 10 درصدي از این تسهیلات را به حوزه گردشگري اختصاص دهد. در نتیجه بخش



 
قابل توجهی از این مبلغ براي توسعه بوم گردي ها تامین شد. 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در خصوص توسعه بوم گردي ها گفت: «این مبلغ به صورت وام هاي چهاردرصدي به
افراد ارائه می شد و یکی از مشکلات در این حوزه، نبود ضامن براي دریافت تسهیلات بود. با این حال میزان قابل توجهی از این طرح،

 
وارد حوزه گردشگري شد و توانست منابعی را خارج از بودجه دولتی به افراد با سرمایه اندك براي راه اندازي کسب و کار دهد.» 

او به راه اندازي 2200 واحد بوم گردي در کشور با اجراي این طرح اشاره کرد که موجب شد تا زیرساخت هاي لازم را براي یکی از

 
علاقه مندي هاي مهم گردشگران در سال هاي اخیر یعنی طبیعت و بوم گردي را فراهم سازد. 

 
مرمت بنا هاي تاریخی از سوي صنایع بزرگ 

دکتر مونسان یکی دیگر از روش هاي تامین مالی خارج از بودجه را ورود صنایع بزرگ به حوزه مرمت بنا هاي تاریخی عنوان کرد که

 
بسیاري از صنایع بزرگ تمایل دارند تا به منظور اجراي مسئولیت هاي اجتماعی خود، در این حوزه وارد شوند. 

 
او ادامه داد: «شرکت معدنی و صنعتی چادرملو مشارکت در مرمت برخی از بنا هاي تاریخی اردکان یزد را در اختیار گرفته است.» 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی از مذاکره با شرکت معدنی و صنعتی گل گهر خبر داد و اضافه کرد: «امیدواریم بعد از

 
آن بتوانیم با صنایع بزرگ کشور مانند ذوب آهن نیز تفاهم نامه هاي اثربخشی داشته باشیم.» 

 
گردشگري هاي بازار سرمایه 

او با اشاره به حضور تعداد اندکی از شرکت هاي گردشگري در بازار سرمایه، اظهار کرد: «رشد چشمگیر بازار سرمایه در سال گذشته،

 
ما را بر آن داشت تا با استفاده از ظرفیت بازار سرمایه به تامین مالی پروژه هاي هتل و اقامتگاه ها بپردازیم.» 

دکتر مونسان با اشاره به پتانسیل هتل ها براي ورود به بازار سرمایه گفت: «برخی از هتل هاي بزرگ صنعت گردشگري پروژه هاي
چند میلیاردي دارند، می توانند وارد بازار سرمایه شوند و بهترین محل براي ورود صنعت گردشگري به بازار سرمایه، هتل هاي بزرگ

 
به شمار می روند.» 

 
پتانسیل بازار سرمایه براي هتل هاي 5 ستاره 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی به پروژه هتل اسپیناس در تهران اشاره کرد و یادآور شد: «این وزارتخانه تلاش داشت
تا هتل اسپیناس را تشویق کند تا در ازاي عرضه 5 تا 10 درصد از سهام خود در بازار سرمایه، از محل این بازار منابع مالی مورد نیاز

 
خود را براي ساخت این پروژه را تامین کند.» 

او با بیان اینکه تأمین مالی هتل هاي 5 ستاره، ارقام بزرگی است، گفت: «عموما منابع مورد نیاز براي اجراي طرح هاي توسعه اي هتل
هاي 5 ستاره کشور، از محل صندوق توسعه ملی تهیه می شود به طوري که تاکنون براي این طرح ها، بیشتر از هزار میلیارد در سال،

 
تامین مالی انجام نشده است. با این حال با رشد بورس متوجه پتانسیل بالاي این بازار براي تامین مالی هتل ها شدیم.» 

دکتر مونسان با بیان اینکه عمده هتل هاي کشور، شرکت نیستند و صاحبان حقیقی دارند، تصریح کرد: «بسیاري از این هتل ها
متعلق بخش خصوصی است که تمایلی به تامین مالی از محل بازار سرمایه ندارند؛ بنابراین در این خصوص طی نشستی با مدیران
سازمان بورس، مدیران مطرح هتل ها و همه افرادي که در حال حاضر مشغول مدیریت و اجراي این پروژه ها هستند، تلاش شد تا با
آشنایی با بازار سرمایه آشنا قادر به تامین مالی مورد نظر خود از این فضا باشند ضمن آنکه مدیریت هتل خود را نیز همچنان در

 
اختیار داشته باشند.» 

او معتقد است با توجه به وضعیت حاکم بر بازار سرمایه، این بازار آمادگی لازم براي تامین مالی پروژه هاي گردشگري را ندارد. پروسه
ورود شرکت ها به بازار سرمایه زمانبر است ضمن آنکه بسیاري از هتل هاي کشور، نه تنها شرکت نیستند و به صورت خانوادگی اداره

 
می شوند، بلکه صورت هاي مالی شان از استاندارد هاي لازم سازمان بورس برخوردار نیست. 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی به روند افت قیمتی سهام در بازار سرمایه از سال گذشته تا کنون اشاره و اعلام کرد
که این موضوع سبب شده است تا مدیران هتل ها که شناخت خوبی از بازار سرمایه ندارند، تمایلی براي ورود به بازار سرمایه نداشته



 
باشند. 

 
تمایل به تامین مالی سنتی در صنعت گردشگري 

به گفته او بسیاري از هتل هاي کشور درحالی براي تامین پروژه هاي مالی خود به سراغ بانک ها می روند که تسهیلات دریافتی آن ها

 
از بهره بالایی برخوردار است و باید ضمانت هاي موثقی را نیز ارائه دهند. 

دکتر مونسان به حمایت هاي دولت در حوزه شرکت هاي دانش بنیان و صندوق هاي جسورانه اشاره کرد که در صورت مواجه آن ها با
زیان دولت به حمایت آن ها می پردازد. ضمن آنکه شرکت هاي دانش بنیان از معافیت هاي مالیاتی برخوردارند که در صورت زیان،

 
دولت آن را جبران می کند، اما در حوزه گردشگري، چنین حمایت هایی وجود ندارد. 

 
مشکلات پروژه محوري در بازار سرمایه 

او در اشاره به تامین مالی پروژه ها از بازار سرمایه، تفاوت تامین مالی پروژه با شرکت در بازار سرمایه را مورد اشاره قرار داد و گفت:
«یک شرکت براي ورود به بازار سرمایه ابتدا باید صورت هاي مالی 5 سال اخیر خود را به بورس ارائه دهد. همه این صورت هاي مالی
باید بیانگر رشد و سوددهی این شرکت باشند. بعد از بررسی صورت هاي مالی، این شرکت می تواند وارد بازار هاي دوم و سوم شود،

 
در نتیجه تا زمان حصول اطمینان از سوددهی، شرکت قادر به ورود به بازار اول سرمایه نیست. 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی اضافه کرد: «اما پروژه توسعه اي یک هتل بعضا در حال ساخت اسکلت با مشکلاتی
نظیر دعواي شرکاي شخصی، نبود تامین مالی، اشتباه در بازاریابی و .. از احتمال رها شدن برخوردار می شود و زیان می دهد؛ بنابراین
می توان گفت اجرا پروژه کار سخت و پرریسکی است و بازار سرمایه به عنوان حافظ منافع مردم نمی تواند به راحتی براي تامین مالی

 
پروژه ها، منابع مالی را در اختیار کارفرمایان این پروژه ها قرار دهد.» 

او با اشاره به تامین مالی شرکت هاي بزرگ فولادي در بازار سرمایه گفت: «برخی شرکت هاي بزرگ مانند گل گهر، شرکت هاي
توانمندي هستند که پروژه هاي کاملا سوددهی دارند. سوددهی پروژه هاي این شرکت ها نرخ هاي بالایی دارد و بازار سرمایه در

 
اجراي پروژه هاي آن ها تردیدي ندارد.» 

 
بازاریابی پروژه هاي صنعت گردشگري 

او با اشاره به بحث بازاریابی در حوزه گردشگري گفت: «تاسیس کارخانه، تنها نیاز به سرمایه دارد، اما تحقق درآمد در گردشگري

 
نیازمند بازاریابی است که این امر در این حوزه دشوار است.» 

به گفته وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی، هر ساله درآمد حاصل از هتل ها از 20 اسفند تا بیستم فروردین ماه، برابر 6
ماه درآمد است. اما سال گذشته کنسلی سفر ها در ایام عید، بروز سیل در سال هاي قبل و بسیاري عوامل دیگر، میزان سفر ها را

 
کاهش داد. این در حالیست که حوزه اي مانند خودرو، مورد حمایت است و هیچگاه شاهد کاهش قیمت آن نبوده ایم. 

 
حاشیه ها در صنعت گردشگري 

مونسان همچنین با اشاره به سایر عوامل تنش زا که منجر به از دست دادن گردشگران اروپایی شد، خاطرنشان کرد: «در نتیجه تلاش
کردیم تا بازار منطقه را به دست بیاوریم. در این خصوص با چین و عمان وارد مذاکره شدیم و علی رغم وجود برخی موانع، چینی ها را

 
لغو روادید کردیم. 

 
چشم انداز صنعت گردشگري 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی با اشاره به رشد فناوري در جهان و هوشمندسازي به عنوان پاردایم هایی در اقتصاد
جهانی نام برد که سبب از بین رفتن اشکال سنتی اقتصاد خواهد شد. در این میان تنها حوزه اي که نمی توان در این روند

 
هوشمندسازي آن را از دست داد، گردشگري است. 



این عضو هیئت وزیران در این خصوص یادآوري کرد: «گردشگري یک امر فیزیکی است. با رشد فناوري، باز هم گردشگران دوست

 
دارند که بنا هاي تاریخی را از نزدیک ببینند.» 

دکتر مونسان با اشاره به تاسیس موزه هاي سه بعدي گفت: «به عقیده بنده هیچ مخاطبی از دیدن موزه هاي سه بعدي لذت نخواهد

 
برد. موزه را باید از نزدیک دید، گردشگري به معناي تفریح است.» 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی که از صنعت گردشگري در جهان به عنوان سومین صنعت مطرح نام می برد، عنوان
کرد: «بسیاري از کارشناسان براین اعتقادند که صنعت گردشگري صنعت اول جهان می شود. امروزه جهان به سمت ثروتمند شدن

 
می رود و با رشد اقتصاد جهانی، گردشگري نیز همراه با آن رونق می گیرد.» 

او با اشاره به ظرفیت هاي گردشگري کشور گفت: «ایران پتانسیل خوبی براي جذب گردشگر دارد. متاسفانه دولت ها توجهی به این
صنعت ندارند. این در حالی است که اگر هزینه اي که دولت ها براي بخش صنایع و کشاورزي انجام می دهند، به صنعت گردشگري

 
نیز اختصاص دهند، نتایج بهتري را شاهد خواهیم بود.» 

دکتر مونسان با تاکید بر چالش هاي پیش روي صنعت گردشگري کشور، تصریح کرد: «مسئولان ما هنوز از پتانسیل هاي صنعت
گردشگري کشور به طور کامل آگاهی ندارند. ایران داراي نقاطی است که به جرات می توان گفت از زیباترین نقاط جهان محسوب می

 
شود. در حال حاضر ایران حدود 700 موزه فعال و رتبه بالایی در حوزه میراث فرهنگی دارد.» 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گفت: «صنعت گردشگري مدت هاست نقش موثري در اقتصاد کشور داشته و تنها در

 
سال هاي اخیر با چالش هاي زیادي همراه شده است.» 

 
شرکت هاي خانوادگی 

او با بیان اینکه مبناي کسب و کار صنعت گردشگري برون گرایی است، تصریح کرد: «برنامه کاري صنعت گردشگري بر مبناي
ارتباطات بیرونی است که با تهدید ارتباطات خارجی، صنعت گردشگري آسیب می بیند. بر این اساس است که با تضعیف این صنعت،
در دوران رکود بازار، اقبال شرکت هاي این حوزه نیز در بازار سرمایه کم می شود. به عنوان مثال در حال حاضر اگر بخواهیم هتلی را

 
در بازار سرمایه وارد کنیم، به دلیل همین شرایط کسی از آن استقبال نمی کند و پذیره نویسی نمی شود.» 

او با بیان اینکه صنعت گردشگري باید در زمان رشد وارد بازار سرمایه شود، یادآور شد: «در صورتی که صنعت گردشگري در زمان
ریزش بازار، وارد بورس شود، نه تنها از آن استقبال نمی شود بلکه 10 سال نیز عقب تر می رود، بنابراین افراد می گویند که این
صنعت سوددهی کمی در بازار سرمایه دارد و سرمایه گذارانی که اکنون در این صنعت حضور دارند، دچار تردید می شوند. در نتیجه

 
صنعت گردشگري باید زمانی وارد بورس شود که مطمئن باشد در این بازار موفق می شود.» 

 
فرهنگ سازي در صنعت گردشگري 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی درباره فرهنگ سازي در حوزه گردشگري براي ورود به بازار سرمایه گفت: «زمانی که
ما اقدام به فرهنگ سازي براي ورود هتل داران به بازار سرمایه کردیم، بورس افت کرد. با این حال تلاش کردیم تا آن ها را با بازار

 
سرمایه آشنا کنیم و به آن ها بیاموزیم که این بازار چه پتانسیل هایی براي آن ها به ارمغان می آورد.» 

مونسان با اشاره به تمایل هتل داران براي ورود به بورس گفت: «برخی از هتل داران بزرگ اقدام به ورود به بورس کردند، اما با دو
مانع جدي روبر شدند، یکی از آن ها با ورود به بازار سرمایه، به شدت ریزش داشت و دیگري نیز نتوانست از این محل براي تامین

 
منابع مالی مورد نیاز پروژه هاي خود اقدام کند.» 

 
او تاکید کرد: «در حال حاضر بازار سرمایه نیز زیرساخت هاي لازم براي تامین منابع مالی پروژه هاي حوزه گردشگري را ندارد.» 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی با تاکید بر لزوم ورود صنعت گردشگري به بازار سرمایه، عنوان کرد: «صنعت
گردشگري حتما وارد بازار سرمایه می شود، زیرا این یک فرصت در بازار سرمایه است. اکنون که دولت نیز در حال تغییر است،
بنابراین بازار سرمایه بهترین نقطه براي تامین مالی محسوب می شود، زیرا وقتی افراد می توانند با هزینه کم، از بازار سرمایه منابع

 
مالی خود را تامین کنند، چه نیازي به دریافت تسهیلات با نرخ هاي بالاست.» 



او با تاکید بر اینکه عرضه اولیه در بورس باید موفق باشد، گفت: «در صورتی که عرضه اولیه صنعت گردشگري ناموفق باشد تا سال
هاي طولانی این صنعت وارد بازار سرمایه نمی شود. زیرا این عرضه نمونه موفق یا ناموفق براي باقی هتل ها خواهد شد. تنها در

 
صورت موفق شدن عرضه اولیه می توان انتظار هجوم ورود فعالان صنعت گردشگري به بازار سرمایه را داشت.» 

دکتر مونسان با بیان اینکه رویداد هاي منفی منجر به کاهش سرمایه گذاري بخش خصوصی در کشور نشد، اضافه کرد: «درحال
حاضر در حوزه گردشگري حدود 157 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري وجود دارد. نزدیک به 23 هزار میلیارد تومان پروژه تنها در
دولت دوازدهم به پایان رسیده است. بیش از 400 هتل در دولت وقت به اتمام رسیده است و بیش از2200 واحد بوم گردي افتتاح
شده است؛ حدود هفت هزار موافقت اصولی براي پروژه هاي این صنعت صادر شده است که حدود 300 پروژه جدید را به آن اضافه

 
خواهد کرد، بنابراین می توان گفت رونق صنعت گردشگري در حال حاضر خوب است.» 

او با ابراز امیدواري به ورود صنعت گردشگري به بازار سرمایه طی سال هاي آینده، تاکید کرد: «ورود به بازار سرمایه قطعی است و
باید از این محل براي تامین مالی پروژه ها اقدام کرد، اما باید این را در نظر گرفت که سهامداران نیز دچار زیان نشوند و معاملات این

حوزه، روان باشد.»



وزیر صمت از طرح توسعه اي فرش افشار زرینه میاندوآب بازدید کرد

منبع: ایرناشماره خبر:  168  |  تاریخ: 1400/03/07

مهاباد- ایرنا- علیرضا رزم حسینی وزیر صنعت، معدن و تجارت، به همراه استاندار آذربایجان غربی و نماینده مردم میاندوآب
در مجلس و مسوولان استانی و شهرستانی امروز /جمعه/ از فاز پنج شرکت فرش صنعتی "افشار زرینه" و "ستاره افشار"

میاندوآب در قالب طرح توسعه اي در شهرك صنعتی شهید باکري این شهرستان بازدیدکرد

مهاباد- ایرنا- علیرضا رزم حسینی وزیر صنعت، معدن و
تجارت، به همراه استاندار آذربایجان غربی و نماینده مردم
میاندوآب در مجلس و مسوولان استانی و شهرستانی امروز
/جمعه/ از فاز پنج شرکت فرش صنعتی ""افشار زرینه"" و
""ستاره افشار"" میاندوآب در قالب طرح توسعه اي در

 
شهرك صنعتی شهید باکري این شهرستان بازدیدکرد 

به گزارش ایرنا، رییس هیات مدیره و مدیرعامل شرکت
فرش افشار زرینه میاندوآب در حاشیه بازدید وزیر صمت از
فاز جدید توسعه اي این شرکت، اظهار داشت: این شرکت

با یک ربع قرن سابقه فعالیت، توانسته اولین تکنولوژي تولید فرش ماشینی جهان را در شمال غرب کشور در میاندوآب راه اندازي

 
کند. 

عزیز بکتاش افزود: براي راه اندازي این کارخانه هزار میلیارد تومان هزینه شده و براي 300 نفر به شکل مستقیم و 700 نفر هم به

 
صورت غیرمستقیم اشتغال زایی کرده است. 

وي با بیان اینکه همچنین براي راه اندازي فاز جدید یک هزار و 200 میلیارد ریال هزینه شده است، گفت: 40 درصد محصول تولیدي

 
این شرکت در فروشگاه هاي زنجیره اي و تعاونی و 60 درصد دیگر نیز به واسطه روابط تجاري با 22 کشور جهان صادر می شود. 

مدیرعامل شرکت فرش افشار زرینه و ستاره افشار میاندوآب با بیان اینکه براي راه اندازي فاز جدید یک هزار و 200 میلیارد ریال
سرمایه گذاري شده است، افزود: این واحد تولیدي در زمینی به مساحت پنج هزار مترمربع در جوار چهار سالن تولید دیگر راه اندازي

 
شده است. 

بکتاش با بیان اینکه پس از چهار سال پیگیري به علت تحریم هاي ظالمانه و رفع مشکل حمل و نقل دریایی و ارزي تجهیزات به
کارخانه رسید، اظهار داشت: فرش تولیدي در این فاز، یک هزار و 500 شانه با تراکم چهار هزار و 500 تراکم و عرض چهار متر یکی از

 
بهترین و کم نظیر ترین ها در جهان است. 

وي اضافه کرد: این مجموعه تولیدي روزانه با تولید 480 مترمربع فرش با 22 کشور جهان از جمله کشورهاي عراق، ترکیه، جمهوري



آذربایجان، روسیه، چین، هند، افغانستان، پاکستان، قزاقستان، تاجیکستان، آلمان، استرالیا، سوئد، لبنان و با چند کشور دیگر مبادلات

 
تجاري دارد. 

وي با اشاره به مشکلات تولید نیز گفت: رفع تعهد ارزي یکی از مشکلات در سر راه صادرات است، به طوري که چهار سال پیش
سالانه 17 میلیون دلار صادرات داشتیم ولی اکنون به پنج میلیون دلار رسیده است و با شرایط بازار، سرمایه تولید کنندگان از بین

 
می رود. 

بکتاش همچنین با اشاره به تکمیل ظرفیت شهرك صنعتی میاندوآب گفت: این شهرك نیاز به توسعه دارد و باید مورد توجه قرار

 
گیرد. 

 
وزیر صنعت، معدن و تجارت در سفري 2 روزه میهمان فعالان اقتصادي و تولیدي آذربایجان غربی است. 

بازدید از پایانه مرزي تمرچین، جلسه با کولبران، بازدید از معدن زرشوران تکاب و افتتاح چندین واحد صنعتی در شهرستان هاي

 
نقده، مهاباد، میاندوآب و بوکان از برنامه هاي روز نخست سفر وزیر صنعت به آذربایجان غربی است. 

در ادامه سفر و در روز دوم، وزیر صنعت در جلسه گفت و گوي دولت و بخش خصوصی شرکت خواهد کرد و مشکلات فعالان

 
اقتصادي این استان را خواهد شنید. 

در میاندوآب چهار واحد تولیدي فرش صنعتی با اشتغال زایی براي 124 نفر وجود دارد که میزان ظرفیت اسمی تولید سالانه آنها

 
540 هزار متر مربع در سال است 

 
برچسب ها 

 
- فرش 

 
- رونق تولید 

 
- آذربایجان غربی 

 
- علیرضا رزم حسینی 

 
- میاندوآب 

- محمدمهدي شهریاري



امام جمعه همدان: حمایت از تولید باید علمی و عملی باشد

منبع: ایرناشماره خبر:  169  |  تاریخ: 1400/03/07

همدان- ایرنا- نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه همدان گفت: حمایت از تولید باید علمی و عملی باشد و اقدامات
دراین زمینه باید عملیاتی و نمود عینی داشته باشد چراکه با وعده مشکلات حل نخواهد شد.

همدان- ایرنا- نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه
همدان گفت: حمایت از تولید باید علمی و عملی باشد و
اقدامات دراین زمینه باید عملیاتی و نمود عینی داشته

 
باشد چراکه با وعده مشکلات حل نخواهد شد. 

به گزارش ایرنا، حجت الاسلام و المسلمین "حبیب االله
شعبانی موثقی" روز جمعه با حضور در جمع کارکنان

شرکت دانش بنیان تولید خمیر دندان گیاهی همدان، اظهار داشت: حمایت از تولید و رفع موانع مطالبه جدي تولیدکنندگان است که

 
باید مورد توجه مسوولان و متولیان امر قرار گیرد. 

وي با تمجید از فعالیت شرکتهاي دانش بنیان در استان همدان، افزود: جوانان متخصص و اندیشمند با حضور متعهدانه در این عرصه

 
ضمن افتخارآفرینی نقش موثري در رونق تولید و ایجاد اشتغال و توسعه اقتصادي کشور دارند. 

نماینده ولی فقیه در استان همدان با تاکید بر اینکه حمایت از تولید کننده در سال تولید، پشتیبانی و مانع زدایی یک امر مهم و
ضروري است، افزود: اینکه تولید کننده ما آنقدر نسبت به کشور خود تصعب دارد و با وجود همه سختی ها و موانعی که در مسیر

 
تولید وجود دارد، تصمیم به ماندن و انجام کار می گیرد، مساله اي نیست که بتوان راحت از کنار آن عبور کرد. 

وي با بیان اینکه وظیفه خود دانستم تابا حضور در این شرکت دانش بنیان از مدیران خلاق و مبتکر شرکت تقدیر کنم، یادآور شد:

 
فقط تقدیر و تشکر کافی نیست و ضرورت اصلی، حمایت از تولید کننده به معناي واقعی کلمه است. 

 
برچسب ها 

 
- سال تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها 

 
- توسعه ایران 

 
- همدان 

 
- ایرنا 

 
- شرکت دانش بنیان 

 
- جهش تولید 

 
پروندهٔ خبري 

- 1400؛ سال تولید، پشتیبانی ها، مانع زدایی ها





رییس جمهور آینده باید براي رونق اقتصادي کشور برنامه داشته باشد

منبع: ایرناشماره خبر:  170  |  تاریخ: 1400/03/07

بجنورد-ایرنا- نماینده ولی فقیه در استان خراسان شمالی گفت: اولویت اول کشور بهبود و رونق اقتصادي است و رییس
جمهور آینده باید در این زمینه طرح و برنامه داشته باشد.

بجنورد-ایرنا- نماینده ولی فقیه در استان خراسان شمالی
گفت: اولویت اول کشور بهبود و رونق اقتصادي است و
رییس جمهور آینده باید در این زمینه طرح و برنامه داشته

 
باشد. 

به گزارش ایرنا حجت الاسلام والمسلمین رضا نوري در
خطبه هاي نماز جمعه مرکز استان با اشاره به روز قانون و
روز مجلس و سخنان رهبري اظهار داشت: انتخابات بستري
است که مردم در تعیین سرنوشت کشور در حوزه هاي
مختلف سیاسی و اقتصادي در آن شرکت می کنند و آینده

 
و سرنوشت کشور در زمینه هاي مختلف بسته به انتخابات دارد. 

وي با تاکید بر لزوم تبعیت از قانون در تمام زمینه ها از جمله انتخابات گفت: سرکشی در برابر قانون، دیکتاتوري است، انتخابات،
قانون خود را دارد، کسی حق ندارد بگوید که اگر تایید صلاحیت نشوم راي نمی دهم و یا جلوي راي دادن مردم را می گیرم، کسی

 
حق ندارد در صورتی که در انتخابات پیروز نشد، اغتشاش کند. 

امام جمعه بجنورد اظهارداشت : در تمام دنیا مرجعی براي بررسی صلاحیت داوطلبان انتخابات وجود دارد و در ایران این امر بر عهده

 
شوراي نگهبان گذاشته شد و همیشه بنیانگذار جمهوري اسلامی و رهبر معظم انقلاب اسلامی از شوراي نگهبان حمایت کردند. 

حجت الاسلام نوري اولویت رییس جمهوري منتخب را اقتصاد و بهبود معیشت مردم اعلام کرد و خاطرنشان کرد : اگرچه ما در سایر
حوزها نیز با مشکلاتی مواجه ایم، ولی هیچ کدام این موارد اولویت نیست، اولویت اول اقتصاد و معیشت مردم و بهبود آن است، در
شرایط کنونی و بویژه با شیوع کرونا اقتصاد دچار مشکل شد و رییس جمهور آینده باید براي اشتغال و روتق اقتصاد برنامه و طرح

 
داشته باشد. 

رییس شوراي امر به معروف و نهی از منکر استان خراسان شمالی تصریح کرد : کسی که در مسند ریاست جمهوري قرار می گیرد،
باید از توان و ظرفیت جوانان براي شکوفایی اقتصاد استفاده کند، ما ظرفیت هاي فراوانی در کشور داریم، وقتی در نانو، هسته اي و یا

 
سایر موارد توان داریم، قطعا جوننان ما در زمینه اشتغال و به راه انداختن کارگاهها هم می توانند اقدام کنند. 

حجت الاسلام نوري بهره گیري از توان داخلی را از دیگر وظایف رییس جمهوري منتخب اعلام کرد و اظهارداشت : داشتن اعتقاد به
توان داخل است، اگر از واردات بی رویه کالا از خارج جلوگیري شود و تولید داخلی مورد حمایت قرار گیرد، قطعا کشور به خارج بی



 
نیاز می شود و رییس جمهور منتخب مردم در انتخابات 28 خرداد 1400 باید این برنامه ریزي را کار خود قرار دهد. 

وي بهره گیري از منویات رهبر معظم انقلاب را از دیگر ویژگی رییس جمهوري آینده دانست و گفت : رییس جمهوري که وارد عرصه
می شود باید منویات رهبري را سرلوحه کارها قرار دهد، از منافع مردم حمایت کند، نگذارد منافع ملی قربانی زیاده خواهی دشمن

 
شود. 

نماینده ولی فقیه در استان خراسان شمالی با اشاره به وظایف شوراهاي اسلامی شهر و روستا گفت: کسی که وارد عرصه انتخابات می

 
شود، نباید دنبال تخریب و تهمت باشد، فضاي انتخابات باید رقابتی باشد، اما تهمت و بدگویی نباید ابزار رسیدن به اهداف قرار گیرد. 

انتخابات سیزدهمین دوره ریاست جمهوري ، ششمین دوره شوراهاي اسلامی شهر، روستا و عشایري همزمان با سراسر کشور 28

 
خردادماه جاري در استان خراسان شمالی برگزار می شود. 

 
برچسب ها 

 
- بجنورد 

 
- انتخابات 1400 

 
- امام جمعه بجنورد 

 
- توسعه اقتصادي 

 
- شوراي نگهبان 

 
- اشتغال زایی 

 
- خراسان شمالی 

 
- رهبر معظم انقلاب 

 
پروندهٔ خبري 

- انتخابات 1400



مهمترین برنامه هاي اقتصادي مهرعلیزاده

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  171  |  تاریخ: 1400/03/07

مهمترین برنامه هاي اقتصادي مهرعلیزاده،نامزد انتخابات

 
ریاست جمهوري : 

 
کنترل تورم 

 
حل مشکلات اشتغال 

 
معیشت مردم 

 
تصحیح نظام بانکی 

 
از بین بردن زمینه هاي رانت و فساد 

 حجم ویدیو: 1.38M | مدت زمان ویدیو: 00:00:44 دانلود ویدیو

0:00



دولت با اختصاص 42هزار میلیارد ریال تخفیف سود از کولبران حمایت کرده

است

منبع: ایرناشماره خبر:  172  |  تاریخ: 1400/03/07

کرمانشاه- ایرنا- معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزیر کشور با اشاره به اقدامات دولت در سال هاي اخیر
براي ساماندهی کولبران، گفت: اختصاص 42 هزار میلیارد ریال تخفیف سود بازرگانی براي ساماندهی فعالیت هاي موسوم به

کولبري یکی از این اقدامات است.

کرمانشاه- ایرنا- معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه
منطقه اي وزیر کشور با اشاره به اقدامات دولت در سال
هاي اخیر براي ساماندهی کولبران، گفت: اختصاص 42
هزار میلیارد ریال تخفیف سود بازرگانی براي ساماندهی

 
فعالیت هاي موسوم به کولبري یکی از این اقدامات است. 

به گزارش ایرنا؛ «بابک دین پرست» روز جمعه در جریان
سفر به استان کرمانشاه با هدف آخرین وضعیت اجراي
آیین نامه ساماندهی مبادله در بازارچه هاي غیررسمی
موقت مرزي (موسوم به کوله بري) در جمع کولبران

شهرستان پاوه در نوار مرزي شهر نوسود، افزود: دولت در سال هاي اخیر براي بهبود معیشت مرزنشینان و ایجاد اشتغال پایدار

 
تصمیمات مهمی را در قالب تصویب نامه ها ابلاغ کرده است. 

وي اختصاص 42 هزار میلیارد ریال تخفیف سود بازرگانی براي ساماندهی فعالیت هاي موسوم به کولبري را گامی مهمی در این راستا
دانست و گفت: باید دلایل عدم بهره مندي مطلوب از این شرایط بر اساس وضعیت کنونی فعالیت کولبران در مرزها بررسی و مشخص

 
شود. 

او تاکید کرد که باید بررسی شود چرا از ظرفیت ایجاد شده براساس موضوع ماده 9 تصویب نامه و تبصره آن براي استفاده هر خانوار

 
مرزنشین از حداکثر 28 میلیون ریال ماهیانه تخفیف سود بازرگانی به صورت کامل استفاده نشده است. 

وي در ادامه سخنانش اظهار داشت: اجراي آیین نامه و رفع مشکلات کولبران مورد تأکید وزیر کشور براي ایجاد اشتغال پایدار و بهبود

 
وضعیت معیشت مرزنشینان است و برهمین اساس در این سفر به صورت میدانی مشکلات را پیگیري کردیم. 

وي افزود: بر اساس تصمیمات اتحاذ شده و دستور وزیر کشور تکلیف و وظیفه داریم علاوه بر تجمیع امکانات و ظرفیت ها و ایجاد
هماهنگی در بین دستگاه هاي اجرایی ذیربط براي اجراي تکالیف مشخص شده به منظور ساماندهی فعالیت هاي کولبران؛ همه پرونده
هاي مهم مربوط به ماموریت هاي وزارت کشور را به سرانجام برسانیم و ریل گذاري مشخصی انجام دهیم تا در دولت بعدي این مهم

 
تداوم یابد. 



 
اجراي صحیح آیین نامه کلید حل مشکلات کولبران است 

دبیر شوراي توسعه و امنیت پایدار شرق و غرب و کشور با بیان اینکه بی شک آموزش می تواند راهکاري مناسب براي تسهیل اجراي
آیین نامه ساماندهی مبادله در بازارچه هاي غیررسمی موقت مرزي (موسوم به کوله بري) و بهره مندي خانوارهاي مرزنشین از حمایت
هاي دولت باشد؛ گفت: اجراي صحیح آیین نامه کلید اصلی حل مشکلات کولبران است که با ارائه مشوق هاي مناسب براي رفع
مشکلات مردم و همکاري سایر نهادها می توانیم فعالیت هاي غیرقانونی را محدود و زمینه فعالیت قانونی کولبران را با برخورداري از

 
حمایت هاي صورت گرفته از جمله تخفیف هاي سودبازرگانی بیشتر از گذشته فراهم کنیم. 

دین پرست در ادامه این جلسه ضمن تأکید بر ارائه گزارش هاي مورد نیاز در مدت یک هفته توسط دستگاه هاي اجراي متولی با
رویکرد دریافت اطلاعات دقیق و موثق با هدف فراهم شدن زمینه اتخاذ تمهیدات مناسب در راستاي ارتقاي سطح معیشت مرزنشینان،
افزود: یکی از اهداف مهم دولت حل مشکلات کولبران با اجراي آیین نامه است و به همین منظور در این سفر به صورت میدانی در

 
منطقه مرزي بخش نوسود حضور یافته و از نزدیک و بدون واسطه، در جریان مشکلات کولبران قرار گرفتیم. 

وي تصریح کرد: در این سفر می خوایهم این موضوع را برررسی کنیم که چرا باوجود ابلاغ آیین نامه مصوب هیات دولت در چهار سال
گذشته و تعیین تسهیلات و معافیت هاي قابل توجه، کماکان خارج از چارچوب هاي ابلاغی و مصوب، اقدام به واردات کالا در قالب

 
کولبري می نمایند. 

 
مشکلات موجود در مرزها توسط صمت بررسی شود 

معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور در ادامه این نشست تأکید کرد: اداره صمت براساس تکالیف قانونی
موظف است گزارشی از روند اجراي آیین نامه به صورت دقیق تهیه کند و با همکاري دیگر نهاد بررسی شود که آیا همه خانوارهاي

 
مرزنشین امکان برخورداري عادلانه از مشوق هاي و طرح هاي حمایتی را دارند. 

دین پرست افزود: بر اساس مصوبات نشست این سفر گزارش هاي آخرین وضعیت انبارها، بازارچه ها، دلایل عدم ترخیص و مشکلات
موجود به انضمام روند همکاري بهداشت و شرایط قرنطینه در مرزهاي استان تهیه و براي حل این موانع در اسرع وقت با بررسی

 
کارشناسی اقدام می شود. 

دبیر شوراي توسعه و امنیت پایدار شرق و غرب و کشور با یادآوري این مهم که توسعه اقتصاد در مرزها، بهبود وضعیت معیشت
مرزنشینان و اشتغال پایدار از اهداف دولت براي استان هاي مرزي است؛ گفت: ظرفیت هاي اقتصادي شهرستانهاي پاوه و ثلاث
باباجانی را نیز بررسی و احصاء کرده ایم و در فرصت باقیمانده طرحی با امکان سنجی مناسب براي ایجاد مشوق هاي سرمایه گذاري با

 
هدف گسترش اشتغال پایدار در حوزه ظرفیت هاي اقتصادي و به ویژه طرح هاي گلخانه اي مصوب و انجام خواهیم داد. 

استان کرمانشاه با جمعیت 2 میلیون نفري حدود 21 هزار خانواده مرزنشین دارد. این استان داراي پنج مرز رسمی و یک بازارچه و

 
371 کیلومتر مرز مشترك با کشور عراق است. 

 
بخش نوسود با بیش از هشت هزار نفر جمعیت در حدود 50 کیلومتري شهر پاوه واقع شده است. 

 
برچسب ها 



 
- هیات دولت 

 
- وزارت کشور 

 
- نوسود 

 
- ثلاث باباجانی 

 
- کوله بر 

 
- کوله بري 

- پاوه



برگزاري کنفرانس بین المللی تجارت آنلاین "ولادي قفقاز اکسپو-2021"

منبع: ایرناشماره خبر:  173  |  تاریخ: 1400/03/07

آژانس اوراسیا در تاریخ 31 مه 2021، اولین مرحله کنفرانس بین المللی تجارت آنلاین "ولادي قفقاز اکسپو-2021" را
برگزار می کند.

 آژانس اوراسیا در تاریخ 31 مه 2021، اولین مرحله

 
کنفرانس بین المللی تجارت آنلاین ""ولادي قفقاز اکسپو-2021"" را برگزار می کند. 

 
در این رویداد شرکت هایی از مناطق مختلف روسیه، کشورهاي اتحادیه گمرکی و جمهوري اسلامی ایران شرکت می کنند. 

 
هدف از این رویداد ایجاد روابط تجاري مستقیم شرکت ها وکارآفرینان با همکاران دیگر مناطق و کشورها است. 

 
 

ابزار کنفرانس- معرفی آزاد از سوي شرکت هاي صادراتی و وارداتی براي ارائه محصولات خود به طیف وسیعی از مصرف کنندگان

0:00



 
بالقوه است. 

 
در چارچوب این کنفرانس، امضاي توافق نامه هاي تجاري با شرکت هاي جمهوري اسلامی ایران برنامه ریزي شده است. 

 
آژانس اوراسیا یک موسسه خصوصی براي توسعه تجارت خارجی است. این رویداد توسط دولت شهر ولادي قفقاز پشتیبانی می شود. 

 
ما هم از بازرگانان فعال و هم از افرادي که قصد انجام فعالیت هاي کارآفرینی دارند دعوت می کنیم تا در این کنفرانس شرکت کنند. 

شرکت هاي که علاقه هستند تا محصولات خود را در این رویداد ارائه کنند، باید فایل محصولات خود را در قالب پی دي اف براي

 
برگزارکنندگان ارسال کنند. 

آغاز کنفرانس: ساعت 11:00 تاریخ 31 مه 2021 به وقت مسکو و ساعت 12 و 30 دقیقه در تاریخ 10 خرداد ماه 1400 به وقت

 
تهران است. 

 
 Zoom

 
 https://us02web.zoom.us/j/88926779809

 
 id: 889 2677 9809

این رویداد در آدرس زیر برگزار می شود: اوستیاي شمالی-آلانیا، شهر ولادي قفقاز، خیابان تلمان 29، سالن کنفرانس موسسه معدن و

 
متالورژي قفقاز شمالی، خانه دانشمندان. 

 
شماره تلفن هاي تماس: 

 
54-05-877 (988) 7+ (قدرت، براي شرکت کنندگان ایرانی زبان) 

 
م. خ 
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درآمد ایران از پارس جنوبی چقدر است؟

شماره خبر:  174  |  تاریخ: 1400/03/07
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

توسعه میدان مشترك پارس جنوبی و افزایش 2.5 برابري برداشت از این میدان مشترك در دولت تدبیر و امید، افزایش
درآمد ایران از آن را به همراه داشته، تا آنجا که به گفته مدیرعامل شرکت نفت و گاز پارس، ایران در مجموع درآمدي 335

میلیارد دلاري (ارزش محصولات تولیدي) از این میدان مشترك داشته است.

توسعه میدان مشترك پارس جنوبی و افزایش 2.5 برابري برداشت از این میدان مشترك در دولت تدبیر و امید، افزایش درآمد
ایران از آن را به همراه داشته، تا آنجا که به گفته مدیرعامل شرکت نفت و گاز پارس، ایران در مجموع درآمدي 335 میلیارد دلاري

 
(ارزش محصولات تولیدي) از این میدان مشترك داشته است. 

 
انرژي  

حدود 20 سال است که ایران برداشت گاز از میدان مشترك پارس جنوبی را آغاز کرده و در این مدت همواره تولید ایران از این

 
مخزن مشترك افزایش داشته با این حال تا چند سال پیش این برداشت همواره کمتر از قطر بوده است. 

قطر تولید گاز خود از پارس جنوبی را پیش از ایران آغاز کرده بود. ایران اما در سال 81 با بهره برداري از فاز هاي 2 و 3 نخستین

 
تولید گاز را از این میدان انجام داد و با سرعتی منطقی، رشد تولید ادامه داشت. 

هر چند که در آن زمان نیز تولید قطر بیشتر از ایران بود اما فاصله تولید با بهره برداري از فازهاي مختلف از سوي ایران، حفظ می

 
شد. 

با توجه به اینکه حدود 60 درصد از مساحت میدان مشترك پارس جنوبی و 60 درصد از حجم گاز درجاي آن در سمت قطر قرار

 
دارد، این فاصله تولید منطقی بود و قطر حدود 20 درصد بیشتر از ایران از این میدان برداشت می کرد. 

از سال 84 اما این فاصله تولید بیشتر شد و در حالی که قطر با تکیه بر سرمایه و توان فنی شرکت هاي بین المللی هر روز بر تولید



گاز خود اضافه می کرد، ایران اما به دلیل تحریم ها و همچنین پراکندگی منابع مالی، از رقیب خود در برداشت گاز جا ماند تا آنجا که

 
تولید گاز قطر از پارس جنوبی در مقایسه با ایران در سال 88 حدود دو برابر شد. 

با اینکه در آن سال ها ایران فازهاي 35 ماهه را تعریف کرده بود اما در عمل نتوانست چیزي به تولید گاز ایران اضافه کند. این فاصله

 
تولید تا سال 92 ادامه داشت. 

 
قطر هم البته در آن سال ها سطح تولید خود را ثابت نگه داشت و همین امر باعث شد تا برداشت بیشتري از ایران داشته باشد. 

با روي کار آمدن دولت تدبیر و امید و برنامه ریزي براي بهره برداري از فازهاي باقیمانده پارس جنوبی، شتاب توسعه در این میدان
مشترك از سوي ایران بیشتر شد و همین امر کمک کرد تا سال 96، با بهره برداري از فازهاي 12، 15 و 16، 17 و 18، 19 و 20 و

 
21، تولید گاز ایران از پارس جنوبی با قطر برابر شود. 

 
این نخستین بار بود که ایران توانست سهمی برابر با کشورهمسایه در تولید گاز از این میدان مشترك داشته باشد. 

درآمد ایران از پارس جنوبی چقدر است؟ با بهره برداري تدریجی از فازهاي 13، 14، 22، 23 و 24 تولید گاز در سمت ایران از قطر

 
پیشی گرفت و ایران درحال حاضر از میدان مشترك پارس جنوبی، 15 درصد بیشتر از قطر گاز تولید می کند. 

این امر باعث شد تا ایران تولید تجمعی خود را از این میدان افزایش دهد و به گفته مدیرعامل نفت و گاز پارس، در حالی که در سال
81، در مجموع 12 میلیارد متر مکعب گاز از این میدان در سمت ایران تولید شده بود، این رقم درحال حاضر به 220 میلیارد متر

 
مکعب افزایش یافته است. 

«محمد مشکین فام» اواخر سال گذشته در نخستین پنل از ششمین کنگره راهبردي و نمایشگاه نفت و نیرو همچنین میزان برداشت
تجمعی از این میدان مشترك را هزار و 861 میلیارد مترمکعب گاز غنی عنوان کرد و گفت: ارزش این میزان از گاز برداشت شده از

 
پارس جنوبی در مجموع 335 میلیارد دلار برآورد شده است. 

مدیرعامل شرکت نفت و گاز پارس در ادامه به وضعیت تولید گاز پارس جنوبی در مقایسه با تولید گاز کشور اشاره کرد و گفت: پارس
جنوبی در سال 81 و همزمان با آغاز برداشت گاز، سهمی 10 درصدي از تولید گاز کل کشور را در اختیار داشت، در حالی که با

 
توسعه فازهاي این میدان، هم اکنون نزدیک به 70درصد از تولید گاز کشور از پارس جنوبی تأمین می شود. 

با توجه به اقدامات انجام شده در 8 سال گذشته، تولید گاز از میدان مشترك پارس جنوبی از سوي ایران از 282 میلیون متر مکعب

 
در روز به بالاي 700 میلیون متر مکعب رسیده که نشان دهنده رشد 2.5 برابري ایران در برداشت گاز از این میدان است. 

از سوي دیگر، با توسعه میدان مشترك گازي پارس جنوبی علاوه بر تامین 75 درصد از گاز کشور از این میدان، همچنین توسعه
صنعت پتروشیمی نیز در کشور انجام شد. همچنین جایگاه ایران در میان تولیدکنندگان گاز در دنیا نیز ارتقا داشته و سبد صادراتی

 
کشور با توجه به جایگزینی سوخت مایع با گاز متنوع تر شده است. 

خودکفایی در تولید بنزین با تکیه بر میعانات گازي تولیدي از پارس جنوبی با بهره برداري از پالایشگاه ستاره خلیج فارس از دیگر

 
دستاوردهاي توسعه این میدان گازي مشترك به شمار می رود. 



در مجموع با توجه به اینکه سهم ساخت داخل در توسعه این میدان 60 درصد برآورد می شود، این امر باعث بهبود زیرساخت هاي

 
توسعه صنعتی و اشتغال زایی در کشور شده است. 

میدان مشترك پارس جنوبی که در بستر خلیج فارس و مرز مشترك ایران و قطر قرار دارد، بزرگترین میدان گازي جهان است.

 
مجموع ذخایر گازي این میدان 39 تریلیون متر مکعب و ذخایر میعانات گازي آن نیز 56 میلیارد بشکه است. 

از این میزان سهم ایران در بخش گاز آن 14 تریلیون متر مکعب و در میعانات گازي 18 میلیارد بشکه برآورد می شود که معادل 8

 
درصد از کل گاز جهان است. 



توسعه خانه خلاقیت و کارآفرینی و اشتغال پایدار در شهرستان لنجان

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  175  |  تاریخ: 1400/03/07

دانشگاه آزاد اسلامی واحد لنجان

 
 

 
 

سیدمسعود داودي در نشست تعاملی با شهردار و معاونان شهري فولادشهر در مکان شهرداري با تاکید بر مستعدبودن شهرستان
فولادشهر اظهار کرد: دانشگاه آزاد اسلامی واحد لنجان در نظر دارد با استفاده از ظرفیت هاي موجود در منطقه براي توسعه مدارس

 
سما، دانشکده مهارت و کارآفرینی و و اشتغال پایدار اقدام کند . 

وي بیان کرد: دانشگاه آزاد اسلامی با بررسی و پژوهش در زمینه ظرفیت ها و نیازهاي شهرستان لنجان، برنامه ریزي مستمر و
بلندمدت براي ارتقاي شرایط تحصیلی دانش آموزان انجام داده است و درنتیجه با راه اندازي مجموعه مدارس سما ازجمله پیش
دبستان و دبستان دخترانه در فولادشهر، هنرستان فنی حرفه اي غیردولتی پسرانه در فولادشهر و هنرستان فنی و حرفه اي دخترانه

 
در زرین شهر در طرح توسعه مهر 1400 شرایط تحصیلی دانش آموزان را فراهم کرده است . 

مدیر مرکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی واحد لنجان هم با تاکید بر راه اندازي خانه هاي خلاقیت و مهارت افزایی اظهار کرد: خانه هاي
خلاق مانند حامی آگاه و حرفه اي، تلاش می کنند تا کسب و کارهاي نوین و خلاقانه مبتنی بر صنایع نرم و فرهنگی در شهرستان راه

 
اندازي شده و استارت آپ هاي صنایع فرهنگی و خلاق، زیر چتر حمایت هاي این نهاد، مراحل رشد خود را طی کنند . 

مجید اصلانی با بیان اینکه براي توسعه و پیاده سازي سراهاي نوآوري و خانه هاي خلاق نیاز به فضا داریم، تاکید کرد: دانشگاه آزاد



اسلامی لنجان بر اساس یک برنامه مدون در راستاي تحقق شعار سال براي مانع زدایی و تخصیص پشتیبانی حداکثري و کمک به

 
فرهنگ شهروندي براي راه اندازي خانه خلاق و سراي نوآوري در شهر فولادشهر به حمایت مدیران شهري شهرستان نیاز دارد . 

حسین ایزدي، شهردار فولادشهر نیز با بیان اینکه تعامل و همکاري دو نهاد علمی و خدماتی تاثیرگذار در توسعه پایدار جامعه در
زمینه هاي اجتماعی، فرهنگی، عمرانی و آموزش شهروندي اثرات مثبتی به جا خواهد گذاشت، گفت: شهر فولادشهر شهري فرهنگی
با اقوام گوناگون و ظرفیت بالااست؛ بنابراین با توجه به گستردگی حوزه خدمات شهري براي ارائه خدمت بهتر و بیشتر به مردم خوب
و فرهنگ دوست فولادشهر از همکاري و مشاوره دانشگاهیان و حوزه هاي علمی استقبال و از هرگونه همکاري در راستاي توسعه

مراکز علمی و فرهنگی حمایت می کنیم .



اصفهانی ها براي رئیس جمهور سیزدهم نامه می نویسند/ نگارش نامه ایرانیان

1400 برگزیده دارد

منبع: خبرگزاري علم و فناوريشماره خبر:  176  |  تاریخ: 1400/03/07

مسئول بسیج اساتید استان اصفهان، گفت: در راستاي اقدام به راه اندازي «پویش ملی نامه ایرانیان به رئیس
جمهورسیزدهم»؛ محورهاي اصلی پویش ملی-استانی نامه ایرانیان به رئیس جمهور سیزدهم آماده و رونمایی کردیم.

 به همت نهضت استادي بسیج اصفهان؛ اصفهانی ها براي
رئیس جمهور سیزدهم نامه می نویسند/ نگارش نامه ایرانیان 1400 برگزیده دارد مسئول بسیج اساتید استان اصفهان، گفت: در
راستاي اقدام به راه اندازي «پویش ملی نامه ایرانیان به رئیس جمهورسیزدهم»؛ محورهاي اصلی پویش ملی-استانی نامه ایرانیان به
رئیس جمهور سیزدهم آماده و رونمایی کردیم. به گزارش خبرگزاري علم و فناوري از اصفهان، محمد باقري مسئول بسیج اساتید
استان اصفهان با اشاره به اهمیت نگاه ویژه نهضت استادي بسیج به مسائل و مشکلات کشور و با تاکید بر نقش تاثیر گذار مردم در
کمک به حل مشکلات، گفت: در راستاي اقدام به راه اندازي «پویش ملی نامه ایرانیان به رئیس جمهورسیزدهم»؛ محورهاي اصلی
«پویش ملی-استانی نامه ایرانیان به رئیس جمهور سیزدهم» آماده و رونمایی کردیم. عموم مردم می توانند در این پویش شرکت

 
کنند و نگارش نامه ایرانیان 1400 برگزیده دارد و جوایز نفیسی در سطح کشور اهدا می شود. 

باقري گفت: اقدام به راه اندازي «پویش ملی نامه ایرانیان به رئیس جمهور» با فراخوان از عموم مردم، دانشگاهیان، نخبگان، بانوان،
جوانان و راي اولی ها براي نوشتن نامه اي به رئیس جمهور سیزدهم در جهت شناسایی و حل مشکلات، انجام گرفته و مجموعه این

 
نامه ها همزمان با آیین سوگند رئیس جمهور منتخب، تدوین و به ایشان تقدیم خواهد شد. 

 
محورهاي پیشنهادي «پویش ملی نامه ایرانیان به رئیس جمهور سیزدهم» در استان اصفهان عبارتند از: 

بحران آب و خشکسالی حوزه زاینده رود، مشکلات زیست محیطی، آلودگی هوا، مشکلات زیستگاه هاي طبیعی، زمین خواري و تغییر
کاربري، سرمایه اجتماعی، اشتغال و کارآفرینی، آموزش عالی و مهارت هاي حرفه اي، بازارهاي ملی و بین المللی، فضاي مجازي و
کسب و کارهاي اینترنتی، مشکلات واحدهاي صنفی، پتانسیل صنعت گردشگري، حاشیه نشینی و روند رشد آن در کلان شهر
اصفهان، مشکلات خانوادگی، طلاق و سبک زندگی، مهاجر پذیري و مهاجرت هاي برون استانی، همسو نبودن سیماي شهري اصفهان
با شاخص هاي ایرانی اسلامی، ضعف در سیستم پدافند غیرعامل، مشکلات نظام هاي مالیاتی و بیمه اي، موانع جهش تولید، نبود

 
فضاي کسب و کار مناسب، روند بی رویه رشد فاصله طبقاتی و بیکاري. 

 
جزییات پویش ملی نامه ایرانیان به رئیس جمهور منتخب 



مسؤول بسیج اساتید استان اصفهان با بیان این که جزئیات طرح «پویش ملی نامه ایرانیان به رئیس جمهور» آماده شده، اظهار داشت:
نگاه این پویش ملی، به مسائل و اتفاقات سطح کشور است، و با توجه به مهم ترین اتفاقی که در پایان خردادماه 1400 خواهد افتاد و

 
آن بحث انتخابات ریاست جمهوري است. 

وي افزود: تجربه هاي مختلفی در سطح کشور از راي گیري هاي گوناگون همیشه داشته ایم و مردم شریف ایران اسلامی هم از این
تجربه ها با موفقیت بیرون آمده اند، این تجربه در شرایط ویژه و خاص این انتخابات بنا هست برگزار شود و وظیفه نهضت استادي
کشور و نهضت استادي بسیج اصفهان این است که بتواند در حوزهاي متعدد به خصوص حوزه حل المسائلی و حوزه حل مشکلات

 
استان و کشور داشته باشد. 

 
همه مردم به این پویش دعوت شده اند 

باقري در ادامه تصریح کرد: از همین رو در راستاي تکمیل «پویش ملی نامه ایرانیان به رئیس جمهور» که در سطح کشور و با
همکاري خبرگزاري فارس در حال انجام است، در سطح استان هم با توجه به تلاش هاي همکاران در اندیشکده هاي راهبردي و در
حوزه معاونت پژوهش و راهبردي مجموعه نهضت استانی بسیج اصفهان، تلاش هاي ویژه اي انجام شده و 35 موضوع اولویت دار
استان احصاء شده، دغدغه ما هم این است که اساتید بتوانند نقش خود را نسبت به این 35 مساله ایفا کنند و این موارد ارائه شوند و
عموم مردم، نخبگان، خبرنگاران، دانشجویان، معلمان، دانش آموزان، تجّار و غیره در این حوزه ما را یاري کنند و نامه ها نگارش و به

 
سایت اساتید کشور ارسال شود. 

مسؤول بسیج اساتید استان اصفهان ادامه داد: محورهاي پیشنهادي مطرح شده و عموم مردم می توانند در نگارش نامه شرکت کنند و
برنامه پویش ملی این است که به 1400 نامه برتر از نامه هاي برگزیده مردمی، نخبگان،دانشگاهیان و غیره جوایز نفیسی در سطح

 
کشور اهدا شود. 

 
نامه ها به صورت یک کتاب و سند تدوین و در اختیار رئیس جمهور آینده قرار می گیرد 

وي در خصوص اهداف این طرح تصریح کرد: امید است بتوانیم از این ظرفیت ها و ساختارهایی که ایجاد و نامه هایی که نگارش و
ارسال می شود هر کدام یک مساله را براي حل به رئیس جمهور آینده و به خصوص مسؤولان دولت در استان اصفهان ارائه کنیم، در
سطح کشور کل این مطالب به صورت یک کتاب و سند تدوین خواهد شد و در اختیار رئیس جمهور آینده و نمایندگان وي در سطح

 
استان قرار خواهد گرفت. 

باقري با یادآوري این که در تاریخ 4 خردادماه جاري، همزمان با سمیناري با عنوان فتح خرمشهر، رونمایی پوستر «پویش ملی-
استانی نامه ایرانیان به رئیس جمهور» انجام گرفت، اظهار امیدواري کرد نهضت استادي بتواند یک قدم کوچک در راستا اعتلاي حضور

 
حداکثري و هماهنگی براي حضور اساتید، جامعه نخبگانی کشور و عموم مردم در انتخابات 1400 بردارد. 

 
انتشار نامه هاي منتخب 

لازم به ذکر است مهلت ارسال نامه تا پایان خرداد ماه 1400 در سامانه https://isfehan.basijasatid.ir/node/66382خواهد
بود و علاوه بر تقدیم مجموعه تمام نامه ها به رئیس جمهور منتخب، به صورت متناوب نامه هاي برتر تا روز انتخابات در رسانه هاي



 
ارتباط جمعی منتشر خواهند شد. 

مراسم رونمایی از پویش ملی نامه ایرانیان به رئیس جمهور سیزدهم با محوریت مسائل اولویت دار استان اصفهان و کشور، با حضور
مسؤولان استانی در حاشیه سمینار تخصصی فتح خرمشهر 1400 و همراه با سخنرانی و تجلیل از فاتحان و شاهدان استان شهیدپرور
اصفهان در تاریخ چهارم خرداد ماه جاري در محل سالن اجتماعات بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش هاي دفاع مقدس استان اصفهان

 
برگزار شده است. 

 
 

 
انتهاي پیام/ 

معصومه صادقی



مهمترین برنامه هاي اقتصادي مهرعلیزاده

منبع: خبرخودروشماره خبر:  177  |  تاریخ: 1400/03/07

 
مهمترین برنامه هاي اقتصادي مهرعلیزاده،نامزد انتخابات ریاست جمهوري : 

 
کنترل تورم 

 
حل مشکلات اشتغال 

 
معیشت مردم 

 
تصحیح نظام بانکی 

 
از بین بردن زمینه هاي رانت و فساد 

 
 

 
 Play Video

حجم ویدیو: 1.38M | مدت زمان ویدیو: 00:00:44 دانلود ویدیو



حضور در انتخابات پشتیبانی از راه شهداست

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  178  |  تاریخ: 1400/03/07

امام جمعه خوسف گفت : انتخابات ادامه راه شهداست و شرکت در انتخابات پشتیبانی از این راه است.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از بیرجند، حجت الاسلام والمسلمین حامد شاهبیکی امام جمعه
شهرستان خوسف گفت: جمهوري اسلامی ایران مبین نهاد هاي فرهنگی، اجتماعی، سیاسی و اقتصادي جامعه ایران بر اساس اصول و

 
ضوابط اسلامی است که انعکاس خواست قلبی امت اسلامی می باشد. 

او افزود : انتخابات بهترین کار ادامه راه شهداست، یعنی پرچمی که بدست شهدا برافراشته شده نیاز به ایستادگی توسط کسانی دارد

 
که به ارزش هاي انقلاب و خون شهدا پایبند هستند. 

امام جمعه خوسف در خصوص اهمیت شوراي نگهبان گفت : حضرت امام خمینی(ره) براي نشان دادن ارزش و اهمیت قانونی که از
نظر شوراي نگهبان عبور کرده است، مخالفان با قانون مورد تأیید شوراي نگهبان را دانسته یا ندانسته، مخالفان اسلام می دانند و می

 
فرمایند: «درکشوري که قانون حکومت نکند، خصوصاً، قانونی که قانون اسلام است، این کشور را نمی توانیم اسلامی حساب کنیم 

شاهبیکی در خصوص حمایت از تولیدات داخلی گفت: با نگاهی به سخنان رهبر معظم انقلاب در سال هاي اخیر ایشان تأکید فراوانی
بر مصرف کالاهاي ایرانی و حمایت از تولید ملی داشته و دارند چرا که زیربناي اقتصاد مقاومتی حمایت از تولید ملی، رشد و شکوفایی

 
اقتصاد در خرید از کالاهاي ایرانی و راهکار ایجاد اشتغال در صنعت، حمایت از تولید داخلی است 

حضور حداکثري پاي صندوق راي موجب تقویت نظام می شود حجت الاسلام نجمی پور خطیب جمعه سربیشه گفت : حضور
حداکثري مردم پاي صندوق هاي راي در انتخابات 28 خردادماه یکی از عوامل تقویت جمهوري اسلامی است و شرکت در انتخابات

 
یک جهاد است 

او با اشاره به جایگاه مهم قوه مجریه که دومین مقام عالی کشور بعد از رهبري است عدالت محوري و فساد ستیزیري را از دو ویژگی

 
مهم رئیس جمهور آینده بیان و خواستار توجه ویژه مردم در انتخابات پیش رو به این دو اصل شد . 

حجت الاسلام نجمی پور با اشاره به انتخابات پیش رو به کارکرد شوراي نگهبان در احراز صلاحیت ها گفت : طبق قانون فقط یک
نهاد وجود دارد که تطبیق مصادیق با قانون اساسی بر عهده اوست و وظیفه همه ما در این بزنگاه ها صیانت از جایگاه والا و بی بدیل

 
این نهاد مقدس است. 

امام جمعه سربیشه ضمن تشکر از نامزدهایی که در برابر نظر شوراي نگهبان تمکین کرده اند افزود : همه جریانات سیاسی احزاب و
گروه ها موظفند در برابر راي نهایی شوراي نگهبان تمکین کنند و عدم تمکین در برابر شوراي نگهبان مقابله با قانون است



درآمد 335 میلیارد دلاري ایران از پارس جنوبی

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  179  |  تاریخ: 1400/03/07

ایران اکونومیست- توسعه میدان مشترك پارس جنوبی و افزایش 2.5 برابري برداشت از این میدان مشترك در دولت تدبیر و
امید، افزایش درآمد ایران از آن را به همراه داشته، تا آنجا که به گفته مدیرعامل شرکت نفت و گاز پارس، ایران در مجموع

درآمدي 335 میلیارد دلاري (ارزش محصولات تولیدي) از این میدان مشترك داشته است.

حدود 20 سال است که ایران برداشت گاز از میدان
مشترك پارس جنوبی را آغاز کرده و در این مدت همواره
تولید ایران از این مخزن مشترك افزایش داشته با این حال
تا چند سال پیش این برداشت همواره کمتر از قطر بوده

 
است. 

قطر تولید گاز خود از پارس جنوبی را پیش از ایران آغاز
کرده بود. ایران اما در سال 81 با بهره برداري از فاز هاي 2
و 3 اولین تولید گاز را از این میدان انجام داد و با سرعتی

 
منطقی، رشد تولید ادامه داشت. 

هر چند که در آن زمان نیز تولید قطر بیشتر از ایران بود اما فاصله تولید با بهره برداري از فازهاي مختلف از سوي ایران، حفظ می

 
شد. 

با توجه به اینکه حدود 60 درصد از مساحت میدان مشترك پارس جنوبی و 60 درصد از حجم گاز درجاي آن در سمت قطر قرار

 
دارد، این فاصله تولید منطقی بود و قطر حدود 20 درصد بیشتر از ایران از این میدان برداشت می کرد. 

از سال 84 اما این فاصله تولید بیشتر شد و در حالی که قطر با تکیه بر سرمایه و توان فنی شرکت هاي بین المللی هر روز بر تولید
گاز خود اضافه می کرد، ایران اما به دلیل تحریم ها و همچنین پراکندگی منابع مالی، از رقیب خود در برداشت گاز جا ماند تا آنجا که

 
تولید گاز قطر از پارس جنوبی در مقایسه با ایران در سال 88 حدود دو برابر شد. 

با اینکه در آن سال ها ایران فازهاي 35 ماهه را تعریف کرده بود اما در عمل نتوانست چیزي به تولید گاز ایران اضافه کند. این فاصله

 
تولید تا سال 92 ادامه داشت. 

 
قطر هم البته در آن سال ها سطح تولید خود را ثابت نگه داشت و همین امر باعث شد تا برداشت بیشتري از ایران داشته باشد. 

با روي کار آمدن دولت تدبیر و امید و برنامه ریزي براي بهره برداري از فازهاي باقیمانده پارس جنوبی، شتاب توسعه در این میدان
مشترك از سوي ایران بیشتر شد و همین امر کمک کرد تا سال 96، با بهره برداري از فازهاي 12، 15 و 16، 17 و 18، 19 و 20 و

21، تولید گاز ایران از پارس جنوبی با قطر برابر شود. 



 
این اولین بار بود که ایران توانست سهمی برابر با کشورهمسایه در تولید گاز از این میدان مشترك داشته باشد. 

 
درآمد ایران از پارس جنوبی چقدر است؟ 

با بهره برداري تدریجی از فازهاي 13، 14، 22، 23 و 24 تولید گاز در سمت ایران از قطر پیشی گرفت و ایران در حال حاضر از

 
میدان مشترك پارس جنوبی، 15 درصد بیشتر از قطر گاز تولید می کند. 

این امر باعث شد تا ایران تولید تجمعی خود را از این میدان افزایش دهد و به گفته مدیرعامل نفت و گاز پارس، در حالی که در سال
81، در مجموع 12 میلیارد متر مکعب گاز از این میدان در سمت ایران تولید شده بود، این رقم در حال حاضر به 220 میلیارد متر

 
مکعب افزایش یافته است. 

«محمد مشکین فام» اواخر سال گذشته در نخستین پنل از ششمین کنگره راهبردي و نمایشگاه نفت و نیرو همچنین میزان برداشت
تجمعی از این میدان مشترك را هزار و 861 میلیارد مترمکعب گاز غنی عنوان کرد و گفت: ارزش این میزان از گاز برداشت شده از

 
پارس جنوبی در مجموع 335 میلیارد دلار برآورد شده است. 

مدیرعامل شرکت نفت و گاز پارس در ادامه به وضعیت تولید گاز پارس جنوبی در مقایسه با تولید گاز کشور اشاره کرد و گفت: پارس
جنوبی در سال 81 و همزمان با آغاز برداشت گاز، سهمی 10 درصدي از تولید گاز کل کشور را در اختیار داشت، در حالی که با

 
توسعه فازهاي این میدان، هم اکنون نزدیک به 70درصد از تولید گاز کشور از پارس جنوبی تأمین می شود. 

با توجه به اقدامات انجام شده در 8 سال گذشته، تولید گاز از میدان مشترك پارس جنوبی از سوي ایران از 282 میلیون متر مکعب

 
در روز به بالاي 700 میلیون متر مکعب رسیده که نشان دهنده رشد 2.5 برابري ایران در برداشت گاز از این میدان است. 

از سوي دیگر، با توسعه میدان مشترك گازي پارس جنوبی علاوه بر تامین 75 درصد از گاز کشور از این میدان، همچنین توسعه
صنعت پتروشیمی نیز در کشور انجام شد. همچنین جایگاه ایران در میان تولیدکنندگان گاز در دنیا نیز ارتقا داشته و سبد صادراتی

 
کشور با توجه به جایگزینی سوخت مایع با گاز متنوع تر شده است. 

خودکفایی در تولید بنزین با تکیه بر میعانات گازي تولیدي از پارس جنوبی با بهره برداري از پالایشگاه ستاره خلیج فارس از دیگر

 
دستاوردهاي توسعه این میدان گازي مشترك به شمار می رود. 

در مجموع با توجه به اینکه سهم ساخت داخل در توسعه این میدان 60 درصد برآورد می شود، این امر باعث بهبود زیرساخت هاي

 
توسعه صنعتی و اشتغال زایی در کشور شده است. 

میدان مشترك پارس جنوبی که در بستر خلیج فارس و مرز مشترك ایران و قطر قرار دارد، بزرگترین میدان گازي جهان است.

 
مجموع ذخایر گازي این میدان 39 تریلیون متر مکعب و ذخایر میعانات گازي آن نیز 56 میلیارد بشکه است. 

از این میزان سهم ایران در بخش گاز آن 14 تریلیون متر مکعب و در میعانات گازي 18 میلیارد بشکه برآورد می شود که معادل 8

 
درصد از کل گاز جهان است. 



ایرنا



بارش هاي بهاري کمبود سال آبی را جبران کرد؟

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  180  |  تاریخ: 1400/03/07

ایران اکونومیست- اردیبهشت براي آنهایی که نگاهی توریستی و فانتزي به رگبار و باران دارند، ماه خوبی بود اما دردي از
تنش آبی درمان نکرد و به نظر می رسد فعلاً چاره دیگري جز کنار گذاشتن فوري طرح هاي آب بر در سطح مدیریتی و

قناعت بیشتر از سوي شهروندان، نداریم. باید قدر یک لیوان آب را هم دانست.

«چقدر خوب است زمستان برف ببارد و چکمه بلند بپوشی
و یقه ها را بالا بزنی و توي پیاده رو شانه به شانه دوستت
راه بروي و وقتی ها می کنی، ابري سفید از دهانت بزند
بیرون. بهار چترت را بالاي سرت بگیري و پیاده راه بیفتی
از آن سر بلوار کشاورز تا دم پارك لاله کیف کنی. به به!
راستش را بخواهید نگاه خیلی از ما به برف و باران و
چشمه و رود همین است؛ نگاهی فانتزي و توریستی. از این
نظر هر چقدر که زمستان پارسال براي توریست ها فصل
دلسرد کننده اي بود، بهار یکسره غم دل هاشان را شست و
برد. اگر کرونا نبود که خیابان ها قیامت می شد. به هرحال

 
باران از توي بالکن و پشت پنجره هم تماشا دارد. 

توریست ها وقتی به اصفهان هم می روند همین حال را دارند؛ منظره سی و سه پل و پل خواجو روي بستر خشکیده زاینده رود واقعاً
جگرخراش است اما این همه آن چیزي نیست که توریست ها می بینند. باید از کنار سی و سه پل راه بیفتید و نه با پیچ و خم رود که
با همان جاده مستقیم، 170 کیلومتر روستاهاي ویران و زمین هاي خشکیده و بیابان پیش رونده را پشت سر بگذارید تا برسید به
کویري که زمانی نامش تالاب گاوخونی بوده و حالا کانون طوفان هاي گرد و غبار و ریزگرد است. به چشم می بینید چگونه باد می
پیچد و رسوب نرم و خشک زمین را برمی دارد و با خود به آسمان می برد. آنجا نقطه اي است که تمام فانتزي هاي یک ذهن
توریستی از سرتان خواهد پرید. بعد جوي کوچکی در انتهاي ورزنه می بینید که راهش را کشیده و به سمت تالاب می رود. اشتباه
نکنید، زاینده رود نیست، فاضلاب شهر است. اگر پرس و جو کنید می شنوید که می خواهند فاضلاب فلان جا و فلان جا را هم بخرند.

 
در مرکز فلات ایران فاضلاب قیمتی دارد بیا و ببین. 

اردیبهشت امسال باران خوبی بارید و همین پهنه فاضلاب ورودي به تالاب را کمی پهن تر کرد؛ جایی که زمانی تفرجگاه اصفهانی ها
بود و آخر هفته براي ماهیگیري و غنودن در ساحل رود و تماشاي تالاب هاي بی شمار کنار جاده و مزارع وسیع و گندمزارهاي بی
پایان، با سی و سه پل وداع می کردند و دل شان براي بازگشت رضا نمی داد. خب خدا را شکر اردیبهشت امسال ویدئوهاي زیادي از
بازگشت فلامینگوها به تالاب دست به دست شد. همین هم براي یک توریست با رؤیاهاي فانتزي خوب است. به هر حال با 75
فلامینگو در پهنه آبی 3 درصدي تالاب هم می شود کادر بسته زیبایی ساخت و دل هاي زیادي را شاد کرد. این وضعیت، نمادي است

 
از منابع آبی کشور در پهنه وسیع فلات ایران. 

اوایل اردیبهشت سازمان هواشناسی اعلام کرد با وجود بارش هاي قابل توجه بهاره، هنوز 37 درصد نسبت به میانگین بلندمدت کمبود



داریم. بنابر آخرین آمار مرکز ملی خشکسالی و مدیریت بحران این سازمان، 97 درصد از کل مساحت ایران تحت تأثیر خشکسالی

 
است که در نواحی مختلف کشور و نیز در حوزه هاي مختلف زیست محیطی، اجتماعی، اقتصادي و... تأثیرات متفاوتی دارد. 

از دکتر محمد کوشافر استاد دانشگاه می پرسم آیا می توان به بارش هاي بهاره دلخوش بود؟ وي می گوید: «بحران آب چنان عمیق و
کسري منابع چنان زیاد و تقاضا براي مصرف بیشتر چنان بالاست که باید گفت با یک گل بهار نمی شود. من مدام تحلیل هاي
متفاوتی از اوضاع اقلیمی می شنوم؛ یکی می گوید وارد ترسالی شده ایم، یکی می گوید در اوج خشکسالی هستیم، ما نباید به این
تحلیل ها اعتماد کنیم. باید تابع قوانین طبیعی سرزمین خودمان باشیم و قبول کنیم که توسعه بر مبناي استفاده حداقلی از آب باشد.

 
چیزي که بر عکس آن اتفاق افتاده، یعنی توسعه آب محور.» 

از وي می پرسم آیا برنامه ریزان و مدیرانی که همچنان بارگذاري هاي جدیدي اعم از طرح هاي توسعه کشاورزي، صنعتی یا
گردشگري، براي منابع آبی تعریف می کنند و از جاده توسعه آب محور برنمی گردند، به چنین بینش و آگاهی نرسیده اند؟ آیا می
توان این را نتیجه مدیریت محلی آب و نبود نگاهی ملی در این زمینه دانست؟ آیا اصلاً بدون آب نمی شود به اشتغال و رشد و توسعه
فکر کرد؟ کوشافر می گوید: «تا 20 یا 30 سال پیش می شد این حرف را زد ولی الان دامنه اطلاعات خیلی گسترده است اما دو عامل
بازدارنده وجود دارد؛ یکی این که آگاهی هنوز تبدیل به رفتار نشده و دوم این که آب در کوتاه مدت می تواند تبدیل به پول شود.
بنابراین شیرینی کوتاه مدت آن باعث می شود به تلخی بلندمدت فکر نکنیم. از طرف دیگر این به یک تعامل دوطرفه بین مردم و
مسئولان نیاز دارد، هرچند باید اول رفتار مسئولان تغییر کند تا مردم انتظار و رفتار خود را تغییر دهند وگرنه بحران همچنان تشدید

 
می شود و روي همه چیز اثر می گذارد؛ از محیط زیست و سلامت افراد تا اقتصاد و اجتماع.» 

از اصفهان و زاینده رود و تالاب گاوخونی به عنوان نمادي از بحران آب و نتیجه سال ها شلختگی در مدیریت آب حرف زدیم. کوشافر
به عنوان یک شهروند اصفهانی که هر روز بحران را برابر چشم می بیند و به مدد تخصصش می سنجد، در توصیف این نماد می گوید:
«روزي تمدن و فرهنگ با زاینده رود به فلات مرکزي ایران جاري شد و ادامه یافت اما حالا این روند دارد معکوس می شود. بعضی
تغییرات محسوس و عینی است و با چشم می شود دید؛ مثل باغ هایی که خشک می شوند و درختانی که به هیزم تبدیل می شوند.
اما تغییرات غیر محسوس وحشتناك تر است چون دیده نمی شود، به آرامی اتفاق می افتد و غیرقابل بازگشت است مثل فرونشست
خاك. حالا بیایید بسنجیم ویران شدن سی و سه پل و پل خواجو و ابنیه تاریخی اصفهان که متعلق به همه ایرانیان و بخش مهمی از

 
تمدن ایرانی است، به چه مقدار توسعه صنعتی می ارزد؟» 

این استاد دانشگاه با اشاره به تازه ترین پژوهش هاي علمی در زمینه آلاینده هاي صنعتی و وجود فلزات سنگین در کانون هاي
ریزگرد تالاب گاوخونی و گرد و غبار بستر خشک زاینده رود و نیز تفاوت این دو می گوید: «در حال حاضر خود اصفهان کانون گرد و
غبار است و ما اردیبهشت ماه امسال با بادهاي تند پیش از بارندگی شاهد این موضوع بودیم که ابري از غبار شهر را پوشاند. البته گرد
و غبار از ریزگرد سنگین تر است و صرفاً خود شهر را تحت تأثیر قرار می دهد اما ریزگردهاي تالاب گاوخونی براي نقاط وسیعی از
کشور می تواند خطرناك باشد. سال ها مواد مضر و فلزات سنگین، از طریق پساب کارخانه ها وارد رودخانه شده و حالا به صورت

 
ریزگرد می تواند سلامت مردم را با خطري جدي رو به رو کند.» 

حسین اردکانی از استادان بنام هواشناسی کشور اواخر بهمن ماه سال گذشته در گفت و گویی عنوان کرد بارش هاي بهاره بویژه در
اردیبهشت ماه کمبود بارش زمستانی را جبران خواهد کرد. البته این اتفاق افتاد اما سیف االله آقا بیگی مدیرعامل سدهاي کشور می
گوید 37 درصد ظرفیت سدهاي کشور خالی است. اوضاع سفره هاي زیرزمینی و کم تأثیر یا بی تأثیر بودن باران و روان آب ها در این
زمینه بحث دیگري است اما در حال حاضر با کمبود منابع آبی سطحی مواجهیم یعنی آب شرب، صنعت و اگر چیزي باقی بماند،
حقابه کشاورزي. این وضعیت در برخی سدها مثل سد زاینده رود اصفهان بحرانی تر است به گونه اي که با آن همه مصرف بالا که



 
براي این سد تعریف شده، هم اکنون یک چهارم مخزن آن پر آب است. 

شرکت آب و فاضلاب کشور در این زمینه هشدار داده است که 225 شهر کشور در تابستان 1400 دچار تنش آبی خواهند شد و 12
کلانشهر اراك، اصفهان، بندرعباس، تهران، شیراز، قزوین، قم، کرج، کرمان، مشهد، همدان و یزد تابستانی داغ و کم آب خواهند داشت.
اردیبهشت براي آنهایی که نگاهی توریستی و فانتزي به رگبار و باران دارند، ماه خوبی بود اما دردي از تنش آبی درمان نکرد و به نظر
می رسد فعلاً چاره دیگري جز کنار گذاشتن فوري طرح هاي آب بر در سطح مدیریتی و قناعت بیشتر از سوي شهروندان، نداریم. باید

 
قدر یک لیوان آب را هم دانست.» 

ایران



ساماندهی بازار مسکن؛ پیشران ترمیم اقتصاد زخم خورده دولت دوازدهم/

حضور نخبگان جامعه شناس در کنار اقتصاددانان الزامی است

منبع: مرصاد نیوزشماره خبر:  181  |  تاریخ: 1400/03/07

 
 

بسته پیشنهادي کارشناسان اقتصاد به رئیس جمهور آینده؛ ساماندهی بازار مسکن؛ پیشران ترمیم اقتصاد زخم خورده دولت دوازدهم/
حضور نخبگان جامعه شناس در کنار اقتصاددانان الزامی است مرصاد نیوز: انتخابات 28 خرداد می تواند راهگشاي بسیاري از مشکلات
حال حاضر کشور باشد؛ یکی از اصلی ترین خواسته هاي مردم از رئیس جمهور آینده کشور بهبود وضعیت اقتصادي و معیشتی است

 
که طی چند سال گذشته به دلیل سوء مدیریت برخی افراد در وضعیت نابسامانی قرار گرفته است. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی مرصاد ، به نقل از صبح توس، ملت همیشه در صحنه ایران در آستانه یک رویداد بزرگ و سرنوشت ساز
یعنی انتخابات ریاست جمهوري قرار دارند؛ انتخابی که می تواند راهگشاي بسیاري از مشکلات حال حاضر کشور باشد. یکی از اصلی
ترین خواسته هاي مردم از رئیس جمهور آینده کشور بهبود وضعیت اقتصادي و معیشتی است که طی چند سال گذشته به دلیل سوء

 
مدیریت برخی افراد در وضعیت نابسامانی قرار گرفته است. 

پیش بینی می شود همانند دوره هاي گذشته، برخی نامزدهاي انتخاباتی حل مشکلات اقتصادي کشور را در پازل دوگانه سیاست
داخلی یا خارجی قرار دهند و براي حل مشکلات اقتصادي راه حل هاي کاذب سیاسی را مطرح کنند. این در حالی است که بنا بر
عقیده عموم کارشناسان اقتصادي، مشکلات اقتصادي کشور ریشه در مسائل داخلی و مدیریتی دارد و راه حل آن، اقتصادي است نه

 
سیاسی. 

از این رو براي بررسی بیشتر این موضوع کارشناسان اقتصادي با ارائه راهکارهاي برون رفت از مشکلات فعلی اقتصاد کشور، بسته

 
پیشنهادي اقتصادي را به رئیس جمهور آینده براي حل این مشکلات ارائه دادند. 

محسن شرکا، کارشناس ارشد اقتصاد در گفت وگو با خبرنگار ما اظهار کرد: یک از وظایف اولیه حاکمیت ایجاد بستر مناسب براي
زندگی شرافتمندانه اقشار مختلف جامعه است که جهت تحقق آن باید یک سري اقدامات زنجیره وار در جامعه رخ دهد و این اقدامات

 
تنها معطوف به قوه مجریه نیست و دیگر قوا نیز باید پاي کار بیایند. 



 
امید و نشاط جامعه باعث رونق اقتصادي می شود 

وي افزود: اولین مؤلفه اي که باید در تحقق آن تلاش شود، ایجاد نشاط و شادابی در جامعه است زیرا جامعه اي که نشاط و شادابی
نداشته باشد رشد نخواهد کرد؛ این دو مقوله باعث ایجاد امید در جامعه می شود و امید، قدرت ریسک پذیري را بالا می برد ازاین رو

 
زمانی که ریسک پذیري بالا رفت، شاهد افزایش سرمایه گذاري و در نهایت باعث رونق اقتصادي و ایجاد ثروت در جامعه می شود. 

شرکا خاطر نشان شد: زمانی که رونق اقتصادي در جامعه ایجاد شود بسترهاي ایجاد اشتغال نیز فراهم می شود و زمانی که اشتغال
ایجاد شود، بستر زندگی شرافتمندانه براي مردم شروع می شود زیرا بسیاري از آسیب هاي اجتماعی برگرفته از بیکاري است و وقتی

 
فردي شغل داشته باشد دیگر به سمت خلاف کشیده نمی شود و زندگی اش سر و سامان می یابد. 

این کارشناس ارشد اقتصاد یادآور شد: براي بهبود وضعیت اقتصادي کشور علاوه بر نگاه به ظرفیت هاي داخلی و توسعه آن ها نیازمند
به تعامل اقتصادي با دیگر کشورها با رعایت کامل اصول، ارزش ها، مکتب، تمامیت ارزي و حفظ تمام خطوط قرمز هستیم از طرفی

 
کشور نیاز به سرمایه گذاري هاي مشترك با دیگر کشورها مخصوصاً کشورهاي همسایه دارد. 

 
 ضرورت اصلاح نظام بانکی و نظام مالیاتی کشور 

وي با تأکید بر اینکه اصلاح و رفع مشکلات اقتصادي کشور نیازمند یک اراده و عظم ملی است، گفت: سران سه قوا باید پاي کار
بیایند و اولاً نظام بانکی و پس از آن نظام مالیاتی کشور را اصلاح کنند زیرا سرمایه هاي کشور باید در جهت توسعه زیرساخت هاي
اقتصادي کشور هزینه شود نه در جهت دلال بازي و شغل هاي کاذب و تا زمانی که این قوانین اصلاح نشوند شاهد روانه شدن سرمایه

 
هاي کشور به سمت بازارهایی همچون طلا، ارز، ارز دیجیتال، به جاي تولید و اشتغال خواهیم بود. 

 
ضرورت اصلاح نظام آموزشی 

شرکا عنوان کرد: نظام آموزشی ما باید اصلاح شود و دانش آموزان به سمت هنرآموزي و حرفه آموزي سوق داده شوند، کشور باید
خود را از مدرك گرایی رها کند و علاوه بر آن نظام پرداخت روزمزدي باید به سمت کارمزدي حرکت کند؛ چرا کارگران را محدود به
یک حقوق ثابت کرده اید که در آن هیچ انگیزه اي براي پیشرفت کارگران وجود ندارد ازاین رو چرا یک کارگر که داراي بهره وري

 
بالایی است نباید 10 میلیون تومان حقوق بگیرد؟. 

این کارشناس ارشد اقتصاد ضمن تأکید بر بالا بردن امنیت شغلی توسط دولت گفت: متأسفانه به دلیل نزدیک بودن نرخ تورم به 50
درصد و سود 18 درصدي تسهیلات بانکی، تولید در داخل کشور نسبت به کشورهاي همسایه گران تر تمام می شود و این امر باعث



 
شده که دیگر تولیدات داخلی نتوانند با تولیدات سایر کشورها در بازار بین المللی رقابت کنند. 

 
تولیدات داخلی باید رقابتی باشند 

وي ادامه داد: واردات و صادرات باید هدفمند باشند؛ تولیدات داخلی رقابتی باشند نه اینکه ما مثلا به بهانه حمایت از خودروسازان
داخلی جلوي واردات خودروهاي خارجی را بگیریم بدون آنکه آن ها را مجبور به توسعه و پیشرفت کنیم لذا باید دولت به خودروسازها
ضرب العجلی بدهد تا در یک زمان محدود خود را به حدي برسانند که بتوانند با خودروهاي خارجی رقابت کنند زیرا مردم ما باید

 
حق انتخاب داشته باشند. 

شرکا با بیان اینکه اقتصاد چیزي جز عرضه و تقاضا نیست، گفت: باید به کشورهاي توسعه یافته و در حال توسعه مانند سنگاپور، ژاپن
و ترکیه نگاه بیندازیم و قسمت هاي مثبتی که با فرهنگ، دین و آداب و رسوم ما سازگاري دارد را بومی سازي کرده و شروع به
پیشرفت کنیم و ما باید به سمت علم مولد تکنولوژي حرکت کنیم زیرا با سیاسی کاري و مدیریت افراد سیاسی با نگاه هاي حزبی و

 
جناحی هیچ مشکلی از اقتصاد و مردم حل نخواهد شد. 

 
فضا براي حضور نخبگان و اندیشمندان اقتصادي باز شود 

این کارشناس ارشد اقتصاد تأکید کرد: باید فضا براي حضور نخبگان و اندیشمندان جهت دادن راه کارهاي برون رفت از مشکلات
کنونی اقتصادي باز شود. براي حل مشکلات اقتصادي تنها به اقتصاددانان نیاز نداریم و باید در این امر جامعه شناسان نیز وارد عمل

 
شوند و راهکار ارائه دهند. 

محمد علیزاده، کارشناس بازار مسکن نیز باتوجه به مشکلات
اقتصادي عمده در بخش هاي مختلف کشور اظهار کرد: امیدوار هستیم در دولت آینده مسائل معیشتی مردم و از جمله مهم ترین و



 
کلیدي ترین آن یعنی بخش مسکن داراي اهمیت باشد. 

وي افزود: در دولت فعلی شعارها به زیبایی داده شد و حرف هاي خوبی در قالب مسکن امید، انتقال مالکیت زمین هاي ملی به مردم،

 
تسهیلات بخش مسکن، خدمات شهري، عدم دریافت مالیات هاي مختلف و سایر موارد اعلام شد اما محقق نشده است. 

این کارشناس بازار مسکن گفت: موضوع تخریب بافت فرسوده هم مطرح شد تا براي مردم مسکن ساخته شود ولی شاهد بودیم که در
حد شعار باقی ماند و متأسفانه برخی سودجویان در پی تصاحب اراضی ارزشمند بافت فرسوده در برخی شهرها بودند و براي پروژه

 
هاي تجاري برنامه ریزي شده بود که خوشبختانه تا حدود زیادي ناموفق بودند. 

وي با تاکید به اینکه دولت آینده باید برنامه اي براي مسکن و معیشت داشته باشد افزود: اختصاص مسکن براي مردم در طرح ناتمام

 
مسکن اقدام ملی با یک سري بازنگري هاي دقیق و عملی در صورت ادامه یافتن ارزشمند است. 

 
اتصال سایر بخش هاي اقتصادي به حوزه مسکن 

علیزاده ادامه داد: مسکن باید جزو مهم ترین اولویت هاي دستور کار دولت آینده باشد در غیر اینصورت در اکثر بخش هاي اقتصادي

 
ضربه سنگینی خواهد خورد. 

وي ایجاد تورم هاي ناگهانی و شکست هاي ساختاري اقتصاد را از مهم ترین نتایج نادیده گرفتن بخش مسکن دانست و افزود: قطعا

 
نبود طرح طولانی مدت و پایدار براي مردم در این بخش آسیب اقتصادي به همراه خواهد داشت. 

این کارشناس بازار مسکن ضمن تأکید بر برنامه ریزي ها و بودجه بندي دولت شامل بودجه بندي سالانه و دوره اي در بخش مسکن
تصریح کرد: دولتی که چهار سال مدیریت را دست دارد باید در این زمینه طرح و ایده داشته باشد و علی رغم افزایش بی سابقه قیمت

 
مسکن و تورم در بخش هاي اقتصادي باید در دوره طولانی مدت چهارساله مسکن در برنامه ریزي هاي اصلی دولت پیش بینی شود. 

وي افزود: تورم در بخش مسکن باید در همان سال هاي ابتدایی دولت درمان شود در غیر این صورت بار دیگر آسیب هاي این بخش

 
در بخش هاي دیگر اقتصادي نیز تجلی خواهد یافت و باید به این مسئله طی طولانی مدت رسیدگی شود. 

 
ضرورت بازنگري طرح مسکن اقدام ملی 

علیزاده با بیان اینکه دولت نتوانسته طرح مالیات بر خانه هاي خالی را اجرا کند و به دلایل مختلف مالکان از طریق راهکارهاي قانونی
از جمله قولنامه هاي صوري فرار مالیاتی خواهند داشت خاطرنشان کرد: ضمن جلوگیري از فعالیت رانت خواران دولتی، ادامه طرح

 
مسکن ملی با بازنگري هاي کارشناسی می تواند براي اقشار کم درآمد راهکار مطلوب و مؤثري باشد. 

وي با تأکید بر ضرورت توجه دولت آینده به معیشت و مسکن مردم افزود: زمین و بودجه در مملکت وجود دارد که باید براي بخش

 
هاي کم درآمد برنامه ریزي شود و طرح خاصی در زمینه مسکن و توجه به این بخش مهم اقتصاد کشور در دولت اجرا شود. 

این کارشناس اقتصادي گفت: اوایل سال 97 ارائه خدمات شهري منوط به افزایش درآمد شهري شد و عوارض شهرداري افزایش یافت،
لذا در پی آن هزینه هاي فروش ساختمان افزایش پیدا کرد و متاسفانه خریداران مسکن در پی رهن و اجاره مسکن با همان هزینه



 
هستند و بسیاري از خریداران نیز به مسکن نرسیدند. 

در ادامه حسن عاقل، کارشناس اقتصاد کشاورزي در گفت وگو با
خبرنگار ما اظهار کرد: بزرگ ترین مشکل بخش کشاورزي، مدیریت است. مدیریتی که هنوز بعد از گذشت چهار دهه نتوانسته در
حوزه آمایش سرزمین، الگوي کشت و تنظیم بازار اقدامات مؤثري انجام دهد. درواقع نبود زنجیره تولید، تأمین و ارزش باعث چنین

 
اتفاقی شده است. 

 
تأمین 50 درصدي هزینه مکانیزاسیون کشت توسط توسعه صادرات محصولات کشاورزي 

وي افزود: اگر در بحث صنایع تبدیلی و تکمیلی، فرآوري محصولات کشاورزي و انبارداري مشکلات را حل کرده بودیم، امروز با چنین

 
مشکلات بزرگی در حوزه تولید مواجه نبودیم. 

این کارشناس اقتصاد کشاورزي با بیان اینکه 50 درصد منابع مکانیزاسیون کشاورزي کشور از توسعه صادرات محصولات کشاورزي
تأمین می شود گفت: امروزه دنیا نیز از خام سوزي و فله محصولات کشاورزي و غذایی فاصله گرفته و محصولات تولیدي فرآورده می

 
شود؛ بنابراین با این شرایط ما شانسی براي توسعه صادرات نیز نداریم. 

 
خرید تضمینی یک پنجم هزینه تولید نیست 

وي افزود: تمام این مسائل باعث اختلاف قیمت فاحش محصول از سر مزرعه تا سر سفره شده و گاهی اوقات، قیمتی که محصول از
کشاورز خریداري می شود یک پنجم هزینه تولید هم نیست؛ اما مصرف کننده همان محصول را پنج برابر قیمت واقعی خریداري می

 
کند. 

عاقل تصریح کرد: چهار دهه است که این مشکلات هرسال در کشور ما تکرار می شود اما متأسفانه برنامه جدي براي حل آن ارائه نمی

 
شود. اگر هم راه حلی ارائه می شود به صورت موقت و مقطعی است که بعد از مدتی بی تأثیر می شود. 

وي افزود: باوجود تمام نامه نگاري ها، اطلاع رسانی هاي دقیق به مسئولان مربوطه و مصاحبه با اصحاب رسانه نمی دانم چرا عزم

 
جدي براي حل این مشکلات وجود ندارد. 

 
ضرورت برنامه ریزي قابل اجرا در اکونومی وزارت کشاورزي 



این کارشناس اقتصاد کشاورزي راهکار مشکلات موجود در صنعت کشاورزي نیازمند برنامه ریزي درست و قابل اجرا بودن دانست و
خاطرنشان کرد: اولین اقدام نیز جمع آوري آمار و اطلاعات دقیق و ایجاد یک بانک اطلاعاتی جامع براي این بخش است. به طوري که
آمار دقیقی از تعداد بهره برداران، نوع بهره برداري، سطح زیر کشت، میزان تولید، میزان مصرف و .. جمع آوري شود. تنها در این

 
صورت است که می توانیم آمایش سرزمین و طرح الگوي کشت را در کشور اجرا کنیم. 

وي افزود: همچنین شناخت بازارهاي مصرف و ایجاد ارتباط صحیح با آن ها می تواند به توسعه صادرات منجر شود و این امر مستلزم

 
ایجاد صنایع تبدیلی، تکمیلی و بسته بندي و ایجاد برند براي محصولات تولیدي است. در این 

 
دولت با حمایت سرمایه گذار خصوصی را به بخش کشاورزي هدایت کند 

عاقل تأکید کرد: ما می توانیم به عمده کشورهاي آسیایی و بخشی از اروپا صادرات داشته باشیم. ضمن اینکه نیاز به رایزنی و همکاري
جدي با وزارت امور خارجه براي تسهیل این امور وجود دارد؛ انجام تمام این برنامه ها نیازمند استفاده از ظرفیت بخش خصوصی است

 
و دولت باید با حمایت و تقویت تشکل هاي بخش کشاورزي آن ها را در انجام چنین برنامه هایی یاري کند. 

وي افزود: به عنوان مثال سازمان نظام صنفی کشاورزي کشور حدود 3/1 میلیون نفر عضو دارد که اطلاعات همه را بر اساس راستی
آزمایی جمع آوري کرده است. اگر شرایطی ایجاد شود که تمام کشاورزان به عضویت این سازمان درآیند و پروانه کسب کشاورزي
(فعالیت صنفی) دریافت کنند، ریز تمام اطلاعات در سامانه اطلاعاتی نظام صنفی ثبت می شود؛ بنابراین می توانیم با این اقدام سامانه
جامع بانک اطلاعاتی و آماري را براي بهره برداري همه دستگاه ها کامل و آماده کنیم. به هرحال در برهه کنونی زیرساخت هاي لازم
در کشور براي اجراي چنین طرحی وجود ندارد، در حوزه صنایع تبدیلی و تکمیلی هنوز مشکلات اساسی وجود دارد و همچنین در
بسیاري از زمینه هاي دیگر. ضمن اینکه نه دولت توان تأمین منابع لازم براي اجراي چنین طرحی را دارد و نه تشکل هاي کشاورزي

 
حمایت می شوند که بتوانند چنین کاري انجام دهند. 

 
توسعه کشت گلخانه اي، ایزوله سازي کشاورزي در مقابل بحران کم آبی 

این کارشناس اقتصاد کشاورزي توسعه کشت هاي گلخانه اي را در کشور ضروري دانست و گفت: درحال حاضر یکی از مواردي که
روي آن تأکید زیادي می شود توسعه کشت هاي گلخانه اي است. احداث هر هکتار گلخانه بیش از 2 میلیارد تومان هزینه دارد.

 
کشاورزي که نقدینگی لازم را براي انجام کشت معمولی خود ندارد چگونه می تواند چنین هزینه هایی را تأمین کند؟ 

 
وي افزود: دولت باید در بحث ارائه تسهیلات کم بهره یا بدون بهره و حتی در اختیار گذاشتن زمین به کشاورزان کمک کند. 

عاقل اجراي بوروکراسی هاي دست و پاگیر و روند طولانی و دشوار صدور مجوزها براي بخش خصوصی را ضربه اي مهلک دانست و
گفت: سرمایه گذاران بخش خصوصی یا کلاً تمایلی به حضور و سرمایه گذاري در بخش کشاورزي ندارند یا اینکه در ادامه راه پشیمان
می شوند و کار را نیمه کاره رها می کنند. اگر قرار است توسعه و جهشی در بخش کشاورزي اتفاق بیفتد در مرحله اول باید چنین
مشکلاتی مورد بررسی قرار بگیرد و در رفع موانع تولید و ایجاد بازار مناسب براي عرضه و صادرات محصولات کشاورزي اقدام جدي

 
شود. 

انتهاي پیام/



70درصد ظرفیت هاي اقتصادي کشور غیر فعال است/تورم یک رقمی امکان

پذیر است

منبع: مرصاد نیوزشماره خبر:  182  |  تاریخ: 1400/03/07

آیت االله رئیسی: 70درصد ظرفیت هاي اقتصادي کشور غیر
فعال است/تورم یک رقمی امکان پذیر است مرصاد نیوز:
داوطلب انتخابات ریاست جمهوري گفت:70 درصد ظرفیت
هاي اقتصادي کشور غیر فعال است که می توان این

 
ظرفیت اقتصادي خالی کشور را راه اندازي کرد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی مرصاد ، به نقل از خبرگزاري
تسنیم ، حجت الاسلام والمسلمین سید ابراهیم رئیسی

صبح امروز بعد از حضور در صداوسیما به منظور ضبط گفتگوي رادیویی در جمع خبرنگاران گفت: هم اکنون 70 درصد ظرفیت هاي

 
اقتصادي کشور غیر فعال است. با فعال شدن این ظرفیت ها می توانیم سالی یک میلیون شغل ایجاد کنیم. 

 
وي افزود: دولت ما دولت تحول و دولت مردمی خواهد بود و مردم باید در این تحول نقش آفرینی کنند. 

 
رئیسی تاکید کرد: عدالت اقتصادي محور تحول ما در حوزه اقتصاد خواهد بود. 

رئیسی افزود: امروز و در وضعیت فعلی کرونایی، مهم ترین نقش رسانه ملی، رساندن پیام نامزدهاي انتخابات ریاست جمهوري به مردم

 
و رساندن خواست مردم به نامزدهاست. 

رییسی افزود: این تحول، تحولی نیست که دولتمردان بنشینند در اتاق دربسته و براي بخش هاي مختلف برنامه ریزي کنند بلکه باید

 
مردم در این تحول نقش آفرینی کنند. 

وي ادامه داد: آنچه که الان همه نگرانش هستند این است که چرا تسهیلات به تولید کننده نمی رسد؟ مگر ما نمی گوییم افزایش
نقدینگی. این نقدینگی کجاست که تعداد قابل توجهی از کارخانه ها فریادشان بلند است که ما کمبود نقدینگی داریم. افزایش
نقدینگی که اینگونه در کشور نگران کننده می شود، کجا می رود؟ اگر تولیدکننده فریادش بلند است معلوم است که جاي دیگر می
رود. در دلالی و سوداگري می رود. باید در تولید بیاید. اگر نقدینگی وارد تولید نشود سیل بنیان کن می شود؛ لذا حتما باید به طرف

 
تولید بیاید. 

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري تاکید کرد: برنامه ریزي ما این است که نقدینگی به طرف تولید بیاید، در این
صورت افزایش نقدینگی نگران کننده نیست لذا یکی از کارهاي مهم آوردن نقدینگی به سمت تولید هست. فعال شدن تولید می تواند

 
به افزایش اشتغال کمک کند. 



وي تصریح کرد: در وضعیت کرونایی، ارتباطات استانی و جمعیت هاي آنچنانی نداریم لذا رسانه ملی در این زمینه نقش دارد و باید
هم سخنان کاندیداها را به مردم و هم خواست مردم را منعکس کند. نقش رسانه ملی و دیگر رسانه ها و فضاي مجازي مهم است و
عمل رسانه ملی و تمام رسانه ها در آگاهی بخشی مسولانه و سرعت و صدق و راستی در این آگاهی بخشی است که می تواند به مردم

 
اعتماد دهد. 

ربیسی گفت: شفافیت که بعضی شعارش را می دهند را ما بنا داریم در حوزه تصمیم گیري و اجرا بوجود آوریم تا مردم احساس
آرامش کنند و با اقداماتی که انجام می شود بتوانیم وضعیت تورمی و گرانی را کنترل کنیم و سطح تولید را به سطح قابل قبول

 
برسانیم و ظرفیت خالی اقتصادي کشور را که 70 درصدش خالی است فعال و یک میلیون شغل ایجاد کنیم. 

وي افزود: مسکن سازي مثل لوکوموتیو است که بخش هاي اقتصادي دیگر را به حرکت در می آورد ما اگر بتوانیم مسکن سازي را که

 
نیاز مردم و زوج هاي جوان هست فعال کنیم می توانیم به فعال کردن بسیاري از تولیدها کمک کنیم. 

رییسی تاکید کرد: کاهش تورم با افزایش تولید و برنامه ریزي امکان پذیر است و یکی از مسائلی که مدنظر دارم، تیم اقتصادي
هماهنگ است. زیرا یکی از مشکلاتی که الان کشور با آن مواجه است، تیم اقتصادي ناهماهنگ است که هر بخش آن یک صدایی
دارد. تیم اقتصادي هماهنگ در کشور می تواند بخش اقتصادي را در کشور اطمینان بخش براي بازار و مردم و مصرف کننده و تولید

 
کننده کند. 

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري تاکید کرد: با اقدامات جدي کاهش تورم به یک رقمی امکان پذیر است ولی نیاز

 
به کار دارد. 

انتهاي پیام/



قطعی برق و اینترنت، گریبانگیر مردم اردستان/ چرا مسئولان پاسخگو نیستند؟

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  183  |  تاریخ: 1400/03/07

قطعی و اختلال در اینترنت در مناطق روستایی اردستان به دلیل قطعی زیاد برق موجب گلایه مردم شده است.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از اصفهان، اینترنت در یک دهه گذشته نقش پررنگی در زندگی روزمره
مردم داشته به شکلی که اگر افرادي یک روز و حتی چند ساعتی به جهت اختلالاتی اینترنتشان قطع باشد فعالیتشان مختل می شود

 
و این بدین جهت است که اکثر مشاغل وابسته به اینترنت بوده و نمی توان بدون آن بعضی اشتغال ها را ادامه داد. 

فرهاد، شهروند اردستانی اظهار داشت: وقتی برق قطع می شود، اینترنت هم نداریم و نمی توانیم در امتحانات آنلاین شرکت کنیم. به
نظر شما آیا دانشگاه و استادان می پذیرند که بگوییم به دلیل قطع بودن برق در امتحان شرکت نکرده ایم؟ این مشکلات با قطع شدن

 
برق براي ما و امثال ما اتفاق می افتد که باید مسئولان آن را پیگیري کنند. 

او افزود: قطعی برق و نبود اینترنت براي عموم مشکل ساز شده به شکلی که براي کار اداري به اداره اي مراجعه کردم که گفتند، چون
برق قطع است و اینترنت نداریم دستگاه هایمان که با شارژر روشن است هم پاسخگوي شما نیست حالا چه کسی باید با این بی

 
سامانی پاسخگو باشد. 

دیگر شهروند اردستانی اظهار داشت: بنده از مسئولین مخابرات شهرستان که واقعا به فکر نیستند گله مند هستم با این وضعیت که
مردم دائما به اینترنت نیازمندند چرا همیشه نت و آنتن قطع است و نه تنها گوشی بنده بلکه گوشی چندین نفر دیگر را هم چک

 
کردم در همان ساعت همین وضع است. 

 
مسئولین لطفا پیگیر قطعی اینترنت در اردستان باشید 

او افزود: چندین روز است که این مشکل هست و کسی پیگیر نیست مخصوصا روستاي ما حسین آباد که وضع آنتن دهی و نت همراه
اول اصلا خوب تیست لطفا مسئولین پیگیر باشید این یکی از مشکلات مهم براي مدرسه اي ها هم است که می خواهند درس و مشق

 
خود را به صورت آنلاین پیگیر باشند که می تواند به آن ها صدمات جبران ناپذیري را وارد کند. 

علیرضا یکی دیگر از شهروندان اردستانی اظهار داشت: دو روز است هر چی با 118 تماس می گیرم براي یک شماره بعد از کلی وقت
که منتظر باید باشم تا به اپراتور وصل می شود می گوید شماره با این مشخصات نداریم من اصلا هنوز نگفتم شماره کجا را میخواهم،

 
ولی تلفن سریع قطع می شود. 

او افزود: هر چند مشکل از نبود برق و قطعی آن در زمان هاي مختلف است، اما اپراتور 118 هم به مرکز اصفهان وصل می شود و باید
آدرس را بدهیم تا آن ها به ما شماره تلفن همشهریان را اعلام کنند که این موضوع بعضا مشکلاتی را براي شهروندان به همراه داشته

 
است. 



 
 

 
قطعی برق بدترین خسارات را براي دستگاه هاي مخابراتی دارد 

حمیدرضا ترکیان رئیس اداره مخابرات شهرستان اردستان اظهار داشت: قطعی اینترنت در مناطق روستایی اردستان به دلیل قطعی
زیاد برق است و ظرفیت همه باتري ها به یک اندازه نیست و هر کدام داراي شرایط خاص خود هستند که ممکن است در یک منطقه

 
با وجود قطعی مکرر برق، امکان تأمین برق از طریق باتري به مدت زیاد فراهم نشود. 

او با بیان اینکه بدترین خسارت براي تجهیزات الکترونیکی قطعی برق است افزود: قطعی برق خسارت هاي قابل توجهی به تاسیسات
مخابرات وارد می کند و زمانی که برق در تجهیزات مخابرات قطع می شود تا دستگاه ها مجدد بروزرسانی شود مدت طولانی زمان بر

 
خواهد بود. 

رئیس اداره مخابرات شهرستان اردستان علت مشکل قطعی و اختلال یک هفته اي مرکز اطلاع رسانی 118 این شهرستان را به دلیل
انجام فرایند توسعه و کابل برگردانی اعلام کرد و گفت: بدلیل ارتقاء کیفی و کمی و برگردان سیستم در سطح استان اصفهان، اختلال
در سیستم اطلاع رسانی تلفن ثابت این شهرستان به مدت یک هفته دچار اختلال شده است و در تلاش هستیم تا این اختلال بزودي

 
برطرف شود. 

 
 

 
روزانه 2000 تماس با 118 اردستان گرفته می شود 



او ابراز داشت: این اختلال و ترافیک خطی در حالی است که روزانه حدود دو هزار تماس با سامانه تلفنی 118 اردستان شهرستان
اردستان صورت می گیرد و هزینه تجهیزات مخابراتی شدیدا افزایش پیدا کرده است و این موضوع باعث شده خدمات اداره به برخی از
مناطق با کُندي انجام شود و توسعه و ارتقاي بخش مخابرات بر عهده دولت است و اداره مخابرات فقط موضوع نگهداري را دنبال می

 
کند. 

ترکیان بیان کرد: در حال حاضر حدود 60 درصد از سایت هاي اینترنت شهرستان اردستان از اینترنت پرسرعت برخوردار است و چند
روستاي دیگر نیز تا پایان خردادماه از اینترنت پرسرعت برخوردار می شوند و مشکلاتی که تا کنون در خصوص این موضوع داشته اند

 
برطرف خواهد شد. 

منبع: تسنیم



استان لرستان در حال عبور از موج چهارم کرونا/ 254 نفر دیگر مبتلا شدند

منبع: تسنیمشماره خبر:  184  |  تاریخ: 1400/03/07

گروه استان ها- این روزها لرستان در حال عبور از موج چهارم کرونا است و به تبع روند ابتلا، بستري و مرگ و میر ناشی از
کرونا در استان کاسته شده است.

گروه استان ها- این روزها لرستان در حال عبور از موج
چهارم کرونا است و به تبع روند ابتلا، بستري و مرگ و میر
ناشی از کرونا در استان کاسته شده است. - اخبار استانها -
به گزارش خبرگزاري تسنیم از خرم آباد، روند ابتلا به
ویروس کرونا در اواخر سال 99 و اوایل سال 1400 در
سطح کشور و استان لرستان به طور بی سابقه اي افزایش
یافت اما اکنون که در اوایل خرداد ماه قرار داریم روند ابتلا

 
به این بیماري کاسته شده و در حال عبور از موج چهارم کرونا هستیم. 

در استان لرستان هم اکنون وضعیت کرونایی شهرستان ها نارنجی است و با کاسته شدن روند بیماري تختهاي بیمارستانی نسبت قبل
خلوت تر شده است، به طوري که در فروردین ماه بیش از هزار نفر در مراکز درمانی استان بستري بودند اما اکنون این رقم به نصف

 
رسیده و هم اکنون نیز 516 بیمار مشکوك و مبتلا به کرونا بستري هستند. 

در پی تغییر رنگ شهرستان هاي استان که براي مدت طولانی قرمز بودند پس از رسیدن به وضعیت نارنجی مقداري از محدودیت ها

 
کاسته شد و برخی صنوف نیز توانستند که کسب و کار خود را شروع کنند. 

و اما با توجه به در پیش رو بودن انتخابات شوراهاي اسلامی شهر و روستا و ریاست جمهوري، مسئولان همواره تاکید کرده که مردم

 
در ستادهاي انتخاباتی پروتکل هاي بهداشتی را رعایت کنند تا شاهد مشکلات بعدي در زمینه گسترش دوباره شیوع کرونا نباشند. 

 
ضرورت بررسی ارتباط با میکروارگانیسم کشنده در آزمایشگاه هاي سرّي آمریکا در ردیابی کرونا 

 
سناریوي 4 ساله قطع برق در دولت تدبیر و امید! داغی که پس از «کرونا» بر دل اصناف نشسته است + فیلم 

 
کرونا باعث رکود اقتصاد هند و تشدید بحران اشتغال در این کشور شده است 

 
روزانه بیش از 200 نفر در لرستان به کرونا مبتلا می شوند 

و اما در بحث آمار مبتلایان استان باید گفت روند کاهشی است اما این روند کاهشی به کندي پیش می رود و روزانه بیش از 200 نفر

 
در لرستان به کرونا مبتلا می شوند و کمتر از 10 نفر نیز جان خود را از دست می دهند. 

براي اطلاع از آخرین وضعیت، ابتلا، بستري و مرگ و میر ناشی از ویروس کرونا سخنان مریم کوشکی معاون دانشگاه علوم پزشکی



 
لرستان بدین شرح آمده است: 

کوشکی در رابطه با آخرین وضعیت بیماري کرونا در استان لرستان اظهارداشت: با اضافه شدن 254 بیمار جدید آمار مبتلایان به کرونا

 
در لرستان به 115 هزار و 863 نفر رسیده است. 

وي افزود: در بحث فوتی هاي ناشی از کرونا نیز طی 24 ساعت گذشته 4 نفر جان خود را از دست دادند که با افزوده شدن این تعداد

 
مجموع فوتی هاي استان به هزار و 845 نفر رسیده است. 

 
516 بیمار مشکوك و مبتلا به کرونا بستري هستند 

معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی لرستان عنوان کرد: هم اکنون نیز 516 بیمار مشکوك و مبتلا به ویروس کرونا در بیمارستانهاي

 
استان بستري هستند روز گذشته نیز آمارها بستری هاي لرستان 516 نفر بود. 

وي بیان کرد: از ابتداي شیوع ویروس کرونا تاکنون در استان 359 هزار و 769 نمونه براي انجام آزمایش ارسال شده که به 356 هزار
و 228 مورد جواب داده شده است و 240 هزار و 361 مورد منفی بوده است.



بازدید وزیر صمت از طرح توسعه فرش افشار تکاب

منبع: پرسونشماره خبر:  185  |  تاریخ: 1400/03/07

وزیر صنعت، معدن و تجارت از طرح توسعه فرش ستاره
افشار میاندوآب با اعتباري نزدیک بر یک هزار میلیارد ریال

 
و با ظرفیت اشتغالزایی یکصد نفر بازدید کرد. 

به گزارش پرسون از آذربایجان غربی، علیرضا رزم حسینی
از طرح توسعه فرش ستاره افشار میاندوآب با اعتباري
نزدیک بر یک هزار میلیارد ریال و با ظرفیت اشتغالزایی
یکصد نفر بازدید کرد و این واحد تولیدي در زمینی به

 
مساحت 5 هزار مترمربع راه اندازي شده است. 

فرش تولیدي در این فاز، یک هزار و 500 شانه با تراکم چهار هزار و 500 تراکم و عرض چهار متر یکی از بهترین و کم نظیر ترین ها

 
در جهان است. 

ماشین آلات و تجهیزات به کار گرفته شده در فاز توسعه این شرکت براساس آخرین تکنولوژي روز دنیاست که در شمال غرب کشور

 
در میاندوآب راه اندازي شده است. 

این مجموعه تولیدي روزانه با تولید 480 مترمربع فرش با 22 کشور جهان از جمله کشورهاي عراق به ویژه اقلیم کردستان عراق،
ترکیه، جمهوري آذربایجان، روسیه، چین، هند، افغانستان، پاکستان، قزاقستان، تاجیکستان، آلمان، استرالیا، سوئد، لبنان و با چند

 
کشور دیگر مبادلات تجاري دارد. 

این واحد تولیدي یکی از موفق ترین واحدهاي تولیدي در آذربایجان غربی و کشور است که در حجم گسترده تولید و براي 600 نفر

 
به صورت مستقیم و یک هزار نفر به شکل غیرمستقیم اشتغال زایی کرده است. 

انتهاي پیام/



عدم اجراي مشوق هاي سرمایه گذاري و توسعه بخش تعاون/ ضرورت اجراي

قانون تعاون

منبع: تسنیمشماره خبر:  186  |  تاریخ: 1400/03/07

فعال بخش تعاون درباره نبود ضمانت اجرا براي برخی مواد قانونی بخش تعاون گفت: ابهام و شفاف سازي براي جلوگیري از
اختلاف سلیقه ها و نیز عدم ارائه خدمات از سوي بانک تخصصی بخش تعاون با توجه به ظرفیت این بخش از موانع حوزه

تعاون است.

فعال بخش تعاون درباره نبود ضمانت اجرا براي برخی مواد
قانونی بخش تعاون گفت: ابهام و شفاف سازي براي
جلوگیري از اختلاف سلیقه ها و نیز عدم ارائه خدمات از
سوي بانک تخصصی بخش تعاون با توجه به ظرفیت این

 
بخش از موانع حوزه تعاون است. - اخبار اقتصادي - 

به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري تسنیم، یکی از
شرایط تحقق حماسه اقتصادي وبهبود فضاي کسب و کار و
مقابله با تحریم بهینه سازي و ارتقاي کمی و کیفی تولید

 
ملی می باشد. 

شرکت هاي تعاونی می توانند تاثیر زیادي بر رشد اقتصادي، فقر زدایی و اشتغال مولد و یکپارچگی اجتماعی، تقویب کارآفرینی و

 
مدیریت، تمرکز سرمایه هاي کوچک در قالب سرمایه هاي متوسط داشته باشند. 

تعاونی ها از نظر فعالیت به سه دسته تولیدي، توزیعی و خدماتی تقسیم شده و این تعاونی ها از لحاظ هدف نیز به سه دسته عمده
اشتغالزایی، تامین نیاز اعضا و بازرگانی با هدف ارتقاي ظرفیت رقابت پذیري بنگاه هاي کوچک و متوسط اقتصادي و تامین نیازهاي

 
رقابتی اعضا تقسیم می شوند.اجراي قانون تعاون می تواند کمک به سزایی به رشد تعاون داشته باشد. 

بهمن عبداللهی , رئیس اتاق تعاون ایران درباره عدم اجراي قانون تعاون می گوید: در دولت سیزدهم موضوعاتی مانند بیکاري، مشکل
نقدینگی، تورم اصلاح نظام تولید و قاچاق از مشکلات عمده دولت خواهد بود که قطعاً با انتخاب تیم قوي و کارآمد این مشکلات قابل

 
حل خواهد است. با تکیه بر توان داخلی و کارآفرین هاي داخلی طی مسیر ممکن است. 

وي ادامه داد: قطعاً این مشکلات با کمک هم و با تکیه بر نظر کارشناسی و دوري از تصمیمات هیجانی قابل حل است. بر اساس
پایشی که در فضاي کسب وکار انجام می شود مهم ترین مشکل، در بی ثباتی و تغییر مدام مقررات، بی ثباتی قیمت ها و نوسان نرخ

 
ارز و دخالت هاي دولت است است که قدرت برنامه ریزي را از بخش غیردولتی اقتصاد می گیرد. 

وي خاطر نشان کرد: راه حل بیکاري تکیه بر افزایش تولید است. براي حوزه تعاون قوانین خوبی در مجلس تصویب شده ولی به دلیل

 
عدم توجه در کشور به مرحله اجرا درنیامد. امیدواریم این سند که 10 سال است مسکوت مانده اجرا شود. 



علی اکبرلبافی,فعال بخش تعاون و اشتغال درباره موضوعات بخش تعاون در رابطه با مانع زدایی ها در حوزه کسب و کار
گفت:موضوعات بخش تعاون در رابطه با مانع زدایی ها در حوزه کسب و کار این بخش، اولین موضوعی درجهت تحقق شعار سال
است. عمده ترین موانع بخش تعاون مربوط به اجرایی نشدن بسیاري از مزیت هاي قانونی این بخش است؛ از جمله اینکه اولویت هاي
واگذاري املاك مازاد به بخش تعاون که مربوط به تکالیف اجرایی سیاست هاي اصل 44 است که اجرا نمی شود و یکی از درخواست

 
هاي بخش تعاون اجراي این مزیت هاست. 

لبافی از نبود ضمانت اجرا براي برخی مواد قانونی بخش تعاون، ابهام و شفاف سازي براي جلوگیري از اختلاف سلیقه ها و نیز عدم

 
ارائه خدمات از سوي بانک تخصصی بخش تعاون با توجه به ظرفیت این بخش به عنوان دیگر موانع حوزه تعاون نام برد. 

لبافی گفت: درباره مزیت هاي قانونی و عدم اجراي قوانین بخش تعاون می توان به ماده 9 قانون سیاست هاي کلی اصل 44 درباره
حق بیمه بخش تعاون و معافیت تعاونی ها از پرداخت حق بیمه اشاره کرد. تأمین اجتماعی تأکید دارد که چون پیش بینی پرداخت

 
در این زمینه از سوي دولت در قانون بودجه صورت نگرفته است، نمی توانیم این مسئله را اجرایی کنیم. 

وي ادامه داد: نکته دوم در بحث قراردادهاي خرید و فروش اجناس توسط تعاونی ها و اخذ حق بیمه از سوي تامین اجتماعی در

 
بسیاري از این قراردادهاست. 

لبافی گفت: بحث استفاده از بیمه اجتماعی کشاورزي براي واحدهاي کشاورزي موضوع دیگري است که در موضوع قوانین بخش تعاون
مطرح است و درخواست براي برداشته شدن هزینه هاي تامین اجتماعی از کارگاه هاي بخش کشاورزي اعلام شده است. در اجراي

این قوانین مشکل خاصی نیست و اگر دستگاه ها مدارا کنند، به مرحله اجرا در می آید.



هیچ کمکی به بخش تولید نشده است!

شماره خبر:  187  |  تاریخ: 1400/03/07
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

در هر دولت، با توجه به سوگیري هاي مرتبط با حمایت از تولید داخلی بارها بسته هاي مربوط به رونق تولید در نظر گرفته
شده که عموما با شکست مواجه شدند.

در هر دولت، با توجه به سوگیري هاي مرتبط با حمایت از تولید داخلی بارها بسته هاي مربوط به رونق تولید در نظر گرفته

 
شده که عموما با شکست مواجه شدند. 

 
اقتصاد  

در سه دهه اخیر، تولید در کشور نشیب بسیار بیشتري را در قیاس با فرازها تجربه کرده است و هر سال، با کاهش نرخ سرمایه گذاري
در کشور، میزان نیروي شاغل در بخش صنعت در کشور نیز با کاهش چشمگیري مواجه می شود؛ به گونه اي که از 41 درصد در
ابتداي دهه هفتاد به کمتر از 20 درصد در انتهاي دهه 90 رسید که نشانگر اوضاع بحرانی و وخیم تولید در کشور است. در هر دولت
نیز فارغ از رویکردهاي سیاسی مستقر، بسته هاي حمایتی و مشوق بسیار زیاد و متنوعی تغریف شد که بلااستثنا با شکست مواجه
شدند. گسترش نیوز در گفت وگو با کمیل طیبی اقتصاددان و استاد دانشگاه به بررسی ابعاد مختلف این موضوع پرداخته است که

 
مشروح آن را در ادامه از نظر می گذرانید: 

چرا تولید رونق کمی و کیفی نمی گیرد؟ این استاد دانشگاه در پاسخ به پرسشی پیرامون میزان اثرگذاري تسهیلات پرداختی موسوم

 
به تشویق تولید بر رونق و کیفی سازي تولیدات صنعتی در کشور اظهار داشت: 

شاید تاکنون طرح هاي بسیار زیادي در ارتباط با افزایش اشتغال از ناحیه رونق تولید در کشور به اجرا گذاشته شده که نتایج چندان
مثبتی بر تولید در کشور نداشته است و افزون بر فقدان اثربخشی و کارایی، باعث افزایش نقدینگی در کشور شده است. نکته اي که
دولتمردان هرگز به آن توجه کافی نشان نمی دهند این است که در شرایطی که صنایع با مشکل مواجه می شوند از دو حالت خارج
نیست، یا با بحران بازاریابی و کیفیت محصول مواجه هستند که تولیدشان را غیراقتصادي می کند یا با مشکلات ناشی از افزایش تورم
و کنترل قیمت ها مواجه هستند که در هر دو حالت پرداخت تسهیلات دستوري مشکلی را از این تولیدکنندگان مرتفع نمی کند



پرداخت این تسهیلات با نرخ بهره دستوري باعث می شود که بانک ها دچار کسري منابع شوند و براي جبران کسري منابع خود، به
دنبال سفته بازي در بازار ارز و طلا و یا هر حوزه اي با قابلیت هاي مشابه بروند تا از طریق داغ کردن آن بازار، منابع ریالی بیشتري را
به خود جلب کنند که نتیجه کلی این رفتار بهم ریختگی بازار دلار و سایر کالاها نیز می شود و تولیدکننده براي تهیه ارز مورد نیازش
به زحمت بیشتري می افتد و باید دلار را با قیمت بالاتري تهیه کند. به همین دلیل پرداخت تسهیلات دستوري، مازاد بر نوسانات

 
مربوط به سفته بازي که اشاره کردم، فقط باعث افزایش پایه پولی و تورم می شود و هیچ گونه رونقی را در پی نخواهد داشت. 

 
 

رهاورد الگوگیري ناقص از چین کمیل طیبی در ادامه با نقد طرح هاي مشوق تولید از ناحیه دولت ها، خاطرنشان ساخت: طرح هاي
براي رونق تولید از سطوح خرد با الگوگیري از چین و سایر کشورهاي جنوب شرقی آسیا، در دولت گذشته در دستور کار قرار گرفت
که با شکست هاي سنگین مواجه شدند. طرح بنگاه هاي زودبازده که به شدت از ناحیه دولت با تزریق منابع مالی پشتیبانی شد و
حمایت همه جانبه صداوسیما را با خود داشت، متاسفانه به سختی شکست خورد و بیکاران را به بیکاران بدهکار تبدیل کرد. زیرا
دولت ایران، توانایی اقتصاد و سیاسی دولت چین را براي پشتیبانی و بازاریابی از محصولات براي صادرات نداشت و همچنین دولت
چین با شناور نگه داشتن پولی ملی خود در برابر دلار، توان لجستیک کشور خود براي صادرات را بالا نگه داشته است اما در ایران و
ادوار مختلف کابینه ها، سرکوب قیمت دلار به یک استراتژي سیاسی بدل شده که در کنار سرکوب قیمت ها به شکل تعزیراتی در
داخل، قوي ترین بنگاه ها و برندهاي کلاسیک ایرانی را به ورشکستگی کشاند، بنگاه هاي کوچک که دیگر جاي خود را داشتند.

 
درواقع دولت، به دنبال بازدهی سریع تسهیلات پرداختی بود و نگاهی مبتنی بر حمایت از کارآفرینی حاوي ارزش در کشور نداشت. 

تسهیلات غیرهدفمند، آفت تولیدکنندگان این اقتصاددان در پایان یادآور شد: طرح حمایت از مشاغل و کسب وکارهاي خانگی هم
مشکلاتی مشابه با طرح بنگاه هاي زودبازده داشت. تازه تمام این مفروضات مربوط به شرایطی است بنگاه ها حداکثر تسهیلات را
دریافت می کردند که مطابق با آماري که بانک مرکزي از طرح بنگاه هاي زودبازده اعلام کرد، بیش از 57 درصد انحراف از پرداخت در
این تسهیلات وجود داشته که صرف امور دیگري بودند و همین طور بیش از 40 درصد در حوزه طرح مشاغل خانگی وجود داشت با
انحراف معیار در پرداخت ها مواجه بودیم که علائم بسیار ترسناکی است و بخش بسیار عمده اي از معوقات بانکی را نیز در برمی
گیرد. پرداخت هاي خطوط اعتباري که به صنایع بزرگ مثل خودروسازي ها و صنایع سنگین مثل فولاد و پتروشیمی ها هم تخصیص
می گیرد یا یارانه هاي عجیب و غریب پرداختی، هیچ کدام نخواهند توانست تولید را رونق بدهند و رونق تولید نیازمند بازنگري
اساسی در شیوه هاي حکمرانی اقتصادي دولت هاست که تا کنون نشانه هایی ولو اندك از این تغییر نگرش در افق مشاهده نشده

 
است. 





چگونه مسیر براي دولت توسعه گرا باز می شود؟

منبع: شعار سالشماره خبر:  188  |  تاریخ: 1400/03/07

شعار سال: علی دینی ترکمان در نشست موسسه مطالعات دین و اقتصاد با موضوع دولت پارادوکسیکال، انباشت نامولد،
تشدید بحران هاي اقتصادي و اجتماعی اظهارکرد: اولین مشخصه نظام اقتصاد سیاسی ایران رشد اقتصادي پایین و ناپایدار

است که موجب شده تا اقتصاد درگیر بحران اقتصاد ساختاري، رکود تورمی، نرخ بیکاري و ...

شعار سال: علی دینی ترکمان در نشست موسسه مطالعات دین و اقتصاد با موضوع دولت پارادوکسیکال، انباشت نامولد، تشدید
بحران هاي اقتصادي و اجتماعی اظهارکرد: اولین مشخصه نظام اقتصاد سیاسی ایران رشد اقتصادي پایین و ناپایدار است که موجب

 
شده تا اقتصاد درگیر بحران اقتصاد ساختاري، رکود تورمی، نرخ بیکاري و تورم بالا شود. 

وي افزود: بحران دیگر در اقتصاد ایران، فقر و محرومیت اجتماعی است که در چند سال اخیر، طبقه متوسط در ایران کوچک تر شده

 
و به خط فقر نزدیک شده است. 

 
چگونه دولت توسعه گرا می شود؟ 

این کارشناس اقتصادي ضمن بیان سایر بحران هاي اجتماعی و اقتصادي موجود در کشور، ادامه داد: آخرین گزارش ها بیانگر این

 
است که ایرانی ها بیشترین خریدار خانه و سرمایه گذار در ترکیه هستند که این امر بر تراز پرداخت ها و بازار ارز تاثیر می گذارد. 

دینی ترکمان دولت پارادوکسیکال را ویژگی بارز نظام اقتصاد سیاسی ایران دانست و گفت: این موضوع ربطی به شر مطلق بودن دولت
ندارد. براي کوچک سازي دولت باید از هزینه ها در حوزه هاي آموزش و پرورش، بهداشت و درمان کاسته شود. در این زمینه، مساله
وجود دستگاه هاي متعدد بودجه خوار است که باید تعداد آن ها تعدیل شود تا بخشی از منابع آزاد و صرف پروژه هاي عمرانی شود

 
که مسیر دولت توسعه گرا باز شود. 

 
 

 
راه نجات براي اقتصاد ایران 



در ادامه این نشست، فرشاد مومنی گفت: منظور از دولت پارادوکسیکال این است که هم می تواند مهم ترین نیروي محرکه تولید باشد
و هم می تواند مهم ترین عامل اضمحلال تولید باشد. زمانی که تولید فناورانه مورد اهمیت قرار نگیرد، آن کشور با انواع بحران هاي

 
اجتماعی و اقتصادي مواجه می شود. 

وي افزود: در شرایط کنونی اگر کاندیدا هاي ریاست جمهوري بر اشتغال مولد و از بین بردن فقر از این طریق تاکید کردند، معلوم می

 
شود که آن ها قصد خدمت به کشور را دارند. 

طبق گفته این تحللیگر اقتصادي، تنها راه نجات براي اقتصاد ایران شناسایی کانون اصلی بحران است که آن پشت کردن به تولید

 
فناورانه و اهتمام غیرمتعارف به دامن زدن به مناسبات رانتی است. 

 
 

 
تورم، ضعف تولید می آورد 

مومنی ادامه داد: با بی اعتنایی به تولید، حادترین وضعیت ها از نظر فقر در مناطق مرزي کشور رخ می دهد که نشان از بحران هاي

 
کوچک و بزرگ دارد. 

این کارشناس اقتصادي با بیان اینکه طی 50 سال گذشته در ایران 47 سال تورم دو رقمی تجربه شده است، گفت: کسري مالی دولت

 
به این دلیل تورم زا می شود که از آن براي تولید استفاده نکرده و مهم ترین ویژگی تورم، ضعف تولید و بهره وري است. 

 
دلالان فولاد 20 برابر تولیدکنندگان سود می کنند 

وي با بیان اینکه دلالان فولاد 20 برابر بیشتر از تولیدکنندگان سود می برند، بیان کرد: راه نجات ایران از مسیر تولید فناورانه محقق
می شود که باید هزینه فرصت مفت خوارگان را بالا برد. در شرایط کنونی، کاندیدا هایی که کنترل سود هاي دلالان و حمایت از تولید

 
را در اولویت قرار داده اند، می توانند چشم انداز امید بخشی از آینده منتقل کنند. 

مومنی در پایان سخنانش مطرح کرد که زمانی که به تولید پشت کنیم محال است که فقر از بین برود و باید بازنگري جدي در

 
تخصیص دلار هاي نفتی صورت گیرد تا خلاقیت و تولید در اولویت قرار گیرد که این امر با اصلاح توزیع قدرت محقق می شود. 



شعار سال؛ با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از خبرگزاري دانشجویان ایران، تاریخ انتشار: 6 خرداد 1400، کد خبر:
www.isna.ir ،00061683608



آن 11 نفر و 90 هزار میلیارد معوقه بانکی!

منبع: شعار سالشماره خبر:  189  |  تاریخ: 1400/03/07

شعار سال: سعید جلیلی، عضو شوراي عالی امنیت ملی و نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: فرصت
چهار ساله ریاست جمهوري فرصت محدودي است و رئیس جمهور باید با اولویت بندي نسبت حل مسائل در ظرف زمانی

مشخصی اقدام کند. وي با بیان اینکه کشور در چهار سال آینده باید با یک جهش به نقطه مطلوب در شأن ...

شعار سال: سعید جلیلی، عضو شوراي عالی امنیت ملی و نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: فرصت چهار
ساله ریاست جمهوري فرصت محدودي است و رئیس جمهور باید با اولویت بندي نسبت حل مسائل در ظرف زمانی مشخصی اقدام

 
کند. 

وي با بیان اینکه کشور در چهار سال آینده باید با یک جهش به نقطه مطلوب در شأن ملت ایران برسد، گفت: تحقق این جهش به
این معنا نیست که مردم باید براي مشکلات روزمره اي که با آن دست به گریبان هستند در انتظار کار هاي بزرگ و تحقق جهش

 
بمانند بلکه باید از همان ابتداي کار تلاش براي کاستن فشار از دوش مردم آغاز شود. 

 
کارمهم رئیس جمهور طراحی اقدامات نقطه زن براي حل مشکلات کشور است 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري کارمهم رئیس جمهور را طراحی اقدامات نقطه زن براي حل مشکلات کشور اعلام
کرد و گفت: رئیس جمهور باید با طراحی برنامه هاي نطقه زن کار هاي پیشران کشور را فعال کند و در این راستا اقداماتی براي حل

 
مشکل اشتغال، گرانی، مسکن، جلوگیري از واردات مافیایی و قاچاق را در اولویت قرار دهد. 

وي راه حل اصلی مشکلات اقتصادي را اهمیت توجه جدي به تولید دانست و گفت: مجموعه اي از اقدامات بهم پیوسته نیاز است تا به
اهدافی همچون اشتغال و کاهش قیمت ها دست پیدا کنیم و هنر رئیس جمهور این است که با ارائه برنامه اي جامع طی چهار سال
کشور را به سرمنزل مقصود برساند و در این راستا برنامه ریزي براي حل مشکلاتی که امروز مردم را رنج می دهد، اولویت اصلی کار

 
رئیس جمهور است و مردم نمی توانند منتظر تحقق برنامه هاي بلندمدت ما در چهار سال بمانند. 

جلیلی افزود: داشتن برنامه اي دقیق براي حل مشکلات فقط به این معنا نیست که بگوییم چه کار هایی انجام خواهیم داد بلکه باید
نتیجه کار در زمان مشخص نیز اعلام شود و نتایج ملموس در مقاطع مشخص شش ماهه یا یکساله اعلام شود نه اینکه بعد از چهار

 
سال گفته شود، نشد که به نقطه مطلوب برسیم و ما این برنامه را به تفصیل در ایام تبلیغات براي مردم تشریح خواهیم کرد. 

 
نابسامانی نظام بانکی 

وي گفت: اگر از لزوم تحقق جهش در کشور در برنامه ریزي گفته می شود به آن معنا نیست که مردم براي حل مشکلات روزمره اي
همچون تامین سبد غذایی یا مسکن و اشتغال باید منتظر تحقق جهش بمانند، چراکه نمی توان در مورد چنین مسائلی بی تفاوت بود

 
و در برنامه اي که ارائه خواهم کرد به طور دقیق به این دغدغه ها پاسخ خواهم داد. 



جلیلی با اشاره به برخی نابسامانی ها در نظام بانکی خاطرنشان کرد: امروز در حالی که 90 هزار میلیارد تومان از تسهیلات معوقه
بانکی در اختیار 11 نفر است، نیمی از مردم هیچ تسهیلاتی تاکنون دریافت نکرده اند و لذا ساماندهی این وضعیت نیازمند برنامه

 
ریزي دقیق با زمان بندي مشخص است. 

شعار سال، با اندکی تلخیص و اضافات، برگرفته از همشهري آنلاین، تاریخ انتشار: 7 خرداد 1400، کد خبر: 603917،
www.hamshahrionline.ir



اکنون 187 کشور قانون مالیات بر عایدي سرمایه را اجرا می کنند

منبع: شعار سالشماره خبر:  190  |  تاریخ: 1400/03/07

شعارسال:مهدي طغیانی در برنامه گفتگوي ویژه خبري شبکه دو سیما با بیان این که در این طرح قرار است سرمایه ها به
جاي خروج از مسیر تولید وارد عرصه تولید و اشتغال شود افزود: اکنون 187 کشور قانون مالیات بر عایدي سرمایه را اجرا می

کنند و براساس تجربیات جهانی این قانون مفید بوده است. وي گفت: نبود چنین ...

شعارسال:مهدي طغیانی در برنامه گفتگوي ویژه خبري شبکه دو سیما با بیان این که در این طرح قرار است سرمایه ها به جاي
خروج از مسیر تولید وارد عرصه تولید و اشتغال شود افزود: اکنون 187 کشور قانون مالیات بر عایدي سرمایه را اجرا می کنند و

 
براساس تجربیات جهانی این قانون مفید بوده است. 

وي گفت: نبود چنین قوانینی موجب بی ثباتی اقتصادي است و اگر قانون مالیات بر عایدي سرمایه داشتیم سرمایه ها در بازار سکه و

 
ارز و خانه و خودرو نمی چرخید. 

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس با اشاره به این که تورم در این حوزه ها 30 درصد در مقایسه با دیگر بخش ها بیشتر است
اضافه کرد: قانون مالیات بر عایدي سرمایه درباره املاك با انواع کاربري، وسایل نقلیه موتوري زمینی، مسکوکات طلا و شمش و ارز

 
خارجی اجرا می شود. 

طغیانی گفت: در سال نخست کسی که ملک را بخرد و بفروشد 40 درصد براساس مابه التفاوت خرید و فروش باید مالیات بپردازد و
در بخش وسایل نقلیه موتوري مسکوکات طلا و شمش و ارز خارجی میزان مالیات در سال نخست 30 درصد است، اما در سال هاي

 
بعد به صورت پلکانی مالیات کاهش می یابد و در سال چهارم به حداقل می رسد. 

 
وي افزود: مالیات بر عایدي سرمایه به مازاد نیاز افراد اختصاص می یابد. 

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس گفت: براساس این قانون اگر کالا هایی نیز وارد شود که به کالاي سوداگري تبدیل شود به آن

 
ها نیز مالیات بر عایدي سرمایه تعلق می گیرد. 

 
طغیانی افزود: براي اجراي مالیات بر عایدي سرمایه به سامانه مؤدیان پایانه هاي فروشگاهی و سامانه املاك و اسکان نیاز داریم. 

 
وي گفت: باغات و زمین هاي خارج از بافت شهر ها مشمول قانون مالیات بر عایدي سرمایه نمی شود. 

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس افزود: اگر سامانه مؤدیان پایانه هاي فروشگاهی اجرایی شود هیچ مشکلی در اخذ مالیات از

 
مسکوکات طلا و شمش نخواهیم داشت. 

طغیانی گفت: با ایجاد زیرساخت هایی که براي قانون مالیات بر عایدي بر سرمایه ایجاد می شود می توان به آسانی و سرعت قانون

 
مالیات بر مجموع درآمد را نیز اجرا کرد. 



وي افزود: دستگاه هاي اجرایی در تدوین طرح مالیات بر عایدي سرمایه همکاري کردند و در مسیر به ثمر رساندن این طرح هماهنگی

 
لازم وجود دارد. 

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس گفت: نگاه ما به قانون مالیات بر عایدي سرمایه درآمدزایی براي دولت نیست گرچه در برخی

 
کشور ها از این محل 7 تا 8 درصد درآمد هاي دولت افزایش یافته است. 

 
طغیانی افزود: جزئیات طرح مالیات بر عایدي سرمایه حدود دو ماه دیگر در صحن علنی مجلس براي تصویب مطرح می شود. 

وي گفت: اقتصادي که در آن ره صد ساله را در یک شب طی کنیم این اقتصاد به نتیجه نمی رسد و این موجب شده است در سال

 
هاي اخیر سرمایه گذاري بخش خصوصی به منفی 6 درصد کاهش یابد. 

محمود علیزاده معاون حقوقی و فنی مالیاتی سازمان امور مالیاتی نیز گفت: آنچه که به عنوان طرح مالیات بر عایدي سرمایه در

 
مجلس شوراي اسلامی مطرح شده بخشی از لایحه اي است که از طرف دولت در سال 98 به مجلس ارائه شد. 

وي افزود: مالیات به عنوان ابزار کنترل کننده و جلوگیري از سوداگري و رسیدن به عرضه و تقاضاي واقعی است که اگر کسی براي
سود وارد بازار مسکن، طلا و ارز و خودرو شود به عنوان مصرف کننده واقعی تلقی نمی شود و باید بالاترین نرخ مالیات را پرداخت

 
کند. 

معاون حقوقی و فنی مالیاتی سازمان امور مالیاتی گفت: سوداگران در این عرصه باید حدود 50 تا 60 درصد درآمدشان را به عنوان

 
مالیات پرداخت کنند، اما اگر سرمایه آن ها تا پنج سال دست نخورده بماند مالیات آن ها به 10 تا 20 درصد کاهش می یابد. 

علیزاده افزود: یک سري محدودیت ها براساس قانون در ارائه داده ها براي ایجاد زیرساخت هاي مالیات بر عایدي سرمایه وجود دارد

 
که اگر این محدودیت ها رفع شود کار سازمان امور مالیاتی آسان تر می شود. 

 
وي گفت: فرصت ارائه اظهارنامه هاي الکترونیکی براي اشخاص حقیقی تا 31 خرداد است. 

مرتضی زمانیان کارشناس اقتصادي نیز در این برنامه گفت: طرح مالیات بر عایدي سرمایه بهتر است براي همه پایه هاي مالیاتی در

 
نظر گرفته شود تا فرصت هاي سوداگري از بین برود. 

 
وي افزود: با اجراي این طرح سوداگري کم می شود و وارد حوزه هاي دیگر نیز نخواهد شد. 

زمانیان با بیان این که مالیات بر بورس می تواند به این بازار ثبات دهد، گفت: مالیات بر عایدي سرمایه در بورس مانع رفتار هاي

 
هیجانی در این بازار می شود. 

این کارشناس اقتصادي افزود: مالیات بر عایدي سرمایه موجب کاهش ساخت و ساز در بخش مسکن نخواهد شد، اما سوداگري را در

 
این بازار با مشکل روبرو می کند و اگر سوداگري از بازار مسکن حذف شود نوسانات در این بازار کاهش می یابد. 

 
زمانیان گفت: آنچه که براي ما مهم است ایجاد شرایط مناسب سرمایه گذاري با اجراي طرح مالیات بر عایدي سرمایه است. 



 
وي افزود: اجراي قانون مالیات بر عایدي سرمایه مهمتر از اجراي قانون مالیات بر مجموع درآمد است. 

این کارشناس اقتصادي گفت: در همه جاي دنیا پدیده اي به نام فرار مالیاتی وجود دارد، اما 5 تا 10 درصد فرار مالیاتی در یک بازار

 
جاي نگرانی نیست. 

شعارسال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته ازخبرگزاري
تسنیم، تاریخ انتشار 7 خرداد 1400، کدخبر: 2511054،

www.tasnimnews.com



وعده رئیسی در خصوص تورم یک رقمی

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  191  |  تاریخ: 1400/03/07

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري تاکید کرد: با اقدامات جدي کاهش تورم به یک رقمی امکان پذیر است
ولی نیاز به کار دارد.

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري
گفت: دولت ما دولت تحول و دولت مردمی خواهد بود و

 
مردم باید در این تحول نقش آفرینی کنند. 

حجت الاسلام والمسلمین سید ابراهیم رئیسی صبح امروز
بعد از حضور در صداوسیما به منظور ضبط گفتگوي
رادیویی در جمع خبرنگاران گفت: هم اکنون 70 درصد
ظرفیت هاي اقتصادي کشور غیر فعال است. با فعال شدن
این ظرفیت ها می توانیم سالی یک میلیون شغل ایجاد

 
کنیم. 

 
وي افزود: دولت ما دولت تحول و دولت مردمی خواهد بود و مردم باید در این تحول نقش آفرینی کنند. 

 
رئیسی تاکید کرد: عدالت اقتصادي محور تحول ما در حوزه اقتصاد خواهد بود. 

رئیسی افزود: امروز و در وضعیت فعلی کرونایی، مهم ترین نقش رسانه ملی، رساندن پیام نامزدهاي انتخابات ریاست جمهوري به مردم

 
و رساندن خواست مردم به نامزدهاست. 

رییسی افزود: این تحول، تحولی نیست که دولتمردان بنشینند در اتاق دربسته و براي بخش هاي مختلف برنامه ریزي کنند بلکه باید

 
مردم در این تحول نقش آفرینی کنند. 

وي ادامه داد: آنچه که الان همه نگرانش هستند این است که چرا تسهیلات به تولید کننده نمی رسد؟ مگر ما نمی گوییم افزایش
نقدینگی. این نقدینگی کجاست که تعداد قابل توجهی از کارخانه ها فریادشان بلند است که ما کمبود نقدینگی داریم. افزایش
نقدینگی که اینگونه در کشور نگران کننده می شود، کجا می رود؟ اگر تولیدکننده فریادش بلند است معلوم است که جاي دیگر می
رود. در دلالی و سوداگري می رود. باید در تولید بیاید. اگر نقدینگی وارد تولید نشود سیل بنیان کن می شود؛ لذا حتما باید به طرف

 
تولید بیاید. 

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري تاکید کرد: برنامه ریزي ما این است که نقدینگی به طرف تولید بیاید، در این



صورت افزایش نقدینگی نگران کننده نیست لذا یکی از کارهاي مهم آوردن نقدینگی به سمت تولید هست. فعال شدن تولید می تواند

 
به افزایش اشتغال کمک کند. 

وي تصریح کرد: در وضعیت کرونایی، ارتباطات استانی و جمعیت هاي آنچنانی نداریم لذا رسانه ملی در این زمینه نقش دارد و باید
هم سخنان کاندیداها را به مردم و هم خواست مردم را منعکس کند. نقش رسانه ملی و دیگر رسانه ها و فضاي مجازي مهم است و
عمل رسانه ملی و تمام رسانه ها در آگاهی بخشی مسولانه و سرعت و صدق و راستی در این آگاهی بخشی است که می تواند به مردم

 
اعتماد دهد. 

ربیسی گفت: شفافیت که بعضی شعارش را می دهند را ما بنا داریم در حوزه تصمیم گیري و اجرا بوجود آوریم تا مردم احساس
آرامش کنند و با اقداماتی که انجام می شود بتوانیم وضعیت تورمی و گرانی را کنترل کنیم و سطح تولید را به سطح قابل قبول

 
برسانیم و ظرفیت خالی اقتصادي کشور را که 70 درصدش خالی است فعال و یک میلیون شغل ایجاد کنیم. 

وي افزود: مسکن سازي مثل لوکوموتیو است که بخش هاي اقتصادي دیگر را به حرکت در می آورد ما اگر بتوانیم مسکن سازي را که

 
نیاز مردم و زوج هاي جوان هست فعال کنیم می توانیم به فعال کردن بسیاري از تولیدها کمک کنیم. 

رییسی تاکید کرد: کاهش تورم با افزایش تولید و برنامه ریزي امکان پذیر است و یکی از مسائلی که مدنظر دارم، تیم اقتصادي
هماهنگ است. زیرا یکی از مشکلاتی که الان کشور با آن مواجه است، تیم اقتصادي ناهماهنگ است که هر بخش آن یک صدایی
دارد. تیم اقتصادي هماهنگ در کشور می تواند بخش اقتصادي را در کشور اطمینان بخش براي بازار و مردم و مصرف کننده و تولید

 
کننده کند. 

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري تاکید کرد: با اقدامات جدي کاهش تورم به یک رقمی امکان پذیر است ولی نیاز
به کار دارد.



101 واحد راکد در آذربایجان غربی به چرخه تولید باز میگردند/ پیش بینی

اشتغال 2700 نفري با تکمیل و راه اندازي طرحهاي نیمه تمام صنعتی

منبع: شاتاشماره خبر:  192  |  تاریخ: 1400/03/07

رییس سازمان صمت آذربایجان غربی در حاشیه سفر وزیر
صمت به این استان: 101 واحد راکد در آذربایجان غربی به
چرخه تولید باز میگردند/ پیش بینی اشتغال 2700 نفري
با تکمیل و راه اندازي طرحهاي نیمه تمام صنعتی رییس
سازمان صنعت، معدن و تجارت آذربایجان غربی گفت:
امسال 101 واحد تولیدي صنعتی راکد در استان به چرخه

 
تولید بازگردانده و احیا خواهد شد. 

به گزارش شاتا، غلامرضا بابایی در حاشیه سفر وزیر صمت به استان آذربایجان غربی، افزود: در راستاي تحقق بخشیدن به منویات
مقام معظم رهبري و شعار سال که از سوي ایشان به عنوان سال "تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها" مزین شده است، 101 واحد

 
تولیدي صنعتی راکد استان به چرخه تولید بازگردانده و احیا خواهد شد. 

 
پیش بینی اشتغال 2700 نفري با تکمیل و راه اندازي طرحهاي نیمه تمام صنعتی 

وي بیان کرد: در سال جدید با تکمیل و راه اندازي طرح هاي نیمه تمام صنعتی پیش بینی می شود 180 فقره پروانه بهره برداري با

 
اشتغالزایی مستقیم براي 2700 نفر در استان صادر شود. 

رییس سازمان صمت آذربایجان غربی تصریح کرد: با افزایش حجم صادرات و تنوع محصولات صادراتی به کشورهاي مختلف بخصوص

 
15 کشور همسایه و هند و چین، شاهد افزایش صادرات غیر نفتی از استان خواهیم بود. 

 
امسال 40 معدن جدید به بهره برداري خواهد رسید 

بابایی اضافه کرد: در خصوص معادن و استفاده از مزیت هاي معدنی استان امسال 40 معدن جدید به بهره برداري خواهد رسید و

 
همچنین 7 معدن راکد نیز احیاء و فعال سازي خواهد شد. 

 
پیش بینی بیش از 17 هزار پروانه صنفی با ایجاد اشتغال براي بیش از 34 هزار نفر 

وي ادامه داد:امسال در زمینه ایجاد اشتغال و توسعه فعالیتهاي بازرگانی و واحد هاي صنفی نیز با افزایش روبرو خواهیم شد که براي

 
سال جاري صدور بیش از 17 هزار پروانه صنفی با ایجاد اشتغال براي بیش از 34 هزار نفر پیش بینی شده است. 



رییس سازمان صمت آذربایجان غربی با اشاره به سفري که وزیر صمت به استان آذربایجان غربی داشت، تصریح کرد: زمینه توسعه و
افزایش سرمایه گذاري در این استان وجود دارد که ان شاالله با حضور وزیر صمت گام مثبتی در راستاي صنعت استان برداشته شود.



برندسازي طلا در کارخانه "زرشوران" تکاب در اولویت قرار گیرد/ اجراي

طرح توسعه معدن زرشوران ضروري است

منبع: شاتاشماره خبر:  193  |  تاریخ: 1400/03/07

وزیر صمت در جلسه با دست اندرکاران معدن طلاي
زرشوران: برندسازي طلا در کارخانه ""زرشوران"" تکاب
در اولویت قرار گیرد/ اجراي طرح توسعه معدن زرشوران
ضروري است وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: برندسازي
طلاي استحصال شده از معدن طلاي زرشوران تکاب در
جنوب آذربایجان غربی باید در اولویت برنامه هاي توسعه

 
اي این واحد بزرگ صنعتی و معدنی قرار گیرد. 

به گزارش شاتا، علیرضا رزم حسینی روز جمعه در بازدید از
مجتمع معادن و صنایع معدنی طلاي زرشوران تکاب گفت: معدن طلاي زرشوران از بزرگترین معادن کشور است و پتانسیل بسیار
مناسبی براي توسعه دارد، از این رو مدیران این مجتمع معدنی و صنعتی باید برند سازي طلاي استحصال شده را در دستور کار قرار

 
دهند. 

 
اجراي طرح توسعه معدن زرشوران بسیار ضروري است 

وي افزود: تولید طلا در مجتمع معادن و صنایع معدنی طلاي زرشوران باید با استاندارهاي جهانی و برندسازي انجام شود از این رو

 
اجراي طرح توسعه این معدن بسیار ضروري است. 

 
استفاده از ظرفیت مجتمع معادن و صنایع معدنی طلاي زرشوران براي توسعه منطقه اي پیرامون معدن 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه ظرفیت مجتمع معادن و صنایع معدنی طلاي زرشوران می تواند بسترهاي توسعه منطقه اي
پیرامون معدن طلا را فراهم کند، اظهار داشت: براساس سیاست هاي وزارت صمت، معادن در راستاي توسعه متوازن منطقه اي
فعالبت خواهند کرد و نباید به گونه اي باشد که طلا در معادن مناطق مختلف کشور تولید شود و اقدامات برندسازي و صنایع جانبی

 
آن در سایر شهرها از جمله قم و تهران صورت گیرد. 

 
معادن باید در خدمت توسعه مناطق محروم قرار گیرد 

استاندار آذربایجان غربی نیز در این بازدید با بیان اینکه مجتمع معادن و صنایع معدنی طلاي زرشوران باید با مدیریت جامع و متمرکز
به سودهی بیشتر و ظرفیت تولید بالاتر دست یابد گفت: تکاب با داشتن معادن بزرگ و غنی همچنان از محرومیت و فقر رنج می برد

 
در حالی که معادن باید در خدمت توسعه این مناطق باشد. 



محمد مهدي شهریاري افزود: طلاي تولید شده در این معدن باید در داخل شهرستان فرآوري و در ساخت زیورآلات استفاده شود تا

 
زمینه ساز اشتغال پایدار جوانان منطقه و افزایش ارزش افزوده براي تکاب شود. 

 
ماهانه 120 کیلوگرم طلا در معدن طلاي زرشوران تولید می شود 

سرپرست مجتمع معادن و صنایع معدنی طلاي زرشوران تکاب نیز در این بازدید گفت: درحال حاضر این کارخانه با ظرفیت 35 هزار
تُن مواد معدنی و تولید ماهانه 120 کیلوگرم شمش طلا فعالیت می کند که با اجراي طرح توسعه این میزان به 60 هزار تن کانسگ

 
طلا و تولید 150 کیلوگرم شمش طلا در ماه افزایش خواهد یافت. 

سالار باوند با بیان اینکه فاز توسعه کارخانه طلاي زرشوران به زودي اجرا خواهد شد افزود: زیرساخت هاي توسعه کارخانه زرشوران از
جمله احداث فیلترپرس و سد باطله اجرا خواهدشد که با بهره برداري از آنها ظرفیت این مجتمع معدنی تا پایان 6 ماهه دوم امسال به

 
ظرفیت اسمی 60 هزار تن مواد معدنی در ماه خواهد رسید. 

کارخانه طلاي زرشوران تکاب در کنار معدنی به همین نام با ظرفیت اسمی تولید سه میلیون تُن شمش طلا در سال 1393 با حضور
معاون اول رئیس جمهور به بهره برداري رسید و هم اکنون 990 نفر در مجموعه معادن و واحدهاي صنعتی این مجتمع مشغول به

 
کار هستند. 

 
دیگر برنامه هاي امروز سفر وزیر 

 
علیرضا رزم حسینی، وزیر صنعت، معدن و تجارت شامگاه پنجشنبه در آغاز سفري 3 روزه وارد آذربایجان غربی شد. 

بازدید از پایانه مرزي تمرچین، جلسه با کولبران، بازدید از معدن زرشوران تکاب و افتتاح چندین واحد صنعتی در شهرستان هاي

 
نقده، مهاباد، میاندوآب و بوکان از دیگر برنامه هاي سفر وزیر صنعت، معدن و تجارت به آذربایجان غربی است. 

تکاب از شهرهاي جنوبی آذربایجان غربی است که 81 هزار نفر جمعیت دارد.



سیاست وزارت صمت حرکت معادن در توسعه متوازن منطقه اي است/ معادن

براي توانمندسازي مردم مدل اقتصاد مقاومتی را گسترش دهند

منبع: شاتاشماره خبر:  194  |  تاریخ: 1400/03/07

وزیر صمت در معدن طلاي زرشوران در جمع خبرنگاران؛
سیاست وزارت صمت حرکت معادن در توسعه متوازن
منطقه اي است/ معادن براي توانمندسازي مردم مدل
اقتصاد مقاومتی را گسترش دهند وزیر صنعت، معدن و
تجارت پس از بازدید از معدن طلاي زرشوران در مصاحبه
با خبرنگاران با بیان اینکه سیاست وزارت صمت حرکت
معادن در راستاي توسعه متوازن منطقه اي می باشد، یکی
از رسالت هاي معادن را توسعه پیرامونی منطقه محل

 
استقرار دانست. 

به گزارش شاتا، علیرضا رزم حسینی با بیان این مطلب افزود: یکی از معادن بسیار مهم کشور معدن طلاي زرشوران است که مراحل

 
مختلفی در آن در حال انجام می باشد. 

 
ظرفیت هاي حائز اهمیت معدن زرشوران در توسعه پیرامونی منطقه 

وي با بیان اینکه این معدن پتانسیلها و ظرفیت هاي بسیار گسترده اي دارد، تصریح کرد: پتانسیل هاي این معدن در توسعه پیرامونی

 
منطقه که یکی از رسالت هاي آن نیز میباشد حائز اهمیت است. 

 
یکی از رسالت هاي معادن توسعه پیرامونی منطقه محل استقرار است 

وزیر صنعت، معدن و تجارت یکی از رسالت هاي معادن را توسعه پیرامونی در منطقه محل استقرار دانست و بیان کرد: سیاست وزارت

 
صمت حرکت معادن در راستاي توسعه متوازن منطقه اي می باشد. 

 
رزم حسینی تصریح کرد: نباید معادن توسعه یابند اما اطراف آنها مناطق کمتر برخوردار و محروم بمانند. 

 
معادن براي توانمندسازي مردم مدل اقتصاد مقاومتی را گسترش دهند 

 
وي گفت: معادن با کمک مردم مدل اقتصاد مقاومتی را براي توانمندسازي پیرامون خود گسترش دهند. 

 
هدف گذاري براي افزایش تولید 20 درصدي در معدن طلاي زرشوران 



وزیر صنعت، معدن و تجارت در بخش دیگري از سختان خود با اشاره به اشتغال هزار نفر از اهالی منطقه در معدن طلاي زرشوران
تصریح کرد: این معدن ذخایر بسیار مناسبی دارد، سال گذشته تولید بسیار خوبی داشته است و امسال هدفگذاري براي افزایش تولید

 
20 درصدي دارد. 

 
تدوین و تصویب طرح توسعه منطقه تکاب با حضور استاندار آذربایجان غربی و نمایندگان مجلس 

رزم حسینی از تدوین برنامه توسعه منطقه خبر داد و افزود: هفته آینده جلسه اي براي نهایی شدن این طرح توسعه اي با حضور

 
استاندار ، فعالان بخش خصوصی و نمایندگان مردم در مجلس شوراي اسلامی خواهیم داشت. 

 
ظرفیت مناسب منطقه تکاب براي مشارکت و سرمایه گذاري بخش خصوصی 

وي ادامه داد: منطقه تکاب و پیرامون آن ظرفیت بسیار خوبی براي سرمایه گذاري و مشارکت فعالان بخش خصوصی می باشد که در

 
این طرح توسعه به آن اشاره شده است. 

 
حمایت از صنایع پیرامونی و وابسته به معدن طلا در منطقه تکاب 

وزیر صنعت، معدن و تجارت همچنین بر ضرورت حمایت از صنایع پیرامونی و وابسته به معدن طلا در این منطقه تاکید کرد و گفت:
ارائه تسهیلات لازم و آموزش افراد و جوانان منطقه باعث ایجاد اشتغال زایی به کمک همین صنایع وابسته در همین منطقه و

 
جلوگیري از مهاجرت خواهد شد. 

شایان ذکرست که وزیر صنعت، معدن و تجارت در اولین برنامه از دومین روز سفر به استان آذربایجان غربی از مجموعه معدن طلاي

 
زرشوران در شهرستان تکاب بازدید به عمل آورد. 

جمعی از معاونان و مدیران وزارت صمت، نمایندگان مجلس و مسئولان استانی و شهرستانی در این بازدید وزیر صنعت، معدن و
تجارت را همراهی نمودند.



صدور 160 هزار پروانه کسب در استان فارس

منبع: شاتاشماره خبر:  195  |  تاریخ: 1400/03/07

رئیس سازمان صنعت،معدن و تجارت استان فارس: صدور
160 هزار پروانه کسب در استان فارس رئیس سازمان
صمت فارس با اشاره به فعالیت بیش از 160 هزار واحد
صنفی در استان بر نقش صنوف در تحقق شعار سال و رشد

 
تولید تاکید کرد. 

به گزارش شاتا، حمید رضا ایزدي در نشست تخصصی
بازرگانان و توزیع کنندگان مواد غذایی در حوزه تولید، با
بیان اینکه این نشست به صورت کشوري برگزار می شود،

گفت:برنامه هاي اجرایی توسط قائم مقام وزیر صمت در امور بازرگانی در راستاي برطرف نمودن مسائل اقتصادي اصناف و با حضور

 
صنوف برگزار می شود. 

رئیس سازمان صمت فارس با تاکید بر تامین و توزیع اقلام ضروري مردم، به این که بیش از 160 هزار پروانه کسب در صنوف مختلف
در سطح استان فارس صادر شده اشاره و تصریح نمود: اصناف نقش مهمی در تحقق شعار سال به خصوص در حوزه تولید و اشتغال

 
دارند، از این رو لازم است که نقش و جایگاه این قشر زحمتکش و پر اهمیت به خوبی حفظ شود. 

ایزدي با بیان این که متداول ترین و قدیمی ترین روش در فروش کالا ها، پخش و توزیع مواد غذایی از طریق عمده فروشان
است،عنوان نمود: عمده فروشان حجم بالایی از کالاها و محصولات را خریداري کرده و با روش هاي علمی و عملی آن را از طریق

 
خرده فروشان به دست مصرف کنندگان می رسانند. 

رئیس سازمان صمت فارس در پایان تاکید کرد: اصناف تاثیر مستقیمی بر کنترل قیمت،جذب سرمایه،تولید ملی و رونق اقتصادي

 
دارند. 

گفتنی است نشست تخصصی بازرگانان و توزیع کنندگان مواد غذایی در حوزه تولید با حضور استاندار فارس، قائم مقام وزیر صمت در
امور بازرگانی، رئیس سازمان صنعت،معدن و تجارت استان فارس، رئیس اتاق اصناف و رئیس عمده فروشان موادغذاي استان فارس به
همراه جمعی از صنوف، روساي اتحادیه ها و فعالان اقتصادي این استان و در راستاي تحقق شعار سال تولید، مانع زدایی ها و

 
پشتیبانی ها در روز پنج شنبه ششم خردادماه در محل اتاق اصناف شیراز برگزار شد. 

#فارس



بازدید وزیر صمت از طرح تولید فرش ماشینی با مشارکت بانک صنعت و معدن

در شهرك صنعتی میاندوآب/ صادرات 60 درصدي محصولات کارخانه به 22

کشور دنیا

منبع: شاتاشماره خبر:  196  |  تاریخ: 1400/03/07

در جریان سفر به استان آذربایجان غربی انجام شد؛ بازدید
وزیر صمت از طرح تولید فرش ماشینی با مشارکت بانک
صنعت و معدن در شهرك صنعتی میاندوآب/ صادرات 60
درصدي محصولات کارخانه به 22 کشور دنیا وزیر صنعت،
معدن و تجارت در جریان سفر به استان آذربایجان غربی با
حضور در شهرك صنعتی میاندوآب از طرح تولید فرش
ماشینی متعلق به «شرکت فرش افشار زرینه و ستاره

 
افشار» بازدید بعمل آورد. 

به گزارش شاتا، این طرح تولیدي ظرفیت اسمی تولید 150 هزار مترمربع به علاوه پانصد هزار متر مربع فرش با تراکم 4500 و 1500

 
شانه (ناشی از توسعه فعلی واحد) را دارد. 

این طرح در زمینی به مساحت 50 هزار متر مربع و با زیربناي 10 هزار متر مربع در شهرك صنعتی میاندوآب استان آذربایجان غربی

 
واقع است. 

 
طرحی با سرمایه گذاري بانک صنعت و معدن 

120 میلیارد تومان براي طرح جدید سرمایه گذاري شده است که 18 میلیارد تومان آن را بانک صنعت و معدن تامین و مابقی، آورده

 
شرکت بوده است. 

تعداد اشتغال ایجاد شده در این واحد تولیدي1000 نفر می باشد که 300 نفر بصورت اشتغال مستقیم و 700 نفر بصورت اشتغال

 
غیرمستقیم مشغول به کارند. 

 
صادرات 60 درصدي محصولات کارخانه به 22 کشور دنیا 

 
40 درصد محصولات تولیدي این کارخانه براي مصرف داخل و 60 درصد دیگر نیز به 22 کشور دنیا صادرات می شود. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت از بخش هاي مختلف این واحد بازدید به عمل آورد و در گفت وگو با مسئولان، دست اندرکاران و
کارکنان این واحد در جریان مهمترین ظرفیت ها، مسائل و مشکلات آن قرار گرفت. 



جمعی از معاونان و مدیران وزارت صمت، نماینده میاندوآب در مجلس شوراي اسلامی، استاندار و فرماندار میاندوآب و جمعی از
مسئولان استانی و شهرستانی در این بازدید وزیر صنعت، معدن و تجارت را همراهی نمودند.



قطعی برق باعث فاسد شدن مواد غذایی کارخانه جات می شود

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  197  |  تاریخ: 1400/03/07

دبیر فدراسیون تشکل هاي صنایع غذایی کشاورزي ایران گفت: قطعی برق علاوه بر خسارت هاي مختلفی که به صنایع وارد
می کند در برخی از صنایع، مواد اولیه تولید فاسد می شود و لازم است زمان قطعی برق براي برنامه ریزي زودتر اعلام شود.

دبیر فدراسیون تشکل هاي صنایع غذایی کشاورزي ایران
گفت: قطعی برق علاوه بر خسارت هاي مختلفی که به
صنایع وارد می کند در برخی از صنایع، مواد اولیه تولید
فاسد می شود و لازم است زمان قطعی برق براي برنامه

 
ریزي زودتر اعلام شود. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از تسنیم، محسن نقاشی
دبیر فدراسیون تشکل هاي صنایع غذایی کشاورزي ایران با

اشاره به تأثیر قطع برق بر صنایع غذایی کشور اظهار کرد: همان طور که یک بخش درمانی از قطعی برق آسیب می بیند، صنایع

 
غذایی نیز از این معضل دچار مشکلات جدي می شود و باید فکر جدي براي رفع این مشکل شود. 

وي افزود: غذایی که در یک کارخانه تولید می شود باید بتواند الزامات بهداشتی لازم را رعایت کند که عمل به آنها بدون داشتن برق
امکان پذیر نیست؛ بنابراین از دولتمردان انتظار می رود که قبل از قطع برق، به تولیدکنندگان اطلاع رسانی کنند تا بتوانند تدابیر لازم

 
را اتخاذ کنند. 

دبیر فدراسیون تشکل هاي صنایع غذایی کشاورزي ایران با بیان اینکه اگر مشکل برق و آب در کشور وجود دارد، باید پیش بینی و
برنامه ریزي براي کاهش خسارت آن وجود داشته باشد ادامه داد: مواد اولیه تولیدکنندگان با قیمت هاي بالا و به سختی تأمین می
شود اما برق به راحتی و به دفعات قطع می شود و به آنها آسیب می زند؛ در سال رفع مانع زدایی ها نباید به راحتی براي تولیدکننده

 
مانع ایجاد کرد. 

قطعی برق زودتر به صنایع اعلام شود تا برنامه ریزي کنند وي تصریح کرد: در صورتی که قطع برق زودتر اعلام شود، تولیدکنندگان

 
می توانند به خلاف مسئولان مدیریت و برنامه ریزي لازم را داشته باشند. 

نقاشی گفت: قانونی با عنوان بهبود فضاي کسب و کار در کشور وجود دارد اما نه تنها به درستی اجرا نمی شود بلکه حتی به حرف

 
تولیدکنندگان نیز گوش داده نمی شود. 

وي اظهار داشت: کارخانه ها تعهدات تولید و برنامه تولید دارند و درصورتی که برق به مدت 4 تا 5 ساعت قطع شود، نمی توانند به

 
تعهدات خود عمل کنند و به اعتبار آنها لطمه و خسارت وارد می شود. 



این مقام مسئول ادامه داد: همچنین باید توجه داشت که زمان در روند برخی تولیدات صنایع غذایی مانند پاستوریزه کردن مهم است

 
در صورتی که به یک باره برق قطع شود به مواد اولیه مواد غذایی آسیب وارد می شود. 

نقاشی گفت: خسارت کارگري و وارد آمدن خسارت به دستگاه هاي تولید از جمله موارد دیگري است که قطعی برق براي کارخانه
جات صنایع غذایی ایجاد می کند؛ اما مهم ترین آسیبی که تولیدکنندگان می بینند مربوط به اعتبار آنهاست حتی ممکن است به

 
دلیل عدم امکان عمل به تعهدات، مشتریان خود را از دست بدهند. 

نقاشی با اشاره به اینکه عمده صنایع غذایی کشور امکانات برق اضطراري را ندارند یادآور شد: نزدیک به 95 درصد کارخانه جات این

 
امکان را ندارند و با قطعی برق تولید آنها نیز متوقف می شود. 

وي گفت: داشتن برق اضطراري از زیرساخت هاي لازم براي کارخانه هاي صنایع غذایی به حساب می آید اما جزو استانداردهاي

 
اجباري نیست و بیشتر کارخانه جات ما این امکانات را ندارند. 

دبیر فدراسیون تشکل هاي صنایع غذایی کشاورزي ایران ادامه داد: مالیات بر ارزش افزوده به طور همزمان از تولیدکننده و مصرف
کننده، مواد اولیه و حتی صادرات دریافت می شود، درحالی که در همه کشورها مالیات یک مرتبه و آن نیز از مصرف کننده کالاي

 
نهایی اخذ می شود. 

وي با اشاره به اینکه صنایع غذایی با در نظر گرفتن بخش کشاورزي 19.8 درصد اشتغال کشور را به عهده دارد و نباید به این بخش
بی اهمیت بود گفت: کشورهاي پیشرفته اقتصادي به طور معمول مجوزهاي واحدهاي تولیدي را ظرف 48 ساعت صادر می کنند اما

 
در کشور ما، 2 سال طول می کشد و برخی نمی خواهند تولید به درستی در کشور شکل گیرد. 

فاسدشدن مواد غذایی با قطعی برق مدیرعامل یک واحد تولیدي حوزه صنایع غذایی نیز اظهار داشت: صنایع غذایی از قطع سیستم
برق خسارت هایی از بابت تعویق کار، عدم انجام تعهدات و ایرادهاي فنی دستگاه ها می بینند اما برخی از صنایع، نه تنها این

 
مشکلات را دارند بلکه مواد طول خط تولید آنها نیز از بین می رود. 

کلانتر افزود: در اربیل عراق با وجود اینکه مشکل کمبود برق و قطعی این خدمت به دفعات وجود دارد اما به تولیدکنندگان تعهد داده
می شود که برق آنها قطع نخواهد شد و کمبود برق در مصرف خانگی جبران می شود، اما در کشور ما به محض اینکه مشکلات تأمین

 
برق و گاز ایجاد می شود اولین جاهایی که با قطعی مواجه می شوند کارخانه ها هستند. 

مدیرعامل شرکت صنایع غذایی ادامه داد: صنایع غذایی آن قدر مشکلات عجیب و غریب دارند که قطع برق تنها یکی از آنهاست و بی
نظمی دستگاه هاي دولتی در قبال آنها تبدیل به یک عادت شده است، این بی نظمی ها به خاطر مدیریت دولتی امور و بی تجربگی

 
تصمیم گیران در حوزه مسئولیت خود است. 

کلانتر تصریح کرد: هر ساعت قطعی برق براي کارخانه علاوه بر هزینه نیروي کار، باعث عقب افتادن از تعهدات به مشتریان و حتی در

 
مواردي باعث خراب شدن دستگاه ها می شود. 

وي گفت: زیان هاي ناملموس در مقایسه با زیان هاي ملموس یادشده، خسارت بیشتري وارد می کند زیرا در این شرایط دیگر نمی



 
توان برنامه ریزي و به تعهدات خود عمل کنند و به یک باره به اعتبار یک شرکت لطمه وارد می شود. 

پربیننده ترین گم شدن کارت سوخت را چگونه گزارش کنیم؟ دلیل قطعی هاي برق چیست؟ تولید یک بیت کوین، معادل مصرف
صد سالِ یک خانه کدام لوازم خانگی بیشترین مصرف برق را دارد؟ قطعی آب هم در راه است



اخذ اقامت کانادا

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  198  |  تاریخ: 1400/03/07

موسسه مهاجرتی تیدي پارس یکی از معتبرترین موسسات مهاجرتی بوده و کارهاي مربوط به اخذ اقامت را به بهترین شکل
براي افراد متقاصی انجام می دهد.

 
 

اخذ اقامت کانادا موسسه مهاجرتی تیدي پارس یکی از معتبرترین موسسات مهاجرتی بوده و کارهاي مربوط به اخذ اقامت را به

 
بهترین شکل براي افراد متقاصی انجام می دهد. 

به گزارش برنا، موسسه مهاجرتی تیدي پارس یکی از معتبرترین موسسات مهاجرتی بوده و کارهاي مربوط به اخذ اقامت را به بهترین

 
شکل براي افراد متقاصی انجام می دهد. 

ویزاي استارت آپ کانادا اخذ اقامت کانادا از طریق ویزاي استارت آپ کانادا توسط تیدي پارس یکی از روش ها براي مهاجرت به این
کشور است. این روش ویژه افراد کارآفرینی است که به خاطر راه اندازي یک کسب و کار، می توانند اقامت این کشور را دریافت کنند.
افرادي که یک ایده خوب و جدید در مورد کسب به دولت کانادا ارائه دهند، این امکان را دارند که از طریق ویزاي استارت آپ، اقامت
این کشور را دریافت کنند. در صورتی که این افراد یک ایده کاري خوب و جدید داشته باشند و با یکی از سازمان هایی که اداره
مهاجرت معرفی کرده مشغول به همکاري باشند، می توانند ویزاي استارت آپ دریافت کنند. سازمان مورد نظر براي طرح کاري این
افراد سرمایه گذاري می کند و اگر طرح کاري آنها ار طرف دولت پذیرفته شود، آنها می توانند اقامت کانادا را دریافت کنند. افراد
متقاضی می توانند با استفاده از ویزاي استارت آپ کانادا، براي خود و اعضاي خانواده اقامت دائم کانادا را دریافت کنند. افراد کارآفرین
اجازه ندارند به طور شخصی در کشور کانادا سرمایه گذاري کنند و فقط در صورت درخواست سازمان مورد نظر اجازه این کار را

 
خواهند داشت. 

در حقیقت ویزاي استارت آپ کانادا به افرادي تعلق می گیرد که طرح تجاري آنها مورد تایید و حمایت سازمان هاي معرفی شده
باشد. در صورتی که افراد متقاضی به زبان هاي انگلیسی و فرانسه مسلط باشند، شانس آنها براي دریافت ویزاي استارت آپ و
همچنین موفقیت در کسب و کار و بیشتر می شود. کاري که افراد متقاضی قصد راه اندازي آن را در کشور کانادا دارند، باید ایده ایی

 
جدید و منحصر به فرد باشد و علاوه بر این در مقیاس جهانی مورد قبول باشد. 



دولت کانادا براي ارائه ویزاي استارت آپ کانادا به افراد متقاضی شرایطی در نظر گرفته است. یکی از مهمترین شرایط براي دریافت
ویزاي استارت آپ ایجاد اشتغال باید براي افراد بومی کشور کانادا توسط متقاضیان است. کشور کانادا با توجه به شرایط مناسبی که
دارد، یکی از بهترین کشورها براي راه اندازي کسب و کارهاي جدید محسوب می شود و با توجه به این که مالیات دریافتی در این
کشور بسیار کم است، همه افراد قادر به پرداخت این مالیات می باشند. یکی از مهمترین مزیت هایی که ویزاي استارت آپ کانادا دارد
این است که براي شروع یک کار جدید در کشور کانادا افراد می توانند با کمترین سرمایه ممکن یک کسب و کار جدید را در این

 
کشور راه اندازي کنند. 

از دیگر شرایط افراد متقاضی براي دریافت ویزاي استارت آپ کانادا، شرکت در یک آزمون زبان است. افراد متقاضی بعد از قبول شدن
در این آزمون، باید نمره قبولی خود را ضمیمه پرونده کرده و سپس درخواست خود را براي اداره مهاجرت ارسال کنند. افراد متقاضی
بدون شرکت در این آزمون و دریافت نمره قبولی، نمی توانند ویزاي استارت آپ دریافت کنند. متقاضیان براي قبول شدن در این
آزمون، باید در تمام مهارت هاي 4 گانه زبان یعنی مهارت شنیداري، گفتاري، نوشتاري و درك مطلب نمره قبولی کسب کنند. در
صورتی که افراد متقاضی در این آزمون نمره مورد نظر را دریافت نکنند، موفق به دریافت ویزاي استارت آپ نشده و درخواست آنها

 
قبول نمی شود. 

ویزاي استارت آپ انگلیس کشور انگلیس یکی از پیشرفته ترین کشورهاي دنیا بوده و در نتیجه هر ساله افراد زیادي به این کشور
مهاجرت می کنند. متقاضیانی که قصد اخذ اقامت این کشور را دارند باید قبل از اقدام به اخذ اقامت این کشور اطلاعات کاملی از

 
شرایط این کشور به دست بیاورند. 

دریافت اقامت انگلیس از طریق ویزاي استارت آپ یکی از روش هاي اخذ اقامت این کشور بوده و افراد کارآفرین با استفاده از این
روش می توانند اقامت این کشور را بگیرند. در حقیقت ویزاي استارت آپ انگلیس، یکی از جدید ترین روش هاي این کشور براي
جذب افراد نخبه و متخصص است. ویزاي استارت آپ انگلیس به همه کارآفرینانی که قصد راه اندازي یک کسب و کار جدید را دارند

 
این امکان را می دهد تا بتوانند استارت کاري خود را در این کشور بزنند. 

 
 



ویراي استارت آپ انگلستان براي جذب افراد سرمایه گذار و کار آفرین بوده و این ویزا براي قابل اجرا بودن باید در ابتدا مورد تایید
یک نهاد مجاز در انگلیس قرار گرفته باشد. در حقیقت می توان گفت براي راه اندازي کسب و کار در کشور انگلیس، موضوع استارت

 
آپ باید توسط نهادي که مورد تایید یک سازمان تجاري با سابقه یا یک موسسه آموزشی عالی است، مورد تایید قرار گرفته باشد. 

متقاضیانی که قصد دریافت ویزاي استارت آپ را دارند در مرحله اول باید ایده کسب و کار خود را به دقت مورد ارزیابی قرار دهند.
ایده ایی که توسط افراد ارائه می شود باید خلاقانه و جدید باشد و همچنین موجب اشتغال زایی افراد نیز شود. ویزاي استارت آپ
انگلیس یکی از بهترین و سریع ترین روش ها براي دریافت اقامت این کشور می باشد ولی این ویزا فقط به مدت دو سال قابل تمدید

 
است. 

یکی از شرایط براي دریافت ویزاي استارت آپ این است که افراد متقاضی باید دست کم 18 سال سن داشته باشند و علاوه بر این باید
به زبان انگلیسی مسلط بوده و مدرك آیلتس نیز داشته باشند. علاوه بر این این افراد باید در حساب بانکی خود حداقل مبلغی در
حدود 945 پوند داشته باشند و تمکن مالی خود را به دولت انگلیس ثابت کرده و نشان دهند که می توانند هزینه هاي زندگی خود را
به راحتی پرداخت نمایند. یکی دیگر از مهمترین شرایط براي دریافت ویزاي استارت آپ این است که افراد متقاضی نباید تبعه
کشورهاي اروپایی یا حوزه اقتصادي اروپا باشند. از مهمترین مزیت هاي دریافت ویزاي استارت آپ این است که افراد متقاضی براي راه

 
اندازي کسب و کار خود، مجبور به وارد کردن سرمایه به این کشور نیستند. 

این مطلب رپورتاژي است و خبرگزاري برنا محتواي آن را تایید یا رد نمی کند.



وزارتخانه منابع طبیعی در 120 کشور فعال است

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  199  |  تاریخ: 1400/03/07

در بیش از 120 کشور جهان منابع طبیعی و محیط زیست به صورت تلفیقی در قالب یک وزراتخانه فعال است و در بیش از
30 کشور جهان نیز این دو در حد معاونت ریاست جمهوري فعال هستند.

در بیش از 120 کشور جهان منابع طبیعی و محیط زیست
به صورت تلفیقی در قالب یک وزراتخانه فعال است و در
بیش از 30 کشور جهان نیز این دو در حد معاونت ریاست

 
جمهوري فعال هستند. 

به گزارش خبرنگار مهر، علی سلاجقه رئیس اتحادیه انجمن
هاي علمی منابع طبیعی و محیط زیستی کشور در نشست
مطالبه گري محیط زیست گفت: وفق وظایف مصرح در
قانون وظیفه اصلی هر دو سازمان محیط زیست و منابع
طبیعی در قالب همان چهار واژه "حفظ، احیا، توسعه و
بهره برداري " خلاصه می شود، لذا همپوشانی رسالت ها و

 
وظایف در سطح بسیار بالایی است. 

وي تصریح کرد: جامع ترین قوانین و ساختار منابع طبیعی کشور که زمینه ساز حفظ آن شده اند مربوط به دوران 4 ساله وزارت
منابع طبیعی است. در بعد جهانی در بیش از 120 کشور جهان منابع طبیعی و محیط زیست به صورت انتزاعی و یا تلفیقی (از نظر
نام) در قالب یک وزرات خانه با هم هستند و در بیش از 30 کشور جهان نیز این دو در حد معاونت ریاست جمهوري و با بالاترین مقام

 
کشور هستند. 

رئیس اتحادیه انجمن هاي علمی منابع طبیعی و محیط زیستی کشور خاطر نشان ساخت: در ادغام دو سازمان موازي هم، از قبیل
منابع طبیعی و محیط زیست توصیه جدي این است که کلیه وظایف این دو سازمان یکپارچه سازي شوند و هیچ بخشی از این دو
قابل تفکیک و واگذاري به بخش ثانویه دیگر نیست و حتی هنوز بخشی از دستگاه هاي دیگر نیز از قبیل: شیلات، هواشناسی، زمین
شناسی و امور عشایر نیز سنخیت پیوستن به این بخش را دارند. این عضو هیأت علمی دانشگاه تهران گفت: تداخل و همپوشانی
وظایف دو دستگاه منابع طبیعی و محیط زیست کشور در حال حاضر به نحوي است که به تقابل و رویارویی تبدیل شده و این دو

 
دستگاه همیار هر یکی دیگري را مانع می داند و جنگ فرسایشی و اضمحلال منابع را شاهد هستیم. 

سلاجقه افزود: اصول 45، 48 و 50 قانون اساسی، توصیه هاي چند ساله اخیر مقام معظم رهبري با این مضامین که «حفظ منابع
طبیعی یک مسئله تجملاتی نیست، یک مسئله درجه دو نیست، بلکه یک مسئله حیاتی است» و یا «دولت و مجلس مسائل منابع
طبیعی و محیط زیست را در اولویت قرار دهند» و یا «حفاظت از محیط زیست، جنگل ها و منابع طبیعی و فراهم کردن فضایی سالم
و با طراوت براي زندگی از اساسی ترین وظایف است که مسئولان باید آن را در اولویت کار خود قرار دهند» به عنوان چراغ راه اصلی

 
کلیه قانون گذاران و مجریان کشور تکلیف را بر همگان اتمام نموده است فلذا بایستی چاره اندیشی ولایی کرد. 



وي خواسته هاي مطالبه گران در حوزه محیط زیست را اینگونه بیان کرد: تشکیل وزارت منابع محیطی و یا وزارت منابع طبیعی و
محیط زیست، تشکیل سازمان محیط زیست و منابع طبیعی در تراز معاون رئیس جمهور، حفظ و ارتقا ساختار محیط زیست در
جایگاه فعلی، تشکیل وزارت منابع طبیعی (ادغام سازمان هاي جنگل ها، مراتع و آبخیزداري کشور و سازمان امور اراضی) و ایجاد
سازمان منابع طبیعی و محیط زیست در زیر مجموعه ولی فقیه از مهمترین خواسته هاي ما براي سازمان برطرف شدن مشکلات

 
محیط زیست کشور است. 

این هیئت علمی دانشگاه تهران گفت: سیاستگذاري و حکمرانی صحیح ماحصل نشست هاي مختلف جامعه نخبگانی کشور (ازجمله
نشست هاي علمی _ اجرایی ارتقاي ساختار تشکیلاتی و مدیریت منابع طبیعی و محیط زیست ایران 23 مهر 1396 و 19 آذر 1398

 
در محل دانشکده منابع طبیعی دانشگاه تهران بود. 

وي افزود: ما از نظر تنوع زیستی داراي ظرفیت هاي خدادادي با تنوع اقلیمی هستیم. در سال 90 هیئت آلمانی براي بهره گیري از

 
نحوه مدیریت ما در جنگل هاي شمال به ایران آمده بودند. 

وي با اشاره به این موضوع که بحث ادغام سازمان هاي محیط زیست و جنگل ها، مراتع و آبخیزداري در سال 92 مطرح شد، افزود:
این قانون ماده واحده اي داشت که بر اساس آن پس از تصویب این قانون سازمان محیط زیست در سازمان جنگل ها، مراتع و
آبخیزداري کشور ادغام می شود و زیر مجموعه وزارت جهاد کشاورزي قرار می گیرد.از تاریخ لازم الاجرا شدن این قانون کلیه وظایف،
اختیارات، اماکن، امکانات و نیروهاي انسانی سازمان حفاظت محیط زیست در اختیار سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداري کشور قرار

 
گیرد. 

سلاجقه تاکید کرد: طرح ادغام سازمان هاي حفاظت محیط زیست و جنگل ها، مراتع و آبخیزداري کشور داراي مزایایی همچون
مدیریت متمرکز و هماهنگ بر منابع طبیعی و محیط زیست کشور، افزایش بهره برداري از مشارکت مردمی و توان سرمایه گذاري
بخش خصوصی، پویایی و کارآفرینی منابع طبیعی در امر تولید، اقتصاد، صادرات و محیط زیست در امر خدمات و افزایش توان نظارتی
قوه مقننه بر عملکرد سازمان حفاظت از محیط زیست، در صورتی که ساختار جدید به صورت وزارتخانه باشد؛ است که هر کدام از این

 
دلایل به تنهایی براي ادغام این دو سازمان کفایت می کرد. 

این عضو هیئت علمی دانشگاه تهران افزود: بررسی ها نشان می دهد که در بسیاري از کشورها، مدیریت محیط زیست و منابع طبیعی
(و حتی منابع پایه) از مدیریت کشاورزي جداست. به عنوان مثال ترکیه (وزارت جنگل ها و منابع طبیعی)، چین (وزارت حفاظت از
محیط زیست)، بلغارستان (وزارت محیط زیست و آب)، مالزي (وزارت محیط زیست و منابع طبیعی)، هند (وزارت محیط زیست و
جنگل ها)، ژاپن (وزارت محیط زیست)، نیوزیلند (وزارت محیط زیست)، رومانی (وزارت محیط زیست و توسعه پایدار)، سوئد (وزارت

 
محیط زیست) و کره جنوبی (وزارت محیط زیست) مدیریت محیط زیست و منابع طبیعی را برعهده دارند. 

سلاجقه یادآور شد: طرح ادغام باعث تجمیع و یکپارچه سازي اهداف و مأموریت هاي بخش هاي آب و محیط زیست و کاهش عدم
هماهنگی ها، تقویت جایگاه فرابخشی، تسهیل سیاستگذاري درباره مؤلفه هاي مختلف آب، محیط زیست و منابع طبیعی، اعمال

مدیریت یکپارچه منابع آب و افزایش ضمانت اجرایی مصوبات مرتبط با محیط زیست می شود.



چرا تولید رونق کمی و کیفی نمی گیرد؟

منبع: روزنامه گسترش صمتشماره خبر:  200  |  تاریخ: 1400/03/07

در هر دولت، با توجه به سوگیري هاي مرتبط با حمایت از تولید داخلی بارها بسته هاي مربوط به رونق تولید در نظر گرفته
شده که عموما با شکست مواجه شدند.

در هر دولت، با توجه به سوگیري هاي مرتبط با حمایت از تولید داخلی بارها بسته هاي مربوط به رونق تولید در نظر گرفته

 
شده که عموما با شکست مواجه شدند. 

در سه دهه اخیر، تولید در کشور نشیب بسیار بیشتري را در قیاس با فرازها تجربه کرده است و هر سال، با کاهش نرخ سرمایه گذاري
در کشور، میزان نیروي شاغل در بخش صنعت در کشور نیز با کاهش چشمگیري مواجه می شود؛ به گونه اي که از 41 درصد در
ابتداي دهه هفتاد به کمتر از 20 درصد در انتهاي دهه 90 رسید که نشانگر اوضاع بحرانی و وخیم تولید در کشور است. در هر دولت
نیز فارغ از رویکردهاي سیاسی مستقر، بسته هاي حمایتی و مشوق بسیار زیاد و متنوعی تغریف شد که بلااستثنا با شکست مواجه
شدند. گسترش نیوز در گفت وگو با کمیل طیبی اقتصاددان و استاد دانشگاه به بررسی ابعاد مختلف این موضوع پرداخته است که

 
مشروح آن را در ادامه از نظر می گذرانید: 

چرا تولید رونق کمی و کیفی نمی گیرد؟  این استاد دانشگاه در پاسخ به پرسشی پیرامون میزان اثرگذاري تسهیلات پرداختی موسوم

 
به تشویق تولید بر رونق و کیفی سازي تولیدات صنعتی در کشور اظهار داشت: 

 شاید تاکنون طرح هاي بسیار زیادي در ارتباط با افزایش اشتغال از ناحیه رونق تولید در کشور به اجرا گذاشته شده که نتایج چندان

 
مثبتی بر تولید در کشور نداشته است و افزون بر فقدان اثربخشی و کارایی، باعث افزایش نقدینگی در کشور شده است. 

نکته اي که دولتمردان هرگز به آن توجه کافی نشان نمی دهند این است که در شرایطی که صنایع با مشکل مواجه می شوند از دو
حالت خارج نیست، یا با بحران بازاریابی و کیفیت محصول مواجه هستند که تولیدشان را غیراقتصادي می کند یا با مشکلات ناشی از
افزایش تورم و کنترل قیمت ها مواجه هستند که در هر دو حالت پرداخت تسهیلات دستوري مشکلی را از این تولیدکنندگان مرتفع
نمی کند پرداخت این تسهیلات با نرخ بهره دستوري باعث می شود که بانک ها دچار کسري منابع شوند و براي جبران کسري منابع
خود، به دنبال سفته بازي در بازار ارز و طلا و یا هر حوزه اي با قابلیت هاي مشابه بروند تا از طریق داغ کردن آن بازار، منابع ریالی
بیشتري را به خود جلب کنند که نتیجه کلی این رفتار بهم ریختگی بازار دلار و سایر کالاها نیز می شود و تولیدکننده براي تهیه ارز

 
مورد نیازش به زحمت بیشتري می افتد و باید دلار را با قیمت بالاتري تهیه کند. 

به همین دلیل پرداخت تسهیلات دستوري، مازاد بر نوسانات مربوط به سفته بازي که اشاره کردم، فقط باعث افزایش پایه پولی و تورم

 
می شود و هیچ گونه رونقی را در پی نخواهد داشت. 

رهاورد الگوگیري ناقص از چین  کمیل طیبی در ادامه با نقد طرح هاي مشوق تولید از ناحیه دولت ها، خاطرنشان ساخت: طرح هاي



براي رونق تولید از سطوح خرد با الگوگیري از چین و سایر
کشورهاي جنوب شرقی آسیا، در دولت گذشته در دستور کار
قرار گرفت که با شکست هاي سنگین مواجه شدند. طرح بنگاه
هاي زودبازده که به شدت از ناحیه دولت با تزریق منابع مالی
پشتیبانی شد و حمایت همه جانبه صداوسیما را با خود داشت،
متاسفانه به سختی شکست خورد و بیکاران را به بیکاران بدهکار

 
تبدیل کرد. 

زیرا دولت ایران، توانایی اقتصاد و سیاسی دولت چین را براي
پشتیبانی و بازاریابی از محصولات براي صادرات نداشت و

همچنین دولت چین با شناور نگه داشتن پولی ملی خود در برابر دلار، توان لجستیک کشور خود براي صادرات را بالا نگه داشته است
اما در ایران و ادوار مختلف کابینه ها، سرکوب قیمت دلار به یک استراتژي سیاسی بدل شده که در کنار سرکوب قیمت ها به شکل
تعزیراتی در داخل، قوي ترین بنگاه ها و برندهاي کلاسیک ایرانی را به ورشکستگی کشاند، بنگاه هاي کوچک که دیگر جاي خود را
داشتند. درواقع دولت، به دنبال بازدهی سریع تسهیلات پرداختی بود و نگاهی مبتنی بر حمایت از کارآفرینی حاوي ارزش در کشور

 
نداشت. 

تسهیلات غیرهدفمند، آفت تولیدکنندگان  این اقتصاددان در پایان یادآور شد: طرح حمایت از مشاغل و کسب وکارهاي خانگی هم
مشکلاتی مشابه با طرح بنگاه هاي زودبازده داشت. تازه تمام این مفروضات مربوط به شرایطی است بنگاه ها حداکثر تسهیلات را
دریافت می کردند که مطابق با آماري که بانک مرکزي از طرح بنگاه هاي زودبازده اعلام کرد، بیش از 57 درصد انحراف از پرداخت در
این تسهیلات وجود داشته که صرف امور دیگري بودند و همین طور بیش از 40 درصد در حوزه طرح مشاغل خانگی وجود داشت با
انحراف معیار در پرداخت ها مواجه بودیم که علائم بسیار ترسناکی است و بخش بسیار عمده اي از معوقات بانکی را نیز در برمی

 
گیرد. 

پرداخت هاي خطوط اعتباري که به صنایع بزرگ مثل خودروسازي ها و صنایع سنگین مثل فولاد و پتروشیمی ها هم تخصیص می
گیرد یا یارانه هاي عجیب و غریب پرداختی، هیچ کدام نخواهند توانست تولید را رونق بدهند و رونق تولید نیازمند بازنگري اساسی در

 
شیوه هاي حکمرانی اقتصادي دولت هاست که تا کنون نشانه هایی ولو اندك از این تغییر نگرش در افق مشاهده نشده است. 

منبع: گسترش نیوز



اقتصاد؛ اولویت اول دولت آینده/ سرمایه گذاري منفی باید احیا شود

منبع: ایبناشماره خبر:  201  |  تاریخ: 1400/03/07

یک کارشناس امور اقتصادي با اشاره به اینکه حل مسائل اقتصادي باید در راس امور دولت آینده باشد، گفت: اولویت اول
دولت آینده باید سرمایه گذاري باشد.

یک کارشناس امور اقتصادي با اشاره به اینکه حل مسائل
اقتصادي باید در راس امور دولت آینده باشد، گفت: اولویت

 
اول دولت آینده باید سرمایه گذاري باشد. 

ابراهیم بهادرانی، کارشناس اقتصادي در گفت وگو با
خبرنگار ایبِنا درباره اولویت هاي اقتصادي دولت آینده
گفت: شرایط اقتصادي کشور مطلوب نیست، به همین
دلیل اولویت کاندیداهاي ریاست جمهوري باید ارائه برنامه

 
براي بهبود آن باشد که به الزاماتی نیاز دارد. 

وي درباره این الزامات چنین بیان کرد: کاندیداها باید شرایط اقتصادي کشور را به درستی درك کنند. به این معنا؛ زمانی که برنامه اي
به نگارش در می آید، ضرورت دارد تا وضعیت کنونی روشن شود و نقطه اي هم که بنا است به آن برسند، آشکار کنند و ابزار یا

 
راهکارهاي دستیابی به آن نیز مورد معرفی قرار گیرد. 

این کارشناس اقتصادي در این خصوص یادآور شد: کاندیداي ریاست جمهوري باید همراه با برنامه وارد میدان شود، بدون آن صرف
بیان شعار و محکوم کردن گذشته راه به جایی نخواهد برُد، زیرا وجود برنامه نشان می دهد، کاندیداها شرایط اقتصادي کشوررا درك

 
کرده اند یاخیر و متغیرهاي موجود در اقتصاد را چگونه تبیین خواهند کرد؟ 

بهادرانی در ادامه تاکید کرد: هدف براي دستیابی به مسائل فوق باید قابل دسترس باشد، بنابراین لازم است تا راهکارها هم کشور را

 
براي دسترسی به هدف تعیین شده مورد راهنمایی قرار دهد. 

وي درباره اولویت ها اظهار داشت: اولویت اول باید سرمایه گذاري باشد. به این معنا؛ ضرورت دارد تا کاري انجام شود که این سرمایه
گذاري رشد منفی 8 یا 9 ساله در این زمینه را به رشد مثبت برساند و موجودي سرمایه کاهش یافته کشور، افزایش پیدا کند. براي
دستیابی به این مهم باید از سرمایه هاي موجود به نحو احسن استفاده شود تا بهره وري بالا رود و سرمایه هاي راکت مانده به کار

 
افتد وبخش هاي تولیدي و خدماتی صرفه بیشتري نسبت به سفته بازي پیدا کند. 

بهادرانی در این خصوص چنین توضیح داد: سفته بازي سبب گرفتاري براي جامعه می شود، در حالی که چنانچه سرمایه گذاري در
تولید و خدمات و بخش هاي اقتصادي به کار گرفته شود هم زمینه تولید اشتغال براي مردم به وجود می آید و هم اینکه مردم رفاه

 
نسبی به دست می آورند و تورم کاهش می یابد. 



وي در این رابطه تصریح کرد: سرمایه مواردي است که به سادگی قابل دیدن است، اما متاسفانه مورد استفاده قرار نمی گیرد. به طور
نمونه عدم استفاده از سالن هایی که در شهرك ها ایجاد کردند، ولی به کار گرفته نشد، یا دانشجویانی که تحصیل کردند و یا جوانانی
که به سن کار رسیدند، اما به دلیل عدم شغل در ایران و خروج این افراد از کشور و مشغول به کار شدن شان درخارج از ایران یا خانه

 
نشینی به دلیل ناامیدي نسبت به یافتن شغل مناسب، از جمله سرمایه هایی به حساب می آید که هدر داده می شود. 

بهادرانی دراین باره بیان کرد: متاسفانه اقتصادي پاشنه آشیل نظام جمهوري اسلامی شده، بنابراین فردي که در راس قوه مجریه قرار
می گیرد، علاوه بردارا بودن قابلیت و موارد مورد اشاره باید صاحب برنامه براي به نتیجه رساندن مواردي که اشاره شد، باشد.



ایجاد38 هزار شغل در طرح هر بنگاه اقتصادي یک اشتغال در فارس

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  202  |  تاریخ: 1400/03/07

38 هزار شغل در طرح هر بنگاه اقتصادي یک اشتغال در استان فارس ایجاد شد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما، مرکز فارس،استاندارفارس گفت: 38 هزار فرصت شغلی جدید در قالب طرح هر بنگاه
اقتصادي به علاوه یک اشتغال در این استان ایجاد شد و مدیریت استان هم کوشید با ارائه تسهیلات و کمک هاي مالیاتی و بیمه اي

 
از اصناف و تولیدکنندگان حمایت کند. 

عنایت االله رحیمی، افزود: بازاریان و تشکل هاي بخش خصوصی هر زمان که کشور با مشکل مواجه شده به درستی ایفاي نقش کرده
اند و اصناف و بازاریان با ایجاد زمینه اشتغال بدون تحمیل هزینه به بخش عمومی و دولت، نقش موثري در رونق اقتصادي ایفا می

 
کنند. 

وي ادامه داد: نقش تجار، بازرگانان و رسته هاي تخصصی آن ها در زمان مبارزات انقلاب، پیروزي انقلاب، دوران دفاع مقدس و

 
استمرار نظام بسیار با اهمیت بوده و بیشترین میزان کمک هاي مومنانه در جهت حمایت از نیازمندان از جانب اصناف بوده است. 

او اظهار داشت: در جریان سیل فروردین 98 شیراز و به دنبال آن شیوع ویروس کرونا یکی از مجموعه هایی که صادقانه و خالصانه

 
براي کمک به آسیب دیدگان و نیازمندان وارد عرصه شدند اصناف و بازاریان بودند. 

وي گفت: از ابتداي شیوع ویروس کرونا، اصناف، تولیدکنندگان و تجار مسئولانه وارد صحنه شدند و کمبود ها را برطرف کردند و هر

 
زمان که اعتبارات دولتی ناکافی بود به بخش بهداشت و درمان هم کمک هایی از جانب خیرین و اتاق اصناف شد. 

استاندار فارس، با اشاره به اعمال محدودیت هاي کرونایی در استان تصریح کرد: اصناف و بازاریان با نهایت گشاده رویی با این
دستورالعمل ها همکاري کردند و براي کمک به مردم و بخش بهداشت و درمان و کمک به حفظ سلامت شهروندان، کسب و کار خود

 
را تعطیل کردند. 

 
بیشتر بخوانید: 

 
تبیین جایگاه بازرگانان و توزیع کنندگان مواد غذایی در حوزه تولید 

رحیمی اضافه کرد: باید در قالب ارائه تسهیلات و سیاست هاي تشویقی در حوزه هاي مالیاتی و تامین اجتماعی از اصناف حمایت

 
کنیم و اقدامات انسان دوستانه و متعهدانه آن ها را ارج بگذاریم. 

وي، با تاکید بر لزوم سازماندهی بازار با مشارکت اصناف و استفاده از تجربات دیگر کشور ها افزود: در دنیا، دولت ها وظیفه برنامه

 
ریزي، سیاستگذاري، نظارت و کنترل را بر عهده دارند و اصناف و تشکیل هاي تخصیص بخش خصوصی نیز متولی بازار هستند. 

او اظهار داشت: اگر خواهان رونق و بالندگی بازار هستیم باید نقش اصناف را پررنگ تر ببینیم و تشکل هاي بخش خصوصی هم باید
خود را متناسب با نیاز هاي جامعه و پیشرفت فناوري به روز کنند.



رئیسی: تحول اصلی دولت ما اقتصادي است
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رئیسی: تحول اصلی دولت ما اقتصادي است 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: دولت ما دولت تحول خواهد بود و محوري ترین ویژگی آن تحول اقتصادي و

 
عدالت اقتصادي است. 

به گزارش «خبرنامه دانشجویان ایران» به گزارش مشرق، سیدابراهیم رئیسی نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري پس از
حضور در صداي جمهوري اسلامی ایران به منظور ضبط برنامه انتخاباتی، در جمع خبرنگاران با بیان اینکه امسال در این شرایط
کرونایی نقش رسانه ملی براي رساندن پیام کاندیداها به مردم و رساندن خواسته مردم به کاندیداها بسیار تعیین کننده است، افزود:
در چنین شرایطی ارتباطات استانی نداریم و سخنرانی هاي در جمع حذف شده است، اما رسانه ملی در این جا نقش بسیار مهمی

 
دارد که هم سخنان کاندیداها را براي مردم تبیین کند و هم خواست مردم را منعکس کند. 

وي گفت: دولت ما دولت تحول و دولت مردمی خواهد بود و به مردم نقش خواهد داد و این تحول تحولی نیست که دولتمردان
بنشینند و در اتاقی دربسته برنامه ریزي براي بخش هاي دیگر کنند بلکه مردم باید در این دولت نقش آفرینی کنند و محوریت این

 
تحول عدالت اقتصادي است. 

رییسی افزود: محوري ترین نکته اي که من در تحول اقتصادي می خواهم به مردم عزیزمان و دلسوزان و دغدغه مندان عرض کنم این

 
است که محور ما در حوزه اقتصادي عدالت اقتصادي هم در حوزه تخصیص عدالت و هم در حوزه نقدینگی خواهد بود. 

وي گفت: چیزي که امروز همه نگران آن هستند این است که تسهیلات چرا به تولیدکننده نمی رسد؟ این نقدینگی کجاست؟ که

 
تعداد قابل توجهی از تولیدکنندگان فریاد می زنند که کمبود نقدینگی داریم. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري با اشاره به اینکه افزایش نقدینگی که امروز در کشور نگران کننده شده است به کجا
می رود؟ افزود: اگر تولیدکننده این روزها فریادش بلند است معلوم است که این نقدینگی به جاي دیگري می رود، به سمت و سوي
دلالی و سوداگري می رود و این نقدینگی حتما باید به طرف تولید هدایت شود و اگر اینگونه نشود ما با سیل بنیان کن روبرو خواهیم

 
بود. 

رییسی با تاکید بر این که نقدینگی باید به طرف تولید بیاید، گفت: برنامه ما نیز همین است چرا که اگر این نقدینگی به طرف تولید
بیاید افزایش نقدینگی نگران کننده نیست و یکی از کارهاي دولت تحول نیز همین خواهد بود و فعال شدن تولید می تواند حتما به

 
افزایش اشتغال و به رونق تولید کمک کند. 

وي افزود: توصیه من این است که هر کس و هر ایرانی عزیز در هر شهر و روستا که زندگی می کند در انتخابات شرکت کند و از هر
کس که ناراحت و گله مند است و از هر جریان بی عدالتی که به شدت او را آزرده خاطر کرده است بیاید و در انتخابات شرکت کند



این دوره به لطف خداوند و با کمک شما مردم عزیز جلوه اي از آنچه که باید در گام دوم انقلاب اتفاق بیافتد هم در حوزه اقتصادي و

 
هم در حوزه هاي اجتماعی و فرهنگی با کمک مردم اتفاق خواهد افتاد. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: می توانیم با اقداماتی که انجام می شود وضعیت تورمی را یعنی هم گرانی و

 
هم تورم را کنترل کنیم و تولید را به سطحی قابل قبول برسانیم. 

وي با اشاره به اینکه قریب به 70 درصد از ظرفیت خالی اقتصادي کشور را می توان فعال کرد، افزود: یک میلیون شغل سالانه در

 
کشور به خوبی قابل ایجاد است و می تواند ظرفیت هاي خالی را پر کند. 

رییسی گفت: ظرفیت هاي بسیاري در کشور داریم که می تواند فعال شود و اگر با این ظرفیت ها نتوانیم یک میلیون شغل در سال

 
ایجاد کنیم عقب خواهیم بود. 

وي با اشاره به مسئله اقتصاد پیشران و رابطه آن با مسکن افزود: مسکن سازي مثل یک لوکوموتیو می ماند که تمام بخش هاي دیگر
اقتصادي را به حرکت در می آورد و ما اگر مسکن سازي که امروز نیاز مردم و زوج هاي جوان است فعال کنیم حتما به فعال کردن

 
بسیاري از شغل ها و تولیدي ها کمک می کند که این موضوع کاملا امکان پذیر است. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري با اشاره به ظرفیت فضاي مجازي در کشور گفت: ما در این حوزه نیز ظرفیت هاي
خالی زیادي داریم و این ظرفیت خالی اگر در کشور فعال شود و در حوزه اشتغال در فضاي مجازي فعال تر عمل کنیم هزاران شغل را

 
می توان در کشور ایجاد کرد و باید از این ظرفیتی که داریم استفاده کنیم. 

وي همچنین به اقتصاد دریا اشاره کرد و افزود: ما سه هزار کیلومتر با دریا ارتباط داریم در حالی که بعضی از کشورهاي اروپایی بسیار
از این کمتر ارتباط دریایی دارند، اما قریب 50 درصد از تولید ناخالص ملی شان مربوط به اقتصاد دریاست ما چه میزان از اقتصاد دریا

 
استفاده کرده ایم؟ 

رییسی گفت: نزدیک به 5 میلیون بیکاري و شبه بیکاري داریم که اگر براي این تعداد سالانه یک میلیون شغل ایجاد نکنیم حتما از

 
برنامه عقب خواهیم بود. 

وي در پایان افزود: نقش رسانه ملی و دیگر رسانه ها و فضاي مجازي در روزهاي انتخابات بسیار مهم است و می توانند در آگاهی

 
بخشی مسئولانه و سرعت در آگاهی بخشی و صدق و راستی در این آگاهی بخشی اعتماد مردم را افزایش دهند. 

 
استفاده از ظرفیت هاي خالی اقتصاد براي رشد و اشتغال 

 
نامزد انتخابات ریاست جمهوري گفت: فعال شدن ظرفیت هاي خالی اقتصاد، به رشد و اشتغال زایی کمک می کند. 

رئیسی نامزد ریاست جمهوري در جمع خبرنگاران با اشاره به ظرفیت هاي بالاي اقتصاد کشور در ایران افزود: بنا داریم ظرفیت خالی

 
کشور را فعال کنیم که از این طریق به راحتی یک میلیون شغل در کشور قابل ایجاد است. 

وي اضافه کرد: اقتصاد دریا را داریم که با وجود سه هزار کیلومتر ارتباط ما با دریا، تنها سه تا چهار درصد بهره برداري از این آن، قابل



 
قبول نیست. فعال شدن اقتصاد در حوزه هاي مسکن و فضاي مجازي، می تواند اشتغال ایجاد کند. 

نامزد ریاست جمهوري ایران گفت: فعال شدن اقتصاد در حوزه هایی که می تواند اشتغال ایجاد کند معضل بیکاري را هم کاهش می
دهد. مسئله افزایش تولید حتما می تواند، موضوعی بسیار قابل توجه در ارتباط با نگرانی هاي مردم از تورم و نگرانی باشد که قابل حل

 
است. 

وي در خصوص مسئله تولید و رونق تولید افزود: با توجه به بازدیدي که از مراکز تولیدي همه استان ها به خصوص مراکزي با

 
مشکلات جدي داشتم، دریافتم که با کار مدیریتی می شد، بسیاري از این گره ها را باز کرد. 

رئیسی با اشاره به ظرفیت هاي خالی در کشور گفت: این ظرفیت ها معطل فعالیت هستند که به رونق تولید و افزایش اشتغال در

 
کشور کمک می کند و نیز مشکلات تورمی را حل می کند. در واقع این از امور دست یافتنی است. 

وي ادامه داد: براي همه این ها برنامه داریم که اگر دنبال شود، می تواند اقتصاد را فعال کند. کاهش تورم با افزایش تولید در کشور و

 
با برنامه ریزي دقیق اقتصادي امکان پذیر است. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري گفت: یکی از چیزهایی که حتما در دولت پیگیري می کنم و مورد تاکید قرار خواهم داد؛ مسئله تیم
اقتصادي هماهنگ است. یکی از مشکلاتی که کشور با آن روبرو شده، تیم اقتصادي ناهماهنگی است که هر بخش آن یک صدایی

 
دارد. 

وي افزود: تیم اقتصادي هماهنگ و داراي برنامه در دولت، می تواند بخش اقتصادي را در کشور اطمینان بخش براي بازار، مردم،

 
مصرف کننده و تولید کننده ایجاد کند. 

رئیسی برنامه خود درباره کاهش تورم گفت: فکر می کنم، کاهش تورم را بتوان با اقدامات جدي کاهش داد، به نحوي که به تورم یک

 
رقمی نزدیک شود و این مورد نیاز به کار جدي دارد. 

وي افزود: یکی از چیزهایی که از آن پرهیز دارم آن است که نکته اي را اعلام کنم که در عمل دچار مشکل شود. این را از نظرسنجی

 
هاي بخش هاي مختلف بخصوص صدا و سیما از مردم شنیده ام. مردم انتظار دارند، که مسئولان با آن ها صادقانه حرف بزنند. 

رئیسی در خصوص شفاف سازي گفت: در دولت هم می خواهم، صادقانه با مردم، کارشناسان، کارشناسان ارشد، مدیران عالی و میانی

 
به ویژه نخبگان، اقتصاددان ها و مسئولان در بخش هاي مختلف صحبت کنم، تا بدانند، وضعیت چیست. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري اظهار داشت: شفافیت از نکاتی است که بعضی ها شعار آن را می دهند، اما ما نیاز داریم، هم در حوزه
تصمیم گیري و هم اجرا شفافیت سازي کنیم تا مردم احساس آرامش کنند.



رزم حسینی: معادن براي توانمندسازي مردم مدل اقتصاد مقاومتی را گسترش

دهند
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رزم حسینی: معادن براي توانمندسازي مردم مدل اقتصاد مقاومتی را گسترش دهند 

وزیر صنعت، معدن و تجارت پس از بازدید از معدن طلاي زرشوران در مصاحبه با خبرنگاران با بیان اینکه سیاست وزارت صمت
حرکت معادن در راستاي توسعه متوازن منطقه اي می باشد، یکی از رسالت هاي معادن را توسعه پیرامونی منطقه محل استقرار

 
دانست. 

به گزارش «خبرنامه دانشجویان ایران» به نقل از دانشجو، علیرضا رزم حسینی با بیان این مطلب افزود: یکی از معادن بسیار مهم

 
کشور معدن طلاي زرشوران است که مراحل مختلفی در آن در حال انجام می باشد. 

 
ظرفیت هاي حائز اهمیت معدن زرشوران در توسعه پیرامونی منطقه 

وي با بیان اینکه این معدن پتانسیل ها و ظرفیت هاي بسیار گسترده اي دارد، تصریح کرد: پتانسیل هاي این معدن در توسعه

 
پیرامونی منطقه که یکی از رسالت هاي آن نیز میباشد حائز اهمیت است. 

 
یکی از رسالت هاي معادن توسعه پیرامونی منطقه محل استقرار است 

وزیر صنعت، معدن و تجارت یکی از رسالت هاي معادن را توسعه پیرامونی در منطقه محل استقرار دانست و بیان کرد: سیاست وزارت

 
صمت حرکت معادن در راستاي توسعه متوازن منطقه اي می باشد. 

 
رزم حسینی تصریح کرد: نباید معادن توسعه یابند، اما اطراف آن ها مناطق کمتر برخوردار و محروم بمانند. 

 
معادن براي توانمندسازي مردم مدل اقتصاد مقاومتی را گسترش دهند 

 
وي گفت: معادن با کمک مردم مدل اقتصاد مقاومتی را براي توانمندسازي پیرامون خود گسترش دهند. 

 
هدف گذاري براي افزایش تولید 20 درصدي در معدن طلاي زرشوران 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در بخش دیگري از سختان خود با اشاره به اشتغال هزار نفر از اهالی منطقه در معدن طلاي زرشوران
تصریح کرد: این معدن ذخایر بسیار مناسبی دارد، سال گذشته تولید بسیار خوبی داشته است و امسال هدفگذاري براي افزایش تولید

 
20 درصدي دارد. 



 
تدوین و تصویب طرح توسعه منطقه تکاب با حضور استاندار آذربایجان غربی و نمایندگان مجلس 

رزم حسینی از تدوین برنامه توسعه منطقه خبر داد و افزود: هفته آینده جلسه اي براي نهایی شدن این طرح توسعه اي با حضور

 
استاندار، فعالان بخش خصوصی و نمایندگان مردم در مجلس شوراي اسلامی خواهیم داشت. 

 
ظرفیت مناسب منطقه تکاب براي مشارکت و سرمایه گذاري بخش خصوصی 

وي ادامه داد: منطقه تکاب و پیرامون آن ظرفیت بسیار خوبی براي سرمایه گذاري و مشارکت فعالان بخش خصوصی می باشد که در

 
این طرح توسعه به آن اشاره شده است. 

 
حمایت از صنایع پیرامونی و وابسته به معدن طلا در منطقه تکاب 

وزیر صنعت، معدن و تجارت همچنین بر ضرورت حمایت از صنایع پیرامونی و وابسته به معدن طلا در این منطقه تاکید کرد و گفت:
ارائه تسهیلات لازم و آموزش افراد و جوانان منطقه باعث ایجاد اشتغال زایی به کمک همین صنایع وابسته در همین منطقه و

 
جلوگیري از مهاجرت خواهد شد. 

شایان ذکرست که وزیر صنعت، معدن و تجارت در اولین برنامه از دومین روز سفر به استان آذربایجان غربی از مجموعه معدن طلاي

 
زرشوران در شهرستان تکاب بازدید به عمل آورد. 

جمعی از معاونان و مدیران وزارت صمت، نمایندگان مجلس و مسئولان استانی و شهرستانی در این بازدید وزیر صنعت، معدن و
تجارت را همراهی نمودند.



گزارشتداوم احداث ساختمانهاي بی کیفیت

منبع: سازه خبرشماره خبر:  205  |  تاریخ: 1400/03/07

حضور افراد غیرمتخصص درچرخه ساخت وساز و عدم بکارگیري مجري ذي صلاح سبب شده که شاهد احداث واحدهاي
مسکونی بی کیفیت با عمر مفید کم و غیرایمن باشیم؛ به طوري که این مهم به یکی از چالشهاي صنعت ساختمان تبدیل

شده است. به گزارش سازه خبردر دوره مدیریت قبلی وزارت راه و شهرسازي، با تدوین آیین نامه اي تحت ...

حضور افراد غیرمتخصص درچرخه ساخت وساز و عدم بکارگیري مجري ذي صلاح سبب شده که شاهد احداث واحدهاي

 
مسکونی بی کیفیت با عمر مفید کم و غیرایمن باشیم؛ به طوري که این مهم به یکی از چالشهاي صنعت ساختمان تبدیل شده است. 

به گزارش سازه خبردر دوره مدیریت قبلی وزارت راه و شهرسازي، با تدوین آیین نامه اي تحت عنوان آیین نامه کنترل ساختمان،
گامهایی براي حذف غیرمتخصصان ازصنعت ساختمان برداشته شد که بنا به گفته کارشناسان، اجرایی نشدن آن باعث شد کماکان

 
ساخت وساز به روال پیشین ادامه داشته باشد. 

وابستگی شدید درآمدزایی شهرداري به عوارض ناشی از ساخت وساز  باعث نوعی مماشات مدیریت شهري با سرمایه گذاران شده و در
این فرآیند از تصویب و اجراي قوانینی که سبب فرار سازندگان از ساخت وساز شود، دوري می کند. این امر سبب شده که صرف
داشتن پول و زمین، مجوزي براي ساخت وسازها شود. این درحالی است که حذف سازندگان صاحب صلاحیت و میدان دادن به 

 
غیرمتخصصصان با پیامدهاي منفی و جبران ناپذیري همراه است. 

 
با زلزله 6.5 ریشتري 500 هزار خانه در تهران تخریب می شود 

اوایل فروردین ماه امسال احمد خرم ـ رییس سازمان نظام مهندسی ساختمان  اظهار کرد: در صورت وقوع زمین لرزه 6.5 ریشتري یا
بالاتر در تهران 500 هزار واحد مسکونی تخریب 100 درصد می شود و بیش از 1.5 میلیون تلفات جانی خواهیم داشت. بنابراین باید

 
موضوع کیفیت سازه ها را جدي بگیریم و حتما از مجري ذي صلاح استفاده کنیم. 

وي افزود: از طرف دیگر باید با مساله امضافروشی برخورد شود. تعداد کسانی که در سازمان نظام مهندسی اقدام به امضافروشی و
نظارتهاي صوري می کنند حدود پنج درصد است. ما معتقدیم باید به شدت جلوي این کار گرفته شود. درصددیم از سال 1400 در
یک برنامه دو ساله به طور جدي با موضوع امضافروشی برخورد کنیم. از وزیر راه و شهرسازي می خواهیم پروانه اشتغال به کار کسانی
که تخلف می کنند را باطل کند. در حال حاضر مجازات خیلی سبک تر از تخلف است و این عدم تناسب باعث می شود تخلف روز به

 
روز بیشتر شود. 

 
 اجبار استفاده از سازنده داراي صلاحیت در ساخت و ساز هاي شهري 

مطابق ماده 4 قانون نظام مهندسی مصوب 1374 در کلیه ساخت و ساز ها باید از افراد داراي صلاحیت استفاده شود. در سال 1383
آیین نامه اجراي ماده  33 به تصویب هیات وزیران رسیده  و در آن علاوه بر تاکید به استفاده از خدمات سازندگان داراي صلاحیت، بر



 
تهیه شناسنامه فنی توسط این سازندگان داراي صلاحیت الزام شد. 

در این زمینه، شهاب سعادت نژاد ـ رئیس انجمن سازندگان مسکن و ساختمان ـ درباره ضرورت استفاده از سازندگان ذي صلاح در
ساخت وسازها می گوید: در سال 1387 اولین شیوه نامه صدور پروانه سازنده داراي صلاحیت حقیقی و حقوقی که همان مجري است
توسط وزارت راه و شهرسازي ابلاغ و به علت یک سري موانع و در جهت تسهیل در صدور پروانه هاي ساختمانی در سال  1389
دومین شیوه نامه سازندگان داراي صلاحیت ارائه شد که در این سال ها تغییري نکرده و مبناي صدور پروانه اشتغال افراد و شرکتهاي

 
سازنده، کماکان این شیوه نامه است. 

 
راي دیوان، بهانه اي براي فرار شهرداري از قانون مجري ذي صلاح 

سعادت نژاد بیان می کند: بعد از آن در سال 1392 اجراي قانون ماده 33 آیین نامه اجرایی توسط شهرداري تهران و نظام مهندسی
اجرایی و درج نام مجري نیز در مجوزهاي  ساختمانی الزام آور شد و این روند تا اردیبهشت سال 1394 ادامه داشت.اما پس ازآن
صدوریک راي ازسوي دیوان  که به موجب آن به مالکـ اجازه میداد در مقاطع مختلف مجریان مختلفی بگیرد سبب شد  که متاسفانه
شهرداریها این راي را به منزله عدم اجبار به استفاده از مجري  در نظربگیرند و الزام به وجود نام مجري در جواز هاي ساختمانی را

 
حذف کردند. 

رئیس انجمن سازندگان مسکن و ساختمان یادآورمی شود: اکثر ساختمانها بدون وجود مجري به کار خود ادامه دادند تا اینکه  درسال
1395 انجمن سازندگان شهر تهران تشکیل  و  با کمک  نظام مهندسی الزام به ثبت و حضور سازنده داراي صلاحیت  اجبار شد به
طوري که  در سال 1396 سامانه ثبت و کنترل قراردادها در سازمان نظام مهندسی استان تهران ایجاد شد و در سال 98این سامانه
تکمیل شد و قسمتهاي ارائه گزارشات و ثبت مستندات و مدارك لازم براي شناسنامه فنی به آن افزوده و لزوم صدور شناسنانه فنی
در این سال براي کار هاي بالاي 2000متر در تهران با جدیت بیشتر پیگیر و کنترل ها بر روي عملکرد سازندگان داراي صلاحیت نیز

 
بیشتر شد. 

 
صدور شناسنامه فنی الکترونیکی توسط سامانه سازندگان 

وي می گوید: همچنین  سال 1399 اجبار به صدور شناسنانه فنی براي ساخت وسازهاي بالاي 1500 متر انجام شد و در شهریور
همان سال تفاهم نامه اي بین سازمان نظام مهندسی استان تهران و شهرداري و شوراي شهر مبنی  عدم اجازه به شروع به کار پروژه
هاي بدون داراي صلاحیت  سازنده در پروژه هاي گروه ج و د و عدم صدور پایانکار ساختمانهاي بدون شناسنانه فنی در تهران منعقد
شد که البته هنوز این تفاهم نامه اجرایی نشده والبته  پیگیریهاي لازم در جهت اجراي این امر مهم که می تواند به تضمین کیفیت و
ایمنی و  افزایش عمرمفید ساختمانها در حال ساخت باشد صورت گرفته است به طوري که دربهمن ماه 1399صدور شناسنانه فنی

 
الکترونیک نیز توسط سامانه سازندگان در نظام مهندسی استان تهران اجرایی شد. 

 
لزوم بازنگري در تصمیم گیري هاي مدیران در امر ساخت وساز 

در همین حال میرکاظم سید کاظمی ـ بازرس انجمن سازندگان مسکن و ساختمان شهر تهران ـ تاکید می کند: با توجه به تلاطم
بازارهاي اقتصادي در چندین سال گذشته  و همچنین نیاز مبرم کشور به مسکن و در نظر گرفتن این امر که صنعت ساختمان در
بحث اشتغال زایی داراي رتبه بالایی است، لزوم بازنگري در تصمیم گیریهاي مدیران در امر ساخت و ساز شهري جهت جلوگیري از

 
هدر رفت سرمایه ها و بهره وري در صنعت ساختمان امري ضروري و حتمی بنظر می رسد. 



وي با بیان اینکه بر اساس اصل 31 قانون اساسی "داشتن مسکن متناسب با نیاز، حق هر فرد و خانواده ایرانی است تاکید می کند:
دولت موظف است با رعایت اولویت براي آنها که نیازمندترند به خصوص روستانشینان و کارگران زمینه اجراي این اصل را فراهم کند.
در راستاي اجراي اصل 31 قانون اساسی کشور ، قانون نظام مهندسی و کنترل ساختمان در سال 1374 مصوب گردیده و هم اکنون
بر اساس این قانون و آئین نامه هاي آن ، مقررات ملی ساختمان در امر ساخت و ساز شهري مشتمل بر 22 مبحث منبعث از قانون

 
 است.که در تمام این مباحث جایگاه سازنده صاحب صلاحیت از اهمیت ویژه اي برخوردار است. 

 
جایگاه سازندگان در ساخت وساز کمرنگ شده است 

سید کاظمی ادامه می دهد :لذا با درك جایگاه ویژه سازنده صاحب صلاحیت متوجه می شویم  که تاکید قانونی مکرر این امر موجب
حفظ سرمایه هاي ملی و بهره وري بیشتر در صنعت ساخت و ساز شهري می شود ،اما متاسفانه در عمل جایگاه سازنده صاحب
صلاحیت  بسیار کمرنگ بوده که این امر موجب شده است با توجه به تلاطم هاي اقتصادي و تبدیل مسکن به کالایی سرمایه اي

 
شاهد هجوم افراد فاقد صلاحیت در امر ساخت و ساز به این بازار باشیم. 

 
سازنده صاحب صلاحیت، کلید برون رفت از مشکلات عدیده مسکن 

بازرس انجمن سازندگان مسکن و ساختمان شهر تهران می گوید: آسیب هاي ناشی از عدم استفاده از  سازندگان صاحب صلاحیت در
تمام حوزه ها بسیار جدي و بی شمار است که از آن جمله  می توان به صدمات جبران ناپذیر به سرمایه هاي ملی و اقتصادي، آسیب
به سیما و منظر شهري و مسئله ریخت شناسی شهر، عمر بسیار کم ساختمانها در مقایسه با ساختمانهاي استاندارد، آسیب هاي
اجتماعی ناشی از عدم برخورداري از مسکن استاندارد ، عدم برخورداري از  مدیریت بحران پس از حوادث طبیعی مانند زلزله،سیل و

 
... اشاره کرد.. 

سید کاظمی خاطرنشان می کند: سازنده صاحب صلاحیت می تواند کلید برون رفت از مشکلات عدیده مسکن در ساخت و سازهاي
شهري در کشور باشد، لذا با توجه به وجود قوانین بالادستی مناسب در این زمینه و با اندکی تغییر در نگاه مدیران تصمیم ساز و
تصمیم گیریهاي عاقلانه می توان با مورد اهمیت قرار دادن جایگاه سازندگان ذي صلاح شاهد شکوفایی و بهره وري هرچه بیشتر در

صنعت ساختمان بود و عمده مشکلات بخش مسکن را مرتفع کرد.ایسنا



رئیسی: می توانیم سالی یک میلیون شغل ایجاد کنیم

رئیسی: می توانیم سالی یک میلیون شغل ایجاد کنیم

منبع: کرج رساشماره خبر:  206  |  تاریخ: 1400/03/07

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: دولت ما دولت تحول و دولت مردمی خواهد بود و مردم باید در
این تحول نقش آفرینی کنند.

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: دولت ما دولت تحول و دولت مردمی خواهد بود و مردم باید در این

 
تحول نقش آفرینی کنند. 

به گزارش کرج رسا به نقل از ایسنا، حجت الاسلام والمسلمین سید ابراهیم رئیسی صبح امروز بعد از حضور در صداوسیما به منظور
ضبط گفتگوي رادیویی در جمع خبرنگاران گفت: هم اکنون 70 درصد ظرفیت هاي اقتصادي کشور غیر فعال است. با فعال شدن این

 
ظرفیت ها می توانیم سالی یک میلیون شغل ایجاد کنیم. 

 
وي افزود: دولت ما دولت تحول و دولت مردمی خواهد بود و مردم باید در این تحول نقش آفرینی کنند. 

 
رئیسی تاکید کرد: عدالت اقتصادي محور تحول ما در حوزه اقتصاد خواهد بود. 

رئیسی افزود: امروز و در وضعیت فعلی کرونایی، مهم ترین نقش رسانه ملی، رساندن پیام نامزدهاي انتخابات ریاست جمهوري به مردم

 
و رساندن خواست مردم به نامزدهاست. 

رییسی افزود:  این تحول، تحولی نیست که دولتمردان بنشینند در اتاق دربسته و براي بخش هاي مختلف برنامه ریزي کنند بلکه باید

 
مردم در این تحول نقش آفرینی کنند. 

وي ادامه داد: آنچه که الان همه نگرانش هستند این است که چرا تسهیلات به تولید کننده نمی رسد؟ مگر ما نمی گوییم افزایش
نقدینگی. این نقدینگی کجاست که تعداد قابل توجهی از کارخانه ها فریادشان بلند است که ما کمبود نقدینگی داریم. افزایش
نقدینگی که اینگونه در کشور نگران کننده می شود، کجا می رود؟ اگر تولیدکننده فریادش بلند است معلوم است که جاي دیگر می
رود. در  دلالی و سوداگري می رود. باید در تولید بیاید. اگر نقدینگی وارد تولید نشود سیل بنیان کن می شود؛ لذا حتما باید به طرف

 
تولید بیاید. 

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري تاکید کرد: برنامه ریزي ما این است که نقدینگی به طرف تولید بیاید، در این
صورت افزایش نقدینگی نگران کننده نیست لذا یکی از کارهاي مهم آوردن نقدینگی به سمت تولید هست. فعال شدن تولید می تواند

 
به افزایش اشتغال کمک کند. 

وي تصریح کرد: در وضعیت کرونایی، ارتباطات استانی و جمعیت هاي آنچنانی نداریم لذا رسانه ملی در این زمینه نقش دارد و باید



هم سخنان کاندیداها را به مردم و هم خواست مردم را منعکس کند. نقش رسانه ملی و دیگر رسانه ها و فضاي مجازي مهم است و
عمل رسانه ملی و تمام رسانه ها در آگاهی بخشی مسولانه و سرعت و صدق و راستی در این آگاهی بخشی است که می تواند به مردم

 
اعتماد دهد. 

ربیسی گفت: شفافیت که بعضی شعارش را می دهند را ما بنا داریم در حوزه تصمیم گیري و اجرا بوجود آوریم تا مردم احساس
آرامش کنند و با  اقداماتی که انجام می شود بتوانیم وضعیت تورمی و گرانی را کنترل کنیم و سطح تولید را  به سطح قابل قبول

 
برسانیم و ظرفیت خالی اقتصادي کشور را  که 70 درصدش خالی است فعال و یک میلیون شغل ایجاد کنیم. 

وي افزود: مسکن سازي مثل لوکوموتیو است که بخش هاي اقتصادي دیگر را به حرکت در می آورد ما اگر بتوانیم مسکن سازي را که

 
نیاز مردم و زوج هاي جوان هست فعال کنیم می توانیم به فعال کردن بسیاري از تولیدها کمک کنیم. 

رییسی تاکید کرد: کاهش تورم با افزایش تولید و برنامه ریزي امکان پذیر است و یکی از مسائلی که مدنظر دارم، تیم اقتصادي
هماهنگ است. زیرا یکی از مشکلاتی که الان کشور با آن مواجه است، تیم اقتصادي ناهماهنگ است که هر بخش آن یک صدایی
دارد. تیم اقتصادي هماهنگ در کشور می تواند بخش اقتصادي را در کشور اطمینان بخش براي بازار و مردم و مصرف کننده و تولید

 
کننده کند. 

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري تاکید کرد: با اقدامات جدي کاهش تورم به یک رقمی امکان پذیر است ولی نیاز
به کار دارد.



5 درصد فرار مالیاتی طبیعی است

منبع: روزنامه جهان صنعتشماره خبر:  207  |  تاریخ: 1400/03/07

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس با بیان اینکه 5 درصد فرار مالیاتی طبیعی است، گفت: رونق تولید، هدف طرح مالیات
بر عایدي سرمایه است. نوشته 5 درصد فرار مالیاتی طبیعی است اولین بار در جهان صنعت نیوز. پدیدار شد.

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس با بیان اینکه 5 درصد فرار مالیاتی طبیعی است، گفت: رونق تولید، هدف طرح مالیات بر

 
عایدي سرمایه است. 

 به گزارش جهان صنعت نیوز: مهدي طغیانی، سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی در برنامه گفتگوي ویژه خبري
شبکه دو سیما با بیان این که در طرح مالیات بر عایدي سرمایه قرار است سرمایه ها به جاي خروج از مسیر تولید وارد عرصه تولید و
اشتغال شود، گفت: اکنون 187 کشور قانون مالیات بر عایدي سرمایه را اجرا می کنند و براساس تجربیات جهانی این قانون مفید بوده
است. نبود چنین قوانینی موجب بی ثباتی اقتصادي است و اگر قانون مالیات بر عایدي سرمایه داشتیم سرمایه ها در بازار سکه و ارز و

 
خانه و خودرو نمی چرخید. 

وي با اشاره به این که تورم در این حوزه ها 30 درصد در مقایسه با دیگر بخش ها بیشتر است، اضافه کرد: قانون مالیات بر عایدي
سرمایه درباره املاك با انواع کاربري، وسایل نقلیه موتوري زمینی، مسکوکات طلا و شمش و ارز خارجی اجرا می شود. در سال نخست
کسی که ملک را بخرد و بفروشد 40 درصد براساس اختلاف خرید و فروش باید مالیات بپردازد و در بخش وسایل نقلیه موتوري،
مسکوکات طلا و شمش و ارز خارجی میزان مالیات در سال نخست 30 درصد است، اما در سال هاي بعد به صورت پلکانی مالیات

 
کاهش می یابد و در سال چهارم به حداقل می رسد. مالیات بر عایدي سرمایه به مازاد نیاز افراد اختصاص می یابد. 

 
دریافت مالیات از کالاي سوداگري / باغ ها و زمین هاي خارج از شهر مشمول مالیات نمی شوند 

این مقام مسئول ادامه داد: براساس این قانون اگر کالاهایی نیز وارد شود که به کالاي سوداگري تبدیل شود به آن ها نیز مالیات بر
عایدي سرمایه تعلق می گیرد. براي اجراي مالیات بر عایدي سرمایه به سامانه مؤدیان پایانه هاي فروشگاهی و سامانه املاك و اسکان

 
نیاز داریم. باغ ها و زمین هاي خارج از بافت شهرها مشمول قانون مالیات بر عایدي سرمایه نمی شود. 

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس با اشاره به اینکه اگر سامانه مؤدیان پایانه هاي فروشگاهی اجرایی شود هیچ مشکلی در دریافت
مالیات از مسکوکات طلا و شمش نداریم، توضیح داد: با ایجاد زیرساخت هایی که براي قانون مالیات بر عایدي بر سرمایه ایجاد می
شود می توان به آسانی و سرعت قانون مالیات بر مجموع درآمد را نیز اجرا کرد. دستگاه هاي اجرایی در تدوین طرح مالیات بر عایدي

 
سرمایه همکاري کردند و در مسیر به ثمر رساندن این طرح هماهنگی لازم وجود دارد. 

به گفته طغیانی نگاه ما به قانون مالیات بر عایدي سرمایه درآمدزایی براي دولت نیست گرچه در برخی کشورها از این محل 7 تا 8
درصد درآمدهاي دولت افزایش یافته است. جزئیات طرح مالیات بر عایدي سرمایه حدود 2 ماه دیگر در صحن علنی مجلس براي



تصویب مطرح می شود. اقتصادي که در آن ره صد ساله را در یک شب طی کنیم، این اقتصاد به نتیجه نمی رسد و این موجب شده

 
است در سال هاي اخیر سرمایه گذاري بخش خصوصی به منفی 6 درصد کاهش یابد. 

 
فرصت ارائه اظهارنامه الکترونیکی افراد حقیقی؛ 31 خرداد 

محمود علیزاده، معاون حقوقی و فنی مالیاتی سازمان امور مالیاتی نیز گفت: آنچه که به عنوان طرح مالیات بر عایدي سرمایه در
مجلس شوراي اسلامی مطرح شده بخشی از لایحه اي است که از طرف دولت در سال 98 به مجلس ارائه شد. مالیات به عنوان ابزار
کنترل کننده و جلوگیري از سوداگري و رسیدن به عرضه و تقاضاي واقعی است که اگر کسی براي سود وارد بازار مسکن، طلا و ارز و

 
خودرو شود به عنوان مصرف کننده واقعی تلقی نمی شود و باید بالاترین نرخ مالیات را پرداخت کند. 

وي ادامه داد: سوداگران در این عرصه باید حدود 50 تا 60 درصد درآمدشان را به عنوان مالیات پرداخت کنند، اما اگر سرمایه آن ها
تا پنج سال دست نخورده بماند مالیات آن ها به 10 تا 20 درصد کاهش می یابد. یک سري محدودیت ها براساس قانون در ارائه داده
ها براي ایجاد زیرساخت هاي مالیات بر عایدي سرمایه وجود دارد که اگر این محدودیت ها رفع شود کار سازمان امور مالیاتی آسان تر

 
می شود. فرصت ارائه اظهارنامه هاي الکترونیکی براي اشخاص حقیقی تا 31 خرداد است. 

 
عادي بر سرمایه براي همه پایه هاي مالیاتی 

مرتضی زمانیان، کارشناس اقتصادي نیز در این برنامه گفت: طرح مالیات بر عایدي سرمایه بهتر است براي همه پایه هاي مالیاتی در

 
نظر گرفته شود تا فرصت هاي سوداگري از بین برود. با اجراي این طرح سوداگري کم می شود و وارد حوزه هاي دیگر نیز نمی شود. 

زمانیان با بیان این که مالیات بر بورس می تواند به این بازار ثبات دهد، ادامه داد: مالیات بر عایدي سرمایه در بورس مانع رفتارهاي
هیجانی در این بازار می شود. مالیات بر عایدي سرمایه موجب کاهش ساخت و ساز در بخش مسکن نمی شود، اما سوداگري را در این

 
بازار با مشکل روبرو می کند و اگر سوداگري از بازار مسکن حذف شود نوسانات در این بازار کاهش می یابد. 

به گفته وي آنچه که براي ما مهم است ایجاد شرایط مناسب سرمایه گذاري با اجراي طرح مالیات بر عایدي سرمایه است. اجراي
قانون مالیات بر عایدي سرمایه مهم تر از اجراي قانون مالیات بر مجموع درآمد است. در همه جاي دنیا پدیده اي به نام فرار مالیاتی

 
وجود دارد، اما 5 تا 10 درصد فرار مالیاتی در یک بازار جاي نگرانی نیست. 

 
 -
-



لزوم ایجاد بازارچه محصولات صنایع دستی/ روستاي قاسم آباد ظرفیت هاي

بالایی دارد

منبع: شبستانشماره خبر:  208  |  تاریخ: 1400/03/07

 حجت الاسلام صفري ملک میان لزوم ایجاد بازارچه عرضه و فروش محصولات صنایع دستی به ویژه چادر شب روستاي قاسم
آباد را مورد تاکید قرار داد و گفت: روستاي قاسم آباد ظرفیت هاي بسیار بالایی در تولید و اشتغال دارد.

 
 

 حجت الاسلام صفري ملک میان لزوم ایجاد بازارچه عرضه و فروش محصولات صنایع دستی به ویژه چادر شب روستاي قاسم آباد را

 
مورد تاکید قرار داد و گفت: روستاي قاسم آباد ظرفیت هاي بسیار بالایی در تولید و اشتغال دارد. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از رشت، حجت الاسلام «محمد صفري» امروز(جمعه، 7 خرداد) در بندبن قاسم آباد چابکسر
در آیین استقبال از وزیر میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري که با حضور استاندار گیلان انجام شد اظهار داشت: ایجاد بازارچه
عرضه و فروش محصولات صنایع دستی به ویژه چادر شب روستاي قاسم آباد از جمله مواردي است که عملی شدن آن را از وزیر

 
میراث فرهنگی درخواست داریم. 

نماینده مردم رودسر و املش در مجلس ضمن گرامیداشت حضور وزیر میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري و استاندار گیلان در
این شهرستان عنوان کرد: روستاي بزرگ قاسم آباد ظرفیت ها و پتانسیل هاي انسانی و طبیعی بسیار خوبی دارد که باید از آن به نحو

 
بهینه براي توسعه و رشد منطقه، استان و حتی کشور استفاده شود. 

صفري ملک میان با بیان اینکه در روستاي قاسم آباد علاوه بر شخصیت هاي بزرگی که ظهور و بروز کردند بیش از 50 پزشک تحویل
نظام مقدس جمهوري اسلامی ایران شده است تصریح کرد: روستاي قاسم آباد قدمت بالایی دارد و در ادوار و حکومت هاي گذشته هم

 
نگاه بسیاد ویژه اي به آن شده است که این امر از اهمیت بالاي آن حکایت دارد. 

وي استفاده از ظرفیت هاي روستاي قاسم آباد را توسط مسئولان نظام جمهوري اسلامی مورد تاکید قرار داد و ضمن اشاره به ثبت
جهانی این منطقه اذعان کرد: صنایع دستی از شاخصه هاي این منطقه است و به غیر از نمدمالی، چادر شب بافی از مهم ترین صنایع



 
دستی قاسم آباد محسوب می شود که آوازه و شهرت بسیار خوبی هم دارد. 

عضو کمیسیون امور داخلی و شوراهاي مجلس نهایت استفاده از پتانسل هاي روستاي قاسم آباد به ویژه پس از موضوع ثبت جهانی آن
را لازم و ضروري دانست و گفت: این موضوع بدون شک هم در بخش گردشگري و هم ایجاد اشتغال اهمیت بالایی دارد و از مسئولان

 
ذیربط می خواهیم در این حوزه توجه ویژه اي داشته باشند. 

نماینده مردم رودسر و املش در مجلس ضمن درخواست از وزیر میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري براي حمایت از فعالان
عرصه صنایع دستی افزود: در شهرستان رودسر و املش سه قلعه معروف داریم و از وزیر انتظار داریم با تامین منابع مالی و اعتبارات،

 
زمینه احیاء این اماکن و استفاده بیشتر از آنان در بخش گردشگري را فراهم سازد. 

صفري ملک میان به بحث خانه هاي خلاقیت که از جمله اهداف مورد پیگیري وزارت میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري

 
است هم اشاره کرد و گفت: منطقه قاسم آباد و کلا شهرستان ما هم این ظرفیت را دارد که چنین برنامه هایی در آن اجرایی شود. 

وي با بیان اینکه اهالی منطقه قاسم آباد علاقه بسیار ویژه اي به چادر شب بافی دارند و این علاقه و اهتمام نسل اندر نسل ادامه داشته
است اضافه کرد: از وزیر میراث فرهنگی می خواهیم که نهایت حمایت از فعالان این حوزه را داشته باشد و در زمینه عرضه و فروش

 
محصولات و ایجاد بازارچه در روستاي قاسم آباد پیگیري هاي لازم را انجام دهد. 



برگزاري مراسم تودیع و معارفه مدیر جامعۀالزهراء(س) و راه اندازي رشته

کلام اسلامی در مدرسه کریمه اهل بیت(ع)

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  209  |  تاریخ: 1400/03/07

در هفته اي که گذشت شاهد برگزاري رویدادهاي مختلفی در حوزه علمیه بودیم که از جمله آنها برگزاري مراسم تودیع و
معارفه مدیر جامعۀالزهراء(س) بود که 5 خردادماه با حضور حجت الاسلام والمسلمین محمود محمدي عراقی، رئیس دفتر

رهبر معظم انقلاب در قم، آیت االله مرتضی مقتدایی، رئیس شوراي سیاستگذاري حوزه هاي ...

در هفته اي که گذشت شاهد برگزاري رویدادهاي مختلفی در حوزه علمیه بودیم که از جمله آنها برگزاري مراسم تودیع و
معارفه مدیر جامعۀالزهراء(س) بود که 5 خردادماه با حضور حجت الاسلام والمسلمین محمود محمدي عراقی، رئیس دفتر رهبر معظم
انقلاب در قم، آیت االله مرتضی مقتدایی، رئیس شوراي سیاستگذاري حوزه هاي علمیه خواهران، حجت الاسلام والمسلمین ربانی،
رئیس هیئت امناي جامعۀالزهرا علیهاالسلام، نمایندگان بیوت مراجع، علما، فضلا، اساتید و کارکنان جامعۀالزهرا علیهاالسلام برگزار

 
شد.  

به گزارش ایکنا؛ در ادامه مروري بر مهم ترین رویدادهاي حوزه

 
علمیه خواهیم داشت؛ 

دروس خارج فقه و تفسیر تعجب دانشمندان نجوم از به کار رفتن

 
واژه «طارق» در قرآن 

آیت االله مهدي هادوي تهرانی، ششم خردادماه در ادامه تفسیر
سوره مبارکه طارق، گفت: کلمه طارق مورد توجه دانشمندان
علوم جدید قرار گرفته است؛ طارق به معناي ضربه زننده و

کوبنده است. ابن فارس گفته است که طارق از طرق گرفته شده یعنی چیزي که شب می آید، بنابراین طارق ستاره اي است که شب

 
می آید. 

وي افزود: ریشه دیگري که ابن فارس بیان کرده است به معناي زدن و کوبیدن است و این معنا همان است که مورد توجه دانشمندان
معاصر قرار گرفته است؛ یعنی خداوند در اینجا به آسمان و آنچه ضربه می زند قسم خورده است؛ این دانشمندان مراد از طارق و ضربه

 
زننده را بر دو گونه از ستارگان که توسط رادیو تلسکوپ ها کشف شده اند مطابقت داده اند. 

آیت االله هادوي تهرانی اضافه کرد: رادیو تلسکوپ ها از سال 1965 ستارگانی را کشف کردند که به برخی از آنها ستارگان ضربه زننده
می گویند؛ این ستارگان به صورت منظم پالس هایی را ارسال می کنند و بعد گفته اند این چیزي است که در چند دهه اخیر امکان

 
کشف و دسترسی به آن فراهم شده و قرآن در 14 قرن قبل به آن اشاره کرده است. 

وي اضافه کرد: البته اصراري که اینها دارند براین اساس است که طرق از معناي کوبنده و ضرب و زدن باشد نه از ماده آمدن به هنگام



شب؛ البته این نوع برداشت ها لزوما به معناي نظر قرآن نیست زیرا مفهوم آن این است که خدا لفظی را به کار برده است که در دوره

 
نزول امکان فهم آن براي مخاطب نبوده و هیچ درکی از آن نداشته اند. 

استاد تفسیر حوزه علیمه قم بیان کرد: ما در بحث ظهورات می گوییم نص قرآن ظهوراتی در هنگام نزول داشته اند که آن ظهورات،
ملاك فهم آیات قرآن است؛ البته اینکه طارق براي مخاطب ناشناخته بوده از ادامه سوره پیداست، همین که خدا فرموده و تو چه می

 
دانی طارق چیست؟ یعنی براي اعراب این مفهوم کاملا روشن نبوده است. 

 
نشست هاي علمی خبرسازي و شایعه مهمترین شگردهاي مقابله با انقلاب است / محاصره در سپهر رسانه اي 

حسن خجسته، شامگاه ششم خرداد در نشست «شناخت جبهه
معارض در انتخابات»، گفت: اگر رسانه را از منظر جدید یعنی
حوزه رقابت جهانی ببینیم، تعریف ما از آن تغییر خواهد کرد؛ در
گذشته قدرت تعاریف و مصادیق مختلفی داشت؛ گاهی دولت ها
براي دفاع از سرزمینشان با یکدیگر درگیري و جنگ داشتند،
گاهی درگیري ها بر سر دریا بود؛ در جنگ جهانی دوم و بعد از
آن تسلط هوافضایی باعث پیروزي و سلطه بر سرزمین دیگري
می شد و می شود و در اینجا نقش ماهواره و موشک خیلی مهم

 
است. به همین دلیل با موشک ما دعوا دارند. شهید تهرانی آرزو داشت که روزي ما موشک 300 کیلومتري داشته باشیم. 

وي با بیان اینکه جدیدترین عرصه قدرت، فضاي مجازي و رسانه است، اظهار کرد: در اوایل انقلاب یکی از مؤثرترین رادیوها بی بی
سی بود، سپس رادیو آزادي وارد فعالیت شد، ولی چون ناموفق بود در دهه 80 به رادیو فردا تبدیل شد، موج تبلیغی شدیدي علیه

 
ایدئولوژي جمهوري اسلامی به راه انداخت. 

خجسته با بیان اینکه نباید از سپهر رسانه اي غفلت کنیم، اضافه کرد: در ایران بالغ بر ده هزار تلویزیون و هزاران شبکه رادیویی در
دسترس هست و ما در محاصره رسانه اي هستیم؛ بنده گروهی را به مانیتورینگ صدا و سیما بردم و همه افراد اعم از کافر به

 
جمهوري اسلامی و معتقد به آن بدون استثناء گفتند ما الان فهمیدیم محاصره رسانه و سپهر رسانه اي یعنی چه؟ 

خجسته با بیان اینکه یکی از شگردهاي دشمنان دستکاري بینامتن ذهن مخاطب است، تصریح کرد: مثلا در دوره دولت ششم یا
هفتم اعلام شد که ایران به خودکفایی در گندم رسید و بی بی سی هم این خبر را بدون سانسور اعلام کرد ولی اعلام کرد این ادعاي
وزیر دولت ایران است؛ یعنی با به کاربردن واژه «ادعا» بینامتن ذهنی مخاطب را دست کاري کردند تا تردید در مخاطبان ایرانی ایجاد

 
شود. 

وي اضافه کرد: در سپهر رسانه سه گروه رسانه داریم؛ رسانه هاي همراه، رسانه هاي مشتري مدار و رسانه هاي دشمن؛ الان 200
شبکه رسما در دشمنی با ما هستند و جالب اینکه در دنیا علیه هیچ کشوري این تعداد رسانه معاند وجود ندارد. رسانه هاي همراه که
مشخص هستند ولی رسانه هاي مشتري مدار هم دنبال مشتري هستند؛ بنابراین ممکن است در برخی موارد با ما در تضاد قرار

 
بگیرند. 



 
مانیفست ارتباطات اسلامی تدوین شود / وسعت و فراگیري الگوي ارتباطات قرآنی 

امیدعلی مسعودي، عضو هیئت علمی دانشکده فرهنگ و
ارتباطات دانشگاه سوره، شامگاه پنجم خردادماه، در نشست
علمی «تدوین الگوي ارتباطات اسلامی از منظر قرآن کریم» که
از سوي پژوهشگاه حوزه و دانشگاه برگزار شد، گفت: با نگاه
هستی شناسانه از منظر توجه به عالم غیب و خدامحوري، تعریف
ما از هستی و انسان تغییر خواهد یافت، از این رو ارتباط انسان با
خدا، انسان با انسان و انسان با طبیعت بسیار مهم و داراي جایگاه
است. ارتباط انسان با تکنولوژي هم مسائل عدیده اي را براي ما

 
ایجاد کرده است. 

وي افزود: اشکال اساسی در مدل هاي ارتباط، به هستی شناسی افرادي که وارد این حوزه شده اند بر می گردد؛ چون هستی شناسی
آنها فارغ از خدا و مستقل است انسان موجودي رها شده است و در معرفت شناسی تن به اصالت فرد و اومانیسم می دهد، لذا مدل

 
هاي ارتباطی خود را علمی می دانند و معتقدند علم به بررسی واقعیت و علیت می پردازد و ما از معلول به علت می رسند. 

مسعودي اضافه کرد: ولی در الگوي ارتباطات اسلامی بر اساس وحی، ما خالق هستی را از ابتدا با انسان مرتبط می بینیم و معتقدیم
انسان می تواند تکامل یافته و در سطح بالا مانند پیامبران و معصومان با خدا ارتباط داشته باشد؛ البته دنیاي غرب هم امروز جهان

 
ماوراء الطبیعه را پذیرفته است. 

مسعودي تصریح کرد: براساس مطالعاتی که در تفاسیر مختلف داشته ام معتقدم انسان می تواند با خداوند سخن بگوید و پیام بگیرد؛
اگر کسی بتواند به کمال برسد مانند پیامبران خودش می تواند این کار را انجام دهد و در مراتب عام و پایین، انسان از طریق قرائت
قرآن و خواندن نماز و دعا می تواند به مراتبی از ارتباط با خدا دست یابد. اصولاض در نگاه مادي گرایان، ارتباط، انتقال معنا از یک
فرستنده به گیرنده یعنی انسان به انسان است؛ در این ارتباط گیرنده هیچ وقت صددرصد پیام فرستنده را درك نمی کند و محل
ذخیره پیام در مغز است ولی ما معتقدیم که براي معصومان و پیامبران کاملاً و صددرصد قابل دریافت است؛ پیامبران پیام خدا را

 
کاملا سالم و معصومانه گرفته و به مردم انتقال می دهند. 

همچنین حجت الاسلام والمسلمین حسین متفکر، عضو هیئت علمی دانشگاه پیام نور در سخنانی با بیان اینکه تدوین الگوي
ارتباطات از نگاه قرآن، موضوع وسیع، فراگیر و بسیار مهم و همه جانبه و ضروري است، گفت: این تحقیق باید جامع دیده شود؛ یعنی
منظومه اي نیوتنی و کوانتومی؛ نیوتنی یعنی سیر منطقی را از علم به بینش، گرایش و تا مرحله نماد طی کرده باشد و نقش ارتباط

 
انسان با خدا و خدا با انسان هم در مرحله کوانتومی دیده شود. 

وي با بیان اینکه قرآن، سنت و سیره و عقل در کنار ارتباطات انسانی باید مورد توجه قرار بگیرد، افزود: در مرحله نخست باید فلسفه
وجودي ارتباطات یعنی تحقق توحید و حرکت از ظلمت به نور مورد توجه باشد. در اینجا انسان و جامعه و پیام متعالی، نور و حقیقت

 
وجودي خدا مورد بحث قرار می گیرد. 

متفکر تصریح کرد: معرفت شناسی مبانی نظري هم باید به خوبی مورد توجه قرار بگیرد؛ معرفت شناسی است که ما را به خداشناسی



و هستی شناسی سوق می دهد. همچنین مرحله دیگر شناخت اسماء الهی است و اینکه کدام یک در ارتباطات مهم است و هدف
وجودي و عقل و فطرت انسان چگونه در ارتباطات نقش دارد. مبانی ارزش شناسی و جامعه شناسی هم در این فرایند مهم است؛ یعنی

 
ارزش هاي جهت دهنده به ارتباطات کدام است. 

عضو هیئت علمی دانشگاه پیام نور تصریح کرد: مبانی عملی ارتباطات یعنی مصالح و مفاسد هم مهم است و باید احکام تکلیفی و
وضعی آن احصاء شود؛ سپس مسائل اصلی ارتباطات یعنی فرستنده و گیرنده و رمزگذاري ها بحث شود. اینکه گیرنده پیام فرد است

 
یا خانواده یا والدین و اینکه پیام چیست؟. 

 
فقدان مرزبندي جهان فرهنگی ما در برابر دیگر مرزها 

نشست علمی «انتظارات فرهنگی در دولت سیزدهم» چهارم
خرداد با حضور حجت الاسلام علی ذوعلم، استادیار گروه فرهنگ
پژوهی پژوهشکده فرهنگ و مطالعات اجتماعی پژوهشگاه
فرهنگ و اندیشه اسلامی؛ حسن بنیانیان، مسئول کارگروه
پیوست نگاري فرهنگی در دبیرخانه شوراي عالی انقلاب فرهنگی
و مهدي جمشیدي، عضو هیئت علمی پژوهشگاه فرهنگ و

 
اندیشه اسلامی، برگزار شد. 

جمشیدي در این نشست علمی گفت: یکی از بیمار هاي فرهنگی مزمن، نادیده گرفتن فرهنگ در دولت هاي مختلف است؛ دولت ها
در عرصه فرهنگ احساس مسئولیت نمی کنند؛ زیرا فکر می کنند که بازده ندارد و چون فرهنگ تزئینی و حاشیه اي است، بعد از 40

 
سال سخنانی می شنویم که گویا دولت اسلامی در برابر فرهنگ بی طرف است. 

وي با بیان اینکه بیماري مزمن دیگر، فقدان مرزبندي جهان فرهنگی ما در برابر دیگر مرزهاست، ادامه داد: بعد از جنگ اشرافی گري
در جامعه رواج یافت و رهبري در طول سه دهه درباره آن دغدغه داشته اند. علاوه بر این، رهاشدگی فضاي مجازي از دیگر مسائل
است. نامزدهاي ریاست جمهوري از مظلومیت فیلترینگ سخن می گویند و گویا قصد دارند ولنگاري را توسعه دهند. مسئله دیگر
حجاب و پوشش است که وضع نامناسبی دارد؛ چند روز قبل یکی از نامزدهاي ریاست جمهوري گفت که ما حجاب اجباري و قانونی را

 
نمی پذیریم و اگر رئیس جمهور شدم از حوزه و روحانیت می خواهم که با کار فرهنگی صرف مسئله حجاب را پیش ببرند. 

جمشیدي افزود: مسئله آسیب هاي اجتماعی هم بیماري دیگري است؛ الان با زخم هاي چرکینی در فرهنگ روبه رو هستیم. مسئله
هاي پایان نیافته اي که انسان احساس می کند قابل درمان نیست. بنابراین دولت جدید باید با جدیت قدم بردارد. کار دولت جدید در

 
عرصه فرهنگ باید جهادي و شکستن حلقه بسته مدیریتی است تا افرادي که جرئت انجام تغییرات بزرگ را دارند روي کار بیایند. 

همچنین حجت الاسلام ذوعلم در این مراسم گفت: اگر رئیس جمهور سوگند یاد می کند که مجري قانون اساسی باشد، باید زمینه را
براي رشد فضائل اخلاقی و کاهش فساد و تباهی فراهم کند و این کار باید از طریق رسانه ها و تأسیس مراکز مرتبط انجام شود. ایجاد
امکانات عادلانه مادي و معنوي و تأمین حقوق همه جانبه از جمله فرهنگی و معنوي از وظایف دولت هاست. از دولت ها انتظار می
رود که در تعامل با مردم، نخبگان و زیردستان مواجهه اخلاقی و فرهنگی داشته باشند. در آموزه هاي دینی بیان شده که مردم به

 
حاکمانشان شبیه ترند تا پدرانشان. 



ذوعلم اظهار کرد: اکنون رابطه مسئولان با مردم چگونه است؟ آیا مبتنی بر رعایت انصاف و اخلاق است؟ رابطه آنها با سایر قوا چگونه
است؟ آیا از طریق فرهنگسازي و هم افزایی و نوع برخورد فرهنگی قرار است کارها پیش برود یا از طریق قانونی؟ آیا با نخبگان و
دانشگاهیان رابطه صمیمانه اي وجود دارد؟ گاه دولت ها به نقدپذیري و مشورت توجهی نمی کنند و بدین ترتیب دولت سیزدهم باید

 
مواجهه فرهنگی و اخلاقی با مردم داشته باشد نه تحکمی و از موضع تکبر و مدیریت. 

ذوعلم بیان کرد: اهتمام رئیس جمهور به شوراها و مجامع فرهنگی از دیگر انتظارات است. رئیس جمهور ریاست 4 شورا را در سطح
کلان برعهده دارد و می تواند کارایی دستگاه هاي فرهنگی را افزایش دهد. او رئیس شوراي عالی انقلاب فرهنگی است که به عنوان
ستاد برنامه ریزي و عملیات فرهنگی کشور جایگاه بالایی دارد. بنابراین بیان نقدهایی درباره فعال نبودن این شورا متوجه شخص

 
رئیس جمهور است. اخیراً رئیس جمهور در این جلسات شرکت نمی کند یا برخورد سخیفی با برخی اعضا دارد. 

وي با بیان اینکه انتظار می رود جلسات شوراي عالی انقلاب فرهنگی با نظم و جدیت تشکیل و مصوبات آن پیگیري شود، اضافه کرد:
شوراي دیگر شوراي آموزش و پرورش است که رئیس جمهور در سال هاي اخیر در آن شرکت نمی کرد؛ اگر تحول مطلوبی در آموزش

 
و پرورش رخ نداده است، این امر به شخص رئیس جمهور بازمی گردد. 

 
قوامیت فراجنسیتی است / برداشتی متفاوت از مفهوم نشوز 

شهریار نیازي، قرآن پژوه و زبان شناس، سوم خردادماه در
نشست علمی «مفهوم قوامیت در قرآن» که از سوي مؤسسه
مطالعات و تحقیقات زنان برگزار شد، گفت: درباره این آیه
ُ بعَْضَهُمْ عَلَى بعَْضٍ وَبمَِا لَ االلهَّ امُونَ عَلَى النِّسَاءِ بمَِا فَضَّ جَالُ قَوَّ «الرِّ
ُ الحَِاتُ قَانتَِاتٌ حَافِظَاتٌ للِْغَیْبِ بمَِا حَفِظَ االلهَّ أنَفَْقُوا مِنْ أمَْوَالهِِمْ فَالصَّ
تیِ تخََافُونَ نشُُوزَهُنَّ فَعِظُوهُنَّ وَاهْجُرُوهُنَّ فِی المَْضَاجِعِ وَاللاَّ
ا کَانَ عَلِی َ وَاضْرِبوُهُنَّ فَإِنْ أطََعْنَکُمْ فَلاَ تبَْغُوا عَلَیْهِنَّ سَبِیلاً إنَِّ االلهَّ
» نقل و بحث زیادي بین کَبِیرًا» به ویژه تعبیر «وَاضْرِبوُهُنَّ

 
مفسران وجود دارد. 

وي افزود: چهار ارزش حاکم بر یک رویداد و روند است که در فهم هر متنی باید مورد توجه قرار بگیرد؛ اولین ارزش، عدالت است و

 
باید درکی از عدالت را در یک آیه بیابیم؛ یعنی آیا روابط میان انسان ها در آیات عادلانه تعریف شده یا خیر؟. 

نیازي افزود: دومین ارزش، امنیت فردي، اجتماعی، خانوادگی، روانی است؛ آیا این آیات امنیت خانوادگی، آسایش و آرامش ایجاد می
کند؟ ارزش دیگر عرف است، قرآن دائماً امر به معروف کرده است؛ لذا عرف و هنجارهاي اجتماعی مهم است؛ آیا این آیه هنجارشکن
است یا دنبال ایجاد سبک زندگی و هنجار درون خانواده و اجتماع است؟ ارزش دیگر اینکه وقتی آیات قرآن پدیده اي را واکاوي می

 
کنند که صفات خدا مانند علیم، حکیم، کبیر و رحیم بودن دیده می شود و این حضور خدا با بحث آیه تناسب دارد. 

استاد زبان و ادبیات عرب دانشگاه تهران با بیان اینکه دعوت دینی مانند قانت و مؤمن بودن هم در آیات قرآن وجود دارد، اظهار کرد:
امُونَ عَلَى النِّسَاءِ» را به صورت تقطیع جَالُ قَوَّ در آیه 34، عمدتاً فقها و افرادي که می خواهند برداشتی داشته باشند، صرفاً تعبیر «الرِّ



شده می گیرند و چون به قبل و بعد آن توجه نمی شود، حکم به این بخش مشکلاتی درست کرده است؛ پس ابتدا باید آیه را در بافت

 
خود درون متن بررسی کنیم. 

وي افزود: در فهم آیه باید از ترادف عبور کنیم، مثلاً کلمه قوام را در نظر بگیرید، اگر براي این کلمه مترادفاتی درست کنیم آنها
برجسته می شوند، قوّام بر وزن فعال از ریشه قوم یا قام و به معناي برپاخاستن و قیام است؛ قیام کردن براي چه کاري؟ در آیات قرآن
قائم بودن و قیام در تقریباً همه موارد براي قسط و عدل و تحقق امر خداوند است؛ بنابراین در این آیه هم قوامیت مرد براي برپایی

 
قسط و عدل و حکم خداوند است. 

 
تفسیر قرآن ملاصدرا امتداد فلسفه صدرایی است 

حجت الاسلام والمسلمین سیدیداالله یزدان پناه، استاد سطوح
عالی فلسفه و عرفان حوزه علمیه قم، دوم خردادماه در نشست
علمی «ویژگی هاي مکتب صدرایی» که به مناسبت روز
بزرگداشت ملاصدرا شیرازي برگزار شد، گفت: شیخ اشراق فلسفه
اشراقی را جدي گرفت و به آن وزن بخشید، ولی قوت استدلالی
این مکتب به قوت مکتب صدرایی نیست، گرچه همین که
توانسته مکتب مشاء را تحت تأثیر قرار دهد، نشانه قوت آن است.

استاد حوزه علمیه اضافه کرد: آنچه از علم کلام قبل از خواجه نصیر براي ما باقی مانده است، مانند رویکرد اشاعره و متعزله و ... خیلی
در ذهنیات و ابهامات و مبانی غلط غرق است؛ ملاصدرا در این باره گفته است که من از خواندن این مباحث توبه می کنم، زیرا روش
اینها جدلی است و خود غزالی هم بر آن صحه گذاشته است؛ یعنی دنبال رسیدن به واقع نبوده اند و عمدتاً جدلی بحث کرده اند که

 
مورد پسند ملا نبوده است. 

یزدان پناه بیان کرد: کلام بعد از خواجه نصیر کلام فلسفی شد و خود را به سطح فلسفی ارتقاء داد، البته خواجه برخی مباحث مانند
عقول را مسکوت گذاشت، زیرا واهمه این داشت که بگویند از کلام خارج و فلسفی بحث کرده است، اما وقتی علامه حلی شاگرد وي،
مسئله نفس الامر را می پرسد، به عالم عقل ارجاع می دهد؛ یعنی عالم عقل را قبول دارد، اما براي اینکه متهم به خروج از مباحث

 
کلامی نشود، آن را مسکوت گذاشته است. 

وي اضافه کرد: ملاصدرا معتقد است آنچه را علماي گذشته با کشف یافتند، ما علاوه بر کشف به برهان و استدلال هم تبدیل کردیم.
وي روش شهودي عرفانی دارد؛ در اول رساله شواهد الربوبیه وحدت شخصی را توضیح داده و می گوید این مطالب، شهود بنده است،

 
لذا بحث وي قوت زیاد و تعلق خاطر به عرفان نظري پیدا کرده و حلقه وصلی براي فلاسفه شده تا به عرفان نظري پیوند بخورد. 

 
تأثیر سبک زندگی بر باروري مادران 

فرشته روح افزا، استاد دانشگاه و پژوهشگر حوزه زنان، شامگاه شنبه، اول خردادماه، در نشست تبیین مسئله جمعیت جوان با تکیه بر
نقش مادر، گفت: امروز سبک زندگی والدین و فرزندان از مدار اصلی خارج شده است و گرفتار مشکلات اجتماعی زیادي شده ایم.



مسئله مهم این است که جایگاه زن نه فقط از منظر ادیان، بلکه
در خلقت چیست؟ فارغ از نگاه دینی و مذهبی، فرزندآوري،
تربیت و رشد آنها بر عهده مادر است. امام خمینی فرمودند که
زن و قرآن انسان سازند. طبق روایات، سعادت و شقاوت فرزندان

 
در ایام جنینی تعیین می شود. 

روح افزا تصریح کرد: حضرت آقا فرمودند که منشأ بسیاري از
درگیري ها و جنگ هاي بزرگ عالم زنان بوده اند، زیرا گره هاي
روحی و روانی که والدین از بدو تولد فرزندشان در او ایجاد می  
کنند، سبب می شود که او براي تخلیه عقده هایش جنگ

آفرینی کنند. لذا شیوه تربیت مادر خیلی مهم است. برخی دختران به بهانه اشتغال و حضور اجتماعی از فرزندآوري خودداري می
کنند. اسلام مشوق تحصیل و کسب علم است و حتی مخالف اشتغال زنان نیست، ولی اگر کسب درآمد سبب لطمه به جان و جسم

 
زن شود، منع شده و نفقه زن برعهده است. 

وي اظهار کرد: در سوئیس، مرخصی زایمان را تا سه سال افزایش داده اند. در برخی ایالت هاي آمریکا هم این گونه است، زیرا
معتقدند اگر فرزندي به خاطر دوري از محبت مادري لطمه بخورد، آسیب هاي آن در بزرگسالی بیشتر است. همچنین صرفاً مادر
تحصیل کرده موفق نیست و او باید در دوره بارداري آرامش داشته باشد، ولی در ایران پرتنش ترین دوره است. البته سبک زندگی ما
تضاد زیادي با ایجاد آرامش روحی و روانی براي مادران دارد و به همین دلیل میل به باروري در زنان بسیار کم شده است. پس اگر زن
در خانواده مورد حمایت عاطفی قرار بگیرد، می تواند آن را به فرزندش منتقل کند و نسل سالم تري تربیت شود. مطالعات نشان داده

 
است مسلمانانی که عقده هاي روحی و روانی دارند، به داعش می پیوندند. 

 
مصاحبه با حوزویان و اندیشمندان مرکز تخصصی تفسیر و علوم قرآن حوزه علمیه قم دانش پژوه می پدیرد 

حجت الاسلام والمسلمین محمدحسین صادقی، معاون آموزش
مرکز تخصصی تفسیر و علوم قرآن حوزه علمیه قم در گفت وگو
با ایکنا، از پذیرش دانش پژوه از سوي این مرکز که تحت اشراف

 
آیت االله العظمی مکارم شیرازي فعالیت دارد، خبر داد. 

وي افزود: این دوره از پذیرش، دوره سی و دوم است و تفاوت آن
با دوره هاي قبل این است که بر اساس درختواره و نظام آموزش
جدید حوزه علمیه است لذا امسال فقط یک گرایش در سطح سه

 
و چهار اعلام شد و در آینده گرایشات دیگر هم اعلام می شود. 

صادقی با بیان اینکه استقبال خوبی را شاهد هستیم و در باقیمانده فرصت هم شاهد خواهیم بود، اضافه کرد: براي سطح سه حدود 40
نفر در دو کلاس و در سطح چهار حدود ده نفر در این دوره پذیرش خواهند شد؛ همچنین تاکنون بالغ بر 1650 نفر فارغ التحصیل
داشته ایم که تعدادي از آنها در مدیریت هاي مختلف یا در کسوت استادي و پژوهشگر در مراکز علمی دانشگاهی و حوزوي مشغول

 
خدمتگزاري هستند. 



وي بیان کرد: این مرکز براي سال تحصیلی 1400_ 1401 در مقطع سطح سه در رشته تفسیر با گرایش موضوعی و سطح چهار

 
رشته تفسیر موضوعی با گرایش اخلاق، قرآن پژوه می پذیرد. 

معاون آموزش مرکز تخصصی تفسیر بیان کرد: زمان ثبت نام براي شرکت در آزمون این مرکز از 28 اردیبهشت ماه تا 21 خردادماه و
زمان آزمون هم، روز پنجشنبه سوم تیرماه از ساعت 9 صبح است؛ همچنین مواد امتحانات اختصاصی با ضریب دو محاسبه خواهد شد.

وي با بیان اینکه سؤالات آزمون به صورت تشریحی است، تصریح کرد: کارت ورود به جلسه امتحان در روزهاي اول و دوم تیرماه
امسال از ساعت 15 تا 19 توزیع می شود و علاقه مندان می توانند براي کسب اطلاعات بیشتر همچنین دریافت کارت به نشانی

 
میدان معلم، معلم شرقی، مدرسه علمیه امام کاظم(ع) طبقه اول مراجعه کنند و یا با شماره 37740802 داخلی 17 تماس بگیرند. 

 
بهره گیري جامعه از خروجی هاي حوزه علمیه نیازمند ساماندهی فرانهادي است 

حجت الاسلام والمسلمین مهدي رستم نژاد، معاون آموزش حوزه
هاي علمیه، در گفت وگو با ایکنا به مناسبت صدمین سال
تأسیس حوزه، گفت: حوزه در واقع یادگار رسول االله است و
سابقه آن به اسلام باز می گردد و همزاد اسلام است و تبلیغ از
دوره پیامبر(ص) و اهل بیت(ع) آغاز شد و مباحث معرفتی و

 
دینی از این طریق به علما و نهایتاً به مردم منتقل شده است. 

وي با بیان اینکه تأسیس حوزه در قم به دوره اهل بیت(ع)
بازگشت دارد، افزود: صد سال پیش در حقیقت حیات جدید حوزه با تأسیس مرحوم آیت االله شیخ عبدالکریم حائري یزدي آغاز شد و
حوزه وارد مرحله جدیدي از زندگی خود شد؛ در این دوره حوزه جهانی شد و تاثیرات بین المللی آن را شاهد هستیم و رشحه اي از

 
رشحات حوزه در قالب قیام امام و تشکیل نظام اسلامی متجلی است. 

رستم نژاد اضافه کرد: آینده تمرکز حوزه فراتر از سطح ملی و منطقه اي ایجاد تمدن اسلامی در سطح جهان است و دل هاي مسلمین
جهان به نوعی معطوف به حوزه هاي علمیه به ویژه قم به عنوان ام القري شده است و براي بشریت الهام دارد و این دستاورد اندکی

 
نیست. 

معاون آموزش حوزه با بیان اینکه حوزه دوره کمالی را در این صد سال و به خصوص بعد از انقلاب طی کرده است، اظهار کرد: فارغ از
دستاوردهاي کلی حوزه، در جزئیات هم رشد خوبی را شاهد هستیم؛ جدا از خروجی حوزه به عنوان تشکیل نظام اسلامی، آثار قلمی
بسیار بزرگی در صد سال اخیر در حوزه قم همانند تفسیر المیزان، تسنیم و نمونه خلق شده است؛ آثاري که از شهید مطهري داریم

 
محصول و از برکات این حوزه است که هر کادم به چندین زبان دنیا ترجمه شده است. 

وي ادامه داد: تعاملی که حوزه به خصوص بعد از انقلاب با مراکز علمی و دانشگاه ها برقرار کرده و ده ها رشته علمی میان رشته اي
دینی و علوم شکل گرفته که به نظر بنده فتح الفتوحی است؛ یعنی پیوندزدن میان آموزه هاي دینی و علوم جدید و این تلاقی منشا
برکات زیادي براي کشور دارد؛ مثلا شکل گیري روان شناسی، مدیریت، تربیت و سیاست اسلامی از پیامدها و نتایج با برکت این



 
موضوع است. 

 
سایر رویدادها مردم در انتخابات «مرد میدان» را انتخاب کنند 

آیت االله محسن اراکی در جمع دانش آموختگان سپاه علویون قم
حاضر شد و به بیان توصیه هایی درباره انتخابات پیش رو
پرداخت و اظهار کرد: معناي اصلی انتخابات اعلام فرمانبرداري از
نظام تشکیلات الهی است که در رأس آن رسول اکرم محمد
مصطفی (صلی االله علیه و آله و سلم) و بعد از رسول خدا در عصر
ما امام زمان (عجل االله تعالی فرجه الشریف) که از سوي حضرت
ولی عصر (عجل االله تعالی فرجه الشریف) هم ولی فقیه قرار دارد.

وي در ادامه گفت: معناي انتخابات این است که مردم با انتخابات اعلام می کنند که ما فرمانبر این نظام تشکیلاتی هستیم و براي
کمک به آن فرمانرواي فعلی ما که ولی فقیه است یک بازوي اجرایی خوبی می خواهیم انتخاب کنیم. ان شاءاالله یک انتخابات سالم با
حضور حداکثري مردم داشته باشیم؛ یک رئیس جمهور تحولگرا و جهادي و مخلص و میدانی می خواهیم. ان شاءاالله مردم یک مرد

 
میدان را انتخاب کنند. 

اراکی با اشاره به تفاوت نظام هاي الهی و غیرالهی اظهار کرد: یکی از تفاوت هاي دولت الهی با دولت هاي غربی و سکولار این است که
در نظام غیر الهی کار حاکم و فرمانروا این است که مردم با همان وضعیت موجود اداره و مدیریت می کند اما در نظام الهی علاوه بر
این آنچه وظیفه مدیریت جامعه است بالا بردن جامعه است؛ یعنی باید جامعه را رشد و ترقی بدهد و تربیت کند وظیفه تربیت جامعه

 
بر عهده اوست ما فرمانروایان الهی را هادیان به سوي پیشرفت و مقامات بالا می دانیم. 

نماینده خبرگان رهبري با اشاره به معیارهاي انتخاب رئیس جمهور در انتخابات پیش رو بیان کرد: ما امروز در انتخابات پیش رو نیاز
به یک بازوي اجرائی توانمند در مدیریت کشور ورفع نیاز مردم و مشکلات مردم داریم و هم یک بازوي اجرائی براي رهبري می
خواهیم که هادي باشد و مردم از او اخلاق یاد بگیرند، عامه مردم از او سبک زندگی بیاموزند. خود رئیس جمهور باید در رأس اخلاق
هاي خوب باشد و مردم از او تواضع، اخلاص، ورع و اجتهاد ببینند. ورع و ترس یعنی؛ حرفی که می زند بداند موافق با رضاي خداست

 
یا مخالف با رضاي خداست اگر مخالف با رضاي خدا بود نزند این حرف را نزند. 

وي درباره تضعیف نهادهاي رسمی و قانونی کشور تصریح کرد: دشمن اگر از ما می ترسد به خاطر همین نهادهاي مقتدر و شجاع و
قدرتمند است؛ حال اگر کسی می خواهد آن ها را تضعیف کند این خیانت به ملت است و خلاف شرع است؛ کسی که می خواهد

 
رئیس جمهور باشد نباید کسی باشد که این نهاد ها را تضعیف بکند. 

 
مراسم تودیع و معارفه مدیر جامعۀ الزهراء(س) برگزار شد/ انتخاب اولین مدیر زن 

مراسم تودیع و معارفه مدیر جامعۀالزهراء(س) 5 خردادماه با حضور حجت الاسلام والمسلمین محمود محمدي عراقی، رئیس دفتر
رهبر معظم انقلاب در قم، آیت االله مرتضی مقتدایی، رئیس شوراي سیاستگذاري حوزه هاي علمیه خواهران، حجت الاسلام
والمسلمین ربانی، رئیس هیئت امناي جامعۀالزهرا علیهاالسلام، نمایندگان بیوت مراجع، علما، فضلا، اساتید و کارکنان جامعۀالزهرا

 
علیهاالسلام برگزار شد. 



حجت الاسلام والمسلمین سیدحسن ربانی، رئیس هیئت امناي
جامعۀالزهرا علیهاالسلام، در این مراسم در سخنانی گفت: در
تاریخ اسلام نقاط عطف نقش آفرینی زنان در عرصه هاي مختلف
به ویژه علم و دانش درخشان است؛ همچنین مؤلفه تربیت نیرو و
انسان سازي از ویژگی هایی است که زنان و مادران در آن نقش

 
اساسی برعهده دارند. 

ربانی با بیان اینکه شما از خادمان علم و تربیت و تعلیم و تربیت
شاگرد هستید، اظهار کرد: ظرفیت شناسی مدیریتی زنان بر

 
اساس آموزه ها و چارچوب ارزش هاي دینی در جمهوري اسلامی و حوزه ها کم و بیش مورد غفلت قرار گرفته است. 

وي اضافه کرد: مدیریت بر مبناي اخلاق و عاطفه در کنار سایر مولفه هاي مدیریتی یک امر بسیار مهم انسانی و اسلامی است، لذا با

 
توجه به پررنگ بودن بعد عاطفی، این جنبه مدیریتی به مراتب قابل توجه تر است. 

همچنین آیت االله مرتضی مقتدایی، رئیس شوراي سیاستگذاري حوزه هاي علمیه خواهران در این مراسم، گفت: چندي قبل ملاقاتی با
آقاي حجازي در دفتر مقام معظم رهبري داشتم و گزارشی از عملکرد علمی و توسعه الزهرا ارائه کردم. گزارش پیشرفت ها و ارتقاي
علمی و توسعه هایی که داشته، به خصوص مسئولیت هاي جدید اجرایی که به برخی خواهران و تربیت شدگان جامعۀالزهرا در استان

 
ها داده شده است. 

وي با بیان اینکه این پیشرفت ها مایه خوشحالی براي رهبر انقلاب است، افزود: در حین بحث با وي، ایشان مطرح کرد که مدیر الزهرا

 
را از خواهران تعیین کنید و وقتی بنده پرسیدم آیا نظر آقا هم همین است و وي تأیید کرد، سراغ چنین گزینه اي رفتیم. 

مقتدایی ادامه داد: با توجه به نظر مثبت رهبر انقلاب در انتخاب مدیر زن براي الزهراء، این مسئله در شوراي سیاستگذاري و هیئت
امنا مطرح و تقریباً توافق جمعی ایجاد شد؛ براي تعیین مصداق هم به این گزینه رسیدیم که سرکار خانم برقعی چون هم از نظر
علمی به معناي حقیقی کلمه از فضلاي حوزه خواهران هستند و در علوم دانشگاهی هم رتبه بالایی دارند و در مدیریت هایی که

 
داشته اند، موفق عمل کرده اند و از مدیریت ایشان رضایت وجود داشته است، انتخاب شوند. 

آیت االله مقتدایی بیان کرد: در اولین جلسه اي که این مسئله را با وي مطرح کردیم، گفت شما می دانید مدیریت جامعۀالزهراء کار
بسیار سنگینی است؛ این تعبیر نشان می دهد ارزش و اهمیت کار را می شناسند و البته ما هم قول حمایت دادیم و مواردي پیشنهاد
کردند که مورد موافقت قرار گرفت؛ چند روز قبل هم جلسه اي با ایشان داشتیم و ایشان فرمودند برنامه من براي شروع فعالیت در
الزهرا این است که به هیچ وجه بنا بر جابجایی استادان و مسئولان ندارم و با همین افراد کار را ادامه خواهم داد و اگر ضرورتی پیش

 
بیاید بحث دیگري است. وي همچنین بنا دارند اتاق فکري را در این مجموعه تشکیل دهند. 

مقتدایی افزود: بعد از پیشنهاد هیئت امنا، ایشان با اتفاق آراء راي آورد و دفتر رهبري هم آن را تایید فرمودند و امیدواریم تاثیر بالاي
مدیریتی در الزهراء داشته باشند و از محصولات و نتایج این مدیریت بهره لازم به کشور برسد. البته معتقدم که شوراي سیاستگذاري
باید حمایت کند و انتظار ما از دفتر مقام معظم رهبري هم بالاترین حمایت از ایشان و جامعۀالزهراء است، به ویژه اینکه انتخاب

 
مسئول زن، پیشنهاد و دستور خود ایشان بوده است. 



 
رشته تحصیلی کلام اسلامی در سطح مدرسه کریمه اهل بیت(ع) راه اندازي شد 

حجت الاسلام علیرضا سبحانی، دوم خردادماه در جلسه هیئت امناي مدرسه علمیه کریمه اهل بیت (ع) که به بررسی وضعیت مدرسه
در سال تحصیلی 1400 - 1399 اختصاص داشت، با اشاره به آموزش مجازي در دوران شیوع کرونا بیان کرد: لازم است آفت ها و

 
آسیب هاي این نوع آموزش بررسی شود، مخصوصاً آنکه ممکن است شرایط فعلی تا سال آینده هم به طول انجامد. 

وي برگزاري مسابقه کتابخوانی را از جمله برنامه هاي تربیتی و فرهنگی مدرسه در طول سال تحصیلی جاري برشمرد و افزود:
مهمترین فصل پژوهشی مدرسه، شرکت طلاب در جشنواره علامه حلی بود به ویژه آنکه از سال جاري، بررسی موضوعات مقالات

 
طلاب از سوي اساتید مدرسه انجام می گیرد. 

مدیر مدرسه کریمه اهل بیت (ع)، برگزاري کارگاه مشاوره خانواده، نشست هاي بصیرتی به ویژه در ایام نزدیک به انتخابات به صورت

 
هفتگی و مهارت افزایی طلاب را از دیگر برنامه هاي مدرسه ذکر کرد. 

وي همچنین از اخذ موافقت اصولی راه اندازي رشته کلام اسلامی در سطح سه خبر داد و تصریح کرد: اقدامات لازم براي آغاز ثبت نام

 
فارغ التحصیلان سطح دو در حال انجام است. 

 
نگران تضعیف اخلاق در حوزه هستم / حوزه؛ قدیمی ترین مرکز علمی و فرهنگی ایران 

نوروز 1401 مصادف با صدمین سال تأسیس حوزه علمیه خواهد
بود؛ در این راستا آیت االله محقق داماد در نامه اي به کمیسیون
ملی یونسکو خواستار ثبت حوزه به عنوان نهادي علمی و
آموزشی و فرهنگی در یونسکو شده است؛ خبرگزاري قرآن به
مناسبت صدمین سال تأسیس گفت وگویی با این استاد حوزه و
دانشگاه که نواده آیت االله شیخ عبدالکریم حائري یزدي، مؤسس

 
حوزه علمیه قم انجام داده است که در ادامه از نظر می گذرد؛ 

آیت االله مصطفی محقق داماد با اشاره به جریان تأسیس حوزه علمیه قم اظهار کرد: در نوروز سال 1301 با آمدن مرحوم آیت االله حاج
شیخ عبدالکریم حائري یزدي، مؤسس حوزه از اراك به قم، علماي قم از ایشان درخواست کردند که در قم بمانند و حوزه اي تأسیس
کنند؛ ایشان اهل و عیال خود را به قم نیاورده بود و تنها براي زیارت آمدند؛ طوري که بنده از حاج شیخ مرتضی حائري یزدي، دایی
بزرگم شنیدم، ایشان وقتی اصرار علما را دیدند با اینکه معمولاً اهل استخاره با قرآن نبودند، ولی به خاطر اصرار علما، موضوع را به
استخاره واگذار کردند که آیه شریفه 93 سوره مبارکه یوسف «اذْهَبُوا بقَِمِیصِی هَذَا فَأَلقُْوهُ عَلَى وَجْهِ أبَیِ یأَْتِ بصَِیرًا وَ أتُْونیِ بأَِهْلِکُمْ
أجَْمَعِینَ» آمد؛ وقتی یوسف خودش را به برادرانش معرفی کرد، گفت که پیراهنم را به صورت پدرم بیندازید، چشمانش بینا می شود و

 
بعد فرمود: «وَأتُْونیِ بأَِهْلِکُمْ أجَْمَعِینَ». 

نواده آیت االله شیخ عبدالکریم حائري یزدي بیان کرد: این تعبیر را آیت االله حائري یک پیام براي خود گرفت که اهل و عیال را از اراك
به قم بیاورد و دیگر به آنجا برنگردد؛ آمدن ایشان به قم همان و آمدن علما و طلاب از اطراف و اکناف کشور به قم هم همان؛ آیت االله
اراکی، امام خمینی(ره) و آیت االله خوانساري به عنوان شاگردان ایشان هم به تبع وي، به قم آمدند. آیت االله کمالوند، محقق داماد و



معصومی همدانی هم به قم آمدند و بعد از مدت کوتاهی، 300 شاگرد در درس ایشان شرکت داشتند و حوزه قم، حوزه گرمی شد؛

 
مدرسه فیضیه در آن روزها یک طبقه بود و مرحوم آیت االله حائري یزدي آن را دو طبقه کرد و شهریه هم براي طلاب معمول شد. 

وي افزود: این حوادث در دوره احمدشاه قاجار رخ داد و رضاشاه در آن دوره سردار سپه بود، سردار سپه تصمیم گرفت احمدشاه را
کنار بزند و خودش همه کاره کشور البته به نام جمهوري شود؛ البته علما در آن روز با جمهوري موافق نبودند؛ رضاشاه احمدشاه را
خلع کرد و خودش شاه شد؛ در این مقطع حوزه علمیه قم با مشکلاتی روبرو شد؛ مشکل اول حرکت تجددطلبی رضاشاه بود که حوزه
را مخالف و مانع خود می دانست؛ در آن دوره ادارات معارف، ثبت اسناد و ... تشکیل شد و به طلاب گفته شد که بروید در اداره معارف

 
دبیر و معلم بشوید و حقوق هاي خوب و وعده هاي فریبنده داد. 

انتهاي پیام



بیانیه شریعتمداري پس از اعلام اسامی نامزد هاي ریاست جمهوري؛ از آنچه

برایم پیش آمد، راضی ام

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  210  |  تاریخ: 1400/03/07

خبرگزاري آریا- وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی در بیانیه
اي، ورود به کارزار انتخاباتی را در راستاي ایجاد فضاي
گفتگو، مدارا و گشایش افق هاي جدید در حل مسائل

 
مدیریتی عنوان کرد. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از مرکز روابط عمومی و
اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، وزیر تعاون
کار و رفاه اجتماعی پس از اعلام اسامی نامزد هاي ریاست
جمهوري از سوي شوراي نگهبان، در بیانیه اي ضمن
قدردانی از همه گروه ها، افراد و تشکل ها به خاطر حمایت

 
از وي، ورود به کارزار انتخاباتی را در راستاي ایجاد فضاي گفتگو، مدارا و گشایش افق هاي جدید در حل مسائل مدیریتی عنوان کرد. 

 
متن کامل بیانیه محمد شریعتمداري به این شرح است: 

 
ملت بزرگ و شریف ایران 

با این باور که حق مردم در تعیین سرنوشت خود یکی از بزرگترین دستاورد هاي انقلاب اسلامی است، براساس وظیفه دینی و ملی، با
اتکال به خداوند متعال با درخواست جمع کثیري از گروه هاي مرجع ونمایندگان محترم شان، با اطمینان از اینکه می توان چالش ها
و مسائل کشور را با گشودن افق هاي جدید در عرصه هاي مدیریتی حل کرد، وارد کارزار انتخابات ریاست جمهوري دوره سیزدهم

 
شدم، تا با همراهی مردم چشم انداز روشنی را پیش روي اینده کشور قرار دهم. 

ضمن آنکه این حضور در راستاي عمل به توصیه رهبر معظم انقلاب اسلامی مدظله العالی مبنی بر ضرورت ایجاد مشارکت حداکثري

 
در انتخابات نیز بود. 

مصمم بودم تا با اصالت دادن به گفتگو هاي اجتماعی، مدارا، تحمل و رواداري و تعمیم دادن تجارب موفقی نظیر جوانگرایی، سیاست
گذاري شهروندمدار، حکمرانی داده محور، تاکید بر شفافیت و تحقق بخشیدن به آن ها در سطوح ملی، دفاع از حقوق شهروندي همه
ایرانیان و احیاي رویکرد " همه با هم " این میراث ماندگار حضرت امام خمینی (ره)، با تشکیل دولت رفاه فراگیر، امید و اعتماد در
این سرزمین بازسازي شود، کار و کارآفرینی رونق گیرد و حق زیستن توام با عزت و رفاه مردم این سرزمین در سایه کاهش منازعات و

 
رفع مخاصمات محقق شود. 

اینک با توجه به اعلام اسامی نامزد هاي پذیرفته شده توسط شوراي محترم نگهبان، اداي وظیفه و تعهد خود به ذات اقدس الهی و

 
مردم وفادار سرزمینم را انجام شده می دانم و آنچه را براي اینجانب در این رویداد پیش آمد، خیر دانسته و به آن راضی هستم. 

از همه بزرگان، مدیران عالی، گروه هاي مرجع، تشکل ها و مردم شریفی که در این مسیر موجبات احساس ضرورت به حضور اینجانب
را در این عرصه فراهم کردند و در طول راه همراه من بودند، به ویژه جوانان، کارگران، اصناف و بازنشستگان عزیز سپاسگزارم و همه

ایرانیان را به مشارکت در انتخابات دعوت می کنم.



اساس رونق و توسعه قشم با توجه به ظرفیت هاي جامعه محلی برنامه ریزي

شده / همگرایی و وحدت در قشم باعث توسعه امنیت در سطح جزیره شده

است / رونق واقعی و توسعه پایدار، نیازمند مشارکت و همدلی تمامی ...

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  211  |  تاریخ: 1400/03/07

رئیس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم گفت: پایه و اساس رونق و توسعه جزیره با نگاه به ظرفیت هاي
جامعه بومی و محلی برنامه ریزي شده و در حال انجام است.

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم با نماینده ولی فقیه در
استان هرمزگان دیدار کرد؛ اساس رونق و توسعه قشم با
توجه به ظرفیت هاي جامعه محلی برنامه ریزي شده /
همگرایی و وحدت در قشم باعث توسعه امنیت در سطح
جزیره شده است / رونق واقعی و توسعه پایدار، نیازمند
مشارکت و همدلی تمامی ساکنان و جامعه محلی است
رئیس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم
گفت: پایه و اساس رونق و توسعه جزیره با نگاه به ظرفیت
هاي جامعه بومی و محلی برنامه ریزي شده و در حال

 
انجام است. 

به گزارش برنا از روابط عمومی و امور بین الملل سازمان منطقه آزاد قشم، علی درویش پور در دیدار با حجت الاسلامی محمد عبادي
زاده نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان و امام جمعه بندرعباس، اظهار کرد: همدلی و وحدت موجود میان شیعیان و اهل سنت در
جزیره قشم، این جزیره را تبدیل به یک ایران کوچک کرده و این وحدت در سایه همدلی و هم سویی ائمه جمعه شهرستان، ساکنان و

 
سایر مسئولان این جزیره به دست آمده است. 

وي ادامه داد: جزیره قشم بواسطه برخورداري از امکانات طبیعی و خدادادي، ظرفیت هاي بسیار خوبی در زمینه هاي نفت و انرژي،

 
شیلات، پتروشیمی و گردشگري دارد که با استقبال سرمایه گذاران، شاهد تسهیل و تسریع فرآیند توسعه در آن خواهیم بود. 

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم اضافه کرد: قشم به عنوان سومین هاب پتروشیمی کشور شناخته شده و البته با توجه به وجوئ

 
نیروگاه ها و پالایشگاه هاي فعال و در حال ساخت، یکی از قطب هاي حوزه نفت و انرژي نیز محسوب می شود. 

به گفته درویش پور؛ قشم در حوزه شیلات نیز ظرفیت ویژه اي دارد که در آینده نزدیک سهم قابل توجهی از میگوي کشور با قابلیت

 
صادرات در این جزیره تولید خواهد شد. 

وي با بیان اینکه بزرگترین دارایی سازمان منطقه آزاد قشم، سرمایه اجتماعی است، تصریح کرد: همگرایی اقوام و مذاهب در قشم

 
باعث توسعه امنیت در سطح جزیره شده و باید با تلاش در راستاي تقویت وحدت موجود، از این ظرفیت استفاده کنیم. 



عالی ترین مقام سازمان منطقه آزاد قشم ادامه داد: جزیره قشم اگر به دنبال رونق واقعی و توسعه پایدار است، نیازمند مشارکت و
همدلی تمامی ساکنان و جامعه محلی، فارغ از گوناگونی اقوام و مذاهب است و این مهم بدون همراهی جامعه محلی قابل دستیابی

 
نخواهد بود. 

درویش پور با اشاره به اینکه تا زمانی که نگرش و رویکردها تغییر پیدا نکند، توسعه واقعی خود را نشان نخواهد داد؛ افزود: برند قشم

 
نیازمند ارتقا زیرساخت و خدمات، جهت معرفی به افکار عمومی کشور به عنوان مقصد اصلی گردشگري است. 

وي در ادامه خاطرنشان کرد: ایجاد رونق اقتصادي یکی از ماموریت هاي اصلی و قانونی مناطق آزاد است و براي ایجاد این رونق و

 
ایجاد توسعه پایدار و متوازن در نقاط مختلف جزیره نیازمند نگاه ویژه به صنعت گردشگري هستیم. 

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم با بیان اینکه طرح جامع اجتماعی و فرهنگی در جزیره قشم به عنوان نقشه راه توسعه مشارکت
جامعه محلی تدوین و اجرایی خواهد شد، افزود: بسته پیشنهادي جهت برنامه ریزي براي حل مشکل مسکن جوانان و ایجاد اشتغال

 
در منطقه آزاد قشم در آینده نزدیک آماده می شود. 

درویش پور در ادامه گفت: پایه و اساس رونق جزیره با نگاه به ظرفیت جامعه بومی و محلی برنامه ریزي شده و در حال انجام است و

 
به امید خدا و با برنامه ریزي هاي صورت گرفته در آینده نزدیک شاهد حل مشکل مسکن و اشتغال جوانان جزیره خواهیم بود. 

وي تصریح کرد: با برنامه ریزي صورت گرفته جهت برگزاري جلسات مستمر دیدار مردمی و صحبت مستقیم با مردم به دنبال تسهیل

 
کار ساکنان و تکریم واقعی مردم به عنوان ولی نعمتان اصلی نظام جمهوري اسلامی هستیم. 

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم افزود: همدلی و وحدت موجود میان شیعیان و اهل سنت در جزیره قشم، این جزیره را تبدیل به
یک ایران کوچک کرده و این وحدت در سایه همدلی و هم سویی ائمه جمعه شهرستان، ساکنان و سایر مسئولان این جزیره به دست

 
آمده است. 

درویش پور در پایان خاطرنشان کرد: یکی از بخش هایی که می تواند به تحول آفرینی در بخش هاي اقتصادي و تولیدي جزیره کمک

 
کند، بانک ها هستند و امیدواریم با حل مشکل تامین نقدینگی فعالان اقتصادي جزیره، بخشی از موانع این حوزه رفع شود. 

براساس این گزارش، نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان و امام جمعه بندرعباس نیز در این جلسه اظهار کرد: جزیره قشم بواسطه
بافت جمعیتی متنوع از نظر حضور اقوام و مذاهب، نیازمند نگاه ویژه مدیریتی جهت ایجاد توازن با هدف ایجاد وحدت، همدلی و

 
همراهی با برنامه هاي اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی براي رسیدن به توسعه هستیم. 

حجت الاسلام والمسلمین محمد عبادي زاده ادامه داد: براي ایجاد امنیت و توسعه پایدار در جزیره قشم، نیازمند رونق اقتصادي و

 
همگرایی وحدت اقوام و مذاهب هستیم که خوشبختانه اقدامات خوبی در این زمینه صورت گرفته است. 

وي اضافه کرد: طی سال هاي گذشته اقدامات بسیار خوبی در منطقه آزاد قشم در حوزه هاي زیرساختی، اقتصادي و اجتماعی اجرایی

 
شده اما هنوز هم براي رفع محرومیت ها نیازمند برنامه ریزي دقیق و اجرایی و تلاش بیشتر هستیم. 



نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان تصریح کرد: حضور بخش خصوصی سرمایه گذار و توانمند، ظرفیت بسیار خوبی جهت ایجاد

 
اشتغال پایدار و رونق پیدا کردن فضاي تولید، کسب و کار و همچنین بهبود تجارت در جزیره قشم خواهد بود. 

عبادي زاده با بیان اینکه تهیه سند اجتماعی و فرهنگی می تواند نقشه راه توسعه آینده جزیره قشم باشد؛ افزود: همراه کردن مردم با

 
شرایط توسعه اي نیازمند سهیم شدن جوامع محلی در فرآیند توسعه است. 

امام جمعه بندرعباس خاطرنشان کرد: براي رسیدن به توسعه پایدار و متوازن و رونق فعالیت هاي اقتصادي و کسب و کارها، نیازمند

 
برنامه اي مدون، بلندمدت و با ضمانت اجرایی جهت مشارکت جوامع محلی هستیم. 

وي بیان کرد: با ایجاد اشتغال پاید و رونق اقتصادي و حل مشکل مسکن جوانان می توانیم به توسعه پایدار در منطقه امید بیشتري

 
داشته باشیم. 

نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان در پایان گفت: امیدواریم در دوره جدید مدیریت منطقه آزاد قشم، با تغییر نگرش مدیریتی
برخی کمبودهاي موجود از گذشته رفع شده و فرآیند توسعه پایدار و متوازن در منطقه شتاب بیشتري پیدا کند.



دولت ما دولت مردمی خواهد بود/عدالت اقتصادي محور دولت ماست/تورم

یک رقمی امکان پذیر است

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  212  |  تاریخ: 1400/03/07

حجت الاسلام والمسلمین سید ابراهیم رییسی گفت: نزدیک به 70 درصد از ظرفیت هایی که امروز در کشور وجود دارد، اگر
فعال بشود به خوبی می توانیم شاهد رشد اقتصادي و اشتغال سالانه یک میلیون نفري در کشور باشیم.

حجت الاسلام رئیسی: دولت ما دولت مردمی خواهد بود/
عدالت اقتصادي محور دولت ماست/تورم یک رقمی امکان
پذیر است حجت الاسلام والمسلمین سید ابراهیم رییسی
گفت: نزدیک به 70 درصد از ظرفیت هایی که امروز در
کشور وجود دارد، اگر فعال بشود به خوبی می توانیم شاهد
رشد اقتصادي و اشتغال سالانه یک میلیون نفري در کشور

 
باشیم. 

به گزارش برنا، حجت الاسلام سید ابراهیم رییسی صبح
امروز جمعه در گفت و گوي رادیویی اظهار داشت: اقتصاد کشور با ظرفیت هاي بسیاري که امروز در بیرون وجود دارد، قابلیت فعال

 
کردن ظرفیت هاي داخلی را دارد. 

 
وي افزود: ما اقتصاد دریا را داریم، سه هزار کیلومتر ارتباط با دریا و بهره برداري سه تا چهار درصدي از این اقتصاد قابل قبول نیست. 

رییسی اظهار داشت: دولت ما دولت تحول و دولت مردمی خواهد بود و به مردم براي انجام این تحول نقش داده خواهد شد. این
تحول، تحولی نیست که دولتمردان بنشینند در اتاق هاي دربسته و در بخش هاي مختلف برنامه ریزي کنند بلکه باید مردم نقش

 
آفرینی داشته باشند. 

وي خاطرنشان کرد: محور این تحول، عدالت اقتصادي خواهد بود. محوري ترین نکته اي که من در تحول اقتصادي به مردم و

 
دلسوزان عرض می کنم، عدالت اقتصادي است. 

رئیسی ادامه داد: اگر نقدینگی به سمت تولید هدایت نشود، می شود سیل بنیان کن. حتما باید به سمت تولید برود برنامه ریزي ما
این است که نقدینگی به سمت تولید بیاید اگر به سمت تولید بیاید، افزایش نقدینگی تولید می کند و فعال شدن تولید به افزایش

 
اشتغال هم کمک می کند. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: یکی از چیزهایی که حتما در دولت پیگیري می کنم و مورد تاکید قرار خواهم
داد، مساله تیم اقتصادي هماهنگ است. یکی از مشکلاتی که کشور با آن روبه رو شده است، تیم اقتصادي ناهماهنگی است که هر

 
بخش آن یک صدایی دارد. 



رییسی افزود: تیم اقتصادي هماهنگ و داراي برنامه در دولت باشد، می تواند بخش اقتصادي اطمینان بخشی را براي بازار، مردم،

 
مصرف کننده و تولیدکننده ایجاد کند. 

وي اظهار داشت: کاهش تورم را می توان با اقدامات جدي کاهش داد به نحوي که به تورم یک رقمی نزدیک شد و این نیاز به کار

 
جدي دارد. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري خاطر نشان کرد: یکی از چیزهایی که از آن پرهیز دارم، آن است که نکته اي را
اعلام کنم که در عمل دچار مشکل شود. این را از نظرسنجی هاي بخش هاي مختلف به خصوص صدا و سیما از مردم شنیده ام. مردم

 
انتظار دارند که مسئولان با آن ها صادقانه حرف بزنند. 

رییسی گفت: در دولت هم می خواهم با مردم، کارشناسان، کارشناسان ارشد، مدیران عالی و میانی به ویژه نخبگان، اقتصاددان ها و

 
مسئولان در بخش هاي مختلف صادقانه صحبت کنم تا بدانند وضعیت چیست. 

وي افزود: شفافیت از نکاتی است که برخی ها شعار آن را می دهند، اما ما نیاز داریم هم در حوزه تصمیم گیري و هم در اجرا شفافیت
سازي کنیم تا مردم احساس آرامش کنند.



پیش بینی ربیعی از دولت آینده: به سیاست رفاهی صدقه اي بازمی گردیم

منبع: انصاف نیوزشماره خبر:  213  |  تاریخ: 1400/03/07

علی ربیعی، سخنگوي دولت گفت: پیش بینی می کنم که در آینده سیاسی ایران و به طور غلیظی در چهار سال آینده به
سیاست رفاهی صدقه اي بازگشت خواهیم کرد و این سیاست به طور جدي در نیمه دوم 1400 و 1401 دنبال خواهد شد به

گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت، ربیعی در اختتامیه همایش ...

علی ربیعی، سخنگوي دولت گفت: پیش بینی می کنم که
در آینده سیاسی ایران و به طور غلیظی در چهار سال
آینده به سیاست رفاهی صدقه اي بازگشت خواهیم کرد و
این سیاست به طور جدي در نیمه دوم 1400 و 1401

 
دنبال خواهد شد 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت، ربیعی در اختتامیه
همایش ملی «ایران 1400: رفاه و تأمین اجتماعی» که به

همت موسسه عالی پژوهش تأمین اجتماعی برگزار شد، اظهار کرد: سیاست رفاهی در کشورهاي توسعه یافته و در کشورهاي در حال
گذار از تفاوت هاي بنیادین برخوردار است. سیاست رفاهی در کشورهاي درحال گذار که ایران هم از جمله آن هاست ابعاد مختلفی

 
دارد و داراي پیچیدگی هاي خاصی است. 

وي با بیان اینکه ابتداي شکل گیري نظام رفاهی در کشورهاي توسعه یافته مقابله با سوسیالیسم رو به رشد در اروپا و اولین جرقه
هاي رشد نظریه هاي بیسمارکی است، افزود: در همان دوران به نحوي نظریه اولیه تامین اجتماعی، نه به عنوان یک نظریه انسان

 
دوستانه بلکه بر اساس نظریه ایجاد ثبات شکل می گیرد و نظریه رفاه، بخشی از نظریه ثبات در نظام سرمایه داري است. 

ربیعی گفت: در ادامه کشورهاي توسعه یافته از این مرحله تاریخی عبور می کنند و سیاست رفاهی به منزله بخشی از اداره و حکمرانی
جامعه مورد تنازع گروه هاي فکري مختلف قرار می گیرد و یک سیر تطور سیاست هاي رفاهی را در کشورهاي در حال توسعه می

 
بینیم. 

وي ادامه داد: در کشورهاي در حال گذار از نظر تاریخی هنوز مرحله ثبات طی می شود منتها این بار نه در مقابل یک نظریه
مارکسیستی شالوده شکن، بلکه در کشورهاي در حال گذار نظریه رفاه را از چند جنبه مدنظر قرار می دهیم که یکی بحث ثبات است.

رییس مرکز بررسی هاي استراتژیک ریاست جمهوري گفت: حکمرانی در کشورهاي جهان سوم براي ایجاد ثبات و امنیت خودش
نیازمند نظریه رفاهی است. وجه دیگر وجه کنش هاي سیاسی است یعنی بخشی از نظریه هاي رفاهی در کشورهاي در حال گذار از

 
جمله در کشور ما مبتنی بر بی سامانی سیاسی و رقابت در بی سامانی سیاسی است. 



وي افزود: در کشورهایی که بی سامانی سیاسی وجود دارد و ما هم از این دسته هستیم چالش ها و رقابت هاي سیاسی هم در این

 
حوزه قرار می گیرد. در واقع سیاست رفاهی به عنوان کنش سیاسی درنظر گرفته می شود. 

ربیعی تصریح کرد: مهم است که بدانیم اولا از چه منظري به سیاست رفاهی بنگریم؟ آیا از منظر امنیت می نگریم یا از منظر یک
کنش سیاسی؟ آنچه باید ابتدا در سیاست گذاري رفاهی مشخص شود این است که بدانیم سیاست گذاري رفاهی بخشی از توسعه و

 
رشد جامعه و دیدگاه هاي عدالت گونه در دل نظریه هاي توسعه است. 

ربیعی با بیان اینکه به طور کلی وقتی سیاست رفاهی را به عنوان یک سیاست عدالت نگر می بینید که لازمه سیاست هاي توسعه و
حتی مقوم آن است، زاویه نگاهی است که حقوق و حق جامعه و بخشی از سیاست گذاري توسعه محسوب می شود، گفت: این
جایگاه، جایگاه ورود درست به سیاست هاي رفاهی است. باید بپذیریم که منهاي سیاست هاي رفاهی، اداره جوامع ممکن نیست و

 
توسعه ها، توسعه هاي مصیبت باري خواهند بود. 

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوري در ادامه به تبیین پیشینه سیاست گذاري رفاهی در ایران در سه دوره پرداخت و گفت:
یک دوره، دوره اوایل انقلاب است که نمی توان گفت در آن دوره دیدگاه و نظریه خاصی وجود داشته است ریشه انقلاب، عدالت بوده
است و اساسا همه دیدگاه ها و نظریه ها در دل نظریه انقلاب حل شده بود. یک گرایش عمومی هم وجود داشته که رسیدگی به

 
مستضعفان است ولی حاوي برنامه و سیاست عملی نیست و یک آرمان است. سیاست هاي رفاهی در اوایل انقلاب بیشتر آرمان است. 

ربیعی افزود: در دوران بعد از جنگ، جامعه مطالبه گر می شود و با نوعی سیاست رفاهی تور مواجه هستیم. نمی خواهم اسمش را
سیاست رفاهی جبرانی بگذارم ولی لفظ «تور» را مخصوصا به کار می برم. این تعبیر را از رییس سازمان برنامه وقت، وام گرفته ام به

 
این معنا که عده اي از کشتی توسعه به بیرون پرتاب شده بودند که قرار بود تور پهن کنیم و آنها را بگیریم. 

وي افزود: بعد دوره اصلاحات رفتیم به سمت نظریه پردازي هاي رفاهی و به یک صورت عبور از دیدگاه هاي جبرانی به سمت

 
سیاستگذاري ها حرکت کردیم. اقداماتی نیز انجام دادیم. برچسبی براي این دوره نمی توانم بزنم. 

سخنگوي دولت ادامه داد: در دوره بعد به سمت سیاست هاي رفاهی صدقه اي رفتیم. که این هم یک دوره است که منزلت را نمی
بینیم. پیش بینی می کنم که در آینده سیاسی ایران و به طور غلیظی در چهار سال آینده به سیاست رفاهی صدقه اي بازگشت

 
خواهیم کرد و این سیاست به طور جدي در نیمه دوم 1400 و 1401 دنبال خواهد شد. 

وي با طرح این سوال که چه سیاست رفاهی را مطلوب می دانیم؟ گفت: سیاست رفاهی مبتنی بر دیدگاه ایجاد عدالت اجتماعی و

 
برقراري فرصت برابر براي همه ایرانیان که باید منجر به توانمند کردن همه مردم شود مدنظر است. البته یک جدال نظري بود. 

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوري گفت: آنچه امروز لازم است دنبال کنیم سیاست رفاهی مبتنی بر توانمندسازي است و در
این مسیر باید سیاست گذاري چند بعدي را دنبال کنیم و آن را در کنار سیاست هاي رشد کشور ببینیم. توسعه را باید طوري تعریف
کنیم که رشد و رفاه هر دو در آن دیده شوند. در عین حال ما نمیتوانیم در کشورهاي در حال گذار، ثبات را درنظر نگیریم. تا اندازه

 
اي متاثر از ثبات هستیم. اگر تصمیم درستی براي حامل انرژي بگیریم نمی توانیم ثبات را نبینیم. 

رییس مرکز بررسی هاي استراتژیک ریاست جمهوري افزود: چون سیاست هاي رفاهی توانمندساز دراز مدت هستند دولت ها ناچار



می شوند به سیاست هاي رفاهی ثبات ساز برگردند. اشکالی وجود ندارد اما باید آگاهانه بدانیم که سیاست رفاهی را تا چه اندازه در

 
جهت اصلاحات ساختاري جلو ببریم ولی توانمندسازي را هم فراموش نکنیم. 

وي گفت: از طرفی دیگر چون کشورهاي در حال گذار مدام دچار تلاطم هاي ناامنی هستند خیلی خیال پردازانه است که فکر کنیم

 
ما به سیاست ناب توانمندسازي می رسیم. 

سخنگوي دولت با تاکید بر این که الزامات سیاست رفاهی که مدنظر من است رشد فراگیر، اشتغال فراگیر و توانمندکردن است، اظهار
کرد: رفاه، توسعه و ثبات سه ضلعی هستند که نیاز داریم. رشد و رفاه باید ذیل توسعه تعریف شوند. دادن فرصت برابر اجتماعی و

 
توزیع عدالت در دراز مدت از ناامنی جلوگیري می کند. 

ربیعی افزود: تعدادي معتقد بودند که براي اشتغال باید سرمایه گذاري صورت گیرد تا رشد ایجاد شود اما ما معتقدیم باید به سمت
اشتغال فراگیر رفت؛ رشدي که از همه آحاد باشد. نمونه تعریف اشتباه از اشتغال در تبصره 18 است که نشان می دهد دیدگاه درستی

 
در این زمینه وجود نداشت. 

ربیعی با بیان اینکه سیاست صدقه اي، شیرین است و جامعه به لایک و هورا می رسد، گفت: متاسفانه جامعه ما به شدت جامعه
لایکی و هورایی شده است. هورایی بودیم، لایکی هم شده ایم. ما نیاز داریم که این سه ضلع رفاه، توسعه و ثبات را جلو ببریم. سیاست
رفاهی پیچیده است چون ذینفعان متعدد دارد و سیاست رفاهی نمی تواند بخشنامه اي باشد. سیاست رفاهی صدقه اي که فرق می

 
کند و پول پاشی است. 

وي افزود: دومین مساله ما روش اجراي سیاست است، در حوزه سیاست گذاري رفاهی، تشخیص مساله یک مولفه بسیار بنیادین است.
شناخت مساله شرط اساسی است و اولین گام آن برخورداري از یک پایگاه اطلاعات است. هیچ سیاست رفاهی بدون پایگاه اطلاعاتی
جلو نمی رود. زحمت زیادي براي پایگاه اطلاعات رفاه ایرانیان کشیده شد و هنوز هم مقاومت هایی وجود دارد و نگرانم از مرداد

 
امسال این پایگاه که این همه برایش زحمت کشیدیم دیگر دیده نشود. 

ربیعی افزود: میان ساخت و ساز و سازوکار تفاوت وجود دارد. طرح هاي فنسی و اجتماعی با همدیگر متفاوت هستند. در میدان
انقلاب فنس می کشید و یک تندیس بالا می آید، در بیابان فنس می کشید و یک موشک شلیک می شود اما سیاست هاي اجتماعی
سیاست فنسی نیستند و دشوار و سخت است و ذینفعان متعدد دارد که باید رشد کنند. سیاست رفاهی صدقه اي، سیاست فنسی

 
است. 

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوري تاکید کرد: هیچ سیاست رفاهی را بدون درگیرکردن نخبگان سیاست گذاري و جامعه

 
مخاطب نمی توانیم به جلو ببریم. 

وي افزود: من معتقدم که در بحث اجتماعی گشایش هایی ایجاد خواهد شد و سیاست هاي رفاهی صدقه اي به شدت گسترش خواهد

 
یافت؛ چون سیاست رفاهی توانمندساز نیازمند سرمایه اجتماعی بالاست و نیازمند اعتماد به این نوع سیاست هاست. 

انتهاي پیام



جلیلی: 90 هزار میلیارد معوقات بانکی در دست 11 نفر است

منبع: بولتن نیوزشماره خبر:  214  |  تاریخ: 1400/03/07

نامزد انتخابات ریاست جمهوري با اشاره به برخی نابسامانی ها در نظام بانکی گفت: امروز در حالی که 90 هزار میلیارد تومان
از تسهیلات معوقه بانکی در اختیار 11 نفر است، نیمی از مردم هیچ تسهیلاتی تاکنون دریافت نکرده اند و لذا ساماندهی این

وضعیت نیازمند برنامه ریزي دقیق با زمان بندي مشخص است.

به گزارش بولتن نیوز، سعید جلیلی، عضو شوراي عالی امنیت ملی و نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري در گفت
وگو با صداوسیما گفت: فرصت چهار ساله ریاست جمهوري فرصت محدودي است و رئیس جمهور باید با اولویت بندي نسبت حل

 
مسائل در ظرف زمانی مشخصی اقدام کند. 

وي با بیان اینکه کشور در چهار سال آینده باید با یک جهش به
نقطه مطلوب در شأن ملت ایران برسد، گفت: تحقق این جهش
به این معنا نیست که مردم باید براي مشکلات روزمره اي که با
آن دست به گریبان هستند در انتظار کار هاي بزرگ و تحقق
جهش بمانند بلکه باید از همان ابتداي کار تلاش براي کاستن

 
فشار از دوش مردم آغاز شود. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري کارمهم رئیس جمهور را طراحی اقدامات نقطه زن براي حل مشکلات کشور اعلام
کرد و گفت: رئیس جمهور باید با طراحی برنامه هاي نطقه زن کار هاي پیشران کشور را فعال کند و در این راستا اقداماتی براي حل

 
مشکل اشتغال، گرانی، مسکن، جلوگیري از واردات مافیایی و قاچاق را در اولویت قرار دهد. 

وي راه حل اصلی مشکلات اقتصادي را اهمیت توجه جدي به تولید دانست و گفت: مجموعه اي از اقدامات بهم پیوسته نیاز است تا به
اهدافی همچون اشتغال و کاهش قیمت ها دست پیدا کنیم و هنر رئیس جمهور این است که با ارائه برنامه اي جامع طی چهار سال
کشور را به سرمنزل مقصود برساند و در این راستا برنامه ریزي براي حل مشکلاتی که امروز مردم را رنج می دهد، اولویت اصلی کار

 
رئیس جمهور است و مردم نمی توانند منتظر تحقق برنامه هاي بلندمدت ما در چهار سال بمانند. 

جلیلی افزود: داشتن برنامه اي دقیق براي حل مشکلات فقط به این معنا نیست که بگوییم چه کار هایی انجام خواهیم داد بلکه باید
نتیجه کار در زمان مشخص نیز اعلام شود و نتایج ملموس در مقاطع مشخص شش ماهه یا یکساله اعلام شود نه اینکه بعد از چهار

 
سال گفته شود، نشد که به نقطه مطلوب برسیم و ما این برنامه را به تفصیل در ایام تبلیغات براي مردم تشریح خواهیم کرد. 

وي گفت: اگر از لزوم تحقق جهش در کشور در برنامه ریزي گفته می شود به آن معنا نیست که مردم براي حل مشکلات روزمره اي
همچون تامین سبد غذایی یا مسکن و اشتغال باید منتظر تحقق جهش بمانند، چراکه نمی توان در مورد چنین مسائلی بی تفاوت بود

 
و در برنامه اي که ارائه خواهم کرد به طور دقیق به این دغدغه ها پاسخ خواهم داد. 

جلیلی با اشاره به برخی نابسامانی ها در نظام بانکی خاطرنشان کرد: امروز در حالی که 90 هزار میلیارد تومان از تسهیلات معوقه



بانکی در اختیار 11 نفر است، نیمی از مردم هیچ تسهیلاتی تاکنون دریافت نکرده اند و لذا ساماندهی این وضعیت نیازمند برنامه
ریزي دقیق با زمان بندي مشخص است.



با توکل به خدا آمده ام نه به پشتوانه «پول» / باید فرصت را به زنان یاسوج

داد / نگران می شوم مردم به دلیل نبود پارکینگ براي خرید یک کالاي 25

هزار تومانی باید چند برابر جریمه پرداخت کنند

منبع: کبنا نیوزشماره خبر:  215  |  تاریخ: 1400/03/07

به نظر من شوراهاي قبلی به تنهایی تصمیم می گرفتند و از مردم نظرخواهی نمی کردند. چه بسا تصمیمات آن ها مورد
قبول ما مردم شهر نیز نبوده است. من می خواهم با مردم به صورت شفاف صحبت کنم و از آن ها مشورت بگیرم. من هر سه

ماه یک بار از طریق رسانه هاي جمعی و رو در رو براي مردم مسائل مورد نظر را خواهم گفت. ...

 
 

کبنا ؛او کارشناس ارشد فناوري اطلاعات از دانشگاه عالی شهر بوشهر، متولد فروردین 66 شهر یاسوج مرکز استان کهگیلویه و
بویراحمد است که دلایل ورودش را به ششمین دوره انتخابات شوراي اسلامی شهر یاسوج را اینگونه تشریح می کند که «استان
کهگیلویه و بویراحمد از پتانسیل هاي بیشماري؛ از تنوع اقلیمی گرفته تا موقعیت جغرافیایی مناسب، جاذبه هاي گردشگري فراوان و
منابع مدنی برخوردار می باشد، هر یک از اینها براي تبدیل یک استان به استانی با شاخص هاي اقتصادي و اجتماعی مناسب به
تنهایی کافی هست. امّا یک پرسش بنیادین اینجا مطرح می شود که بدون پاسخگویی به آن امکان بهبود وضعیت نه چندان مناسب
استان کهگیلویه و بویراحمد در مقایسه با سایر استان هاي کشور امکان پدیر نخواهد بود و آن هم این هست که علت اصلی عدم
دستیابی استان کهگیلویه و بویراحمد به جایگاهی متناسب با منابع و پتانسیل هاي موجود در آن چی هست؟ آمده ام تا با اتکال بر
خداوند متعال و حمایت همشهریان عزیز به مسئله شناسی راهبردي در جهت توسعه استان کهگیلویه و بویراحمد بپردازم و گامی
مؤثر در جهت توسعه و تعالی شهرمان بردارم.» کبنا نیوز با مریم بستام نامزد ششمین دوره انتخابات شوراي اسلامی شهر یاسوج گفت

 
وگویی انجام داده که از نظر خوانندگان می گذرد. 

 
کبنا نیوز: به نظر شما مهمترین مسائل شهر یاسوج کدام ها هستند؟ 

یکی ظاهر شهر است. فضاهاي شاد و فرحبخش براي جوانان، بانوان و کودکان وجود ندارد. تابلوهاي شهر ما زیاد جالب نیستند. به
علاوه، احساس می کنم که شهر ما در کل کشور و در بین مردمِ شهرهاي دیگر ناشناخته است. دید بقیه نسبت به این شهر پایین
است. به نظر من باید در این خصوص فرهنگ سازي کنیم. یاسوج ظرفیت هاي زیادي براي پذیریش گردشگر دارد. باید به گردشگري

 
و جذب سرمایه باید بها داده شود. 

به نظر من مشکل اصلی شهر، بیکاري جوانان است. جوانان شهر دچارِ نوعی حالت افسردگی حاد شده اند. اکثر آن ها به دلیل نبود



شغل تمایل به بازاریابی پیدا کرده اند. خیلی ها مجبور به کار در تاکسی بیسیم شده اند. تعداد زیادي هم مجبور شده اند به رفتن به

 
عسلویه. 

در حالی که به نظر من این مسائل، راه حل و برنامه دارند. ما ظرفیت هاي زیادي داریم؛ پتروشیمی، نفت، کارخانه ي سیمان، کارخانه

 
ي قند. 

 
کبنا نیوز: به نظر شما، زن بودن، مانعی براي شرکت در انتخابات نبوده است؟ یعنی تبعیضی متوجه شما نشده است؟ 

اصلاً. پشت هر مرد موفق، یک زن موفق است. یعنی مردان با کمک زنان موفق می شوند. ولی اگر یک زن موفق بوده، خودش تنها

 
بوده است. در این فضا تاکنون مشکلی نبوده و اتفاقاً خیلی هم حمایت کرده اند. 

براي زنان، برنامه اي در نظر دارید؟بله. به ویژه براي زنان سرپرست خانوار که می خواهم کارآفرینی کنند و حرفه ي خود را گسترش
دهند. می خواهم محیط فرحبخش براي زنان و فرزندان آن ها فراهم کنم. در نظر دارم از آن ها حمایت کنم تا حرمت شان شکسته
نشود و به آن ها توهین نشود. زنان یاسوجی دوست دارند وارد اجتماع شوند. باید به آن ها این فرصت داده شود. علاوه بر این ها من

 
سعی می کنم با مشورت با صاحب نظران، کاري می کنم که زنان به آن چیزي که می خواهند برسند. 

 
کبنا نیوز: حضور شما در فضاي انتخاباتی چطوري حمایت می شود و منبع حمایت شما چیست؟ 

من با توکل به خدا آمده ام و آن انگیزه ي جوانی که خدا به من داده است. با تکیه بر این دو عامل وارد این فضا شده ام. احساس می
کنم این دو گزینه اي که من به آن ها تکیه کرده ام چیز کمی نیستند. اتفاقاً بیشتر از پول و طایفه تأثیر دارند. به هر صورت من پولی
ندارم و ضمن احترام به همه طوایف، مخالف طایفه بازي و قوم وخویش بازي هستم، اگر هم پولی بود هرگز به آن فکز نمی کردم.
امیدم به خداست. هر چه خدا بخواهد. من حرکت می کنم و خدا برکت می دهد. من بدون پشتوانه ي مالی و قومیتی آمده ام. ولی
خُب انسان هاي بزرگ و فرهیخته اي در طایفه من وجود دارد، خیلی از مردمِ شهرِ یاسوج مرا می شناسند. یا همکلاس، دانشجو و

 
همکارشان بوده ام. یا همسایه و ... احساس می کنم بخش زیادي از مردم این شهر مرا می شناسند. 

 
کبنا نیوز: با توجه به سابقه اي که در حوزه ي عکاسی دارید، براي هنرِ شهر هم برنامه دارید؟ 

بله. برنامه هاي بسیاري دارم. عکاس ها معمولاً دید هنري خیلی بازي دارند. یک عکاس با گروه هاي سنی مختلف، از نوزاد گرفته تا
کودك، نوجوان و جوان، میانسال و کهنسال سر و کار دارد. همه ي افرادِ جامعه را می بیند و با روحیات و سلیقه هایشان آشنا است.
یک عکاس سوژه اش را با توجه به خصوصیات و طرز تفکري که دارد می بیند و از او عکس می گیرد. بنابراین به نظر من عکاسان می

 
توانند نگاه متفاوت و متمایزي به مسائل شهري داشته باشند که براي پیشرفت و توسعه ي شهري لازم است. 

 
کبنا نیوز: شما چه ضرورتی را احساس کردید که به فضاي انتخاباتی وارد شدید؟ 

من در همین شهر به دنیا آمدم. بزرگ شدم، فارغ التحصیل شدم. مشغول به کار هم شدم. در تمام انتخابات هاي کشور هم شرکت
کردم. معمولاً سن کاندیداها اکثراً بالا بوده است. تقریباً همگی هم مرد هستند. من احساس می کنم اگر شهروندان تجدیدنظر کنند
یعنی سعی کنند قبل از همه جوانان را انتخاب کنند. ما هفت نفر را در شورا می توانیم انتخاب کنیم. از بین آن ها سه نفر میانسال

 
می تواند وجود داشته باشد، دو سوم مرد و یک سوم هم حتماً زن باشند. 

 
کبنا نیوز: به نظر شما اشکالاتِ شوراي شهر قبلی چه بوده است؟ 

من در برنامه هایم این مسئله وجود دارد که می خواهم یک کمیسیون مشورتی تشکیل دهم. می خواهم با مردم شهر جلسه و دیدار



حضوري داشته باشم. من به مردم خواهم گفت که چه مقدار بودجه گرفته ام و چه میزان از آن را براي چه چیزي صرف کرده ام.
شفافیت از محورهاي اصلی اي خواهد بود که من به آن تکیه می زنم. حتّی از مردم نظرخواهی خواهم کرد که این بودجه را بهتر است

 
در کجا صرف کنم. چون این بودجه را حق مردم می دانم، بنابراین براي مصرف آن نیز مردم باید نظر بدهند. 

به نظر من شوراهاي قبلی به تنهایی تصمیم می گرفتند و از مردم نظرخواهی نمی کردند. چه بسا تصمیمات آن ها مورد قبول ما
مردم شهر نیز نبوده است. من می خواهم با مردم به صورت شفاف صحبت کنم و از آن ها مشورت بگیرم. من هر سه ماه یک بار از
طریق رسانه هاي جمعی و رو در رو براي مردم مسائل مورد نظر را خواهم گفت. براي آن ها خواهم گفت تا به حال این اتفاق ها افتاده

 
است و ما چنین کارهایی کرده ایم. اما من تا حالا چنین رفتارهایی را از شوراهاي قبلی ندیده ام. 

پارك هاي ما جایگاه ورزشی ندارند. من اجازه نخواهم داد که نسل جدید از این مواهب بی بهره باشد. من نمی خواهم نسل جدید،

 
محدودیت هایی که من تجربه کرده ام را تجربه کند. 

 
کبنا نیوز: لطفاً رئوس کلیِ برنامه هایی که در شوراي شهر مدنظرتان هست را بیان کنید. 

 
من یک سري برنامه براي شهروندان دارم، یک سري برنامه هم براي شورا دارم. 

براي شهروندان، براي زیبایی سیماي شهرمان، به ورودي و خروجی شهر توجه کرده ام که به نظرم نقش اساسی در زیباسازي دارند.
چون تا حدي شبیه زباله دانی شده است. به نظر من ورودي هاي شهر می توانند بسیار زیباتر از این باشند. آن نازیبایی هایی که

 
چهره ي شهر را زشت کرده اند، من آن ها را جمع خواهم کرد. 

 
ارتقاي مبلمان شهري از دیگر برنامه هاي من است. 

به روشنایی معابر رسیدگی می کنم. من الان در طول روز می بینم که چراغ ها روشن هستند ولی در طول شب خاموش می شوند. در

 
بیشتر جاهاي شهر هم اصلاً چراغی نیست. به این ها رسیدگی خواهم کرد. 

 
بیلبوردها، استندها، تلویزیون هاي تبلیغاتی را ساماندهی می کنم. 

 
حتماً در پارك هاي شهر، ست هاي ورزشی نصب خواهم کرد. 

 
بافت هاي مسأله دار شهري را ساماندهی خواهم کرد. ساماندهی بافت هاي فرسوده و ناکارآمد شهر از دیگر برنامه هاي من است. 

 
رسیدگی به وضعیت حاشیه نشینی و زاغه نشینی 

 
گسترش فضاهاي شهريِ همگانی؛ محیط فرحبخشی را در شهر ایجاد خواهیم کرد. 

می خواهم محیط شهري را در جاهاي مختلف سرزنده کنم. احساس می کنم محیط شهر یاسوج یک حالت افسردگی دارد. به نظر من

 
آن حالت زیبایی و فرحبخشی در شهر ما وجود ندارد. 

 
افزایش سرانه ي فضاهاي سبز. 

 
سعی می کنم خانه ي فرهنگ ایجاد کنم. 

 
توسعه ي میدان ها و سالن هاي ورزشی. 

 
سعی می کنم به اقتصاد شهر، پویایی و رونق بدهم. 

پارکینگ شهر معضلات زیادي دارد. من در عکاسی کار می کنم. وقتی مشتري می خواهد پیش ما عکس بگیرد، 25 هزار تومان
پرداخت کند، گاهی مبلغی دو یا سه و یا چند برابر جربمه می شود. یعنی براي خرید یک کالاي 25 هزار تومانی، خیلی اوقات باید
چند برابر آن را جریمه پرداخت کند. من خیلی ناراحت می شوم می بینم یک مشتري که براي 25 هزار تومان چانه می زند، یعنی
این مقدار پول برایش زیاد است، اما از طرف دیگر چند برابر آن جریمه می شود. من وقتی این ها را می بینم به شدت نگران می شوم.
باید براي این مسأله ي نبود پارکینگ فکري اساسی بشود. من روي احداث پارکینگ طبقاتی فکر می کنم. انشااالله اگر پذیرفته شوم



 
تصمیم گیري هاي لازم در این خصوص گرفته خواهد شد. 

 
تمرکززدایی از مرکز شهر یکی دیگر از برنامه هاي من است. شهر نباید صرفاً متمرکز بر یک نقطه باشد. 

 
پیاده روها را باید درست تر کنیم. 

 
از جهات اجتماعی و فرهنگی نیز شهر ما باید توسعه پیدا کند. 

 
ارتقاء منزلت شهروندي و افزایش نشاط اجتماعی؛ شهر ما واقعاً از نشاط اجتماعی محروم است. 

 
برگزاري جشنواره هاي عمومی؛ چرا که فکر می کنم این کار انگیزه را در بین جوانان زیاد می کند. 

 
ارتقاء کیفیت خدمات شهري؛ 

رسیدگی به آرامستان ها؛ قبرستان هاي شهر اصلاً وضعیت خوبی ندارند. شهروندان در آن جا احساس خوبی ندارند. باید به آن ها

 
رسیدگی شود. 

 
توسعه ي متوازن خدمات شهري؛ 

 
جمع آوري به موقعِ زباله ها و تخلیه در مکان مناسب؛ 

 
رنگ آمیزي جداول و رسیدگی به آسفالت خیابان ها؛ 

 
ارتقاي کیفیت محیط زیست مثل ایجاد کمربند سبز، ساماندهی باغات، بازیافت زباله ها 

 
این ها مسائلی بود که از نظر شهروندي مدنظرم بود و می خواهم روي آن ها برنامه ریزي کنم. 

 
کبنا نیوز: اگر با مردم حرفی دارید، بفرمائید. 

این که منطقی تصمیم بگیرند. انتخاب شایسته داشته باشند، طایفه اي و قومیتی رأي ندهند. تجربه ها نشان داده که نتیجه ي
انتخاب طایفه اي و فروش رأي، این است که شهر پیشرفتی نکرده است. ما خودمان انتخاب کردیم و قبول کردیم که فلان شخص
وارد شورا شود. مردم منطقی تر تصمیم بگیرند. تا بتوانیم شهرمان را تغییر دهیم. اگر همچنان بخواهیم به ثروت و طایفه تکیه کنیم،
هیچ فایده اي عاید شهر نخواهد شد. تکیه بر طایفه نتیجه اش می شود سرازیري ثروت به همان طایفه نه همه ي مردم شهر. من از
بین همین مردم رشد کرده ام. اگر چیزي مد نظرم باشد، اول براي مردم می خواهم و بعد براي خودم. یعنی این طور نیست که من

اول بخواهم خودم به اوج برسم و بعد مردم را به اوج برسانم. نه من پیرو مردم خواهم بود.



پیگیري تولید و بکارگیري 20 هزار پابند الکترونیکی تا پایان سال

منبع: قلم پرسشماره خبر:  216  |  تاریخ: 1400/03/07

خبرگزاري میزان &– محمد مهدي حاج محمدي در گفتگو با خبرنگاران در بوشهر افزود: با استفاده از پابند الکترونیکی به
دنبال کاهش مدت حضور زندانیان در محیط زندان و کاهش آسیب هاي مرتبط با خانواده زندانیان و مراقبت از آن ها هستیم.

وي افزود: به دنبال تغییر نوع رفتار زندانیان به منظور اصلاح آن ها هستیم و در ...

خبرگزاري میزان &– محمد مهدي حاج محمدي در گفتگو با خبرنگاران در بوشهر افزود: با استفاده از پابند الکترونیکی به
دنبال کاهش مدت حضور زندانیان در محیط زندان و کاهش آسیب هاي مرتبط با خانواده زندانیان و مراقبت از آن ها هستیم. وي

 
افزود: به دنبال تغییر نوع رفتار زندانیان به منظور اصلاح آن ها هستیم و در این (...) 

خبرگزاري میزان &– محمد مهدي حاج محمدي در گفتگو با
خبرنگاران در بوشهر افزود: با استفاده از پابند الکترونیکی به
دنبال کاهش مدت حضور زندانیان در محیط زندان و کاهش
آسیب هاي مرتبط با خانواده زندانیان و مراقبت از آن ها هستیم.

وي افزود: به دنبال تغییر نوع رفتار زندانیان به منظور اصلاح آن
ها هستیم و در این راه سعی می کنیم با جلب اعتماد زندانیان از
این مسیر کم هزینه براي دستیابی به این اهداف عالیه استفاده

 
کنیم. 

حاج محمدي ادامه داد: صرفا به دنبال نگهداري زندانیان در زندان نیستیم و سعی ما این است که احیاء، نجات، توانمندي و بازسازي

 
زندانیان در کنار توجه جدي به خانواده هاي ان ها را دنبال کنیم. 

وي بیان کرد: البته همیاري و کمک مردم در بخش مسئولیت هاي اجتماعی، براي احیاء و مراقبت از زندانی و خانواده هاي آن ها

 
ضروري است. 

رئیس سازمان زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی با اشاره به راه اندازي پویش پنجره فولاد در کشور گفت: در قالب این پویش و با

 
عشق به امام رضا (ع)، همه آحاد جامعه می توانند ماهانه مبلغ هشت هزار تومان به قصد حمایت از خانواده زندانیان پرداخت کنند. 

حاج محمدي در بخشی دیگر از سخنانش با اشاره به موضوع اشتغال زندانیان گفت: یکی از مهمترین نگرش و تفکر ها در سازمان
زندان ها و اقدامات تربیتی موضوع حرفه آموزي و ایجاد استغال است که اکنون، 54 درصد از زندانیان واجد شرایط مشغول به کار و

 
اشتغال هستند. 

 
وي ادامه داد: امسال بنا داریم آمار اشتغال زندانیان کشور را با کمک بخش خصوصی، به 80 درصد ارتقاء دهیم. 



رئیس سازمان زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی با اشاره به راه اندازي سامانه حمایت از زندانیان گفت: در راستاي خدمت به

 
زندانیان و حمایت از خانواده آنان، این سامانه راه اندازي شده که تاکنون 25 هزار خانواده زندانی در آن نام نویسی کرده اند. 

انتهاي پیام/



تحقق حداکثري حرفه آموزي براي اشتغال زندانیان در دستور کار است/به

دنبال استفاده حداکثري از ظرفیت کمیسیون عفو در استان ها هستیم

منبع: قلم پرسشماره خبر:  217  |  تاریخ: 1400/03/07

رئیس سازمان زندان در دیدار با رئیس کل دادگستري استان بوشهر: خبرگزاري میزان &– محمدمهدي حاج محمدي در
دیدار با رئیس کل دادگستري استان بوشهر اظهار داشت: با توجه به سیاست هاي دستگاه قضایی و به دنبال دستیابی به نرخ

بی سابقه 54 درصدي اشتغال در سال گذشته، اولویت سال جاري سازمان افزایش نرخ اشتغال ...

رئیس سازمان زندان در دیدار با رئیس کل دادگستري استان بوشهر: خبرگزاري میزان &– محمدمهدي حاج محمدي در دیدار
با رئیس کل دادگستري استان بوشهر اظهار داشت: با توجه به سیاست هاي دستگاه قضایی و به دنبال دستیابی به نرخ بی سابقه 54

 
درصدي اشتغال در سال گذشته، اولویت سال جاري سازمان افزایش نرخ اشتغال محکومان (...) 

رئیس سازمان زندان در دیدار با رئیس کل دادگستري استان

 
بوشهر: 

خبرگزاري میزان &– محمدمهدي حاج محمدي در دیدار با
رئیس کل دادگستري استان بوشهر اظهار داشت: با توجه به
سیاست هاي دستگاه قضایی و به دنبال دستیابی به نرخ بی
سابقه 54 درصدي اشتغال در سال گذشته، اولویت سال جاري
سازمان افزایش نرخ اشتغال محکومان واجد شرایط به 80درصد

 
است. 

رئیس سازمان زندان هاي کشور تصریح کرد: براي تحقق این هدف نیازمند همراهی دقیق و هدفمند و همچنین هماهنگی لازم بین

 
ارکان دستگاه قضایی و زندان ها در سطح کشور هستیم. 

حاج محمدي ادامه داد: سیاست سازمان، پرهیز از فعالیت نمایشی و سطحی و توجه جدي به اصلاح زندانیان براي بازگشت به جامعه

 
است. 

 
وي عنوان کرد: تلاش سازمان زندان ها، توانمندسازي زندانیان در راستاي سیاست هاي حبس زدایی قوه قضاییه است. 

عضو شوراي عالی قوه قضاییه ادامه داد: در کنار توجه جدي به حرفه آموزي و توانمندسازي زندانیان، توجه خاص به خانواده این افراد

 
به عنوان یک اولویت تعریف شده که در کاهش نرخ بازگشت زندانیان تاثیرگذار است. 

وي با اشاره به این که سازمان زندان ها و سایر مجموعه هاي قضایی به تنهایی قادر به کاهش نرخ ورودي زندان ها نیستند، گفت: نیاز

 
است که همه دستگاه هاي مسئول در حوزه آسیب هاي اجتماعی در این بخش ورود جدي داشته باشند. 



حاج محمدي عنوان داشت: در این راستا و براي آگاه سازي اذهان عمومی و دستگاه هاي اجرایی، زمینه حضور رسانه ها و خبرنگاران

 
به زندان هاي کشور هموار شده تا جامعه را نسبت به مسئولیت اجتماعی آگاه سازند. 

رئیس سازمان زندان هاي کشور در پایان سخنان خود اظهار داشت: به دنبال استفاده از ظرفیت قانونی کمیسیون عفو با رویکرد اصلاح

 
و تربیت زندانیان هستیم. 

 
امنیت پایدار در استان بوشهر مرهون فرهنگ بالاي دینی مردم است 

رییس کل دادگستري استان بوشهر نیز در این دیدار اظهار داشت: با وجود این که استان بوشهر به دلیل تاسیسات انرژي، یکی از
استان هاي حساس و مهاجرت پذیر است، از استان هاي امن کشور است که پایداري امنیت در آن ناشی از فرهنگ بالاي دینی مردم و

 
همدلی اعضا شوراي تامین است. 

علی جمادي تصریح کرد: با وجود جمعیت فراوان ساکن در چهار شهرستان جنوبی استان بوشهر، متاسفانه این چهار شهرستان فاقد

 
مکانی براي نگهداري مجرمین است و این موضوع مشکلات عدیده اي را بر دستگاه قضایی استان تحمیل نموده است. 

وي ادامه داد: شرایط خاص استان بوشهر و داشتن قریب به 900 کیلومتر مرز مشترك آبی در خلیج فارس و موضوع تجارت دریایی

 
سبب شده که با پدیده قاچاق در این استان مواجه باشیم. 

وي عنوان کرد: با وجود این شرایط و کمبودها، ارایه خدمات در حوزه قضایی و به خصوص زندانیان و خانواده آن ها در وضعیت

 
مطلوبی است. 

 
لزوم توسعه زیرساخت هاي دادرسی الکترونیک 

در ادامه این جلسه دادستان بوشهر اظهار داشت: اگر چه فعالیت هاي امیدبخشی توسط دستگاه قضایی براي کاهش مشکلات و

 
گرفتاري مردم انجام شده، اما نیاز است که زمان رسیدگی به پرونده ها در دستگاه قضایی کاهش یابد. 

حسن پور گفت: یکی از مشکلات مجرمین نداشتن حرفه و شغل است و در صورتی که در فضاي زندان زمینه براي حرفه آموزي و

 
شغل ایجاد شود، نرخ بازگشت زندانیان به زندان کاهش می یابد. 

دادستان مرکز استان بوشهر بیان کرد: البته در کنار حبس زدایی، رعایت حقوق عامه ایجاب می کند، با مجرمینی که تادیب نمی

 
شوند مطابق قوانین برخورد شود. 

حسن پور ادامه داد: هر چند قائل به حبس زدایی و استفاده از مجازات هاي جایگزین هستیم، اما براي رفع یک سري از مشکلات

 
زندانیان و خانواده آن ها نیاز است زمینه ساخت زندان براي جنوب استان بوشهر با جمعیتی بالاي 400 هزار نفر فراهم شود. 

 
با قرار هاي قضایی مناسب و جایگزبنی احکام، زمینه کاهش حبس فراهم شود 



معاون قضایی و اجراي احکام سازمان نیز در ادامه این جلسه گفت:نگاه و رویکرد قضایی این است که در جهت کاهش حبس، قرار

 
هاي تامین متفاوت ایجاد نشود. 

وي افزود: البته این موضوع نافی برخورد قانونی با مجرمینی که حق الناس را تضییع می کنند و برهم زنندگان امنیت عمومی هستند

 
نمی باشد. 

معاون قضایی سازمان زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی کشور تشریح کرد: بررسی شاخص هاي قضایی در استان بوشهر نشان می
دهد که این استان نه تنها یکی از استان هاي امن کشور محسوب می شود بلکه در برخی از شاخص ها در زمره سه استان برتر کشور

 
است. 

انتهاي پیام/



مافیاي واردات سد مقابل اشتغالزایی

منبع: سلامتشماره خبر:  218  |  تاریخ: 1400/03/07

نایب رئیس مجلس شوراي اسلامی گفت: تنها فرصت مردم براي تغییر در شاکله قوه مجریه و مجلس، انتخابات بوده و اگر کسی

 
در انتخابات شرکت نکند، تنها فرصت خود براي تغییر را از دست می دهد. 

به گزارش گروه سیاسی خبرگزاري سلامت؛ عبدالرضا مصري نایب رئیس مجلس در برنامه گفت و گوي ویژه خبري حاضر شد که

 
موضوع این گفت و گو درخصوص بیانات رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار تصویري با نمایندگان بود. 

مصري در پاسخ به سوالی درباره اولویت مردم در انتخابات و تاکید مقام معظم رهبري در پرداخته شدن به این اولویت ها، گفت:
دغدغه هاي مطرح شده از سوي مقام معظم رهبري در دیدار امروز با نمایندگان دغدغه مردم در کوچه و بازار بود. دو نوع دغدغه

 
وجود دارد که یکی دغدغه مردم و دیگري دغدغه مسئولان است، مردم تاثیري در دغدغه مسئولان ندارند. 

وي ادامه داد: تولید، اشتغال جوانان و معیشت از دغدغه هاي اصلی مردم هستند و راه برطرف شدن این دغدغه ها در اختیار مسئولان
قرار دارد. سیاست خارجی در دغدغه هاي مردم تاثیرگذار است، اما متاسفانه در سال هاي اخیر براي پرداختن به سیاست خارجه،
دغدغه هاي مردم از جمله معیشت و اشتغال جوانان فراموش شد و با امید به دریچه هایی که هرگز باز نمی شود، تولید کشور را دچار

 
مخاطره کردند. 

نماینده کرمانشاه در مجلس عنوان کرد: راه حل برطرف کردن تمام دغدغه هاي مردم در اقتصاد مقاومتی است، اما چشم انتظار این

 
بودیم که بیگانگان مشکلات مردم را برطرف کنند. 

نایب رئیس مجلس در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه بخش کشاورزي در چه جایی از منظومه اقتصاد کشور قرار دارد، تصریح کرد:
مقام معظم رهبري در دیدار امروز به مسئله پیازکاران اشاره کردند. ما هر ساله شاهد مشکلات بسیار زیادي در این سیستم فشل

 
هستیم و فاصله زیادي بین تولید و توزیع محصولات کشاورزي ایجاد شده که شکننده است. 

مصري با اشاره به اینکه قیمت گوجه فرنگی در زمان عرضه آن به بازار و تحویل به کارخانه هاي فرآوري کاهش می یابد، در حالی که
گوجه کاران نمی توانند محصول خود را در انبار نگه دارند، افزود: سال گذشته متاسفانه میزان گندم تولیدي به قوت مردم اختصاص

 
پیدا نکرد، زیرا قیمت خرید تضمینی آن با هزینه هاي تولید تناسبی نداشت. 

وي اضافه کرد: علی رغم اختصاص ارز 4200 تومانی به واردات نهاده هاي دامی و زمین خوردن کشاورزان داخلی به دلیل عدم عرضه

 
صحیح نهاده ها، کشاورزان با توجه به کمبود نهاده در بازار، محصول گندم تولیدي خود را در اختیار دامداران قرار دادند. 

نماینده کرمانشاه در مجلس با بیان اینکه در دولت نهم، مطالبات کشاورزان گندم کار حداکثر پس از 10 روز به آنها پرداخت شد،



گفت: متاسفانه به دلیل عدم وجود اطمینان خاطر براي تعیین قیمت مناسب خرید تضمینی، کشاورزان به سمت کشت محصولات
سودده حرکت می کنند. مجلس در سال جاري بخش خصوصی را وارد عرصه تعیین قیمت خرید تضمینی کرد تا تنها مسئولان در

 
این زمینه تصمیم ساز نباشند. این تصمیم موجب افزایش یک هزار تومانی قیمت گندم شد، هر چند که از نظر ما کافی نیست. 

نایب رئیس مجلس یازدهم با اشاره به اینکه تا زمانی که بین تولید و میزان مصرف، حقله دلالان حذف نشود، شاهد مشکلات موجود
در حوزه کشاورزي هستیم، تصریح کرد: 40 سال پدیده اي به نام شرخري در کشور وجود داشت، زیرا اجازه درج کلمه حامل بر روي
چک ها داده شده بود، با تصویب قانون توسط مجلس پدیده شرخري حذف شد، می توان در حوزه کشاورزي نیز سیستم هایی را

 
تعریف کرد تا شاهد رفع مشکلات باشیم. 

مصري در پاسخ به سوالی در زمینه ویژگی برنامه نامزدهاي انتخابات ریاست جمهوري و جلوگیري از مأیوس شدن جوانان، ادامه داد:
جوانان از اینکه توانایی آنها به کار گرفته نشود، مأیوس می شوند. متاسفانه امروز شرایط براي استفاده از ظرفیت جوانان فراهم نشده و

 
آنها همانند گل پرپر می شوند. مقام معظم رهبري در دیدار امروز انتظار داشتند از پژمردگی جوانان جلوگیري کنیم. 

وي خاطرنشان کرد: اگر 50 درصد از اعتبار اختصاصی به مافیاي واردات، به اشتغالزایی تخصیص یابد، سالانه حدود 200 الی 300
هزار فرصت شغلی علاوه بر ظرفیت هاي موجود ایجاد می شود.



رشد چشمگیر طلاق همسران و ترك تحصیل فرزندان زندانیان

منبع: ایسناشماره خبر:  219  |  تاریخ: 1400/03/07

دادستان عمومی و انقلاب زابل گفت: درصورت عدم حمایت از خانواده هاي زندانیان شاهد رشد چشمگیر طلاق همسران
زندانیان، ترك تحصیل فرزندان، ناهنجاري هاي اجتماعی و روانی، گرایش اعضاي خانواده به مشاغل کاذب و تکدي گري

خواهیم بود.

به گزارش ایسنا ایرج جهانتیغ در جشن نسیم مهر که به
مناسبت روز ملی حمایت از خانواده هاي زندانیان برگزار
شد افزود: اولین هدف و در واقع مهمترین هدف از تاسیس
و فعالیت انجمن حمایت از زندانیان، حمایت از خانواده
هاي مددجویان است، محور اصلی تمامی فعالیت هاي
انجمن کمک به خانواده هاي زندانیان بوده و خانواده از
تمامی فعالیت هاي انجمن به طور مستقیم یا غیرمستقیم

 
متاثر می گردد. 

وي با اشاره به این نکته که اکثریت قریب به اتفاق خانواده
هاي زندانیان که هیچ نقشی در ارتکاب جرم ازسوي فرد

بزهکار نداشته اند در زمره اولین قربانیان جرم و جنایت در جامعه به حساب می آیند، افزود: بر اساس تحقیقات صورت گرفته اکثر
خانواده هاي زندانیان، نیازمند حمایت مبرم هستند و نهادهاي حمایتی درحد بضاعت خود به این خانواده ها خدمات ارائه می کنند اما
فقدان نظام جامع حمایتی و کمبود اعتبارات، شرایط دشواري را براي زندگی روزمره آنان به وجود آورده است؛ به نحوي که حتی در
غالب موارد براي تامین حداقل نیازها دچار بحران هاي جدي می شوند، در حالی که باید دغدغه این خانواده ها صرفا حبس سرپرست

 
خانواده باشد. 

رییس هیئت مدیره انجمن حمایت از زندانیان شهرستان زابل اضافه کرد: درصورت عدم حمایت از این خانواده ها شاهد رشد چشمگیر
طلاق همسران زندانیان، ترك تحصیل فرزندان، ناهنجاري هاي اجتماعی و روانی، گرایش اعضاي خانواده به مشاغل کاذب و تکدي
گري خواهیم بود و تمام تلاش ما در انجمن در راستاي جلوگیري از وقوع این وضعیت نهادینه شده تا ضمن تقویت بنیان خانواده هاي
زندانیان با عملیاتی سازي برنامه هاي متنوع اعم از فرهنگی و آموزش هاي اجتماعی از ورود اعضاي خانواده زندانیان به چرخه جرم

 
جلوگیري کنیم. 

جهانتیغ افزود: برچسب زندان و زندانی نوعی نگرش منفی را به همسران و فرزندان زندانیان به وجود آورده و تردیدهایی براي کمک
به آنان را ایجاد می کند درحالی که مردم ما می بایست بدانند بر اساس آموزه هاي موکد اسلامی و با جست وجو در سیره عملی ائمه
اطهار (ع) و اولیاي عظام به خوبی می توان دریافت که خانواده هاي زندانیان از مصادیق بارز فقرا هستند که ضرورت حمایت از آنها

 
بیش از سایر نیازمندان احساس می شود. 



دادستان عمومی و انقلاب زابل گفت: مردم و مسئولان باید زمینه حمایت از زندانیان و حل مشکلات خانواده هاي آنها را که از اهداف
انجمن است فراهم آورده و با انجمن همکاري کنند، چرا که خانواده زندانیان قربانیانی هستند که پس از به زندان افتادن سرپرست
آنها، فرزندانشان از کمترین حمایت ها بهره مند می شوند و یکی از برنامه هاي ما در شهرستان توجه به مسائل اجتماعی بوده که در

 
این خصوص رسیدگی به خانواده زندانی باعث کاهش آسیب هاي اجتماعی و بهبود وضعیت خانواده زندانیان خواهد شد. 

وي ادامه داد: تاثیر متغیرهایی چون مدت زندانی شدن و نوع جرم زندانی در عملکرد تحصیلی فرزندان از لحاظ آماري تاثیرگذار بوده و
انجمن هم تلاش خواهد کرد آسیب هاي ناشی از زندانی شدن فرد را در ابعاد اقتصادي، عاطفی، اجتماعی و آموزشی بر خانواده و به

 
خصوص فرزندان، کنترل و به حداقل رساند. 

دادستان عمومی و انقلاب شهرستان زابل اهداي سبد کالا، پرداخت کمک هزینه جهیزیه، کمک به معاش خانواده هاي زندانیان، ارائه
آموزش هاي فنی حرفه اي و ایجاد زمینه اشتغال ایشان، کمک هاي درمانی و فرهنگی به زندانیان و کمک به بازسازي شخصیت

 
مددجویان را از دیگر وظایف این انجمن برشمرد. 

عضو انجمن حمایت از خانواده هاي زندانیان شهرستان زابل بر ایجاد منابع مالی مستمر و پایدار براي انجمن، تلاش در جهت حرفه
آموزي زندانیان در حین تحمل حبس و شناسایی فرزندان بازمانده از تحصیل زندانیان، لزوم ورود خیرین و حمایت از خانواده هاي

 
زندانیان تأکید کرد و افزود: خیرین براي حمایت از زندانیان پیش قدم شوند. 

مدیرعامل انجمن حمایت از زندانیان زابل نیز در ابتداي این مراسم با اشاره به برگزاري همه ساله این آیین که در راستاي حمایت و
تکریم از خانواده هاي زندانیان و افزایش نشاط و شادابی ویژه آنها ساخته و پرداخته می گردد، گفت: با هدف توجه بیشتر عموم به
مشکلات این قشر نیازمند و لزوم حمایت همه جانبه از خانواده زندانیان و بنا به پیشنهاد سازمان زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی
کشور و بر اساس تصویب شوراي عالی انقلاب فرهنگی، روز پنجم خرداد ماه به عنوان روز ملی حمایت از خانواده زندانیان یا روز نسیم

 
مهر نامگذاري و در تقویم رسمی کشور ثبت شد. 

هادي عباس زاده ادامه داد: نامگذاري این روز، سند گویایی بر ضرورت حفظ کرامت انسانی زندانیان و خانواده هاي آنان و الهام گرفته
از آموزه هاي شرع مقدس اسلام فارغ از نوع جرم، ملیت و اعتقادات است و امید داریم که پنجم خرداد هر سال به جشن ملی

 
توانمندسازي این خانواده ها مبدل شود. 

انتهاي پیام



توسعه گردشگري کرمانشاه نیازمند تربیت نیروي انسانی ماهر است

منبع: ایسناشماره خبر:  220  |  تاریخ: 1400/03/07

سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان کرمانشاه گفت: توسعه گردشگري و صنایع  دستی در
استان نیازمند توسعه آموزش و تربیت نیروي انسانی ماهر است.

جبار گوهري در نشست با مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي
استان، اظهار کرد: براي تحقق اهداف سازمانی نیازمند
تعامل دو سویه با سایر دستگاه ها و ارگان هاي دولتی

 
هستیم. 

سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع
دستی استان کرمانشاه با اشاره به نقش مجموعه فنی و
حرفه اي استان در مهارت آموزي، افزود: در صورت بهبود

 
کیفی و کمی آموزش ها، صنایع دستی می تواند بستري براي ایجاد اشتغال و تحقق اهداف توسعه اي استان باشد. 

وي با اشاره به مشکلات ناشی از شیوع کرونا، تصریح کرد: با وجود همه بدي ها، این اتفاق فرصت هاي جدیدي را به ویژه در حوزه

 
مجازي و فناوري و اطلاعات پیش روي ما قرار داده و باعث کاهش بسیاري از هزینه ها شده است. 

گوهري در ادامه با بیان اینکه تولید مهارت جزو اصول توسعه است، تصریح کرد: در حوزه هاي صنایع دستی، گردشگري و میراث

 
فرهنگی نیازمند آموزش نیروهاي ماهر هستیم و باید اساس را بر آموزش و تولید نیروي ماهر قرار دهیم. 

وي با اشاره به اینکه گردشگري در حال حاضر صنعت غالب دنیاست، گفت: اگر در این حوزه نیروي متخصص تربیت کنیم، دغدغه ما

 
به لحاظ عملکرد و نظارت بر مجموعه هاي گردشگري کم خواهد شد. 

سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان کرمانشاه ادامه داد: نیروي متخصص در چارچوب وظایف خود

 
فعالیت می کند، اما عملکرد نیروي غیرتخصصی به لحاظ مباحث اجتماعی و فرهنگی بسیار آسیب زا است. 

گوهري توجه به آموزش را در بلندمدت براي توسعه استان نجات بخش و اثرگذار توصیف کرد و گفت: برون سپاري بخشی از وظایف

 
سازمانی نیاز امروز همه دستگاه ها است، اما تحقق این کار نیازمند نیروي انسانی ماهر در بخش خصوصی است. 

 
آماده راه اندازي مدرسه آموزش صنایع دستی هستیم 

همچنین در این نشست یاور محمدي مدیرکل فنی و حرفه اي استان اظهار کرد: بسترهاي زیادي در استان براي رفع بیکاري وجود

 
دارد که باید از این ظرفیت ها استفاده شود. 



 
وي ادامه داد: در حوزه آموزش آماده همکاري با دستگاه هاي مهم و اشتغالزا در استان هستیم. 

محمدي با اعلام اینکه تفاهم نامه تخصیص چهار میلیارد تومان اعتبار براي بحث آموزش با سازمان مدیریت استان بسته شده، گفت:
آماده همکاري با مجموعه میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی و سایر دستگاه هاي استان که توان جذب این اعتبارات را داشته

 
باشند، هستیم. 

وي با بیان اینکه در استان کرمانشاه به لحاظ نیروي انسانی ماهر با مشکل مواجه هستیم، تصریح کرد: آموزش در دراز مدت نتایج

 
خود را در رونق اشتغال استان خواهد داشت. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان کرمانشاه، اظهار کرد: در خصوص آموزش رشته هاي مرتبط و اعطاي گواهینامه فنی و حرفه
اي محدودیتی نداریم و با یک برآورد هزینه و مشخص کردن قالب آموزشی استاندارد آماده تبادل امکانات براي بستن تفاهم نامه

 
همکاري هستیم. 

 
او تاکید کرد: مجموعه فنی و حرفه اي حاضر است براي استاد کارهاي ماهر در حوزه صنایع دستی گواهی مهارت تدریس صادر کند. 

محمدي در خاتمه با اعلام اینکه با تمام توان در کنار مجموعه میراث فرهنگی براي توسعه آموزش هستیم، تاکید کرد: در این راستا

 
آماده راه اندازي مدرسه گردشگري در شهر کرمانشاه هستیم. 

انتهاي پیام



رئیسی: دولت ما، دولت مردمی خواهد بود/تورم یک رقمی امکان پذیر است

منبع: ایسناشماره خبر:  221  |  تاریخ: 1400/03/07

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: دولت ما دولت تحول و دولت مردمی خواهد بود و مردم باید در
این تحول نقش آفرینی کنند.

به گزارش ایسنا، حجت الاسلام والمسلمین سید ابراهیم
رئیسی صبح امروز بعد از حضور در صداوسیما به منظور
ضبط گفتگوي رادیویی در جمع خبرنگاران گفت: هم
اکنون 70 درصد ظرفیت هاي اقتصادي کشور غیر فعال
است. با فعال شدن این ظرفیت ها می توانیم سالی یک

 
میلیون شغل ایجاد کنیم. 

وي افزود: دولت ما دولت تحول و دولت مردمی خواهد بود

 
و مردم باید در این تحول نقش آفرینی کنند. 

 
رئیسی تاکید کرد: عدالت اقتصادي محور تحول ما در حوزه اقتصاد خواهد بود. 

رئیسی افزود: امروز و در وضعیت فعلی کرونایی، مهم ترین نقش رسانه ملی، رساندن پیام نامزدهاي انتخابات ریاست جمهوري به مردم

 
و رساندن خواست مردم به نامزدهاست. 

رییسی افزود: این تحول، تحولی نیست که دولتمردان بنشینند در اتاق دربسته و براي بخش هاي مختلف برنامه ریزي کنند بلکه باید

 
مردم در این تحول نقش آفرینی کنند. 

وي ادامه داد: آنچه که الان همه نگرانش هستند این است که چرا تسهیلات به تولید کننده نمی رسد؟ مگر ما نمی گوییم افزایش
نقدینگی. این نقدینگی کجاست که تعداد قابل توجهی از کارخانه ها فریادشان بلند است که ما کمبود نقدینگی داریم. افزایش
نقدینگی که اینگونه در کشور نگران کننده می شود، کجا می رود؟ اگر تولیدکننده فریادش بلند است معلوم است که جاي دیگر می
رود. در دلالی و سوداگري می رود. باید در تولید بیاید. اگر نقدینگی وارد تولید نشود سیل بنیان کن می شود؛ لذا حتما باید به طرف

 
تولید بیاید. 

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري تاکید کرد: برنامه ریزي ما این است که نقدینگی به طرف تولید بیاید، در این
صورت افزایش نقدینگی نگران کننده نیست لذا یکی از کارهاي مهم آوردن نقدینگی به سمت تولید هست. فعال شدن تولید می تواند

 
به افزایش اشتغال کمک کند. 

وي تصریح کرد: در وضعیت کرونایی، ارتباطات استانی و جمعیت هاي آنچنانی نداریم لذا رسانه ملی در این زمینه نقش دارد و باید



هم سخنان کاندیداها را به مردم و هم خواست مردم را منعکس کند. نقش رسانه ملی و دیگر رسانه ها و فضاي مجازي مهم است و
عمل رسانه ملی و تمام رسانه ها در آگاهی بخشی مسولانه و سرعت و صدق و راستی در این آگاهی بخشی است که می تواند به مردم

 
اعتماد دهد. 

ربیسی گفت: شفافیت که بعضی شعارش را می دهند را ما بنا داریم در حوزه تصمیم گیري و اجرا بوجود آوریم تا مردم احساس
آرامش کنند و با اقداماتی که انجام می شود بتوانیم وضعیت تورمی و گرانی را کنترل کنیم و سطح تولید را به سطح قابل قبول

 
برسانیم و ظرفیت خالی اقتصادي کشور را که 70 درصدش خالی است فعال و یک میلیون شغل ایجاد کنیم. 

وي افزود: مسکن سازي مثل لوکوموتیو است که بخش هاي اقتصادي دیگر را به حرکت در می آورد ما اگر بتوانیم مسکن سازي را که

 
نیاز مردم و زوج هاي جوان هست فعال کنیم می توانیم به فعال کردن بسیاري از تولیدها کمک کنیم. 

رییسی تاکید کرد: کاهش تورم با افزایش تولید و برنامه ریزي امکان پذیر است و یکی از مسائلی که مدنظر دارم، تیم اقتصادي
هماهنگ است. زیرا یکی از مشکلاتی که الان کشور با آن مواجه است، تیم اقتصادي ناهماهنگ است که هر بخش آن یک صدایی
دارد. تیم اقتصادي هماهنگ در کشور می تواند بخش اقتصادي را در کشور اطمینان بخش براي بازار و مردم و مصرف کننده و تولید

 
کننده کند. 

کاندیداي سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري تاکید کرد: با اقدامات جدي کاهش تورم به یک رقمی امکان پذیر است ولی نیاز

 
به کار دارد. 

انتهاي پیام



مدیر روابط عمومی شرکت ورق خودرو چهار محال و بختیاري: روابط عمومی

حافظ منافع سازمان و ذي نفعان است

منبع: آواي صنعتشماره خبر:  222  |  تاریخ: 1400/03/07

مدیر روابط عمومی شرکت ورق خودرو چهار محال و بختیاري با اشاره به اهمیت روابط عمومی در جهان امروز گفت:

مدیر روابط عمومی شرکت ورق خودرو چهار محال و بختیاري با اشاره به اهمیت روابط عمومی در جهان امروز گفت: روابط عمومی

 
حافظ منافع شرکت و ذي نفعان است بنابراین لازم است که مدیر و کارکنان صد در صد به این بخش اعتماد داشته باشند. 

به گزارش” آواي صنعت ”، میثم یگانگی اظهار کرد: امروزه اگر نگوییم ارتباطات اولین عنصر و اساسی ترین اصل مورد نیاز بشر است،
به جرأت می توان گفت یکی از بنیادي ترین دانش ها و مهمترین عوامل پیشرفت انسان امروزي و شالوده و زیربناي سایر علوم قرن

 
حاضر به شمار می رود. 

وي افزود: روابط عمومی، هنر و علمی اجتماعی است که درون و برون دستگاه را به هم پیوند می دهد، هدف و چگونگی کلید برنامه
ها را ترسیم می کند، مشاور امین مدیر و کلیه کارکنان دستگاه و چشم و چراغ آن است. روابط عمومی باید همه چیز را ببیند و همه
چیز را نیز زیبا نمایش دهد. به علاوه این بخش حافظ منافع شرکت و ذي نفعان است که با آن سر و کار دارند. بنابراین لازم است که

 
مدیر و کارکنان صد در صد به این بخش اعتماد داشته باشند. 

مدیر روابط عمومی شرکت ورق خودرو چهار محال و بختیاري تصریح کرد: امروزه به نظر می رسد معیارهاي قالب در جامعه ما بی
توجهی به ارزش هاي نهفته در کار روابط عمومی ها است به طوري که این امر باعث شده در بسیاري از سازمان ها، بخش روابط

 
عمومی مبدل به بخش تبلیغات سازمان شده و کمتر به مفاهیم و ارتباطات دو سویه بپردازد. 

یگانگی ادامه داد: اگر نقش روابط عمومی را در ایجاد یا تقویت فرهنگ توسعه، بومی کردن سرمشق هاي توسعه، کشف و معرفی
ظرفیت هاي جامعه، بازآفرینی فرهنگی، حفظ تعلق و پیوستگی بدانیم در این صورت باید بتواند از هر نوع گسستگی و ناپیوستگی

 
جلوگیري کند و یا حداقل کاهش دهنده فاصله و شکاف میان جامعه و شرکت ها باشد. 

وي درباره اهم اقدامات این بخش تاکنون گفت: به طور کلی اجراي سیاست هاي اطلاع رسانی، همکاري با رسانه هاي
جمعی،پاسخگویی به شبهات و ابهام ها، تهیه و اجراي طرح هاي تبلیغاتی سازمان، اجراي مناسب مراسم و مناسبت ها، ایجاد حسن
رابطه بین کارکنان و مسئولان، نظارت بر انتشارات و نشریات دستگاه، مدیریت پایگاه هاي اطلاع رسانی الکترونیک، افکارسنجی

 
عمومی دستگاهی و دیگر نقش هایی که در قالب متن نمی گنجد. 

مدیر روابط عمومی شرکت ورق خودرو چهار محال و بختیاري اظهار کرد: این شرکت  با دیدگاه و رویکرد مثبت مدیر عامل محترم
این مجموعه و در راستاي تحقق مسئولیت اجتماعی که به عهده دارد، کمک ها و اقدام هاي عام المنفعه متعددي را ایفا نموده است
که از میان آن ها می توان به امضا تفاهمنامه با سازمان نوسازي مدارس استان جهت ساخت یک باب مدرسه 9 کلاسه در شهر
سفیددشت، امضاي تفاهم نامه با صندوق کارآفرینی امید جهت ایجاد اشتغال هاي خرد و کوچک در سطح شهرستان بروجن، توزیع



60 عدد تبلت در بین دانش آموزان نیازمند مناطق محروم، توزیع بیش از 500 بسته کمک معیشتی و کمک به آسیب دیدگان ناشی
از شیوع و پاندمی ویروس منحوس کرونا، توزیع 5 هزار پرس غذاي گرم افطاري بین نیازمندان استان چهارمحال و بختیاري، کمک به
آزادسازي زندانیان استان به مبلغ دو میلیارد ریال، حمایت از تیم هاي ورزشی  و حمایت از ورزشکاران المپیکی این استان اشاره کرد.



قاضی زاده هاشمی: به هر زوج 500 میلیون تومان می دهم!

منبع: خبرنامه دانشجویان ایرانشماره خبر:  223  |  تاریخ: 1400/03/07

 
قاضی زاده هاشمی: به هر زوج 500 میلیون تومان می دهم! 

کاندیداي سیزدهمین دوره ریاست جمهوري گفت: هر زوج جوان 500 میلیون تومان براي اشتغال، ازدواج و مسکن خود از این

 
صندوق دریافت خواهد کرد. 

به گزارش «خبرنامه دانشجویان ایران» به نقل از اعتماد آنلاین، قاضی زاده هاشمی، کاندیداي سیزدهمین دوره ریاست جمهوري گفت:
اگر رئیس جمهور شوم با اولویت، دستور تشکیل فوري صندوق رفاه جوانان را تا قبل از اسفند 1400 صادرمی کنم و هر زوج جوان

500 میلیون تومان براي اشتغال، ازدواج و مسکن خود از این صندوق دریافت خواهد کرد.



افزایش 3 برابري صفحات مجازي غیر مجاز روانشناسی در دوران همه گیري

کووید 19

منبع: خبر فوريشماره خبر:  224  |  تاریخ: 1400/03/07

رئیس سازمان نظام روانشناسی و مشاوره کشور گفت: حدود 3500 صفحه ارائه دهنده خدمات روانشناسی و مشاوره غیر
قانونی در فضاي مجازي توسط این سازمان شناسایی شده است.

رئیس سازمان نظام روانشناسی و مشاوره کشور گفت:
حدود 3500 صفحه ارائه دهنده خدمات روانشناسی و
مشاوره غیر قانونی در فضاي مجازي توسط این سازمان

 
شناسایی شده است. 

دکتر محمد حاتمی اظهار کرد: حدود 3500 صفحه غیر
مجاز توسط روانشناس نماها که در فضاي مجازي اقدام به
ارائه خدمات روانشناسی و مشاوره می کردند توسط این
سازمان شناسایی شدند. به برخی از آنها تذکر و براي
بخشی تشکیل پرونده دادیم. برخی نیز که تخلف محرزي

 
داشتند به دادگاه ها معرفی شدند. 

وي ادامه داد: این افراد تحصیلات روانشناسی و مشاوره ندارند؛ گاها پس از معرفی این افراد به دادگاه ها، منع تعقیب برایشان صادر
می شود. از این رو لازم است هماهنگی میان سازمان نظام روانشناسی و مشاوره کشور، قوه قضاییه، سازمان بهزیستی، صدا و سیما و

 
سایر ارگانهاي مجري شکل گیرد تا بتوان مقابل فعالیت غیر مجاز روانشناسی و مشاوره ایستاد. 

حاتمی با بیان اینکه فعالیت صفحات غیر مجاز روانشناسی و مشاوره در دوران پاندمی کووید 19 نسبت به گذشته حدود سه برابر
افزایش داشته است، تصریح کرد: در این ایام مردم بیشتر از گذشته نیازمند دریافت خدمات روانشناسی و مشاوره بودند و از طرفی
نمی توانستند مانند قبل به راحتی به صورت حضوري به روانشناسان مراجعه کنند، افراد غیر متخصص نیز از این فرصت استفاده و

 
خود را مطرح کردند و آسیب هاي فراوانی به خانواده ها زدند. 

رییس سازمان نظام روانشناسی و مشاوره کشور گفت: مقصر اصلی طبعا مسئولین هستند که مساله خدمات روانشناسی و مشاوره را
مساله اي حاشیه اي و نه اصلی می پندارند و از این رو هماهنگی لازم براي جلوگیري از فعالیت غیر مجاز این سودجویان انجام نمی
دهند. نسبت به این مسائل باید فرهنگسازي شود و به مردم آگاهی داد. ما همواره توصیه کردیم مردم به روانشناسانی که پروانه
اشتغال سازمان نظام ندارند مراجعه نکنند اما صداي ما به تمام مردم نمی رسد. اگر تمامی ارگانها اعم از وزارت بهداشت، قوه قضاییه،

هییت دولت، سازمان بهزیستی با ما همکاري کنند وضع موجود به راحتی قابل مدیریت است.



هزینه 150میلیارد تومانی براي توسعه زیرساخت هاي هلیلان

منبع: تابناكشماره خبر:  225  |  تاریخ: 1400/03/07

 
هزینه 150میلیارد تومانی براي توسعه زیرساخت هاي هلیلان 

استاندار ایلام گفت: بسیاري از طرح هاي کشاورزي و عمرانی در شهرستان هلیلان یا به اتمام رسیده و یا در حال انجام است و بدون
شک روند خدمت رسانی به مردم شهرستان هلیلان با شتاب بیشتري تداوم خواهد یافت و در آینده نزدیک این شهرستان به یکی از

 
شهرستان هاي مهم و اثر گذار استان تبدیل خواهد شد. 

به گزارش تابناك ایلام؛ محمد نوذري افزود:با اهتمام فرماندار و مدیران کل استان و حمایت بنیاد علوي، مابقی

 
طرح هاي نیمه تمام در این شهرستان تا پایان دولت به بهره برداري می رسد. 

وي گفت:عملیات زیرساخت، بهسازي و آسفالت 18 روستاي هلیلان از اعتبارات مشارکتی بنیاد مسکن، بنیاد علوي و اعتبارات

 
دهیارهاي درحال انجام است که می تواند در توسعه فیزیکی روستاها بسیار موثر باشد. 

استاندار ایلام ادامه داد: 150 میلیارد تومان از طریق اعتبارات استانی و شهرستانی، بنیاد علوي و معاونت مناطق محروم نهاد ریاست

 
جمهوري طی 2 سال اخیر براي زیرساخت هاي هلیلان هزینه شد. 

نوذري در خصوص پیشرفت فیزیکی پروژه راهسازي پیامن به چنار آباد زردلان ( تنگ تیر ) نیز بیان داشت: فاز اول این پروژه 10

 
کیلومتري که زردلان گرمسیر را به زردلان سردسیر متصل می کند تا تیرماه سالجاري به بهره برداري خواهد رسید. 

وي همچنین خواستار تسریع در پروژه هاي حوزه کشاورزي شامل سه پمپاژ داجیوند - کهره و پمپاژ هاي میدر و پیامن شد و تصریح
کرد: پمپاژ کشاورزي پیامن تا اواخر خرداد به بهره برداري می رسد و براي تسریع در تکمیل فاز نخست پمپاژ کشاورزي داجیوند-

 
کهره نیز از اعتبارات جهش تولید و همچنین اعتبارات ملی استفاده می شود./ع 

 
بیشتر بخوانید: 

 

 
- اختصاص 835 میلیارد ریال نقدینگی به پروژه هاي جهش تولید در استان 

- پتروشیمی هلیلان بستر هاي اشتغال پایدار را در این منطقه فراهم خواهد کرد



شاخص دلار مجددا به زیر 90 واحد برگشت

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  226  |  تاریخ: 1400/03/07

گروه اقتصادي: شاخص دلار مجددا به زیر 90 واحد
برگشت.به گزارش ایسنا، دولت جو بایدن قرار است بزرگ
ترین لایحه بودجه تاریخ این کشور از زمان جنگ جهانی
دوم را براي تصویب به کنگره ارایه کند. این بودجه شش
تریلیون دلاري با یک کسري 1.3 تریلیون دلاري مواجه
است که در نوع خود در تاریخ معاصر آمریکا بی نظیر
محسوب می شود. بخش بزرگی از افزایش شدید مخارج

دولت مربوط به تامین هزینه هاي لازم براي توسعه زیرساخت ها و همچین شبکه خدمات درمانی آمریکا است که با هدف تسریع رشد

 
اقتصادي در سال هاي آینده و افزایش رفاه طبقه متوسط انجام می شود. 

امیدواري به احیاي اقتصاد آمریکا بیش از پیش افزایش پیدا کرده است. در یک هفته اخیر میزان موارد ابتلاي جدید به کرونا در این
کشور با کاهش چشمگیر نسبت به ماه قبل به کمتر از 25 هزار مورد در روز رسیده است. در حال حاضر حدود نیمی از جمعیت
آمریکا دست کم یک دوز واکسن کرونا دریافت کرده اند که جو بایدن - رییس جمهور آمریکا- آن را یک دستاورد تاریخی دانسته
است. آمریکا بالاترین میزان قربانیان کرونا در جهان را دارد اما با روند فعلی انتظار می رود به زودي زندگی در این کشور به حالت

 
عادي برگردد. 

یک مقام صندوق بین المللی پول از تنوع بخشیدن به ذخایر ارزي جهان استقبال کرده و گفته است اقتصاد جهانی با وجود چندین ارز
ذخیره به جاي تمرکز روي دلار، ثبات و شرایط بهتري خواهد داشت. توماس مانچینی- مدیر بخش بازارهاي پولی صندوق بین المللی
پول- یورو، ین و یوان را دیگر ارزهاي مهم جهانی برشمرد و با اشاره به بالا گرفتن تب ارزهاي دیجیتالی، گفت: این ارزها جذابیت ها و

 
پتانسیل بالایی براي رشد بیشتر دارند اما نوسان آن ها بیش از حدي است که بتوان آن ها را به عنوان ارز ذخیره حساب کرد. 

از ابتداي ماه مارس تقاضا براي دلار بالا رفته اما هنوز تردید برخی معامله گران به قبول دلار به عنوان ارزي امن به قوت خود باقی
مانده است. با توجه به تقویت رشد اقتصادي و احیاي تقاضا در بخش خرده فروشی که اصلی ترین رکن رشد اقتصادي آمریکا هم
محسوب می شود، تحلیلگران انتظار دارند بانک مرکزي این کشور سرانجام تن به افزایش نرخ بهره دهد. نرخ بهره آمریکا اکنون در

 
سطح صفر تا 0.25 درصد قرار دارد که یکی از پایین ترین سطوح تاریخی آن هم محسوب می شود. 

اقتصاد اروپا در حال احیاي تدریجی و بازگشت به سطوح ثبت شده خود قبل از آغاز بحران کرونا است. آمارهاي تازه منتشرشده نشان
می دهد که در ماه آوریل رشد بخش کسب و کارهاي اروپایی به بالاترین سطح ثبت شده خود در سه ماه اخیر رسیده است. کریستین
لاگارد- رییس بانک مرکزي اروپا با استقبال از این اتفاق گفته است که کسب و کارها در اروپا به ویژه کسب و کارهاي کوچک و
متوسط کماکان نیازمند دریافت کمک وحمایت هاي بانک مرکزي هستند و اگر احساس شود نیاز به مداخلات بیشتري وجود دارد،



 
این کار انجام خواهد شد. 

واکسیناسیون در جهان کماکان رو به پیشرفت است اما میزان واکسیناسیون در کشورهاي مختلف با یکدیگر تفاوتی جدي دارد.
صندوق بین المللی پول در گزارشی با اشاره به اینکه در حال حاضر تنها 9.5 درصد از جمعیت جهان در برابر ویروس کرونا واکسینه
شده اند، پیش بینی خود از متوسط رشد اقتصادي امسال جهان را 6 درصد اعلام کرد و از کشورهاي جهان خواست با افزایش بودجه
واکسیناسیون، به هدف واکسینه شدن 40 درصد مردم جهان تا پایان امسال دست پیدا کنند. تحقق چنین هدفی نیازمند چیزي در

 
حدود 50 میلیارد دلار بودجه است. 

در حالی که میزان صادرات رقباي اصلی آمریکا از جمله چین، اتحادیه اروپا و ژاپن رو به بهبود بوده، بزرگ ترین اقتصاد جهان کماکان
با وضعیت کسري حساب تجاري مواجه بوده است. در ژاپن که اقتصاد آن وابستگی زیادي به تجارت خارجی دارد، آمارهاي منتشرشده
نشان می دهد در ماه آوریل این کشور مازاد حساب تجاري 255.3 میلیارد ین داشته است. طی این مدت صادرات ژاپن با افزایش

 
محسوس 38 درصدي و واردات 12.2 درصدي نسبت به مدت مشابه سال قبل همراه شده است. 

همزمان با روند افزایش تورمی، مرکز آمار اتحادیه اروپا اعلام کرد متوسط نرخ تورم در 19 کشور عضو منطقه یورو در 12 ماه منتهی
به آوریل با 0.3 درصد افزایش نسبت به رقم مشابه منتهی به ماه قبل به 1.6 درصد رسیده است. در سطح اتحادیه اروپا این نرخ به
طور متوسط 2.0 درصد بوده که از ماه قبل 0.3 درصد بیشتر شده است. هنوز مشخص نیست که بانک مرکزي اروپا چه واکنشی به

 
رسیدن تورم به مرز حساس از خود نشان خواهد داد. در حال حاضر این نهاد برنامه خرید اوراق قرضه را ادامه می دهد. 

با وجود انتقاد و مخالفت هاي جمهوري خواهان به نظر می رسد دولت بایدن در افزایش نرخ مالیات شرکت ها جدي است. ژانت یلن-
وزیر خزانه داري آمریکا- در همایش احیاي اقتصادي آمریکا به میزبانی اتاق بازرگانی این کشور گفت: پیشنهاد ما، یک تغییر بنیادین
در نظام مالیاتی فعلی است تا بتوانیم منابع لازم را براي هزینه هاي زیرساختی تامین کنیم. نسبت مالیات شرکت ها به تولید ناخالص

 
داخلی ما در حال حاضر خیلی کم است و به عقیده ما بهتر خواهد بود اگر شرکت ها سهم عادلانه تري از هزینه ها را پرداخت کنند. 

نرخ تورم در اروپا هم مانند آمریکا در حال اوج گیري است. در آلمان تورم ماه آوریل به دو درصد رسید که بالاترین تورم ثبت شده
این کشور در دو سال اخیر و 0.3 درصد بیشتر از تورم ماه قبل بوده است. در آمریکا هم هرچند گمانه زنی ها در خصوص احتمال
پایان رویکرد فعلی بانک مرکزي تقویت شده اما ریچارد کلاریدا- قایم مقام رییس این نهاد- گفته با وجود رشد ضعیف اشتغال زایی و

 
همچنین افزایش نرخ تورم، تغییري در رویکرد فدرال رزرو براي حفظ سیاست هاي فعلی ایجاد نشده است. 

تاکنون بیش از 169 میلیون و 425 هزار و 912 مورد ابتلا به کرونا گزارش شده است که در این بین سه میلیون و 519 هزار و 249
نفر جان خود را از دست داده اند. در بین کشورهاي مختلف، بالاترین تلفات مربوط به آمریکا با 606 هزار و 445 نفر، برزیل با 454

 
هزار و 623 نفر، هند با 318 هزار و 750 نفر، مکزیک با 222 هزار و 232 نفر و انگلیس با 127 هزار و 758 نفر بوده است. 

مازن عیسی - استراتژیست ارشد ارزي در موسسه تیدي سکیوریتیز - گفت: نگرانی از اوج گیري تورم یکی از اصلی ترین عواملی است
که جلوي رشد بیشتر دلار را گرفته اما دلار در مقطع فصلی فعلی داراي پشتوانه هاي بنیادي خوبی براي صعودي شدن است. در
صورتی که بازدهی اوراق قرضه روي مدار نزولی قرار گیرد، دلار حرف هاي زیادي براي گفتن در برابر ارزهاي امن تر خواهد دشت.

 
موضع فعلی بانک مرکزي ادامه سیاست هاي حمایتی است که در برابر رشد دلار عاملی بازدارنده محسوب می شود. 

 
شاخص دلار 



شاخص دلار که نرخ برابري آن در مقابل سبدي از ارزهاي جهانی را اندازه می گیرد، در معاملات امروز با 0.07 درصد کاهش نسبت به
روز گذشته در سطح 89.968 واحد بسته شد.نرخ برابري هر فرانک سوئیس نیز معادل 1.114 دلار اعلام شد. (نرخ هاي فوق بر حسب

 
ساعت پایانی معاملات بازارهاي ارزي نیویورك محاسبه شده است.) 

 
ارزهاي اروپایی 

در تازه ترین دور از معاملات، پوند با 0.59 درصد افزایش نسبت به روز قبل خود و به ازاي 1.42 دلار مبادله شد. یورو 0.05 درصد

 
پایین رفت و با رفتن به کانال 1.21 به 1.219 دلار رسید. 

 
ارزهاي آسیایی 

در معاملات بازارهاي ارزي آسیایی، هر دلار با 0.58 درصد افزایش به 109.784 ین رسید. در برابر همتاي استرالیایی، هر دلار آمریکا
به ازاي 1.291 دلار مبادله شد. همچنین نرخ برابري دلار معادل 6.382 یوان چین اعلام شد.



بیشترشاخص هاي مهم بورسی جهان ریزش کردند

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  227  |  تاریخ: 1400/03/07

گروه اقتصادي: بیشتر شاخص هاي مهم بورسی جهان
پایین رفتند.به گزارش ایسنا، چین که نخستین اقتصاد
بزرگ جهان لقب گرفت که از شرایط ویژه کرونایی خارج
می شود، در حال افزایش نقش خود از زنجیره تجارت
جهانی است و با افزایش تقاضا براي کالاهاي چینی در
سطح جهان، اکنون داده هاي منتشرشده نشان می دهد
میزان سودآوري شرکت هاي چینی در چهار ماه نخست

امسال به 2.59 تریلیون یوان رسیده که این رقم نسبت به بازه مشابه سال قبل افزایش قابل توجه 106.1 درصدي را نشان می دهد.

 
چین اکنون بزرگ ترین شریک اقتصادي آمریکا، اتحادیه اروپا، ژاپن و استرالیا محسوب می شود. 

شیوع کرونا کماکان تاثیر زیادي در وضعیت کسب و کارها در سطح اتحادیه اروپا داشته تا جایی که در سه ماهه نخست امسال رشد
کسب و کارهاي جدید تنها 0.3 درصد بوده است. از طرف دیگر کاهش مخارج مصرف کنندگان باعث شده تا طی همین مدت میزان
ورشکستگی در بین کسب و کارها اروپایی به نسبت سه ماهه قبل آن 5.8 درصد بیشتر شود که این رقم طی یک سال اخیر بی سابقه

 
بوده است. رکورد رشد ورشکستگی در اروپا مربوط به بهار سال 2015 بوده است. 

با وجود افزایش سطح فعالیت هاي اقتصادي، میزان فروش خانه هاي جدید آمریکا در ماه آوریل به 863 هزار واحد رسید که این رقم
نسبت به ماه قبل آن 5.9 درصد کاهش یافته است. این رقم که 127 هزار واحد کمتر از پیش بینی هاي قبلی است، بیش از همه
متاثر از کاهش 13.7 درصدي فروش خانه در مناطق شمال شرقی رقم خورده است. نواحی غرب میانه با کاهش 8.3 درصدي و جنوبی

 
با کاهش 7.9 درصدي در رده هاي بعدي قرار دارند. میانگین قیمت مسکن هم 374 هزار دلار بود. 

بسیاري از اقتصادهاي بزرگ هنوز فاصله زیادي تا بازگشت به سطوح قبل از کرونا دارند: همان گونه که پیشتر نیز انتظار می رفت،
روند رو به رشد اقتصاد ژاپن متوقف شد و پس از دو رشد فصلی متوالی مثبت، در سه ماهه نخست امسال به منفی 5.1 درصدرسید.
این رشد فصلی که 7.4 درصد کمتر از رشد دوره مشابه قبل است، بیش از همه به دلیل رشد منفی 6.9 درصدي مخارج دولتی رقم

 
خورد. رشد مخارج مصرف کنندگان 5.6 درصد کاهش یافته و مخارج سرمایه اي نیز 0.7 درصد کمتر شده است. 

مدت زمان لازم براي احیاي اقتصادي، زمان مناسب براي پایان دادن به سیاست هاي حمایتی فعلی بانک هاي مرکزي در جهان و
همچنین چشم انداز تورم و مدیریت نقدینگی اصلی ترین عواملی هستند که در حال حاضر روي رفتار معامله گران بورسی تاثیر می
گذارند. در نتیجه بهبود کلی تقاضا، میزان صادرات بسیاري از کشورها در سه ماهه نخست امسال به نسبت سه ماهه پایانی سال قبل

 
بهبود قابل توجهی داشته و این مساله براي شرکت هاي بورسی بزرگ مطلوب بوده است. 



در نشست اخیر اعضاي کمیته بازار باز بانک مرکزي آمریکا بر ادامه سیاست هاي محرك فعلی تا زمان مشاهده بهبود قابل توجه
شرایط اقتصادي تاکید شد. آن طور که منابع خبري از مفاد این جلسه گزارش داده اند، امکان تغییر در رویه فعلی و اتخاذ یک رویکرد
انقباضی وجود دارد اما با توجه به تمایل اعضا براي رشد بیشتر اقتصادي انتظار نمی رود این اتفاق در آینده نزدیک رخ دهد و احتمالا

 
افزایش نرخ بهره در انتهاي سال جاري میلادي یا ابتداي سال آینده اعمال خواهد شد. 

رابرت کاپلان- مدیر دفتر منطقه اي بانک مرکزي آمریکا در دالاس- گفته است به شخصه انتظار ندارد زودتر از سال آینده نرخ بهره
فعلی تغییر پیدا کند و تصمیم بر حفظ رویکرد فعلی است. به عقیده بسیاري از فعالان بازارهاي مالی، فدرال رزرو می خواهد پیش از
مقابله با افزایش قیمت ها، مساله رشد اقتصادي و اشتغال زایی را حل کند و به همین دلیل هم تصمیم گرفته است به طور موقت

 
میدان را براي تاخت و تاز تورم باز گذارد. 

داده هاي جدید منتشر شده از بخش خرده فروشی آمریکا نشان می دهد که در ماه آوریل رشد این بخش کلیدي اقتصاد امریکا به
صفر رسیده که این رشد یک درصد کمتر از رشد مورد انتظار قبلی بوده است. از آنجایی که بخش خرده فروشی تقریبا دو سوم کل بار
رشد اقتصادي آمریکا را روي دوش می کشد، آمار ضعیف ماه آوریل می تواند یک نشانه هشدار آشکار از کند شدن بیش از پیش

 
شتاب رشد اقتصادي این کشور باشد. انتظار می رود اقتصاد آمریکا امسال حدود هشت درصد رشد کند. 

تاکنون بیش از 169 میلیون و 425 هزار و 912 مورد ابتلا به کرونا گزارش شده است که در این بین سه میلیون و 519 هزار و 249
نفر جان خود را از دست داده اند. در بین کشورهاي مختلف، بالاترین تلفات مربوط به آمریکا با 606 هزار و 445 نفر، برزیل با 454

 
هزار و 623 نفر، هند با 318 هزار و 750 نفر، مکزیک با 222 هزار و 232 نفر و انگلیس با 127 هزار و 758 نفر بوده است. 

جوزف اشتلوتسفوتز - کارشناس ارشد سرمایه گذاري در موسسه اوپنهایمر اینوستمنتز - گفت: کم کم در حال بازگشت به سطح
اقتصادي قبل از آغاز کرونا هستیم و این یک پیشرفت بزرگ و نشانه اي دلگرم کننده در غلبه بر یکی از جدي ترین بحران هاي مالی
معاصر است. در نیمه دوم امسال مطمئنا اخبار بهتر بیشتري خواهیم داشت اما قطعا روزهاي پرنوسان بازارهاي مالی تکرار خواهد شد

 
چرا که هنوز هیچ کس نسبت به اینکه بحران به طور کامل پشت سر گذاشته شده است اطمینان ندارد. 

 
بورس آمریکا 

در وال استریت بیشتر شاخص ها صعودي بودند؛ تا جایی که دو شاخص از سه شاخص اصلی بورسی در سطح بالا تري از روز قبل
خود بسته شدند.شاخص «داوجونز ایدانستریال اوریج» با 0.4 درصد افزایش نسبت به روز قبل و در سطح 34 هزار و 461.68 واحد
بسته شد. شاخص «اس اند پی 500» با 0.14 درصد افزایش تا سطح 4201.78 واحدي بالا رفت و دیگر شاخص مهم بورسی آمریکا

 
یعنی «نزدك کامپوزیت» با 0.01 درصد کاهش در سطح 13 هزار و 737.26 واحدي بسته شد. 

 
بورس هاي اروپایی 

در معاملات بازارهاي بورس در اروپا، شاخص ""فوتسی 100"" بورس لندن با 0.1 درصد کاهش نسبت به روز قبل و در سطح
7019.67 واحد بسته شد. شاخص ""دکس 30"" بورس فرانکفورت در آلمان با ریزش 0.28 درصدي و ایستادن در سطح 15 هزار و
406.73 واحدي به کار خود خاتمه داد و شاخص ""کک 40"" بورس پاریس با پیشروي 0.69 درصدي در سطح 6435.71 واحد

 
بسته شد. در مادرید شاخص ""ایبکس 35"" 0.12 درصد پایین رفت و به 9186.10 واحد رسید. 

 
بورس هاي آسیایی 

در معاملات بورس هاي آسیا، شاخص ها عملکرد بدي داشتند؛ تا جایی که شاخص ""نیک کی 225"" بورس توکیو ژاپن با ریزش



0.33 درصدي تا سطح 28 هزار و 642.19 واحدي پایین رفت. شاخص ""هانگ سنگ"" بورس هنگ کنگ 0.18 درصد پایین رفت و
در سطح 29 هزار و 113.20 واحد بسته شد. در چین شاخص ""شانگهاي کامپوزیت"" افزایش 0.33 درصدي را تجربه کرد و در
سطح 5338.33 واحد بسته شد. در استرالیا شاخص ""اس اند پی اس اند ایکس 200"" بورس سیدنی با 0.03 درصد افزایش و
ایستادن در سطح 7094.38 واحدي به کار خود خاتمه داد. در بین دیگر شاخص هاي مهم آسیایی، شاخص "" تاپیکس"" ژاپن

 
نزولی بود. (معیار محاسبه تغییرات قیمتی، ساعت پایانی معاملات روزانه بورس نیویورك بوده است.) 

 
نفت 

در بازار طلاي سیاه روند قیمت ها صعودي بود. هر بشکه نفت ""وست تگزاس اینتر مدیت"" با 0.32 درصد افزایش به 66.81 دلار

 
رسید و نفت خام برنت دریاي شمال با صعود 0.37 درصدي به ازاي 69.34 دلار در هر بشکه مبادله شد. 

 
طلا و نقره 

همچنین در بازار فلزات گران بها، بهاي هر اونس طلا با افزایش 0.06 درصدي نسبت به روز قبل در سطح 1897.84 دلار معامله شد.
هر اونس نقره با صعود 0.3 درصدي به ازاي 27.97 دلار مبادله شد.



چرا دولت در اعلام نرخ مصوب گرانی نان پنهان کاري می کند؟

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  228  |  تاریخ: 1400/03/07

گروه اقتصادي: گران شدن نان ادامه دارد؛ پس از آنکه در
سال گذشته قیمت نان با تورم فزاینده اي روبه رو بود حالا
برخی نانوادارها از دولت پیشی گرفته و قبل از آنکه دولت
گرانی را تصویب کند، اقدام به افزایش قیمت نان و کوچک
کردن چانه ها کردند. نرخ مصوب نان امسال چقدر است و
چرا دولت آن را اعلام نمی کند؟ کاندیدا هاي انتخابات
همه از معیشت و رفاه مردم حرف می زنند و هرکدام

شعاري براي نجات معیشت سر داده اند، اما در میان هیاهوي شعار هاي انتخاباتی نامزدها، روغن و شکر بی سر و صدا گران شد و حالا
هم نوبت به نان رسیده است. از دو هفته قبل نان در استان هاي مختلف به صورت پراکنده گران تر شده، اما نهاد هاي رسمی موضوع

 
را انکار می کردند. سفره مردم در آستانه انتخابات 1400 کوچکتر می شود؟ 

مشاهدات میدانی در چند نانوایی در مرکز شهر تهران نشان می دهد، عمده نانوایی ها تعرفه هاي خود را افزایش داده اند. این در
حالی است که هنوز از سوي ستاد تنظیم بازار ابلاغیه افزایش قیمت به دست نانوادار ها نرسیده و به نوعی آن ها به صورت خودسر
اقدام به گرانی نان کرده اند.گرانی نان البته محدود به استان تهران نیست و در استان هاي دیگر هم وضع به همین منوال است. قیمت
نان بربري در نرخ نامه رسمی یک هزار و 500 تومان است اما حالا در برخی نانوایی ها قیمت این نوع نان به دو هزار تومان افزایش
داشته است. قیمت نان سنگک ساده نیز در نرخ نامه 1800 تومان و دو رو کنجد هم سه هزار تومان است، اما به دلیل افزایش هزینه

 
ها قیمت این نان از سه هزار تومان شروع و تا قیمت شش هزار تومان هم فروخته می شود. 

 
گرانی قیمت نان و انکار دولت 

حساسیت به موضوع نان در سبد غذایی خانوار ها موجب شده است که افزایش قیمت آن همواره با حاشیه هایی مواجه شود. این

 
حساسیت تا اندازه اي شدت یافته که افزایش قیمت آن منوط به تایید وزارت کشور است. 

مدیرکل دفتر امور خدمات بازرگانی وزارت صمت اعلام کرده: «به صورت رسمی افزایش قیمتی در نان نداشته ایم. اگر قرار باشد در
این مورد تصمیم گیري شود موضوع در ستاد مطرح و از طریق کارگروه ساماندهی گندم، آرد و نان کشور اعلام و براي اجرا به
استانداران سراسر کشور به عنوان رؤساي کارگروه تنظیم بازار استان ابلاغ می شود؛ اما فعلاً هیچ برنامه اي در این مورد در دستور کار
نیست.» معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري البرز نیز، هرگونه افزایش قیمت نان در این استان را غیر قانونی خوانده و تهدید

 
کرده که با متخلفان برخورد خواهد شد. 

هنوز هیچ نهاد رسمی نرخ مصوب براي افزایش نان را اعلام نکرده است. البته می توان حدس زد که با توجه به اینکه کشور در آستانه
انتخابات است، اعلام رسمی گرانی نان با تبعات اجتماعی زیاد و انتقاد مردم مواجه خواهد شد و بی دلیل نیست که دولت در اعلام نرخ
مصوب تعلل می کند. این نکته را می توان در سخنان برخی مسئولان هم دید. رئیس سازمان صمت استان تهران گفته: «به علت



حساسیت هایی که نسبت به استان تهران وجود دارد و همچنین مرکزیت آن، اعلام قیمت جدید براي نان همیشه با هماهنگی

 
مقامات دولتی بوده است.» 

اما نانوایی ها که از مدتی قبل، تقاضاي افزایش قیمت خود را مطرح کرده اند دیگر منتظر اعلام رسمی نرخ نان نماندند و به صورت
سرخود اقدام به افزایش قیمت نان کردند. در این میان به نظر می رسد مسئولان تکذیب کردن را بهترین راهکار براي پاك کردن

 
صورت مسئله تشخیص داده اند. 

این در حالی است که بسیاري از مردم نسبت به همین تکذیبیه هاي دولت در نفی گرانی نرخ مصوب نان بدبین هستند. تجربه سال
هاي گذشته هم نشان می دهد، رویه دولت در گرانی نان همین بوده؛ هر بار که قرار است نان گران شود، با موج پی درپی اظهارات
مسئولان روبرو می شویم که در ابتدا اطمینان می دهند نان گران نخواهد شد و بعد از مدتی از ساماندهی و قانونمند کردن عرضه نان
می گویند و در نهایت اعلام می کنند که قیمت هاي جدید نان اعلام شده است و این «به روزرسانی قیمت ها» را صد درصد به نفع
مردم اعلام می کنند چراکه به نظر آن ها با گرانی نان کیفیت نان سفره هاي مردم بهبود پیدا می کند؛ بنابراین به نظر می رسد دولت
افزایش نان را مصوب کرده و فقط براي اعلام آن منتظر یک فرصت است تا کمترین جو منفی و نارضایتی مردم را در برداشته باشد و

 
از این ناحیه آسیبی به فضاي انتخابات وارد نشود. 

تصمیم گیري در مورد قیمت نان به استانداري ها واگذار شده و به نظر می رسد در برخی استان هاي کشور همانند تهران افزایش
قیمت نان قرار است بسیار بیشتر از 15 یا حتی 20 درصد باشد؛ ابراهیم براتی، رئیس اتحادیه نانوایان مشهد اعلام کرده: «قیمت انواع
نان باید حداقل 30 درصد گران شود. نظر اتحادیه نانوایان مشهد با افزایش 40 درصدي قیمت ها بود، اما دولت با 30 درصد موافقت
کرد.» رئیس اتحادیه نانوایان کرج در اولین اظهارنظر رسمی گفته: «تصویب شده که نرخ انواع نان در استان حدود 50درصد افزایش
یابد.». او تنها مسئول رسمی است که خبر از تصویب افزایش 50 درصدي نرخ نان داده است.به نظر می رسد نرخ مصوب براي افزایش
قیمت در استان تهران نیز حول و حوش همان 50درصد است و با این حساب، گرانفروشی نانوایی ها در ماه هاي گذشته، وجهه قانونی

 
و رسمی پیدا می کند. 

 
ضعف دولت در تامین نیاز مردم و نانوایی ها 

در حال حاضر نانوایی ها به دو مدل یارانه اي و آزادپز پخت می کنند. آزادپز ها نیز هر کدام براي خود نرخی تعیین کرده اند و نان
هاي یارانه اي هم کیفیت کمتري دارند و قدشان نیز آب رفته است. همچنان که شاگرد یکی از نانوا هاي مرکز شهر تهران می گوید:
وزن چانه ها کوچک تر شده است. به عنوان مثال در نرخ نامه رسمی وزن چانه 650 گرم اعلام شده در حالی که وزن چانه هاي نان

 
سنگک در حال حاضر 400 گرم است. 

مردم نیز متوجه کوچک شدن چانه هاي نان هستند و نسبت به گرانی و کوچک شدن قرص هاي نان معترض هستند.در مقابل نانوادار
ها معتقدند هزینه ها از جمله نرخ دستمزد کارگر و هزینه آب و برق افزایش داشته است و نمی توانیم نان را با نرخ دو سال گذشته به
مردم بفروشیم.این در حالی است که علی یزدانی، رئیس انجمن صنفی کارگران خباز استان اصفهان در رابطه با دستمزد کارگران خباز
گفته: چهار سال است دستمزد در هیچ شهري زیاد نشده؛ در ارتباط با ناکافی بودن مزد کارگران خباز هرچه مکاتبه کردیم دولت

 
گوش نمی کند؛ می گویند وضعیت اشتغال خوب نیست و بیکاري است و نمی توان مزد را زیاد کرد. 

او در پاسخ به این سوال که در حال حاضر کارگران خباز چقدر مزد می گیرند، توضیح داده: کارگران خباز در حقیقت، در تامین
حداقل معیشت در مضیقه قرار گرفته اند این کارگران در شهر هاي بزرگ بعضاً حداقل دستمزد را می گیرند، اما در شهر هاي کوچک
کارگرانی داریم که زیرحداقل هم می گیرند.اما در مجموع نمی توان از اصابت تورم به صنف نانوادار ها هم چشم پوشی کرد. این نکته



نشان دهنده ضعف دولت و سیاست هاي حمایتی است که بتواند هم آرد ارزان به دست نانوادار ها برساند و هم از چرخه نظارتی

 
کارآمدي بر کار نانوادار ها استفاده کند که هر نانواداري به صلاح دید خود نان چه به لحاظ قیمت و چه اندازه به دست مردم ندهد. 

مرجع : رویداد 24



تولید و فرآوري گیاهان دارویی سرمایه گذاري پرسود در دل کویر یزد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  229  |  تاریخ: 1400/03/07

به گزارش خبرگزاري فارس از یزد، امروزه اهمیت گیاهان
دارویی و شناساندن نقش حیاتی آن ها در پیشبرد اهداف
ملی، منطقه اي و جهانی براي تحقق سلامت، خودکفایی
دارویی، ایجاد اشتغال و توسعه اقتصادي بر کسی پوشیده

 
نیست. 

از طرفی گیاهان دارویی از ارزش خاصی در علوم زیستی،
پزشکی و دام پزشکی به لحاظ پیشگیري و درمان بیماري

برخوردار است بنابراین در سال هاي اخیر استفاده از گیاهان دارویی در یزد به دلیل اثبات اثرات مفید آن، ارزان بودن، نداشتن اثرات
جانبی و همچنین سازگار بودن با محیط زیست به ویژه سازگاري با شرایط آب و هوایی استان در حال افزایش بوده و فرصت هاي

 
شغلی جدید و گسترده اي را به وجود آورده است. 

 
یزد، کلکسیون گیاهان دارویی 

اکبر شیخ علی شاهی در گفت وگو با خبرنگار فارس از یزد، با اشاره به سازگاري شرایط آب و هوایی استان یزد با کشت گیاهان
دارویی، اظهار کرد: یزد، علی رغم برخورداري از آب و هوایی خشک و کویري، کلکسیونی از گونه هاي متنوع گیاهی را در دلخود جاي
داده به نحوي که بیش از 870 گونه گیاهی که نیمی از آنها از ارزش دارویی و صنعتی برخوردارند، در مراتع، کوهستان ها و بیابان

 
هاي این استان شناسایی شده است. 

مدیر امور باغبانی سازمان جهاد کشاورزي استان یزد با اشاره به کشت 1500 هکتاري گیاهان دارویی در یزد، افزود: کشت گیاهان
دارویی به دلیل کم آبخواه بودن، زودبازدهی و سازگاري با اقلیم کم آب استان یزد و درآمدهاي قابل توجهی که براي بهره برداران این
محصولات داشته به شدت مورد استقبال کشاورزان قرار گرفته و در حال حاضر بیش از سه هزار کشاورز یزدي در زمینه کاشت و
برداشت زعفران، گل محمدي، زیره سبز، انغوزه، زیره سیاه، رزماري، به لیمو، آویشن، نعناع فلفلی، مریم گلی، گل گاوزبان، شاتره،

 
کاسنی و دیگر گیاهان دارویی قابل کشت در استان فعال می باشند. 

 
 توسعه صنعت گیاهان دارویی با حمایت دولت 

وي با اشاره به استقبال سرمایه گذاران از حوزه فرآوري گیاهان دارویی، اظهار کرد: در سطح استان یزد واحدهاي فرآوري متعددي در
حوزه هاي عرق گیري، صابون سازي، رنگ سازي و بسته بندي فعال بوده و سازمان جهاد کشاورزي استان نیز تسهیلات مناسبی براي

 
افرادي که علاقه مند به فعالیت در حوزه هاي فرآوري این محصولات باشند در نظر گرفته است. 



شیخ علی شاهی با بیان این که در چهار سال آینده سطح زیرکشت گیاهان دارویی در یزد به دو هزار و 200 هکتار و تولید آن به هزار
و 300 تن  می رسد، خاطرنشان کرد: کشت و توسعه زیرکشت گیاهان دارویی نه تنها در صرفه جویی آب کمک می کند بلکه درآمد
خوبی هم براي کشاورزان و بهره برداران استان به همراه دارد؛ بنابراین با حمایت دولت طرح توسعه و افزایش سطح زیرکشت گیاهان

 
دارویی با پرداخت تسهیلات به متقاضیان و بهره برداران این بخش همچنان ادامه دارد. 

مدیر امور باغبانی سازمان جهاد کشاورزي استان یزد در ادامه تصریح کرد: سال گذشته 27 نفر متقاضی براي اخذ 130 میلیارد ریال
وام براي کشت گیاهان دارویی به بانک عامل معرفی شدند. امسال نیز بدون هیچ محدودیتی میزان پرداخت وام قرض الحسنه به

 
متقاضیان براي تأمین اعتبار و سرمایه در گردش پنج ساله پرداخت می شود. 

شیخ علی شاهی خاطرنشان کرد: این نوع وام با یک سال تنفس و یک سال مشارکت، براي کشت 15 رقم گیاهان دارویی چندساله
شامل زعفران، گل محمدي، به لیمو، آویشن، نعناع فلفلی، مریم گلی، گل گاوزبان، شاتره، کاسنی، زیره و سایر محصولات که به صورت

 
دیم و آبی کشت می شود، پرداخت می گردد. 

ایجاد فرصت هاي مناسب سرمایه گذاري جهت تولید بیشتر گیاهان دارویی در بخش کشاورزي حائز اهمیت بوده و لازمست در زمینه
فرآورده هاي مختلف تولید این گیاهان به خصوص در استان یزد، تحقیقات گسترده اي انجام شود تا روند رو به رشد و توسعه گرایش
به صنعت تولید و فرآوري گیاهان دارویی تداوم یابد چرا که شرایط جغرافیایی و آب و هوایی استان و امکان رویش اکثر گیاهان

 
دارویی در آن فرصتی طلایی را در پیش روي یزد قرار داده و لازم است از آن به بهترین نحو ممکن استفاده شود. 

بنابراین کشت گیاهان دارویی و تولید فراورده هاي آن می تواند به عنوان یک ضرورت ملی براي استان یزد و در چارچوب یک برنامه

 
مشخص، خودکفایی دارویی، اشتغال و توسعه بخش کشاورزي را به دنبال داشته باشد. 

انتهاي پیام/ ج



نقدینگی کشور صرف دلالی و سوداگري می شود

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  230  |  تاریخ: 1400/03/07

نامزد انتخابات ریاست جمهوري سیزدهم با بیان اینکه نقدینگی موجود در کشور صرف دلالی و سوداگري می شود نه تولید،
گفت: اگر نقدینگی به سمت تولید هدایت نشود، تبدیل به سیل بنیان کن خواهد شد.

نامزد انتخابات ریاست جمهوري سیزدهم با بیان اینکه
نقدینگی موجود در کشور صرف دلالی و سوداگري می
شود نه تولید، گفت: اگر نقدینگی به سمت تولید هدایت

 
نشود، تبدیل به سیل بنیان کن خواهد شد. 

به گزارش خبرنگار مهر، حجت الاسلام سید ابراهیم رئیسی
نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري پس از
ضبط برنامه رادیویی در جمع خبرنگاران با بیان اینکه
دولت ما دولت تحول و دولت مردمی خواهد بود، گفت:

 
دولت ما براي تحقق این تحول، به مردم نقش خواهد داد. 

رئیسی گفت: این تحول به گونه اي نیست که دولتمردان در اتاق دربسته بنشینند و براي بخش هاي مختلف برنامه بریزند. مردم باید

 
در این دولت نقش آفرینی کنند. 

وي محور تحول در دولت خود را عدالت اقتصادي عنوان کرد و گفت: محور تحول ما در حوزه اقتصاد، عدالت اقتصادي است. به عنوان
مثال در زمینه تخصیص تسهیلات باید عدالت وجود داشته باشد. آنچه همه نگران آن هستند، اینکه چرا تسهیلات به تولیدکننده نمی

 
رسد. 

نامزد انتخابات ریاست جمهوري سیزدهم گفت: مگر ما نمی گوئیم افزایش نقدینگی؟ این نقدینگی کجاست که اغلب تولیدکنندگان و

 
کارخانجات فریاد می زنند که ما کمبود نقدینگی داریم. معلوم است که این نقدینگی جاي دیگري غیر از تولیدکننده می رود. 

رئیسی گفت: نقدینگی موجود در کشور صرف دلالی و سوداگري می شود نه تولید. اگر نقدینگی به سمت تولید هدایت نشود، تبدیل

 
به سیل بنیان کن خواهد شد. 

وي با تاکید بر اینکه برنامه ریزي ما این است که نقدینگی به سمت تولید بیاید، گفت: در این شرایط دیگر افزایش نقدینگی نگران
کننده نیست و موجب رونق تولید می شود و فعال شدن تولید نیز می تواند به افزایش اشتغال کمک کند.



نرخ فرزندآوري در ایران نزدیک به دایره تله

منبع: پارسینهشماره خبر:  231  |  تاریخ: 1400/03/07

عضو گروه جمعیت شوراي عالی انقلاب فرهنگی اظهار کرد با ادامه روند فعلی، نرخ باروري در کشور در سال 1415 از صفر
هم عبور می کند و به زیر صفر خواهد رسید.

محمدولی علیئی در مورد الزامات سیاست هاي جمعیتی در دولت آینده با بیان اینکه بحث جمعیت در نظام هاي جمعیتی

 
سنتی مطرح نبوده گفت: در گذشته که میزان مرگ و میر و میزان موالید بسیار بالا بود لذا جمعیت هم موضوعیتی نداشت. 

وي افزود: با توجه به اینکه افراد در دنیاي صنعتی و مدرنیته امروز به دلیل اشتغال و هزینه هاي فرزند، فرصتی براي تربیت فرزندان
ندارند لذا براي این موضوع و توزیع جمعیت باید راهکارها و برنامه هاي علمی ارائه داده شود درغیراین صورت دچار بحران خواهیم

 
شد. 

عضو گروه جمعیت شوراي عالی انقلاب فرهنگی خاطرنشان کرد: از سال 1365 که نرخ موالید در کشورمان بالا بود سیاست هاي
کنترل جمعیت انجام شد تا یک تعدیل جمعیتی صورت گیرد اما متاسفانه این سیاستهاي باطل و غلط تا به امروز ادامه پیدا کرده و

 
متأسفانه یک عده غیرکارشناس هم آدرس غلط می دادند که سالخوردگی جمعیت هیچ اشکالی ندارد. 

علیئی با اعلام اینکه نرخ فرزندآوري در ایران به 1.67 رسیده و نزدیک به دایره تله قرار گرفته گفت: ما باید سیاست هاي جمعیتی را

 
به ویژه از نظر اجتماعی و فرهنگی فرهنگ سازي و اجرایی کنیم و پیامدهاي سالخوردگی جمعیت را براي خانواده ها تبیین کنیم. 

این استاد دانشگاه تصریح کرد: اگر نرخ باروري را با روند ادامه دهیم قطعاً در سال 1415 نرخ جمعیت کشورمان از صفر هم عبور می

 
کند و به زیر صفر خواهد رسید. 

وي درمورد تجربه کشورهایی که در حوزه جمعیتی وضعیتی مشابه ایران دارند گفت: روند باروري در کشورهایی مانند ژاپن، ایتالیا و
کل کشورهاي اروپایی زیر خط جانشینی قرار دارد و براي این موضوهع برنامه ریزي و هزینه می کنند. مثلاً کشور فرانسه که در یک
دوره 10 ساله با هزینه بسیار بالا و اختصاص 4.7 دهم تولید ناخالص ملی براي اصلاح جمعیت، نرخ موالید را موقتاً به 2.01 صدم

 
درصد افزایش داد که البته باز هم موفق به حفظ این نرخ نشد. 

علیئی که در یک برنامه رادیویی صحبت میکرد، پرداخت دائمی مشوق هاي اقتصادي و حمایت هاي مالی مانند معافیت مالیاتی،
مسکن ارزان قیمت و پرداخت یارانه نقدي در دوران بارداري و شیردهی را از جمله سیاست هاي این کشورها براي افزایش فرزندآوري

 
عنوان کرد و افزود: برخی کشورها براي خانواده هاي پرجمعیت حتی تورهاي گردشگري هم برگزار می کنند. 

عضو گروه جمعیت شوراي عالی انقلاب فرهنگی با بیان اینکه بیشتر سریال ها و رسانه ها در بیست سال اخیر در راستاي تشویق مردم
به تجرد و فرزندان کمتر اقدام کردند گفت: اخیراً این موضوع الزام شده که سیاست هاي افزایش جمعیت در برنامه ها و سریالها لحاظ

 
شود. 



استاد دانشگاه سهم عوامل اقتصادي را در کاهش نرخ فرزندآوري پایین تر از عوامل فرهنگی و اجتماعی دانست و گفت: افزایش درآمد
خانواده ها و اشتغالزایی الزاماً منجر به فرزندآوري نخواهد شد چراکه اگر اینطور بود الان غربی ها بیشتر از الان صاحب فرزند بودند لذا
مهمتر از همه این مسائل، گفتمان سازي ترویج فرزندآوري درون خانواده هاست. به عبارت دیگر دولت در گام نخست باید تسهیلاتی
را فراهم کند تا خانواده ها دغدغه هاي اولیه اقتصادي را نداشته باشند و بعد هم در این مورد به صورت کاملاً جدي فرهنگ سازي

کند.



ربیعی: در 4 سال آینده به سیاست رفاهی صدقه اي بازمی گردیم

منبع: پارسینهشماره خبر:  232  |  تاریخ: 1400/03/07

سخنگوي دولت در اظهاراتی گفت: در دوره بعد به سمت سیاست هاي رفاهی صدقه اي رفتیم؛ که این هم یک دوره است که
منزلت را نمی بینیم. پیش بینی می کنم که در آینده سیاسی ایران و به طور غلیظی در چهار سال آینده به سیاست رفاهی

صدقه اي بازگشت خواهیم کرد و این سیاست به طور جدي در نیمه دوم 1400 و 1401 دنبال خواهد شد.

به گزارش پارسینه، علی ربیعی، سخنگوي دولت در اختتامیه همایش ملی «ایران 1400: رفاه و تأمین اجتماعی» گفت: سیاست
رفاهی در کشور هاي توسعه یافته و در کشور هاي در حال گذار از تفاوت هاي بنیادین برخوردار است. سیاست رفاهی در کشور هاي

 
درحال گذار که ایران هم از جمله آن هاست ابعاد مختلفی دارد و داراي پیچیدگی هاي خاصی است. 

وي با بیان اینکه ابتداي شکل گیري نظام رفاهی در کشور هاي توسعه یافته مقابله با سوسیالیسم رو به رشد در اروپا و اولین جرقه
هاي رشد نظریه هاي بیسمارکی است، افزود: در همان دوران به نحوي نظریه اولیه تامین اجتماعی، نه به عنوان یک نظریه انسان

 
دوستانه بلکه بر اساس نظریه ایجاد ثبات شکل می گیرد و نظریه رفاه، بخشی از نظریه ثبات در نظام سرمایه داري است. 

ربیعی گفت: در ادامه کشور هاي توسعه یافته از این مرحله تاریخی عبور می کنند و سیاست رفاهی به منزله بخشی از اداره و
حکمرانی جامعه مورد تنازع گروه هاي فکري مختلف قرار می گیرد و یک سیر تطور سیاست هاي رفاهی را در کشور هاي در حال

 
توسعه می بینیم. 

وي ادامه داد: در کشور هاي در حال گذار از نظر تاریخی هنوز مرحله ثبات طی می شود منتها این بار نه در مقابل یک نظریه
مارکسیستی شالوده شکن، بلکه در کشور هاي در حال گذار نظریه رفاه را از چند جنبه مدنظر قرار می دهیم که یکی بحث ثبات

 
است. 

رئیس مرکز بررسی هاي استراتژیک ریاست جمهوري، گفت: حکمرانی در کشور هاي جهان سوم براي ایجاد ثبات و امنیت خودش
نیازمند نظریه رفاهی است. وجه دیگر وجه کنش هاي سیاسی است یعنی بخشی از نظریه هاي رفاهی در کشور هاي در حال گذار از

 
جمله در کشور ما مبتنی بر بی سامانی سیاسی و رقابت در بی سامانی سیاسی است. 

وي افزود: در کشور هایی که بی سامانی سیاسی وجود دارد و ما هم از این دسته هستیم چالش ها و رقابت هاي سیاسی هم در این

 
حوزه قرار می گیرد. در واقع سیاست رفاهی به عنوان کنش سیاسی درنظر گرفته می شود. 

ربیعی تصریح کرد: مهم است که بدانیم اولا از چه منظري به سیاست رفاهی بنگریم؟ آیا از منظر امنیت می نگریم یا از منظر یک
کنش سیاسی؟ آنچه باید ابتدا در سیاست گذاري رفاهی مشخص شود این است که بدانیم سیاست گذاري رفاهی بخشی از توسعه و

 
رشد جامعه و دیدگاه هاي عدالت گونه در دل نظریه هاي توسعه است. 

ربیعی با بیان اینکه به طور کلی وقتی سیاست رفاهی را به عنوان یک سیاست عدالت نگر می بینید که لازمه سیاست هاي توسعه و
حتی مقوم آن است، زاویه نگاهی است که حقوق و حق جامعه و بخشی از سیاست گذاري توسعه محسوب می شود، گفت: این



جایگاه، جایگاه ورود درست به سیاست هاي رفاهی است. باید بپذیریم که منهاي سیاست هاي رفاهی، اداره جوامع ممکن نیست و

 
توسعه ها، توسعه هاي مصیبت باري خواهند بود. 

دستیار ارتباطات اجتماعی رئیس جمهور در ادامه به تبیین پیشینه سیاست گذاري رفاهی در ایران در سه دوره پرداخت و گفت: یک
دوره، دوره اوایل انقلاب است که نمی توان گفت در آن دوره دیدگاه و نظریه خاصی وجود داشته است؛ ریشه انقلاب، عدالت بوده است
و اساسا همه دیدگاه ها و نظریه ها در دل نظریه انقلاب حل شده بود. یک گرایش عمومی هم وجود داشته که رسیدگی به مستضعفان

 
است، ولی حاوي برنامه و سیاست عملی نیست و یک آرمان است. سیاست هاي رفاهی در اوایل انقلاب بیشتر آرمان است. 

ربیعی افزود: در دوران بعد از جنگ، جامعه مطالبه گر می شود و با نوعی سیاست رفاهی تور مواجه هستیم. نمیخواهم اسمش را
سیاست رفاهی جبرانی بگذارم، ولی لفظ تور را مخصوصا به کار می برم. این تعبیر را از رئیس سازمان برنامه وقت، وام گرفته ام به این

 
معنا که عده اي از کشتی توسعه به بیرون پرتاب شده بودند که قرار بود تور پهن کنیم و آن ها را بگیریم. 

وي افزود: بعد دوره اصلاحات رفتیم به سمت نظریه پردازي هاي رفاهی و به یک صورت عبور از دیدگاه هاي جبرانی به سمت

 
سیاستگذاري ها حرکت کردیم. اقداماتی نیز انجام دادیم. برچسبی براي این دوره نمی توانم بزنم. 

سخنگوي دولت ادامه داد: در دوره بعد به سمت سیاست هاي رفاهی صدقه اي رفتیم؛ که این هم یک دوره است که منزلت را نمی
بینیم. پیش بینی می کنم که در آینده سیاسی ایران و به طور غلیظی در چهار سال آینده به سیاست رفاهی صدقه اي بازگشت

 
خواهیم کرد و این سیاست به طور جدي در نیمه دوم 1400 و 1401 دنبال خواهد شد. 

وي با طرح این سوال که چه سیاست رفاهی را مطلوب می دانیم؟ گفت: سیاست رفاهی مبتنی بر دیدگاه ایجاد عدالت اجتماعی و

 
برقراري فرصت برابر براي همه ایرانیان که باید منجر به توانمند کردن همه مردم شود مدنظر است. البته یک جدال نظري بود. 

دستیار ارتباطات اجتماعی رئیس جمهور گفت: آنچه امروز لازم است دنبال کنیم سیاست رفاهی مبتنی بر توانمندسازي است و در
این مسیر باید سیاست گذاري چند بعدي را دنبال کنیم و آن را در کنار سیاست هاي رشد کشور ببینیم. توسعه را باید طوري تعریف
کنیم که رشد و رفاه هر دو در آن دیده شوند. در عین حال ما نمیتوانیم در کشور هاي در حال گذار، ثبات را درنظر نگیریم. تا اندازه

 
اي متاثر از ثبات هستیم. اگر تصمیم درستی براي حامل انرژي بگیریم نمی توانیم ثبات را نبینیم. 

رئیس مرکز بررسی هاي استراتژیک ریاست جمهوري افزود: چون سیاست هاي رفاهی توانمندساز دراز مدت هستند دولت ها ناچار
می شوند به سیاست هاي رفاهی ثبات ساز برگردند. اشکالی وجود ندارد، اما باید آگاهانه بدانیم که سیاست رفاهی را تا چه اندازه در

 
جهت اصلاحات ساختاري جلو ببریم، ولی توانمندسازي را هم فراموش نکنیم. 

وي گفت: از طرفی دیگر، چون کشور هاي در حال گذار مدام دچار تلاطم هاي ناامنی هستند خیلی خیال پردازانه است که فکر کنیم

 
ما به سیاست ناب توانمندسازي می رسیم. 

وي با تاکید بر این که الزامات سیاست رفاهی که مدنظر من است رشد فراگیر، اشتغال فراگیر و توانمندکردن است، اظهار کرد: رفاه،
توسعه و ثبات سه ضلعی هستند که نیاز داریم. رشد و رفاه باید ذیل توسعه تعریف شوند. دادن فرصت برابر اجتماعی و توزیع عدالت

 
در دراز مدت از ناامنی جلوگیري می کند. 



ربیعی افزود: تعدادي معتقد بودند که براي اشتغال باید سرمایه گذاري صورت گیرد تا رشد ایجاد شود، اما ما معتقدیم باید به سمت
اشتغال فراگیر رفت؛ رشدي که از همه آحاد باشد. نمونه تعریف اشتباه از اشتغال در تبصره 18 است که نشان می دهد دیدگاه درستی

 
در این زمینه وجود نداشت. 

ربیعی با بیان اینکه سیاست صدقه اي، شیرین است و جامعه به لایک و هورا می رسد گفت: متاسفانه جامعه ما به شدت جامعه لایکی
و هورایی شده است. هورایی بودیم، لایکی هم شده ایم. ما نیاز داریم که این سه ضلع رفاه، توسعه و ثبات را جلو ببریم. سیاست رفاهی
پیچیده است، چون ذینفعان متعدد دارد و سیاست رفاهی نمی تواند بخشنامه اي باشد. سیاست رفاهی صدقه اي که فرق می کند و

 
پول پاشی است. 

وي افزود: دومین مسئله ما روش اجراي سیاست است، در حوزه سیاست گذاري رفاهی، تشخیص مسئله یک مولفه بسیار بنیادین
است. شناخت مسئله شرط اساسی است و اولین گام آن برخورداري از یک پایگاه اطلاعات است. هیچ سیاست رفاهی بدون پایگاه
اطلاعاتی جلو نمی رود. زحمت زیادي براي پایگاه اطلاعات رفاه ایرانیان کشیده شد و هنوز هم مقاومت هایی وجود دارد و نگرانم از

 
مرداد امسال این پایگاه که این همه برایش زحمت کشیدیم دیگر دیده نشود. 

ربیعی افزود: میان ساخت و ساز و سازوکار تفاوت وجود دارد. پروژه هاي فنسی و اجتماعی با همدیگر متفاوت هستند. در میدان
انقلاب فنس میکشید و یک تندیس بالا می آید، در بیابان فنس می کشید و یک موشک شلیک می شود، اما سیاست هاي اجتماعی
سیاست فنسی نیستند و دشوار و سخت است و ذینفعان متعدد دارد که باید رشد کنند. سیاست رفاهی صدقه اي، سیاست فنسی

 
است. 

دستیار ارتباطات اجتماعی رئیس جمهور تاکید کرد: هیچ سیاست رفاهی را بدون درگیرکردن نخبگان سیاست گذاري و جامعه

 
مخاطب نمی توانیم به جلو ببریم. 

ربیعی با ابراز نگرانی از وعده هاي انتخاباتی گفت: با انتخابات کم فروغی که خواهیم داشت ناچار از سیاست گذاري هاي رفاهی صدقه

 
اي براي جبران ایجاد راي استفاده خواهد شد. 

وي افزود: من معتقدم که در بحث اجتماعی گشایش هایی ایجاد خواهد شد و سیاست هاي رفاهی صدقه اي به شدت گسترش خواهد
یافت؛ چون سیاست رفاهی توانمندساز نیازمند سرمایه اجتماعی بالاست و نیازمند اعتماد به این نوع سیاست هاست.



طرح رشته هاي جدید از سوي 5 دانشگاه برتر ایران

منبع: خوزناشماره خبر:  233  |  تاریخ: 1400/03/07

 
رئیس کمیسیون همگرایی وزارت بهداشت از ایجاد رشته هاي مشترك در 25 دانشگاه از وزارت هاي علوم و بهداشت خبر داد. 

ایسنا:در نشست "برگزاري دوره مشترك کنسرسیوم پنج دانشگاه برتر ایران"(STIUC) که امروز پنج شنبه، 6 خرداد در دانشگاه علوم

 
پزشکی و خدمات درمانی تهران برگزار شد، دانشگاه هاي عضو، رشته هاي پیشنهادي خود را ارائه دادند. 

در ابتداي نشست برگزاري دوره مشترك مشترك کنسرسیوم پنج دانشگاه برتر ایران، دکتر رامین کردي، معاون بین الملل دانشگاه
علوم پزشکی تهران اظهار کرد: در ابتدا کار ما همکاري با دانشجویان خارج از کشور بود اما به این نتیجه رسیدیم که باید در ابتدا در
این رابطه تمرین کنیم و این تمرین باید با دانشجویان داخلی شروع می شد. با تشکیل کنسرسیوم پنج دانشگاه برتر ایران، کارهاي

 
خوبی در این کنسرسیوم انجام شد. 

اگر ما نتوانیم با دانشگاه هاي ایران، صنعتی شریف، تهران و امیرکبیر کارهاي مشترك انجام دهیم، پس با دانشگاه هاي خارجی نیز

 
نمی توانیم . 

 
پارك هاي علم و فناوري در اختیار دانشگاه ها باشند 

در ادامه دکتر محمد جوان، رئیس کمیسیون همگرایی وزارت علوم اظهار کرد: مسئله همگرایی سال هاي زیادي است که مورد توجه

 
قرار گرفته است. در اولین سطح آن، زمانی مسئله رشته هاي بین رشته اي مطرح می شد و حرکات خوبی در این زمینه انجام شد. 

وي ادامه داد: باید رشته ها کنار هم بمانند و پیشرفت هاي خوبی را منجر شوند. همگرایی در آموزش نیز نیاز به تحلیل مسائل جامعه

 
دارد و وزارت هاي علوم و بهداشت باید در کنار هم قرار گیرند و در جهت ارتقاي کشور گام بردارند. 

جوان افزود: در وزارت علوم، پارك هاي علم و فناوري پیشرفت هاي خوبی داشته اند . دستگاه ها نیز باید از پارك ها استفاده کنند و

 
علاوه بر آن، پارك هاي علم و فناوري در اختیار دانشگاه ها باشند. 

وي خاطرنشان کرد: در آیین نامه هاي جدیدي که ابلاغ شده نیز اعضاي هیات علمی وزارتخانه ها می توانند به وزارتخانه ي دیگر
بروند و همکاري هاي مشترك شکل دهند. این کنسرسیوم اتفاق خوبی است که دانشگاه ها در کنار هم باشند. البته ما باید این را هم

 
مورد توجه قرار دهیم که دانشگاه هاي بزرگ شهرهاي دیگر نیز می توانند در این کنسرسیوم قرار گیرند. 

 
در بحث فناوري، رشته هایی باید مجددا همگرایی شوند 

دکتر رضایت، رئیس کمیسیون همگرایی وزارت بهداشت نیز در این رابطه گفت: همگرایی در حوزه علمی، سیاسی و فناوري، باید در
نهایت مشکلات جامعه را حل کند که این نیازمند ساختارهایی است. بنابراین به نظر می رسد این امر نیازمند ریل گذاري است.



 
بخشی از این ریل گذاري نیز با رشته هاي میان رشته اي حاصل می شود. 

وي ادامه داد: در رویکردهاي همگرایی، تجربیات قبلی شامل تک رشته اي ها بود ولی پس از آن با ادغام رشته ها و ایجاد رشته هایی

 
مانند بیوشیمی و زیست فناوري ایجاد شد. 

 
رئیس کمیسیون همگرایی وزارت بهداشت افزود: به نظر می رسد در بحث فناوري، رشته هایی نیاز مجدد به همگرایی دارند. 

وي در نهایت تصریح کرد: از زمانی که دبیرخانه هاي وزارت علوم و بهداشت با هم دبیرخانه مشترك ایجاد کردند، 25 دانشگاه از

 
وزارت هاي علوم و بهداشت با هم رشته هاي مشترك ایجاد کردند. 

 
باید در کشور بازار آزاد دانش ایجاد کنیم 

در بخش بارش افکار نشست مشترك کنسرسیوم 5 دانشگاه برتر ایران، هیات هاي نمایندگی دانشگاه هاي عضو کنسرسیوم نیز

 
توضیحات خود را ارائه کردند. 

در این بخش، دکتر امیرعلی سهراب پور، معاون آموزشی دانشگاه علوم پزشکی تهران اظهار کرد: ما با ورود دانشگاه هاي دیگر به این
کنسرسیوم مخالفیم. امروز در دنیا، در دانش به سمت غیرمرکزي کردن دانش می رویم. در حال حاضر بازار آزاد دانش به جریانی

 
تبدیل شده که حتی در فتح مریخ هم دیده می شود. ما نیز باید در کشور بازار آزاد دانش درست کنیم. 

وي ادامه داد: ما باید کارگزار استعدادها باشیم. براي گردآوري استعدادها در کنار هم، سیاستمداران باید خودشان از بهترین استعدادها
باشند و سرمایه اجتماعی داشته باشند. مدیران دانش در وزارت هاي علوم و بهداشت باید نقطه تماس باشند و استعدادها را کنار هم

 
جمع کنند. 

سهراب پور تصریح کرد: آمریکا، آمریکاست چون دانش بنیان است. آنها به حرف دانشمند گوش می کنند، نه اینکه به او امر و نهی

 
کنند. 

 
ما در مجموعه تصمیمات خود باید قوانین را بازنگري کنیم 

دکتر سید حسین حسینی، معاون آموزشی دانشگاه تهران نیز گفت: دانشگاه می تواند محور خوبی براي همه حوزه ها باشد. در موضوع
همگرایی نیز، یک موضوع، بحث تبدیل و تسهیل رشته ها است و به نظرم، ما در مسئله فراهم کردن شرایط آموزش دانشجویان در

 
حوزه هاي بین رشته اي، غفلت کرده ایم. 

وي ادامه داد: ما در دانشگاه تهران، تجربه اي را آغاز کرده ایم که در بخشی از آن، دانشجو می تواند یک ششم برنامه درس هاي
عمومی از رشته هاي دیگر کسب کند. در بحث بین رشته اي، اصلاح مقررات و ایجاد مشوق ها براي فعالیت هاي بین رشته اي از

 
اهمیت بالایی برخوردار است. 

معاون آموزشی دانشگاه تهران با بیان اینکه ما در مجموعه تصمیمات خود باید قوانین را بازنگري کنیم، خاطرنشان کرد: ضرورت دارد
که براي این کنسرسیوم، با توجه به جایگاه این دانشگاه ها مجوزهاي خاص گرفته شود و اختیارات شوراهاي برنامه ریزي و گسترش



وزارت هاي علوم و بهداشت براي مدتی، براي این دانشگاه ها تحفیظ شود. دانشگاه هاي ما می توانند با اختیارات ویژه، از ظرفیت هاي

 
خود استفاده کنند. 

 
پیشنهاد رشته هاي میان رشته اي از جانب 5 دانشگاه برتر کشور 

در ادامه ، دکتر سید محمد حسین کریمیان، معاون آموزشی دانشگاه صنعتی امیرکبیر نیز اظهار کرد: دانشگاه امیرکبیر از کار مشترك
حمایت می کند. کار مشترك تحت هر شرایطی از کار انفرادي بهتر است. ما نیز در دانشگاه صنعتی امیرکبیر، از سال هاي قبل،

 
کارهاي مشترك را آغاز کرده ایم. کار مشترك هم افزایی خواهد داشت و فضاي جدیدي را براي دانشجویان فراهم می کند. 

وي ادامه داد: ما در سال در بازنگري دروس کارشناسی، بسته هاي 15 واحدي اختیاري رشته ها را تعریف کردیم و پنج رشته را براي
کار مشترك در این کنسرسیوم اولویت بندي کردیم که شامل رشته هاي مهندسی صنایع-سیستم هاي سلامت، مهندسی پزشکی-

 
مهندسی توانبخشی، مهندسی پلیمر-بیوپلیمر، مهندسی مکاترونیک و مهندسی هسته اي-پرتوپزشکی می شود. 

رشته هاي پیشنهادي دانشگاه تهران که از سوي دکتر حریریان، رئیس مرکز آموزش زیست مواد دانشگاه تهران و دکتر ضرغامی عضو
هیات علمی دانشکده مهندسی شیمی دانشگاه تهران ارائه شد، شامل :بیوتکنولوژي، مهندسی پزشکی، مهندسی پزشکی باز ساختی،

 
مهندسی پزشکی بیو مکانیک، نانوتکنولوژي، فاماسیوتیکس، مهندسی بافت است. 

دکتر عبدالرضا سیم چی، مدیر امور بین الملل دانشگاه صنعتی شریف نیز رشته هاي پیشنهادي این دانشگاه را اینگونه عنوان کرد:
فناوري هاي همگرا در علوم نانو، مهندسی اعضاي بدن، علوم اعصاب و مهندسی مغز و اعصاب، رباتیک پزشکی و بیومکانیک، فیزیک

 
پزشکی. 

دکتر حسین قنبري، رئیس دانشکده فناوري هاي نوین پزشکی دانشگاه علم پزشکی تهران نیز رشته هاي پیشنهادي این دانشگاه در
این کنسرسیوم را به شرح ذیل اعلام کرد: دکتري تخصصی برنامه آموزشی زیست مواد (Biomaterials)، دکتري تخصصی برنامه
آموزشی نظارت بر تجهیزات پزشکی (Medical Device Regulatories)، دکتري تخصصی برنامه آموزشی علم داده ها در
Medical) و دکتري تخصصی برنامه آموزشی نانوفناوري پزشکی (Data science in medicine) پزشکی

 
 .(nanotechnology

رشته هاي پیشنهادي دانشگاه علوم پزشکی ایران که از سوي دکتر مهدي مقتدائی، معاون بین الملل این دانشگاه مطرح شد، شامل
رشته هاي : رباتیک جراحی، علوم داده هاي بهداشتی، مهندسی سیستم بهداشت، کارآفرینی زیست، فناوري توانبخشی، روانشناسی

شناختی، هوش مصنوعی و فلسفه پزشکی می شود.



انتظار از رئیس جمهور آینده بهبود وضعیت اقتصاد ملی است/ انتخابات پیچیده

با چالش هاي جدید

منبع: اتحاد خبرشماره خبر:  234  |  تاریخ: 1400/03/07

اتحادخبر-ساناز دانشگر: خرداد 1400 بوي انتخاباتی دارد و جناح ها و طیف هاي سیاسی هر کدام در تکاپوي معرفی، تبلیغ و
آماده شدن براي این انتخابات هستند. بر همین مبنا خبرنگار اتحاد خبر نگرخواهی با موضوع انتخابات ریاست جمهوري انجام

داده که شما را به خواندن نظرات آقاي محمد مهدي علی پور عضو شوراي مرکزي ...

اتحادخبر-ساناز دانشگر: خرداد 1400 بوي انتخاباتی دارد و جناح ها و طیف هاي سیاسی هر کدام در تکاپوي معرفی، تبلیغ و
آماده شدن براي این انتخابات هستند. فضاي انتخاباتی بر روزنامه ها و رسانه ها و بیشتر فضاي مجازي حاکم است. کنش هاي
سیاسیون در آستانه انتخابات نیز تا حدودي آغاز شده و فضا را براي انتخابات ریاست جمهوري و شوراي اسلامی شهر و روستاها آماده
کرده است. امسال سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري و همچنین ششمین دوره شوراهاي اسلامی شهر و روستاها قرار است

 
29 خرداد برگزار شود. 

بر همین مبنا خبرنگار اتحاد خبر نگرخواهی با موضوع انتخابات ریاست جمهوري با محوریت چند پرسش از صاحب نظران در این
زمینه انجام داده که شما را به خواندن نظرات آقاي محمد مهدي علی پور فعال سیاسی و عضو شوراي مرکزي حزب نداي ایرانیان در

 
استان بوشهر دعوت می کنیم. 

 
حضور مردم در انتخابات 1400 را چند درصد پیش بینی می کنید؟ 

- میزان مشارکت را نمی توان الان قطعی اعلام کرد و بستگی به تایید صلاحیت نامزدها دارد که چه کسانی هستند و شرایط به کدام

 
سمت خواهد رفت و از طرفی مناظرات هم در میزان مشارکت قطعا موثر است. تا اینجاي کار میزان مشارکت بنظرم 40 درصد است. 

 
انتظارات شما از رئیس جمهور آینده ایران چیست؟ 

- انتظار همه ي جامعه بنظرم بهبود وضعیت اقتصاد ملی است و در زیرشاخه هاي آن مثل اشتغال و معیشت؛ ولی خب بحث رفع
تحریم ها و رویکرد سیاست خارجی دولت آینده هم بسیار مهم است و به نظرم توقع این است که تلاش براي ادامه مسیر تعاملی در

 
عین حفظ قدرت ملی است. 

 
چه اتفاقی باعث می شود مردم حضور بهتري در انتخابات داشته باشند؟ 

- عوامل متعددي در میزان مشارکت تاثیرگذار است بعنوان مثال شرایط وضع موجود کشور / تکثر نامزدها با گرایش هاي مختلف/

 
نقش رسانه ها در ایجاد موج آفرینی خصوصا صدا و سیما با رویکرد فراجناحی/ گفتمان برنامه محور نامزدها 

 
روند بررسی صلاحیت ها در شوراي نگهبان را چگونه ارزیابی می کنید؟ 

- از نظر من شرایط فعلی بیانگر مشارکت بالا نیست. برخی طیف ها نامزد حداکثري خود را ندارند ولی بصورت حداقلی نماینده اي
دارند که مسبوق به سابقه هم می باشد و به گمانم انتخابات پیچیده اي باچالش هاي جدید در پیش داریم و احتمال می رود طی

روزهاي آینده حداقل یک نفر به این جمع اضافه شود و شرایط رقابتی تر شود.



 پیگیري تولید و بکارگیري 20 هزار پابند الکترونیکی تا پایان سال

منبع: ایلناشماره خبر:  235  |  تاریخ: 1400/03/07

 رئیس سازمان زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی در سفر به بوشهر گفت: تا پایان سال ، زمینه تولید و بکارگیري 20 هزار
پابند الکترونیکی براي زندانیان با هدف کاهش آسیب هاي زندان و خانواده زندانی فراهم می شود

 رئیس سازمان زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی در سفر
به بوشهر گفت: تا پایان سال ، زمینه تولید و بکارگیري 20
هزار پابند الکترونیکی براي زندانیان با هدف کاهش آسیب

 
هاي زندان و خانواده زندانی فراهم می شود 

به گزارش ایلنا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی سازمان زندان
ها و اقدامات تامینی و تربیتی کشور، محمد مهدي حاج
محمدي در گفت وگو با خبرنگاران در بوشهر افزود: با

استفاده از پابند الکترونیکی به دنبال کاهش مدت حضور زندانیان در محیط زندان و کاهش آسیب هاي مرتبط با خانواده زندانیان و

 
مراقبت از آنها هستیم. 

وي افزود: به دنبال تغییر نوع رفتار زندانیان به منظور اصلاح آنها هستیم و در این راه سعی می کنیم با جلب اعتماد زندانیان از این

 
مسیر کم هزینه براي دستیابی به این اهداف عالیه استفاده کنیم. 

حاج محمدي ادامه داد: صرفا به دنبال نگهداري زندانیان در زندان نیستیم و سعی ما این است که احیاء، نجات، توانمندي و بازسازي

 
زندانیان در کنار توجه جدي به خانواده هاي انها را دنبال کنیم. 

وي بیان کرد: البته همیاري و کمک مردم در بخش مسئولیت هاي اجتماعی، براي احیاء و مراقبت از زندانی و خانواده هاي آنها

 
ضروري است. 

رئیس سازمان زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی با اشاره به راه اندازي پویش پنجره فولاد در کشور گفت : در قالب این پویش و با

 
عشق به امام رضا (ع)، همه آحاد جامعه می توانند ماهانه مبلغ هشت هزار تومان به قصد حمایت از خانواده زندانیان پرداخت کنند. 

حاج محمدي در بخشی دیگر از سخنانش با اشاره به موضوع اشتغال زندانیان گفت: یکی از مهمترین نگرش و تفکر ها در سازمان
زندان ها و اقدامات تربیتی موضوع حرفه آموزي و ایجاد استغال است که اکنون، 54 درصد از زندانیان واجد شرایط مشغول به کار و

 
اشتغال هستند. 

 
وي ادامه داد: امسال بنا داریم آمار اشتغال زندانیان کشور را با کمک بخش خصوصی، به 80 درصد ارتقاء دهیم. 



رئیس سازمان زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی با اشاره به راه اندازي سامانه حمایت از زندانیان گفت: در راستاي خدمت به
زندانیان و حمایت از خانواده آنان، این سامانه راه اندازي شده که تاکنون 25 هزار خانواده زندانی در آن نام نویسی کرده اند.



بازدید حاج محمدي از زندان مرکزي بوشهر

منبع: ایلناشماره خبر:  236  |  تاریخ: 1400/03/07

 رئیس سازمان زندان ها در بازدید از زندان مرکزي بوشهر با مددجویان و کارکنان این مرکز دیدار و گفتگو کرد.

 رئیس سازمان زندان ها در بازدید از زندان مرکزي بوشهر با

 
مددجویان و کارکنان این مرکز دیدار و گفتگو کرد. 

به گزارش ایلنا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی سازمان زندان
ها و اقدامات تامینی و تربیتی کشور؛ محمد مهدي حاج
محمدي در ادامه سفر یک روزه به بوشهر از زندان مرکزي

 
این شهر بازدید کرد. 

در این دیدار پنج ساعته، برنامه هایی از جمله نشست چهره به چهره با زندانیان و صرف ناهار در میان آنها ، بازدید از کارگاه هاي
اشتغال در بند نسوان ، تجلیل از مددجویان فعال قرآنی و اهداء لوح تقدیر و کارت هدیه به آنها، نشست پرسش و پاسخ با همکاران و

بازنشستگان و بازدید از مجتمع آموزشی و کارگاه حرفه آموزان مددجویان مرد انجام شد.



نیمی از معادن خراسان رضوي فعال است

منبع: ایرناشماره خبر:  237  |  تاریخ: 1400/03/07

مشهد- ایرنا- رییس سازمان نظام مهندسی معدن خراسان رضوي گفت: تاکنون 900 پروانه بهره برداري معدن در این استان
صادر شده که از این تعداد 472 معدن با استخراج سالانه بیش از 220 میلیون تن فعال هستند.

مشهد- ایرنا- رییس سازمان نظام مهندسی معدن خراسان
رضوي گفت: تاکنون 900 پروانه بهره برداري معدن در این
استان صادر شده که از این تعداد 472 معدن با استخراج

 
سالانه بیش از 220 میلیون تن فعال هستند. 

حبیب االله ترشیزیان روز جمعه در گفتگو با خبرنگار ایرنا با
گرامیداشت هفته معدن به تشریح وضعیت معادن استان
پرداخت و افزود: ظرفیت اشتغال مستقیم معادن و صنایع

 
معدنی خراسان رضوي 163 هزار نفر است. 

وي ادامه داد: معدن یکی از بخشهاي اقتصادي و پیشران صنایع میان دستی و پایین دستی است که ایران سه درصد از ذخایر معدنی
جهان را در اختیار دارد و جزو 15 کشور برتر معدنی دنیا است، 21 درصد از صادرات غیرنفتی، 26 میلیارد دلار از سرمایه گذاري

 
زیرساختی و توسعه اي، 660 هزار نفر از اشتغال و 5.3 درصد از تولید ناخالص داخلی کشور متعلق به حوزه معدن است. 

رییس سازمان نظام مهندسی معدن خراسان رضوي گفت: تا پایان سال 1398 ذخایر قطعی شناخته شده معدنی در کشور 57 میلیارد
تن بود که ارزش آن به بیش از 40 هزار میلیارد تومان می رسد و 9 هزار و 541 واحد مربوط به صنایع معدنی کوچک و بزرگ با

 
ظرفیتهاي مختلف تولیدي در کشور فعال هستند. 

وي افزود: معادن خراسان رضوي 2.9 درصد از کل مساحت استان را تشکیل می دهند که شاخص ترین معادن استان، سنگ آهن

 
خواف می باشد که جزو 10 معدن بزرگ سنگ آهن دنیا و بزرگترین معدن سنگ آهن ایران است. 

ترشیزیان ذخایر مس در شهرستان هاي بردسکن و سبزوار، خاکهاي صنعتی در شهرستان هاي گناباد و تربت حیدریه، کرومیت در
شهرستان هاي نیشابور، سبزوار و فریمان و سنگهاي تزئینی به صورت پراکنده در نقاط مختلف استان را از بهترین ذخایر معدنی
خراسان رضوي برشمرد و ادامه داد: مصالح ساختمانی و در راس آن ذخایر عظیم گچ در رباط سفید و سنگهاي لاشه در اطراف مشهد

 
و چناران از دیگر ذخایر معدنی برجسته استان به شمار می روند. 

 
ضعف اکتشافی و موازي کاریها در این عرصه 

وي گفت: برنامه کشور در افق 1404 رسیدن به تولید 55 میلیون تن فولاد است که سهم خراسان رضوي از این میزان اکتشاف 7.5



میلیارد تن سنگ آهن است، اما ذخایر اکتشاف شده سنگ آهن در این استان با آنچه باید در افق 1404 کشف شود، فاصله بسیار

 
دارد. 

رییس سازمان نظام مهندسی معدن خراسان رضوي افزود: ذخایر سنگ آهن شناخته شده در کشور فقط تا 14 سال پاسخگوي نیاز
صنعت فولادسازي است و در صورتی که براي اکتشافات جدید سنگ آهن تلاش نشود 18 سال بعد کشور به واردکننده فولاد تبدیل

 
می شود. 

وي ادامه داد: ایران نمی تواند صرفا کشوري با برخورداري از محصولات کشاورزي باشد زیرا آب کافی در اختیار ندارد، هم اینک نیز
نزدیک به 90 درصد از آب کشور صرف کشاورزي می شود، آن هم کشاورزي که سنتی است و هدررفت آب بسیار می باشد لذا لازم

 
است سهم ناچیز صنعت و معدن از آب افزایش یابد. 

ترشیزیان گفت: در کشورهاي پیشرفته در حوزه معدن مانند کانادا، استرالیا، شیلی و روسیه، اطلاعات پایه زمین شناسی و اکتشاف و
نقشه هاي مرتبط با آن توسط دولت تهیه می شود، همچنین دولت مطالعات دورسنجی را انجام و در اختیار بخش خصوصی قرار می

 
دهد، سپس بخش خصوصی در یک بستر شفاف وارد سایت زمین شناسی مربوطه شده و اطلاعات لازم را در اختیار می گیرد. 

وي افزود: در ایران مسوولیت تهیه اطلاعات پایه زمین شناسی و اکتشاف برعهده سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی است که
در دهه 30 با هدف تهیه نقشه هاي زمین شناسی و داده هاي اکتشافی تشکیل شد و طبق قانون متولی اکتشاف در کشور این سازمان

 
است اما موازي کاریهاي متعدد و پراکنده در حوزه اکتشاف معدنی در کشور انجام می گیرد. 

رییس سازمان نظام مهندسی معدن خراسان رضوي ادامه داد: ایمیدرو یا سازمان توسعه معادن و صنایع معدنی ایران چندین برابر
سازمان زمین شناسی بودجه در اختیار دارد اما از نیروي متخصص کافی براي اکتشاف برخوردار نیست، بنابراین هر نهادي که وارد کار

 
اکتشاف معدنی شده صرفا براي خود فعالیت نموده لذا یکپارچگی لازم در حوزه اکتشاف معدنی در کشور ایجاد نشده است. 

وي گفت: فعالیت هایی نیز که تاکنون سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی در ایران انجام داده آنطور که باید به صورت شفاف در

 
اختیار بخش خصوصی قرار نگرفته است. 

ترشیزیان افزود: در مجموع از آنجا که متولی بخش اکتشاف یعنی سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی چندان قوي نیست،
بودجه مربوط به اکتشاف نیز به بخشهاي دیگر اختصاص یافته است، نهادهایی که فعالیتهاي اکتشافی انجام می دهند باید اطلاعاتی
که به آن دست یافته اند را به صورت شفاف و آنلاین در اختیار بخش خصوصی قرار دهند اما این مهم انجام نمی گیرد و مفسده انگیز

 
شده است. 

وي ادامه داد: از سوي دیگر فناوري و ماشین آلات مربوط به اکتشاف در کشور ضعیف است و در این زمینه 40 سال از فناوریهاي روز
دنیا عقب هستیم، این مهم باعث شده است عمق اکتشافات در سایر کشورهاي جهان بیش از 100 متر در عمق زمین باشد اما در
کشور ما عمق اکتشاف به نیم متر می رسد چه بسا اگر اکتشافات در عمق توسط جوانان کشور انجام شود، ذخایر معدنی کشف شده

 
خیلی بیشتر از ذخایر مکشوفه فعلی باشد. 

رییس سازمان نظام مهندسی معدن خراسان رضوي بوروکراسی اداري و خود تحریمی را از دیگر معضلاتی برشمرد که در زمینه

 
اکتشافات معادن در کشور وجود دارد. 



 
16 نهاد براي گرفتن استعلام معدنی 

وي گفت: اگر یک فعال بخش اکتشاف معدنی بخواهد فعالیت جدید آغاز کند باید از 16 نهاد و سازمان استعلام گرفته شود که هر
کدام به تنهایی یک مانع در مسیر اکتشاف معدنی به شمار می رود زیرا به متقاضی به چشم یک معدن طلا نگاه می کنند و کارها را
بر او سخت می گیرند یا گاهی در مواردي که مربوط به حوزه کاري آنها نیست، مانع تراشی می کنند، در نهایت شاهد بسیاري از

 
سنگ اندازیها در مسیر سرمایه گذاري بخش خصوصی در حوزه اکتشاف معدنی به صورت قانونی و غیرقانونی هستیم. 

ترشیزیان یکی از پرچالش ترین نهادهاي متولی پاسخگویی به استعلامها در حوزه اکتشاف معدن را اداره کل منابع طبیعی دانست و
افزود: پاسخ عمده استعلامها از سوي این اداره منفی است، این در حالی است که معدنکاري با حفاظت از محیط زیست مغایرتی ندارد
و در همه نقاط دنیا معدن کاران در حفاظت از محیط زیست معدن کوشا هستند و منابع طبیعی و محیط زیست را متعلق به نسلهاي

 
آینده می دانند. 

وي ادامه داد: معدنکار حقوق دولتی خود را به صورت سالانه به دولت پرداخت می کند، حقوق دولتی در واقع درصدي از منابع معدنی
کنار معدن است، طبق قانون باید درصدي از حقوق معدنی پرداخت شده توسط معدنکار صرف اصلاح و احیاي محیط زیست مربوط به

 
معدن که محیط پیرامونی آن تخریب شده است، شود. 

رییس سازمان نظام مهندسی معدن خراسان رضوي گفت: معدنکار با پرداخت حقوق دولتی در واقع هزینه تخریب محیط زیست را به
دولت پرداخت می کند اما این پول به خزانه رفته و دیگر براي اداره کل منابع طبیعی که مسوولیت بازسازي عرصه هاي معدنی را

 
دارد، بازنمی گردد یا بخش کمی از آن اختصاص می یابد که صرف موارد دیگري که در اولویت آن اداره کل قرار دارد، می شود. 

وي افزود: معدنکار هزینه و تعهد خود در قبال تخریب محیط زیست را به دولت پرداخت می کند لذا عدم بازگشت حقوق دولتی براي

 
اصلاح تخریب محیط زیست یک ضعف قانونی است که باید اصلاح شود. 

ترشیزیان ادامه داد: 472 معدن فعال خراسان رضوي سه درصد از کل عرصه هاي معدنی این استان را تشکیل می دهند و باقی این

 
عرصه ها آزاد است، پس بزرگنمایی این موضوع که معادن، محیط زیست را از بین می برند، نباید صحیح باشد. 

وي گفت: به نظر می رسد بدبینی هایی نسبت به توسعه بخش معدن وجود دارد، اگر معادن تعطیل شوند مردم نیاز خود به مواد
معدنی مانند سنگ گرانیت را چطور تامین کنند؟ هم اینک سنگ گرانیت مشهد جزو باکیفیت ترین و ارزانترین گرانیتهاي دنیا است،

 
اگر معادن گرانیت تعطیل شوند مردم مصالح ساختمانی خود را چگونه تامین کنند؟ 

 
از پنجره واحد تا مزایده هاي معدنی 

رییس سازمان نظام مهندسی معدن خراسان رضوي افزود: به منظور کاهش استعلامها براي انجام فعالیت معدنی، یک پنجره واحد
معدنی زیر نظر خانه معدن در ساختمان ساپکو مشهد راه اندازي شد که نمایندگان همه دستگاه هاي مسوول در حوزه پاسخگویی به
استعلامها به بخش معدن در یک مکان گردهم آمدند تا در کمترین زمان پاسخ استعلامها براي آغاز فعالیت معدنی داده شود که این

 
اقدام یکی از موفقیتهاي بزرگ خراسان رضوي در عرصه معدنی است. 



وي ادامه داد: اکتشاف معدن پرمخاطره با ریسک زیاد است که در کشور ما کمتر مورد حمایت قرار می گیرد لذا باید تدبیري اتخاذ

 
گردد که حمایت از حوزه اکتشاف بیشتر شود. 

ترشیزیان گفت: ورود بی رویه افراد فاقد صلاحیت در عرصه اکتشاف و معدنکاري باعث حبس برخی معادن در دست افراد شد که نه
خود فعالیتی روي عرصه هاي معدنی داشتند و نه به فرد دیگري اجازه فعالیت روي این عرصه ها می دادند که با تدبیر وزیر صنعت،
معدن و تجارت، داشتن صلاحیت فنی و مالی براي ورود به عرصه اکتشاف و معدنکاري به یک الزام تبدیل شد و هم اینک هر شخص
حقیقی و حقوقی که بخواهد وارد عرصه معدنکاري شود باید صلاحیت مالی و فنی وي طی یک پروسه ابتدا در سازمان نظام مهندسی

 
معدن و سپس در سازمان صنعت، معدن و تجارت تایید شود. 

وي افزود: یکی از بزرگترین دستاوردهاي "رزم حسینی"، وزیر کنونی صنعت، معدن و تجارت را می توان آزادسازي محدوده هاي
اکتشافی یا خروج آنها از حبس افراد دانست، در این راستا امسال برگزاري مزایده و صدور مجوز برداشت و گواهی کشف و پروانه بهره

 
برداري از معدن براي پنج هزار و 866 محدوده اکتشافی در کشور در دستور کار قرار گرفته است. 

رییس سازمان نظام مهندسی معدن خراسان رضوي ادامه داد: هشتم خرداد ماه آگهی مربوط به دریافت اسناد مزایده محدوده هاي
معدنی در کشور و خراسان رضوي منتشر می شود و بخشی از محدوده هاي معدنی به افراد واجد شرایط واگذار خواهد شد که امید

 
است این روند ادامه یافته و همه عرصه هاي محبوس، آزادسازي و به افراد واجد شرایط واگذار شود. 

وي گفت: با این حال در حوزه برگزاري مزایده هاي معدنی یک سري افراد و تشکلهاي بخش خصوصی گلایه هایی دارند از جمله
اینکه ضمانت نامه هاي بانکی افزایش بسیار یافته به نحوي که براي شرکت در مزایده یک محدوده اکتشافی فلزي باید تا 500 میلیون

 
تومان وثیقه بانکی ارایه شود و امتیاز صلاحیت فنی و مالی از 25 به 50 امتیاز افزایش یافته است. 

ترشیزیان افزود: این نحوه برگزاري مزایده براي عرصه هاي معدنی موافقان و مخالفانی دارد که موافقان این سختگیریها براي ورود به
عرصه معدنی را مناسب می دانند تا هر فرد با توان اندك مالی و فنی نتواند محدوده اکتشافی را تحت اختیار گرفته و دیگران را معطل
بهره برداري از آن بگذارد و دیگر اینکه حوزه معدنکاري از حالت عام که همه اجازه ورود به آن را داشته باشند، خارج می شود اما
مخالفان این نحوه برگزاري مزایده استدلال می کنند که سختگیریهاي بیش از حد در این عرصه باعث بوجود آمدن رانت شده و

 
خلاف شرع و قانون است. 

 
رکود اقتصادي و تعطیلی معادن 

وي ادامه داد: دلیل اینکه از حدود 900 معدن موجود در استان، 472 معدن فعال می باشد این است که عمده معادن تعطیل شده،
تولیدکننده مصالح ساختمانی هستند و هم اینک در رکود شدید اقتصادي حاکم بر صنعت ساختمان قرار داریم و این مهم بر بخش

 
معدن تاثیر منفی گذاشته و چون معدنکار قادر به فروش مواد معدنی خود نیست به ناچار آن را تعطیل می کند. 

رییس سازمان نظام مهندسی معدن خراسان رضوي گفت: دلیل دیگر عدم فعالیت این معادن، فرسودگی ماشین آلات معدنی است، در
حالی که سایر نقاط جهان با بهترین ابزار و ماشین آلات، فعالیت معدنی انجام می دهند در ایران در مقطعی واردات ماشین آلات

 
دست دوم خارجی هم به منظور حمایت از بخش تولید داخل ممنوع شد. 

وي افزود: شرکت تولید تجهیزات سنگین هپکو در ایران توان تولید ماشین آلات مورد نیاز کشور در کوتاه مدت را ندارد پس چاره اي



جز جبران کمبود ماشین آلات از خارج از کشور نیست، در چند سال گذشته با شعار حمایت از تولید داخل واردات ماشین آلات دست
دوم خارجی بخش معدن را ممنوع کردند که منجر به تعطیلی برخی معادن شد، مدتی است که دوباره واردات ماشین آلات دست دوم

 
آزاد شده اما شروطی براي آن گذاشته شده که بوروکراسی اداري و پیچیده اي دارد. 

ترشیزیان ادامه داد: اگر سالی 200 میلیون دلار صرف واردات ماشین آلات و تجهیزات معدنی شود، تحول اساسی در بهره برداري از
معادن کشور انجام می گیرد، هم اینک قیمت یک کامیون ویژه حوزه معدن با ظرفیت 120 تن و مستهلک و کهنه براي معدنکار

 
کشور بیش از 25 میلیارد تومان است. 

وي گفت: میانگین استاندارد جهانی این است که یک درصد از ذخایر شناخته شده معدنی در کشور مورد بهره برداري قرار گیرد، اما

 
این عدد در کشور ما نیم درصد است لذا نمی توان براساس میانگین استاندارد جهانی معادن را مورد بهره برداري قرار داد. 

 
580 نفر در نوبت برگزاري آزمون صدور پروانه اشتغال 

رییس سازمان نظام مهندسی معدن خراسان رضوي افزود: این سازمان سه هزار و 500 عضو در رشته هاي مرتبط با معدن از
کارشناسی تا دکتري دارد که از این تعداد هزار نفر از پروانه اشتغال برخوردار هستند و به تجربه کافی براي خدمت رسانی در حوزه

 
معدن دست یافته اند. 

وي ادامه داد: براساس قانون باید افراد واجد شرایط که پروانه اشتغال دارند به عنوان مسئول فنی معادن معرفی شوند، معادن در کشور
از نظر قانون به دو بخش تقسیم می شوند که در بخشی از آنها مسوول فنی تمام وقت و در بخش دیگر مسوول فنی پاره وقت قرار می

 
گیرند، معادن کم اهمیت جزو معادنی هستند که مسوول فنی پاره وقت دارند. 

ترشیزیان گفت: براي معادن پاره وقت از کارورزان به عنوان مسوول فنی بهره گرفته می شود که افراد جوان فاقد پروانه اشتغال
هستند که در دوره هاي آموزشی سازمان نظام مهندسی معدن شرکت می کنند، کل کارورزان رشته معدن در این سازمان 580 نفر

 
هستند که در نوبت برگزاري آزمون وزارت صنعت، معدن و تجارت براي دریافت پروانه اشتغال قرار دارند. 

وي افزود: یکی از مشکلات حوزه معدن کشور این است که وزارت صنعت، معدن و تجارت آزمون دریافت پروانه اشتغال براي کارورزان
را خیلی دیر برگزار می کند به طوري که طی چهار سال گذشته این آزمون فقط در یک نوبت برگزار شده است در حالی که باید سالی
چهار مرتبه آزمون مورد نظر برگزار شود، این مساله باعث شده که نتوان خواسته معدنکار براي استقرار مسوول فنی داراي پروانه

 
اشتغال را برآورده کرد. 

رییس سازمان نظام مهندسی معدن خراسان رضوي ادامه داد: مسوول فنی داراي پروانه اشتغال از استان دیگر نیز طبق قانون فقط 6
ماه می تواند در معادن استانهاي دیگر فعالیت داشته باشد، هم اینک نیز 336 مسوول فنی داراي پروانه اشتغال و 513 مسوول فنی
طرف قرارداد سازمان نظام مهندسی خراسان رضوي وجود دارند و با احتساب معادن فعال استان، نباید معدنی بدون مسوول فنی در

 
خراسان رضوي وجود داشته باشد اما نیمی از مسوولان فنی کارورزانی هستند که نیاز به پروانه اشتغال دارند. 

وي در مورد تاثیر قطع برق بر روي صنایع معدنی خراسان رضوي نیز گفت: اکثر معادن، برق خود را از طریق ژنراتور می توانند تامین

 
کنند اما قطع برق آسیب بسیار به تاسیسات صنایع معدنی مانند فولاد وارد می کند. 



ترشیزیان افزود: سهم معدن و صنایع معدنی از اقتصاد کشور در سال 1398 حدود 5.3 درصد بود که در افق 1408 باید به 11 درصد
و ارزش صادرات مواد معدنی نیز از 9 میلیارد دلار فعلی باید به 18 میلیارد دلار برسد، در صورتی که حمایتهاي لازم و قانونی از بخش

 
معدن در کشور انجام شود محصولات معدنی به راحتی می توانند جایگزین نفت و درآمدهاي نفتی گردند. 

 
برچسب ها 

 
- مشهد 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- مواد معدنی 
- منابع طبیعی



مشکل واحدهاي تولیدي خلخال برطرف شد

منبع: ایرناشماره خبر:  238  |  تاریخ: 1400/03/07

اردبیل _ ایرنا _ معاون برنامه ریزي فرماندار خلخال گفت: با رفع مشکل واحدهاي صنعتی و تولیدي راکد و نیمه فعال این
شهرستان امکان فعالیت دوباره این واحدهاي اشتغال زا فراهم شد.

اردبیل _ ایرنا _ معاون برنامه ریزي فرماندار خلخال گفت:
با رفع مشکل واحدهاي صنعتی و تولیدي راکد و نیمه فعال
این شهرستان امکان فعالیت دوباره این واحدهاي اشتغال زا

 
فراهم شد. 

مسعود یگانه روز جمعه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود:
در جلسات کمیسیون کارگري و کارگروه اشتغال و سرمایه
گذاري خلخال موضوع مشکل واحدهاي تولیدي منطقه از
طریق طرح در جلسات ستاد تسهیل ، پنجره واحد ،
کارگروه اشتغال و سرمایه گذاري و کمیسیون حمایت

 
قضایی استان اردبیل با جدیت پیگیري می شود. 

او اظهارکرد: در حال حاضر غیر از 2 واحد تولیدي و صنعتی راکد شهرك صنعتی خلخال تمام واحدهاي کارگري و تولیدي در این
شهرك فعال شده و تعداد قابل توجهی از واحدهایی که مالکان اصلی آنها اقدام به تعطیلی واحد تولیدي کرده بودند با واگذاري

 
استیجاري به صاحبان واحدهاي تولیدي توانمند در چرخه تولید و کار قرار گرفتند. 

یگانه گفت: براي دستیابی به اهداف توسعه همه جانبه و اشتغال نیازمند حمایت از سرمایه گذاران متقاضی و مجري طرح هاي سرمایه
گذاري اقتصادي و تلاش براي کاهش بروکراسی اداري ، پرداخت بموقع تسهیلات اعتباري به این افراد ، حفظ واحدهاي تولیدي و

 
صنعتی موجود و فعال منطقه با پرداخت تسهیلات سرمایه در گردش و فراهم کردن زمینه ادامه کار و تولید این واحدها هستیم. 

رئیس اداره تعاون ، کار و رفاه اجتماعی خلخال نیز از راه اندازي سیستم جامع رسیدگی به پرونده هاي اختلافات کارگري و کارفرمایی

 
با هدف کاهش حضور مراجعان در اداره و کمک به موارد پیشگیرانه از کرونا در اداره تعاون ، کار و رفاه اجتماعی خلخال خبرداد. 

علی رضا باقري افزود: با هدف بررسی مسائل و مشکلات جامعه کارگري خلخال جلسات کمیسیون کارگري این شهرستان با دعوت از
صاحبان سرمایه و کارفرمایان واحدهاي بزرگ کارگري منطقه تشکیل که شده که نتیجه آن حل اختلاف کارگري و کارفرمایی وایجاد

 
صلح و سازش در بین طرفین دعوا بوده است. 

او به کاهش زمان رسیدگی به پرونده هاي اختلاف در هیات تشخیص اشاره کرد و گفت: مهلت 15 روزه رسیدگی به پرونده هاي
اختلاف در گذشته به هفت روز در اداره تعاون ، کار و رفاه اجتماعی رسیده است. 



به گفته وي ، با پیگیري هاي صورت گرفته در حال حاضر مشکل پرداخت حقوق ، مزایا و حق بیمه کارگران شهرداري هاي این
شهرستان برطرف شده و هم اکنون معوقه حقوق ،سنوات خدمت ، پاداش عیدي و پرداخت حق بیمه تامین اجتماعی کارگري در

 
شهرداري هاي خلخال ، کلور و هشجین وجود ندارد. 

وي بیان کرد: با توجه به اینکه شرکت خدماتی طرف قرارداد با شرکت آب و فاضلاب خلخال هفت ماه حق و حقوق آبداران این
شهرستان را پرداخت نکرده بود با تلاش اداره تعاون ، کار و رفاه اجتماعی این شهرستان سه ماه از حقوق آبداران پرداخت و شرکت

 
خدماتی بخش خصوصی طرف قرارداد با شرکت آب و فاضلاب نسبت به پرداخت باقیمانده حقوق آبداران متعهد شد. 

 
خلخال در جنوب اردبیل واقع است. 

 
برچسب ها 

 
- کارگر 

 
- رونق تولید 

 
- خلخال 

 
- استان اردبیل 

- اشتغال زایی



اطلس سرمایه گذاري در شهرستان نهبندان تهیه شد

منبع: ایرناشماره خبر:  239  |  تاریخ: 1400/03/07

بیرجند - ایرنا - فرماندار نهبندان گفت: اطلس سرمایه گذاري شهرستان نهبندان تهیه شده و پیگیري هاي ویژه اي براي
سرمایه گذاري در این شهرستان در حال انجام است.

بیرجند - ایرنا - فرماندار نهبندان گفت: اطلس سرمایه
گذاري شهرستان نهبندان تهیه شده و پیگیري هاي ویژه
اي براي سرمایه گذاري در این شهرستان در حال انجام

 
است. 

به گزارش روز جمعه ایرنا از فرمانداري شهرستان نهبندان،
مجید بیکی در نشست ستاد توسعه خاوران شهرستان که
امام جمعه نهبندان نیز حضور داشت، افزود: اطلس سرمایه
گذاري نهبندان براساس حوزه فعالان و نقاط مورد نظر
تهیه و به عنوان الگویی مطرح شده است که روند اجرایی

 
آن ادامه دارد. 

وي تصریح کرد: اطلس سرمایه گذاري شهرستان نهبندان با توجه به برنامه ها و موقعیت شهرستان تهیه شده و این اطلس آغاز
سرمایه گذاري در نهبندان است که در زمینه ایجاد اشتغال نقش مهمی در حل مسائل اجتماعی، فرهنگی و آسیب هاي اجتماعی

 
دارد. 

فرماندار نهبندان گفت: ستاد توسعه خاوران این شهرستان با ترکیب مدیران شهرستانی در راستاي تسهیل سرمایه گذاري با تدبیر

 
استاندار تشکیل شده است. 

وي افزود: با پیگیري هاي مستمر استاندار خراسان جنوبی و نشست با سرمایه گذاران، به زودي شاهد حضور آنان و سرمایه گذاري

 
هاي مناسب در نهبندان خواهیم بود. 

2 تفاهم نامه همکاري مشترك نیز بین ستاد توسعه خاوران شهرستان نهبندان و بخش خصوصی به ارزش 230 میلیارد ریال سرمایه

 
گذاري و اشتغال 40 نفر امضا شد. 

این تفاهم نامه ها بین رییس ستاد شهرستانی توسعه خاوران و سرمایه گذار بخش خصوصی براي بسته بندي آب آشامیدنی با میزان
سرمایه گذاري 70 میلیارد ریال و اشتغال مستقیم 15 نفر و طرح دیگر فرآوري سنگ هاي معدنی و تولید اسلب (سنگ بري) با

 
سرمایه گذار بخش خصوصی با میزان سرمایه گذاري 150 میلیارد ریال و اشتغال مستقیم 25 نفر امضا و مبادله شد. 



 
استان خراسان جنوبی 11 شهرستان دارد و مرکز شهرستان مرزي نهبندان در 200 کیلومتري جنوب بیرجند است. 

"ستاد توسعه خاوران" طرح ابتکاري است که سال گذشته به منظور شناسایی سرمایه گذاران معتبر، تسریع در روند پاسخگویی به

 
استعلامات و استفاده از توان نخبگان در خراسان جنوبی راه اندازي و اوایل امسال به عنوان الگو به تمامی استان ها ابلاغ شد. 

 
این ستاد علاوه بر مرکز استان در شهرستان هاي خراسان جنوبی نیز تشکیل شده است. 

 
برچسب ها 

 
- امضاي تفاهمنامه 

 
- توسعه ایران 

 
- نهبندان 

 
- خراسان جنوبی 

 
- سرمایه گذاري 

 
پروندهٔ خبري 

- الگویی به نام ستاد توسعه خاوران



نرخ بالاي بهره بانکی به معناي تعطیلی اقتصاد مولد است

منبع: تسنیمشماره خبر:  240  |  تاریخ: 1400/03/07

گروه استان ها- عضو هیئت علمی گروه اقتصاد دانشگاه تهران گفت: نرخ هاي بالاي بهره بانکی به معناي خط بطلان بر
اقتصاد مولد است.

گروه استان ها- عضو هیئت علمی گروه اقتصاد دانشگاه
تهران گفت: نرخ هاي بالاي بهره بانکی به معناي خط

 
بطلان بر اقتصاد مولد است. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از مشهدمقدس به نقل از
روابط عمومی حوزه علمیه خراسان، نخستین نشست از
سلسله نشست هاي اقتصادنا و انتخابات با موضوع
«معیشت؛ مطالبه قانونی مردم از دولت آینده» به همت
هیئت اندیشه ورز اقتصاد و الگوي پیشرفت اسلامی معاونت
پژوهش حوزه علمیه خراسان با همکاري پژوهشکده

 
مطالعات اسلامی در علوم انسانی دانشگاه فردوسی مشهد به صورت مجازي برگزار شد. 

در این نشست، حسن سبحانی، استاد تمام اقتصاد دانشگاه تهران و حسین راغفر، استاد تمام اقتصاد دانشگاه الزهراء تهران و صاحب

 
نظر و تألیف در حوزه فقر و نابرابري به بیان نظرات خود پرداختند. 

در ابتداي این جلسه، حسن سبحانی با بیان اینکه علت اجرا نشدن برخی از قوانین اساسی شامل تامین اجتماعی، آموزش و پرورش،
مسکن، اشتغال و... که دولت ها براي رسیدن به این امور موظف هستند که همه امکان خود را به کار گیرند، گفت: ارکان قدرت که در
قانون اساسی وظایفی دارند؛ باید به گونه اي سازوکاري را طراحی کنند که باهم، متناسب با هم و مقدم بر کارهاي یکدیگر، امور کشور

 
را به پیش ببرند تا حقوق ملت عملیاتی شود که به نظر می رسد از این مهم غفلت شده است. 

استاد اقتصاد دانشگاه تهران با بیان اینکه به تاخیر افتادن جریان اصلاحات اقتصادي حداقل آن چیزي است که تاکنون به وجود آمده
است، ابراز کرد: با حذف ربا می توان زمینه هاي اشتغال ایجاد کرد. آنچه به نام ربا مطرح است، همان کارکرد را امروز بانک ها با عنوان

 
بهره دارند و هر جا صحبت از سود در بانکداري می شود همان بهره است. 

وي ادامه داد: سود، ما به التفاوت درآمد از هزینه است و بهره، قیمت پول است که در عرضه و تقاضاي پول اتفاق می افتد؛ بنابراین،

 
بهره با ربا به لحاظ کارکردي تفاوتی ندارد. 

استاد اقتصاد دانشگاه تهران به عدم تعادل در اقتصاد ایران اشاره و خاطرنشان کرد: این امر موجب شکل گیري نرخ هاي بهره بسیار
بالایی شده که به معنی تعطیلی اقتصاد مولد است. ما با یک سختی عظیمی مواجه هستیم و به سادگی نمی توان آن را حل کرد اما



 
ناگزیریم به سمت این مسئله حرکت کنیم. 

وي درباره هدفمندي رایانه ها، آزادسازي نرخ ارز و حامل هاي انرژي، خصوصی سازي، کوچک ساختن دولت در خدمات آموزشی و
بهداشتی و ...، گفت و ابراز کرد: یکی از مسائل این است که دولت ها در ایران براي اداره کردن بودجه خود در اقتصاد ملی به جاي

 
رونق، تخریب ایجاد و کسري بودجه را با قرض از مردم و بانک ها و دادن بهره، جبران می کنند. 

این اقتصاددان به نبود قانون به روز براي نوشتن بودجه اشاره و خاطرنشان کرد: به همین علت و از آنجا که قانونی وجود ندارد، دولت

 
ها و مجلس ها، به هر میزان و به طور دلخواه در نوشتن و تصویب بودجه دخل و تصرف می کنند. 

راغفر نیز در این نشست با اشاره به نکته اصلی در قانون اساسی یعنی حفظ و ارتقاي کرامت انسان، اظهار کرد: کرامت بشر از معناداري

 
زندگی انسان حاصل می شود که داشتن شغل شایسته از آن جمله است. 

 
معاون دادستان کل کشور :حمایت از تولید نیازمند شجاعت است/پیشگیري از جرم با تبلیغات میسر نمی شود + فیلم 

 
بازارسنجی گام اول تولید؛ کارآفرینی که از شکست پل موفقیت ساخت 

 
نقش بانک ها براي رفع موانع تولید و رونق کسب و کار انکارناپذیر است 

وي افزود: واگذاري مدیریت و مسئولیت هاي دولت به بخش بازار و تغییر این ایدئولوژي، سبب حاکمیت تفکر فردگرا در جامعه شد و
به طور مکرر این پیام به مردم و جامعه در 32 سال گذشته ارائه شده که مسئولیت هاي زندگی آنان در وظایف فردي است و دولت و
حاکمیت از مسئولیت هاي اجتماعی اش فاصله گرفته؛ در واقع، حاکمیت این تفکر که در دوران بعد از جنگ تحمیلی در کشور حاکم

 
شد، وضعیت بحران عمیق امروز را ایجاد کرده است. 

استاد اقتصاد دانشگاه الزهراء تهران اضافه کرد: با این اندیشه، ائتلافی شکل گرفت که بسیاري از کسانی که درون قدرت بودند، صاحب
سرمایه هاي بزرگی شدند که عمدتا از طریق تغییر قوانین به نفع قانون گذاران و مدیران اقتصاد کشور صورت گرفت و در نهایت امروز

 
شاهد اشرافی گري در مسئولان اصلی نظام سیاسی هستند. 

وي همچنین با اشاره به تعطیل شدن ارزش هاي اسلامی اقتصادي در جامعه، ابراز کرد: تغییر ایدئولوژي مخالفت جدي با سازوکارهاي

 
جمعی دارد در حالی که روح قانون اساسی اجتماعی است و به همین علت مشخصه هاي این قانون عملا تعطیل شد. 

استاد اقتصاد دانشگاه الزهراء تهران همچنین به مسائل و مشکلات اقتصادي امروز اشاره و با بیان اینکه اکنون، اقتصاد مبتنی بر دلالی،
سوداگري و سفته بازي حاکم است، گفت: پایین آوردن ارزش پول ملی یکی از علت هاي این مسئله می باشد که به نوعی به قاچاق

 
محصولات کشاورزي، دامداري و ... تبدیل شده در حالی که به طور مثال کشور ما وارد کننده گوشت است. 

وي با بیان اینکه هیچ فعالیتی به جز فعالیت هاي قاچاق نمی تواند در حوزه تولید حتی 20 درصد سود در شرایط فعلی بدهد، اظهار
کرد: بنابراین، تولید در این وضعیت اقتصادي یک شوخی است زیرا سلطه تاریخی سرمایه هاي تجاري و نیز سرمایه هاي مالی، مانع

رشد و آزادشدن فرصت هاي تولید در ایران است.



قانون مالیات بر عایدي سرمایه شامل چه چیزهایی می شود؟

منبع: تسنیمشماره خبر:  241  |  تاریخ: 1400/03/07

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس با بیان این که رونق تولید هدف طرح مالیات بر عایدي سرمایه است گفت: باغات و
زمین هاي خارج از بافت شهر ها مشمول قانون مالیات بر عایدي سرمایه نمی شود.

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس با بیان این که رونق
تولید هدف طرح مالیات بر عایدي سرمایه است گفت:
باغات و زمین هاي خارج از بافت شهر ها مشمول قانون

 
مالیات بر عایدي سرمایه نمی شود. - اخبار اقتصادي - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم، مهدي طغیانی در برنامه
گفتگوي ویژه خبري شبکه دو سیما با بیان این که در این
طرح قرار است سرمایه ها به جاي خروج از مسیر تولید
وارد عرصه تولید و اشتغال شود افزود: اکنون 187 کشور
قانون مالیات بر عایدي سرمایه را اجرا می کنند و براساس

 
تجربیات جهانی این قانون مفید بوده است. 

وي گفت: نبود چنین قوانینی موجب بی ثباتی اقتصادي است و اگر قانون مالیات بر عایدي سرمایه داشتیم سرمایه ها در بازار سکه و

 
ارز و خانه و خودرو نمی چرخید. 

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس با اشاره به این که تورم در این حوزه ها 30 درصد در مقایسه با دیگر بخش ها بیشتر است
اضافه کرد: قانون مالیات بر عایدي سرمایه درباره املاك با انواع کاربري، وسایل نقلیه موتوري زمینی، مسکوکات طلا و شمش و ارز

 
خارجی اجرا می شود. 

طغیانی گفت: در سال نخست کسی که ملک را بخرد و بفروشد 40 درصد براساس مابه التفاوت خرید و فروش باید مالیات بپردازد و
در بخش وسایل نقلیه موتوري مسکوکات طلا و شمش و ارز خارجی میزان مالیات در سال نخست 30 درصد است، اما در سال هاي

 
بعد به صورت پلکانی مالیات کاهش می یابد و در سال چهارم به حداقل می رسد. 

 
وي افزود: مالیات بر عایدي سرمایه به مازاد نیاز افراد اختصاص می یابد. 

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس گفت: براساس این قانون اگر کالا هایی نیز وارد شود که به کالاي سوداگري تبدیل شود به آن

 
ها نیز مالیات بر عایدي سرمایه تعلق می گیرد. 

 
طغیانی افزود: براي اجراي مالیات بر عایدي سرمایه به سامانه مؤدیان پایانه هاي فروشگاهی و سامانه املاك و اسکان نیاز داریم. 



 
وي گفت: باغات و زمین هاي خارج از بافت شهر ها مشمول قانون مالیات بر عایدي سرمایه نمی شود. 

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس افزود: اگر سامانه مؤدیان پایانه هاي فروشگاهی اجرایی شود هیچ مشکلی در اخذ مالیات از

 
مسکوکات طلا و شمش نخواهیم داشت. 

طغیانی گفت: با ایجاد زیرساخت هایی که براي قانون مالیات بر عایدي بر سرمایه ایجاد می شود می توان به آسانی و سرعت قانون

 
مالیات بر مجموع درآمد را نیز اجرا کرد. 

وي افزود: دستگاه هاي اجرایی در تدوین طرح مالیات بر عایدي سرمایه همکاري کردند و در مسیر به ثمر رساندن این طرح هماهنگی

 
لازم وجود دارد. 

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس گفت: نگاه ما به قانون مالیات بر عایدي سرمایه درآمدزایی براي دولت نیست گرچه در برخی

 
کشور ها از این محل 7 تا 8 درصد درآمد هاي دولت افزایش یافته است. 

 
طغیانی افزود: جزئیات طرح مالیات بر عایدي سرمایه حدود دو ماه دیگر در صحن علنی مجلس براي تصویب مطرح می شود. 

وي گفت: اقتصادي که در آن ره صد ساله را در یک شب طی کنیم این اقتصاد به نتیجه نمی رسد و این موجب شده است در سال

 
هاي اخیر سرمایه گذاري بخش خصوصی به منفی 6 درصد کاهش یابد. 

محمود علیزاده معاون حقوقی و فنی مالیاتی سازمان امور مالیاتی نیز گفت: آنچه که به عنوان طرح مالیات بر عایدي سرمایه در

 
مجلس شوراي اسلامی مطرح شده بخشی از لایحه اي است که از طرف دولت در سال 98 به مجلس ارائه شد. 

وي افزود: مالیات به عنوان ابزار کنترل کننده و جلوگیري از سوداگري و رسیدن به عرضه و تقاضاي واقعی است که اگر کسی براي
سود وارد بازار مسکن، طلا و ارز و خودرو شود به عنوان مصرف کننده واقعی تلقی نمی شود و باید بالاترین نرخ مالیات را پرداخت

 
کند. 

معاون حقوقی و فنی مالیاتی سازمان امور مالیاتی گفت: سوداگران در این عرصه باید حدود 50 تا 60 درصد درآمدشان را به عنوان

 
مالیات پرداخت کنند، اما اگر سرمایه آن ها تا پنج سال دست نخورده بماند مالیات آن ها به 10 تا 20 درصد کاهش می یابد. 

علیزاده افزود: یک سري محدودیت ها براساس قانون در ارائه داده ها براي ایجاد زیرساخت هاي مالیات بر عایدي سرمایه وجود دارد

 
که اگر این محدودیت ها رفع شود کار سازمان امور مالیاتی آسان تر می شود. 

 
وي گفت: فرصت ارائه اظهارنامه هاي الکترونیکی براي اشخاص حقیقی تا 31 خرداد است. 

مرتضی زمانیان کارشناس اقتصادي نیز در این برنامه گفت: طرح مالیات بر عایدي سرمایه بهتر است براي همه پایه هاي مالیاتی در

 
نظر گرفته شود تا فرصت هاي سوداگري از بین برود. 

 
وي افزود: با اجراي این طرح سوداگري کم می شود و وارد حوزه هاي دیگر نیز نخواهد شد. 



زمانیان با بیان این که مالیات بر بورس می تواند به این بازار ثبات دهد، گفت: مالیات بر عایدي سرمایه در بورس مانع رفتار هاي

 
هیجانی در این بازار می شود. 

این کارشناس اقتصادي افزود: مالیات بر عایدي سرمایه موجب کاهش ساخت و ساز در بخش مسکن نخواهد شد، اما سوداگري را در

 
این بازار با مشکل روبرو می کند و اگر سوداگري از بازار مسکن حذف شود نوسانات در این بازار کاهش می یابد. 

 
زمانیان گفت: آنچه که براي ما مهم است ایجاد شرایط مناسب سرمایه گذاري با اجراي طرح مالیات بر عایدي سرمایه است. 

 
وي افزود: اجراي قانون مالیات بر عایدي سرمایه مهمتر از اجراي قانون مالیات بر مجموع درآمد است. 

این کارشناس اقتصادي گفت: در همه جاي دنیا پدیده اي به نام فرار مالیاتی وجود دارد، اما 5 تا 10 درصد فرار مالیاتی در یک بازار
جاي نگرانی نیست.



راه اندازي مجدد کارخانه قند فسا

منبع: خبر فوريشماره خبر:  242  |  تاریخ: 1400/03/07

پس از توقفی چند ساله و به دنبال اجراي طرح تعمیرات کامل، در آئینی با حضور امام جمعه موقت تهران و مدیران هلدینگ
اقتصادي و خودکفایی آزادگان در شهرستان فسا، کارخانه قند مینو فسا مجددا راه اندازي و رسما افتتاح شد.

 پس از توقفی چند ساله و به دنبال اجراي طرح تعمیرات
کامل، در آئینی با حضور امام جمعه موقت تهران و مدیران هلدینگ اقتصادي و خودکفایی آزادگان در شهرستان فسا، کارخانه قند

 
مینو فسا مجددا راه اندازي و رسما افتتاح شد. 

پنجشنبه 6 خرداد و طی آئینی با حضور حجت الاسلام محمدحسن ابوترابی فرد امام جمعه موقت تهران و جمعی از مسئولان استانی
و شهرستانی و مدیران هلدینگ اقتصادي و خودکفایی آزادگان، کارخانه قند مینو فسا، افتتاح شد و تولید شکر در اوزان مختلف را از

 
سر گرفت. 

 
 

رئیس دادگستري شهرستان فسا در این مراسم طی سخنانی گفت: این واحد تولیدي پس از توقفی چند ساله، با پیگیري هاي دستگاه

 
قضا و مسئولان ارشد قضایی استان فارس، مجددا احیا شده است. 

حجت الاسلام خورشیدي با بیان اینکه 80 میلیارد تومان بدهی این واحد تولیدي به کارگران، با پیگیري هاي دادگستري پرداخت

 
شده است، این اقدام را کاري بسیار بزرگ برشمرد و افزود: امروز امکان توسعه این کارخانه وجود دارد. 



خورشیدي خاطرنشان کرد: بدهی کارخانه حدود 155میلیارد تومان بوده که از سوي شرکت مینو 105میلیارد تومان آن پرداخت شده

 
است و انتظار داریم بقیه مبلغ بدهی نیز پرداخت شود. 

 
افزایش ظرفیت تولید چغندر قند در فسا 

مدیر عامل کارخانه قند مینو فسا نیز در سخنانی با اشاره به سابقه 70ساله این واحد تولیدي که از سال 1330 در فسا راه اندازي شده

 
است، گفت: از سال 1399 این کارخانه پس از چندین سال تعطیلی، توسط هلدینگ اقتصادي و خودکفایی آزادگان خریداري شد. 

عباسیان اردکانی، با اشاره به اقدامات انجام شده در طول ماه هاي اخیر گفت: برنامه آتی ما این است که حداقل 11ماه کارخانه فعال

 
باشد و یک ماه نیز براي سرویس دستگاهها اختصاص یابد. 

این مقام مسئول با بیان اینکه یکی از برنامه هاي آتی این واحد صنعتی، افزایش ظرفیت تولید است، گفت: افزایش تولید شکر خام از
250 به 400 تن در روز یکی از برنامه هاي این واحد تولیدي است که منجر به افزایش ظرفیت خرید چغندرقند از کشاورزان خواهد

 
شد. 

 
عباسیان اردکانی میزان اشتغالزایی این کارخانه به شکل مستقیم را 250 نفر اعلام و اضافه کرد: برنامه سال 1400 تدوین شده است. 

 
 

فرماندار شهرستان فسا نیز در این آیین با تقدیر از مجموعه هلدینگ آزادگان، گفت: براي کمک به این کارخانه تمام تلاش خود را

 
انجام خواهیم داد. 

فیروزي تاکید کرد: امروز اشتغالزایی کارخانه براي شهرستان بسیار مهم است و با نوسازي دستگاهها و افزایش تولید، این اشتغال نیز

 
افزایش خواهد یافت. 

 
راه اندازي مجدد کارخانه قند فسا پیش از اقتصادي بودن اقدامی فرهنگی است 

امام جمعه موقت تهران نیز در سخنانی گفت: حرکت براي خرید کارخانه قند فسا و توسعه آن توسط هلدینگ اقتصادي و خودکفایی
آزادگان بسیار امیدوار کننده بود و باید اعتراف کرد که اقدام براي خرید کارخانه قبل از آنکه یک اقدام اقتصادي باشد، به سبب برکات

 
بسیاري که براي منطقه دارد، یک اقدام فرهنگی است. 



حجت الاسلام محمدحسن ابوترابی فرد اضافه کرد: تصمیمات مدیران هلدینگ در راستاي منافع ملی است و نگاه بخشی و صرف

 
اقتصادي به مسائل ندارند. 

ابوترابی فرد گفت: یکی از دلایل موفقیت هلدینگ آزادگان همین نگاه ملی است، اینکه بتوانند خدمتی به مردم کنند و این نهاد

 
متعلق به افراد خاصی نیست چراکه سهامداران این شرکت از آزادگان عزیز هستند. 

 
 

امام جمعه موقت تهران با اشاره به اقدامات انجام شده براي خرید کارخانه قند فسا، خاطرنشان کرد: در ابتدا پرداخت بدهی هاي
کارخانه در دستور کار قرار گرفت و این کار بزرگ سامان یافت و در قدم دوم احیاي کارخانه پس از دو سال بود که 60میلیارد تومان

 
براي آن هزینه شده است. 

ابوترابی فرد افزود: در قدم سوم نوسازي در دستور کار است و ما در شرکت مینو که زیر مجموعه هلدینگ اقتصادي و خودکفایی

 
آزادگان است، با مدرن ترین ماشین آلات به تولید می پردازیم و قدم هاي بلندي در این راستا برداشته خواهد شد. 

او ادامه داد: قدم بعدي توسعه و جذب سرمایه گذار و نیروهاي کارآمد است چراکه جهش تولید با این نگاه امکان پذیر است تا منویات
رهبري را در سال تولید، پشتیبانی و مانع زدایی به سرانجام برسانیم. در این راستا و در بخش کشاورزي نیز 20هکتار کشت نخل در

 
دستور کار است. 

 
توسعه درونی و برونی شرکت ها با مدرن ترین تجهیزات 

رئیس هیئت مدیره هلدینگ اقتصادي و خود کفایی آزادگان نیز گفت: شرکت اقتصادي و خودکفایی آزادگان به منظور حمایت

 
اقتصادي و مالی از آزادگان عزیز بنا شد و امروز در جهت حفظ منافع ملی و توانمند کردن اقتصاد کشور فعالیت می کند. 

فرج االله فصیحی رامندي افزود: ما امروز در حوزه هاي مختلف غذایی، شیرینی و شکلات فعالیت کرده و توسعه درونی و برونی شرکت
به عنوان یک هدف مد نظر قرار گرفته است که ایجاد خط هاي جدید و تقویت و نوسازي خط هاي قدیمی در این راستا مد نظر است.

فصیحی رامندي ادامه داد: خرید کارخانجات مرتبط با صنایع غذایی همچون کارخانه قند فسا نیز براي تامین رنجیره تولید بود و از

 
طرف دیگر خرید کارخانه براي مردم فسا نیز مهم بود چراکه پس از سالها تعطیلی با ظرفیت بالا مشغول به فعالیت شد. 



او خاطرنشان کرد: امروز شاهد اشتغال حدود 250 نفر در این کارخانه هستیم و این اشتغالزایی ما را امیدوار می کند که با تلاش

 
بیشتري به توسعه کارخانه بپردازیم. 

این فعال اقتصادي گفت: شرکت هلدینگ اقتصادي آزادگان 3سال است جز 100شرکت بزرگ و برتر اقتصادي ایران به انتخاب سازمان

 
مدیریت صنعتی است و برند مینو نیز در سازمان توسعه تجارت کشور جزو برندهاي ملی ثبت شده است. 

فصیحی رامندي در مورد علت افتتاح کارخانه قند مینو فسا پس از چند ماه تاخیر نیز گفت: شکر دو فصل کاري دارد یکی استحصال
شکر از چغندر و دیگري تصفیه شکر که در فصل کشت چغندر کارخانه طبیعتاً تعطیل است چراکه قراردادها با کشاورزان باید بسته
شده تا موقع برداشت از چغندر استفاده کنیم اما ما بازهم بیکار ننشستیم و در 8ماه گذشته 5هزار تن شکر تصفیه کردیم لذا علت این

 
تاخیر همین بود. 

 
توسعه تولید را دنبال می کنیم 

نایب رئیس هیئت مدیره هلدینگ خودکفایی آزادگان نیز گفت: شرکت هلدینگ خودکفایی آزادگان متعلق به آزادگان سراسر کشور

 
بوده و در بورس است و زیر نظر هیچ نهاد خاصی نیست. 

حمیدرضا رضایی افزود: این هلدینگ داراي چندین شرکت زیرمجموعه در تمام حوزه ها همچون شرکت پارس گستر، مینو، رهاورد
سازندگی آزادگان و... است و از سال 1396مجموعه به سمت تکمیل زنجیره تولید و تامین مواد رفت تا مواد مورد نیاز براي تولید

 
محصولات خود را نیز تامین کند که خریداري کارخانه قند فسا نیز براي استفاده از قند و شکر آن به همین منظور بوده است. 

رضایی با یادآوري اینکه زمان خرید کارخانه قند فسا، این واحد تولیدي تعطیل بود، فعال شدن این کارخانه را یکی از اقدامات دانست
و گفت: خرید شرکت پرتو دانه خزر در بهشهر، کارخانه آب معدنی بیشه نیز در لرستان و سایر کارخانه هاي مشابه نیز در این راستا

 
انجام شده است تا دوباره این مجموعه ها را فعال کرده و به عرصه تولید برگردانیم. 

او با اشاره به اینکه بیش از 7 هزار نیروي انسانی در کارخانه هاي زیرمجموعه این هلدینگ به فعالیت مشغول هستند، خاطرنشان کرد:
شفافیت کامل در فعالیت هاي این هلدینگ وجود دارد و هدف ما ویلا و برج سازي نیست بلکه کارخانه می خریم و تولید را توسعه

 
می دهیم. 

براساس این گزارش، رفع موانع و احیاي کارخانه قند فسا، یکی از اقدامات مورد نظر مسئولان دستگاه هاي مختلف استان فارس طی
سال هاي اخیر بوده است.



پیام سفر «معاون وزیر خارجه» آمریکا به ترکیه چیست؟

منبع: الفشماره خبر:  243  |  تاریخ: 1400/03/07

اردوغان در دیدار مجازي خود با تجار آمریکایی اعلام کرد که با وجود آن که رئیس جمهور ایالات متحده، نسل کشی ارامنه را

 
به رسمیت شناخته، اما گفت وگوي آتی او با جو بایدن در ماه ژوئن و در بروکسل، نویدبخش فصلی جدید خواهد بود. 

به گزارش تسنیم، امروز در آنکارا، نخستین دیدار رسمی بین

 
دولت جو بایدن و دولت اردوغان، صورت خواهد گرفت. 

اگر چه قبلاً بین بایدن - اردوغان، همچنین سالیوان - کالین و
بلینکن - چاووش اوغلو، گفتگوي تلفنی در جریان بوده، اما دیدار
حضوري از منظر دیپلماتیک ارزش و اهمیت بیشتري دارد و البته
سفر نماینده تیم جو بایدن به آنکارا، در سطح یک مقام عالی

 
رتبه نیست و معاون وزیر امور خارجه به آنکارا رفته است. 

پیداست که آنکارا ترجیح می داد در سفر اول، پذیراي خود
آنتونی بلینکن باشد، اما رویکرد دولت جو بایدن در قبال ترکیه، چنین انتظاري را دور از دسترس نشان می دهد. چرا که نخستین
اقدام جو بایدن علیه ترکیه، به رسمیت شناختن ادعاي تاریخی کشتار ارامنه بود که از منظر تاریخچه روابط آنکارا - واشنگتن، یک

 
شوك جدي محسوب می شود. 

اما نگاهی به اظهارات مقامات دولت برآمده از حزب عدالت و توسعه ترکیه، نشان می دهد که در مورد آمریکا، ناامید نیستند و سخت

 
در تلاشند تا موانع موجود، لااقل به طور نسبی و تدریجی، برداشته شوند. 

 
شرمن در برابر اونال 

بر اساس اطلاعاتی که وزارت امور خارجه ترکیه منتشر کرده، امروز اولین دیدار سطح بالا از ترکیه پس از روي کار آمدن دولت بایدن

 
در ایالات متحده آمریکا در حال انجام است و وندي شرمن، معاون وزیر خارجه ایالات متحده امروز مهمان آنکارا است. 

در بیانیه وزارت امور خارجه ترکیه به این اشاره شده که رایزنی هاي سیاسی امروز در آنکارا در تاریخ 27 مه 2021 به ریاست سدات

 
اونال معاون وزیر امور خارجه و وندي شرمن معاون وزیر خارجه ایالات متحده انجام می شود. 

انتظار می رود که در این رایزنی که روابط ترکیه و ایالات متحده و همچنین موضوعات منطقه اي و بین المللی مورد بحث قرار گیرد.
شرمن پس از دیدارهایش در بروکسل به ترکیه آمده و قرار است علاوه بر دیدار با همتاي ترك، با نمایندگان برخی از سازمان هاي غیر

 
دولتی در ترکیه دیدار خواهد کرد. 



سدات اونال از دیپلمات هاي باتجربه ترکیه است ك چندي پیش، سفر به قاهره و دیدار با دیپلمات هاي دولت سیسی را بر عهده
گرفت. او نیز همچون فریدون سنیریلی اوغلو از دیگر دیپلمات هاي شناخته شده دستگاه دیپلماسی ترکیه، علاوه بر پرونده خاورمیانه،

 
با موضوع سیاست هاي آمریکا نیز، آشنایی خوبی دارد. 

 
واکنش نرم اردوغان به رویکرد هجومی بایدن 

توجه سخنان اردوغان درباره آمریکا در دو ماه اخیر، نشان دهنده این است که او می خواهد، به هر قیمتی شده، روابط ترکیه - آمریکا

 
را از گزند رویکرد هجومی دولت بایدن دور نگه دارد و با تیم او، به میزان قابل توجهی از تعامل و سازش، دست پیدا کند. 

شاید به همین خاطر است که حتی پس از اقدام بایدن در مورد به رسمیت شناختن نسل کشی ارامنه، همان طیب اردوغانی که با
کسی رودربایستی ندارد، باز هم با رئیس جمهور آمریکا، از درِ تعارف وارد شده و اعلام کرد: «جناب رئیس جمهور بایدن! شما ما را به
نسل کشی متهم کردید و حالا از اسراییل حمایت می کنید. شما با دستان خونین تاریخ را می نویسید. شما، ما را ناچار کردید این

 
سخن را بر زبان بیاوریم». 

از نظر برخی از تحلیل گران سیاسی ترکیه گفتن عبارت «شما ما را ناچار کردید این حرف را بزنیم»، حکم یک ترمز کوچک دارد که
نشان می دهد اردوغان در سخنرانی زنده و حزبی خود، اصطلاحاً جوگیر شده و می خواهد نشان دهد که تمایل زاید الوصفی براي

 
بیان توصیف «تاریخ نوشتن با دستان خونین» نداشته است. اما چرا اردوغان تا این اندازه با بایدن تعارف دارد؟ پاسخ چنین است: 

 
1.شوك دلاري و مشکلات اقتصادي، هزینه هاي سیاسی، اقتصادي و اجتماعی گزافی بر دست حزب حاکم گذاشته است. 

 
2.اردوغان هنوز هم امیدوار است که در مورد تحویل گرفتن اف 35 بایدن را راضی کند. 

3.در همان شبی که بایدن با اردوغان صحبت کرد و به او اطلاع داد که تا چند ساعت دیگر، نسل کشی ارامنه را به رسمیت خواهم
شناخت، توافق شد که در نشست آتی سران ناتو در بروکسل، دیداري بین اردوغان و بایدن صورت بگیرد و در آن دیدار، بخشی از

 
مشکلات، حل شوند. 

 
اقدام معنی دار اردوغان، قبل از سفر شرمن 

تنها دو هفته مانده به دیدار اردوغان و بایدن، رئیس جمهور ترکیه، اقدام نمادین مهمی انجام داد و تجار و بازرگانان آمریکایی را به

 
سرمایه گذاري در ترکیه فرا خواند. 

رجب طیب اردوغان رئیس جمهور ترکیه و رهبر حزب عدالت و توسعه، در یک تله کنفرانس سیاسی، گروه کثیري از اعضاي اتاق
بازرگانی و تجار آمریکایی را مورد خطاب قرار داد و اعلام کرد که آنکارا اراده و عزمی راسخ براي دستیابی به هدف حجم یکصد میلیارد

 
دلاري تجارت با آمریکا دارد و امیدوار است که دولت جدید آمریکا نیز در این مورد، با شوق و انگیزه، قدم بردارد. 

ظاهراً سفیر جدید ترکیه در آمریکا یعنی حسن مراد مرجان که به تازگی از توکیو به واشنگتن منتقل شده، همراه با تیمی از لابی
گران اقتصادي و سیاسی، به نتایج اولیه اي دست یافته اند و امیدوارند که آسمان ابري و ناآرام روابط ترکیه و آمریکا، رفته رفته آفتابی



شود. چرا که اردوغان در دیدار مجازي خود با تجار آمریکایی اعلام کرد که با وجود آن که رئیس جمهور ایالات متحده، نسل کشی

 
ارامنه را به رسمیت شناخته، اما گفتگوي آتی او با جو بایدن در ماه ژوئن و در بروکسل، نویدبخش فصلی جدید خواهد بود. 

اردوغان در سخنان خود، بر مساله «اصلاحات سیاسی و قضائی» نیز تاکید کرد و از سرمایه گذاران آمریکایی خواست که به ترکیه

 
توجه بیشتري داشته باشند و از امتیازات تشویقی دولت ترکیه، استفاده کنند. 

وي در این مورد گفت:«ما مسئولیت هاي نهادهاي خود را براي جذب سرمایه گذاري هاي خارجی تعیین کرده ایم. امیدوارم که ما به
زودي سند خود را با ملت و سرمایه گذاران بین المللی در میان بگذاریم. ما می خواهیم سهم سالانه کشورمان از سرمایه گذاري هاي
مستقیم بین المللی را در میان مدت تا سقف 50 درصد افزایش دهیم. براي این منظور، ما استفاده از سیستم تشویقی خود را ساده
می کنیم و بهره مندي سرمایه گذاران از مشوق ها را آسان تر می کنیم. ضمن افزایش میزان سرمایه گذاري ها، ما به پروژه هایی
اهمیت می دهیم که تحول فناوري کشور ما را تسریع و اشتغال ایجاد می کنند و به تراز حساب جاري ما کمک می کنند. ما به جذب
سرمایه گذاران بین المللی در زمینه هاي خاص، به ویژه در فناوري اطلاعات و ارتباطات، انرژي و تدارکات ادامه خواهیم داد. وزارت
تجارت، وزارت صنعت و فناوري، دفاتر سرمایه گذاري ریاست جمهوري و تحول دیجیتال و سایر نهادها آماده هستند تا در پروژه هاي

 
جدید سرمایه گذاري شما از همه پشتیبانی لازم را داشته باشند». 

 
اختلافات مهم 

 
ترکیه و آمریکا در چند موضوع مهم، اختلاف دارند: 

1.آمریکا، از نزدیک شدن ترکیه به روسیه هراس دارد و خرید سامانه موشکی اس 400 را بهانه کرده و نه تنها مقامات صنایع دفاعی

 
ترکیه را در لیست تحریم قرار داده، بلکه مانع از صادرات اف 35 به ترکیه و تولید قطعات این جنگنده در خاك ترکیه شده است. 

 
2.آمریکا در پرونده شرق مدیترانه، نگرش ترکیه به قبرس، یونان و منابع انرژي آن منطقه را نمی پسندد. 

 
3.ترکیه به شدت از حمایت سیاسی - نظامی آمریکا از نهادهاي اقماري پ.ك.ك در شمال سوریه ناراضی است. 

 
4.ترکیه انتظار دارد که دولت آمریکا به فعالیت شاگردان گولن در ایالات مختلف، پایان دهد. 

سفر وندي شرمن به آنکارا، اگر چه سفري در سطح پایین است اما دست کم این امکان را فراهم می سازد که ترکیه بخش بیشتري از

 
سناریوهاي احتمالی تصمیمات جو بایدن در مورد روابط آتی با آنکارا و چالش هاي مختلف را ارزیابی کند. 

واقعیت این است که با توجه به ژرفاي برخی اختلافات مهم بین آمریکا و ترکیه، نه تنها از سفر شرمن، بلکه از دیدار اردوغان - بایدن
هم نمی توان انتظار داشت. اما ممکن است که در حوزه اقتصادي، اتفاقات مثبت جدیدي براي افزایش مبادلات تجاري روي دهد.



افت قیمت طلا با رشد شاخص دلار | افت قیمت بیت کوین

منبع: 55 آنلاینشماره خبر:  244  |  تاریخ: 1400/03/07

در حالی که محدودیت هاي قانونی اعلام شده در مقابل ارزهاي دیجیتال علت افت قیمت این دارایی ها محسوب می شود،
مدیر کل ریپل از نبود شفافیت در تنظیمات قانونی ارزهاي دیجیتال در آمریکا انتقاد می کند.

در حالی که محدودیت هاي قانونی اعلام شده در مقابل ارزهاي دیجیتال علت افت قیمت این دارایی ها محسوب می شود، مدیر

 
کل ریپل از نبود شفافیت در تنظیمات قانونی ارزهاي دیجیتال در آمریکا انتقاد می کند. 

 
 

طلا در نیمه دوم معاملات روز گذشته مرز 1900 دلار را از دست داد. قیمت طلا امروز یک بار دیگر از مرز 1900 دلار عبور کرد، اما
دوباره نزولی شد و در ابتداي نیمه دوم امروز در حوالی 1896 دلار نوسان داشت. افت قیمت طلا با رشد شاخص دلار همراه بود.
شاخص دلار با ثبت تغییرات مثبت به بالاي 90 بازگشته است. البته تحلیل گران حرکت شاخص دلار به بالاي مرز 90 را موقتی می

 
دانند. 

 
اشتغال و نگرانی هاي تورمی در آمریکا 

 
 

بانک مرکزي آمریکا اعلام کرد که می تواند براي بهبود وضعیت اشتغال صبر کند، بر این اساس آمریکا در بخش اشتغال ضعیف عمل



کرده است و نمی تواند انتظار تولید بالایی را داشته باشد. در صورتی که تولید و اشتغال عقب بمانند نیز تورم رشد خواهد کرد. مقامات

 
فدرال رزرو با این وجود انتظار ندارند که تورم نگران کننده اي بالاي مرز 2 درصد داشته باشند. 

 
افت قیمت بیت کوین 

بیت کوین نیز با ثبت تغییراتی منفی به زیر 40 هزار دلار بازگشته است. بیشترین قیمت بیت کوین در 24 ساعت گذشته 40 هزار و
482 دلار و کمترین قیمت آن 37 هزار و 248 دلار گزارش می شود. سرمایه بازار بیت کوین در زمان نوشتن این گزارش در حوالی

 
732 میلیارد دلار قرار دارد. 

 
عدم شفافیت قانونی در مورد دارایی هاي دیجیتال 

در حالی که علت اصلی افت قیمت بیت کوین و سایر ارزهاي دیجیتال اعمال محدودیت هاي قانونی در نقاط مختلف دنیا اعلام می
شود، مدیر کل ریپل از نبود شفافیت در مقررات حاکم بر دارایی هاي دیجیتال در آمریکا نسبت به سایر کشورهاي توسعه یافته انتقاد
می کند. مدیر ریپل که از سال گذشته با کمیته بورس و اوراق بهادار ایالات متحده آمریکا درگیر مسائل حقوقی XRP است، همین
عدم شفافیت را یکی از مشکلات اساسی پیش روي ارزهاي دیجیتال در این کشور عنوان می کند. مدیر شرکت ریپل علاوه بر این می

گوید که منتقد مصرف بالاي انرژي بیت کوین است، اما مانند ایلان ماسک یک جنگ پنهان علیه آن به راه نمی اندازد.



روند پیشرفت شهرك گلخانه اي دیسام سیاهکل بررسی شد

منبع: شعار سالشماره خبر:  245  |  تاریخ: 1400/03/07

شعار سال: به موجب حکم دادگاه، موسسه مالی - اعتباري مولی الموحدین مالکیت شرکت ابریشم گیلان را برعهده گرفته
حال بعد از گذشته چندین هفته رئیس کل دادگستري گیلان از روند احیاي این کارخانه بازدید کرد. حجت الاسلام و

المسلمین حمزه خلیلی رئیس کل دادگستري استان گیلان با همراهی سیدمهدي فلاح میري دادستان ...

شعار سال: به موجب حکم دادگاه، موسسه مالی - اعتباري مولی الموحدین مالکیت شرکت ابریشم گیلان را برعهده گرفته حال

 
بعد از گذشته چندین هفته رئیس کل دادگستري گیلان از روند احیاي این کارخانه بازدید کرد. 

حجت الاسلام و المسلمین حمزه خلیلی رئیس کل دادگستري استان گیلان با همراهی سیدمهدي فلاح میري دادستان مرکز استان و

 
سیف اله مسرور بازرس کل گیلان از شهرك گلخانه اي دیسام سیاهکل بازدید کرد. 

دادستان مرکز استان گیلان طی این بازدید با اشاره به اینکه زمینی در شهرك گلخانه اي دیسام براي سرمایه گذاري در حوزه
تولیدات کشاورزي و گلخانه اي به لحاظ نداشتن زیرساخت برق و گاز و برخی ملاحظات زیست محیطی و موانع پیش روي آن، سال
ها به صورت لم یزرع رها شده بود اظهار داشت: برخی سرمایه گذاران با مراجعه به دستگاه قضایی، خواستار حمایت براي بهره برداري

 
از ظرفیت این مکان به منظور احداث گلخانه براي تولید محصولات کشاورزي صادراتی شدند. 

وي با اشاره به نامگذاري سال 1400 به تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها و تلاش مسئولان قضایی بر رفع موانع تولید تصریح کرد:
با توجه به ظرفیت موجود و نیاز کشور و وجود نیرو هاي متخصص داخلی، جلسات متعددي در شوراي حفظ حقوق بیت المال با
حضور کارشناسان در خصوص حل مشکلات این شهرك گلخانه اي تشکیل و مصوب شد تا سرمایه گذاران در این اراضی هکتاري

 
اختصاص یافته به این امور، فعالیت خود را آغاز نمایند. 

فلاح میري هدف از بازدید امروز را بررسی پیشرفت اقدامات و شناسایی برخی موانع و مشکلات این شهرك عنوان نمود و اظهار
امیدواري کرد: افتتاح این شهرك گلخانه اي سبب اشتغال جوانان این منطقه شده و با رونق تولید محصولات کشاورزي به روش علمی

 
نوین در این مجموعه، امکان صادرات آن نیز فراهم شود. 

diyarmirza.ir ،623517 :شعار سال، با اندکی تلخیص و اضافات، برگرفته از دیارمیرزا، تاریخ انتشار: 6 خرداد 1400، کد خبر



معدن مرمریت آباده با اعطاي تسهیلات 80 میلیارد ریالی به چرخه تولید

بازگشت

منبع: شعار سالشماره خبر:  246  |  تاریخ: 1400/03/07

شعار سال: خادم حمزه، پنجشنبه 6 خرداد به خبرنگاران گفت: واحد معدنی مرمریت آباده، به دلیل فقدان نقدینگی و سرمایه
درگردش براي مدتی تعطیل شده و شاغلان در آن بیکار شده بودند. مدیرکل دفتر هماهنگی امور اقتصادي استانداري فارس

اضافه کرد: با تامین نقدینگی استحصال مواد معدنی و راه اندازي خطوط از سر گرفته ...

شعار سال: خادم حمزه، پنجشنبه 6 خرداد به خبرنگاران گفت: واحد معدنی مرمریت آباده، به دلیل فقدان نقدینگی و سرمایه

 
درگردش براي مدتی تعطیل شده و شاغلان در آن بیکار شده بودند. 

مدیرکل دفتر هماهنگی امور اقتصادي استانداري فارس اضافه کرد: با تامین نقدینگی استحصال مواد معدنی و راه اندازي خطوط از سر

 
گرفته شد و نیروي کار آن مشغول به فعالیت شدند. 

وي با بیان اینکه مدیریت ارشد فارس با تمام توان از واحد هاي تولیدي و بخش خصوصی در راستاي افزایش ظرفیت تولید، ایجاد
اشتغال و رفع بیکاري حمایت کرده است، افزود: مدیران دستگاه هاي اجرایی حوزه اقتصادي باید همه توان و ظرفیت نیروي انسانی
خود را در مرکز استان وشهرستان ها به کار گیرند؛ زیرا هدف اصلی ایجاد فرصت شغلی براي افراد بیکار در استان و افزایش رفاه مردم

 
است. 

 
تولید مبتنی بر دانش تنها راه حل مشکلات اقتصادي کشور است 

این مقام مسئول در فارس گفت: بیکاري یکی از عوامل زمینه اي تاثیرگذار در افزایش ناهنجاري هاي اجتماعی و تحمیل هزینه هاي
سنگین مبارزه با مفاسد اجتماعی به جامعه است، بنابراین مسوولان باید از همه ظرفیت ها براي ایجاد اشتغال و رونق تولید استفاده

 
کنند. 

مدیر کل دفتر هماهنگی امور اقتصادي استانداري فارس تاکید کرد که امروز تولید مبتنی بر دانش تنها راه حل مشکلات اقتصادي

 
کشور است. 

me-metals.ir ،212393 :شعار سال، با اندکی تلخیص و اضافات، برگرفته از می متالز، تاریخ انتشار: 6 خرداد 1400، کد خبر



تولید فرا استانی عسل اصفهان/ محصولی با کیفیت، اما فاقد نشان تجاري

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  247  |  تاریخ: 1400/03/07

پیام سپاهان - به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از اصفهان، صنعت پرورش زنبور عسل در استان
اصفهان زمینه اشتغال بیش از 4 هزار نفر را فراهم کرده است و اصفهان ...

 پیام سپاهان - 



افت قیمت دلار جهانی

منبع: آفتابشماره خبر:  248  |  تاریخ: 1400/03/07

شاخص دلار مجددا به زیر 90 واحد برگشت.

 
شاخص دلار مجددا به زیر 90 واحد برگشت. 

آفتاب نیوز : دولت جو بایدن قرار است بزرگ ترین لایحه بودجه
تاریخ این کشور از زمان جنگ جهانی دوم را براي تصویب به
کنگره ارایه کند. این بودجه شش تریلیون دلاري با یک کسري
1.3 تریلیون دلاري مواجه است که در نوع خود در تاریخ معاصر
آمریکا بی نظیر محسوب می شود. بخش بزرگی از افزایش شدید
مخارج دولت مربوط به تامین هزینه هاي لازم براي توسعه
زیرساخت ها و همچین شبکه خدمات درمانی آمریکا است که با
هدف تسریع رشد اقتصادي در سال هاي آینده و افزایش رفاه

 
طبقه متوسط انجام می شود. 

به گزارش رویترز، امیدواري به احیاي اقتصاد آمریکا بیش از پیش افزایش پیدا کرده است. در یک هفته اخیر میزان موارد ابتلاي
جدید به کرونا در این کشور با کاهش چشمگیر نسبت به ماه قبل به کمتر از 25 هزار مورد در روز رسیده است. در حال حاضر حدود
نیمی از جمعیت آمریکا دست کم یک دوز واکسن کرونا دریافت کرده اند که جو بایدن - رییس جمهور آمریکا- آن را یک دستاورد
تاریخی دانسته است. آمریکا بالاترین میزان قربانیان کرونا در جهان را دارد اما با روند فعلی انتظار می رود به زودي زندگی در این

 
کشور به حالت عادي برگردد. 

یک مقام صندوق بین المللی پول از تنوع بخشیدن به ذخایر ارزي جهان استقبال کرده و گفته است اقتصاد جهانی با وجود چندین ارز
ذخیره به جاي تمرکز روي دلار، ثبات و شرایط بهتري خواهد داشت. توماس مانچینی- مدیر بخش بازارهاي پولی صندوق بین المللی
پول- یورو، ین و یوان را دیگر ارزهاي مهم جهانی برشمرد و با اشاره به بالا گرفتن تب ارزهاي دیجیتالی، گفت: این ارزها جذابیت ها و

 
پتانسیل بالایی براي رشد بیشتر دارند اما نوسان آن ها بیش از حدي است که بتوان آن ها را به عنوان ارز ذخیره حساب کرد. 

از ابتداي ماه مارس تقاضا براي دلار بالا رفته اما هنوز تردید برخی معامله گران به قبول دلار به عنوان ارزي امن به قوت خود باقی
مانده است. با توجه به تقویت رشد اقتصادي و احیاي تقاضا در بخش خرده فروشی که اصلی ترین رکن رشد اقتصادي آمریکا هم
محسوب می شود، تحلیلگران انتظار دارند بانک مرکزي این کشور سرانجام تن به افزایش نرخ بهره دهد. نرخ بهره آمریکا اکنون در

 
سطح صفر تا 0.25 درصد قرار دارد که یکی از پایین ترین سطوح تاریخی آن هم محسوب می شود. 

اقتصاد اروپا در حال احیاي تدریجی و بازگشت به سطوح ثبت شده خود قبل از آغاز بحران کرونا است. آمارهاي تازه منتشرشده نشان



می دهد که در ماه آوریل رشد بخش کسب و کارهاي اروپایی به بالاترین سطح ثبت شده خود در سه ماه اخیر رسیده است. کریستین
لاگارد- رییس بانک مرکزي اروپا با استقبال از این اتفاق گفته است که کسب و کارها در اروپا به ویژه کسب و کارهاي کوچک و
متوسط کماکان نیازمند دریافت کمک وحمایت هاي بانک مرکزي هستند و اگر احساس شود نیاز به مداخلات بیشتري وجود دارد،

 
این کار انجام خواهد شد. 

واکسیناسیون در جهان کماکان رو به پیشرفت است اما میزان واکسیناسیون در کشورهاي مختلف با یکدیگر تفاوتی جدي دارد.
صندوق بین المللی پول در گزارشی با اشاره به اینکه در حال حاضر تنها 9.5 درصد از جمعیت جهان در برابر ویروس کرونا واکسینه
شده اند، پیش بینی خود از متوسط رشد اقتصادي امسال جهان را 6 درصد اعلام کرد و از کشورهاي جهان خواست با افزایش بودجه
واکسیناسیون، به هدف واکسینه شدن 40 درصد مردم جهان تا پایان امسال دست پیدا کنند. تحقق چنین هدفی نیازمند چیزي در

 
حدود 50 میلیارد دلار بودجه است. 

در حالی که میزان صادرات رقباي اصلی آمریکا از جمله چین، اتحادیه اروپا و ژاپن رو به بهبود بوده، بزرگ ترین اقتصاد جهان کماکان
با وضعیت کسري حساب تجاري مواجه بوده است. در ژاپن که اقتصاد آن وابستگی زیادي به تجارت خارجی دارد، آمارهاي منتشرشده
نشان می دهد در ماه آوریل این کشور مازاد حساب تجاري 255.3 میلیارد ین داشته است. طی این مدت صادرات ژاپن با افزایش

 
محسوس 38 درصدي و واردات 12.2 درصدي نسبت به مدت مشابه سال قبل همراه شده است. 

همزمان با روند افزایش تورمی، مرکز آمار اتحادیه اروپا اعلام کرد متوسط نرخ تورم در 19 کشور عضو منطقه یورو در 12 ماه منتهی
به آوریل با 0.3 درصد افزایش نسبت به رقم مشابه منتهی به ماه قبل به 1.6 درصد رسیده است. در سطح اتحادیه اروپا این نرخ به
طور متوسط 2.0 درصد بوده که از ماه قبل 0.3 درصد بیشتر شده است. هنوز مشخص نیست که بانک مرکزي اروپا چه واکنشی به

 
رسیدن تورم به مرز حساس از خود نشان خواهد داد. در حال حاضر این نهاد برنامه خرید اوراق قرضه را ادامه می دهد. 

با وجود انتقاد و مخالفت هاي جمهوري خواهان به نظر می رسد دولت بایدن در افزایش نرخ مالیات شرکت ها جدي است. ژانت یلن-
وزیر خزانه داري آمریکا- در همایش احیاي اقتصادي آمریکا به میزبانی اتاق بازرگانی این کشور گفت: پیشنهاد ما، یک تغییر بنیادین
در نظام مالیاتی فعلی است تا بتوانیم منابع لازم را براي هزینه هاي زیرساختی تامین کنیم. نسبت مالیات شرکت ها به تولید ناخالص

 
داخلی ما در حال حاضر خیلی کم است و به عقیده ما بهتر خواهد بود اگر شرکت ها سهم عادلانه تري از هزینه ها را پرداخت کنند. 

نرخ تورم در اروپا هم مانند آمریکا در حال اوج گیري است. در آلمان تورم ماه آوریل به دو درصد رسید که بالاترین تورم ثبت شده
این کشور در دو سال اخیر و 0.3 درصد بیشتر از تورم ماه قبل بوده است. در آمریکا هم هرچند گمانه زنی ها در خصوص احتمال
پایان رویکرد فعلی بانک مرکزي تقویت شده اما ریچارد کلاریدا- قایم مقام رییس این نهاد- گفته با وجود رشد ضعیف اشتغال زایی و

 
همچنین افزایش نرخ تورم، تغییري در رویکرد فدرال رزرو براي حفظ سیاست هاي فعلی ایجاد نشده است. 

تاکنون بیش از 169 میلیون و 425 هزار و 912 مورد ابتلا به کرونا گزارش شده است که در این بین سه میلیون و 519 هزار و 249
نفر جان خود را از دست داده اند. در بین کشورهاي مختلف، بالاترین تلفات مربوط به آمریکا با 606 هزار و 445 نفر، برزیل با 454

 
هزار و 623 نفر، هند با 318 هزار و 750 نفر، مکزیک با 222 هزار و 232 نفر و انگلیس با 127 هزار و 758 نفر بوده است. 

مازن عیسی - استراتژیست ارشد ارزي در موسسه تیدي سکیوریتیز - گفت: نگرانی از اوج گیري تورم یکی از اصلی ترین عواملی است
که جلوي رشد بیشتر دلار را گرفته اما دلار در مقطع فصلی فعلی داراي پشتوانه هاي بنیادي خوبی براي صعودي شدن است. در
صورتی که بازدهی اوراق قرضه روي مدار نزولی قرار گیرد، دلار حرف هاي زیادي براي گفتن در برابر ارزهاي امن تر خواهد دشت.



 
موضع فعلی بانک مرکزي ادامه سیاست هاي حمایتی است که در برابر رشد دلار عاملی بازدارنده محسوب می شود. 

 
شاخص دلار 

شاخص دلار که نرخ برابري آن در مقابل سبدي از ارزهاي جهانی را اندازه می گیرد، در معاملات امروز با 0.07 درصد کاهش نسبت به

 
روز گذشته در سطح 89.968 واحد بسته شد. 

نرخ برابري هر فرانک سوئیس نیز معادل 1.114 دلار اعلام شد. (نرخ هاي فوق بر حسب ساعت پایانی معاملات بازارهاي ارزي

 
نیویورك محاسبه شده است.) 

 
ارزهاي اروپایی 

در تازه ترین دور از معاملات، پوند با 0.59 درصد افزایش نسبت به روز قبل خود و به ازاي 1.42 دلار مبادله شد. یورو 0.05 درصد

 
پایین رفت و با رفتن به کانال 1.21 به 1.219 دلار رسید. 

 
ارزهاي آسیایی 

در معاملات بازارهاي ارزي آسیایی، هر دلار با 0.58 درصد افزایش به 109.784 ین رسید. در برابر همتاي استرالیایی، هر دلار آمریکا
به ازاي 1.291 دلار مبادله شد. همچنین نرخ برابري دلار معادل 6.382 یوان چین اعلام شد.



راه اندازي بازارچه فروش تولیدات خانگی در راستاي تحقق شعار سال

منبع: شبستانشماره خبر:  249  |  تاریخ: 1400/03/07

یونس میجانی گفت: در راستاي شعار سال مبنی بر تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها که از سوي مقام معظم رهبري
نامگذاري شده و در لبیک به نداي رهبري تصمیم گرفتیم با راه اندازي بازرچه فروش از تولید کنندگان خانگی و کسب و

کارهاي کوچک محله مسجد حمایت کنیم.

یونس میجانی گفت: در راستاي شعار سال مبنی بر تولید، پشتیبانی ها و مانع
زدایی ها که از سوي مقام معظم رهبري نامگذاري شده و در لبیک به نداي
رهبري تصمیم گرفتیم با راه اندازي بازرچه فروش از تولید کنندگان خانگی و

 
کسب و کارهاي کوچک محله مسجد حمایت کنیم. 

«یونس میجانی» در گفت و گو با خبرنگار خبرگزاري شبستان از جنوب
کرمان، گفت: در راستاي شعار سال مبنی بر تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی
ها که از سوي مقام معظم رهبري نامگذاري شده و در لبیک به نداي رهبري

 
تصمیم گرفتیم با راه اندازي بازرچه فروش از تولید کنندگان خانگی و کسب و کارهاي کوچک محله مسجد حمایت کنیم. 

مدیر کانون فرهنگی هنري امام علی (ع) شهر جیرفت افزود: با توجه به این که در دوران کرونایی بسیاري از مشاغل به ویژه کسب و
کارهاي کوچک دچار رکود شده و در نتیجه صاحبان این مشاغل متضرر شدند بنابراین تصمیم گرفتیم براي کمک به آنها قدمی

 
برداریم. 

وي بیان کرد: خوشبختانه فضاي بیرونی مسجد به دلیل گستردگی، این ظرفیت را داشت که بخشی از آن را به یک بازارچه تبدیل
کنیم تا از این طریق بستر فعالیت آن دسته از اهالی محله که محصولات خانگی تولید کرده و در فروش آنها دچار مشکل شده اند،

 
فراهم شود. 

 
میجانی ادامه داد: به همین منظور با کمک اعضاي کانون بخشی از حیاط مسجد براي راه اندازي این بازارچه فضاسازي شد. 

مدیر کانون فرهنگی هنري امام علی (ع) شهر جیرفت ابراز کرد: این بازارچه هر چهارشنبه شب دایر است و هر هفته یکی از اهالی
محله محصولات تولیدي خود اعم از نان خانگی، انواع ترشیجات و مربا، قاووت و غیره را با قیمت مناسب در معرض دید قرار داده و با

 
قیمت مناسب به فروش می رساند. 

وي تاکید کرد: این اقدام با هدف رونق بخشیدن به کسب و کارهاي خانگی اهالی محله و در نهایت کمک به وضع اقتصادي آنها در

 
شرایط فعلی انجام شد. 



میجانی اظهار کرد: البته در نظر داریم در صورت فراهم بودن شرایط یک مرکز کارآفرینی در مسجد راه اندازي کنیم و در این مرکز

 
دوره هاي مهارت آموزي ویژه بانوان و آقایان را برگزار کنیم. 

مدیر کانون فرهنگی هنري امام علی (ع) شهر جیرفت اضافه کرد: بر همین اساس سعی داریم از طریق رایزنی با فنی و حرفه اي و یا

 
جهاد دانشگاهی از مربیان مجرب براي آموزش استفاده کنیم. 

وي در خاتمه عنوان کرد: امیدواریم با برگزاري دوره هاي کارآفرینی و مهارت افزایی بتوانیم زمینه اشتغال جوانان محله را فراهم کنیم
تا به سهم خود گامی هر چند کوچک در راستاي تحقق شعار سال برداشته باشیم.



افزایش صفحات مجازي غیرمجازِ روانشناسی

منبع: برترین هاشماره خبر:  250  |  تاریخ: 1400/03/07

رئیس سازمان نظام روانشناسی و مشاوره کشور با بیان اینکه حدود 3500صفحه ارائه دهنده خدمات روانشناسی و مشاوره
غیر قانونی در فضاي مجازي توسط این سازمان شناسایی شده است، گفت: گاها پس از معرفی برخی افراد ارایه دهنده

خدمات روانشناسی و مشاوره غیر مجاز درفضاي مجازي به دادگاه ها، شاهد منع تعقیب آنها ...

ایسنا: رئیس سازمان نظام روانشناسی و مشاوره کشور با بیان اینکه حدود 3500صفحه ارائه دهنده خدمات روانشناسی و مشاوره
غیر قانونی در فضاي مجازي توسط این سازمان شناسایی شده است، گفت: گاها پس از معرفی برخی افراد ارایه دهنده خدمات
روانشناسی و مشاوره غیر مجاز درفضاي مجازي به دادگاه ها، شاهد منع تعقیب آنها هستیم. این امر نشان دهنده عدم هماهنگی میان

 
دستگاه هاي مجري است. 

دکتر محمد حاتمی اظهار کرد: حدود 3500 صفحه غیر مجاز توسط روانشناس نماها که در فضاي مجازي اقدام به ارائه خدمات
روانشناسی و مشاوره می کردند توسط این سازمان شناسایی شدند. به برخی از آنها تذکر و براي بخشی تشکیل پرونده دادیم. برخی

 
نیز که تخلف محرزي داشتند به دادگاه ها معرفی شدند. 

وي ادامه داد: این افراد تحصیلات روانشناسی و مشاوره ندارند؛ گاها پس از معرفی این افراد به دادگاه ها، منع تعقیب برایشان صادر
می شود. از این رو لازم است هماهنگی میان سازمان نظام روانشناسی و مشاوره کشور، قوه قضاییه، سازمان بهزیستی، صدا و سیما و

 
سایر ارگانهاي مجري شکل گیرد تا بتوان مقابل فعالیت غیر مجاز روانشناسی و مشاوره ایستاد. 

حاتمی با بیان اینکه فعالیت صفحات غیر مجاز روانشناسی و مشاوره در دوران پاندمی کووید 19 نسبت به گذشته حدود سه برابر
افزایش داشته است، تصریح کرد: در این ایام مردم بیشتر از گذشته نیازمند دریافت خدمات روانشناسی و مشاوره بودند و از طرفی
نمی توانستند مانند قبل به راحتی به صورت حضوري به روانشناسان مراجعه کنند، افراد غیر متخصص نیز از این فرصت استفاده و

 
خود را مطرح کردند و آسیب هاي فراوانی به خانواده ها زدند. 

رییس سازمان نظام روانشناسی و مشاوره کشور گفت: مقصر اصلی طبعا مسئولین هستند که مساله خدمات روانشناسی و مشاوره را
مساله اي حاشیه اي و نه اصلی می پندارند و از این رو هماهنگی لازم براي جلوگیري از فعالیت غیر مجاز این سودجویان انجام نمی
دهند. نسبت به این مسائل باید فرهنگسازي شود و به مردم آگاهی داد. ما همواره توصیه کردیم مردم به روانشناسانی که پروانه
اشتغال سازمان نظام ندارند مراجعه نکنند اما صداي ما به تمام مردم نمی رسد. اگر تمامی ارگانها اعم از وزارت بهداشت، قوه قضاییه،

هییت دولت، سازمان بهزیستی با ما همکاري کنند وضع موجود به راحتی قابل مدیریت است.



حمله ي اتاق ایران به دستمزد و حقوق بازنشستگی/ پیشنهادي براي رئیس

جمهور بعدي که کارگران و بازنشستگان را فقیرتر می سازد!

منبع: ایلناشماره خبر:  251  |  تاریخ: 1400/03/07

به نظر می رسد قصد دارند در دولت بعدي، همه حقوق کار را به تاراج ببرند و پروژه ي فقیرترسازي طبقه ي کارگر را با تمام
قوا دنبال کنند؛ به همین دلیل است که لباس جنگ پوشیده و تا دندان مسلح به مسلخ کارگرانِ بی حقوق آمده اند!

به نظر می رسد قصد دارند در دولت بعدي، همه حقوق کار
را به تاراج ببرند و پروژه ي فقیرترسازي طبقه ي کارگر را
با تمام قوا دنبال کنند؛ به همین دلیل است که لباس
جنگ پوشیده و تا دندان مسلح به مسلخ کارگرانِ بی

 
حقوق آمده اند! 

به گزارش خبرنگار ایلنا، هجوم به حقوق کار همه جانبه
است و در سطوح مختلف جریان دارد؛ به نظر می رسد
همه نئولیبرال ها و جناح هاي مختلفِ بورژوازي و حامیان

آن ها در میان فرادستان، باهم به یکبارگی متحد شده اند تا «مقررا ت زدایی» و کاستن از حقوق کار را با قدرتِ تمام پیش ببرند؛
نمایندگان مجلس یازدهم از یکسو و خط دهندگان به تیم اقتصادي دولت بعدي از سوي دیگر، در حال ارائه طرح و پیش نویس و
متن راهبردي هستند؛ این در حالیست که دشمنان قانون کار سال هاست در حال لابیگري با دولتی ها و نمایندگان مجالس هستند و

 
امروز به نظر می رسد تلاش هاي این گروه ها و لابی گري هاي آن ها، ثمر داده و به میوه نشسته است! 

 
دشمنی لیبرال ها با حقوق کار/ تلاش براي مقررات زدایی در سطوح مختلف! 

دشمنی لیبرال ها با قانون کار و قانون تامین اجتماعی، سابقه ي بس طولانی دارد؛ هم با ماده 41 قانون کار و بحث الزام به پرداخت
دستمزد، دشمنیِ مدام دارند و هم بر طبلِ افزایش سن و سابقه بازنشستگی و تغییر مبناي محاسبه ي بازنشستگی و کاستن از سطح

 
مستمري ها می کوبند تا از همه طریق، کارگران را مورد هجمه قرار دهند و بر سود سرشارِ صاحبان سرمایه بیفزایند. 

زمستان سال گذشته، طرحِ «توانمندسازي و پایداري سازمان تامین اجتماعی» با امضاي 34 نماینده مجلس یازدهم اعلام وصول شد؛
این طرح، از یک طرف مبناي محاسبه مستمري ها را از اساس تغییر داده و سنوات محاسبه را از دو سال به 20 سال افزایش می دهد
و از طرف دیگر، مزایاي بازنشستگی سخت و زیان آور را کاهش می دهد به گونه اي که دیگر هر سال سابقه ي کار سخت، یکسال و
نیم به حساب نیاید! این طرح که چراغ خاموش نوشته شده و امضاهایش جمع آوري شده و همچنان چراغ خاموش و آهسته در حال
پیشروي است تا به مرحله ي تصویب نهایی برسد، اولین طرح از نقشه راهِ نئولیبرال ها براي کاستن از حقوق کارگران است و به نظر
می رسد طرح پیشنهادي اتاق ایران براي ارائه به رئیس جمهور آینده، دومین طرح زیرپوستی و چراغ خاموشِ این نقشه راه است که
تمامی بنیان هاي حقوق کار را به خطر می اندازد؛ از بین بردن حداقل دستمزد به بهانه ي ترویج و تهییج اشتغال، بالا بردن سن
بازنشستگی به بهانه ي خروج صندوق ها از رکود و ورشکستگی، بیگاري کشیدن با 30 درصد حداقل مزد از جوانان و نوجوانان بیکار



به بهانه ي ایجاد اشتغال براي جوانان! و همچنین تعریف و تمجید بسیار از خصوصی سازي و واگذاري به بخش به اصطلاح خصوصی!
اینها همگی مولفه هاي اساسی این طرح هستند؛ طرحی که در روزهاي گذشته توسط مرکز پژوهش هاي اتاق ایران تهیه شده و قرار

 
است به رئیس جمهور منتخب در دولت بعدي، تقدیم شود! 

 
طرح اتاق ایران چه می گوید؟ 

نام این متن پیشنهادي که در اردیبهشت 1400 تدوین شده، خیلی شیک و مجلسی است و خواننده را گول می زند که «چه خوب،
مرکز پژوهش هاي اتاق ایران، راهکارهاي مثبت و اجرایی براي حل معضلات اقتصادي دارد و قرار است این راهکارهاي علمی و

 
کارشناسانه و البته راهبردي را به تیم اقتصادي دولت بعد، هبه کند تا مشکلات اقتصاد به طرفه العینی برطرف شود!» 

نام طرح این است: «درباره انتخابات ریاست جمهوري، دیدگاه هاي رنج آفرین و دیدگاه هاي گنج آفرین در حوزه اقتصاد (بایدها و
نبایدها در مطالبات اقتصادي)». این طرح که مشتمل بر هشت بخش و در 44 صفحه تدوین شده، به معضلات اقتصادي مانند تورم،
فقر، رفاه، نرخ ارز و البته اشتغال می پردازد؛ و اگرچه در همه ي فصول این متن، روحیه ي کارگر ستیزي، محروم ستیزي و سرمایه
دارانه حاکم است، اما در فصل چهارم آن که به اشتغال مربوط می شود، همه ي بنیان هاي روابط کار مورد حمله قرار گرفته؛ در این

 
فصل، هم قانون تامین اجتماعی هدفِ حمله است و هم قانون کار. 

در هر فصل از این نوشتار، دیدگاه هاي رنج آفرین که به عقیده نویسندگان همان دیدگاه هاي پوپولیستی و عوام گرایانه است و می
تواند در کوتاه مدت، مخاطبان را خرسند سازد، از دیدگاه هاي گنج آفرین که به زعم نویسندگان، کلیدي و راهگشا و علمی است،
تفکیک شده؛ در بحث اشتغال نیز (در فصل چهارم نوشتار) بالا بردن دستمزد و پایین آمدن سن بازنشستگی، رنج آفرین و از میان

 
برداشتن الزام به پرداخت دستمزد و تغییر محاسبه ي بازنشستگی، گنج آفرین عنوان شده است! 

در فصل چهارم ابتدا به بحران صندوق هاي بازنشستگی اشاره شده و در ارائه راه حل، بدون توجه به دلایل اصلی این بحران که همانا
رواج قراردادهاي موقت، بی ثبات کاري و عدم پایبندي دولت به تعهدات بیمه اي است، فقط به گرته برداري از سایر نظام هاي
بازنشستگی اکتفا شده (بازهم بدون توجه به اینکه سطح مستمري و خدمات درمانی ارائه شده در آن نظام ها تا چه میزان بالاست و

 
چقدر مستمري بگیران آن ها در رفاه هستند) و آمده است: 

 
«راه حل بحران، بالا رفتن سن بازنشستگی است تا دوره پرداخت حق بیمه بیشتر و دوره دریافت مستمري کمتر شود!» 

 
قانون کار را قرن بیست و یکمی کنیم: 

 
حداقل دستمزد را برداریم، قراردادهاي موقت را قانونی کنیم! 

اما مهم ترین حمله ي صورت گرفته، به دستمزد و قدرت خرید کارگران است؛ در ارتباط با دستمزد آمده چون هزینه هاي بخش
خصوصی بالاست و درآمدزایی پایین، نمی توان دستمزدهاي بالا طلب کرد که اگر دستمزدها افزایش یابد، پیامد آن، ریزش اشتغال و

 
بیکاري نیروهاي جویاي کار است! 

دیدگاه هاي گنج آفرین این نوشته براي حل معضلات اشتغال، اعجاب انگیز است! می خواهند با بازگشت به عقب و حمایت از دیدگاه

 
هاي منسوخ و قرون وسطایی، اشتغال را نجات دهند! مثلاً از طرح منسوخ و استثماريِ «استاد-شاگردي» دفاع شده و آمده است: 



«در گذشته فرهنگ استاد-شاگردي برقرار بود به این معنا که افراد بدون اینکه هزینه زیادي به کارفرمایان تحمیل کنند، وارد کسب و
کارها می شدند و تجربه و مهارت کسب می کردند و اگر عملکرد خوبی داشتند در همانجا جذب می شدند. امروزه نیز نیازمند آن
هستیم که جذب افراد جوان اما بیکار را تسهیل کنیم. اگر کارفرمایان احساس کنند که جذب هر نیروي جدید پرهزینه است نسبت به
انجام آن اکراه خواهند داشت اما اگر جوانان را معاف از سختگیري هاي قانون کار و قانون تامین اجتماعی جذب کنیم جذب آن ها
آسان خواهد شد. اگر دولت به لحاظ مالی در وضع مناسبی می بود می شد انتظار داشت که بخشی از هزینه بیمه یا حتی دستمزد را

 
بپردازد اما در شرایط فعلی که بدهی دولت به تامین اجتماعی سرسام آور شده نمی توان چنین انتظاراتی را مطرح کرد.» 

در ادامه پیشنهاد داده قانون کار بنا بر مقتضیات قرن بیست و یکم که ویژگی هاي ممتاز آن قراردادهاي موقت یکماهه و سه ماهه و
به زعم نویسندگان «سیالیت بازار کار» است، اصلاح شود! معنی این جمله ساده است: الزام به پرداخت بیمه و حداقل دستمزد را

 
بردارید تا اشتغال و کارآفرینی تسهیل شود و قانون کار به روز شده و قرن بیست و یکمی شود! 

 
بیکاري کشیدن از کودکان و نوجوانان فقط با 30 درصد حداقل دستمزد! 

در ادامه، نویسندگان وارد ژانر به شدت خطرناك تري شده اند: بیگاري کشیدن از کودکان و نوجوانان با این استدلال که بازار کار رونق

 
بگیرد؛ ببینیم چه پیشنهادي نویسندگان اتاق ایران ارائه داده اند: 

« همچنین دولت می تواند مشاغل عمومی تعریف کند یعنی کارهاي ساده اي را تعریف کند که در ازاي آن دستمزدي مثلاً معادل 30
درصد حداقل حقوق به جوانان کمتر از یک سن خاص پرداخت شود. این قبیل فعالیت ها موجب می شود تا جوانان احساس بیکاري

 
کمتري کنند و در عین حال بیمه بیکاري پرداخت شود بدون اینکه حس گداپروري تقویت شود.» 

این راه حل، به شدت خطرناك و حتی خطرناك تر از راهکارهاي به اصطلاح گنج آفرینِ قبلی است! به جوانان زیر 18 سال که می
شوند همان کودکان کار و نوجوانان، 30 درصد حداقل مزد را بپردازید و آن ها را به کارهاي یدي و ساده بگمارید تا کمتر احساس
بیکاري کنند! تا به حس منفیِ وازدگی اجتماعی دچار نشوند! این یعنی به افراد مثلا 14 یا 15 ساله، 30 درصدِ حقوق 3 میلیون

 
تومانی یعنی یک میلیون تومان پرداخت شود تا اشتغال رونق بگیرد و کسی بیکار نماند و بیمه بیکاري هم پرداخت نشود! 

این هجومِ بی محاباي جدید به حقوق کار و قوانین اشتغال، پروژه ي از پیش نوشته شده ي «فقیرترسازي بیش از پیش کارگران و
بازنشستگان» و حذف تمام مقررات حمایتی روابط کار را دنبال می کند؛ براساس طرح گنج آفرینِ اعضاي اتاق ایران، کارگران باید از
15 سالگی تا 70 سالگی با دستمزد توافقی و بسیار کمتر از حداقل مزد فعلی کار کنند، یک سوم خط فقر مستمري بازنشستگی
بگیرند و بگذارند دولتی ها اندوخته ي تاریخی آن ها در سازمان تامین اجتماعی را هرطور که می خواهند، به یغما ببرند و غارت کنند؛
هیچ کس هم بازخواستی به عمل نیاورد! به عبارت ساده تر، چون اشتغال و صندوق هاي بیمه اي هر دو بحرانی هستند، بیایید طبقه

 
ي کارگر را قربانی کنیم تا خون جدیدي در رگ هاي سرمایه داران و صندوق ها تزریق شود، به همین سادگی! 

 
محورهاي خطرناكِ متنِ اتاق ایران: 

 
گرته برداري صوري و یکجانبه از نظام هاي مترقی/ همه چیز به نفع سرمایه داران! 

فرامرز توفیقی (رئیس کمیته دستمزد کانون عالی شوراها) با تاکید بر اینکه عموماً وزراي اقتصادي و تیم کارشناسان اقتصادي دولت



ها برآمده از همین اتاق ها و اتاق ایران هستند و رویکردهایشان از همین تفکران دست راستی نشات می گیرد، نسبت به در دستور
کار قرار گرفتن چنین طرح هایی به شدت هشدار می دهد و می گوید: به نظر می رسد قصد دارند در دولت بعدي، همه حقوق کار را
به تاراج ببرند و پروژه ي فقیرترسازي طبقه ي کارگر را با تمام قوا دنبال کنند؛ به همین دلیل است که لباس جنگ پوشیده و تا

 
دندان مسلح به مسلخ کارگرانِ بی حقوق آمده اند! 

او ادامه می دهد: این متن سه حوزه ي خطرناك دارد: ترویج خصوصی سازي و تبلیغ براي آن، خدشه دار کردن حقوق کار و حمله به
حقوق بازنشستگی. البته این طرح در سایر حوزه هاي اقتصادي نیز راهکارهاي نئولیبرالیستی و ضد کارگري دارد؛ اما در همین سه
حوزه، تیر خلاص را بر پیکر نحیف طبقه ي کارگر زده. آمده اند یکسري بحث هاي آکادمیک و تئوري را مطرح کرده اند بدون بومی
سازي و ایرانیزه کردن آن ها! فقط گرته برداري یکجانبه از سایر نظام هاي مترقی البته فقط از بخش هایی از نظام اشتغال و
بازنشستگی آن کشورها گرته برداري صوري شده که به نفع دولت و سرمایه داران است؛ نکته اینجاست که این طرح، بسیار بطئی و
شیک کار کودکان را قانونی سازي می کند و به آن جامه ي زیبا و پسندیده می پوشاند که این بسیار خطرناك است. نرخ 30 درصد
حداقل حقوق را براي کار کودکان مطرح می کنند و این سوال مطرح می شود که این عدد را از کجا آورده اند و چگونه قرار است کار

 
کودکان منجر به بهبود پایدار فضاي اشتغال شود؟! 

توفیقی دفاع این سند از مزد منطقه اي را شاخص دیگري براي نگرانی می داند و می گوید: رویکرد این سند به مقوله ي دستمزد در

 
بخش خصوصی، دفاع از مولفه ي «بهره وري» است؛ یعنی دستمزد کارگران باید به نسبت بهره وري آن ها پرداخت شود! 

یادمان نرفته که در لوایح اصلاح قانون کار که در دولت احمدي نژاد و دولت اول روحانی به مجلس ارائه شد و خوشبختانه به جایی
نرسید، به ماده 41 قانون کار بندي افزوده شده بود که در آن دستمزد کارگران براساس بهره وري آن ها تعیین می شد؛ شاخص بهره
وري، شاخصی است که می تواند مزد کارگران را بیش از امروز به زیر خط فقر سوق دهد و اراده ي کارفرمایان را در تعیین دستمزد،
فعال مایشاء قرار دهد: کارفرما می تواند خیلی ساده به کارگر انگ بزند که بهره ور نیستی یا آنقدر که من می خواهم بهره وري نداري!

 
پس دستمزدت نصف می شود! 

 
خدا کند از این «لیبرال تر» نشویم! 

توفیقی، افزایش سن بازنشستگی و کاستن از مستمري بازنشستگی را یک راهبرد اساسی دیگر در این سند می داند و می گوید: فقط
یک بعُد از نظام بازنشستگی کشورهاي دیگر را دیده اند اما نخواسته اند مستمري شایسته، خدمات درمانی مکفی و خدمات رفاهی
باکیفیت آن ها را ببینند و اقرار کنند که حداقل مستمري بازنشستگی، امروز در ایران، حتی نصف خط فقر نیست و بازنشستگان

 
کارگري عموماً با بیماري هاي قلبی، تنفسی و عضلانی دست و پنجه نرم می کنند. 

او به دفاع این سند از خصوصی سازي اشاره کرده و می گوید: فقط می گویند مدیریت دولتی بد است و ناکارآمد است؛ اما نمی
خواهند اشتباهات و خطاهاي خصوصی سازي در بیش از دو دهه ي گذشته را ببینند و بپذیرند؛ واقعاً چطور می شود از خصوصی

 
سازي دفاع کرد وقتی نتیجه ي آن ورشکستگی بنگاه ها، خانه خرابی کارگران و زمین خوردن تولید ملی بوده است؟! 

متن پیشنهادي اتاق ایران، به شدت «ضد کارگري» است؛ همانطور که طرح توانمندسازي تامین اجتماعیِ نمایندگان مجلس یازدهم،
ضد کارگري و سراپا تعدیلی و نئولیبرالیستی است؛ توفیقی در انتها طنزي تلخ به کار می بندند: «امیدوارم لیبرال تر از این دیگر
نشویم؛ باید بگوییم یادش بخیر قانون اساسی و الزامات آن؛ اینها قانون اساسی را از اساس منکرند و اگر بتوانند، این سند قانونی را که

 
ثمره ي مجاهدت و انقلابی گري طبقه ي کارگر است، زیر پا می گذارند و لهِ می کنند!» 



گزارش: نسرین هزاره مقدم



سهرابیان: اشتغال به کار حداقل پاداش نصیري است

منبع: پارس فوتبالشماره خبر:  252  |  تاریخ: 1400/03/07

«علیرضا سهرابیان روز جمعه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا با بیان اینکه در اردیبهشت قایقرانان ایرانی توانستند سه سهمیه
توکیو را کسب کردند اظهار داشت: برنامه قایقرانی بر محور توسعه و موفقیت است. ما در اردیبهشت ماه سه سهمیه در

مسابقات گزینشی المپیک و پارالمپیک کسب کردیم. علی آقامیرزایی در تایلند، ...

«علیرضا سهرابیان روز جمعه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا
با بیان اینکه در اردیبهشت قایقرانان ایرانی توانستند سه
سهمیه توکیو را کسب کردند اظهار داشت: برنامه قایقرانی
بر محور توسعه و موفقیت است. ما در اردیبهشت ماه سه
سهمیه در مسابقات گزینشی المپیک و پارالمپیک کسب
کردیم. علی آقامیرزایی در تایلند، نازنین ملایی و بهمن
نصیري در ژاپن و اسلام جاهدي در مجارستان به این
موفقیت ها دست یافتند. متاسفانه سیستم گزینشی و

قوانین آن به گونه اي بود که اجازه کسب سهمیه بیشتر را نداد چون اگر این سیستم مانند دوره هاي گذشته بود ما اکنون چهار

 
سهمیه براي قایقرانی کسب کرده بودیم. 

او ادامه داد: براساس قوانین مسابقات گزینشی ژاپن تنها یک قایق ایرانی سهمیه کسب کرد و این موجب شد تا ما براي انتخاب
المپیکی با مشکلاتی مواجه باشیم. خانم ملایی و بهمن نصیري موفق به کسب سهمیه توکیو شده بودند اما باید یکی از این قهرمانان
ملی حذف می شد و این سخت ترین کار فدراسیون و کمیته فنی بود. هر 2 این قایقرانان از بهترین هاي ما هستند اما فشاري که بر

 
روي فدراسیون براي انتخاب بود غیر قابل انکار است. 

رییس فدراسیون قایقرانی این را هم گفت: این فشار از سوي افراد ورزشی و غیر ورزشی بود و هر روز تماس هایی با فدراسیون گرفته
می شد اما کاري که بهمن نصیري انجام داد پهلوانانه بود و تمام این فشارها را برداشت. او با انصراف خود فدراسیون را از فشار خارج و
ما قدردان این کار جوانمردانه هستیم. بدون شک حرکت وي بی پاسخ نخواهد ماند بلکه از روز گذشته رایزنی براي پاداش او شروع

 
شده است. 

وي ادامه داد: در جلسه با رییس کمیته ملی المپیک و دکتر نوبخت موضوع حل مشکلات اشتغال این قهرمان در دستور کار قرار
گرفت و در جلسه حضوري نیز بر آن پافشاري خواهم کرد بهترین هدیه به وي در شرایط کنونی اشتغال به کار است تا دغدغه هاي

 
این قهرمان کم شود. 

سهرابیان این را هم افزود: اگر بگویم سیستم تقسیم سهمیه در این برخی از ورزشکاران سرشناس را حذف می کند گزاف نیست.



فدراسیون جهانی به بهانه شرکت دادن ورزشکارا نبرخی از کشورها سهمیه ها را محدود کرد و این کار را براي توسعه قایقرانی انجام
داد اما حضور برخی از ورزشکارانی که نام و نشان زیادي در قایقرانی و رشته هاي مختلف آن ندارند موجب گرفتن شور و هیجان

 
رقابت خواهد شد. 

او در پایان تاکید کرد: تلاش خواهیم کرد تا با یک برنامه مدون زمینه موفقیت هر چه بیشتر قایقرانان در المپیک فراهم کنیم و بعد از
آن نیز برنامه باید برنامه خود را متمرکز کنیم تا شمار بیشتري به بازي هاي آسیایی 2022 هانگژو اعزام شود. قایقرانان ایرانی ظرفیت

زیادي براي موفقیت در آسیا دارند.



مرمت آثار تاریخی خراسان جنوبی با کمک دولت و بخش خصوصی

منبع: ایرناشماره خبر:  253  |  تاریخ: 1400/03/07

بیرجند - ایرنا - بناهاي تاریخی از جمله میراث گرانبهاي هر منطقه است که مرمت و احیاي آنها علاوه بر حفظ میراث
فرهنگی به شکوفایی صنعت گردشگري و رونق اقتصادي کمک کرده و در چند سال اخیر با کمک دولت و بخش خصوصی

این روند در خراسان جنوبی شتاب گرفته است.

 بیرجند - ایرنا - بناهاي تاریخی از جمله میراث گرانبهاي
هر منطقه است که مرمت و احیاي آنها علاوه بر حفظ میراث فرهنگی به شکوفایی صنعت گردشگري و رونق اقتصادي کمک کرده و

 
در چند سال اخیر با کمک دولت و بخش خصوصی این روند در خراسان جنوبی شتاب گرفته است. 

به گزارش ایرنا بناهاي تاریخی خراسان جنوبی به دلیل جاذبه هاي فراوان فرهنگی و اقتصادي و با زمینه هایی که وزارت میراث
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی فراهم کرده از سوي مالکان و سرمایه گذاران بخش خصوصی در حال مرمت بوده و توانسته
جایگاه مناسبی را در رونق گردشگري و بهبود وضعیت اقتصادي مناطق مختلف پیدا کند؛ از طرفی مرمت و احیاي بناهاي تاریخی،

 
توجه به سبک معماري ایرانی - اسلامی را به همراه داشته است. 

پس از ثبت ملی آثار تاریخی، حفظ و مرمت آنها در دستور کار متولیان میراث فرهنگی قرار می گیرد و رویکرد دولت در هشت سال
گذشته این بوده که بناهاي تاریخی پس از مرمت و احیا مورد بهره برداري قرار گیرد و در واقع با مشارکت مردمی و بخش خصوصی

 
این آثار فاخر و ارزشمند حفظ شود. 

تبدیل بناهاي مرمت شده به فضاهاي گردشگري و اقامتی با استقبال گردشگران داخلی و خارجی نیز مواجه شده و رونق برخی از آنها

 
از هتل هاي چند ستاره هم بیشتر است. 

قدمت آثار تاریخی استان خراسان جنوبی از 25 هزار سال پیش که مربوط به غار خونیک قاین است تا دوره معاصر را در برمی گیرد از
سوي دیگر وجود 10 منطقه نمونه گردشگري و 14 روستاي هدف گردشگري در کنار جاذبه بی نظیر کویر بر جذابیت خراسان جنوبی

 
افزوده و توانسته است تعداد زیادي از دوست داران تاریخ را سالانه به این استان بکشاند. 



به دلیل وجود این قابلیت ها و ظرفیت هاي استان، حفاظت و حراست از بناها و محوطه ها، اقدامات حفاظتی، مرمتی و توسعه اي هر

 
سال انجام می شود که در سال هاي اخیر این اقدمات از رشد قابل توجهی برخوردار بوده است. 

وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در تازه ترین دستاوردهاي خود 526 طرح میراث فرهنگی و گردشگري را براي
شصت و نهمین پویش ملی "تدبیر و امید براي جهش تولید" و ادامه پروژه هاي افتتاحی پنجشنبه ها که دولت از سال گذشته در

 
دستور کار خود قرار داده است، آماده افتتاح کرد که سهم خراسان جنوبی 42 طرح در حوزه میراث فرهنگی بود. 

بهره برداري از این تعداد طرح روز پنجشنبه (ششم خرداد) با دستور رییس جمهوري در استان هاي مختلف کشور با 2 هزار و 537

 
میلیارد تومان سرمایه گذاري آغاز شد و براي 2 هزار و 697 نفر اشتغال ایجاد کرده است. 

در این برنامه که به صورت ویدئو کنفرانس و همزمان در سراسر کشور برگزار شد، "علی اصغر مونسان" وزیر میراث فرهنگی،
گردشگري و صنایع دستی از استان گیلان، "ولی تیموري" معاون گردشگري وزیر از استان لرستان و "محمدحسن طالبیان" معاون

 
میراث فرهنگی وزیر از استان خراسان جنوبی گزارش هایی از روند اجرا و افتتاح طرح ها را ارائه کردند. 

42 طرح حوزه میراث فرهنگی و گردشگري استان خراسان جنوبی شامل مرمت، احیا و بهره برداري از بناهاي تاریخی با فرمان رییس
جمهوري به طور همزمان افتتاح شد و معاون میراث فرهنگی وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی، استاندار خراسان

 
جنوبی و جمعی از مسوولان استانی در آیین افتتاح این طرح ها در باغ اکبریه بیرجند که اثر جهانی است، حضور داشتند. 

 
استانی پرجاذبه براي گردشگري 

رییس جمهوري پس از استماع گزارش معاون وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در ارتباط تصویري با این آیین گفت:

 
خراسان جنوبی می تواند استان بسیار پرجاذبه اي براي گردشگري باشد و به نمونه هایی از آنها در این مراسم اشاره شد. 

حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی افزود: مرمت این ساختمان هاي تاریخی بسیار ارزشمند است و ساختمان هایی که اگر
مرمت نکنیم شاید چند سال بعد به طور کامل از بین برود، با مرمت به اثر زیبا و ارزشمند تاریخی تبدیل می شود که نشان می دهد

 
تمدن ما در گذشته چگونه بوده است. 

وي اظهار داشت: معماران قرن هاي گذشته در ایران بسیار هنرمند و محاسبه گر بودند که جزو افتخارات ایران است و مرمت آثار

 
تاریخی آن هنرها را نیز براي ما زنده و ماندگار می کند که بسیار مهم است. 

رییس جمهوري گفت: تلاش هاي خوبی در دولت یازدهم و دوازدهم در حوزه میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی انجام شده
است که به بخشی از آنها در این گزارش اشاره شد. وقتی تعداد تخت هتلی و اقامتگاهی در سراسر کشور از 219 هزار به 465 هزار

 
افزایش پیدا می کند به آن معنا است که رونقی را در گردشگري داخلی و خارجی مشاهده می کنیم. 

وي با اشاره به سختی هایی که کرونا در بخش گردشگري به وجود آورده است افزود: در 6 ماه اول سال 1400 هم با مشکلاتی روبه رو
هستیم اما در عین حال این نوید را می دهم که وضع گردشگري در ماه هاي پایانی امسال وقتی واکسیناسیون در سراسر کشور انجام
بگیرد شرایط جدیدي می شود و همه این زحماتی که مردم و بخش دولتی و خصوصی کشیدند در پایان امسال شاهد بهره برداري



 
خواهند بود. 

روحانی با تشکر از مسوولان وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی و سرمایه گذاران بخش خصوصی در این حوزه ها گفت:
امیدواریم ایام نوروز سال آینده با واکسیناسیون عمومی که انجام می گیرد و با رعایت کامل پروتکل هاي بهداشتی که انجام می شود،

 
صنعت گردشگري رونق پیدا کند و شرایط جدیدي را در کشور شاهد باشیم. 

وي ادامه داد: افتتاح امروز ما که شصت و نهمین افتتاح پنجشنبه ها و در هفته هاي پایانی دولت است بنابراین شاید ناچار شویم غیر
از پنجشنبه ها، دوشنبه ها را هم براي افتتاح هایی که آماده است، اضافه کنیم. آنقدر طرح و پروژه براي ماه ها و سال هاي آینده
آماده شده که دولت بعد هم با تکمیل پروژه هایی که الان در دست احداث است می تواند هر پنجشنبه یا هر روزي در هفته افتتاح ها

 
را ادامه دهد چرا که مسیر رشد و توسعه کشور باید ادامه پیدا کند. 

رییس جمهوري با بیان این که یک مقطع هشت ساله در اختیار دولت تدبیر و امید بوده است گفت: یکی از افتخارات دولت و تدبیر

 
امید در بخش گردشگري است که ما به آن می بالیم و افتخار می کنیم. 

وي اظهار داشت: در این هشت سال تلاش بزرگی براي تبدیل کردن روستاها به جاذبه گردشگري شد. وقتی می گفتیم گردشگري
تاریخی استان هاي مهمی مثل تبریز، اصفهان و شیراز را مدنظر قرار می دادیم یا می گفتیم، پیشتر گردشگري زیارتی مشهد و قم و
شیراز بیشتر مدنظر بوده است و گردشگري ها به تعداد معدودي در کشور محدود شده بود در حالی که سراسر کشور ظرفیت تبدیل

 
شدن به جاذبه هاي گردشگري را دارد. 

 
 

 
بهره برداري از 500 پروژه میراث فرهنگی 

معاون میراث فرهنگی وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی که براي شرکت در مراسم افتتاح 42 طرح میراث فرهنگی
خراسان جنوبی به این استان سفر کرد، در باغ اکبریه بیرجند گفت: در مراسم قبل 320 پروژه میراث فرهنگی با دستور رییس
جمهوري در سراسر کشور افتتاح شد و امروز (ششم خرداد) علیرغم کمبود اعتبارات 500 پروژه از 526 پروژه اعلام شده از سوي وزیر

 
میراث فرهنگی با اعتبار 450 میلیارد تومان در حوزه میراث فرهنگی کشور به بهره برداري رسید. 

محمدحسن طالبیان افزود: کارگاه هاي مرمت میراث فرهنگی در ایام سخت کرونا تعطیلی نداشته است و اکنون در خراسان جنوبی



 
42 پروژه مرمت، احیا و بهره برداري از بناهاي تاریخی در شهرستان هاي مختلف استان افتتاح می شود. 

وي گفت: این پروژه ها با مشارکت بخش خصوصی و اعتباري بالغ بر 21 میلیارد تومان و اشتغال مستقیم 228 نفر با دستور رییس

 
جمهوري در خراسان جنوبی به بهره برداري می رسد. 

وي از خراسان جنوبی به عنوان سرزمین کویرها و روستاهاي شگفت انگیز با جاذبه هاي پر رمز و راز یاد کرد و گفت: این استان
مردمان با فرهنگ، خویشتن دار و سختکوش دارد و داراي جاذبه هاي طبیعی کم نظیر چون بیابان لوت و روستاي خراشاد به عنوان

 
دومین روستاي جهانی صنایع دستی است. 

معاون وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی افزود: گسترده جغرافیاي تاریخی فرهنگی ایران و سابقه طولانی زیست در

 
ایران ما را میراث دار هزاران اثر ملموس و ناملموس ملی، منطقه اي و جهانی کرده است. 

وي گفت: تهیه پرونده هاي ثبت جهانی مشترك مانند نوروز 12 کشوري، هنر نگارگري ایرانی، کمانچه و دانش پخت نان تخت، آیین
زیارت کلیساي تادئوس و در حال حاضر جشن مهرگان، یلدا، ترکمن دوزي، نوغان داري و ابریشم دوزي باعث نزدیکی کشورها و

 
تقویت صلح شده است. 

 
طالبیان بیان کرد: پرونده خوشنویسی، تکریم زوار و فرهنگ زیارت امام رضا (ع) نشان از غناي فرهنگی و معنوي این مرز و بوم دارد. 

وي گفت: رویکرد مردمی کردن مرمت و احیاي بناهاي تاریخی ناشی از تعلق و دلبستگی مردم به عناصر هویت ساز است و سرمایه
گذاري در حوزه میراث فرهنگی به شکوفایی اقتصاد فرهنگی، تداوم دانش فرهنگ و تاریخی ایران، نشاط و شادي براي مردم و به ویژه

 
به توسعه پایدار کمک می کند. 

معاون میراث فرهنگی وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی اضافه کرد: انجام حدود 2 هزار و 500 پروژه مرمتی و حدود 2
هزار کارگاه فعال مرمتی که بالغ بر 90 درصد توسط بخش خصوصی و مردم انجام شده، رشد 400 درصدي موزه هاي خصوصی در
کشور، استرداد بیش از 2 هزار و 500 اثر از خارج کشور، شکل گیري 80 پایگاه ملی و جهانی به عنوان قطب هاي علمی و فنی و

 
ایجاد سامانه هاي جامع و هوشمند میراث فرهنگی گوشه اي از این تلاش ها در دولت تدبیر و امید است. 

وي گفت: خراسان جنوبی اکنون داراي 948 اثر ثبت شده در فهرست میراث ملی است و سه اثر ثبت شده جهانی در حوزه میراث

 
فرهنگی دارد که این آثار از غار خونیک قاین با 25 هزار سال قدمت آغاز و تا دوره معاصر را شامل می شود. 

طالبیان با اشاره به ثبت 207 اثر در فهرست آثار ملی و 2 اثر خراسان جنوبی در فهرست میراث جهانی طی هشت سال گذشته افزود:
مرمت 120 بناي تاریخی، راه اندازي پنج موزه، ایجاد هشت هزار شغل، راه اندازي 21 تعاونی، صدور هزار و 645 پروانه تولید صنایع
دستی، اعطاي 600 میلیارد ریال تسهیلات بانکی به بخش گردشگري، راه اندازي 2 هتل سه و چهار ستاره و ایجاد 80 اقامتگاه
بومگردي، یک هتل کاروان، 2 بوتیک هتل، یک دهکده گردشگري در بیرجند و سه کمپ بیابان در نهبندان و سرایان تنها بخش

 
کوچکی از اقدامات دولت دوازدهم در این استان است. 

وي اظهار داشت: این ظرفیت وجود دارد که تا پایان دولت دوازدهم به شرط تخصیص اعتبار تعداد 500 پروژه دیگر در حوزه میراث

 
فرهنگی به بهره برداري برسد. 



 
 

 
سرمایه گذاري 21 میلیارد تومانی در حوزه مرمت بناهاي تاریخی 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان جنوبی گفت: 42 طرح حوزه میراث فرهنگی شامل مرمت و احیا و بهره
برداري از بناهاي تاریخی در شهرستان هاي مختلف استان است که همزمان با بهره برداري از طرح هاي ملی وزارت میراث فرهنگی،

 
گردشگري و صنایع دستی با دستور رییس جمهوري به بهره برداري رسید. 

حسن رمضانی افزود: این طرح ها با 21 میلیارد تومان اعتبار از محل سرمایه گذاري بخش خصوصی و تسهیلات دولتی اجرا شد و با

 
بهره برداري از آنها براي 228 نفر اشتغال ایجاد می شود. 

وي اظهار داشت: سال 99 با وجود شیوع کرونا در حوزه میراث فرهنگی استان خراسان جنوبی فعالیت هاي گسترده اي انجام شد که

 
ثبت 32 اثر از این استان در فهرست آثار ملی کشور و مرمت 58 بناي تاریخی از جمله این اقدامات بوده است. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان جنوبی از جمله آثار شاخص مرمت شده به باغ جهانی اکبریه بیرجند با
اعتبار پنج میلیارد ریال، باغ رحیم آباد بیرجند با اعتبار یک میلیارد ریال، مرمت آسبادهاي (آسیاب بادي) استان با اعتبار سه میلیارد

 
ریال و مرمت قنات بلده با اعتبار سه میلیارد ریال اشاره کرد. 

وي مرمت بافت هاي تاریخی شهري و روستایی را از دیگر فعالیت هاي حوزه میراث فرهنگی عنوان کرد و گفت: مرمت بافت هاي
تاریخی از جمله بافت تاریخی خوسف، بیرجند، تون و بشرویه با اعتبار هشت میلیارد ریال از تلاش هاي ارزشمند میراث فرهنگی در

 
حفاظت از معماري بومی و سنتی خراسان جنوبی است. 

رمضانی از مرمت بافت خوسف با اعتبار 2 میلیارد ریال و بافت بشرویه با اعتبار 2 میلیارد ریال، بافت بیرجند با اعتبار سه میلیارد و
500 میلیون ریال و بافت تاریخی شهر تون فردوس با اعتبار 2 میلیارد ریال خبر داد و افزود: 10 خانه مشارکتی نیز با اعتبار پنج

 
میلیارد ریال مرمت شد و در قالب اقامتگاه هاي بوم گردي و سایر اماکن مورد بهره برداري قرار گرفت. 

وي بیان کرد: یکی از بخش هاي فعال اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان جنوبی آزمایشگاه حفاظت و

 
مرمت اشیا است که در چارچوب وظایف و تعهدات محوله طی سال 99 مطابق اصول فنی، مرمت 50 شی تاریخی را انجام داده است. 



مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان جنوبی درباره ثبت ملی آثار این استان اظهار داشت: تاکنون 948 اثر از

 
استان خراسان جنوبی در فهرست میراث ملی به ثبت رسیده که 212 مورد آن در هشت سال گذشته بوده است. 

حسن رمضانی افزود: 777 بنا و محوطه تاریخی و فرهنگی، 2 اثر میراث معماري صنعتی، 75 اثر طبیعی، 81 اثر معنوي و 13 شی

 
تاریخی در خراسان جنوبی ثبت شده است. 

وي گفت: آنچه در دولت تدبیر و امید در فهرست میراث ملی ثبت شده شامل 82 بنا و محوطه تاریخی، 2 اثر معماري صنعتی، 65 اثر

 
طبیعی، 50 اثر معنوي و 13 شی تاریخی است که آماري قابل توجه است. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان جنوبی افزود: همچنین در این مدت 2 اثر شامل قنات بلده فردوس و
بیابان لوت در فهرست میراث جهانی یونسکو ثبت شد و 2 پایگاه ملی شامل پایگاه آسبادها و بافت تاریخی خوسف تشکیل و راه

 
اندازي شده است. 

وي گفت: روستاي خراشاد از توابع شهرستان بیرجند نیز سال 1397 به عنوان روستاي جهانی توبافی (حوله بافی سنتی) از سوي

 
شوراي جهانی صنایع دستی به ثبت رسید و در ردیف روستاهاي جهانی قرار گرفت. 

رمضانی اظهار داشت: با احیاي هنر 300 ساله حوله بافی سنتی در این روستا تعداد کارگاه هاي انفرادي، مشاغل خانگی و اشتغال در

 
این حوزه افزایش چند برابري داشته است. 

وي با اشاره به پیوستگی میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري گفت: پس از جهانی شدن روستاي خراشاد علاوه بر تاثیرات
مثبت در حوزه فروش محصول، تعداد سه واحد اقامتگاه بوم گردي در روستاي خراشاد همچنین روستاي نصرآباد ایجاد شده که رونق

 
گردشگري را نیز درپی داشته است. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان جنوبی افزود: همچنین در هشت سال گذشته نامزدي 2 اثر استان شامل
آسبادها و کاروانسراها مورد تایید یونسکو قرار گرفته است و امیدواریم سال جاري میلادي ابتدا کاروانسراها و پس از آن آسبادهاي

 
خراسان جنوبی به عنوان چهارمین و پنجمین اثر تاریخی استان در فهرست میراث جهانی ثبت شود. 

بیش از هزار و 500 اثر تاریخی، فرهنگی و طبیعی در خراسان جنوبی شناسایی شده و تاکنون 948 اثر از این استان در فهرست
میراث ملی به ثبت رسیده است که قدمت آثار تاریخی از 25 هزار سال پیش و مربوط به غار خونیک قاین تا دوره معاصر را در بر می

 
گیرد. 
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پروندهٔ خبري 

- خدمات ماندگار و گام هاي توسعه در خراسان جنوبی



علامه قزوینی، پدر تصحیح و علم کتابشناسی نوین در ایران

منبع: ایرناشماره خبر:  254  |  تاریخ: 1400/03/07

تهران- ایرنا- علامه محمد قزوینی از محققان و مصححان بزرگ ایران به شمار می رفت که به گفته برخی از صاحب نظران
پدر تصحیح به روش علمی و کتابشناسی لقب گرفته بود. اشراف او بر تاریخ، فرهنگ و ادبیات این سرزمین سبب ساز تالیف و

تصحیح آثار برجسته اي شد که امروزه یگانه منبع در باب تحقیق است.

 تهران- ایرنا- علامه محمد قزوینی از محققان و مصححان
بزرگ ایران به شمار می رفت که به گفته برخی از صاحب نظران پدر تصحیح به روش علمی و کتابشناسی لقب گرفته بود. اشراف او بر

 
تاریخ، فرهنگ و ادبیات این سرزمین سبب ساز تالیف و تصحیح آثار برجسته اي شد که امروزه یگانه منبع در باب تحقیق است. 

ایران در طول دوره تاریخ چندین هزار ساله خود گاهگاهی دانشمندان، هنرمندان و نویسندگانی تربیت کرده که شایسته است، آنها را
از ستارگان برجسته آسمان دانش گیتی به شمار آورد. گرچه تاریخ ایران باستان از این نظر مبهم است و از دیگر دانشمندان و
هنرمندان اطلاعی در دست نیست اما می توان دانست که تمدن هاي باشکوهی نظیر تمدن هخامنشیان، اشکانیان و ساسانیان به
احتمال زیاد از وجود دانشمندان و هنرمندان خالی نبوده و علوم ایرانیان در عـهد باستان بقدري حائز اهمیت بوده که ابن خلدون
مورخ و محقق معروف اسلامی در مقدمه کتاب دیوان العبر در آنجایی که درباره انواع علوم معقول سخن می راند، متذکر می شود که
ایرانیان را در عهد باستان از اقسام عـلوم بـهره فراوان بوده و با هجوم اسکندر مقدونی کتاب ها و آثار علمی آنها به دستور وي به یونان
حمل و به زبان یونانی ترجمه و اصول آنها از میان رفته است. اینگونه شد که امروز از دانش و دانشمندان ایران باستان و مقدار کـتاب

 
ها آن زمان اطلاعات کافی در دست نیست و نمی توان به کمیت و کیفیت علوم آن عهد پی برد. 

یکی از بزرگترین مفاخر ملی ایران، اسـتاد عـلامه محمد قزوینی است. وي فرزند عبد الوهـاب قـزوینی یکی از نویسندگان و

 
دانـشوران بود که در تهیه و ترجمه احوال علماء نحو، ادب و فقه خدمت قابل توجهی انجام داده است. 



 
 

 
مشاهده کتاب هاي خطی فارسی و عربی 

علامه قزوینی با دعوت برادرش میرزا احمد خان وهابی در مقطعی به لندن رفت تا از کتابخانه بزرگ موزه انگلیس بازدید کند. پس از
مـشاهده عظمت کتابخانه آن شهر و آن همه کتاب کمیاب خطی فارسی و عربی شوق مطالعه چنان بر ایشان غلبه کرد که بی اختیار
خیال خانواده و میهن را به طور موقت از یاد برد. حدود 2 سال و نـیم که در لندن به سر برد با بعضی از خاورشناسان نامی این
سرزمین از جمله پروفسور ادوارد براون، پروفسور بوان، پروفسور مارکلیوث مستر الیس، سردینسن راس و مستر امدروز که هرکدام به

 
نوبه خود خدمات گران بهایی بـه احیا آثـار ادبی ایران کرده بودند، آشنا شد. 

در اوائل 1324 قمري تصحیح و چاپ تاریخ «جهانگشاي جوینی» به او پیشنهاد شد و وي این پیشنهاد را با کمال میل پذیرفت. از این
رو براي مطالعه نسخ متعددي که از کتاب پیش گفته در کتابخانه ملی پاریس موجود بود به پاریس رهسپار شد و در آن شهر اقامت
گزید و با برخی از خـاورشناسان فـرانسه نظیر مسیو درنبورك، مسیو کلمان هوار، استاد کازانوا، پرفسور ماسینون، مسیو کاریل فران،
مسیو هانري ماسه، مسیو ادکار بلوشه ومسیو پل پلیو- که خدمات آنها هم به ادبیات و زبان و آثـار شـرقی به ویژه ایرانی قابل توجه

 
است، آشنا شد. 

در اواخر 1333 قمري به واسطه بروز جنگ جهانی اول از نظر اینکه دولت فرانسه از روي احتیاط بسیاري از نسخ مهم کتابخانه ها و
آثار باستانی موزه ها را به خارج پاریس انـتقال داده بـود و دیگر ادامه کارهاي ادبی و تاریخی براي اشخاصی که به این قبیل امور
اشتغال داشتند، ممکن نبود. ازاین رو علامه قزوینی به پیشنهاد حسین قلی خان نواب وزیر مختار ایران در آلمان که در پاریس بود،
پاریس را ترك و به همراه وي، چهار روز بعد وارد برلن شد و در آنجا با بعضی از خاورشناسان آلمانی که هرکدام از مشاهیر
مستشرقین سده معاصر به شمار می آمدند، آشنایی یافت. پس از رفع موانع جنگ از راه سوییس وارد پاریس شد و به کارهاي سابق
خـویش که عمده آنها ادامـه چاپ تاریخ جهانگشاي جوینی بود، مشغول شد. استاد قزوینی به واسطه بروز جنگ جهانگیر دوم ناگزیر

 
اروپا را ترك و به تهران مراجعت کرد. 

 
آثار علامه قزوینی 

از آثاري که توسط قزوینی تصحیح و تحشیه شده و بر هریک مقدمه اي نوشته می توان به مرزبان نامه المعجم فی معاییر الشعار
العجم با فهرست، چهار مـقاله نـظامی عـروضی با تعلیمات و فهرست ، تاریخ جـهانگشاي جـوینی بـا فهرست، دیوان حافظ با حواشی
و فهرست، مقدمه قدیم شاهنامه اشاره کرد. او از 18 نوع کتاب عکس برداري کرده و بر هریک از آنها مقدمه اي نوشته بود. مجمل
التواریخ و القصص، کـتاب الابـنیه عن حقایق الادویه، تاریخ بیهق، التوسل الی الترسل ، عتبۀ الکتبه، زین الاخبار، تتمه صوان الحکمه،
دواوین شعراء سته، سمط العـلی، منافع الحیوان ، زبدة التواریخ و... از آن جمله به شمار می روند. همچنین بر 2 کـتاب دیگر مقدمه
نوشته یکی بر کتاب تذکرة الاولیاء شیخ عطار و دیگري تـذکرة الشعراء عوفی و از تألیفات ایشان بیست مقاله جلد اول و جلد دوم



رساله در شرح احوال مسعود سعد سلمان، مقاله تاریخی و انـتقادي راجـع به نفثۀ المصدور نسوي، رساله ممدوحین سعدي، رساله در

 
شرح احوال شیخ ابـو الفـتح رازي است. 

 
طـرز کار و سبک نوشته هاي علامه قزوینی 

قزوینی از جمله دانشمندانی است که سختکوشی او مایه شگفت اهالی دانش است و هر فردي که از نزدیک با او تماس داشت، بی
اختیار زبان به ستایش او مـی گشود. او برگردن محققان نسل هاي پس از خود حق بزرگی دارد. وي پیشگام و رهگشاي راهی سخت
و دراز بود، راهی که پیش از او فردي در ایران در آن طریق گام اساسی برنداشته بود. قزوینی هر آنچه نوشت از آثار برگزیده تحقیقی
زمان ماست، حتی یادداشت هاي پراکنده و تنظیم نشده اش زیرا وي در نوشتن هر نکته و مطلبی، دقت و بصیرت فوق تصوري پیشه
می کرد و وسواس علمی و کم نظیري داشت که موجب برجستگی آثارش شد. روش نگارش قزوینی روان و شیواست و برخلاف
اشخاصی که در لغت سازي تعمد مخصوصی دارند و اینکار را یکنوع خدمت به میهن می پندارند و زبان شیرین فـارسی را بـا وضع

 
لغات مشکل، غیرمأنوس و بی سابقه دگرگون می سازند، او در سبک نگارش تغییري نداده است. 

 
یادداشت هایی دیگر از علامه قزوینی بر جهانگشاي جوینی 

تاریخ جهانگشاي جوینی نه تنها تاریخ که تا حد زیادي فرهنگ و شرایط اجتماعی دوره مغول را شرح می دهد. بهترین تصحیحی که
اکنون از این کتاب وجود دارد، تصحیح علامه محمد قزوینی است که مجلدات سه گانه آن در طول سال هاي مختلف به چاپ رسیده
است. علامه پس از طبع جهانگشاي از آنجا که وسواس علمی و دقت نظرش ایجاب می کرد، متن جهانگشاي را بازخوانی کرد و
یادداشت هاي سودمندي بر نسخه خود که اکنون در کتابخانه دانشکده ادبیات نگهدار می شود، افزود. این یادداشت ها در 1347 به
همت محمد روشن در مجله فرهنگ ایران زمین چاپ شد اما در کتابخانه مرکزي دانشگاه تهران هم کتاب تاریخ جهانگشایی وجود
دارد که جلد نخست آن مشتمل بر یادداشت هاي علامه قزوینی است. علامه در این یادداشت ها گاه ضربدرهایی کنار یادداشت ها

 
گذاشته که احتمالا بیانگر میزان اهمیت یادداشت هاست. 

 
منبع: 

 
 ISC 70 مجله: گنجینه اسناد، تابستان 1387 - شماره

 
برچسب ها 

 
- حافظ 

 
- نویسنده 

 
- پاریس 

- ایران



صبحانه خبري / اول صبح این خبر ها را از دست ندهید / روحانی: نمی خواهم

یکسري مسائل را بگویم / وعده 500 میلیونی یک کاندیدا / پیش بینی بازگشت

به سیاست رفاهی صدقه اي

منبع: انتخابشماره خبر:  255  |  تاریخ: 1400/03/07

در بسته خبري پیش رو، مهم ترین اخبار 24 ساعت
گذشته را با هم مرور می کنیم. این صبحانه خبري مفید و

 
مختصر را بخوانید. 

 
وعده 500 میلیونی یک کاندیدا 

امیرحسین قاضی زاده هاشمی، نامزد انتخابات ریاست
جمهوري در توییتی نوشت: وقتی رئیس جمهور شدم با
اولویت دستور تشکیل فوري صندوق رفاه جوانان را تا قبل
از اسفند 1400 صادر خواهم کرد. هر زوج جوان 500
میلیون تومان براي اشتغال، ازدواج و مسکن خود از این

 
صندوق دریافت خواهند کرد. 

 
پیش بینی بازگشت به سیاست رفاهی صدقه اي 

سخنگوي دولت گفت: پیش بینی می کنم که در آینده سیاسی ایران و به طور غلیظی در چهار سال آینده به سیاست رفاهی صدقه

 
اي بازگشت خواهیم کرد و این سیاست به طور جدي در نیمه دوم 1400 و 1401 دنبال خواهد شد. 

 
رهبر معظم انقلاب: بروید پاي صندوق 

رهبر معظم انقلاب گفتند: از کسانی که نجیبانه با تشخیص شوراي نگهبان برخورد کردند، تشکر مضاعف می کنم. ایشان با بیان اینکه
بروید پاي صندوق و رأي بدهید گفتند: به حرف کسانی که می گویند فایده اي ندارد، اعتنا نکنید؛ این ها دلسوز مردم نیستند. ایشان
ادامه دادند: بعضی نگرانند که مشارکت کم خواهد شد؛ عامه مردم، دنبال اسم این و آن نیستند؛ دنبال اینند که ببینند چه کسی می

 
تواند مشکلات را از میان بردار. اینکه حالا چه کسی با چه نامی از چه جناحی وارد میدان شود، براي عموم مردم مطرح نیست 

 
سخنگوي سپاه: نباید به بهانه مشکلات، نظام اسلامی را مقصر جلوه داد 

سردار رمضان شریف سخنگوي سپاه با تاکید بر ضرورت نقد منصفانه نسبت به رخدادهاي مختلف اظهار کرد: نباید به بهانه وجود

 
برخی مشکلات و کاستی ها که عمدتاً به دلیل ضعف عملکرد در بخشی از سیستم مدیریتی است؛ نظام اسلامی را مقصر جلوه داد. 

 
رهبر معظم انقلاب به نمایندگان: با عمل یا گفتارتان به مخالفین خودتان کمک نکنید 

رهبر معظم انقلاب خطاب به نمایندگان مجلس یازدهم گفتند: بحمدااللهّ مجلس در یک سالی که گذشت نشان داد که هم پرتلاش
است، هم داراي همت بلند است، هم کارآمد است. از شروع کار این مجلس یک عده اي برنامه ي خودشان را این قرار دادند که یک
تصویر منفی از مجلس نشان بدهند. اظهاراتی کردند، میکنند باز هم در فضاهاي رسانه اي گوناگون که امروز در اختیار همه است،



اظهاراتی میکنند که انسان بوي دلسوزي را از این اظهارات نمیشنود. آن توصیه اي که من میخواهم بکنم این است که شما مراقب
باشید که با عمل خودتان یا با گفتار خودتان به مخالفین خودتان کمک نکنید. توصیه ي مؤکّد بنده این است. رفتار و گفتار در درون

 
مجلس یازدهم باید جوري باشد که مخالفین این مجلس را تأیید نکند. 

 
آخرین آمار کرونا در ایران 

بر اساس اعلام وزارت بهداشت طی 24 ساعت منتهی به نیمروز 6 خرداد 9994 مورد جدید کووید19 در کشور شناسایی شدند و

 
متاسفانه 165 تن نیز به دلیل این بیماري جان باختند. 

 
روحانی: نمی خواهم یکسري مسائل را بگویم 

رئیس جمهور گفت: در زمینه تحریم این دولت کار بزرگی انجام داد؛ البته من نمی خواهم یکسري مسائل را بگویم. می شد که تحریم
تمام شده باشد ولی حالا؛ همفکري، اجماع و همه با هم یک کاري را باید انجام دهیم. حسن روحانی ادامه داد: با همه حرف ها بخش
هاي اصلی تحریم از نظر من در توافق پایان یافته است و در عمل باید توافق کامل شود وقتی کامل شد اجرا کنیم. البته تصمیم خود
ما است و درست هم است و تصمیم گرفتیم همه چیز تمام شود بعد اجرا شود و الا اگر می خواستیم بخش بخش شروع کنیم مثلا
تحریم نفت و بانکی را برداریم و به ترتیب جلو برویم در اول سال و آخر سال قبل هم امکان پذیر بود. ان شااالله مردم شرایط بهتري را

 
در ماه ها و سال هاي آینده تجربه کنند. 

 
لاریجانی: نباید مایوس شد 

علی لاریجانی با بیان اینکه نباید مایوس شد گفت: قائم مقام آقاي جنتی گفته دلایل ردصلاحیت ها را به کاندیداها ارائه کرده اند،
درحالی که به من هیچ نگفتند. واقعا متاسفم. مشکل شان چیز دیگري است؛ جور کردن دلایل ردصلاحیت، عجیب است. خوشحالم از

 
این اتفاق؛ در جهت دیگر کار خواهم کرد. کار باید در راه اعتلاي ایران باشد. 

 
مهدي چمران: مشارکت احساسی به پشیمانی منجر می شود 

مهدي چمران نایب رییس شوراي ائتلاف نیروهاي انقلاب، یکی از تشکل هاي ائتلافی اصولگرایان نوشت: ائتلاف نیروهاي انقلاب به
دنبال مشارکت هرچه فعال تر ولی فعال هوشمند است. در زمینه راهکارهاي افزایش مشارکت عمومی نباید از نقش احزاب و جریان
هاي سیاسی غفلت کرد، چراکه احزاب می توانند در این زمینه نقش مهمی ایفا کنند به این معنی که احزاب با تحلیل درست شرایط
و بیان صحیح از اوضاع و احوال جامعه و راه هاي برون رفت از بن بست ها و اصلاح امور، زمینه حضور هر چه بیشتر آحاد مردم را

فراهم می کنند. بنابراین همه باید به مشارکت حداکثري متعهد بوده و تمام تلاش ها براي تحقق آن به کار گرفته شود.



نسخه تمام دغدغه هاي مردم در اقتصاد مقاومتی است

منبع: قم پرسشماره خبر:  256  |  تاریخ: 1400/03/07

به گزارش قم پرس به نقل از صدا و سیما، عبدالرضا مصري با حضور در برنامه گفتگوي ویژه خبري پنجشنبه شب شبکه دو
سیما گفت: آنچه که به عنوان دغدغه مقام معظم رهبري در مجلس برداشت کردیم دغدغه مردم در کوچه و بازار بود. وي...

به گزارش قم پرس به نقل از صدا و سیما، عبدالرضا مصري با حضور در برنامه گفتگوي ویژه خبري پنجشنبه شب شبکه دو

 
سیما گفت: آنچه که به عنوان دغدغه مقام معظم رهبري در مجلس برداشت کردیم دغدغه مردم در کوچه و بازار بود. 

 
وي ادامه داد: ما دو دسته دغدغه داریم اول دغدغه مردم و دوم دغدغه مسئولان است. 

مصري گفت: دغدغه مردم آنطور که مقام معظم رهبري فرمودند موضوع اشتغال جوانان، تولید و معیشت است و راه هاي رسیدگی به
این دغدغه ها مربوط به مسئولان می شود، ولی مسئولان نباید فکر کنند دغدغه مردم، سیاست خارجی است؛ البته که سیاست

 
خارجی مؤثر بر دغدغه مردم است، ولی نباید به صورت تک عاملی موضوع ها را بررسی کنیم. 

نایب رئیس مجلس شوراي اسلامی افزود: ما به دلیل پرداختن به سیاست خارجی از مردم سال ها فاصله گرفتیم و دغدغه هاي مردم
را فراموش کردیم و به امید دریچه هایی که هرگز آن ها باز نخواهند کرد، تولید کشور را دچار مخاطره کردیم که حل این مسائل در

 
راستاي رفع دغدغه هاي جدي مردم است. 

مصري تصریح کرد: نسخه تمام دغدغه هاي مردم در اقتصاد مقاومتی بود، ولی ما به دنبال این بودیم که بیگانه گشایشی براي مردم ما

 
انجام دهد که انجام نخواهد داد. 

وي درباره نقش بخش کشاورزي در اقتصاد گفت: مقام معظم رهبري مسئله پیاز را مطرح کردند، ولی ما هر سال با یک قشر زیادي از
کشاورزان مواجه بودیم که گرفتار این سیستم ناقصی که ارتباطی با هم ندارند، هستیم یعنی تولید و توزیع که یک واسطه اي بین این

 
ها قرار گرفته که این بسیار شکننده است. 

وي افزود: سال گذشته به دلیل اینکه خرید تضمینی غلط بود، کشاورزان گندم را به دامداران فروختند و مقدار گندمی که تولید کرده

 
بودیم به صورت مستقیم در آذوقه مردم قرار نگرفت. 

نایب رئیس مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: در دولت نهم دولت تصمیم گرفت پول کشاورزانی را که گندم فروختند، حداکثر 10 روزه
پرداخت کند و این کار انجام شد؛ الآن کشاورزان اطمینان خاطر از خرید تضمینی را ندارند بنابراین حرکت ها به سمت کشت

 
محصولاتی است که حدس می زنند سود بیشتري به دست خواهند آورد. 

مصري تصریح کرد: مجلس امسال بخش خصوصی را در تصمیم گیري قیمت تضمینی دخالت داد که برابر این فرآیند مبلغ هزار تومان

 
به قیمت خرید تضمینی اضافه شده، ولی باز هم این میزان افزایش، کم است. 



آپلود عکس

وي گفت: تا زمانی که حلقه بین تولید و میزان نیاز به تولید هر کالا و مصرف و فاصله دلال بازي ها را قیچی نکنیم، کشاورزان همیشه

 
زیان خواهند دید. 

نایب رئیس مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: 40 سال یک پدیده اي به نام شرخري داشتیم که فردي چک صادر می کرد و شرخر آن
را دریافت می کرد، چون ما اجازه داشتیم در وجه چک کلمه حامل را درج کنیم و از زمانی که مجلس قانون چک را تصویب کرده

 
است دیگر شرخري نداریم و چک به نام یک فردي است و قابل واگذاري به فرد دیگر نیست. 

محمدحسین صفار هرندي عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام هم در ادامه این برنامه گفت: کافی است رجوعی به افکار عمومی طی
30 سال گذشته کنیم که تمام این مدت موضوع اول مردم زمانی که سؤال می شود توقع شما از شکل گیري دولت جدید چیست؟

 
اولین مسائلی که مطرح کردند معیشت، مبارزه با تورم، اشتغال جوانان و مسکن و … است. 

وي افزود: در دوره معروف به دوم خرداد که فصل بحث هاي گسترده سیاسی بود همان زمان در نظرسنجی ها موضوع آزادي

 
مطبوعات 3 درصد بود، اما در دایره نیازهاي قطعی مردم، این نیاز گم بود. 

 
هرندي ادامه داد: مردم می خواهند بازتاب یک سیاست درست بین المللی را در معیشت خودشان پیدا کنند. 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: اگر هدف گذاري اولیه این باشد که به داد مردم در جاهایی که نیاز دارند برسیم باید

 
پیشانی کار را رها نکنیم بعد بقیه موارد را در استخدام آن قرار دهیم. 

وي تصریح کرد: در 8 سال گذشته، یک جهت گیري هایی بود که این موارد را در ذیل هدف هاي دیگر قرار داد مثلاً روابط ما با جهان
باید بهبود پیدا کند که به نظر می رسد آن درها باز نشده است بنابراین چرا راه هاي دیگر را هم در ارتباط با خارج و داخل طی

 
نکنیم. 

 
منبع : مهر 

 
قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد. 



رویداد گنج اینبار با محوریت کم آبی در اصفهان برگزار شد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  257  |  تاریخ: 1400/03/07

اصفهان- دومین رویداد گنج (گروه هاي ناب جهادي) با موضوع کم آبی با حمایت بنیاد علوي و بسیج سازندگی امروز در
اصفهان برگزار شد.

اصفهان- دومین رویداد گنج (گروه هاي ناب جهادي) با
موضوع کم آبی با حمایت بنیاد علوي و بسیج سازندگی

 
امروز در اصفهان برگزار شد. 

به گزارش خبرنگار مهر، دومین رویداد گنج فعالان مردمی
و جهادي ویژه گروه هاي متمرکز بر منطقه اصفهان و
چهارمحال و بختیاري و طرح هاي مسئله محور در حوزه
محرومیت زدایی با موضوع کم آبی توسط بنیاد علوي امروز

 
- پنجشنبه 6 خرداد- در اصفهان برگزار شد. 

بیش از 200 گروه جهادي طرح هاي محرومیت زدایی در حوزه هاي عمرانی، اشتغال، حاشیه شهر و آسیب هاي اجتماعی، سلامت،
آموزشی و تبلیغی با موضوع کم آبی را به دبیرخانه دومین رویداد گنج ارائه کردند که از این تعداد حدود 90 گروه با کسب امتیاز لازم

 
در رویداد امروز حضور یافتند. 

 
ارائه طرح 200 گروه جهادي براي حل بحران آب 

همچنین محمد رضایی دبیر رویداد گنج منطقه اصفهان در این مراسم در گفت وگو با خبرنگار مهر اظهار داشت: رویداد گنج دومین
برنامه در سطح کشور بوده که هم اکنون در منطقه اصفهان و چهارمحال و بختیاري حال برگزاري است، این رویداد پیش تر در مشهد

 
برگزار شده بود. 

وي ادامه داد: هدف این رویداد حمایت بنیاد علوي از گروه هاي جهادي کشور است که در قالب آن مجموعه گروه هاي جهادي فعال

 
که براي محرومیت زدایی در حواشی شهرها و روستاها برنامه دارند، طرح هاي خود را اعلام می کنند. 

دبیر رویداد گنج منطقه اصفهان ادامه داد: این طرح ها بررسی شده و در نهایت براي اجرا حمایت خواهند شد. از 10 روز گذشته که
براي این رویداد فراخوان شد بیش از 200 گروه جهادي طرح هاي خود را اعلام کردند که حدود 80 گروه موفق شدند امروز بصورت

 
حضوري شرکت کنند و حدود 40 درصد این طرح هاي ارائه شده از سوي بانوان بوده است. 

رضایی خاطرنشان کرد: طرح هاي این گروه ها به لحاظ ساختاري و سازمانی آمادگی لازم را داشته و امتیازات لازم را براي حضور در
این رویداد کسب کرده اند، مابقی طرح ها نیز که به این دوره راه نیافتند از دایره برنامه ها و حمایت هاي بنیاد حذف نمی شوند و آنها

 
نیز در هفته هاي آینده بررسی شده و با رفع نواقص از سوي بنیاد علوي حمایت خواهند شد. 



 
50 درصد طرح هاي ارائه شده به صورت مالی و تسهیلاتی حمایت می شود 

وي با بیان اینکه بالاي 50 درصد طرح هاي ارائه شده به صورت مالی و تسهیلاتی حمایت خواهند شد، ابراز داشت: در رویداد گنج که
مخفف (گروه هاي ناب جهادي) طرحی هایی که در راستاي محرومیت زدایی و آبادانی کشور در حوزه آموزشی، عمرانی، اشتغال زایی

 
و آسیب شناسی اجتماعی، حاشیه شهر جمع آوري شده است اما این رویداد به موضوع کم آبی نگاهی ویژه دارد. 

دبیر رویداد گنج منطقه اصفهان، ادامه داد: استان اصفهان درگیر معضل آب است و این مفصل آنقدر جدي شده که از مشکلات
کشاورزي به تأمین شرب رسیده است که بخشی از این مشکلات امروز مدیریتی بوده و در دهه هاي اخیر در این باره فکر اساسی

 
نشده است. 

رضایی افزود: موضوع آب در رویداد گنج به صورت ویژه بررسی می شود و گروه هاي جهادي در طرح هاي خود به این مسئله و تبعات

 
آن از جمله اشتغال و مهاجرت می پردازند و طرح هایی را با محور آب ارائه می کنند. 

رضایی به طرح هایی که گروه هاي جهادي تاکنون در حوزه آب اجرا کردند، اشاره کرد و گفت: این طرح ها مربوط به مجموعه ها و
مشاغلی بوده که با آب فعالیت می کردند؛ براي مثال در حوزه کشاورزي مدل آبیاري و الگوي کشتشان تغییر کرده که این ها با
مشاوره و کارشناسی گروه هاي جهادي بین کشاورزان و طرح هاي عملیاتی مانند احداث بندهاي خاکی آبخیزداري، کمک هاي یدي،

 
مالی و مشاوره اي انجام شده و حتی برخی طرح ها به سمت و سوي صنعتی شدن حرکت می کند. 

 
حضور گروه هاي جهادي در مناطق براي حل مسائل بسیار اهمیت دارد 

سرهنگ حسن عجمی، رئیس سازمان بسیج سازندگی اصفهان در حاشیه این مراسم در گفت وگو با خبرنگار مهر با بیان اینکه حرکت
بسیار خوبی با هماهنگی بنیاد علوي و مجموعه گروه هاي جهادي در کشور در حال انجام است، اظهار داشت: وفاق و همدلی که بین

 
بنیاد علوي کشور، بنیاد مستضعفان و بسیج سازندگی ایجاد شده، قابل تقدیر است. 

وي با بیان اینکه رویدادي که امروز در اصفهان برگزار شد اتفاق بسیار خوبی بود زیرا می توان مسائلی که در استان اصفهان وجود دارد
به کمک گروه هاي جهادي رفع کرد، افزود: حُسن گروه هاي جهادي این است که در مناطق حضور پیدا کرده و مسائل و مشکلات را

 
با رگ و پوستشان درك کردند. 

رئیس سازمان بسیج سازندگی اصفهان خاطرنشان کرد: مسائلی که در برخی مناطق وجود دارد و طرح هایی که توسط گروه هاي
جهادي ارائه می شود با حمایت بنیاد علوي و همکاري بسیج سازندگی بررسی و از آن ها دفاع می شود تا انشااالله بتوانیم از کمک هاي

 
بنیاد علوي براي حل مسائل استفاده کنیم و کمک ها به افرادي داده خواهد شد که مشکلات را پیدا کردند. 

سرهنگ عجمی با بیان اینکه حضور گروه هاي جهادي در مناطق براي حل مسائل بسیار اهمیت دارد، ابراز داشت: این گروه ها با
خدمت خالصانه و ایثارگري که دارند با حمایت بنیاد علوي براي حل مشکلات ورود خواهند کرد و با استفاده از ظرفیت بنیاد گام

 
مؤثري در راستاي خدمت رسانی به مناطق محروم برداشته خواهد شد. 

 
براي مبارزه با کم آبی باید اصلاح الگوهاي کشت را داشته باشیم 



وي با بیان اینکه گروه هاي جهادي اصفهان زیر مجموعه مجمع جهادي استان و شوراي جهادي شهرستان ها فعالیت می کنند، اظهار
داشت: کم آبی یکی از مشکلات استان اصفهان بوده و این استان به واسطه خشکی زاینده رود و کاهش بارندگی با کمبود آب رو به رو

 
است از این رو براي مبارزه با کم آبی باید اصلاح الگوهاي کشت را داشته باشیم و موضوعات آبرسانی را دنبال کنیم. 

رئیس سازمان بسیج سازندگی اصفهان افزود: براي مثال اگر به روش هاي سنتی آبرسانی می شود پرت (هدررفت) آب بسیار زیاد
است اما امروزه روش هاي جدیدي در این زمینه وجود دارد که با حمایت و پشتیبانی می توان به حل مشکلات آب در سطح استان

 
کمک کرد. 

به گزارش خبرنگار مهر، در پایان امروز طرح هاي هفت تیم برگزیده شدند این طرح ها در حوزه آموزش، کارآفرینی و توانمند سازي
زنان، ایجاد اشتغال و رونق تولید و خدمات رسانی بودند.



فراهم کردن بستر مناسب کارآفرینی توسط پست

منبع: قم پرسشماره خبر:  258  |  تاریخ: 1400/03/07

به گزارش خبرنگار حوزه دنیاي ارتباطات گروه فضاي مجازي باشگاه خبرنگاران جوان، رمضانعلی سبحانی فر مدیرعامل
شرکت ملی پست در آیین انعقاد تفاهم نامه شرکت ملی پست با دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران با بیان اینکه زمینه هاي

فراوانی در خصوص تولید و...

به گزارش خبرنگار حوزه دنیاي ارتباطات گروه فضاي مجازي باشگاه خبرنگاران جوان، رمضانعلی سبحانی فر مدیرعامل شرکت
ملی پست در آیین انعقاد تفاهم نامه شرکت ملی پست با دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران با بیان اینکه زمینه هاي فراوانی در
خصوص تولید و رونق کسب و کار هاي سنتی و نوین وجود دارد اظهار کرد: همسویی این ظرفیت ها و امکانات شبکه پستی کشور به

 
شکل گیري مشاغل جدید منجر خواهد شد. 

مدیرعامل شرکت ملی پست بر شناسایی صحیح نیاز هاي بازار مبتنی بر به کارگیري تجربه وعلم تاکید کرد و گفت: این امرمی تواند

 
ضمن ایجاد بهره وري بیشتر، زمینه ارائه خدمات گسترده تر را فراهم کند. 

رئیس هیئت مدیره شرکت ملی پست افزود: شاغل جدید مبتنی بر این رویکرد ها علاوه بر بهینه شدن رفتار اجتماعی موجب ارتقاي

 
کیفیت خدمات خواهد شد. 

وي با تاکید بر لزوم آشنایی فارغ التحصیلان دانشگاهی با تجربه هاي مختلف در عرصه کسب و کار در کنار بهره گیري از دانش و

 
مهارت خواستار فراهم سازي این بستر شد. 

غلامحسین حسینی نیا نیز با بیان اینکه باید از زیرساخت هاي علمی در حوزه تحقیق و توسعه (R&D) و صنایع مرتبط با این فضا در

 
راستاي اشتغال زایی و توسعه کسب و کار ها بهره برد، بر توجه بیشتر به صنایعی که ظرفیت دانش بنیان دارند، تاکید کرد. 

در ادامه محمدرضا قادري با اشاره به اینکه زیرساخت هاي فنی و عملیاتی پست امروز مبتنی بر فناوري اطلاعات است گفت: رویکرد

 
هاي جدید پست، دریچه اي جدید بر رفتار هاي نوین صنعتی گشوده است. 

گفتنی است تفاهم نامه شرکت ملی پست با دانشکده کار آفرینی دانشگاه تهران در راستاي همکاري نهاد هاي توسعه اي در شناسایی

 
و بهره برداري از فرصت هاي توسعه کسب و کار هاي نوین و مبتنی بر دانش در کشور منعقد شده است. 

شبکه سازي و ساماندهی نوآوران و کارافرینان مرتبط با زنجیره ارزش و زنجیره تامین خدمات پستی؛ ارائه مشاوره هاي علمی-
پژوهشی در زمینه هاي مرتبط با خدمات جدید و نوآورانه پست از سوي طرفین تفاهم نامه؛ حمایت مالی و علمی از پایان نامه هاي
مقاطع کارشناسی ارشد و دکتري با موضوعات مرتبط با پست؛ برقراري ارتباط با مؤسسات و مجامع مرتبط داخلی و بین المللی و نیز
دانشگاه هاي داخل و خارج از کشور به منظور برگزاري همایش هاي ملی و بین المللی در زمینه هاي مرتبط با پست نوین در دنیا و
نوآوري هاي پستی؛ تسهیل فعالیت هاي نوآورانه در قالب هاي مراکز نوآوري و تحقیقات کارافرینی در خدمات پستی و مرکز
شتابدهنده کسب و کار هاي نوپا، توسعه فعالیت هاي کارآفرینانه، سرمایه گذاري در کسب و کار هاي نوپا و استفاده از ظرفیت هاي



آپلود عکس

پست و دانشکده کارآفرینی براي تسهیل تبادلات کاري و علمی مرتبط با موضوع همکاري از مهمترین زمینه هاي همکاري طرفین در

 
این تفاهم نامه است. 

 
قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد. 



آینده روشنی پیش روي روابط عمومی ها است

منبع: دنیاي معدنشماره خبر:  259  |  تاریخ: 1400/03/07

دنیاي معدن -مدیر روابط عمومی شرکت صنایع معدنی فولاد سنگان خراسان گفت: با توجه به تغییر در نوع فعالیت در حوزه
روابط عمومی و ارتباطات سازمانی که امروزه در کشور دیده می شود، می توان گفت آینده روشنی در انتظار روابط عمومی

است.

به گزارش دنیاي معدن، علیرضا عرب در گفت وگویی در خصوص جایگاه روابط عمومی و اهمیت آن در سازمان گفت: به دلیل
اهمیت و جایگاه روابط عمومی در سازمان ها، 27 اردیبهشت هر سال به عنوان روز روابط عمومی نام گذاري شده و از این تاریخ به
مدت یک هفته نیز به نام روابط عمومی و ارتباطات است تا در خصوص جایگاه و نقش آن در سازمان بیش از پیش براي بخش هاي

 
مختلف جامعه مورد بررسی قرار گیرد. 

به گفته وي، در کشورهاي توسعه یافته و سازمان هاي آنها یکی از مهم ترین سرمایه ها و دارایی ها میزان دانش و تخصص همراه با
تعهد افراد فعال در حوزه روابط عمومی است. خوشبختانه در چند سال اخیر که در روابط عمومی روند رو به رشد و جهت داري ایجاد

 
شده، نویدبخش حضور موثر واحد روابط عمومی در لایه لایه قشر هر سازمانی است. 

عرب افزود: صداقت، اطلاع رسانی و تلاش مضاعفی که روابط عمومی ها دارند، می تواند در ایجاد یک رابطه برد-برد با در نظر گرفتن
اهداف سازمانی در تعامل با ذي نفعان داخلی و بیرونی همراه شود. در واقع روابط عمومی باید بتواند در لحظه تصمیم گیري کرده و

 
واکنش و عملکرد مناسبی داشته باشد. 

وي ادامه داد: مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه نیز در خصوص حوزه ارتباطات و روابط عمومی گفته اند که قویترین، سریعترین است و
ما امیدواریم با توجه به هدف گذاري که در فولاد سنگان انجام شده با حمایت مدیرعامل فولاد سنگان از این واحد، بتوانیم به عنوان

 
یک روابط عمومی هوشمند و قوي در کنار دوستان و مجموعه روابط عمومی گروه فولاد مبارکه اقدامات موثري انجام دهیم. 

 
پشتیبانی از تولید با اطلاع رسانی از عملکرد سازمان 

مدیر روابط عمومی شرکت صنایع معدنی فولاد سنگان خراسان افزود: همچنین شعار مدیریت روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه نیز

 
که روابط عمومی پشتیبان تولید است، نشان می دهد که در راستاي منویات مقام معظم رهبري در خصوص شعار سال 1400 است. 

عرب افزود: فولاد سنگان اولین حلقه از زنجیره تامین مواد اولیه است؛ همچنین شعار معروف شرکت فولاد مبارکه از سنگ تا رنگ
است که اولین مرحله آن یعنی استخراج سنگ و تولید کنسانتره و گندله در فولاد سنگان به عنوان یکی از زیر مجموعه هاي مجموعه

 
فولاد مبارکه در شرق کشور و منطقه خراسان رضوي به خوبی انجام می شود. 

وي ادامه داد: همچنین با توجه به هدف گذاري هایی که فولاد سنگان انجام داده، می تواند تولید مستمر و پایداري داشته باشد. ما
هم در تلاشیم تا با اطلاع رسانی از فعالیت ها و کارکردهاي خطوط تولید و رکوردهاي تولید، پشتیبان تولید باشیم و نقش موثري در

 
تولید و پشتیبانی از تمامی عرصه کار را نشان دهیم. 



آینده روشنی پیش روي روابط عمومی ها است

 
ایجاد برندینگ براي فولاد سنگان 

عرب همچنین در خصوص اقدامات انجام شده توسط روابط عمومی فولاد سنگان نیز گفت: اقدامات بسیاري در واحد روابط عمومی
فولاد سنگان انجام شده است که یکی از آن ها برندینگ سازمان بوده و تلاش کردیم در یک سال اخیر تصویري که از فولادسنگان در
منطقه، استان و کشور بوده را از قبل بهبود بخشیده و به نمایش بگذاریم. هماهنگی با مسئولان استان، هماهنگی با خانواده شهداي
منطقه و خانواده ایثارگران و کارکنان، جلسه با مسئولان شهرستان و حضور موثر در نمایشگاه هاي استانی و کشوري، برگزاري یادواره
110 شهید شهرستان خواف براي اولین بار، تدوین دستورالعمل هاي تشریفات و برنامه هاي استراتژیک روابط عمومی، دریافت نشان
عالی مدیریت سال، مصاحبه با کارکنان مسئولان استانی، جلسه با مسئولان شهرستان خواف، دیدارهاي مرتب و دوره اي با اصحاب
رسانه، دیدار عمومی و خصوصی همکاران و روابط عمومی با مدیرعامل از جمله اقدامات روابط عمومی فولاد سنگان بوده است.
همچنین به مناسب هفته روابط عمومی برنامه اي با عنوان اهداي کتاب اهداي دانایی و بن خرید کتاب را براي مجموعه در نظر

 
گرفتیم. 

وي ادامه داد: براي اولین بار نظرسنجی از جامعه در قالب مسئولین و منطقه نیز با بعد مسئولیت اجتماعی، اشتغال، توسعه کیفی
آموزش و برندینگ... انجام شده است. در واقع نظام جامع مسئولیت اجتماعی فولاد سنگان در دست تهیه است تا حرکتی هدفمند و

 
بر اساس نیاز منطقه داشته باشیم. 

به گفته عرب، در حال حاضر روابط عمومی از حالت سنتی خود خارج شده و به نوعی به رهبري سازمان می پردازد؛ به این شکل که
افکار و استراتژي هاي سازمان را هدایت می کند؛ بنابراین می توان گفت با تحلیل ها و تعیین شاخص براي سازمان آینده روابط

 
عمومی در ایران روشن است. 

 
وي افزود: اگر قرار است در حوزه روابط عمومی پیشرفت کنیم، باید بحث هوشمندسازي را در نظر بگیریم.ایراسین 



روابط عمومی حافظ منافع سازمان و ذي نفعان است

منبع: دنیاي معدنشماره خبر:  260  |  تاریخ: 1400/03/07

دنیاي معدن -مدیر روابط عمومی شرکت ورق خودرو چهار محال و بختیاري با اشاره به اهمیت روابط عمومی در جهان امروز
گفت: روابط عمومی حافظ منافع شرکت و ذي نفعان است بنابراین لازم است که مدیر و کارکنان صد در صد به این بخش

اعتماد داشته باشند.

به گزارش دنیاي معدن، میثم یگانگی در گفت وگویی اظهار کرد: امروزه اگر نگوییم ارتباطات اولین عنصر و اساسی ترین اصل
مورد نیاز بشر است، به جرأت می توان گفت یکی از بنیادي ترین دانش ها و مهمترین عوامل پیشرفت انسان امروزي و شالوده و

 
زیربناي سایر علوم قرن حاضر به شمار می رود. 

وي افزود: روابط عمومی، هنر و علمی اجتماعی است که درون و برون دستگاه را به هم پیوند می دهد، هدف و چگونگی کلید برنامه
ها را ترسیم می کند، مشاور امین مدیر و کلیه کارکنان دستگاه و چشم و چراغ آن است. روابط عمومی باید همه چیز را ببیند و همه
چیز را نیز زیبا نمایش دهد. به علاوه این بخش حافظ منافع شرکت و ذي نفعان است که با آن سر و کار دارند. بنابراین لازم است که

 
مدیر و کارکنان صد در صد به این بخش اعتماد داشته باشند. 

مدیر روابط عمومی شرکت ورق خودرو چهار محال و بختیاري تصریح کرد: امروزه به نظر می رسد معیارهاي قالب در جامعه ما بی
توجهی به ارزش هاي نهفته در کار روابط عمومی ها است به طوري که این امر باعث شده در بسیاري از سازمان ها، بخش روابط

 
عمومی مبدل به بخش تبلیغات سازمان شده و کمتر به مفاهیم و ارتباطات دو سویه بپردازد. 

یگانگی ادامه داد: اگر نقش روابط عمومی را در ایجاد یا تقویت فرهنگ توسعه، بومی کردن سرمشق هاي توسعه، کشف و معرفی
ظرفیت هاي جامعه، بازآفرینی فرهنگی، حفظ تعلق و پیوستگی بدانیم در این صورت باید بتواند از هر نوع گسستگی و ناپیوستگی

 
جلوگیري کند و یا حداقل کاهش دهنده فاصله و شکاف میان جامعه و شرکت ها باشد. 

وي درباره اهم اقدامات این بخش تاکنون گفت: به طور کلی اجراي سیاست هاي اطلاع رسانی، همکاري با رسانه هاي
جمعی،پاسخگویی به شبهات و ابهام ها، تهیه و اجراي طرح هاي تبلیغاتی سازمان، اجراي مناسب مراسم و مناسبت ها، ایجاد حسن
رابطه بین کارکنان و مسئولان، نظارت بر انتشارات و نشریات دستگاه، مدیریت پایگاه هاي اطلاع رسانی الکترونیک، افکارسنجی

 
عمومی دستگاهی و دیگر نقش هایی که در قالب متن نمی گنجد. 

مدیر روابط عمومی شرکت ورق خودرو چهار محال و بختیاري اظهار کرد: این شرکت با دیدگاه و رویکرد مثبت مدیر عامل محترم این
مجموعه و در راستاي تحقق مسئولیت اجتماعی که به عهده دارد، کمک ها و اقدام هاي عام المنفعه متعددي را ایفا نموده است که از
میان آن ها می توان به امضا تفاهمنامه با سازمان نوسازي مدارس استان جهت ساخت یک باب مدرسه 9 کلاسه در شهر سفیددشت،
امضاي تفاهم نامه با صندوق کارآفرینی امید جهت ایجاد اشتغال هاي خرد و کوچک در سطح شهرستان بروجن، توزیع 60 عدد تبلت
در بین دانش آموزان نیازمند مناطق محروم، توزیع بیش از 500 بسته کمک معیشتی و کمک به آسیب دیدگان ناشی از شیوع و
پاندمی ویروس منحوس کرونا، توزیع 5 هزار پرس غذاي گرم افطاري بین نیازمندان استان چهارمحال و بختیاري، کمک به آزادسازي



روابط عمومی حافظ منافع سازمان و ذي نفعان است

 
زندانیان استان به مبلغ دو میلیارد ریال، حمایت از تیم هاي ورزشی و حمایت از ورزشکاران المپیکی این استان اشاره کرد.ایراسین 



بهره برد اري از 14 طرح ثبت شد ه سرمایه گذاري خارجی فارس د ر د ولت تد بیر و امید

منبع: روزنامه خبر جنوبشماره خبر:  261  |  تاریخ: 1400/03/07

مد یرکل د فتر هماهنگی امور سرمایه گذاري واشتغال استاند اري فارس گفت: د ر طول د ولت تد بیر و امید 54 طرح د ر قالب
70 پروژهسرمایه گذاري خارجی با حجم بالغ بر 2 میلیارد و 303 میلیون د لار د ر استان فارس به ثبت رسید ه است که عملیات

 
اجرایی چهارد ه طرح آن به اتمام و طرح ها به بهره برد اري رسید ه است . 

هاله فولاد فر بیان د اشت: میزان سرمایه گذاري خارجی مصوب استان فارس د ر سال 1398 تحت شد ید ترین تحریم هاي بین

 
المللی معاد ل 

181 میلیون د لار بود ه که نسبت به سال 1397 جهش د و برابري د اشته است و د ر سال 99 نیز با ثبت سرمایه گذاري خارجی

 
مبلغ 923میلیون د لار 

( بیش از 5 برابر سال 1398) ، استان برتر کشور د ر زمینه ثبت سرمایه هاي خارجی بود ه ایم.وي د ر اد امه د ر خصوص سهم بخش
هاي اقتصاد ي طرح هاي به بهره برد اري رسید ه با سرمایه گذاري خارجی افزود : 58 د رصد این طرح ها د ر حوزه صنعت، 16 د

 
رصد د ر حوزه برق و انرژي، 16 د رصد د ر حوزه د انشگاه و 8 د رصد د ر حوزه کشاورزي می باشد . 

فولاد فر عنوان د اشت: د ر طول چهل سال پس از پیروزي انقلاب اسلامی، میزان جلب سرمایه گذاري مستقیم خارجی استان فارس
معاد ل 3میلیارد و 433 بود ه که بیش از2303 میلیون د لار آن ( 67 د رصد ) د ر د ولت تد بیروامید محقق گرد ید ه است.مد یر
کل هماهنگی امور سرمایه گذاري و اشتغال استاند اري د ر خصوص طرح هاي سرمایه گذاري خارجی با پیشرفت فیزیکی بالاي 60 د
رصد اظهار د اشت: هفت طرح سرمایه گذاري خارجی نیز با مبلغ 264.5 میلیون د لار با پیشرفت فیزیکی بالاي 60 د رصد د ر د ست
اجرا و د ر حال تکمیل می باشد .فولاد فر د ر خصوص بزرگ ترین پروژه هاي سرمایه گذاري خارجی د ر سال 1399 بیان د اشت: با
پیگیري هاي صورت گرفته، ثبت سرمایه گذاري خارجی بزرگ ترین مزرعه خورشید ي کشور و سومین آن د ر خاور میانه شامل 11
پروژه نیروگاه خورشید ي به ظرفیت 431 مگاوات د ر شهرستان بوانات و هفت پروژه به ظرفیت 200 مگاوات د ر شهرستان آباد ه
صورت گرفته است که عملیات اجرایی این پروژه ها د ر حال انجام است و قرار است به تد ریج طی سه سال کل پروژه به بهره برد اري
برسد .وي همچنین اظهار د اشت: طرح هاي سرمایه گذاري د یگري نیز د ر استان با سرمایه گذاري خارجی د ر حال انجام و یا به
بهره برد اریرسید ه است که به د لیل مشکلات ناشی از تحریم هاي ظالمانه علیه نظام مقد س جمهوري اسلامی سرمایه گذاران
مربوطه اقد ام به ثبت رسمی سرمایه گذاري خارجی نکرد ه اند و بالتبع د ر ارائه گزارشات آماري، از آن ها ذکر نام نمی شود ولی
اشتغالزایی خوبی د ر نقاطمختلف استان د اشته اند .فولاد فر د ر پایان د رخصوص طرح هاي بالا د ستی و عمرانی استان نیز افزود :
طرح هاي مهمی د ر حوزه هاي صنایع بالا د ستی و طرح هاي عمرانی با استفاد ه از تسهیلات اعتباري (فاینانس) به بهره برد اري
رسید ه اند که نقش مهمی د ر توسعه اقتصاد ي استان ایفا کرد ه اند همانند پروژه هاي جمع آوري فاضلاب شش شهرستان استان و

 
یا کارخانجات آلومینیوم جنوب، فولاد نی ریز و سیمان خاکستري نی ریز که از تسهیلات اعتباري خارجی استفاد ه کرد ه اند . 

/انتهاي متن/



افتتاحیه شبانه ستاد انتخاباتی با رمز یا فاطمه الزهرا (س) + فیلم/ بزرگواري :

اولین شلیک از ما نخواهد بود اما ... / دنبال رقایت سالم هستیم

منبع: تابناكشماره خبر:  262  |  تاریخ: 1400/03/07

افتتاحیه شبانه ستاد انتخاباتی با رمز یا فاطمه الزهرا (س) + فیلم/ بزرگواري : اولین شلیک از ما نخواهد بود اما ... / دنبال رقایت

 
سالم هستیم 

ستاد انتخاباتی محسن رضایی کاندیداي ریاست جمهوري دوره سیزدهم در سراسر کشور راس ساعت 1 بامداد و با رمز یا فاطمه الزهرا

 
(س) افتتاح شد . 

ستاد انتخاباتی محسن رضایی کاندیداي ریاست جمهوري دوره سیزدهم در سراسر کشور راس ساعت 1 بامداد و با رمز یا فاطمه الزهرا

 
(س) افتتاح شد . 

ستاد محسن رضایی در استان کهگیلویه و بویراحمد ، با حضور رئیس ، جانشین ستاد ، اعضاي شوراي راهبردي و برخی از افراد به

 
صورت معدود و با رعایت پروتکل هاي بهداشتی فتتاح شد . 

 
 {sepehr_media_707385_500_400$}

به گزارش تابناك کهگیلویه و بویراحمد ، رئیس شوراي راهبردي ستاد رضایی در استان گفت : محسن رضایی در دوران فاع مقدس

 
توانست با مدیریت خوب میدانی و شناسایی جوانان نخبه ، خدمات بزرگی به کشور کند. 

سید علی محمد بزرگواري افزود : ما امروز به پاس شهدا و امام شهدا و منویات رهبري در میدان رقابت حاضر شده ایم اما نه براي

 
قدرت طلبی بلکه براي یک رقابت سالم ، با حوصله و استقامت در صحنه خواهیم بود . 

بزرگواري ادامه داد : الان وضعیت ما متفاوت است و دیگر بحث کناره گیري و حرف هایی که برخی می زدند که آقا محسن نهایتا کنار

 
خواهد رفت مطرح نیست و به صراحت اعلام می کنم ، آقا محسن یک طرف قضیه خواهد بود و دیگران یک طرف دیگر . 

وي گفت : شاید تا دیروز برخی حرف هایی می زدند اما الان خداوند دل ها را به سوي آقا محسن هدایت کرده است و مطمئنا وي

 
پاي اصلی رقابت خواهد بود و ما در یک رقابت سالم بدون غیبت ، فحش ، بی اخلاقی و شایعه رقابت خواهیم کرد. 

 
 

بزرگواري افزود : اکنون خیزشی در کل کشور براي حمایت از آقا محسن شکل گرفته است و دیگر بحث استان هاي زاگرس نشین و

 
جنوب کشور مطرح نیست . 

وي ادامه داد : رهبري بر سرنوشت ساز بودن انتخابات نه براي امروز بلکه براي سال هاي طولانی تاکید کرده است لذا هم اکنون ما
اینگونه در صحنه حاضر می شویم که به عنوان یک سرباز میدان در جهت تحقق منویات رهبري اول تاکید بر حضور پرشور مردم

داشته باشیم . 



بزرگواري گفت : رهبري بر دو موضوع بسیار تاکید داشته است اول معیشت و دوم اشتغال جوانان که خوشبختانه آقا محسن در این دو
زمینه برنامه هاي قانع کننده اي براي همه دارد به گونه اي که نبگان و آگاهان اعلام می کنند بهترین برنامه ها را وي دارد و انشااالله

 
همه تلاش خواهیم کرد که وي به مرحله اجراي برنامه هاي خود برسد. 

رئیس شوراي راهبردي ستاد انتخاباتی محسن رضایی گفت : در تبلیغات مطابق با دین ، شرع و آئین خود ، داشته ها و کاندیدمان را

 
تبلیغ می کنیم و به کسی کاري نداریم و اولین شلیک کننده نخواهیم بود . 

بزرگواري خطاب به رقبا گفت : ما که دشمن نیستیم و می خواهیم رقابت در عین رفاقت کنیم اما هشدار می دهیم که اگر رقبا اقدام

 
به تخریب کردند ما تخریب نخواهیم کرد اما واقعیت ها را بدون ملاحظه خواهیم گفت . 

وي ادامه داد : ما خیلی حرف براي گفتن داریم اما از توصیه رهبري براي رعایت اخلاق پیروي می کنیم و فقط به تبلیغ برنامه هاي

 
خود خواهیم پرداخت . 

 
 

بزرگواري در بخش دیگري از سخنان خود گفت : اطمینان داریم که کاندید ما اصلح است لذا از هم اکنون باید کفش ها را برکشید و

 
آستین ها را بالا بزنیم و براي موفقیت آقا محسن تلاش کنیم . 

وي افزود : آقاي رضایی بهترین برنامه ها را دارد و خود داراي قدرت زیادي است و در مناظرات خواهیم دید که رقبایی که فقط سخن
مشاورین را بیان می کنند چگونه در مقابل برنامه هاي وي کم خواهند آورد ضمن اینکه وي به صراحت اعلام کرده است در این

 
مناظرات ملاحظه هیچ کس را نخواهم کرد . 

بزرگواري گفت : آقاي رضایی به ما قول داده است که در این دوره ملاحظه هیچ کس را نداشته باشد و خواهید دید که نشان می دهد

 
دست بیشتر کاندیداها خالی است و در مقابل وي حرفی براي گفتن ندارند . 

وي ادامه داد : دست ما در مناظره ها و رقابت پر است بنابراین هیچ نیازي به پرخاش و حمله کردن به دیگران نداریم ضمن اینکه

 
حرکت ما مردمی است و خوشبختانه مردم هم در حال آمدن به سمت آقا محسن هستند . 

بزرگواري گفت : در حرکت مردمی ، به حزب هاي بی شناسنامه که هر بار نزدیک انتخابات به نامی در می آیند و چیزي می گویند و
افرادي که آن بالا نشسته اند و قیم مابانه تصمیماتی می گیرند ، هشدار می دهیم که این بار این وضعیت قیم مابانه پایان خواهد

 
پذیرفت . 

رئیس شوراي راهبردي ستاد محسن رضایی افزود : عده اي همیشه صحبت از اصولگرا و اصلاح طلب می کنند اما اینبار همه مردم و

 
فارغ از این دسته بندي ها به همراه آقا محسن براي مردم ایران و ایران بزرگ اقدام خواهند کرد. 

بزرگواري گفت : آغوش ما براي همه باز است و به شما قول می دهم که دل ها به سمت آقا محسن می آیند و الان دیگر بحث زاگرس

 
نشینان و جنوبی ها مطرح نیست بلکه در ستاد مرکزي افرادي از دیگر استان ها را دیدم که از ما به اصطلاح دو آتشه تر بودند . 

وي ادامه داد : رقابت ما همین سه هفته است و کسانی که به دنبال تخریب و قدرت طلبی هستند به زودي پشیمان خواهند شد اما ما

 
باید در همین سه هفته با قدرت تمام در جهت موفقیت آقا محسن با صبر ، متانت و اخلاق مداري تلاش کنیم . 

بزرگواري در پایان گفت : با توجه به وضعیت شیوع کرونا ، متینگ هاي انتخاباتی نخواهیم داشت اما همه باید در فضاي مجازي و
رسانه ها با رعایت کامل فرهنگ اسلامی ، ایرانی و صداقت لري در جهت موفقیت راه آغاز شده تلاش کنیم .



افزایش 3 برابري صفحات مجازي غیر مجاز روانشناسی در دوران پاندمی

کووید 19

منبع: ایسناشماره خبر:  263  |  تاریخ: 1400/03/07

رئیس سازمان نظام روانشناسی و مشاوره کشور با بیان اینکه حدود 3500صفحه ارائه دهنده خدمات روانشناسی و مشاوره
غیر قانونی در فضاي مجازي توسط این سازمان شناسایی شده است، گفت: گاها پس از معرفی برخی افراد ارایه دهنده

خدمات روانشناسی و مشاوره غیر مجاز درفضاي مجازي به دادگاه ها، شاهد منع تعقیب آنها ...

دکتر محمد حاتمی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: حدود
3500 صفحه غیر مجاز توسط روانشناس نماها که در
فضاي مجازي اقدام به ارائه خدمات روانشناسی و مشاوره
می کردند توسط این سازمان شناسایی شدند. به برخی از
آنها تذکر و براي بخشی تشکیل پرونده دادیم. برخی نیز که

 
تخلف محرزي داشتند به دادگاه ها معرفی شدند. 

وي ادامه داد: این افراد تحصیلات روانشناسی و مشاوره
ندارند؛ گاها پس از معرفی این افراد به دادگاه ها، منع
تعقیب برایشان صادر می شود. از این رو لازم است

هماهنگی میان سازمان نظام روانشناسی و مشاوره کشور، قوه قضاییه، سازمان بهزیستی، صدا و سیما و سایر ارگانهاي مجري شکل

 
گیرد تا بتوان مقابل فعالیت غیر مجاز روانشناسی و مشاوره ایستاد. 

حاتمی با بیان اینکه فعالیت صفحات غیر مجاز روانشناسی و مشاوره در دوران پاندمی کووید 19 نسبت به گذشته حدود سه برابر
افزایش داشته است، تصریح کرد: در این ایام مردم بیشتر از گذشته نیازمند دریافت خدمات روانشناسی و مشاوره بودند و از طرفی
نمی توانستند مانند قبل به راحتی به صورت حضوري به روانشناسان مراجعه کنند، افراد غیر متخصص نیز از این فرصت استفاده و

 
خود را مطرح کردند و آسیب هاي فراوانی به خانواده ها زدند. 

رییس سازمان نظام روانشناسی و مشاوره کشور گفت: مقصر اصلی طبعا مسئولین هستند که مساله خدمات روانشناسی و مشاوره را
مساله اي حاشیه اي و نه اصلی می پندارند و از این رو هماهنگی لازم براي جلوگیري از فعالیت غیر مجاز این سودجویان انجام نمی
دهند. نسبت به این مسائل باید فرهنگسازي شود و به مردم آگاهی داد. ما همواره توصیه کردیم مردم به روانشناسانی که پروانه
اشتغال سازمان نظام ندارند مراجعه نکنند اما صداي ما به تمام مردم نمی رسد. اگر تمامی ارگانها اعم از وزارت بهداشت، قوه قضاییه،

 
هییت دولت، سازمان بهزیستی با ما همکاري کنند وضع موجود به راحتی قابل مدیریت است. 

انتهاي پیام



نسخه تمام دغدغه هاي مردم در اقتصاد مقاومتی است

منبع: همرازشماره خبر:  264  |  تاریخ: 1400/03/07

نایب رئیس مجلس شوراي اسلامی گفت: نسخه تمام دغدغه هاي مردم در اقتصاد مقاومتی بود، ولی ما به دنبال این بودیم که

 
بیگانه گشایشی براي مردم ما انجام دهد که انجام نخواهد داد. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از صدا و سیما، عبدالرضا مصري با حضور در برنامه گفتگوي ویژه خبري پنجشنبه شب شبکه دو

 
سیما گفت: آنچه که به عنوان دغدغه مقام معظم رهبري در مجلس برداشت کردیم دغدغه مردم در کوچه و بازار بود. 

 
وي ادامه داد: ما دو دسته دغدغه داریم اول دغدغه مردم و دوم دغدغه مسئولان است. 

مصري گفت: دغدغه مردم آنطور که مقام معظم رهبري فرمودند موضوع اشتغال جوانان، تولید و معیشت است و راه هاي رسیدگی به
این دغدغه ها مربوط به مسئولان می شود، ولی مسئولان نباید فکر کنند دغدغه مردم، سیاست خارجی است؛ البته که سیاست

 
خارجی مؤثر بر دغدغه مردم است، ولی نباید به صورت تک عاملی موضوع ها را بررسی کنیم. 

نایب رئیس مجلس شوراي اسلامی افزود: ما به دلیل پرداختن به سیاست خارجی از مردم سال ها فاصله گرفتیم و دغدغه هاي مردم
را فراموش کردیم و به امید دریچه هایی که هرگز آن ها باز نخواهند کرد، تولید کشور را دچار مخاطره کردیم که حل این مسائل در

 
راستاي رفع دغدغه هاي جدي مردم است. 

مصري تصریح کرد: نسخه تمام دغدغه هاي مردم در اقتصاد مقاومتی بود، ولی ما به دنبال این بودیم که بیگانه گشایشی براي مردم ما

 
انجام دهد که انجام نخواهد داد. 

وي درباره نقش بخش کشاورزي در اقتصاد گفت: مقام معظم رهبري مسئله پیاز را مطرح کردند، ولی ما هر سال با یک قشر زیادي از
کشاورزان مواجه بودیم که گرفتار این سیستم ناقصی که ارتباطی با هم ندارند، هستیم یعنی تولید و توزیع که یک واسطه اي بین این

 
ها قرار گرفته که این بسیار شکننده است. 

وي افزود: سال گذشته به دلیل اینکه خرید تضمینی غلط بود، کشاورزان گندم را به دامداران فروختند و مقدار گندمی که تولید کرده

 
بودیم به صورت مستقیم در آذوقه مردم قرار نگرفت. 

نایب رئیس مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: در دولت نهم دولت تصمیم گرفت پول کشاورزانی را که گندم فروختند، حداکثر 10 روزه
پرداخت کند و این کار انجام شد؛ الآن کشاورزان اطمینان خاطر از خرید تضمینی را ندارند بنابراین حرکت ها به سمت کشت

 
محصولاتی است که حدس می زنند سود بیشتري به دست خواهند آورد. 

مصري تصریح کرد: مجلس امسال بخش خصوصی را در تصمیم گیري قیمت تضمینی دخالت داد که برابر این فرآیند مبلغ هزار تومان
به قیمت خرید تضمینی اضافه شده، ولی باز هم این میزان افزایش، کم است. 



وي گفت: تا زمانی که حلقه بین تولید و میزان نیاز به تولید هر کالا و مصرف و فاصله دلال بازي ها را قیچی نکنیم، کشاورزان همیشه

 
زیان خواهند دید. 

نایب رئیس مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: 40 سال یک پدیده اي به نام شرخري داشتیم که فردي چک صادر می کرد و شرخر آن
را دریافت می کرد، چون ما اجازه داشتیم در وجه چک کلمه حامل را درج کنیم و از زمانی که مجلس قانون چک را تصویب کرده

 
است دیگر شرخري نداریم و چک به نام یک فردي است و قابل واگذاري به فرد دیگر نیست. 

محمدحسین صفار هرندي عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام هم در ادامه این برنامه گفت: کافی است رجوعی به افکار عمومی طی
30 سال گذشته کنیم که تمام این مدت موضوع اول مردم زمانی که سؤال می شود توقع شما از شکل گیري دولت جدید چیست؟

 
اولین مسائلی که مطرح کردند معیشت، مبارزه با تورم، اشتغال جوانان و مسکن و … است. 

وي افزود: در دوره معروف به دوم خرداد که فصل بحث هاي گسترده سیاسی بود همان زمان در نظرسنجی ها موضوع آزادي

 
مطبوعات 3 درصد بود، اما در دایره نیازهاي قطعی مردم، این نیاز گم بود. 

 
هرندي ادامه داد: مردم می خواهند بازتاب یک سیاست درست بین المللی را در معیشت خودشان پیدا کنند. 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: اگر هدف گذاري اولیه این باشد که به داد مردم در جاهایی که نیاز دارند برسیم باید

 
پیشانی کار را رها نکنیم بعد بقیه موارد را در استخدام آن قرار دهیم. 

وي تصریح کرد: در 8 سال گذشته، یک جهت گیري هایی بود که این موارد را در ذیل هدف هاي دیگر قرار داد مثلاً روابط ما با جهان
باید بهبود پیدا کند که به نظر می رسد آن درها باز نشده است بنابراین چرا راه هاي دیگر را هم در ارتباط با خارج و داخل طی

نکنیم.



اختصاص 1500 میلیارد تومان به کشت و فرآوري گیاهان
دارویی

اختصاص 1500 میلیارد تومان به کشت و فرآوري گیاهان دارویی

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  265  |  تاریخ: 1400/03/07

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید از اختصاص 1500

 
میلیارد تومان براي طرح بزرگ ملی کشت و فرآوري گیاهان دارویی خبر داد. 

نوراله زاده اولویت کشت در زمین هاي شیبدار، به روز کردن بسته بندي و فرآوري گیاهان دارویی و بازاریابی بین المللی را از اهداف
این طرح ملی اعلام کرد. وي با اشاره به غناي گونه هاي گیاهان دارویی در ایران افزود: سرزمین ایران کشوري ممتاز و با رتبه بالا از
نظر غناي گیاهی و تنوع زیستی است. تاکنون حدود 30 هزار گونه گیاهی در جهان شناخته شده ولی تعداد گونه هاي گیاهی شناخته

 
شده در ایران در حدود 8 هزار گونه است که از نظر تنوع گونه ها حداقل دو برابر قاره اروپاست. 

سهم تجارت جهانی از محصولات گیاهی دارویی حدود 124 میلیارد دلار و سهم کشور ما از این میزان 570 میلیون دلار است که می
توان گفت صرفاً 0٫5 درصد از کل سهم تجارت جهانی در حوزه گیاهان دارویی مربوط به کشور ما است. در برنامه ششم توسعه،
اصلاح و احیاي 9٫6 میلیون هکتار از رویشگاه هاي گیاهان مرتعی و دارویی و 100هزار هکتار کشت گیاهان دارویی پیش بینی شده

 
است. 

در سال 97 سطح زیر کشت گیاهان دارویی در کشور به 203479 هکتار و تولید به مقدار 233800 تن بوده است. همچنین صادرات
گیاهان دارویی کشور ایران در سال 1396 حدود 450 میلیون دلار و میزان واردات نیز حدود 150 میلیون دلار بوده است و در سال

1397 میزان صادرات گیاهان دارویی 570 میلیون دلار بود که نسبت به سال گذشته از رشد 120 میلیون دلاري برخوردار است.



جلیلی: 90 هزار میلیارد معوقات بانکی در دست 11 نفر است

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  266  |  تاریخ: 1400/03/07

به گزارش همشهري آنلاین به نقل از فارس، سعید جلیلی، عضو شوراي عالی امنیت ملی و نامزد سیزدهمین دوره انتخابات
ریاست جمهوري در گفت وگو با صداوسیما گفت: فرصت چهار ساله ریاست جمهوري فرصت محدودي است و رئیس جمهور باید با

 
اولویت بندي نسبت حل مسائل در ظرف زمانی مشخصی اقدام کند. 

وي با بیان اینکه کشور در چهار سال آینده باید با یک جهش به نقطه مطلوب در شأن ملت ایران برسد، گفت: تحقق این جهش به
این معنا نیست که مردم باید براي مشکلات روزمره اي که با آن دست به گریبان هستند در انتظار کارهاي بزرگ و تحقق جهش

 
بمانند بلکه باید از همان ابتداي کار تلاش براي کاستن فشار از دوش مردم آغاز شود. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري کارمهم رئیس جمهور را طراحی اقدامات نقطه زن براي حل مشکلات کشور اعلام
کرد و گفت: رئیس جمهور باید با طراحی برنامه هاي نطقه زن کارهاي پیشران کشور را فعال کند و در این راستا اقداماتی براي حل

 
مشکل اشتغال، گرانی، مسکن، جلوگیري از واردات مافیایی و قاچاق را در اولویت قرار دهد. 

وي راه حل اصلی مشکلات اقتصادي را اهمیت توجه جدي به تولید دانست و گفت: مجموعه اي از اقدامات بهم پیوسته نیاز است تا به
اهدافی همچون اشتغال و کاهش قیمت ها دست پیدا کنیم و هنر رئیس جمهور این است که با ارائه برنامه اي جامع طی چهار سال
کشور را به سرمنزل مقصود برساند و در این راستا برنامه ریزي براي حل مشکلاتی که امروز مردم را رنج می دهد، اولویت اصلی کار

 
رئیس جمهور است و مردم نمی توانند منتظر تحقق برنامه هاي بلندمدت ما در چهار سال بمانند.  

جلیلی افزود: داشتن برنامه اي دقیق براي حل مشکلات فقط به این معنا نیست که بگوییم چه کارهایی انجام خواهیم داد بلکه باید
نتیجه کار در زمان مشخص نیز اعلام شود و نتایج ملموس در مقاطع مشخص شش ماهه یا یکساله اعلام شود نه اینکه بعد از چهار

 
سال گفته شود، نشد که به نقطه مطلوب برسیم و ما این برنامه را به تفصیل در ایام تبلیغات براي مردم تشریح خواهیم کرد. 

وي گفت: اگر از لزوم تحقق جهش در کشور در برنامه ریزي گفته می شود به آن معنا نیست که مردم براي حل مشکلات روزمره اي
همچون تامین سبد غذایی یا مسکن و اشتغال باید منتظر تحقق جهش بمانند، چراکه نمی توان در مورد چنین مسائلی بی تفاوت بود

 
و در برنامه اي که ارائه خواهم کرد به طور دقیق به این دغدغه ها پاسخ خواهم داد. 

جلیلی با اشاره به برخی نابسامانی ها در نظام بانکی خاطرنشان کرد: امروز در حالی که 90 هزار میلیارد تومان از تسهیلات معوقه
بانکی در اختیار 11 نفر است، نیمی از مردم هیچ تسهیلاتی تاکنون دریافت نکرده اند و لذا ساماندهی این وضعیت نیازمند برنامه

ریزي دقیق با زمان بندي مشخص است.



5 درصد فرار مالیاتی طبیعی است

منبع: حلقه وصلشماره خبر:  267  |  تاریخ: 1400/03/07

5 درصد فرار مالیاتی طبیعی است سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس با بیان اینکه 5 درصد فرار مالیاتی طبیعی است، گفت:

 
رونق تولید، هدف طرح مالیات بر عایدي سرمایه است. 

به گزارش حلقه وصل، مهدي طغیانی، سخنگوي کمیسیون
اقتصادي مجلس شوراي اسلامی در برنامه گفتگوي ویژه خبري
شبکه دو سیما با بیان این که در طرح مالیات بر عایدي سرمایه
قرار است سرمایه ها به جاي خروج از مسیر تولید وارد عرصه
تولید و اشتغال شود، گفت: اکنون 187 کشور قانون مالیات بر
عایدي سرمایه را اجرا می کنند و براساس تجربیات جهانی این
قانون مفید بوده است. نبود چنین قوانینی موجب بی ثباتی
اقتصادي است و اگر قانون مالیات بر عایدي سرمایه داشتیم

 
سرمایه ها در بازار سکه و ارز و خانه و خودرو نمی چرخید. 

وي با اشاره به این که تورم در این حوزه ها 30 درصد در مقایسه با دیگر بخش ها بیشتر است، اضافه کرد: قانون مالیات بر عایدي
سرمایه درباره املاك با انواع کاربري، وسایل نقلیه موتوري زمینی، مسکوکات طلا و شمش و ارز خارجی اجرا می شود. در سال نخست
کسی که ملک را بخرد و بفروشد 40 درصد براساس اختلاف خرید و فروش باید مالیات بپردازد و در بخش وسایل نقلیه موتوري،
مسکوکات طلا و شمش و ارز خارجی میزان مالیات در سال نخست 30 درصد است، اما در سال هاي بعد به صورت پلکانی مالیات

 
کاهش می یابد و در سال چهارم به حداقل می رسد. مالیات بر عایدي سرمایه به مازاد نیاز افراد اختصاص می یابد. 

 
دریافت مالیات از کالاي سوداگري / باغ ها و زمین هاي خارج از شهر مشمول مالیات نمی شوند 

این مقام مسئول ادامه داد: براساس این قانون اگر کالاهایی نیز وارد شود که به کالاي سوداگري تبدیل شود به آن ها نیز مالیات بر
عایدي سرمایه تعلق می گیرد. براي اجراي مالیات بر عایدي سرمایه به سامانه مؤدیان پایانه هاي فروشگاهی و سامانه املاك و اسکان

 
نیاز داریم. باغ ها و زمین هاي خارج از بافت شهرها مشمول قانون مالیات بر عایدي سرمایه نمی شود. 

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس با اشاره به اینکه اگر سامانه مؤدیان پایانه هاي فروشگاهی اجرایی شود هیچ مشکلی در دریافت
مالیات از مسکوکات طلا و شمش نداریم، توضیح داد: با ایجاد زیرساخت هایی که براي قانون مالیات بر عایدي بر سرمایه ایجاد می
شود می توان به آسانی و سرعت قانون مالیات بر مجموع درآمد را نیز اجرا کرد. دستگاه هاي اجرایی در تدوین طرح مالیات بر عایدي

 
سرمایه همکاري کردند و در مسیر به ثمر رساندن این طرح هماهنگی لازم وجود دارد. 

به گفته طغیانی نگاه ما به قانون مالیات بر عایدي سرمایه درآمدزایی براي دولت نیست گرچه در برخی کشورها از این محل 7 تا 8
درصد درآمدهاي دولت افزایش یافته است. جزئیات طرح مالیات بر عایدي سرمایه حدود 2 ماه دیگر در صحن علنی مجلس براي
تصویب مطرح می شود. اقتصادي که در آن ره صد ساله را در یک شب طی کنیم، این اقتصاد به نتیجه نمی رسد و این موجب شده



 
است در سال هاي اخیر سرمایه گذاري بخش خصوصی به منفی 6 درصد کاهش یابد. 

 
فرصت ارائه اظهارنامه الکترونیکی افراد حقیقی؛ 31 خرداد 

محمود علیزاده، معاون حقوقی و فنی مالیاتی سازمان امور مالیاتی نیز گفت: آنچه که به عنوان طرح مالیات بر عایدي سرمایه در
مجلس شوراي اسلامی مطرح شده بخشی از لایحه اي است که از طرف دولت در سال 98 به مجلس ارائه شد. مالیات به عنوان ابزار
کنترل کننده و جلوگیري از سوداگري و رسیدن به عرضه و تقاضاي واقعی است که اگر کسی براي سود وارد بازار مسکن، طلا و ارز و

 
خودرو شود به عنوان مصرف کننده واقعی تلقی نمی شود و باید بالاترین نرخ مالیات را پرداخت کند. 

وي ادامه داد: سوداگران در این عرصه باید حدود 50 تا 60 درصد درآمدشان را به عنوان مالیات پرداخت کنند، اما اگر سرمایه آن ها
تا پنج سال دست نخورده بماند مالیات آن ها به 10 تا 20 درصد کاهش می یابد. یک سري محدودیت ها براساس قانون در ارائه داده
ها براي ایجاد زیرساخت هاي مالیات بر عایدي سرمایه وجود دارد که اگر این محدودیت ها رفع شود کار سازمان امور مالیاتی آسان تر

 
می شود. فرصت ارائه اظهارنامه هاي الکترونیکی براي اشخاص حقیقی تا 31 خرداد است. 

 
عایدي بر سرمایه براي همه پایه هاي مالیاتی 

مرتضی زمانیان، کارشناس اقتصادي نیز در این برنامه گفت: طرح مالیات بر عایدي سرمایه بهتر است براي همه پایه هاي مالیاتی در

 
نظر گرفته شود تا فرصت هاي سوداگري از بین برود. با اجراي این طرح سوداگري کم می شود و وارد حوزه هاي دیگر نیز نمی شود. 

زمانیان با بیان این که مالیات بر بورس می تواند به این بازار ثبات دهد، ادامه داد: مالیات بر عایدي سرمایه در بورس مانع رفتارهاي
هیجانی در این بازار می شود. مالیات بر عایدي سرمایه موجب کاهش ساخت و ساز در بخش مسکن نمی شود، اما سوداگري را در این

 
بازار با مشکل روبرو می کند و اگر سوداگري از بازار مسکن حذف شود نوسانات در این بازار کاهش می یابد. 

به گفته وي آنچه که براي ما مهم است ایجاد شرایط مناسب سرمایه گذاري با اجراي طرح مالیات بر عایدي سرمایه است. اجراي
قانون مالیات بر عایدي سرمایه مهم تر از اجراي قانون مالیات بر مجموع درآمد است. در همه جاي دنیا پدیده اي به نام فرار مالیاتی

 
وجود دارد، اما 5 تا 10 درصد فرار مالیاتی در یک بازار جاي نگرانی نیست. 

منبع: تسنیم
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فصل اقتصاد - بیشتر شاخص هاي مهم بورسی جهان پایین رفتند.

فصل اقتصاد - بیشتر شاخص هاي مهم بورسی جهان

 
پایین رفتند. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از بلومبرگ، چین که
نخستین اقتصاد بزرگ جهان لقب گرفت که از شرایط ویژه
کرونایی خارج می شود، در حال افزایش نقش خود از
زنجیره تجارت جهانی است و با افزایش تقاضا براي

کالاهاي چینی در سطح جهان، اکنون داده هاي منتشرشده نشان می دهد میزان سودآوري شرکت هاي چینی در چهار ماه نخست
امسال به 2.59 تریلیون یوان رسیده که این رقم نسبت به بازه مشابه سال قبل افزایش قابل توجه 106.1 درصدي را نشان می دهد.

 
چین اکنون بزرگ ترین شریک اقتصادي آمریکا، اتحادیه اروپا، ژاپن و استرالیا محسوب می شود. 

شیوع کرونا کماکان تاثیر زیادي در وضعیت کسب و کارها در سطح اتحادیه اروپا داشته تا جایی که در سه ماهه نخست امسال رشد
کسب و کارهاي جدید تنها 0.3 درصد بوده است. از طرف دیگر کاهش مخارج مصرف کنندگان باعث شده تا طی همین مدت میزان
ورشکستگی در بین کسب و کارها اروپایی به نسبت سه ماهه قبل آن 5.8 درصد بیشتر شود که این رقم طی یک سال اخیر بی سابقه

 
بوده است. رکورد رشد ورشکستگی در اروپا مربوط به بهار سال 2015 بوده است. 

با وجود افزایش سطح فعالیت هاي اقتصادي، میزان فروش خانه هاي جدید آمریکا در ماه آوریل به 863 هزار واحد رسید که این رقم
نسبت به ماه قبل آن 5.9 درصد کاهش یافته است. این رقم که 127 هزار واحد کمتر از پیش بینی هاي قبلی است، بیش از همه
متاثر از کاهش 13.7 درصدي فروش خانه در مناطق شمال شرقی رقم خورده است. نواحی غرب میانه با کاهش 8.3 درصدي و جنوبی

 
با کاهش 7.9 درصدي در رده هاي بعدي قرار دارند. میانگین قیمت مسکن هم 374 هزار دلار بود. 

بسیاري از اقتصادهاي بزرگ هنوز فاصله زیادي تا بازگشت به سطوح قبل از کرونا دارند: همان گونه که پیشتر نیز انتظار می رفت،
روند رو به رشد اقتصاد ژاپن متوقف شد و پس از دو رشد فصلی متوالی مثبت، در سه ماهه نخست امسال به منفی 5.1 درصدرسید.
این رشد فصلی که 7.4 درصد کمتر از رشد دوره مشابه قبل است، بیش از همه به دلیل رشد منفی 6.9 درصدي مخارج دولتی رقم

 
خورد. رشد مخارج مصرف کنندگان 5.6 درصد کاهش یافته و مخارج سرمایه اي نیز 0.7 درصد کمتر شده است. 

مدت زمان لازم براي احیاي اقتصادي، زمان مناسب براي پایان دادن به سیاست هاي حمایتی فعلی بانک هاي مرکزي در جهان و
همچنین چشم انداز تورم و مدیریت نقدینگی اصلی ترین عواملی هستند که در حال حاضر روي رفتار معامله گران بورسی تاثیر می
گذارند. در نتیجه بهبود کلی تقاضا، میزان صادرات بسیاري از کشورها در سه ماهه نخست امسال به نسبت سه ماهه پایانی سال قبل

 
بهبود قابل توجهی داشته و این مساله براي شرکت هاي بورسی بزرگ مطلوب بوده است. 

در نشست اخیر اعضاي کمیته بازار باز بانک مرکزي آمریکا بر ادامه سیاست هاي محرك فعلی تا زمان مشاهده بهبود قابل توجه
شرایط اقتصادي تاکید شد. آن طور که منابع خبري از مفاد این جلسه گزارش داده اند، امکان تغییر در رویه فعلی و اتخاذ یک رویکرد
انقباضی وجود دارد اما با توجه به تمایل اعضا براي رشد بیشتر اقتصادي انتظار نمی رود این اتفاق در آینده نزدیک رخ دهد و احتمالا



 
افزایش نرخ بهره در انتهاي سال جاري میلادي یا ابتداي سال آینده اعمال خواهد شد. 

رابرت کاپلان- مدیر دفتر منطقه اي بانک مرکزي آمریکا در دالاس- گفته است به شخصه انتظار ندارد زودتر از سال آینده نرخ بهره
فعلی تغییر پیدا کند و تصمیم بر حفظ رویکرد فعلی است. به عقیده بسیاري از فعالان بازارهاي مالی، فدرال رزرو می خواهد پیش از
مقابله با افزایش قیمت ها، مساله رشد اقتصادي و اشتغال زایی را حل کند و به همین دلیل هم تصمیم گرفته است به طور موقت

 
میدان را براي تاخت و تاز تورم باز گذارد. 

داده هاي جدید منتشر شده از بخش خرده فروشی آمریکا نشان می دهد که در ماه آوریل رشد این بخش کلیدي اقتصاد امریکا به
صفر رسیده که این رشد یک درصد کمتر از رشد مورد انتظار قبلی بوده است. از آنجایی که بخش خرده فروشی تقریبا دو سوم کل بار
رشد اقتصادي آمریکا را روي دوش می کشد، آمار ضعیف ماه آوریل می تواند یک نشانه هشدار آشکار از کند شدن بیش از پیش

 
شتاب رشد اقتصادي این کشور باشد. انتظار می رود اقتصاد آمریکا امسال حدود هشت درصد رشد کند. 

تاکنون بیش از 169 میلیون و 425 هزار و 912 مورد ابتلا به کرونا گزارش شده است که در این بین سه میلیون و 519 هزار و 249
نفر جان خود را از دست داده اند. در بین کشورهاي مختلف، بالاترین تلفات مربوط به آمریکا با 606 هزار و 445 نفر، برزیل با 454

 
هزار و 623 نفر، هند با 318 هزار و 750 نفر، مکزیک با 222 هزار و 232 نفر و انگلیس با 127 هزار و 758 نفر بوده است. 

جوزف اشتلوتسفوتز - کارشناس ارشد سرمایه گذاري در موسسه اوپنهایمر اینوستمنتز - گفت: کم کم در حال بازگشت به سطح
اقتصادي قبل از آغاز کرونا هستیم و این یک پیشرفت بزرگ و نشانه اي دلگرم کننده در غلبه بر یکی از جدي ترین بحران هاي مالی
معاصر است. در نیمه دوم امسال مطمئنا اخبار بهتر بیشتري خواهیم داشت اما قطعا روزهاي پرنوسان بازارهاي مالی تکرار خواهد شد

 
چرا که هنوز هیچ کس نسبت به اینکه بحران به طور کامل پشت سر گذاشته شده است اطمینان ندارد. 

 
بورس آمریکا 

در وال استریت بیشتر شاخص ها صعودي بودند؛ تا جایی که دو شاخص از سه شاخص اصلی بورسی در سطح بالا تري از روز قبل

 
خود بسته شدند. 

شاخص «داوجونز ایدانستریال اوریج» با 0.4 درصد افزایش نسبت به روز قبل و در سطح 34 هزار و 461.68 واحد بسته شد. شاخص
«اس اند پی 500» با 0.14 درصد افزایش تا سطح 4201.78 واحدي بالا رفت و دیگر شاخص مهم بورسی آمریکا یعنی «نزدك

 
کامپوزیت» با 0.01 درصد کاهش در سطح 13 هزار و 737.26 واحدي بسته شد. 

 
بورس هاي اروپایی 

در معاملات بازارهاي بورس در اروپا، شاخص "فوتسی 100" بورس لندن با 0.1 درصد کاهش نسبت به روز قبل و در سطح 7019.67
واحد بسته شد. شاخص "دکس 30" بورس فرانکفورت در آلمان با ریزش 0.28 درصدي و ایستادن در سطح 15 هزار و 406.73
واحدي به کار خود خاتمه داد و شاخص "کک 40" بورس پاریس با پیشروي 0.69 درصدي در سطح 6435.71 واحد بسته شد. در

 
مادرید شاخص "ایبکس 35" 0.12 درصد پایین رفت و به 9186.10 واحد رسید. 

 
بورس هاي آسیایی 

در معاملات بورس هاي آسیا، شاخص ها عملکرد بدي داشتند؛ تا جایی که شاخص "نیک کی 225" بورس توکیو ژاپن با ریزش 0.33
درصدي تا سطح 28 هزار و 642.19 واحدي پایین رفت. شاخص "هانگ سنگ" بورس هنگ کنگ 0.18 درصد پایین رفت و در
سطح 29 هزار و 113.20 واحد بسته شد. در چین شاخص "شانگهاي کامپوزیت" افزایش 0.33 درصدي را تجربه کرد و در سطح
5338.33 واحد بسته شد. در استرالیا شاخص "اس اند پی اس اند ایکس 200" بورس سیدنی با 0.03 درصد افزایش و ایستادن در
سطح 7094.38 واحدي به کار خود خاتمه داد. در بین دیگر شاخص هاي مهم آسیایی، شاخص " تاپیکس" ژاپن نزولی بود. (معیار

 
محاسبه تغییرات قیمتی، ساعت پایانی معاملات روزانه بورس نیویورك بوده است.) 

 
نفت 

در بازار طلاي سیاه روند قیمت ها صعودي بود. هر بشکه نفت "وست تگزاس اینتر مدیت" با 0.32 درصد افزایش به 66.81 دلار رسید

 
و نفت خام برنت دریاي شمال با صعود 0.37 درصدي به ازاي 69.34 دلار در هر بشکه مبادله شد. 

 
طلا و نقره 



همچنین در بازار فلزات گران بها، بهاي هر اونس طلا با افزایش 0.06 درصدي نسبت به روز قبل در سطح 1897.84 دلار معامله شد.

 
هر اونس نقره با صعود 0.3 درصدي به ازاي 27.97 دلار مبادله شد. 

انتهاي پیام



اختصاص 50 میلیارد تومان اعتبار به طرح 550 هزار هکتاري خوزستان

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  269  |  تاریخ: 1400/03/07

فصل اقتصاد - مدیر کل دفتر نظام هاي بهره برداري سازمان مرکزي تعاون روستایی با اشاره به تحویل آب به صورت حجمی،
تغییر الگوي کشت و نظام بهره برداري به عنوان سه مقوله مهم در فاز اول طرح 550 هزار هکتاري خوزستان از اختصاص 50

میلیارد تومان اعتبار جهت توانمند سازي و پایداري نظام هاي بهره برداري در استان ...

فصل اقتصاد - مدیر کل دفتر نظام هاي بهره برداري
سازمان مرکزي تعاون روستایی با اشاره به تحویل آب به
صورت حجمی، تغییر الگوي کشت و نظام بهره برداري به
عنوان سه مقوله مهم در فاز اول طرح 550 هزار هکتاري
خوزستان از اختصاص 50 میلیارد تومان اعتبار جهت
توانمند سازي و پایداري نظام هاي بهره برداري در استان

 
خبر داد. 

حمید زارع قنات نوي در گفت وگو با ایسنا با بیان اینکه 110 تعاونی تولید در فاز اول طرح 550 هزار هکتاري در استان خوزستان و
ایلام مستقر شدند، گفت: از این تعداد 84 تعاونی مربوط به استان خوزستان و 26 تعاونی نیز مربوط به استان ایلام است. هدف کلی
استقرار این تعاونی ها توانمندسازي آنها در راستاي مصرف بهینه آب در بخش کشاورزي، افزایش بهره وري و حفاظت کمی و کیفی از

 
منابع آب کشاورزي در این استان ها است. 

وي ضمن اشاره به تفاهم نامه مابین سازمان مرکزي تعاون روستایی و جهاد نصر در راستاي توانمند سازي و پایدارسازي 110 الگوي
بهره برداري فاز اول احیا و توسعه 550 هزار هکتار اراضی کشاورزي استان خوزستان و ایلام اضافه کرد: به همین منظور 50 میلیارد

 
تومان اعتبار از سال گذشته به این طرح اختصاص یافته است. 

به گفته وي این 50 میلیارد تومان در قالب دو طرح پایداري و توانمندسازي تخصیص داده می شود که طرح توانمند سازي داراي

 
7پروژه و طرح پایداري نیز داراي 3 پروژه خواهد بود. 

مدیر کل دفتر نظام هاي بهره برداري سازمان مرکزي تعاون روستایی با بیان اینکه تحویل آب به صورت حجمی، تغییر الگوي کشت و
نظام بهره برداري سه موضوع مهم در فاز اول طرح 550 هزار هکتاري بودند، گفت: فاز اول این طرح در 295 هزارهکتار از اراضی

 
کشاورزي دو استان ایلام و خوزستان به بهره برداري رسیده و براي 17هزارو800 خانوار در بخش کشاورزي اشتغال ایجاد کرده است. 

انتهاي پیام



زمان پرداخت وام 70 میلیونی بچه دار شدن در سال 1400

منبع: تیتر برترشماره خبر:  270  |  تاریخ: 1400/03/07

به گزارش تیتربرتر؛ سال 1398 سال ثبت رکوردهاي تاریخی در جمعیت ایران بود. دو رکورد جمعیتی در این سال ثبت شد.
اول ثبت رکورد کاهش بیش از 170.000 تولد فقط در یک سال و رسیدن آمار تولدهاي کل کشور به رقم 1.196.000 تولد و

دوم اینکه نرخ رشد...

به گزارش تیتربرتر؛ سال 1398 سال ثبت رکوردهاي تاریخی در جمعیت ایران بود. دو رکورد جمعیتی در این سال ثبت شد.
اول ثبت رکورد کاهش بیش از 170.000 تولد فقط در یک سال و رسیدن آمار تولدهاي کل کشور به رقم 1.196.000 تولد و دوم
اینکه نرخ رشد جمعیت ایران براي اولین بار در تاریخ کشوردر سال 1398 به کمتر از یک درصد کاهش یافت. زمان پرداخت وام 70

میلیونی براي فرزند سوم  زمان پرداخت وام 70 میلیونی براي

 
فرزند سوم 

 
  

قرار بود بر اساس مصوبه کمیسیون فرهنگی مجلس شوراي اسلامی، از ابتداي سال 1400 به خانواده ها براي تولد فرزند سوم وام
خرید مسکن بدهند اما حالا رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس عنوان می کند که ابلاغ این مصوبه به بعد از انتخابات موکول شده

 
است. 

براساس مصوبه مجلس در اسفند ماه 99 قرار شده بود وام 70 میلیون تومانی مسکن براي تولد فرزند سوم با اولویت مناطق محروم

 
پرداخت شود. 

در این طرح آمده بود؛ خانوارهایی که در سال 99 و 1400 صاحب فرزند سوم می شوند می توانند وام خرید 70 میلیون تومانی

 
مسکن را دریافت کنند. البته این وام تنها به خانوارهایی پرداخت می شود که صاحب فرزند سوم شوند و فاقد مسکن باشند. 

ضمنا قرار بود طرح با اولویت مناطق محروم از جمله استان هاي کهگیلویه و بویراحمد، سیستان و بلوچستان و ایلام اجرا شود و

 
بودجه در نظر گرفته شده براي آن هزار میلیارد تومان اعلام شد. 



فارغ از این که مبلغ کم این وام، که کفاف خرید حتی سه متر خانه را در پایتخت نیز نمی دهد، از ابتدا محل انتقاد بود، حالا سه ماه
هم از آغاز سال 1400 گذشته و هنوز هیچ خبري از این وام نیست. حتی محمدرضا جمشیدي، دبیر کانون بانک هاي خصوصی به

 
تجارت نیوز اعلام می کند که درباره این وام هنوز هیچ دستوري از سمت بانک مرکزي به شبکه بانکی ابلاغ نشده است. 

مرتضی آقا تهرانی، دبیر کمیسیون فرهنگی مجلس شوراي اسلامی، در پاسخ به سوال تجارت نیوز درباره سرنوشت این مصوبه و علت
ابلاغ نشدن آن به شبکه بانکی می گوید: بله، مصوبه هنوز ابلاغ نشده است. علتش هم این است که مصوبه به شوراي نگهبان رفت،

 
اصلاحاتی در آن اعمال شد و حالا به کمیسیون مشترك بازگشته است. 

او ادامه می دهد: در حال حاضر شوراي نگهبان درگیر انتخابات ریاست جمهوري است. به امید خدا بعد از انتخابات ما مجددا مصوبه را

 
به شوراي نگهبان می فرستیم تا اصلاح نهایی صورت بگیرد و بعد از انتخابات ابلاغ شود. 

 
مطالب مرتبط: 

راهنماي دریافت وام 70 میلیونی براي بچه دار شدن! جزئیات اختصاص 200 متر زمین به خانواده ها براي تولد فرزند سوم  بانک
مرکزي در بخشنامه اي خطاب به بانک ها و موسسات اعتباري اعلام کرد که به استناد بند (الف) تبصره (16) قانون بودجه سال

 
1400 کل کشور مقرر شده است: 

1. به منظور حمایت از ازدواج جوانان، بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران مکلف است از محل پس انداز و جاري قرض الحسنه نظام
بانکی، تسهیلات قرض الحسنه ازدواج به کلیه زوج هایی که تاریخ عقد ازدواج آن ها بعد از یکم فروردین سال 97 است و تاکنون
تسهیلات ازدواج دریافت نکرده اند با اولویت نخست پرداخت کند. تسهیلات قرض الحسنه ازدواج براي هر یک از زوج ها در سال

 
1400 برابر 700 میلیون ریال و با دوره بازپرداخت 10 ساله است. 

2. به منظور کاهش سن ازدواج، بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران موظف است تسهیلات قرض الحسنه ازدواج براي زوج هاي زیر
25 سال و زوجه هاي زیر 23 سال واجد شرایط دریافت تسهیلات ازدواج را تا سقف یک میلیارد یک میلیارد ریال افزایش دهد. بانک
ها باید براي ضمانت صرفاً یکی از سه مورد اعتبارسنجی، یا یک ضامن و سفته و یا سهم فرد از حساب یارانه هدفمندي را به منزله

 
ضمانت بپذیرند. 

مسئولیت حسن اجراي حکم این بند به عهده بانک مرکزي و بانک هاي عامل و کلیه مدیران و کارکندان ذیربط است. عدم اجراء یا
تاخیر در پرداخت تسهیلات تخلف محسوب شده و قابل پیگیري در مراجع ذي صلاح می باشد. همچنین تمامی بانک ها موظفند به
صورت ماهانه، تعداد تسهیلات قرض الحسنه ازدواج پرداختی و تعداد افراد در نوبت دریافت این تسهیلات را به صورت عمومی اعلام

 
کنند. 

3. مبلغ 20 هزار میلیارد ریال از منابع این بند براي تأمین جهیزیه کالاي ایرانی به ستاد اجرائی فرمان امام (ره) اختصاص می یابد.
زوجین می توانند به جاي استفاده از تسهیلات موضوع این بند، از این تسهیلات حسب مورد به همان میزان، تمام یا بخشی از

 
تسهیلات خود را از این طریق دریافت کنند و به مصرف برسانند. 

ضمن اینکه با عنایت به مفاد ماده 50 قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران افراد مندرج در قانون مذکور مشمول اخذ قرض الحسنه

 
ازدواج به میزان دو برابر افراد عادي هستند. 



این بخشنامه به بانک هاي ملی، صادرات، تجارت، ملت، سپه، کشاورزي، مسکن، صنعت و معدن، توسعه صادرات، رفاه کارگران، توسعه
تعاون، اقتصاد نوین، کارآفرین، پارسیان، سامان، پاسارگاد، سرمایه، سینا، قرض الحسنه مهر ایران، دي، شهر، گردشگري، ایران زمین،
خاورمیانه، آینده، قرض الحسنه رسالت، مشترك ایران - ونزوئلا، صندوق کارآفرینی امید، موسسه اعتباري ملل، موسسه اعتباري

 
کاسپین و پست بانک ابلاغ شده است. 

تشریح وام 70 میلیونی فرزندآوري  تشریح وام 70 میلیونی

 
فرزندآوري 

 
  

بانکی پور، رئیس کمیسیون مشترك طرح جوانی جمعیت: به خانواده هایی که فرزند سوم به دنیا بیاورند، زمین 150 تا 200 متري

 
واگذار می شود. 

قاضی زاده هاشمی: تسهیلاتی از جمله وام مسکن 70 میلیون تومانی با سود 4 درصد براي فرزند سوم و بیشتر در بودجه سال آینده

 
پیش بینی شده است. 

شاید به همین دلیل است که دولت در لایحه بودجه 1400 در راستاي فرزندآوري پیش بینی کرده تا تسهیلات قرض الحسنه ودیعه

 
70 میلیون تومانی با بازپرداخت 20 ساله به خانواده هاي داراي فرزند سوم پرداخت شود. 

دولت در لایحه بودجه 1400 پیش بینی کرده تا در راستاي حمایت از فرزندآوري، بانک مرکزي مکلف به اختصاص 2,10 میلیارد
تومان از طریق بانک هاي عامل و از محل سپرده هاي جاري و قرض الحسنه بانک ها، تسهیلات قرض الحسنه به میزان 70 میلیون

 
تومان و بازپرداخت 20 ساله به خانوارهایی که امسال و سال آینده صاحب فرزند سوم می شوند، شده است. 

به گزارش تیتربرتر، در بند ه تبصره 16 لایحه بودجه 1400 آمده است: «در اجراي بندهاي ت و ث ماده 102 قانون برنامه ششم
توسعه موضوع پشتیبانی از فرزند آوري، بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران مکلف است مبلغ 2 هزار و 110 میلیارد ریال از طریق
بانک هاي عامل و از محل سپرده هاي جاري و قرض الحسنه نظام بانکی، نسبت به پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ودیعه مسکن به
میزان 700 میلیون ریال با بازپرداخت حداکثر 20 ساله براي خانوارهاي فاقد مسکن که صاحب فرزند سوم در سال هاي 1399 و

 
1400 شده و یا می شوند، اقدام نماید.» 

 
آنچه دیگران می خوانند: 



 
زمان واریز حقوق کارکنان در خرداد 1400 جزئیات افزایش 34 درصدي حقوق کارمندان در خرداد 1400 

گردآورنده: علی اکبر رضایی



فراهم کردن بستر مناسب کارآفرینی توسط پست

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  271  |  تاریخ: 1400/03/07

معاون وزیر ارتباطات با اشاره به ضرورت توسعه فرصت هاي شغلی در کشور پست را بستر مناسبی براي کارآفرینی خواند.

به گزارش خبرنگار حوزه دنیاي ارتباطات گروه فضاي مجازي باشگاه خبرنگاران جوان، رمضانعلی سبحانی فر مدیرعامل شرکت
ملی پست در آیین انعقاد تفاهم نامه شرکت ملی پست با دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران با بیان اینکه زمینه هاي فراوانی در
خصوص تولید و رونق کسب و کار هاي سنتی و نوین وجود دارد اظهار کرد: همسویی این ظرفیت ها و امکانات شبکه پستی کشور به

 
شکل گیري مشاغل جدید منجر خواهد شد. 

مدیرعامل شرکت ملی پست بر شناسایی صحیح نیاز هاي بازار مبتنی بر به کارگیري تجربه وعلم تاکید کرد و گفت: این امرمی تواند

 
ضمن ایجاد بهره وري بیشتر، زمینه ارائه خدمات گسترده تر را فراهم کند. 

رئیس هیئت مدیره شرکت ملی پست افزود: شاغل جدید مبتنی بر این رویکرد ها علاوه بر بهینه شدن رفتار اجتماعی موجب ارتقاي

 
کیفیت خدمات خواهد شد. 

وي با تاکید بر لزوم آشنایی فارغ التحصیلان دانشگاهی با تجربه هاي مختلف در عرصه کسب و کار در کنار بهره گیري از دانش و

 
مهارت خواستار فراهم سازي این بستر شد. 

غلامحسین حسینی نیا نیز با بیان اینکه باید از زیرساخت هاي علمی در حوزه تحقیق و توسعه (R&D) و صنایع مرتبط با این فضا در

 
راستاي اشتغال زایی و توسعه کسب و کار ها بهره برد، بر توجه بیشتر به صنایعی که ظرفیت دانش بنیان دارند، تاکید کرد. 

در ادامه محمدرضا قادري با اشاره به اینکه زیرساخت هاي فنی و عملیاتی پست امروز مبتنی بر فناوري اطلاعات است گفت: رویکرد

 
هاي جدید پست، دریچه اي جدید بر رفتار هاي نوین صنعتی گشوده است. 

گفتنی است تفاهم نامه شرکت ملی پست با دانشکده کار آفرینی دانشگاه تهران در راستاي همکاري نهاد هاي توسعه اي در شناسایی

 
و بهره برداري از فرصت هاي توسعه کسب و کار هاي نوین و مبتنی بر دانش در کشور منعقد شده است. 

 
بیشتر بخوانید 

- شروع به کار هادي و هدي در جزیره کیش شبکه سازي و ساماندهی نوآوران و کارافرینان مرتبط با زنجیره ارزش و زنجیره تامین
خدمات پستی؛ ارائه مشاوره هاي علمی- پژوهشی در زمینه هاي مرتبط با خدمات جدید و نوآورانه پست از سوي طرفین تفاهم نامه؛
حمایت مالی و علمی از پایان نامه هاي مقاطع کارشناسی ارشد و دکتري با موضوعات مرتبط با پست؛ برقراري ارتباط با مؤسسات و
مجامع مرتبط داخلی و بین المللی و نیز دانشگاه هاي داخل و خارج از کشور به منظور برگزاري همایش هاي ملی و بین المللی در



زمینه هاي مرتبط با پست نوین در دنیا و نوآوري هاي پستی؛ تسهیل فعالیت هاي نوآورانه در قالب هاي مراکز نوآوري و تحقیقات
کارافرینی در خدمات پستی و مرکز شتابدهنده کسب و کار هاي نوپا، توسعه فعالیت هاي کارآفرینانه، سرمایه گذاري در کسب و کار
هاي نوپا و استفاده از ظرفیت هاي پست و دانشکده کارآفرینی براي تسهیل تبادلات کاري و علمی مرتبط با موضوع همکاري از

مهمترین زمینه هاي همکاري طرفین در این تفاهم نامه است.



رویداد گنج با محوریت کم آبی در اصفهان برگزار شد

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  272  |  تاریخ: 1400/03/07

پیام سپاهان - اصفهان- دومین رویداد گنج (گروه هاي ناب جهادي) با موضوع کم آبی با حمایت بنیاد علوي و بسیج
سازندگی امروز در اصفهان برگزار شد.

پیام سپاهان - اصفهان- دومین رویداد گنج (گروه هاي
ناب جهادي) با موضوع کم آبی با حمایت بنیاد علوي و

 
بسیج سازندگی امروز در اصفهان برگزار شد. 

به گزارش خبرنگار مهر ، دومین رویداد گنج فعالان مردمی
و جهادي ویژه گروه هاي متمرکز بر منطقه اصفهان و
چهارمحال و بختیاري و طرح هاي مسئله محور در حوزه
محرومیت زدایی با موضوع کم آبی توسط بنیاد علوي و
سازمان بسیج سازندگی اصفهان امروز - پنجشنبه 6

 
خرداد- در اصفهان برگزار شد. 

بیش از 200 گروه جهادي طرح هاي محرومیت زدایی در حوزه هاي عمرانی، اشتغال، حاشیه شهر و آسیب هاي اجتماعی، سلامت،
آموزشی و تبلیغی با موضوع کم آبی را به دبیرخانه دومین رویداد گنج ارائه کردند که از این تعداد حدود 90 گروه با کسب امتیاز لازم

 
در رویداد امروز حضور یافتند. 

 
حضور گروه هاي جهادي در مناطق براي حل مسائل بسیار اهمیت دارد 

سرهنگ حسن عجمی، رئیس سازمان بسیج سازندگی اصفهان در حاشیه این مراسم در گفت وگو با خبرنگار مهر با بیان اینکه حرکت
بسیار خوبی با هماهنگی بنیاد علوي و مجموعه گروه هاي جهادي در کشور در حال انجام است، اظهار داشت: وفاق و همدلی که بین

 
بنیاد علوي کشور، بنیاد مستضعفان و بسیج سازندگی ایجاد شده، قابل تقدیر است. 

وي با بیان اینکه رویدادي که امروز در اصفهان برگزار شد اتفاق بسیار خوبی بود زیرا می توان مسائلی که در استان اصفهان وجود دارد
به کمک گروه هاي جهادي رفع کرد، افزود: حُسن گروه هاي جهادي این است که در مناطق حضور پیدا کرده و مسائل و مشکلات را

 
با رگ و پوستشان درك کردند. 

رئیس سازمان بسیج سازندگی اصفهان خاطرنشان کرد: مسائلی که در برخی مناطق وجود دارد و طرح هایی که توسط گروه هاي
جهادي ارائه می شود با حمایت بنیاد علوي و همکاري بسیج سازندگی بررسی و از آن ها دفاع می شود تا انشااالله بتوانیم از کمک هاي

 
بنیاد علوي براي حل مسائل استفاده کنیم و کمک ها به افرادي داده خواهد شد که مشکلات را پیدا کردند. 

سرهنگ عجمی با بیان اینکه حضور گروه هاي جهادي در مناطق براي حل مسائل بسیار اهمیت دارد، ابراز داشت: این گروه ها با
خدمت خالصانه و ایثارگري که دارند با حمایت بنیاد علوي براي حل مشکلات ورود خواهند کرد و با استفاده از ظرفیت بنیاد گام

 
مؤثري در راستاي خدمت رسانی به مناطق محروم برداشته خواهد شد. 

 
براي مبارزه با کم آبی باید اصلاح الگوهاي کشت را داشته باشیم 

وي با بیان اینکه گروه هاي جهادي اصفهان زیر مجموعه مجمع جهادي استان و شوراي جهادي شهرستان ها فعالیت می کنند، اظهار
داشت: کم آبی یکی از مشکلات استان اصفهان بوده و این استان به واسطه خشکی زاینده رود و کاهش بارندگی با کمبود آب رو به رو

 
است از این رو براي مبارزه با کم آبی باید اصلاح الگوهاي کشت را داشته باشیم و موضوعات آبرسانی را دنبال کنیم. 



رئیس سازمان جهاد سازندگی اصفهان افزود: براي مثال اگر به روش هاي سنتی آبرسانی می شود پرت (هدررفت) آب بسیار زیاد است
اما امروزه روش هاي جدیدي در این زمینه وجود دارد که با حمایت و پشتیبانی می توان به حل مشکلات آب در سطح استان کمک

 
کرد. 

 
ارائه طرح 200 گروه جهادي براي حل بحران آب 

همچنین محمد رضایی دبیر رویداد گنج منطقه اصفهان در این مراسم در گفت وگو با خبرنگار مهر اظهار داشت: رویداد گنج دومین
برنامه در سطح کشور بوده که هم اکنون در منطقه اصفهان و چهارمحال و بختیاري حال برگزاري است، این رویداد پیش تر در مشهد

 
برگزار شده بود. 

وي ادامه داد: هدف این رویداد حمایت بنیاد علوي از گروه هاي جهادي کشور است که در قالب آن مجموعه گروه هاي جهادي فعال

 
که براي محرومیت زدایی در حواشی شهرها و روستاها برنامه دارند، طرح هاي خود را اعلام می کنند. 

دبیر رویداد گنج منطقه اصفهان ادامه داد: این طرح ها بررسی شده و در نهایت براي اجرا حمایت خواهند شد. از 10 روز گذشته که
براي این رویداد فراخوان شد بیش از 200 گروه جهادي طرح هاي خود را اعلام کردند که حدود 80 گروه موفق شدند امروز بصورت

 
حضوري شرکت کنند و حدود 40 درصد این طرح هاي ارائه شده از سوي بانوان بوده است. 

رضایی خاطرنشان کرد: طرح هاي این گروه ها به لحاظ ساختاري و سازمانی آمادگی لازم را داشته و امتیازات لازم را براي حضور در
این رویداد کسب کرده اند، مابقی طرح ها نیز که به این دوره راه نیافتند از دایره برنامه ها و حمایت هاي بنیاد حذف نمی شوند و آنها

 
نیز در هفته هاي آینده بررسی شده و با رفع نواقص از سوي بنیاد علوي حمایت خواهند شد. 

 
50 درصد طرح هاي ارائه شده به صورت مالی و تسهیلاتی حمایت می شود 

وي با بیان اینکه بالاي 50 درصد طرح هاي ارائه شده به صورت مالی و تسهیلاتی حمایت خواهند شد، ابراز داشت: در رویداد گنج که
مخفف (گروه هاي ناب جهادي) طرحی هایی که در راستاي محرومیت زدایی و آبادانی کشور در حوزه آموزشی، عمرانی، اشتغال زایی

 
و آسیب شناسی اجتماعی، حاشیه شهر جمع آوري شده است اما این رویداد به موضوع کم آبی نگاهی ویژه دارد. 

دبیر رویداد گنج منطقه اصفهان، ادامه داد: استان اصفهان درگیر معضل آب است و این مفصل آنقدر جدي شده که از مشکلات
کشاورزي به تأمین شرب رسیده است که بخشی از این مشکلات امروز مدیریتی بوده و در دهه هاي اخیر در این باره فکر اساسی

 
نشده است. 

رضایی افزود: موضوع آب در رویداد گنج به صورت ویژه بررسی می شود و گروه هاي جهادي در طرح هاي خود به این مسئله و تبعات

 
آن از جمله اشتغال و مهاجرت می پردازند و طرح هایی را با محور آب ارائه می کنند. 

رضایی به طرح هایی که گروه هاي جهادي تاکنون در حوزه آب اجرا کردند، اشاره کرد و گفت: این طرح ها مربوط به مجموعه ها و
مشاغلی بوده که با آب فعالیت می کردند؛ براي مثال در حوزه کشاورزي مدل آبیاري و الگوي کشتشان تغییر کرده که این ها با
مشاوره و کارشناسی گروه هاي جهادي بین کشاورزان و طرح هاي عملیاتی مانند احداث بندهاي خاکی آبخیزداري، کمک هاي یدي،

 
مالی و مشاوره اي انجام شده و حتی برخی طرح ها به سمت و سوي صنعتی شدن حرکت می کند. 

به گزارش خبرنگار مهر ، در پایان امروز طرح هاي هفت تیم برگزیده شدند این طرح ها در حوزه آموزش، کارآفرینی و توانمند سازي
زنان، ایجاد اشتغال و رونق تولید و خدمات رسانی بودند.



معاونان بین الملل و آموزشی کنسرسیوم پنج دانشگاه برتر ایرانی گردهم

آمدند

شماره خبر:  273  |  تاریخ: 1400/03/07
منبع: دانشگاه علوم پزشکی

تهران

نشست برگزاري دوره مشترك کنسرسیوم پنج دانشگاه برتر ایرانی(5TIUC) در راستاي توسعه فعالیت هاي بین رشته اي و
هم افزایی ظرفیت هاي علمی و پژوهشی دانشگاه هاي عضو، با حضور قائم مقام وزیر علوم در امور بین الملل و معاونان بین

الملل و آموزشی دانشگاه ها برگزار شد.

با معرفی رشته هاي پیشنهادي همگرا و طرح دوره هاي آموزشی مشترك معاونان بین الملل و آموزشی کنسرسیوم پنج دانشگاه

 
برتر ایرانی گردهم آمدند 

نشست برگزاري دوره مشترك کنسرسیوم پنج دانشگاه برتر ایرانی(5TIUC) در راستاي توسعه فعالیت هاي بین رشته اي و هم
افزایی ظرفیت هاي علمی و پژوهشی دانشگاه هاي عضو، با حضور قائم مقام وزیر علوم در امور بین الملل و معاونان بین الملل و

 
آموزشی دانشگاه ها برگزار شد. 

 
mp3.178820 معاونان بین الملل و آموزشی کنسرسیوم پنج دانشگاه برتر ایرانی گردهم آمدند 

اخبار مرتبط گالري عکس مرتبط گالري فیلم مرتبط گالري

 
صوت مرتبط 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت بین
الملل، این نشست پنجشنبه 6 خرداد 1400 با هدف بررسی
رشته هاي پیشنهادي همگرا، بحث و تبادل نظر پیرامون اجراي
دوره هاي مشترك کنسرسیوم به میزبانی دانشگاه علوم پزشکی

 
تهران و در سالن دارالفنون ستاد مرکزي برپا شد. 

همکاري میان دانشگاه هاي برتر ایرانی، تمرینی براي تعاملات

 
علمی در سطح بین المللی است 

در آغاز، دکتر رامین کردي، معاون بین الملل دانشگاه با اشاره به اینکه در بحث هاي بین الملل دانشگاه علوم پزشکی تهران، یکی از
سیاست هایی اصلی همکاري با مراکز علمی و دانشگاهی خارج از کشور در ابعاد مختلف چون اجراي پروژه هاي مشترك آموزشی و
پژوهشی است، اظهار داشت: در این مسیر لزوم تمرین چنین تعاملاتی در داخل کشور احساس می شد که با شکل گیري کنسرسیوم

 
پنج دانشگاه برتر ایرانی، فعالیت ها به سمت وسوي جدیدي کشیده شد. 

وي با تأکید بر اینکه بدون شک مدل هاي ذهنی و فکري متفاوت دانشگاه ها براي همگی ما بسیار آموزنده بوده است، گفت: مباحثی
چون قوانین و مقررات موجود و رقابت هاي داخلی نشان از موانعی در مسیر همکاري هاي مشترك داشت که خوشبختانه با همفکري

 
انجام شده به کمترین میزان رسید. 

معاون بین الملل دانشگاه تصریح کرد: همگی باید بپذیریم که تا زمانی که نتوانیم با یکدیگر کار کنیم و همکاري مشترکی را جلو



 
ببریم، به طور حتم با دیگر کشورها هم نمی توانیم به نتایج و دستاورد مشترکی دست یابیم. 

دکتر کردي با قدردانی از تلاش هاي دکتر نکوفر، دبیر کنسرسیوم پنج دانشگاه برتر ایرانی براي پیگیري تعاملات میان این مجموعه ها
و رسیدن به نقاط جدیدي از همکاري ها، اظهار امیدواري کرد که در کمترین زمان ممکن هریک از دانشگاه ها حداقل یک رشته را با

 
دیگر مجموعه هاي عضو تعریف تا قدم مؤثري در ارتباطات این مراکز علمی برداشته شود. 

سپس دکتر محمدحسین نکوفر، مدیر روابط بین الملل دانشگاه به تاریخچه تشکیل کنسرسیوم پنج دانشگاه برتر ایرانی اشاره کرد و
بیان داشت: بیش از پنج سال پیش دانشگاه هاي علوم پزشکی تهران، علوم پزشکی ایران، صنعتی شریف، صنعتی امیرکبیر و تهران از
سوي دانشگاه سانتیاگو د کمپوستلا اسپانیا براي مشارکت در پروژه اراسموس اتحادیه اروپا انتخاب شدند و نمایندگان این مجموعه ها

 
براي تشکیل کنسرسیوم پنج دانشگاه برتر ایرانی با رویکرد همکاري هاي مشترك بین المللی به اتفاق نظر رسیدند. 

وي افزود: به دنبال پیشنهاد معاونان بین الملل و اتفاق نظر با روساي وقت دانشگاه ها در سال 95، تفاهم نامه اي امضاء و کنسرسیوم

 
پنج دانشگاه برتر ایرانی به صورت رسمی تشکیل شد. 

مدیر روابط بین الملل دانشگاه امضاء این تفاهم نامه را یکی از بزرگ ترین اتفاقات در همکاري وزارتخانه هاي علوم و بهداشت دانست
که زمینه ساز همگرایی هر چه بیشتر میان مجموعه ها شده و اظهار داشت: توسعه همکاري هاي مشترك ملی و بین المللی، استفاده
از تسهیلات خوابگاهی دانشگاه هاي همکار به منظور جذب دانشجو و اساتید خارجی و بهره مند شدن از امکانات مشترك آموزشی،

 
پژوهشی، آزمایشگاهی، و کتابخانه اي طرفین از جمله مباحث مورد توافق طی این تفاهم نامه بود. 

دکتر نکوفر به برگزاري جلسات منظم معاونان بین الملل دانشگاه هایی عضو کنسرسیوم طی پنج سال گذشته اشاره کرد و بیان
داشت: مشارکت در برنامه هاي بین المللی داخلی و حضور پررنگ در رویدادهاي خارج از کشور، مهم ترین دستاوردهاي این همکاري

 
ها بوده است. 

وي با اشاره به اجماع دانشگاه هاي عضو کنسرسیوم براي ورود به مقوله بازاریابی (Marketing) طی آخرین نشست مشترك، تصریح
کرد: بر همین اساس پروپوزال و نقشه راهی براي برگزاري دوره هاي مشترك کنسرسیوم پنج دانشگاه برتر ایرانی آماده و مقرر شد به

 
منظور نهایی سازي مورد بحث و بررسی قرار گیرد. 

مدیر روابط بین الملل دانشگاه اضافه کرد: پس از این نشست به عنوان دبیر کنسرسیوم، فرصتی براي دیدار با معاونان آموزشی دانشگاه

 
هاي عضو پیدا کردم که خوشبختانه با انرژي فوق العاده همکاران، به سرعت پیش رفتیم و به نتایج مثبتی نیز دست یافتیم. 

دکتر نکوفر با بیان اینکه در سطح وزارتخانه هاي علوم و بهداشت نیز با حمایت و دیدگاه هاي مثبت و سازنده اي در این باره مواجه
شده ایم، افزود: کمیسیون هاي همگرایی در سطح وزارت علوم و بهداشت شکل گرفت و آیین نامه هاي متعددي براي تسهیل این

 
موضوع تهیه شد. 

وي از برگزاري جلسه اي با قائم مقام وزیر علوم در امور بین الملل و نمایندگان دانشگاه هاي عضو خبر داد و خاطرنشان کرد: طی این

 
نشست به توافقاتی براي پیش بردن برنامه در کیش دست یافته ایم و تلاش بر شکل گیري مراکز مشترك در این جزیره است. 

 
دانشگاه هاي برتر در روند تحولات علمی و فناوري کشور مؤثرند 

در ادامه، دکتر حسین سالارآملی، قائم مقام وزیر علوم در امور بین الملل و رئیس مرکز همکاري هاي علمی بین المللی این وزارتخانه
نیز شکل گیري کنسرسیوم همکاري پنج دانشگاه برتر ایرانی را حرکتی مثبت در فضاي دانشگاهی کشور دانست و اظهار داشت: تلاش

 
بر این است که در سطح وزارت علوم از این فعالیت ها در چارچوب ظرفیت هاي قانونی حمایت کنیم. 

وي خطاب به حاضران در نشست گفت: شما باید به ابزار قدرت خودتان در سطح کشور تسلط داشته باشید و بر این اساس مسیرهاي
آینده را پیدا کنید پنج دانشگاه نفوذ معنوي زیادي در سطح جامعه دارند و در داخل و خارج از کشور به عنوان مرجع شناخته می

 
شوند. 

قائم مقام وزیر علوم در امور بین الملل اضافه کرد: وقتی بحث نخبگان به میان می آید نگاه ها اغلب متوجه این پنج دانشگاه می شود؛

 
وزن شما ابزار قدرت شما است. 

دکتر سالار آملی با بیان اینکه موضوع دیگر نیاز مسئولان به این مجموعه هاست، افزود: حتی اگر کسی عمق فعالیت هاي علمی را

 
درك نکند به خاطر اعتبار خود و مجموعه اش در کنار این دانشگاه ها قرار می گیرد. 



وي نیروي انسانی بسیار توانمند را دیگر مزیت دانشگاه هاي برتر ایرانی دانست و بیان داشت: بسیاري از وزارتخانه هاي کشور به
واسطه نیروي انسانی شما فعالیت می کنند پس این سه موضوع کلان را به عنوان ابزار قدرت و توانمندي خودتان مدنظر داشته باشید.
دکتر سالار آملی اظهار داشت: دانشگاه ها می توانند ضمن اثرگذاري در مجموعه هاي خود از این مرحله عبور کرده و اثرگذاري ملی و

 
تاریخی در روند تحولات علمی و فناوري کشور داشته باشند. 

قائم مقام وزیر علوم در امور بین الملل همچنین پارامترهاي اساسی در اثرگذاري ملی و تاریخی بخش هاي دانشگاهی به خصوص ناظر

 
بر روند بین الملل را تشریح کرد. 

وي در پایان بر جدي گرفتن تغییر الگوواره (Paradigm Shift) به سمت دنیاي مجازي و هایبرید تأکید و خاطرنشان کرد: به نظر
می رسد اساتید و اعضاي هیأت علمی دانشگاهها باید مقوله دسترسی به فضاي سایبري و مجازي را در مطالبات خود بیش از پیش

 
مورد توجه قرار دهند. 

 
مسئولیت سیاست گذاران علمی، جذب نخبگان و فراهم کردن زمینه رشد آن هاست 

دکتر سهراب پور، معاون آموزشی دانشگاه نیز ضمن خوشامدگویی به میهمانان جلسه، بر پرهیز از نگاه قیّم مآبانه سیاست گذاران
دانش بر دانشمندان و دانشگاهیان تأکید کرد و گفت: مسئولیت سیاست گذاران علمی، جذب نخبگان و فراهم کردن زمینه رشد و
شکوفایی خلاقیت در آن هاست. بجاي آن که برنامه ها ریخته شوند و نخبگان به اجراي سیاستها تشویق شوند، در مرحله برنامه ریزي

 
و تعیین سیاستها نیز باید نخبگان دانشگاهی درگیر باشند. 

وي گفت: مسئولان و اساتید این پنج دانشگاه همگی اهمیت و ضرورت توسعه آموزش و پژوهش میان رشته اي را می دانند؛ بسیاري
از اساتید دانشگاه همین الان درگیر پروژه هاي مهم بین رشته اي هستند. مسئولان باید از تکرار مواضع کلی گذر کنند و پاي در
مسیر عملی بگذارند؛ شنوندگان خوبی باشند و چالش ها و راه حل ها را از نخبگان دانشگاهی بشنوند و تلاش خود را معطوف هموار

 
کردن و تسهیل و رفع موانع کنند. 

دکتر سهراب پور اضافه کرد: راه حل هاي عملی و خلاقانه پیوند میان رشته هاي دانشگاهی نزد دانشگاهیان است و در جلسات پشت

 
درهاي بسته در ساختارهاي حاکمیتی یافت نمی شود. 

 
همگرایی صرفاً محدود به بحث آموزش نیست 

پس از آن دکتر محمد جوان، رئیس کمیسیون همگرایی وزارت علوم نیز با بیان اینکه همگرایی نباید اصولا محدود به اجراي رشته
هاي جدید و بین رشته اي باشد، گفت: باید از جزیره اي و منفک شدن رشته ها جلوگیري کرده و این اقدامات نباید منجر به

 
محدودیت هاي اعضاي هیأت علمی شود. 

 
وي اضافه کرد: همگرایی صرفاً محدود به بحث آموزش نیست و در حوزه پژوهش و فناوري نیز باید این مقوله را مورد توجه قرار داد. 

رئیس کمیسیون همگرایی وزارت علوم یادآور شد: خوشبختانه در وزارتخانه هاي علوم و بهداشت تلاش هایی براي ایجاد زیرساخت
هاي لازم و تدوین آیین نامه هاي اجرایی براي همگرایی در حال شکل گیري است که به عنوان مثال می توان به آیین نامه هاي عضو

 
هیأت علمی وابسته و فرصت مطالعاتی داخل کشور اشاره کرد. 

دکتر مهدي رضایت، ئیس رهیافت همگرایی علوم در وزارت بهداشت نیز با تأکید بر اینکه بحث همگرایی داراي سابقه اي قابل توجه

 
است، گفت: ترکیبی از صنعت، فناوري و علم و همسویی میان حوزه هاي اصلی، همگرایی را تشکیل می دهند. 

وي بیان داشت: همگرایی داراي 4 رکن نانو، بایو، آي تی و علوم شناختی است و ما در وزارت بهداشت تلاش می کنیم تا در این حوزه

 
ریل گذاري هاي لازم را انجام دهیم. 

در بخش بعدي این نشست دکتر سید محمدحسین کریمیان، معاون آموزشی دانشگاه صنعتی امیرکبیر، دکتر مهدي مقتدایی، معاون
بین الملل دانشگاه علوم پزشکی ایران، دکتر اسماعیل حریریان، رئیس پژوهشکده زیست مواد دانشگاه تهران، دکتر عبدالرضا سیم
چی، معاون بین الملل دانشگاه صنعتی شریف و دکتر حمید قنبري، رئیس دانشکده فناوري هاي نوین پزشکی و دبیر دبیرخانه تحول
آموزش در معاونت آموزشی دانشگاه علوم پزشکی تهران به معرفی رشته هاي پیشنهادي مجموعه هاي خود براي برگزاري به صورت

 
مشترك پرداختند. 

بر این اساس رشته هاي مهندسی صنایع با گرایش سیستم هاي سلامت، مهندسی پزشکی با گرایش مهندسی توانبخشی، مهندسی



پلیمر با گرایش بیو پلیمر، مهندسی مکاترونیک، مهندسی هسته اي یا پرتو پزشکی توسط دانشگاه امیرکبیر، رشته هاي رباتیک
جراحی، علوم داده هاي بهداشتی، مهندسی سیستم بهداشت، کارآفرینی زیست، فناوري توانبخشی، روانشناسی شناختی، هوش
مصنوعی و فلسفه پزشکی توسط دانشگاه علوم پزشکی ایران، رشته هاي مهندسی داروسازي، مهندسی پزشکی، بیوتکنولوژي،
مهندسی پزشکی بازساختی، مهندسی پزشکی بیومکانیک، نانوتکنولوژي، فارماسیوتیکس و مهندسی بافت توسط دانشگاه تهران، رشته
هاي فن آوري هاي همگرا در علوم نانو، مهندسی اعضاي بدن، علوم اعصاب و مهندسی مغز و اعصاب، رباتیک پزشکی و بیومکانیک و
فیزیک پزشکی توسط دانشگاه صنعتی شریف و رشته مقاطع دکتراي تخصصی برنامه آموزشی زیست مواد، دکتراي تخصصی برنامه
آموزشی نظارت بر تجهیزات پزشکی، دکتراي تخصصی برنامه آموزشی علم داده ها در پزشکی، دکتري تخصصی برنامه آموزشی

 
نانوفناوري پزشکی توسط دانشگاه علم پزشکی تهران پیشنهاد شد. 

 
در ادامه معاونان بین الملل و آموزشی دانشگاه هاي عضو کنسرسیوم ، پیشنهادات و نقطه نظرات خود را مطرح کردند. 

 
تفاهم نامه همکاري پنج دانشگاه ایرانی به زودي تمدید می شود 

دکتر نکوفر، مدیر روابط بین الملل دانشگاه در جمع بندي دیدگاه ها و تصمیمات اتخاذ شده، گفت: طرح رشته هاي همگرا از سوي

 
دانشگاه هاي عضو کنسرسیوم، نشان از علاقه مندي آن ها به اجراي این سطح از همکاري ها است. 

وي با بیان اینکه طبق تصمیم اعضاء پس از پیشنهاد رشته ها به دبیرخانه کنسرسیوم پنج دانشگاه ایرانی، فراخوانی اعلام و جلسه
تخصصی براي هر رشته مستقلاً برگزار خواهد شد، گفت: تمامی اساتید علاقه مند می توانند در دپارتمان مجازي بین دانشگاهی وارد

 
شده و پیشنهادات و میزان همکاري شان را اعلام کنند. 

مدیر روابط بین الملل دانشگاه افزود: دانشگاه پیشنهاد دهنده به عنوان هسته اصلی تعیین و وزارتخانه ها نیز همکاري اساتید و اعضاي

 
هیأت علمی را براي ارائه رشته تسهیل خواهند کرد. 

دکتر نکوفر با تأکید بر اینکه برنامه موردنظر از پایین به بالا و با همکاري در سطح اساتید دانشگاه ها دنبال می شود، تصریح کرد: قرار
نیست سیاست گذاران و مجریان برنامه اي را ارائه دهند و اعضاي هیأت علمی تنها اجراکننده باشند بلکه وظیفه دانشگاه ها و

 
دبیرخانه کنسرسیوم تسهیل شرایط و حمایت از برنامه پیش رو خواهد بود 

وي ادامه داد: در مرحله بعد دبیرخانه، اعتباربخشی رشته را پیگیري خواهد کرد تا در نهایت امکان جذب دانشجوي ایرانی و بین الملل

 
فراهم شود. 

مدیر روابط بین الملل دانشگاه از تصمیم دانشگاه هاي عضو کنسرسیوم براي ارائه 50 درصد از دروس رشته ها همگرا توسط دانشگاه
هسته (Core) خبر داد و افزود: دیگر دانشگاه ها نیز تدریس مابقی دوره را برعهده خواهند داشت و این شانس براي دانشجو وجود

 
دارد که در دانشگاه هاي مختلف علم آموزي کند. 

دکتر نکوفر با بیان اینکه بسیاري از همکاري ها از پژوهش آغاز و همکاري هاي تحقیقاتی میان اساتید دانشگاه ها منجر به حرکتی
آموزشی خواهد شد، گفت: خوشبختانه نمونه اي از این سطح از همکاري ها میان دانشگاه هاي عضو وجود دارد که سبقه اي موفق

 
براي تعاملات آتی خواهد بود. 

 
وي در پایان از تمدید تفاهم نامه همکاري پنج دانشگاه برتر ایرانی، با حضور روساي دانشگاه ها طی یک تا دو ماه آینده خبر داد. 

توضیح اینکه روساي دانشکده هاي زیرمجموعه دانشگاه هاي عضو کنسرسیوم که از رشته هاي همگرا براي همکاري مشترك برخوردار

 
هستند نیز در این نشست حضور داشتند. 

 
گروه خبري : معاونت بین الملل,گروه خبري RSS,ماه نماي دانشگاه کد خبر : 178820 

 
کپی لینک کوتاه 

 
 -
-





مردم 90 میلیارد تومان از فعالیت هاي کانون هاي مساجد حمایت کردند/

رویش لشکر هنرمندان جوان در مسجد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  274  |  تاریخ: 1400/03/07

به گزارش خبرگزاري فارس از گرگان، سعید سعادتی عصر
امروز در حاشیه آئین اختتامیه چهارمین مرحله جشنواره
فیلم کوتاه طنین مسجد در گرگان اظهار کرد: متأسفانه
جشنواره ها دولتی و اداري شده است و این نقطه عطف به

 
شمار می آید. 

وي خلق ایده به پدیده را اتفاقی خوشایند خواند و تصریح
کرد: جشنواره فیلم طنین از ایده تا طراحی و اجرا حاصل

تفکر عده اي از جوانان مسجدي است که در مسجد صاحب الزمان (عج) شهرستان گرگان به این فکر رسیدند و این اتفاق آن قدر

 
ارزشمند است که در سراسر کشور تسري پیدا کرده است. 

 
شناخت استعدادهاي نسل جوان در استان هاي مختلف 

معاون فرهنگی ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور افزود: دشمن با تزریق ناامیدي بین هنرمندان ارزشی می
خواهد انگیزه را از آن ها بگیرد، گرچه کم کاري هایی در بخش مدیریت و استانی وجود دارد اما عده اي از جوانان مسجد امیدوارانه

 
پاي کار هستند، وقتی خلأیی احساس شد مدلی طراحی کردند و استمرار این اتفاق مهم تر است. 

از ایده «طنین مسجد» ستاد کانون هاي مساجد استان و کشور حمایت می کنند/  جشنواره «طنین مسجد» یک جشنواره مردمی و

 
برخاسته از بچه هاي مسجد است 

سعادتی با اشاره به اینکه از ایده «طنین مسجد» ستاد کانون هاي مساجد استان و کشور حمایت می کنند، ابراز کرد: تا به امروز
بازیگران مطرح کشوري وارد استان شدند، گلستان میزبان فیلم سازان منتخب و جوانان مسجدي کشور شده است این امید آفرینی

 
تقویت می شود. 

وي با بیان اینکه جشنواره «طنین مسجد» یک جشنواره مردمی و برخاسته از بچه هاي مسجد است، گفت: مهم ترین اتفاقی که در
ذیل این جشنواره افتاد شناخت استعدادهاي نسل جوان در استان هاي مختلف است، توجه به شهرستان ها از دیگر اهداف جشنواره

 
است. 

 
این جشنواره با مطالبه گري  پرفروغ تر می شود 



معاون فرهنگی ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور با اشاره به اینکه پیوند نسل حرفه اي و باتجربه با نسل

 
امروزي از دیگر اهداف جشنواره است، تصریح کرد: این اتفاق باعث انتقال دانش هنري می شود. 

سعادتی؛ حمایت مادي و معنوي را در این راستا مهم خواند و گفت: ارائه مجوز، تجهیزات و تسهیلات به هنرمندان اختصاص پیدا می

 
کند، جشنواره در این مسیر هم حرکت می کند. 

وي با بیان اینکه جوایز جشنواره نسبت به دو دوره گذشته دو برابر شده است، افزود: مطمئنا با مطالبه گري این جشنواره می تواند

 
پرفروغ تر باشد، فیلم طنین حالا طعنه به جشنواره هاي رسمی کوتاه در کشور می زند . 

 
کانون هاي مساجد متولی هنر حرفه اي نیستند/ به دنبال کارآفرینی خلاق هستیم 

معاون فرهنگی ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور با اشاره به اینکه بخش بین المللی فیلم طنین می تواند فعال

 
شود، گفت: به شرط این که همین جوانان گلستانی پاي این کار باشند و استقامت کنند. 

سعادتی با تاکید بر اینکه کانون هاي مساجد متولی هنر حرفه اي نیستند، ابراز کرد: ما فرهنگ و ارشاد، حوزه هنري و یا انجمن
سینماي جوان نیستیم که در قبال فیلم سازي به دنبال درآمد باشیم ما به دنبال شناسایی استعدادها هستیم تا به یک بلوغ برسند اگر

 
در این مسیر عده اي آمدند به فروش و کارآفرینی رسیدند ما استقبال می کنیم. 

وي گفت: سه شبستان فرهنگ، هنر و نوآوري با 12 رواق در جشنواره فیلم کوتاه طنین مسجد پیش بینی شده است ما به دنبال

 
کارآفرینی خلاق هستیم که از سال گذشته شروع شده است. 

 
حمایت مردمی 90 میلیارد تومانی از فعالیت هاي کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد 

معاون فرهنگی ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور افزود: بخش سرود مسجد به بلوغ رسیده است و قرارداد
همکاري با برخی ارگان ها می بندند، کمک ما به این مسیر از جنس آموزش و توانمندي است و سپس هنرمند وارد دنیاي حرفه اي

 
می شود. 

به گفته سعادتی، سال گذشته بیش از 90 میلیارد تومان توسط بدنه مردمی به فعالیت هاي کانون هاي فرهنگی و هنري در رشته

 
هاي مختلف کمک شده است که این یک نقطه ي عطف خوبی است. 

وي با بیان اینکه در کشور بیش از 85 هزار مسجد داریم، ابراز کرد: از این تعداد 25 هزار و 400 کانون داریم و از لحاظ قوانین و
سیاست ها می توانیم در مساجدي حاضر باشیم که جمعیت بالایی داشته باشند، هدف گذاري ما این است که  35 هزار مسجد را

 
پوشش دهیم که از نظر استقرار کانون هاي مساجد در پنج سال آینده تلاش داریم به این عدد برسیم. 

 
رویش نسل نو در مساجد براي لشکر هنرمندان آینده 

معاون فرهنگی ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور گفت: در مساجدي می توانیم این مهم را تحقق ببخشیم که

 
مساجد داراي امام جماعت باشند. 



سعادتی بیان کرد: نزدیک به دو الی سه سال است که در گام دوم انقلاب شاهد رویش نسل نو در مساجد براي لشکر هنرمندان آینده
هستیم، نوجوانان و جوانانی که با استعدادهاي مختلف دوباره به مساجد مراجعه کردند، مخصوصاً در ایام کرونا همدلی اجتماعی و

 
رزمایش کمک مومنانه که مردم ایران در دنیا و در مسجد رقم زدند صحنه اي بی نظیر خلق شد. 

وي کمک مومنانه را بازگشتی به مساجد برشمرد و ابراز کرد: مساجد مثل دهه 60 تبدیل به آمادگاه نسل آینده شده است که تربیت

 
نسل جوان آینده یک فتح الفتوح است، جوان گرایی در مسجد در حال شکل گیري است. 

 
مساجد با ادبیات و تکنولوژي روز خلق مخاطب می کنند 

معاون فرهنگی ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور با بیان اینکه ذائقه نسل امروز متکثر و متنوع شده است،
گفت: گزینه هاي پیش روي نسل جوان جذاب و متنوع است و مسجد باید با زبان روز با مخاطب ارتباط برقرار کنند، مساجد را با

 
ادبیات و تکنولوژي روز می خواهیم خلق مخاطب کنیم. 

سعادتی گفت: در بخش مسجد و فیلم سازي بیش از یک هزار و 100 فیلم ساز اثر به جشنواره فرستادند و 2 هزار و 400 گروه سرود

 
در مساجد شکل گرفته است که نشانه هاي جهش بازگشت به مساجد به مشام می رسد. 

وي با تاکید بر اینکه کارکرد مسجد تعطیل نشده است، افزود: کارکرد مسجد مانند دین اسلام است بر اساس اقتضائات زمان دائماً به

 
روز می شود و پاسخ گوي نیازهاي جامعه است همان طوري که در دفاع مقدس شاهد بودیم. 

سعادتی گفت: بچه هاي مسجد مانند دوران دفاع مقدس در رزمایش همدلی و مساوات با مردم محله ،حماسه آفرینی کردند، بعد از

 
گذشت چند سال حماسه آفرینی ملت ایران خودش را نشان خواهند داد این گنجینه همدلی ها ارزشمند است. 

 
بیکی: گلستانی ها بیش از 100 اثر به جشنواره طنین مسجد ارسال کردند 

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد گلستان نیز در حاشیه برگزاري اختتامیه جشنواره طنین مسجد گفت: بیش

 
از 816 کانون فرهنگی و هنري در استان گلستان به ثبت رسیده است و تعدادي در ردیف دریافت اعتبار براي ثبت قرار گرفتند. 

مهدي بیکی بر لزوم تقویت آموزش و تولیدات کیفی تاکید کرد و افزود: بیش از 100 اثر از استان گلستان به جشنواره طنین مسجد

 
ارسال شد. 

به گفته وي؛ بیش از 400 اثر کانونی و بیش از 600 اثر در بخش آزاد و ویژه به دبیرخانه جشنواره ارسال و مورد داوري قرار گرفت،

 
سطح فیلم ها نسبت به ادوار گذشته از لحاظ کیفی و کمی رو به رشد بوده است. 

انتهاي پیام/83001



روابط عمومی حافظ منافع سازمان و ذي نفعان است

منبع: دنیاي معدنشماره خبر:  275  |  تاریخ: 1400/03/07

دنیاي معدن -مدیر روابط عمومی شرکت ورق خودرو چهار محال و بختیاري با اشاره به اهمیت روابط عمومی در جهان امروز
گفت: روابط عمومی حافظ منافع شرکت و ذي نفعان است بنابراین لازم است که مدیر و کارکنان صد در صد به این بخش

اعتماد داشته باشند.

به گزارش دنیاي معدن، میثم یگانگی در گفت وگویی اظهار کرد: امروزه اگر نگوییم ارتباطات اولین عنصر و اساسی ترین اصل
مورد نیاز بشر است، به جرأت می توان گفت یکی از بنیادي ترین دانش ها و مهمترین عوامل پیشرفت انسان امروزي و شالوده و

 
زیربناي سایر علوم قرن حاضر به شمار می رود. 

وي افزود: روابط عمومی، هنر و علمی اجتماعی است که درون و برون دستگاه را به هم پیوند می دهد، هدف و چگونگی کلید برنامه
ها را ترسیم می کند، مشاور امین مدیر و کلیه کارکنان دستگاه و چشم و چراغ آن است. روابط عمومی باید همه چیز را ببیند و همه
چیز را نیز زیبا نمایش دهد. به علاوه این بخش حافظ منافع شرکت و ذي نفعان است که با آن سر و کار دارند. بنابراین لازم است که

 
مدیر و کارکنان صد در صد به این بخش اعتماد داشته باشند. 

مدیر روابط عمومی شرکت ورق خودرو چهار محال و بختیاري تصریح کرد: امروزه به نظر می رسد معیارهاي قالب در جامعه ما بی
توجهی به ارزش هاي نهفته در کار روابط عمومی ها است به طوري که این امر باعث شده در بسیاري از سازمان ها، بخش روابط

 
عمومی مبدل به بخش تبلیغات سازمان شده و کمتر به مفاهیم و ارتباطات دو سویه بپردازد. 

یگانگی ادامه داد: اگر نقش روابط عمومی را در ایجاد یا تقویت فرهنگ توسعه، بومی کردن سرمشق هاي توسعه، کشف و معرفی
ظرفیت هاي جامعه، بازآفرینی فرهنگی، حفظ تعلق و پیوستگی بدانیم در این صورت باید بتواند از هر نوع گسستگی و ناپیوستگی

 
جلوگیري کند و یا حداقل کاهش دهنده فاصله و شکاف میان جامعه و شرکت ها باشد. 

وي درباره اهم اقدامات این بخش تاکنون گفت: به طور کلی اجراي سیاست هاي اطلاع رسانی، همکاري با رسانه هاي
جمعی،پاسخگویی به شبهات و ابهام ها، تهیه و اجراي طرح هاي تبلیغاتی سازمان، اجراي مناسب مراسم و مناسبت ها، ایجاد حسن
رابطه بین کارکنان و مسئولان، نظارت بر انتشارات و نشریات دستگاه، مدیریت پایگاه هاي اطلاع رسانی الکترونیک، افکارسنجی

 
عمومی دستگاهی و دیگر نقش هایی که در قالب متن نمی گنجد. 

مدیر روابط عمومی شرکت ورق خودرو چهار محال و بختیاري اظهار کرد: این شرکت با دیدگاه و رویکرد مثبت مدیر عامل محترم این
مجموعه و در راستاي تحقق مسئولیت اجتماعی که به عهده دارد، کمک ها و اقدام هاي عام المنفعه متعددي را ایفا نموده است که از
میان آن ها می توان به امضا تفاهمنامه با سازمان نوسازي مدارس استان جهت ساخت یک باب مدرسه 9 کلاسه در شهر سفیددشت،
امضاي تفاهم نامه با صندوق کارآفرینی امید جهت ایجاد اشتغال هاي خرد و کوچک در سطح شهرستان بروجن، توزیع 60 عدد تبلت
در بین دانش آموزان نیازمند مناطق محروم، توزیع بیش از 500 بسته کمک معیشتی و کمک به آسیب دیدگان ناشی از شیوع و
پاندمی ویروس منحوس کرونا، توزیع 5 هزار پرس غذاي گرم افطاري بین نیازمندان استان چهارمحال و بختیاري، کمک به آزادسازي



روابط عمومی حافظ منافع سازمان و ذي نفعان است

 
زندانیان استان به مبلغ دو میلیارد ریال، حمایت از تیم هاي ورزشی و حمایت از ورزشکاران المپیکی این استان اشاره کرد.ایراسین 



جلیلی: باید تورم به گونه اي حل شود که موجب رکود نشده و اشتغال هم

ایجاد شود

منبع: پارسینهشماره خبر:  276  |  تاریخ: 1400/03/06

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: شما باید تورم را به گونه اي حل کنید که موجب رکود نشده و
اشتغال هم ایجاد شود. باید اشتغال را به گونه اي ساماندهی کنید که مردم احساس کنند که معطل چند کشور خارجی نمی

شوند. اقتصاد مقاومتی همین است.

 
سعید جلیلی داوطلب سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري در ساختمان تولید رادیو حاضر شد. 

او که یکی از جوان ترین نامزد هاي حاضر شده در انتخابات ریاست جمهوري است امروز نخستین برنامه تبلیغاتی قانونی خود براي

 
گفت وگو با جوانان را در قالب برنامه صداي جوان در رادیو جوان ضبط کرد. 

جلیلی بعد از ضبط برنامه خود در جمع خبرنگاران گفت: رسانه ملی همیشه نقش مهمی در برگزاري انتخابات داشته، امسال هم که

 
بیماري کرونا همه گیر شده این نقش پررنگ تر گشته است. 

وي ادامه داد: عرصه انتخابات عرصه انتخاب مردم است و زمانی انتخاب شایسته صورت می گیرد که برنامه هاي نامزد ها براي مردم
تبیین شده باشد که وظیفه این تبیین برعهده رسانه ملی است، رسانه ملی باید برنامه هاي اقناع کننده داوطلبان را به گو ش مردم

 
برساند تا مردم بتوانند انتخاب اصلح داشته باشند. 

داوطلب شرکت در انتخابات ریاست جمهوري سیزدهم با اشاره به برنامه هاي پیش بینی شده در رسانه ملی گفت: امسال که امکان
برگزاري جلسات حضوري را نداریم نقش اسان ملی پررنگ تر شده، این جلسات بحث بیشتر فراهم شود و نامزد ها با هم مناظره

 
داشته باشند و بحث و تبادل نظر کنند. 

وي افزود: برنامه هایی که رسانه ملی تنظیم کرده برنامه هاي خوبی است، مثل همین برنامه امروز که در رادیو بود و ما با جوانان به

 
پرسش و پاسخ پرداختیم، و سوالات و مشکلات جوانان مستقیما به گوش ما رسید. 

داوطلب سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: اگر دولتی می خواهد مصالح واقعی مردم را در نظر بگیرد باید از یک برنامه
جامع براي حل موضوعات اساسی در کنار یکدیگر استفاده کند. شما باید تورم را به گونه اي حل کنید که موجب رکود نشده و
اشتغال هم ایجاد شود. باید اشتغال را به گونه اي ساماندهی کنید که مردم احساس کنند که معطل چند کشور خارجی نمی شوند.

 
اقتصاد مقاومتی همین است. 

وي ادامه داد: تعامل گسترده با کشور هاي خارجی است، وقتی می توانید اقتصاد خود را فعال کنید که بتوانید تبادلات اقتصادي جدي
داشته باشید. برنامه اقتصادي دولت باید به قدري موثر و قدرتمند باشد که اگر دشمن از اهرم فشار اقتصادي استفاده می کند آن را

 
براي همیشه بی اثر کند نه اینکه این موضوع به صورت مقطعی حل شود. 



جلیلی اظهار کرد: شما باید مجموعه اي از مناسبات و رفتار ها را داشته باشید که حاصل آن اصلاح اقتصاد شما باشد. حاصل آن هم
این است که علاوه بر اداره مناسب کشور بلکه جهش نیز پیداکند. لازمه رفع مشکل اقتصادي یک جهاد همگانی است که مسئولان

باید براي آن پیشگام شوند.



خانواده یک زندانی نیازمند با همت خیرین یزدي خانه دار شدند

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  277  |  تاریخ: 1400/03/06

 به گزارش خبرگزاري فارس در یزد، این دو خیر که
سرمایه گذار و مالک یکی از مجموعه هاي صنعتی استان یزد هستند، همچنین در یکی از کارخانجات خود براي مددجوي سرپرست

 
این خانواده، شغل ایجاد کردند. 

مدیرکل زندانهاي استان یزد مراسم اهداي کلید به خانواده مددجو که با حضور امام جمعه یزد انجام شد، اظهار کرد: برخی از خانواده

 
ها نیاز به حمایت ویژه دارند که با همت خیران اقدامات حمایتی در مورد اشتغال، اسکان و تحصیل برخی از آنها انجام شده است. 

 
 

سبزواري عنوان کرد: در روز نسیم مهر که به نام روز حمایت از خانواده هاي زندانی نامگذاري شده، کار خیري توسط دو تن از خیران

 
استان انجام شد که نظیر این اقدام توسط خیران براي زندانیان انجام می شود تا چرخه جرم تکرار نشود. 

امام جمعه یزد نیز در این مراسم با قدردانی از حرکت ارزنده خیران اظهار کرد: این کار ارزشمند براي رضاي خداست و امیدواریم
ادامه داشته باشد و همه کسانی که امکان و تمکن دارند، این قبیل امور را ادامه دهند و اطمینان داشته باشند این اقدامات، توشه

 
اخروي براي آنها و یک قدم به جلو به سمت رسیدن به مسیر کمال است. 

آیت االله محمدرضا ناصري عنوان کرد: مددجویان نیز زندگی خود را به نحوي برنامه ریزي کنند که در مسیر رضایت خدا باشد و

 
شکرانه عنایت الهی که به آنها شده را به جا بیاورند و قدردان نعمات خدا باشند. 



 
در این مراسم توسط امام جمعه یزد، کلید یک واحد مسکونی به خانواده یکی از مددجویان زندان یزد اهدا شد. 

انتهاي پیام/ر



پشتیبانی و مانع زدایی از تولید تا آخرین روز فعالیت دولت پیگیري شود/40

هزار و 420 نفر رأي اولی در گیلان

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  278  |  تاریخ: 1400/03/06

 به گزارش خبرگزاري فارس از رشت، ارسلان زارع عصر
امروز در جلسه شوراي اداري گیلان با گرامیداشت حماسه آفرینی هاي ماه خرداد و قدرشناسی از مجاهدت هاي شهیدان و ایثارگران
والامقام اظهار کرد: با هدایت هاي امام راحل عظیم الشأن که در آستانه سالروز رحلت غمبار آن فرزانه روشن ضمیر هستیم، انقلاب

 
اسلامی به پیروزي رسید و مردم ما، از نظامی برخوردارند که بناي آن بر مردم سالاري دینی استوار شده است. 

وي با بیان اینکه کشتی انقلاب در تلاطم دریاي مواج تحولات منطقه اي و جهانی، با هدایت هاي داهیانه رهبر معظم انقلاب امروز به
ساحل امن آرامش رسیده، گفت: باید قدر کشور و نظام اسلامی را بدانیم و آنچه توانسته این آرامش را براي ما به ارمغان آورد؛ حفظ

 
وحدت و انسجام ملی است. 

نماینده عالی دولت در گیلان با اشاره به اینکه ماحصل خدمتگزاري مسؤولان، نتایجی ارزشمند براي آبادانی گیلان عزیز و مردم
سربلند آن باشد، افزود: امروز جامعه نیازمند مدیریت باانگیزه، دلسوز، با اراده و آینده نگر است که با روحیه امید، بتواند براي عبور از

 
مشکلات، برنامه ریزي و اقدام کند. 

استاندار گیلان با بیان اینکه دولت دوازدهم تا آخرین روز فعالیت خود به دنبال تحقق شعار مهم امسال در پشتیبانی و مانع زدایی از
مسیر رشد تولید خواهد بود، گفت: روند تکمیل پروژه هاي جهش تولید و اقتصاد مقاومتی را به صورت هفتگی از مدیران مربوطه،

 
پیگیري و گزارش دریافت می کنم. 

وي حمایت از بخش خصوصی در همه حوزه ها به ویژه  فعالیت هاي صنعتی و تولیدي در جهت افزایش اشتغال را رویکرد دولت
عنوان کرد و افزود: افتتاح پروژه هاي مختلف در کشور آن هم در شرایط تحریم و جنگ تمام عیار اقتصادي، رویدادي بااهمیت و

 
داراي معناي آشکاري است که مهم ترین آن ها، تداوم چرخه فعالیت هاي توسعه اي در ایران عزیز است. 

زارع با اشاره به اینکه گیلان نیز به دفعات در زمره استان هاي داراي پروژه در بخش هاي مختلف زیرساختی و خدماتی بوده که با
دستور رئیس جمهوري به بهره برداري رسیده اند، گفت: در قالب پویش هر هفته الف ب ایران نیز شاهد افتتاح طرح هاي زیربنایی

 
بزرگی بوده ایم و امروز نیز یک پروژه گردشگري در منطقه حیران شهرستان آستارا در گیلان، تقدیم مردم استان شد. 



وي توجه به گردشگري و اشتغال زایی در این حوزه را به نوعی تلاش براي تحقق شعار سال دانست و افزود: یکی از مؤلفه هایی که

 
منجر به افزایش رفاه مردم، تقویت اشتغال و  خوداتکایی در محصولات و ارتقاء جایگاه ایران می شود، توسعه صنعت گردشگري است.  

نماینده عالی دولت در گیلان با بیان اینکه گردشگري با توجه به ابعاد مختلف و فراوانی که دارد، می تواند یکی از  راه هاي اشتغال
زایی سریع براي جوانان باشد، گفت: افتتاح طرح هاي گردشگري متنوع طی دولت هاي یازدهم و دوازدهم، جلوه هاي بارز تلاش

 
مشترك دولتمردان و فعالان بخش خصوصی است. 

وي تقویت زیرساخت هاي صنعت گردشگري را ازجمله تأکیدات همیشگی رئیس جمهوري عنوان و به اهتمام صورت گرفته براي
گسترش فضاي مجازي و اینترنت به عنوان یکی از لازمه هاي جذب گردشگر اشاره کرد و گفت: امروز در حال شکل دهی زنجیره اي
از خدمات میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی براي ارائه به گردشگرانی هستیم که گیلان را به عنوان مقصد سفر خود انتخاب

 
می کنند. 

وي با تأکید بر ضرورت همکاري دستگاه هاي اجرایی با دانشگاه علوم پزشکی در مسیر اجراي طرح واکسیناسیون ملی بیان کرد:
اگرچه با شیوع کرونا، صنعت گردشگري به طورکلی دچار وقفه نسبی شده اما امیدواریم که با تولید انبوه واکسن داخلی و انجام

 
واکسیناسیون گسترده، بار دیگر شرایطی ایمن براي رونق گردشگري و سفر فراهم شود. 

استاندار گیلان با تأکید بر لزوم صرفه جویی در مصرف برق و مدیریت آن و پیشگامی دستگاه هاي اجرایی در این خصوص به ویژه تا
پایان شهریورماه افزود: شرکت برق نسبت به ارزیابی و پایش مصرف ادارات، اقدام و در خصوص دستگاه هاي پرمصرف، ابتدا تذکر و در

 
صورت عدم رعایت، قطعی برق را به مرحله اجرا گذارد. 

وي با اشاره به تلاش براي عدم قطع برق مشترکان خانگی و ضرورت همراهی و همکاري مردم در مدیریت مصرف گفت: حفظ اشتغال
و تولید همواره در اولویت است اما در برخی مقاطع ناگزیر به خاموشی واحدهاي تولیدي بزرگ البته با اعلام زمان بندي و اطلاع

 
رسانی دقیق به تولیدکنندگان هستیم. 

نماینده عالی دولت در گیلان با اشاره به برخی برنامه ها همچون استفاده از پنل هاي خورشیدي یا انرژي هاي جایگزین در دستگاه
هاي اجرایی و اعلام آمادگی براي حمایت از طریق منابع استانی افزود: این اقدام به صورت مشابه در مراکز خدماتی یا مشترکان

 
خانگی نیز می تواند به عنوان کاري ارزشمند ترویج و فرهنگ سازي شود.      

زارع با اشاره به مهم ترین رویداد سیاسی - اجتماعی پیش رو یعنی انتخابات تصریح کرد: انتخابات، مظهر اراده ملی و نمایش اقتدار
نظام اسلامی در عرصه هاي بین المللی است و به منظور حفظ سلامت مردم متناسب با شرایط کرونایی، تمهید مقدمات برگزاري

 
شایسته این فرآیند پیش بینی و آمادگی لازم وجود دارد. 

وي برگزاري انتخاباتی قانونمند، سالم، امن و با مشارکت حداکثري را اولویت ستاد انتخابات کشور و نیز استان گیلان عنوان کرد و
افزود: مجموعه ارکان دولت براي فراهم آوردن زمینه حضور حداکثري مردم در پاي صندوق هاي رأي و نیز حراست و صیانت از آراء و

 
حقوق انتخاب کنندگان و انتخاب شوندگان، تلاش می کنند و در این راستا سهل انگاري و مماشات پذیرفتنی نیست. 

نماینده عالی دولت در گیلان با تأکید بر اجراي مر قانون توسط همه مجریان، ناظران و عوامل انتخابات و رعایت انصاف و عدالت افزود:



حفظ بی طرفی و پرهیز از هرگونه استفاده از زمان و وقت اداري، امکانات دولتی دستگاه ها، نهادهاي انقلابی و مؤسسات عمومی له یا

 
علیه کاندیدایی خاص، مورد تأکید است. 

وي با اشاره به فرمایشات رهبر معظم انقلاب مبنی بر حق الناس بودن رأي مردم بیان کرد:  انتخابات یک روز است اما تأثیرات آن
براي چند سال است، اشاره کرد و گفت: بسیاري از بدخواهان مردم و نظام به دنبال حضور حداقلی هستند اما همه موظف به

 
بسترسازي براي افزایش مشارکت حداکثري هستیم. 

وي جلب رضایت مردم و افزایش اعتماد عمومی را به عنوان وجهه همت حوزه مدیریتی مورد تأکید کرد و افزود: بی تردید این ها

 
مؤلفه هایی هستند که براي تعالی کشور و گیلان عزیز به آن ها نیازمندیم. 

 
 

 
  

 
40 هزار و 420 نفر رأي اولی در گیلان 

رئیس ستاد انتخابات استان گیلان نیز در این نشست با تأکید بر حفظ آمادگی لازم در فرمانداري ها و بخشداري ها براي برگزاري

 
انتخابات اظهار کرد: 3 هزار و 92 شعبه در سراسر استان پیش بینی شده که 378 شعبه سیار است. 

محمود قاسم نژاد با اشاره به تعداد یک میلیون و 965 هزار و 637 نفر واجد شرایط رأي دادن بیان کرد:  40 هزار و 420 نفر رأي

 
اولی در گیلان هستند که به منظور تسهیل در فرآیند رأي دادن، 10 درصد از شعبات اخذ رأي در استان افزایش یافته است. 

وي با بیان اینکه بیش از دو هزار خبر از سوي فرمانداران و رصد و پایش مربوط به انتخابات انجام شده تصریح کرد: براي نخستین بار
ساعت برگزاري انتخابات به دلیل شرایط کرونایی تغییر کرده و از 7 صبح فرآیند برگزاري انتخابات آغاز شده و تا ساعت 2 بامداد

 
حسب نیاز می تواند تمدید شود. 

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار گیلان با بیان اینکه از تاریخ 20 خرداد تبلیغات انتخاباتی در آستانه اشرفیه انجام می

 
گیرد، گفت: از 20 خرداد براي تبلیغات شوراها و براي ریاست جمهوري از تاریخ 7 خرداد تا 26 خرداد در نظر گرفته شده است. 

قاسم نژاد با تاکید بر اینکه پروتکل هاي بهداشتی جهت برگزاري انتخابات رعایت می شود، افزود: هر گونه تجمع، سخنرانی و مناظره



 
در اماکن سربسته ممنوع است و برگزاري مراسم سخنرانی نامزدها در فضاي باز مطابق با شیوه نامه بهداشتی بلامانع است . 

 
 

 
  

در این جلسه علاوه بر گزارش رئیس ستاد انتخابات گیلان، گزارش مدیرعامل شرکت برق منطقه اي استان در خصوص ضرورت

 
مصرف بهینه برق ارائه شد. 

انتهاي پیام/3389



فرصتهاي شغلی طرح "هر بنگاه اقتصادي یک اشتغال" تداوم یابد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  279  |  تاریخ: 1400/03/06

به گزارش خبرگزاري فارس از شیراز، عنایت االله رحیمی
امروز در نشست تخصصی تبیین جایگاه بازرگانان و توزیع
کنندگان مواد غذایی کشور در شیراز اظهار داشت:
تولیدکنندگان و بازرگانان سرمایه هاي ارزشمند فارس
هستند و بازاریان و تشکل هاي بخش خصوصی نقش

 
موثري در ساماندهی مشکلات کشور داشته اند. 

او افزود: نقش تجار، بازرگانان و رسته هاي تخصصی این
قشر در زمان مبارزات انقلاب، پیروزي انقلاب، در دوران دفاع مقدس و استمرار نظام مقدس جمهوري اسلامی ایران بسیار با اهمیت

 
بوده است. 

استاندار فارس با بیان اینکه اصناف بیشترین میزان کمک هاي مومنانه را در راستاي حمایت از مردم نیازمند انجام داده اند، افزود:

 
اصناف در تامین و توزیع اقلام مورد نیاز جامعه کوشا و موفق بودند. 

رحیمی با اشاره به شدت گرفتن تحریم هاي ظالمانه و جنگ اقتصادي دشمنان علیه ملت ایران در سال هاي اخیر، گفت: اصناف و
تشکل هاي صنفی توانستند در قالب تامین مایحتاج عمومی مردم و پذیرش سود کمتر، حمایت از مستضعفین و پشتیبانی از دستگاه

 
هاي اجرایی خدمت رسانی قابل توجهی را به مردم داشته باشند. 

او ادامه داد: در جریان سیل فروردین 98، یکی از مجموعه هایی که صادقانه و خالصانه براي کمک به آسیب دیدگان وارد صحنه شد

 
اصناف و بازاریان بودند. 

استاندار فارس با بیان اینکه از ابتداي شیوع کرونا کمبود برخی اقلام و تجهیزات مورد نیاز جامعه مشهود بود، گفت: اصناف، تولید
کنندگان و تجار مسئولانه وارد صحنه شدند و کمبودها را برطرف کردند و هر زمان که اعتبارات دولتی ناکافی بود در قالب خیرین و

 
اتاق اصناف به کمک بخش بهداشت و درمان آمدند. 

رحیمی با بیان اینکه در ایام کرونا ناچار به اجراي دستور العمل هاي بهداشتی و رعایت فاصله گذاري اجتماعی هستیم، گفت: اصناف و
بازاریان با نهایت گشاده رویی با این دستورالعمل ها همکاري کردند و براي کمک به مردم و بخش بهداشت و درمان، کسب و کار خود

 
را تعطیل کردند. 

او تاکید کرد: باید در قالب ارائه تسهیلات و سیاست هاي تشویقی در حوزه هاي مالیاتی و تامین اجتماعی از اصناف حمایت کنیم و



 
اقدامات انسان دوستانه و متعهدانه آنها را ارج بگذاریم. 

استاندار فارس ادامه داد: در قالب طرح هر بنگاه اقتصادي به علاوه یک اشتغال، 38 هزار شغل جدید در این استان ایجاد شد و

 
مدیریت استان تلاش کرد با ارایه تسهیلات و حمایت هاي مالیاتی و بیمه اي از اصناف و تولیدکنندگان حمایت کند. 

رحیمی با اشاره به این که فشارهاي اقتصادي گلایه هایی را در سطح جامعه ایجاد کرده است، گفت: با توجه به توصیه هاي مقام

 
رهبري و حفظ نظام و ارزش ها و باید مردم را تشویق به حضور در انتخابات کنیم تا منافع ملی و امنیت ملی تامین شود. 

استاندار فارس همچنین خواستار ارائه شاخص ها و ملاك هاي انتخاب افراد شایسته در انتخابات شد و گفت: تضمین می کنیم که از

 
آراي مردم پاسداري و انتخاباتی قانونمند، سالم و امن برگزار کنیم. 

انتهاي پیام/س



اخبار داغ انتخابات/ وعده نجومی آقاي نامزد!

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  280  |  تاریخ: 1400/03/06

 
 

 
اخبار داغ انتخابات/ وعده نجومی آقاي نامزد! 

آخرین خبر/ همزمان با دوران انتخابات فصل وعده هاي رنگارنگ نامزدها هم آغاز شد. وعده عجیب یک کاندیدا توجهات را به خود

 
جلب کرد. با ما همراه باشید تا شما را در جریان مهم ترین خبرهاي انتخاباتی قرار دهیم. 

 
هر زوج جوان 500 میلیون تومان! 

سید امیرحسین قاضی زاده هاشمی استارت وعده هاي انتخاباتی را کلید زد و نوشت: وقتی رییس جمهور شدم با اولویت دستور
تشکیل فوري صندوق رفاه جوانان را تا قبل از اسفند 1400 صادر خواهم کرد. هر زوج جوان 500 میلیون تومان براي اشتغال، ازدواج

 
و مسکن خود از این صندوق دریافت خواهند کرد. 

 
رونمایی سعید جلیلی از طرح سبد غذایی 

 
سعید جلیلی هم دست به کار شد و از طرح سبد غذایی رونمایی کرد. 



 
 

 
لاریجانی: خوشحالم از این اتفاق... 

علی لاریجانی در نشست خداحافظی با رقابت هاي انتخاباتی در میان جمع محدودي از اعضاي ستادش گفت: قائم مقام آقاي جنتی
گفته دلایل ردصلاحیت ها را به کاندیداها ارائه کرده اند، درحالی که به من هیچ نگفتند. واقعا متاسفم. مشکل شان چیز دیگري است؛

 
جور کردن دلایل ردصلاحیت، عجیب است. خوشحالم از این اتفاق؛ در جهت دیگر کار خواهم کرد. کار باید در راه اعتلاي ایران باشد. 

 
جنگ توییتري همتی و زاکانی 

به دنبال انتشار مصاحبه اي از عبدالناصر همتی که خود را در آن «صداي بخش اعظم معترض مردم» خوانده بود، علیرضا زاکانی دیگر

 
کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري در توییتر پاسخی به وي داد که امروز با واکنش همتی مواجه شده است. 



 
 

 
سعید محمد سکوتش را شکست 

سعید محمد دو روز پس از اعلام اسامی کاندیداهاي احراز صلاحیت شده توسط شوراي نگهبان در بیانیه اي تاکید کرد: از آنجا که نظر
شوراي محترم نگهبان براي همه ما فصل الخطاب و لازم الاجراست از همه هواداران عزیز صمیمانه درخواست میکنم که با همین شور
و نشاط در ادامه مسیر تا تحقق خواست رهبر فرزانه انقلاب که همانا تشکیل دولت اسلامی توسط افراد انقلابی است به تلاش و

 
کوشش خود ادامه دهند. 

 
آنچه در جلسه عدم احراز صلاحیت لاریجانی گذشت 

حسین جعفرزاده از نزدیکان آیت االله آملی لاریجانی روایت خود را از جلسه عدم احراز صلاحیت لاریجانی را تشریح کرد. جزئیات آن

 
را در لینک زیر بخوانید. 

 
 

 
ناگفته هاي جلسه عدم احراز صلاحیت علی لاریجانی 1400/03/06 - 10:40 

 
رصد دنیاي تحلیل ها 

 
در کنار اخبار ریز و درشت انتخابات، سري هم به دنیاي تحلیل هاي می زنیم. 

 
صلاحیت آنهایی که رد شد 

چهره هاي سرشناسی در میان لیست رد صلاحیت ها هستند. روزنامه شرق پرونده اي را براي این افراد تنظیم کرده است. 



 
 

 
پرونده ردصلاحیت شدگان 1400/03/06 - 15:14 

 
ترافیک در صف ستادهاي رئیسی 

 
رقابت نفس گیري بر سر تصاحب ستادهاي رئیسی ایجاد شده است. تحلیل مفصلی در این باره را بخوانید. 

 
 

 
رقابت بر سر تصاحب ستادهاي رئیسی 1400/03/06 - 16:14 

 
حضور مردم به شرط ها و شروط ها 

 
شروط یک انتخابات پرشور چیست؟ پاسخ این سوال در مقاله روزنامه ایران آمده است. 



 
 

 
سرمقاله ایران/ شروط یک انتخابات پرشور 1400/03/06 - 08:36 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



چهار مدرسه خیر ساز در سلسله بهره برداري شد

منبع: ایرناشماره خبر:  281  |  تاریخ: 1400/03/06

خرم آباد - ایرنا - با مشارکت قرارگاه پیشرفت و آبادانی سپاه حضرت ابوالفضل (ع) لرستان، چهار مدرسه در قالب پنج کلاس
درس با هزینه اي بیش از 900 میلیون تومان در شهرستان سلسله بهره برداري شد.

خرم آباد - ایرنا - با مشارکت قرارگاه پیشرفت و آبادانی
سپاه حضرت ابوالفضل (ع) لرستان، چهار مدرسه در قالب
پنج کلاس درس با هزینه اي بیش از 900 میلیون تومان

 
در شهرستان سلسله بهره برداري شد. 

به گزارش ایرنا، فرمانده سپاه حضرت ابوالفضل (ع) لرستان
در آیین بهره برداري این مدارس، اظهار داشت: تمام تلاش
ما زدودن گرد محرومیت از چهره مناطق محروم کشور

 
است و در این راه، خود را خادم ملت شریف ایران دانسته و تمام فعالیت خود را با منت پذیري از مردم عزیز میهن انجام می دهیم. 

سردار مرتضی کشکولی افزود: فعالیت مدرسه سازي، گوشه اي از مردم سالاري دینی است که در سایه نظام مقدس جمهوري اسلامی

 
ایران و با به ثمر نشستن خون پاك شهداي والا مقام محقق شده است. 

مدیرکل نوسازي و تجهیز مدارس لرستان نیز در این مراسم اظهار داشت: امروز چهار مدرسه در قالب پنج کلاس درس با زیربناي

 
300 متر مربع و با اعتباري بیش از 900 میلیون تومان به بهره برداري رسیدند. 

امیرغفوري نژاد اضافه کرد: چهار مدرسه افتتاح شده در شهرستان سلسله به تفکیک، مدرسه یک کلاسه روستاي اسحاق آباد توسط
خیر دکتر محمد رستمی نژاد، مدرسه یک کلاسه روستاي شاهیله توسط خیر حاج ابراهیم احمدي پور، مدرسه یک کلاسه روستاي
سرینجه توسط خیر دکتر عبدالرضا فولادوند و مدرسه 2 کلاسه روستاي لعل آباد توسط خیرین خانواده مرحوم آیت االله بلندنظر و

 
دکتر معزي با مشارکت قرارگاه پیشرفت و آبادانی سپاه حضرت ابوالفضل (ع) استان لرستان ساخته شده است. 

وي ادامه داد: تعداد پنج کلاس خیرساز در منطقه قلایی شهرستان سلسله با مشارکت قرارگاه پیشرفت و آبادانی سپاه حضرت

 
ابوالفضل (ع)استان لرستان افتتاح شد. 

مدیرکل نوسازي مدارس لرستان با اشاره به طرح آجر به آجر بیان کرد: بسته طرح تحولی «آجر به آجر» با هدف ساخت و تجهیز

 
مدارس با مشارکت آحاد مردم صورت می گیرد. 

وي تصریح کرد: خیرین مدرسه ساز در سال هاي اخیر با ورود به عرصه مشارکت در احداث فضاهاي آموزشی و ایجاد مدارسی ایمن،
امن و مجهز براي آینده سازان کشورمان، سهم بسزایی داشته اند. 



غفوري نژاد گفت: خیرین همواره در عرصه ساخت و مشارکت فضاهاي آموزشی حضور فعال داشته و قطعاً بدون کمک این عزیزان با

 
مشکلات فراوانی روبه رو خواهیم شد. 

وي اضافه کرد: قطعاً کمک هاي خرد خیرین و مردم می تواند در ساخت فضاهاي آموزشی بیشتر براي دانش آموزان تأثیرگذار باشد و

 
ما باید بتوانیم این فرهنگ را در جامعه نهادینه کنیم. 

 
بیش از 14 هزار دانش آموز در شهرستان سلسله به تحصیل علم و دانش اشتغال دارند. 

 
برچسب ها 

 
- مدارس 

 
- سازمان نوسازي توسعه و تجهیز مدارس کشور 

 
- قاسم سلیمانی 

 
- لرستان 
- سلسله



شریعتمداري: از آنچه برایم پیش آمد، راضی ام

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  282  |  تاریخ: 1400/03/06

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از داوطلبان رد صلاحیت شده انتخابات ریاست جمهوري پس از اعلام اسامی نامزدهاي
ریاست جمهوري از سوي شوراي نگهبان، در بیانیه اي ورود به کارزار انتخاباتی را در راستاي ایجاد فضاي گفتگو، مدارا و

گشایش افق هاي جدید در حل مسائل مدیریتی عنوان کرد.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از داوطلبان رد صلاحیت
شده انتخابات ریاست جمهوري پس از اعلام اسامی
نامزدهاي ریاست جمهوري از سوي شوراي نگهبان، در
بیانیه اي ورود به کارزار انتخاباتی را در راستاي ایجاد
فضاي گفتگو، مدارا و گشایش افق هاي جدید در حل

 
مسائل مدیریتی عنوان کرد. 

متن کامل بیانیه محمد شریعتمداري که چهارشنبه شب

 
منتشر شد، به این شرح است: 

 
ملت بزرگ و شریف ایران 

با این باور که حق مردم در تعیین سرنوشت خود یکی از بزرگترین دستاوردهاي انقلاب اسلامی است، براساس وظیفه دینی و ملی، با
اتکال به خداوند متعال با درخواست جمع کثیري از گروه هاي مرجع ونمایندگان محترم شان، با اطمینان از اینکه می توان چالش ها
و مسائل کشور را با گشودن افق هاي جدید در عرصه هاي مدیریتی حل کرد، وارد کارزار انتخابات ریاست جمهوري دوره سیزدهم

 
شدم، تا با همراهی مردم چشم انداز روشنی را پیش روي اینده کشور قرار دهم. 

ضمن آنکه این حضور در راستاي عمل به توصیه رهبر معظم انقلاب اسلامی مدظله العالی مبنی بر ضرورت ایجاد مشارکت حداکثري

 
در انتخابات نیز بود. 

مصمم بودم تا با اصالت دادن به گفت و گو هاي اجتماعی، مدارا، تحمل و رواداري و تعمیم دادن تجارب موفقی نظیر جوانگرایی،
سیاست گذاري شهروندمدار، حکمرانی داده محور، تاکید بر شفافیت و تحقق بخشیدن به آنها در سطوح ملی، دفاع از حقوق شهروندي
همه ایرانیان و احیاي رویکرد «همه با هم» این میراث ماندگار حضرت امام خمینی (ره) با تشکیل دولت رفاه فراگیر، امید و اعتماد در
این سرزمین بازسازي شود، کار و کارآفرینی رونق گیرد و حق زیستن توام با عزت و رفاه مردم این سرزمین در سایه کاهش منازعات و

 
رفع مخاصمات محقق شود. 

اینک با توجه به اعلام اسامی نامزدهاي پذیرفته شده توسط شوراي محترم نگهبان، اداي وظیفه و تعهد خود به ذات اقدس الهی و

 
مردم وفادار سرزمینم را انجام شده می دانم و آنچه براي اینجانب در این رویداد پیش آمد را خیر دانسته و به آن راضی هستم. 



از همه بزرگان، مدیران عالی، گروههاي مرجع، تشکل ها و مردم شریفی که در این مسیر موجبات احساس ضرورت به حضور اینجانب
را در این عرصه فراهم کردند و در طول راه همراه من بودند، به ویژه جوانان، کارگران، اصناف و بازنشستگان عزیز سپاسگزارم و همه

ایرانیان را به مشارکت در انتخابات دعوت می کنم. / ایرنا



گزارش قالیباف در محضر رهبر انقلاب درباره عملکرد مجلس

منبع: شعار سالشماره خبر:  283  |  تاریخ: 1400/03/06

شعار سال: محمدباقر قالیباف صبح امروز در جریان دیدار نمایندگان با رهبر معظم انقلاب اسلامی در گزارشی به تشریح
عملکرد یک ساله مجلس یازدهم پرداخت. پس از این گزارش، حضرت آیت االله خامنه اي در آغاز بیانات خود با تاکید بر این

که «مجلس در یک سالی که گذشت نشان داد که هم پرتلاش است، هم داراي همت بلند است، ...

شعار سال: محمدباقر قالیباف صبح امروز در جریان دیدار نمایندگان با رهبر معظم انقلاب اسلامی در گزارشی به تشریح عملکرد

 
یک ساله مجلس یازدهم پرداخت. 

پس از این گزارش، حضرت آیت االله خامنه اي در آغاز بیانات خود با تاکید بر این که «مجلس در یک سالی که گذشت نشان داد که
هم پرتلاش است، هم داراي همت بلند است، هم کارآمد است» درباره گزارشی که دکتر قالیباف از عملکرد یک ساله مجلس ارائه
کرده بود نیز گفتند: «مواردي که رئیس محترم مجلس در این نطق گویا و پرمطلب بیان کردند حقیقتا انسان را خرسند می کند؛

 
البته گزارش هاي دیگري هم در این زمینه داشتیم که موید همین معانی است.» 

 
اگر نامزدها مردم را قانع کنند قادر به حل مشکلات اقتصادي هستند مشارکت بالا می رود 

در این گزارش که پیش از بیانات معظم له توسط محمدباقر قالیباف با بیان این که «حضرتعالی هنگام آغاز به کار مجلس یازدهم
نشان افتخار «نقطه امید مردم» را به مجلس یازدهم اعطا کردید که بار مسئولیت ما را صدچندان کرد» گفت: لذا در این مدت
نمایندگان مردم تلاش زیادي کردند که مبتنی بر نقشه راهی که حضرت عالی در پیام خود، براي افتتاح مجلس مرقوم فرموده بودید،

 
هیچ فرصتی را از دست ندهند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی در ادامه عنوان کرد: ما از ابتداي آغاز به کار مجلس، خود را متعهد کردیم، که در پیاده سازي این نقشه

 
راه، فقط شعار ندهیم، بلکه عمل کنیم. 

قالیباف همچنین با بیان اینکه مروري بر کارنامه یک ساله مجلس که دو ماه
آغازین آن به تعیین کمیسیون ها و تکمیل ساختارها گذشت، نشان می دهد که
مجلس با استفاده از انرژي نمایندگان جوان و پختگی نمایندگان با تجربه و واقع
بینی نمایندگان با سابقه اجرایی، توانسته است اتفاقات مهمی را رقم بزند، اظهار
کرد: با اینکه تمرکز اصلی مجلس شوراي اسلامی ریل گذاري براي خنثی سازي
تحریم ها بود، اما به دلیل فوریت و اهمیت موضوع، رفع تحریم ها را هم در
دستور کار خود قرار داد و با تصویب قانون اقدام راهبردي براي لغو تحریم ها،

قفل هاي صنعت هسته اي را باز کرد و باعث شد تیم مذاکره کننده هسته اي، ظرفیت مذاکره براي رفع کامل و عملی تحریم ها را

 
پیدا کند و می بینیم بر خلاف برخی مخالفت هاي اولیه، این قانون محور امتیازگیري از طرف مقابل محسوب می شود. 



رئیس نهاد قانونگذاري کشورمان ادامه داد: در حوزه خنثی سازي تحریم ها و براساس نقشه راهی که تبیین فرمودید، حل مسائل
معیشتی مردم از طریق اصلاح پایه هاي اصلی اقتصاد، به عنوان مهمترین دستورکار مجلس قرار گرفت که به تبع آن، نمایندگان

 
مجلس، بسته اقتصاد مردمی را محور برنامه ریزي خود براي انجام این مهم قرار دادند. 

وي افزود: مستحضرید که حوزه مسکن، ده ها صنعت وابسته را به حرکت می اندازد و یکی از پیشران هاي مهم براي اشتغال و رونق
اقتصادي در کشور محسوب می شود، علاوه بر آن، برخورداري از سرپناهی ایمن و آسایش بخش براي ایجاد یک زندگی خوب از

 
اهمیت بسزایی برخوردار است. 

قالیباف همچنین با بیان اینکه نمایندگان مردم با تصویب دو قانون بسیار مهم، ریل گذاري موثري براي این حوزه انجام دادند، عنوان
کرد: ابتدا قانون مالیات بر خانه هاي خالی با هدف مبارزه با احتکار مسکن به تصویب نمایندگان رسید. این قانون با این که هنوز در

 
مراحل اولیه اجرا است، اما به اذعان مسوولان و کارشناسان این حوزه، باعث کاهش رشد و حتی روند نزولی قیمت مسکن شد. 

رئیس قوه مقننه همچنین با اشاره به این مطلب که تصویب قانون جهش تولید و تامین مسکن، ظرفیت ها، الزامات و مشوق هاي لازم
براي تولید یک میلیون مسکن را از طریق منابع مالی غیرتورم زا ایجاد کرده است، ابراز داشت: در صورت اجراي صحیح آن از سوي
دولت، مردم عادي با سرمایه کم در یک سازوکار کارآمد و شفاف اقتصادي با عنوان صندوق هاي زمین و مسکن، وارد بازار تولید
مسکن می شوند، همچنین اجراي درست این قانون باعث ایجاد صدها هزار شغل می شود و از دیگر ثمرات مهم این قانون، اعمال
صحیح سیاست هاي حمایتی است که در نهایت دولت را به جایگاه اصلی خود که تنظیم گر بازار مسکن است، تبدیل می کند. البته
خروج مسکن از سفته بازي، مستلزم تصویب قانون مالیات بر عایدي سرمایه بود که به لطف الهی کلیات آن دیروز، در صحن مجلس به

 
تصویب رسید. 

وي در ادامه با اشاره به حوزه دوم که مجلس به صورت ویژه به آن پرداخت، گفت: توجه به حوزه کشاورزي به عنوان یکی از محورهاي
اصلی توسعه در مناطق محروم است. فوري ترین اقدام لازم، قانون گذاري براي حل مسئله بسیار قدیمی تعیین تعرفه خرید محصولات
کشاورزي بود که با اضافه کردن نمایندگان کشاورزان و نهادهاي صنفی به مرجع تصمیم گیري، فرصت مطالبه گري به آن ها داد. گام
دوم، توجه ویژه به این حوزه در قانون بودجه 1400 بود، که از بخشودگی سود و جرایم دیرکرد تسهیلات، تا حمایت از بیمه

 
محصولات کشاورزي و دام را شامل شد. 

قالیباف اضافه کرد: اما اتفاق اساسی براي حل ریشه اي مسائل حوزه کشاورزي، تصویب کلیات طرح امنیت غذایی کشور و رفع موانع
تولیدات کشاورزي است که به دلیل اهمیت آن، براي کارشناسی بیشتر در کمیسیون مربوطه در حال نقد و بررسی است و در صورت
تصویب نهایی، وضعیت نابسامان محصولات کشاورزي اصلاح می شود و براي صادرات این محصولات، مخصوصا به کشورهاي همسایه

 
متولی مخصوص تعیین می شود. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی افزود: یکی از اقدامات دیگر مجلس یازدهم، تاکید بر جبران زیان رفاهی خانوار ناشی از سیاست هاي
نادرست اقتصادي است که فشار بی امانی را به سفره طبقات ضعیف به ویژه در دوره بیماري کرونا وارد کرده بود و در این راستا طرح

 
الزام دولت به پرداخت یارانه کالاهاي اساسی مصوب شد و در ماه هاي پایانی سال گذشته به گروه هاي هدف پرداخت شد. 

وي در ادامه مهمترین وظیفه اي که مجلس براي خود قائل است را اصلاح اساسی ساختار بودجه و نوسازي نظام بانکی و مالیاتی
دانست و افزود: اصلاحات ساختار بودجه با تصویب برخی احکام براي بودجه 1400 شروع شد و در گام دوم با تلاش براي اصلاح
اساسی لایحه بودجه 1400 ادامه پیدا کرد. البته نسبت به توان و همراهی دولت، مجلس ناچار شد، بسیاري از ایده هاي کارشناسی



شده را براي آینده بگذارد. اما جدیت کمیسیون تلفیق و نمایندگان مجلس با کمک کارشناسان جوان انقلابی باعث شد، دولت به

 
پذیرش برخی اصلاحات در لایحه خود مجبور شود. 

قالیباف اضافه کرد: کاهش کسري تراز عملیاتی، کاهش تبعیض و تامین منابع مالی پایدار از جمله مهمترین این مصادیق بود، اما
دولت با فشار بسیار زیاد، راضی به حذف رانت بسیار عظیم ارز 4200 تومانی نشد که خیلی زود با افزایش سرسام آور قیمت برخی

 
کالاهاي اساسی مانند مرغ، صحت نظر مجلس درباره ناکارآمد بودن این شیوه حمایت اثبات شد. 

رئیس نهاد قانونگذاري کشورمان همچنین تصریح کرد: در بودجه سال جاري در جهت کاهش تبعیض حقوق و همسان سازي حقوق
بازنشستگان، کاهش تبعیض مالیات میان ثروتمندان و کارمندان و هچنین سلبریتی ها و مافیاي کنکور تصمیمات موثري اتخاذ شد.
علاوه بر آن با اهرم کردن بخشی از بودجه براي تولید و تسهیلات این حوزه، حدود 100 هزار میلیارد تومان به بخش تولید تزریق
خواهد شد. ضمنا مالیات واحدهاي تولیدي نیز کاهش یافت و از سوي دیگر بودجه هاي مخفی ذیل تبصره هاي بودجه، براي اولین بار

 
شفاف و یکپارچه شد. 

وي اضافه کرد: همچنین در بودجه امسال براي اولین بار، حدود 20 هزار میلیارد تومان در جهت محرومیت زدایی با تعیین سازوکار
دقیق و معطوف به هدف، اختصاص داده شد. اقدامات مثبت دیگري مانند افزایش چند برابري حقوق سربازان وظیفه انجام گرفت که

 
مجال تفصیل آن در این فرصت نیست. ان شاءاالله با همراهی دولت آینده بتوان مسیر اصلاح ساختار بودجه را تکمیل کرد. 

قالیباف با اشاره به موضوع نوسازي نظام مالیاتی، عنوان کرد: اولین گام، تصویب لایحه اصلاح مالیات بر ارزش افزوده بود که توانست
ایرادات مهمی را در این خصوص رفع کند. اما مهمترین اقدام در این حوزه اصلاح نظام مالیاتی به نفع تولید و عامه مردم است که در
قالب چند طرح مکمل در حال بررسی نهایی در کمیسیون اقتصادي مجلس است. به عنوان نمونه کلیات طرح مالیات براي سوداگري
یا مالیات بر عایدي سرمایه در صحن مجلس تصویب شده است که به موجب آن با تعیین مالیات براي سوداگران ارز، سکه، مسکن و
خودرو، جلوي سفته بازي و نوسان این بازارها گرفته خواهد شد. از سوي دیگر نظارت بر قوانین موجود در این حوزه مانند قانون

 
سامانه مؤدیان و پایانه هاي فروشگاهی در دست اجرا است که به زودي گزارش آن نیز به صحن مجلس، ارائه خواهد شد. 

رئیس قوه مقننه در ادامه با بیان اینکه مجلس براي اصلاح نظام بانکی به عنوان یکی دیگر از مهمترین دلایل وضعیت اسفبار اقتصاد
ایران، کلیات طرح بانک مرکزي را مصوب کرده که ساختار و فرآیند عملکرد بانک مرکزي را اصلاح می کند، اظهار داشت: این
اصلاحات براي مدیریت نقدینگی به عنوان ریشه اصلی تورم افسارگسیخته و کنترل بانک هاي خصوصی ضروري است، اما متاسفانه به
دلیل تعارض منافع و اختلاف نظرها، دولت ها و مجالس گذشته حاضر به تصمیم گیري در این باره نشده اند. البته تلاش خواهد شد

 
که نظرات همه منتقدان و کارشناسان شنیده شود و اصلاحات لازم در این طرح اعمال شود. 

وي افزود: رونق کسب و کار و مانع زدایی و پشتیبانی از آن، محور بسیار مهم دیگري است که در همین راستا کلیات قانون جهش
تولید دانش بنیان تصویب شده است و طرح تسهیل صدور مجوزهاي کسب و کار، به عنوان مهمترین مانع ورود به اشتغال در این

 
زمینه در حال نهایی شدن در کمیسیون هاي تخصصی مربوطه است. 

قالیباف خاطرنشان کرد: از سوي دیگر نظارت بر اجراي تکالیف بر زمین مانده یعنی چهار قانون مهم مجلس در این خصوص، در
دستور کار جدي کمیسیون جهش تولید قرار دارد که عبارتند از: قانون اجراي سیاست هاي اصل 44، قانون بهبود مستمر فضاي

 
کسب و کار، قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر و قانون حداکثر استفاده از توان تولید. 



رئیس مجلس شوراي اسلامی در ادامه تصریح کرد: در کنار همه این اقداماتی که در حوزه اقتصاد صورت گرفته است نمایندگان
مجلس با تصویب طرح جمعیت و تعالی خانواده، در قالب اصل 85، نشان دادند که نسبت به موضوع خانواده به عنوان مهم ترین مساله
اجتماعی و فرهنگی کشور دغدغه جدي دارند که این طرح در حال طی مراحل نهایی تایید در شوراي نگهبان است. همچنین در
راستاي حمایت از خانواده در بودجه 1400 نیز تسهیلات مناسبی براي ازدواج و فرزندآوري در نظر گرفته شده است: مانند افزایش وام
ازدواج، توجه بیشتر به افراد با فرزندان بیشتر، پوشش بیمه اي براي هزینه درمان ناباروري و وام ویژه براي خانوارهاي صاحب فرزند

 
بدون مسکن. 

وي در ادامه خطاب به معظم له افزود: ما در گزارشی که در ابتداي شروع به فعالیت مجلس یازدهم به شما ارائه کردیم، خود را متعهد
کردیم که به خط بزنیم و در گوشه گوشه کشور به سراغ مسائل و مشکلات برویم. به این وعده خود عمل کردیم و در راستاي
اجراسازي قوانین ضمن مواجهه مستقیم با مردم، مشکلات آن ها را از نزدیک لمس کرده و براي حل آن ها با اشراف و انگیزه بیشتر

 
برنامه ریزي می کنیم. 

قالیباف ادامه داد: علاوه بر نمایندگان، اینجانب نیز به عنوان رئیس مجلس با همراهی روساي کمیسیون هاي مربوطه به استان هاي
محروم کشور سفر کرده ایم و با پاي کار آوردن نهاد مجلس براي حل مشکلات حوزه هاي انتخابیه، با شناسایی دقیق نظام مسائل آن

 
مناطق، مسئولین دولت را با هماهنگی ها و توافقات صورت گرفته به حرکت وا داشتیم. 

رئیس نهاد قانونگذاري یکی از مسائلی که وجهه همت مجلس یازدهم بوده است را بازگرداندن مجلس به راس امور دانست و عنوان
کرد: مطابق توصیه حضرتعالی در نقشه راه مجلس یازدهم، علاوه بر انجام وظیفه درست در زمینه ریل گذاري مناسب، حضور فعال در
مسائل مهم کشوري و بین المللی است. مجلس یازدهم تلاش کرده است در همه موضوعاتی که تبدیل به مساله مردم شده است، به

 
عنوان کمک یا ناظر وسط میدان عمل باشد. 

وي افزود: جلسات هماهنگی و پیگیري از وزارتخانه ها و سازمان هاي دولتی در زمینه بازگشت ارز صادراتی صادرکنندگان، اختلاف
اجرایی چند وزارتخانه وعدم ترخیص کالاهاي مورد نیاز مردم در گمرك، ماجراي اسفبار بی تعهدي دولت نسبت به وعده هایی که به
مردم درباره بازار سرمایه داده شده بود، مساله بیماري کرونا و مشکلات کادر درمان و واکسن کرونا و تصمیماتی که در شوراي عالی

 
هماهنگی اقتصادي گرفته می شد، از مهمترین مصادیق توجه مجلس به مسائل اصلی کشور است. 

قالیباف در ادامه با تأکید بر اینکه گام هاي آغازین مجلس را با چهار رویکرد شفاف سازي، مردمی سازي، هوشمندسازي و
کارآمدسازي براي متحول کردن و بازگرداندن مجلس به راس امور برداشته ایم، اذعان داشت: تحقق آرمان مجلس مطلوب و کارآمد،
مستلزم تحول در فرآیندها و کیفیت قانونگذاري و نظارت مطابق سند سیاست هاي کلی قانونگذاري ابلاغی حضرتعالی در سال 1398

 
است. مجلس، ان شااالله به یاري همکاران این مهم را در اسرع وقت به نتیجه نهایی خواهد رساند. 

وي ادامه داد: ما در سال هاي پیش رو تلاش خواهیم کرد مسیر تحول را با سرعت بیشتري طی کنیم تا مجلسی در تراز گام دوم
انقلاب اسلامی داشته باشیم و زمانی که مسئولیت نمایندگی مردم را به دیگران واگذار می کنیم، فاصله مجلسی که تحویل گرفتیم با

 
مجلسی که تحویل دادیم، گویاي این موفقیت باشد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی در پایان خاطرنشان کرد: همچنین اعلام می دارم ما براي همراهی با دولت آینده، ضمن حفظ استقلال
مجلس، بدون توجه به گرایش هاي سیاسی و براي حل مسائل مردم آماده هستیم. مجلس یازدهم در سال دوم خود با استفاده از
تجربه هاي گذشته، با نقاط ضعف کمتر و سرعت و دقت بیشتر، عمل خواهد کرد. امیدواریم با استعانت از خداوند متعال، یاري امام



 
عصر (عج االله تعالی فرجه الشریف) و راهنمایی هاي حکیمانه حضرتعالی، مجلسی در خور شأن مردم عزیز ایران شکل دهیم. 

شعارسال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از روزنامه همشهري ، تاریخ انتشار:6 خرداد1400، کدخبر:603887 ،
www.hamshahrionline.ir



خبر خوب درباره زندانی ها

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  284  |  تاریخ: 1400/03/06

رئیس سازمان زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی کشور گفت: 50 درصد از محکومان واجدان شرایط در زندان ها اشتغال
زایی شده اند هدف گذاري براي امسال 80 درصد است.

رئیس سازمان زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی کشور گفت: 50 درصد از محکومان واجدان شرایط در زندان ها اشتغال زایی

 
شده اند هدف گذاري براي امسال 80 درصد است. 

محمد مهدي حاج محمدي رئیس سازمان زندان ها و اقدامات تأمینی
و تربیتی کشور صبح امروز در نشست گروه هاي جهادي استان
بوشهر با اشاره به حفاظت و صیانت از زندانیان و توجه به معیشت
آنان بیان کرد: در این زمینه با تلاش گروه هاي جهادي اقدامات مهم
و موثر در شرایط کرونایی به خانواده زندانیان نیازمند انجام شده

 
است. 

رئیس سازمان زندانها و اقدامات تامینی و تربیتی کشور با بیان اینکه
مردم انتظار دارند ما زندانبانان خوبی باشیم افزود: گروه هاي جهادي

 
و مردم براي این کار می توانند به ما کمک کنند. 

او با بیان اینکه زندان بان خوب ضمن تلاش براي نجات و احیا زندانی از خانواده وي هم مراقبت می کند گفت: حفظ حقوق زندانیان و

 
پیشگیري از افزوده شدن جمعیت کیفري از موارد مهم و در اولویت است. 

رئیس سازمان زندان ها با اشاره به نقش مهم گروه هاي جهادي در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی به اشتغال زندانیان پرداخت و

 
بیان کرد: امسال به طرح هاي اشتغال زایی و حمایت از خانواده زندانیان توجه ویژه اي شده است. 

حاج محمدي با بیان اینکه با زندانی شدن سرپرست خانواده، خانواده زندانی در معرض لغزش قرار می گیرند عنوان کرد: اگر یک

 
زندانی احیا، ولی خانواده او فراموش شود موفق نیستیم. 

او به اجرا پویش «پنجره فولاد» براي حمایت از خانواده زندانیان پرداخت و بیان کرد: پویش پنجره فولاد با هدف حمایت از خانواده
زندانیان و حل مشکلات آنان راه اندازي شده که در گام نخست کارکنان سازمان زندان ها پیش قدم شدند که به عشق امام رضا (ع)

 
ماهانه مبلغ 8 هزار تومان به قصد حمایت از خانواده زندانیان پرداخت می کنند. 

رئیس سازمان زندان ها با بیان اینکه اکنون 50 درصد از محکومان واجدان شرایط در زندان ها اشتغال زایی شده اند گفت: هدف
گذاري سازمان زندان ها امسال براي اشتغال 80 درصد محکومان واجدان شرایط است که براي تحقق این هدف بخش خصوصی می



 
تواند کمک و مشارکت کند. 

تاج زاده افزود: ایجاد سامانه حمایت شناسایی خانواده زندانیان نیازمند، می تواند ما را در مراقبت به موقع و به هنگام از خانواده زندانی

 
کمک کند. 

او فلسفه راه اندازي این سامانه را شناسایی خانواده زندانی و ثبت نام آنان دانست و گفت: تاکنون 25 هزار خانواده زندانی نیازمند
شناسایی و مشخصات آن ها ثبت شده است.



چرا دکتر محسن رضایی ؟

منبع: تابناكشماره خبر:  285  |  تاریخ: 1400/03/06

 
چرا دکتر محسن رضایی ؟ 

یکی از ابتکارات دکتر رضایی استفاده از سامانه مردم یار است طبق طرح اجراي سامانه مردم یار تمام ایرانیان می توانند بوسیله این
سامانه از دورترین نقطه ایران تا قلب پایتخت با دولت ارتباط بی واسطه برقرار کنند اجراي این طرح می تواند بر افزایش شفافیت بین

 
مردم و مسئولین کمک کند. 

به گزارش تابناك مازندران، ایران اسلامی بعد از انقلاب اسلامی با چالش هاي جدي اي در مباحث اقتصادي روبرو شد لذا برخی
فرماندهان جنگ نظامی با مشاهده وضعیت موجود و پیش بینی وضعیتی که در آینده اقتصاد کشور با آن روبرو خواهد شد از کسوت
رزم بیرون آمدند و وارد عرصه هاي اقتصادي و سیاسی شدند؛ البته این تغییر عرصه، زمانی اتفاق افتاد که خیال این فرماندهان که در
راس آن دکتر محسن رضایی قرار داشت از آینده امنیتی کشور راحت شد؛ اقدامات سرلشگر محسن رضایی در مدیریت 16 ساله سپاه
پاسداران انقلاب اسلامی با تحولات عظیم در سازمان رزم سپاه و وارد کردن آن به عرصه هاي سازندگی، اقتصادي، فرهنگی و عرصه
هاي مورد نیاز جامعه نشان استعداد بالاي ایشان در سایر زمینه هاي مدیریتی است و سند زنده تحول گرا بودن سردار در مدیدیت

 
جامعه می باشند. 

شاید براي یک نیروي جهادي و انقلابی که علم و دانش حل مشکلات به روز کشور یعنی اقتصاد را هم دارد ناکارآمدي بزرگترین
دشمن باشد؛ تفکرات اقتصادي او براي مدیریت کشور می تواند جامعه امروز ایران را از تنگناهایی که امروز در آن قرار گرفته ایم نجات

 
دهد که به بررسی برخی از تفکرات وي می پردازیم. 

دکتر محسن رضایی بر اقتصاد روستا محور معتقد است و اعتقاد دارد توسعه را باید از روستاها شروع کرد چرا که زیربناي توسعه در

 
شهرها روستا ها هستند او برنامه دارد که روستاها را به مرکز تولید و رونق تبدیل کند. 

یکی از ابتکارات دکتر رضایی استفاده از سامانه مردم یار است طبق طرح اجراي سامانه مردم یار تمام ایرانیان می توانند بوسیله این
سامانه از دورترین نقطه ایران تا قلب پایتخت با دولت ارتباط بی واسطه برقرار کنند اجراي این طرح می تواند بر افزایش شفافیت بین

 
مردم و مسئولین کمک کند. 

نگاه تعامل گرایانه دکتر محسن رضایی به شرق و غرب بر اساس منافع مشترك از دیگر نقاط قوت دولتی است که با حضور ایشان
شکل می گیرد جایی که معیشت مردم به صورت کورکورانه و با نگاه حزبی به شرق و غرب گره زده نخواهد شد و ایران با هر کشوري

 
که بتواند با آن منفعتی داشته باشد تعامل مثبت خواهد داشت. 

اعتقاد راسخ محسن رضایی به جوانان نیز می تواند کارگشاي بسیاري از مشکلات مردم باشد او همانطور که در دفاع مقدس نیز با
انتصاب فرماندهان کم سن و سال ارادتش را به جوانان نشان داده است باري دیگر می خواهد با اعتماد به جوانان 27 سال تا 37 سال

 
طبق گفته خودش روحیه جوانی را به پیکره ي پیر اداره کشور تزریق کند. 



ایده ي جالب دیگر محسن رضایی تعریف کردن خانه داري به عنوان شغل براي بانوان و پرداخت حقوق به آنها است که می تواند
مشکل بسیاري از زنان سرپرست خانوار را حل کند و آن ها مجبور نباشند ساعاتی که باید در منزل به تربیت منزل اختصاص دهند را

 
به کار در بیرون از منزل مشغول شوند. 

از ایده هاي خوب محسن رضایی اعتقاد او به اقتصاد ایالتی است محسن رضایی که خود دکتري اقتصاد دارد معتقد است کشور را می
توان به ایالت هاي اقتصادي تقسیم بندي کرد و بر این اساس از درآمد هاي حاصل از هر استان براي توسعه در خود استان استفاده
می شود چرا که هیچ استان بدون مزیتی در کشور وجود تدارد و هر استانی هم اکنون درآمدهاي خاصی دارد که به پایتخت ارسال و
در پایتخت براي آن تصمیم گیري می شود به طوري که استان هرمزگان که پنجمین استان درآمد زا در کشور است حتی از
درآمدهاي خود نیز سهم ناچیزي دارد، طرح ایالت هاي اقتصادي می تواند تمرکز گرایی را از بین ببرد و موجب ایجاد توازن در توزیع

 
ثروت بین استان هاي کشور شکد. 

پرداخت یارانه سبز به کشاورزان و تحت پوشش قرار دادن تمام روستاییان با بیمه روستایی می تواند روستا را محلی امن و پر رونق
براي زندگی تبدیل کند و از طرفی موجب توسعه کشاورزي و افزایش خودکفایی کشور در تولیدات کشاورزي شود که دکتر محسن
رضایی به دنبال اجراي آن در کشور است از طرفی اعتقاد وي به خرید تضمینی محصولات کشاورزي آن هم هم تراز با قیمت جهانی

 
محصولات می تواند نوید رونق اقتصادي در دولت او براي کشاورزان عزیز را داشته باشد. 

از دیگر طرح هاي محسن رضایی در نظر گرفتن بیمه بیکاري براي فارغ التحصیلان کشور تا زمان پیداکردن شغل است این موضوع
هم می تواند تا حدودي مشکل اشتغال را حل کند و هم بسیاري از افراد را که بخاطر مسائل معیشتی از تحصیل باز می مانند به

 
کسب علم دانش ترغیب کند. 

تحول در نظام آموزش و پرورش از یادگیري حافظه محور به به مهارت افزایی، اهتمام بر افزایش حقوق کارگران متناسب با تورم ،
خارج کردن استانهاي مرزي از حالت امنیتی به حالت اقتصادیو تشکیل با اتحادیه اقتصادي،تجاري و بازرگانی با 25 کشور منطقه از

 
دیگر برنامه هاي دکتر محسن رضایی است که می تواند مشکلات جامعه امروز ما را ریشه کن کند. 

دکتر مریم پاسالار



شاهین بال عقاب را چید!/امید مهابادي زنده شد

منبع: فرتاك نیوزشماره خبر:  286  |  تاریخ: 1400/03/06
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تیم فوتبال شاهین بوشهر موفق شد از سد چوکا تالش عبور کند.

به گزارش فرتاك نیوز، درهفته بیست و پنجم رقابت هاي لیگ
دسته یک تیم هاي چوکا تالش و شاهین بوشهر به مصاف
بکدیگر رفتند که در پایان شاگردان مهابادي با دو گل حسین

 
نخود کار پیروز میدان شد. 

شاهین با این پیروزي با کسب 38 امتیاز در رتبه هشتم جدول

 
قرار گرفت و چوکا هم با 25 امتیاز در رتبه شانزدهم باقی ماند. 

 
براي ورود به کانال تلگرام فرتاك نیوز کلیک کنید. 

 
آنچه دیگران میخوانند جلیلی: براي چهار موضوع مهم، اشتغال، گرانی، مسکن و مبارزه با تحریم ها برنامه دارم 

 
دختر سرطانی افغان همه را در کنکور شوکه کرد/ انگیزه او چه بود؟ 

 
لیلا اوتادي از تجاوز کثیف پدر بابک خرمدین پرده برداشت! / او به دختران دانشجوي بابک تجاوز کرده است + سند 

 
اصلی ترین دلیل کاهش میل جنسی در آقایان 

 
صحنه دلخراش وقوع قتل شهرك پردیس/ توضیحات بازپرس در حضور قاتل/ فیلم+18 

 
مهدي قائدي درآغوش یک دختر زیبا + عکس لورفته 

 
افت 64هزار واحدي شاخص بورس در اردیبهشت 1400 

 
راز قتل خونین فاش شد / اختلاف ملکی عامل قتل مرده ایذه اي 

 
حتما بخوانید لیلا اوتادي از تجاوز کثیف پدر بابک خرمدین پرده برداشت! / او به دختران دانشجوي بابک تجاوز کرده است + سند 

 
دومین محموله واکسن کروناي کوواکس وارد ایران شد 

 
قتل بابک خرمدین کارگردان سینما در اکباتان / جسد را پدر و مادرش به سطل زباله انداختند + عکس 

 
همخوابی شیطانی دختر تهرانی با مرد متاهل / آرمیتا سقط جنین کرد+ عکس 

 
مجید ملک زاده بر اثر کرونا درگذشت + عکس 



 
لینک کوتاه 

شاهین بوشهر چوکا تالش



رویداد گنج با محوریت کم آبی در اصفهان برگزار شد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  287  |  تاریخ: 1400/03/06

اصفهان- دومین رویداد گنج (گروه هاي ناب جهادي) با موضوع کم آبی با حمایت بنیاد علوي و بسیج سازندگی امروز در
اصفهان برگزار شد.

اصفهان- دومین رویداد گنج (گروه هاي ناب جهادي) با
موضوع کم آبی با حمایت بنیاد علوي و بسیج سازندگی

 
امروز در اصفهان برگزار شد. 

به گزارش خبرنگار مهر، دومین رویداد گنج فعالان مردمی
و جهادي ویژه گروه هاي متمرکز بر منطقه اصفهان و
چهارمحال و بختیاري و طرح هاي مسئله محور در حوزه
محرومیت زدایی با موضوع کم آبی توسط بنیاد علوي و
سازمان بسیج سازندگی اصفهان امروز - پنجشنبه 6

 
خرداد- در اصفهان برگزار شد. 

بیش از 200 گروه جهادي طرح هاي محرومیت زدایی در حوزه هاي عمرانی، اشتغال، حاشیه شهر و آسیب هاي اجتماعی، سلامت،
آموزشی و تبلیغی با موضوع کم آبی را به دبیرخانه دومین رویداد گنج ارائه کردند که از این تعداد حدود 90 گروه با کسب امتیاز لازم

 
در رویداد امروز حضور یافتند. 

 
حضور گروه هاي جهادي در مناطق براي حل مسائل بسیار اهمیت دارد 

سرهنگ حسن عجمی، رئیس سازمان بسیج سازندگی اصفهان در حاشیه این مراسم در گفت وگو با خبرنگار مهر با بیان اینکه حرکت
بسیار خوبی با هماهنگی بنیاد علوي و مجموعه گروه هاي جهادي در کشور در حال انجام است، اظهار داشت: وفاق و همدلی که بین

 
بنیاد علوي کشور، بنیاد مستضعفان و بسیج سازندگی ایجاد شده، قابل تقدیر است. 

وي با بیان اینکه رویدادي که امروز در اصفهان برگزار شد اتفاق بسیار خوبی بود زیرا می توان مسائلی که در استان اصفهان وجود دارد
به کمک گروه هاي جهادي رفع کرد، افزود: حُسن گروه هاي جهادي این است که در مناطق حضور پیدا کرده و مسائل و مشکلات را

 
با رگ و پوستشان درك کردند. 

رئیس سازمان بسیج سازندگی اصفهان خاطرنشان کرد: مسائلی که در برخی مناطق وجود دارد و طرح هایی که توسط گروه هاي
جهادي ارائه می شود با حمایت بنیاد علوي و همکاري بسیج سازندگی بررسی و از آن ها دفاع می شود تا انشااالله بتوانیم از کمک هاي

 
بنیاد علوي براي حل مسائل استفاده کنیم و کمک ها به افرادي داده خواهد شد که مشکلات را پیدا کردند. 

سرهنگ عجمی با بیان اینکه حضور گروه هاي جهادي در مناطق براي حل مسائل بسیار اهمیت دارد، ابراز داشت: این گروه ها با



خدمت خالصانه و ایثارگري که دارند با حمایت بنیاد علوي براي حل مشکلات ورود خواهند کرد و با استفاده از ظرفیت بنیاد گام

 
مؤثري در راستاي خدمت رسانی به مناطق محروم برداشته خواهد شد. 

 
براي مبارزه با کم آبی باید اصلاح الگوهاي کشت را داشته باشیم 

وي با بیان اینکه گروه هاي جهادي اصفهان زیر مجموعه مجمع جهادي استان و شوراي جهادي شهرستان ها فعالیت می کنند، اظهار
داشت: کم آبی یکی از مشکلات استان اصفهان بوده و این استان به واسطه خشکی زاینده رود و کاهش بارندگی با کمبود آب رو به رو

 
است از این رو براي مبارزه با کم آبی باید اصلاح الگوهاي کشت را داشته باشیم و موضوعات آبرسانی را دنبال کنیم. 

رئیس سازمان جهاد سازندگی اصفهان افزود: براي مثال اگر به روش هاي سنتی آبرسانی می شود پرت (هدررفت) آب بسیار زیاد است
اما امروزه روش هاي جدیدي در این زمینه وجود دارد که با حمایت و پشتیبانی می توان به حل مشکلات آب در سطح استان کمک

 
کرد. 

 
ارائه طرح 200 گروه جهادي براي حل بحران آب 

همچنین محمد رضایی دبیر رویداد گنج منطقه اصفهان در این مراسم در گفت وگو با خبرنگار مهر اظهار داشت: رویداد گنج دومین
برنامه در سطح کشور بوده که هم اکنون در منطقه اصفهان و چهارمحال و بختیاري حال برگزاري است، این رویداد پیش تر در مشهد

 
برگزار شده بود. 

وي ادامه داد: هدف این رویداد حمایت بنیاد علوي از گروه هاي جهادي کشور است که در قالب آن مجموعه گروه هاي جهادي فعال

 
که براي محرومیت زدایی در حواشی شهرها و روستاها برنامه دارند، طرح هاي خود را اعلام می کنند. 

دبیر رویداد گنج منطقه اصفهان ادامه داد: این طرح ها بررسی شده و در نهایت براي اجرا حمایت خواهند شد. از 10 روز گذشته که
براي این رویداد فراخوان شد بیش از 200 گروه جهادي طرح هاي خود را اعلام کردند که حدود 80 گروه موفق شدند امروز بصورت

 
حضوري شرکت کنند و حدود 40 درصد این طرح هاي ارائه شده از سوي بانوان بوده است. 

رضایی خاطرنشان کرد: طرح هاي این گروه ها به لحاظ ساختاري و سازمانی آمادگی لازم را داشته و امتیازات لازم را براي حضور در
این رویداد کسب کرده اند، مابقی طرح ها نیز که به این دوره راه نیافتند از دایره برنامه ها و حمایت هاي بنیاد حذف نمی شوند و آنها

 
نیز در هفته هاي آینده بررسی شده و با رفع نواقص از سوي بنیاد علوي حمایت خواهند شد. 

 
50 درصد طرح هاي ارائه شده به صورت مالی و تسهیلاتی حمایت می شود 

وي با بیان اینکه بالاي 50 درصد طرح هاي ارائه شده به صورت مالی و تسهیلاتی حمایت خواهند شد، ابراز داشت: در رویداد گنج که
مخفف (گروه هاي ناب جهادي) طرحی هایی که در راستاي محرومیت زدایی و آبادانی کشور در حوزه آموزشی، عمرانی، اشتغال زایی

 
و آسیب شناسی اجتماعی، حاشیه شهر جمع آوري شده است اما این رویداد به موضوع کم آبی نگاهی ویژه دارد. 

دبیر رویداد گنج منطقه اصفهان، ادامه داد: استان اصفهان درگیر معضل آب است و این مفصل آنقدر جدي شده که از مشکلات
کشاورزي به تأمین شرب رسیده است که بخشی از این مشکلات امروز مدیریتی بوده و در دهه هاي اخیر در این باره فکر اساسی



 
نشده است. 

رضایی افزود: موضوع آب در رویداد گنج به صورت ویژه بررسی می شود و گروه هاي جهادي در طرح هاي خود به این مسئله و تبعات

 
آن از جمله اشتغال و مهاجرت می پردازند و طرح هایی را با محور آب ارائه می کنند. 

رضایی به طرح هایی که گروه هاي جهادي تاکنون در حوزه آب اجرا کردند، اشاره کرد و گفت: این طرح ها مربوط به مجموعه ها و
مشاغلی بوده که با آب فعالیت می کردند؛ براي مثال در حوزه کشاورزي مدل آبیاري و الگوي کشتشان تغییر کرده که این ها با
مشاوره و کارشناسی گروه هاي جهادي بین کشاورزان و طرح هاي عملیاتی مانند احداث بندهاي خاکی آبخیزداري، کمک هاي یدي،

 
مالی و مشاوره اي انجام شده و حتی برخی طرح ها به سمت و سوي صنعتی شدن حرکت می کند. 

به گزارش خبرنگار مهر، در پایان امروز طرح هاي هفت تیم برگزیده شدند این طرح ها در حوزه آموزش، کارآفرینی و توانمند سازي
زنان، ایجاد اشتغال و رونق تولید و خدمات رسانی بودند.



پیش بینی تلخ علی ربیعی: به سیاست رفاهی صدقه اي بازگشت خواهیم کرد

منبع: قرن نوشماره خبر:  288  |  تاریخ: 1400/03/06

سخنگوي دولت گفت: پیش بینی می کنم که در آینده
سیاسی ایران و به طور غلیظی در چهار سال آینده به
سیاست رفاهی صدقه اي بازگشت خواهیم کرد و این
سیاست به طور جدي در نیمه دوم 1400 و 1401 دنبال

 
خواهد شد. 

علی ربیعی در اختتامیه همایش ملی «ایران 14: رفاه و
تأمین اجتماعی» که به همت موسسه عالی پژوهش تأمین
اجتماعی برگزار شد، با بیان این که مسئله سیاست رفاهی

در کشورهاي توسعه یافته و در کشورهاي در حال گذار از تفاوت هاي بنیادین برخوردار است گفت: سیاست رفاهی در کشورهاي

 
درحال گذار که ایران هم از جمله آن هاست ابعاد مختلفی دارد و داراي پیچیدگی هاي خاصی است. 

وي افزود: ابتداي شکل گیري نظام رفاهی در کشورهاي توسعه یافته مقابله با سوسیالیسم رو به رشد در اروپا و اولین جرقه هاي رشد
نظریه هاي بیسمارکی است. در همان دوران به نحوي نظریه اولیه تامین اجتماعی، نه به عنوان یک نظریه انسان دوستانه بلکه بر

 
اساس نظریه ایجاد ثبات شکل می گیرد و نظریه رفاه بخشی از نظریه ثبات در نظام سرمایه داري است. 

وي با بیان این که در ادامه کشورهاي توسعه یافته از این مرحله تاریخی عبور می کنند و سیاست رفاهی به منزله بخشی از اداره و
حکمرانی جامعه مورد تنازع گروه هاي فکري مختلف قرار می گیرد و یک سیر تطور سیاست هاي رفاهی را در کشورهاي در حال
توسعه می بینیم گفت: در کشورهاي در حال گذار از نظر تاریخی هنوز مرحله ثبات طی می شود منتها این بار نه در مقابل یک نظریه
مارکسیستی شالوده شکن، بلکه در کشورهاي در حال گذار نظریه رفاه را از چند جنبه مدنظر قرار می دهیم که یکی بحث ثبات است.

وزیر سابق رفاه و رئیس مرکز بررسی هاي استراتژیک ریاست جمهوري ادامه داد: حکمرانی در کشورهاي جهان سوم براي ایجاد ثبات
و امنیت خودش نیازمند نظریه رفاهی است. وجه دیگر وجه کنش هاي سیاسی است یعنی بخشی از نظریه هاي رفاهی در کشورهاي
در حال گذار از جمله در کشور ما مبتنی بر بی سامانی سیاسی و رقابت در بی سامانی سیاسی است. در کشورهایی که بی سامانی
سیاسی وجود دارد و ما هم از این دسته هستیم چالش ها و رقابت هاي سیاسی هم در این حوزه قرار می گیرد. در واقع سیاست

 
رفاهی به عنوان کنش سیاسی درنظر گرفته می شود. 

وي با تاکید بر اینکه «مهم است که بدانیم از چه منظري به سیاست رفاهی بنگریم؛ آیا از منظر امنیت می نگریم یا از منظر یک کنش
سیاسی؟ » گفت: آنچه باید ابتدا در سیاست گذاري رفاهی مشخص شود این است که بدانیم سیاست گذاري رفاهی بخشی از توسعه و

 
رشد جامعه و دیدگاه هاي عدالت گونه در دل نظریه هاي توسعه است. 



ربیعی افزود: به طور کلی وقتی سیاست رفاهی را به عنوان یک سیاست عدالت نگر می بینید که لازمه سیاست هاي توسعه و حتی
مقوم آن است، زاویه نگاهی است که حقوق و حق جامعه و بخشی از سیاست گذاري توسعه محسوب می شود. این جایگاه، جایگاه
ورود درست به سیاست هاي رفاهی است. باید بپذیریم که منهاي سیاست هاي رفاهی، اداره جوامع ممکن نیست و توسعه ها، توسعه

 
هاي مصیبت باري خواهند بود. 

وزیر سابق رفاه و رئیس مرکز بررسی هاي استراتژیک ریاست جمهوري در ادامه به تبیین پیشینه سیاست گذاري رفاهی در ایران در
سه دوره پرداخت و گفت: یک دوره، دوره اوایل انقلاب است که نمی توان گفت در آن دوره دیدگاه و نظریه خاصی وجود داشته است؛
ریشه انقلاب، عدالت بوده است و اساسا همه دیدگاه ها و نظریه ها در دل نظریه انقلاب حل شده بود. یک گرایش عمومی هم وجود
داشته که رسیدگی به مستضعفان است ولی حاوي برنامه و سیاست عملی نیست و یک آرمان است. سیاست هاي رفاهی در اوایل

 
انقلاب بیشتر آرمان است. 

وي افزود: در دوران بعد از جنگ، جامعه مطالبه گر می شود و با نوعی سیاست رفاهی تور مواجه هستیم. نمیخواهم اسمش را سیاست
رفاهی جبرانی بگذارم ولی لفظ تور را مخصوصا به کار می برم. این تعبیر را از رئیس سازمان برنامه وقت، وام گرفته ام به این معنا که

 
عده اي از کشتی توسعه به بیرون پرتاب شده بودند که قرار بود تور پهن کنیم و آنها را بگیریم. 

ربیعی با بیان اینکه «در دوره بعد، به سیاست رفاهی صدقه اي می رسیم» عنوان کرد: در این دوره منزلت مردم را نگاه نمیکنیم بلکه
تقویت سفره مردم سیاست رفاهی جدي می شود که هنوز هم کاربرد دارد و پیش بینی می کنم که در آینده سیاسی ایران و به طور
غلیظی در چهار سال آینده به سیاست رفاهی صدقه اي بازگشت خواهیم کرد و این سیاست به طور جدي در نیمه دوم 1400 و

 
1401 دنبال خواهد شد. 

وي با طرح این پرسش که چه سیاست رفاهی را مطلوب می دانیم؟ گفت: سیاست رفاهی مبتنی بر دیدگاه ایجاد عدالت اجتماعی و
برقراري فرصت برابر براي همه ایرانیان که باید منجر به توانمند کردن همه مردم شود مدنظر است. البته یک جدال نظري بود. آنچه
امروز لازم است دنبال کنیم سیاست رفاهی مبتنی بر توانمندسازي است و در این مسیر باید سیاست گذاري چندبعدي را دنبال کنیم
و آن را در کنار سیاست هاي رشد کشور ببینیم. توسعه را باید طوري تعریف کنیم که رشد و رفاه هر دو در آن دیده شوند.ر عین حال

 
ما نمیتوانیم در کشورهاي در حال گذار، ثبات را درنظر نگیریم. 

وزیر سابق رفاه و رئیس مرکز بررسی هاي استراتژیک ریاست جمهوري افزود: چون سیاست هاي رفاهی توانمندساز دراز مدت هستند
دولت ها ناچار می شوند به سیاست هاي رفاهی ثبات ساز برگردند. اشکالی وجود ندارد اما باید آگاهانه بدانیم که سیاست رفاهی را تا

 
چه اندازه در جهت اصلاحات ساختاري جلو ببریم ولی توانمندسازي را هم فراموش نکنیم. 

وي با تاکید بر این که «الزامات سیاست رفاهی که مدنظر من است رشد فراگیر، اشتغال فراگیر و توانمندکردن است» اظهار کرد: رفاه،
توسعه و ثبات سه ضلعی هستند که نیاز داریم. رشد و رفاه باید ذیل توسعه تعریف شوند. دادن فرصت برابر اجتماعی و توزیع عدالت

 
در دراز مدت از ناامنی جلوگیري می کند. 

ربیعی تصریح کرد: سیاست صدقه اي، شیرین است و جامعه به لایک و هورا می رسد. متاسفانه جامعه ما به شدت جامعه لایکی و
هورایی شده است. هورایی بودیم، لایکی هم شده ایم. ما نیاز داریم که این سه ضلع رفاه، توسعه و ثبات را جلو ببریم. سیاست رفاهی
پیچیده است زیرا ذینفعان متعدد دارد و سیاست رفاهی نمی تواند بخشنامه اي باشد. سیاست رفاهی صدقه اي که فرق می کند و پول

 
پاشی است. 



وي با بیان این که «دومین مسئله ما روش اجراي سیاست است» اظهار کرد: در حوزه سیاست گذاري رفاهی، تشخیص مسئله یک
مولفه بسیار بنیادین است. شناخت مسئله شرط اساسی است و اولین گام آن برخورداري از یک پایگاه اطلاعات است. هیچ سیاست
رفاهی بدون پایگاه اطلاعاتی جلو نمی رود. زحمت زیادي براي پایگاه اطلاعات رفاه ایرانیان کشیده شد و هنوز هم مقاومت هایی وجود

 
دارد و نگرانم از مرداد امسال این پایگاه که این همه برایش زحمت کشیدیم دیگر دیده نشود. 

ربیعی افزود: میان ساخت و ساز و سازوکار تفاوت وجود دارد. پروژه هاي فنسی و اجتماعی با همدیگر متفاوت هستند. در میدان
انقلاب فنس میکشید و یک تندیس بالا می آید، در بیابان فنس می کشید و یک موشک شلیک می شود اما سیاست هاي اجتماعی
سیاست فنسی نیستند و دشوار و سخت است و ذینفعان متعدد دارد که باید رشد کنند. سیاست رفاهی صدقه اي، سیاست فنسی

 
است. هیچ سیاست رفاهی را بدون درگیرکردن نخبگان سیاست گذاري و جامعه مخاطب نمیتوانیم به جلو ببریم. 

وزیر سابق رفاه و رئیس مرکز بررسی هاي استراتژیک ریاست جمهوري با بیان اینکه با حرف هایی که الان در انتخابات می شنوم و
انتخابات کم فروغی که خواهیم داشت یک نگرانی دارم گفت: ناچار به اتخاذ سیاست هاي رفاهی صدقه اي براي جبران نارضایتی
خواهند بود. معتقدم که در مباحث اجتماعی گشایش هایی ایجاد و سیاست هاي رفاهی صدقه اي به شدت گسترش می یابد. زیرا

 
سیاست رفاهی توانمندساز نیازمند نیازمند سرمایه اجتماعی بالا و اعتماد به این نوع سیاست هاست. 

منبع: خبرگزاري ایسنا



تولیدفناوانه و ایجاد اشتغال اولویت رئیس جمهور آینده

منبع: اکو نیوزشماره خبر:  289  |  تاریخ: 1400/03/06

یک کارشناس اقتصادي با بیان اینکه کاندیداهاي ریاست جمهوري باید تولید فناورانه و ایجاد اشتغال از این طریق را در
اولویت قرار دهند، گفت: در شرایط کنونی، کاندیداهایی که قصد کنترل سودهاي دلالان و حمایت از تولید را دارند، می توانند

چشم انداز امید بخشی از آینده منتقل کنند.

اختصاصی اکونیوز/ تولیدفناوانه و ایجاد اشتغال اولویت
رئیس جمهور آینده اقتصاد ایران: یک کارشناس اقتصادي
با بیان اینکه کاندیداهاي ریاست جمهوري باید تولید
فناورانه و ایجاد اشتغال از این طریق را در اولویت قرار
دهند، گفت: در شرایط کنونی، کاندیداهایی که قصد
کنترل سودهاي دلالان و حمایت از تولید را دارند، می

 
توانند چشم انداز امید بخشی از آینده منتقل کنند.  

به گزارش خبرگزاري اقتصادایران ، علی دینی ترکمان در نشست موسسه مطالعات دین و اقتصاد با موضوع دولت پارادوکسیکال،
انباشت نامولد، تشدید بحران هاي اقتصادي و اجتماعی اظهارکرد: اولین مشخصه نظام اقتصاد سیاسی ایران رشد اقتصادي پایین و

 
ناپایدار است که موجب شده تا اقتصاد درگیر بحران اقتصاد ساختاري، رکود تورمی، نرخ بیکاري و تورم بالا شود.  

وي افزود: بحران دیگر در اقتصاد ایران، فقر و محرومیت اجتماعی است که در چند سال اخیر، طبقه متوسط در ایران کوچک تر شده

 
و به خط فقر نزدیک شده است.  

 
چگونه دولت توسعه گرا می شود؟  

این کارشناس اقتصادي ضمن بیان سایر بحران هاي اجتماعی و اقتصادي موجود در کشور، ادامه داد: آخرین گزارش ها بیانگر این

 
است که ایرانی ها بیشترین خریدار خانه و سرمایه گذار در ترکیه هستند که این امر بر تراز پرداخت ها و بازار ارز تاثیر می گذارد.  

دینی ترکمان دولت پارادوکسیکال را ویژگی بارز نظام اقتصاد سیاسی ایران دانست و گفت: این موضوع ربطی به شر مطلق بودن دولت
ندارد. براي کوچک سازي دولت باید از هزینه ها در حوزه هاي آموزش و پرورش، بهداشت و درمان کاسته شود. در این زمینه، مساله
وجود دستگاه هاي متعدد بودجه خوار است که باید تعداد آن ها تعدیل شود تا بخشی از منابع آزاد و صرف پروژه هاي عمرانی شود

 
که مسیر دولت توسعه گرا باز شود. 

 
راه نجات براي اقتصاد ایران  

در ادامه این نشست، فرشاد مومنی گفت: منظور از دولت پارادوکسیکال این است که هم می تواند مهم ترین نیروي محرکه تولید باشد
و هم می تواند مهم ترین عامل اضمحلال تولید باشد. زمانی که تولید فناورانه مورد اهمیت قرار نگیرد، آن کشور با انواع بحران هاي



 
اجتماعی و اقتصادي مواجه می شود.  

وي افزود: در شرایط کنونی اگر کاندیداهاي ریاست جمهوري بر اشتغال مولد و از بین بردن فقر از این طریق تاکید کردند، معلوم می

 
شود که آن ها قصد خدمت به کشور را دارند.  

طبق گفته این تحللیگر اقتصادي، تنها راه نجات براي اقتصاد ایران شناسایی کانون اصلی بحران است که آن پشت کردن به تولید

 
فناورانه و اهتمام غیرمتعارف به دامن زدن به مناسبات رانتی است.  

 
تورم، ضعف تولید می آورد  

مومنی ادامه داد: با بی اعتنایی به تولید، حادترین وضعیت ها از نظر فقر در مناطق مرزي کشور رخ می دهد که نشان از بحران هاي

 
کوچک و بزرگ دارد.  

این کارشناس اقتصادي با بیان اینکه طی 50 سال گذشته در ایران 47 سال تورم دو رقمی تجربه شده است، گفت: کسري مالی دولت

 
به این دلیل تورم زا می شود که از آن براي تولید استفاده نکرده و مهم ترین ویژگی تورم، ضعف تولید و بهره وري است.  

 
دلالان فولاد 20 برابر تولیدکنندگان سود می کنند 

وي با بیان اینکه دلالان فولاد 20 برابر بیشتر از تولیدکنندگان سود می برند، بیان کرد: راه نجات ایران از مسیر تولید فناورانه محقق
می شود که باید هزینه فرصت مفت خوارگان را بالا برد. در شرایط کنونی، کاندیداهایی که کنترل سودهاي دلالان و حمایت از تولید

 
را در اولویت قرار داده اند، می توانند چشم انداز امید بخشی از آینده منتقل کنند.  

مومنی در پایان سخنانش مطرح کرد که زمانی که به تولید پشت کنیم محال است که فقر از بین برود و باید بازنگري جدي در
تخصیص دلارهاي نفتی صورت گیرد تا خلاقیت و تولید در اولویت قرار گیرد که این امر با اصلاح توزیع قدرت محقق می شود.



باید اهرم فشار دشمن را براي همیشه بی اثر کنیم

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  290  |  تاریخ: 1400/03/06

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت: باید اهرم فشار دشمن را براي همیشه بی اثر کنیم و نباید اقتصاد ما
شرطی شود.

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري گفت:
باید اهرم فشار دشمن را براي همیشه بی اثر کنیم و نباید

 
اقتصاد ما شرطی شود. 

به گزارش خبرگزاري مهر، سعید جلیلی نامزد سیزدهمین
دوره انتخابات ریاست جمهوري پس از ضبط برنامه
رادیویی، اظهار داشت: اگر دولتی می خواهد مصالح واقعی
مردم را در نظر گیرد، باید حتماً برنامه جامعی در این باره

 
داشته باشد. 

وي بیان کرد: تورم باید به گونه اي حل شود که منجر به رکود نشود و از سوي دیگر اشتغال هم ایجاد کند. همچنین اشتغال هم باید

 
به گونه اي انجام شود که مردم احساس نکنند که معطل چند کشور خارجی می شوند و اقتصاد مقاومتی به همین معناست. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري تصریح کرد: این کار مستلزم آن است که یک برنامه جامع اقتصادي وجود داشته
باشد که یک بخش آن تعامل گسترده و سازنده با کشورهاي خارجی است و شما زمانی می توانید اقتصاد را فعال کنید که بتوانید

 
تبادلات اقتصادي جدي داشته باشید. 

جلیلی ادامه داد: اگر دشمنان از اهرم فشار اقتصادي علیه ما استفاده می کنند، ما باید اهرم فشار را براي همیشه بی اثر کنیم. نباید
اینگونه باشد که آنان براي مقطعی بگویند که اگر شما فلان کار را انجام دهید، ما هم 120 روز فلان فشار را اعمال نخواهیم کرد که

 
اگر این چنین شود، بعد از 120 روز دوباره اقتصاد ما شرطی می شود. 

وي گفت: بر این اساس باید مجموعه اي از مناسبات، رفتارها و برنامه ها وجود داشته باشد که حاصل آن اصلاح اقتصاد باشد. ما براي
این کار مجموعه اي از برنامه ها را تهیه کردیم که حاصلش این است که نه تنها کشور اداره می شود، بلکه کشور جهش هم پیدا می

 
کند. 

نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري تاکید کرد: البته لازمه این کار یک جهاد بزرگ همگانی است و قبل از همه
مسئولان باید در این زمینه پیشگام باشند.



به سیاست رفاهی صدقه اي باز می گردیم | جامعه به شدت لایکی و هورایی

شده است

منبع: دیار میرزاشماره خبر:  291  |  تاریخ: 1400/03/06

سخنگوي دولت گفت: پیش بینی می کنم که در آینده سیاسی ایران و به طور غلیظی در چهار سال آینده به سیاست رفاهی
صدقه اي بازگشت خواهیم کرد و این سیاست به طور جدي در نیمه دوم 1400 و 1401 دنبال خواهد شد. The post به

... appeared first on سیاست رفاهی صدقه اي باز می گردیم | جامعه به شدت لایکی و هورایی شده است

سخنگوي دولت گفت: پیش بینی می کنم که در آینده سیاسی ایران و به طور غلیظی در چهار سال آینده به سیاست رفاهی صدقه

 
اي بازگشت خواهیم کرد و این سیاست به طور جدي در نیمه دوم 1400 و 1401 دنبال خواهد شد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا به نقل از ایسنا، علی ربیعی در اختتامیه همایش ملی «ایران 14: رفاه و تأمین اجتماعی» که
به همت موسسه عالی پژوهش تأمین اجتماعی برگزار شد، با بیان این که مسئله سیاست رفاهی در کشورهاي توسعه یافته و در
کشورهاي در حال گذار از تفاوت هاي بنیادین برخوردار است گفت: سیاست رفاهی در کشورهاي درحال گذار که ایران هم از جمله

 
آن هاست ابعاد مختلفی دارد و داراي پیچیدگی هاي خاصی است. 

وي افزود: ابتداي شکل گیري نظام رفاهی در کشورهاي توسعه یافته مقابله با سوسیالیسم رو به رشد در اروپا و اولین جرقه هاي رشد
نظریه هاي بیسمارکی است. در همان دوران به نحوي نظریه اولیه تامین اجتماعی، نه به عنوان یک نظریه انسان دوستانه بلکه بر

 
اساس نظریه ایجاد ثبات شکل می گیرد و نظریه رفاه بخشی از نظریه ثبات در نظام سرمایه داري است. 

وي با بیان این که در ادامه کشورهاي توسعه یافته از این مرحله تاریخی عبور می کنند و سیاست رفاهی به منزله بخشی از اداره و
حکمرانی جامعه مورد تنازع گروه هاي فکري مختلف قرار می گیرد و یک سیر تطور سیاست هاي رفاهی را در کشورهاي در حال
توسعه می بینیم گفت: در کشورهاي در حال گذار از نظر تاریخی هنوز مرحله ثبات طی می شود منتها این بار نه در مقابل یک نظریه
مارکسیستی شالوده شکن، بلکه در کشورهاي در حال گذار نظریه رفاه را از چند جنبه مدنظر قرار می دهیم که یکی بحث ثبات است.

وزیر سابق رفاه و رئیس مرکز بررسی هاي استراتژیک ریاست جمهوري ادامه داد: حکمرانی در کشورهاي جهان سوم براي ایجاد ثبات
و امنیت خودش نیازمند نظریه رفاهی است. وجه دیگر وجه کنش هاي سیاسی است یعنی بخشی از نظریه هاي رفاهی در کشورهاي
در حال گذار از جمله در کشور ما مبتنی بر بی سامانی سیاسی و رقابت در بی سامانی سیاسی است. در کشورهایی که بی سامانی
سیاسی وجود دارد و ما هم از این دسته هستیم چالش ها و رقابت هاي سیاسی هم در این حوزه قرار می گیرد. در واقع سیاست

 
رفاهی به عنوان کنش سیاسی درنظر گرفته می شود. 

وي با تاکید بر اینکه «مهم است که بدانیم از چه منظري به سیاست رفاهی بنگریم؛ آیا از منظر امنیت می نگریم یا از منظر یک کنش
سیاسی؟ » گفت: آنچه باید ابتدا در سیاست گذاري رفاهی مشخص شود این است که بدانیم سیاست گذاري رفاهی بخشی از توسعه و

 
رشد جامعه و دیدگاه هاي عدالت گونه در دل نظریه هاي توسعه است. 



ربیعی افزود: به طور کلی وقتی سیاست رفاهی را به عنوان یک سیاست عدالت نگر می بینید که لازمه  سیاست هاي توسعه و حتی
مقوم آن است، زاویه نگاهی است که حقوق و حق جامعه و بخشی از سیاست گذاري توسعه محسوب می شود. این جایگاه، جایگاه
ورود درست به سیاست هاي رفاهی است. باید بپذیریم که منهاي سیاست هاي رفاهی، اداره جوامع ممکن نیست و توسعه ها، توسعه

 
هاي مصیبت باري خواهند بود. 

وزیر سابق رفاه و رئیس مرکز بررسی هاي استراتژیک ریاست جمهوري در ادامه به تبیین پیشینه سیاست گذاري رفاهی در ایران در
سه دوره پرداخت و گفت: یک دوره، دوره اوایل انقلاب است که نمی توان گفت در آن دوره دیدگاه و نظریه خاصی وجود داشته است؛
ریشه انقلاب، عدالت بوده است و اساسا همه دیدگاه ها و نظریه ها در دل نظریه انقلاب حل شده بود. یک گرایش عمومی هم وجود
داشته  که رسیدگی به مستضعفان است ولی حاوي برنامه و سیاست عملی نیست و یک آرمان است. سیاست هاي رفاهی در اوایل

 
انقلاب بیشتر آرمان است. 

وي افزود: در دوران بعد از جنگ، جامعه مطالبه گر می شود و با نوعی سیاست رفاهی تور مواجه هستیم. نمیخواهم اسمش  را
سیاست رفاهی جبرانی بگذارم ولی لفظ تور را مخصوصا به کار می برم. این تعبیر را از رئیس سازمان برنامه وقت، وام گرفته ام به این

 
معنا که عده اي از کشتی توسعه به بیرون پرتاب شده بودند که قرار بود تور پهن کنیم و آنها را بگیریم. 

ربیعی با بیان اینکه «در دوره بعد، به سیاست رفاهی صدقه اي می رسیم» عنوان کرد: در این دوره  منزلت مردم را نگاه نمیکنیم بلکه
تقویت سفره مردم سیاست رفاهی جدي می شود که هنوز هم کاربرد دارد و پیش بینی می کنم که در آینده سیاسی ایران و  به طور
غلیظی در چهار سال آینده به سیاست رفاهی صدقه اي بازگشت خواهیم کرد و این سیاست به طور جدي در نیمه دوم 1400 و

 
1401 دنبال خواهد شد. 

وي با طرح این پرسش که چه سیاست رفاهی را مطلوب می دانیم؟ گفت: سیاست رفاهی مبتنی بر دیدگاه ایجاد عدالت اجتماعی و
برقراري فرصت برابر براي همه ایرانیان که باید منجر به توانمند کردن همه مردم شود مدنظر است. البته یک جدال نظري بود. آنچه
امروز لازم است دنبال کنیم سیاست رفاهی مبتنی بر توانمندسازي است و در این مسیر باید سیاست گذاري چندبعدي را دنبال کنیم
و آن را در کنار سیاست هاي رشد کشور ببینیم. توسعه را باید طوري تعریف کنیم که رشد  و رفاه هر دو در آن دیده شوند.ر عین

 
حال ما نمیتوانیم در کشورهاي در حال گذار، ثبات را درنظر نگیریم. 

وزیر سابق رفاه و رئیس مرکز بررسی هاي استراتژیک ریاست جمهوري افزود: چون سیاست هاي رفاهی توانمندساز دراز مدت هستند
دولت ها ناچار می شوند به سیاست هاي رفاهی ثبات ساز برگردند. اشکالی وجود ندارد اما باید آگاهانه بدانیم که سیاست رفاهی را تا

 
چه اندازه در جهت اصلاحات ساختاري جلو ببریم ولی توانمندسازي را هم فراموش نکنیم. 

وي با تاکید بر این که «الزامات سیاست رفاهی که مدنظر من است رشد فراگیر، اشتغال فراگیر و توانمندکردن است» اظهار کرد: رفاه،
توسعه و ثبات سه ضلعی هستند که نیاز داریم. رشد و رفاه باید ذیل توسعه تعریف شوند. دادن فرصت برابر اجتماعی و توزیع عدالت

 
در دراز مدت از ناامنی جلوگیري می کند. 

ربیعی تصریح کرد: سیاست صدقه اي، شیرین است و جامعه به لایک و هورا می رسد. متاسفانه جامعه ما به شدت جامعه لایکی و
هورایی شده است. هورایی بودیم، لایکی هم شده ایم. ما نیاز داریم که این سه ضلع رفاه، توسعه و ثبات را جلو ببریم. سیاست رفاهی
پیچیده است زیرا ذینفعان متعدد دارد و سیاست رفاهی نمی تواند بخشنامه اي باشد. سیاست رفاهی صدقه اي که فرق می کند و پول

 
پاشی است. 



وي با بیان این که «دومین مسئله ما روش اجراي سیاست است» اظهار کرد: در حوزه سیاست گذاري رفاهی، تشخیص مسئله یک
مولفه بسیار بنیادین است. شناخت مسئله شرط اساسی است و اولین گام آن برخورداري از یک پایگاه اطلاعات است. هیچ سیاست
رفاهی بدون پایگاه اطلاعاتی جلو نمی رود. زحمت زیادي براي پایگاه اطلاعات رفاه ایرانیان کشیده شد و هنوز هم مقاومت هایی وجود

 
دارد و نگرانم از مرداد امسال این پایگاه که این همه برایش زحمت کشیدیم دیگر دیده نشود. 

ربیعی افزود: میان ساخت و ساز و سازوکار تفاوت وجود دارد. پروژه هاي فنسی و اجتماعی با همدیگر متفاوت هستند. در میدان
انقلاب فنس میکشید و یک تندیس بالا می آید، در بیابان فنس می کشید و یک موشک شلیک می شود اما سیاست هاي اجتماعی
سیاست فنسی نیستند و دشوار و سخت است و ذینفعان متعدد دارد که باید رشد کنند. سیاست رفاهی صدقه اي، سیاست فنسی

 
است. هیچ سیاست رفاهی را بدون درگیرکردن نخبگان سیاست گذاري و جامعه مخاطب نمیتوانیم به جلو ببریم. 

وزیر سابق رفاه و رئیس مرکز بررسی هاي استراتژیک ریاست جمهوري با بیان اینکه با حرف هایی که الان در انتخابات می شنوم  و
انتخابات کم فروغی که خواهیم داشت یک نگرانی دارم گفت: ناچار به اتخاذ سیاست هاي رفاهی صدقه اي براي جبران نارضایتی
خواهند بود. معتقدم که در مباحث اجتماعی گشایش هایی ایجاد و سیاست هاي رفاهی صدقه اي به شدت گسترش می یابد. زیرا

سیاست رفاهی توانمندساز نیازمند نیازمند سرمایه اجتماعی بالا و اعتماد به این نوع سیاست هاست.



موافقت بانک ملت با تامین تسهیلات ارزي نیروگاه سیکل ترکیبی دهدشت به

میزان 227 میلیون یورو

منبع: ایسناشماره خبر:  292  |  تاریخ: 1400/03/06

استاندار کهگیلویه و بویراحمد از موافقت بانک ملت با تامین تسهیلات ارزي نیروگاه سیکل ترکیبی دهدشت به میزان 227
میلیون یورو خبر داد.

حسین کلانتري با اشاره به اینکه نیروگاه سیکل
ترکیبی750 مگاواتی کهگیلویه یکی از طرح هاي صنعتی
در حوزه انرژي است، افزود: این طرح در سفر ریاست
جمهوري در سال 1395، از سوي هیات دولت مورد

 
تصویب قرار گرفت. 

وي تاکید کرد: در طول این چند سال مسئولین استان و
سرمایه گذار جهت تامین مالی پروژه تلاش هاي زیادي به
عمل آوردند ولی به دلیل نیاز پروژه به تسهیلات ارزي بالا

همواره در ادامه مسیر از جمله تامین ارز از سوي صندوق توسعه ملی و همچنین عدم سهمیه کافی ارز تخصیصی در سیستم بانکی با

 
مشکل مواجه بود. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد با بیان اینکه خوشبختانه در ابتداي فروردین ماه سال جاري در نشست اقتصاد مقاومتی با حضور معاون
اول رئیس جمهور این موضوع مجددا مطرح شد، خاطرنشان کرد: همچنین جلسات متفاوتی با معاون اول رئیس جمهور، رئیس دفتر

 
رئیس جمهور، رئیس صندوق توسعه ملی و سایر اعضاي هیات دولت نیز برگزار شد. 

 
کلانتري از همراهی نماینده مردم شهرستان کهگیلویه در مجلس شوراي اسلامی نیز در این خصوص قدردانی کرد. 

وي عنوان کرد: سرانجام در سالروز آزادي خرمشهر، طی نشستی که با همراهی نماینده مردم شهرستان هاي کهگیلویه در مجلس با
مدیرعامل بانک ملت در تهران داشتیم، با توجه به مذاکرات فشرده با مدیرعامل این بانک، بانک ملت با تامین تسهیلات ارزي پروژه به

 
میزان 227 میلیون یورو موافقت کردند. 

استاندار کهگیلویه و بویراحمد از نکات مهم این پروژه را ایجاد اشتغال حداقل 700 نفر نیرو در طول ساخت پروژه براي مدت 3 سال و
بکارگیري 150 متخصص برق بعد از بهره برداري از این پروژه عنوان کرد و گفت: با بهره برداري از این پروژه برق استان و حتی

 
شهرستان هاي همجوار از ره آورد این طرح بهره مند خواهند شد. 

به گزارش ایسنا، کلانتري بیان کرد: با آغاز بکار این پروژه عظیم برقی در جنوب کشور، سرمایه گذاران کلان اقتصادي راغب به سرمایه

 
گذاري در استان خواهند شد. 

انتهاي پیام



افتتاح 33 پروژه میراث فرهنگی و گردشگري در لرستان

منبع: ایسناشماره خبر:  293  |  تاریخ: 1400/03/06

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی لرستان از افتتاح 33 پروژه در استان با حضور معاون گردشگري این
وزارتخانه و از طریق ویدئوکنفرانس با رئیس جمهور خبر داد.

سید امین قاسمی ششم خرداد ماه با اعلام این خبر، اضافه
کرد: از این تعداد پروژه یک مورد مربوط به سرمایه گذاري
گردشگري آگروتوریسم است، شامل اولین پروژه مجتمع
گردشگري فجر صفا واقع در مجموعه کشت و صنعت خرم
آباد که تحت عنوان آگروتوریسم یا گردشگردي کشاورزي

 
براي اولین بار در کشور در لرستان به بهره برداري رسید. 

وي تصریح کرد: مجتمع گردشگري فجر صفا با اعتباري

 
بالغ بر هزار میلیارد تومان به بهره برداري رسید. 

قاسمی افزود: همچنین فاز اول پروژه مجتمع گردشگري،

 
تجاري و تفریحی دیپلمات سنتر در بروجرد با اعتباري بالغ بر 300 میلیارد تومان به بهره برداري رسید. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی لرستان ادامه داد: همچنین 31 پروژه مرمتی شامل باشگاه افسران، مجموعه ارتش
در کنار قلعه زیباي فلک الاافلاك و مرمت تعدادي پل ها و بناي تاریخی در بافت هاي تاریخی خرم آباد و بروجرد نیز از جمله پروژه

 
هاي درنظر گرفته شده هستند. 

وي گفت: در مجموع این 33 پروژه با اعتباري بالغ بر 1328 میلیارد تومان انجام خواهند شد و ظرفیت 500 نفر اشتغال زایی به دنبال

 
خواهند داشت. 

انتهاي پیام



تعداد شعب اخذ رأي در استان خوزستان 12 درصد افزایش می یابد

منبع: دیار کارونشماره خبر:  294  |  تاریخ: 1400/03/06

رییس ستاد انتخابات استان خوزستان از افزایش 12 درصدي شعب اخذ راي در این استان خبر داد و گفت: این آمادگی در

 
استان وجود دارد که در صورت نیاز، به تعداد شعب انتخاباتی افزوده شود. 

به گزارش روابط عمومی فرمانداري بندر ماهشهر، رضا نجاتی در جلسه با اعضاي ستاد انتخابات این شهرستان اظهار کرد: دستگاه هاي
دولتی شرایط و تدارکات انتخابات را فراهم می کنند، اما انتخابات را مردم برگزار کرده و سرنوشتشان را خودشان تعیین می کنند که
این نشان از مردم سالاري دینی در کشور دارد. دموکراسی که دنیاي غرب شعارش را داده اما به آن عمل نمی کند، اینجا و در ایران

 
خود را نشان می دهد. 

وي افزود: وظیفه ما برگزاري انتخابات سالم و قانونی است و اصل انتخابات بر پایه قانون استوار است. دشمن در تلاش است مشارکت
حداکثري مردم در انتخابات را تحت الشعاع قرار دهد، غافل از اینکه مردم همیشه ثابت کرده اند با وجود مشکلاتی که وجود دارد، به

 
آرمان هاي انقلاب، امام خمینی(ره) و مقام معظم رهبري علاقه داشته و همواره تیر دشمنان را به سنگ زده اند. 

رئیس ستاد انتخابات استان خوزستان در ادامه گفت: دو عامل مهم گرما و ویروس کرونا در انتخابات این دوره وجود دارد. سیستم
هاي تهویه و سرمایشی مساجد و مدارسی که به عنوان شعب اخذ راي برگزیده شده اند، باید با دقت بررسی شده و با ظرفیت کامل در

 
انتخابات مورد استفاده قرار گیرند. 

نجاتی خاطرنشان کرد: براي جلوگیري از ازدحام مردم، تعداد شعب اخذ راي در خوزستان 12 را درصد افزایش دادیم و این آمادگی در
استان وجود دارد که در صورت نیاز، به این تعداد شعب افزوده شود. همچنین به دلیل شیوع ویروس کرونا، در انتخابات امسال، اخذ

 
اثر انگشت از راي دهندگان حذف شده و در هر شعبه، نماینده بهداشت به عنوان اعضاي شعبه حضور خواهد داشت. 

وي با بیان اینکه با توجه به نظر ستاد ملی کرونا و وزارت کشور، ساعت انتخابات از ساعت 7 صبح تا 2 بامداد خواهد بود، اظهار داشت:
بنابر اعلام ستاد انتخابات، اجاره ستاد تا این لحظه ممنوع اعلام شده و قرار است شیوه نامه تبلیغات نامزدها در شرایط کرونا از سوي

 
ستاد انتخابات کشور به استان ها ابلاغ شود که تاکنون ابلاغ نشده و به محض ابلاغ، اطلاع رسانی خواهد شد. 

معاون سیاسی اجتماعی استاندار خوزستان در ادامه عمده ترین بخش نارضایتی هاي اجتماعی در منطقه را بحث اشتغال دانست و
تصریح کرد: در شوراي تامین استان تاکید شد که هیچ شرکتی حق اخراج هیچ نیرویی را نخواهد داشت. بحث استخدام نیروهاي

 
بومی در بندر ماهشهر، یکی دیگر از مطالبات به حق مردم بود که به طور جدي در حال پیگیري است، اما فرآیندي طولانی دارد. 

سرپرست فرمانداري بندر ماهشهر نیز در این جلسه اظهار کرد: 234 نفر در انتخابات شوراي اسلامی شهر بندر ماهشهر ثبت نام کردند
که مجموع آن نسبت به دوره قبل افزایش یافته است. با بررسی صلاحیت نامزدها، 197 نفر در حوزه انتخابیه بندر ماهشهر تأیید و

 
نامزد شرکت در انتخابات شوراي اسلامی شهر بندر ماهشهر هستند. 



فریدون بندري ادامه داد: 247 نفر نیز در انتخابات شوراي اسلامی روستا کاندیدا شده اند که یک نصاب خوب در سطح استان به شمار

 
می رود. 

وي خاطرنشان کرد: تعداد شعب اخذ راي در بندر ماهشهر نسبت به دوره گذشته 10 درصد افزایش داشته و به 160 شعبه رسیده و بر

 
اساس نیازسنجی هاي انجام شده، با این افزایش 10 درصدي تعداد شعب، مشکلات در رابطه با ازدحام جمعیت حل خواهد شد. 

سرپرست فرمانداري بندر ماهشهر یادآور شد: در حوزه تامین نیروي انسانی شعب و ستاد، با کمک ادارات، نهادها و صنایع سطح
شهرستان، نیروها مشخص و کادرها بسته شده است. همچنین با توجه به اینکه عمده شعب انتخاباتی در بندر ماهشهر در مدارس

تشکیل می شود در حال برطرف کردن مشکلات مدارس هستیم.



رئیس جمهور بشوم به هر زوج 500 میلیون تومان می دهم!

منبع: روزنامه اعتمادشماره خبر:  295  |  تاریخ: 1400/03/06

هر زوج جوان 500 میلیون تومان براي اشتغال، ازدواج و مسکن خود از این صندوق دریافت خواهد کرد.

رئیس جمهور بشوم به هر زوج 500 میلیون تومان می
دهم! هر زوج جوان 500 میلیون تومان براي اشتغال،

 
ازدواج و مسکن خود از این صندوق دریافت خواهد کرد. 

اعتمادآنلاین| قاضی زاده هاشمی گفت: اگر رئیس جمهور
شوم با اولویت، دستور تشکیل فوري صندوق رفاه جوانان را

تا قبل از اسفند 1400 صادرمی کنم و هر زوج جوان 500 میلیون تومان براي اشتغال، ازدواج و مسکن خود از این صندوق دریافت
خواهد کرد.



انتشار مقالات اولین کنفرانس بین المللی مهندسی صنایع، مدیریت، اقتصاد و

حسابداري

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  296  |  تاریخ: 1400/03/06

سیویلیکا

لیست و عناوین مقالات نمایه شده از اولین کنفرانس بین المللی مهندسی

 
صنایع، مدیریت، اقتصاد و حسابداري به صورت زیر می باشد: 

1. شناسایی و رتبه بندي عوامل پیش برنده مدیریت مشارکتی شرکت هاي

 
تعمیرات واگن باري منطقه اصفهان 

2. بررسی تاثیر هوش هیجانی بر سبک مدیریتی (مطالعه موردي: مدیران

 
سازمان منطقه آزاد قشم) 

3. اثرگذاري ریسکهاي بانکی و کیفیت دارایی بر شاخص کفایت سرمایه در

 
بانکهاي منتخب خصوصی در ایران 

4. بررسی اثر گذاري کوتاه مدت و بلند مدت درآمد مالیاتی، شاخص فساد بر

 
توسعه اقتصادي با تاکید بر شاخص فناوري اطلاعات و ارتباطات 

 
5. بررسی ارتباط بین تصویرشرکت، ارزش ویژه برند و تبلیغات دهان به دهان 

6. ارائه مدلی براي محاسبه ذخیره بیمه در شرکت هاي بیمه اي(مطالعه

 
موردي: شرکت بیمه ما) 

7. تاثیر سرمایه گذاري مستقیم خارجی و مصرف انرژیهاي تجدیدپذیر بر

 
کاهش تخریب محیط زیست در کشورهاي منتخب درحال توسعه 

8. بررسی اثر گذاري ابعاد دخالت و مشارکت کارکنان در امور شغلی بر عملکرد

 
مالی با تاکید بر انگیزش شغلی 

 
9. اثر گذاري کوچینگ مدیران بر ابعاد نوع دوستی و وجدان کاري کارکنان 

 
10. اثر گذاري محدودیت تامین مالی و بازده دارایی بر مدیریت دارایی هاي جاري با تاکید بر ریسک نقدشوندگی 

11. اثر گذاري شاخص کفایت سرمایه و ریسکهاي بانکی بر شاخص ثبات و عملکرد مالی در بانک پارسیان با تاکید بر ریسک اعتباري

 
و نقدینگی 

 
12. نقش عمق مالی، نرخ ارز و صادرات محصولات کشاورزي بر میزان سرمایه گذاري بخش کشاورزي در ایران 

 
13. اثرگذاري رشد اقتصادي، مصرف انرژي و درجه باز بودن اقتصادي بر انتشار گازهاي گلخانه اي با تاکید بر توسعه مالی 

 
14. بررسی اثر گذاري نااطمینانی سیاست هاي کلان اقتصادي بر شاخص بازار سرمایه (با تاکید بر سیاست هاي ارزي) 

 
15. اثر گذاري مدیریت زنجیره تامین سبز بر شاخص رقابت پذیري در سازمان با تاکید بر مدیریت تدارکات، تولید و توزیع سبز 

 
16. اثرگذاري افشاء استراتژیک مالی و سیستم هاي کنترل بر سطح افشاء 

 
17. بررسی رابطه بین تنوع ، ساختار سرمایه و سودآوري شرکتهاي پذیرفته شده در بورس اوراق بهادار تهران و فرابورس ایران 

18. بررسی اثر گذاري شاخص رقابت پذیري و دارایی بانکها بر خلق نقدینگی در بانکهاي پذیرفته شده در بورس اوراق بهادار تهران با

 
تاکید بر مطالبات معوق بانکی 



 
19. نقش شاخص تمرکز بازار و موبایل بانک بر خالص سود (مطالعه موردي بانک ملت) 

 
20. بررسی رابطه بین مصرف انرژي،رشد اقتصادي و متغیر هاي کلان بخش کشاورزي در ایران 

21. بررسی اثرگذاري نسبت بدهی دولت، کیفیت مقررات و هزینه هاي تحقیق و توسعه بر رشد اقتصادي در کشورهاي منتخب در

 
حال توسعه با تاکید بر شاخص حکمرانی 

 
22. تحلیل عملکرد شعب منتخب بانک آینده متاثر از اثربخشی مدیریت ارتباط با مشتري 

 
23. تاثیر سرمایه انسانی به عنوان شاخص توسعه اقتصادي بر شاخص کارآفرینی با در نظر گرفتن شاخص دموکراسی 

 
24. ارائه یک رویکرد جدید مبتنی بر سریهاي زمانی براي پیش بینی بازار سهام 

 
25. بررسی ارتباط بین شبکه هاي اجتماعی، خرید لذت جویانه و خرید پیش بینی نشده 

 
26. تاثیر ثبات سیاسی، فقدان خشونت، توریسم و کیفیت مقررات بر توسعه اقتصادي در کشورهاي منتخب در حال توسعه 

27. بررسی اثر گذاري نسبت آنی و جریان نقد عملیاتی بر بازده سهام بانکهاي پذیرفته شده در بورس اوراق بهادار تهران با تاکید

 
برسود عملیاتی 

 
28. تاثیر عملکرد مدیریت ارتباط با مشتري بر کیفیت خدمات ادراك شده در جذب مشتري بیمارستان خصوصی شهر تهران 

 
29. بررسی ارتباط بین برندسازي داخلی و کیفیت خدمات 

 
30. شاخص رقابت بانکی، ناپایداري مالی بانکها و کفایت سرمایه بر نقدینگی در بانکهاي خصوصی کشور 

31. ارائه مدلی جهت بهینه یابی شاخص هاي موفقیت اجراي مدیریت دانش در سازمان و رتبه بندي عوامل با استفاده از مدلهاي

 
واریانس مکرر در شرکت ایران خودرو 

 
32. تغییرات اقتصاد جهانی و تاثیر آن بر مدیریت استراتژیک بازاریابی 

 
33. (بررسی عوامل موثر بر انتشار دي اکسید کربن با تاکید بر مصرف انرژي تجدید پذیر و قیمت نفت در کشورهاي منتخب اوپک) 
Investigating of factors affecting conservatism with emphasis on feature selection .34

 
 attitude

 
35. داده کاوي و نقش آن در توسعه منابع انسانی سازمان ها 

36. تاثیر هوش هیجانی مدیر بر موفقیت پروژه ها با تاکید بر نقش میانجی رضایت شغلی و اعتماد - مطالعه موردي شرکت همکاران

 
سیستم 

 
37. بررسی و تحلیل عوامل موثر بر اقتصاد شهري در ایران 

 
38. رهبري بازار تا رهبري فضاي دیجیتال، جایگاهیابی فعالان اصلی حوزه صنایع غذایی کشور در فضاي شبکه هاي اجتماعی 

 
39. طراحی مدل تبدیل تنفر به عشق در برندسازي 

 
40. اعتباریابی مدل تبدیل تنفر به عشق در برندسازي 

 
41. یادگیري مبتنی بر تحقیق روشی براي ایجاد علاقه در دانش آموزان ابتدایی 

 
42. تاثیر شفافیت اطلاعاتی بر تصمیم گیري سرمایه گذاران نهادي بر اساس مدل رویکردي سود اقتصادي در بازار هاي شبه پولی 

 
43. تاثیر محافظه کاري بر روي تقلب در حسابداري 

 
44. رابطه ضعف کنترل داخلی با سرمایه در گردش و عملکرد شرکت 

 
45. مدل یکپارچه مسئله زمان بندي چند پروژه با زمان بندي زنجیره تامین مواد پروژه هاتحت شرایط محدودیت منابع 

The Role of Startups in Creating Employment and the Economic Cycle (Case Study of .46

 
 (Iran

 
47. اهمیت کیفیت محیط اطلاعات داخلی در اجتناب از مالیات در شرکت هاي پذیرفته شده بورس اوراق بهادار تهران 

 
48. ارائه مدل اکتساب فناوري هاي جدید در شرکت هاي کوچک تا متوسط(SME) دانش محور 

 
49. نقش استراتژي هاي سرمایه گذاري برارزش شرکت 

 
50. فناوري اطلاعات و دیجیتال در صنعت 4,0 و مدیریت زنجیره تامین ناب 



 
51. بررسی وضعیت مدیریت دانش در کتابخانه هاي دانشگاه علوم پزشکی تبریز براساس مدل جاشپارا 

 
52. امکان سنجی استقرار مدل ABB جهت بودجه ریزي عملیاتی در دستگاه هاي اجرایی (مورد مطالعه: استان یزد) 

 
53. افزایش بهره وري صنایع با استفاده از تکنیک آراس خاکستري 

54. بررسی تاثیر قصد خرید بر برنامه ریزي خرید محصولات سبز با نقش کنترلی وضعیت خرید(مطالعه موردي:شرکت هاي تولید

 
کننده محصولات ارگانیک در استان مازندران) 

 
55. شناسایی عوامل موثر بر پیاده سازي نرم افزار حسابرسی داخلی در شرکت 

 
56. بررسی عوامل موثر بر بهره وري فرآیند تولید در صنایع نساجی 

 
57. بررسی و تحلیل تحقیقات حوزه فرآیند نوبت دهی جراحی قلب باز 

 
58. بررسی عوامل موثر بر افزایش مطالبات غیرجاري بانک صادرات 

 
59. انتخاب حسابرس و ریسک پذیري بانک 

 
60. امکان سنجی برخورداري از آب شیرین کن ها در تامین آب شرب کشور 

61. ارزیابی میزان رفاه اجتماعی و اجرایی شدن سیاست هاي اصل 44 قانون اساسی با تاکید بر (حقوق اجتماعی، عدالت اجتماعی، و

 
بازنشستگی) 

The Impact of High Performance Work Systems on Promoting Organizational Creativity .62
and Innovation through Knowledge Sharing Mediation(Case Study: University of Applied

 
 (Science and Tecnology of Alborz Province

 
63. تاثیر دوره هاي آموزش ضمن خدمت بر بهسازي کارکنان در شرکت بیمه ایران، مورد مطالعه:شهر تهران 

 
64. مطالعه تاثیر مدیریت دانش در رشد و موفقیت اقتصاد دانش بنیان 

 
65. آنالیز حالات خرابی و شکست در طراحی و ساخت فیلتر روغن خودرو با استفاده از تئوري فازي 

 
66. وابستگی به منابع طبیعی، کیفیت نهادي و سرمایه گذاري خارجی؛ یک تحلیل تابلوئی بین کشوري 

67. مدلی براي کنترل میزان تولید گازهاي گلخانه اي در پروژه هاي عمرانی براساس پیشرفت پروژه با استفاده از روش ارزش کسب

 
شده فازي: مطالعه موردي پروژه عمرانی در ایران 

 
68. تاثیر نقدشوندگی سهام بر کوته بینی مدیریت 

 
69. تاثیرگستره سود خالص عملیاتی برمحتواي اطلاعاتی سود خالص عملیاتی و جریان نقدعملیاتی 

 
70. بررسی نقش حسابداري قضایی در پیشگیري از وقوع جرم،فساد و تقلب 

71. انتخاب استراتژي مناسب نگهداري و تعمیرات توسط تکنیک تحلیل سلسله مراتبی( AHP )،مطالعه موردي کارخانه آسفالت و

 
شن و ماسه شهرداري ارومیه 

 
72. چالش هاي جذب فارغ التحصیلان دانشگاهی کشور به بازار کار 

 
73. اثر شکنندگی مالی بر بیکاري بین کشورهاي منتخب آسیایی 

 
 EPC 74. فرایند مدیریت ریسک و روش استقرار آن در پروژه هاي

75. بررسی ارتباط مدیریت موجودي و عملکرد شرکت با متغیر تعدیل گر چرخه عمر شرکت در شرکت هاي بورس اوراق بهادار تهران

 
76. بررسی رابطه بین کیفیت زندگی کاري و رضایت شغلی در مدیریت جهاد کشاورزي شهرستان اهواز 

77. بررسی تاثیر بسته بندي در دستیابی به سهم بازاربا میانجی گري برندسازي گیاهان دارویی (مورد مطالعه:فعالان گیاهان دارویی

 
شرق وشمال شرقی ایران) 

78. بررسی رابطه بین هوش عاطفی و سبک مدیریت کلاس با انگیزش شرکت در فعالیت هاي بدنی دانش آموزان در ساعات تربیت

 
بدنی 

 
 B2B 79. تاثیر تجانس ارزش هاي برند بین شرکتی بر کیفیت رابطه در زمینه

80. شناسایی، رتبه بندي و مدل سازي عوامل موثر بر میزان رضایت مشتریان از فروشگاه هاي آنلاین (مورد مطالعه وب سایتهاي



 
آنلاین فروش کتاب) 

 
81. بازاریابی رابطه اي و تاثیر آن بر تبلیغات توصیه اي 

 
82. بهینه سازي چند هدفه تخلیه- مکانیابی در لجستیک اضطراري تحت شرایط عدم قطعیت 

83. تصمیم گیري در شرایط عدم قطعیت مبتنی بر تکنیک MCDMتحلیل فازي در ریسک طرح هاي در دست احداث صنایع

 
پتروشیمی (مورد مطالعه طرح الفین) 

84. برداشت پرستاران بیمارستان رضوي از سطح فرهنگ ایمنی بیمار در شرایط بحرانی پاندمی کرونا(بررسی تاثیر آموزش، پایش و

 
بازدیدهاي تیم ایمنی بیمار بر افزایش سطح فرهنگ ایمنی بیمار در بیمارستان) 

 
85. اهمیت و نقش بازاریابی عصبی و تصویر برداري ذهنی بر رونق تولید 

 
86. بررسی تاثیر استاندارد هاي حسابداري بخش عمومی بر گزارشگري مالی 

87. تاثیر دوگانگی وظایف مدیر عامل بر رابطه بین متنوع سازي جغرافیایی و عملکرد شرکت در شرکتهاي پذیرفته شده در بورس

 
اوراق بهادار تهران 

 
88. شیوه ي برنامه ریزي و تامین مالی سلامت از دیدگاه صندوق بین المللی پول 

 
89. (اثر مدیریت سود واقعی و ارتباط آن با بازده غیر عادي در شرکتهاي پذیرفته شده در بورس اوراق بهادار تهران) 

90. عوامل اثربخش بر تشویق استفاده مشتریان از خدمات بانکداري اینترنتی با مدل پذیرش تکنولوژي دیویس ( مطالعه موردي بانک

 
سامان ) 

 
91. شناسایی و رتبه بندي عوامل موثر بر فروش بیمه عمر با استفاده از تکنیک شبکه عصبی مصنوعی 

 
92. بررسی عوامل موثر بر تقاضاي پول با تاکید بر بازار سهام در کشورهاي منتخب اوپک 

 
93. اولویت بندي شاخص هاي مدیریت پروژه یکپارچه با روند سلسله مراتبی 

 
94. اولویت بندي عامل هاي فناوري در نحوه عملکرد سازمان ها 

 
95. رتبه بندي پارامترهاي مهم سرمایه گذاري در زمان بحران 

 
96. ارزیابی ابعاد بازاریابی کارآفرینی بر عملکرد شرکتهاي کوچک و متوسط 

 
 (AHP)97. رتبه بندي شاخص هاي ارزیابی عملکرد بازاریابی شبکه اي با استفاده از تحلیل سلسله مراتبی

 
98. ارتباط میان نقدینگی، حاکمیت شرکتی و ارزش شرکتهاي پذیرفته شده در بورس اوراق بهادار تهران 

99. آیا متغیر هاي کلان اقتصادي بر شاخص بورس اوراق بهادار تهران((Tepix اثر میگذارند؟(مطالعه موردي: قیمت جهانی نفت خام

 
و نرخ ارز بازار آزاد) 

 
100. طراحی و پیاده سازي الگوي برنامه ریزي راهبردي مطالعات پژوهشی (مطالعه موردي: اقتصاد برق) 

 
101. شناسایی و بررسی عوامل موثر بر قیمت گذاري انرژي هاي تجدید پذیر در کشورها 

 
102. اثرات محدودیتهاي مالی بر رابطه بین سود تعهدي وریسک اعتباري 

 
103. دلایل عدم توسعه یافتگی اقتصاد در ایران 

 
104. بررسی تاثیر عوامل انگیزشی بر کارایی کارکنان مجتمع پردیس کمالوند دانشگاه علوم پزشکی لرستان 

 
105. مروري بر ادبیات صنعت صاحبکار و تغییرات حسابرس 

 
106. بررسی تاثیر حاشیه سود صنعت صاحبکار بر تغییرات حسابرس در شرکتهاي پذیرفته شده در بورس اوراق بهادار تهران 

107. بررسی رابطه بین نرخ بازده حقوق صاحبان سهام و کیفیت اقلام تعهدي در شرکتهاي پذیرفته شده در بورس اوراق بهادار تهران

 
 Investigating Candlestick Patterns Using Fuzzy Logic In The Stock Trading System .108

 
109. انتخاب سبد سرمایه گذاري بهینه با استفاده از رویکرد جدیدي مبتنی بر برنامه ریزي خطی استوار 

 
110. استراتژي و مفاهیم قیمت گذاري محصولات بر تصمیم گیري مصرف کنندگان 

 
111. سودمندي حسابداري تعهدي بر شفافیت حسابها و انعکاس صحیح داراییها ، بدهیها 

 
112. بهینه سازي برنامه ریزي مدیریت تعمیرات اساسی در صنعت پتروشیمی 



 
113. بررسی رابطه بین مولفه هاي اثربخشی و کارایی با کیفیت زندگی کاري کارکنان شهرداري شیراز 

114. ارزیابی خدمات بازاریابی الکترونیکی با استفاده از رویکرد تحلیل سلسله مراتبی فازي و تحلیل پوششی داده ها ( مورد مطالعه :

 
هتل هاي 5 ستاره) 

 
115. بررسی رابطه بین سبک هاي رهبري تحول گرا و تعامل گرا و سرمایه روانشناختی در سازمانها و ادارات دولتی شهر ایلام 

 
116. بررسی کیفیت خدمات و ارتباط آن با رضایتمندي مشتري 

 
117. تاثیر عوامل مدیریت ارتباط با مشتري بر عملکرد کارکنان بانک ملت (مورد مطالعه: شعبه مستقل مرکزي) 

 
118. تعیین چیدمان تسهیلات به کمک یک الگوریتم تکاملی توسعه یافته با داده هاي فازي 

 
119. نقش سودحسابداري و حسابرسی دربهبود نظام مالیاتی کشور 

 
120. تاثیر مدیریت استعداد بر ارزیابی عملکرد کارکنان 

121. تاثیر جذب توریسم سلامت بر سلامت ساکنان شهر با نقش میانجی درآمد سازمان(مورد مطالعه: منطقه یک سازمان تامین

 
اجتماعی شهر تهران) 

 
122. تعمیر و نگهداري و جداسازي قطعات انسان محور در تولید پایدار 

 
123. بازاریابی تلفن هاي هوشمند و راهبردهاي تبلیغاتی آن در صنعت گردشگري 

124. تاثیر شفافیت سود بر وجه نقد نگهداري شده



بهزیستی سازمانی تخصصی در رسیدگی به آسیب هاي اجتماعی است

منبع: ایده آل خبرشماره خبر:  297  |  تاریخ: 1400/03/06

به گزارش ایده آل خبر ،دکتر نحوي نژاد ضمن تشکر و قدردانی از ستاد اجرایی فرمان امام در گیلان گفت: جامعه ما درگیر
آسیب هاي گوناگونی است از جمله شوك هاي اقتصادي بر اثر تحریم هاي ناجوانمردانه آمریکا که باعث افزایش نامتعادل

قیمتها شده و بعضا خانواده ها در تامین معاش خود با معزل مواجه (...)

رشت_ایده آل خبر _ مدیرکل بهزیستی گیلان در دیدار با مدیرکل ستاد اجرایی فرمان حضرت امام ( ره) بیان داشت : با توجه به
مشکلات متعدد اجتماعی و اقتصادي پیش آمده ، بهزیستی سازمانی تخصصی در رسیدگی به آسیب هاي اجتماعی، در کنار مردم

 
است. 

به گزارش ایده آل خبر ،دکتر نحوي نژاد ضمن تشکر و قدردانی از ستاد اجرایی فرمان امام در گیلان گفت: جامعه ما درگیر آسیب
هاي گوناگونی است از جمله شوك هاي اقتصادي بر اثر تحریم هاي ناجوانمردانه آمریکا که باعث افزایش نامتعادل قیمتها شده و بعضا

 
خانواده ها در تامین معاش خود با معزل مواجه شده اند 

وي افزود: فراگیري ویروس کرونا باعث شده بسیاري ازصاحبان مشاغل با مشکلات و کسب درآمد مواجه شوند که پی آمد این امر بروز
مشکلات اجتماعی ، روحی ، خانوادگی و ارتباطات میان افراد جامعه و حتی اعضاي خانواده با هم می باشد؛ از جمله ارتباط زوجین با

 
هم و فرزندان با والدین است که نمی توانند در یک تعامل درست و سنجیده قرار گیرند. 

مدیر کل بهزیستی در این دیدار بیان داشت همواره از سازمانهایی که در این دوران به کمک مددجویان بهزیستی آمده اند ستاد
اجرایی فرمان امام در گیلان بوده که با ارائه خدمات مختلف از جمله در اختیار گذاردن سبد هاي معیشتی ، لوازم التحریر و بسته
هاي آموزشی ، و مواد پروتئینی ، گوشه اي از نیازهاي افراد تحت پوشش بهزیستی که از اقشار کم برخوردار اقتصادي هستند را

 
جبران نمود. 

مدیرکل بهزیستی در ادامه خواستار تداوم حمایت این نهاد برخواسته از متن انقلاب شد و مراتب سپاس جامعه تحت پوشش را از

 
کَرَمی مدیرکل ستاد اجرایی امام در استان را اعلام داشت. 

مدیرکل ستاد اجرایی امام نیز ضمن بیان اقداماتی که براي محرومان جامعه به انجام می رسانند حمایت این سازمان متبوع خود را از

 
افراد تحت پوشش بهزیستی را از وظایف خود دانستند. 

کَرَمی همچنین اظهار امیدواري نمودند تا در آینده خدمات ستاد اجرایی امام به محرومان گیلان از طریق بهزیستی ادامه یابد و از

 
زحمات دست اندرکاران بهزیستی قدرانی نمودند 

گفتنی است در این دیدار جهانبخش، معاون مشارکتهاي مردمی و اشتغال بهزیستی و سرهندي ، کارشناس مسئول مشارکتهاي
بهزیستی نیز حضور داشتند.





500 نفر اشتغال مستقیم و غیرمستقیم با بهره مندي از کارگاه رنگرزي سنتی در

مرودشت

منبع: میراث آریاشماره خبر:  298  |  تاریخ: 1400/03/06

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان فارس،
کاظم فلاحی امروز 6 خردادماه 1400 اظهار کرد: «کارگاه
رنگرزي سنتی مرودشت که از سه استاد رنگرز حرفه اي و
100 ریسنده نخ در سطح شهرستان و استان فارس
برخوردار بوده و از معدود شهرستان هایی است که صنعت
رنگرزي سنتی را همچنان زنده نگه داشته است، به طور
میانگین مواد اولیه شامل نخ رنگ شده به صورت گیاهی و
سنتی را براي 400 بافنده قالی، گلیم و گبه در پهنه استان

 
فارس فراهم می کند.» 

سرپرست اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان مرودشت در بازدید از کارگاه رنگرزي سنتی روستاي قاسم آباد
مرودشت، بیان کرد: «رنگرزي گیاهی در استان فارس رو به فراموشی است و متأسفانه انگشت شمارند افرادي که در فارس در این

 
رشته تخصصی فعالیت می کنند.» 

او با اشاره به شعار امسال رهبري با موضوع «تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها» افزود: «هرچند هنر رنگرزي سنتی در شهرستان
مرودشت هنوز زنده و پابرجاست اما این صنعت کهن، نیازمند حمایت جدي است چراکه از یک سو هنوز هم در این حوزه تقاضاهایی
از خارج از کشور وجود دارد و از سوي دیگر هنرمندانی که در رشته رنگرزي گیاهی سنتی فعال هستند، تعدادشان انگشت شمار

 
است.» 

فلاحی با اشاره به این که نباید گذشت زمان و به صرفه بودن رنگ هاي شیمیایی موجب رنگ باختن هنر رنگرزي سنتی و گیاهی
شود، افزود: «رنگرزي و بافته هاي داري، حلقه یک زنجیره محسوب می شود، چنانچه یکی از این حلقه ها حذف شود دیگري نیز

 
آسیب جدي خواهد دید.» 

سرپرست اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی مرودشت همچنین با اشاره به استقبال تجار بین المللی از دستبافت هاي
داري ایران و شناخت تخصصی که از رنگ هاي گیاهی و ماندگاري و کیفیت آن دارند، بیان کرد: «در بازرگانی بین المللی تقاضا مبنی
بر دست بافته هایی با رنگرزي گیاهی و سنتی است، اما چنانچه در حوزه تولید این صنعت حمایت هاي لازم صورت نگیرد و مواردي
که مانع حفظ، احیا و پیشرفت این صنعت اشتغال زا و اصیل است؛ مرتفع نشود، بی شک بازار دست بافته هاي اصیل عشایر و
روستاییان فارس و همچنین مرودشت که حاصل دسترنج بانوان هنرمند بوده، دستخوش تغییرات غیرقابل انتظار گشته و در صورت

 
عدم حمایت و رفع موانع، رو به افول می رود.» 



اولدوز روستایی، کارشناس مسئول صنایع دستی شهرستان مرودشت از استان فارس به عنوان یکی از مراکز مهم رنگرزي ایران از
گذشته هاي بسیار دور نام برد و اظهار کرد: «شهرستان مرودشت نیز به دلیل طبیعت خاص، سبک زندگی و پیشه و کسب وکار

 
مردمانش و همچنین پیشینه و اصالتی که داشته و دارد، در این صنعت سنتی، از جایگاهی خاص برخوردار بوده است.» 

کارشناس مسئول صنایع دستی شهرستان مرودشت گفت: «دستبافته هاي عشایري و روستایی مرودشت را درگذشته هاي دور شاهد

 
این ادعا است که در بافت آن از رنگ هاي گیاهی استفاده شده است.» 

رنگرزي یا صباغی هنر اصیلی است که قدمت آن به تولید نخستین فرش ایرانیان می رسد؛ در رنگرزي گیاهی، ماندگاري رنگ ها
بیشتر است و باگذشت زمان رنگ ها جلوه خاص تر و شفاف تري پیدا می کنند. در این نوع رنگرزي از عصاره و پوست گیاهان و میوه
ها استفاده می شود، مانند پوست گردو، انار، جاشیر، روناس، کاه گندم، پوسته بلوط، نیل و حتی زعفران براي رنگ کردن نخ ها

استفاده می شود که ماندگاري این رنگ ها قابل مقایسه بارنگ هاي شیمیایی نیست.



تکمیل فاز اول محوطه گردشگري سایت مینی گلف اردبیل با 30 میلیارد ریال

سرمایه گذاري

منبع: میراث آریاشماره خبر:  299  |  تاریخ: 1400/03/06

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان اردبیل،
نادر فلاحی صبح امروز ششم خرداد اظهار کرد: «براي راه
اندازي و تکمیل سایت مینی گلف واقع در کیلومتر 9 جاده
اردبیل به نیر 30 میلیارد ریال توسط بخش خصوصی

 
سرمایه گذاري شد.» 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان
اردبیل ادامه داد: «این طرح که عملیات اجرایی آن سال

 
98 آغاز شد، در 120 مترمربع از مجموع محوطه دو هزار و 600 مترمربعی احداث و آماده بهره برداري است.» 

او افتتاح این پروژه را زمینه ساز ایجاد اشتغال براي 6 نفر دانست و گفت: «راه اندازي این محوطه گردشگري زمینه براي حضور
گردشگران در این منطقه را فراهم خواهد آورد.»



قالیباف: در گوشه گوشه کشور به سراغ مسائل و مشکلات رفتیم

منبع: خوز 24شماره خبر:  300  |  تاریخ: 1400/03/06

به گزارش خبرگزاري مهر، محمدباقر قالیباف رئیس مجلس
شوراي اسلامی پیش از ظهر امروز (پنجشنبه) و پیش از
آغاز بیانات رهبر معظم انقلاب در جریان دیدار تصویري
نمایندگان مجلس با ایشان به مناسبت سالروز نخستین
سال آغاز به کار مجلس یازدهم، به ارائه گزارشی از عملکرد
یک ساله قوه مقننه پرداخت و با بیان اینکه «حضرتعالی

 
 (...)

به گزارش خبرگزاري مهر، محمدباقر قالیباف رئیس مجلس
شوراي اسلامی پیش از ظهر امروز (پنجشنبه) و پیش از

آغاز بیانات رهبر معظم انقلاب در جریان دیدار تصویري نمایندگان مجلس با ایشان به مناسبت سالروز نخستین سال آغاز به کار
مجلس یازدهم، به ارائه گزارشی از عملکرد یک ساله قوه مقننه پرداخت و با بیان اینکه «حضرتعالی هنگام آغاز به کار مجلس یازدهم
نشان افتخار نقطه امید مردم را به مجلس یازدهم اعطا کردید که بار مسئولیت ما را صدچندان کرد» گفت: لذا در این مدت نمایندگان
مردم تلاش زیادي کردند که مبتنی بر نقشه راهی که حضرتعالی در پیام خود، براي افتتاح مجلس مرقوم فرموده بودید، هیچ فرصتی

 
را از دست ندهند. 

 
وي افزود: ما از ابتداي آغاز به کار مجلس، خود را متعهد کردیم، که در پیاده سازي این نقشه راه، فقط شعار ندهیم، بلکه عمل کنیم. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه مروري بر کارنامه یک ساله مجلس که دو ماه آغازین آن به تعیین کمیسیون ها و تکمیل
ساختارها گذشت، نشان می دهد که مجلس با استفاده از انرژي نمایندگان جوان و پختگی نمایندگان با تجربه و واقع بینی نمایندگان
با سابقه اجرایی، توانسته است اتفاقات مهمی را رقم بزند، اظهار داشت: با اینکه تمرکز اصلی مجلس شوراي اسلامی ریل گذاري براي
خنثی سازي تحریم ها بود، اما به دلیل فوریت و اهمیت موضوع، رفع تحریم ها را هم در دستور کار خود قرار داد و با تصویب قانون
اقدام راهبردي براي لغو تحریم ها، قفل هاي صنعت هسته اي را باز کرد و باعث شد تیم مذاکره کننده هسته اي، ظرفیت مذاکره براي
رفع کامل و عملی تحریم ها را پیدا کند و می بینیم بر خلاف برخی مخالفت هاي اولیه، این قانون محور امتیازگیري از طرف مقابل

 
محسوب می شود. 

قالیباف ادامه داد: در حوزه خنثی سازي تحریم ها و بر اساس نقشه راهی که تبیین فرمودید، حل مسائل معیشتی مردم از طریق
اصلاح پایه هاي اصلی اقتصاد، به عنوان مهمترین دستورکار مجلس قرار گرفت که به تبع آن، نمایندگان مجلس، بسته اقتصاد مردمی

 
را محور برنامه ریزي خود براي انجام این مهم قرار دادند. 

وي افزود: مستحضرید که حوزه مسکن، ده ها صنعت وابسته را به حرکت می اندازد و یکی از پیشران هاي مهم براي اشتغال و رونق
اقتصادي در کشور محسوب می شود، علاوه بر آن، برخورداري از سرپناهی ایمن و آسایش بخش براي ایجاد یک زندگی خوب از



 
اهمیت بسزایی برخوردار است. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی همچنین با بیان اینکه نمایندگان مردم با تصویب دو قانون بسیار مهم، ریل گذاري موثري براي این
حوزه انجام دادند، افزود: ابتدا قانون مالیات بر خانه هاي خالی با هدف مبارزه با احتکار مسکن به تصویب نمایندگان رسید. این قانون
با اینکه هنوز در مراحل اولیه اجرا است، اما به اذعان مسوولان و کارشناسان این حوزه، باعث کاهش رشد و حتی روند نزولی قیمت

 
مسکن شد. 

قالیباف همچنین با اشاره به این مطلب که تصویب قانون جهش تولید و تامین مسکن، ظرفیت ها، الزامات و مشوق هاي لازم براي
تولید یک میلیون مسکن را از طریق منابع مالی غیر تورم زا ایجاد کرده است، گفت: در صورت اجراي صحیح آن از سوي دولت، مردم
عادي با سرمایه کم در یک سازوکار کارآمد و شفاف اقتصادي با عنوان صندوق هاي زمین و مسکن، وارد بازار تولید مسکن می شوند،
همچنین اجراي درست این قانون باعث ایجاد صدها هزار شغل می شود و از دیگر ثمرات مهم این قانون، اعمال صحیح سیاست هاي

 
حمایتی است که در نهایت دولت را به جایگاه اصلی خود که تنظیم گر بازار مسکن است، تبدیل می کند. 

وي اضافه کرد: البته خروج مسکن از سفته بازي، مستلزم تصویب قانون مالیات بر عایدي سرمایه بود که به لطف الهی کلیات آن

 
دیروز، در صحن مجلس به تصویب رسید. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی در ادامه با اشاره به حوزه دوم که مجلس به صورت ویژه به آن پرداخت، گفت: توجه به حوزه کشاورزي
به عنوان یکی از محورهاي اصلی توسعه در مناطق محروم است. فوري ترین اقدام لازم، قانون گذاري براي حل مساله بسیار قدیمی
تعیین تعرفه خرید محصولات کشاورزي بود که با اضافه کردن نمایندگان کشاورزان و نهادهاي صنفی به مرجع تصمیم گیري، فرصت

 
مطالبه گري به آنها داد. 

قالیباف اظهار داشت: گام دوم، توجه ویژه به این حوزه در قانون بودجه 1400 بود، که از بخشودگی سود و جرایم دیرکرد تسهیلات، تا

 
حمایت از بیمه محصولات کشاورزي و دام را شامل شد. 

وي تاکید کرد: اما اتفاق اساسی براي حل ریشه اي مسائل حوزه کشاورزي، تصویب کلیات طرح امنیت غذایی کشور و رفع موانع
تولیدات کشاورزي است که به دلیل اهمیت آن، براي کارشناسی بیشتر در کمیسیون مربوطه در حال نقد و بررسی است و در صورت
تصویب نهایی، وضعیت نابسامان محصولات کشاورزي اصلاح می شود و براي صادرات این محصولات، مخصوصاً به کشورهاي همسایه

 
متولی مخصوص تعیین می شود. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی افزود: یکی از اقدامات دیگر مجلس یازدهم، تاکید بر جبران زیان رفاهی خانوار ناشی از سیاست هاي
نادرست اقتصادي است که فشار بی امانی را به سفره طبقات ضعیف به ویژه در دوره بیماري کرونا وارد کرده بود و در این راستا طرح

 
الزام دولت به پرداخت یارانه کالاهاي اساسی مصوب شد و در ماه هاي پایانی سال گذشته به گروه هاي هدف پرداخت شد. 

قالیباف مهمترین وظیفه اي که مجلس براي خود قائل است را اصلاح اساسی ساختار بودجه و نوسازي نظام بانکی و مالیاتی دانست و
افزود: اصلاحات ساختار بودجه با تصویب برخی احکام براي بودجه 1400 شروع شد و در گام دوم با تلاش براي اصلاح اساسی لایحه

 
بودجه 1400 ادامه پیدا کرد. 

وي اظهار داشت: البته نسبت به توان و همراهی دولت، مجلس ناچار شد، بسیاري از ایده هاي کارشناسی شده را براي آینده بگذارد.



اما جدیت کمیسیون تلفیق و نمایندگان مجلس با کمک کارشناسان جوان انقلابی باعث شد، دولت به پذیرش برخی اصلاحات در

 
لایحه خود مجبور شود. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی اضافه کرد: کاهش کسري تراز عملیاتی، کاهش تبعیض و تامین منابع مالی پایدار از جمله مهمترین این
مصادیق بود اما دولت با فشار بسیار زیاد، راضی به حذف رانت بسیار عظیم ارز 4200 تومانی نشد که خیلی زود با افزایش سرسام آور

 
قیمت برخی کالاهاي اساسی مانند مرغ، صحت نظر مجلس درباره ناکارآمد بودن این شیوه حمایت اثبات شد. 

قالیباف گفت: در بودجه سال جاري در جهت کاهش تبعیض حقوق و همسان سازي حقوق بازنشستگان، کاهش تبعیض مالیات میان
ثروتمندان و کارمندان و هچنین سلبریتی ها و مافیاي کنکور تصمیمات موثري اتخاذ شد. علاوه بر آن با اهرم کردن بخشی از بودجه
براي تولید و تسهیلات این حوزه، حدود 100 هزار میلیارد تومان به بخش تولید تزریق خواهد شد. ضمناً مالیات واحدهاي تولیدي نیز

 
کاهش یافت و از سوي دیگر بودجه هاي مخفی ذیل تبصره هاي بودجه، براي اولین بار شفاف و یکپارچه شد. 

وي اضافه کرد: همچنین در بودجه امسال براي اولین بار، حدود 20 هزار میلیارد تومان در جهت محرومیت زدایی با تعیین سازوکار
دقیق و معطوف به هدف، اختصاص داده شد. اقدامات مثبت دیگري مانند افزایش چند برابري حقوق سربازان وظیفه انجام گرفت که

 
مجال تفصیل آن در این فرصت نیست. ان شاءاالله با همراهی دولت آینده بتوان مسیر اصلاح ساختار بودجه را تکمیل کرد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی با اشاره به موضوع نوسازي نظام مالیاتی، تاکید کرد: اولین گام، تصویب لایحه اصلاح مالیات بر ارزش
افزوده بود که توانست ایرادات مهمی را در این خصوص رفع کند. اما مهمترین اقدام در این حوزه اصلاح نظام مالیاتی به نفع تولید و

 
عامه مردم است که در قالب چند طرح مکمل در حال بررسی نهایی در کمیسیون اقتصادي مجلس است. 

قالیباف تاکید کرد: به عنوان نمونه کلیات طرح مالیات براي سوداگري یا مالیات بر عایدي سرمایه در صحن مجلس تصویب شده است
که به موجب آن با تعیین مالیات براي سوداگران ارز، سکه، مسکن و خودرو، جلوي سفته بازي و نوسان این بازارها گرفته خواهد شد.
از سوي دیگر نظارت بر قوانین موجود در این حوزه مانند قانون سامانه مؤدیان و پایانه هاي فروشگاهی در دست اجرا است که به

 
زودي گزارش آن نیز به صحن مجلس، ارائه خواهد شد. 

وي در ادامه با بیان اینکه مجلس براي اصلاح نظام بانکی به عنوان یکی دیگر از مهمترین دلایل وضعیت اسفبار اقتصاد ایران، کلیات
طرح بانک مرکزي را مصوب کرده که ساختار و فرآیند عملکرد بانک مرکزي را اصلاح می کند، اظهار داشت: این اصلاحات براي
مدیریت نقدینگی به عنوان ریشه اصلی تورم افسارگسیخته و کنترل بانک هاي خصوصی ضروري است اما متاسفانه به دلیل تعارض
منافع و اختلاف نظرها، دولت ها و مجالس گذشته حاضر به تصمیم گیري در این باره نشده اند. البته تلاش خواهد شد که نظرات همه

 
منتقدان و کارشناسان شنیده شود و اصلاحات لازم در این طرح اعمال گردد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی افزود: رونق کسب و کار و مانع زدایی و پشتیبانی از آن، محور بسیار مهم دیگري است که در همین
راستا کلیات قانون جهش تولید دانش بنیان تصویب شده است و طرح تسهیل صدور مجوزهاي کسب و کار، به عنوان مهمترین مانع

 
ورود به اشتغال در این زمینه در حال نهایی شدن در کمیسیون هاي تخصصی مربوطه است. 

قالیباف خاطرنشان کرد: از سوي دیگر نظارت بر اجراي تکالیف بر زمین مانده یعنی چهار قانون مهم مجلس در این خصوص، در
دستور کار جدي کمیسیون جهش تولید قرار دارد که عبارتند از: قانون اجراي سیاست هاي اصل 44، قانون بهبود مستمر فضاي

 
کسب و کار، قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر و قانون حداکثر استفاده از توان تولید. 



وي تصریح کرد: در کنار همه این اقداماتی که در حوزه اقتصاد صورت گرفته است نمایندگان مجلس با تصویب طرح جمعیت و تعالی
خانواده، در قالب اصل 85، نشان دادند که نسبت به موضوع خانواده به عنوان مهمترین مساله اجتماعی و فرهنگی کشور دغدغه جدي

 
دارند که این طرح در حال طی مراحل نهایی تایید در شوراي نگهبان است. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی افزود: همچنین در راستاي حمایت از خانواده در بودجه 1400 نیز تسهیلات مناسبی براي ازدواج و
فرزندآوري در نظر گرفته شده است: مانند افزایش وام ازدواج، توجه بیشتر به افراد با فرزندان بیشتر، پوشش بیمه اي براي هزینه

 
درمان ناباروري و وام ویژه براي خانوارهاي صاحب فرزند بدون مسکن. 

قالییاف در ادامه خطاب به معظم له، تصریح کرد: ما در گزارشی که در ابتداي شروع به فعالیت مجلس یازدهم به شما ارائه کردیم،
خود را متعهد کردیم که به خط بزنیم و در گوشه گوشه کشور به سراغ مسائل و مشکلات برویم. به این وعده خود عمل کردیم و در
راستاي اجراسازي قوانین ضمن مواجهه مستقیم با مردم، مشکلات آنها را از نزدیک لمس کرده و براي حل آنها با اشراف و انگیزه

 
بیشتر برنامه ریزي می کنیم. 

وي اظهار داشت: علاوه بر نمایندگان، اینجانب نیز به عنوان رئیس مجلس با همراهی روساي کمیسیون هاي مربوطه به استان هاي
محروم کشور سفر کرده ایم و با پاي کار آوردن نهاد مجلس براي حل مشکلات حوزه هاي انتخابیه، با شناسایی دقیق نظام مسائل آن

 
مناطق، مسئولین دولت را با هماهنگی ها و توافقات صورت گرفته به حرکت وا داشتیم. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی یکی از مسائلی که وجهه همت مجلس یازدهم بوده است را بازگرداندن مجلس به راس امور دانست و
عنوان کرد: مطابق توصیه حضرتعالی در نقشه راه مجلس یازدهم، علاوه بر انجام وظیفه درست در زمینه ریل گذاري مناسب، حضور
فعال در مسائل مهم کشوري و بین المللی است. مجلس یازدهم تلاش کرده است در همه موضوعاتی که تبدیل به مساله مردم شده

 
است، به عنوان کمک یا ناظر وسط میدان عمل باشد. 

قالیباف افزود: جلسات هماهنگی و پیگیري از وزارتخانه ها و سازمان هاي دولتی در زمینه بازگشت ارز صادراتی صادرکنندگان،
اختلاف اجرایی چند وزارتخانه و عدم ترخیص کالاهاي مورد نیاز مردم در گمرك، ماجراي اسفبار بی تعهدي دولت نسبت به وعده
هایی که به مردم درباره بازار سرمایه داده شده بود، مساله بیماري کرونا و مشکلات کادر درمان و واکسن کرونا و تصمیماتی که در

 
شوراي عالی هماهنگی اقتصادي گرفته می شد، از مهمترین مصادیق توجه مجلس به مسائل اصلی کشور است. 

وي با تأکید بر اینکه گام هاي آغازین مجلس را با چهار رویکرد شفاف سازي، مردمی سازي، هوشمندسازي و کارآمدسازي براي
متحول کردن و بازگرداندن مجلس به راس امور برداشته ایم، اذعان داشت: تحقق آرمان مجلس مطلوب و کارآمد، مستلزم تحول در
فرآیندها و کیفیت قانونگذاري و نظارت مطابق سند سیاست هاي کلی قانونگذاري ابلاغی حضرتعالی در سال 1398 است. مجلس، ان

 
شااالله به یاري همکاران این مهم را در اسرع وقت به نتیجه نهایی خواهد رساند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی تاکید کرد: ما در سال هاي پیش رو تلاش خواهیم کرد مسیر تحول را با سرعت بیشتري طی کنیم تا
مجلسی در تراز گام دوم انقلاب اسلامی داشته باشیم و زمانی که مسئولیت نمایندگی مردم را به دیگران واگذار می کنیم، فاصله

 
مجلسی که تحویل گرفتیم با مجلسی که تحویل دادیم، گویاي این موفقیت باشد. 

قالیباف اظهار داشت: همچنین اعلام می دارم ما براي همراهی با دولت آینده، ضمن حفظ استقلال مجلس، بدون توجه به گرایش



هاي سیاسی و براي حل مسائل مردم آماده هستیم. مجلس یازدهم در سال دوم خود با استفاده از تجربه هاي گذشته، با نقاط ضعف

 
کمتر و سرعت و دقت بیشتر، عمل خواهد کرد. 

وي در پایان گفت: امیدواریم با استعانت از خداوند متعال، یاري امام عصر (عج االله) و راهنمایی هاي حکیمانه حضرتعالی، مجلسی در

 
خور شأن مردم عزیز ایران شکل دهیم. 

منبع: مهر




